
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 11:23:50) 
 
 Poštovane kolege poslanici, počinjemo sa radom. Otvaram Drugu sjednicu Prvog redovnog 
(proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini Skupštine Crne Gore 26. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio saglasno 
Poslovniku Skupštine i dogovoru u kolegijumu predsjednika Skupštine. 
 Poštovane kolege, ovo je prvi put da plenum održavamo od trenutka otpočinjanja 
epidemije. Želim samo da se sa par rečenica, prije svega, zahvalim svim članovima kolegijuma, a 
posebno predstavnicima svih poslaničkih klubova koji učestvuju u kolegijumu na vrlo 
konstruktivnom doprinosu ukupnoj razmjeni mišljenja i ukupnom radu. Moram da kažem da smo 
izabrali takav način djelovanja iz razloga prije svega da pokažemo i mi odgovornost kao najviša 
zakonodavna vlast u suočavanju sa ovom epidemijom koja je zadesila ne samo Crnu Goru, ne 
samo Evropu, nego čitav svijet, koja je nezapamćena po svom zahvatu i prvi put da se savremeno 
društvo suočava sa nečim takvim. Zbog toga smo vodili računa poštujući preporuke nadležnih 
institucija da ne ugrozimo zdravlje zaposlenih i njihovih porodica, poslanika i njihovih porodica i 
mislim da smo time dali značajan doprinos ispunjavanju i disciplinovanju u odnosu prema tim 
preporukama. Zato smo gro naših aktivnosti sprovodili kroz sjednice kolegijuma koje su praktično 
bile gotovo u kontinuitetu. Nekad su trajale i počitav dan i često su bile sa mnogim našim 
sagovornicima, najčešće sagovornicima iz Vlade, ali i privrede, finansijskih institucija, predstavnika 
sindikata i drugih. Mislim da su poslanici tu pokazali i razumijevanje za situaciju, ali i značajan 
doprinos mjerama i kroz neke mjere ja i prepoznajem značajno učešće i predstavnika i šefova 
poslaničkih klubova na tim internim sastancima u proširenom sastavu.  
 Zato, uz još jednu izraženu veliku zahvalnost, uvijek sam govorio o tome u svim 
obraćanjima, a naravno bili smo dostupni i mogući da se poslije svakog kolegijuma obratimo 
javnosti da dajemo saopštenja, mislim da smo se većina nas ponašali tako da ne uzurpiramo 
medijski prostor - upravo želeći da ne kupujemo političke pojene nekim pretjeranim hvalama niti 
neumjerenim i neutemeljenim kritikama. Željeli smo da napravimo prostora u medijima za one koje 
su na prvoj liniji fronta, u stvari nazvao sam ih junacima našeg doba, a to su prije svega 
zdravstveni radnici, a onda i svi koji omogućavaju i naše uspješno suočavanje sa problemom 
Kovid -19. Ja mislim da uz sva iskustva svih zemalja svako bira za sebe, za svoju državu ono što 
misli da je naoptimalniji model. Ovaj naš dosad, a nadam se i po sad se pokazao kao veoma 
efikasan sa stanovišta najmanje smrtnosti, sa stanovišta malog broja zaraženih, sa stanovišta 
uvođenja mjera i prije roka koji su kako su ih uvodile i neke mnogo razvijenije i mnogo bogatije 
zemlje. Zaista mislim da smo zajedno svi kao društvo odgovorili ovom izazovu uspješno, a naš je 
interes da se to vrijeme naravno ne iskoristi u mogućnost izostanka demokratske kontrole. E zato 
je uloga Parlamenta strašno važna - da vodi računa i o ovim mjerama kad su na neki način 
ograničena ljudska prava i slobode da tu ne bude narušavanja mimo onog što je neophodno za 
očuvanje zdravllja građana. Hvala vam. 
 Sada vas, poštovane kolege, pozivam da minutom ćutanja odamo poštu preminuloj bivšoj 
poslanici našeg Parlamenta Jelisavi Kalezić. Neka je slava i hvala gospođi Kalezić. Iskreno ću je 
pamtiti kao dostojanstvenog zastupnika svojih ideja. 
 Poštovane kolege, u dogovoru sa svim predstavnicima klubova, dogovorili smo se da 
radimo na specifičan način dok su proglašene mjere za epidemiju Kovid -19, a to znači da će u 
svakom trenutku u ovoj plenarnoj sali moći da bude što se poslanika tiče najviše 22 poslanika 
raspoređenih po klubovima. Naravno, ko god bude htio da uzme riječ, on će se mijenjati sa svojim 
kolegama i govoriće u ovoj plenarnoj sali. Da bismo izbjegli bilo kakvu priču o ugrožavanju 
zakonitosti i funkcionisanja neposlovničkog ovog doma, mi smo se dogovorili da Plava sala, Plavi 
salon i Crveni salon, a imamo i alternative po potrebi, budu opremljeni na način da tamo poslanici 
u trenucima glasanja: u Plavoj sali i Plavom salonu poslanici vladajuće koalicije, a u Crvenom 
salonu poslanici opozicije. Vidite na ekranu. Na moju prozivku određene sale ili salona, oni će 
glasati dizanjem ruku i zato ćemo se svi ovdje izjašnjavati dizanjem ruku. Danas će toga biti više s 
obzirom da imamo proceduru za utvrđivanje dnevnog reda, a onda ćemo imati dane kad ćemo 
glasati o tačkama o kojima završimo raspravu.  
 Hvala vam na razumijevanju. Sad dozvolite da pređemo na utvrđivanje dnevnog reda. Da 
bismo ga utvrdili, želim da vas obavijestim  o predlozima za dopunu predloženog dnevnog reda:  



 - Poslanica Branka Bošnjak predložila je da se na dnevni red stave Predlog zakona o 
dopuni Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru i Predlog zakona o utvrđivanju porijekla 
imovine i posebnom oporezivanju nezakonito stečene imovine;  
 - Poslanica Draginja Vuksanović - Stanković predložila je da se na dnevni red stave 
Predlog zakona o dopunama Zakona o prijestonici i Predlog zakona o izmjeni Zakona o porezu na 
dodatu vrijednost; 
 - Poslanik Ranko Krivokapić predložio je da se na dnevni red stavi Predlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o Državnom tužilaštvu; 
 - Poslanik Raško Konjević predložio je da se na dnevni red stave: Predlog zakona o 
odlaganju plaćanja kreditnih obaveza korisnika kredita lex specialis; Predlog zakona o izmjeni 
Zakona o radu; Predlog zakona o izmjeni Zakona o doprinosima za obavezno socijalno osiguranje 
i Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju i 
 - Poslanik Miloš Nikolić predložio je da se na dnevni red stavi Predlog zakona o amnestiji 
lica osuđenih za krivična djela propisana zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom krivičnom 
presudom koja se izvršava u Crnoj Gori.  
 Mi ćemo sada preći na obrazloženje Predloga za dopunu predloženog dnevnog reda. Prvo 
ćemo slušati, tako smo se dogovorili, sva obrazloženja predloženih zakona pa ćemo onda glasati 
o svima. Zamolio bih zaista predlagače, jer je bilo i drugih poslanika koji su mogli da predlože 
zakone za dopunu dnevnog reda, na sugestiju koju sam nekoliko puta saopštio na kolegijumu. 
Značajan broj kolega, ja im zahvaljujem, su odustali od predlaganja novih zakona da ova prva 
sjednica u plenumu protekne koncentrisana u najvećoj mogućnosti na priču o Kovidu - 19. 
 Proceduralno želi intervenciju Aleksandar Damjanović.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (22.04.20 11:32:04) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, pa evo gotovo da sa ovim što ste Vi na kraju rekli 
nije ni bilo potrebe za tom intervencijom, ja sam samo htio da ukažem da sam, poštujući dogovor 
na kolegijumu, u ime Posebnog kluba poslanika odustao od predlaganja dopuna dnevnog reda 
kako bi relaksirali ovu sjednicu koju smo posvetili, prije svega, mjerama borbe protiv pandemije 
virusa korona. U tom smislu želim da naglasim da mi je drago što ste prevashodno Vi, a onda i 
ostale kolege iz kolegijuma prihvatili i moju inicijativu da Vlada dostavi informaciju koju ćemo 
danas raspravljati povodom mjera za suzbijanje pandemije virusa korona. Ja bih iskoristio kratko 
da ne opterećujem dalji tok diskusije, samo Vas da pitam pošto je u dnevnom redu i tačka Izbor i 
imenovanja, a imamo Predlog za izbor vrhovnog državnog tužioca koji je stigao još u januaru  
ovom Parlamentu, da li planirate da se ta rasprava obavi u okviru te tačke, ili ćete to ostaviti za 
neku od narednih sjednica. Ovo je važno zbor pripreme kolega poslanika, a imajući u vidu da smo, 
nažalost, prekršili ono što ste Vi predložili - da ovu sjednicu ne opterećujemo sa tačkama koje ne 
dodiruju pandemiju virusa korona. Nažalost, to nismo uradili tako. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 11:33:12) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Damjanoviću. 
 Kao što ste i rekli, ja se vrlo precizno držim dogovora koji smo postigli na kolegijumu, pa i u  
odgovoru na Vaše pitanje da Vam kažem - Stavio sam tačku Izbor i imenovanja i pod tom tačkom 
Izbor i imenovanja će biti više tema. Na vrijeme ćete znati, sigurno dan prije rasprave o toj tački 
dnevnog reda što će se sve naći na njoj. 
 Hvala.  
            Dajem prvo riječ za obrazlaganje predloga zakona poslanici Branki Bošnjak. 
 Molim još jednom sve koji obrazlažu zakone da budu racionalniji. Ja im ne remetim da 
imaju tri minuta za predstavljanje svojih predloga, ali ih molim da u toj racionalnosti budu korektni i 
da to vrijeme skrate.  



            Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.04.20 11:33:56) 
 
 Prvo ću reći da mi kao Demokratski front imamo na desetine zakona koje ćemo vjerovatno 
u narednom periodu predložiti, a zadržali smo se sada samo na ovima što imaju veze sa Kovidom 
-19.  
 Naime, ja sam predložila, to u stvari predlažemo skoro godinu dana, Zakon o dopuni 
Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru, gdje tražim da se povećaju značajno plate 
ljekarima i profesorima univerziteta. Nadam se da je ova epidemija koja nas je sve zadesila i 
učinila to da postanete svjesni koliko su nam značajni zdravstveni radnici, a ne kako ste ih do 
sada stavljali potpuno na marginama našeg društva i davali im mizerne plate. Sad vidite da svi 
zavisimo od njih i svako od vas ko je glasao protiv ovoga da se stavi na dnevni red ili bio uzdržan, 
a išao u Klinički centar, trebao je da klekne i da se izvini svima njima što ovdje nisu glasali za 
povećanje plata. Sramota je da bilo koji administrativni radnik u Vladi, Skupštini, a ima ih dosta, 
ima i duplo veće plate nego što imaju ljekari. Ove ljekare, koji nam se ovdje predstavaljaju na 
press konferencijama, neću reći sve, ali većinu njih nazivam estradnim ljekarima, koji su nazidali 
svoje plate i do četiri - pet hiljada eura, a ne vjerujem da je iko od njih obukao onu opremu za 
Kovid -19 i primakao se bilo kom od onih bolesnika zaraženih virusom korona. Odajem ovdje 
priznanje svim onim ljekarima koji su zaista u prvom redu odbrane i onim medicinskim sestrama i 
tehničarima, a ne ovim manekenima koji samo pričaju i to ih često hvatamo da su vrlo 
kontradiktorni u svojim izjavama. Oni se naravno ne zalažu za to da zdravstveni radnici imaju 
dobre plate zbog toga što su se oni dobro osigurali, zauzeli neke fotelje gdje imaju visoke plate, a 
oni koji najviše rade oni su zaista sa mizernim platama. Nadam se da ste se osvijestili i da ćete 
podržati ovaj zakon zbog toga što ono mizerno povećanje od 50 eura ne računamo. Ovi ljudi su 
zaista zaslužili da imaju i veće plate od nas poslanika, a da ne kažem od raznoraznih savjetnika, 
sekretara i tehničara po Vladi i Skupštini. Time bih završila vezano za ovaj zakon. 
 Sljedeći zakon koji sam predložila, a takođe ga povezujem sa Kovid -19, jeste Zakon o 
utvrđivanju porijekla imovine i posebnom oporezivanju nezakonito stečene imovine. Mi se 
decenijama zalažemo da jedan ovakav zakon dođe na dnevni rad Skupštine i da raspravljamo o 
tome. Jer, u ovih 30-ak godina, otkad nas je zarazio DPS virus, stvorila se jedna elita, neću 
nazvati kakva, ali nije to nikakva elita sem pohlepna materijalna koja se na račun građana Crne 
Gore obogatila. A kad im pogledate plate i njihove imovinske kartone, u stvari vidite da oni imaju 
neke plate kao i svi mi ostali, ali zato je njihova imovina vrijedna milionima eura. Iz tog razloga 
smo sačinili ovaj zakon - da se svim građanima Crne Gore utvrdi imovina, ne samo funkcionerima 
nego svima. Jer, većina ovih funkcionera je imovinu prepisala na svoju rodbinu, a onda imamo i 
ove razne tajkune koji imaju na milione i milijarde, a ne znamo kako su ih stekli. Dakle, da svi 
budemo u istom košu, da se ispita porijeklo imovine svakog od nas, da se ona imovina koja ne 
može da se dokaže sa legalno prijavljenim prihodima oporezuje sa visokom stopom od 70%. 
Ukoliko se to ne izvrši u dogledno vrijeme koje je zakonom propisano, da se ta imovina oduzme i 
da se sve to fino u jedan fond smjesti, koji bi bio koristan i za ovo sve što nas čeka poslije 
pandemije Kovid -19 jer smo i ekonomski potpuno smo urušeni i trebaće nam mnogo da se 
oporavimo od ovoga. Iz tog razloga, mislim da je ovaj zakon izuzetno značajan. Ako ste vi, kolege, 
tako pošteno došli do svoje imovine i smatrate da vaše kolege iz vrha vlasti su takođe pošteno sve 
zaradili, na osnovu legalno prijavljenih prihoda, onda ne vidim razlog zašto ne bi digli ruku da 
donesemo jedan ovakav zakon i da vidimo ko je gdje u ovoj Crnoj Gori što se tiče imovine. Ovdje 
hoću da naglasim radi građana da sam namjerno uvela da i oni koji su dobili one stanove i kredite 
pod povlašćenim uslovima spadaju u ove da su na neki protekcionistički način dobili to i da će to 
morati da otplate po tržišnoj vrijednosti u nekom razumnom periodu koji će im se dati. Nismo svi 
imali istu priliku, nisu svi imali pravo da dobiju to. Tu je vršena velika diskriminacija, a ogroman je 
broj tih, tako da i oni podpadaju pod ovaj zakon.  
 Zato, uvažene kolege, smatram da biste trebali da date podršku i ovom zakonu. Ukoliko 
smatrate da ste vi i vaše kolege sve što imate legalno stekli, ne vidim razlog zašto ne biste digli 
ruku za ovo. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 11:39:55) 
 
 Hvala. 
 Sada će obrazložiti svoje predloge zakona poslanica Draginja Vuksanović - Stanković. Po 
zakonu imate tri minuta. Nadam se racionalnosti. Izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ - STANKOVIĆ DRAGINJA (22.04.20 11:40:04) 
 
 Zahvaljujem. 
 Potrudiću se da budem racionalna, pa ću objedinjeno obrazložiti oba zakona u što kraćem 
vremenskom intervalu.  
 Poštovana Skupštino, uvaženi gosti, doktori, poštovani građani Crne Gore, 
 Prvo želim da iznesem obrazloženje Predloga zakona o dopunama Zakona o prestonici 
Crne Gore. Naime, Predlogom izmjena Zakona o prestonici znamo da je predviđena mogućnost 
da dio sredstava iz razvojnih projekata u okviru kapitalnog budžeta može biti preusmjeren na 
saniranje posljedica koje usljed navedenih okolnosti su nastupile po privredu i građane prestonice. 
Kako je Zakonom o prestonici predviđeno, opredijeljeno je do 1% tekućeg budžeta za investicije 
na Cetinju. Smatramo da bi najbolje ulaganje tih sredstava ove 2020. godine bilo upravo u 
saniranju posljedica koje su uslijedile zbog pojave pandemije korona virusa. Cetinjska privreda 
počiva na malim i srednjim preduzećima, na velikom broju privatnih preduzetnika, ugostitelja, 
zanatskih radnika i značajnoj turističkoj ponudi. Cetinju, kao istorijskoj prestonici, je potreban 
razvoj infrastrukture i kapitalnih ulaganja, kako bi se sa punim pravom mogli pokazati kao država 
koja ima jake i utemeljene korijene i da je naš narod narod duhovnika, boraca za slobodu, učitelja, 
prve štampane riječi na ovim prostorima, prvog Crvenog krsta na Balkanu. Mnogo toga što je 
izdvajalo Crnu Goru izdvaja i danas u Evropi, a izdvajalo je tokom više od 500 godina, to je Cetinje 
kao njeno državno, istorijsko, duhovno i kulturno sjedište. Međutim, u novonastalim okolnostima 
potrebno je zaštititi samu srž, bit Cetinja, a to su njegovi vrijedni i  posvećeni građani koji zbog 
mjera nacionalnog koordinacionog tijela nijesu u mogućnosti da plaćaju račune, nijesu u 
mogućnosti da plaćaju kredite, poreze, a, što je najgore, nisu u mogućnosti svi da izdržavaju svoje 
porodice. Novac koji bi bio opredijeljen za Cetinje za ovu godinu svakako ne može biti potrošen za 
kapitalne investicije upravo zbog aktuelne krize. Zato smatramo nužno da dio tog novca upravo 
usmjerimo onamo gdje je najpotrebnije, a to je malim i srednjim preduzećima kako bi preživjeli ovu 
krizu, a ostatak usmjeriti na neophodne infrastrukturne projekte. Na taj način će se postići 
dvostruko dobar efekat - očuvaće se i privreda i radna mjesta na Cetinju uz neophodno 
poboljšanje infrastrukture. Ova mjera bi se primjenjivala isključivo, kao što smo rekli, u slučajevima 
ratnog ili vanrednog stanja, prirodne nepogode ili katastrofe, proglašenja epidemije zarazne bolesti 
i drugih nepredviđenih okolnosti zbog kojih su nastupile značajne štete.  
 Radi bolje kontrole utroška ovih sredstava, odluku o preusmjeravanju i visini izdvajanja 
donosila bi Vlada Crne Gore na predlog Skupštine prestonice. Nadam se da ćete podržati predlog 
koji je potekao upravo od naših kolega odbornika iz opštinskog Odbora Socijaldemokratske partije 
na Cetinju, koji su se stavili na raspolaganje svim službama tokom ove krize i koji su pored ove 
predvidjeli čak petnaestak mjera za pomoć cetinjskim građanima i privredi. 
 U odnosu na Predlog zakona o izmjenama Zakona o porezu na dodatnu vrijednost, dajem 
sljedeće obrazloženje: 
 Predloženim izmjenama zakona bi se stopa PDV-a koji se naplaćuje na električnu energiju 
smanjila sa sadašnjih 21% na 7%. Time bismo značajno pomogli građanima Crne Gore koji su 
suočeni sa krizom izazvanom virusom korona. Računi za struju, koji su inače veliki u redovnim 
okolnostima, znamo da većina građana ne može da ih plaća ili ih jedva plaća, mogli bi da 
predstavljaju najveći pojedinačni mjesečni izdatak u ovom periodu nakon troškova za hranu, pa je 
tako blizu 100.000 porodica za protekli mjesec dobilo račune veće od 50 eura. Ako uzmemo u 
obzir činjenicu koliko naših sugrađana trenutno ne radi, te da će se većina za par mjeseci naći 
bukvalno ili se već sada nalazi na rubu egzistencije, mislimo da bi mjera smanjenja stope PDV-a 



na električnu energiju, barem dijelom, pomogla građanima u ovom zaista teškom periodu. Na ovaj 
način bismo po uzoru na Hrvatsku, koja je 1. januara 2017. godine smanjila stopu PDV-a za 
električnu energiju sa 25% na 13%, uvođenjem niže stope PDV-a pomogli građanima čiji je 
standard značajno ugrožen, kao što sam već rekla, zbog pandemije virusa. Država mora imati 
punu značajniju ulogu ove oblasti koja se tiče svakog građanina naše zemlje, jer je zbog desetak 
hotelijera prije nekoliko godina, na inicijativu predstavnika vlasti, ova stopa tim hotelijerima 
smanjena sa 21% na 7%. Ako je mogla njima, zašto ne bi mogla građanima Crne Gore? I to za 
stotine hiljada građana.  
 Takođe, cijena električne energije na referentnoj berzi je značajno opala i ne vidimo 
reakciju Regulatorne agencije za energetiku koja je bila agilna kada je trebalo braniti povećanje 
električne energije na osnovu rasta struje na berzi. Očekujemo njihovu agilnost i sada kada je ta 
cijena na berzi pala.  
      Kada saberemo sve ove elemente, jasno je da ovim predlogom značajno pomažemo 
građanima Crne Gore i smatram da interesi građana u ovoj situaciji treba da budu ispred svih 
ostalih. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 11:46:06) 
 
 Hvala. 
 Sada će poslanik Raško Konjević obrazložiti svoje predloge zakona.  
            Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (22.04.20 11:46:50) 
 
 Poštovani gosti, poštovanje kolege, poštovani građani,  
 Mi smo dosta ovih dana pričali o jednom rješenju koje smo pretočili u zakon, čiji je naziv 
Zakon o odlaganju plaćanja kreditnih obaveza korisnika kredita. To je čuveni moratorijum koji je 
predložila Centralna banka i po kojem će se građanima, u periodu od tri mjeseca koliko je 
dozvoljen moratorijum, obračunati oko 20 miliona eura kamate. Šta to u prevodu znači? To u 
prevodu znači da je neki taksista, frizer, zanatlija ili bilo koje drugo zanimanje koji opravdano, 
mjerama Vlade, ne može da radi u ovih proteklih mjesec i po dana, bio prinuđen da uđe u 
moratorijum, a u tom moratorijumu će mu banke obračunavati kamatu tri mjeseca, produžiti rok 
otplate kredita i banke u tom periodu od tri mjeseca, prema sadašnjem stanju, onoliko zahtjeva 
koliko je bilo u moratorijumu, obračunati oko 20 miliona eura kamata.  
 Jedino logično pitanje koje može da se postavi jeste da li je prema ovim ljudima: taksistima, 
frizerima, zanatlijama i svima drugima pošteno i solidarno da se ova tri mjeseca obračunavaju 
kamate. Znate, poslanici u ovom domu imaju plate oko 1.500 eura. Guverner Centralne banke koji 
je donio ovakvu odluku ima preko 3.500 eura. On, ja i svi mi ovdje možemo te kredite da vraćamo 
bez ovoga moratorijuma. Nije nam zabranjena djelatnost, primamo platu ovoliko koliko primamo, 
ali se ovaj moratorijum odnosi na 62.000 fizičkih lica koji su ga zatražili, što bi u prevodu značilo, 
sigurno na 200.000 ljudi koji su vezani za fizička lica koja su taj moratorijum tražili. Postavlja se 
pitanje - da li je fer, da li je pošteno, da li je solidarno da 200.000 građana snosi posljedice jedne 
ovakve odluke, a da banke kojima je ovo dozvoljeno obračunaju 20 miliona eura kamate. Ako je to 
solidarnost u Crnoj Gori, onda ne znam što bi bilo profiterstvo. Jer, ti moratorijumi se neće 
obračunavati nama, ni Žugiću, ni meni, jer mi nijesmo u nuždi zato što imamo ovolike plate. U 
Crnoj Gori, prema podacima Poreske uprave, 110.000 ljudi radi za platu koja je ispod 500 eura, a 
60.000 ljudi radi za platu koja je ispod 250 eura.  
 Prema tome, 60.000 korisnika se odnosi na građane. Elementarno je nelogično, 
elementarno je nepošteno, elementarno je nesolidarno da su u ova tri mjeseca jedina branša u 
Crnoj Gori, u uslovima krize, koja će obračunati uvećan prihod banke. I to ne mali prihod, nego 
prihod od skoro 20 miliona eura. Ovo je treći put da javno pozivam Centralnu banku i guvernera 
Žugića - izađite javno i recite koliko će banke u tri mjeseca da obračunaju kamate. Ako ne izađete 
javno, onda vam je poštenije zbog plate koju primate da podnesete ostavku. Jer, ovo ste vi 



omogućili, Centralna banka omogućila, nijeste informisali građane onako kako je trebalo, nego ste 
im na početku pričali bajke. Sada kada se ta kamata obračuna, rasporediće se na sve naredne 
mjesece. Situacija u Crnoj Gori neće biti bolja u julu nego što je aprilu, nego, bojim se, i gora. 
Tada će građani početi da plaćaju ove kamate koje se obračunavaju.  
 Prema tome, i sa tim završavam, pozivam Centralnu banku, pozivam guvernera Žugića da 
kaže koliko miliona eura će biti obračunato u ova tri mjeseca. U 2008. godini, kada su banke bile u 
krizi, ova Skupština, ovi građani su pomogli banke. Znate li po kojoj kamatnoj stopi? 1,25, u tom 
trenutku referentna kamatna stopa Evropske centralne banke. Znate po kojim kamatama se 
obračunava u ova tri mjeseca? Ne po referentnoj kamatnoj stopi Evropske centralne banke, nego 
po ugovorenim kamatama koje su sigurno između 5% i 7% u prosjeku. Nije pošteno, nije solidarno 
i nije fer. Niko u ovoj državi za ovakve stvari koji dozvoljava i toleriše ne treba da ćuti nego za 
platu od 3.500 eura treba da izađe i kaže je li ovo tačno što Klub SDP-a tvrdi. Ako nije tačno, mi 
ćemo da se izvinimo i snosimo odgovornost. Ako je tačno, onda za ono što primate od građana 
3.500 eura u ovakvoj situaciji, ako ništa drugo, treba da podnesete ostavku.  
 Drugi prijedlog zakona, takođe se tiče, nažalost, svega ovoga što nas je zadesilo, epidemije 
Kovid -19, kako se popularno zove, dakle naš prijedlog o minimalnoj zaradi. Znate, kolege, mi već 
osam, devet mjeseci pokušavamo da vas ubijedimo da minimalna zarada služi da zaštiti onaj sloj 
stanovništva koji u Crnoj Gori najteže živi. Reći ću vam da u Crnoj Gori platu do 250 eura, prema 
zvaničnim evidencijama, prima 60.000 ljudi. Naš uporan prijedlog proteklih devet mjeseci jeste da 
se minimalna zarada uveća. Nijesmo znali, naravno, da će se ovo desiti, ali bismo svi zajedno kao 
političari i kao Parlament, rekao bih, bili sa boljim osjećajem da smo usvojili ovaj zakon i da je 
danas minimalna zarada 250 eura. Nama je minimalna zarada najmanja u regionu. Hrvati su da bi 
pomogli svoje stanovništvo i privredu u ovim okolnostima povećali svoja minimalna davanja sa 
420 na 530 eura, jer su socijalno odgovorna država, smatrajući da je 530 eura minimum kojim 
država treba da pomogne ljude koji ne rade, znači subvencije kroz 530 eura, i ljude koji su u stanju 
socijalne potrebe.  
 Mi ovih dana puno pričamo o zdravstvenim radnicima, pričamo o vojsci, pričamo o policiji, 
pričamo o vatrogascima, pričamo o svima onima koji su u ovakvim okolnostima pokazali šta znači 
profesija, patriotizam, požrtvovanost itd. Ali, vrlo brzo zaboravljamo recimo sljedeći podatak - da 
od 4.200 policajaca u Crnoj Gori njih 2.900 prima platu do 410 eura. Dakle, to su stvari o kojima 
uporno govorimo, nijesmo iskoristili vrijeme kada smo te stvari mogli da popravimo. Minimalna 
zarada od 250 eura je naš prijedlog koji vam nudimo da o njemu razgovaramo, jer minimalna 
zarada od 222 eura sa prijedlogom Vlade da se subvencionira 70% od te zarade je 150% eura. 
Uporedite građanina Hrvatske, koji će od svoje države dobiti 530 eura i građanina Crne Gore, koji 
će od svoje države dobiti 150 eura. Koliko do juče smo pričali o ekonomskom tigru, bojim se da 
smo od toga daleko.  
           Treći naš prijedlog u tom segmentu odnosio se na poslodavce. Da smo smanjili 
opterećenja na zarade kada smo ovo počeli da predlažemo prije više od pola godine, danas bi 
mnogo jednostavnije razgovarali sa poslodavcima. Danas osim što su zatvoreni sticajem različitih 
okolnosti, sa jedne strane, s druge strane ih i dalje čekaju najveća opterećenja na rad. Naše 
opterećenje na rad u Crnoj Gori je 64 centra na jedan isplaćeni euro neto zarade. Ubjedljivo 
najveći u regionu. Sada je prilika ako želimo da pomognemo poslodavcima, malom i srednjem 
biznisu, u kojem radi 75% naših zaposlenih, a 95% ukupno registrovanih preduzeća su mikro, mali 
i srednji biznis, na način što ćemo omogućiti manje troškove rada. To će omogućiti za 110.000 
ljudi uvećanja zarade u ovakvim okolnostima. Mi o tome želimo ovdje da razgovaramo. Nudimo 
vam razgovor na tu temu.  
           I četvrti zakon koji smo predložili takođe je vezan za ovu nažalost materiju koja je došla, a 
mi ga predlažemo od ranije jeste Zakon o PIO. Danas je jedna od mjera Vlade tako što će se 
pomoći penzioneri koji imaju minimalnu zaradu sa 50 eura. Svaka vrsta pomoći je dobrodošla. Ali 
da smo ovaj zakon usvojili kad mu je bilo vrijeme, a Vlada ga već dvije godine odlaže, ili godinu i 
po, minimalna penzija u Crnoj Gori ne bi bila 128 eura, nego bi bila oko 20% veća. Da smo taj 
zakon usvojili na vrijeme, tokom 2020. godine ljudi bi odlazili u penziju pod povoljnijim uslovima. 
Razlika je danas velika da li ćete otići ako vam se računa svih 40 godina, ili ako vam se eliminiše 
jedna četvrtina najlošijih godina. To je velika razlika. Posebno je velika razlika u ovakvim 
okolnostima kada nam je ekonomija pred velikim izazovima, a javne finansije takođe. Velika je 



razlika za postojeće penzionere kad im se promijeni način obračuna penzije, pa i po tom osnovu 
imaju penziju više. Jer, ovo što je Vlada dala kao pomoć je jednokratna pomoć, a uvećanje penzije 
od 128 eura na 140 eura ne bi bila jednokratna pomoć nego bi svakog mjeseca bila penzija veća. 
Od 110.000 naših penzionera, njih 11.000 prima minimalnu penziju. Znači, gotovo 10%. Ovo su, 
kolege, tri zakona koja mi pokušavamo više od pola godine da nametnemo kao temu o kojoj treba 
razgovarati koje se vrlo konkretno i prije šest mjeseci još više danas tiču ili penzionera ili 
građanina koji prima platu koja je ispod onoga što je crnogorski prosjek. Prema tome, naš 
prijedlog je i danas kao i prije - dajte da o ovome razgovaramo. Možda nas ova situacija učini više 
solidarnim, a ne na način da i dan danas ili Vlada ili Parlament čini mi se više brinu o bankama 
nego o građanima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 11:58:40) 
 
 Sada pravo da obrazloži svoj predlog zakona ima poslanik Ranko Krivokapić.  
 Izvolite, poslaniče Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (22.04.20 11:59:10) 
 
 Poštovane kolege, prvo drago mi je da vas vidim, da ste svi živi i zdravi. U Nišu se redovno 
pozdravlja, ali sa porukom "zdravo živo". Moram priznati da sam se stalno pitao odakle im ta 
poruka "zdravo živo", a sad svi shvatamo zašto tako kažu u Južnoj Srbiji. To želim i vama i  
građanima, a da bi smo bili i zdravo i živo, mora biti reda i zakona. Svakako to je već postao 
standard i Svjetske banke pošto smo u vremenu ekonomskog nadiranja problema svih banaka i 
IMF, i Evropske investicione banke, i banke Savjeta Evrope, i Evropske Centralne banke da bez 
vladavine prava nema ni ekonomskog razvoja koji je održiv. Ima ovakvog kakav smo mi probali, 
prodali ono što su đedovi ostavili, odnosno što ti je Jugoslavija donijela. A kad to potrošiš, prva 
bolest kao i hronične bolesnike miče vas sa javne scene. U ovom slučaju sa ekonomske scene 
koja je ozbiljna. Zato idemo sa onim što nas već muči kao primarni problem, a to je vladavina 
prava. 
 Tužilaštvo je ključna tačka zbiranja napora države da se vladavina prava pretvori u nešto 
što svi vidimo i da nam se vrati osećaj pravde. Ne bih rekao više od toga pravda kao osnovna 
vrlina u Crnoj Gori, a da nam se vrati osjećaj pravde da je pravda jednaka za sve. To je razlog 
izmjena Zakona o tužilaštvu poslije onoga što je tužilaštvo u kontinuitetu radilo u ovom 
Parlamentu. Nema vlasti u ovoj državi koja smije da izbjegne nadzor i kontrolu Skupštine Crne 
Gore, a nas Tužilaštvo nije htjelo udostojiti ni posjetom, a kamoli dozvolom kontrole. I naš zakon 
upravo ide u tom pravcu. Uvodimo i djelo nedostojnosti za vršenje te funkcije ako se ne odazove 
pozivu Parlamenta, ali uvodimo i to da v.d. postaje trajno stanje, što će reći da pravi od države 
provizorijum. Lično sam potrošio puno vremena da objasnim kako je jedna prethodna država bila 
provizorijum. U međuvremenu sam potrošio puno vremena da spriječim da ova država postane 
provizorijum. Oni su mi napori bili uspješni, ovi mnogo, mnogo manje uspješni, ali dio tih napora je 
i izmjena Zakona o tužilaštvu. Ko ima više moći, mora biti više odgovoran. Francuzi to već par 
vjekova zovu noblesse oblige - plemstvo obavezuje nas ovdje, a i njih tamo. Njih tamo još više. 
Imaju više moći, višu dobiju od države. Proveo sam godine boreći se da standard u tužilaštvu i 
sudstvu bude bolji nego u ovoj Skupštini. I višestruko je bolji. Najbolje plaćeni tamo imaju ko tri 
poslanika, ja i dva mlađa da budem precizan. I to obavezuje i dalje sam za to. Ne treba mijenjati 
princip ako su ljudi loši. Treba mijenjati ljude, a principe čuvati. Kad izgubimo principe, izgubićemo 
razlog što smo u javnoj djelatnosti, a izgubićemo i osjećaj države koja je stabilna. Zato mislim da 
ovo treba staviti na dnevni red da bismo prodiskutovali, jer akutan je, da naučimo nešto od ljekara 
- rješavajmo ga dok možemo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 12:02:45) 
 



 Posljednja dopuna dnevnog reda, poslanik Miloš Nikolić.  
            Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (22.04.20 12:02:47) 
 
 Hvala Vam, poštovani predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani predstavnici Vlade, 
 Na osnovu člana 92 Poslovnika Skupštine Crne Gore, predlažem dopunu dnevnog reda 
Druge sjednice Prvog redovnog zasijedanja u 2020. godini zakazane za današnji dan sa 
sljedećom tačkom - Predlog zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela propisana 
zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori. O 
ovome je već nešto više bilo riječi na matičnom odboru koji je dao podršku. Pretpostavljam da će, 
uz pretpostavku da će ući na dnevni red, i tokom same tačke biti dovoljno prostora za polemiku na 
ovu temu koja uvijek nudi argumentaciju za dvije strane - i "za" i "protiv". Ali, ipak procjenjujemo da 
u ovim okolnostima, pogotovo imajući u vidu i novonostale okolnosti izazvane virusom Kovid -19 i 
pretrpanost zatvorskih ustanova, a pogotovo imajući u vidu pandemiju sa kojom se suočavamo, u 
ovom trenutku imamo više razloga "za", nego razloga "protiv". Takođe, čini mi se da imamo jedan 
dobar zakonski tekst pred nama koji je podnijela grupa poslanika i sa određenim izuzecima od 
amnestije koji su navedeni u članu 3, čini mi se da nastavaljamo jednu korektnu praksu koja nas je 
krasila od obnove nezavisnosti na ovamo koja se tiče amnestiranja osuđenih lica. Vjerujem da 
ćemo tokom ove tačke, ukoliko ona bude usvojena u dnevni red, imati prilike da govorimo nešto 
više i o ukupnom sistemu krivično-pravnih sankcija, o kazni zatvora kao jednoj od krivično-pravnih 
sankcija i njenoj uopšte funkciji i ostvarivanju njene funkcije u savremenom krivično-pravnom 
zakonodavstvu, pa time i Crnoj Gori. Takođe, da govorimo nešto više o alternativnim sankcijama 
koje su svakako trend u razvijenim zemljama Evrope kada su u pitanju neka lakša krivična djela i 
da govorimo uopšte o krivično-pravnom sankcionisanju za učinjena krivična djela u cjelini.  
 Napominjem da je ovo što je danas pred nama kao predlog za dopunu dnevnog reda jedan 
od preporuka Savjeta Evrope, koji je svim svojim članicama uputio kao preporuku da u suočavanju 
sa pandemijom virusa Kovid -19 rasterete zatvorske jedinice kako bi se i na taj način, uz jedan 
himan gest, ipak sačuvalo i zdravlje, u jednom širem kontekstu imajući u vidu broj lica koja se 
tamo nalaze ili broj lica koji vodi računa o njima. Pretpostavljam da će ova tema biti dosta 
polemična i da ćemo imati prilike da o njoj razgovaramo nakon što, vjerujem, prođe na dnevni red. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 12:05:41) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Nikoliću. 
 Izvolite.  
            Poslanica Pavićević želi proceduralno. 
 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (22.04.20 12:06:00) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
           Kada je u pitanju ovaj Zakon o amnestiji, proceduralno pitanje i predlog. Nemamo mišljenje 
Vlade kada je u pitanju ovaj zakon, je li tako? Nemamo ni mišljenje struke. Zar ne bi bilo 
elementarno korektno da ovaj dom zatraži mišljenje struke, ili su te presude koje su donešene 
ranije od strane postupajućih sudija možda zasnovane na zabludama ili na nekim lažnim 
iskazima? Evo neću dalje. Zbog čega je hitnost sada? U obrazloženju čuli smo sada da je to 
pretrpanost zatvorskih kapaciteta, pa se želi rasteretiti taj prostor. Pretpostavljam, hoću da 
vjerujem da su predstavnici DPS možda zaboravili da izuzmu iz amnestije počinioce teških 
ubistava. Hoću da vjerujem da je to zaboravljeno, pa pozivam Klub poslanika DPS-a da, ukoliko 



ovaj zakon bude uvršten na dnevni red, jednim amandmanom njih izuzmu iz amnestije. I predlog 
da se konsultuje ipak struka. Ako smo pozivali i sindikalce i ekonomiste u ovaj dom da čujemo 
njihovo mišljenje, zašto ne bismo i struku kada je ovaj zakon u pitanju? Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 12:07:25) 
 
 Nema ovdje mogućnosti za odgovor, samo ću reći nešto. Svi zakoni koji se nađu u 
proceduri, a koje su predlagali poslanici, se upućuju Vladi na mišljenje. Mi ćemo, moguće ako se 
ovaj zakon uvrsti u dnevni red, dobiti mišljenje koje nije neophodno da bismo raspravljali o zakonu. 
Dobro bi bilo da ga dobijemo, u pravu ste, i svakako mislim da bi trebalo izuzeti i počinioce teških 
ubistava. Mislim da će na to i poslanici djelovati amandmanski.  
 Sad smo iscrpili predloge za dopunu dnevnog reda i prelazimo na izjašnjavanje o 
predlozima za dopunu dnevnog reda.  
 Da pojasnim. Malo nam je komplikovanija procedura, izjašnjavamo se dizanjem ruku i u 
tom smislu prvo ćemo glasati mi u plenarnoj sali, pa ću "prozivati" određene prostorije u kojima se 
nalaze drugi poslanici. Molim sve da zauzmu mjesta da bi mogli da se izjasne. Prelazimo na 
izjašnjavanje o dopunama dnevnog reda.  
 Prvo se izjašnjavamo o dopunama dnevnog reda koje je predložila poslanica Bošnjak. 
Stavljam na glasanje predlog poslanice Bošnjak da se na dnevni red stavi Predlog zakona o 
dopuni Zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru. Izjašnjavamo se mi u plenarnoj sali.  
            Ko je za? U svakoj prostoriji služba broji, sabiraju se podaci i meni dostavljaju kasnije. 
Ovdje ćemo prvo sva glasanja završiti. Ko je protiv u plenarnoj sali? Ko je uzdržan? Hvala.  
 Sad pozivam poslanike koji se nalaze u Plavoj sali da glasaju. Vidjećete na ekranu. Ko je 
za ovaj Predlog zakona? Izvolite. Hvala vam. Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala vam.  
 Sad pozivam poslanike koji se nalaze u Plavom salonu da glasaju. Ko je za? Ko je protiv? 
Ko je uzdržan? Hvala vam.  
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu. Poštovane kolege, ko je za ovaj predlog zakona? 
Hvala vam. Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. Sad molim da mi se daju podaci. Sačekaćemo 
minut da dobijemo podatke. 
 Poštovane kolege, ukupno je glasalo 58 poslanika - 34 za, i 24 uzdržana. Predlog zakona 
nije usvojen da se dopuni. /Upadice/  
        Slušajte, ja se izvinjavam u ime službi. Molim da se ovo više ne ponavlja i da budu malo brži 
u sabiranju jer imamo još osam glasanja ovakvih.  
 Glasalo je 58 poslanika - u plenarnoj sali 18, u Plavoj sali 16, u Plavom salonu 11 i  
Crvenom salonu 13. Za je glasalo 23 - 10 u plenarnoj sali i 13 u Crvenom salonu. Uzdržanih je  
bilo 35 - 8 u plenarnoj sali, 16 u Plavoj sali i 11 u Plavom salonu. /Upadica/ 23 za, 35 uzdržanih.   
Znači, 23 za, 35 uzdržanih, nije bilo glasova protiv, nije izglasano da zakon bude uvršten u dnevni 
red. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o drugom predlogu poslanice Bošnjak, a to je Predlog zakona o 
utvrđivanju porijekla imovine i posebnom oporezivanju nezakonito stečene imovine. Molim vas sad 
glasanje.  
 Prvo plenarna sala i molim službu da što prije saberu. Ko je za? Ne znam da li ste izbrojali, 
poslanik Krivokapić je glasao za. Podignite ruku molim Vas. Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
 Sada pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
 Pozivam na glasanje poslanike u Plavom salonu. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
 Pozivam poslanike u Cvenom salonu. Ko je za? Ima li neko protiv? Nema, uzdržanih nema. 
U redu, čekam da mi dostavite rezultat glasanja.  
 Poštovane kolege, sad smo imali glasanje 62 poslanika - 21 je glasao za, nije bilo glasova 
protiv, 41 uzdržani, pa konstatujem da ni ovaj predlog nije uvršten u dnevni red.  
 Sada stavljamo na glasanje predlog poslanice Vuksanović - Stanković da se na dnevni red 
stavi Predlog zakona o dopunama Zakona o prijestonici. 
 Poštovane kolege, ovdje u plenarnoj sali ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
 Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne.  
 Molim vas još jednom ko je uzdržan? Hvala. 



 Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala. 
 Pozivam poslanike u Plavom salonu. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala vam. 
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala vam. 
Čekamo rezultate. 
 Poštovane kolege, glasalo je 55 poslanika - 5 je bilo za, nije bilo protiv i 50 uzdržanih. 
Konstatujem da ovaj predlog zakona nije uvršten u dnevni red.  
 Prelazimo na glasanje o predlogu poslanice Vuksanović - Stanković da se na dnevni red 
stavi Predlog zakona o izmjeni Zakona o porezu na dodatu vrijednost. 
 Pitam poslanike u plenarnoj sali ko je za? Hvala. Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
 Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
 Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala.  
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam. Čekamo rezultate. 
       Poštovane kolege, glasao je 51 poslanik - 16 za, nije bilo glasova protiv i 35 uzdržanih. 
Konstatujem da ovaj Predlog nije uvršen u dnevni red. 
         Prelazimo na glasanje o predlogu poslanika Krivokapića da se na dnevni red stavi Predlog 
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnom tužilaštvu.  
          U plenarnoj sali ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
          Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala.       
Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. 
Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. 
Čekamo rezultate. 
 Poštovane kolege, glasala su 54 poslanika - 14 za, nije bilo glasova protiv i 40 uzdržanih. 
Ni ovaj Predlog zakona nije uvršten u dnevni red.  
 Sada prelazimo na glasanje o predlogu poslanika Konjevića da se na dnevni red stavi 
Predlog zakona o odlaganju plaćanja kreditnih obaveza korisnika kredita lex specialis.  
          Plenarna sala - ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
        Sada pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam.  
        Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala, kolege.  
       Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam. Čekamo rezultate. 
 Poštovane kolege, glasalo je 58 poslanika - 23 za, nije bilo glasova protiv i 35 uzdržanih. 
Konstatujem da ovaj zakon nije uvršten u dnevni red.  
 Sada stavljam na glasanje predlog poslanika Konjevića da se na dnevni red stavi Predlog 
zakona o izmjeni Zakona o radu.  
           Glasamo prvo u plenarnoj sali. Ko je za? Ko je protiv? Ko uzdržan? Hvala.  
         Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala.    
Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. 
Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala 
vam, kolege. Čekamo rezultate.  
 Poštovane kolege, glasalo je 56 poslanika - 16 za, nije bilo glasova protiv i 40 uzdržanih. 
Konstatujem da ovaj predlog nije uvršten u dnevni red. 
 Sada stavljam na glasanje predlog poslanika Konjevića da se na dnevni red stavi Predlog 
zakona o izmjeni zakona o doprinosima za obavezno socijalno osiguranje.  
            Glasamo u plenarnoj sali. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan?  
            Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam.  
 Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala. 
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam. Čekamo rezultate.  



 Poštovane kolege, glasalo je 56 poslanika - 16 za, nije bilo glasova protiv, 40 uzdržanih. 
Konstatujem da ni ovaj predlog zakona nije uvršten u dnevni red.  
 Sada stavljam na glasanje predlog poslanika Konjevića da se na dnevni red stavi Predlog 
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju.  
 Glasamo u plenarnoj sali. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. 
 Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala 
vam.  
 Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam.  
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam. Čekamo rezultate.  
 Poštovane kolege, 56 poslanika je glasalo - 18 za, nije bilo glasova protiv, 38 uzdržanih. 
Konstatujem da ovaj predlog nije uvršten u dnevni red.  
 Sada stavljam na glasanje predlog poslanika Nikolića da se na dnevni red stavi Predlog 
zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela propisana zakonima Crne Gore i lica osuđenih 
stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori.  
 Plenarna sala. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. 
 Pozivam poslanike u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala 
vam.  
  Pozivam poslanike u Plavom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam.  
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu da se izjasne. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam. Čekamo rezultate.  
 Poštovane kolege, glasala su 53 poslanika - 41 za, jedan protiv i 11 uzdržanih. Konstatujem 
da je ovaj predlog zakona uvršten u dnevni red.  
 Sada stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini.  
 Glasamo u plenarnoj sali. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala vam.  
 Pozivam da glasaju poslanici u Plavoj sali. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? Hvala. 
 Pozivam poslanike u Plavom salonu da glasaju. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala vam.  
 Pozivam poslanike u Crvenom salonu da glasaju. Ko je za? Ko je protiv? Ko je uzdržan? 
Hvala. Čekamo rezultate.  
 Poštovane kolege, glasala su 53 poslanika - 42 za, nije bilo glasova protiv, 11 uzdržanih. 
Konstatujem da smo usvojili dnevni red. Zamolio bih službu da dnevni red sa dopunom koja je 
usvojena bude pripremljen i odštampan za poslanike.  
 Poštovane kolege, sada posle malo dužeg vremena, izvinjavam se, ali da ne bi bilo nikakve 
sumnje u naš potpuno otvoren demokratski odnos, glasali smo na ovaj način, prelazimo na prvu 
tačku dnevnog reda.  
           To je informacija o do sada preduzetim aktivnostima na suočavanju sa epidemijom Kovid -
19. Zatražio sam od predsjednika Vlade informaciju, a dogovorili smo o tome i na kolegijumu, o do 
sada preuzetim, kao i planiranim aktivnostima na suočavanju sa epidemijom Kovid -19, kako bi 
poslanici Skupštine Crne Gore imali cjelovitu informaciju uoči današnje rasprave.  
 Mislim da smo i kao društvo i kao institucije položili ispit odgovornosti i na to treba da 
budemo ponosni bez lažne skromnosti; ne samo odgovornosti, nego i zrelosti i pravovremenog i 
adekvatnog reagovanja skoro u svakom domenu, odnosno izvjesno svako u svom domenu. U 
dostavljenom materijalu vidimo pregled do sada učinjenog. Mi ćemo te mjere ocijeniti s aspekta 
Skupštine, a vjerujem da će biti riječi i o budućim aktivnostima, odnosno strategiji izlaska iz 
zdravstvene, socijalne, svakako i ekonomski izazovne situacije. Što je to što će biti sve učinjeno i 
na osnovu kakvih procjena? Da li postoje uporedne analize sa prilikama u regionu? Postoje. Uticaj 
njihovih zdravstvenih i ekonomskih prilika i na prilike u Crnoj Gori. Da li postoji komunikacija s 
Evropskom unijom, a postoji komunikacija i kao predstavnici parlamenata regiona imali smo 
komunikaciju sa predsjednikom Evropskog parlamenta i sa predstavnicom Evropske komisije. Da 
li su dogovorene i koje mjere podrške i u kojim rokovima? Sve su to pitanja koja očekujemo da 
budu predmet naše pažnje, a o njima će biti riječi i na Premijerskom satu iduće nedjelje. Vlada je 
odgovorila zahtjevu koji sam uputio i prekjuče dostavila informaciju o do sada preuzetim 



aktivnostima na suočavanju sa epidemijom Kovid -19. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Milutin Simović, potpredsjednik Vlade za ekonomsku 
politiku i finansijski sistem, ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja i predsjednik Nacionalnog 
koordinacionog tijela za zarazne bolesti i Kenan Hrapović, ministar zdravlja i zamjenik 
predstavnika Nacionalnog koordinacionog tijela za zarazne bolesti. 
 Vlada je preporučila Skupštini da prilikom razmatranja informacije pozove, i ja sam to i 
uradio: Dragicu Sekulić, ministarku ekonomije i šeficu Operativnog štaba za podršku privredi za 
vrijeme trajanja mjera za sprečavanje širenja korona virusa; Mevludina Nuhodžića, ministra 
unutrašnjih poslova; Darka Radunovića, ministra finansija; Bobana Mugošu, direktora Instituta za 
javno zdravlje Crne Gore; Ranka Lazovića, načelnika Centra za digestivnu hirurgiju Kliničkog 
centra Crne Gore i šefa Kriznog medicinskog štaba; Vesnu Miranović, generalnu direktoricu 
Direktorata za kontrolu kvaliteta zdravstvene zaštite i unapređenje ljudskih resursa u zdravstvu u 
Ministarstvu zdravlja i šeficu Operativnog štaba za koordinaciju mjera za sprečavanje širenja 
korona virusa i Dragana Pejanovića, državnog sekretara u Ministarstvu unutrašnjih poslova i 
rukovodioca Operativnog štaba za sprovođenje aktivnosti u vezi sa povratkom crnogorskih 
državljana iz inostranstva. Svi pozvani su prisutni. Zahvaljujem na prisustvu. Zahvaljujem za 
napore koje činite ovih poslednjih dva mjeseca. Zaista mislim da svaka zemlja bira svoj ugao 
odnosa prema ovoj epidemiji, pandemiji na svjetskom nivou, a mislim da se ugao koji je Crna Gora 
izabrala pokazao uspješnim i da je odgovorio zadatku. Nadam se da ćemo se tako ponašati i 
ubuduće. 
 Posebno još jednom želim da zahvalim, prije svega, zdravstvenim radnicima koji su zaista 
zaslužili svo naše poštovanje i zahvalnost, kao i svi drugi pripadnici Uprave policije i pripadnici 
vojske. Da vam samo saopštim nekoliko stvari kojih ćemo se precizno držati tokom rasprave, jer je 
veliko interesovanje za raspravu da bi se onda moglo uključiti što više zainteresovanih i poslanika i 
naših gostiju. Dogovoreno je, i toga ćemo se čvrsto pridržavati, da u ime Vlade uvodno izlaganje 
imaju potpredsjednik Milutin Simović 10 minuta i ministar Kenan Hrapović 5 minuta. Nakon toga, 
predstavnici klubova imaju po 5 minuta uvodnih izlaganja koji ne ulaze u raspodjelu vremena. 
Nakon toga imamo raspravu u kojoj predstavnici Vlade imaju pravo na 30 minuta, a poslanici 
imaju pravo na 180 minuta, u stvari 182 kad smo zaokruživali ove podjele naše. Pri tome, oni koji 
govore uvodna izlaganja, potpredsjednik Vlade i ministar zdravlja, ako prekorače, to se oduzima 
od onog vremena koje je kasnije za njih opredijeljeno pola sata, isto kao što i uvodničari u ime 
poslaničkih klubova - ukoliko prekorače tih 5 minuta, uzima se od njihovog vremena. 
 Molim vas svi u poslaničkim klubovima da vodite računa, a mi ćemo imati preciznu 
informaciju o utrošenom vremenu. Očigledno da je da danas ovo nećemo završiti do 15 h. 
Nastavićemo sjutra, ali u onom vremenu koje nam je preostalo po dogovoru. Zaista pozivam na 
korektnost i preciznost u trošenju vremena da bi što više kolega moglo da se uključi. Molim vas da 
trošite svoje vrijeme u mjeri kako ste se dogovorili u poslaničkim klubovima. Ja vas neću 
upozoravati, ali da znate - vrijeme se uzima mimo ovih 5 minuta koje imaju svi u ime ovih 
poslaničkih klubova od onog vremena koje nam je preostalo, a to je 182 minuta. Pri tome, kao i 
uvijek kada radimo na ovakav način, ako neko izazove repliku, ta replika se oduzima od vremena 
onog koji je izazvao, a komentari naravno se uzimaju od vremena koje je na raspolaganju klubova. 
Nije ovo toliko komplikovano. Mi smo se tako pridržavali, samo vas molim da se pridržavamo 
disciplinovano ovog dogovora. Sve u sklopu vremena, jer nećemo imati poslije predstavnika 
poslaničkih klubova nastup Vlade, nego ćemo otvoriti diskusiju. 
 Poštovane kolege, sada dajem riječ potpredsjedniku Vlade Milutinu Simoviću.  
            Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (22.04.20 12:49:24) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, uvaženi potpredsjednici, uvažene poslanice i poslanici, uvaženi 
građani Crne Gore, 
 Posljednjih mjeseci svi zajedno svjedočimo globalnoj krizi koju je izazvala pandemija novog 
korona virusa, krizi koja nije zabilježena u novijoj istoriji. Ovo je vrijeme kada je crnogorsko društvo 
okupila zajedinička briga za zdravlje i živote svih građana, briga koja nadmašuje sve ostale, briga 



koja sva ostala pitanja, a posebno politčka, ostavlja po strani. Razmjere ove krize na globalnom 
nivou su dramatične i još uvijek ih nije moguće sagledati. Ova kriza je bila i biće veliko iskušenje 
za najrazvijenije zdravstvene, ekonomske i socijalne sisteme. Ovaj današnji dijalog u Parlamentu 
je nastavak našeg dijaloga. Podsjetiću na razgovore 27. marta, na kolegijumu predsjednika 
Parlamenta, kada je ključna tema bila pitanje zdravlja i života naših građana. Nakon toga, imali 
smo dva nova razgovora 3. i 15. aprila sa primarno socioekonomskim pitanjima i ovu priliku 
koristim da se zahvalim na datim ocjenama rada nadležnih institucija, na datim sugestijama i 
svakako konstruktivnim prijedlozima.  
 Vlada je za današnju raspravu dostavila sveobuhvatan dokument, odgovor na pandemiju 
Kovid-19 iako smo imali ograničeno vrijeme za njegovu pripremu od svega dva dana prazničnog 
vikenda. Naš odgovor i ostvareni rezultati temeljili su se na sljedećim principima: blagovremenosti, 
razumijevanju, odlučnosti, efikasnosti, međuresorskoj saradnji, snazi institucija, kao i kredibilnosti i 
posvećenosti pojedinaca i najvažnije - slijeđenju preporuka struke i nauke u predlaganju mjera i 
kreiranju odgovora. 
 Još od početka januara institucije zdravstvenog sistema, prije svega, Institut za javno 
zdravlje i Ministarstvo zdravlja preduzimali su niz aktivnosti u okviru svoje nadležnosti koji su u 
narednim mjesecima pokazale svoj puni značaj i svoju punu opravdanost. Još 31. januara Institut 
za javno zdravlje zatražio je od Ministarstva zdravlja formiranje multisektorskog Nacionalnog 
koordinacionog tijela za koordinaciju i upravljanje reagovanjem na eventualnu pojavu novog 
korona virusa u Crnoj Gori, koje je Ministarstvo zdravlja formiralo 3. februara. Od sredine januara 
nadolazeća prijetnja za zdravlje i živote građana bila je svakodnevna tema koja je okupila pažnju 
Vlade, uz neposrednu koordinaciju predsjednika Vlade od tada pa do danas i uključenost brojnih 
resora i brojnih nadležnih institucija. To je bilo presudno važno kao jasno definisani način 
koordinisanja i donošenja odluka bez nepotrebnog administriranja, oslobođen birokratskih pristupa 
sa jasnoćom i brzinom donošenja odluka, obaveznog monitoringa donesenih mjera. Najkraće 
rečeno, uspostavljen je efikasan krizni menadžment u skladu sa razmjerama prijetnje. Koliko je 
sve ovo bilo blagovremeno, najbolje govori podatak da je Svjetska zdravstvena organizacija 25. 
marta objavila potrebu uključivanja cijelih vlada na suzbijanju i kontroli pandemije. Naša Vlada nije 
čekala 25. mart, već se svojim punim kapacitetom posvetila ovoj prijetnji, ponavljam, još 
polovinom janura, dva i po mjeseca ranije. Situacija se mijenjala i usložnjavala iz dana u dan, 
vijesti o dramatičnom širenju i posljedicama virusa stizale su sa svih meridijana. Granice su počele 
da se zatvaraju, škole, vrtići i brojna mala i srednja preduzeća su prestajali /prekid/ zahtjeve za 
organizovanje povratka naših građana u domovinu. Bilo je potrebno obezbijediti uslove za siguran 
povratak, bilo je potrebno obezbijediti zaštitnu opremu na tržištu koje je praktično bilo u kolapsu. 
Ponude skoro da nije bilo, a za male količine robe koja se mogla pronaći cijene su skakale iz sata 
u sat. Bilo je neophodno reorganizovati i unaprijediti naš zdravstveni sistem u skladu sa novim 
hitnim potrebama. Bili su neophodni karantini, privremene bolnice, respiratorski centri i mnogo 
toga još. Sva ova i brojna nova pitanja koja su se pojavljivala iz sata u sat trebalo je rješavati 
odmah i bez odlaganja. Kako bismo stvorili pretpostavke da adekvatno odgovorimo tolikom obimu 
aktivnosti, formirali smo sedam operativnih štabova za koordinaciju realizacije mjera: Krizni 
medicinski štab, Operativni štab za povratak naših državljana, za podršku privredi, za 
međunarodnu pomoć, za upravljanje donacijama i Operativni štab za podršku turističkoj privredi. 
Danas su predstavnici tih operativnih štabova sa nama, kao i dio predstavnika Nacionalnog 
koordinacionog tijela. Žao mi je što nije bilo uslova zbog potrebne fizičke distance da svi oni danas 
budu ovdje sa vama i učestvuju u ovome dijalogu, ali svakako svima njima hvala na jednom 
veoma posvećenom i odgovornom radu.  
 Nacionalni koordinacioni tim i operativni štabovi sa preko 100 članova koordinirali su rad 
desetina hiljada zaposlenih u brojnim institucijama: Sanitarnoj inspekciji, čiji su službenici na 
graničnim prelazima zajedno sa graničnom policijom i carinom na prvoj liniji odgovorno i 
posvećeno obavljali svoju dužnost, dodaću - danonoćno; posvećen, odgovoran i profesionalan 
odnos prema svim zadacima pokazali su pripadnici policije i vojske; brojne komunalne službe koje 
su širom Crne Gore i u ovim otežanim uslovima odgovorno izvršavali svoje poslove. Bilježimo 
izuzetnu posvećenost, nesebično zalaganje brojnih zaposlenih u uslužnim djelatnostima, od 
kasirki, poštara, dostavljača, kao i brojnih volontera širom Crne Gore i brojne druge nadležne 
institucije, na čelu sa našim zdravstvenim timom ljekara i medicinskog osoblja koji su svojim 



znanjem, požrtvovanošću i savješću pokazali da su dorasli i najvećim izazovima. Čestitke svima 
njima.  
 Svakako u svemu ovome bila je presudno važna iskazana zavidna svijest građana u 
poštovanju mjera koje je propisala struka i to uprkos tome što su brojne donesene mjere značile 
privremeni gubitak velikog broja radnih mjesta i brojna ograničenja u odnosu na uobičajene i naše 
tradicionalne navike. Ključno je bilo razumijevanje svih da su zdravlje i životi građana bili i da će 
vazda biti najpreči, a da ćemo sve ostalo ponovo zajedno nadoknaditi. Zbog toga i ovom prilikom u 
ime Vlade Crne Gore najiskrenije zahvaljujem svim građanima na svemu što su pokazali. Možemo 
biti ponosni na ono što smo do sada zajedno uradili. Svakako još nije vrijeme za opuštanje i zato 
moramo do kraja bez rezerve poslušati savjete struke dosljedno, kao i do sada.  
 Ova struktura Nacionalnog koordinacionog tijela i operativnih štabova, koji je Vlada 
organizovala kao odgovor na pandemiju korona virusa pokazala je svoju efikasnost, posebno u 
uslovima kada je trebalo donositi hitne odluke, a bili su česti slučajevi i česte potrebe. Sjetimo se 
samo prvog slučaja u Tuzima i registrovanja eksplozivnog širenja virusa. Nije bilo vremena za 
čekanje. Reagovali smo trenutno u roku od sat vremena. Sazvali smo hitan sastanak sa 
predsjednikom Tuzi i ne smijemo ni da pomislimo šta bi se desilo da nijesmo tako reagovali. 
Sačuvali smo zdravlje i živote lokalnog stanovništva i građana širom Crne Gore. Slične situacije 
smo imali i u naselju na Vrelima ribničkim u Podgorici i u selu Biokovac u Bijelom Polju, gdje je 
takođe trebalo brzom i odlučnom reakcijom i dosljedno sprovedenim mjerama spriječiti dalje 
širenje virusa. Od samog početka ove krize Vlada je sve resurse stavila u funkciju očuvanja 
zdravlja i života građana, kao naših najvećih svetinja. Istovremeno, ova kriza je donijela brojne 
socijalne i ekonomske izazove. U cilju ublažavanja posljedica, Vlada je još 19. marta donijela prvi 
set socijalno-ekonomskih mjera. U toku je usaglašavanje i drugog sveobuhvatnog seta mjera 
podrške, koji će primarno doprinijeti očuvanju radnih mjesta i stvaranju pretpostavki za brži 
oporavak ekonomije i standarda građana. Ovo je vrijeme u kome se zajedno moramo boriti za 
zdravlje i život svakog građanina, kao i da sačuvamo svako radno mjesto, da očuvamo svaki 
biznis od najmanjeg preduzetnika do velikih kompanija. Predviđa se da će nove mjere obuhvatiti 
oko 100 hiljada zaposlenih i više hiljada preduzetnika mikro, malih i srednjih preduzeća, kao i 
preko osam hiljada nezaposlenih na evidenciji Zavoda za zapošljavanje. Predviđene su subvencije 
za plate zaposlenih u brojnim oblastima koje su zatvorene ili su bile ugrožene, za zaposlene koji 
su morali ostati kod kuće zbog čuvanja djece, kao i za zaposlene koji su bili u samoizolaciji ili 
karantinu. Zatim, subvencije za novo zapošljavanje, obustave prinudne naplate, povoljne kreditne 
linije, olakšice u izmirivanju računa za struju i olakšice za pospješivanje likvidnosti.  
 Napravili smo poseban paket podrške za poljoprivredu i ribarstvo, koji ćemo u narednim 
danima detaljno predstaviti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:01:28) 
 
 Predsjedniče, samo da Vas upozorim. Iskoristili ste deset minuta i dva minuta preko toga. 
Samo da znate da ovo ide sada u onih pola sata kasnijih Vladinih.  
            Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (22.04.20 13:01:38) 
 
 Hvala. Ipak sam se osjećao obaveznim da dam retrospektivu, a izvinjavam se zbog 
prekoračenja.  
 Poštovani građani, duboko smo svjesni izazova sa kojima ste se suočavali posljednjih 
neđelja, od veoma zahtjevnih mjera koje su bile neophodne pa do brojnih drugih zdravstvenih, 
socijalnih, ekonomskih i drugih koje svakodnevni život nosi, obaveza i izazova koje ne može da 
sagleda ni jedna mjera niti bilo koji propis. Posebnu zahvalnost Vlada vam duguje zbog podrške 
koju ste iskazali za sve napore koje smo uložili prethodnih mjeseci i nedjelja, podrške od čak 95%. 
To doživljavamo kao dodatnu obavezu da ovaj proces dovedemo do kraja maksimalno posvećeno 
i iznad svega odgovorno. To ćemo i uraditi. 



 Zbog toga smo togom cijelog ovoga vremena pozivali na zajedništvo i na slogu. Nijesmo se 
osvrtali na pokušaje opstrukcije koji su, nažalost, dolazili čak i u ovakvim situacijama - od pokušaja 
osvajanja političkih poena, do čak i javnih poziva na nepoštovanje mjera i pokušaja lične 
diskreditacije članova Nacionalnog koordinacionog tijela. Na to se nijesmo i nećemo obazirati. 
Hvala vam, poštovani građani, što ste nam dali nepodijeljeno povjerenje da se zajedno izborimo 
sa ovom nevoljom. Posebnu energiju svima dala je snažno izražena solidarnost naših građana, 
privrednika, dijaspore i brojnih prijatelja Crne Gore iz svijeta biznisa. Crna Gora je i ovaj put 
snažnu podršku dobila od svojih međunarodnih partnera, evropskih i evroatlantskih i organizacija i 
sistema Ujedinjenih nacija, kao i brojnih zemalja koje su i same bile teško pogođene ovom krizom. 
Ovom prilikom svima njima jedno veliko hvala.  
 Posebno želim da istaknem da smo tokom cijeloga ovoga procesa ostvarivali veoma 
profesionalnu i dragocjenu saradnju sa medijima. Uložili smo značajne napore da medijima 
obezbijedimo sve informacije na najbrži i najbolji način. Drago nam je da se to prepoznaje i 
istrajaćemo na tome do kraja. U cijelom ovom procesu mediji su pokazali kreativnost, 
razumijevanje i odoljeli su senzacionalizmu.  
 Poštovani građani, i pored razornih posljedica koje ova kriza ostavlja, vjerujem da možemo 
i dosta toga da naučimo i da svi zajedno izađemo jači, otporniji i složniji. Siguran sam da ćemo sa 
istom posvećenošću i zajedničkim naporima cijelog društva koje smo iskazali u borbi sa korona 
virusom uspjeti da saniramo socijalne i ekonomske posljedice ove krize i da Crnu Goru ponovo 
vratimo na put ubrzanog rasta i razvoja. Hvala i još jednom izvinjenje zbog prekoračenja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:05:07) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Sada riječ ima ministar zdravlja Kenan Hrapović. 
 Izvolite, ministre. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (22.04.20 13:05:16) 
 
 Poštovani predsjedniče Brajoviću, uvaženi potpredsjednici, poslanici i poslanice, poštovani 
građani, 
 Zahvaljujem na prilici da i u ovom domu još jednom stanemo pred lice javnosti i 
posvjedočimo o efikasnom odgovoru zdravstvenog sistema na pandemiju koja je pokorila cijeli 
svijet. Država je pokazala da zdravlje svojih građana bez kompromisa drži kao prioritet u svojim 
politikama i sve resurse je stavila u službu ovog cilja koji nema alternativu. Sadašnji rezultati, koji 
se mjere stepenom epidemijskog potencijala u Crnoj Gori, rezultat su učinka zdravstvenog 
sistema koji od pojave virusa u kineskom Vuhanu predano radi na pripremi odgovora. Od januara 
ove godine svi kapaciteti zdravstvenog sistema na čelu sa Institutom za javno zdravlje u službi su 
odgovora na pojavu novog korona virusa. Dakle, prvih 80 dana smo vjerujem uspješno dobrom 
organizacijom zdravstvenog sistema danonoćno radeći uspjeli da odložimo importaciju virusa 
korona u Crnu Goru. To je već poznata činjenica ali ću je opet pomenuti - da smo zahvaljujući 
predanom radu svih uspjeli da naša država bude posljednja zemlja u Evropi u koju se uselio 
korona virus kada se to očekivano i dogodilo. Taj dan je bio 17. mart ove godine. Samo u tih dva i 
po mjeseca Ministarstvo zdravlja i cjelokupan zdravstveni sistem realizovao je preko 80 ključnih 
dobro osmišljenih i na struci zasnovanih mjera i aktivnosti. Svoj puni doprinos dale su i ostale 
ključne institucije države da funkcionišemo kao jedan tim i učinimo sve da se adekvatno 
pripremimo za naredne aktivnosti koje su slijedile. Pandemija je pokazala sposobnost države da 
efikasno upravlja svim službama u zemlji i da sve službe na čelu sa zdravstvenim sistemom 
ponesu stepen obaveza i odgovornosti koje je ovaj momenat zahtijevao. Zdravstveni sistem je 
pokazao da je spreman. Možda se to do sada i nije primjećivalo, pa ni ovdje u Parlamentu, ali se 
ovih mjeseci vidi da smo kao sistem spremno dočekali ovu pandemiju, spremnije, usudio bih se 
reći, nego neke ekonomski mnogo razvijenije zemlje i znatno snažniji zdravstveni sistemi nego što 
je naš.  



 U okolnostima kada se situacija kako na globalnom nivou, tako i u našoj zemlji mijenjala ne 
više iz dana u dan već iz sata u sat - uvjeran sam da smo radili najbolje što smo mogli. Biće 
vremena kada sve ovo prođe da uradimo detaljne analize svega što je zdravstveni sistem i uopšte 
država radila i da to sa vama, uvaženi poslanici, i sa našim građanima podijelimo. Uvjeren sam da 
sada treba da svi zajedno budemo posvećeni kako da na najbolji mogući način svako od nas da 
doprinos da pobijedimo ovu opaku bolest. Pandemija je pokazala najbolju Crnu Goru koju pamti 
savremena istorija. Solidarnost i odgovornost koju su pokazali crnogorski građani, kako oni koji 
žive ovdje tako i oni koji su van zemlje, vrijedni su svakog divljenja. Danas sa ponosom svaki 
građanin Crne Gore može iskazati pripadnost ovom podneblju.  
 Posebna zahvalnost građanima za poštovanje mjera i preporuka koje je donosilo 
Nacionalno koordinaciono tijelo. To poštovanje je značajan dio uspješne borbe protiv epidemije u 
Crnoj Gori. Svako vrijeme ima svoje heroje. Heroji ovog našeg doba su zdravstveni radnici. Njima 
danas izražavam posebnu naklonost i zahvalnost. Jasno su ovih dana pokazali kako se brani 
zemlja. Iako nas danas rezultati u borbi protiv novog virusa korona svrstavaju u red najuspješnijih 
zemalja posebno u regionu, naše misli su sa onima koji su u ovoj borbi izgubili svoje najmilije. Bol 
zbog tog gubitka dijelimo svi. Iako vodimo uspješnu borbu, još ne možemo proglasiti pobjedu nad 
ovom epidemijom. Prilike u svijetu će svakako uticati i na naš dalji oporavak. U svakom slučaju, ne 
smijemo pokleknuti i odustati od svega što je do sada urađeno. Zdravstvene vlasti su pokazale da 
znaju kako da odgovore aktuelnom epidemiološkom riziku. Ostajemo na istom zadatku. Samo 
zdrava nacija može računati na prosperitet i napredak. Naša je obaveza da stojimo na braniku 
jasnih ciljeva koje nam mogu donijeti vrijednosti bez kojih nema tog istog napretka.  
 Poštovani građani Crne Gore, sve dosadašnje aktivnosti imale su smisla i dale rezultate 
zahvaljući vašem odgovornom odnosu i načinu na koji ste bili dio najbolje statistike i svojoj zemlji 
trasirali put uspješne borbe sa epidemijom. Bez vaše jasne namjere da pomognete kroz 
poštovanje savjeta medicinske struke danas bi Crna Gora sasvim /prekid/ ove /prekid/ nemamo ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:10:28) 
 
 Ministre, samo da Vam kažem.  
 Isteklo je pet minuta i Vi nastavite, ali oduzimate od onog zajedničkog vremena za Vladu. 
 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (22.04.20 13:10:33) 
 
 /Prekid/ putu nemamo boljeg saveznika od vaše namjere da zajedno istrajemo i životu 
vratimo kvalitet i smisao kakav je imao prije pandemije. U tom smislu, molim vas da i u danima koji 
su pred nama razumnim ponašanjem doprinesete dostizanju tog cilja kako bismo kao pobjednici 
izašli iz ove situacije.  
            Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:10:57) 
 
 Hvala Vam, ministre Hrapoviću. 
 Sada imamo uvodna izlaganja u ime klubova u trajanju od pet minuta. Po isteku pet minuta 
ću upozoravati, a poslanici mogu da govore naravno i dalje na uštrb vremena opredijeljenog za 
svoje klubove.  
 U ime Demokratske partije socijalista, potpredsjednik Parlamenta Branimir Gvozdenović.    
Izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.04.20 13:11:15) 
 



 Mi smo se dogovorili na kolegijumu da uvodničari imaju pravo da govore i duže, tako da 
nemate potrebe da me uporozavate. Ja ću govoriti malo duže na uštrb svog kluba. 
 Uvaženi predsjedniče, uvaženi članovi Parlamenta, uvaženi gosti, šefe Nacionalnog 
koordinacionog tima i svi koji ste jako odgovorno i vrijedno radili u interesu ove države i dali  
mogućnost da zaštitite zdravlje građana, a danas da možemo da pričamo o stabilnom sistemu 
Crne Gore i o zdravstvenom, i o ekonomskom i donosimo nove planove.  
 Uvaženi građani, svijet se suočava sa vanrednom zdravstvenom situacijom bez presedana, 
koja ima izuzetan uticaj na naša društva i egzistenciju ljudi. Do sada je ukupno u svijetu inficirano 
preko dva i po miliona ljudi, u Crnoj Gori 314 ljudi inficirano. Na ovaj način Crna Gora konstatuje 
da od 17. marta 2020. godine bilježi, da tako kažem, stabilne i dobre rezultate. Crna Gora je do 
tada bila jedina država u Evropi koja je odoljela ovom virusu. Država sada bilježi zarazu kod 
0,05% populacije i nalazi se na čelu po niskoj stopi smrtnosti zaraženih pacijenata u Evropi. Crna 
Gora je u prethodnom periodu sprovela preko 5.000 testova, što je, prema informacijama 
objavljenim na sajtu svjetske statistike u realnom vremenu, sada svrstava na prvo mjesto u 
regionu Zapadnog Balkana, 29. mjesto u Evropi i 45. u svijetu po ovom kriterijumu, te karakteriše 
kao zemlju koja je pružala sigurnost svojim građanima čvrstim i pravovremenim odgovorom na 
pandemiju, kroz efikasno sprovođenje mjera prevencije za sprečavanje širenja korona virusa, 
omogućavanje povratka svojih građana iz inostranstva, kao i stranih državljana koji su se zatekli u 
Crnoj Gori i testiranje široke populacije sa ciljem prevencije i pravovremenog izolovanja i liječenja 
osoba. Takav odgovor je rezultat odlučnosti, uvažene kolege, prije svega vas i temeljno 
osmišljenog plana Vlade, prije svega dobre i pravovremene organizacije Nacionalnog 
koordinacinog tima, ali i: medicinskog tima, tima koji se bavio socijalno-ekonomskim pitanjima, 
tima koji se bavio svim pitanjima koja su vezana za međunarodnu pomoć, za donacije, a posebno 
treba pohvaliti tim koji se bavio povratkom naših građana iz inostranstva i velike podrške koju ste 
pružili svim građanima koji su bili u Crnoj Gori, a koji su željeli da se vrate svojim državama.  
 Takođe, posebno treba pohvaliti tim koji je obezbijedio u kratkom roku mogućnosti učenja 
na daljinu. To nije samo bilo tehnički izazovno riješiti, to je bilo jako važno sa spekta zdravstvene 
zaštite organizovati u tako kratkom roku i obezbijediti mogućnost da se i na taj način pošalje 
poruka da svi treba da budu kući i da se poštuju mjere koje su donesene, mjere koje su dobro 
isplanirane i mjere koje su našle pravu mjeru da bi mogle da daju ovako ozbiljne rezultate o kojima 
danas govorimo. Takođe, treba pohvaliti sve krizne štabove po svim opštinama u Crnoj Gori, 
jednu dobru sinergiju koju je Nacionalni koordinacioni tim zajedno na svim tim novoima 
obezbijedio od državnog do opštinskog nivoa, uz izuzetno efikasan i dodatni rad vojske, 
inspekcijskih službi, policije, naših ambasada, javne i lokalne uprave.  
 Posebno naglašavam i rad administracije koja se brzo organizovala i gdje se nisu uočili bilo 
kakvi problemi u funkcionisanju. Sistem je nesmetano i efikasno funkcionisao. Crna Gora danas 
sa ponosom može da kaže da je pokazala ozbiljnost i sposobnost kvalitetnog upravljanja. O tome 
svjedoči i činjenica da je skoro tri nedjelje prije registrovanja prvog oboljelog slučaja u Crnoj Gori 
zabranjeno obavljanje leta na relaciji Milano-Podgorica. To posebno naglašavam. 
 Uvaženi građani, zamislite da nijesmo imali odlučan i odgovoran tim koji je pravoremeno 
reagovao, zamislite da je taj let bio organizovan. Da li bismo mogli da pričamo o ovakvoj situaciji u 
Crnoj Gori? To znači o ozbiljnom sistemu, o ozbiljnim ljudima koji upravljaju i pravovremenim 
kvalitetnim odlukama - spoj upravljanja i spoj razumijevanja struke koja je predložila ta rješenja. Ta 
važna odluka spasila je mnoge živote i ukazala na pravovremenost i sveobuhvantost mjera koje je 
donijela Vlada i Nacionalno koordinaciono tijelo po svim nivoima. Uzimajući u obzir ovako čvrst 
odgovor koji je država pružila i koji pruža tokom trajanja pandemije, Crna Gora je već napravila 
iskorak u međunarodnim krugovima i izgradila novu reputaciju na kojoj treba da se zasniva i 
ponudi u vremenima koje dolaze kao država sa čvrstim političkim i stabilnim zdravstvenim 
sistemom koji je spreman da brzo reaguje i odoljeva krizama; kao sigurnu državu u kojoj su 
pravovremene mjere prevencije osigurale nisku stopu registrovanih slučajeva zaraze Covid-19, u 
kojoj su svi njeni građani pogođeni virusom zbrinuti na pravi način i izuzetno niskom stopom 
smrtnosti. Kao solidarnu državu, koja je u najtežim vremenima vodila računa ne samo o svojim 
građanima, koje je bezbjedno vratila u zemlju tokom trajanja krize, već i o stranim državljanima 
koji su ste zatekli na njenoj teritoriji, a koji su zahvaljujući uspješnoj saradnji Crne Gore sa 
partnerima iz svijeta vraćeni u svoje domove. Kriza je ukazala i na zavidan kvalitet zdravstvenog 



sistema i dobar nivo funkcionalnosti u odnosu na potrebe svih građana Crne Gore. Zdravstveni 
sistem se unaprijed organizovao još prije pojave prvog slučaja oboljenja u zemlji. U kratkom su 
roku osposobljenje bolnice, regionalni centri za liječenje pacijenata oboljelih od korona virusa. 
Obezbijeđeno je dovoljno medicinskih sredstava i aparata, izvršena je prenamjena objekata širom 
zemlje koji su stavljeni na raspolaganje Kliničkom centru Crne Gore, Direktoratu za vanredne 
situacije. Ljekari i medicinsko osoblje su u kratkom roku vratili sa specijalizacija i sproveli mjere 
samoizolacije sa ciljem održavanja konstantne funkcionalnosti sistema. Epidemiolozi su 
raspoređeni u svim zdravstvenim ustanovama, a infektolozi rade neprestano. Zdravstvene 
institucije su svakodnevno komunicirale sa građanima pružajući im pravovremene informacije i 
suzbijajući eventualnu paniku. Skupština im na zalaganju najiskrenije čestita. U kontekstu 
nesebične pomoći je naročito važno pohvaliti odziv volontera i ulogu Crvenog krsta, na čemu im je 
država neizmjerno zahvalna.  
 Mjerama se održao ne samo zdravstveni sistem i zdravlje građana, već i važni segmenti 
crnogorske ekonomije: energetika, dio trgovine, građevinarstvo, poljoprivreda, .... usluga koji je 
mogao da se realizuje elektronskim putem. Uspjela je da se pripremi i implementira prvi, a potom i 
kreira drugi set ekonomskih mjera sa ciljem da se zaštite radna mjesta i najugroženije radnike 
građane Crne Gore. Podsjetiću da je privatni sektor širom otvorio svoja vrata. Nisam siguran da u 
svijetu ima mnogo ovakvih pozitivnih primjera. Pored donatora i donacija, naši privatnici su svoje 
hotelske kapacitete stavili na raspolaganje našim ljekarima i medicinskom osoblju, kao i 
građanima kojima su određene mjere samoizolacije, odnosno karantina. Među njima je veliki broj 
donatora, koji je finansijski kupovinom medicinske zaštitne opreme pomogao državi u borbi protiv 
ove pandemije.  
 Saradnja, a prije svega Vladin ekonomski program ocjenjujem odličnim, uzimajući u obzir 
da predviđa niz mjera koje uključuju podršku preduzetnicima i privredi, socijalne mjere, te novo 
zapošljavanje nezaposlenih lica. Sada je od ključne važnosti brza i efikasna implementacija novih 
rješenja, te praćenje njene realizacije. Važno je da planove i mogućnosti sagledamo na nivou 
dubine cjelokupnog uticaja pandemije na društvene tokove, na dužinu trajanja krize, a polazeći od 
analize i zaključaka o tome kada ćemo biti u prilici da počnemo sa nesmetanim aktivnostima. 
Dosta smo govorili ovdje u Skupštini prilikom raznih razgovora koje smo imali o značaju turizma - 
ključni prihodi od turizma su u trećem kvartalu. Jako je važno vidjeti, a sada se to teško može 
procijeniti kada će se desiti otvaranje turizma. Potpuno su razlitčite informacije sa različitih nivoa. 
Neki predviđaju da će sektor putovanja u okviru turizma krenuti 15. jula, neki čak predviđaju u 
avgustu, a neke relevantne institucije čak i poslije toga. Skladno tome, moraće se definisati 
određene aktivnosti i planovi i definisati i unapređivati mjere koje se donose.  
 Prema posljednjim procjenama Međunarodnog monetarnog fonda, u slučaju da imamo pad 
turizma za 40%, plan bruto društvenog proizvoda Crne Gore biće negdje blizu 10%. U skladu sa 
tim, treba napraviti i pregled mjera i pregled aktivnosti koje treba raditi. U toj situaciji kada se 
dešavaju ovakve situacije, nema pobjednika i poraženih. Ovdje se razlikuju samo oni koji rade i 
pomažu od onih koji ne rade i odmažu. Sada je potrebno da pružimo jedni drugima ruke da onima 
kojima je narod na izborima dao da rukovodi i donese odluke pomognemo podrškom i 
predlaganjem rješenja i mjera, ali samo onih koji imaju svoju realnu izvodljivost. Predlaganje svih 
drugih rješenja je nešto što nikom dugoročno, siguran sam, nije potrebno, niti će mu dati neki 
posebni rezultat. Zato je jako važno naći mjere koje imaju svoju mogućnost za realizaciju i koje 
daju efekte koji su u interesu svih građana Crne Gore. 
 Mi smo  u Skupštini u prethodnih mjesec dana uspjeli da održimo kontinuirani rad. Imali 
smo 12 kolegijuma, koji su obezbijedili mogućnost razmjene informacija, ali i direktnu komunikaciju 
sa svim nosiocima ovog kompletnog posla, počevši od Nacionalnog koordinacionog tima, sa 
timom privrednika i bankara, sa timom koji predstavlja socijalne partnere. Takođe, prije nekoliko 
dana imali smo komunikaciju sa ekonomskim timom, koji je s nama razmijenio informacije i 
siguran sam da su sugestije svih poslanika, što pozicionih što opozicionih, koristile i u skladu sa 
tim dodatno se inoviraju i unapređuju određena rješenja o kojima smo ovdje razgovarali. Ovi 
sastanci su, prije svega, imali potrebu da se razmijene informacija i da se zajednički unaprijede 
određena rješenja. Nisu imali nikakve ambicije monitoringa ili bilo kojih drugih funkcija koje 
Skupština ima. Tada je rečeno da smo spremni da donesemo zakonska rješenja i sve druge 
/prekid/ koje smatrate da mogu da pomognu bržoj implementaciji rješenja, prije svega u pravcu 



zaštite zdravlja građana Crne Gore, ali i oporavku crnogorske ekonomije.  
 Iz tog razloga, smatramo da u narednom periodu zajedno treba da gradimo sistem 
participativne demokratije i nastavimo sa dobrom praksom uspostavljenom tokom trajanja krize. 
Jer, efikasan odgovor crnogorske Vlade na pandemiju Kovid-19 uslovljen je dobrom 
komunikacijom, povjerenjem i saradnjom između različitih partnera, državnih institucija, stručnih 
predstavnika medicinske i druge zajednice, medija, privrednih subjekata, sindikata i, prije svega, 
građana.  
 Svi smo bili usmjereni ka jednom cilju, oporavku naše zemlje i dobrobiti svih pojedinačno. 
Takav međusobni odnos treba da bude putokaz našeg daljeg rada i prioritet naše države i svih 
njenih građana treba da bude zajednički cilj. Takođe, smatramo da je u ovom trenutku od velike 
važnosti kreirati plan, agendu stabilizacije i razvoja Crne Gore, odnosno dalji plan odgovora na 
situaciju izazvanu pandemijom Kovid-19. Ova agenda treba, razumijevajući različita viđenja, i zbog 
toga smo ovdje u Parlamentu da čujemo različita viđenja, predvidi najoptimalniji put za 
savladavanje postojeće zdravstveno-ekonomsko-socijalne situacije. Naš novi put mora biti 
zasnovan na novoizgrađenoj reputaciji naše zemlje, odličnim mjerama koje su već donesene, a 
polazeći od postojećih mogućnosti i resursa svih subjekata u crnogorskom društvu. Važan subjekt 
tog crnogorskog društva jesu pozicija i opozicija u ovom Parlamentu.  
 Prioritetno je da se zadrži visok nivo zdravstvene zaštite, i to je ključna stvar. Vidimo jako 
ozbiljnu tendenciju ovih zadnjih dvadesetak dana, ali čuli smo i od šefa Nacionalnog 
koordinacionog tijela i od ministra zdravlja da i dalje moramo da budemo oprezni i da nam to mora 
biti prvi prioritet. To nam je od posebne važnosti. Takođe smo ovdje konstatovali da su od 
posebne važnosti isplate plata, socijalnih davanja i penzija i ukupni bezbjednosni sistem koji 
počiva, prije svega, na ekonomskoj stabilnosti. Da bi se ona ostvarila, država treba da 
prevashodno omogući novo inostrano zaduživanje, o tome smo govorili, punu optimizaciju i brzu 
implementaciju već donesenih i novih rješenja. Potrebno je izgraditi razumijevanje da bez 
privrednih aktivnosti nema punjenja budžeta, počevši od ubiranja poreza, doprinosa, taksi, akciza 
itd.  
 Važno je da se razumije i pošalje poruka da ne mora svako koristiti mjere države, već da 
njih treba staviti na raspolaganje onima kojima su neophodne, kao i da je donator svaki privatnik, 
privrednik koji nastavi sa svojim poslovnim aktivnostima, koji ne otpusti svoje radnike, koji uspije 
da obezbijedi priliv novih finansijskih sredstava i stavi ih u funkciju privrede i privrednih aktivnosti, 
da ponudi i odradi posao za državu i opštinu sa odloženim plaćanjem, da svako ko može uradi 
odmah aktivno određene stvari, a da, na primjer, tokom sljedeće godine obezbijedi mogućnost 
plaćanja.  
 Banke su jako važan faktor o kome smo ovdje govorili. Banke mogu biti generator 
stabilnosti kroz uvećanje svog kreditnog portfolija. Ako povećaju svoj kreditni portfolio za otprilike 
20%, što postoji na osnovu nekih analiza koje smo ovdje čuli i mogućnosti, to bi bilo 600 miliona 
eura u sistem. Mi pozivamo ovdje iz Skupštine Centralnu banku, Ministarstvo finansija da naprave 
sporazum sa bankama kako bi na taj način došli do novih finansijskih sredstava za privredu i na taj 
način došli do novih prihoda državi preko poreza, doprinosa i ostalih za isplatu penzija, socijalnih 
davanja i za funkcionisanje kompletnog sistema. Zajedno sa sredstvima Investiciono-razvojnog 
fonda to može da bude jedan od važnih stabilizatora ukupnog sistema. Da li tu treba sagledati 
neke mogućnosti smanjenja obavezne rezerve, tretiranje određenih kredita, bez promjene 
kategorizacije i ostale stvari, to su sve teme o kojima smo pričali. Mi želimo da ohrabrimo da se u 
tom pravcu dalje nastavi. Privredne aktivnosti je jako važno podržati, usmjeriti, ne zaustavljati 
određene stvari, raspisivati nove tendere, nove investicije. Na taj način idemo naprijed i 
realizujemo značajan dio aktivnosti. Država prioritetno treba da obezbijedi zdravstveno stanje 
građana o kome smo pričali. Neophodno je da Skupština i Vlada postignu takav pristup u 
donošenju potrebnih zakona, kao što sam rekao, ako smo uočili određene biznis barijere ili bilo 
koje druge stvari koje mogu da pomognu novoj digitalnoj ekonomiji i drugim stvarima da ih 
donesemo u kratkom roku.  
 Potrebno je da Vlada i Skupština donesu nova rješenja koja će ublažiti opterećenje privrede 
i podstaći ubrzanje ovih aktivnosti. U tom smislu je važno omogućiti nastavak svih započetih i 
sprovođenje novih projekata, investicija, realizaciju ugovora i tendera kako na državnom, a 
posebno na opštinskom nivou, uz mogućnost odloženog roka plaćanja, a trenutne realizacije. 



Važno je sa partnerima Centralnom bankom i regulatorima sagledati situaciju i definisati precizan i 
jasan put. Na primjer, dobra je odluka Centralne banke Crne Gore gdje se sva dividenda ne 
povlači, nego se ona mora staviti u finansijske tokove, a to je nešto oko 50 miliona eura. Siguran 
sam da je jako važno. Neophodno je da se odobri novo zaduženje u Skupštini, kao i da se 
sprovede rebalans budžeta i obezbijede sredstva iz međunarodnih institucija. Tokom procesa je 
jako važna stvar vođenje računa o raznim kategorijama građana. Već imaju posebni tretman 
zaposleni u administraciji, zaposleni u sektoru privrede, preduzetnici. O nezaposlenima smo ovdje 
govorili, o nezaposlenima koji su registrovani i o neregistrovanim nezaposlenim licima kojima, 
takođe, treba otvarati određeni prostor. Takođe smo u Skupštini, u komunikaciji sa vama, govorili 
o kategoriji studenata gdje, takođe, treba tražiti određena rješenja kojima se može objezbijediti 
kratkoročno zapošljavanje, što dodatno može da obezbijedi određene dodatne kapacitete. Siguran 
sam da imamo snage da realizujemo sve ove stvari. Zato je važno kreirati program za dodatne 
stvari koje mogu da dovedu do aktivnog zapošljavanja.  
 Suočili smo se sa jednom velikom ekonomskom krizom, tada nismo imali ove zdravstvene 
probleme, prije desetak godina. Sada smo mnogo jači i mnogo spremniji da realizujemo naše 
planove i da ih realizujemo u kraćim rokovima. Sada imamo jače institucije. Sada imamo već 
započete projekte koje treba nastaviti. Već imamo pripremljene projekte koji mogu da otpočnu. 
Imamo mnogo jači bankarski sistem koji je portfolio nešto preko tri i po milijarde eura, od kojih je tri 
milijarde kreditno angažovano, što znači da postoji taj prostor za dodatno kreditno zaduženje. 
Imamo ozbiljne kapacitete i infrastrukturu u okviru bankarskog sistema. Imamo jake privrednike 
koji mogu dodatno samostalno da se zaduže i da pokrenu niz privrednih aktivnosti u Crnoj Gori. 
Siguran sam da naši građani imaju povjerenja u ovo što je urađeno.  
 Zbog toga, želim na kraju, prije svega, da čestitam Vladi i Nacionalnom koordinacionom 
tijelu i svim timovima koji su sa stručnjacima iz zdravstvenog i drugih sistema dali doprinos da 
sada imamo stabilnu i zdravstveno zaštićenu Crnu Goru i da možemo da govorimo o stabilizaciji 
crnogorske ekonomije. Hvala vam. 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:33:07) 
 
 Sve mimo pet minuta ide na konto vremena koje ima Poslanički klub DPS-a, kao što će i 
kod drugih uvodničara. Možete da iskoristite svi ako hoćete sve vrijeme.  
 Sada ima riječ, u ime Demokratskog fronta, poslanik Nebojša Medojević.  
            Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (22.04.20 13:33:11) 
 
 Poštovani građani, prije svega vam želim dobro zdravlje i želim da ostanete normalni, da 
otvorite oči i da otvorite um i da dobro vidite šta je vladajuća struktura radila, a šta nije uradila kako 
treba. Poštovani građani, u ovakvim situacijama, u odgovornim ozbiljnim demokratskim zemljama 
vlada zove na nacionalni konsenzus, predsjednik države zove lidere opozicionih partija, pravi se 
nacionalni konsenzus, stavljaju se sve političke razlike sa strane i formira se određeni set mjera 
koji se eksplicitno odnosi na ciljanu temu. Predsjednik Đukanović, vjerovatno umoran od puta u 
Majami, nije pozvao lidere opozicionih stranaka. Dakle, predsjednik Đukanović, ako ga smijemo 
pominjati ovdje, nije uradio to što rade odgovorni državnici već je dao nalog da Predsjedništvo 
DPS-a preuzme kompletnu borbu države Crne Gore protiv koronavirusa. Tu je razlika između 
demokratskih i totalitarnih režima. Crna Gora je, poštovani građani, totalitarni režim. 
Predsjedništvo DPS-a je preuzelo borbu protiv virusa korona imajući u vidu dva motiva. Ne vaše 
zdravlje, poštovani građani, nego da spriječi sve negativne političke posljedice po rejting DPS-a 
koji je ozbiljno uzdrman litijama, protestima građana zbog diskriminatornih zakona, korupcijom, 
siromaštvom, nepravdom koja se već ranije širila Crnom Gorom i da, eventualno, pokuša da 
iskoristi ovu krizu da dobije neki jeftini politički poen.  



 Kao što vidite, Nacionalno koordinaciono tijelo, to će govoriti moje kolege, osnovano je 
protiv Ustava. Osnovna karakteristika mjera Vlade je protivustavnost. Znači, vi ste napravili 
državni udar i, suprotno Ustavu, preuzeli ste ingerencije koje vam ne pripadaju. To je 
karakteristika komunističkih režima, partija jednako država. Ako sam član Predsjedništva DPS-a, 
za mene Ustav ne važi. Vi ste već donosili određene mjere koje duboko zadiru u ljudska prava, 
ograničavali ste Ustavom definisana i zagarantovana prava građana, a da za to niste imali ustavna 
ovlašćenja. Nacionalno koordinaciono tijelo je donosilo mjere, naredbe već 15. marta, a osnovano 
je 30. marta. Nacionalno koordinaciono tijelo je donosilo mjere koje nisu u skladu sa Zakonom o 
zaštiti stanovništva. Dakle, Zakon o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti prepoznaje kada ovi 
ljudi koji su dolazili iz inostranstva, tu postoji jedna mjera medicinski nadzor bez ograničenja 
kretanja. Međutim, ovo NKV tijelo, NKT ili Predsjedništvo DPS-a je donijelo protivzakonitu mjeru 
koja ne postoji u zakonu, jednostavno mu je palo na pamet- samoizolacija s ograničavanjem 
kretanja. Gdje to ima u zakonu? U kojem članu zakona postoji ta mjera? Kako ste mogli da 
donosite mjeru koja ograničava pravo kretanja stanovništva koji nije inficiran, koji nije testiran da 
napušta svoju kuću? Vama je palo na pamet, je li? E, ne može. To je puzajući državni udar. 
Trebalo je da napravite nacionalni konsenzus, da napravite komunikaciju, konsultacije, uvesti 
vanredno stanje i odlukama Vlade i zakonskom snagom regulisati situaciju, uz puno informisanje i 
punu transparentnost i povjerenje. Vi ste odlučili da vodite kampanju Demokratske partije 
socijalista u situaciji kada se ljudi bore za život. Po tome ćete ostati zapamćeni.  
 Crna Gora je trebalo da reaguje već u januaru. Prvi inficirani slučaj kineska Vlada je 
prijavila 31. decembra. Već sada vidite da to nije tačno. Postoje ozbiljne sumnje da je prvi slučaj u 
provinciji Vuhan bio 1. decembra 2019. godine. Vi znate da smo ranjivi i da imamo rizik zato što 
nam iz te provincije rade na autoputu. Zašto je kineska kompanija CRBC odbila preporuke i 
zahtjeve Instituta za javno zdravlje? Je li Institut za javno zdravlje rekao da se ne vraćaju radnici iz 
te kompanije do kraja aprila? Jeste, gospodine Simoviću. Odgovorite, pa ću Vam dati sve tačne 
podatke. Je li Institut za javno zdravlje rekao da se ne vraćaju radnici iz Vuhana nazad poslije 
nove godine? Šta je konstatovao isti taj Institut za javno zdravlje. Da ih je kineska kompanija 
obavijestila da ne može da ispoštuje naloge državne institucije. Mi smo primili u februaru 400 
radnika iz žarišta epidemije, iz Vuhana, koji su 26, 27. februara došli u Crnu Goru. Prema njima 
niste sproveli mjeru kućna samoizolacija ili karantin, nego ste im dozvolili da se kreću. Prema 
tome, to što ste uradili da ste lica zemlje koja je žarište infekcije, žarište zaraze pustili da rade na 
autoputu da Geneks i Bemaks ne bi trpjeli neke štete ima elemente veleizdaje. 
 Drugo, zaraženi radnici iz oblasti koja je žarište epidemije u toku trajanja epidemije ulaze u 
Crnu Goru i slobodno rade na gradilištu. Šta je to? Osim protivustavnog djelovanja, osim interesa 
partija, treća karakteristika vaših mjera je diskriminatorska primjena. Vi ste diskriminatorno mjere 
primijenili na sve osim na članove i funkcionere DPS-a. Uzeli ste monopolski da samo Crveni krst 
može da dijeli pomoć i onda ste preko Crvenog krsta dijelili pomoć vašim aktivistima preko Volija. I 
da ne pričam dalje. Dalje, dajte mi jedan razlog, može li iko od vas da kaže zašto ste dozvolili 
Bemaksu i Geneksu i građevinskim tajkunima da rade. Kako može na građevini da se drži fizička 
distanca? Znači, neki mogu, a neki ne mogu. Članovi DPS-a dobijaju pakete od 100 eura ili više, 
oni koji nisu članovi DPS-a jave se Crvenom krstu i dobiju 15 ili 20 eura. Diskriminatorski ste 
primjenjivali mjere tako da kupujete birače u izbornoj godini. Da sam na vašoj strani i da ovako 
nešto radim, bilo bi me strah od neke nebeske pravde. Vi ste donijeli odluke da zatvorite poslove 
desetinama hiljada ljudi, a dozvolili ste tajkunima koji su sponzori vaše partije da stvaraju ekstra 
profit.  
 Poštovani građani Crne Gore, ova situacija sa pandemijom virusa korona je situacija slična 
trećem svjetskom ratu. Ovo je biološki rat. Dakle, ovakve razmjere, zatvaranja ekonomija, pad 
ponude, pad tražnje, zaustavljanje saobraćaja, pad berzi, cijena prije neki dan koju smo imali 
američke nafte od minus 40 dolara, oni vam još plaćaju 40 dolara po barelu. To su elementi 
biološkog rata. U ratu se svako profiterstvo u svakoj zemlji kažnjava smrtnom kaznom. Vi ste 
omogućili vašim tajkunima Bemaksu, Geneksu, Voliju, svim onim firmama kojima ste dali pare bez 
tendera, mislite li da mi ne znamo ko su one firme kojima ste vi dali pare. Je li moguće da ste 
dozvolili da Glosarij, koji godišnje godinama uzima 40 do 50 miliona eura profita, zarađuje i u 
ovom vremenu narodne nesreće? Zašto nemate robne rezerve? Zašto nemate ratne rezerve? 
Zašto nemate devizne rezerve? Zašto nemate zlatne rezerve? Zašto, potpredsjedniče, nećete da 



uvedete sopstvenu monetu? Koji je osnovni mehanizam sada stimulacije ponude i tražnje u 
uslovima pada istovremene ponude i tražnje? Isklučivo nova monetarna aktivnost. Šta radi 
Amerika? Šta radi Evropska unija? Štampaju pare, poštovani građani. Šta radi naša Vlada? Prosi i 
moli kod njihovih tajkuna i još puni džepove tajkuna bliskih vlasti jer će oni da vam finansiraju 
kampanje. 
 Poštovani građani, koji je glavni problem naše borbe protiv ovoga virusa? To nijesu 
medicinske mjere. Svaka čast medicinskim mjerama, niti znam, niti sam stručan, niti se usuđujem 
da pričam doktorima šta treba da se radi i kako da se liječi, ali ovdje su suština nemedicinske 
mjere. Austrija je, gospodo, zemlja gdje se ovaj virus prvi u Evropi pojavio, u Tirolu. Posle Kine, 
prvi put je bio u Tirolu na skijanju, a iz Tirola se prenio na Sjevernu Italiju. Znate li ko je vodio 
borbu protiv širenja epidemije u Austriji? Najveći stručnjak matematički. Jer, treba napraviti model 
sprečavanja širenja epidemije, a taj model zavisi od ranog otkrivanja inficiranih i njihovih kontakata 
i njihovoj izolaciji. Zašto niste napravili rano masovno testiranje? Zato što niste imali testove. O 
kojoj vi pripremi pričate? Znali ste da vam radi ovdje 800 radnika iz centra epidemije, a što niste u 
januaru nabavili testove? Đe su vam reagensi bili? Niste testirali i zato nemate ovih registrovanih. 
Da ste masovno testirali u januaru, u februaru i u martu, imali biste mnogo inficiranih, a malo 
smrtnih slučajeva i imali bi mnogo oporavljenih.  
 Poštovani građani Crne Gore, ova Vlada nije uradila ništa. U januaru i u februaru dozvolila 
je da nam dođu iz srca epidemije radnici iz Vuhana da rade u Crnoj Gori. Niste smjeli da 
primijenite mjere prema njima. Druga karakteristika vaših mjera, imate, svaka vam čast, najveći 
broj uhapšenih građana u odnosu na broj inficiranih. Tri puta je više uhapšenih građana nego 
inficiranih. Sada mi vas pitamo - Jeste li se vi borili protiv građana, posebno onih koji nisu članovi 
DPS-a, ili protiv infekcije? Je li moguće da ste zdrave ljude, uključujući i mene, stavljali u karantin 
po kazni? U karantin, gospodo, idu ljudi koji su inficirani i koji su imali kontakt sa inficiranim 
osobama, ili koji dolaze iz zemalja koje su proglasile epidemiju, ministre. Vama pričam, ministre, 
koji vodite ovo. Ako niste uveli vanredno stanje, sve mjere su morale da budu u skladu sa 
Zakonom o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti. Tek kada uvedete vanredno stanje, možete vi 
da izmišljate vaše mjere. Vidjećete kada se ovo završi, prvi ja i hiljade građana, sve ih pozivam, 
tužite ovu zemlju koja mi je vanustavno, ovu vlast kaznite na izborima politički, da više ni jednoj 
vlasti ne padne na pamet da krši Ustav, da formira neka tijela. Ko ste vi? Ko je vas ovlastio da 
donosite odluke da ja ne mogu da se krećem? Ko ste vi? Ni DPS, ni Vlada nema to pravo. Uvedite 
vanredno stanje da normalno Vlada donese uredbu sa zakonskom snagom i onda možete da 
suspendujete i Krivični zakon i bilo koji drugi zakon.  
 Poštovani građani, ovdje imamo situaciju da je ova vlast propustila da masovnim 
testiranjem i radnom identifikacijom inficiranih, a, poštovani građani, ovaj virus nije nastao u Crnoj 
Gori, nego ga je neko uniio u Crnu Goru. Mi smo mala zemlja. Mi smo mogli i u januaru, februaru 
da testiramo sve one koji su ušli u Crnu Goru, prioritet onih koji su ušli iz zaraženih zemalja, iz 
zemalja gdje postoji epidemija. I onda da test pokaže - ko je pozitivan da ide u izolaciju kućnu ili 
bilo koju, pa ako ima neku kliničku sliku u bolnicu koja je izolovana, koja nije dio bolnice Kliničkog 
centra ili nečega drugog, a oni koji nijesu pozitivni da budu slobodni. Vi ste zatvorili Crnu Goru, 
napravili ste policijsku državu. Zašto zdravi ljudi idu u karantin? Zašto sam ja, koji sam došao iz 
Švedske koja nije uopšte proglasila epidemiju u trenutku kada sam ja došao, išao u 
samoizolaciju? Ili zašto sam ja koji sam samo iz stana ušao u lif tri metra pored četiri službenika 
policije i inspektora sanitarnog... Pazite, sanitarni inspektor nije medicinske struke, kako to može? 
Je li normalno da sanitarni inspektor donosi mjere koje meni ugrožavaju moja prava, a nije 
medicinske struke?  
 Ovo što je rekao potpredsjednik da je Crna Gora u vrhu testiranih, ja sam uporno tražio od 
prvog dana imajući u vidu iskustva malih zemalja Islanda i drugih zemalja koji su upravo ovako 
radili, znači rana identifikacija, testiranje i onda praćenje pametno onih kojih su inficirani, nadzor 
da li  je tehnološki, da li kakav god hoćete - ali postoji tehnologija koja može da vrši nadzor onih 
koji su inficirani i njihovih kontakata. I onda je vrijeme trajanja epidemije kraće, poštovani ministre. 
Kad znate ko vam je inficiran i njihove kontakte, onda epidemija traje kraće. Znate što je vaš 
problem? Što ne možete da proglasite kraj utakmice. Zato što vi ne znate koliko je ljudi inficirano. 
Dajte procjenu koliko je inficiranih. Ja sam od Vas očekivao da kažete - procjenjujemo da je u 
Crnoj Gori inficirano toliko. Imate li statistički, matematički model kao sve normalne zemlje da 



kažete - ovoliko će biti i ovoliko će trajati epidemija? Vidjećemo. Znate li na osnovu čega, građani, 
donosi DPS ove odluke? Na bazi uticaja na izbore.  
 Gospodine potpredsjedniče, nije u redu da iznosite sa mjesta predstavnika vladajuće partije 
neistinu. Dakle, Crna Gora je, sad sam provjerio, testirala 8.000 ljudi na milion, a Slovenija 21.000. 
Kako smo mi u vrhu? Tri puta je Slovenija više testirala milion stanovnika nego Crna Gora. I Vi 
ladno ustanete ovdje pred auditorijumom i kažete da je Crna Gora u vrhu. Drugo, kažete da smo 
mi najduže odolijevali. Pa kako ste odolijevali kad vam je u januaru ovdje došlo 2.100 Kineza koje 
ste vi pustili u Crnu Goru? Zašto niste zabranili ulazak Kineza u januaru kad ste već znali da je 
epidemija u Vuhanu?  
 Poštovani građani, ovaj problem se rješava velikom političkom promjenom. Vidjeli ste da je 
DPS iskoristio i vašu nevolju, zatvorio vas je u kuće, zatvorio radna mjesta, omogućio profiterima 
da zarade ekstra profit što se u ratnim uslovima u Crnoj Gori nikad nije dešavalo. Ovo su ratni 
uslovi. Da vi u toku ovakve nesreće omogućite Voliju, Bemaksu, Geneksu, Glosariju da ekstra 
zarađuju, pa to je jedno od najtežih krivičnih djela koje može da se napravi u jednoj zemlji. Zato, 
građani, vi koji ste masovno hapšeni, pazite 1.100 ljudi je uhapšeno, a 310 inficirano ili 320. Znači, 
ovo su mjere protiv građana Crne Gore. Oni žele da vam utjeraju strah u kosti, da se opet sjetite 
1948. godine, crnih kožnih mantila, crvenih čizama generala Sava Joksimovića i da pokažu snagu 
države. Prema tome, vi treba ovdje da odreagujete onako kako jedino Crnogorci mogu da 
odreaguju. Sramno je, ljudi, ja ću vam svima reći sad, ja se osjećam neprijatno da mogu ljudi da 
uđu na gradilište komercijalno, a da ne mogu da uđu u hram. Pa to nikad nije bilo. U 
koncentracionom logoru Dahau održana je vaskršnja služba.  
 Prema tome, poštovani građani, problem je vrlo jednostavan. Hvala Bogu nije bilo puno 
žrtava, ali mjere se efekti nakon dvije do tri godine. Efekti ovih mjera će se mjeriti na dvije, tri 
godine. Već ljudi govore ili ozbiljni naučnici iz ozbiljnih zemalja da nas čeka drugi, treći talas, da 
možemo računati i na dviije i na tri godine ovakvih kriza. Onda ćemo mjeriti koliko je pao bruto 
društveni proizvod, koliko smo izgubili radnih mjesta, koliko je povećana smrtnost od depresije, 
koliko je povećano nasilje u porodici, koliko su povećane smrtnosti od kardiovaskularnih bolesti, 
od visokog pritiska itd. Ne mjeri se samo na bazi čistih statističkih podataka u toku trajanja krize, 
već ćemo sumu napraviti na samom kraju.  
 Poštovani građani, na izborima se rješava ovaj problem, jer ova vlast je u stvari pokušala 
da ovu nesreću reguliše tako što će iskoristiti ovu krizu za kupovinu birača. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:50:20) 
 
 Procedura, poslanik Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (22.04.20 13:50:33) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Evo, kolega Medojević je bio racionalan u trošenju vremena svojih kolega, ali ćemo mu ipak 
potrošiti vrijeme kluba budući da je izazvao repliku. Objasniću, naravno, a po članu 101 pravo na 
repliku, a mogu vam i citirati nerado gospodina Medojevića, ima i predstavnik predlagača akta o 
kojem govorimo, jer ste diskreditovali i NKT i pojedince u njemu. A ne moram valjda da 
obrazlažem zbog čega naš klub poslanika ima pravo na repliku. Dakle, ukoliko ste saglasni sa tim, 
molim vas za pravo na repliku i predstavniku predlagača i klubu poslanika. Ukoliko treba 
pojašnjenje za povod, tu sam da objasnim. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:51:23) 
 
 Svakako treba pojašnjenje i ja ću dati jednu repliku. U ovom slučaju, ako zahtijevaju 
predlagači materijala, dobiće repliku. Ako je replika, nemate pravo na odgovor. /Upadica/ 
            Izvolite da čujem. 



 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (22.04.20 13:51:49) 
 
 Ako postoji dilema zbog čega replika, nemam problem da se /prekid/   
 Dakle - veleizdaja. Ako veleizdaja nije termin koji diskredituje onoga kome je upućeno, 
onda sam saglasan da nema replike, a Vi procijenite, predsjedniče. A veliki je spisak. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:52:09) 
 
 Izvolite proceduru, poslaniče. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (22.04.20 13:52:10) 
 
 Ja /prekid/ od ovih ljudi lično, niti DPS optužio za veleizdaju. Ja govorim da u situacijama 
ratnih kriza ko profitira, pročitajte Krivični zakon, u uslovima rata, a ovo je biološki rat, gdje borimo 
se, virus ne bira je li DPS ili DF. Dakle, ako neko u takvim uslovima zarađuje i pravi profit, mi ćemo 
govoriti kad bude naš zakon, mi smo bili predložili da se ukine profit u komercijalnim odnosima sa 
Vladom i sa javnim institucijama. Dajte troškove, odobrimo troškove, nema profita. Ja sam rekao - 
za ratne profitere ne mogu drugačije da ih nazovem i one koji su im to omogućili, dali poslove, u 
ovim uslovima da zarađuju pare, osim kao veleizdaju. To je objašnjenje instituta, kolega. Zašto se 
pustili Bemaks i Geneks da rade? Odgovorite mi zašto i onda ćemo doći do toga. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:53:04) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Medojeviću. 
 Molim Vas, samo da vam kažem, iako može postojati namjera da se stvar odugovlači i 
ostalo, i proceduralne primjene će naravno ulaziti o ovo vrijeme, ali molim Vas, kolega, u izrazima 
ratni profiteri, veleizdaja i ostalim ima elemenata za repliku. Ako je tražio, a shvatio sam da je 
tražio potpredsjednik Simović. /Upadica/ Tražio je repliku i ja mu dozvoljavam repliku. 
 Izvolite. /Upadice/ 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (22.04.20 13:53:34) 
 
 Dakle, uvaženi predsjedniče Parlamenta, poštovani potpredsjedniče, uvažene poslanice i 
poslanici,  
 Kazao sam u svim ovim danima koji su bili vrlo zahtjevni, koji su bili vrlo naporni, u danima 
kada se danonoćno radilo, bili smo ovdje u Parlamentu tri puta, ponoviću: 27. marta, 3. aprila i 15. 
aprila. Vodili smo evidenciju. Sve zajedno je to trajalo 15 sati i nije nam žao. To su bile prilike kada 
smo ovdje od odgovornih poslanika, odgovornih poslaničkih klubova dobili vrlo korisne sugestije, 
usmjeravanja, predloge i, ponavljam danas, hvala vam na tome. Nemojmo danas ovu priliku da 
mjerimo ni sekundama, ni minutima, ni da li je to replika ili komentar, ali moramo odgovoriti na 
neke elemente koje je sada iskazao poslanik Medojević. To jesu uvrede. To ne da nije u skladu sa 
Poslovnikom, to nije u skladu sa civilizacijskim ponašanjem komunikacije povodom teme koja nas 
okuplja i ovdje danas, a to je tema odbrane zdravlja i života svih građana, ne birajući kako se ko 
zove, ne birajući koje je vjere i nacije, ne birajući odakle dolazi, nego zajednička akcija. To su 
elementi oko kojim mi danas ovdje želimo da razgovaramo.  
 Dakle, ne može se cijeli ovaj proces koji traje, kazao sam, od početka januara, kada imamo 
već prve aktivnosti i Instituta za javno zdravlje i Ministarstva zdravlja, ne čekajući 25. mart kada 
Svjetska zdravstvena organizacija tek proglašava pandemiju - od početka januara imate u ovom 



materijalu koji smo vam dostavili sve zapisano, mnogo toga je i izostavljeno, dopisaćemo to jer 
imamo obavezu prema svim institucijama, obavezu prema ovome vremenu da sve to ostane 
zapisano da bi koristilo nekim budućim odgovornim ljudima u određenim institucijama.  
 Gospodine Medojeviću, ovo nije bila borba protiv građana. Ovo nije bila predizborna 
kampanja bilo koga, a najmanje DPS-a. Ovo je bila borba za zdravlje i živote svih građana. Pitali 
ste i otvorili ste i danas jedno važno pitanje - da li smo radili u skladu sa Ustavom i u skladu sa 
zakonima ove države. Da. Gospodine Medojeviću, uvjeravam vas da smo radili i u skladu sa 
Ustavom, u skladu sa zakonima ove države i u skladu sa Evropskom konvencijom o ljudskim 
pravima i slobodama. Evo detalja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:56:51) 
 
 Kolega Simoviću, u ovom Parlamentu niko ne može konstatovati da nisu važni minuti i sati. 
Razumijem to i to lijepo zvuči. Međutim, ako ćemo da vodimo sjednicu kako smo se dogovorili, 
iskoristili ste repliku tri minuta, imamo proceduralno reagovanje poslanika Mandića i prelazimo na 
druge diskutante. Da Vam predložim nešto. Dobro bi bilo da i Vaši saradnici pošto se ovdje čuju 
vrlo opasne konstatacije, zaista, i treba da znamo - da li je to bilo 400 zaraženih iz Kine, 800 ili 
2.100, jesu li uopšte bili zaraženi i jesu li iz epicentra Vuhana. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (22.04.20 13:57:29) 
 
 Gospodine predsjedniče, samo jedna rečenica. Biće možda složena rečenica.  
 Nijedan slučaj importacije Crna Gora nije imala iz Kine. Sve ono što je došlo u Crnu Goru 
od radnika koji rade u CRBC prošli su kroz posebne režime kontrole, stroge karantine, što je dalo 
potpunu sigurnost i bezbjednost, i vrijeme je to pokazalo.  
 Gospodine Medojeviću, hoćete li da Vam saopštim puteve importacije? Dobićete i te 
informacije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:58:03) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Mandić je želio proceduralno reagovanje. Nastavljamo diskusiju. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (22.04.20 13:58:11) 
 
 Gospodine predsjedniče Parlamenta, mislim da je potpredsjednik Vlade saopštio jednu 
fantastičnu stvar koji mi iz DF-a snažno podržavamo. Ima li šta važnije danas u Crnoj Gori nego 
ova rasprava? Vi ste vidjeli da smo mi otvorili vrlo važnu temu oko ponašanja Vlade, zloupotreba 
koje su se pojavile, izborne kampanje DPS-a, zaraženih, hapšenih, odnosa prema crkvi. Molim 
vas, na osnovu ovoga što je pokrenuo potpredsjednik Vlade, a što mi snažno podržavamo, da se 
promijeni vrijeme koje treba da bude danas za raspravu, da povećavamo to vrijeme. Ne vidim šta 
je to važnije da radi ovaj parlament osim da razgovaramo i da razmjenjujemo argumente kako bi 
svi građani Crne Gore čuli o čemu se radi. Ako ste vi opredijelili tri sata za ovu raspravu, tražimo 
od Vas i od kolegijuma, posebno od Vas jer Vi možete da donesete sve te odluke i mimo 
kolegijuma, da mi o ovoj tački dnevnog reda razgovaramo deset sati. Zašto bismo razgovarali tri 
sata? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 13:59:20) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Mandiću.  



 Mi imamo sasvim dovoljno vremena da saopštimo sve što mislimo o ovoj temi dnevnog 
reda. Hvala Vam.  
 Sada ima riječ poslanik Konjević u ime Poslaničkog kluba SDP-a.  
            Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (22.04.20 13:59:45) 
 
 /Prekid/ kolege druge zamjeriti, ali ću imenom i prezimenom pozdraviti samo dr Ranka 
Lazovića i dr Bobana Mugošu, jer su oni gosti danas ovdje. Mislim da se mnogi kite njihovim 
perjem. Upravo ću iz toga razloga imenom pozdraviti samo njih dvojicu, a kroz njih dvojicu ću, 
nadam se, pozdraviti i sve zdravstvene radnike koji su u ovih dva mjeseca i više naporno radili.  
 Neku govoriti o bilo kakvim zdravstvenim mjerama, niti se smatram stručnim, niti smatram 
da mi to pripada. Ovo je rijetka prilika u Crnoj Gori kada se nadam da je struka pobijedila politiku. 
Volio bih da je više takvih stvari. Volio bih da je i u ovoj situaciji bilo manje političara, ali oni su, 
nažalost svih nas, posebno bojim se građana, u mnogim svojim segmentima nezaobilazni.  
 Govoriću o jednom dijelu materijala ponukan jednom rečenicom koju je saopštio 
potpredsjednik Simović. Ganulo me kada gospodin Simović govori o zajedništvu i o slozi. 
Objasniću i zašto. U Crnoj Gori sa uspjehom završavamo jednu zdravstvenu pandemiju, a bojim 
se, volio bih da sam u krivu, da nas očekuje jedna druga pandemija, a to je ekonomska.  
 Vlada Crne Gore je opredijelila u dva paketa mjera 150 miliona eura, što je oko 3% bruto-
društvenog proizvoda. Mi ocjenjujemo da ova dva paketa mjera imaju svoju obuhvatnost, ali nijesu 
dovoljna. Mislim da o ovome treba da pričamo iz razloga što će se ovo sve više ticati crnogorskih 
građana, onih koji danas ne rade, onih koji će sjutra ostati bez posla, onih koje ćemo svi zaboraviti 
nakon dva, tri mjeseca, onih turističkih radnika koji prvi put posle 30 godina neće imati sezonu, 
onih hotelijera koji drže hotele zatvorene, mora malih preduzetnika srednjih preduzeća koje mi ne 
poznajemo, čiji su prihodi nula. Vlada Hrvatske je za pomoć svojoj privredi i građanima opredijelila 
oko devet milijardi eura ili 18% bruto-društvenog proizvoda. Vlada Srbije je opredijelila pet milijardi 
eura ili oko 11% bruto-društvenog proizvoda. Vlada Austrije je opredijelila 10% bruto-društvenog 
proizvoda. Vlada Njemačke 20% bruto-društvenog proizvoda. Znate li koliko se puta gospodin 
Simović hvalio rastom bruto-društvenog proizvoda da nam je čak veći nego i kod Njemačke? 
Ovoga puta ne možemo da se pohvalimo. Naprotiv. Mislim da svi zajedno, u duhu solidarnosti i 
sloge, treba da sjednemo i da vidimo koliko ovaj program ekonomskih reformi može da bude jači i 
može da bude izdašniji. Jer, ova vrsta pomoći neće biti dovoljna ni za mali, ni za srednji, ni za 
mikrobiznis, neće biti dovoljna da očuva zaposlenost u Crnoj Gori. Zašto neće biti dovoljna? Zato 
što Vlada Hrvatske u ovakvim uslovima je povećala svoju minimalnu zaradu sa 420 na 530 eura. 
To je subvencija za plate i to je pomoć građanima. Mi opredjeljujemo 70% minimalne zarade od 
222 eura koja je najmanja u regionu. Šta je sa periodom od 15. do 30. marta, niko ga ne pominje, 
16. ili 17. su zatvoreni ugostiteljski objekti i najveći broj djelatnosti u tom segmentu je bio 
zabranjen. Šta je sa otpisom poreza prema onima koji nijesu radili u ovih mjesec i po ili dva? 
Dakle, ne može se odložiti porez nekome ko ne radi. Njemu je prihod nula. Ne treba da ima ni 
obavezu prema državi. Šta je sa garantnim šemama? Vlada Srbije, ovo je zvaničan dokument, 
opredijelila je dvije milijarde eura, od čega 500 miliona eura će biti državne garancije za garantne 
šeme sa bankama. To je podsticaj koji država treba da uradi da bi podigla ove banke. Pročitao 
sam u ovom programu /prekid/ i procedure, ali moramo povesti računa - što se prije novac od 70 
miliona stavi u sistem, to će biti veća korist.  
 Uvažena gospodo iz Vlade, ako govorite o zajedništvu i o solidarnosti, ako je iskreno to će 
narod prepoznati, to će prepoznati svako od nas koji sjedi ovdje, ali ima jedna mjera koju ste vi 
objasnili u ovom materijalu, objasnili ste je onako kako treba, ali to nije mjera solidarnosti i 
zajedništva. To je mjera o moratorijumu na bankarske kredite. Tu Vlada nema direktnu 
nadležnost, ali ima svoju ulogu. Jer, gospodine Simoviću, ne može biti solidarno da vi pozivate 
građane na solidarnost, na zajedništvo itd. a da im istovremeno, pogrešnim odlukama, banke 
obračunaju 20 miliona eura u ova tri mjeseca. Teško da ćete me ubijediti, ne mene, manje sam 
bitan ja, teško da ćete ubijediti tih 60.000 građana koji su se prijavili za moratorijum i 200.000 
ukupno njihovih članova porodica da je fer, pošteno i solidarno da oni plate u ova tri mjeseca 



kamatu ugovorenu između 5% i 7%. To, gospodine Simoviću, nije ni solidarnost, a još je manje 
zajedništvo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:06:46) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada riječ ima poslanik Ervin Ibrahimović, a neka se pripremi poslanik Miodrag Lekić. 
Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (22.04.20 14:06:50) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvaženi predstavnici Vlade, članovi Nacionalnog 
koordinacionog tijela, koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, draga dijasporo,  
 Na početku da iskoristim priliku da zahvalim na dopunskim informacijama. Vjerujem da će 
one ohrabriti naše građane. Zadovoljstvo mi je da ispred Bošnjačke stranke pohvalim rezultate 
koje je, prije svega, postigao Institut za javno zdravlje. Mislim da dijelim mišljenje sa našim 
građanima da su dosadašnje preduzete mjere bile pravovremene, da su bile odgovorne i vrlo 
stručne. Naravno, Vlada je pokazala veliku odgovornost jer je bezrezervno vjerovala Institutu za 
javno zdravlje, odnosno Nacionalnom koordinacionom tijelu.  
 Koristim priliku da naglasim, i pored dopunske informacije koju smo dobili i globalne pojave 
da je Kovid-19 potisnuo sve druge teme u stranu, nisam siguran da je ovaj izvještaj trebao da 
bude na plenumu. Više sam za to da je trebalo da bude na tematskim sjednicama matičnog 
odbora. Prije svega, apsolutno stojim iza toga, volio sam da ovi uvaženi ljudi koji rade izvanredan 
posao za naše građane, našu državu su na svojim pozicijama koje su i dosad kvalitetno radili, 
tamo gdje su trebali da prate pojavu Kovid-19. Ono što treba Crnoj Gori, prije svega, je sinergija 
društva. Evidentno da je imamo, ali se bojim da ne zaustavimo taj rast. Takođe, mislim da je 
mnogo bolje da i ovaj parlament i svi odgovorni omoguće bržu prohodnost svih onih potrebnih 
mjera koje su potrebne za rad Nacionalnog koordinacionog tijela, samim tim i mjere koje će 
poboljšati i život našim građanima.  
 Institut za javno zdravlje ili Nacionalno koordinaciono tijelo vrlo kvalitetno, vrlo 
transparentno svakodnevno nam dostavlja informacije o svim građanima i statusu pandemije 
Kovida-19 u Crnoj Gori. Takođe, oni građani koji žele da se informišu mogu na specijalnom sajtu 
Vlade da dobiju sve potrebne informacije. Znamo da Nacionalno koordinaciono tijelo ima svoju 
mrežu, odnosno adresu gdje građani mogu da postavljaju pitanja vezana za pandemiju. Mislim da 
je i više nego dovoljno informacija. Naravno, uvažavam parlamentarizam, uvažavam značaj naše 
Skupštine, ali ništa dosad nije uticalo da Skupština ne obavlja svoju ustavno pravo, odnosno da 
učestvuje u borbi protiv zaraze. I ako još znamo poslovničku mogućnost da kolegijum može da 
obavlja saradnju sa organizacijama, odnosno institucijama, svima je jasno da i predstavnici 
parlamentarnih političkih partija preko svojih predsjednika mogu da se informišu i da imaju 
inicijative vezano za pandemiju Kovid-19.  
 Sada je trenutak da poslanici daju veliki doprinos ekonomskim mjerama, jer su prioritet 
ekonomske mjere, a pustimo borbu protiv Kovida-19 onima koji su dokazali da to znaju da rade, 
pustimo struci. Brzo pričam jer kolege i ja imamo vrlo malo vremena. Ovo je još jedan dokaz da je 
upitno da li možemo danas do kraja, vjerujem da će to kolege ispratiti, možemo reći ono što 
želimo.  
 Iskoristiću priliku, prije svega, da pozovem sve kolege na jedinstvo u ovom sigurno teškom 
trenutku, naše društvo to i očekuje. Nije teško samo nama, teško je i drugim zemljama. Jer, širom 
zemljine kugle se, nažalost, virus širi i dovodi do smrtnih slučajeva. Zamolio bih kolege da danas, 
ipak, uspijemo da ove podjele i neželjene komentare ostavimo po strani, jer građani od nas danas 
očekuju jedinstvo. Očekuju poruku kako da se kvalitetno izborimo sa ovom situacijom. Vjerujem i 
mislim da smo svi svjesni toga da nam više nego ikad treba ujedinjena struka, ujedinjeno znanje i 
ujedinjeni resursi ove naše države koja je mala, ali koja pokazuje da može da se bori sa jednim 
globalnim problemom. Zato, nastupaju svi građani. Zato nam treba ta solidarnost i društvena 



odgovornost. Na kraju krajeva, to smo i odgovorni prema našim građanima Crne Gore da svi 
zajedno kao jedna porodica damo odgovor na ovu tešku situaciju. Odgovor ćemo dati zajedno 
samo kao porodica /prekid/. 
 Moram iskoristiti priliku i ja da se zahvalim herojima današnjice. To su oni koji su direktno 
na udar inficiranih virusom korona. To su zdravstveni radnici. Zahvaljujem na svemu onome što 
rade. Ne mogu da ne pomenem i prosvjetne radnike, ne mogu da ne pomenem dijasporu koja je 
uvijek kada zatreba među prvima dolazi da pomogne svoju domovinu. Vrlo kratko, pozdravljam 
predstavnike naših diplomatsko-konzularnih predstavništava koji su uradili veliki posao za naše 
građane. Takođe, koristim priliku da pozdravim uvaženog ambasadora Savezne Republike 
Njemačke u Podgorici gospodina Vebera i uvaženu ambasadorku Republike Turske gospođu 
Songul Ozan, dali prije svega prijateljsku ruku i uspjeli da se veliki broj naših građana vrati u Crnu 
Goru. Mislio sam da postavim tri pitanja, ali uvažavajući da i kolegama treba vremena, 
zahvaljujem i želim puno usjeha svima nama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:13:03) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada riječ, u ime Kluba SNP - Demos, ima poslanik Miodrag Lekić, a neka se pripremi 
poslanik Boris Mugoša.  
            Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (22.04.20 14:13:07) 
 
 Želio bih da pozdravim građane Crne Gore koji su junaci ovog trenutka, koji su i jasne 
mjere i manje jasne mjere disciplinovano sprovodili u ovom periodu.  
 Mi održavamo ovu sjednicu u nadrealnim uslovima sa maskama, neko je sa maskama, pri 
čemu nam je zadatak, treba li se podsjećati, da nam je ovdje uloga da demaskiramo istinu i da svi 
ovdje djelujemo i govorimo u interesu opšteg dobra. Sjednica je pomalo nadrealna i u drugim 
elementima, a to je da je danas Dan planete. Planeta koja je pod opsadom jednog nevidljivog 
neprijatelja, pri čemu, ja bih izbjegao ovu paralelu ratnu koja se često ponavlja, jer treba li 
podsjećati da na front su išli odrasli i mladi. Danas u ovom ratu odrasli i mladi su kod kuće sa 
starijim osobama, tako da teško da možemo da pravimo paralele ratne.  
          Nadrealno je, takođe, što održavamo Skupštinu, odnosno sjednicu tek prvi put tokom krize i 
epidemije, a održavamo je četiri i po mjeseca od one noćne i ponoćne sjednice kada smo napustili 
Skupštinu, a ostavili haos, mržnju, podjele u Crnoj Gori. Od tada se nijesmo sastajali ovdje. Sreli 
smo se na Cetinju u jednoj manje značajnoj sjednici sa tri tačke dnevnog reda, a skoro pet mjeseci 
se mi nijesmo sastajali kao Skupština. To je samo potvrda da Skupština sa ovako patentiranom 
većinom koja glasa po automatizmu nije subjekat u političkom sistemu u podjeli vlasti. Ona je 
izvršni organ hijararhije, odnosno piramide vlasti. Zato i danas mi ovdje ne raspravljamo o 
mjerama koje ćemo zajedno usvojiti, mjere su usvojene negdje drugo, ne kažem nezakonito, ali 
nije udostojena Skupština da o njima raspravljamo i da zajednički odlučujemo. Kada Skupština 
odlučuje? Pa onda kad se zadužujemo, pa onda kada proizvodimo zakone, odnosno proizvodite 
zakone, većina parlamentarna, koje dovode do razdora, do mržnje, do podjela u crnogorskom 
društvu. Ko se sjeća da smo raspravljali ovdje o drugom bloku Termoelektrane, pa firma Škoda iz 
Praga, ko se toga sjeća? Niko se ne sjeća. Time se se bavi Skupština, ne bavi se danas mjerama 
da učestvujemo, možda bismo nešto i predložili, možda bi nam se omaklo da nešto predložimo i 
mi što bi bilo korisno, a da ne govorimo o poželjnom konsenzusu o kome je govoreno na samom 
počektu.  
 Opozicija je uz sve svoje razlike, uz sve svoje poteze dobre, nekad manje dobre i tako 
dalje, se ponudila, pružila je ruku saradnje u ovoj nesreći. To je ignorisano, a bilo je potrebno, ne 
zato što smo prepotentni, ja izvjesno nisam, da sam smislio plan koji bi bio superioran, ali bilo bi 
zbog ukupnog utiska da u nevolji svi zajedno sarađujemo. Na kraju krajeva, tu sam potpuno 
siguran, bila bi kontrolna funkcija i ona je korisna, jer imamo iskustva tamo gdje je vlast uz fondove 



i nekontrolisana, pojavljuje se, dominira virus korupcije. Bila je ovo prilika da zajedno pokušamo 
da se borimo protiv epidemije korona, ali da se borimo i protiv ove epidemije, ovog strašnog virusa 
korupcije Crne Gore koja degeneriše ovu državu i ovu zemlju.  
 Vrijeme leti, saopštiću samo još dvije, tri stvari. Pridružujem se onima koji iskazuju respekt 
prema određenim /prekid/ tu su medicinski radnici, pri čemu nisu ni oni baš jednako opterećeni, 
neki su na prvoj liniji, neki malo manje, ali želio bih da kažem, da izrazimo respekt danas prema 
onim grupama koje nisu navikle na respekt i na priznanje: prodavačicama na kasama, 
komunalcima, pekarima, policajcima na ulici. Svi su oni takođe doprinijeli. Iskušenja ostaju, ovdje 
smo čuli previše samokomplimenata, kao da je bila Sutjeska i Neretva bilansi. Izbjegnimo 
propagandu sa svih strana. Mi ćemo izaći iz ovoga tunela, ali imajmo u vidu da ne uđemo u mrklu 
noć kad budemo izlazili iz ovog tunela. Dakle, da se pripremimo za sve što nas čeka, na planu 
ekonomije, prije svega. Ovo je bila šansa i za prestrukturiranje i za mnoge stvari koje su bile ranije 
pogrešne. Vidim da mi je isteklo vrijeme, nastaviće poslanik Rudović u drugom dijelu.  
 Biće potrebno da, ako smo propustili ovaj voz, još jedan voz nepostojanja zajedništva, biće 
iskušenja poslije ovog tunela, da eventualno nešto ispravimo. Ali ako se nastave ove navike kao 
do sada, onda ostaje loša situacija. 
 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:19:52) 
 
 Hvala Vam. 
 U ime kluba Socijaldemokrata i Liberala Boris Mugoša.  
            Izvolite, poslaniče. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (22.04.20 14:20:00) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovani predstavnici Vlade, uvažena doktorko Miranović, doktori Mugoša i Lazović, 
poštovane građanke i građani, 
 Kao ekonomista, mislio sam da većinu ove diskusije posvetim paketu mjera iz domena 
socijalno-ekonomske politike, ali negdje imam zaista moralnu obavezu da par rečenica kažem o 
prije svega zdravstvenim radnicima, a dodatno je prisustvo doktorice i dva doktora tu moju 
obavezu učinilo jačom. Neću govoriti o kvalitetu zdravstvenih radnika. On je za mene bio neupitan 
i prije ove krize i nisam sumnjao u taj kvalitet ni prije ove krize, tako da je ova kriza potvrdila meni 
ono što ja godinama govorim o tome kakav mi kvalitet imamo u zdravstenim ustanovama. Ali, 
bitno mi je zbog određenog broja građana da ste sad mnogo vidljiviji i to je dobro. Dobro jer smo 
pokazali koliko nam je važan javni zdravstveni sistem i toga moramo da budemo svjesni. Dobro je 
što ste pokazali da smo sve ovo prebrodili, a nadam se da ćemo brzo konačno prebroditi našim 
znanjem. Ovo sve su radili naši ljudi. Dobro je što ste pokazali nevjerovatnu homogenost u ovoj 
situaciji. Svi ste se stavili na raspolaganje zdravstvenom sistemu. Ako pogledamo iskustvo iz 
regiona, to nije takav slučaj. Imamo zemalja u regionu gdje su na stotine ljekara otišli na 
bolovanje. Imamo primjere u regionu gdje jedan ljekar podnosi krivičnu prijavu protiv drugog 
ljekara. Toga ovdje nema. Svi ste zajedno u ovoj priči, to je dodatni plus kada je ova situacija u 
pitanju. Mene ne interesuje pripadnost partiji bilo kojeg ljekara. Pripadnost partiji ljekara ne čini 
boljim ili lošijim ljekarom. Zbog toga sa indignacijom odbijam svaku vezu struke ljekarske u ovoj 
situaciji sa pripadnošću bilo kojeg ljekara bilo kojoj partiji, a ima ih da pripadaju i opoziciji i poziciji. 
Ne interesuje me. Bitan je rezultat. A rezultat jedan, slušao sam epidemiologe, jer nisam te  
struke, od najrelevantnijih pokazatelja je stopa smrtnosti. Ona je najniža u regionu. To je 
konkretan rezultat.  
 Pitanje oko broja testova, pominje se Slovenija. To ćete vi objasniti, to je referentna 
laboratorija u okviru Evrope. Ona ima obavezu da prima uzorke iz drugih zemalja i ne može se 



upoređivati broj testova u Sloveniji sa brojem testiranih u drugim zemljama. Posebnu zahvalnost 
koristim priliku da iskažem i kolegi Dukoviću. On je jedan od nas, ali on nema privilegiju kao mi 
svih ovih dana da je i sa porodicom i druge stvari. On je u Domu zdravlja u Tuzima, a znamo 
kakva je situacija tamo. Zaista, kolega Dukoviću, hvala Vam na svemu onome što ste u ovom 
periodu uradili kada je u pitanju očuvanje zdravlja stanovnika Tuzi. Meni ste vi pobjednici, ne samo 
vi, nego su pobjednici i prosvjetni radnici, jer projekat "Uči doma" je fantastičan projekat. I zato 
smatram da ih trebamo zaštititi od onih nedobronamjernih, dokonih, iskompleksiranih ljudi koji im 
iz topline doma svoga traže svaku greškicu. Prosvjetni radnici nisu komentatori, nisu voditelji. Oni 
su prosvjetni radnici i treba u učionicama da obrazuju našu djecu. Zbog toga velika zahvalnost i 
njima na svemu onome što rade u prethodnom periodu. Takođe, i piloti i avionsko osoblje kada je 
u pitanju Montenegro Airlines, i radnici Aerodroma, i uprava policije, i Vojska, i radnici u poštama, 
trgovinama, apotekama i farmaceuti su svakodnevno izloženi ovoj opasnosti. I o njima treba da se 
priča. Saglasan sam sa tezom da ne trebamo mi političari da uzurpiramo medijski prostor, jer 
rezultate našeg rada narod ne treba da vidi nego da osjeti, a vas treba da gleda svih ovih dana i 
treba vama da vjeruje zato što povjerenje u nas i može da bude i ne mora, ali povjerenje u vas 
mora da bude svakog dana u godini. Kada je u pitanju paket socio-ekonomskih mjera, žao mi je 
što neću imati puno vremena o tome da pričam, on je dobar. Početni smo svi znali da nije bio 
dovoljan. Trebalo je psihološki pritisak da rastereti poslodavce. Ovaj drugi, gdje su sveobuhvatne 
mjere, mora biti mnogo kvalitetniji. Siguran sam da će nakon onih razgovora što smo imali u 
Skupštini i sa svim drugim zainteresovanim stranama ovaj predlog početni biti unaprijeđen i u 
dijelu povećanja subvencija za zatvorene sa 70% na minimalnu zaradu i kad su ugroženi 70% 
umjesto 50% za one koji su značajnije ugroženi. Da razmotrimo mogućnost od 15. marta da ljudi 
dobiju subvencije, jer većina nije radila. Da vodimo računa o socijalno ugroženim kategorijama, jer 
ova kriza je pored onih koji su bili socijalno ugroženi i prije krize stvorila, nažalost, ali novi talas 
socijalno ugroženih ljudi. Njima treba da pomognemo. 
 Zahvaljujem Ministarstvu rada i socijalnog staranja što smo na moje konstantne pritiske 
zajedno našli način i da se izađe u susret i licima sa invaliditetom kad je ostvarivanje njihovih 
materijalnih prava osnovnih davanja u pitanju zato što sada ne rade socijalno-ljekarske komisije. 
Da i oni koji imaju srazmjere penzije manje od 128,28 eura dobiju određenu jednokratnu podršku i, 
što kaže kolega Gvozdenović, da vodimo računa i o studentima. Veliki broj njih posebno sa 
sjevera je radio dodatne poslove da bi mogao da plati zakup, a sada ne mogu da ih rade. Da 
znamo da su, nažalost, u Crnoj Gori ugovori na određeno pravilo, a ne izuzetak, jer od 30.000 
prošle godine preko Zavoda za zapošljavanje samo je 2.000 ugovora na neodređeno a 28.000 
ugovora na određeno. Imali smo naših preko 11.000 sezonaca u turizmu, a teško da ćemo ih sad 
imati. Moramo o svim tim kategorijama da vodimo računa. 
 Na kraju poruka građanima. Najveći pobjedinici, da mi niko ne zamjeri, su svi građani Crne 
Gore. Oni su položili jedan ogroman test ljudske zrelosti. Da nije bilo ovakvog ponašanja građana, 
džabe bi nam bile sve ove mjere koje smo preduzimali. Zato ih molim za oprez, ali ne oprez iz 
straha, nego oprez iz odgovornosti da ako budemo se ponašali na ovaj način sve će ovo što prije 
da prođe i moći ćemo da se vratimo normalnom životu. Završiću sa jednom rečenicom meni 
veoma drage osobe, ali neću navoditi ime, jer će me neko možda pogrešno shvatiti, /upadica/ nije 
kolega Kneževiću, niste u pravu. Neću reći ime, jer bi možda neko rekao da sam subjektivan. Ja 
zaista moram da kažem - zbog svega ovoga što građani Crne Gore rade u prethodnom periodu, 
zbog svega ovoga što radi zdravstveni sistem, Uprava policije, vojska, lokalne komunalne službe, 
svi koje sam naveo, ja sam presrećan što živim sa ovim svojim narodom u ovoj svojoj Crnoj Gori. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:27:40) 
 
 Hvala, poslaniče Mugoša. 
 Sada riječ ima u ime Posebnog kluba poslanika poslanik Aleksandar Damjanović.  
            Izvolite. 
 
 



 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (22.04.20 14:27:46) 
 
 Zahvaljujem. 
 Potpredsjedniče Vlade, gospodine Simoviću, ministri, predstavnici institucija,  
 Negdje da iskažem zadovoljstvo što ste dostavili na moj zahtjev na kolegijumu ovaj 
materijal da bismo imali zaista nešto konkretno i da možemo da obavimo jednu raspravu, kao i da 
ova rasprava proizvede ponovo konkretne mjere kako bismo spašavali našu državu. I niko ovdje u 
ovoj sali dileme nema. S druge strane, negdje se mnogo danas pominju heroji, licitira se itd. Ja ću 
ovdje reći jednu stvar. Svaki građanin koji je inficiran da što prije ovo preboli, svaki građanin koji je 
zaražen da što prije izađe iz bolnice, da ozdravi, a heroj je ovdje svaki građanin Crne Gore koji je 
radio svoj posao, poštovao mjere kao i onaj najveći heroj koji, nažalost, zbog mjera ove iste 
države ne radi danas i preživljava do prvog. To su najveći heroji. Čast doktorima. Radite svoj 
posao, malo ste plaćeni, odlukama i ovoga doma, nažalost, i Vlade Crne Gore. Trebalo bi da to 
bude mnogo više, ali svako radi svoj posao i ko ga god radi odgovorno, on je za mene heroj. Neću 
danas ni o nekim pravnim aspektima ove priče. Vanredno stanje - za i protiv, ima argumenata. 
Zašto su mjere počele formalno 13. marta važeći od 28. februara, a negdje je Vlada donijela 
odluku, odnosno Ministarstvo zdravlja tek 26. marta da postoji epidemija? Zašto je koordinaciono 
tijelo formirano krajem marta, a 11. februara je bila prva sjednica? To su neke stvari kojima će se 
baviti advokati. Nek se bavi neko tim pravnim aspektom. Čitam ovdje vaš izvještaj i hronologiju 
koju ste dali. Ja ovdje imam sve službene listove od početka i mogu da zapazim da je bilo malo 
nesnalaženja. Ali, neka se ovim bave pravnici, neka se bave advokati. Bojim se samo da ne bude 
prostora da se i država tuži, pa neko ostvari neku naknadu štete. 
 U ovom drugom dijelu koji je mnogo važniji, a to je dio koji se odnosi na ove mjere, 
gospodo, naredbama Ministarstva zdravlja na Predlog Instituta za javno zdravlje, od faktički 15. 
marta ne radi 17 i nešto hiljada ljudi; 100.000 ljudi je ugroženo vašim naredbama da bi se 
sačuvalo zdravlje. Kao što ja vama vjerujem da ste naredbe dali u tom smislu, vjerujte i vi meni da 
svaki dan sljedeći rigidnih mjera i naredbi će mnogo nas koštati. Na kraju ćemo negdje možda 
izvlačiti bilans je su li nas više koštale mjere u odnosu na direktne posljedice pandemije. A šta sa 
hroničnim bolesnicima? Šta sa svima onima koji ovih dana i nedjelja ne mogu da dođu do 
medicinske usluge? Šta sa osiromašenjem građana, što će takođe imati stravične posljedice na 
zdravlje? Dakle, kao što ja vama vjerujem, sada vi meni vjerujte da ja kao poslanik imam pravo da 
vam tražim. Molim vas, apelujem, a nisam neko ko moli i apeluje - od 1. maja pustite da rade 
trgovine, pustite da taksisti voze sa svim mjerama kojih moraju da se pridržavaju, pustite zanatlije, 
pustite frizere, do 15. maja otvorite ugostiteljske objekte. Svaki nas dan ovih mjera košta. Evo ja to 
ovdje odgovorno kažem - vjerujem vama, a vjerujte i vi nama ovdje koji se bavimo nekih drugim 
strukama, a negdje zajednički na istom putu procjenjujemo i neke štete koje ćemo imati, naravno i 
koristi prije svega u zdravstvenom smislu. U odnosu na ovaj dio mjera koji ste dali, bila je priča na 
kolegijumu, neću ponavljati naravno - jesam za solidarnost na djelu, ne na riječima. Imao sam 
prilike naravno kao i sada kao član SNP-a, a djelujem kao nezavisni poslanik, da predlažem dosta 
takvih mjera ovdje u dogovoru sa predsjednikom SNP-a gospodinom Jokovićem. Slobodan sam 
da vam ovdje neke mjere zajednički predložim pa da razmišljamo, a to su mjere kojih još uvijek 
nema. Dakle, od države koja mora sa bankama da napravi garantni fond, još uvijek ga nema; od 
toga da država i lokalni budžeti plate u roku od 15 dana sve svoje obaveze privatnom sektoru; od 
toga da se zaustave sva avansna plaćanja; da banke uđu u otpis, reprograme, ograniči im se 
kamata do 1% i podijeli se trošak ovoga moratorijuma u najmanje 20 miliona eura; da se odloži 
plaćanje poreza na dobit; subvencije, rekao sam vam onog dana, 100% ako su minimalne ili 70% 
od realne zarade; nema isplate dividendi tamo gdje su akcionarska društva tokom ove godine; 
odlaganje otplate na tri mjeseca porez doprinosa je malo - to je mjera od svega osam miliona eura 
i to će morati da se plati već od jula, avgusta. Molim vas kompenzirajte, neka to plati država i to 
stopostotno onima kojima je zabranjena djelatnost. Dalje, da se jednostavno Investiciono-razvojni 
fond natjera da radi. Svega 45 kredita za mjesec i po dana i to je mjera prvog paketa, a pričamo o 
drugom, najavljujemo treći. Molim vas da se te mjere sprovode radikalno, da se sprovode brzo. 
Svi efekti će biti nikakvi ukoliko mjere ne budu sprovedene i racionalno, i konzistentno, i brzo. 
Dakle, konzistentno kad kažem, poštujem odluke Instituta za javno zdravlje i Ministarstva zdravlja 
da rade građevinci. Znam, problem sa radnicima, sa strancima i itd, ali ako mogu građevinci, 



valjda može i frizer, može i stolar, može i taksista.  
 Dakle, otvarajte privredu, jer će nam štete biti mnogo veće nego što će biti koristi iz 
zdravstvenog aspekta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:33:26) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Damjanoviću. 
 Sada, poštovane kolege, pročitaću spisak poslanika koji će u ovih pola sata stići da govore  
po tih četiri, pet minuta. Ovo sam napravio u dogovoru sa šefovima poslaničkih klubova. To su: 
Halil Duković, Marina Jočić, Andrija Popović, Anka Vukićević, Nikola Rakočević, Milan Knežević.  
 Izvolite. Prvo Halil Duković. 
 
 
 HALIL DUKOVIĆ (22.04.20 14:33:52) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Uvažene poslanice i poslanici, uvaženi članovi Vlade, uvažene koleginice i kolege ljekari,  
 Ono čega smo svi svjesni jeste činjenica da čovječanstvu danas velika opasnost prijeti od 
virusa. Ako pogledamo istoriju čovječanstva, možemo uporediti sva ona stradanja ljudskih života 
koja su odnijeli određeni virusi i epidemije, a ovaj najnoviji je uspio da uradi ono što niko do sada u 
svijetu nije uspio da uradi. Zatvorio je cijeli svijet u jedan karantin. Priča je još interesantnija ako 
znamo da se radi o najednostavnijem mikroorganizmu najednostavnije građe, a 130 godina ima 
od kada je prvi izolovan, a pored cijele tehnologije svijet još uvijek nije uspio da pronađe ni jedan 
jedini lijek koji može da uništi virus. Istina, postoje za jedan mali broj virusa određeni lijekovi koji 
samo usporavaju napredak virusa, ali ga ne eliminišu i ne mogu ga ubiti. Jedini pravi lijek protiv 
virusa je imuni sistem organizma i jedini je on sposoban da ubije i izbaci virus iz organizma, ali 
njemu treba određeno vrijeme da prepozna virus, da ga identifikuje i stvori antitijela. Naravno, 
vakcina je jedino sredstvo koje ubrzava taj rad, tada organizmu ubrizgavamo ili oslabljeni ili 
umrtvljeni virus koji ne može izazvati bolest, ali isprovocira imuni sistem da stvori antitijela na taj 
virus. Borba oko vakcine je ključna u ovom momentu, s obzirom da nemamo niti jedan definisani 
lijek povodom ne samo korona nego i ostalih virusa. Naravno, informacija koju je podijelila Vlada 
danas ovdje s nama je informacija koju znamo svi. Sve aktivnosti Vlade do sada su bile javne i 
transparentne. To samo govori da je Vlada dala sve od sebe da zaštiti građane Crne Gore.  
 U cijelom tom periodu, od samog početka priče o virusu korona, dvije teme koje su se 
neizostavno javljale kod naših građana. Jedna je bila da li je naš zdravstveni sistem takav kakav 
jeste sposoban da se suoči s ovom pandemijom i kvalitetno odgovori na svu ovu pandemiju i, 
druga činjenica, da li Vlada ima kapaciteta i stručnog i organizacionog, ali i materijalnog da 
obezbijedi sve one uslove koji su neophodni za jednu kvalitetnu borbu i za kvalitetno suočavanje 
sa ovom epidemijom. Gledajući sa ove distance, nije teško dati odgovor na ova dva važna pitanja. 
Zdravstveni sistem je pokazao da je sposoban i da ima kadra, da ima volje i želje među svim 
zdravstvenim radnicima da odgovori ovoj epidemiji.  
 Bio sam na toj prvoj liniji odbrane i možda u mjestu gdje je najviše i tinjala i prijetila u 
jednom momentu možda da u pređe u nešto što se teško može kontrolisati. Mogu reći da smo sve 
dali od sebe. Nijednog trenutka nije bilo nikakve dileme da li ijedan posao treba zaobići ili izbjeći. 
Sigurno znam da su svi medicinski radnici, od ljekara, medicinskih sestara do onih u patronažnoj 
službi, u sanitetskom prevozu tako postupali. U ovom momentu moramo reći za one koji, zaista, 
trpe najviše i koji su najodgovorniji, a to su zaposleni u Infektivnoj klinici i zaposleni u Internoj 
klinici Kliničkog centra Crne Gore, koji su 24 sata sa inficiranim od virusa korona. Država je, s 
druge strane, pokazala da je kadra da upravlja ovom krizom. Na čelu su bili ljudi iz Instituta za 
javno zdravlje, odnosno ljudi od struke, a pokazala da u onom najtežem vremenu kada su i mnogo 
razvijenije zemlje i kada su mnogo jači sistemi nego što je naš da nemaju dovoljno materijalnih 
sredstava, ona uspjela da nabavi određene količine i zadovolji sve potrebe našeg zdravstvenog 
sistema. Kako su se organizovali dovoljna je riječ onih koji su rekli da primjer koji je Crna Gora 
uradila treba služiti za primjer mnogo većim i razvijenim državama i sistemima i u Evropi i u 



okruženju.   
 Naravno, ono što hoću da istaknem ovom prilikom jesu i donacije kojih je znatno bilo i ovom 
prilikom se treba svima zahvaliti kako prijateljima koji su omogućili, ali ću posebno ovom prilikom 
da istaknem naše građane uz izvinjenje svih ostalih koji su na privremenom radu u inostranstvu, 
koji su trbuhom za kruhom otišli da zarade koru hljeba za svoju porodicu, odvajajući od te kore 
hljeba pomogli svima nama u Crnoj Gori i oni su nam pokazali da mi, iako kažemo da smo mala 
država, nijesmo mala nego velika država i oni su nam pokazali da ono što mi kažemo ima nas 
malo, nema nas malo nego nas ima puno. To je nešto što najviše imponuje i najviše hrabri sve 
nas u Crnoj Gori. 
 Na kraju bih želio sve da upozorim da epidemija još uvijek nije prošla iako smo mi počeli sa 
ublažavanjem sankcija. Sada nam treba još više odgovornosti, još više uzdržanosti da ovo 
prebrodimo na najbolji način sve do onog momenta kada ljudi iz Instituta kažu da više pandemije 
nema. Znam da nam svima možda nedostaje sport, meni sigurno i utakmice, iskoristiću taj sportski 
žargon da kažem - nemojmo sebi dozvoliti da utakmicu odigramo na najboljem mogućem nivou, a 
da onda u finišu dozvolimo pad koncentracije i da nam rezultat ne bude onakav kakav je zaista 
željan i kakav priželjkujemo svi. U to ime svima zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:40:16) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Dukoviću. 
 Sada poslanica Marina Jočić, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (22.04.20 14:40:25) 
 
 Poštovani građani, pažljivo sam pročitala ovih 80 strana izvještaja o radu Vlade i NKT-a u 
proteklom periodu. Tu ima mnogo toga napisanog što je urađeno, ali veći dio nije napisan. Recimo 
nije napisano tu da je u vrijeme kada je nad Crnom Gorom lebdjela jedna nevjerovatna opasnost i 
neizvjesnost, po peti put Vlada odlučila da imenuje za direktora Instituta za javno zdravlje Bobana 
Mugošu, pa mu ovim putem čestitam peto imenovanje zaredom. 
 Dalje, nije napisano i ne možemo da shvatimo zbog čega se kršio Ustav i zakon prilikom 
sprovođenja ovih mjera. Za sve je postojao način. Moglo je da se uvede vanaredno stanje i onda 
te mjere da budu regularne i sva kršenja ljudskih prava da se podvedu pod vanredno stanje. Ne. 
Tom strogoćom i terorom koji je sprovodila Vlada i ovo Nacionalno koordinaciono tijelo su 
pokušavali da prikriju ono što je stvarni cilj bio takvih rigoroznih mjera, a to je prikrivanje 
nesposobnosti Vlade, obračun sa građanima i izborna kampanja. A obračun sa građanima, 
posebno pravoslavne vjeroispovijesti jer upravo ova pandemija je prekinula litije koje su u to 
vrijeme bile u punom jeku. 
 Ja ću se osvrnuti samo na ovaj problem građana pravoslavne vjere i želim ovim putem još 
jednom da im čestitam Hristos vaskrese - vaistinu vaskrese. Veliki petak za pravoslavne građane 
Crne Gore je počeo 27. decembra, odnosno ne Veliki petak, nego stradalna ili strasna nedjelja. 
Tog gana, odnosno te noći, kao što svi znate, donešen je onaj sramni zakon o navodnoj slobodi 
vjeroispovijesti a odnosno protiv pravoslavlja. Ta strasna nedjelja kroz litije, ali i kroz sav progon, 
kroz progon u vrijeme korone trajao je do Cvijeti ove godine. Na Cvijeti ove godine, to je bio mislim 
12. april, ova vlast se usudila da uhapsi našeg mitropolita i sveštenike koji su sasluživali sa njim i 
sveštenike koji su sasluživali u hramu Hristovog vaskrsenja. To je jedna od najvećih bruka koja je 
mogla da zadesi Crnu Goru. Podsjetiću da je ministar unutrašnjih poslova koji je morao za to da 
zna, ja ne znam da li je Veljović ili on, donio takvu odluku - Mevludin Nuhodžić. Hapsiti mitropolita 
na Cvijeti ministar druge vjeroispovijesti uopšte ne može da se dovede u vezu sa dobrom 
namjerom, niti može da se dovede u vezu sa mirnim suživotom i poštovanjem tuđe vjere. Dakle, to 
je bilo prije Velikog petka. Nakon toga svu moguću silu, formacije policijske su iskorištene da se za 
Vaskrs "obezbijede hramovi" da se onemogući vjernicima da uđu u svoje hramove, da makar 
zapale svijeću ako ne mogu da se pričeste, držeći distancu i sve mjere koje su preporučene. Može 
u redovima da se stoji u prodavnicama, mogu da se rade autoputevi, može bilo što odredi ovo 



nelegalno Nacionalno koordinaciono tijelo, ali ne može da se uđe u crkve. Pazite sada šta se 
dešava - prije četiri dana nam je bilo zabranjeno pod prijetnjom policije da ulazimo u crkve, 
vjernicima, za Vaskrs, a sjutra se najavljuju nove mjere oslobađanja od ovih jakih stega. Hoću da 
podsjetim da sjutra počinje Ramazan. Znači, za ono što je svetinja za pravoslavne ne može, a za 
ono što je svetinja za islamsku vjeroispovijest može. Neka je srećan Ramazanski post svakome 
onome ko posti, da mu bude na spasenje. Ja kao vjernik to želim svakome onome ko je pravi 
vjernik, ali zašto ponižavate pravoslavnu Crnu Goru? Iskoristili ste ovu pandemiju da se 
obračunate sa pravoslavnim vjernicima. Pomenula sam Veliki petak, na Cvijeti kad mu vrijeme 
nije, ali vjerujte dolazi veliki Vaskrs pravoslavnog naroda u Crnoj Gori koji će značiti ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:45:43) 
 
 Izvinite, koleginice, molim Vas. /Upadica/ 
 Zato što mi je Vaš šef poslanikog kluba tražio da upozoravam Vaše diskutante na četiri 
minuta, pa sam ja odustao. A posljednjih pola sata za koje sam već prozvao šest ljudi da treba da 
završe, mogu da govore po pet minuta. Na vaše insistiranje, eto vam sad pojašnjenje i zato sam 
Vam rekao da završite, isteklo je pet minuta. /Upadica/ 
 Poslaniče Radunoviću, molim Vas, ne možete ovdje nikakvu neprincipijelnost naći, jer sam 
rekao i poslaniku Dukoviću da prekine. Šest poslanika treba da završi za pola sata do kada imamo 
prenos.  
 Izvolite, poslanice Jočić. 
 
 
 
 MARINA JOČIĆ (22.04.20 14:46:27) 
 
 Dolazi veliko vaskrsenje u Crnoj Gori. Dolazi veliko vaskrsenje pravoslavnog naroda u 
kome će konačno da se smijeni ova vlast koja je gora do svih osam tipova Kovida-19. Da 
napomenem, ni našeg vladiku Joanikija niko nije uspio da zaplaši nego je on cijelo Berane okadio 
onako kako treba i miris tamjana raširio i nadu u vjeru i vaskrsenje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:47:00) 
 
 Riječ ima poslanik Andrija Popović, a neka se pripremi poslanica Anka Vukićević. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.04.20 14:47:11) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predstavnici, predstavnice Vlade i Nacionalnog koordinacionog tijela, 
 Liberalna partija čestita crnogorskom zdravstvenom i farmaceutskom sistemu i njihovom 
osoblju na izuzetnoj časti, hrabrosti, požrtvovanju, odgovornosti u dosadašnjem periodu 
nedoživljenog globalnog rata sa visurom korona. Takođe, čestitke donatorima i volonterima i 
Crvenom krstu koji preuzimaju brigu o potrebama naše starije populacije, ali i: vatrogascima, 
policiji, vojsci, energetskom sistemu, svim komunalnim službama, komunalnoj policiji, inspekciji na 
nivou države i opština i medijima na izuzetnom požrtvovanju i hrabrosti. Ali, i našim građanima i 
građankama, najveći aplauz koji veliku muku stojički podnose već 40 dana gubeći slobodu kao 
osnovnu vrijednost življenja pretpostavljenu, istina, višem interesu.  
 Nacionalno koordinaciono tijelo za borbu protiv zaraznih bolesti generalno je uradilo sve da 
se sistematično odupremo korona virusu uz sve do sada preduzete mjere, uključujući 
obezbjeđenje zaštitnih sredstava za zaposlene u zdravstvu, apotekama i prehrambenim 
trgovinama. NKT-e je počelo poput drugih država da u razumnoj mjeri postepeno vraća slobodu 



narodu u našoj državi, uključujući i ukidanje pojedinih rigoroznih mjera, posebno slobodu kretanja i 
rada. Posebno se mora voditi računa o mentalnom pa i duhovnom zdravlju građana, a ne samo 
fizičkom. Mnogi od njih sa porodicama koji su zbog pandemije ostali bez prihoda su dovedeni 
bukvalno do ivice opstanka. Veći im je problem današnja i sjutrašnja egzistencija od korone.  
 Crna Gora kao mala ekonomija mora primarno da pomogne onima koji su zbog epidemije 
ostali bez prihoda, penzionerima /prekida/ Za Liberalnu partiju je najveći prioritet spašavanje 
privatnog sektora, mikro, malih i srednjih preduzeća, samostalnih trgovinskih, ugostiteljskih i 
zanatskih radnji, taksi službi u kojima je zapošljeno oko 150 hiljada ljudi, a koji su polovinom marta 
većinom prestali da rade. Liberalna partija pozdravlja preduzete mjere preko Investiciono-
razvojnog fonda očekujući brže i efiksanije poteze u cilju realizacije najavljenih 120 miliona eura 
kreditne podrške, ali i neke najavljene mjere Vlade, a dodatno treba spašavati turističko-
hotelijerske, sportske, nevladine organizacije, vjerske zajednice, umjetnike. Liberalna partija 
predlaže, da bi se raznim subvencijama spasio privatni sektor, samim tim i budući žiovot u Crnoj 
Gori nakon korone, da Vlada, uz saglasnost Skupštine, privremeno obustavi planirane kapitalne 
budžetske projekte u ovoj godini koje je moguće privremeno obustaviti. Sva ovogodišnja 
budžetska sredstva opredijeljena za tu svrhu preusmjeriti u spašavanje privatnog sektora i 
dodatne pomoći zdravstvenom i penzionom sistemu. Za najugroženije privredne subjekte nakon 
procjene nadležnih komisija usmjerena sredstva bi bila bespovratna, a isto bi važilo i za oko 20 
hiljada podstanara koji su ostali bez prihoda, a ostala im je većinom obaveza plaćanja stanarine i 
režijskih troškova. Crnogorska država i građani i građanke su poslije dugog perioda u istom 
solidarnom frontu, bez bilo kakvih starih i nametnutih podjela. Tako mora ostati u izvjesno 
dugotrajnoj borbi sa strašnim nevidljivim protivnikom. Jasno nam je da je zajednička crnogorska 
kuća u ovim teškim vremenima jedina luka spasa i utočište, a to su potvrdili i desetak hiljada naših 
ljudi koji su se početkom pandemije zatekli u inostranstvu i humanim gestom države vraćeni u 
maticu. Posebno je zabrinjavajuća trenutna retorika koja je prepuna opasnih ideja o ograničavanju 
ekonomskih, političkih i ljudskih sloboda, a sve u cilju navodne buduće zaštite društva. Ljudska 
prava i slobode, kao i vladavina prava moraju se vratiti građanima, građankama Crne Gore u 
punom obimu. Bez toga život, odnosno sam fizički opstanak gotovo da i nemaju smisla.  
 Shodno ranijoj najavi, Liberalna partija nakon usaglašavanja u vladajućoj koaliciji, a na 
dnevnom redu Skupštine je i inovirani Prijedlog zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela 
propisana zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom krivičnom presudom koja se izvršava u 
Crnoj Gori, kako bi se spriječilo unošenje i širenje virusa u crnogorske zatvore, imajući u vidu broj 
lišenih slobode i činjenicu da ima i 500 službenika koji rade sa njima. O tome će biti više riječi na 
ovoj sjednici Skupštine. Na kraju samo da kažem, poštovane građanke i građani, čuvajte se, 
pazite na fizičku distancu, kupujte domaće. Čestitam još jednom svima Dan planete zemlje, koja je 
zahvaljujući ovom čudu od korone ipak se dobrano oporavila. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:53:17) 
 
 Hvala Vam, poslaniče. 
 Sada riječ ima poslanica Anka Vukićević, a neka se pripremi poslanik Petar Ivanović.  
 Izvolite. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (22.04.20 14:53:32) 
 
 Poštovane građanke i građani, 
 Danas evo tema koja je zadnjih mjesec dana ušla u sve naše domove i brigu o zdravlju 
istakla u prvi plan. Naravno, otvorila i mnoge druge teme.  
 Neko sam ko uvijek istakne ono što je dobro, a kritikuje ono što nije dobro. Tako da ću to 
učiniti i ovaj put. Drago mi je da se u Crnoj Gori konačno pitala struka i da su vjerovatno na 
zahtjeve struke zatvorene granice na vrijeme, da su preveženi svi građani Crne Gore koji su željeli 
da se vrate u domovinu. Adekvatno je reagovano kada je bila epidemija u Tuzima,  podijeljeni su 
paketi ljudima koji su u stanju socijalne potrebe. Nedostaje transparentnosti o trošenju sredstava. 



O tome će moje kolege, a ja ću se zadržati samo o onome što mi je struka. 
 Moramo priznati da je bilo toliko toga dobrog, ali bilo je i propusta. Nije se smjelo desiti da 
nam pacijenti idu od ambulante do ambulante, da imaju simptone korone a da ne budu na vrijeme 
testirani. Nije se smjelo desiti da pacijenti koji su u samoizolaciji ne dobiju terapiju za vrijeme te 
samoizolacije. Niko ih nije ni pitao imaju li novca za hranu, a među njima je bilo i nezaposlenih. 
Takođe, se nije smjelo desiti da spisak inficiranih dospije u javnost. Naravno, heroji jesu 
zdravstveni radnici, pogotovo oni koji su bili na odjeljenjima na kojima leže pacijenti oboljeli od 
korone. I, kako u Izvještaju stoji, pripreme su počele u januaru, a mi smo imali situaciju da 
sredinom marta pa čak i krajem marta nije bilo zaštitne opreme na tim odjeljenjima. Ono što je 
dobro i očigledno jeste da su naši zdravstveni radnici i zaposleni u zdravstvu svojim znanjem i 
odgovornošću nadomjestili sve ono u čemu je država zakazala i sve ono što je nedostojalo na 
odjeljenjima.  
 Usred kampanje raspisan je konkurs za direktore zdravstvenih ustanova. Ja bih voljela da 
je umjesto tih konkursa raspisan konkurs kojim će biti transformisan radni odnos zdravstvenih 
radnika koji godinama rade na određeno vrijeme. Umjesto tih aplauza, ja sam sigurna da bi njima 
ta rješenja bila potrebnija. Ako ih nazivamo herojima epidemije, herojima borbe protiv korona 
virusa, dajte da izrazimo zahvalnost i napišite im konačno rješenja. Ja ću insistirati na ovome i 
očekujem povratnu informaciju od nadležnih.  
 Dalje, ono što je dobro bilo u svemu ovome pokazali smo da je humanost u Crnoj Gori još 
uvijek živa. Ja bih istakla gospodina Brčvaka koji živi van Crne Gore toliko godina koji nije 
zaboravio Crnu Goru. Dalje, gospodin Agović mislim da je govorio o vakcinacijama. Vakcinacija 
da, ali u sistem vakcinacije građani moraju da vjeruju, vjeruju u to na koji način će se i koja 
vakcinacija primjenjivati. Ja bih voljela da ono što Agencija za ljekove godinama najavljuje, to je 
naša laboratorija, da mi ispitamo šta je u tim vakcinama. Da bude sve transparentno da građani 
vjeruju i imaju povjerenja u zdravstveni sistem, pa da svojoj djeci sjutra daju te vakcine. U 
suprotnom, ja sam protiv. Ne bih voljela da nam se ponovi 2009. godina kada je bila epidemija H1 
N1, kada smo uzeli 136.000 vakcina a potrošili 5.000, kada smo kupili tamiflu isteklog roka od 
četiri godine. Pa za čokoladu dan isteklu plaća se kazna, a niko nikakvu odgovornost tada nije 
snosio.  
 Želim da zahvalim i našim komunistima koji su nam ostavili ovoliko bolnice. Gdje bi se mi 
liječili da nije bilo njih i da nam nijesu ostavili. Na sreću, prije pet godina ne prodasmo Malti sve 
ove bolnice. Zdravlje, drage kolege, nije roba, niti je zdravstvo tržište. Oni koji su se odnosili tako, 
prošli su kako su prošli. Mislim da je Crna Gora upravo zbog toga imala sreću da prođe u najboljoj 
mogućoj mjeri u ovoj situaciji. Opet gospodin Agović, rekao je da je prva odbrana od infekcija 
virusom imunitet. Da imunitet, ali sa dva eura dnevno ne možemo popraviti imunitet. Smanjimo 
siromaštvo, pa ćemo možda imati i otporne građane na raznorazne viruse i bakterije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 14:58:20) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanik Petar Ivanović, a neka se pripremi poslanik Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (22.04.20 14:58:27) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani Crne Gore, uvaženi predsjedniče, članovi Parlamenta, predstavnici 
Vlade, dragi ljekari, 
 Čini mi se da smo danas čuli različite tonove. Naravno, kada sve prođe, kao i uvijek, svi sve 
znaju. Ili, kako bi narod rekao - poslije bitke svi su generali. Vi ste donosili odluke u vrlo teškim 
momentima na osnovu raspoloživih informacija, na osnovu činjenica koje su u tom momentu bile 
prisutne. Ja mislim da sve odluke koje ste vi donijeli zaslužuju ne samo čestitke, nego zaslužuju i 
dužnu pažnju svih građana Crne Gore, jer danas smo svi zadovoljni što možemo da konstatujemo 
da su to bile pravovremene i efikasne odluke. Uostalom, o tome najbolje govore rezultati. Broj 



smrtnih slučajeva je najmanji u Crnoj Gori, procenat letaliteta je 1,62%, a koliko vidimo iz stopa 
testiranja daleko odudara u Crnoj Gori u odnosu makar na zemlje regiona. Dopustite mi da svoju 
diskusiju ipak podijelimo u pet osnovnih djelova.  
          Prvi je opšti utisak. Nijedan segment društva nije zakazao. Svi su dali svoj doprinos u skladu 
sa svojim znanjem i svojim sposobnostima. Čini mi se da to i ovdje u Parlamentu vidimo danas. 
Svako daje svoj doprinos diskusiji u odnosu na svoje znanje i sposobnosti koje ima. Uspostavljena 
je jasna podjela uloga i odgovornosti - Skupština je radila svoj dio posla, predsjednik države svoj, 
Vlada Crne Gore svoj dio posla. Pokazalo se da /prekid/ nezavisnosti se grade institucije, da 
postoji sistem, procedure, protokoli. Upravo je to dalo veliku sigurnost građanima. Zbog toga i ne 
čudi da je procenat onih građana koji podržavaju mjere i ove aktivnosti 95% prema posljednjim 
istraživanjima. Ujedinjeno djelovanje - svi protiv virusa je ono što je obilježilo vrijeme koje je za 
nama. Zrelost da je dat prioritet struci i nauci, a ne politici. Mislim da danas, liše par sporadičnih 
pokušaja, treba da zadržimo taj nivo zrelosti bez politikantstva, bez ičega drugog.  
 Drugi dio moje diskusije odnosi se na zahvalnost. Uz naravno rizik da ću nekoga preskočiti, 
u prvom redu su ljekari, zdravstveno osoblje, ali i svi volonteri, Nacionalno koordinaciono tijelo, 
Krizni medicinski štab na čelu sa dr Lazovićem, dr Abdićem, dr Mugošom, policija i vojska, svi 
donatori, svi investitori, isti oni investitori koje smo u ovom momentu često znali da kritikujemo, a 
koji su bili veoma izdašni prema građanima Crne Gore. Nezaboravimo ni one koji su radili u 
karantinu. Ja ću ovog puta pomenuti samo karantin u Herceg Novom, jednog mladog čovjeka 
gospodina Vukovića, koji je organizovao rad karantina na najbolji mogući način i još uvijek nije 
vidio svoju porodicu i dr Rajović, koja je dala sve od sebe da jedan dio, jednu fazu instituta učini 
slobodnom, čistom, spremnom, zdravom i da prihvati sve ljude kojima je karantin bio potreban. Ali, 
iznad svega želim da se zahvalim građanima Crne Gore, jer su pokazali visok nivo odgovornosti, 
visok nivo svijesti. Uvijek ima nekoliko procenata onih kojih ne žele da poštuju pravila, ali sada 
smo postali veoma svjesni koliko su značajna pravila, koliko je dobro poštovati pravila i igrati 
prema usvojenim pravilima. 
 Treći dio odnosi se na međunarodnu i bilateralnu saradnju. Crna Gora kao država je 
uvažena i priznata. Da nije tog uvažavanja i tog priznanja, ne bismo imali pomoć koju smo dobili 
kako od Svjetske zdravstvene organizacije, UNDP-a, Evropske unije, Međunarodne agencije za 
atomsku energiju, NATO-a, a da ne govorim o bilateralnoj podršci velikog broja zemalja. Mislim da 
kao građani trebamo da budemo ponosni i na sve ono što je učinjeno tokom proteklih 14 godina, 
jer ne samo da su građene institucije, nego smo svi dali svoj doprinos u odnosu opet na znanje i 
mogućnosti, pozicioniranju Crne Gore na međunarodnom tržištu.  
 Četvrti dio odnosi se na temeljnu analizu. Ona slijedi, tu sam saglasan sa potpredsjednikom 
Simovićem. Potrebno je ne samo radi budući generacija, nego i radi nas samih da pogledamo sve 
ono što je urađeno dobro, da analiziramo sve moguće propuste i da na tim greškama i propustima 
naučimo za svaku narednu situaciju. Jedan pošten i objektivan odnos treba da bude sadržan u 
takvoj jednoj analizi, ali ono što je sada jasno jeste da je neophodno dalje jačati zdravstveni 
sistem, da je neophodno nastaviti sa edukacijom, da je neophodno jačati preventivu. Uostalom, 
pogledajte samo u Izvještaju sljedeće podatke: prvih tri mjeseca bilo je potrebno da se dođe do 
100.000 slučajeva; dvanaest dana do 200.000; tri dana do 300.000, a svega dva dana do 
400.000. Mislim da ovi podaci najbolje govore o tome koliko je preventiva važna.  
            Na kraju dopustite da se osvrnem na dio koji se odnosi na eventualnu budući podršku. Kao 
ekonomista, smatram da je veoma važno razdvojiti socijalnu podršku i ekonomsku podršku ili 
socijalni ekonomski paket. Prva dva paketa su imala dominantno socijalno obilježje, što je sasvim 
normalno u ovakvim situacijama. Ako pogledate prvi, to je odlaganje kao ključna riječ - dati prostor 
privredi da diše, dati prostor građanima da nađu način kako da se rvaju sa ovim čudom kroz koji 
prolazimo, ali i sa novim pravilima koja su morali da usvoje. Drugi paket oslanja se na subvencije. 
Međutim, kao ekonomista, znam da ni subvencije ni odlaganja ne doprinose kreiranju BDP-a. Zato 
je za treći paket potrebna odlučnost i hrabrost da sve usvoji veoma snažan ekonomski paket. Ako 
mene pitate, u fokusu tog paketa moraju biti investicije. Povjerenje građana je ne samo bilo 
retoričko na nivou 95%, povjerenje građana mjeri se i kroz depozite. Depoziti u bankama ostali su 
gotovo nepromijenjeni. Depoziti privrede ostali su gotovo nepromijenjeni. To je povjerenje ne 
samo o aktivnostima o kojima sam govorio, nego povjerenje i u državu. Postoji jedno oštro 
ubjeđenje da možemo izaći u relativno kratkom roku i s problemima sa kojima se sada 



suočavamo. Zato mislim da treba da pustimo pretencioznost, da se okanemo od toga da svako od 
nas globalno može da sagleda svaki dio problema i da se svako bavi svojim poslom. Centralna 
banka da vidi koje su to mjere koje mogu da pokrenu mehanizam banaka da što je moguće više 
novca ode u privredni sistem, Investiciono-razvojni fond kako da ubrza procedure da što je mogući 
veći dio paketa koji je odobren dođe do krajnjih korisnika itd. U svemu tome siguran sam da kao 
poslanici možemo dati svoj doprinos. To smo činili do sada nekoliko puta na sjednicama 
kolegijumima. Žao mi je, i ovu ću priliku iskoristiti još jednom i da se podsjetimo i na one poslanike 
koji nisu našli vremena u svom veoma zauzetom kalendaru da dođu makar jedan jedini put u 
Parlament, da jedno jedino slovo prozbore, da upute jednu jedinu riječ građanima Crne Gore, a 
koliko vidim... Na konto Kluba... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 15:05:30) 
          Znam na konto kluba, ali u ovom ograničenom vremenu treba i posljednji govornik da završi. 
Izvolite.  
 
 
            PETAR IVANOVIĆ: 
            Pa kad ste me prekinuli, evo izvolite. Hvala. 
 
 
            PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ: 
 Hvala Vama na razumijevanju. 
 Poslanik Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (22.04.20 15:05:35) 
 
 Na samom početku želim da izrazim saučešće svim porodicama koji su izgubili svoje 
najdraže u ovoj borbi protiv Kovida-19 i da zahvalim medicinskim radnicima, doktorima. Njih je 
9.000 koji se goloruki bore na prvom frontu protiv korona virusa. Ali slušajući Milutina Simovića i 
Brana Gvozdenovića, ispalo je da je Crna Gora jedva čekala da korona virus dođe kod nas kako 
bismo pokazali naš perfektan odbrambeni sistem, kako bismo pokazali našu sofisticiranu 
plemensko-epsku svijest da smo spremni svakog okupatora da pobijedimo i da istaknemo barjak 
Demokratske partije socijalista. Zašto Demokratske partije socijalista? Jer su svi ovi ljudi ovdje 
preko puta mene članovi predsjedništva i visoki funkcioneri Demokratske partije socijalista, a 
predstavljaju nepostojeći koordinacioni tim, izuzev ministra Hrapovića koji je iz Socijaldemokrata. 
Kad slušam ove pohvale, čini mi se da će Milutin Simović dobiti neku fresku u ovoj vašoj partijskoj 
crkvi, jer je ispalo da je Milutin Simović ubio koronu u Crnoj Gori. Kao Sveti Georgije kako ubija 
aždahu, Milutin Simović ubija koronu. Vjerovatno, samo da ga čuvamo, njega će izvesti ove ostale 
zemlje Balkana, pa onda Evrope, pa svijeta. Jer ovo što je uradio Milutin Simović, slušajući Brana 
Gvozdenovića i kolege iz Demokratske partije socijalista, to je suvo bogatstvo i naš najveći kapital 
koji smo našli u ovoj borbi protiv korona virusa. Jer kad sve ovo prođe, poštovani građani, plašim 
se da će se Bemax i Genex sa auto puta prebaciti na psihijatrijska odjeljenja da gradimo bolnice 
za mentalne bolesnike, jer se plašim da će više biti oboljelih od mentalnih bolesti nego što će ih 
biti od korona virusa. A ko je prvi inficiran u Crnoj Gori, slobodna Crna Goro, vi u ZIKS-u i vi u 
karantinu? Inficiran je ovaj Ustav ovdje ispred Ivana Brajovića, a znate li koga je inficirao? Inficirao 
ga je Milutin Simović kako bi mogao Ustav da pošalje na respirator, a da onda formiraju neustavno 
i nezakonito Nacionalno koordinaciono tijelo koje je sprovelo restriktivne i represivne mjere u Crnoj 
Gori uhapsivši više građana nego Italijani i Njemci od 1941. do 1945. godine u Crnoj Gori. 
Uporedite anale, uporedite ko je sve poslan u logor od Albanije do Dahaua, Mathauzena, vidjećete 
da je Milutin Simović uhapsio više stanovnika Crne Gore i procesuirao ih nego Pirci Biroli i njegovi 
njemački nasljednici. Zašto nije bilo zaraženih u Crnoj Gori? Zato što nismo imali testova. To treba 
da kažete, gospodine Simoviću. Nismo imali testova. Nijesmo mogli krv i urin da izvadimo, a 
kamoli da uradimo testove na Kovid-19. Kad god sam Vas vidio sa maskom, ja sam znao, 



gospodine Simoviću, da je situacija pod kontrolom, tj. da ne znamo ništa. To Vam sad najiskrenije 
kažem. Ono što ste vi uradili suspendujući Ustav, uvodeći ove restriktivne mjere, na način da ste 
zatvorili čitavu Crnu Goru, a dozvolili DPS-u i vašim kadrovima da promovišu izborne aktivnosti u 
2020. godini je za krivično-pravnu odgovornost. Zato vi donosite ovu amnestiju. Ova amnestija se 
donosi za hiljadu ljudi koje ste procesuirali kako bi ih posle amnestirali, pa onda oni vama 
zahvaljuju što ste ih neustavno i nezakonito osudili i procesuirali. Ova gospođa iza vas, gospođa 
Miranović nam je genijalno saopštila i pozvala naše komšije da nas špijuniraju ako ko dođe kod 
nas kući i da može policija da upadne u naše kuće bez dva svjedoka, bez naloga za pretres, jer to 
je po Ustavu. Po kojem je to Ustavu, gospođo Miranović? Po kojem je to Ustavu da komšije 
špijuniraju sa spratova druge komšije i gledaju je li moja majka iznijela kafu ili urmašice mom stricu 
ili nekom mom rođaku i je li dovoljna socijalna distanca?  
 Na osnovu čega ste, gospodine Simoviću, ako ste bili spremni, tražili pomoć od NATO-a, 
sva ona posteljina, dekice i pomade, jastuci, gumene lutke i sve ono što je bilo potrebno da se 
traži u borbi protiv korona virusa? Zbog čega ste onda među ostalim građanima uhapsili 
mitropolita Amfilohija i sveštenike Srpske pravoslavne crkve, jer želite da zabranite litije kad prođe 
ova pandemija? Kako mogu Bemax i Voli da rade? Kako može Glosarij da kupuje respirator 
19.000 eura, a onaj gospodin Brčvak, humanista i veliki čovjek, ih plaća za 5.000 eura? Zašto ste 
Glosariju dali 700.000 eura, vašoj partijskoj DPS firmi? Zašto ste Voliju dali 100.000 eura, koji je u 
prvih nedjelju dana imao četvoromjesečni obrt kapitala?  
 Slobodni građani, Duška Jeknić je dobila milion i po hiljada eura da joj se restaurira paviljon 
- 15. aprila je raspisan tender da joj se restaurira paviljon u Dubaiju. A mi euro po euro ovdje 
skupljamo dok se narod poslije pandemije ne pobuni i ne krene se u novu raspodjelu društvene 
dobiti, gospodine Simoviću, jer ste iz države iznijeli pet milijardi eura, vaši tajkuni, vaši političari, 
vaši državnici. Te pare moraju da se vrate ako želimo da spasimo Crnu Goru. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 15:11:12) 
 
 Hvala Vam. 
 Iscrpili smo broj diskutanata za danas. 
 Bila je najava i želja i Vlada da se obrati, a mislim da će sad prekinuti prenos. Ali, dajem 
riječ Mevludinu Nuhodžiću. Prenos se može prekinuti i u trenutku diskusije, ali mi ćemo imati 
prenos naš interni koji mogu drugi da pruzimaju.  
            Izvolite. 
 
 
 MEVLUDIN NUHODŽIĆ (22.04.20 15:11:35) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene koleginice i kolege poslanici,  
            Ovdje su pomenuti u više navrata policijski službenici i želim da kažem par rečenica. Želim 
da saopštim da su policijski službenici zajedno sa zdravstvenim radnicima bili na prvoj liniji fronta, 
dakle u prvim borbenim redovima protiv korona virusa. Oni su danonoćno na terenu, dajući sve od 
sebe da se bitka sa virusom korona dobije. Naravno, ne može je dobiti ni policija ni zdravstvo - 
možemo je dobiti kao sistem, kao društvo i kao država. Policijski posao je, vi to svi znate, težak, 
rizičan, odgovoran i oni čine ogromne napore da ga obave na najbolji mogući način i u ovom 
teškom vremenu. Oni ga rade profesionalno, posvećeno i požrtvovano. Naravno, njihov 
profesionalni odnos podrazumijeva i procesuiranje onih koji ne poštuju određene mjere i ne 
poštuju određene propise koji su donijeti, a u svrhu su borbe sa korona virusom. Nepoštovanje tih 
propisa ugrožava zdravlje građana Crne Gore.  
 Ova situacija je pokazala da većina građana Crne Gore poštuje te mjere, a jedan broj 
građana nije imao individualnu odgovornost i nije poštovao te mjere. Naravno, u skladu sa 
propisima i nadležnostima on je procesuiran. Odgovornost moramo imati svi. Vjerski 
velikodostojnici, oni koji vjeruju, ateisti, agnostici - svi, bez obzira na vjeru i naciju. Mi smo 
sekularna država i moramo poštovati zakone ovozemaljske. Ova nevolja koja nas je pogodila 
podrazumijeva jedinstvo svih u tom smislu. Pozdravljam odluku Mitropolije crnogorsko-primorske 



da poštujući struku i zahtjeve zdravstvenih radnika povodom Vaskrsa ne organizuje liturgije. To su 
ranije uradili i katolički velikodostojnici, a to su pozivom vjernicima učinili i predstavnici Islamske  
zajednice - da vjernici poštuju mjere koje su preventivne u susret Ramazanu i obredima koji prate 
Ramazan.  
 Dakle, u datoj situaciji zdravlje i dobrobit vjernika i građana su iznad svake tradicije i 
obavljanja vjerskih obreda. Iako, slažem se, sveštenicima nije bilo lako da služe u crkvama bez 
vjernika, kao i vjernicima da ne prisustvuju Vaskršnjoj liturgiji i jedni i drugi su u najvećoj mjeri to 
ispoštovali sa ciljem da od čovjeka i njegovog života nema veće svetinje. 
 Kada je u pitanju gospodin Amfilohije, sveštenstvo i jedan broj građana o kojima ste ovdje 
govorili, oni su pozvani na informativni razgovor u svojstvu građana da daju izjave na okolnosti 
okupljanja ispred vjerskih objakta. Sve mjere i preporuke jednako važe za sve subjekte društva, pa 
tako i za vjerske zajednice. Poštujući mjere, vjerske zajednice pokazuju odgovornost i zajedništvo 
sa državom u ovim teškim vremenima. Mišljanja sam da i dalje treba nastaviti sa ovom disciplinom 
i sa ovim nivoom da poštujemo mjere Nacionalnog koordinacionog tijela, jer su to mjere struke. 
Nacionalno koordinaciono tijelo donosi mjere na osnovu mišljenja struke i te mjere su u interesu 
zdravlja građana Crne Gore. Tu neće biti ni kompromisa, ni izuzetaka kada je u pitanju poštovanje 
ovih mjera jer su u interesu svih građana Crne Gore.  
 A to što se ja zovem Mevludin Nuhodžić, ja sam ministar u Vladi Crne Gore, u jednoj Vladi 
njenih građana. To ne doživljavam ni kao privilegiju, ni kao hendikep. Nacionalno i vjersko pitanje 
je osjećaj intimni svakog građanina. Tako, svaki drugi koji se drugačije vjerski osjeća ili pripada 
drugoj naciji, nije nikakav hendikep u odnosu prema meni. Ja to doživljavam kao bogatstvo razlika 
i bogatstvo Crne Gore kojim ona može da se ponosi u regionu, a i šire. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.04.20 15:17:17) 
 
 Hvala Vam, ministre. 
 Poštovane kolege, ovim smo završili rad za danas. Nastavljamo sjutra u 11h. Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 11:34:59) 
 
 Poštovane kolege, počinjemo sa radom. Prvi diskutant danas je poslanik Nikola Rakočević, 
a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (23.04.20 11:35:03) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovani građani,  
 Nakon iscrpne jučerašnje rasprave dopustite da i ja dam nekoliko svojih utisaka povodom 
ukupne situacije koja je cijeli svijet, pa tako i Crnu Goru, zadesila povodom epidemije virusa 
korona, a to je tema koja zaokuplja najviše pažnje i, čini mi se, da fokus ove sjednice je upravo na 
ovoj tački dnevnog reda. 
 Dakle, prije svega utisak koji i ja, a, čini mi se, i većina naših građana, odnosno svi naši 
građani, nose od ukupnog odgovora koji je država imala u odnosu na epidemiju jeste odgvornost i 
kompetentnost. Dakle, odgovornost Vlade, odgovornost državnih institucija, ali i kompetentnost 
struke koja vodi institucije, koja je u institucijama, tu, prije svega, mislim na zdravstvo, policiju, 
vojsku, komunalne službe, međutim i one institucije koje ne pripadaju državi, kao štu si mediji, jer  
su i mediji, bez obzira na svoju standardnu subjektivnost ili favorizaciju određenih političkih 
procesa i političkih partija, sada bili vrlo konstruktivni i svojom odgovornošću takođe i 
kompetentnošću dali  doprinos da kao zajednica se izborimo sa problemom epidemije virusa 
korona. Međutim, ipak najvažnije od svega, čini mi se, da su dvije ključne vrijednosti koje ćemo 
kao država imati iz ove nemile situacije, koja, kažem, zadesila je  cijeli svijet pa tako i Crnu Goru, 
to je da raste povjerenje u institucije. Dakle, sada se svaki građanin uvjerio u ono što tvrdimo već 
godinama, da je Crna Gora, posebno u posljednjih deset i nešto više godina, permanentno gradila 
svoje institucije i da sada imamo stabilne, nezavisne institucije sa ozbiljnim i stručnim kadrom u 



njima koji zna da se izbori na najbolji način i kad kažem najbolji onda mislim i na globalnom niovu 
najbolji, jer svjedoci smo da Crna Gora ovu situaciju, da kažem hendluje bolje od svih u regionu, a 
ponajbolje čak i u Evropi. Naravno, tome možemo prepisati mnoge stvari i parametre, međutim, 
ono što definitivno nosimo svi kao utisak je da su zdravstveni radnici, naši doktori i zdravstveno 
osoblje ukupno pokazalo ozbiljan nivo odgovornosti i stručnosti.  
 Druga stvar koja je ključna vrijednost, po mom mišljenju, i koju izvlačimo kao zaključak iz 
cijele situacije jeste homogenost građana, odgovornost građana onda kada je najpotrebnije. 
Dakle, bez obzira što su bili disparatni tonovi i povodom, naravno, povjerenja u institucije, što su 
same institucije demantovale, bilo je i poruka da i građani ne trebaju baš da budu najrevnosniji 
prema onome što su poruke iz tih institucija. Međutim, ipak građani su u značajnoj mjeri slušali 
ono što su preporuke i samim tim sačuvali sebe, sačuvali druge i sačuvali zdravlje i državu Crnu 
Goru.  
 Mislim da je to jedna velika vrijednost iz razloga što se sada može potvrditi da kada je 
najteže postoje uslovi da svi budemo ujedinjeni, bez obzira na naše političke razlike. Upravo zbog 
toga, i zbog jedne i zbog druge vrijednosti, na političkim partijama, na Parlamentu kao instituciji za 
sebe, političkoj instituciji je takođe da da svoj doprinos u prevazilaženju političkih i svih drugih 
razlika, makar u ovom trenutku, zato što se ipak treba dati jedan zajednički, sveobuhvatan 
odgovor na pandemiju koja je i dalje u toku. Kada kažem i dalje u toku  moram izraziti svoju  
skepsu prema određenom opuštanju naših građana posljednjih nekoliko dana od kad su 
popuštene mjere. Zbog toga bih volio da nam i naši doktori koji su ovdje prisutni,  u toku današnje 
rasprave, daju svoj stav povodom ne samo  epidemiološke situacije danas u Crnoj Gori, već i 
onog što su novi trendovi ponašanja građana u odnosu na popuštanje mjera koje imamo 
posljednjih dana. Jer, čini mi se da ne smijemo da smetnemo sa uma da smo i dalje u središtu 
pandemije i na globalnom nivou, ali u Crnoj Gori da bilo kakvo opuštanje može i Crnu Goru 
smjestiti u oanj krug zemalja koji su znatno pogođeni virusom, a Crna Gora je, ponavljam, dobrim 
odgovorom institucija uspjela da sebe ipak izdigne na nivo najbolje zaštićenih zemalja  danas u 
svijetu.  
 Naravno,  kada prođe epidemija, i sa time ću zaključiti svoju diskusiju, dakle vodeći računa 
da ono što je prioritetno kažem na početku, kao što sam to pokušao i da učinim, da govorim o 
zdravstvu, dopustite da se osvrnem i na ono što čeka Crnu Goru. Dakle, kada prođe epidemija i 
kada se izborimo sa zdravstvenim problemom tada će cijeli svijet sačekati, pa tako i Crnu Goru 
ekonomski izazov. Ekonomski izazovi su, naravno, sastavni dio procesa, budući da je epidemija 
izazvala zatvaranje brojnih djelatnosti i ograničavanje rada, takođe, jednog velikog broja 
djelatnosti i vidjeli smo jedan veoma dobar i konzistentan odgovor Vlade u vidu prvog kruga mjera, 
odnosno prva dva paketa mjera. Međutim, to mora još bolje u narednom periodu, posebno imajući 
u vidu da nas čeka jedan dinamičan proces ulaganja u privedu.  
 Dakle, ovdje kada govorimo o ekonomiji moramo raći da se pokazalo na globalnom nivou 
ono što se do juče smatralo nezamislivim, posebno od velikih sila kakve su Amerika, Francuska, 
Poljska, itd. da državni intervencionizam ni u jednom  trenutku nije moguć, nije dopustiv. E pa 
sada imamo situaciju da je upravo državni intervencionizam onaj koji jedino može spasiti 
ekonomiju. Dakle, u Crnoj Gori imamo situaciju da ćemo subvencijama isključivo morati da 
spašavamo radna mjesta, i naravno, moraćemo jednim krugom investicija, posebno od 
Investiciono razvojnog fonda, ali i od komercijalnih banaka, ja tu vidim ulogu Centralne banke i 
države u smislu motivacije komercijalnih banaka da plasiraju kreditna sredstva koja će služiti 
privredi za nove privredne i investicione cikluse i na taj način kreirati novu proizvodnu vrijednost, 
što će dalje generisati nova radna mjesta.  
 Dakle, o mjerama ćemo raspravljati, naravno, u toku rasprave u toku ove sjednice po 
ostalim tačkama. Međutim, dopustite samo da kažem da Crna Gora na sreću ovu krizu dočekuje 
sa jednim, čini mi se ozbiljnim političko ekonomskim sistemom, po mom mišljenju, koji treba da 
služi kao egzemplar za sve političko ekonomske sisteme u Evropi. To je moje mišljenje. Naravno, 
govorim samo na nivou postavke iz razloga što govorimo o liberalnoj ekonomiji sa otvorenim 
tržištem, međutim u kojoj država svojim socijalnim programima i te kako doprinosi na način što 
uspijeva da interveniše na tržištu. Mislim da je to budućnost globalne ekonomije, da neoliberalni 
kapitalizam sa potpuno otvorenim tržištem što, podsjetiću, u Crnoj Gori nije slučaj upravo zbog 
socijalne komponente, ne može biti perspektiva. Upravo zbog toga mislim da relativno efikasna 



država sa povezanom internacionalnom infrastrukturom i sa lokalnom mobilizacijom treba da 
odgovori u budućem periodu na sve izazove. Naravno, pričaćemo o ekonomskim mjerama ali 
sada u fokusu Vlade treba da bude da sačuvamo radna mjesta i da sačuvamo likvidnost privrede. 
Sa ekonomskim očuvanjem koji će doći u drugoj fazi možemo zaključiti ukoliko taj proces 
provedemo do kraja da smo zaista uspješno izašli iz ove krize, budući da naši doktori, zdravstvo i 
sve institucije rade izuzetno dobar posao prethodni mjesec dana na očuvanju zdravlja nacije i 
države Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 11:44:03) 
 
 Hvala vam. 
 Izvolite, Boban Mugoša želi, pa ćemo onda nastaviti. Izvolite. 
 
 
 Dr BOBAN MUGOŠA (23.04.20 11:44:13) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovani potpredsjednici, poštovane poslanice i poslanici, 
poštovani građani, 
 Ja bih htio da se nadovežem na priču poslanika Rakočevića, a vezano za jučerašnja 
dešavanja poslije popuštanja mjera. Mislim da je to samo jedna reakcija na ona ograničenja koja 
su prethodila u  ranijih mjesec dana i da će poslije tog prvog, svaka akcija izaziva reakciju, i  
očekivati je da će biti malog opuštanja. Ja se nadam da će već od danas i sjutra biti drugačija 
situacija i da će se poštovati one mjere koje smo  propisali. U slučaju da ne bude tako onda ćemo 
morati, kako smo rekli, da vratimo mjere koje su bile u nekoj mjeri. Svakako se u ovom trenutku ne 
smije dozvoliti da se kontrola i nadzor nad epidemijom ispusti jer onda ćemo skupo platiti, i u tom 
smislu ćemo preduzimati sigurno neke mjere. 
 A kad sam već uzeo riječ da kažem i par riječi na neke teme koje su juče spomenute i koje 
bi trebalo razjasniti. Epidemiologija je struka i nauka koja se bavi činjenicama i sve se na osnovu 
tih činjenica projektuje, radi, donose mjere itd.  i zbog toga ću objasniti neke stvari koje su juče 
spomenute.  
 Spomenula se spremnost i odgovor na ovu situaciju. Ja mogu da kažem, i da ne pogriješim, 
da nijedna zemlja  nije bila spremna na ovo što se desilo, ali bilo je pitanje koliko se zemlje brzo 
prilagođavaju situaciji i koliko brzo mogu da odgovore na izazov koji je bio. Ja mislim da je tu Crna 
Gora napravila dobar potez. Čuli ste već 10. januara smo krenuli u pripreme, procjene, napravili 
razne scenarije, i sve ono što je dalje išlo rezultiralo je danas ovim podacima koje, evo još jednom, 
ne znam koliko se vidi, govore da i danas naglo pada i broj inficiranih i raste broj oporavljenih, tako 
da je opterećenost našeg sistema najmanja do sada. I to je ono što smo htjeli da postignemo, da 
dobijemo vrijeme, da je sistem spreman, da imamo dovoljno zdravstvenih radnika da sve one koji 
dođu u bolnice mogu da odrade, a u isto vrijeme da damo vremena da virus prolazi kroz osobe, mi 
to zovemo pasiranjem, nadajući se da će opasti  virulentnost i da će posljedice biti manje, to je 
ono stručno što se tog tiče. 
 Spomenulo se testiranje. Ja ovdje moram da iznesem jedan podatak, a onda vi sami 
zaključite. Kina je objavila da zna koji je korona virus 11. januara. 14. januara je napravljen prvi 
test koji je Svjetska zdrastvena upotrijebila u Maleziji da identifikuje jedan slučaj, a uradio je 
Istraživački medicinski  institut  iz Kuala Lumpura, znači napravio je test. Zatim, Englezi su 10. 
januara počeli sa testiranjem, ali poznatih korona virusa da bi oni već 10. februara podijelili njihove 
testove u 12 njihovih laboratorija da bi moglo da se radi. Njemci su takođe napravili u Berlinu 
Šarite je uradio testove i oni su krenuli 28. januara sa testovima.  
 Što hoću da kažem - Crna Gora je počela da testira 17. februara, imali smo samo 15 dana i 
ja zahvaljujući Svjetskoj zdravstvenoj organizaciji koja je uvažila naš zahtjev i dostavila nam 1000 
testova i mi smo krenuli 17. februara da testiramo i mjesec dana smo testirali prije nego što smo 
otkrili prvi slučaj. Ja bih rekao da smo krenuli na vrijeme i među prvima, to je i rezultat koji sad 
imamo.  
 Kad su u pitanju Kinezi, mi smo tu preduzeli niz mjera, razgovora, dogovora, napravili cijeli 



sistem koji treba da obezbijedi da sa te strane nemamo problema. Mogu da kažem da jesu radnici  
bili koji su bili i koji su ranije došli na trasi da rade iz provincije  Hubej - Vuhana, ali je napravljen 
dogovor sa Kinezima koji su otišli za Novu godinu njihovu tamo da se oni više ne vraćaju, da se 
raskine ugovor, i to je ispoštovano. Napravljen je dogovor da oni tamo prolaze  14 dana karantin, 
da se testiraju prije dolaska u Crnu Goru, da donesu potvrdu od njihovog ljekara zadnjeg dana 
prije kretanja za Crnu Goru i odavde su išli u karantin koji je napravljen na ovim dionicama i još su 
provodili tu 14 dana. Da smo dobro postupili pokazuju rezultati, nemamo nijednog koji je inficiran.   
 Što se tiče maski, ovdje su spomenute maske kao maškarada. Ja i doktor Lazović nosimo 
maske zbog vas. Šta hoću da kažem? Mi smo svaki dan u dodiru, kod mene se radi u laboratoriji 
virus, sa njim rade moji ljudi direktno u laboratoriji, moji epidemiolozi idu po terenu i uzimaju 
birseve i rade sa virusom. Ja dolaziim u dodir sa svima njima. Dr Lazović radi u Kliničkom centru i 
radi sa ljudima koji su moguće inficirani ili čak operiše inficirane. Znači, mi smo u opasnosti da se 
inficiramo i da dođemo i prenesmo vama, zbog toga mi nosimo ove maske da zaštitimo vas. A 
očekivaćemo da svi u Crnoj Gori nose maske da bi zaštitili one druge, o tome se radi. 
 Kad je u pitanju moje direktorstvo, i to je spomenuto. Jeste, dugo sam direktor i ne bježim 
od toga. Nikad nisam sebe imenovao, drugi su me imenovali. Bilo je pet ministara, pet vlada, oni 
su pretpostavljali da mogu da odgovorim ovoj funkciji na kojoj sam. 
 I nešto ću vam reći ukupno vezano za odgovor. Čini mi se da smo uradili ono što je 
definicija da je Crna Gora imala jedan sveobuhvatan organizovan odgovor zajednice. Znači, ne 
samo zdravstveni radnici, pravo da vam kažem i ne prija mi to stalno isticanje zdravstvenih 
radnika, jer nisu samo zdravstveni radnici nego su svi morali da rade da bi ovo moglo da se 
napravi, sam zdravstveni radnik ne bi mogao ništa da uradi ako ne bi imao podršku da se 
sprovedu sve one mjere koje nisu zdravstvene, a to su: i kontrola granica, i karantini, i kontrola 
izlaženja, i sve ono što ide i suport koji se dobijao sa svih strana. Znači, to je odgovor zajednice, 
građani koji su prihvatili, građani koji su prihvatili sve ovo i to je prava definicija javno zdravstvena i 
možete je naći u svakom udžbeniku koja kaže da je to bio sveobuhvatan organizovani odgovor 
zajednice, i imamo te rezultate. 
 Što se tiče, zaboravio sam, pirilkom testiranja spomenuta je Slovenija. Slovenija ima veći 
broj testiranja od nas, i treba da ima. Kod njih je jedna od nekoliko referentnih  laboratorija u 
Evropi, i oni su dužni da imaju veliki broj testiranja. I svi mi šaljemo njima i mi smo prvi naš slučaj 
dok nismo dobili testove poslali u Sloveniju, to je Institut za medicinska istraživanja, odnosno 
medicinsku mikrobiologiju Medicinskog fakulteta u Ljubljani. 
 Uzevši sve ovo što sam rekao a govorim samo o činjenicama i govorim sa strane struke, ne 
želeći da se miješam u način rada Parlamenta, samo želim da objasnim činjenice zbog kojih smo 
mi tu gdje smo. Šta će se sjutra desiti ne mogu da tvrdim? Ako budemo poštovali mjere i ove 
preporuke koje smo napravili, mogu da kažem da ćemo imati kontrolisanu epidemiju, i da će moći 
naš sistem da odgovori i u sistemu će moći da počne da se radi još ponešto. Ako ne budemo imali 
kontrolisanu epidemiju, odnosno ove mjere se ne budu poštovale, onda me strah da ćemo imati 
veliki broj inficiranih, a to prati veliki broj teških slčajeva, i na kraju jedan broj slučajeva koji mogu 
umrijeti. Sistem bi bio zagušen, zdravstveni radnici ne bi imali ovaj komfor da sada posvete jedan 
dva ili tri zdravstvena radnika jednom pacijentu nego bi bilo da jedan zdravstveni radnik mora da 
radi oko 10 pacijenata. To je ono što se dešavalo u Španiji, Italiji itd. i zbog toga je toliko umrlih jer 
nisu mogli da obezbijede adekvatnu njegu. Mi smo sve uradili da bi mogli da dobijemo  takav 
prostor da obezbijedimo adekvatnu njegu i sačuvamo zdravlje i živote. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 11:53:51) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović. 
 Da čujemo proceduru. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (23.04.20 11:54:06) 
 



 Ovo je bila reprika na izlaganje jučerašnje ljudi iz Demokratskog fronta. Mogao je ovo juče 
da kaže, ali on je osjetio potrebu da to kaže danas. Dakle, u maniru člana Mjesnog odbora DPS-a 
Donja Gorica, on je dakle danas nama saopštio njegovo viđenje ovih stvari, kao da nam nije dosta 
što slušamo svaki dan njegove priče sa malih ekrana, ali dakle, samo vama, da li ste pogriješili ne 
znam, trebao je juče da se obrati i da repricira poslanicima Demokratskog fronta. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 11:54:42) 
 
 Hvala vam. 
 Znači, sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović a neka se pripremi poslanica Daliborka 
Pejović. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (23.04.20 11:54:47) 
 
 Šta nam je pokazala ova kriza? Dakle, vlast je decenijama unižavala, ponižavala i 
uništavala zdravstvo u Crnoj Gori a to se, naravno, najviše osjetilo u ovom teškom trenutku za 
našu zemlju i za naše građane, koje je naročito posrnulo, dakle, naše zdravstvo, pod aktuelnim 
nesposobnim ministrom i evidentnim nepotizmom koje on pokazuje u kontinuitetu. A koliko  misle 
dobro zdravstvu ljudi iz ovoga režima pokazalo je jučerašnje glasanje protiv toga da se poveća 
plata zdravstvenim radnicima u Crnoj Gori. Ja mislim da je to sasvim dovoljno, poštovani građani 
Crne Gore, da vidite da je zdravstvo zadnja rupa na svirali što se tiče ovoga režima. 
 Drugo, dakle DPS je jedva dočekao ovu tešku situaciju kako bi uveo diktaturu i sproveo 
teror nad građanima Crne Gore. A ono što je posebno važno, dakle situacija pandemije straha za 
život, neizvjesnosti, siromaštva i svega onoga što prati ovakva dešavanja, potpuno je ogolila  
vladavinu  DPS-a koji je muku naroda koristio za svoju političku promociju, za predizbornu 
kampanju i sticanje jeftinih političkih poena, što je vrhunac političkog nemorala i političkog 
kukavičluka. I upravo u svrhu te propagande, u svrhu predizborne kampanje je formiran ovaj 
fantomski NKT, dakle što je drugo ime za predsjedništvo DPS-a. To je operativno tijelo zaduženo 
za sprovođenje diktature, za profiterstvo, za predizbornu kampanju, za obračun sa 
neistomišljenicima, za progon naše crkve, to želim posebno da istaknem, za hapšenje nedužnih 
građana, više od 1000 njih, za širenje mržnje i diskriminacije, posebno prema srpskom narodu. A 
posebno upada u oči ona kičerajska kampanja koju vodite onim spotovima i onim pjesmuljcima 
koje puštate posebno na Javnom servisu. Najposlušniji partijski vojnici, poštovani građani, su 
upravo ovi likovi koji paradiraju na konferencijama za novinare, takozvano Nacionalno 
koordinaciono tijelo. 
 Iz svega što smo vidjeli možemo zaključiti samo da je Demokratska partija socijalista 
najgora bolest i  najteži virus koji je pogodio Crnu Goru ikada, od lidera te stranke do ovoga 
magistra za krtolu preko puta mene. Dakle, i kada oni koji uništavaju Crnu Goru pozivaju na 
solidarnost, pozivaju na neko jedinstvo u ovom trenutku, dakle oni pozivaju sada na jedinstvo i 
solidarnost, mi slobodni ljudi Crne Gore kažemo - ne, sa kriminalnom hobotnicom nema 
solidarnosti, nema pakta sa takvima, već kad ovo prođe svi, slobodni građani Crne Gore, moramo 
da radimo na jednom da srušimo i urušimo ovaj kriminalni sistem, da srušimo Demokratsku partiju 
socijalista zajedno sa njenim satelitima.  
 Dakle, i ono što je rekao bih glavno, na kraju, na desetine hiljada ljudi je u ovom trenutku na 
ivici siromaštva a niko o njima ne brine. Vlada ne okreće glavu na njih. Preduzetnici, taksisti,frizeri, 
podstanari, konobari, nezaposleni, hiljade ljudi namaju nikakva primanja i niko se na njih ne 
okreće. Ja posebno u ovom trenutku želim da poručim, da skrenem pažnju na teško stanje u kome 
se nalaze radnici nikšićkog Metalca i radnici nikšićkih Boksita, ali nema ko da brine o njima, ali 
biće tu DF kad dođe do smjene i rušenja ovoga nenarodnog i kriminalnog režima. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 11:59:07) 
 



 Sada riječ ima poslanica Daliborka Pejović, a neka se pripremi potpredsjednik Genci 
Nimanbegu. Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (23.04.20 11:59:14) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče. 
 Ja ću zaista se truditi da budem kratka i da kažem nekoliko stvari koje, čini mi se, jesu 
relevantne za današnju diskusiju. Pri tom moram odmah da primijetim da ništa nismo čuli ni juče ni 
danas od salvi optužbi, kritika i svega drugoga što je prethodilo cijeloj ovoj našoj parlamentarnoj 
raspravi. I meni je drago što u ovom tonu i danas i juče razgovaramo na ovu temu, i što 
pretpostavljam da bismo mnogo drukčije razgovarali da smo imali posljedice koje su možda neki 
priželjkivali ili prosto mislili da odgovaraju i da su adekvatni onome što je bio predmet njihovog 
interesovanja ili da kažem dijela javnosti. 
 Prvo, ja želim ovdje posebno i otvoreno da kažem da mi je drago što je Institut za javno 
zdravlje na vrijeme prepoznao moguće opasnosti, kada je u pitanju virus korona. I želim da kažem 
da su čak mjere koje su preduzeli i pozivi da se u cijeli ovaj posao uključi Vlada Crne Gore 
uslijedile mnogo prije nego što je to preporučila Svjetska zdravstvena organizacija u tački 6 
Preporuka za svaku zemlju ponaosob koja se uhvatila u koštac sa ovim problemom. Takođe mi je 
drago što mogu da kažem da se uspješno menadžerisalo  cijelim ovim problemom od početka do 
kraja na stručnom nivou, uz angažovanje svih onih koji su bili neophodni da bi ovaj posao 
uspješno doveli do kraja.  
 Ono što je mislim najmanje bitno danas ovdje pričati, a što je juče u nekoliko navrata 
rečeno jeste vezano za rezultate koji su postignuti. I zaista mislim da bismo daljom pričom  o njima 
samo minimizirali uspjehe koji su napravljeni i činjenicu da smo napravili nešto što će će biti 
vjerovatno ne predmet naših današnjih rasprava nego sam sigurna ozbiljnih analiza, ne samo kad 
je u pitanju Crna Gora nego i region i šire. I mislim da su sve međunarodne organizacije koje se 
bave zdravstvenom politikom i medicinskim pitanjima to već uradile, a prilika će sigurno biti da to 
naprave i u narednom periodu. Mene, moram reći, mnogo više interesuje šta će biti u narednom 
periodu. Nijedna država na svijetu nema izlaznu strategiju iz ove situacije, ni kada je u pitanju 
ekonomska, ni kada je u pitanju socijalna, a posebno kada su u pitanju zdravstveni rizici. 
 Ono što savremeni i moderni epidemiolozi kažu i što negdje navlače kao mogućnost 
izlazaka iz ovih kriza su neke tri opcije od kojih, bojim se, da ćemo mi morati da izaberemo treću. I 
zato smatram da je Institut za javno zdravlje i zdravstveni sistem u Crnoj Gori sada na ispitu da 
nađe najbolju moguću soluciju. Znamo da to nije vakcina i znamo da sve procjene govore u 
najranijoj fazi kraj ove godine može biti nešto što će biti nalik vakcini koja će se koristiti u ovim 
slučajevima a najoptimističnije prognoze govore da će to biti sredina naredne godine. Pitanje je da 
li je izlazna strategija   priča oko sticanja imuniteta, s obzirom da za to treba vrijeme i da to nikad 
nije pouzdani indikator. I na žalost, odnosno na sreću, a to će, sigurna sam, Institut i nadležne 
institucije reći kad dođe za to vrijeme, suština je da promijenimo pravila ponašanja i da 
promijenimo ukupno naše ponašanje u cijelim segmentima našeg društvenog djelovanja i života. A 
nadam se da će to biti razlog ili povod da zamolimo ovom prilikom potpredsjednika Simovića, 
Vladu u cjelini, ali naravno i sve nas, da zbilja i u odmjeravanju onih sredstava koje smo dobili od 
Evropske komisije i koje ćemo dobiti od međunarodnih i drugih institucija za podršku 
zdravstvenom sistemu u Crnoj Gori, ali i ukupnoj privredi, pogotovo maloj, zaista nemjerljiv 
doprinos daju u odnosu na brigu prema zdravstvenim radnicima, ne samo u opremanju 
zdravstvenih institucija, jer znate da opremanje i dobijanje sredstava i opreme podrazumijeva i 
obrazovanje kadrova da tu opremu koriste, a da posebno moramo voditi računa o zdravstvenim 
radnicima koji svojim znanjem i svojom posvećenošću treba da daju nemjerljiv doprinos onome što 
nam slijedi u narednom periodu. 
 Ja se iskreno nadam da dijelim mišljenje i stav svih mojih kolega iz ovog kluba, da se ne bi 
stekao pogrešan utisak da mi nemamo brigu i nemamo odnos prema zdravstvenim radnicima, a 
nije tako, daćemo podršku ako Vlada bude, i naravno, uz našu molbu i naše insistiranje, željela 
da, odmjeravajući sredstva budžeta za narednu godinu i u nekim kratkoročnim i dugoročnim 
mjerama, ovim aktivnostima vodi računa, a mislim da će u tom segmentu podršku Demokratske 



partije socijalista i svih mojih kolega, sigurna sam, imati jer smo ubijeđeni da, barem kad su 
zdravstveni radnici u pitanju, niko ne može da kaže da pružaju usluge ni po partijskoj, ni po 
nacionalnoj, ni po vjerskoj, ni po bilo kakvom drugom principu. I ja im za to odajem priznanje. 
Hvala lijepo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:03:40) 
 
 Hvala i vama. 
 Sada riječ ima potpredsjednik Genci Nimanbegu, a neka se pripremi poslanica Branka 
Bošnjak. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (23.04.20 12:04:01) 
 
 Hvala, predsjedniče Skupštine. 
 Ja ću moje izlaganje početi sa pozdravmom na mom jeziku - tungjatjeta. I to tungjatjeta je 
upućeno vama ovdje prisutnima u sali, ali i svim ljudima u Crnoj Gori. 
 Tungjatjeta je pozdrav na albanskom koji znači želju za dug život i kao nikad do sada svi 
građani u Crnoj Gori su suočeni sa zajedničkim izazovom i vide koliko su jednaki. I ovaj pozdrav  
ja  ću biti pretenciozan i neću uputiti samo svim građanima Crne Gore, bez obzira na nacionalnost, 
na vjeru, na pol, na godište, uputiću i našim komšijama u Albaniji, i na Kosovo, i u Sjevernoj 
Makedoniji, i u Srbiji, i u Bosni, i u Bugarskoj, i u puno država sa kojim sam ja član Grupe 
prijateljstva, predsjednik ispred ovog doma,  Turska, Francuska, Italija, Njemačka i Amerika, cijeli 
svijet se suočava sa istim problemom. I svi mi suočavamo se sa nečim što do sad nije bilo, nikad 
se nije desilo, ne u ovakvom obliku i nijedna država, nijedno društvo nema adekvatan plan kako 
da se suoči sa ovim. I mi moramo ovdje istaći da u ovom momentu, naša država i institucije koje 
su mahom  prestavile tim NKT takozvani, su položile ispit. Položile su za sada i nadam se da će 
položiti i do kraja ove bitke, jer napominjem ovo nije da smo završili sa KOVID-om 19 i dalje smo u 
fazi zajedničke borbe.  
 Želim istaći da  mi je drago da smo imali više sastanaka sa predstavnicima Vlade i kao 
kolegijum i da su svi članovi kolegijuma i političke partije pokazale u prvih mjesec dana veoma 
veliku političku odgovornost i da svojim odlukama, svojim  reakcijama nisu doprinijele tome da se 
struka ne sluša. Građani su slušali struku i zato imamo ove rezultate. I ti rezultati treba svima 
nama na neki način da budu indikator i za ponos i za nauk šta dalje. Mi za sada imamo uspješnije 
rezultate nego što ima Italija, nego što ima Njemačka, nego što ima Švedska, nego što ima 
Amerika. I oni poslanici koji govore da je država pala na ispitu možda se ponašaju kao nojevi. Žele 
glavu posaditi u pijesak ali stvar je realna, građani to vide. I ja moram istaći ispred zajednice iz 
koje dolazim da puno građana opštine Tuzi koji su bili u karantinu cijene odluke koje su donesene 
kao adekvatne i da su čak i ponosni na rezultat koji su postigli u bici protiv ovog. Ali ovo nije samo 
zdravstveni rizik, poslije mjesec dana koliko je već prošlo, ovo prelazi i u rizik koji će biti i 
ekonomski, socijalni, kulturološki, svijet više neće biti isti, vrijeme će se dijeliti prije i poslije korone. 
I za to, kao rijetko do sada, ja sam zahvalan članovina NKT-a da ono što smo ovdje diskutovali, 
često su oni uključivali u svoje programe. Da li su zavisno od toga što smo mi govorili ili su 
nezavisno, to više nije bitno. U Crnoj Gori će se pomoći stotine hiljada radnika. Da, problem je 
visina. Nije isto da li 220 eura ili 500 eura.  Mi bismo svi voljeli da im damo po hiljadu eura, pitanje 
da li mi to imamo, pitanje je da li to imamo. Ova solidarnost koja će izaći iz ovog, ja tako cijenim, iz 
ove krize, ova solidarnost će se odraziti na to da će ekonomska politika u svim državama svjeta 
pomjeriti u drugačijem pravcu. Tražiće se veće učešće države u ekonomskim procesima, tražiće 
se veća solidarnost i političke partije će na tome da rastu. Na žalost rasti će i ekonomski 
nacionalizam, rasti će i populizam. Ovakvi sukobi ne završavaju samo ekonomski, na žalost često 
mogu završavati i puno većim unutrašnjim sukobima i spoljašnjim sukobima. Ali, ja sam siguran da 
će Evropska unija, nakon početnog nesnalaženja, da pokaže svoje pravo lice i da već solidarnost 
se pokazuje. Ne znam da li ste primijetili, kolege, ne samo da su pomogli 20 ili 30 miliona, već je 
odlučeno 60 miliona da će ići put Crne Gore, i to su sredstva koja oni daju od svojih poreskih 



obveznika za nas.  
Na nama je da pokažemo da smo odgovorni dio društva u Evropi i da znamo da naša sudbina nije 
samo u našim rukama, ona je u rukama cijelog čovječanstva i zato ovu bitku ja smatram kao jednu 
krizu koja je šansa da mi gradimo kvalitetnija društva i pravičnija društva.  
 Ja kao političar nijesam kritikovao neke odluke koje su bile, ali moram ovo uputiti 
Ministarstvu unutrašnjih poslova.  
 Ministre,  nije se smjelo desiti da poslanica Zdenka Popović bude kažnjavana zato što je 
radila na teritoriji Crne Gore čija je ona politički predstavnik. Ja znam da imamo političara i 
poslanika demagoga koji četiri godine nijesu ušli u ovaj dom. Uzimaju 1.500 eura svaki mjesec i 
daju kritike sa strane, ali kao poslanica koleginica Popović nije trebala biti i ja dajem apel 
Tužilaštvu da ono što ste vi procesuirali da ono odbije. Da li će to oni uraditi to je već druga stvar.  
 Ja želim samo istaći da možemo graditi puno barijera između sebe, ali u pitanju su naši 
prioriteti. Svi smo mi suočeni sa ovom krizom prvi imali, vidjeli da se mi sa krizom suočavamo u 
okviru naše porodice. Kao pojedinci, prioriteti su nam porodica, pa nam je prioritet opština, 
zajednica, i kao takvi moramo nastaviti dalje. Ali, znati da svaki legitimni dio ovog društva, svaki 
poslanik ima pravo na svoje mišljenje, da kao zajednica možemo biti različiti u ciljevima, ali 
moramo znati da smo svi jednaki, i to je šansa koju moramo iskoristiti da naša društva postanu 
pravednija. Biće izazova ali ja sam siguran da ćemo uspjeti u tome. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:11:30) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripremi poslanik Suad Numanović, 
izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (23.04.20 12:14:56) 
 
 Pošto je vrlo malo vremena, prvo ću da postavim direktno pitanje. Izanalizirala sam Izvještaj 
koji ste dali. Pominjete tamo da je 11.februara formirano Nacionalno koordinaciono tijelo, a meni 
ste rekli u dopisu  koji ste mi dostavili da je formirano 30.03.2020.godine, i protivustavno pozvali 
ste se na uredbu Vladinu, i to na član koji se odnosi na državne službenike, a ne na vas. To je 
katastrofa, i zato treba svi da odgovarate. Da li ste formirali koordinaciono tijelo u skladu sa 
Zakonom o zaštiti od zaraznih bolesti koje je stalno radno tijelo i ko su njegovi članovi, i to ste 
izbjegli ovdje da stavite.  
 Tako da su to stvari koje me interesuju i željela bih da mi odgovorite.  
 Ono što hoću dodatno da kažem u ovim izazovnim vremenima ja sam svjesna da se radi o 
virusu koji pokazuje niz nepoznanica, i toliko je stvari u  svijetu, stručnjaci ne mogu da otkriju u 
stvari ne zna se ni da li je to prirodnog žarišta, odnosno da li je to destabilizacijom biosistema ili je 
vještački stvoren. O čemu se radi vjerovatno će vrijeme pokazati. To  je zahtijevalo da budete 
mnogo ozbiljniji, mnogo odgovorniji i da okupite najbolji kadar, najbolje ljekare. A koga ste vi 
okupili? Vi ste okupili  DPS kadrove, DPS ljekare, i to najbogatije DPS ljekare, ove što se 
promovišu ovdje. To su vam, uvaženi građani, najbogatiji ljekari u DPS-u. Pogledala sam njihove 
imovinske kartone, vidjela sam kod gospodina Mugoše da je čak naveo da se ovo Nacionalno 
koordinaciono tijelo  plaća, odnosno da ima naknade za to, pa me zanima i kolika je naknada za to 
koordinaciono tijelo.  
 Hoću da kažem da je vrlo iritantno od Vas, gospodine Mugoša, i od Vas, gospođo 
Miranović, kad  onako javnosti odnosno svima nama kažete - e pa slušali ste dobro pa ćemo mi 
sad malo da popustimo. Kao da smo mi vaši kućni ljubimci, pa nam se na taj način obraćate To je 
sramno, tako se ne obraća narodu. Mi treba da  zahvalimo narodu i treba da  zahvalimo onim 
ljekarima koji su u prvoj liniji fronta, odnosno onima što nose one skafandere, a ne vama koji  
nijeste se ni primakli  nijednom od korona virusa oboljelom i onim svim zdravstvenim radnicima i 
onim higijeničarkama koje moraju da čiste poslije njih, a koje niko ne pominje ovdje, njima treba da  



zahvalimo, a ne vama, vama ne. 
 Ne znam da li se Vi mene sjećate, gospođo Miranović, još u rektoratu tamo 2007.godine, 
kada ste konkurisali, pa ste meni ste prijetili da ćete Mila dovesti. Bila je profesorica gospođa 
Rudanović, poznata ljekarka i Vi. Vas dvije u konkurenciji, ona je imala mnogo bolje radove od 
Vas, ali, ste Vi, vjerovatno preko političke linije, uspjeli da pritiskom dođete i izaberete se tada u 
zvanje docenta, a ona je imala mnogo više referenci i radova nego što ste Vi imali tada. I Vi ste 
dolazili, ja se vas odlično sjećam, zapamtila sam Vas od tada jer  mi je to bilo onako degutantno. E 
od tada pa do danas ja vidim da ste Vi uspjeli, jer znam da oni tamo u Institutu za dječje bolesti i 
za zdravlje djece, ne znam tačno kako se zove, su potpisivali, i zato ste bili smijenjeni od strane 
jednog od prethodnih direktora KBC-a, zbog toga što ste mobingovali ljude, vi to odlično znate.  
 Znate i kako ste izbarani u zvanje vanrednoga, a nijeste dali tačne radove, i sve to stoji, a i 
ne znam možda nemate iskustva sa ovim mentalitetom. Ja  direktno... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:15:44) 
 
 Poslanice Bošnjak, vrijeme vam je stalo ali rasprava je o COVID-19. 
 Ovakav način upućivanja je omalovažavanje ukupnog truda.  
 Vas nijesam uopšte pomenuo, poslaniče Radunoviću, i nemojte da dobacujete jer 
apsolutno nijeste Vi predmet ove priče.  
 Znači, nemojte da na takav način da omalovažavate naše goste. Ali  ovo ste pretvorili u 
potpuno ličnu diskusiju moguće je da će oni odgovoriti sve. Ja samo upozoravam. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (23.04.20 12:16:17) 
 
 Ja samo govorim istinu i o tome ko predstavlja ovdje ljekare, to ja govorim. To ja govorim. 
Možda gospođa, pošto je u Nišu sve  završila, i čini mi se sa Kosova, možda ne poznaje naš 
mentalitet, pa se tako ponaša. Imate jedno da kažem drčno, onako bahato ponašanje, i mislite da 
mi svi treba vas da slušamo. Pa ne može tako. Morate da promijenite stav, jer nijeste vi ovdje da 
nama komandujete i da se ponašate kao da smo mi kućni ljubimci koji treba vas da slušaju, vi 
treba da promijenite svoje ponašanje. Ja  zahvaljujem svima onima koji su zaista pravi i kojima 
treba da se pomogne, a ne vama koji ne znate šta  ćete od nekretnina svi ste kolekcionari 
nekretnina, imate milijarde, samo u tom kraju što sjedite. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:17:08) 
 
 Hvala. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (23.04.20 12:17:29) 
 
 Predsjedniče, upućujem Vama jednu sugestiju i čak ako hoćete i primjedbu.  
 Dakle, najmanje treba ovim stručnim ljudima da ih ja ili bilo ko iz bilo koje političke partije 
brani. To su ljudi koji predstavljaju institucije koji nemaju nikakvu vezu sa partijama, bilo kakvim 
partijama. Nama bi moglo imponovati da ovi ljudi smatraju ili bilo ko smatra da neko pripada našoj 
političkoj partiji, ali to nije tačno. To je jedno. 
 Drugo, mislim da treba da zaštite dignitet svakog poslanika, pa ne samo onog kome se 
upućuje ovako omalovažavajuće poruke nego i dignitet onog koji ih upućuje.  
 Dakle, molim vas da obratimo pažnju na to, da obratimo pažnju na vokabular. A kažem 
najmanje treba ovim stručnim ljudima da ih brani bilo  ko ovdje i zato što, podsjetiću vas na 
istraživanje javnog mnjenja koje kaže da 90% građana Crne Gore vjeruje onome što ovi ljudi rade 
i vjeruju u način na koji se oni obraćaju građanima.  



  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:18:25) 
 
 Hvala. 
 Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.04.20 12:18:59) 
 
 Prvo, predsjedniče Parlamenta, ja se izvinjavam jer  sam dobacio. To je tačno. Ali ja za 
razliku od Vas, a izabrani smo na isti način, nemam načina da prekidam ljude i da svakome sa tog 
mjesta dobacujem što hoću, a da se ne broji to što sam se ja javio, a to Vi radite stalno. Vi radite 
što i ja, samo što je to vaše navodno legalno, a moje nije. 
 Znači, ako imate nešto da zamjerite gospođi Bošnjak, izvolite, uzmite fino komentar kao 
ostali poslanici ili nađite načina potrošite vrijeme vašeg kluba i odgovoite joj, a ne to se vaše broji 
regularnim, a moje  je dobacivanje. Ne, ne, nijesam završio.Ovo se odnosilo na Vaše prekidanje, a 
sad samo trenutak vezano za ovo što je rekla gospođa Bošnjak, a što joj se zamjera  zbog čega je 
bilo proceduralno najavljivanje gospodina Rakočevića. 
 Znači,  nijesmo ni vi, ni ja ti koji treba da cijene nečiju stručnost. Kad se samo jedan 
izabrani broj ljudi promoviše na televiziji i niko drugi ne može da dobije riječ, a svi su, dozvolite, svi 
su partijski vojnici DPS-a, onda su oni stručnjaci, a drugi koji su završili i bolje fakultete i sa boljim 
ocjenama primaju 650 evra platu. I nemojte, gospodine Rakočeviću, znamo kako funkcioniše 
DPS. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:20:02) 
 
 Poslaniče Radunoviću, isteklo je vrijeme za proceduralnu. 
 Molim vas poslanik Rakočević, što želite poslaniče Nikoliću, procedura i završena je priča, 
nemojte sad ni zloupotrebljavati proceduru. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (23.04.20 12:20:20) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, evo, čini mi se, da je poslanik Radunović u svojoj 
proceduralnoj intervenciji sugerisao posredno i svojoj koleginici, a i ostalim kolegama kako u 
Parlamentu treba da se ponašamo. On je kazao, obraćajući se kolegi Rakočeviću, da mi u 
Parlamentu ne treba da cijenimo koliko je ko stručan. 
 Koleginica Bošnjak  je svoje izlaganje posvetila stručnosti uvažene gospođe Miranović. Da 
ništa drugo nego što je gošća u ovom Parlamentu gdje smo mi domaćini uzdržali bi se od tih 
ocjena i govorili bi isključivo o ovoj temi. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:21:32) 
 
 Hvala vam. 
 Kolege, svi vi saopštavate stavove koje mislite da treba da saopštite. Ja sam upozorio 
poslanicu Bošnjak, a ovo što je uputio ka meni proceduru poslanik Radunović, on će to moći da 
radi kad bude predsjednik Parlamenta, sad to nije i ne može da radi.  
 Molim vas, dajte da vodimo računa, svi mi imamo svoje stavove i svi mislimo da onako 
kako saopštavamo obraćamo se građanima našim glasačima. Vjerujte, oni to najbolje ocjenjuju, ja 
mislim da će svako i iz ovih naših diskusija zaključiti i stvoriti neki sud o tome koliko ko korektno 
priča i kako saopštava stavove.  



 Molim vas, sad dajem riječ poslaniku, ali da vam kažem nešto zahtijevima za proceduralno 
u beskonačnost neće moći da nastavimo. Prema tome, imamo ograničeno vrijeme na  insisitranje 
vašeg predsjednika Kluba dogovorili smo produženje vremena, ako tako nastavite 
zloupotrijebićete ga i nećete moći da govorite svi koji žele.  
 Izvolite, proceduralno. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (23.04.20 12:22:18) 
 
 Prvo, ovdje ja nijesam rekla  nijednu neistinu, za sve ovo imate biltene Univerziteta Crne 
Gore, i imam dokumentaciju. Vjerovatno bi se gospođa javila da demantuje da nije tačno. Ja ne 
cijenim nečiju stručnost na osnovu nečega što sam mu ja improvizovala, nego na osnovu 
činjenica. Na osnovu činjenica i svega, i ima toga još mnogo, ja ću to dati medijima pa će se mediji 
baviti time, ja ću dokaze dati. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:22:45) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Suad Numanović, ima riječ, a neka se pripremi poslanik Budimir Aleksić. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (23.04.20 12:23:10) 
 
 Predsjedniče, uvaženi gosti Parlamenta, poštovane koleginice i kolege, poštovani građani 
Crne Gore,  
 Ja bih da se vratimo na temu. 
 Ovo je informacija o preduzetim aktivnostima u slučaju epidemije COVID-19. Dozvolite mi 
da na samom početku istaknem tri stvari koje smo i juče i danas čuli ovdje, a to je da je 
zdravstveni sistem u Crnoj Gori, po ko zna koji put, položio ispit u svim kriznim situacijama pa i u 
ovoj. Ova jeste bila specifična. 
  Dakle, ovo je specifična situacija gdje je zdravstveni sistem odgovorio  izazovnom zadatku. 
I  zahvalnost je  svih građana Crne Gore na poslu koje su radili, koji rade i koji trebaju da nastave 
da rade i da mi ovdje treba da shvatimo da ovaj posao još nije završen. 
 Imam osjećaj da se nekako ponašamo kao da je sve završeno pa sad trebamo da svodimo 
račune i da neko hvali nekoga, a i dobar dio i da kritikuje. Ja mislim treba da se uozbiljimo i da 
shvatimo da dosta tog posla je pred nama. 
 Druga stvar koju treba istaći jeste da je Vlada u liku Nacionalnog koordinacionog tijela sav 
svoj potencijal sa nivoa države stavila u funkciju i na taj način pokazala da je zdravlje, održavanje 
zdravlja svih 620.000 građana Crne Gore prioritet Vlade i ove države, i na taj način pokazala  da 
nijedan segment društva ne može samostalno da funkcioniše već institucionalno da da odgovor i 
na ovaj izazov. I rezultati koje imamo, i brojke koje pokazuju, i kod infiricanih i nažalost onih koji su 
i umrli, oni koji su bolesni i izliječeni, daje nam za pravo da kažemo da su institucije sistema 
države Crne Gore položile ispit i da država kroz institucionalni odgovor može da se odbrani na sve 
izazove koji joj prijete. 
 Treće, ne manje važno možda i na prvom mjestu, to su građani Crne Gore koji su od prvog 
do zadnjeg, uz sporadične izuzetke, zaista dali ogroman doprinos da ono što je struka ono što su 
institucije tražile od građana da su oni bili partneri koji su sprovodili predložene mjere.  
 Kad govorimo o mjerama, vidimo iz Izvještaja prosto da poslije 31.decembra i prvog 
inficiranog pacijenta u Kini, a i ranije, jer Institut za javno zdravlje radi svih 12 mjeseci, prati 
situaciju i kod nezaraznih i zaraznih bolesti, spremno je dočekao ovu situaciju, i mi već 15.januara 
imamo prve predložene mjere koje trebaju da daju doprinos u borbi protiv epidemije protiv 
epidemije COVID-19. 
 Ono što posebno treba da nas hrabri jeste činjenica, a čini mi se da je zdravstveni sistem i 



svi da smo krenuli od toga da nas je zadesila pandemija i epidemija sa koronom 19 - 12, sa kojom 
moramo sami da se suočimo i sami da se borimo i da nam taj problem ne može niko sa strane 
riješiti nego ga moramo sami riješiti. Na sreću, vidjeli smo kako to uspješno je rađeno sa nivoa  
Nacionalnog koordinacionog tijela, sa nivoa Instituta, Ministarstva i svih zdravstvenih institucija 
koje su u sistemu zdravstva. Posebno ohrabruje činjenica  da mi smo sa sopstvenim kadrom iz 
zdravstva ovu situaciju pratili i doveli je do ovog momenta da mi imamo nekih 315 oboljelih, da 
imamo pet umrlih da i ovog momenta trebamo zaista da izjavimo saučešće  porodicama za 
nastradalim kao posljedica virusa korona,  uz nadu da više nećemo imati nijedan smrtni slučaj. I 
prosto to treba da ohrabri sve nas i da damo podršku nadležnim zdravstvenim institucijama da 
ovim tempom kako je to do sad bilo da se nastavi.  
 Ono što je u početku bilo jeste bila činjenica to je što je zadesilo čitav svijet, da se 
zdravstveni sistemi nijesu možda opremili u onom kapacitetu koji je bio potreban. Ja ću istaći 
prednost našeg sistema. Mi na sreću imamo, zadržali smo dosta toga iz starog sistema, pa imamo 
dovoljan broj kreveta u zdravstvenom sistemu. U Italiji, u Španiji, u Americi, baveći se 
sofisticiranom medicinom, oni nijesu imali dovoljan broj kreveta pa su imali  posljedice kakve 
imaju.  
 Zbog toga ću profesora doktora Lazovića i pitati kako je  kao neko ko je na čelu Kriznog 
medicinskog štaba zadovoljan i sa samom reorganizacijom koja je morala da nastupi u 
zdravstvenom sistemu, sa postojećim bolnicama, sa pokretnim bolnicama, mobilnim bolnicama 
koje su u međuvremenu formirane? Mi na sreću spremni u ovom momentu da se suočimo sa onim 
da tako kažem srednjim scenarijom koji može da nam se desi i  da naš zdravstveni sistem 
odgovori svom zadatku. Što se tiče opreme treba svakako pohvaliti i donatore, i domaće i sa 
strane, koji su nam pomogli za nabavku, prije svega, zaštitne medicinske opreme za sve 
zdravstvene radnike, i to je dalo dobar instrument, i kadrovski i infrastrukturno, da mi možemo da 
kormilarimo sa tom borbom, epidemijom korona 19 i da nastavimo. Jer, rekao sam na početku mi, 
igrajući ovu utakmicu sa nevidljivim protivnikom, se negdje nalazimo  u nekom 80 minutu 
utakmice. Utakmica se igra i do 90, i imamo one produžetke. I molim vas na jednu opreznost da 
damo ohrabrenje Nacionalnom koordinacionom tijelu, da damo ohrabrenje struci koja radi ovaj 
posao i da dovedemo do kraja.  
 Dvije stvari bih želio ovdje koje nijesu spomenute da pohvalim i osvijetlim, a to je 
institucionalna zaštita starih lica i mentalna zaštita svih građana Crne Gore i mentalna zaštita 
zdravstvenih radnika Crne Gore. Znate, u ovom momentu je jako bitno kad govorimo o mentalnoj 
zaštiti, da zaštitimo sve građane. Ovo je specifična situacija. Na sreću, i sa nacionalnog i lokalnog 
nivoa je sugerisano od strane Nacionalnog koordinacionog tijela da se svi građani mogu, kroz 
edukativni dio ili uz direktnu komunikaciju sa stručnjacima, posavjetovati i pokušati sačuvati ono 
što se kaže očuvanje mentalnog zdravlja. Jer, znamo u ovim situacijama imamo depresiju imamo 
strah, strah izaziva depresiju, kasnije depresija, aksioznost itd. i imaćemo mi posljedica od ovoga 
kad je mentalno zdravlje u pitanju. Znači, još mnogo posla da se bavimo građanima u toj zaštiti. Mi 
smo se na sreću bavili i tim segmentom koji je jako bitan osim fizičkog i mentalno zdravlje.  
 Kad govorimo o institucionalnoj zaštiti čujemo iz okruženja i iz mnogo razvijenih država, 
znate, da neko ko je pod tri osnova ugroženiji nego bilo ko od nas, stara osoba, osoba koja ima 
dodatno još niz hroničnih bolesti kod sebe i smješten još u dom starih, pod tri osnova je ugrožen. 
Na sreću domovi starih i sve institucije socijalne i dječje zaštite su sačuvani i mi nemamo 
inficiranih i nemamo oboljelih iz tih institucija. Nada je da to tako ostane do kraja borbe sa ovom 
epidemijom, siguran sam da ćemo i u tom dijelu uspjeti.  
 Zbog toga želio bih evo dosta sam vremena uzeo, ali je inspirativna tema, da kažem da 
moramo dalje dati podršku daljem institucionalnom jačanju državi organa Crne Gore. Gdje nijesmo 
svjesni možda snage, znanja svega onoga što posjedujemo u tim institucijama, ali moramo 
ohrabriti, u ovom momentu govorimo o zdravstvenom sistemu, svakako trebamo ga ojačati i 
infrastrukturno i dovesti institut medicinskog  radnika, svakog od ljekara  do čistačice koji radi u 
zdravstvenom sistemu na mjestu kojem i zaslužuje. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:33:39) 



 
 Hvala i vama. 
 Sada riječ ima poslanik Budimir Aleksić, a neka se pripremi poslanica Draginja Vuksanović-
Stanković, izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (23.04.20 12:33:50) 
 
 Građani, ja ću istaknuti nekoliko činjenica koje su obilježile ovaj period epidemije.  
 Prva činjenica je da je Nacionalno koordinaciono tijelo radilo protivzakonito.  
 Drugo, masovno su se kršila prava građana. I o tome svjedoči činjenica da je tri puta više 
uhapšenih građana nego inficiranih.  
 Treće, Predsjedništvo DPS-a vodi sve aktivnosti ne da spasi građane Crne Gore od 
epidemije, nego da vodi predizbornu kampanju.  
 Dakle, DPS  je i u ovoj situaciji vidio idealan prostor za svoju predizbornu kampanju. I oni tu 
kampanju  sprovode na svim nivoima, i to ne kriju. I o tome svjedoče brojne činjenice. U jeku 
epidemije pojedini Vladini resori raspisali su konkurse za radna mjesta. Evo samo Uprava za 
kadrove raspisala je 31 oglas, a svi su bili za Poresku upravu, i raspisani su u jednom danu. 
Desetine oglasa je raspisano nakon 17. marta kada je Vlada donijela hitne mjere da bi smanjila 
negativne efekte pandemije itd. U jeku epidemije zasijeda Senat Univerziteta Crne Gore i formira 
Komisiju za pisanje izvještaja za izbor poslanika DPS-a u zvanje i to za predmete za koje nije 
kompetentan. Dakle, čovjek koji je doktorirao drugu polovinu 20. vijeka treba, vjerovali ili ne, 
poštovani građani, vi koji ovo slušate, da predaje  opštu istoriju srednjega vijeka i istoriju Crne 
Gore od praistorije do 15. vijeka, dakle srednji vijek. To je skandal regionalni u naučnim 
krugovima. To je dokaz kako ova vlast lovi u mutnom i kako koristi ovu situaciju da bi zbrinula i 
unaprijedila svoje partijske kadrove, i još jedan dokaz da je ovo partijska država, o čemu mi 
ozbiljno treba ovdje da pričamo u partijskoj državi. 
 Dakle, ovo se koristi da se promoviše DPS i njeni koalicioni partneri. Raspisuju se konkursi. 
Selektivno se  primjenjuju mjere. Hapse se episkopi i mitropoliti koji služe sa tri - četiri sveštenika, 
na razdaljini od više od 10 metara, a pun autobus radnika Bemaxa se šeta centrom Podgorice 
naočigled policije, naočigled svih. O čemu mi pričamo, gospodine Brajoviću i ostala gospodo, o 
nečemu ozbiljnom i o našim kapacitetima, o tome kako se uspješno borimo protiv epidemije? Kad 
sam pomenuo istoričare, na kraju želim samo da istaknem da je juče preminuo jedan od 
najznačajnijih crnogorskih istoričara doktor Vladimir Jovićević, unuk čuvenog Andrije Jovićevića, 
osnivača, etnologije i etnografije u Crnoj Gori, čovjek koji je zadužio našu istorijografiju, i ja u ime 
Demokratskog fronta želim da mu  zahvalim za sve što je uradio za istorijsku nauku i za istinsku 
njegoševsku Crnu Goru. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:36:53) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanica Draginja Vuksanović Stanković, neka se pripremi poslanik Andrija 
Nikolić. Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ  (23.04.20 12:37:05) 
 
 Zahvaljujem, poštovana Skupštino. 
         Uvaženi predstavnici Vlade, poštovani doktori, doktore Lazoviću i doktore Mugoša, poštovani 
građani Crne Gore, 
 Svoju diskusiju želim da iskoristim kao priliku da se povodom ove tačke dnevnog reda u 
ime Socijaldemokratske partije i svoje ime zahvalim prije svega građanima. Onim građanima, koji 
su u ovoj teškoj situaciji za sve nas pokazali odgovornost, istrajnost i razumijevanje. I očekujem da 
ćemo i dalje svakog od nas, a u cilju zaštite zdravlja svih nas, biti i dalje disciplinovani i odgovorni 



kako bismo se izborili sa ovom epidemijom.  
 Heroji ovog vremena su ljekari, ljekari i kompletno medicinsko osoblje, od epidemiologa koji 
su postavili i vode strategiju do onih koji su donijeli na svijet nove živote ginekolozi, hirurzi koji su i 
u ovim teškim momentima radili neke hitne operacije. Ali, želim da akcentujem sada one čiji su 
životi posebno ugroženi: ljekare i infektologe, ljekare anasteziologe, ljekare interniste koji su 
trenutno u prvoj liniji odbrane, sa kompletnim medicinskim osobljem i higijeničarima koji rade u 
prostorima gdje borave oboljeli od COVID-19.  
 Želim kao mlad čovjek da  zahvalim posebno mladim specijalizantima, koji su došli sa 
strane i u ovim momentima danonoćno rade u Urgentnom centru i pomažu ljekarima u prvoj liniji 
odbrane.  
 Takođe, ne smijemo zaboraviti pripadnike Uprave policije koji 24 sata rade na terenu, 
mukotrpno i istrajno.  
 Takođe, tu su i pripadnici Vojske koji čuvaju karantine, svi oni koji rade u lokalnim 
službama, od samih komunalnih službbi i vatrogasaca, a želim da  zahvalim svim onim poštenim 
građanima koji su donatori, kako u Crnoj Gori tako i onima sa strane u dijaspori koji su pokazali 
kako se u ovim teškim vremenima zaista vodi računa i voli svoja država i svoj narod. Onima koji 
rade sa onim u karantinima i onima koji vode računa o onim starijima  u domovima starih.  Svi su 
oni heroji ovoga vremena i neka mi ne zamjere ako sam nekoga izostavila, zna se na što je ova 
diskusija bila usmjerena.  
 Samo za kraj želim da ukažem na činjenicu da ne smijemo u ovim teškim vremenima 
zaboraviti taksiste, frizere, kozmetičare, i sve one koji vode mala, srednja preduzeća i koji sada 
trpe, trpi njihov posao, trpe njihove porodice. Država ima para, ima država i te kako para. Kada 
naplati  i one poreze u iznosu od preko 700 miliona eura koji duguju tajkuni Imaće država para. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:40:07) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Strahinja Bulajić, komentar. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (23.04.20 12:40:24) 
 
 Znači, uvažena gospođo Vuksanović, kad ste nabrajali o kome sve treba povesti računa, 
apsolutno se slažem. Ali ste zaboravili jednu kategoriju, a na konferencijama za štampu nikad do 
sad o tome nije bilo riječi. Šta je sa osobama sa posebnim potrebama u Komanskom mostu i 
ostalim institucijama? Je li neko to spominjao od vas? Bar ja nijesam, a njima je zabranjen 
obilazak njihovih roditelja otkad traje blokada, niko o tome ne vodi računa, niko o tome ne priča.  
 Izvinjavam se. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:40:58) 
 
 Hvala vam, poslaniče Bulajiću. 
 Odgovor na komentar, izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (23.04.20 12:41:06) 
 
 Uvažen,i kolega Bulajiću, ja sam i pred kraj svog nabrajanja lijepo rekla da se tačno zna na 
šta je svedena moja diskusija i da se izvinjavam ako sam nekoga izostavila. Zna se na što je bilo 
usmjereno, naravno pozdravljam sve one koji su heroji svega ovoga doba. 
 Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:41:23) 
 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Nikolić, a neka se pripremi poslanik Milutin Đukanović. 
Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (23.04.20 12:41:40) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
            Poštovani članovi Nacionalnog koordinacionog tijela, uvaženi ljekari Mugoša i Lazoviću, 
 Imamo stanje karantina u cijelom svijetu koji polako prerasta u mentalnu kategoriju. 
Vjerovatno ovaj civilizacijski obrt koji se dogodio je i poslužio kao određena opomena 
dosadašnjem stilu života.  
 Što se Crne Gore tiče evo već je dosta toga kazano i bez namjere da podilazim ukusima 
publike. Želim zaista da vam kao građanin, ne kao političar ili poslanik, odam priznanje i u svoje 
lično ime i u ime svoje porodice na tome što ste vanrednim naporima uspijevali da održite jednu 
diciplinu  u okviru svog rada, da na vrijeme prepoznate sve potencijalne opasnosti po zdravlje 
građana Crne Gore i da, što je najvažnije, postignete efikasne rezultate. To je činjenica i protiv te 
činjenice se ne mogu suprostaviti nikakvi argumenti koji su opet bazirani na činjenicama.  
 Crna Gora je kao društvo uspješnije, makar i do sad, i neka potraje tako, izašla na kraj sa 
ovom pandemijom od nekih od najrazvijenijih država svijeta. Evo jutros sam pročitao analizu 
Džozefa Štiglica, jednog od vodećih ekonomskih stručnjaka u svijetu koji je imao ozbiljne 
opservacije o tome kako se američko društvo kao najrazvijenija zemlja svijeta, bez sumnje i 
vodeća globalna sila, suočava sa ovom pandemijom u odnosu brojnih kritika prema sistemu 
zdravstva, sistemu ekonomije i drugih. Ali, da kažem ne budemo zadovoljni sa time i da nas to ne 
uljuljka, neka nastavimo ovako kako smo radili do sada, raduje me da ste opet upozorili na 
jučerašnje scene na ulicama crnogorskih gradova jer je došlo do izvjesnog opuštanja, to je 
prirodna reakcija. Jer, smo rekli to je i mentalna kategorija ljudi polako iz stanja straha žele da 
oslobode i da one svoje najintimnije potrebe počnu da zadovoljavaju u svakodnevnom životu, ali 
svakodnevni život još uvijek, odnosno redovnost u svakodnevnom životu još uvijek nije realna 
kategorija.  
 Danas se vidi, i veoma mi je drago zbog toga, koliko je besmislen bojkot Parlamenta, koliko 
je besmisleno odsustvo predstavničke demokratije u uslovima globalnog potresa najvećeg od 
Drugog svjetskog rata. Oni  koji danas ne učestvuju u političkom životu u Crnoj Gori, koji ne dijele 
društvenu odgovornost u Parlamentu kao predstavnici građana ne zaslužuju da predstavljaju 
građane. Ovo je opomena svim onim građanima koji su davali podršku svojim predstavnicima da 
bojkotuju Parlament, da bojkotuju radne obaveze u crnogorskoj Skupštini. To nije manir ni 
odgovornih ljudi, a ni odgovornih građana. Građani su izabrali poslanike da ovdje dogovaraju 
zajedno sa strukom i da slušaju struku i da slijede njihove sugestije kako bi građanima bilo bolje. 
Ova situacija je pokazala, između ostalog, zašto je država Crna Gora postigla određenu zrelost. 
Zato što je njena politika i njeno državno rukovodstvo odgovorno i zrelo ustupilo prvenstvo struci, 
slušajući savjete struke i zbog toga mi imamo ovako povoljnu situaciju u Crnoj Gori.  
 Istovremeno pandemija virusa je podstakla i  neke prelomne stvari unutar svijesti svih nas. 
Građani Crne Gore su  podigli nivo građanske svijesti,  jer smo svi pristali da slijedimo ono što su 
savjeti struke, uz određene sporadične  izuzetke, to se zove sazrijevanje građanske svijesti. Kako 
je to moguće, kako je moguće da se Crna Gora uspješno nosi sa pandemijom, da ide u korak sa 
tim virusom ili možda čak ispred tog virusa? Pa moguće je zato što u Crnoj Gori postoji povjerenje 
građana u institucije.   
 Građani vjeruju sistemu zdravstva, vjeruju Policiji, vjeruju drugim institucijama. Nije bilo 
potrebno koristiti mjere prisile osim u sporadičnim slučajevima da bi se poštovala ona pravila koja 
ste vi definisali na Nacionalnom koordinacionom tijelu.  
 Da li je država položila ispit ili nije odgovorićemo kontrapitanjem - šta rade oni ljudi u 20 
časova na svojim balkonima ispred svojih kuća, kome oni aplaudiraju je li ih neko natjerao, da 
aplaudiraju ovome što se u Crnoj Gori događa?  Znamo svi da nije niti ih bilo ko može natjerati.Oni 



izražavaju poštovanje i zahvalnost za žrtvu koju podnose svi ljudi koji su u prvoj liniji fronta i koji se   
nijesu sklonili u odnosu na pandemiju koronavirusa. I moram da kažem da smo i mi kao poslanici 
u jednom periodu opet kao javni funkcioneri bili u izvjesnoj privilegiji, vi ste bili u parmanentnim 
zasijedanjima svakodnevno. Mi som ipak iz jedne udobnije zone, iz jedne komfornije zone imali 
jedan jedini zadatak da slušamo ono što vi definišete, a tiče se isključivo očuvanja našeg zdravlja i 
zdravlja naših najbližih. 
 Kad se  država brani od bolesti i kad se država brani od ovakve pandemije, pa ne mogu se 
poštovati sve Ustavom zagarantovane slobode i u zemljama najrazvijenije demokratije postoje 
pravila ponašanja koja suspenduju redovan način života i ljudski život. Evo ministar unutrašnjih 
poslova mi dodaje i ja sam saglasan,  nema preče stvari od zdravlja građana i od ljudskih života. 
 Ja time završavam, uz još jednom zahvalnost i punu podršku da istrajete u započetom 
poslu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:48:37) 
 
 Hvala vam. 
 Riječ ima poslanik Milutin Đukanović, a neka se pripremi poslanik Neđeljko Rudović. 
Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (23.04.20 12:48:55) 
 
 Poštovani građani, 
          Ozbiljnost, snaga, vitalnost i stabilnost svake države ogleda se u sposobnosti te države, da 
iz najtežih situacija izađe što je moguće brže i da društvo se što prije oporavi i otpočne sa 
normalnim aktivnostima. Država mora da uloži maksimalne napore da oporavak bude što efikasniji  
i što brži. Šta je uradila i šta radi Vlada da bi spasila našu ekonomiju, da li ulaže maksimalne 
napore? Vladin program pomoći predviđa  da se odvoji maksimalno 65 miliona evra. Kako sam 
došao do te cifre, 50.000 ne radi, a 50.000 zaposlenih radi pod teškim uslovima  i dolazi se do 
iznosa od 65 miliona. To je najsiromašnija, najoskudnija i najmizernija pomoć u odnosu na bruto 
domaći proizvod u svijetu. Je li to maksimum što može Vlada da uradi? Hvalite se da je Crna Gora 
najbrže rastuća ekonomija , da imate BDP 8.000 eura po glavi stanovnika jedan od najvećih u 
regionu, da je prosječna plata među najvećim u regionu i da je takođe i prosječna penzija među 
najvećim u regionu. Hvalite se da dobijate veliku pomoć od Evropske unije i od NATO pakta, pa 
gdje su pare? A pomoć 1,3 BDP-a, da vam bude lakše, Slovenija izdvaja tri milijarde eura to je 7% 
njenog BDP-a jeste tri puta veća od Crne Gore, ali daje pomoć 50 puta više nego Crna Gora. 
Namjerno nijesam na početku spomenuo Srbiju, ali vama da lakše bude, Srbija odvaja preko 5 
milijardi eura. Gotovo 100 puta je viša pomoć Vlade Srbije preduzećima i građanima Srbije nego 
što je pomoć Vlade Crne Gore preduzećima i građanima. Novca po podacima Vlade ima više 
nego dovoljno. Da li se on nalazi u trezoru ili trezorima funkcionera Demokratske partije socijalista, 
to je u ovom trenutku manje važno. Ova vlast mora da prihvati Predlog Demokratskog fronta da se 
svakom građaninu dodijeli po 222 evra, a svakom maloljetnom licu po 111 evra i plus paket 
pomoći vezan za potrošačku korpu u iznosu od 275 evra. Naša Vlada nas obmanjuje. BDP nije 
realan, već je to posledica nenormalnog zaduživanja, a prosječna plata takođe je fikcija koju je 
proizveo Vladin organ koji se zove MONSTAT.  
 Prognoza Međunarodnog monetarnog fonda, nije to znači prognoza Demokratskog fronta, 
da će recesija u Crnoj Gori biti ubjedljivo najveća u regionu. Statistika se fingira, ali kad se 
suočimo sa stvarnošću vladajuća struktura udara glavom o zid. Ili je ova pomoć iz razloga što je 
Crna Gora vrlo siromašna ili što je opljačkana. A mi mislimo iz Demokratskog fronta da je to 
uzročno posljedično. Crna Gora je prvo opljačkana od ove vlasti pa je zato postala i siromašna. 
Možemo slobodno reći, ne treba da se čudite kad vam mnogi saopštavaju da je u Crnoj Gori na 
sceni do sada bila klošarsko - lopovska  ekonomija i epilog ovakvog ponašanja ove vlade će da 
bude sljedeći: " Operacija je uspjela, ali je pacijent preminuo." 
 



 
 PRESJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 12:52:44) 
 
 Kolega Đukanoviću, samo molim Vas, opominjem Vas, nemojte upotrebljavati takve riječi. 
Nastavite. Izvolite.  
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Neđeljko Rudović, a neka se pripremi poslanik Predrag Sekulić. 
Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (23.04.20 12:52:58) 
 
  Zahvaljujem, poštovane građanke i građani Crne Gore.  
             Dame i gospodo, gospodo iz Vlade, odnosno Nacionalnog koordinacionog tijela, 
 Ja mislim da su se građani u ovoj eri, u ovom teškom periodu za cijelu planetu, u eri 
neizvjesnosti i straha,  osjećali sigurnima koliko je to moguće u ovakvim uslovima.  Mislim da je to, 
između ostalog, i zasluga ljekara Instituta za javno zdravlje i zdravstvenih radnika svih koji rade u 
Crnoj Gori. Ja želim na tome, između ostalog, da vam zahvalim, iako je bilo nekoliko odluka koje 
su bile prilično možda ishitrene, da ne kažem, nerazumne, poput zabrane ribarenja pojedincima 
itd. poput odlaska na selo u drugim opštinama koje su iako iz jednog ugla mogu da se razumiju, iz 
nekog drugog, čini mi se, šireg ipak ne mogu. Ali generalno ja želim da kažem da sam zadovoljan 
i srećan što u mojoj zemlji postoje ljudi koji svoj posao rade na najbolji mogući način i ponavljam 
mislim na sve zdravstvene radnike u Crnoj Gori i uopšte me ne zanima partijska pripadnost u 
ovom trenutku. Mnogi su  zahvaljivali svima. Ja želim da pomenem one ljude koji su od svojih 
skromnih primanja odvajali po pet ili po deset eura za svoje poznanike ili prijatelje ili komšije koji 
nijesu imali da ručaju, da naprave ručak. To su za mene jedni od heroja, da ne kažem najveći 
heroji ovog vremena. Ljudi koji i sami nemaju, ali su odvajali od toga, od te crkavice odvajali su za 
one do njih. Sad mislim da dolazimo na ono što je glavna tema koja će nas čekati u narednom 
periodu, a to je kako ćemo organizovati ekonomiju, kako ćemo podržati ekonomiju i kako će ova 
država da funkcioniše. Mi smo neke dvije glavne spoznaje u ovom trenutku dobili. Prva je da je 
ovo društvo ipak društvo u kojem ima mnogo više nas koji smo solidarni, da je ovo društvo iz kojeg 
potiče jedan Haris Brčvak i svi ostali, i to je ono što je dobro. Postoji nešto što je loše, a to je kako 
izgleda danas realnost u ekonomsko socijalnom smislu. Koliko je danas ljudi koji zbog toga što 
nisu radili mjesec dana, evo već mjesec i po, pitanje je do kada neće raditi, koliko je ljudi koji su 
toliko ranjivi i porodica i preduzeća koji ne mogu da premoste mjesec dana bez plate? Mnogo, i 
previše. Da li su mjere koje je Vlada Crne Gore donosi, koje je već donijela i koje planira da 
donese dovoljne u ovakvoj situaciji? Ako je tačno da će crnogorski turizam doživjeti pad od 90% 
ne samo crnogorski nego na globalnom nivou s tim što mi imamo jednu specifičnost nama 
ekonomija, nama priliv svježeg novca zato što nemamo  proizvodnju, zbog nečije štetne 
ekonomske politike zavisi najviše od turizma. Ako ćemo izgubiti 90% prihoda od turizma to je 
milijardu manje novca u ekonomskim i finanskim tokovima naše zemlje. Šta je način, koji je model 
da se sačuvaju mala i srednja preduzeća, podsjetiću da ih je skoro 99% od ukupnog broja 
preduzeća u Crnoj Gori? Kako da se sačuvaju radna mjesta? 15.000 ljudi radi u turizmu, 
indirektno 36.000 ljudi, 36.000 plata i recimo preko 30.000 porodica zavise od turizma.  
 Jutros predsjednik Vlade najavljuje podršku turizmu od pet miliona, podršku grani koja 
donosi milijardu i sto, po zvaničnim podacima, Crnoj Gori. Neko je rekao to je kao da čašom vode 
gasite požar. Da li Crna Gora ima novca? Kako da se sačuvaju radna mjesta? Ako ne sačuvamo 
radna mjesta nema punjenja budžeta, nema novca za plate, za penzije, za održavanje života, za 
sistem. Šta da se radi? To je ključno pitanje, ali problem, i to je ta druga spoznaja što smo mi sada 
prije nego što ste vi to htjeli, sad mnogi vide da je ova ekonomija čije ste osnove postavili i koje 
branite pričama, maglovitim pričama o rastu bruto društvenog proizvoda da je ovo ekonomija na 
staklenim nogama da bi se održala u koju će morati da se upumpa mnogo novca da bi se 
sačuvale firme. 
 Ja želim da se mi ovdje zaista okrenemo temama koje nas već čekaju i zbog kojih će 
vanredno stanje ili vanredna situacija biti produžena ko zna koliko ukoliko ne budu riješene. Dakle, 



da li ova Vlada i ovaj sistem misli da je dobar potez dogovor Centralne banke sa poslovnim 
bankama o odlaganju kredita? Da li ova Vlada, Centralna banka i ovaj sistem rade za banke ili radi 
za građane? Da li je tačno, a tačno je, da će banke od ove krize profitirati još 20 miliona eura na 
osnovu kamata koje nijesu oproštene za zamrznute rate kredita u trajanju od 90 dana. Gdje je 
odgovornost Centralne banke? Zašto je Centralna banka obmanula javnost?  
 Dalje, ako pokazujemo u ovoj situaciji da se kad se nešto hoće i mora onda se i sprovede, 
zašto se onda ne usmjere svi kapaciteti za borbu protiv sive ekonomije. Procjena je da za godinu 
dana Crna Gora, crnogorski budžet, a to znači i crnogorsko zdravstvo, prije svega, i crnogorska 
prosvjeta izgubi od milijardu do milijardu i po eura. Zbog čega? Zbog tolerisanja sive ekonomije.I 
ne samo tolerisanja nego zbog toga što se ova Vlada oglušuje o opravdane zahtjeve da se 
redefiniše fiskalna politika, da se smanje porezi i doprinosi i da se legalizuju radna mjesta koja već 
postoje. Neko je rekao ima novca. Ima novca, samo je pitanje kako se taj novac koristi, ko sa njim 
raspolaže i ko donosi odluke o trošenju tog novca. Na primjer, od 2012.godine do dana današnjeg 
preko pola milijarde eura su veći troškovi države Crne Gore sistema za plate u javnom sektoru, 
2012. plate u javnom sektoru na godišnjem nivou koštale su nas trista osamdeset i nešto miliona 
eura, danas 2020.godine poslije osam godina trošak države Crne Gore za plate je preko 500 
miliona eura. Ukupno 120 miliona. Za ovim osam godina je tu potrošeno ili izgubljeno, znamo sa 
kojom namjerom, recimo okvirno preko pola milijarde eura.  
 Da li je to zapošljavanje u javnom sektoru, da li je povećanje plata, da li je ono doprinijelo 
da se poboljša ekonomska situacija? Ako jeste onda je to opravdano. Da li je spoljotrgovinski 
deficit Crne Gore manji? Ne, potpuno je isto. Da li je agro budžet, gospodine Simoviću, doprinio da 
se poveća udio domaće poljoprivredne proizvodnje u spoljnotrgovinskoj razmjeni ili u turizmu? 
Nije. Naprotiv, opadaju, svi pokazatelji kažu da njegovo učešće opada. Šta to znači? To znači da 
se pare razbacuju i to u ovakvoj situaciji. Za potrebe, čije? Partijske, za nečiji rejting uoči nekih 
izbora.  
 Moramo pomenuti i auto-put, da li je bilo u ovakvoj situaciji mudro potrošiti toliko novca za 
auto-put, za jedno parče auto-puta? Ako je za pola od toga mogla da cijela Crna Gora bude 
premrežena brzim cestama. Da li je tačno, ovo je pitanje za ministra finansija, da li je tačno da je 
poslije proglašenja pandemije Vlada naložila avansno plaćanje pružaocima usluga izvođačima 
radova na kapitalnim projektima, da li je to tačno? Te informacije, gospodine Simoviću, iako ste je 
pisali za vikend, nema. Ako je tačno, koliko im je uplaćeno? Da li je tačno da Crna Gora ima 484 
miliona depozita i da je od tih 484 miliona mogla da jedan dio iskoristi za pomoć malim i srednjim 
preduzećima, direktnu keš pomoć? Od toga je već 360 potrošeno za vraćanje dugova. Da li je 
moralo tako?  
 Želim oko kredita IRF-a, i završavam, da kažem sledeće, govorimo o efikasnosti sistema, 
da li su svi efikasni kao što je zdravstveni sistem se pokazao efikasnim. Od 665 zahtjeva u 
proteklih mjesec dana realizovano je 45. Ako neko poziva na političko zajedništvo u vremenu 
krize, mislim da će to zajedništvo biti prijeko potrebno u definisanju ekonomskih mjera i 
sprovođenju ekonomskih mjera koje nas čekaju u narednom periodu, a to podrazumijeva, prije 
svega, vladavinu prava, i to podrazumijeva nečiju političku odluku da mu je preča Crna Gora nego 
on sam ili DPS, pa ćemo da vidimo, od vas zavisi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 13:06:03) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Predrag Sekulić, a neka se pripremi poslanica Željka Savković.  
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (23.04.20 13:06:10) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedniče. 
 Naravno, pozdrav našim kolegama iz Nacionalnog koordinacionog tijela. Poštovane 
koleginice i kolege,  



 Još jednom se pokazalo da je Crna Gora najjača onda kada je najteže. Čini mi se da je ova 
pandemija probudila ono najjače u nama. Govorim o solidarnosti, govorim o međusobnom odnosu 
i svemu ostalom. Naravno, pridružujem se i izrazima zahvalnosti za sve ono što je urađeno, od 
zdravstvenog sistema do svih onih koji su omogućili da država Crna Gora funkcionište tokom 
prethodnih dva mjeseca krize. Dozvolite, takođe da izrazim čuđenje da dio kolega iz opozicije ne 
samo da je negirao ono što je urađeno nego je negirao i ono što su podaci sa kojima se javno 
raspolaže. Znači, od onoga koliko smo imali testiranih do broja oboljelih, na žalosti i broja mrtvih, 
moje iskreno saučešće, bez obzira na kojoj geografskoj širini se nalazili,  njihovim porodicama, ali 
u svakom slučaju kažem još jedan put, čudi me da su izabrali i u ovim teškim trenucima ugao koji 
Crna Gora ne zaslužuje, ali i to je dio nekih naših političkih razmirica ovdje u Parlamentu. I 
vjerujem da će odgovor na to najbolje pokazati sami građani Crne Gore, a oni su već saopštili 
svoje mišljenje o onome što je uradila i Vlada Crne Gore i Nacionalno koordinaciono tijelo, i svaki 
pojedinac u zdravstvenom i drugom sistemu i načinu na koji je funkcionisala država Crna Gora.  
 Dozvolite samo da podsjetim, ako se uporedimo sa državama u regionu, a i sa državama u 
Evropskoj uniji, rekao bih da se nalazimo pri samom vrhu, govorim od datuma kada je počela kriza 
i kada je počela reakcija Vlade Crne Gore pa do današnjeg dana. Čini mi se da je to negdje ono 
što nam se najviše spočitava od dijela kolega iz opozicije, moram da budem iskren da dio kolega 
drugih iz opozicije vrlo korektno je kritikovao ono što se može kritikovati ili možemo imati različito 
mišljenje kada govorimo o ekonomskoj politici i u budućim danima, ali govorim o onome što je 
pitanje funkcionisanja zdravstvenog sistema. Znači, nemam nikakvu dilemu oko toga da je 
urađeno sve na najbolji mogući način. Kažem još jedan put, ko ne vjeruje neka uporedi podatke sa 
onim što je urađeno u okruženju.  
 Ono što je, takođe, veoma značajno jeste da je država pokazala ne samo efikasnost, nego 
jednakost u odnosu na sve građane Crne Gore. Tu nije bilo nikakve razlike, mjere su jednako 
preduzimane prema svima. I nije mi jasno zašto ono što se podržava u okruženju ne može da 
funkcioniše u državi Crnoj Gori ili mora da naiđe na osudu. Dozvolite da saopštim, zato što je i to 
kritikovano, odnos prema vjerskim zajednicama, odnosno prema vjernicima. Dobro je što smo 
imali katolički Uskrs prije pravoslavnog, znači odnos je bio isti prema svim vjerskim zajednicama. 
Druga stvar, vjerujem da građani Crne Gore, oni koji su vjerujući, mnogo bolje razumiju da  mjere 
koje su preduzete bile su zbog njih, da oni budu zaštićeni, a ne zato što je bilo ko u državi Crnoj 
Gori protiv bilo koje vjeroispovijesti. Kažem, to je neka tema o kojoj možemo kasnije da 
razgovaramo.  
 Takođe, začudilo me da pojedine kolege iz opozicije stalno prozivaju Vladu zašto nije uvela 
vanredno stanje, i pored činjenice da svega nekoliko država u Evropi je uvelo vanredno stanje. 
Jedna u okruženju i par njih u Evropskoj uniji. Zar nije prirodno da ljudi iz opozicije ne žele 
vanredno stanje, zato što vanredno stanje ne samo što nudi vanrednost nego daje veću 
mogućnost i poluge moći Vladi sa jedne strane, a sa druge strane i ograničava ljudska prava? Ovo 
je jedini Parlament, jedina opozicija u svijetu koja traži uvođenje vanrednog stanja, ali ne treba da 
čudi, prije nekoliko godina imali smo prilike da je u ovom parlamentu bila jedina opozicija koja je 
bila protiv vanrednih izbora kad smo mi to predlagali.  
 Takođe, poštovane kolege, dozvolite mi da podijelim jednu ličnu impresiju vezanu za čitavo 
ovo vrijeme trajanja krize. Kada sve prođe, Bože, zdravlja, za mjesec dva ili za pola godine, 
godinu, kada sve ovo prođe čini mi se da će biti upamćene dvije stvari, i to je ono na šta možemo 
da budemo ponosni. To je odnos države Crne Gore prema svakom njenom građaninu gdje god se 
nalazio. Država Crna Gora je pokazala da joj se stalo do svakog građanina i dozvolićete da se 
sada pokazalo koliko je bilo dobro što smo Montenegro Airlines ostavili u životu, a ne da ga 
ukinemo. 
 Takođe, druga stvar, pokazao se odnos građana Crne Gore prema Crnoj Gori, onih koji se 
nalaze u inostranstvu. Govorim o solidarnosti ljudi koji su otišli van Crne Gore, govorim o našoj 
dijaspori i dozvolićete da pomenem jedno ime, to je Bjelopoljac Haris Brčvak. Čini mi se da negdje 
to ime ne kao pojedincu nego kao paradigmi nečega što je odnos prema državi Crnoj Gori. Kada 
sve ovo prođe, čini mi se da će ove dvije stvari ostati upamćene za neka naredna pokoljenja. 
Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 13:11:28) 
 
 Hvala vam, poslaniče Sekuliću. 
 Sada riječ ima poslanica Željka Savković, a nakon nje dr Ranko Lazović. Izvolite. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (23.04.20 13:11:37) 
 
 Od 4. marta 2020. godine prošlo je malo više vremena da je sjednica koja je održana 4. 
marta na Cetinju bila posvećena zajedničkoj borbi protiv korone na kojoj ovih dana od pojave 
virusa u Crnoj Gori potencirate izolujući nas u kućama možda bi danas radila sva mala i srednja 
preduzeća u Crnoj Gori i najvjerovatnije ne bismo imalo inficiranih. Tada je trebalo zatvoriti granice 
i sve koji dolaze u Crnoj Gori staviti direktno u karantine. Toliko o tome. I vjerujem da će 
zdravstvena struka i te kako shvatiti ove riječi, jer mislim da bi se tada sve spriječilo što se dešava 
danas u Crnoj Gori, a hvala Bogu ipak se učinjelo da se ne dešava onoliko koliko je moglo da se 
desi. 
 Da, dragi građani, korona je pokazala koliko smo nesigurni u našoj državi, ne zbog toga što 
nas je strah od nečijeg napada, već zbog toga što smo upravo svjedoci saznanja koliko u stvari u 
ovoj državi niko ništa nije učinio za nas obične građane zadnjih 30 godina, jer da jeste i da ljudi 
imaju tu neku finansijsku sigurnost danas bi sasvim drugačijim očima gledali ili susreli se sa  
korona virusom. Rećićete nije sve u novcu. Apsolutno se slažem, ali opet gledajući jednu majku iz 
Rožaja ovih dana dok moli za svoju djecu koja žive u uslovima nedostojnim čovjeka u 21. vijeku, a 
nije jedina, ipak ćete se složiti da bi joj sasvim drugačiji život i susret sa koronom bio da ne živi od 
140 eura nego od 500 i da ima riješeno stambeno pitanje. A šta reći za penzionere, nezaposlene, 
za korisnike socijalnih pomoći, za sve one kojih su ovih dana kućama koji su prestali sa radom, 
nadajući se da će ipak posle korone opet zauzeti svoje radno mjesto. U međuvremenu, nadajući 
se da su njihovi poslodavci za 2019. godinu platili poreze i doprinose državi, da bi mogli biti 
obuhvaćeni Prijedlogom drugog paketa ekonomskih mjera za april i maj 2020. godine. Dok se 
pred našim očima dijele paketi pomoći i novčana pomoć od čitavih 50 eura hiljadama građana 
Crne Gore, pitam se u ime Radničke partije kakva je to vlast koja je dozvolila da se u državi od 
620.000 stanovnika, a nema ih toliko čovjek raduje tom malom paketu i novčanici od 50 eura. 
Minimalna korpa za mart je 645 eura, 44.000 penzionera prima penziju ispod 222 eura, samo 
12,012 penzionera prima 128,82 eura, 11.975 penzionera u Crnoj Gori  i 37 van države je dobilo 
pomoć od 50 eura. Od 128 eura do 135 eura 1.490 penzionera prima penziju nije dobilo pomoć.  
 Na moratorijum za odlaganje rata kredita na 90 dana od 66.144 podnijeta zahtjeva 95% su 
zahtjevi fizičkih lica. To jasno ukazuje da je svaki građanin praktično u Crnoj Gori zadužen. 
Nezaposleni još nisu dobili 50 eura. Među njima nijesu ni majke koje ma ste neustavno oduzeli 
stečeno pravo ili možda ima izuzetaka. Smatrali ste čak da i one što primaju 80 eura na Zavod za 
zapošljavanje nemaju to pravo. Ni majke koje primaju 193 eura, a 12. maja 2020. godine im ističe 
pravo na primanje i ostaju bez ičega, nisu imale na to pravo, ni socijalni slučajevi kojima je prijeko 
potrebna pomoć nijesu mogli biti socijalni slučajevi od onih koji jesu, a to nijesu. Šta reći za 
bolesne od karcinoma kojima uzimate pravo na invalidninu po osnovu bolesti. Ovaj put apelujem 
na zdravstvenu struku da pod hitno prima sve bolesne od karcinoma, radeći im usputno testove 
kao što ste najavili, jer već uveliko ljudi čekaju bolesni od karcinoma i njihove porodice strepe, tek 
neću da pričam kako se osjećaju ti ljudi bolesni od karcinoma, a šta reći za one koji nisu ni na biro, 
ni na posao, ni u penziji.  
 Što se tiče zdravstvenih radnika danas u doba korone rade uprave ono što im je posao i 
zašta su učili da sprašavaju ljudske živote i oni i svi drugi koji su suočeni sa borbom protiv ovog 
virusa. Naglašavam, u jednoj državi zdravstveni radnici, pa prosvjetni radnici sa svojim primanjem 
pa onda svi drugi, gospodo koja ih ovih zadnjih dana kujete u zvijezde, ne zaboravite da su to isti 
oni koji su jedva iskamčili povećanje plata  od 12%. Ne zaboravite da će i korona proći i izbori, a 
oni će opet biti isti oni zdravstveni radnici samo što će obavljati 500% posla više nego u doba 
korone, a vi ćete ih opet zaboraviti. Da i ja sam zdravstveni radnik koji je 2008. godine štrajkovao 
za povećanje svih zdravstvenih radnika u Crnoj Gori bila suspendovana zbog toga od 
menadžmenta Kliničkog centra. Sve će ovo proći, kao što reče otac Gojko, a litije će se nastaviti 



upravo onamo gdje ste ih zaustavili, još masovnije, jer privođenje mitropolita Amfilohija sa 
sveštenstvom  je neshvatljivo za svakog zdravorazumnog čovjeka u svijetu, a ne u maloj čojskoj 
Crnoj Gori. 
 U ime Radničke partije, jer nismo imali prilike, Hristos vaskrse, građani, Hristos vaskrse, 
poslanici, Hristos vaskrse, pravoslavni narode Crne Gore i nazdravlje vi početak ramazanskog 
posta pripadnici islamske vjeroispovijesti koji počinje sjutra. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 13:18:27) 
 
 Hvala i vama. 
 Sada dajem riječ dr Ranku Lazoviću. Izvolite. 
 
 
 RANKO LAZOVIĆ (23.04.20 13:18:30) 
 
 Predsjedniče Skupštine, poštovani potpredsjednici, uvažene poslanice i poslanici, 
 Uz sve moje poštovanje prema dignitetu ove sale prema svim odlukama koje ste donijeli, 
koje donosite i koje ćete donositi ovo ipak nije moj milje. Ja se mnogo bolje snalazim u jednoj 
drugoj sali gdje se odlučuje o životu i smrti, i to u svakom danu. Ovdje sam samo jedino ljekar i 
ništa drugo. Nemam ambiciju da budem političar. Preporučujem da se u ovoj zemlji svako bavi 
onim što najbolje zna. Meni politika nije oblast te se neću njom ni baviti. Sve ovo što se dešava, 
što je predmet diskusija u ovoj sali, predmet interesovanja javnosti i predmet cijelog svijeta, 
odnosno nevolje i nedaća svih nas, precizniji da budem, nešto je što je ne toliko staro. Krizni 
medicinski štab, samo ime medicinski govori sve,  osnovan je po nalogu Nacionalnog 
koordinacionog tima 25.marta. Aktivnosti Insituta za javno zdravlje su počeli mnogo prije toga, 
prije nego što smo imali jednog pacijenta, ne bih ponavljao riječi mog kolege Mugoše. Aktivnosti u 
Kliničkom centru samom su počeli 12.marta kada je direktor formirao tim, odnosno štab za susret 
eventualnim pacijentima kojih tada nije bilo. Kako se prvi pacijent  pojavio 17.marta rekao sam da 
je 25. forimran Krizni medicinski štab u kom je osam ljekara i još četvoro ljudi za koje je NKT 
procijenili da treba da budu tamo i na sugestiju nas iz struke.  
 Ono na šta sam posebno ponosanje to da nikad do sada u mojoj 34-godišnjoj praksi nije 
bilo toliko sluha koliko je bilo sada, struka je slijepo slušana od strane svih onih koji vode ovu 
zemlju i koji donose bilo koje političke odluke. Da li je struka i koliko je bila u pravu, o tome će 
suditi i sada sude rezultati i sudiće rezultati konačno o kojima će neko vjerovatno, ne vjerovatno 
nego sigurno, jednog dana diskutovati i sada se bavi, za informaciju onima koji to ne znaju, 
Svjetska zdravstvena organizacija na dnevnom nivou da li mi to radimo dobro ili radimo loše.  
 Šta smo u startu uradili? To u startu znači 26. odmah ujutru, sagledali smo kapacitete sa 
kojima raspolažemo u sistemu, broj kreveta, postelja kojim raspolaže državni zdravstveni sistem u 
Crnoj Gori je 2.044, broj ljekara je 1.870, imamo sedam opštih i tri specijalne bolnice, imamo 
pacijente koji su hroničari, imamo pacijente statistički koji dolaze sa akutnim stanjima, nije sav 
zdravstveni problem prestao sa coronom, niti će sa coronom nestati, pa smo morali voditi računa 
da normalno funkcionišemo u svim segmentima zdravstvene zaštite plus corona koja kuca, 
odnosno otvorila je na žalost vrata, među poslednjim, ali i Crne Gore. U toj situaciji smo crnogorski 
zdravstveni sistem podijelili na tri regije. Na jug, srednju regiju i sjever.  
 U južnoj regiji smo bolnicu Bar kao najveću sa 190 postelja, sa 65 specijalista, bez doma 
zdravlja imenovali kao corona bolnicu, gdje je 100 njihovih kreveta od 190 ostavljeno za corona 
pozitivne pacijente. Ujedno smo je nazvali respiratorni centar. Bolnica Bar zbrinjava sve COVID-19 
bolesne pacijente, SARS-CoV-2 je virus, a COVID-19 je bolest. Znači, sve COVID-19 bolesnike 
zbrinjava barska bolnica za opštine: Ulcinj, Bar, Budvu, Herceg Novi i Tivat. Pri čemu imamo 20 
rezervnih kreveta u kotorskoj bolnici koja je za sada čista bolnica, ako počne da mnogo gori, 
imamo isto toliko kreveta u privatnoj zdravstvenoj ustanovi u Meljinama. Ova bolnica je 
istovremeno, ponavljam i respiratorni centar, zato što je i kadrovski, a i tehnički osposobljena da 
takve usluge pruža.  
 Ono što smo nadalje uradili, centralna regija je Klinički centar u Podgorici i Opšta bolnica u 



Nikšiću i bolnica u Brezoviku, Specijalna bolnica "Dr Jovan Bulajić". U nikšićkoj bolnici imamo 52 
respiratorna mjesta i imamo na pedijatriji 20 corona kreveta, tako ih zovemo, imamo psihijatrijsko 
odjeljenje, vodili smo računa o tim bolesnicima, kompletno sa 24 postelje i poslenjim ulazom, tako 
da nam je sva psihijatrija u državi za COVID pozitivne pacijente zbrinuta u Nikšiću i imamo 60 
kreveta za lakše i srednje teške pacijente u bolnici u Brezoviku, što će reći da Nikšić zbrinjava 
nešto oko 180 COVID postelja.  
 Zašto smo to tako uradili? Zato što se pacijenti sa COVID-19 bolešću dijele u tri grupe, 80% 
njih je koji se liječe kući, u kućnim uslovima, u samoizolaciji. Oni su pod nadzorom primarne 
zdravstvene zaštite na dnevnom nivou i epidemiologa sa kojima su u kontaktu na dnevnom nivou. 
Naš Zavod za Institut za javno zdravlje ima 24 epidemiologa, ako se ne varam, treba da sam u 
pravu i plus svaka zdravstvena ustanova ima bar po jednog epidemiologa. Tako da je njih 80% 
potpuno pokriveno i pod zdravstveni nadzor, ostalih 20% pacijenata pripadaju srednje teškoj i 
teškoj grupi. U sredne teškoj grupi je njih 15 koje liječimo bolnički i onih teških je pet. Ovo govirm o 
svjetskoj statistici ne našoj, jer mi smo u zdravstvenom sistemu voljeli malo da se ugledamo na 
veće sisteme, na uređenije sisteme i na sisteme koji imaju iskustva, nije nas bilo sramota da 
pitamo. O Nikšiću toliko. 
 U Podgorici smo definisali nešto oko 175 corona kreveta sa 101 corona doktorom, 147 
sestara, a raspolažemo, govorim o Kliničkom centru, sa 570 specijalista i sa 1.200 medicinskih 
sestara. Čitav zdravstveni sistem ima 3.323 medicinske sestre i ima 1.870 ljekara, to sam već 
kazao, bez stomatologa, bez farmaceuta i bez specijalizanata, kojih je opet impresivan broj. 
 Kad smo sve to sklopili onda smo podijelili pacijente u Podgorici na one koji leže na 
infektivnoj klinici kapaciteta 24 kreveta, jedan dio Interne klinike i Centralne intenzivne njege koji 
imamo 3-4, sve one intenzivne njege koje smo mogli da ispraznimo, a da sistem normalno 
funkcioniše, mi smo ih ustupili i preimenovali u corona krevete. Onda, šta smo uradili, onda smo 
radili, sjevernu regiju smo pokrili beranskom bolnicom. Tradicionalno ta bolnica je kadrovski 
najopremljenija i najbolja organizovana, bar po našoj procjeni u tom momentu, a trebalo bi da se 
nijesmo prevarili. Zapravo praksa za sada pokazuje da smo bili u pravu. Tamo je kreveta ukupno 
205, u Nikšiću sam zaboravio ukupan broj kreveta je 247, 205 je u Beranama, od čega je 85 
corona kreveta i oni će zbrinjavati Andrijevicu, Plav, Rožaje, Gusinje i Bijelo Polje. Zašto Bijelo 
Polje? Zato što smo Bijelo Polje definisali kao čistu bolnicu. Kad taj broj od 85 do 205 kreveta, to 
je, ako ja dobro brojim, još 120, bude popunjen, hronični bolesnici u akutnim stanjima, te bolesnike 
sa područja ovih opština ćemo liječiti u Bijelom Polju, čak smo išli i dotle da smo obezbijedili i 
transportno vozilo, ištli smo dotle da smo i one koji su kandidati za dijalizu ako ne mogu da se 
zbrinu u Beranama biće zbrinuti u dijaliznom centru u Plavu. Tačno su definisani kojim danima i 
koliko pacijanta. Tako da i ta kategorija ranjivih pacijanta je pokrivena.  
 Neko će se sjetiti, sjetili smo se i mi i te kako, pljevaljske opštine i šta se dešava u 
Pljevljima. Tamo smo definisali 30 corona kreveta, ali smo za lakše bolesnike, nećemo raditi one 
koji zahtijevaju mehaničku potporu, tj. respirator, nego ćemo ih transportovati u Opštu bolnicu 
Nikšić.I sve najteže bolesnike iz čitave Crne Gore  u namjeri smo da zbrinjavamo i sada to radimo 
u Kliničkom centru u Podgorici, što je, konačno, i prirodno, i logično i najozbiljnije. Elem, kada sve 
to stavite na papir ovdje ima mnogo ljudi iz tehničkih nauka, taj broj corona kreveta u Crnoj Gori je 
607, a taj broj slobodnih kreveta od 607 do 2.044 koji se bave zdravljem ostalih građana. Tačno je 
to da smo redukovali elektivni program, dakle operacija na žučnoj kesi, na štitastoj žlijezdi, na 
preponskoj kili, na nečemu što može da čeka, tačno je to da smo u startu uklinuli maligni program 
za bolesnike koji ne mogu da čekaju, svi oni koji su krvarili, koji su bili u spletu crijeva, koji su bili 
respiratorno kompromitovani oni su svi zbrinjavani u redovnoj proceduri kao da se ništa ne 
dešava. Prije nekoliko dana unazad donijeli smo odluku da polako operišemo i tu listu čekanja 
koja nije više do 50 pacijenata u Kliničkom centru, jer je to tercijalni nivo, mi se najviše bavimo 
malignim bolesnicima, mada rade i ostale bolnice, da ih polako skidamo, pozivamo sa te liste po 
redu prioriteta i da ih hiruški zbrinjavamo. Već je nekoliko bolesnika takvih zbrinuto. 
 Što se tiče svih grupa bolesnika, znači psihijatriju sam definisao, maligni bolesnici su, ja 
sam donio odluku u ime Kriznog medicinskog štaba i profesor Todorović je zadužen za tretman 
malignih bolesnika. Tuzi i njihovi maligni bolesnici su za vrijeme mjera koje su važile u Tuzima 
dobijali hemioterapiju tamo u njihovom domu zdravlja u posebnoj prostoriji sa posebnim vratima. 
Sada u našem Centru za onkologiju se dnevno daje 90 radioterapija, 80 hemioterapija i uradi se 



dnevno oko 200 pregleda zajedno a ovim tretmanom hemio i radioterapije. Imamo posebno 
obilježen ulaz, trijažni šator, svaki bolesnik ima masku, svakome se mjeri temperatura sa 
nekontaktnim toplomjerom i svakome se uzima epidemiloška anketa.  
 Tako da je zdravstveni sistem organizovan na taj način. Vodili smo računa, neko je od 
poslanika spomenuo.šta ćemo sa mentalnim zdravljem ljudi. Pa imamo  centar kol 1555 koji radi 
od 7 do 19 sati gdje se daje psihološka i psihijatrijska podrška takvim bolesnicima. Drugi info broj 
je 1622 koji opet daje podršku bolesnicima koji su hroničari, a ne mogu iz nekog razloga doći na 
pregled kod specijaliste. 
 Na kraju, pošto me predsjednik Skupštine opominje,  završiću tako što ću  iznijeti podatke 
da je na današnji dan od početka pandemije oboljelo 316 pacijenata, 119 je oporavljenih, 208 je 
aktivnih i izgubili smo pet bolesnika.  Tako da daleko od toga da smo ponosni, ali smo zadovoljni 
svojim rezultatom i do sada učinjenim. Veliku zahvalnost i institucijama sistema koje su nam 
pomogle u predloženim mjerama i  građanima koji su pokazali sva razumijevanja za mjere koje 
nije bilo baš tako jednostavno sprovesti.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 13:30:43) 
 
 Hvala vam. 
 Proceduralno žele poslanici Radunović i poslanica Savković. 
 Molim vas vodite računa da ste dosta vremena potrošili. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.04.20 13:30:54) 
 
 Predsjedniče Skupštine i svi građani Crne Gore,  
 Tim na čijem je čelu Milutin Simović je upravo izveo još jednu sramnu akciju protiv srpskog 
naroda u Crnoj Gori, protiv mitropolita crnogorsko-primorskog i protiv prvog na listi najvećeg 
opozicionog subjekta u ovom Parlamentu. Naime, obavještavam sve u Crnoj Gori da je nakon 
sahrane gospodina Vlada Jovićevića, o kojem smo malo prije govorili, čuvenog crnogoskog 
istoričara, koja je upriličena u najužem krugu i gdje opelo služio mitropolit sa sveštenstvom, 
pridržavajući se svih mjera koje su donesene, ukupan broj ljudi nije bio deset, Andriji Mandiću, koji 
je bio jedini predstavnik van porodice u ime srpskog naroda u Crnoj Gori, i mitropolitu Amfilohiju je 
uručen poziv da se jave  u Tužilaštvo pod prijetnjom hapšenja. Ovakvo iživljavanje nad našim 
predstavnicima nećemo dozvoliti. I samo još jednu stvar. Tražimo momentalni prekid sjednice i 
konsultacije sa Vama kao predsjednikom Skupštine. Ovi iz biroa DPS-a ne moraju da dolaze, 
možete Vi sa njima da razgovarate, ali ova se praksa mora prekinuti. Ovakvo iživljavanje na račun 
korona virusa ne možemo da dozvolimo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 13:32:16) 
 
 Poslaniče Radunoviću, prošlo je vrijeme za proceduralnu reakciju. Hvala vam. 
 Vjerovatno će neko odgovoriti, ali samo da znate, koliko sam ja shvatio jedna od mjera za 
priču o korona virusu je to neprisustvovanje sahranama i svadbama, kao što znate.  
 Molim vas, ja bih predložio, sad možemo ovu konstultaciju i kolegijum napraviti kad se 
završi ova tačka dnevnog reda, da ne prekidamo. Nisam Vam dao riječ, ja ću, poslaniče 
Radunoviću, pošto jedan klub traži prekid sjednice i sastanak kolegijuma održaćemo ga, ali da ne 
povrijedimo pravo jer je želja na proceduralno reagovanje kratko. 
 Izvolite, poslanice Savković. 
 Poslanica Savković odustaje. 
 Dajem vrlo kratku pauzu i pozivam predstavnike kolegijuma u salon da održimo odmah 
kolegijum. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:10:00) 
 
 Poštovane kolege, nastaljvamo sa radom.  
 Riječ ima poslanik Predrag Bulatović, a neka se pripremi poslanica Aleksandra Vuković. 
Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (23.04.20 14:10:06) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, dame i gospodo,  
 Mi smo iz Demokratskog fronta sa najvećom osjetljivošću ovih dana govorili o i 
Nacionalnom koordinacionom tijelu i vlastima. Smanjili smo našu retoriku upravo zbog situacije i 
stanja u Crnoj Gori, posebno kad su građani u pitanju. Međutim, poštovani građani, ovo što drugi 
put rade prema Amfilohiju Radoviću, mitropolitu i prema prvom čovjeku naše liste Andriji Mandiću, 
a nisu samo to potezi, govori o tome da predsjedništvo Demokratske partije socijalista 
zloupotrebljava situaciju za progon političkih neistomišljenika i da ono što je uzdrmalo vlast prije 
korone virusa, a to je litije, odnosno srami Zakon o slobodi vjeroispovjesti je u stvari progon na 
djelu.  
 Ovdje je neko od poslanika DPS-a govorio o tome da je odnos  prema svim vjerama isti. 
Nije tačno. Najveća vjeroispovjest je pravoslavna i najveći broj pravoslavnih vjernika je vezan za 
Mitropoliju, to je ogroman broj. Nekoliko stotina hiljada ljudi prema istraživanjima, vidi da nekad 
istraživanja podržavate a nekad ne. 
 Poštovani građani, proći će ovo, suočićemo se sa realnim političkim problemima i najoštrije 
osuđujemo samovolje jednog broja ljudi iz Demokratske partije socijalista prema i srpskom narodu 
i istaknutim predstavnicima srpskog naroda i crkvenim velikodostojnicima. To sam morao da 
kažem na samom početku. 
 A gospodi iz Koordinacionog tijela želim da kažem sljedeće: Pazite koje izjave dajete, 
nemate mjere u nekim izjavama koje dajete. Danas je, gospodine Mugoša, vama šef kluba 
poslanika DPS-a nabacio izjavu da opomente građane da ste im popustili juče, a oni su bili juče 
nedisciplinovani. To je toliko očigledno bilo, to je čak, ajde neću tešku riječ da kažem, 
neprihvatljivo. Gospodine Mugoša, vi ste samo prije tri, četiri dana govorili o popuštanju mjera tek 
u maju mjesecu, pa ste sami sebe opovrgli poslije tri dana jer vam je neko rekao da se mjere 
popuste. Znate zašto su mjere jer su ljudi bili, ja sam svaki dan na ulicama kada je to dozvoljeno  
iako ima od 00 do 24 sata, zašto je bilo naroda više nego uobičajeno? Zato što je ovdje jedan 
visoki funkcioner proglasio pobjedu Demokratske partije socijalista nad koronom virus, proglasio je 
pobjedu. Recite mu to da ne radi, to nije da kažem ni politički pametno, ljudski nije u redu.  
 Vas ću da citiram, gospodine Mugoša, vi nijeste rekli da je rat dobijen. Vi ste rekli sljedeću 
stvar i želim da to posebno apostrofiram. Rekli ste da moramo da naučimo da živimo sa virusom i 
da moramo da promijenimo naše navike. Virus niko nije pobijedio, virus je planetu bacio na 
koljena. I Sjedinjene Američke Države i bijesni rat o porijeklu virusa o tome da se targetira Kina itd. 
Virus postoji. Vi ste, gospodine Mugoša, rekli, Vas citiram sad kao ljekara jer ste na čelu Instituta 
za javno zdravlje, dok se ne nađe lijek koga nema i dok se ne pronađe vakcina mi imamo virus. 
Ovo nije završeno, nije Crna Gora pobijedila. Crna Gora je prošla na svu sreću i hvala velikome i 
svevišnjemu Bogu i zdravstvenim radnicima i prije svega građanima da imamo male gubitke, 
odnosno nije to bilo rašireno u mjeri koliko je to bilo moguće. I za to nemojte da proglašavate 
pobjedu u jednom ratu sa protivnikom koji je virus i recite vašim partijskim kolegama, ako smijete, 
da to ne rade. 
 I ono što želim da kažem, završavam. Koliko imam još. Izvinjavam se pošto nemam više 
vremena imao sam još nešto da kažem. Ali mogu da završim jednom rečenicom. Demokratskoj 
partiji socijalista se obraćam. Ovo je težak trenutak za Crnu Goru bio. Nijeste dorasli tom trenutku 
vi iz Demokratske partije socijalista. Trebali ste sa vašim liderom i vašim liderima da pozovete 
lidere političkih partija da prvo dobijemo informaciju o čemu se radi i da dogovorimo ono što je 
neophodno da svi radimo, a ne da radimo, da mijenjamo navike po mjeri neustavne primjene 
onoga što radi Nacionalno koordinaciono tijelo. 
 Zaključiću. Treba suziti ljudska prava i slobode u skladu sa Ustavom a za to je neophodno 



da se poštuje Ustav, a to je jedino moguće u vanrednom stanju, nema vanredne situacije. 
Vanredno stanje, to je ustavna kategorija. Hvala, izvinjavam se. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:15:40) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanica Aleksandra Vuković, a neka se pripremi dr Miranović. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (23.04.20 14:15:47) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pozdravljam drage građanke i građane Crne Gore. I naravno da ću pozdraviti naše goste. 
Neću ih imenovati mada oni to zaslužuju, s obzirom na posao koji su radili. Naravno da nosim sve 
ono što su oni preporučili, i rukavice i maske. Ovoga puta, kao i uvijek, govoriću bez rukavica jer je 
to neophodno, bez obzira na to što treba svi da pokažemo u ovom trenutku političku i svaku drugu 
solidarnost, jer je pojava korone, obazirući se na etimologiju same riječi korona, kruna našeg 
neprirodnog i nehumanog odnosa prema prirodi. Daće odgovor struka i nauka. I definitivno je 
činjenica ono što je Kristijan Andersen sa svojim timom ljekara utvrdio, ovaj virus je prirodnog 
porijekla. Tako da se neću pridružiti brojnim teoretičarima zavjere da je ovo nekakav stvoreni 
virus. Rekla bih i to da je zaista priroda dala odgovor, čini mi se nama, svojim otprirođenim 
izdancima na naše ponašanje.  
 Međutim, u politici te teorije zavjere i zavjeraši uvijek su prisutni, i to našoj političkoj zbilji i 
ovo zasijedanje Skupštine dobro svjedoči. Svjedoči u stvari da su naši opozicione  kolege i u ovoj 
krizi, kao što su u permanentnoj političkoj krizi, pokazali nemoć, i kujući zavjere pokazali 
nedobronamjernost, prije svega, prema cijelom ovom procesu i prema ozbiljnosti situacije u kojoj 
se nalazimo, jer neću ćutati a ne odgovoriti im na to da su ovu uvaženu gospodu koja se bore sa 
pošasti koja je zadesila cijeli svijet nazvali estradnim ljekarima i manekenima. Ne bih rekla da su 
oni estradni ljekari i manekeni nego su estradalnici oni koji se ponašaju, koji ljudima koji se 
svakoga dana suočavaju sa smrću, prije svega i svakome zlu gledaju pravo u oči, oni koji su 
najbolji naš orijentir u ovome trenutku. 
 Drugo, pozivate se na to da je djelovanje NKT neustavan.  Ne, pokušaj zaustavljanja 
epidemije ne može biti neustavno. Ono što je definitivno neustavno je vaše nazaustavno i 
permanentno političko kršenje svih pravila, rekla bih i, naljutite se koliko god hoćete, moralnosti u 
ovome trenutku kada  treba da imamo obzira prema zdravlju i životima naših građana. Prozvali ste 
više puta Predsjedništvo Demokratske partije socijalista i vlast da smo mi izuzeci od pravila. Ja 
sam 28 dana, uvaženi građani i građanke, bila u samoizolaciji po svome povratku iz inostranstva. 
Moram da kažem da se tu pokazalo ono što  bi trebalo da shvate kolege iz opozicije. Mi smo 
poslanici poslani da štitimo interese građana ove države, a ne da budemo izuzeci u ma čemu. Niti 
da prisustvujemo sahranama ukoliko je to zabranjemo, niti da izlazimo iz svojih kuća ukoliko je to 
zabranjeno. Dva puta je moju kuću podsjetila policija i sanitarna inspekcija, i bila sam, pravo da 
vam kažem, srećna zbog toga što ni u jednom momentu, prepoznavši me kao poslanicu ove 
skupštine, policija nije odustala od svoje namjere i svoga zadatka da ispravno obavlja svoj posao. 
 Mi smo u doba korone, rekla bih, trebali da budem osvi dio jedne kolone u kojoj je isključivi 
interes zaštita zdravlja svih nas. Međutim, vidimo da moramo govoriti i o politici, jer se ovđe sve 
vrijeme pokušava prezentovati da postoje neke strašne  podjele koje se ne mogu prevazići u 
crnogorskom društvu. Ali je i ova situacija pokazala da je podjela za koju sam i ja u jednom 
trenutku povjerovala u stvari vještačka tvorevina iskonstruisana i neophodna tvorevina kolega iz 
opozicije jer oni samo stvarajući te vještačke podjele koje u stvari ne postoje i vidimo da i danas 
ističu da su Srbi diskriminisani u ovome trenutku, možete zamisliti taj nonsens. Oni tako opstaju na 
političkoj sceni.  
 Dakle, veliki i  marljivi posao NKT Nacionalnog koordinacionog tijela u borbi protiv COVID-
19, gospodo građani i građanke Crne Gore, kolege iz opozicije su nazvali veleizdajom. A ja vas 
pozivam da baš prema toj izrečenoj  riječi mjerite težinu svake njihove buduće riječi i lakoću kojom 



oni diskredituju i naše ljekare i naše pozive i naše porodice i naše ličnosti. 
 Ja mislim da ova situacija u kojoj su se svi našli kada je odjednom superiorna igra velikih 
političkih igrača kakvi su Sjedinjene Američke Države, Rusija. Ja bih rekla sada ni SAD, ni Rusija, 
ni Kina, ni Brazil, ni Indija, ni Evropska unija nemaju lijek, nemaju vakcinu, nemaju rješenje. 
 Kolega Nikolić je pomenuo Štiglicev u intervju koji smo jutros čitali, a mogli smo ovih dana  
pratiti da su se oglasili najveći umovi živi svijeta, i globalisti i antiglobalisti, od Kisindžera do 
Neuma članskog čitali smo i intervjuje Fukujamine i mislim da i tu u njihovim nekim izjavama 
možemo naći rješenje za naše ekonomske dileme koje nas u ovom trenutku muče.  
 Ali, ono što bih rekla, prije svega, pozivajući se na jednu veliku knjigu, takođe velikog 
intelektualca Hantingtona jeste da nijedno društvo nije besmrtno i da  su ona društva koja su 
uspjela da vrlo dobro koordinišu svoje nacionalne interese, namjerno podvlačim nacionalne 
interese, i kulturno zajedništvo uspjela da odgode, pošto nijedno društvo nije besmrtno, neku svoju 
smrtnost.  
 Mislim da je Crna Gora, u ovim teškim danima upravo osvješćujući svoj prvenstveni 
nacionalni interes, a njen nacionalni interes jeste građanski karakter ovoga društva i solidarni 
karakter ovoga društva, pokazala  da kao jedna mala ali veoma  zdrava zajednica može računati 
na svoj opstanak makar još ovoliko godina koliko je i trajala i koliko traje. I još jedna stvar koja je 
veoma važna, antropolozi su u svome dugogodišnjem izučavanju opstanka ljudske vrste utvrdili da 
je ljudsku vrstu održala ljudska solidarnost.  
 Dakle, nekada kada smo bili lovci, kada smo u tom lovu stradali fizički kada je bio veći broj 
invalida nego što je bio broj zdravih ljudi, te invalide neko je trebalo da liječi, liječila ih je ljudska 
ruka, kao što je danas Crna Gora pokazala, počev od situacije  u Tuzima, pa svih ostalih koje su 
slijedile da je čojska, prije svega, jer smo izmislili svoje interese iz lične sfere, i u ovom trenutku ne 
mislimo samo na ono što se događa meni ili tebi nego na ono što se događa svima nama. 
 Zaista, želim za kraj ove diskusije da još jednom, ne želeći nikakve apoteoze, ne 
prepoznajući ljude ispred sebe kao partijske ljude, naprotiv, ne vidim da su svojim postupanjem i u 
jednom momentu se identifikovali i sa kakvim političkim programom osim što su imali izuzetan 
program a to je očuvanje zdravlja ove države, da kažem bravo, bravo i svaka vam čast na tome 
što ste uspjeli da slobodarski narod, slobodne građane Crne Gore, koji su savršeno svjesni svoje 
slobode, jer, je ova država svojim djelovanjem omogućila svakom građaninu Crne Gore da osjete 
da je sloboda najveća vrijednost i da je oni mogu realizovati u svakom satu u svakom sekundu 
života, što ste uspjeli da ovakve nas slobodne na neki način sputate radi zaštite zdravlja svih nas.  
          I odgovor na ovo što slušamo zaista kao nešto što je potpuni nonsens, potpuna nesuvislost.   
Kažete - više je uhapšenih nego zaraženih građana u Crnoj Gori. Evo sada da se obratim ministru 
unutrašnjih poslova. Nije mi svojstveno da izgovoram ovo bravo osim kada slušam muzički 
koncert ili gledam predstavu. Ali, bravo zato što je broj zaraženih manji zato što je toliki broj 
uhapšenih, uhapšenih neodgovornih građana Crne Gore, koji su se oglušili o mjere koje je 
propisalo Nacionalno koordinaciono tijelo. Nije mi palo na pamet da 28 dana izađem iz svoje kuće, 
nije mi palo na pamet da bilo kom svom komšiji kažem zdravo, a ukoliko bi pošao prema mojoj 
kući sa prozora svoje kuće sam zamolila da se ne približava, jer sam bila potencijalni nosilac 
zaraze.  
 Prema tome, ne bi me ni čudilo da sam uhapšena ukoliko  bih to uradila i da sam to uradila, 
i trebalo bi da budem uhapšena.  
 Prema tome,  jedan veliki češki filozof koji na žalost nije prevođen na naš jezik je kazao da 
ništa nije stvarno osim procesa. Nama sada slijedi ne samo proces ozdravljenja nego, prije svega, 
proces stvaranja normalnih uslova za opstanak crnogorske ekonomije i naših  života, jer svi to 
osjećamo u ovom trenutku. Svi  želimo da pomognemo državi, to ćemo činiti kao poslanici, i tu su 
zaista i opozicioni poslanici pokazali svoju visoku odgovornost,  kao i Klub Demokratske partije 
socijalista, tako  što definitivno ne gledamo da se odričemo svojih plata, i koliko god to bude 
preporuka i koliko god bude potreba svi ćemo se, sigurna sam, u tom pogledu saglasiti. Pa i ako 
smo to učinili na nivou saglasnosti i odricanja od svojih plata, hajde da čujemo makar jedan glas iz 
klupa, evo prozivam, Demokratskog fronta koji će dati jedan afirmativan odnos ili stav prema 
onome što su radili ovi ljudi.  
 Hvala. 
 



 

 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:26:43) 
 
 Hvala vama. 
 Sada doktorka Miranović, neka se pripremi Slaven Radunović. Izvolite. 
 
 
 VESNA MIRANOVIĆ (23.04.20 14:26:51) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, uvažene poslanice i poslanici, uvaženi građani Crne Gore, 
 Ljekarska profesija je čudna profesija. Veoma otporna na sve vrste kritika. I kad smo 
smatrali za sebe da smo dobri i kad su to govorile međunarodne organizacije nijeste nam 
vjerovali, ali smo mi vjerovali u sebe.  
 Kritiku koju dobijam sa vaše strane ne smatram lošom.  To je prilika da još nešto naučimo. 
Ljekari su nepopravljivi đaci, čitavog života uče, iz vaših kritika izvući ćemo pouke da budemo bolji 
u korist svih, bez izuzetka. Jer je naša jedina doktrina medicinska doktrina, ne postoji politička 
doktrina u našem portfoliju. 
 Moram vam reći da smo prošli kroz ozbiljan proces učenja  u posljednjih mjesec ipo dana. 
Naučili smo ono što se ne uči iz knjiga, naučili smo da timski djelujemo. Dok smo učili i usavršavali 
se bili smo sami sa sobom, učili su nas da samostalno donosimo odluke zasnovane dokazima 
koje su važne sudbinski za zdravlje nekih ljudi. Zato smo snažni individualci. Ali u ovom procesu 
smo shvatili da, uz nas kao snažne individualce, postoje i druge struke koje daju svoj doprinos. 
Tako smo upoznali ljude iz zdravstveno sanitarne  inspekcije koje su u ovom postupku izdale 14,5 
hiljada rješenja. Shvatili smo da ne možemo bez Uprave za imovinu koja je, zamislite, snabdjela 
hranom 76.000 obroka za 1.200 ljudi koji borave u karantinima. Shvatili smo da su morali da očiste 
preko 12.000 prostora  u koji su ti ljudi smješteni da ih dezinfikuju, shvatili smo da je u pitanju 
velika, velika organizacija koja za rezultat ima ovo što imamo danas pred nama. Odradili smo 
dobar posao i na to smo ponosni. Ovaj uspjeh nam niko neće uzeti. Ne znamo šta će biti dalje, 
zato što ne zna niko. Ali, ovo što smo do sada odradili je dobro. Mi smo u karantinima uspjeli da 
izolujemo 13 ljudi, koji su pozitivni,  to je 13 potencijalnih nukleusa takozvanih klastera o kojima 
priča doktor Mugoša. Oni su ostali u izolaciji i uspjeli smo da taj problem preveniramo. Snaga 
našeg zdravstvenog sistema je u prevenciji. Mi znamo gdje smo moćni, a znamo gdje nijesmo. 
Zato je prevencija cilj naših aktivnosti. Mi smo uspjeli da sačuvamo zdravlje 700 korisnika domova 
za stare  za sada i onih koji se nalaze u Komanskom mostu. Smijemo li reći da to nije slučaj ni u 
jednoj zemlji u regionu? Dozvolite, biću dovoljno hrabra da kažem jeste.  
 Naši vojnici su su bili ispred tih ustanova. Mi znamo da Crna Gora o kojoj priča prethodna 
poslanica voli da vidi vojnika, vjeruje mu. Mi smo shvatili ulogu i ostalih instrumenata vlasti u ovom 
procesu i imali smo punu podršku. Sami ne bismo uspjeli, bez obzira na to koliko smo posvećeni, 
spremni, motivisani ne bismo uspjeli. Ovako svi zajedno došli smo do sjajnog rezultata. Na nama 
je da ga održimo uz vašu pomoć. Vaše kritike su naša snaga, mi ćemo učiti iz njih. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:30:48) 
 
 Hvala vam, doktorko Miranović.  
 Sada ima riječ Slaven Radunović, a neka se pripremi Adrijan Vuksanović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (23.04.20 14:30:58) 
 
 Zbog podjele vremena u Klubu imam samo tri ili četiri minuta, i ne mogu da iskažem ni dio 
onoga što bih volio. Doktorko Miranović, ja bih strašno volio Vama da vjerujem kao ljekaru. Ja 
Vama ne mogu da vjerujem jer ste Vi član Političkog savjeta DPS-a. Ne mogu gospodinu Mugoši 
da vjerujem jer je dao para za kampanju koliko i Milo Đukanović. Ne mogu da vjerujem gospodinu 



Erakoviću, jer je član Predsjedništva DPS-a. Ne mogu da vjerujem gospodinu Simoviću, jer je 
glava ili jedna od glava svih izbornih prevara u Crnoj  Gori. A  samo smo vas mogli da slušamo 
sve ovo vrijeme. Zar postoji jedan građanin u Crnoj Gori koji misli da se desilo bilo šta što je bilo 
za kritiku, što bi moglo da nanese političko  zlo DPS-u, da biste vi rekli? Ne, zato ne vjerujem ništa 
kada je ovo u pitanju.   
 Ima još jedna stvar tu vrlo bitna, a  koju niko od vas nijedanput, hvaleći se ovim uspjesima, 
nije pomenuo. Prirodne okolnosti koje su išle na ruku Crnoj Gori, koje su vama potpuno jasne. I 
turska imperija je zadnja došla u Crnu Goru zato što smo u saobraćajnom smislu, nažalost, slijepo 
crijevo Evrope. Virus korona  je došao iz Kine, došao je prvo u velike centre, došao je u skupi 
skijaški centar na  Tirolu. ije na Žabljak nego je došao tamo, pa se prenio u Francusku, tri prva. 
Znači, u Francuskoj, Engleskoj, izvinjavam se, Velikoj Britaniji, Njemačkoj, postoje aerodromi na 
koji za jedan dan sleti aviona koliko na oba crnogorska zimi za dva mjeseca. Normalno je da su 
oni bili mnogo ranije i mnogo više izloženi riziku. Mi smo imali sreću, svi zajedno,  sa vama 
zajedno, da učimo  na njihovim greškama dva ili tri mjeseca, da vidimo šta su propustali i onda 
smo naš mali sistem relativno mogli lako da zatvorimo. I svi smo mi srećni zbog toga. Ali nemojte 
da se kitite tuđim perjem. Sve što je zavisilo od Vlade Crne Gore i NKT je bilo nikako. Molim vas, 
gospodo iz DPS-a, sjetite se kad su vaši predstavnici iz Vlade govorili kako je crnogorski 
zdravstveni sistem spreman kao niko u Evropi da se bori protiv korona virusa dok još nije bilo 
ovdje. Već tog momenta, a onda nekoliko nedjelja poslije toga, nijedan  normalni građanin u Crnoj 
Gori, koji nema veze, nije mogao da  nabavi masku, nije mogao da nabavi alkohol, nije mogao da 
nabavi rukavice, nije bilo zaštitne opreme za sve ljekare. To je ono što je trebala da uradi vlast, 
ona to nije uradila. Šta je uradila? Bila je super spremna kad su represivne mjere u pitanju, ja se 
slažem sa mnogima od njih, one su neophodne u ovom slučaju, ali to nije ni za kakve priče  velike. 
To je nešto što je produkt okolnosti da smo među zadnjima dobili virus srećom, ne zbog drugoga. 
Ponavljam, zato što nemamo letova, nema saobraćajne povezanosti auto-putevima preko Crne 
Gore, malo kamiona dolazi u Crnu Goru, za razliku od svih drugih država, pa da neko donese. To 
je realnost, i nemojte se kititi tuđem perjem. Evo pitam vas, odgovorite  da čujemo jedanput mi u 
Crnoj Gori.  Zašto niko ne reaguje na pun autobus radnika Bemaksa koji se vozi kroz Podgoricu, 
čiji smo snimak vidjeli, zahvaljujući našim kolegama iz Demokrata? Zašto neko ne odgovari, a 
hapiste ljude koji su se digli na vratilo dva puta ispred svog stana, jer se bave fizičkim 
aktivnostima? Sprovodite  diktaturu, a pozivate se na virus korona .  
 Hvala  svim medicinskim radnicima u Crnoj Gori na njihovom požrtvovanju, hvala im. Ali, 
što se tiče vas, medicinskog DPS politbiroa, mislim da je bilo i boljih od vas. Između ostalog, 
nemojte se ljutiti, a reče mi jedan kolega koji se bavi statistikom, i čitao je vaše biografije, 
nevjerovatan podatak da niko od vas iz DPS politbiroa nije završio medicinski fakultet u Beogradu. 
To je za mene bio šok, ja sam se ovdje podigao, ljekarsko sam dijete. Znam da svi uvijek 
pokušavaju da se upišu u Beogradu i tamo završe, a samo ko ne uspije ide negdje drugo. I u DPS 
poslije toga ide. 
 
 
 PREDSJEDNIKIVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:35:31) 
 
 Sada riječ ima Adrijan Vuksanović, neka se pripremi Ranko Krivokapić. Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (23.04.20 14:35:36) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
            Poštovani članovi Nacionalnog koordinacionog tijela, 
 Prije svega želim da izrazim čestitku na postignutim rezultatima i tu čestitku vam ne 
upućujem ni kao političar ni kao član ovog visokog doma, već kao građanin. I čestitajući vama 
upućujem čestitku zapravo i građanima koji su se pridržavali svih onih mjera  koji ste vi donosili.   
U ovakvoj jednoj borbi  ne postoje i ne smiju postojati popularne mjere.  A oni koji predlažu 
popularne mjere su zapravo populisti, i tu nema mjera koje mogu i trebaju da prijaju. Bogu hvala 
sačuvali smo zdravlje naših građana i, ono što je odmah nakon toga prioritet,  zdravlje naše 



ekonomije. Zbog toga ove mjere su poželjne. Shvatam da su one iz onog vida stabilizacionih 
mjera. Ali i one su jedan vid odgovornosti prema našoj ekonomiji i kvalitetu života.  
 Ovdje bih sa ovog mjesta apelirao da razmotrite jednu mogućnost. Građani Tuzi su 
pokazali visoku odgovornost i ozbiljnost i ja im čestitam na tome, i dobro je što su Tuzi zajedno s 
Podgoricom i Danilovgradom jedna cjelina.  
 Ovdje bih apelirao na mogućnost da i gradovi Boke budu jedna cjelina. Ako uzmemo 
zemljopisnu distancu između gradova Boke onda je ona manja nego među konstituentima ove 
cjeline koju sam prije spomenuo to bi u mnogome  olakšalo njihov život, omogućilo im trgovinu u 
određenim trgovačkim centrima i učinjelo bi im život lakšim. Pa apeliram sa ovog mjesta da 
razmotrite tu mogućnost koja bi obradovala mnoge.  
 Ono što me takođe raduje jesu zapravo opredijeljena finansijska sredstva za sektor 
ribarstva. Vijdeli smo tu da je bilo nekih nedoumica  i izraza nezadovoljstva, ali ribarstvom se 
može baviti svako ko poštuje mjere koje su propisane od Nacionalnog koordinacionog tijela i to je 
ono što je dobro. 
 Ovo je vrijeme kada se zahtijeva socijalna distanca, ja više volim riječ fizička distanca. Ali, 
prije svega ovo je vrijeme kada moramo izraziti, pored socijalne ili fizičke distance,  duhovnu 
blizinu.  
 Mi se svi ovdje razlikujemo, i politički, i ideološki, i po pitanju prošlosti, sadašnjosti i 
budućnosti, ali, suparnik koji je pred nama on nas ne razlikuje, on nas uzima jednakim i svodi nas 
na jednu ravnu jednakosti. Zbog toga i naš odgovor tom nepredvidljivom suparniku mora biti 
jedinstven. 
 Na kraju čestitam vam na svim postignutim rezultatima. Iskreno se nadam kada cijela ova 
priča bude i za nas i da ću moći ponoviti te riječi, a čestitajući vama,  čestitam svima nama. Jer, 
pozitivni rezultati koje ste vi postigli su dobro svih nas, bez obzira na političke, ideološke i neke 
druge razlike. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:39:23) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Vuksanoviću. 
 Sada riječ ima poslanik Ranko Krivokapić, a neka se pripremi poslanik Goran Radonjić. 
Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (23.04.20 14:39:53) 
 
 Poštovane kolege, poštovani gosti, evo i danas slušamo, nije to možda ni nelogično na 
sjednici poslije uskrska o uskrsu. Stari Crnogorci su taj dan zvali velji dan. I vi ste ovim našim 
radom posljednjih mjesec i po dana zaslužili taj nekad važni epitet velji i obezbijedili novi velji dan 
za crnogorsko zdravstvom u onom dijelu pokazivanja snage, sposobnosti, pouzdanosti. I to je 
jedna dobra kombinacija crnogorskih ljekara i jugoslovenskog zdravstvenog sistema u strukturi i 
infrastrukturi, nažalost,  iz one, kako iz DPS-a vole reći, nerazvijene Crne Gore. Ona nerazvijena 
Crna Gora je zaštitila ovu takozvanu razvijenu Crnu Goru.  
 Ali ste uradili još možda i veću stvar, još jedan velji dan za sve vas u zdravstvu. Reći ću 
vam koji. Spriječili ste da vas ponovo prodaju. Vas su bili prodali, onako đuture sa svih tri 
specijalne bolnice, sedam  opštih, osam hiljada ljudi, 16.avgusta 2016.godine potpisan sporazum 
o prodaji bez cijene, kako se to zove u pravu, odnosno javnom privatnom partnerstvu, 
crnogorskog zdravstva malteškoj firmi i taj ugovor je bio potpisan u mraku prelazne Vlade  da se 
proda crnogorsko zdravstvo đuture. Da budete dio  one pohare koja je po meni najgora koja se 
mogla desiti Crnoj Gori, vidio sam svakakvih pohara Crne Gore, i neke i spriječili  mi iz SDP-a, to 
je bila najgora, da je crnogorsko zdravstvo privatizovano na 30 godina za 375 miliona, po principu 
Deripaske, našim parama da nas kupe. E to je velji dan za vas, sa ovakvim auteritetom koji ste 
stekli to se nadam više niko biću blag bezumno neće usuditi da uradi. Ugovor je bio potpisan, 
poništila ga je 41. Vlada, po nekom mraku, ali čovjek s kojim se to radilo je optužen premijer 



Malte, između ostaloga, za korupciju, a i sumnja za ubistvo.  
 Tako da ovaj velji dan je velji dan za crnogorsko zdravstvo, ali prije svega za sve građane 
Crne Gore, što se taj 16.avgust 2016.godine sa vašim autoritetom više neće smjeti ponoviti. Ja 
pokušavam učiti kulturu sjećanja i kolege u partiji, a i vi se sjećate. Postoji antologijsko obraćanje, 
nije bitno ime, ime je Aleksandar Mugoša, ne premijeru nego svima nama u politici. Zbog 
tadašnjeg govora mržnje, kako je on to napisao u svom pismu, a što je bila priprema da se desi 
ovaj 16.avgust. To je manifest  prema svakoj vlasti, ponavljam ne prema jednom  premijeru, ne 
prema ovoj vlasti onoj vlasti nego prema svima nama u politici da odbranite struku, sistem od nas. 
I ima dvije lijepe stvari. Da ste plaćeni na sat manje nego nečije pomoćnice, čistačice, da se 
školujete 14 godina akademskog obrazovanja da biste bili plaćeni toliko koliko ste i jedna pouka 
za nas političare. Što ćemo kada avioni ne budu lećeli? To je možda bilo proročki u tom pismu, 
neki će me razumjeti o čemu pričam. 
 Naravno, pitamo se đe je Crna Gora, da bi sada iz svega ovoga izašla. 2016.godine, kad je 
SDP otkazao povjerenje Vladi, kad je završen poziv za NATO, što smo obećali na vrijeme, kad 
više nijesmo mogli biti kočioni sistem, Crna Gora je bila manje zadužena od Srbije. Srbija 67% mi 
64%. Februar mjesec 2020. Srbija je 49%, a Crna Gora 79%, oni su smanjili 15% svoj dug  a mi 
povećali 15% svoj dug. Znamo kakva je vlast u Srbiji. E, sad pogledajte što je Crna Gora radila te 
četiri godine u svom ekonomskom sistemu. Naravno, nije stvorila strukturu koja će proizvoditi 
nego samo kako će trošiti. Mi je zovemo ekonomija pohare, ali tu smo đe smo. I zato Hrvatska 
može da da 18% svog GDP-a, a mi, koliko vidim, za turizam, glavnu privrednu granu, 0,1% tako 
mi se čini od GDP-a. Jedan veliki profesor Vojin Dimitrijević je govorio - doći će maca na vratanca. 
Vi ljekari to znate. Kad  uzmete organizmu bubreg, jetru i druge manje vitalne, ali ipak organe kad 
dođe bolest a ovo jeste bolest i ekonomska, ne samo zdravstvena, onda se napravi selekcija i 
Darvinov princip, nažalost, prestrukturiranje i društava i ljudskih organizama.  
 Zato pamtite ovaj velji dan vaš da odbranite zdravstveni sistem Crne Gore koji ste naslijedili 
u najvećem dijelu prije 30 godina, jer je to najvitalniji sistem svakog društva, a male zemlje još i 
više. Male zemlje još i više. I eto nije Vaskrs ali jeste velji dan za crnogorsko zdravstvo i Crnu 
Goru, zahvaljujući vama  i onoj Crnoj Gori koja je bila najbolja, a to je ona do 1990.godine.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:45:20) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima Goran Radonjić, a neka se pripremi Boris Mugoša. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (23.04.20 14:45:26) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani,  
     Osnova je da,  kad god se nalazimo u teškoj situaciji, konstatujemo kakva je to situacija. 
Razmišljam nešto može li vanrednije stanje biti od ovoga u kome se sada nalazimo. 2012. godine 
pao je snijeg i bilo je vanredno stanje. Sada smo u takvoj poziciji da ne smijemo da odemo kod 
svojih roditelja jer nam prijeti da će, do skoro je bilo, uhapsiti neko ako odemo u kuću čiji nijesmo 
žitelji. Kod svojih roditelja ne možemo da odemo.  
 Ljudi umiru od bolesti. Najdrakonskije mjere zabrane kretanja, ukidanje svakodnevnog 
ponašanja, i to nije vanredno stanje? Da se razumijemo,  ne tražim uvođenje vanrednog stanja 
nego samo da se ono što je na jeziku, na riječima u pravu upodobi onome što je realno stanje, da 
ono što je realno stanje bude jednako onome kako je u zakonu. Ne sviđa mi se retorika. Mi ovdje 
vodimo bitke za gradove, bitke za Crnu Goru, ratujemo. Zar nam nije dosta rata? Većinu mog 
života trpim tu retoriku i pitam se kad ću jednom prestati da gledam vijesti u kojima će neko da mi 
govori da se za nekog neko bori, a protiv nekoga, sa nekim izdajnicima, sa nekim deportacijama, 
hapšenjima, mržnjom. Zašto ne možemo da govorimo o tome da je to jedna epidemija, da se 
borimo za zdravlje, da nas  zanimaju ljudi, da želimo da budemo bliski sa njima? Ako moramo 



socijalnu distancu kao medicinski termin da koristimo možemo li o njima da razmišljamo kao o 
svojim bližnjima? 
 Stanje u medijima je veoma loše. Potpuna propast objektivnosti, balansiranosti. Riječi 
struke! Čuli smo riječ struke ponekad koja nije baš adekvatna ovom zvaničnom stavu. Pročitali 
smo i čuli riječ Sindikata doktora medicine. Vrlo teška ocjena, vrlo teško stanje koje proizilazi iz 
onog pisma. Da li je to neko ozbiljno razmotrio, da li je nešto uradio, da li je podnio odgovornost 
tim povodom? Odbiti pomoć od Srbije. Čitao sam dobro, a ne čini mi se da je mnogo pročitalo 
ovdje ovaj izvještaj, nema nijedne riječi o saradnji regionalnoj, o saradnji, recimo, sa Kinom, a 
dobili smo neke donacije od njih. Odbiti pomoć od Srbije, onda tražiti peškire i posteljinu od NATO-
a. Pa nije valjda da smo došli na prosjački štap, da nemamo za peškire? A sa druge strane nam 
se govori da smo mi najrazvijenija zemlja u regionu. Pa nije valjda da je tako. Eto nam te 
diskrepancije između jezika, riječi i onoga što je realno stanje. Kako nas gledaju ti zapadni partneri 
kad moljakamo za peškire? 
 Na drugoj strani, da smo imali dobru, principijelnu pametu spoljnu politiku koja se zasniva  
na našoj tradiciji, pa Rusija bi nam pomogla. Ako je pomogla Srbiji, ako je pomogla Italiji, ako je 
pomogla tolikim zemljama, pa pomogla bi nama. Toliko puta smo opstali u istoriji, zahvaljujući 
ruskoj pomoći, kineskoj pomoći evo i sada.  
 Zašto se insistira na neprijateljstvu koga nema, koje nije prirodno, koga ne treba da bude. 
Duboko me pogađa kako se ovdje gaze osnovne ljudske vrijednosti, a potpuno forsiraju neke 
pogrešne. Pogodila me formulacija - neka svaki građanin zna ko ga od komšija i sugrađana 
nedisciplinom dovodi u opasnost. U porodici mog prijatelja jedan član je bio pozitivan na 
koronavirus, pa nijesam ovako razmišljao, nego sam bio zabrinut za svoje prijatelje. Brinulo me je 
kad mi prijatelj kaže da se budi   gleda da li mu dijete ima temperaturu, da li će mu majka  da oboli 
od toga, da li će preživjeti, a ne da nas vlast, umjesto da nas navede da pitamo, da pomognemo, 
da kažemo treba li vam nešto, mi treba valjda da se pretvorimo u špijune i da gledamo da nijesu 
slučajno izašli iz kuće. Objavili su imena ljudi koji čak ništa nijesu prekršili, zašto se to radi? Zašto 
se govori o neprijatelju, zašto se unosi sumnja? Danas je Svjetski dan knjige. Nije to nešto u 
cijelom svijetu što se obilježava rođendan i datum smrti Šekspira kao i datum smrti Servatensa 
zato što je važna samo knjiga, a važna je, ja to znam najbolje, nego je važno ono što se u tim 
knjigama govori - humanost, vrijednosti, solidarnost. Gdje su naši intelektualci, naši umjetnici da to 
brane? Zašto niko nije zvao porodicu mog prijatelja nijednom da ih pita kako su? Ali ima vremena 
da nam šalje poruke Vlada Crne Gore. U ovako važnoj situaciji zar ne treba ovdje da bude 
predsjednik države i predsjednik Vlade? Gdje je, ako nije u Skupštini, dok se o ovome raspravlja. 
Šta je to važnije danas i juče od ovoga? Zar ne treba, građani, da nam kaže da je sve u redu, da 
nije u redu, da će nešto da urade? Gdje su? Uhapšen sveštenik sa znakom uzvika. Zar je to nešto 
što treba policija da nam javlja preko medija. Ja mislim da je mnogo, mnogo nas osjetilo revolt i 
osjećaj je taj da se ove mjere koriste da se proganjaju politički neprijatelji. Na žalost politički 
neprijatelji, a ne neistomišljenici. Dakle, u zemlji gdje su svi sputani, gdje je sloboda svaka gotovo 
ukinuta samo su cijene slobodne, a zašto je tako? Zašto neko zarađuje na maskama, na 
alkoholu? U srećnim zemljama maske se dijele besplatno. Zašto to nije kod nas tako? Vidimo se 
na litiji. To je mjesto gdje ćemo ponovo afirmisati, kako smo i uradili ove zime humanost, ljubav, 
solidarnost, bratstvo, ljubav, vjeru i nadu. Nemojmo to da zaboravimo u ovom teškom vremenu 
teške krize, humanitarne, zdravstvene, ekonomske i svake druge. Budimo ljudi pa ćemo i da 
preživimo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:51:19) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Boris Mugoša i neka se pripremi poslanik Branko Radulović. 
 Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (23.04.20 14:51:32) 
 



 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovani predstavnici Vlade, uvažena dr Miranović, dr Mugoša i Lazoviću,  
 Pa evo ja samo na početku da iskoristim priliku da vam saopštim, bilo je različitih tumačenja 
povodom glasanja Socijaldemokrata oko Predloga zakona o dopuni Zakona o zaradama 
zaposlenih u javnom sektoru u kojem se predviđa povećanje plata zdravstvenim radnicima koji je 
predložila koleginica Bošnjak, mi iz Socijaldemokrata smo glasali za da se taj Predlog zakona 
uvrsti u dnevni red, iako vidim da  u pojedinim medijima su bila prisutna određena ne tako dobra 
tumačenja našeg glasanja. Ja to prepisujem činjenici da se glasalo prvi put na onaj način, jer ja 
uvijek vjerujem u profesionalnost, a naravno svako ko radi profesionalno svoj posao ima pravo i da 
griješi. Ja sam tu uvijek glasao tako zna i koleginica, tu mi je kao svjedok koleginica Bošnjak, od 
kad god ona predlaže taj zakon ja sam uvijek glasao da se uvrsti u dnevni red, jer moj stav po tom 
pitanju je jasan i nepromijenjen, i tako će biti i ubuduće. 
 Što se tiče mjera iZ socio-ekonomske politike, jer juče nisam imao vremena zbog 
ograničenog trajanja uvodnog izlaganja, postoji jedna mjera za koju smo mi Socijaldemokrate još 
prije nešto više od mjesec dana ukazivali da treba ići u tom pravcu, a to je kontrola, odnosno 
ograničavanje cijena određenih proizvoda. Mi smo to uradili nakon što je Vlada Hrvatske koja je 
zemlja članica Evropske unije uvela tu mjeru, a nakon toga su istu mjeru uvele i Vlada Srbije, i 
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine, i Vlada Republike Srpske, a pročitao sam u analizi jedne 
renomirane kompanije da je u Sloveniji data mogućnost da se u određenim situacijama ograniče 
cijene, čini mi se da su u pitanju bila sjemena, a radi se naravno o poljoprivredi. Mnoge druge 
zemlje svijeta su ovu mjeru uvele. Prosto ja mislim da je svima jasno da ovaj period od dva-tri 
mjeseca dok traje ova epidemija nije period gdje treba da se ne znam ni ja kako zarađivati.  
 Svjedoci smo da su porasle cijene brojnih proizvoda. Evo i u ovoj analizi Uprave za 
inspekcijske poslove koja  ne može sad da kontroliše svaki objekat negdje preko 120 kontrolisanih 
subjekata je povećalo cijene. Ja ću vam samo navesti primjer oko zaštitnih maski. Mi svi govorimo 
građanima koristite zaštitne maske da bi  zaštitili i druge itd. i stalno vršimo tu vrstu po meni 
opravdanog pritiska da se koriste zaštitne maske, ali da malo vidimo kakve su cijene. U 
Monefarmu je 0,51 cent, ok, državna apoteka, u privatnim apotekama,, po riječima farmaceuta iz 
privatne apoteke, slušao sam njegovu izjavu, kreću se od 0,69 ceni pa nadalje. Ja sam ih kupuio 
po 1 i 20, a u nekim apotekama, po informacijama koje sam dobio, su i po dva eura.  
 U privatnim apotekama se cijena ove maske koja je za jednokratnu upotrebu je od 0,69 
centi do dva eura. Sad jedna tročlana ili četvoročlana porodica ako hoće 20 dana u toku mjeseca 
da izađe da samo po jedanput koristi masku, a mi stalno pričamo koristite maske, to je 100 eura i 
mi nećemo da u ovom periodu ograničimo cijene određenih proizvoda. 
 Na kraju, jer nemam vremena koristim priliku, i zaboravio sam juče, da je veoma važna 
uloga staračkih domova, da imamo oko 700 korisnika u tri staračka doma, oko 620 u državnim i 
preko 70 u privatnim, i da znamo što se desilo sa staračkim domovima u nekim uporednim 
primjerima, da je nevjerovatno dobro što smo uspjeli da u tom segmentu ne dozvolimo da se ovaj 
virus proširi, a znamo da je to najranjivija kategorija stanovništa.  I neko od kolega je pomenuo  
Zavod "Komanski most" izuzetno osetljiva kategorija korisnika i zaista zahvalnost i zaposlenima i 
njima i njihovim roditeljima, odnosno staraocima što se uspjelo i u tom segmentu da ne bude 
proširenja virusa. Na kraju moram reći jedno duboko razočarenje. Slušajući neke rasprave imam 
osjećaj da smo mi na nekom takmičenju koja će zemlja da bude bolja od koje. I da nekad neko, 
čini mi se, bi htio da ovdje imamo i više onih koji su nastradili i više na respiratorima da bi nešto 
nekome dokazao. Ja svakome na svijetu želim da nema niti jednog inficiranog, niti jednog 
stradalog i niti jednog na respiratoru. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 14:56:21) 
 
 Riječ ima poslanik Branko Radulović, a neka se pripremi poslanik Mihailo Anđušić. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (23.04.20 14:56:29) 
 



 Građani Crne Gore, gospodo, velje vrijeme išće velje ljude, posebno kada se dođe u pitanju 
biološka i materijalna supstanca jednoga društva. Posebno ukoliko će to iskušenje trajati dugo i 
biti sve složenije, posebno ako je neko kao mi u Crnoj Gori faktički ostao sam i biće sam zato što 
je globalni moral i interes doveden u pitanje, posebno ako je Crna Gora ovakva kakva jeste 
zatočena, osakaćena, konfrotirana. Sabornost je odgovor na ta vremena.  
 Imajući to u vidu, a uvijek gledajući sa godinama malo duže ja sam prvi ili među prvima 
rekao što će nam se desiti. I kako sam uvijek otvoren, to je bilo 1. marta 2020. godine, pročitajte 
ovaj intervju, desiće nam se velika iskušenja. Zatim, druga moja prilika je bilo kad se okupila velika 
elita na našem Odboru, Daliborka je bila i Slaven, kada sam rekao predstoji vrijeme duboke 
recesije a možda i bankrontsva. Ova novinarka koja neće ni da je pomenem ime nije me ni stavila 
tamo, a onda sam iako konfrotiran do kraja s Milom Đukanovićem poslije dva slučaja, to je 18. 
marta dao saopštenje Biti ili ne biti za Crnu Goru i rekao mu ključevi su kod tebe, Đukanoviću. 
Saberi sve lidere, saberi elitu, zaboravimo podjele, ostavimo po strani i zajednički svi u ovoj borbi, 
nema izbora. Idemo zajedno za spas Crne Gore. Umjesto  kao neko ko nosi ključeve ili nosio 
ključeve da tako odgovori on je pojačao represije.  
 Da bih bio do kraja Crnogorac i za Crnu Goru, ovakvu, ojađenu, konfrotiranu, ja sam onda u 
Danu dao veliki intervju  gdje sam predložio sve za spas Crne Gore i fond i sve ostalo.Takođe, to 
je bilo gospod prije jedno 20 dana sad da ne pominjem, da ne uzimam vrijeme, takođe i ovo ovdje. 
Gospodo, i da vam nešto iskreno kažem, nikakva mi nije satisfakcija ukoliko sam 30 godina bio u 
pravu, ali  degutantno mi je od onih koji su bili zagovornici te promašene pljačkaške neoliberalnog 
koncepta da danas pričaju o državnom integracionizmu. To je degutantno. Ja sam ponovo, 
zajedno sa ovim ljudima ovdje, slušajte, gospodine Radunoviću, jer iz ove oblasti jedini imam u 
vama sagovornika stručnoga, dao rezoluciju, predlog rezolucije o novoj ekonomskoj politici Crnoj 
Gori u uslovima epidemijskog i podepidemijskog stanja uzrokovan. Dobro pročitajte ovo, 
gospodine Radunoviću, što će biti dato u proceduri jer je gospodin Brajović zamolio da u ovom, i ja 
sam prihvatio to.  
 Sada ću da se obratim prvo mojoj ćerci i njenim drugovima, drugovima kad ja kažem to su i 
muško i žensko, kojima je osijedila kosa, koji su školovani na najboljim univerzitetima, koji imaju 
najbolje reference, koji su održali zdravstveni sistem, vaša je obaveza da u pitanju kada je biti ili 
ne biti za Crnu Goru budete istrajni, zaboravite kredite, zaboravite treće smjene, zaboravite 
pancire, vi ste, vaša dužnost moralna i ljudska, materijalna da ne pominjem to, porodična, 
crnogorska, da stojite tu. Nek se drugi slikaju kako goj hoće.  
 Gospodine Lazoviću, mi se na Univerzitetu strašno dobro znamo ko smo i što smo i koje su 
naše reference. Zato ću da vam kažem prof.dr Lazoviću, mada ima mnogo boljih od vas u 
zdravstvenom sistemu, a dajući vama tu titulu tražim od vas odgovor - Zašto ne kažete istinu o 
ovome čudu koje nije ni virus, nije ni bakterija,  ne zna se što je. Zašto ne kažete da je ono što su  
analize da antitijela krvi pokazali da je 50 puta više zaraženih. U Crnoj Gori ako je 300 i kusur bilo 
je zaraženih puta 40-50. Stenford univerzitet je to potvrdio. Zašto ne kažete da će izazvati velike 
neurološke, kardiovaskularne, respiratorne, digestivne, na žliježima velike probleme, srčanost, 
srčani udari se tri puta povećaju. Ko preteče ovaj put neće drugi put, neće treći put. Vakcina, ako 
je bude, neće je biti. Koji su ovo patogeni, koji su ovo slojevi drugi, što se dešava? Nema da se 
živi zajedno sa ovim neprijateljem nego da otkrijemo njegove slabosti. Ovo što ste uradili, građani 
Crne Gore, sinoć gledao sam vas sa balkona, nemojte da se ponašate, ovo je slika iz Islanda koja 
je deset, gospodine Lazoviću, 10% građana je testirano ne iz krvi samo nego i ostali. Zato su oni 
na pravom mjestu. 
 Građani Crne Gore, poštujte ovo što su vam rekli. A vama kažem dajte svakom građaninu 
Crne Gore maske i rukavice i masovno testirajte. Hoću da Crna Gora, kao i druge države, bude 
masovno testirana, 10, 20, 30, 40, 50%, tada ćemo znati istinu. Neka nam je Bog na pomoć i vi 
ljekari ono što ste učili pokažite sad. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:03:48) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Mihailo Anđušić, a neka se pripremi poslanik Raško Konjević. 



Izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (23.04.20 15:03:51) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Pa evo nakon sad već dvodnevne rasprave imali smo prilike da čujemo zaista puno toga, 
mahom i oprečnih mišljenja, ali cijenim da je sve to imalo neku vrstu konstruktivne note i da će 
naši gosti koji su ovdje već dva dana imati prilike da iz ovih izlaganja, iz ovih sugestija uzmu nešto 
korisno za period koji je pred nama.  
 Ja, prije svega, želim da se pridružim čestitkama i da izrazimi duboko poštovanje prema 
ljudima iz Nacionalnog koordinacionog tijela i prema predstavnicima Vlade, odnosno dijelu tima 
koji je danas sa nama ovdje i ostatku tima koji vrijedno radi dok smo mi danas ovdje. Usudio bih 
se slobodno reći da eto, ne tako lijepim povodom, ovo se može okarakterisati kao možda 
najozbiljnije i najkvalitetnije odrađen posao u mandatu ove vlade. I ono što cijenim da je negdje 
najveća vrijednost cjelokupnog ovog procesa jeste što su građani imali prilike da zadobiju dodatno 
povjerenje kada su u pitanju institucije sistema. To je nešto što je posebna vrijednost cjelokupnog 
ovog procesa. I čini mi se da realni dio javnosti upravo to na taj način i percipira. Zbog toga ovih 
dana ovdje možemo i da čujemo razne opaske upravo zbog činjenice da i istraživanja javnog 
mnjenja pokazuju da povjerenje javnosti u ono što radi Vlada, Nacionalno koordinaciono tijelo i niz 
drugih institucija jeste na jednom najvećem mogućem nivou i kažem da je to dokaz da je država 
Crna Gora godinama unazad radila dobar posao kada je u pitanju snaženje institucija.  
 Puno vremena smo potrošili na to da čujemo kritike na račun toga da se u javnosti 
pojavljuje jedan uži dio ljudi, svakako da se sa time ne bih složio. Pored ljudi koji su danas ovdje 
prisutni svakodnevno i na konferencijama za medije i kroz različite vrste komunikacije i interakcije 
sa građanima, imamo veliki broj stručnih lica koje građani na kvalitetan način informišu o stanju u 
kome se nalazi naše zdravstvo. Danas smo isto tako imali prilike da od ljudi u lijevom dijelu naše 
sale čujemo na koji način oni barataju podacima o trenutnom stanju. Čuli smo, prije svega, riječ 
struke i vidjeli ste da se zaista može raditi o svemu sem o ljudima koji u ovom trenutku ne vladaju 
situacijom ili koji nemaju potrebna stručna znanja. 
 Takođe, želio bih da izrazim zadovoljstvo i samim dokumentom koji nam je Vlada uputila na 
razmatranje, dakle i po formi i po sadržaju se zaista radi o jednom veoma kvalitetnom dokumentu 
koji nam govori samo jednu stvar. Svi smo imali prilike da se uvjerimo da na 80 strana se nalazi 
pregršt konkretnih podataka koji idu u prilog činjenici da je Vlada radila jedan veoma ozbiljan, 
kvalitetan i predan posao. Ono što su činjenice jeste da je kroz taj dokument su sažete sve 
aktivnosti koje je radilo niz institucija, od Nacionalnog koordinacionog tijela, Institututa za javno 
zdravlje, Kliničko bolničkog centra, Crvenog krsta, Uprave za imovinu, različitog broja drugih 
institucija. Ovom prilikom bih svakako pomenuo i ulogu Glavnog grada u cjelokupnom ovom 
procesu. Sama Vlada je u izvještaju to potencirala kroz nekoliko rečenica gdje je Glavni grad, ne 
samo sa aspekta Podgorice, već i cjelokupne države, pružio jednu kvalitetnu podršku kroz 
stavljanje na raspolaganje svih njenih službi i u drugom dijelu kroz izdvajanje značajnih donacija 
kroz budžet.  
 Napomenuo bih da su službe Glavnog grada sve ovo vrijeme radile veoma marljivo i da su 
se izlagali posebnim opasnostima. Pomenuo bih u toj situaciji, jer sam imao prilike neposredno da 
razgovaram sa njima minulih dana i Službu zaštite i spašavanja Glavnog grada koja je u ovoj 
situaciji preuzela obaveze nekih drugih institucija i svakodnevno se izlagala rizicima i odradila 
jedan veoma kvalitetan posao je bila u pitanju izolacija Opštine Tuzi, i to je još jedan od primjera 
kako je Vlada postupila kada je u pitanju bilo to ugroženo područje. 
 Šta sve reći? Puno je toga, kolege su rekli dosta o ekonomskim mjerama. Dakle, Operativni 
štab za privredu koji je organizovao  do sada 15 sjednica. Dakle, još jedan primjer ozbiljnog i 
marljivog rada. Dakle, osam štabova govori o jednoj ozbiljnoj organizaciji. Čuli smo detaljno koje 
su to sve mjere bile na snazi od prvog seta do drugog seta mjera. Osvrnuo bih se kratko i na, s 
obzirom da nismo imali prilike da se tih mjera dotaknemo, i na mjere veoma značajne koje će 
nakon svega ovoga dobiti tek na značaju a to je podrška poljoprivrednim proizvođačima i podrška 
ribarstvu. Neko od kolega je to pomenuo, čini mi se kolega Vuksanović.  



Mislim da su se u ovom momentu našle vrlo interesantne i korisne mjere. Jedna od njih je svakako 
otkup viškova proizvoda od strane Vlade, odnosno plaćanje punih cijena za potrebe zdravstvenih 
ustanova kad je u pitanju otkup poljoprivrednih proizvoda. Predviđeno je za te svrhe oko tri 
miliona, ali smatram da u narednom periodu će biti potrebno puno više, ali sam siguran da će 
Vlada i resorno ministarstvo u tom dijelu izdvojiti značajna sredstva i u narednom periodu, 
odnosno u periodu koji je pred nama.  
 Takođe, ono što je jedan segment kojem ćemo se, nadam se, nakon ove situacije, dodatno 
posvetiti a to je promovisanje domaće proizvodnje. Ovih dana vidimo dosta nekih inicijativa od 
samih građana na društvenim mrežama i uopšte koji iskazuju interesovanje prema inicijativi da 
nakon ovog perioda iznađemo veći broj mjera kako bi otkup domaćih proizvoda funkcionisao na 
kvalitetniji način. Pomenuo bih i način na koji smo upravljali situacijama koje se tiču 
osposobljavanja privremenih bolnica, dakle primjer realizacije, a investicije, slobodno ih mogu 
nazvati ili projekta privremene bolnice Bemaks arene, i na koji način je to odrađeno, može da služi 
za primjer i mnogo razvijenijim zemljama u Evropi na koji način se sve i organizovalo. Evo imali 
smo sreću da nam to nije bilo potrebno, ali to je dokaz jedne velike ozbiljnosti. Pomoć Evropske 
unije, kratkoročna i dugoročna od tri miliona i od 10 miliona zaista pregršt toga. Komunikacije sa 
medijima, još jedan segment koji je pokazao da i Vlada i mediji mogu da funkcionišu na jedan 
dobar način. U tom dijelu treba odati priznanje predstavnicima medija koji su na kvalitetan način tu 
saradnju ostvarivali.  
 U svakom slučaju, završavam, smatram da, ukoliko zadržimo pristup koji smo imali do sada 
u narednom periodu, a sve zavisi od nas,  će Nacionalno koordinaciono tijelo i Vlada se izboriti sa 
ovim problemom na kvalitetan način, uostalom na način kako je to radila i u dosadašnjem periodu. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:11:49) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Raško Konjević, a neka se pripremi posljednji govornik Danijel Živković. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.04.20 15:12:00) 
 
 Poštovani građani, 
 Naravno, uz poziv da svi zaista poštujemo ono što su preporuke struke, bez obzira što 
negdje možemo da steknemo utisak da se problem s kojiim se suočavamo smanjuje, mislim da 
odavde u našim završnim riječima svi treba da pozovemo građane i da im ukažemo da i u 
narednom periodu moramo poštovati one preporuke ukoliko ne želimo da nam se ovi problemi 
vrate na način na koji niko od nas koji smo ovdje niti od građana ne želi. Ovakve vrste krize koje 
će, bojim se, iz zdravstvenih prerasti u ekonomske uvijek su prilika, čini mi se da se preispitamo 
da li smo u mnogim segmentima bili na pravom putu.  
 Ja ću vam citirati izjavu ministra turizma iz 2015. godine koji kaže da Crna Gora stvara 
konkurentske elemente kako bi se Crna Gora polje pozicionirala na mapi svjetskih destinacija što 
će omogućiti da gotovo pola stanovništva naše zemlje živi od turizma. Turizam treba da 
predstavlja ključnu ekonomsku granu koja će do 2024. učestvovati sa više od 30% bruto 
društvenog proizvoda. Nakon pet godina, a trebali bismo da imamo stratešku viziju, predsjednik 
Demokratske partije socijalista kaže - Treba da pokušamo ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:13:25) 
 
 Poslaniče Konjeviću, samo da Vas zamolim, nema više prenosa na javnom servistu, ima na 
Televiziji Vijesti i naš signal ide odavde. Samo da budem korektan prema svim prisutnim u sali. 
Izvolite. 
 



 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.04.20 15:13:37) 
 
 Predsjednik Demokratske partije socijalista kaže da treba pokušamo da oslobodimo Crnu 
Goru od zavisnosti turizma jer je kao takva podložna spoljnim uticajima.   
 Zašto navodim ove dvije izjave? Zato što bi kriza trebala da nam posluži da zaista stanemo 
i vidimo šta to treba da bude ključna potka u daljem razvoju Crne Gore. Mi smo u ozbiljnom 
problemu. U trećem kvartalu prošle godine od turizma smo prihodovali 750 miliona, od ukupno 
milijarde i 100 koliko smo prihodovali 2019. godine. Nemamo više luksuz da dozvoljavamo sebi da 
u pet godina mijenjamo strategije razvoja. Strategije razvoja nijesu stvari koje se mijenjaju svake 
godine. I zato je naš poziv bio, i dan danas,  jedan dio poziva se čuje iz drugih opozicionih partija, 
dajte da sjednemo da vidimo kako ovaj ekonomski problem, s kojim ćemo se suočiti, kako iz njega 
da izađemo. Neka to bude poziv na solidarnost da zajedno pokušamo da vidimo koje su to mjere 
dugoročnije koje bi mogle da nas izvuku iz ovoga, a ne da bilo koja kriza može da utiče na Crnu 
Goru na ovakav način. Rekao sam i ponoviću, mjere Vlade jesu obuhvatne ali nijesu dovoljne. 
One neće omogućiti održavanje zaposlenosti. Ne možete grani koja produkuje 25% bruto 
društvenog proizvoda pomoći sa pet miliona.  
 Ja nijesam uspio u ovih desetak dana, potpredsjedniče Vlade Simoviću, ni ja ni građani, da 
dobijemo informaciju koliko banke u vremenu moratorijuma od tri mjeseca će obračunati kamate.  
Gospodin Žugić, iako prima platu od 3,5 hiljade eura, ćuti. Ja vas molim da vi kao potpredsjednik 
Vlade ustanete i informišete građane koliko će kamata biti obračunato u ova tri mjeseca. Možda 
nemate taj podatak ali molim vas obezbijedite od gospodina Žugića. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK  IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:15:47) 
 
 Hvala vam. 
 Sada proceduralno je željela intervenciju, izvinjavam se, poslanica Bošnjak. Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (23.04.20 15:15:58) 
 
 Možete da nam omogućite da dobijemo odgovor od predsjednika Nacionalnog 
koordinacionog tijela kad je to tijelo formirano, pošto ste, ja sam ponovila, meni  dali izvještaj 30, a 
piše u ovome 11. da nam pošaljete tu odluku, i zašto to nije objavaljeno u Službenom listu, kolike 
su naknade za vaš rad i da li je ono koordinaciono tijelo u skladu sa Zakonom o zaštiti 
stanovništva od zaraznih bolesti uopšte formirano i ko čini to tijelo kao stalno tijelo, jer ste se 
pozvali na Uredbu Vlade i stvarno mislim da bi to trebali da razjasnimo jer to je neka stvar koja nije 
se našla u ovom izvještaju, a trebala je. Pa samo da nam omogućite odgovor na to. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:16:44) 
 
 Hvala vam. 
 Čuli su vaše pitanje, a čula je i javnost. Imaće završne napomene i završno izlaganje 
Milutin Simović, pa ćemo da vidimo što će u završnoj riječi saopštiti, to je njegov izbor. 
 Sada ima poslanik Danijel Živković. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (23.04.20 15:17:04) 
 
 Poštovani predsjedniče Brajoviću, poštovani članovi Nacionalnog koordinacionog tijela, 
uvaženi ljekari, gospodine Pejanoviću, 
 Evo prilike da i ja nešto u završnoj riječi kažem o onome što su, čini mi se,  dosta dosta 
dobro moje kolege iz Demokratske partije socijalista opservirale, makar što se tiče ove informacije 



koja je zaista sadržajna i kvalitetna. I naravno da niko nije očekivao da ćemo u ovom mjesecu 
raspravljati o ovim, ne, tako da kažem, milim temama ali i ovo je prilika možda da sagledamo 
ukupno stanje u crnogorskom sistemu, ne samo onom koji se očitava u zdravstvu nego i u 
obrazovnom sistemu, sistemu zaštite i spašavanja, bezbjednosnom sistemu i svim drugim 
sistemima koji su, po mojoj ličnoj procjeni, odgovorile na kvalitetan način u odnosu na postojeći 
izazov i iskušenje koje se očitava u ovoj pandemiji koja je pogodila ukupan svjetski poredak. 
 Kada se dese ovako izazovne situacije onda je jasno da svaki sistem pokaže pukotinu, 
odnosno grešku koja postoji, jer se one očitavaju u iznenadnosti pojave ovih izazova, a ovaj 
izazov zaista jeste bio  iznenadan za ukupan svjetski poredak. I kada bi upoređivali ovako jedan 
mali sistem kakav je sistem Crne Gore onda bi vjerovatno mnogi prognozeri kazali da naš sistem 
neće odoljeti ovakvom izazovu, ovakvom ozbiljnom izazovu pred kojim se nalazi ukupan svjetski 
poredak. 
 Rekao bih da danas nam treba najveći stepen konsenzusa. Treba nam najveći stepen 
solidarnosti. Treba nam iskazivanje najvećeg stepena kolektivne svijesti. Treba nam najveći 
stepen discipline. Treba nam najveći stepen ozbiljnosti i odgovornosti. I ako danas u ovom 
parlamentu nismo uspjeli da čujemo takve riječi, dakle solidarnosti, onda zaista ne znam šta to 
može da nas okupi, kakva ideja i tema može da nas okupi  u jedan prostor. Koja je to tema ako 
nije ova tema koja podrazumijeva zaštitu zdravlja i života svih ljudi. Evo da uzmemo da se 
razlikujemo u pogledima na koji način treba koncipirati određene ekonomske mjere, da uzmemo 
da kažemo da tu postoji prostora da se napravi određeni manevar ili da se napravi drugačija 
inicijativa, ili preusmjeravanje određenih sredstava, ili povećanje dotacija ili subvencija određenim 
adresama. Ali, da nismo u stanju da se okupimo oko jedne suštinske stvari, a to je da je upravo 
ovo Nacionalno koordinaciono tijelo na čelu sa strukom, na čelu sa profesionalnim odnosom, 
napravilo takve rezultate i spriječilo širenje pandemije, odnosno širenje epidemije u našoj zemlji i 
postiglo takve rezultate kojI mogu da se upoređuju i komparativni su sa svim zemljama regiona, pa 
i zemljama svijeta, ja zaista, vjerujete mi kao mlad čovjek, da li ću sjedjeti kasnije u ovim klupama 
ili neću, ja ne mogu da to shvatim i ne mogu da vjerujem da se mi oko te ideje ne možemo da 
okupimo.  
 Osim toga, ovdje je danas bilo govora o tome da li je neko završio fakultet u Podgorici ili u 
Beogradu, ili na Sorboni, ili Lomonosovu. Dozvolite mi ipak, zamislite da sa ove strane zaista 
sjede ljudi koji su možda završili upravo u ovim eminentnim centrima ili da su to saopštili na način 
da se radi o najsmješnijem virusu, i da niste proaktivno djelovali, i da niste djelovali na jedan 
proaktivan prosefionalan i odgovoran način,znate šta bi se danas desilo u ovom parlamentu? 
Danas bi oni protivnici svega i svačega u Crnoj Gori kazali - eto vidite zar vam nismo rekli kakav je 
zdravstveni sistem u Crnoj Gori. Hvala vam što to niste dozvolili. Prvo vam hvala što niste dozvolili 
da se ova epidemija ekspanzivno širi u Crnoj Gori, i hvala vam što ste odbranili dignitet 
zdravstvene struke.  
 Takođe, hvala i svim onim ljudima koji se nalaze na liniji fronta zajedno sa vama. Ja neću 
posebno dijeliti te lovore, neću glorifikovati taj rad. Ne, iz razloga jer to nisu naše zasluge koji 
sjedimo u ovim klupama. Reći ću da je naša posebna obaveza da sa ovog nivoa treba da 
doprinesemo kreiranju kvalitetnijeg ambijenta i uslova u kojima vi treba da radite. Ne tražimo mi 
nikakav aplauz za taj rad, vi zaslužujete taj aplauz. Vi zaslužujete zaista svaku pohvalu i vi ste oni 
koji ste do možda par mjeseci bili kritikovani. To je taj sistem koji je bio kontinuirano sa jednog 
dijela političke scene ili jednog dijela, da kažemo civilnog sektora u kontinuitetu kritikovan kako nije  
u stanju da odgovori svim izazovima. Šta imamo danas na sceni? Na sceni imamo opovrgavanje 
takvih ideja i takvih konstatacija.  
 I finalno, da saopštim još jednu konstataciju koja se ovdje danas čuje kako nisu dobre 
ekonomske mjere. O tome može da se razmišlja, možemo da razmišljamo o nekim kvalitetnijim, 
još boljim mjerama u narednom periodu, ali možda se neki iznenade da će ove ekonomske mjere i 
upravo crnogorska ekonomija i privreda možda kvalitetno odgovoriti isto onako kako je odgovorio 
ukupan zdravstveni sistem u sprečavanju širenja ove epidemije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:22:30) 
 



 Hvala Vam, poslaniče Živkoviću. 
 Sada riječ ima potpredsjednik Vlade Milutin Simović. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (23.04.20 15:22:41) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče Parlamenta. 
 Uvaženi potpredsjednici, uvažene poslanice i poslanici,  
 Hvala iskreno na ovoj prilici koju je Vlada sa nadležnim insitucijama dobila da ukupnoj 
crnogorskoj javnosti predstavi odgovore Crne Gore na pandemiju korona virusa. I ova rasprava u 
Parlamentu, bez obzira na pojedinačne različite ocjene, ali generalno ubjedljivo većinski, pokazala 
je da Crna Gora je dala blagovremen, odlučan i i efikasan odgovor. I u završnoj riječi, kao što 
nijesam ni u uvodnoj, sjetimo se, neću iznositi bilo kakve afirmativne statistike koje govore o našim 
zajedničkim rezultatima. Neću jer svaki oboljeli, a posebno svaki izgubljeni život, ma gdje on bio 
na zemaljskoj kugli, je beskrajno vrijedan, i razlog za brigu i žaljenje. I tu nema mjesta za 
nadmetanje, iako je bilo pokušaja. Tu samo vidimo potrebu za nastavkom ovakvog odgovornog i 
danonoćnog rada, dodaću zajedničkog, i u Crnoj Gori i na globalnom nivou, jer je ovo globalni 
proglem koji traži i globalni odgovor. 
 Podsjetiću da je ključ našeg zajedničkog rezultata bio u blagovremenosti, odlučnosti, dobroj 
organizaciji, odgovornim upravljanjem krizom i iskazanom visokom sviješću građana Crne Gore. 
Snaga našeg odgovora bila je u uspješnoj saradnji struke i svih nadležnih državnih institucija u 
kreiranju ovako složenog i zahtjevnog odgovora, i tako ćemo i nastaviti.  Odmah smo napravili 
presjek ukupnog kapaciteta našeg zdravstvenog sistema, o tome je danas veoma opširno i 
kompetentno govorio prof. Lazović. Nakon toga struka je napravila procjene potreba u svim 
oblastima, o tome je veoma odgovorno govorio danas dr Boban Mugoša i dr Miranović. 
Istovremeno počeli smo borbu da odložimo pojavu prvog slučaja,  u čemu smo uspjeli, to ne može 
niko da ospori, a nakon toga da kontrolišemo širenje, u čemu uspjevamo. Ne govorim da smo 
završili, nego namjerno kažem uspijevamo, još su brojni izazovi pred nama. Donijeli smo dobre 
odluke i poštovali ih uglavnom. Ali, ponavljam i ja, kao što to danima ponavljaju epidemiolozi, da 
moramo ih i dalje poštovati, bez izuzetaka. Ne može niko, bez obzira kako se zvao i prezivao, da 
bude izuzet od poštovanja mjera, bio on dio duhovnog ili svjetovnog sistema ove države, 
nezavisno da li on bio ministar, poslanik ili obavljao bilo koju drugu javnu funkciju, i to moramo i 
danas ponoviti i kazati da ćemo na tome istrajavati. Nepoštovanje mjere koju je donijelo 
Ministarstvo zdravlja, uz jednu punu koordinaciju i zvanične predloge Instituta za javno zdravlje, 
atak je na zdravlje i živote građana. Ne može niko prkositi i pokušavati da dokaže da je iznad 
zakona ove države. U pitanju su veliki ulozi, ponavljam, u pitanju je ulog zdravlja i života građana. 
Ne može jer će državne institucije i dalje sprovoditi sve mjere koje opravdavaju cilj, kao i do sada. 
Znali smo da su ovo zahtjevne mjere, da se tiču velikog broja građana, ali smo bili sigurni, i našli 
smo utemeljenje i u našem ustavu i u zakonima i u Evropskoj konvenciji o ljudskim pravima i 
slobodama, da preuzete mjere opravdavajucilj, a cilj je bio javno zdravlje i životi građana. 
 Nakon svega ovoga, a kažem izazovi još traju, čekaju nas, sve zajedno, ništa manji 
odgovorni i složeni zadaci, i tu trebaju zajednički odgovori. Slažem se sa svim poslanicima koji su 
govorili - ajmo da se okupimo i da napravimo taj ukupni globalni ekonomski odgovor koji je 
potreban Crnoj Gori nakon svega ovoga, kao i svim ostalim državama. 
 Ja negdje hoću da budem optimista i da vjerujem da naš mali sistem, naš ekonomski 
sistem, takav kakav je, sa svim svojim strukturnim problemima, da možemo naći odgovore koji 
mogu biti brži i efikasniji od mnogih drugih razvijenih država. Ovo je vrijeme kada se zajedno 
moramo boriti za zdravlje i život svakog građanina. I dalje, u narednim mjesecima čeka nas 
izazovna jesen, zima i proljeće, i to mora da bude i dalje prioritetni zadatak. Ali moramo da 
sačuvamo svako radno mjesto, da sačuvamo svaki biznis od onog malog, najmanjeg do velikih 
kompanija. Radićemo zajedno, evo šta drugo radimo nego radimo zajedno, nijesmo ovdje došli da 
se svađamo nego da razgovaramo, da čujemo ideje i pažljivo ih, ne samo čujemo nego i 
saslušamo. 
Vlada će sjutra izaći sa novim paketom i vidjećete da nijesu bili uzaludni razgovori. Ovo je vrijeme 
kada i u ovoj krizi moramo imati viziju razvoja. I u konačnom, sve ove mjere moraju biti u funkciji, 



prvo stabilizacije, vjerujem da se tu slažemo, saniranja socijalnih posljedica, a nakon toga, zašto 
da ne razmišljamo o daljim fazama razvoja. Ovo je vrijeme kada moramo  biti odlučni i hrabri, ovo 
nije vrijeme kada treba skupljati političke poene. Nezahvalna je ova tema za bilo koju politiku, pa i 
za one koji pokušavaju da ovdje daju neke konotacije i ocjene koje ne stoje. Uvjeravam vas da ne 
stoje. Radili smo sve po Ustavu i po zakonu. Moramo sačuvati biološku i ekonomsku supstancu 
Crne Gore, to je naš ključni zadatak. Zato ćemo biti odlučni i hrabri, toga nam nije nedostajalo ni 
do sada, ni u suočavanju sa ovom krizom, ni u suočavanju sa svim prethodnim izazovima pred 
kojima se Crna Gora nalazila.  
 Uvažena poslanice Bošnjak, ne želim da oćutim  vaše pitanje na kojem ste insistirali kroz 
vašu proceduru u zadnjem javljanju, da vas podsjetim, ja znam da vi to pažljivo slušate, na dio 
mog uvodnog izlaganja kada sam kazao da je još 31. januara, zapamtite 31. januara ove godine 
Institut za javno zdravlje, kome to pripada, i po zakonu i po formacijskom položaju, zatražio od 
Ministarstva zdravlja formiranje multisektorskog nacionalnog koordinacionog tijela za koordinaciju i 
upravljanje reagovanjem na eventualnu pojavu. Tada se još govorilo o eventualnoj pojavi novog 
korona virusa u Crnoj Gori. I da vas obavijestim da je Ministarstvo zdravlja to Nacionalno 
koordinaciono tijelo formiralo prvim rješenjem od 3.febraura. Dao vam je posljednje rješenje, i ja 
bih da sam na njegovom mjestu tako postupio, bilo je logično, ali vam ponavljam prvo je rješenje 
dato 3. februara, i mi ga i dan danas dnevno mijenjamo. Znate li koliko ima rješenja o formiranju 
Nacionalnog koordinacionog tijela ? 11. Zašto? Zato što je vrijeme tražilo takve promjene. Zato što 
u početku smo imali samo jedno tijelo, a kasnije smo zaključili da treba ne samo Nacionalno 
koordinaciono tijelo nego treba sedam operativnih štabova. Pa smo prije neki dan zaključili da u 
Nacionalno koordinaciono tijelo treba da se uključi i direktor Uprave za inspekciju jer slijedi sad 
neka novoa faza, pa mijenjamo. Dakle, to su rješenja, i tu, vjerujte mi, nema ništa sporno. Suština 
je, uvažena poslanice Bošnjak, da sve naredbe koje su se donosile da ih je donosilo Ministarstvo 
zdravlja, sve naredbe i sve mjere su objavljene u Službenom listu. I sve naredbe i mjere su se 
donosile na bazi zvaničnih preporuka koje je dostavljao Institut za javno zdravlje. Vjerujte da smo 
tu potpuno mirni, i tu nema nikakvih problema sa tim. 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče Parlamenta, uvaženi potpredsjednici, hvala vam još 
jednom u ime svih nas koji smo u ime Vlade učestvovali. Žalim što danas ovdje sa nama nijesu bili 
i ostali članovi Nacionalnog koordinacionog tijela koji su vrijedno i odgovorno radili i dr Eraković 
koga ste pominjali i direktor Uprave policije, i ministar saobraćaja, i ministarka ekonomije, i šef 
sanitarne inspekcije, i dr Begić i mnogi drugi koji su odgovorno i posvećeno radili. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:34:03) 
 
 Hvala i Vama, potpredsjedniče Vlade. 
 Poštovane kolege, na samom kraju razmatranja ove informacije ja mislim da je ovo bila 
dobra prilika da javnosti predočimo reakciju drštva i svih nadležnih institucija u situaciji izazvanoj 
pojavom COVID-a 19. Skupština Crne Gore je radila, poštujući propisane mjere zdravstvene 
zaštite, što je omogućilo obavljanje naše zakonodavne, kontrolne i nadzorne uloge. Poslanici su 
pokazali odgovornost prema opštim interesima građana i države u novim i nepredvidljivim 
okolnostima koje su nametnule drugačiji način ponašanja i za institucije i za pojedince.  
 Podsjetiću da je obaveza Parlamenta da štiti vladavinu prava i održi povjerenje u 
demokratiju i u institucije u uslovima ograničavanja ljudskih prava. Zato smo u prethodnim danima 
vodili računa i aktivno se bavili pitanjima sagledavanja preduzetih zdravstvenih mjera, analizom 
socijalnih i ekonomskih projekcija i posljedicama ove epidemije. Mislim da smo kao društvo 
pokazali spremnsot, prilagodljivost i odlučnost i da smo položili ispit odgovornosti, zralosti 
pravovremenog i adekvatnog reagovanja svako u svom domenu.  
 Dostavljena informacija Vlade je ozbiljan dokument, i vjerujem da su nam predstavnici 
Vlade i predstavnici medicinske struke dali potrebne odgovore. Možemo konstatovati da su 
zdravstvene mjere zaštite stanovništva preduzete na vrijeme čime je izbjegnuta zaraza u većem 
obimu. Javnost je o svim dešavanjima blagovremeno obavještavana, i u tom smislu želim da 
istaknem, naravno,  i značajnu ulogu medija. U narednom periodu je potrebno nastaviti sa 
aktivnim učešćem svih segmenata društva u praćenju situacije, ublažavanju socijalnih posljedica i 



saniranju očekivanih ekonomskih problema. Prioritet nam mora biti održavanje postojećeg nivoa 
zaposlenosti, obnavljanje i prilagođavanje privrednih aktivnosti, kao i postepeno jačanje pojedinih 
segmenata ekonomije. Setom ekonomskih i drugih mjera mora se pružiti podrška najugroženijim 
kategorijama stanovništva, privrednim sektorima i kompanijama. Čuli smo i u završnom izlaganju 
predstavnika Vlade da će značajni dio sugestija koji su poslanici uputili biti uvrštene u ove mjere. 
Posebno treba voditi računa o definisanju različitih nivoa i vidova podrške, periodu obuhvatnosti i 
kategorizacije ugroženosti na tansparentan i sveobuhvatan način.  
 Poštovane kolege, ovdje baš smatram da je veoma potrebno konačno definisati i izraditi 
pošten i istinit socijalni karton stanovništva koji će omogućiti da pomoć zaista dobiju oni kojima je 
najneophodnija.  
 Za ublažavanje društveno ekonomskih posljedica od presudnog značaja je nastavak 
saradnje, najtješnjiji i najbolji nastavak saradnje Skupštine i Vlade. Pravovremeno suočavanje sa 
trenutnim izazovima, odgovornost, solidarnost i međusobno povjerenje podsticajno djeluju na 
kontrolu situacije i što brži oporavak.  
 Skupština će nastaviti da prati i procjenjuje sprovođenje usvojenih mjera Vlade i donošenje 
i primjenu novih mjera. U tom smislu mislim da je potrebno i da možemo zaključiti sljedeće: Naše 
društvo je dalo jedinstveni odgovor na pojavu epidemije COVID-19. Preuzete zdravstvene mjere 
bile su blagovremene i odgovarajuće. Pozivamo građane Crne Gore da nastave sa dosljednim 
poštovanjem mjera nadležnih i zdravstvenih institucija. Pozivamo Vladu da do sada preduzete 
socio-ekonomske mjere sprovodi transparentno, kao i da nastavi aktivno da kreira i primjenjuje 
nove mjere za dalje ublažavanje projektovanih posljedica ekonomije. Predlažem, takođe, da, 
pošto to nisu imali vremena prije razmatranja na plenumu, nadležni odbori, a tu mislim, prije 
svega, na Odbor za ekonomiju finansije i budžet, na  Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje 
zbog pogođenih grana privrede Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje, 
na svojim sjednicama razmotri ovu informaciju i da imamo njihova mišljenja prilikom zaključivanja. 
 Ovim smo završili raspravu po ovoj tački dnevnog reda. 
 Zahvaljujem  prisutnim predstavnicima Vlade i zdravstvenih institucija i prelazimo na drugu 
tačku dnevnog reda. 
 Izvolite, proceduru želi kolega Đukanović, izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (23.04.20 15:38:41) 
 
 Poštovani građani, kao što vidite, ovo je klasična zloupotreba skupštinskih procedura. Tri 
posljednja govornika su iz vladajućih stranaka: i poslanik iz DPS-a, i potpredsjednik Vlade Milutin 
Simović iz DPS-a i predsjednik Parlamenta Ivan Brajović iz SD-a. Oni su slavodobitno pričali o 
radu Nacionalnog koordinacionog tijela želeći na taj način da priguše snažne argumente 
Demokratskog fronta koji su se čuli ovdje. Suštinski je važno da je Crna Gora kao država 
opredijelila mizernu ekonomsku pomoć za građane i za privredu Crne Gore. Zato će Demokratski 
front insistirati da se usvoji  njegov Zakon o urgentnoj pomoći svim građanima, da svaki punoljetni 
građanin Crne Gore dobije po 222 eura, svaki maloljetni građanin po 111 eura, i paket pomoći 
vrijedan 275 eura. Pričati ovako o učincima Nacionalnog koordicanionog tijela, a biti ubjedljivo, 
ubjedljivo najgori‚ u čitavom regionu, mislim ne služi na čast i ovom Parlamentu i Nacionalnog 
koordinacionog tijela. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:40:34) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Đukanoviću. 
 Ovo nije bila zloupotreba prethodno, a ovo odmah da vam kažem nije procedura. Taj zakon 
koji ste pominjali je na dnevnom redu. Razgovaraćemo o njemu. 
 Molim vas, sada prelazimo na raspravu o Predlogu zakona o izmjeni Zakona o 
finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja.  
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su: Darko Radunović, ministar finansija i Bojan Paunović, 
generalni direktor Direktorata za državni trezor, a izvjestioci Odbora su: Momčilo Martinović 



Zakonodavnog odbora i Nikola Rakočević Odbora za ekonomiju finansije i budžet.  
 Prije otvaranja pretresa samo da kažem, čućemo uvodno izlaganje i zamolio bih 
predstavnika Vlade da bude kratak do pet minuta, i čućemo obraćanje, predlažem do pet minuta u 
okviru generalne rasprave, nemamo nikakva posebna uvodna izlaganja, svih predstavnika 
poslaničkih klubova i završiti za danas.  
 Sjutra ćemo nastaviti sa planom da ovaj zakon završimo, razmatranje ovog zakona i 
naredne tačke dnevnog reda koji se tiče lokalne samouprave i da glasamo po dogovoru o ovim 
materijalima.  
 Sada dajem riječ kolegi ministru Darku Radunoviću. Izvolite. 
 

 
 DARKO RADUNOVIĆ (23.04.20 15:41:50) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovani poslanici, u Zakonu o finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja iz 
Službenog lista Crne Gore broj 3/20 u članu 40 stav 3 mi predlažemo da se mijenja i da glasi: " 
Zabranjena je sa tekuće budžetske veze, sa državnog i sa lokalnog nivoa dodjela socijalnih 
davanja u godinu u kojoj se održavaju lokalni i parlamentarni izbori, osim u slučaju ratnog stanja, 
vanrednog stanja, epidemije ili pandemije zaraznih bolesti." Osnovni razlog za izmjene važećih 
odredaba Zakona su zbog stvaranja uslova da se u opravdanim okolnostima sa državnog i 
lokalnog nivoa omogući dodjela socijalnih davanja iz sredstava tekuće budžetske rezerve. U prilog 
ovome ukazuju trendovi, odnosno povećan broj zahtjeva prema centrima za socijalni rad. Naime, 
pored postojećih kategorija, korisnici materijalnog obezbjeđenja, dodatka za njegu i pomoći i lične 
invalidnine, pojavljuju se nove kategorije podnosioci zahtjeva, i to porodice čiji su članovi kao 
preduzetnici ostali bez posla ili im je prestao radni odnos kod poslodavaca, a najugroženiji su 
podstanari zbog nemogućnosti da plaćaju stanarine kao i porodice koje ne mogu da obezbijede 
osnovne uslove za egzistenciju članova porodice.  
 Povećanje broja zahtjeva i ograničena materijalna sredstva, nemogućnost korišćenja 
budžetske rezerve zbog odredbi Zakona o finansiranju političkih subjekata u izbornim 
kampanjama, uticali su da veliki broj osnovanih zahtjeva bude nerealizovan, tako da je samo u 
Centru za socijalni rad za Glavni grad Podgorice, opštine u okviru Glavnog grada Golubovci i 
opštini Tuzi u prvoj polovini aprila ostalo nerealizovano 680 zahtjeva za koje je u postupku 
utvrđeno da su ostvarili pravo. Ralizacija sredstava vršila bi se shodno utvrđenoj proceduri dodjele 
sredstava od strane Vlade i užeg kabineta na osnovu Zakona o budžetu i fiskalnoj odgovornosti, 
Pravilnikom o bližim kriterijumima za korišćenje sredstava tekuće i stalne budžetske rezerve i 
Uredbe o Vladi Crne Gore. Naša je procjena da bi za ovu namjenu u narednom dvomjesečnom 
periodu bilo potrebno izdvojiti cirka 200.000 eura, znači mjesečno 100.000 eura. 
 Dakle, to je kratko obrazloženje zašto smo izašli sa ovim Predlogom pred Parlament. Hvala 
na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:44:27) 
 
 Hvala Vam, ministre Radunoviću. 
 Sada riječ ima Nikola Rakočević, a neka se pripremi poslanik Andrija Mandić. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (23.04.20 15:44:35) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Dakle, dopustite da ja budem kratak kao i predlagač, ali ipak dopustite vrlo kratko dakle, da 
predočim našim građanima i sve nas da podsjetim na genezu ovog zakona o kojem danas 
govorimo, odnosno o čijim izmjenama i dopunama danas govorimo. 
 Dakle, kao što znate, nakon svakih parlamentarnih izbora OEBS, ODIHR, Evropska 
komisija daju svim zemljama članicama OEBS-a preporuke za unapređenje izbornog 



zakonodavstva. Zakon o finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja je jedan od izbornih 
zakona. Ono što je važno da znamo je da je vladajuća većina usvojila preporuke iz 2016. godine i 
iz 2018. godine, i upravo na taj način je usvojila novi Zakon o finansiranju političkih subjekata 
izbornih kampanja na kraju 2019. godine. Tada smo, i od toga nećemo odustati, i smatramo da 
smo učinili dobar korak da transparentnost političkog procesa, odnosno izbornog procesa bude na 
još većem nivou. Dakle, između ostalog, smo zabranili socijalna davanja iz budžetske rezerve u 
izbornoj godini.  
 Kada je Vlada sada izašla sa Prijedlogom da ipak zbog pandemije virusa korona se 
omoguće socijalna davanja i tokom ove izborne godine, mijenjajući ovaj zakon, nijesam zaista 
čuo, i žao mi je što nijesam, nikoga ni iz civilnog sektora‚ ni iz reda političkih subjekata da kaže - 
pa dobro, to je opravdano, naravno, nije sporno, ali valjda treba da se oda priznanje ovoj 
parlamentarnoj većini koja je usvojila zakon po kojem u izbornoj godini nema socijalnih davanja iz 
budžetske rezerve. Dakle, ipak čini mi se da je to strateški pravac koji treba da zadržimo čim 
izađemo iz pandemije virusa korona . Međutim, dok pandemija traje potpuno je opravdan zahtjev 
Vlade, da opravdani zahtjev za socijalnom pomoći budu i realizovani iz tekuće budžetske rezerve. 
Upravo zbog toga Klub poslanika Demokratske partije socijalista  će podržati ovakav Prijedlog, uz 
jednu konstruktivnu raspravu, naravno, koja će se i ovdje dogoditi nadam se, a koja će slijediti onu 
sa Odbora za ekonomiju gdje smo rekli da je ovo neophodno i čini mi se da niko u Parlametnu, 
dakle nijedna politička partija neće imati ništa protiv toga.  
 Dakle, ništa protiv toga, jer zajednički utvrdimo da danas na žalost postoje ljudi u potrebi 
socijalne pomoći, posebno u pandemiji koronavirusa, to je jedno. Drugo, neće  niko imati ništa 
protiv toga da zajednički utvrdimo da je potrebno da taj proces bude transparentan. Zbog toga 
smo sa kolegema iz SDP-a koji su imali neke amandmane razgovarali. Nije prihvatljivo za nas 
način na koji su oni to definisali. Međutim, kroz ovu raspravu treba da, zaista konstruktivno 
prilazeći joj, utvrdimo da li u zakonu postoji obaveza neke vrste izvještavanja koja će ovaj proces 
činiti transparentnim, ukoliko ne, da zajednički razmislimo o tome kako taj proces učiniti još 
transparentnijim, jer valjda je sada jasno kada imamo  dokaz da smo zabranili finansiranje, 
odnosno socijalna davanja iz budžetske rezerve u toku izborne godine, da nam to apsolutno nije 
što nam se spočitavalo bila politička namjera u izbornoj godini. 
 Ipak, zbog pandemije ponavljam to treba izmijeniti i omogućiti, dok ona traje, da imamo 
socijalna davanje iz budžetske rezerve. Međutim, ponavljam, neophodno je da ta davanja budu 
transparentna ne bi li svi zajednički se uvjerili da će ona ići upravo onima kojima su najpotrebnija i 
potrebna i u ovoj situaciji, a naravno i tokom cijele godine kada je ova stvar dakle budžet u pitanju. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:49:11) 
 
 Hvala vam. 
 Sada je  evo došlo do promjene. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (23.04.20 15:49:24) 
 
 Građani, iako je bilo planirano  da  povodom i prve i ove tačke  dnevnog reda  govori 
nosilac liste Demokratskog fronta i predsjednik Nove srpske demokratije Andrija Mandić, on nam 
se danas  neće obratiti ovim povodom zbog frapantnog kršenja ljudskih prava i brutalnog 
postupanja policije u incidentu na Cetinju. On će nam se naknadno obratiti povodom toga i reći i 
ukazati na sva ona kršenja koja su evidentna u prethodnom periodu kada je u pitanju diktatura 
Demokratske partije socijalista. I on će najmanje govoriti o ovome što je danas bilo na dnevnom 
redu.  
 Poštovani građani, pošto nijesam imao priliku da govorim o prvoj tački dnevnog reda jedan 
dio svog današnjeg obraćanja iskoristiću da ukažem na par nekih činjenica koje su dovele do 
nekih negativnih efekata po zdravlje crnogorskih građana. Mi evo dva dana ovdje slušamo 



hvalospjev od predstavnika Nacionalnog koordinacionog tijela, od predstavnika Instituta za javno 
zdravlje Crne Gore, od predstavnika Demokratske partije socijalista. I gle čuda, na osnovu ovoga 
što smo čuli Demokratska partija socijalista je pobijedila prva u svijetu korona virus. Zbog toga  
osjetilo se malo veće prisustvo građana Crne Gore u otvorenom prostoru. I ja vas molim da se 
racionalno ponašate i da ne podležete utisku ovoga što vam danas i juče predstavlja Demokratska 
partija socijalista.  
 Korona virus se prije pet ili šest mjeseci pojavio u svijetu, a veo tajne o nastanku virusa i o 
načinu liječenja gotovo da nije ni dokatnut. Uporedo sa tim imamo i mnoge druge probleme na 
svjetskoj političkoj sceni kao što su borba duboke države sa Donaldom Trampom koji je otkazao 
finansiranje Svjetske zdravstvene organizacije kao i neviđenu trku oko dominacije na tržištu 
naftom. Kako će se sve to odraziti u budućem periodu, bićemo svjedoci, vidjećemo. Na žalost, na 
to nećemo moći da utičemo ni mi, a na dobro čitavog čovečanstva, to su neki procesi, na koje 
Demokratska partija socijalista neće imati uticaja. Najbolja mjera koju je Demokratska partija 
socijalista, Nacionalno koordinaciono tijelo i Institut za javno zdravlje sprovelo u prethodnom 
periodu jeste što se predsjednik Demokratske partije socijalista Milo Đukanović nije pojavljivao 
mnogo na javnoj sceni, i to je bilo jako korisno za sve crnogorske građane. U ovom trenutku, 
gospodo iz vladajuće većine, nezahvalno je davati bilo kakve ocjene o uspješnosti primijenjenih 
modela u borbi protiv ovog virusa, jer medicina gotovo da ne zna ništa o njemu. Tako da ovaj 
scenario koji je primijenjen u Crnoj Gori, po mišljenjima mnogih stručnjaka, i više nego izvjesnom 
jesenjem talasu može dati katastrofalne posledice. Svjetska zdravstvena organizacija po meni ni 
malo ne najavljuje najteže dane u borbi protiv korona virusa. Tako da je prerano za ovo likovanje 
koje ste vi radili prethodna dva dana i izuvanje prije potoka.  
            A sada da se vratim i na tačku dnevnog reda. 
 Između stvarne potrebe velikog broja stanovništva Crne Gore, poslije katastrofalne vlasti 
Demokratske partije socijalista od tri decenije, za zadovoljavanje elementarnih socijalnih potreba i 
ovog što vi danas želite da predstavite postoji veliki jaz. Poenta je  da vi pokušavate da 
mehanizme dodjeljivanja socijalne pomoći politički kapitalizujete kako biste trgovali sa ljudima i 
pretvarali ih u matične brojeve u susret novim izbornim procesima. Zato ste nimalo naivno 
pokušali da kompletnu borbu čitavih građana Crne Gore u borbi protiv ove globalne pandemije 
politički kapitalizujete i da je pretvorite u izbornu kampanju Demokratske partije socijalista.  
 Demokratski front kao jedan od najodgovornijih i neprikisnoveno najjačiih opozicionih 
subjekata ima poseban osjećaj kada su u pitanju najugroženije socijalne kategorije u Crnoj Gori i 
mi predlažemo sve mjere pomoći onim običnim ljudima koji su, čuvajući svoj karakter, odoljeli 
tome da uzmu partijsku knjižicu Demokratske partije socijalista da bi mogli da ostvare bilo kakvo 
pravo u ovoj državi, ali ne podržavamo ovakav način da vam odriješimo ruke da dodatno 
netransparento možete da politički kapitalizujete nesreću u kojoj se nalaze određene socijalne 
kategorije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:55:00) 
 
 Privedite kraju kolega, izlaganje. Hvala vam. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (23.04.20 15:55:01) 
 
 Gospodine Brajoviću,  shvatio sam da mogu da govorim onoliko koliko smatram da je 
potrebno pet ili sedam minuta i stvarno ne nelazim za shodno zbog čega ste me prekinuli. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:55:10) 
 
 Zato što smo se dogovorili da  danas završimo rad tako što će svaki predstavnik kluba 
govoriti pet minuta. VI već govorite pet minuta. 
 



 
 MILUN ZOGOVIĆ (23.04.20 15:55:18) 
 
 Zbog toga smatram da je potpuno bilo prihvatljivo da svi zajedno nađemo kompromis i 
prihvatite Predlog Demokratskog fronta, ovaj lex specialis koji predviđa da se krajnje 
transparentno dijeli socijalna pomoć svima onima koji su ugroženi u državi Crnoj Gori, a ne to da 
radite u smislu političke kapitalizacije i uslovljavanja ljudi da vam daju podršku na sledećim 
izborima tako što ćete  vi dodjeljivati socijalnu pomoć. Vidite kako raspolažete  i sa sredstvima 
koja su građani, a samim tim i Demokratski front prilagao Nacionanlom koordinacionom tijelu. 
Favorizujete tamo režimske firme Voli i Glosarij i ostale, kako bi oni mogli da ostvaruju ekstra profit 
na nesreći građana Crne Gore. Mislim da je to krajnje nekorektno i da ovaj zakon na ovakav način 
ovaj predlog izmjene i dopuna zakona na ovakav način kakvi ste to predložili je čista politička 
manipulacija i davanje vama u ruke jednog instrumenta kojim ćete moći da utičete na izbornu volju 
građana Crne Gore. I mislim da niko ko ima elementarne odgovornosti u Crnoj Gori ne može dati 
podršku za takav način, jer ste vi 30 godina na osnovu tih mehanizama zloupotrebljavali i na silu 
obezbjeđivali većinu u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 15:56:49) 
 
 Sada riječ ima poslanik  Raško Konjević, a neka se pripremi poslanik Boris Mugoša. 
 Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (23.04.20 15:56:55) 
 
 Poštovani građani, uvaženi ministre Radunoviću, 
 Naš narod bi rekao - koga zmija ujede i guštera se boji. Prema tome, ovdje nije stvar u 
potrebi značajnog dijela građana Crne Gore da dobiju određene vrste pomoći, jer su u stanju 
socijalne potrebe, i to će svako da razumije. Ovdje je stvar koju mi ne razumijemo krajnje politička. 
Ako vlast tvrdi da ovo neće zloupotrebljavati, a postojala su iskustva afere snimak gdje je upravo 
dijeljenje socijalne pomoći bilo predmet ogromnih nerazumijevanja, nije nam jasno zašto ste stvar 
ne postavi na sistemski način. I ja i vi znamo da ne postoji nijedan pravni akt u ovoj državi koji 
zadužuje uži kabinet da se bavi socijalnom politikom. Uži kabinet je specifično radno tijelo Vlade, 
vrha Vlade koje treba da se bavi pripremom i ponekad odlučivanjem o suštinskim strateškim 
politikama, a ne o odobravanju socijalne pomoći. U ovoj državi bi trebalo da postoje institucije koje 
se bave tim stvarima. Ovdje nije da se iz tekuće rezerve prebacuje novac tim institucijama ili 
dijelom nego se daje ovlašćenje  užem kabinetu, i ne znam da li i budžetskoj komisiji, koja će time 
da se bavi. Naše iskustvo kao poslanika u radu sa time, sve što je trošenje iz tekuće budžetske 
rezerve za neke stvari postoji opravdanje u smislu tajnosti podataka, ako vi iz budžetske rezerve 
finansirate službe bezbijednosti, određenu opremu, to je potpuno u redu, vojsku itd. Dakle, ali za 
neke druge stvari, naš je utisak, da su se stvari proglašavale stepenom tajnosti kako ne bi bile 
transparentne. Ja ću vas podsjetiti.  
 Ja sam uporno tražio određene podatke gdje mi je iz resornog ministarstva govoreno da to 
ne može, misleći na Ministarstvo turizma, da to ne može, jer je proglašeno stepenom tajnosti iako 
su sredstva bila iz tekuće budžetske rezerve. 
 I ovdje je tipičan primjer povjerenja kojeg, nažalost, između vlasti i opozicije u ovoj situaciji ne 
postoji. Pazite, ovo je jedan jedini zakon koji se tiče zdravstvene i ekonomske krize koji je Vlada 
poslala Parlamentu. Znači, ovaj parlament ne usvaja kao hrvatski i slovenački parlamenti ne 
usvaja krizne mjere. Ne, on mijenja jedan jedini član u Zakonu o finansiranju političkih partija.  
 Prema tome, opravdanost da, ali dajte kroz odgovarajuće procedure koje će da barem 
zadrže elementarni nivo povjerenja koji danas ne postoji, znači koji danas ne postoje. Nije uži 
kabinet tijelo koje treba da se bavi socijalnom politikom, posebno da se bavi socijalnom politikom u 
uslovima pandemije korona virusa .  
 Nama ne ostaje ništa drugo možemo mi da pričamo koliko god hoćemo, vi ste ovo namjerili 



da uradite. Ja ću da pozovem sve građane Crne Gore, da se oni obrate Vladi Crne Gore, svi koji 
misle da su u stanju socijalne potrebe svi. Oni koji ne dobiju pomoć, da se jave nekom od 
opozicionih klubova, pa ćemo da vidimo zašto ti  građani nijesu dobili pomoć. Sad pozivam sve 
građane Crne Gore koji smatraju da su u stanju socijalne potrebe, sve podstanare, sve one koji su 
ostali bez posla ili će ostati bez posla, sve one koji primaju penziju ispod 128 eura a nijesu dobili 
ovu pomoć od 50 eura da se obrate Vladi Crne Gore. Građani će se najbolje uvjeriti da li je ovo ni 
po babu ni po stričevima,ili je ovo još jedan od mehanizama eventualne izborne zloupotrebe. I svi 
građani koji ne dobiju pomoć neka se jave opozicionim poslaničkim klubovima, da ne kažem Klubu 
SDP-a , i mi ćemo pitati za svaki pojedinačan slučaj Vladu zašto nijesu dobili, pa ćemo upoređivati 
sa onim ljudima koji su dobili. i time ćemo se baviti narednih pet ili šest mjeseci da vidimo, da li je 
ovo stvarno bilo u potrebi u namjeri, ovako kako govorite, što ja kad ste vi lično u pitanju ne 
sumnjam, ali sumnjam u izvedbu. Neka se građani jave, zatrpaju zahtjevima Vladu Crne Gore i uži 
kabinet pa ćemo da vidimo koliko građana od onih koji su tražili, kojih generalija, kako i na koji 
način. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 16:02:11) 
 
 Sada riječ ima poslanik Boris Mugoša, a neka se pripremi poslanik Ervin Ibrahimović. 
Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (23.04.20 16:02:15) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Uvaženi ministre Radunoviću, pa evo ja ću pokušati da približim sa aspekta različitih 
zakona ovaj predlog koji je na dnevnom redu.  
 Naime, radi se o dopuni jednog člana. Čini mi se da su gotovo svi saglasni da treba jedan 
dio tekuće budžetske  rezerve i na državnom, a podsjećam i na lokalnom nivou, jer, ovaj zakon 
govori o tekućoj budžetskoj rezervi i na nivou lokalnih samouprava  a, kao što znate, nijesu na 
čelu tih lokalnih samouprava samo predstavnici vlasti iz Parlamenta, nego i predstavnici opozicije 
koji su u Parlamentu na državnom nivou imaju vlast u nekim lokalnim samoupravama. Tako da će 
i oni moći da koriste ovo zakonsko rješenje. Ono što je dobro negdje u javnosti se pojavljivala ta 
dilema, jer je tekuća budžetska rezerva 85 miliona eura, čini mi se, predviđena Zakonom o 
budžetu, pa je bila priča sad gdje će tih 85 miliona eura da se rasporedi. Kao što je rekao ministar 
radi se od 200.000 eura za dva mjeseca. Tako da pretpostavljam da će tek na nivou lokalnih 
samouprava taj iznos zaista biti simboličan. E, sad se postavlja drugo veoma važno pitanje, to je 
transparentnost, i važno pitanje koji su to kriterijumi na osnovu kojih se dijeli. I to zaista jesu bitne 
stvari, posebno zato što  sad kroz ove dopune ćemo omogućiti nešto što smo inicijalnim zakonom 
zabranili, a to je da je u toku izborne godine nema socijalnih davanja. Kada je u pitanju 
transparentnost treba pročitati cijeli član toga zakona koji kaže da svi obilici socijalne pomoći koji 
se daju na državnom nivou moraju da se objavljuju na analitičkoj kartici i da se dostavljaju na 
sedmodnevnom nivou  skupštinskom odboru.  
 Prema tome, svi ovi podaci o dodjeli socijalne pomoći po ovom zakonu će se dostavljati 
skupštinskom odboru i mislim Agenciji za sprečavanje korupcije, mislim da nijesam pogriješio, jer 
je to definisano u članu zakona.  
 Znači pod jedan, dostavljaće se podaci.  Kad su u pitanju kriterijumi, tu imam jednu vrstu 
predloga, jer  u Zakonu o socijalnoj i dječjoj zaštiti, mislim da je član 37 - jednokratna novčana 
pomoć,  kaže se u stavu 2 da nadležni organ, to je Ministarstvo rada i socijalnog staranja, definiše 
kriterijume za dodjelu. Mislim da se treba vezati za te kriteijume, jer na osnovu njih se dodjeljuju 
jednokratne pomoći. A ja ću vam pročitati član zakona na što se to odnosi, član 37 Zakona o 
socijalnoj i dječjoj zaštiti: Pojedinac, odnosno porodica koja se zbog posebnih okolnosti koje utiču 
na stambeno, materijalno i zdravstveno stanje nađu u stanju socijalne potrebe može ostvariti 
pravo na jednokratnu novčanu pomoć.  



 Prema tome, sve ove kategorije koje ste vi naveli u obrazloženju mogu da se podvedu pod 
ovaj član zakona, i mislim da bi to dodatno doprinijelo transparentnosti kad je ovaj proces 
odlučivanja u pitanju. 
 Ova kriza, i toga moramo da budemo svjesni, pored ljudi koji su bili u stanju socijalne 
potrebe do krize, stvorila je jedan novi talas socijalno ugroženih ljudi. Pomenuli ste, ja sam o tome 
govorio, imamo problema i sa plaćanjem stanarine. Ja uvijek ističem sa posebnim senzibilitetom 
prema studentima, koji dolaze iz porodica u stanju socijalne potrebe, gdje su univerzitetske 
jedinice ne nalaze u njihovim gradovima, pa moraju da idu u drugi grad da  studiraju, pa neki od 
njih i moraju da plaćaju zakup, pa ne mogu sad ni da rade privremene poslove koje su radili po 
kafićima i na drugim mjestima po primorju, a moraju da plate zakup, a svi ćemo se složiti da nije 
dobro da neko ko je godinama negdje, uči i studira, sad mora da napusti stan jer nema da plati 
zakup. Mislim, da bi jedan dio sredstava trebalo i tu da se usmjeri i jedan dio sredstava. I  postoji 
slučaj gdje na primjer imamo dva penzionera gdje oba penzionera imaju iznos penzije ispod 200 
eura odnosno onih 220 eura, ako uzmemo minimalnu zaradu, dakle  treba i u tom dijelu pogledati 
da li se tim ljudima može kroz jednokratnu podršku pomoći.  
 Tako da zaista  biće dosta  zahtjeva, to smo svi sigurni, i zbog toga je veoma važno da 
imate jasne kriterijume. Jer, ako imate jasne kriterijume, onda možete da objasnite da možda neko 
u nekom trenutku ne može da dobije tu pomoć. Ako nema jasnih kriterijuma, vi ne možete to da 
objasnite. 
 Prema tome, evo ja mislim da samo trebamo malo da sagledamo sve aspekte ovoga 
zakona, jer ako to ne radimo onda se često dešava da određenim dnevno-političkim 
interpretacijama pokušavamo da predstavimo nešto na način na koji zaista nije.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 16:07:49) 
 
 Poslanik Ervin Ibrahimović, neka se pripremi poslanik Neđeljko Rudović, izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (23.04.20 16:08:15) 
 
 Predsjedniče sa saradnikom, uvaženi ministre, koleginice i kolege poslanici, poštovani 
građani, draga dijasporo, 
 Na početku dozvolite mi da čestitam sveti mesec ramazana uvaženom efendiji Rifatu  
Fejziću i svim pripadnicima Islamske vjeroispovijesti.  
 Kada pričamo o Zakonu o finansiranju političkih subjekata i izbornih kampanja, moramo biti 
svjesni da je to veliki izazov ne samo za našu državu nego i za razvijenije demokratije. Fenomen 
uticaja novca u politici i pokušaja odbrane politike od tog uticaja traje koliko i borba za osvajanje 
vlasti. Isto tako možemo i reći da toliko traje i ona borba građanina da dobije kvalitetnu i dobru 
vlast.  
 Da bi se stiglo do toga  treba više faktora eliminisati. Jedan,možda od osnovnih je kako 
eliminisati korupciju u sferi politike. Jedna izjava američkog senatora, od prije skoro vijek i nešto, 
kada je rekao da u politici postoje samo dvije stvari. Jedna je novac, a za drugo je rekao - za 
drugu ne mogu da se sjetim. E zato smatram da mi kao društvo treba da nastavimo da jačamo 
demokratske kapacitete povjerenje građana u izborni rezultat.  
 Prije svega, treba da unapređujemo i da harmonizujemo izborno zakonodavstvo koje se 
veže za finansiranje političkih subjekata. Svakako i svih onih akata koji imaju antikoruptivni uticaj, 
odnosno zakoni koji imaju antikoruptivno dejstvo. Tako možemo dobiti jednu kvalitetnu političku 
utakmicu.  
 Bošnjačka stranka se uvijek zalaže za transparentan rad i za demokratske procese u našoj 
državi. Zato kažem treba da uzme učešće, prije svega ne samo kvalitetni zakon, tu treba da 
imamo u obzir da treba da imamo demokratske, autonomne, kvalitetne organe i agencije koje će 
pratiti političke utakmice i finansiranje političkih partija. Naravno da to ne može dati konačan 
uspijeh ako u to ne uključimo i prije svega aktivne, ali profesionalne medije, nevladin sektor i 



svakako edukovano stanovništvo. Sada isto kao to kada upozoravo spemni smo i da prihvatimo 
neke svoje greške. Prije svega, želim da kažem da smo uvijek za to da izbjegavamo 
prenormiranje, i posebno se pazimo od onih restriktivnih normi u pojedinim segmentima. Tako da, 
zašto da ne, prihvatimo greške  ako ih ima, ali i da upozorimo, kao i sad  kolegu mladoga, da se 
radi o vrlo ozbiljnom zakonu, da treba da pokušamo da ispravimo te greške. Moći ćemo da 
ispravimo zajedno, zato smo, predstavnici Bošnjačke stranke zajedno sa kolegama na vlasti, 
pokrenuli ove izmjene zakona, jer se pokazalo za vrlo kratak period da nešto ne odgovara potrebi, 
odnosno na žalost da je ova restriktivna mjera pokazala vrlo brzo manjkavost. 
 Moramo biti svjesni da pojava pandemije COVID-19 je pokazala manjkavost ovog zakona, 
baš u onom pravcu kada onemogućava da onim ljudima koji su u stanju potrebe za socijalnu 
pomoć ne mogu da je dobiju zbog jedne odredbe zakona. Mislim da sve kolege ovdje smatraju 
ono lice, naš građanin koji podnese zahtjev za socijalnu pomoć da mu je stvarno potrebna. Da li 
mi, poštovane kolege, danas imamo pravo da odlučujemo kada treba da građani traže socijalnu 
pomoć ili da kažem samo u onom periodu kada nema izbora, a znamo na terenu Crne Gore da su 
ipak izbori vrlo česti. Kada pričamo o postupku dodjele socijalne pomoći, vjerujem da svi ovdje ste 
saglasni da onaj koji podnosi taj zahtjev, potreba mu je, i da podnosi kvalitetnu dokumentaciju. Ti 
zahtjevi, kao što ste rekli, uvaženi ministre, se odnose na lica kojima je ta pomoć stvarno 
potrebna. Vi ste nabrojali neke. Treba da znamo da  potrebna je pomoć posebno u ovom teškom 
vremenu, potebno je pomoći ljudima kojima treba liječenje ili onima studentima ili porodicama čijoj 
djeci treba novac za školovanje. Takođe, svjesni smo da ima dosta štete uzrokovane prirodnim ili 
nekim drugim nepogodama koje treba sanirati.  
 Imamo još dvije stvari tu, ima slučajeva kada državni organi ne mogu svi da ipak udovolje 
svim zahtjevima naših građana. Tako još jednom molim sve kolege da razmisle da li je ova norma 
restriktivna ili ne. Da naglasim, da sam onog stava kojeg sam bio i prilikom kreiranja i glasanja 
ovog zakona prije nepuna četiri mjeseca. Apsolutno sam stava toga da ovu uredbu treba ukloniti iz 
više razloga, a ono što treba kao društvo da radimo je to da jačamo svijest građana i da jačamo 
institucije. Tako ćemo jačati sistem i stvarati one uslove da građani pravovremeno dobiju onu 
pomoć koja im je najpotrebnija. Zahvaljujem i izvinjavam se što sam prekoračio. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 16:14:04) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada dajem riječ poslaniku Neđeljku Rudoviću i neka se pripremi posljednji poslanik koji će 
diskutovati danas Aleksandar Damjanović. Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (23.04.20 16:14:10) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, dame i gospodo, ministre Radunoviću, 
 Istog dana kada je Vlada saopštila da će predložiti izimjene ovog zakona, Demos je, 
takođe, saopštio da ne postoji niko razuman u ovakvim okolnostima ko će i ko može odbiti da 
podrži izmjene na način da se socijalna davanja i u izbornoj godini iz tekućeg budžeta, dakle, 
mimo redovnih socialnih davanja,  ostvare. Zašto? Evo samo jedan podatak šta nam se desilo za 
mjeseca dana, redovnih platiša struje Elekroprivredi Crne Gore za ovih mjesec dana je manje za 
više od 20 000 domaćinstava. To je 10% ukupnih domaćinstava u Crnoj Gori, 20.584, preciznije. 
To nam govori kakva je socijalna siuacija, to nam govori da će, ukoliko se pandemija produži i 
ukoliko privreda, ovakva kakva je naša, bude i dalje anestezirana sa čime ćemo da se suočimo. Ja  
danas nisam sitigao da pomenem slučajeve malih privrednika, vlasnika malih preduzeća koji su 
potencijalni korisnici ove takozvane hitne linije kreditiranja od strane Investiciono razvojnog fonda. 
Bojim se, ukoliko ne bude donijeta odluka o njihovoj direktnoj keš podršci, jer oni ne plaćaju samo 
plate, oni plaćaju sirovine, oni plaćaju zakupnine, oni plaćaju režije, od struje, vode do interneta, 
oni plaćaju razne takse, komunalne, opštinama u kojima posluju, bojim se da će i oni, i ljudi koji 
rade kod njih, doći u situaciju da moraju da se obraćaju za urgentnu socijalnu podršku. Gledajte 



sad šta oni kažu, mislim da je ovo jako važno, gospodine Radunoviću, i nadam se da ćete i ovo 
imati u vidu i pokušati da pojednostavite i ubrzate hitno procedure pod kojima se daju krediti i 
nadam se da ćete napraviti aranžman sa poslovnim bankama u smislu garantne šeme da se daju 
privrednicima bespovratni krediti i komercijalni krediti sa odloženim rokom plaćanja da bismo 
sačuvali radna mjesta.  
 Gledajte sad ovo,  ništa u ovoj kreditnoj liniji nije brzo. Velika procedura. Trebaju nam 
bilansi za sve tri godine unazad, projekcije bilansa za čitavi period otplate. Kako? To je asurdno, u 
ovakvim okolnostima tražiti tako nešto, za duži rok otplate hipoteka na nekretnini, pri čemu klijent 
snosi sve troškove, da ste izmirili sve poreske obaveze za 2019., da nijeste bili u blokadi računa 
duže od deset dana u cijeloj godini i tako dalje. Teško da mala preduzeća mogu sve to ispuniti, a 
svakako i dok svu dokumentaciju prikupe i dok riješe se zahtjevi to će jako dugo trajati. Evo 
potvrde od same Vlade. Za mjesec dana riješeno je samo 45 zahtjeva. Tim tempom ako budemo 
išli, sami izračunajte koliko će ih moći biti realizovano i da li će to postići efekat. Jasno vam je da 
neće. 
 Evo obraćanje dugog vlasnika malog preduzeća: "Poslujem sedam godina, od svoje 22 
godine kao neko od čijeg posla žive najmanje četiri porodice, neću moći da ispunim uslove za 
kredit. Firma je kasnila u plaćanju poreza, ne zato što je htjela, nego zato što jednostavno nije 
mogla. Dižemo kredite u mikrokreditnim bankama gdje su kamate kao da si iz uzeo od zelenaša, 
bilasni kako koje godine variraju, ali eto sedam godina četiri porodice žive od ovoga, nisu na 
bioru,ne traže socijlanu pomoć, ali se to ne vrednuje." Bojim se da će tražiti. Ono što je najvažnije, 
da svi znamo kakva je realna situacija. Dakle, pošto je ovo preduzeće koje se bavi distribuiranjem 
hrane oni kažu da im je za ovo vrijeme, dakle, nisu zatvoreni, pazar im je četvrtina prihoda u 
odnosu na uobičajeno poslovanje. Dakle, suočićemo se sa brojim zahtjevima i ljudi koji nisu mogli 
da pomisle prije mjesec dana da će doći u takvu situaciju ali Demos insistira da davanja budu 
transparentna da se ne bi koristila za nečije političke profite. Zašto nemamo povjerenja, da će biti 
pravična i da će biti transparentna? Zato što znamo šta je uži kabinet na primjer uradio u aprilu 
2016.godine, za jedan dan, uoči dogovora o prelaznoj Vladi je podijelio 2,6 miliona eura, što keša 
za kupovinu stanova funkcionerima, što je kupio stambene jedinice koje je dao funkcionerima 
vlasti. Zato služi izgleda novac od užeg kabineta iz tekuće budžetske rezerve i zato ne možemo 
imati povjerenja. Zahvaljujući vještini tadašnjeg potpredsjednika Vlade Miša Vujovića, mi smo došli 
do ovih podataka i zato, nažalost, ne možemo imati povjerenja u ovakav uži kabinet. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 16:20:28) 
 
 Poslanik Aleksandar Damjanović, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (23.04.20 16:20:32) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, ministre Radunoviću, da se i ja pridružim 
čestitkama i čestitam svim pripadnicima islamske vjeroispovijesti početak ramazana.  
 Da negdje ovdje nastavimo ovaj naš razgovor koji smo imali na proširenom kolegijumu, 
vezan je za mjere koje se predlažu, i da negdje ovdje ukažem da mi imamo problem, ministre.  
 Dakle, nije to samo problem predlaganja ovog akta koji je došao kao plod jednostrane volje 
parlamentarne većine, krajem decembra prošle godine, po prvi put da se akt koji se tiče 
finansiranja političkih subjekata donio jednostrano, to neka ostane zabilježeno u ovom domu, već 
je činjenica da mi nemamo  kontrolne mehanizme, a matični odbor koji  u svom izvještaju 
raspravlja a ne kaže nam otprilike koliko to košta. I da nema Vas, da na moj poziv saopštite ovdje 
koja je to cifra, mi ne biasmo  znali ovdje ni o čemu pričamo.  
 Dakle, 200.000 evra, je li tako, ste rekli. 700.000 je planirano na poziciji Ministarstva rada i 
socijalnog staranja. To je 4316 za ove namjene za tekuću godinu. Ministar Purišić je obavijestio da 
već imaju 200% više zahtjeva za isplatu za ova četiri mjeseca.  



 Ja mislim da je 700.000 nedovoljno za ovu godinu, iako po izvještaju za 2018.godinu nije 
potrošena ta suma već 500 i nešto hiljada evra.  
 Dakle, imamo i pravilnik o blažim kriterijumima koji dozvoljava samo 5% za namjene koje 
se tiču tog Ministarstva. Dakle, tih 35.000 formalno možemo da im damo tekuće rezerve, po ovom 
pravilniku, ili one minimalne cijene rada ,13 najnižih cijena rada i 25 najnižih cijena vezano za 
troškove liječenja u zdravstvu itd. E, sad, ja mislim da je 200.000 nedovoljno, da treba dati dva 
miliona, tekuća rezerva je planirana na velikih 20 miliona evra za ovu godinu.  
 Da 10% tekuće rezerve mora otići za ove namjene, a ne 200.000. I vjerujte kao što ja 
vjerujem vama, a znam da nemate zlu namjeru, nije to 200.000 ovdje što ste rekli, a onda na kraju 
godine se ispostavi da su dati milioni. Ajde da bude dva miliona ali da znamo kako ih dajemo, 
kome im dajemo, na koji način. Ja sam ovdje dobijao izvještaj o tekućoj rezervi na član 50 na 
upitnik crn papir. Više od 10 miliona evra ne znam kako smo potrošili iz tekuće rezerve za pravne 
subjekte, a kamoli za ovaj dio. Tako da nemate sa mnom problem, jer sam ja pozvao Vladu i 
predsjednika Vlade da izađu sa predlogom, i zadovoljan sam što o tome raspravljamo, i imate 
moju podrušku, ne za 200.000 na ovih 700 000, jer je to minimalno i mizerno zbog pandemije, 
zbog zahtjeva koji će se pojaviti koji se javljaju, nego u dva miliona, samo dajte, ministre, imate 
vremena, predložite mehanizam totalne kontrole svakog centra,  a ne da Vi meni date spisak sa tri 
hiljade imena fizičkih lica, ja ne znam što ću da radim sa tim imenima. Da ih gledam od jutra do 
jutra?  Ali, da znamo kriterijume kome idu, nemamo socijalne karte, samo da znamo kome to ide.  
I nikakav problem, imate i moju podršku.  
 Dakle,  iznosim precizne cifre. Niko se nije sjetio ni na tom odboru, ni bilo gdje, da te cifre 
dosad iskaže. Dakle, 700.000 planirano, potrošeno 540 000 ili 30.000 prije dvije godine za te 
namjene, sada fali. Ali, vi ste rekli 200.000,  a ja kažem 20 miliona je tekuća rezerva, i 10% od iste 
da se odvoji, što je 10 puta više nego što vi predlažete, biće malo. Dajte nam mehanizme kontrole, 
tačne i jasne kriterijume, da vidimo kome ta sredstva idu, da nema ni trunke sumnje da je to 
moguće zloupotrijebiti u neke političke svrhe. I to je problem. Izvolite, riješite ga, imate, makar, 
moju podršku. I s druge strane, da vas obavijestim,  da je Posebni klub poslanika, sve kolege 
Kluba su predložile predlog zaključaka povodom prve tačke,   niko se to nije sjetio da uradi, a 
obično se informacija završava s predlogom zaključaka, i mi nijesmo ekskluzivci  ali smo uradili 
ono što je poslovnički moguće, u kome, pod jedan, a vama je to interesantno, Skupština 
konstatuje da se upoznala sa informacijom. Pod dva, Skupština ocjenjuje da  od početka 
pandemije nije bila dovoljna kontrolna funkcija Parlamenta, što je i vama bio problem. Poziva da ta 
kontrola bude mnogo rigidnija i mnogo kvalitetnija. Ukazuje da je bilo i političke zloupotrebe, 
osuđujete te političke zloupotrebe. Pod tačkom tri, koja je ključna, predlaže Vladi, vama ovo 
olakšava, da  minimalni iznos direktne podrške građanima ne može biti niži od 7% procijenjenog 
BDP-a na kraju 2019. Ako je on bio blizu pet milijardi, to  znači da direktna podrška mora biti 
minimalno 350 miliona evra. Mislim da su ovo kvalitetni zaključci. Imaćemo prilike sjutra da se o 
njima izjasnimo ovdje u ovom domu pa da vidimo da li će kome u ovom domu smetati da  
Parlament predloži Vladi Crne Gore i vama da odvojite 350 miliona evra najmanje za direktne 
mjere podrške građanima i privredi. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (23.04.20 16:25:24) 
 
 Hvala i Vama. 
 Poštovane kolege, mi smo danas završili sa radom. Nastavljamo sjutra u 11 sati. 
 Ministar Radunović nas je informisao da sjutra ima važne aktivnosti, a pošto je on jedan od 
najrevnosnijih članova Vlade koji odgovara na sve zahtjeve Skupštine, razumijem da će njegov 
generalni direktor biti ovdje prisutan sjutra.  
 Hvala Vam, minisitre Radunoviću. Hvala vama, kolege poslanici. Nastavljamo sjutra u 11 
sati. Prijatno! 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:30:21) 
 
 Poštovane kolege počinjemo sa današnjim radom i prvi govornik je poslanica Daliborka 



Pejović, a neka se pripremi poslanica Marina Jočić. 
 Proceduralno želi intervenciju poslanik Konjević, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.20 11:30:34) 
 
 Izvinjavam se kolegama koji treba da govore, Vi ste nam, odnosno nadležene službe su ma 
proslijedile pismo koje je Vama upućeno od strane guvernera Centralne banke sa izvjesnim 
pozivom, kako piše u dopisu, zainteresovanim poslanicima da prisustvuju sastanku koji se u 
utorak održava sa izvršnim direktorima banaka u prostorijama Centralne banke. Imajući u vidu, da 
podsjetim i sebe, i vas i građane Crne Gore, da po članu 143 Ustava Crne Gore Centralna banka 
je samostalna organizacija odgovorna za monetarnu i finansijsku stabilnost i funkcionisanje 
bankarskog sistema. Centralnom bankom upravlja Savjet Centralne banke, a njome rukovodi 
guverner Centralne banke. Svako naše, naravno uz zahvalnost za poziv, pojavljivanje na ovakvom 
sastanku moglo bi se protumačiti, što mislim da Skupština ne treba da radi, ugrožavanje 
samostalnosti Centalne banke. Uz zahvalnost guverneru na pozivu, mislim da bi za njega bilo 
bolje da odgovori na ovo moje pitanje, koliko su banke obračunale kredita u moratorijumu i ja 
pozivam ga kao poslanik. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:31:59) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, moje je bilo da vas upoznam sa dopisom koji sam dobio, a na vama je 
da odlučite, da pokažete zainteresovanost ili ne. Vi ste saopštili svoj stav. Taj sastanak je koliko 
sam shvatio za utorak planiran i naravno ako neko želi od poslanika, a u toj materiji je, ja ću ga 
ohrabriti da prisustvuje. U svakom slučaju svi će zauzeti stav kakav misle da treba. 
 Došlo je do promjene u redosljedu kada je u pitanju Demokratska partija socijalista pa će 
prvi govornik biti Predrag Sekulić, a neka se pripremi poslanica Marina Jočić. Izvolite. 
 Molim vas, dogovoreno je sa saglasnošću svih predsjednika poslaničkih klubova da poslije 
pet minuta se završava diskusija, da nema potrebe za nekim dodatnim obrazlaganjima i bilo čim 
drugim.  
 Izvolite poslaniče Sekuliću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (24.04.20 11:32:54) 
 
 Hvala Vam gospodine predsjedniče. 
 Dozvolite samo da podsjetim da je bila uobičajena praksa u ovom Parlamentu da ovaj 
zakon predlažu poslanici Skupštine Crne Gore jer je ovo dio onog uobičajenog paketa koji se tiče 
izbornih zakona. Ovoga puta je predlagač Vlada Crne Gore, sa punim razumijevanjem za ono što 
je predloženo, kasnije ću to da objasnim. Samo da znamo, izvorno ovaj zakon je promijenjen 
krajem prošle godine i to zahvaljujući glasovima, prije svega, vladajuće koalicije. Predlog za 
promjene ovog zakona koji smo imali u Parlamentu zajedno smo radili i usaglašavali sa kolegama 
iz opozicije. Prije svega, to mislim na kolege iz Demokratske Crne Gore i većina onoga što je 
izmijenjeno u samom zakonu, rekao bih u procentu negdje od 80 do 90 % su izvorno predlozi 
Demokrata Crne Gore. Svi njihovi predlozi su išli na to da se u izbornoj godini smanji mogućnost 
za bilo kakvo trošenje budžetskih sredstava, odnosno državnog novca za socijalna davanja ili za 
eventualno uticaj na glasače tokom izborne godine.  
 Naravno, mi smo prihvatili taj predlog smatrajući da smo kroz onu raniju prelaznu ili 
zajedničku Vladu sa kolega iz opozcije zaista sve te stvari izveli na čistinu, da smo obezbijedili 
punu kontrolu u trošenju državnog novca. U ostalom, podsjetiću, da i ovaj Parlament ima dosta tih 
mehanizama koji se tiču same kontrole trošenja državnog novca. U tom trenutku niko nije mogao 
da predvidi da nam se može desiti ova situacija. To je da u izbornoj godini imamo i problem sa 
pandemijom sa virusom korona. Naravno, posebne okonosti zahtijevaju posebne mjere. Zato 



kažem, imam razumijevanje za predlog Vlade Crne Gore da se dio budžetskih sredstava usmjeri 
tamo gdje je najpotrebnije, odnosno za saniranje problema lica u socijalnoj potrebi. Čini mi se da 
tu ne treba praviti bilo kakvu političku kalkulaciju i bilo kakvu političku razliku. Znači, sredstva će 
biti trošena u skladu sa onim što je opredijelilo Ministarstvo socijalnog staranja, tačno se znaju 
kriterijumi na koji način mogu da se troše sredstva ih budžetske rezerve za ovu namjeru, a to će 
odobravati kabinet Vlade Crne Gore. Čini mi se da tu nema nikakvih nepoznanica  i vjerujem da će 
i naše kolege iz opozicije, bez obzira što smo ovih dana imali prilike da čujemo i disonantne 
tonove u ovom Parlamentu, da će naše kolege iz opozicije podržati ovaj predlog. Znači, zaista ne 
mislim da na bilo koji način treba postavljati pitanje trošenja ovih sredstava zato što mehanizmi 
kontrole su jasni, oni su i Ustavom predviđeni, a i kažem još jedan put, većina tih mehanizama 
nalazi se u rukama poslanika.  
 Sa druge strane zaista vjerujem da je neophodno u ovom trenutku zbog onoga što je 
uradila pandemija pomoći porodicama i licima u socijalnoj potrebi i čini mi se da oko toga imamo 
jedinstveni konsenzus, ne samo u Parlamentu nego i svih građana Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:35:52) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Sekuliću. 
 Poslanica Marina Jočić ima riječ. Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (24.04.20 11:36:00) 
 
 Ili se ja varam ili je ovaj zakon usvojen onog dana kada su poslanici Demokratskog fronta 
bili u zatvoru, uhapšeni. Da li se varam ili je istina da je ovaj zakon usvojen glasovima samo vlasti i 
to vam nije dovoljno nego sada hoćete da ga mijenjate? Kao što vidite Bog je jači i iznad svega pa 
tako i pošalje i neku bolest ili neku situaciju koju niste mogli da predvidite. Međutim, u vašoj 
umišljenosti vama se čini da ste iznad Boga, a posebno iznad zakona, pa tako je Milo Đukanović 
već prekršio ovaj zakon. Što mijenjate zakon formalno kad može Milo Đukanović da ga prekrši? 
Ode u Berane da posjeti bolnicu, pođe sa ministrom kome je žena bolesna od Kovid-a, ne nalazi 
se u karantinu i onda se poslije pojavljuje kao Deda Mraz i dijeli pakete penzionerima po 
Beranama. Kako ih dijeli? Naravno, po spiskovima koje su volonteri i članovi Crvenog krsta donijeli 
iz Podgorice, a dobili ih od aktivista iz Berana i po spisku glasačima DPS-a i vladajuće koalicijije 
dijelili pakete. Mi imamo o tome dokaze, imamo žive ljude, imamo Berance koji znaju da ovo što ja 
govorim da je čista istina.  
 Znači, vi nama predlažete zakon u kome uži kabinet Vlade treba da odvaja u izbornoj godini 
sredstva za humanitarnu pomoć koja je vama inače u vašoj arhitekturi vlasti jedan od bitnih 
elemenata da potkupljujete sirotinju Crne Gore. Treba da vam vjerujemo na riječ, vama koji ste u 
jeku epidemije uspjeli ono što niko na bijelom svijetu, ni jedna civilizovana zemlja u svijetu nije 
uspjela. Vi ste zloupotrijebili Crveni krst i UNICEF Crne Gore. Vi ste zloupotrijebili Crveni krst da 
vašim aktivistima dijeli pomoć. Vi ste zloupotrijebili UNICEF da radi istraživanja za vaše potrebe 
kojima mašete evo dva tri dana od kako traje ova Skupština, to je nezabilježeno. Sad mi treba 
vama da vjerujemo.  
         Ovu pomoć treba da dijeli uži kabinet Vlade, to je onaj koji je pred prethodne izbore dao dva 
miliona i kusur za stanove vašim funkcionerima, bez ikakve kontrole. Četiri godine se otkriva kome 
je sve dodijeljen stan. Hoćete i ovu katastrofu da iskoristite u izborne svrhe. Mi nećemo da 
pristanemo na to. Mi smatramo da je pravedno i pravnično da svaki građanin Crne Gore u ovoj 
situaciji dobije neku pomoć kako bi mogao da preživi. Znate li vi kako žive trenutno ljudi koji rade 
od dnevnica? Kako žive ljudi kojima su zaposleni u zanatskim preduzećima i zanatskim 
djelatnostima? Kako žive ljudi koji rade u frizerajima, taksisti, poljoprivrednici kako žive? Imaju li 
oni novca da zasade nešto, da prehrane porodicu do kraja godine? Vas to nije briga, vama je 
interes samo da svoj očigledan pad koji je uslijedio poslije litija, da pokušate nekako da se dignete 
na noge i da odete u susret izborima koje ćete definitivno izgubiti, bez obzira na sve ovo 
potkupljivanje i na sve ovo što radite. Mislim da je ispod časti za svaku vladu da u ovakvoj situaciji 



dijeli ljude na svoje i na neke druge.  
 Znate li kako žive ljudi od 80 eura koje dobijaju sa Zavoda za zapošljavanje? Kako žive 
stari kojima nije mogao niko da dođe zbog vaših mjera da im pomogne? Kako živi onoliko 
penzionera hiljade i hiljade penzionera od 130 eura? I vi mislite da ćete paketima iz "Volija" 
nekoga da potkupite, vaše glasače DPS-a, ako možete tako da ih potkupite onda su stvarno jeftini.  
 Mi nećemo da pristanemo na ovo i mi insistiramo na lex specijalisu koji smo predložili, o 
kome će kasnije biti riječ. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:40:54) 
 
 Hvala Vama. 
 Sada dajem riječ Andriji Popoviću, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. 
 Dobro, onda Budimir Aleksić. 
 Izvolite poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (24.04.20 11:41:05) 
 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predstavniče Vlade, 
 Na početku samo da još jedanput čestitam nastupajući mjesec, sveti mjesec Ramazan 
pripadnicima islamske vjeroispovjesti. 
 Što se tiče ovog samog Prijedloga zakona o finansiranju političkih subjekata i izbornih 
kampanja, tu se praktično ništa ne mijenja, mijenjaju se dvije riječi, dodaju se "u slučaju epidemije 
ili pandemije zaraznih bolesti". Vjerujem da ćemo svi to podržati, da će Vlada Crne Gore biti 
izdašna veoma iz budžeta, da se ta sredstva normalno pod velikom kontrolom, mi smo u izbornoj 
godini, plasiraju tekućoj budžetskoj rezervi. U ovoj godini imamo 86 miliona eura, stalna budžetska 
rezerva dva i po miliona, pominje se nekih 200 hiljada eura da bi se opredijelilo u ovo  što mislim 
da je nedopustivo nisko.  
          Ja bih se u svom izlaganju više bazirao na humanitarni solidarni aspekt čitave ove krize, ove 
tragedije koja se događa Crnoj Gori, koja se događa čitavom svijetu. Napravio bih analogiju i 
poređenje sa 1979. godinom, 15. april 1979. godine kad je Crnu Goru, odnosno najviše 
Crnogorsko primorje pogodio katastrofalni zemljotres. Tada je solidarnost i humanost 
jugoslovenskih naroda, na neki način, sanirala tu veliku tragediju. Ako bismo poredili, a teško je 
porediti ovo i taj katastrofalni zemljotres, do sada imamo pet mrtvih, tada smo imali preko 100 
mrtvih u tom potresu. Da podsjetim kako se tada reagovalo, da podsjetim da one kuće koje su bile 
obilježene crvenom su dobile bespovratnu pomoć, bilo je obilježene žutom, zelenom, tako treba 
danas reagovati. Naročito ljudi koji su ostali bez posla moraju se spašavati. 
 Ja bih ovdje samo rekao da donacije, humanitarnost ljudi, naročito iz svijeta, pomenuo bih 
gospodina Brčvaka, Šinavatru, Statisa, Evropske unije, nas poslanika, mnogi poslanici su dali pola 
svoje martovske zarade. Neki, na primjer koliko sam registrovao poslanik Andrija Nikolić, 
čitavu.Ne trebam biti skroman ja sam uplatio 10.000 eura Nacionalnom koordinacionom tijelu za 
zarazne bolesti. Dakle, u ovom teškom vremenu se mora biti human. Moram još reći da smo mi 
svi u nekom vremenu bili Tuzi, Vrela Ribnička, selo Biokovac u opštini Bijelo Polje, da smo živjeli 
sa tim ljudima koji su stvarno bili u tom epicentru zaraze i pokazali su nevjerovatnu odgovornost i 
ja im na tome čestitam. 
 Samo da kažem još da vjerujem da ćemo mi svi podržati ovo, da će Vlada hitno reagovati. 
Sjutra je kasno. Imam zamjerku na račun Vlade koja mora da izađe sa svim tim mjerama da 
spašava narod. Mnogi 45 dana već ne rade, nemaju nikakvih prihoda, na rubu egzistencije i ne 
može se više čekati. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:46:20) 
 



 Hvala Vama. 
 Poslanik Budimir Aleksić, a neka se pripremi poslanica Marta Šćepanović. Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (24.04.20 11:46:28) 
 
 Poštovani građani, 
 Evo imamo na dnevnom redu Predlog, to naglašavam - neustavnih izmjena Zakona o 
finansiranju političkih subjekata i izbornih kampanja kojim se ukida zabrana isplata socijale iz 
budžetske rezerve tokom izborne godine. To se mijenja sa jasnim ciljem, a to je kupovina glasova. 
Dakle, ove izmjene su isključivo u svrhu kupovine glasova koje po svojoj ustaljenoj praksi sprovodi 
Demokratska partija socijalista evo 30 godina. Dakle, nije tačno da je cilj ovih izmjena zaštita 
ugroženih građana, nego je cilj kupovina glasova i to se radi iz tekuće budžetske rezerve. Inače, 
tekuće budžetske rezerve su najtajniji dio budžeta. Tu nema nikakve procedure, nema nikakvih 
kriterijuma, nema nikakvih uslova, nema nikakvog uvida javnosti u to kako oni dijele ta sredstva iz 
budžetske rezerve. Ima samo neustavnih i nezakoniti pravilnik koji kaže da se taj novac može dati, 
pazite sad, i za poboljšanje materijalne situacije. O tome odlučuje takozvani uži kabinet, tijelo bez 
ikakvog utemeljenja u Ustavu i u Zakonu o budžetu i fiskalnoj odgovornosti i to je sve što se tiče 
kriterijuma za raspodjelu sredstava iz budžetske rezerve. Dakle, očigledno je da Vlada uzurpira i 
da radi šta hoće i nikakve račune ne polaže za to što radi. U slučaju budžetske rezerve nijesu 
propisani uslovi ko ima pravo i u kom obimu da dobija ta sredstva iz budžetske rezerve.  
 Drugo, ako se neko ko je ugrožen, pošto se ovamo kaže da može da se dobije novac i za 
poboljšanje materijalne situacije, neko ko je u teškoj materijalnoj situaciji, pa ne dobije ta sredstva, 
pa se žali zašto ih nije dobio, Vlada ga naravno odbije i taj građanin nema pravo ni na kakvu žalbu 
ili na drugo pravno sredstvo, pogotovu ne sudskim putem. To naravno pravo ima kad je u slučaju 
redovna socijalna procedura koju Vlada izbjegava. Znači, ovo je prostor za samovolju Vlade, 
nema pravilnika, nema kriterijuma, Vlada radi šta hoće i naravno za ucjenu. Zato je Vlada izabrala 
ovaj put, a odbila je model univerzalne pomoći svima. Prema tome, nema ovdje, ne postoji 
poštovani građani nikakav ni humanitarni ni socijalni aspekt ni motiv, ovdje je jasno prepoznatljiv 
partijski motiv i jasna je i očigledna diskriminacija građana i podjela građana na naše i na njihove. 
Daće Vlada našima, po spisku koji dostavi opštinski odbor, recimo DPS-a, a neprijateljima, onima 
koji ne glasaju DPS neće dati ništa. Da li iz vlasti sad očekuju da mi podržimo ovo? Da podržimo 
da Vlada sprovodi samovolju i da po partijskom principu dijeli sredstva iz budžetske rezerve. To 
treba otvoreno reći, ne postoji pravilnik za tu dodjelu, date su odriješene ruke Vladi, odnosno DPS-
u da ta sredstva raspoređuje kako želi i to je suština ovih izmjena i to je kraj priče. O tome se 
zapravo radi. Mi to naravno ne možemo podržati. Uostalom mi u DF-u nijesmo ni očekivali da će 
Vlada i njeni konstituenti bilo šta uraditi u korist građana ove zemlje. Naprotiv, oni rade i radiće i 
dalje na štetu građana Crne Gore, a na korist građevinskog lobija, hidro mafije, i drugih ekstra 
profitera što su radili cijelo ovo vrijeme. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:50:38) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanica Marta Šćepanović, a neka se pripremi poslanik Milutin Đukanović. 
Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (24.04.20 11:50:48) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene kolege, poštovani građani,  
 Pred nama je danas Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o finansiranju političkih 
subjekata i izbornih kampanja. Mi smo usvajanjem ovog zakona u Parlamentu još u decembru 
2019. godine pokazali kao vladajuća koalicija da imamo maksimalni kapacitet za dijalog i za 
unapređenje izbornog zakonodavstva. Između ostalog jedan od tih zakona je i ovaj zakon i sa 



usvajanjem ovog zakona krenula je i njegova implementacija. Sve zabrane koje su uvedene u 
ovom zakonu, uvedene su sa određenim ciljem i to je prije svega jačanje povjerenja u izborni 
proces i svakom novom izmjenom ovog zakona te su zabrane bile restriktivnije.  
 Mi smo ovim posljednjim izmjenama otišli čak korak dalje usvajajući prije svega i određene 
preporuke OEBS-a a takođe i preporuke kolega iz opozicije i propisali smo u odnosu na trošenje 
budžetske rezerve da se ona ne može koristiti u cijeloj godini kada su izbori za socijalna davanja.  
 Sve dosadašnje ove izmjene, kao što sam rekla, uradili smo zajedno sa opozicijom i na 
kraju je ostao žal što upravo oni koji su i bili za ovakve izmjene zakona, na kraju ovdje nijesu i 
podržali ovaj zakon. Međutim, mi jesmo i savakako da su sve ove zabrane i opravdane i 
prihvatljive, ali kada je stanje redovno. Ova vanredna situacija koja je izazvana epidemijom virusa 
korona  je pokazala da se može u jednom trenutku prouzrokovati porast broja ljudi koji su u stanju 
socijalne potrebe, dakle porast broja onih kojima su neophodna socijalna davanja, odnosno 
jednokratna pomoć. Ne samo onih koji su zaista u stanju socijalne potrebe već i onih građana koji 
su prosto zbog ove situacije bili primorani da sjede kod kuće i građana koji sada u ovom trenutku 
nijesu, a sa svojim pristojnim primanjima su mogli do tada da izmiruju redovno svoje obaveze, 
sada nijesu u situaciji da izmiruju redovno one obaveze koje su redovno izmirivali. Svakako se 
povećao taj broj ljudi kojima su neophodna socijalna davanja, uključujući i ove ljude. 
 Vlada je, ja moram da podsjetim, već u međuvremenu u ovom prvom udaru i našla način 
kako da pomogne onim najugroženijim. Podsjetiću da je Vlada već milion eura odobrila 
kategorijama građana koji su najugroženiji, a to su prije svega korisnici materijalnog obezbjeđenja 
i korisnici penzijskog i invalidskog osiguranja koji ostvaruju pravo na minimalnu penziju. Dakle svi 
oni su dobili pomoć u iznosu od 50 eura, svi oni, nije pravljena razlika ni u odnosu na političku 
pripadnost niti bilo kakva druga vrsta diskriminacije. Vlada kada dodjeljuje ovu vrstu pomoći, 
dodjeljuje je na osnovu određenih kriterijuma i dodjeljuje svima onima kojima je ona neophodna. 
 Takođe ću podsjetiti da ovdje Vlada ne dodjeljuje samo pomoć, nego se trošenje budžetske 
rezerve za socijalna davanja takođe odnosi i na opštine odnosno na lokalne budžete, a neće biti 
da u Crnoj Gori vlast u svakoj opštini ima vladajuća koalicija. Imaju i određene opštine gdje vlast 
vrši opozicija i neću se sada podsjećati i baratati podacima koliko je zapravo ove pomoći već 
pušteno iz rezerve u ovim lokalnim budžetima. Dakle, ne želim u ovom trenutku na ovakav način 
da odgovaram i da polemišemo na ovakav način o ovome, da stavljamo politiku iznad onoga što je 
u ovom trenutku najprioritetnije, a to je čuvanje zdravlja građana i ono što je najprioritetnije kako u 
ovom trenutku pomoći svim građanima koji se nalaze u stanju socijalne potrebe.  
 Podsjetiću takođe, prije svega da je ovaj predlog zakona od strane Vlade predložen upravo 
zbog građana i upravo zbog njihovog interesa i naravno da je u svemu ovome izuzetno važno 
znati kriterijume na osnovu kojih se dodjeljuje ova pomoć i da je važno da ovaj postupak bude u 
potpunosti transparentan, što i hoće biti. Kao što znate kolege već postojećim zakonom smo 
predvidjeli apsolutnu kontrolu svih vrsta socijalnih davanja i što znači da će o ovome 
sedmodnevno biti obavještavana Skupština, odnosno da će se ovi podaci dostavljati Odboru za 
anatikorupciju. Pročitajte zakon i vidjećete da ćemo kao poslanici imati pravo uvida u sve ovo. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 11:56:21) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima Milutin Đukanović, a neka se pripremi Genci Nimanbegu. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (24.04.20 11:56:28) 
 
 Poštovani građani, 
 U prethodnom periodu Vlada Crne Gore i Nacionalno koordinaciono tijelo donijeli su na 
desetine neustavnih i nezakonitih odluka i nijesu se konsultovali sa ovim parlamentom, a danas 
nam ovdje daju jedan demagoški zakon gdje se mijenjaju dvije riječi, kako bi omogućili bezobzirno 
da ojačaju svoju partijsku infrastrukturu na terenu. 



 Vlada se nije sjetila da, kada je zatvarala na desetine hiljada preduzeća i kada je na 
desetine hiljada radnika ostajalo bez posla, da se konsultuje sa ovim parlamentom. Ova je Vlada 
nekom majka, a nekom maćeha. Kakva je logika da može da se ulazi u "Voli", da građani mogu da 
ulaze u "Voli", a ne mogu da ulaze u crkve. Kakva je logika da može da radi gradilište "Bemaksa", 
a ne mogu frizerski ili kozmetički saloni. Zamislite ovo "Bemaks" može da prevozi svoje radnike, 
ali taksisti i auto prevoznici ne mogu da rade. Kakva je logika da državni sektor uredno prima 
zarade od privatnog sektora koji je većinski zatvoren, a za taj sektor već dva mjeseca nema 
nikakve pomoći, a oni u suštini nose teret finansiranja budžeta i lokalne samouprave i državne 
administracije. Mi strahujemo da je nastala šteta po crnogorsku ekonomiju nenadoknadiva. 
 I sad će da glavni problem ovdje i u ovom parlamentu bude da predsjednik Parlamenta 
određuje da li smo se grubo izrazili kad kažemo da je politika vlasti, ne kažemo da je neodgovorna 
nego kažemo da je kriminalna. Kad je politika vlasti, ne kažemo katastrofalna, nego lopovska. Da 
je nehumana, mi kažemo bezočna. Da državu vode ljudi povezani sa organizovanim kriminalnim 
grupama ili da državu vodi lopovska banda. Mi ne vidimo velike razlike nego želimo da budemo 
vrlo direktni da pravim imenom nazovemo nepočinstva koja radi ova vlast. U čitavoj situaciji jedna 
stvar je nesporna. Demokratska partija socijalista je završila svoju misiju koja je trajala 30 godina i 
politika te partije pokazala je da Crna Gora, ako oni nastave da je vode, završiće u sunovratu.  
 Želim ovdje da još raskrinkamo jedno neviđeno licemjerstvo Demokratske partije socijalista. 
Čitavo vrijeme nam pričaju o zajedništvu i da treba zanemariti političke razlike, ali zato pokušavaju 
u Budvi ponovo političkom korupcijom da smijene aktuelnog gradonačelnika Bata Carevića koji je 
iz Demokratskog fronta. Drago mi je što je ovdje direktor Trezora, juče je javno saopštio da će 
budžetu nedostajati oko 400 miliona evra, a i dekan Ekonomskog fakulteta je saopštio da će 
budžetu nedostajati 600 miliona evra. To je najbolji pokazatelj kakva se vodila u Crnoj Gori 
ekonomska politika. Još jednom da saopštim to je bila klasična klošarsko lopovska ekonomija. 
 Znate li šta ste vi priznali kad ste rekli koliko će nedostajati budžetu, da uzmemo srednju 
vrijednost, da će to biti 500 miliona, da će pad BDP-a u Crnoj Gori iznositi 20%. Ovdje je potrebno 
da se napravi veliki zaokret da bi se napravile velike promjene. Uslov svih uslova je da 
Demokratska partija siđe sa vlasti. Da postoji i trunke odgovornosti kod ove vlasti ona bi podnijela 
ostavku jer je zatvorila sve kanale gdje bi mogla da napravi neki prosperitet građanima Crne Gore, 
a samim tim i svima nama. Teška vremena su pokazala da je politika promašena liberalna 
ekonomija, jednostran put samo prema NATO paktu, prekidate odnose sa Srbijom, prekidate 
odnose sa Rusijom, kao sa Kinom želite da imate dobre odnose, a vaši analitičari brutalno 
napadaju kinesku politiku. 
  Mislim da politika koju je do sad prezentovao Demokratski front predstavlja jednu ozbiljnu 
politiku. Mi želimo i prema Zapadu i prema Istoku. Mi smo za zapad istok, a za istok smo zapad. 
To je jedina pobjednička politika u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:01:59) 
 
 Sada riječ ima Genci Nimanbegu, a neka se pripremi Andrija Mandić. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (24.04.20 12:02:09) 
 
 Hvala predsjedniče. (Obraćanje na albanskom jeziku). 
        Ja ću zbog brzine korišćenja vremena i prevođenja nastaviti na crnogorskom jeziku i želim 
iskoristiti ovu tačku da nastavimo ono gdje smo krenuli kad smo raspravljali o prvoj tački. Ovo su 
spojene tačke, mi smo na Kolegijumu dogovorili da ova sjednica u principu bude posvećena 
uticaju Kovid-a. Na ovoj sjednici jedini zakonski predlog koji je predložila Vlada je koji se tiče 
pandemije je ovaj zakon i oni su procijenili i tako je pojašnjeno na odboru da će sredstva koja će 
biti korišćena u toku, ponavljam, aprila i maja mjeseca, od strane nadležne Komisije za raspodjelu 
socijalne pomoći, biti u vrijednosti od 200.000 eura.  
 Želim iskoristiti priliku i da saopštim viđenje koje će se osloniti na ovo. Ovo su socijalna 
davanja, kao takva ona su jednokratna i kao takva u zakonu ona su predmet nadzora. Taj nadzor 



se radi preko ministarstva ili opštine koji su dužni da objave spiskove korisnika ove socijalne 
pomoći i tu otprilike dolazi do transparentnosti u  raspodjeli ove pomoći. 
 Kao drugi element koji je ovdje bitan je ovaj zakon iako je usvojen ranije glasovima samo 
vladajuće koalicije, on je bio usklađen sa predstavnicima opozicije koji su bili članovi Odbora za 
sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva. Ali, želim još jednom iskoristiti ono što mi kao 
poslanici možemo i uputiti naša viđena i mišljenja i javnosti i Vladi danas baš u ovo vrijeme se 
predstavljaju mjere Vlade, a ja želim i dalje govoriti o tome što trebaju sljedeće i ove mjere da 
sadrže. Osim pomaganja za 100.000 radnika koje je predviđeno i drago mi je da su možda i 
javnost i Kolegijum Skupštine uticali da sa 70% određeni sektoru dobiju 100% minimalne zarade i 
puni nivo doprinosa kao što je bilo predviđeno, ali je bilo 70% minimalne zarade. U budućnosti i 
zbog ove krize, a za restrukturiranje privrede treba puno vremena, trebamo posvetiti puno više 
pažnje poljoprivredi, otkupu, plasmanu, kupovini viškova na tržištu, skladištenju na način da 
iskoristimo ovo što se ima. Siguran sam da će se u budućnosti tržišta oslanjati na to da su što 
kraći od izvora do kupca i to znači to jedan kvaliatet ili prednost za domaće tržište koje je ovdje u 
Crnoj Gori. 
 Sljedeći element je sektor turizma. Sektor turizma mora da ima kvalitetnu podršku u 
budućnosti, drugačiju nego što sad ima, posebno u mjerama koje će slijediti nakon ovih. Sektor 
turizma je jasno da će imati procentualno možda i najveći pad od svih sektora i on će uticati na 
naš život, ali mi se moramo privići. Moramo se privići da ovaj teret trebaju da snose što država, što 
poslodavci, a u najmanjoj mogućoj mjeri radnici, što se tiče njihovih prihoda. Kako će se ovo 
završiti, ja želim poslati pozitivne poruke da ćemo izaći iz ovakvih kriza bolji nego što jesmo, 
pravedniji, ali treba javno reći na nam slijedi po mom mišljenju, bar godinu, dvije do tri težeg 
perioda nego što je bio prije Kovid-19.  
 Kao treći element, ono što moramo reći da kapitalne investicije se moraju i dalje zadržati 
koliko je moguće na maksimalnom nivou jer one su pokretač jedne ekonomije. Segment digitalne 
ekonomije. Naša vlada, naši preduzetnici moraju naći interes u tome, jer to je način na koji da 
podignemo konkurentnost naše privrede i otvorimo nova radna mjesta i omogućimo prevazilaženje 
problema koji će zbog socijalne distance, zbog promjena u načinu ponašanja biti. 
 Peti element, lokalne samouprave moraju imati veću podršku naše Vlade. Država mora biti 
spremna da se zaduži više stotina miliona eura da pomaže privredu i građane. Ovo su početne 
vrijednosti, ne želim licitirati koje su to vrijednosti, ali vrijednosti se odnose u više stotina miliona 
eura. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:07:44) 
 
 Hvala vama. 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Mandić, a neka se pripremi poslanik Andrija Nikolić. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.20 12:07:51) 
 
 Dame i gospodo, poštovane građani Crne Gore,  
         Nemojte da imate nikakve dileme da se ovaj zakon usvaja samo zbog toga što bi se željelo 
pomoći svim građanima Crne Gore u ovom vremenu, kada smo zarobljeni ovom pošasti 
koronavirusom. Nemam ja ni najmanje sumnje da upravo ovo radi parlamentarna većina kako bi 
pojačala svoje pozicije u susret dolazećim parlamentarnim izborima kako bi se nastavila ona 
selektivna podrška onima koji su njima najbliži. Imali smo i u ovom vremenu zadnjih mjesec dana 
registrovane od strane naših aktivista ljude iz Demokratske partije socijalista koji obilaze, nose 
pomoć novčanu, zloupotrebljavaju Crveni krst. Rade sve što mogu kako bi ojačali vlastitu partijsku 
infrastrukturu vjerujući da nakon onih veličanstvenih litija koje se bile u Crnoj Gori da se 
nepopravljivo može popraviti tj. da se gubitak povjerenja koji je bio nesumnjiv i koji se posvjedočio 
sa stotinama hiljada ljudi koji su bili na ulicama zajedno sa svojim mitropolitom, episkopima i 
sveštenstvom, da se taj broj može promijeniti sada što će se zloupotrijebiti jedno teško stanje u 



kome se nalazi Crna Gora. Iskorištena je ova pandemija da se uspostavi jedan sistem represivni 
sličan onome od 1948 godine. Ja sam juče upravo bio svjedok jednog takvog ponašanja brutalnog 
crnogorske vlasti kao što su mnogi ljudi u ovom vremenu se suočili sa odmazdama i sa neslavnim 
rekordom da imamo tri puta više uhapšenih nego što imamo zaraženih u Crnoj Gori.  
 Od strane Koordinacionog tijela imali smo jednu poruku koja je bila isprobavanje i jednog i 
drugog sistema, pa za one koji su imali mnogo za njih je bilo dozvoljeno da zarade još više, tu 
mislim na ovu građevinsku operativu gdje su vlasnici "Bemaksa", "Geneksa", Roćen i ostala ekipa 
mogli i dalje da grade i da rade, mogli da asfaltiraju, zidaju, betoniraju, šprajcuju i bave se sličnim 
aktivnostima gdje nije bilo nikakve posebne zaštite, čak su i fotografijama prikazani odlasci na 
gradilište, ali na gradilištu se vjerovanto držala ta socijalna distanca. Kao pokazatelj toga da se 
ništa nije desilo, da nijesmo imali zaražene, dakle isproban jedan metod, a na drugoj strani imamo 
represiju, strah, prisilu, hapšenje ljudi u parkovima, zabrana proslave Vaskrsa, zabrana 
održavanja liturgija,  zabrana svega onoga što predstavlja jedan normalan i civilizovan, 
tradicionalni život u Crnoj Gori.  
             Ako smo isprobali oba metoda i možemo da kažemo da i ovaj prvi je donio rezultate koji 
su bili ohrabrujuće, onda pitamo zašto se istrajava na ovom drugom metodu represije, zašto se 
istrajava na ovom drugom metodu koji vrši prisilu nad građanima Crne Gore. Ja znam zašto. Zato 
da bi se ušlo u izbornu trku ojačan i osnažen sa onim što je uvijek bila karakteristika totalitarnih 
režima, nesumnjivo je totalitarni režim i dalje na snazi u Crnoj Gori. Gledao sam svojim očima juče 
gdje policajac mitropolitu crnogorsko primorskom uručuje poziv zato što je uradio ono što je njegov 
osnovni posao - sahranio čovjeka koji je u vremenu kada je on postajao mitropolit bio zamjenik 
predsjednika eparhijskog Savjeta, dakle, njegov zamjenik. Šta je prirodnije nego da to uradi 
mitropolit, sveštenstvo i monaštvo naše crkve. Šta je bilo prirodnije za jednog tako velikog čovjeka, 
nesumnjivo je Vladimir Jovićević jedan od velikih ljudi koji su živjeli u ovom vremenu da i oni, a ja 
sam predstavljao tu jedan veliki broj ljudi. To je bila ne samo moja poslanička dužnost nego izraz 
mog prijateljstva da budem prisutan tamo i da gledam to ponašanje, da gledam jednu sramotu 
gdje trojici sinova Vladimira Jovićevića uručuje se poziv nakon pola sata što su sahranili svoga 
oca da se hitno jave u stanicu milicije na Cetinju. Da li je to u skladu sa preporukama NKT-a, da li 
to ima uporišta negdje u NKT-u da se tako odnose prema jednoj porodici i da li se neprijatno 
osjeća premijer Crne Gore, koji je bio kada je sin tog Vladimira Jovićevića, Andrija, bio ministar 
unutrašnjih poslova on mu je bio pomoćnik ministra? Da li je malo neprijatno, da li je sve 
dozvoljeno? 
 Valjda u Crnoj Gori moraju da postoje neke adrese koje zaslužuju poštovanje. Veliki ljudi 
zaslužuju poštovanje, a mitropolit crnogorsko-primorski samim tim što je nasljednik velikih 
mitropolita koji su stvorili ovu državu i Mitropolije koja je stvorila ovu državu valjda samim tim 
zaslužuje poštovanje koje treba svi da mu iskažemo u Crnoj Gori. Radi se o jednom velikom 
čovjeku, bio sam ponosan u Jerusalimu kada sam bio, kada me je jerusalimski patrijarh sa velikim 
divljenjem pitao za mitropolita Amfilohija i kada je rekao imate veliku privilegiju da vam je mitropolit 
Amfilohije mitropolit u Crnoj Gori. Ako toliko ljudi sa strane vrednuje našeg mitropolita ovdje svaka 
šuša i maruša može da skače po njemu da se iživljava, misleći da je i on osvetoljubiv, da je on 
neko ko će da se svađa sa gorima od sebe grdno se varaju. Naš mitropolit ima dovoljnio širine da 
izađe na kraj sa svim ovima kao što i naša crkva ima dovoljno snage da nastavi tamo gdje je stala. 
U tom vremenu litija ne zaboravite nije bilo ni jednog oboljelog od virusa korone u Crnoj Gori što 
znači da mimo ove ljudske pameti ne bi smetalo malo ni božije milosti. Možda tako možemo više, 
ako imamo i božiju podršku ne samo ovu ljudsku. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:14:16) 
 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Nikolić, a neka se pripremi poslanik Goran Danilović. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (24.04.20 12:14:21) 
 



 Hvala Vam, predsjedniče. 
 Poštovani građani Crne Gore,   
 Pa prvo ljudsko pravo neprikosnoveno po svim konvencijama i ustavima svih zemalja je 
pravo  na ljudski život. Država, u ovom slučaju Crna Gora, ima obavezu da zaštiti živote svojih 
građana kako mjerama koje donosi za očuvanje njihovog zdravlja tako i kroz socijalna davanja 
najugroženijim kategorijama stanovništva kojima je pomoć prijeko potrebna. Gdje se o pomoći 
vjerovatno radi u danima, gdje kvalitet nečijeg života, odnosno očuvanje života zavisi od toga da li 
će pomoć dobiti već sjutra ili nakon desetak dana, gdje nakon desetak dana vjerovatno njegovo 
zdravlje i zdravlje njegove porodice može biti ugroženo.  
 Zato je neophodno socijalno davanje, naravno uz jasno definisane kriterijumime i pravila 
ponašanja kako će se ta pomoć dodjeljivati. Zemlje Evropske unije, a pratim tu situaciju ovih dana 
posebno, dodjeljuju pomoć svom stanovništvu. Dodjeljuje tako što određene mjere predlaže vlada, 
a onda ih usaglašava u saradnji i u komunikaciji sa parlamentom. Ovdje se parlamentarna većina 
pokušala optužiti da kroz socijalna davanja želi da pripremi svoju poziciju u susret izborima. To bi 
moglo da stoji kad bi građani Crne Gore, imali problema sa amnezijom i kad bi zaboravili da vlast 
u Crnoj Gori ne može biti kriva za recimo unutar opozicione svađe. Da li je vlast u Crnoj Gori 
posvađala opoziciju u opštinama gdje su oni na vlasti, da li je vlast u Crnoj Gori kriva zato što je u 
prethodnom sazivu Parlamenta čak 20% poslanika koji su svi iz opozicije promijenilo političke 
dresove? Ni jedan od tih ljudi nije bio iz Demokratske partije socijalista. Da li je vlast u Crnoj Gori 
kriva kada na parlamentarnim izborima 2016. godine opozicija u Crnoj Gori prizna rezultate u 
Budvi i u Kotoru smatra ih legitimnih, na osnovu tih rezultata formira vlast u tim opštinama, a ne 
priznaje rezultate parlamentarnih izbora koji su održani u istom danu? 
 Da li je vlast u Crnoj Gori kriva kada opozicioni predsjednički kandidat podržan od strane 
svih lidera opoziciije izgubi na izborima, a opozicioni lideri koji su ga predložili i koji su mu bilo 
logistika ne nađu zashodno da se nađu zajedno sa njim i obrazlože rezultate njihovog zajedničkog 
izbornog poraza? To je porez demokratije i vjerovatno u tim razlozima dominantno leži 
opredjeljenje građana Crne Gore, da takvoj opoziciji ne dozvoli da upravlja procesima u Crnoj 
Gori. Oni kojima je to pravo opredijeljeno, to je u konkretnom slučaju vladajuća većina 
Demokratska partija socijalista sa svojim koalicionim partnerima, su dobili povjerenje i obavezu od 
strane građana Crne Gore da kreiraju određene procese. Koliko će u tome biti uspješni 
ocjenjivaće građani Crne Gore na narednim izborima, ali je ovdje bitno da iz ove zone pokušamo 
da se distanciramo od politike. Koliko god neko prizivao da je ova situacija skopčana sa politikom 
mi bismo isto tako mogli da kažemo da se litije u Crnoj Gori sve vrijeme pokušavaju politički 
iskoristiti i kroz njih se pripremiti teren za nastup na izborima. Ali ni jednom to nijesmo učinili 
danas, vodimo raspravu o ozbiljnim problemima sa kojima se suočava Crna Gora, jer je to 
obaveza svih odgovornih ljudi. Sa ovog mjesta smo bili spremni i juče i prekjuče i kad smo svih 
dana razgovarali i na kolegijumima predsjednika Parlamenta da afirmišemo ulogu opozicije u 
ovom procesu. Neki su od opozicionih kolega u bojkotu Parlamenta od početka ovog mandata, 
neki su procjenjivali da je bojkot najbolji način da pripreme teren za promjenu vlasti u Crnoj Gori. 
Vidjeli su da u ovoj situaciji bojkot nije rješenje i počeli da prizivaju da se što prije sazove sjednica 
Skupštine procjenjujući da onaj posao koji radi Vlada i nadležne institucije rade dobro i da sad to 
po svaku cijenu treba zaustaviti, odnosno omogućiti participaciju opozicije u ovim procesima kako 
bi se politički profitiralo iz cijelog procesa. Eto to su neke dileme i neke pretpostavke koje su na 
našoj strani, ali red je da ih javnost čuje. Hvala predsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:19:51) 
 
 Hvala Vam, kolega. 
 Za komentar se javio poslanik Slaven Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (24.04.20 12:20:02) 
 
 Nismo planirali danas da se uključujemo u komentarima, ali prosto nisam mogao da  odolim 



kad sam čuo gospodina Nikolića, jer je pričao o porazu demokratije vezano za pristajanje opozicije 
na rezultatu u Budvi i Kotoru, a navodno ne prihvatamo izbore rezultat izbora na republičkom 
nivou. Znate li šta je poraz demokratije gospodine Nikoliću? Kad jedan novinar koji radi na Javnom 
servisu i tamo bi trebao da bude u službi svih građana bude takav navijač jedne partije, i to 
vladajuće, da poslije toga postane njihov poslanik, to je poraz demokratije. Onda ajde da 
progledamo kroz prste tom potezu računajući da ćete Vi kao novinar da se potrudite makar da te 
neke medijske slobode ili da se stanje o medijima ukupno popravi u Crnoj Gori iz ove pozicije. 
Međutim, šta je proizvod Vašeg rada u Parlamentu? Da su medijske slobode u Crnoj Gori 
ocijenjene od strane međunarodnih organizacija još gorim nego kad ste Vi ušli u Parlament.       
          Znači, Vi ste ste u stvari svojim dolaskom još pokvarili stanje medijskih sloboda u Crnoj 
Gori. To je poraz demokratije. Kad shvatite da čovjek koji je bio zadužen da bude neutralan i da 
obavlja posao u ime građana Crne Gore, bude takav navijač da ga nagrade poslaničkim mjestom i 
nakon svega toga ne doprinese u Parlamentu Crne Gore poporavljanju stanja o medijima. Što se 
tiče, ponoviću ovo deseti put, činjenice da je opozicija prihvatila izborni rezultat u Kotoru i Budvi to 
je bilo uprkos svim vašim namještaljkama, krađama i marifetlucima u Budvi i Kotoru. Zbog 
značajno boljeg rezultata kojim niste mogli da zaustavite opoziciju mi smo uspjeli da osvojimo 
tamo vlast. Takvu nadmoć pored svih vaših, kako rekoh maloprije marifetluka, nismo mogli da 
ostvarimo na republičkom nivou. Mi osporavamo rezultat i u Budvi i Kotoru. Mi bi tamo imali još 
više da tamo nije mafija Svetozara Marovića i DPS-a bila toliko godina na vlasti. Mi bi još bolje 
imali rezultat, ali eto uspjeli smo jedva da nategnemo tu vlast i šta smo trebali, da vam je 
prepustimo, da kažemo ne brojimo što smo, iako ste nas držali za dres u trci, ipak smo uspjeli prvi 
da prođemo kroz cilj i sad ne priznajemo izbore, ne, ne. Svaki oblik pobjede nad DPS-om je 
dobrobit za Crnu Goru i prava sreća za građane Crne Gore.  
 Da bismo izbjegli da živimo u partijskoj džavi u kojoj se novinari Javnog servisa, servisa 
svih građana, za svoju poslušnost, za svoju servilnost predsjedniku stranke i države kad dođe kod 
njega u emisiju nagrađuju poslaničkim mjestom mi moramo da se borimo na ovaj način. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:23:05) 
 
 Hvala. 
 Odgovor, poslanik Andrija Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (24.04.20 12:23:08) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Pa, evo kolega Radunoviću, Vaša diskusija mi je pokazala da sam pogodio tačno tamo đe 
treba. Vaš pokušaj da ovu raspravu koju smo poveli odvedete ne teren ličnog neće dozvoliti meni 
da se upustim na to, jer da ste malo razmislili bolje prije nego što ste ušli u ovu zonu kvalifikacija, 
Vi bi pretpostavili da ćete govoreći o meni govoriti i o nekim vašim kolegama koji su iz novinarske 
profesije ušli u politiku, to je sasvim nebitno da li je opozicija ili vlast. Onda kad sam se 
opredjeljivao da napustim novinarsku profesiju i da je zamijenim nekom drugom bila je izborna 
kampanja, a u toj izbornoj kapmanji podsjetiću vas vi ste najavljivali da ćete osvojiti vlast. Tako da 
i ovaj moj izbor ne može biti toliko siguran u pogledu izbora vlasti kao što vi to pokušavate da 
predstavite. Ponavljam Vam na taj način ste govorili i o Vašim kolegama, a nije ih malo, neki sjede 
i u ovoj sali. No, na stranu to. Ljudi imaju izbor bez obzira na profesiju da je promijene i da budu 
politički aktivni, jer je to pravo predviđeno Ustavom svih razvijenih i demokratskih zemalja. To što 
ste pokušali da stvar prevedete na teren ličnog razumijem samo kao jedno da je da sve što sam 
kazao tačno i da vas bole ovi opozicioni defiiti koji su očigledni i koje ne možete zamaskirati 
nikakvim optužbama. To što se vi međusobno svađate, optužujete, kvalifikujete u Budvi je nadam 
se dovoljno dobar razlog  građanima Budve da dobro promisle da li ste vi ipak dovoljno vrijedni da 
upravljate njihovim sudbinama u toj opštini, kad već govorimo o Budvi. 
 Naravno, DPS je podnio odgovornost za greške koje je pravio u Budvi. Podnio je 
odgovornost, platio je tu cijenu, bio je u opoziciji, ali će, ja se iskreno nadam, veoma brzo biti 



ponovo na čelu budvanske opštine i dati joj jedan novi zamah i ponuditi joj jednu novu vrijednost 
supstituišući dosadašnji stil života koji ste zaveli u tom gradu, ali čak ni to nije bitno. Ja sam 
govorio i porazu demokratije gospodine Radunoviću, govoreći o Vašim kolegama. Delegirati za 
predsjedničkog kandidata Mladena Bojanića, isturiti ga da izgubi izbornu trku umjesto vas, a onda 
ga u izbornoj noći ostaviti samog da sam obrazlaže razloge vašeg izbornog neuspjeha je poraz 
demokratije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:26:14) 
 
 Hvala, kolega. 
 Kao što uvijek kažem, kažem i ovaj put, nemojte pominjati ljude koji nisu tu ako možete. 
 Sad riječ ima poslanik Goran Danilović, a neka se pripremi poslanik Bogdan Fatić. 
 Vi poslaniče Daniloviću, imate pošto sam dobio od strane Vašeg kluba informaciju da ćete 
iskoristiti preostalo vrijeme imate mogućnost do osam minuta da govorite. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (24.04.20 12:26:43) 
 
 Uvaženi građani, negdje sam rekao prije nekoliko dana, pa važno je da to ponovim da ne 
bude da pisana riječ ne odgovara onome što ću kazati danas, nije veliki ponos ni velika čast biti u 
današnje vrijeme poslanik u Skupštini Crne Gore. Svakako ne zamjeram ja onima koji su ponosni 
na tu činjenicu iako je ovaj parlament srozan do nivoa neprepoznatljivosti. Ne mogu da razumijem 
da smo mi pristali na ovakav tretman da 40 dana koje ste proglasili, vi ne ja, herojski budemo 
kukavice. Ne mogu da vjerujem da nemate povjerenje u sebe i da nijeste mogli dijelu svoje većine 
koja je oličena u Vladi poslati poruku dajte da i mi nešto radimo. Poniženi smo svi bez obzira da li 
se slažemo s takvom politikom ili ne, jer je to vaša većinska volja. 
 Uvaženi građani, čuli ste prije neki dan ovdje procjenu, ja možda po prvi put vjerujem toj 
procjeni, ne znam ko je radio anketu da 95% ljudi podržava sve mjere koje su se ovdje predstavile 
kao mjera Nacionalnog koordinacionog tijela, a radi se o univerzalnim mjerama koje manje ili više 
svi preduzimaju u regionu širom Evrope i svijeta. Da pitam u ime vaše uvaženi građani, svoje 
kolege šta mislite drage dame i gospodo, koliko ih je među tih 95% onih iz pokreta ludaka. Znate 
koliko nas je - makar 95%. 
 Dakle, danas kad treba da se zahvalite nekome nijesmo više pokret ludaka. Ja sam tvrdio i 
ranije da ne može biti pola Crne Gore pokret ludaka da je ludak onaj koji to govori i evo moje 
potvrde da je tako i taj isti i njegova Vlada, Vlada kontinuiteta danas nam je ovdje gurnula na 
sudbonosno odlučivanje zakon kojim se omogućava da i u izbornoj godini možemo dijeliti socijalnu 
pomoć. Vi ste to sami takav osnovni zakon usvojili i nema potrebe da tražite od nas saglasnost, 
promijenite ga uvažene dame i gospodo, promijenite ga i bez nas. Hoćete naš potpis i naš pečat 
na to da možete dijeliti pomoć kako vi želite. Ako ste željeli da u stvari pred javnošću pokažete 
kako nećemo ni oko toga biti složni bez imalo uzmicanja bez imalo uvijanja ja vam kažem našli ste 
jednoga koji sigurno neće to podržati. Zbog toga što mi je draža sloboda nego zdravlje bez 
slobode, nije zdravlje samo sebi svrha, zdrav čovjek nije samo onaj koji ne kija i ne kašlje, zdravlje 
podrazumijeva čovjeka punog, ličnost, vi ste to zgazili. Ja sam do juče bio dio pokreta ludaka, ja 
sam i danas u tom pokretu kad hapsite čovjeka koji radi svoj posao. Imate manje povjerenja u 
mitropolita crnogorsko-primorskog koji hoće da opoje grob radeći svoj posao, nego što imate u 
fizičkog radnika koji je došao trbuhom za kruhom ko zna iz kojeg dijela Balkana, to je politika 
Vlade.  
 Hoćete i danas da nam pošaljete poruku da smo razdvojeni, a juče je bilo vrlo srceparajućih 
poruka da budemo složni. Kako da budemo složni? Da budemo složni kad je zlo, a zašto nas ne 
pozovete u slogu kad je dobro. Zašto tada ne vrijedimo, zašto smo tada rušitelji, zašto smo tada 
izdajnici. Ja ne moram vama da se pravdam, ja nijesam ništa od toga, ali želim ovim građanima 
koji su sluđeni da pošaljem tu poruku vaših novih početaka, na čijim počecima nas uvijek pozivate 
da budemo zajedno.  
         Uvaženi prijatelji sjetite se, ovaj novi početak je počeo prije ravno 30 godina. Tada kada je 



pao Berlinski zid ovdje su nas mladi komunisti koje smo podržavali mnogi pozvali da počnemo 
iznova iako ono staro nije došlo do kraja i krenulo je. Veliki tadašnji tvorac razvojne filozofije 
Veselin Vukotić, sadašnji profesor Univerziteta, ne znam je li u penziji, i vlasnik jednog 
univerziteta, je kazao da je to novi početak i trajao je sedam, osam godina. Onda se posvađao 
DPS, pa je pozvano na novi početak, isti ljudi su pozvali na novi početak i tako je trajalo do 
Beogradskog sporazuma, negdje 2002, 2003. godine, onda u novi početak. Naravno, ništa 
prethodno nije završeno. Isti čovjek, predsjednik DPS-a, predsjednik države, Milo Đukanović, je 
pozvao u novo počinjanje i to se oteglo čak do 2006. godine. Onda, vrijeme se više nije računalo 
na vrijeme prije i poslije Hrista nego prije i poslije referenduma u novi početak ništa nije završeno i 
to se oteglo na cijele dvije godine, do nove ekonomske krize. Tada je Milo Đukanović rekao da je 
vrijeme za novi početak i taj novi početak je trajao, vjerovali ili ne, sve dok se on opet nije vratio na 
vlast poslije Igora Lukšića umjesto predsjednika Vlade i rekao da je vrijeme za novi počtak. Pa 
tako do 2016. do koje se nije desilo ništa od novog početka, a onda je predsjednik, isti čovjek, 
trideseti put u 20 godina, rekao u novi početak nakon državnog udara u novi početak i evo ga 
sada on i Veselin Vukotić pozivaju na novi početak 2020. godine, a da ništa i ništa nijesmo završili 
od onoga staroga. Ni ono što je počelo 1941, pa trajalo do 1945, pa od 1945, do 1948, pa do 
1963, pa do 1974, sve ista matrica, sve isto ludilo, sve ista hohštaplerska politika koja ovom 
svijetu, ovom narodu ne da da diše i ne da, da bude normalan razuman čovjek. 
  Da vas ubjeđujem šta je urađeno u vrijeme pandemije, neću, vidite i sami, tek ćemo 
govoriti o posljedicama, ja o tome pričam. O kakvoj crnoj ispravci o tome da vi ako vam mi ne 
odobrimo nećete da moći da dijelite socijalnu pomoć, kome, zbog čega će nam ovaj zakon kome 
da dijelim socijalnu pomoć, ljudima koji žive u balkanskom ekonomskom tigru da dijelimo pomoć. 
Pa jesmo li vas molili da prekinete sa neoliberalnom ekonomijom? Jesmo li govorili da je to ludilo 
koje je počelo tih '90-ih godina i čovjek i ljudi koji su predložili da je spas Crne Gore u turizmu u 
uslugama, danas bez imalo stida bez imalo srama dvojica vlasnika Univerziteta UDG Donja 
Gorica jedan profesor i drugi očigledno doktor profesor za politiku, kažu, da Crna Gora mora da 
odustane od politike koja govori na takav način od ekonomske politike koju su oni trasirali i da nas 
ponovo uvedete u novi svijetli istorijski tok. Pa ima li kraja, ima li igdje i iko da vam kaže dosta je 
ljudi nemojte molim vas otkud vama pravo da nas ponovo vodite. Pa kako može biti da proglasite 
pobjedu nad virusom korona? Kako može biti toliko heroja zar se malo ne sramimo svi skupa o 
kojem herojstvu vi govorite? 
 Ovdje uvažene dame i gospodo, do sada nijesmo vidjeli ni superiornost zdravstvene ni 
ekonomske politike. Ovo je superiornost građanina, ovdje je dominantno zaslužan za ono što se 
do sada dogodilo građanin, onaj pokret ludaka i ostatak Crne Gore koji je navodno pametan. Koje 
su to zdravstvene mjere koje su nam omogućile širenje virusa korona, je li to onaj naš strah zbog 
kojega ste nas nabili u kuće, zbog toga što ste nas sludjeli raspametili zbog toga što ne znamo šta 
će biti sjutra, kako će da se živi? Cijeli svoj život politički sam potrošio vjerujući da vrijedi pokazati 
kako i Parlament može da se podigne iz pepela, pogriješio sam. Iskreno i duboko žalim što sam 
dio ove priče, ali imam obavezu još 10 sekundi, još toliko u ovom svom životu da se borim zato da 
makar budemo toliko ljudi da možemo reći to što mislimo. Nemojte da me ubjeđujete u pobjedu 
onoga što je počelo i nikada nije završeno, a ne znam više kad je počelo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:35:10) 
 
 Sad riječ ima poslanik Fatić, a neka se pripremi poslanik Ranko Krivokapić, izvolite. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (24.04.20 12:35:14) 
 
 Građanke i građani Crne Gore, poštovane koleginice i kolege poslanici, uvaženi 
predstavniče Vlade Crne Gore, 
 Pred nama je danas, kao što smo čuli, Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
finansiranju političkih partija. Zakon koji je usvojen u ovom Parlamentu u decembru mjesecu 2019. 
godine. 



 U skladu sa aktuelnom situacijom koja je u Crnoj Gori danas imamo priliku i da 
razgovaramo i o izmjenama i dopunama pomenutog zakona. U okviru razgovora i u okviru 
rasprave o ovoj temi čuli su se određeni navodi vezano za grad iz kojeg ja dolazim, a vezani su za 
dodjelu paketa pomoći penzionerskim domaćinstvima u opštini Berane.  
 U skladu sa time moram, jednostavno imam potrebu, da razjasnim neke stvari jer se 
govorilo da se je ovdje dolazilo da je prilikom dodjele paketa pomoći penzionerskim 
domaćinstvima došlo do određene političke ili bilo kakve druge diskriminacije. Apsolutno 
odbacujem sve te navode. U skladu sa time želim da kažem da je tokom posjete predsjednika Mila 
Đukanovića, zajedno sa tri člana Nacionalnog koordinacionog tijela, obišli su Opštu bolnicu 
Berane koja je određena za regionalni centar za liječenje bolesnika oboljelih od Kovid-19. Takođe, 
tokom posjete je organizovan sastanak i sa predsjednikom Opštine Berane, sa potpredsjednikom 
Opštine Berane, kao i sa predstavnicima opština sjeveroistoka Crne Gore.  
 Takođe, nakon tih sastanaka održan je sastanak i sa predsjednicima dva udruženja 
penzionera iz opštine Berane, tokom tog sastanka upravo od strane udruženja penzionera iz 
opštine Berane je inicirano kod predsjednika države da im je neophodna određena pomoć. Ja kao 
neko ko dolazi iz Berana, kao neko ko dobro razumije opštinu Berane, razumijem i njihov zahtjev 
iz razloga upravo što je u opštini Berane jedna od najvećih stopa nezaposlenosti u Crnoj Gori. 
Stopa nezaposlenosti se kreće oko 50%, odnosno preko pet hiljada ljudi se nalazi na Zavodu za 
zapošljavanje. Ta stopa nezaposlenosti se nažalost uvećala tokom prethodne godine upravo za 
vrijeme dok ste vi vršili vlast, čak tri puta.  
 U skladu sa time, upravo su penzioneri ti koji su nosioci porodice, a jedan značajan broj 
građana koji je u prethodnom periodu bio zapošljen u oblastima kojima je upravo mjerama 
Nacionalnog koordinacionog tijela zabranjen rad su obavljali svoje djelatnosti, na taj način 
privređivali ne samo u Beranama, već i u drugim sredinama.  
 U skladu sa preporukama Nacionalnog koordinacionog tijela je dogovoreno da te pakete 
pomoći koji su obezbijeđeni, koje je obezbijedio predsjednik Milo Đukanović zajedno sa 
donatorom za svih 4.464 penzionerska domaćinstva podijeli Crveni krst Crne Gore.  
 Prije same podjele paketa održan je sastanak generalne sekretarke Crvenog krsta sa 
predsjednikom Opštine Berane gdje je dogovoreno da predsjednici mjesnih zajednica učestvuju i 
koordiniraju raspodjelom paketa pomoći. 
 Iz svega ovoga još jedna važna napomena, a to je da je nakon završene same akcije 
upravo od strane Udruženja penzionera dato saopštenje na lokalnom radiju, radio Berane, gdje su 
svi penzioneri u koji su iz nekog razloga, da nijesu bili u tom trenutku u svojim domovima bili 
izostavljeni i imali priliku da se prijave i da dodatno dobiju paket pomoći koji im je na ovaj način 
obezbijeđen.  
 Na kraju želim da se zahvalim u svoje lično ime i u ime svih građana Berana u ime 
penzionera Berana predsjedniku Đukanoviću, donatoru koji su obezbijedili značajnu podršku za 
sva penzionerska domaćinstva u opštini Berane. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:39:28) 
 
 Hvala Vam. 
 Komentar poslanica Marina Jočić, izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (24.04.20 12:39:34) 
 
 /prekid/ ... Smogao hrabrosti i izašao na ulice Berana poslije glasanja za onaj sramni Zakon 
o slobodi vjeroispovijesti, kako ga vi zovete, da bi nas još jednom prevario ovdje sa svojim 
floskulama o pomoći penzionerima. 
 Međutim, prije nego što odgovorim samo želim da obavijestim javnost da se teror ove vlasti 
nastavlja nad antirežimskim borcima, prije sat vremena je priveden Boško Vukićević, jedan častan 
antirežimski borac samo zbog objave na Fejsbuku.  



 Toliko o vašoj vladavini prava. 
 Kažete Milo Đukanović je dao pomoć, je li on dao od svoje plate pomoć? Kako Vas nije 
sramota, Vi ste čovjek koji je završio fakultet, to da izustite? Od čijih para je on dao pomoć, kome 
je dao pomoć, penzionerima je li, svim penzionerima? Znate li da vas Beranci slušaju kako vas 
nije sramota da se večeras vratite u Berane, a to izgovarate. Dodatnu pomoć i dodatne pakete 
nakon teksta u "Danu" Vide Ivanović, naše odbornice, krenuli ste da dijelite. Zna se da su 
udruženja penzionera i na lokalnom nivou, da su uvijek aktivisti DPS-a, predsjednici tih udruženja. 
Oni su vam dali spisak enzionera koji glasaju DPS i vladajuću koaliciju, njima ste dodjeljivali 
pakete. Ja stvarno ne mogu da razumijem o čemu se ovdje radi.  
 Stanje o nezaposlenosti, pa vi ste krili stanje o nezaposlenosti. Naša lokalna vlast "Zdravo 
Berane" je osvijetlila taj podatak, mračni, koliko je nezaposlenih. Šta ste očekivali da treba da 
gomilaju po desetoro ljudi na jednu stolicu kao što vi radite u vašim lokalnim upravama, pa da tako 
smanjujete  nezaposlenost. Ovdje je neprekidno kao da je stvarnost plastelin, pa možete da ga 
oblikujete kako hoćete. Ali, imajte odgovornost za javnu riječ ono što vi izgovarate to slušaju 
građani Berana i svako u svojoj porodici zna kakvo je stanje i ko je dobio i ko nije, Crna Gora je 
mala, Berane još manje. Vi kažete da su svi penzioneri dobili, maloprije jedna gospođa kaže svi su 
dobili po 50 eura penzioneri. Jesu u jednom mahu, međutim sve ovo što radite privilegije i što se 
pripremate za izbore kupujete tu sirotinju koju ste vi doveli na prosjački štap, kupujete za pakete 
za dva litra ulja i dva kila makarona.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:42:33) 
 
 Odgovor na komentar, poslanik Fatić, izvolite. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (24.04.20 12:42:38) 
 
 Zahvaljujem poslanici Jočić koja mi je dala priliku da dopunim svoju diskusiju, da razjasnim 
određene stvari koje su se ovdje otvorili. 
 U dijelu kada je govorio da poslije izglasavanja Zakona o slobodi vjeroispovijesti, gospodin 
Bogdan Fatić je skupio hrabrosti da izađe na ulicu. Bogdan Fatić je uvijek na ulici.  
 Upravo neka vam vaš poslanik potvrdi da li smo se bar nekoliko puta sreli u gradu naravno 
mi se nijesmo pozdravili, ali sreli smo se i vidjeli se. Znači, Berane nije veliki grad, Crna Gora je 
mala, a ne Berane. Četiri ukrštene ulice svi se mi međusobno dobro znamo, svi se dobro znamo 
tako da u tom dijelu neću više ni odgovarati. 
 Kada ste kazali Milo Đukanović dao pomoć, mislim da sam u svojoj diskusiji potpuno jasno 
saopštio da je ova pomoć inicirana i tražena od strane penzionera, a predsjednik Đukanović je 
obezbijedio donatora koji je to odradio i koji je dodijelio pomoć. Ovim putem se u tom smislu 
zahvaljujem, donator je privatna kompanija. 
 Kada govorite o spiskovima, odgovorno tvrdim da, a to kao neko ko prati sve događaje u 
Beranama, pratim i ovo što se dešavalo tokom prethodnog perioda, naročito iz razloga što se na 
više načina pokušala kompromitovati ova akcija i to se radi u kontinuitetu.   
 Spiskovi sa penzionerima su imala oba udruženja penzionera, ukoliko nijesu nek me 
demantuju. Što se tiče zapošljavanja, kazao sam da je procent nezapošljenosti, nažalost, uvećan 
tokom prethodnih godina, čak tri puta.  
          Što se tiče zapošljavanja, kazali ste da mi zapošljavamo u našim lokalnim samoupravama 
gdje mi vršimo vlast. Evo, sva sreća, pa ovdje imam sporazum dokumenat, Sporazum između 
predstavnika koalicije "Zdravo Berane", koji je potpisan od strane dva potpredsjednika opštine, 
jedan iz SNP-a, jedan iz DF-a, potpisan od strane predsjednika klubova odbornika, SNP-a i DPS-a 
i potpisan od pojedinih zvaničnika lokalne samouprave. Taj SNP, DF izvinjavam se ispravka, 
potpisan Sporazum između SNP-a i DF-a. Opet ponavljam Sporazum koalicije "Zdravo Berane", 
taj sporazum, poštovani građani, ima osam tačaka. Znači, samo ću pročitati jedan član, član 8 
kaže: "Da se buduća zapošljavanja u organima lokalne samouprave i preduzećima čiji je osnivač 



Opština Berane od strane DF-a, ne mogu vršiti bez prethodnog usaglašvanja i obavještavanja 
Odborničkog kluba DF-a". 
 Toliko o partijskom zapošljavanju koje vi vršite u Opštini. Opet kažem ovaj dokument, ovaj 
sporazum je potpisan od predstavnika DF-a, od predstavnika SNP-a, dva potpredsjednika opštine 
iz SNP-a, DF-a, predsjednika Kluba  odbornika.  
 Toliko o tome, da ne vršite političko zloupotrebljavanje i političko zapošljavanje. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:45:59) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Fatiću. 
 Riječ ima poslanik Ranko Krivokapić, a neka se pripremi poslanik Mihailo Anđušić, izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (24.04.20 12:46:16) 
 
 Ako nešto fali ovom Parlamentu to je dijalog koji bi doveo do povjerenja. To je ono što 
nemate u ovom  sazivu, vi mlađi žao mi je što to nemate, ali dako ovo izgubljeno vrijeme 
pronađemo ga u nekom drugom sazivu. Ovaj zakon upravo je to, nešto što mora da ima 
povjerenja. Čak i đecu učim da je povjerenje i iskustvo najskuplja stvar u životu i među 
najvrednijim stvarima u životu, a iskustvo nam govori da sve što se radi u izbornim kampanjama je 
nemoguće povjerenje. Nešto znam iznutra, nešto znam iz vanka, ali je jasno. Znam kako je uži 
kabinet trošio pare, kupujući glasove i na našem kongresu, a ne negđe drugo, ali to je manje 
važno za ovu okolnost. Za ovu okolnost je važno kako izgraditi povjerenje, da li ga i o čemu 
možemo izgraditi inače ćemo bez dijaloga  ići u stalne sukobe i napraviti običnu analizu.  
       Kakvi su odnosi između DPS-a i DF-a, koji je to nivo nepolitičkih odnosa, ja tu ne vidim 
političke odnose, vidim nepolitički odnos sile i odgovor na silu i druge sile i odgovore na silu. To 
nije politički odnos i idemo u izbore koji će biti najgori, usuđujem se reći, do sada. Kriza je bila 
prilika da to iskoristimo da popravimo odnose, čak ni ovo se ne možemo dogovoriti. Suma od 
200.000 koji će razni tajkuni zato što moraju donijeti u kesu neke partije 200.000 je minimum 
mnogo više će morati donijeti, ne možete zbog toga da otvorite prostor kontroli,  200.000 eura. 
Ono što se spori oko onog snimka je 100.000 eura. U  čemu je problem za 200.000 eura, koji se 
potroše po kesama vrlo brzo i u lokalnim kampanjama da date povjerenje, što SDP traži, da 
kontrolišemo zajedno vlast i opozicija, ne zbog tih 200.000 nego zbog gradnje povjerenja, jer će 
nam to povjerenje trebati sjutra, a ne na 200.000 nego na pitanje hoće li se država tresti, hoće li 
imati izbore ili neće imati izbore itd. itd. Sad zamislite, nije smrtni grč, ali politički grč DPS-a, koji ne 
smije da pušti ni 200.000 da se kontroliše. Psiholozi bi rekli to je strah, to je ogromna strah.  
 Ako hoćete da pokažete snagu pokažite je bar na 200.000 i dozvolite da se počne graditi  
kroz taj mali prolaz neko povjerenje, neko zajedništvo u radu i opozicije i poziciji, kao i  Vlade. Mi 
predlažemo da Vlada bude u tom tijelu i da to bude mala cijena za veliku dobit. Početak vraćanja 
povjerenja. Međutim, negđe u DPS-u je iscurila mudrost, ne znam na koji način ostala je taktika 
bez imalo strategije, taktika koja je lomljiva. Lomljiva zbog političkih događaja, zbog ekonomskih 
događaja, zbog socijalnih događaja, zbog zdravstvenih događaja i ta lomljivost, imajući u vidu 
veličinu, kao i obično ugrožava čitavu zemlju.  
 Novi početak, da bih imao dijalog sa kolegom Danilovićem, jer je bitno da imamo dijalog 
bez toga Parlament nema smisla, izgubili smo ga. Ne možemo provjeriti ni sebe, a niti čuti druge. 
Novi početak treba onima koji bježe od prošlosti, ne treba novi početak ljudima koji su konzistentni 
i koji traju. Novi početak uvijek treba bjeguncu od samog sebe. Dovoljno je pročitati kad neko kaže  
svake dvije godine novi početak, novi početak, da bježi od nečega.  
 Znam ljude koji upravo suprotno čitav život žive konzistentno, politički, lični i ne treba im 
novi početak. Nego kažu to je bilo tada i tada, bez ikakvog na mom početku, a tada  sam imao 18 
godina recimo, taj čovjek naravno neka ličnost zamišljenja. To je bijeg, gdje se zna kraj. Niko nije 
pobjegao od svoje prošlosti pogotovo ako je bježao  više puta. Ono što mi plediramo je dajte tih 
bezveznih 200.000 za ovako važne stvari, da budu zalog da počnemo graditi povjerenje. Mali 
zalog, evo da bude ne novi početak nego samo početak. Napušteni početak, početak napuštenog 



povjerenja koje je građeno u ovom Parlamentu. Razmislite da li to vrijedi 200.000 eura, vrijedi 
mnogo više, vrijedi stotina miliona, da ne kažem milijarde, za ovu državu.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:51:20) 
 
 Hvala i Vama što ste se držali vremena. Svi treba da doprinesemo gradnji povjerenja i jedni 
i drugi, što ga prije uradimo bolje je i ovom Parlamentu, a u onom drugom parlamentu gradiće ga 
oni koji se budu mogli naći u njemu.  
 Sada riječ ima Mihailo Anđušić, a nakon njega poslanik Milan Knežević, izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (24.04.20 12:51:49) 
 
 Poštovani predsjedniče, 
 Pa evo nakon usvajanja ovog zakonskog rješenja koje smo usvojili krajem prethodne 
godine nijesam vjerovao da ćemo ovako brzo biti u prilici da pristupimo izmjenama ovog 
zakonskog rješenja. Cijenim, i evo čuli smo kroz diskusije, negdje smatram da i većinska javnost 
ima nepodijeljeno mišljenje oko toga da u jednoj ovakvoj situaciji je u najmanju ruku opravdan 
razlog zbog koga ulazimo u izmjene ovog zakonskog rješenja.  
 Kao jedan od predlagača ovog zakonskog rješenja i član Radne grupe - 5 koja se bavila 
izmjenama Zakona o finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja, smatram da smo krajem 
godine dobili jedno kvalitetno i moderno zakonsko rješenje. Za moj ukus, i tada sam govorio, u 
određenim segmentima malo rigidno i negdje postroženo. Jer, tokom izmjena ovog zakonskog 
rješenja imali smo prilike da vidimo uporednu praksu, takođe i kroz studijske posjete mogli smo da 
vidimo da u razvijenim zemljama ovo zakonskko rješenje ima mnogo fleksibilnije mehanizme kada 
je u pitanju finansiranje političkih subjekata i izbornih kampanja. Ipak, negdje cijenim da je to bio 
prilog demokratičnosti našeg društva, faze tranzicije, u kojoj se naš izborni sistem nalazi. Potvrdila 
se činjenica, odnosno teza koju smo tada zagovarali, da su jedne od primarnih vodilja u 
izmjenama ovog zakonskog rješenja bile preporuke OEBS-a i ODIHR-a. 
 Takođe, ispostavilo se da smo ono što smo u startu govorili svaki racionalan, pa i manje 
racionalan prijedlog, koji je dolazio od strane opozicije, a sve u cilju širokog dijaloga implementirali 
i prihvatili u ovo zakonsko rješenje.  
 Kolega Rakočević je govorio juče o tome u uvodnom izlaganju ispred našeg Kluba, da kada 
smo jedno ovako markantnu i zvučnu izmjenu stavili u ovo zakonsko rješenje, a složićete se da 
zabrana socijalnih davanja tokom čitave izborne godine iz budžetske rezerve zaista jeste jedna u 
najmanju ruku restriktivna mjera, mi smo to mogli uraditi kao što smo uradili i do sada sa 
socijalnim davanjima. Dakle, dva ili tri mjeseca prije ili nakon izbora, mislim da bi svakako bila 
jedna korektna mjera u cilju kontrole socijalnih davanja, ali, niko se tada nije sjetio da kaže ili u 
najmanju ruku pohvali jednu takvu mjeru za koju su ocijenile recimo kolege  iz Demokrata  tada da 
je bila opravdana. Takođe, to je bila jedna od indirektnih sugestija OEBS-a i ODIHR-a, naravno oni 
nijesu ulazili u detalje oko termina odnosno produženja roka zabrane socijalnih davanja.  
             Ono što želim potencirati, a čulo se danas više puta ovdje, a to su ti mehanizmi kontrole. 
Želim istaći da pored inicijative za posebnim radnim tijelom koje bi se bavilo kontrolom socijalnih 
davanja mi u ovom zakonskom rješenju, aktuelnom zakonskom rješenju, i te kako imamo 
mehanizme koji se bave analizom socijalnih davanja. Imamo Odbor za antikorupciju, koji se u 
dobroj mjeri bavi ovim stvarima, ima kontrolnu ulogu u tom dijelu. Takođe, ko je pažljivo čitao 
zakon zna da Agencija za antikorupciju ovim novim zakonskim rješenjem je zaista predvidjela niz  
mehanizama koji se veoma detaljno i rigorozno bave analizom socijalnih davanja i kada su u 
pitanju lokalne samouprave i kada je u pitanju  budžetska rezerva. 
 Ja bih samo podsjetio na neke od najbitnijih izmjena koje smo utvrdili. Dakle, imali smo 
povećanje granice donacije za fizička  i pravna lica. Treba pomenuti  svakako i rodno senzitivno 
budžetsko finansiranje koje je zaista jedan iskorak u ovom zakonskom rješenju i koje je bila 
inicijativa Ženske alijanse. Tu je svakako bio pregršt inicijativa koje predstavljaju jedan ozbiljan 



iskorak kada je ovo zakonsko rješenje u pitanju.  
 S obzirom da nemam više vremena, još jednom bih se samo vratio na ono što se danas 
ovdje više puta potenciralo i lokalne samouprave i Vlada imaju ozbiljne mehanizme kontrole 
socijalnih davanja. Znamo da svaki zahtjev za socijalnu pomoć mora ispratiti odgovarajuća i 
adekvatna dokumentacija. Sa druge strane, ovaj dom je predvidio ozbiljne mehanizme kontrole 
kroz aktuelno zakonsko rješenje, kroz Odbor za antikorupciju. Sa druge strane vidjećete u zakonu 
ko to nije detaljno pogledao Agencija za antikorupciju u ovom slučaju ima mnogo detaljnije 
mehanizme i mnogo rigoroznije nego što je do sad imala da na taj način kontroliše socijalna 
davanja. U svakom slučaju  smatram da će i ovaj segment socijalnih davanja Vlada  u narednom 
periodu na jedan odgovoran način i kvalitetno realizovati, kako to realizuje i u prethodnih par 
mjeseci.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK VAN BRAJOVIĆ (24.04.20 12:57:13) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada riječ ima poslanik Milan Knežević, a neka se pripremi posljednji govornik po ovoj tački 
dnevnog reda, Miloš Nikolić. 
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (24.04.20 12:57:22) 
 
 Slobodna Crna Gora, vi u ZIKS-u, vi u samoizolaciji, vi u karantinu, u NKT-u, 
 Ovaj Predlog zakona je dokaz o nespremnosti države da se u doba Covid-19 izbori sa 
ekonomskim cunamijem, koji je već zadesio Crnu Goru. Sad navodno od opozicije zavisi da li će 
određene kategorije stanovništva dobiti socijalnu pomoć, jer se Duško Marković, kao premijer 
Vlade, poziva na ustavno i zakonsko čistunstvo i još na zajedništvo kroz floskule koje su 
povremeno bacali Milo  Đukanović, Ivan Brajović i on kao  predsjednik Vlade. Šta su oni uradili za 
vrijeme ove  pendemije slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u. Oni su otpočeli najstrašniji progon opet 
protiv Demokratskog fronta, uključujući i građane koje je protivustavno i protivzakonito hapse svih 
ovih nedjelja nudeći im sporazume o krivici i da uplate od pet do deset hiljada evra da bi izašli na 
slobodu i to na račun nekakvih bolničkih centara, ali računi koji se nalaze u Prvoj banci. Mene su 
odmah poslali na četiri mjeseca kućnoga pritvora, vjerovatno da svoju ličnu tragediju ugradim u 
kolektivnu tragediju, pa da u vrijeme korone odradim i ovu kaznu zatvora. Nebojšu Medojevića su 
četrdeset dana držali u karantinu. Hapsilu su ga zajedno sa suprugom pred kamerama policije koji 
su režimski i udbaški portali objavljivali kao da se radi o najokorelim krimilalcima. Sad vi nas 
pozivate na saradnju i nudite nam ruku nekakvoga pomirenja. Ja vama ne vjerujem ništa. Vi kad 
nekome ponudite desnu ruku u lijevoj držite ili pajser, ili kosijer, ili držite lisice i što bi rekao 
Pantelija Topalović: "Žao mi je što ste moji, a ne deca nekog mog neprijatelja". Ko je vas 
poznavao ni pakao mu teško neće pasti. Mi smo spremni da razmotrimo, da podržimo ovaj 
predlog zakona, samo ukoliko bi se formirao nezavisan organ na čijem čelu bi bio predstavnik iz 
opozicije, koji bi kontrolisao raspodjelu ove socijalne pomoći, jer kao što rekoh vama ne vjerujemo 
ništa. Vi ste spremni da blagoglagoljivo, miropomazajućem šaljete poruke o zajedništvu, a onda 
uhapsite mitropolita Amfiohija, uhapsite lidere Demokratskog fronta i nastavljate da veličate lik i 
djelo Mila Đukanovića i ponekad Duška Markovića, zavisno od toga koliko on ima uticaja unutar 
Kluba poslanika Demokratske partije socijalista.  
          Sad kad smo već kod toga da vas pitam možete li mi dati neku priznanicu ili neki izvod, 
koliko je Milo Đukanović pomogao državu u borbi protiv Covida-19. Koliko je Aco Đukanović 
pomogao državu u borbi protiv Covida-19? Koliko je Blažo Đukanović pomogao državu u borbi 
protiv Covica-19? Koliko je Edin Kolarević pomogao državu u borbi protiv Covida-19? Nula  centi. 
Dajte mi jedan jedini euro da je porodica Đukanović pomogla državu, ali zato od osiromašenih 
građana tražite da danonoćno skupljaju sredstva i dolazimo do paradoksa da su više građani Crne 
Gore od svoje sirotinje skupili novca u borbi protiv Covida-19 nego i Evropska unija, nego NATO, 



nego svi vaši tajkuni. Koliko je "Bemaks" donirao? Koliko je donirao "Voli" koji je za nedelju dana 
dostigao četvoromjesečni profit? Koliko su donirale ove tajkunske firme kao što su  Glosarij? On 
koji je kupovao jedan aspirator 19.000 evra, a Haris Brvčak 5.000 evra traba da bude sad narodni 
heroj i da mu mi od naših para pomažemo da izlazi Crna Gora iz krize. 
 Poštovani građani, 
 Prepušteni smo sami sebi. Evropska unija se o svome jadu zabavila, NATO se o svome 
jadu zabavio, počećemo da se ujedamo po ulicama kad prođe ova pandemija, narod neće imati 
šta da jede, otimaće se ljudi, oduzimaće se organi, bubrezi, jetra, pluća, kome šta treba, ima to 
sve da se prodaje. Nećemo moći da se izborimo sa ovim cunanijem koji je zadesio Crnu Goru i 
koji sad pokušavate da gasite nekim kofama vode i socijalnom pomoći, gdje očekujete da 
Demokratski front pošalje nekakvu poruku zajedništva. Istovremeno, 15. aprila raspisujete tender 
Ministarstvo spoljnih poslova da se Dušanki Jeknić u Dubaiu renovira paviljon u iznosu od milion i 
petsto hiljada evra. Kakve to vještinje ima ta Dušanka Jeknić kad ona u jeku korone, gospodine 
Brajoviću, može da izvuče iz ove države 1,5 miliona evra. Koga je ta žena omanđijala? Šta je ta 
žena kome usula u viski, kafu u neki kokain kad mi njoj sad moramo da damo milion i po evra u 
trenutku kad ćemo početi da prelazimo u kanibale, jer nećemo imati šta da jedemo.  
             Samo raspodjela nove društvene dobiti je ključ uspjeha u Crnoj Gori, jer poslije ovoga, ja 
ću prvi da izađem da pozivam građane Crne Gore da ulaze u "Voli", da ulaze u "Laković" da ne 
plaćaju nikome ništa nego samo da uzimaju namirnice i da ostavljaju brojeve telefona na kasi i da 
govore platićemo kad najviše budemo imali. Onda ću da ih pozovem da upadaju u stanove, u kuće 
svih onih tajkuna i firmi koje su se obogatile u ovoj lopovskoj i pljačkaškoj privatizaciji i ovoj 
lopovskoj pljačkaškoj državi, jer svi imaju po deset, dvadeset stanova, svi imaju po deset, 
dvadeset kupatila, svi imaju po deset, dvadeset respiratora i po petsto maski u podrumima.  
 Znači građani, 
 Prvo, u "Voli" i "Laković" da ne plaćate ništa, a onda ćemo da označavamo njihove stanove 
po kvartovima Ljuboviću, Delta Sitiju i tako dalje i tome slično da pravimo novu raspodjelu 
društvene dobiti, jer ova dosadašnja se pokazala da 5% njih ima sve, 95% nas nema ništa i mi 
sad treba da nastavimo da finansiramo njih. E, tako više neće moći. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:04:29) 
 
 Hvala Vam. 
 Hvala vam, samo da konstatujemo. I ove pare o kojima je govorio one su za naš izložbeni 
crnogorski paviljon u Dubaiu. U ovom zakonu je samo ovo jedna dopuna stoji da se podaci iz 
stavova 5 i 6 člana 40 objavljuju na internet stranicama institucija koje ih prikupljaju i dostavljaju se 
na sedmodnevnom nivou i odboru nadležnom i agenciji. Koliko znam na čelu tog odbora je 
poslanik opozicije i zato prosto mislim da imamo kompletan pregled stanja. Mislim da Odbor za 
antikorupciju dobija izvještaje, sedmodnevne, o trošenju ovih sredstava. 
 Izvolite poslaniče Kneževiću, jer imate vremena još za ovo. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (24.04.20 13:05:28) 
 
 E, ovako gspodine Brajoviću da vodimo stvaralački dijalog. Objasnite Vi meni, kao 
predsjednik Skupštine, je li normalno u ovom trenutku da kad kupimo po jedan euro preko 
telefonskih poziva, raspisujemo tender za renoviranje umjetničkog paviljona u Dubaiu Dušanke 
Jeknić od 1,5 miliona evra? Ko će to da vidi? Je li normalno gospodine Brajoviću da mi pozivamo 
penzionere iz Lombardije, da dođu da ljetuju u Sutomoru i Čanju, a Italija ima tri mora, a 70% 
sjevera Crne Gore nije viđelo more? Što ne pozovete ljude iz Plava, iz Gusinja, iz Berana, iz 
Pljevalja, iz Šavnika, iz Andrijevice da ljetuju u Crnoj Gori sad, što im ne podijelite vaučere? Nego 
mi zovemo penzionere iz Lombardije koji su preživljeli koronu, a pošto vidimo da se korona vraća, 
zamislite ako nam ih pošalju sa reaktiviranom koronom, pa bolje svi da skočimo u more ili u 
Moraču da se udavimo. Je li normalno da u ovom trenutku Vlada vuče takve poteze, altruističke 
zaboravljajući na potrebe svoga stanovništva. Duški Jeknić dati milion i po evra u ovoj krizi, pa je 



to samobistvo.  
           Mi tražimo da predstavnik opozicije upravlja raspodjelom tih sredstava da se bez njegovog 
potpisa nikome ne mogu raspodijeliti sredstva, jer znamo u šta će se to pretvoriti, pretvoriće se u 
partijsku kampanju. I recite mi, idete li vi ovo na izbore? Mislite li vi da ćete ići na izbore, odmah 
sad poslije pandemije korona bez opšteg konsenzusa u ovom Parlamentu i u državi Crnoj Gori? 
Bez dogovora gospodine Brajoviću, Vi treba da znate kao predsjednik Skupštine, nećemo moći da 
idemo na izbore kad god ih vi planirali ukoliko čitava opozicija se ne usaglasi. Vi sad ulazite u 
izbornu kampanju, a ne dozvoljavate da opozicija učestvuje u aktivnostima koje su za opšte dobro, 
a predstavljate da od nas zavisi da li će određene kategorije stanovništva dobiti 50 ili 70 evra. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:07:27) 
 
 Hvala Vam poslaniče Kneževiću. Znači potpuno se slažem i moj stav je kad god možemo 
da postignemo dogovor o bilo kojim pitanjima, a ne samo o pitanju koje je vrlo važno o pitanju 
izbora, potpuno se slažem da se o tome dogovorimo. 
 Ovdje sam se samo  javio da kažem. Nije to paviljon Duške Jeknić nego je to paviljom Crne 
Gore i ova sredstva i trošenje ovih sredstava, ponavljam, na sedmodnevnom nivou se dostavljaju 
nadležnom skupštinskom Odboru za antikorupciju koju vodu opozicioni poslanik i Agencija za 
antikorupciju.  
  E sad molim vas, dajem sada riječ, izvolite naravno. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (24.04.20 13:08:14) 
 
 Molim Vas, objasnite mi sljedeće. Evo dostavi se izvještaj, mi konstatujemo da ste vi dobili 
na primjer 500 ili 1.000 evra pomoći i konstatujemo da ste istaknuti član Demokratske partije 
socijalista i kako mi možemo da radimo i da zaustavimo raspodjelu partijske pomoći osim da 
konstatujemo što ste uradili. Samo mi objasnite koji je kontrolni mehanizam da ta sredstva dobiju 
svi, a ne da ih dobiju članovi i aktivisti Demokratske partije socijalista. Šta, Odbor za antikorupciju 
samo treba da konstatuje da je neko dobio novac i kakvu imamo korist od toga. Znači operacija 
uspjela, pacijent je umro. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:08:59) 
 
 Hvala Vam poslaniče Kneževiću. 
 Ovo nije pitanje kakvu mi imamo ili vi korist, nego kakvu korist imaju građani koji su 
socijalno ugroženi. 
 Druga stvar, zaista mislim da je velika stvar javnost djelovanja, pa ako se na tom Odboru za 
antikorupciju konstatuje da je ovo partijski dijeljena pomoć i sve to ima značajno težinu. Samo 
jednu stvar sam zaboravio, mislim potpuno se slažem sa predlogom poslanika Kneževića, da bi 
trebalo u ovim uslovima stvarno omogućiti boravak, odmor i našim penzionerima iz svih krajeva 
Crne Gore, svakako, i mislim da je na primjer to konstruktivna ideja.  
 Sada riječ ima poslanik Nikolić.  
 Izvolite poslaniče Bulatoviću, procedura. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 13:09:55) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, nemojte da relativizujete stvari. U Zakonu o finansiranja 
političkih partija i drugim zakonima stoji obaveza o izvještavanju državnih organa, o trošenju 
sredstava, drugih sredstava u toku izborne godine i to je jedna dimenzija i jedna priča. Vi sada 
mijenjate zakon i ono što je zakonom zabranjeno, a to je dodjela socijalne pomoći iz tekuće 
budžetske rezerve da to dolazi Odboru. Ne, ovdje ste čuli od Milana Kneževića predlog da to što 



je izmjena zakona treba time da upravlja jedno posebno tijelo kome je na čelu predstavnik 
opozicije i nemojte molim Vas da kažete da mi imamo mehanizme. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:10:43) 
 
 Čuo sam ja taj predlog i tih predloga ima. Samo molim Vas, kažem, potrošili smo sad 
vrijeme.  
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 13:10:46) 
 
 Imamo vremena, ali nemojte molim Vas sa pričom o tome da nemamo vremena, prekrivate 
određene stvari, kao što prekrivate ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:10:56) 
 
 Ne ja sam bio vrlo precizan i molim Vas sad... 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 13:10:57) 
 
 Niste bili precizni, nego manipulatorni, manipulatorni, gospodine predsjedniče Skupštine. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:11:03) 
 
 Vi ste skloni upotrebi tog termina i mogao bi se odnositi i na onog ko ga upotrebljava. 
 Molim Vas, samo da Vam kažem, imali ste ovu primjedbu, dao sam Vam riječ. Poslaniče 
Konjeviću, potpuno je isteklo vrijeme i za bilo kakvu proceduralnu intervenciju. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 13:11:27) 
 
 Potpuno sam demaskirao Vašu priču koja je maloprije bila. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:11:29) 
 
 Evo da učinimo, izvolite minut proceduralno, poslanik Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.20 13:11:37) 
 
 Rekli ste da možemo vršiti kontrolni mehanizam u ovom slučaju zakon o kojem pričamo na 
način što će Odbor za antikorupciju da ima uvid i kroz neki izvještaj i utvrdi kako su ta sredstva 
trošena itd. i tome slično. 
 Predsjedniče Parlamenta, vlast ima većinu u tom Odboru. Prema tome ne možemo da 
utvrdimo, jer znamo kako ćete vi glasati. Dakle, to nije mehanizam, to mi je želja da Vam kažem, 
nije mehanizam, jer vlast ima tu većinu kao što će ovakav zakon da izglasa. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:12:08) 
 



 Hvala Vam. 
 Izvolite, ali molim Vas, nemojte više. Proceduralne intervencije da tu završimo, poslanik 
Mugoša, a onda završno izlaganje poslanika Nikolića. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (24.04.20 13:12:17) 
 
 Ja bih samo zamolio kolege da pročitaju član Zakona o finansiranju političkih subjekata 
izbornih kampanja kad tvrde neke stvari. Znači, mi mijenjamo čini mi se stav 3, a ovo je definisano 
u stavu nakon toga i odnosi se i na tu situaciju, jer socijalna davanja su oblik socijalne pomoći i o 
tome se izvještava na sedmodnevnom nivou Odbor za antikorupciju.  
       Što se tiče Predloga o firmiranju novih tijela, pošteno je reći građanima, ti koji su predlagali to 
formiranje novih tijela Zakonadavni odbor je ustvrdio da je neustavno. Znači, jedna je lijepa priča, 
svi možemo da pričamo lijepe priče dopadljive, uključićemo toga, taj sektor, uključićemo poziciju 
pa ćemo mi ovdje da odlučujemo hoće li neko u Šavniku dobiti pare, pa mi hoćemo kao poslanici 
da damo nama nadležnost da ja odlučujem hoće li neko u Budvi gje opozicija  na vlasti da dobije 
iz tekuće budžetske rezerve. Poenta je, izvinjavam se, da  je Zakonadavni odbor utvrdio da je to 
neustavno. Prema tome, bitno je radi razjašnjenja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:13:31) 
 
 Hvala Vam. 
 Mislim da smo se za one koji žele da čuju dovoljno razjasnili ovo pitanje. 
 Sada riječ ima poslanik Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (24.04.20 13:13:41) 
 
 Hvala Vam poštovani predsjedniče, poštovane koleginice i kolege, poštovani gospodine 
Paunoviću,  
 Danas je pred nama Predlog zakona o izmjeni Zakona o finansiraju političkih subjekata i 
izbornih kampanja. Riječ je o jednom zakonu i jednom zakonskom tekstu koji je zbilja u svojoj 
formi i u svom izrazu jako kratak. Bilo je dosta polemike danas i iznošenja stavova polemičnih što 
je prirodno sa strane pozicije i opozicije, pa ću čisto zbog građana, kako to obično kolega Mugoša, 
kaže pročitati taj jedan jedini član zakona koji ima, a koji kaže "Zabranjena je sa tekuće budžetske 
rezrerve, sa državnog i sa lokalnog nivoa dodjela socijalnih davanja u godini koji se održavaju 
lokalni, ili parlamentani izbori, osim u slučaju ratnog stanja, vanrednog stanja, epidemije ili 
pandemije zaraznih bolesti".  
        Dakle, ništa Demokratska partija socijalista ovim ne pokušava učiniti osim što pokušava 
unaprijediti ionako tešku poziciju pojedinih građana koja je dodatno otežana usljed suočavanja sa 
zbilja teškim ekonomskim posljedicama izazvanih virusom Kovid-19. Kažem zakon kratak u svom 
izrazu, ali u svojoj suštini jako bitan, jako velik i jako značajan. Čini mi se da se i mi sa strane 
pozicije i kolege sa strane opozicije o njegovoj suštini slažemo, odnosno o neophodnosti potrebe 
da se građanima koji su inače u teškoj materijalnoj situaciji pomogne. Sada se nalaze u još težoj 
materijalnoj situaciji, budući da su ekonomoske posljedice ako ne gore onda jednako teške koliko i 
zdravstvene kad je u pitanju virus Kovid-19. Dakle, o suštini se slažemo, čini mi se da se samo 
nismo slagali o pitanju transparentnosti. Mislim da je i ovo što ste Vi sad rekli predsjedniče i ovo 
što su bila pojašnjenja iz kluba poslanika opozicije dovoljno govori o transparentnosti.  
  Odbor koji kontroliše jedan od poslanika opozicije, odnosno na čijem čelu se nalazi, će 
dobijati ove izvještaje i to dovoljno govori o transparentnosti rada i transparentnosti ovih davanja. 
Ovo što je govorio prethodni govornik stvarajući neki hipo slučaj, eventualno šta se može desiti, 
šta se može uraditi tim povodom je u praksi nemoguće, jer niko sebi čak i da hoće, a takva 
namjera ne postoji, niko sebi neće dozvoliti da to uradi i da takav izvještaj pošalje u skupštinski 
Odbor koji kontroliše jedan opozicioni poslanik. Čini mi se da i ukupan sastav tog Odbora, a i 



njegov predsjednik su zbilja onako vrlo vješti i vrlo obazrivi političari koji ne bi baš propustili da to 
prodje tek tako već bi tome dali izvjestan i potreban značaj. Tako da temeljnost kojom Vi 
raspolažete gospodine Bulatoviću, Vi u politici u svakodnevnom životu, će sigurno spriječiti takvo 
eventualno ponašanje.  
 Ipak, siguran sam da je riječ o jednoj dobroj mjeri i o suštini o kojoj se svakako slažemo, ali 
vjerujem da je kao što sam rekao ekonomska posljedica virusa Kovid-19 jednako teška koliko i 
ona zdravstvena. Zbog toga mi se čini da iako danas možda nismo postigli konsenzus o ovim 
pitanjima što je i onako obični slučaj da u budućnosti će biti potrebno razgovora i dodatnog 
konsenzusa oko određenih eventualnih ekonomskih pitanja. Lično vjerujem da osim turizma koji je 
nužno naša neosporna razvojna grana i naša nesporna razvojna šansa koju smo čini mi se u 
dobroj mjeri iskoristili moramo sve više koristiti određene druge kapacitete koje imamo u tom 
kontekstu. Prije svega mislim na energetske kapacitete, ali mi se čini da možda u prošlosti nije bilo 
dovoljno razumijevanja. Možda nije bilo dovoljno komunikacije da te eventualne potencijale koje 
imamo stavimo u funkciju i da svima na dovoljno dobar način objasnimo da su benefiti koje bismo 
eventualno imali iz tih procesa i iz takvih projekata mnogo veći od potencijalnog ugrožavanja 
životne sredine.  
 Dakle, osim turizma mislim da je vrijeme da razvijamo i ostale grane, ali vjerujem da 
pogotovo kad je u pitanju energetika i pogotovo kada su u pitanju veliki energetski projekti o 
kojima govorim nam je za uspješnu realizaciju takvih projekata ipak potrebna jedna vrsta 
konsenzusa. Ne živim u iluziji da ikada možemo postići apsolutni konsenzus i da se svi možemo 
usaglasiti oko toga, ali se nadam da ćemo se barem usaglasiti oko suštine, kao što smo se danas 
usaglasili oko suštine, iako se možda nismo usaglasili oko forme.  
        Ipak, vjerujem da je ovo dobra forma, da je pronađen jedan optimalan nivo koji možemo 
potvrditi i utvrditi nespornu transparentnost ovog procesa, te vjerujem i iskreno se nadam i siguran 
sam u to da će ova pomoć stići do onih kojima je najpotrebnija u ovom teškom trenutku, a 
nažalost, siguran sam isto tako da ih ima puno. Hvala puno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:18:38) 
 
 Hvala i Vama. 
 Ja ovdje imam prijavljen komentar. Izvolite, komentar poslanik Milan Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (24.04.20 13:18:53) 
 
 Znači, upravo ste čuli od gospodina Nikolića što oni planiraju. Oni planiraju da raspoređuju i 
raspodjeljuju sredstva na način kako to njima  bude odgovaralo što će dobijati od svojih aktivista i 
šefova izbornih štabova kome treba pomoći u izbornoj godini, isplaćivaće ta sredstva i svakih 
nedjelju dana to što su dali građanima, odnosno njihovim članovima aktivistima će prosljeđivati 
Predragu Bulatoviću u Odbor za antikorupciju. Onda Predrag Bulatović kao predsjednik Odbora za 
antikorupciju treba da zaustavi zloupotrebe koje su već završene. Šta može Predrag Bulatović da 
uradi? Da konstatuje da ste potrošlili za nedjelju dana 200.000 ili 300.000 evra u određenim 
gradovima i sredinama Crne Gore i da kaže ja se ne slažem sa načinom  na koji ste raspodjeljivali 
sredstva. Ja kao jedan od lidera Demokratskog fronta i predsjednik Demokratske narodne partije 
ukoliko budete planirali ovako da raspodjeljujete sredstva tj. da se sprdate sa građanima i sa 
opozicijom ću da da razgovaram sa Predragom Bulatovićem i da mu predložim da podnese 
ostavku na mjesto predsjednika Odbora za antikorupciju. Onda neka dođe neki iz DPS-a, pa onda 
se kontrolišite između sebe, jer vi očekujete da mi vama udaramo pečate na ono što ste već sad 
završili.  
 Građani Crne Gore,  nama sad treba odmah 600 miliona evra pomoći. Svaki mjesec nam 
fali 300 miliona evra pomoći. Znači, mi nemamo gdje da se pozajmimo, ni kod MMF-a, ni kod 
Svjetske banke, nemamo investicija, turizam je ove godine mrtav i jedino što sad pokušavaju da 
urade jeste da kroz manipulacije, kroz ovaj Zakon o finansiranju političkih partija dođu do izbora ne 
bi li namakli još jednu sumnjivu većinu. U tome je suština.  



         Zašto ne kažete ovdje gospodine Nikoliću, hoće li biti izbora na jesen. Vi ste funkcioner 
Demokratske partije socijalista. Ima li ko od vas ovdje iz DPS-a da ustane i da kaže ja imam 
mandat da vam kažem izbori će biti na jesen ili ih neće biti ili će ih biti kad se svi dogovorimo. 
Imate li gotov izborni zakon? Nemate gotov izborni zakon. Nemate ništa usaglašeno što je 
neophodno da imamo normalne izbore i još se nalazimo u vanrednom stanju neformalnom. Znate 
zašto se nije uvelo vanredno stanje gospodine Brajoviću? Zato što kad bi se uvelo vanredno 
stanje izbori ne bi mogli da se održe u septembru i oktobru, a sad ni Đukanović ni Marković ne 
znaju da li da idu na izbore ili da ne idu na izbore. Nego im je potrebno da se nalazimo u 
neformalnom vanrednom stanju, da nas drže u ovakvom jednom restriktivnom ambijentu, a da 
onda oni procijene kad će sprovesti izbore. U tome je suština. Pripremate se kao da će izbori biti 
sjutra, a pokušaćete da ih odložite onda kad budete procijenili da ćete da pobijedite. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:21:48) 
 
 Hvala. 
 Odgovor na komentar poslanik Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (24.04.20 13:21:54) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Brajoviću. 
 Evo ovo suštinski nije bio komentar mog izlaganja. Više je bilo dodatno vrijeme gospodinu 
Kneževiću, što je legitimno. U odnosu na moje izlaganje se osvrnuo samo kroz jedan komentar 
koji nije bio tačan. Nijesam rekao ovo što ste Vi navodno ni citirali, ni parafrizirali. Dakle, nijesam 
rekao da nam je plan da pomognemo našim predstavnicima ili kako ste Vi to već onda navodili već 
sam rekao da je naš plan da se pomogne socijalno najugroženijima. Ako Vi smatrate da su članovi 
Demokratske partije socijalno najugroženiji onda malo kontradiktorno govorite u odnosu na ono 
što su stavovi Vas i Vaših kolega vezano za nekakva navodna bogatstva koje mi i naši članovi 
imamo, dakle apsolutno je netačno da sam to rekao.  
 Što se tiče izbornih zakona podsjetiću vas rekli ste da nemamo izborni zakon. Podsjetiću 
vas da imamo Izborni zakon, da smo taj Izborni zakon usvojili dvotrećinskom većinom zahvaljući 
pomoći vašeg Kluba prije nekoliko godina, a da inoviran Izborni zakon nemamo zbog toga što 
opozicija ne želi da učestvuje u tom radu. Moj lični politički stav jeste da ne želite da učesvujete u 
radu Odbora za reformu izbornog zakonodavstva i samim tim u dogradnji eventualnih novih 
rešenja, jer ste i vi sigurni da na izborima ne možete pobijediti Demokratsku partiju socijalista. Isto 
kao što sam ja apsolutno siguran u to. Ne zbog toga što mi imamo neku natprirodnu moć, snagu u 
pobjeđivanja izbora ili što prebjegavamo nekakvim navodnim marifetlucima koje onako veoma 
često maštovito, ajde da kažem izmišljate ne samo Vi lično, već kompletan klub Demokratskog 
fronta već zbog toga što vjerujem da je to posljedica više faktora. Jedan je naš program, 
opravdanost našeg programa i ekonomskog i svakog drugog, rad tokom tih četiri godine mandata, 
a vjerujem da ponešto ima i u partijskoj organizaciji i u ozbiljnosti pripreme za te izbore, to je 
drugo.  
 Treće, pitali ste nas gospodine Kneževiću, kada će biti izbori. Izbori će biti u zakonom 
propisanom roku. Ja vjerujem da Vi veoma dobro znate kao već iskusan političar koji je to 
zakonom propisan rok i mislim da Vam ja nijesam saopštio bilo kakvu ekskluzivu tim povodom. 
Što se tiče ovog vašeg početka kada ste govorili o mogućnosti gospodina Bulatovića da utiče, 
eventualno, na proces donošenja ovih odluka i kako ih može revidirati. Ja ću vas podsjetiti ono što 
vi vrlo dobro znate, to je da je uloga Parlementa kontrolna i ne vidim na koji način mislite da 
Parlament može da ostvari kontrolnu ulogu osim na ovaj način slanjem transparentih izvještaja, 
bićete dakle u posjedu svih lica koja su ostvarila ovu pomoć. Nije baš da nijeste vični ovako da 
provjeravate sve podatke, čestitam na toj detaljnosti, provjerićete sva ta imena, imaćete prilike da 
vidite je su li tu članovi, birači, simpatizeri, predsjednici, sve ostale funkcije koje ste naveli 
Demokratske partije socijalista ili ima još ponekoga. Nijesam siguran šta je to što još možemo da 
uradimo sa pozicije Parlamenta i sa pozicije ustavne i zakonske uloge i funkcije koju imamo. 



Dakle, ne možemo preuzimati nadležnosti izvršne vlasti, možemo obavljati ovu svoju efikasno i 
mislim da je ovo dobar model koji je propisan da to uradimo na jedan adekvatan način.  
 Završiću, proćiće i ovi izbori održani u zakonsko predviđenom roku koji ćemo takođe 
vjerujem pobijediti i nakon toga ću imati ista pitanja. Tako da molim vas uđite u radnu grupu za 
izborno zakonodavstvo, pa da idemo na neke naredne sa inoviranim, ali sa malo boljom voljom za 
njegovim realizovanjem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:25:06) 
 
 Hvala Vam, kolega. 
 Poštovane kolege, završili smo raspravu po ovoj tački dnevnog reda. /upadice/  
        Ne možete insistirati, nije vas svakako, izvolite 30 sekundi, ali on Vas je afirmativno 
pomenuo, rekao je da ste vrlo iskusni, da propratite sve te stvari, ali evo imate 30 sekundi. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 13:25:43) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, ovo je vrlo važna stvar i tu su netačne stvari 
neprihvatljive. U Zakonu o finansiranju političkih stranaka, Vi ste prvi započeli tu priču, a nastavio 
gospodin Nikolić, je jasno presizirano da danom raspisivanja izbora i mjesec dana nakon 
raspisivanja izbora budžetske jedinice su dužne Odboru da dostave ove stvari. Od usvajanja ovog 
Zakona i izglasavanja danas vi nemate tu obavezu, vi možete sve to da radite van kontrole i 
prema tome neka Crna Gora zna da će usvajanje ovoga Zakona biti i van kontrole i Odbora za 
antikorupciju kome sam ja na čelu i zato je ovaj predlog bio takav. Samo da vam kažem da je 
tako. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:26:17) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, pošto smo sad iscrpili diskusije za ovu tačku dnevnog reda, a informisan 
sam da predsjednik Vlade neće uzeti završnu riječ, konstatujem da smo završili ovaj pretres. 
Izjasnićemo sa na kraju dana o ovoj tački dnevnog reda kako smo se i dogovorili i prelazimo na 
raspravu o Predlogu zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici Jovanka Laličić, Marta Šćepanović, 
Genci Nimanbegu, Boris Mugoša, Ervin Ibrahimović, Adrijan Vuksanović i Andrija Popović. 
 Izvjestioci Odbora su Miloš Nikolić Zakonodavnog odbora i Andrija Nikolić Odbora za 
politički sistem, pravosuđe i upravu. 
 Otvaram pretres. Da li predstavnik predlagača želi dati dopunsko obrazloženje. Želi. 
 Riječ ima poslanica Jovanka Laličić koje će u to biti i dopunsko obrazloženje i diskusija. 
Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (24.04.20 13:27:13) 
 
 Poštovane kolege i koleginice, uvaženi građani,  
 Pred nama ja danas dopuna Zakona o lokalnoj samoupravi. Podsjetiću vrlo kratko da su 
lokalni izbori u Tivtu trebali biti održani 5. aprila i kao najjača partija i na lokalnom nivou bili smo 
spremni za te izbore. Pripremili smo bili adekvatni izborni program i predložili kvalitetne kandidate 
za odbornike, ali uslijedila je opravdana i neizbježna odluka presjednika države i tu smo gdje smo. 
Situacija sa virusom korona nametnula je pored ovakve odluke predsjednika države kada su izbori 
u pitanju da moramo pristupiti dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi. To je samo dokaz da 
život dakle često iskreira situacije koje u pripremi zakona ni predlagači ni donosioci zakona ne 
mogu predvidjeti.  



        U prilog tome napomenuću i podsjetiti, da važeći član 37 Zakona o lokalnoj samoupravi, kaže 
- da mandat Skupštine traje četiri godine, da je istim članom pravno uređeno, da se mandat 
Skupštine može produžiti najduže 90 dana, ukoliko Skupštini mandat ističe u vrijeme vanrednog 
stanja, a nije ista ta mogućnost predviđena i kada su u pitanju vanredne situacije, koju trenutno 
poznaje Zakon o zaštiti stanovništva o zaraznim bolesti, a možda sjutra ga prepozna neki drugi 
zakoni. Zbog toga je trebalo pristupiti dopunama zakona, naprosto, jer je upravo zbog navedenog 
člana 37, potrebno obezbijediti neophodni kontinuitet u funkcionisanju lokalne samouprave.  
 Cijenim, da je donošenje ovog zakona važno ne samo zbog Tivta, nego i zbog svih budućih 
situacija i u svim lokalnim samoupravama, i nadam se da će ovaj predlog zakona dobiti punu 
podršku u ovom Parlamentu. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:29:25) 
 
 Hvala Vama, poslanice Laličić. 
 Sad idemo po redu kako su se prijavljivali poslanici.  
 Sve ide ono vrijeme do tri sata rasprave, ukupne, tako da prvi riječ ima poslanik Predrag 
Bulatović, a nakon toga neka se pripremi poslanik Miodrag Lekić.  
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 13:29:48) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Sad smo u sferi politike pod okriljem opasnosti koja se nadvila nad Crnom Gorom i 
građanima, i brutalne, ispod svakog nivoa, zloupotrebe pravnog sitema i Ustava, od strane 
Demokratske partije socijalista. Nijedno jedino slovo veze nema sa demokratijom, veze nema sa 
Ustavom, ima veze samo sa jednim jedinim ciljem, a to je, da DPS ostvari svoje interese. Sve da 
je urađeno u skladu sa Ustavom, ovdje nedostaje jedan član obrazloženja, a to je "retroaktivnost" 
u primjeni ovoga zakona, odnosno kako se definiše potreba da se primijeni ovaj zakonski projekat, 
i sve da je zakonski projekat u redu.  
 Poštovani građani, DPS je svjesno pogazio Ustav tokom ove kampanje, izbjegao dijalog sa 
opozicijom i svaku vrstu dogovora, zbog brige za zdravlje i opasnosti koja se nadvila nad 
građanima Crne Gore, značajan broj ljudi je ovakve stavove koje su oni uradili ocijenio - ajde  
neka sve prođe, pa ćemo nakon toga razgovarati. DPS je zloupotrijebio pandemiju da uradi sve 
ono što je bitno za njihovu izbornu kampanju. U maniru brutalnih zloupotreba oni su i ovaj zakon i 
sve vezano za Tivat uradili. Ovaj zakon je dokaz brutalnosti, gaženja Ustava, ali se omakla DPS-u 
jedna sitnica - ponizili su svoga predsjednika. Oni su priznali da je Milo Đukanović bez osnova 
odložio izbore u Tivtu. On je u skladu sa zakonom raspisao izbore za 5. april, a bez ikakvoga 
osnova ih je odložio, što znači, da sada pokušavaju ovim zakonom da mu bez povratnog dejstva, 
a ni to osnova nema, omoguće da odluku koju je donio svrstaju u regularno. Naravno, oni su to 
mogli da urade, jer ide se jednom logikom koju Đukanović ima, on je država, on je zakon i on 
može sve, i pokazalo se da on  može sve i njegovi izvršioci u liku poslanika DPS-a su to uradili. 
Ovdje je politički infantilno, neko od poslanika DPS-a juče rekao, da smo mi jedina opozicija u 
svijetu koja traži uvođenje vanrednog stanja. I sad je, ko je za, i ko je protiv vanrednog stanja, to je 
neka vrsta patriotizma. Mi smo za vanredno stanje zbog toga što su se stekli uslovi za vanredno 
stanje, zbog poštovanja Ustava i zbog brige za građane i državu Crnu Goru. Mi smo pokazali time 
državotvornu svijest. Da ste uveli vanredno stanje, a što propisuje Ustav, da se uvede vanredno 
stanje. Vanredna situacija - ne postoji. Lingvistički će neko to analizirati, ali vanredna situacija, 
uveli ste je kroz zakon. To je bez ikakvoga smisla. Imalo bi smisla možda da se primijeni ovaj 
zakon, a ni ovaj zakon ne može da bude iznad Zakona o izboru odbornika i poslanika.  
 Dame i gospodo, u Zakonu o izboru odbornika i poslanika, koji se donosi sa 2/3, je 
definisan mandat od četiri godine jedinicama lokalne samouprave. Vi sada zakonom nižega ranga, 
koji ne tretira pitanje mandata uvodite kategoriju vanredne situacije. Naravno, vama se sve to 
može. Zašto smo bili za vanredno stanje? Zbog toga da bi se mogla ograničiti ljudska prava i 



sloboda u obimu koji je to moguće da se uradi. Sve što je uradilo Nacionalno koordinaciono tijelo 
je suprotno Ustavu, je gaženje ljudskih prava i sloboda i to moramo da kažemo.  
 Nadalje, vi ste mogli uvođenjem vanrednog stanja da možda i ovo primijenite. Međutim, 
vanredno stanje ne daje pravo nikome u ovoj zemlji da vlada uredbama i odlukama, ni vandredno 
stanje. Ne može Vlada da donosi uredbe sa zakonskom snagom ni u ratnom stanju, ni u 
vanrednim uslovima, osim ako se Skupština ne može sastati. Pa, je li ovo dokaz da smo se mogli 
sastati? Nego je neko svjesno marginalizovao Skupštinu i sada imitiramo Skupštinu koja je mogla 
da se održi prvoga dana, da proglasi vanredno stanje. Ovo je ozbiljnije od onih poplava koje su 
bile 2012. godine, ali postoji jedna sličnost - NATO i Sjedinjene Američke Države su se mizerno 
odnijele prema Crnoj Gori i pokazale koliko vas cijeni, i sa pomoćima i svim ostalim. Dakle, ovdje 
ste porazili Mila Đukanovića, koji nije imao pravo da odloži ove izbore, niti vi imate pravo da 
donosite ovaj zakon.  
 Dakle, poštovani građani, kategorija vanredne situacije ne postoji u pravnom sistemu Crne 
Gore. Postoji ratno stanje i postoji vanredno stanje. Vanredno stanje postoji kada je epidemija, a 
ne vanredna situacija.  
 Naravno, gospodine Brajoviću, donesite ovo, nastavite pravnim nasiljem i onda što je rekao 
gospodin Milan Knežević - da je prvo inficiran Ustav. Inficirani Ustav u ovoj situaciji može da 
dovede upravo do onog stanja o čemu je  on na kraju govorio u svojoj diskusiji - da građani imaju 
pravo u teškoj ekonomskoj situaciji, u torturi koju vi preduzimate, da uzmu stvar u svoje ruke 
potpuno regularno i legitimno, zašto da ne, kad vi možete da radite što vam je volja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 13:35:44) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Bulatović. 
 Sada riječ ima poslanik Miodrag Lekić, a neka se pripremi poslanica Anka Vukićević.  
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (24.04.20 13:35:56) 
 
 Ja sam juče u svojoj diskusiji konstatvao, da mjere koje se usvajaju su po starom modelu, 
po starom lošem modelu nekontrolisane vlasti. Kontrola vlasti nije fiksacija i fikcija opozicije, nego 
temeljni princip demokratije. Temeljni princip demokratije je ne samo u kolijevci demokratije 
parlamentarne, Velikoj Britaniji i Sjedinjemim Američkim Državama, nego je to princip demokratije 
u regionu. Dakle, zemlje koje su imale sličnu sudbinu Crnoj Gori i kroz Jugoslaviju i kroz razne 
sisteme slične, su odmakli. Ovdje se nastavlja nekontrolisana vlast i to se ispoljava kroz svaku 
tačku dnevnog reda. Ova prethodna tačka dnevnog reda je bila eklatantan primjer da se čak jedan 
princip solidarnosti, pomoći u ovoj nevolji ne može ostvarivati i realizovati zajednički sa opozicijom, 
nego ekskluziva, samostalno. Ovi primjeri koji su dati, koje je iznio poslanik Knežević su drastični, 
eklatantni, već ste počeli. Ministar inostranih poslova je 15. aprila potpisao ovu odluku o 
opremanju paviljona u Dubaiu. Dakle, ovo je toliko očigledno da sa vrha piramide ide jedno 
upustvo, ono se realizuje usput, to su protagonisti i ambasadorka i predsjednik države, 
preduzetnik, biznismen, ne znamo kako mu firme idu, izgleda ne plaća porez. Ima li neko od 
poslanika da nam kaže, da li plaća porez partijski predsjednik države? 
 Dakle, iza jedne duge saradnje, pa čak i u procesuiranjima međunarodnim, kriminalne 
materije u Italiji, vrlo odgovorno ovo govorim, neka me neko demantuje, došlo je do ovog 
dogovora da 15. aprila u ovoj muci ide odluka o opremanju ambasade u Dubaiu, u iznosu od dva 
miliona i 300 hiljada. Ovo je samo jedna epizoda, jedan primjer da mi treba da povjerujemo da će 
ovaj fond sada funkcionisati, da će ti mali, veliki kabineti funkcionisati po nekom principu 
solidarnosti i pravila. Nego, govorio je juče poslanik Rudović o već iskustvima 2016. kada su iz tih 
fonova usmjeravana sredstva za stanove, dakle, za tu ogavnu, mučnu, jadnu, bijednu, mizeriju 
političke korupcije, neka mi neko kaže da stambena korupcija nije mizerija, neka mi kaže i da se to 
već pokazalo.  
        Razumijem, vidite nije ovdje manjak demokratije, ovdje je u pitanju i strah, strah od 



kontrolisane vlasti, strah od pravne države, pravna država je razumije se i sankcija i Spuž i onda u 
toj kombinaciji svega dolazi do ovakvog modela vladanje. Mi smo danas čuli stvarno i par viceva 
oko ove kontrole koja je zagarantovana, navodno postoje odbori u Parlamentu, pa će oni da 
kontrolišu. Pa znate li da se glasa po automatizmu, ne po dignitetu, individualnosti, autonomnosti, 
privrženosti demokratije, nekog poslanika iz vladajuće strukture, nego po instrukciji. Da li treba 
primjer? Pa primjer afere "Snimak", čitava Evropa, hoću reći, njene institucije su javljale i javljale 
da se napravi ishod pravne i političke afere "Snimak", što je bilo, stigla je tema do odbora. Što je 
bilo na odboru? Na odboru je bilo da je tamo neko većina, dolazimo do onog fenomena "tiranije 
većine", nije moj izraz nego Tokvila, čuveni izraz, "tiranija većine", kada većina sprovodi tiraniju. 
Dakle, ne interesuje ih zakon, ne interesuje ih etika, ne interesuju ih moralne norme i mi smo 
upravo u toj sferi.  
 Ovaj zakon danas je takođe jedna tema koja je zahtijevala ozbiljnu analizu zajedničku, 
demokratskih snaga u Parlamentu. Da vidimo kakav je položaj opština, ne mislim da se bavimo 
teorijski opštinama, nego da sagledamo i tu vrlo dramatičnu kriznu situaciju. Znamo li podatak 
koliko su opštine zadužene, mislim da taj podatak nije izveden. Znamo li koliko je zaposlenih i 
kojim se tempom zapošljavaju u opštini. Znamo li da 17 opština prima pomoć, odnosno puni svoje 
budžete od tog Egalizacionog fonda. Da li vidimo sada da određene opštine su nastale kao 
određeni kompromis trgovine u vladajućoj većini, a da nemaju pretpostavke ne samo ekonosmke 
nego sada i zdravstvene, ide se u druge opštine i tako dalje? Mislim, to je bilo sve za 
preispitivanje. Ako me pitate imam li recept da sve riješim, nemam, ali bilo je u jednom pozitivnom 
scenariju objedinjavanja snaga, da preispitamo, da racionalizujemo i da donesemo nešto što je 
odluka u interesu građana. Vidim potpredsjedniče da je isteklo vrijeme, zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 13:41:57) 
 
 Hvala i Vama poslaniče Lekiću. 
 Najavljena je koleginica Anka Vukićević, neka se pripremi kolega Ranko Krivokapić. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (24.04.20 13:42:04) 
 
 Poštovane građanke i građani, 
 Danas evo imamo priliku da raspravljamo o dva zakona kojima se mijenja samo po jedan 
član. Da se bolje čuje glas građana niti bi se Zakonu o finansiranju političkih partija, kao ni Zakonu 
o lokalnoj samoupravi mijenjao samo jedan član već bi oba ova zakona pretrpjela temeljne 
izmjene. Tako da vjerovatno ni finansiranje političkih partija ne bi bilo ovako niti u ovoj mjeri, a 
vjerovatno nam u tom slučaju ni politička scena Crne Gore ne bi bila ovakva. Izmjene jednog člana 
Zakona o lokalnoj samoupravi odlažu lokalne izbore zbog vanredne situacije, ali po svim 
najavama ta vanredna situaicja nakon jednostrano kontrolisane ozakonjene raspodjele pomoći iz 
budžeta nikako ne može stvoriti uslove za fer i slobodne parlamentarne izbore koji će se održati 
po svim pretpostavkama na jesen.  
 Da li iko u Crnoj Gori nakon fijaska Odbora za izmjenu izbornog i drugog zakonodavstva 
vanredne situacije može ustvrditi da će uslovi za održavanje parlamentarnih izbora biti fer i 
demokratski. Pozivam kolege, opozicione poslanike, i podsjećam ih da smo prije godinu dana 
potpisali sporazum za budućnost, postavili uslove pod kojima ćemo izaći na parlamentarne izbore, 
dali riječ pred građanima Crne Gore i nadam se da bez izmjena koje smo tada tražili nećemo 
učestvovati u utakmici u kojoj se pobjednik unaprijed zna. Izlazak na takve izbore u ovakvim 
uslovima značio bi još jednom da biramo ne novog pobjednika nego potvrda onog starog 
pobjednika, a biranje opet najjačeg u opoziciji.  
 Ono što takođe želim da napomenem koliko su naše lokalne samouprave sada servis 
građana. Ja ću navesti samo primjer Nikšića i nekih 200 građana koji su stanari zgrade u Ulici 6. 
crnogorske koji se sa lokalnom samoupravom dopisuju punu godinu i tri mjeseca pokušavajući da 
raskinu nezakonto sklopljen ugovor sa jednom Agencijom za održavanje stambenih zgrada. 
Prinudne naplate su izvršene, većina je stanara penzioneri koji primaju penzije do 150 - 200 eura i 



to na takav način su izvršene naplate da je protiv svakog stanara pojedinačno pokrenut spor i na 
tu naplatu koju je dugovao Akvili, agenciji pomenutoj, morao je platiti nekih 150 eura advokatu. 
Znači, za 24 stanara puta 150 eura za advokata koliko je to legalno i legitimno, koliko je to uopšte 
zakonito. Lokalna samouprava kao servis građana umjesto da nam pomogne da raskinemo 
ugovor oni sada nakon tri mjeseca pokrenutog ispitnog postupka saslušanja obje strane u 
lokalnom Parlamentu, danas traže od stanara potvrdu da su pokrenuli sudski spor protiv agencije. 
Da li je to lokalna samouprava koja radi u interesu građana? Da li tako postupa odgovorna lokalna 
samouprava? Ja sam sigurna da većina ovdje prisutnih bez obzira na političku različitost misli da 
nije, da li će to javno saopštiti sigurno neće, ali to su primjeri kako funkcionišu naše lokalne 
samouprave. Da li će se konačno te stvari mijenjati ili će lokalne samouprave da prinude građane 
da ulaze u neizvjesne sudske sporove i da ih izlažu dodatnim troškovima i sporovima koji traju u 
nedogled? To nije način da se čuva stambeni fond, niti je način da se pomogne građanima Crne 
Gore. Takvih primjera ima koliko hoćete. Jedna tačka zakona neće mijenjati ništa, a mislim da 
odlaganjem lokalnih izbora i te kako treba razmisliti šta sa parlamentarnim izborima, jer uslova za 
njihovo održavanje nema. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 13:46:57) 
 
 Hvala poslanice Vukićević. 
 Poslanik Kivokapić, a neka se pripremi poslanik Popović. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (24.04.20 13:47:07) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, to se u političkoj nauci zove skleroza vlasti. Profesor 
Darmanović je to predavao, ministar vanjskih poslova, često, pod tom definicijom. Narodski bi se 
reklo vlast u grču, kad trošite zbog malo - mnogo. Nisam to malo prije zborio, pa se pogodilo na 
obije tačke da je isti princip, već rukopis DPS-a. Prvo ću u pojedinostima, pa onda u načelu ovu 
temu. To vam je kao kad kabinet troši institucije predsjednika države, a predsjednik države troši 
ugled te poslije tri dana te institucije ... što bi se reklo. Kabinet predsjednika države saopštio je 17. 
marta, citiram, "Riječju po sili Ustava, (pazite kako sila pada za tri dana), i zakona o lokalnoj 
samoupravi izbori za odbornike u Skupštini Opštine Tivat biće odloženi u slučaju da bude 
proglašeno vanredno stanje u državi, prije njihovog održavanja". Završavam citat. To je 17. mart.  
 Tri dana poslije predsjednik države, na način koji ko zna politički rječnik, nešto malo Ustava 
saopštava, "odlučio sam..." iako predsjednik države može da donese odluku, ako je pravni akt, a 
ne "odlučio sam", nije kralj, nije car, nije mitropolit nego je predsjednik države i može da kaže 
donio sam odluku, a ne odlučio se. Izgleda Kabinet kaže nema pravo i nema pravo da odluči. Ima 
pravo da donese odluku, ali odlučio sam i nema odluke da odloži izbore. Moram reći da mi se 
sviđa što je rekao da odgodi, jer predsjednik države počeo je da uči i hrvatski nije odložio nego je 
odgodio, tako je to dobro da se južnoslovenski jezici ukrupnjuju. Moja ideja je bila da se to zove 
južnoslovenski jezik, ali je dobro.  
           Jezik puno kaže o čovjeku i to je tri dana kasnije. Pogledajte kako se troši institucija 
Predsjednika države, Ustav kako se troši zbog tako male stvari kao što je odlaganje izbora da se 
ne bi proglasilo ono što je normalno, što smo proglasili kada je pao snijeg. Veća je opasnost za 
Crnu Goru kad padne snijeg no kada dođe pandemija od kada se trese čitav svijet. Nije važno što 
su se Crnogorci počeli više bojati snijega u kojoj su živjeli čitav vijek nego od bolesti za koju još 
nema lijeka, e to je ono što se zove skleroza vlasti. Svi ti potezi, mali domet, grčevitost, 
femenologija vlasti koja se lako čita. Žao mi što trošimo takve institucije, a potvrđujemo ono 
odlučio sam da ne mislimo da je institucija Predsjednika nego da je carska ovlast predsjednika što 
je nikako i nema. Naravno imamo nezakonitu stvar, neustavnu stvar zbog odlaganja za koje bismo 
se lako dogovorili za 15 minuta smo se mogli dogovoriti, ali  Parlament da funkcioniše ne postoji 
kao tijelo za rješavanje spora nego kao mjesto za pravljenje sporova, ne mjesto kao dogovora no 
mjesto sukoba, ne mjesto nove vrijednosti no uništavanja i dostignutih vrijednosti  



parlamentarizma. To je ono na šta idemo.  
           Još jednu, naravno poslije ovoga ne bi trebalo ni objašnjavati, ali kao doprinos zajedničkom 
razumijevanju stvari i kao ustavopisac, vanredno stanje moralo je biti proglašeno. Imamo u našem 
Ustavu, naravno i taj dio koji govori o vanrednom stanju gdje smo napisali pametno epidemija, a 
veće opasnost je pandemija od epidemije, ali postoje zajedničke odredbe o uskraćivanju ljudskih 
prava. Trošimo sada Ustavni sud, trošimo sudove, vlast koja ne bi zarobila državu, pa ne bi se 
usudila da donese ovako očigledno neustavne odluke. Ne bi se usudila nego znaju da sud neće 
suditi kako treba, znaju da Ustavni sud neće suditi kako treba i onda trošite institucije sve zbog 
sitnice, zbog odlaganja izbora za koje smo se mogli dogovoriti u pet minuta. Prije sam rekao u 
petnaest, sad mislim i u pet minuta.  
         Pogledajte kako se sve vidi, kako se ništa ne može sakriti kad imate ponašanje mimo Ustava 
i zakona. Sve postaje tako lako čitljivo, transparentno, ovima našim evropskim partnerima mnogo 
više nego nama. Sve vide na papiru, ne moraju da pitaju opoziciju, ne moraju diplomate, mogu 
samo da pročitaju. Imamo zajedničke odredbe koje se odnose erga omnes. Situacija nije erga-
omnes nego jedna opština, a ovo je situacija erga-omnes. Svim građanima su u Crnoj Gori 
uskraćena ta prava. Ne kao kad je bila variola vera '71. ako se ne varam u Plavu, pa je vojska 
okružila jedan grad kao što je Plav, to je situacija, a kad je nešto erga-omnes i zajedničke odredbe 
o ljudskim pravima tamo piše mogućnost tog uskraćivanja privremeno ograničavanje prava i 
sloboda. Onda se mora proglasiti vanredno stanje.  Ne misli valjda neko da će vjerovati DPS-u da 
nije proglasio vanredno stanje da ne bi više uskratio ljudska prava. Ne mislite da će neko vjerovati  
DPS-u da zbog toga nije proglasio vanredno stanje. Ne vanredno stanje nije proglašeno zbog  
uskopartijskih intersea i zbog neznanja. Po ovome se sudilo da je to neznanje, jer ipak, ne mislim 
da bi Kabinet rušio predsjednika, a predsjednik sam sebe da ima elementarno znanje, a ovdje kad 
Kabinet predsjednika ruši autoritet personalnii predsjednik, a onda instituciju Predsjednika, čitavu. 
 Dajte ljudi ne trošite se na sitno, dajte prizovite se elementarnom čitanju Ustava. Ustav vas 
čuva, ne samo da vas ustavlja nego vas i čuva, kao i svaki dobar princip. Dajte, počnite se 
ponašati elemetarno po Ustavu, jer su to stvari koje su nesporne. Što bi rekli ne daj Bože da se 
oko ovoga nijesmo slagali, a slagali smo se i oko vanrednog stanja i oko odlaganje izbora. Nema 
potrebe da se potrošite na stvari gdje se bar slažemo, rekao bih na 81 ovog Parlamenta. Kako 
reče profesor Darmanović skleroza vlasti se vidi ko zna da čita i crnogorski i hrvatski i srpski i 
bosanski. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 13:54:10) 
 
 Hvala poslaniče Krivokapić. Kao što sam najavio poslanik Andrija Popović, a neka se 
pripremi poslanica Marta Šćepanović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (24.04.20 13:54:23) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Na samom početku dopuna Zakona o lokalnoj samoupravi uvešću nešto. Čul smo i  ovo je 
već treći dan čujemo dosta teških kvalifikacija u ovom parlamentu. Ovo su vanredne okolnosti i 
vanredna situacija i stvarno bi se trebalo uzdržavati od toga. Citiraću ono što je veliki bokeljski 
sveštenik dobrotvor, humanista don Niko Luković govorio: "Sve sam izbjegavao što nas dijeli, a 
sve isticao što nas spaja", tako bismo se i mi trebali u ovom parlamentu bar u ovoj situaciji 
ponašati, a vratićemo se, imamo vremena na sve ono što nas dijeli i na što smo navikli. 
  Dolazim iz Boke, iz Kotora. Kotor je jedini primorski grad, odnosno opština koja nije 
imala oboljelih i još uvijek ih nema, nadam se da će to tako i ostati. U Kotoru se pokazala 
zadivljujuća disciplina, humanost, solidarnost i to je sigurno najljepši Kotor, a i najljepša Crna Gora 
koju ja pamtim, a pamtim već dugo. 
  Moram posebno pomenutu tu jednu dobrotvornu humanitarnu organizaciju koja se 
zove "Kotorsko srce", koja pomaže starijoj populaciji, nemoćnima i to je stvarno zadivljujuće. 



Generalno, mi smo svi, vjerujem zadovoljni što nije uvedeno vanredno stanje. Ovo je vanredna 
situacija, vanredno stanje, znate i sami što bi prouzrokovalo, dodatno kršenje ljudskih prava i 
sloboda. Nama je sada ovih proteklih četrdeset pet dana uskraćeno pravo kretanja, pravo rada, ali 
sva ostala ljudska prava nijesu uskraćena i dobro je što nije uvedeno vanredno stanje. Moram biti 
iskren i reći da sam bio u nekoj zabludi na početku i mislio sam da se mora uvesti vanredno 
stanje.  
  Naravno, što se tiče lokalnih izbora u Tivtu, tu ne postoji nikakva sumnja da su oni 
morali biti odloženi, ti lokalni izboru su bili zakazani za 5. april, ali sva ova tragična situacija, 
globalna je iziskivala tako nešto i oni su odloženi. Mi ćemo praktično sada, sa dopunom ovog 
Zakona o lokalnoj samoupravi, sa jednom riječju da ozvaničimo tu situaciju, dakle dodaje se samo 
"odnosno situacije, vanredne situacije" član 1 ovog zakona.  Dakle mi nijesmo tu imali nikakvog 
drugog rješenja.   
 Ono što mene brine, a tiče se lokalnih izbora u Tivtu i to će se morati brzo rješavati, da li je 
izborni proces u Tivtu zamrznut, kao što smo i govorili. Što će se desiti, kako se nastavlja poslije 
završetka epidemije, da li kreće novi izborni proces u Tivtu jer mi znamo da su pojedini podnosioci 
izbornih lista u Tivtu, znamo da oni više i ne postoje u čitavoj ovoj zbrci, tragičnoj situaciji 
epidemije. Dakle oni više i ne postoje i to će morati da rješava Ustavni sud, ali to mora da riješi 
veoma brzo. Prosto sumnjam da to može dopunom zakona da riješi Skupština Crne Gore. Tako 
da pozivam sve poslanike da vidimo kako dalje u Tivtu poslije završetka pandemije, a sve ovo o 
čemu sam govorio, mi smo morali ozvaničiti ovaj akt i promijeniti praktično tu jednu riječ. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:00:29) 
 
 Hvala Vam kolega Popović. 
 Kao što sam najavio sljedeća je koleginica Marta Šćepanović, nek se pripremi poslanik 
Branko Radulović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (24.04.20 14:00:36) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Uvaženi građani, poštovane kolege, 
 Povodom ovog predloga zakona, složićemo se ovdje, da je očuvanje zdravlja i života 
građana iznad svega, da je iznad politike, da je iznad razlika koje postoje među nama, jer smo, 
prije svega ukupno kao društvo ovdje pokazali da možemo i zajedno i solidarno i da ćemo uvijek 
pomoći jedni drugima onda kada je to najteže. Ne želim da vjerujem da bi iko ovdje u Parlamentu i 
pomislio da dovede u pitanje život i zdravlje građana i upravo zbog održavanja izbora u jednoj 
opštini.  
 Dakle, u trenutku proglašenja vanredne situacije povodom epidemije virusa korona trebalo 
je da se održe lokalni izbori u Tivtu i time se suprotno i zabranama i prije svega zdravom razumu, 
ako hoćete, omogući okupljanje stanovništva u otvorenim i zatvorenim javnim površinama i time bi 
se direktno ugrozilo zdravlje građana Crne Gore. S tim u vezi, predsjednik Crne Gore je u datom 
trenutku i donio odluku, onu jedinu ispravnu, koju je mogao donijeti, a to je da se izbori za 
odbornike u Skupštini Opštine Tivat odlože do trenutka kada se omogući da se oni mogu održati. 
To je u krajnjem podrazumijevalo i dopune Zakona o lokalnoj samoupravi vezano za produžetak 
mandata Skupštine Opštine Tivat, da bi se na taj način omogućilo neometano funkcionisanje 
lokalne samouprave do održavanja izbora kada se za to steknu uslovi i kada se konstituiše novi 
saziv Skupštine Opštine Tivat nakon održanih izbora. Dakle, to je osnovni razlog  zbog kojeg smo i 
predložili dopune ovog zakona imajući u vidu da zakon obuhvata isključivo vanredno stanje, a ne 
obuhvata i vanrednu situaciju. Dakle, dopune zakona su upravo u tom pravcu obuhvatanja i 
vanredne situacije. Kao što vidite praksa na kraju i pokaže u primjeni zakona da uvijek ima nešto 
što nije obuhvaćeno. 
 Ovdje su se danas, sada već u ime predstavnika predlagača govorim potpredsjedniče, 



danas su se postavila određena pitanja vezano za ovaj predlog zakona i mislim da je važno da 
kao predstavnik predlagača dam odgovor, postavilo se prije svega pitanje retroaktivnosti ovog 
zakona. Samo ću podsjetiti sve da retroaktivnost zapravo znači primjenu pravne norme na 
događaje koji su se već desili prije stupanja na snagu zakona. Dakle, podsjetiću da mandat 
Skupštini Opštine Tivat ističe 26. aprila, a danas je 24. april. Takođe se postavilo pitanje vezano 
za vanredno stanje i za vanrednu situaciju. Izuzetno je važno da naglasimo koja je to razlika 
između vanrednog stanja i vanredne situacije. Da bi bila jasna i zbog građana Crne Gore reći ću 
kratko da vanrednu situaciju reguliše Zakon o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti i ona se 
definiše i sprovodi na osnovu tog zakona. Vanredno stanje je stanje u kojem je ugrožena 
bezbjednost  usljed određenih, takođe događaja, ali možemo reži da je vanredno stanje jedna 
stepenica više od vanredne situacije kada je u pitanju nivo opasnosti, jer tada se opasnost ne 
može otkloniti redovnim djelovanjem organa već se time moraju ograničiti i ljudska prava i slobode 
jer su sve snage usmjerene na otklanjanje opasnosti. 
 Mi trenutno imamo proglašenu vanrednu situaciju i kao što je rekao i kolega Popović, prije 
svega to je važno zbog građana Crne Gore jer smo sada u situaciji da se rješavaju problemi koji 
su izazvani vanrednom situacijom, odnosno proglašenom epidemijom korona virusa, a nijesu 
ograničena ljudska prava i slobode i građani u suštini normalno i dalje funkcionišu.  
 Treće pitanje koje se postavilo jeste pitanje pravnog osnova Odluke predsjednika Crne 
Gore vezano za odlaganje izbora u Skupštini Opštine Tivat. I tu ću podsjetiti da se ovdje 
zaboravlja ključno. Dakle, nije predsjednik donio novu odluku o odlaganju izbora, predsjednik je 
donio Odluku o izmjeni Odluke o raspisivanju izbora za odbornike u Skupštini Opštine Tivat. 
Dakle, ako neko ima pravo da donese odluku, onda sigurno ima pravo i da donese izmjenu i 
dopunu te odluke. 
 Pretpostavljam da će svi u Parlamentu podržati ovaj predlog zakona, jer su svi predstavnici 
opozicije u Parlamentu među prvima postavili pitanje odlaganja izbora u opštini Tivat. Vjerujem da 
je to u cilju zaštite zdravlja i života građana, vjerujem da se iza toga nijesu krili politički razlozi i 
vjerujem kada su postavili to pitanje odlaganja izbora od strane predsjednika Crne Gore da su 
sigurno i znali pravni osnov za odlaganje izbora.  
 Na kraju, vezano za određene komentare za neznanje, za diktaturu i slično, ja ću samo reći 
gdje leži neznanje i gdje leži diktatura jasno je kada, nažalost, ovdje u parlamentu čujemo da se 
za pet minuta možemo mi ovdje dogovoriti o odlaganju izbora u jednoj opštini. Reći ću još nešto, 
sa diktaturom Parlamenta je završeno 19. maja 2016. godine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:07:31) 
 
 Hvala Vam koleginice Šćepanović. 
 Nisam prepoznao, prepoznao sam odgovore. 
 Što želite kolega Bulatoviću? Izvolite da čujemo. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (24.04.20 14:07:50) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, 
 Nikakav problem ne bi bio da je poslanica Šćepanović završila svoju diskusiju jer je ona na 
kraju imala potrebu zbog javnosti da kaže - kao predlagač imam potrebu da komentarišem 
izlaganja opozicije prije svega. Čitavo vrijeme je komentarisala moje izlaganje i izlaganje Ranka 
Krivokapića. Imam pravo na odgovor predlagaču. Ako je mogla da komentariše mogla je da ne 
pominje taj svoj status. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:08:38) 
 
 Hvala poslaniče Bulatoviću. U ovom slučaju nijeste u potpunosti u pravu jer ona nije 
pomenula ni vas lično. Ako je neki suštinski dio izlaganja, to je odgovor na stavove tako da je to 



pojašnjenje.  
 Ja zbilja nijesam bio dovoljno skoncentrisan da budem na vašoj strani. Izvinjavam se. 
 Nastavljamo dalje. Kao što sam najavio kolega Branko Radulović, da čujemo, da ne bi uzeli 
vrijeme profesoru Raduloviću, nek se pripremi koleginica Daliborka Pejović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (24.04.20 14:09:06) 
 
 Građani Crne Gore,  
 I do sad ste me slušali, ali od danas još i više. U pitanju je život i smrt, ne samo nas nego 
našeg potomstva. Nalazimo se pred velikim iskušenjem. Bol, patnja, glad, beskućnost i svaka 
muka će biti sve veća i veća. Vidio sam to možda i prije drugih i tada sam pozvao ključara naših 
života trenutno, Mila Đukanovića, prije mjesec i po dana da se okupimo, da se saberemo, da 
donese platformu u kome će svi naši animoziteti i podjele se ostraniti. Da izaberemo vladu 
nacionalnog spasa koja će odgovoriti ovoj pošasti, gladi, izazovima i koja će spremiti prve 
slobodne izbore u Crnoj Gori za dobro svih nas koji će se održati sa promjenom 82 člana Ustava 
sa dvije trećine, godinu dana poslije završetka ovoga zla. I umjesto ljudskog, crnogorskog i svakog 
drugog odgovora dobili smo od njega još veći progon, još veću represiju. Ono što je najgore 
sprema u ovakvim izazovnim vremenima, najveću prevaru i izbornu krađu. 
 Građani Crne Gore, sljedeći izbor, tako mi Bog pomogao ako u to ne vjerujem, je izbor 
između smrti i života, između atame i svjetlosti, između poganog života novonastale elite kojih ima 
hiljadu ili dvije, ne znam, ne znam taj broj niti me interesuje, i nas svih ostalih. Građani, vas oko 
100.000 već osjećate strašnu glad. Vi koji ste besposleni, vi koji ste silom prilika diskriminisani bili, 
radite u sivu zonu za nadnicu tešku, znam da osjećate glad. Onih da ne kažem mizernih 50 eura, 
koji dobijaju pojedini, ono nikada nije bilo u Crnoj Gori. Oni koji su nas opljačkali i ponijeli pare u 
inostranstvo, oni će da prodaju život svih nas. Zato građani Crne Gore, zato sva opozicijo, zato svi 
intelektualci koji ste slobodni saberimo se, ne može biti ima li izbora, izaći na izbore ili ne. Ne. 
Izbora slobodnih će biti ili neće biti. Oni koji su izašli na litijama, njih 100, 200, kada sam govorio 
da u Crnoj Gori postoji potencijal od 100 i 200 da izađemo da se borimo protiv diktature i nema ni 
Mila Đukanovića i njegove politike, onda su se smijali. I tada sam bio u pravu. A znate li iza 
prozora, vrata koji su bespomoćno ucijenjeni, ima još stotine i stotiine hiljada. Izaći ćemo svi da 
branimo svjetlost, da branimo život, da branim mogućnost na život moje dvoje unučadi. Što sam 
živio, proklet bio ako to ne uradim.  
 Gospodo, grdno ste se prevarili. Ovaj put ne damo vam ono što ste pljačkali 30 godina da 
nosite od nas, a mi ovaj život ovozemaljski da provedemo u gladi, u nemaštini. Da li se pitate, kao 
pravoslavci, muslimani, kao katolici, kao neko ko ne vjeruje u to ali vjeruje u neki ljudski moral, 
kako danas žive oni od 100 eura ili oni bez 100 eura? Da li se pitate o tome, ko ih je doveo u to? I 
danas vi pričate o ideologijama koje smo mi 30 godina zagovarali i borili se. Nijesmo mi u politici 
zato što nemamo profesiju i uhljebljenje nego za to što me vodi nešto gore, zato što hoću moja 
unučad da žive u ovoj Crnoj Gori ovakvoj nesrećnoj, ojađenoj, podijeljenoj.  
 Građani Crne Gore, sad ili nikad. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:14:32) 
 
 Hvala profesore. 
 Kao što sam i najavio sljedeća je poslanica Daliborka Pejović, nek se pripremi poslanik 
Vučurović. 
 Poslanice Pejović, izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (24.04.20 14:14:41) 
 
 Hvala Vam uvaženi potpredsjedniče. 
 Neću imati potrebe poslije obrazloženja moje koleginice Šćepanović da pretjerano više 



elaboriram pristup kada je u pitanju donošenje ovog zakonskog rješenja. Dozvolite mi, radi 
građana Crne Gore, koji nas nadam se slušaju, pojasnim još i dodatno osnažim ovaj pristup kada 
je u pitanju vanredna situacija u Crnoj Gori, činjenica da neki tvrde da ona ne poznaje ili naš 
pravni sistem ovakav pravni institut. To zaista nije tačno, ne samo u članu 53 Zakona o zaštiti 
stanovništva od zaraznih nego i u Zakonu o radicionoj bezbjednosti gdje se pominju planovi za 
utvrđivanje i procjenu rizika vezano za vanredne situacije, imamo opravdan i normiran pravni 
institut koji nam govori u prilog činjenici da su postupanja državnih institucija i organa u skladu sa 
okolnostima koje su definisane bile više nego opravdane.  
 Ja ću ovdje samo radi građana pročitati na šta se odnosi vanredna situacija, da se upravo 
radi o stanju elementarne nesreće, katastrofa, pojava epidemije zaraznih bolesti, pojave nove ili 
nedovoljno poznate zarazne bolesti i u slučaju sumnje na upotrebu biološkog agensa ili slično. 
Dakle, kada je nepobino moguće utvrditi da funkcionisanje institucija nadležnih za rješavanje ovih 
problema u redovnim djelovanjem nije moguće i kada je neophodno na drugačiji način 
organizovati sistem da bi se našao adekvatan odgovor na ovakvu situaciju.  
 Ovdje se uporno, evo već danima priča, meni je to prosto od pravnika nerazumljivo da se 
ovakva zakonska rješenja donose samo radi određenih konkretnih situacija. U ovom slučaju je to 
tačno, ali smo zaboravili da kao pravnici donosimo zakonska rješenja za sve buduće slučajeve. 
Nije smo ovdje u pitanju donošenje izmjena zakonskog rješenja koje se tiče samo jednog izbornog 
ciklusa, odnosno jednih izbora, nego se radi zapravo o uvođenju pravne norme za, ne daj bože, 
sve slične situacije i prilike u kojima se jedno društvo ili jedna zajednica mora i može naći, tako da 
su mi pravni pristupi s tim u vezi potpuno nejasni i zaista mislim da ako su u pitanju i ako treba da 
branimo pravno rješenje, onda najmanje politika treba s tim da ima veze i da s tim ima bilo kakav 
odnos.  
 Treće, mi smo zaboravili kao pravnici da postoje instituti kojima se ovakve stvari regulišu u 
pravnom i političkom sistemu. Dakle, nije nepoznata praksa i utvrđivanje takozvanih pravnih 
praznina, ali ispunjavanje tih praznina po sistemu pravnih analogija. Da li u ovom slučaju možemo 
govoriti o tom institutu i to je realno, možemo o tome takođe otvoriti dilemu, ali pošto se radi o 
opštoj normi, a ja doživljavam da ona to jeste u ovom slučaju, zaista mogu slobodno, evo kao 
pravnica i kao neko ko zastupa politiku DPS-a  u ovom parlamentu, dijelom i kroz takav pristup, da 
slobodno glasam za predlog ovog zakona bez dileme da ću kao pravnica napraviti bilo kakav 
pravni ili drugi incident ili ekces. 
 Na kraju želim da kažem nešto što zaista mislim da treba uporno ponavljati, upravo zbog 
onih koji to s druge strane rade i govore na drugačiji način. Prosto ni pravo ni pravna norma ne 
može da bude iznad ljudskog zdravlja kao jedinog i ključnog javnog interesa koji svuda gdje 
postoje zakoni o javnom interesu se ispostavljaju i ispunjavaju i definišu kao nešto što je prvi i 
osnovni javni interes na bazi koga se mjere svi drugi. Mislim da u skladu sa tim treba da se 
ponašamo i u Crnoj Gori bez obzira da li imamo to zakonsko rješenje ili ne. Ali i da vodimo računa 
o nečemu što je predmet uvijek moje kritike, mogu slobodno da kažem ili moga sugerisanja na 
odborima za evropske integracije. Nađimo mehanizme u Crnoj Gori, pravne ili institucionalne da 
konačno riješimo interne neharmonizovane zakonske crnogorske propise da bismo izbjegli sve 
ovakve i slične situacije i naravno vodili računa da imamo jedan harmonizovan pravni poredak koji 
treba da obezbjeđuje i elementarnu pravnu sigurnost. Hvala lijepo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆ GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:18:57) 
 
 Hvala Vama poslanice Pejović. 
 Sad je poslanik Jovan Vučurović, nek se pripremi poslanik Predrag Sekulić. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (24.04.20 14:19:04) 
 
 Poštovani građani,  
 Upravo smo čuli priznanje iz redova vladajuće koalicije da je ovo neustavno i nezakonito ali 
da je moralo da se desi, a ja želim, kad smo kod terminologije i situacije i stanja, nije loše da 



konsultujemo i neke autoritete sa polja lingvistike, filologije, istorije jezika, a da se ne oslanjamo na 
polupismene dukljanske pravnike ili nekog iz toga reda. Dakle, da konsultujemo profesora Ivana 
Klajna i Milana Šipku i njihov "Veliki rečnik stranih riječi i izraza", gospodine Aleksiću, kad 
objašnjavamo riječi - situacija,  vanredna situacija i vanredno stanje.  
 Evo da kažemo situacija. "Položaj skup prilika i okolnosti u kojoj se neko ili nešto nalazi, 
odnosno stanje". Eto, poštovani građani, dakle, a oni su vanredno stanje uporedili zajedno sa 
vanrednom situacijom, a to je jedno isto. Osim toga oni ne smiju da zavedu vanredno stanje nego 
se oslanjaju na neku vanrednu situaciju, pa onda možemo da se bavimo ovdje jezičkim 
akrobacijama da je situacija nešto malo nižeg intenziteta od stanja, a da je stanje situacija koja je 
malo jača od stanja. Dakle da možemo ovdje da izigravamo neke jezičke nedoumice, da se 
bavimo njima, a suština je samo jedna, da se prekrši Ustav, da su prekršeni zakoni Crne Gore. 
Iskreno meni je potpuno očekivano da predsjednik DPS-a krši zakone i krši Ustav, jer on je tako i 
došao i na vlast i kada je dolazio na vlast i opstaje na vlast. Dakle, krađom i malverzacijama i šta 
je njemu nego kao popiti čašu vode, da krši zakone i Ustav vezano za produžetak mandata 
odbornicima u Tivtu. Kao što mi je očekivano da ima ovdje svoje poslušnike u vidu takozvanih 
poslanika DPS-a i vladajuće većine koji će da podignu ruku da se glasa za to bezakonje. Mi živimo 
u besudnoj zemlji u kojoj kompletnim aparatom upravlja taj jedan čovjek, onda što bi bilo drugačije 
i kada je to u ovom slučaju, jer je ova zemlja, ajde da gledamo neki širi kontekst, ova zemlja, ovaj 
Montenegro, ovaj privatni posjed, on je i stvaran da bi taj jedan čovjek imao svoju neograničenu 
vlast i da bi donosio ovakve odluke. Evo svodim na ovu kažem benigna je odluka u odnosu na ovo 
što sad pričam, ali ima širi kontekst. Dakle, on je stvarao taj Montenegro, taj privatni posjed da bi 
donosio upravo ovakve odluke, čak i na lokalnom nivou. Oni koji su projektovali ovu državu koja je 
stvorena, poštovani građani, krađom na referendumu, upravo su osmislili tako da zakoni važe 
samo za obični narod, za političke neistomišljenike, ovdje zakoni ne važe za Demokratsku partiju 
socijalista, za tu kriminalnu družinu, za taj kartel, odnosno taj klaster, što bi rekli oni, ne znam kako 
bi ih nazvao iz takozvanog Nacionalnog koordinacionog tijela. Dakle, oni su tako podijelili Crnu 
Goru na privilegovane i na neistomišljenike. Kao što danas gledamo da njihove tajkunske firme, 
upravo maloprije sam vidio, ovdje grade ne znam pored ovoga brata Mila Đukanovića Aca, prave 
tu njegovu zgradu, prave nešto, njih 50 se okupilo, ne poštuje takozvanu socijalnu distancu. Zato 
sa druge strane hapse se, pokušava da se uhapsi mitropolit, Mevludin Nuhodžić pokušava da 
uhapsi mitropolita i pokušava da uhapsi lidera srpskog naroda Andriju Mandića. Takođe, svjedoci 
smo da DPS u  sred takozvanih mjera održava redovne sastanke svojih aktivista na koje dolazi 
Gvozdenović, dolazi Simović i ostali, ali zato je Kenan Hrapović zatvorio narod u kuće, ne smije 
niko da izađe. E to su ti dupli aršini. 
 Takođe, danas imamo hapšenje i privođenje jednog čestitog čovjeka, prijatelja Boška 
Vukićevića, zato što je taj čovjek napisao nešto na fejsbuku, zato što je saopštio svoj stav. Ja ću 
taj stav da ponovim ovdje. Dakle, "Ako satanistička vlast bude nasilno privodila našeg mitropolita, 
svi na ulice munjevito i beskompromisno". Jeste poštovani građani, došlo je do te situacije da ova 
banda lopovska pokušava da uhapsi lidera srpskog naroda Andriju Mandića i mitropolita Amfilohija 
onda misli da će to... /prekid/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:24:29) 
 
 Poslaniče, hvala Vam. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (24.04.20 14:24:33) 
 
 Nemojte me prekidati, imam da pričam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:24:37) 
 
 Isteklo Vam je vrijeme. Vaš šef Kluba je na svakih pet minuta i Vama je isteklo pet minuta, 



upozorio sam Vas. Hvala Vam. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (24.04.20 14:24:46) 
 
 Nemojte me prekidati. 
 Molim vas, želim da nastavim, imam da završim. Onda 30 sekundi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:24:53) 
 
 Vi ste prešli pet minuta, imate jednu rečenicu, izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (24.04.20 14:24:57) 
 
 Dakle, kao što sam kazao poštovani građani, ako budu hapsili naše lidere i duhovne i 
političke, vi imate pravo da se pobunite kao svaki normalni čovjek u ovoj državi, kao svaki slobodni 
čovjek u ovoj državi. Potpuno se slažem sa onim što je izjavio Boško Vukićević i ja sam to ovom 
prilikom izjavio. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:25:19) 
 
 Hvala. Nastavljamo dalje. 
 Izvolite, repliku traži koleginica Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (24.04.20 14:25:29) 
 
 Uvijek se desi da ili govorim ja prije Vas ili Vi, gospodine Vučuroviću, iza mene, ali uvijek 
imate potrebu da Vi tumačite moje stavove i moje mišljenje. 
 Ja Vas jednu stvar molim, ako mene zajedno sa mojim kolegama i koleginicama 
doživljavate kao bandu lopovsku, nemojte onda... /upadice/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:25:57) 
 
 Kolega Vučuroviću, kolega Vučuroviću imate izrečenu opomenu zbog ometanja rada 
Skupštine i govora sa mjesta. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (24.04.20 14:26:07) 
 
 Ja Vas samo molim nemojte onda bandu lopovsku da citirate jer ste gori od njih, samo Vas 
na to pozivam i na to Vas upozoravam. Ja sam barem neko ko u ovom parlamentu ko izbjegava 
da na ovakve stvari reaguje. Nemojte da zaboravite  da imamo i mi isto naše porodice, imamo 
prijatelje, imamo ljude. /upadice/ Briga je mene, zato što imam ja potrebu da štitim njih kao što Vi 
imate potrebu očigledno da tako nešto radite i da tako nešto radite. /upadice/ Nema to veze. Ja 
Vam samo kažem vodite računa, molim Vas što pričate u odnosu na nas ovdje pojedinačno i što 
pričate generalno, ne nego vodite računa zato što to nije elementarno ni vaspitano, a da ne 
govorim koliko je korektno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:26:53) 



 
 Hvala poslanice Pejović. 
 Koleginice, ja sam ocijenio da koleginica Pejović ima pravo na repliku, ona nije tražila 
repliku, tako da ćemo morati saslušati kolegu Vučurovića. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (24.04.20 14:27:11) 
 
 Nije teško gospodine Nimanbegu da me čujete. Mi smo imali ovaj program da radi Crna 
Gora, znate li? Mi smo kao jedan od narativa imali, DF se zalaže za slobodnu Crnu Goru, 
ekonomski jaku Crnu Goru, a sa druge strane lopovska banda. Mi smo to procijenili da je lopovska 
banda Demokratska partija socijalista jer imamo za to mnogo dokaza. Takođe, ja sam pažljivo 
slušao onu gospođu koja je prije mene govorila, koja je napala, kao što to uvijek radi, zato što 
postoji rascjep u Demokratskoj partiji socijalista za koji svi znamo, napala je ono što je predloženo 
u ovom trenutku, napala je izmjene i dopune Zakona koji je branila ona Lopičićka iza nje, ali onda 
kasnije reterira svoj stav i kaže - ja ću ipak glasati za to. Primijetio sam, kao i uvijek,  to reteriranje 
njenih stavova, ja je samo ohrabrujem da ona nastavi u tom pravcu, jer možda će od nje 
vremenom biti slobodan čovjek, možda neće biti partijski poslušnik, kao do sada.  
        Poštovani građani, pozivam vas na slobodu i pozivam vam da u slučaju neke neugodne 
situacije vezane za našeg mitropolita i za lidera srpskog naroda Andriju Mandića reagujete po 
svojoj savjesti, da budete uvijek tu da odbranite te ljude jer ne može ovo zlo dovijeka, mi moramo 
ostati i opstati kao slobodni ljudi, a ne kao sluge poput ovih preko puta mene. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:29:00) 
 
 Hvala, kolega Vučuroviću. 
 Da li neko želi ispred DPS-a iskoristiti pravo na repliku?  
 Ja procjenjujem, kolege iz Demokratskog fronta, da komentar kolege Vučurovića baš 
zaslužuje repliku. Pošto se niko ne javlja daću riječ, izvolite, koleginice Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (24.04.20 14:29:21) 
 
 Šta ste rekli? /upadice/ 
 Upravo je problem u tome što vi stalno pokušavate da tumačite naše stavove i stalno 
pokušavate da nas uvlačite u nešto što uopšte nije realna priča. Zar neko misli, definitino gazi 
zdravi razum, da bi neko ovdje branio stavove i glasao za nešto za čim nema uvjerenje. Dakle, 
ako to neko pokušava svima nama i meni pojedinačno da stavi nekako u usta, stvarno se grdno 
vara. Pa nisam ja toliko neslobodan čovjek da bi sjedjela ovdje pod prisilom ili bilo kakvom 
prismotrom ili zato što zbog nečega moram. Nisam ja ovdje zato što ja želim ovdje da budem, 
nego zato što su neki građani procijenli da treba da sjedim tu. Ne trebate vi da nam sudite o tome 
ko nas je i zašto ovdje postavljao, o tome se radi. /upadice/ Nećete sigurno. Nećete vi suditi 
nikome. Sudiće država Crna Gora i državne institucije, samo oni imaju pravo da nekome sude i 
samo građani imaju pravo nekome da sude ako im se neko ne sviđa, a ne vi. Tu vam priliku ne da 
nećemo dati mi nego vam tu priliku niko više neće dati. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:30:40) 
 
 Hvala, koleginice Pejović.  
 Poslanik Sekulić, a neka se pripremi poslanik Raško Konjević. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (24.04.20 14:30:48) 



 
 Hvala Vam gospodine potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, malo podsjećanje, na dnevnom redu je Zakon o dopuni 
Zakona o lokalnoj samoupravi. Znači, imamo pravni i politički dio priče. Vjerujem da ćemo se lako 
složiti da u pravnom dijelu nema ničega spornog. Ničega spornog zato što lično smatram da smo 
mogli i bez ovih izmjena zakona iz prostog razloga što se moglo tumačiti kroz analogiju, odnosno 
veoma jednostavno, da kažemo u koliko dođe do odlaganja izbora da funkcija, odnosno mandat 
poslanicima može da traje duže od predviđenog zato što imamo vanredne okolnosti. Međutim, 
pravno čistije rješenje moje kolege su se odlučile za tu varijantu, pravno čistije rješenje jeste ovo, 
da izmijenimo Zakon o lokalnoj samoupravi, i da odbornicima Skupštine opštine ukoliko su 
vanredne okolnosti da ima produžmo mandat za onoliko koliko su odloženi izbori. Čini mi se da tu 
nema ničega spornog i ne znam zašto se sada postavlja pitanje same Odluke o izmjeni i dopuni 
odluke o raspisivanju izbora. Znači, govorimo ovdje o Zakonu o lokalnoj samoupravi i ja vas molim 
da svoju pažnju da fokusiramo na to. Kažem još jedanput, mogli smo tumačiti analogijom, ovo je 
čistije rješenje, popunjavamo jednu pravnu prazninu, zato što niko nije razmišljao u tom trenutku 
kada smo donosili ovaj zakon da se mogu desiti i vanredne okolnosti u odnosu na ono što je 
Zakon o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti predvidio.  
    U svakom slučaju, smatram da je pravno potpuno čisto rješenje. Ukoliko neko smatra da 
pravno nešto nije u skladu sa zakonom, u skladu sa Ustavom, nikakav problem nema, van 
Skupštine, preko puta Skupštine Crne Gore nalazi se Ustavni sud Crne Gore i svako može da 
provjeri ono što je pitanje ustavnosti. 
 Naravno, čini mi se da je jednako lako i govoriti o političkom kontekstu, odnosno onome što 
se čulo od strane kolega opozicije vezano za ovaj Predlog zakona. Znači, pričali smo o svemu, 
najmanje o zakonu, ali dozvolićete dvije stvari. Prva sloboda je stanje duha. Znači, ukoliko ste 
slobodan čovjek tu slobodu vam ne može uzeti niko. Ona je smo ograničena zakonima države, 
ona je ograničena Ustavom i naravno onim što svako nosi u sebi, pitanje svog porijekla, pitanje 
odakle potiče, kako se ponaša i svega ostalog. Dozvolićete, takođe, da ćemo uskoro imati i 
parlamentarne izbore. Vjerujem da ovi povišeni tonovi, čak i uvrede koji su upućene na račun 
Demokratske partije socijalista samo govore dvije stvari o tome da Vlada radi dobro svoj posao i u 
vanrednim okolnostima. Druga stvar da uživamo visok politički rejting i ugled. Čini mi se da će biti 
malo tijesno na opozicionoj sceni. To je ona priča nije vama bitno da budete bolji od DPS-a jer 
znate da to ne možete biti, ali vam je bitno da budete bolji od drugih kolega iz opozicije jer se 
borite za ista mjesta u Parlamentu. Vjerujem da će tih mjesta nakon parlamentarnih izbora biti 
manje i čini mi se da je to osnovna poruka koju nam pojedini poslanici koji će očito ostati bez 
poslaničkog mjesta šalju posljednjih dana. Znači, ja bih zaista zamolio ne zbog vas samih, ne ni 
zbog nas, nego zbog građana Crne Gore koji ovo gledaju, a čini mi se da okolnosti su takve da 
moramo da budemo mnogo pažljiviji u svojim izlaganjima i u svom odnosu prema i državi i 
državnim organima. Čini mi se da bi bilo dobro da pokušamo da se bavimo sa onim što je posao 
Skupštine, odnosno da se baziramo na onome što je podrška ili kritika pojedinih zakonskih 
predloga, a nikako da pokušamo da ovu vanrednu situaciju iskoristimo za neutemeljene tvrdnje.  
 Dozvolite još jednu stvar, pošto se često miješaju termini vanrednog stanja i onoga što je 
pitanje vanrednih okolnosti u odnosu sa Zakonom o zaštiti stanovništva, pokušao sam na internetu 
da nađem podatke o tome koliko je država u Evropi uvelo vanredno stanje, odnosno 
suspendovalo većinu ljudskih prava. Samo da znamo da vanredno stanje podrazumijeva da vi 
suspendujete određena ljudska prava na određeno vrijeme ili neodređeno kao što je recimo 
uradila jedna od država Evropske unije - Mađarska, i moramo da budemo i svjesni činjenice da na 
taj način država sebi pribavlja više prava nego što je to otprilike ima u normalnim okolnostima. Šta 
se dešava? U svim država gdje je vanredno stanje uvedeno, bez obzira na koji način je to 
urađeno, bez obzira na rok, bez obzira da li je to država iz okruženja ili država Evropske unije, 
imate oštru osudu opozicije zbog uvođenja vanrednog stanja. Jedino kod nas u Crnoj Gori se 
dešava da opozicija traži da se uvede vanredno stanje. Zaista, prosto nevjerovatno, što god uradi 
Demokratska partija socijalista, a vjerujte građani će cijeniti o tome da je puno toga urađeno i 
vladajuća koalicija tokom proteklih par mjeseci, što god da uradimo nailazi na zid neodobravanja, 
na zid kitike. To je ono pitanje zašto nas nijeste pozvali ili da li bi smo trebali da se okupimo i tako 
dalje. Znači, već tri i po godine imate pruženu ruku, otovrena vrata za dogovor, za političke 



kompromise, što god. Svaki pokušaj naš da idemo prema političkom dogovoru naišao je na 
odbijanje. Kažem još jedanput, o svemu tome će cijenti grđani Crne Gore na narednim izborima. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:36:44) 
 
 Hvala, poslaniku Sekuliću. 
 Poslanik Konjević, a neka se pripremi poslanik Adrijan Vuksanović. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.20 14:36:50) 
 
 Uvažene kolege, poštovani građani,  
 Ja ću u ovoj razlici u mišljenju da se pozovem na predsjednika Ustavnog odbora Skupštine. 
On je poslanik, istaknuti dugogodišnji član Demokratske partije socijalista, profesor ustavnog 
prava na Univerzitetu Crne Gore, ovo što vam sada budem govorio nije moj stav nego njegov. Ako 
slučajno se ne slažete sa mojim stavom onda bih preporučio da ga promijenite sa mjesta 
predsjenika Ustavnog odbora Skupšinte, jer ne zaslužuje onda da bude predsjednik Ustavnog 
odbora.  
 Predsjednik Ustavnog odbora Skupštine, član Demokratske partije socijalista, 
20.03.2020.godine, dan prije nego što su odloženi izbori, kaže, citiram: "Za odlaganje lokalnih 
izbora u Tivtu ne postoje pravni razlozi, jer je to moguće uraditi samo u slučaju vanrednog ili 
ratnog stanja u državi". On je objasnio da je tako propisano Ustavom i odredbama Zakona o 
lokalnoj samoupravi. Ne postoje razlozi za odlaganje izbora, barem pravno gledano. Zbunjen sam. 
Da li da vjerujem članu DPS-a koji je profesor Univerziteta, ustavni pravnik, vi ste ga izabrali za 
predsjednika Ustavnog odbora Skupštine, ili da vjerujem nekome od vas. Pokušao sam, onda, da 
nađem neki izvor koji bi možda bio neutralniji za to. Našao sam saopštenje Kabineta predsjednika 
države od 17. marta koje je identično stavu predsjednika Ustavnog odbora Skupštine. U 
saopštenju Kabineta se kaže: "Po sili Ustava Crne Gore i Zakona o lokalnoj samoupravi izbori za 
odbornike u Skupštini Opštine Tivat biće odloženi u slučaju da bude proglašeno vanredno stanje u 
državi prije njihovog održavanja 5. aprila".  
 Ljudi, vi ovdje ne polemišete sa nama. Vi se ovdje ne slažete sa nama. Vi se međusobno 
ne slažete. Kada kritikujete naše stavove, nijesu to naši stavovi, to su stavovi predsjednika 
Ustavnog odbora Skupštine, profesora Ustavnog prava, vašeg dugogodišnjeg člana, vi ste ga 
birali za predsjednika Ustavnog odbora. Nemojte nama da držite nikakvu pravnu pridiku ili pravno 
slovo. Prema tome, niko ga od vas u tom trenutku nije demantovao, niti saopštenje kabineta 
predsjednika države niti predsjednika Ustavnog odbora Skupštine. Vi nam sada kažete - ako vam 
nešto ne odgovara žalite se Ustavnom sudu. Napredovali smo. Mogli ste nam reći žalite se 
predsjedniku Ustavnog odbora, jer sam siguran da bi on u međuvremenu promijenio mišljenje. 
 Ovo je paradoks, vjerujte, oko jednog pitanja koje smo mogli, poštujući Ustav, da riješimo 
na jedan vrlo jednostavan način. Ustav u svom članu 84 kaže da se vanredno stanje proglašava u 
uslovima epidemije. Mi imamo na svjetskom nivou da je proglašena pandemija. Onda se kaže da 
predsjednik države nije donio novu odluku nego je izmijenio postojeću i meni ne bude teško, 
vratim se u 2017. godinu. Predsjednik države, gospodin Filip Vujanović. Na našu zvaničnu 
inicijativu da se odlože izbori u Nikšiću: "Predsjednik Crne Gore Filip Vujanović odbacio je juče 
zvaničnu inicijativu Socijaldemokratske partije za odlaganje lokalnih izbora u Nikšiću, tvrdeći da za 
donošenje takve odluke nema zakonskog osnova". Bivši predsjednik Vujanović kaže - stoga je 
nemoguće odlagati izbore za Skupštinu opštine Nikšić jer izričitost odredbi ovih zakona to ne 
omogućava. Sve ovo što sam vam rekao nijesam rekao ja. Predsjednik Ustavnog odbora, Kabinet 
predsjednika države, bivši predsjednik države. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:41:46) 
 



 Hvala, poslaniče Konjeviću.  
 Kao što sam najavio, poslanik Adrijan Vuksanović, a neka se pripremi poslanica Branka 
Bošnjak. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (24.04.20 14:42:03) 
 
 Hvala Vam, uvaženi potpredsjedniče.  
 Uvažene dame i gospodo, drage građanke i građani Crne Gore, život je širi od svakog 
zakonskog propisa. Zakonodavstvo nam u velikoj mjeri kontrolira i određuje život, ali istodobno 
mora i da prati život. Nove okolnosti traže nova rješenja. Shodno tome, ne moram napominjati 
kolika je bila potreba za odgađanjem izbora u Tivtu. Možemo sada tražiti određene pravne nijanse 
u opravdanost ili neopravdanost toga, ali ono što definitivno opravdava taj čin je konkretno 
opasnosti od virusa korona. Vidimo i na ovom primjeru kako pandemija sa kojom se suočavamo 
zapravo prodire u sve pore našeg društvenog, političkog i svakog drugog života i shodno tome 
moramo mijenjati i određene zakonske okvire. Tako da, u tom pogledu nema se puno što reći. 
Svakako da ovih dana slušamo poruke koje u skladu sa pozivom na zajedništvo, juče sam govorio 
o socijalnoj distanci, iako više volim reći fizička distanca, ali i neophodnost duhovne blizine.  
 U ovom vremenu kada sve tri monoteističke dominantne religije obilježavaju svoje 
svetkovine ili su kalendarski pred njima, a u kontekstu te dugovne blizine, želim sa ovog mjesta 
prenijeti jednu finu poruku koja se nedavno desila u Bosni i Hercegovini. Kada su Katolici 
obilježavali najveću svetkovinu svoje vjere, Uskrs, na prostoru Općine Rama - Prozor izbio je 
požar. Tada su njihovi susjedi Bošnjaci muslimani rekli vi slavite Uskrs, a mi ćemo gasiti požar 
umjesto vas. To je jedna duboka poruka. Imamo i mi ovdje svojih požara. Dobro bi bilo da se 
ugledamo upravo na ovaj primjer i da cjelokupnu ovu situaciju u kojoj se nalazimo shvatimo kao 
poziv na nasledovanje duhovnih vrednota, u prvom redu zajedništva i solidarnosti. Meni je drago 
ako već govorimo o svemu ovome da sam ponosan što je i humanitarna organizacija u okviru 
Katoličke crkve u Crnoj Gori, u okviru Barske nadbiskupije i Kotorske biskupije, a djelovanjem 
humanitarne organizacije "Karitas", umnogome pomogla i pomaže institucijama Crne Gore. Na 
koncu, danas naši susjedi muslimani počinju sveti mjesec ramazanskog posta. U ime Hrvatske 
građanske inicijative od srca im čestitam ramazanski post i vjerujem da će oni svojim duhovnim i 
svakim drugim djelovanjem davati konstruktivan doprinos na društveno političkoj sceni Crne Gore. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:45:51) 
 
 Hvala, poslaniče Vuksanoviću. Hvala, takođe, na čestitkama.  
 Kao što sam najavio, koleginica Branka Bošnjak je sada, a neka se pripremi poslanik Miloš 
Nikolić. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (24.04.20 14:46:01) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Toliko je nekako jadno gledati vas kada pokušavate da branite neodbranjivo i onda se 
međusobno, malo te tenzije bi trebalo da spustite. Jadni ste, pokušavate, pa se domunđavate da 
ne odgovarate jer nemate argumenata. Znam kada treba da se brani vaš prvi čovjek režima da ste 
vi spremni na sve. Spremni ste da gazite Ustav, da gazite zakon, da ste kontradiktorni sa vašim 
vodećim pravnicima i da to prećutimo i to iz razloga što ste dobili zadatak da po svaku cijenu to 
radite. Zgazili ste Ustav i napravili ste vi državni udar jer sve ovo vrijeme vi nekakvim naredbama 
vladate i to neko Nacionalno koordinaciono tijelo koje se pozvalo na neku uredbu Vlade i to na 
neki član koji se odnosi na državne službenike i to na neki niži nivo za neke radne grupe. To je 
jedna smijurija. Da imate obraza vi biste rekli nije tako.  
 Mi smo bili fer i bili smo korektni. Mislili smo da smo na početku pošto nijesmo znali svi šta 



nas je snašlo i krenulo je sa svim ovim, mislili smo, hajde, neka se malo to sve slegne, bili smo 
fleksibilni i čekali, ali smo očekivali da će da se zakaže sjednica Skupštine i da se proglasi 
vanredno stanje, što je normalno. Normalno je iz razloga i što mi to kažemo zašto tražimo. 
Tražimo da bi se Ustav zaštitio. Jer, tamo piše, ne možete ovo da radite, ne možete nižim pravnim 
aktima da određujete nešto i kršite zakon, odnosno suspendujete odluke zakona i Ustava 
nekakvim uredbama i naredbama. Mogli ste retroaktivno. Sada pokušavate na mala vrata i 
pozivate se na nekakvu vanrednu situaciju koja postoji u Zakonu o zaštiti stanovništva od zaraznih 
bolesti. Prvo, koliko su sve trule institucije sistema vjerujte da ovaj zakon u ovo vrijeme na sajtu 
Ministarstva  zdravlja ne postoji nego postoji onaj  prethodni, ne ovaj iz 2008. nego tamo se nalazi 
onaj iz 2012. ili 2013. godine. Ali, evo u tom članu koji propisuje vanrednu situaciju u zadnjem 
stavu piše: "Sprovođenjem mjera u vanrednoj situaciji obavlja se u skladu sa zakonom koji uređuje 
zaštitu i spašavanje". E sad zakon koji to uređuje o zaštiti i spašavanju kaže u članu 26 zakona 
koji se ovdje pominje da bi sve ove mjere trebale da budu usklađene kaže: "Vanredno stanje član 
26" i u članu 27 fino piše: "Vanredno stanje proglašava Skupština Crne Gore". "Vanredno stanje 
proglašava se odmah poslije saznanja za neposrednu opasnost od njegovog nastupanja, a može 
se proglasiti i pošto je nastupilo ako se opasnost nije mogla predvidjeti ili ako zbog drugih 
okolnosti nije moglo biti proglašeno odmah poslije saznanja za neposrednu opasnost od njegovog 
nastupanja". E mi smo mislili, da je evo to bilo tako, pa smo čekali, ali smo vidjeli da se vama 
gospodo oslačalo da vi sprovodite diktaturu i selektivnu pravdu i zloupotrebljavate ovu jednu 
situaciju ovo zlo što nas je sve zateklo. Što je najsramnije od svega što vodite jednu kampanju 
prljavu, političku, izbornu kampanju u ovom stanju. Ja znam da je Bog makar veliki pa će vas 
kazniti za sve ovo što od prije nove godine što do sad radite i svjesni ste vi negdje narod je  pun 
neke srdžbe. Nama ljudi počinju da gladuju, oni su do juče radili, porodice gdje imamo jednog 
taksistu, a drugog nekog ko je radio kao konobar ili šanker oni više ne mogu da izdržavaju svoju 
djecu.  
    Ali, znate što je još najgore u ovoj situaciji, najgore u ovoj situaciji je najgori Ustavni sud. Neću 
da budem vulgarna, ali drugačije bih ga nazvala. To nije pre sud, ili su se sami stavili u 
samoizolaciju ili ste ih vi stavili u karantin, pa makar da se oglasi jedan od sudija Ustavnog suda i 
kaže nešto na ovo. One kupljene nevladine organizacije koje su tamo se bave zaštitom ljudskih 
prava. Onda se i u Ustavu pozivaju se tamo na neka ono su lična prava gdje ne možete vi svima 
nama da propišete da ne smijemo da idemo u drugi grad, da ne smije nas biti više od dvoje u autu 
i što je najgore propisujete kazne za krivičnu odgovornost, strpate ljude u zatvore i sad će te 
amnestiju da tražite da bi ove što su prekršili mjere išli u zatvor, a kriminalci i ubice da pustite vani. 
To će te da radite vidim, to vam je sad sljedeća stvar koju ste naumili. 
 Mislim da vi ne znate šta radite, da ste potpuno u nekom ludilu. Ovo je neodbranjivo i ne 
možete ga odbraniti jer ne postoji ni pravno uporište, džabe se trudili. Eto vam Miško Vuković, pa 
neka vam on objasni, vjerovatno će on promijeniti mišljenje jer je vjerovatno prvi čovjek zvao i 
rekao, ajte silu na sramotu opravdajte to što sam uradio, a neustavno je. Da je sreće Ustavni sud 
bi trebalo da kaže da je prekršio Ustav i da maknemo i njega više sa grbače ovog naroda koji je 
uzjahao evo 30 godina. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:51:37) 
 
 Hvala, poslanice Bošnjak. 
 Poslanik Miloš Nikolić, neka se pripremi poslanik Radunović. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (24.04.20 14:51:46) 
 
 Hvala Vam, poštovani potpredsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege,  
 Danas je pred nama Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. Još jedan, 
kao i prethodni tekst, onako vrlo kratak zakon, lapidaran u svom izrazu koji sadrži jedno sadržajno 
rješenje i koje u ovom konkretnom slučaju će zbilja u životu, praksi pokazati jednu važnu ulogu, a 



ta uloga je očuvanje zdravlja i života građana Crne Gore. Osjećam dilemu, da sam lično i onako 
kao pravnik osvrnem na par nekih dilema koje su postojale i da dam svoje mišljenje u odnosu na 
to.  
 Prva dilema ticala se eventualne retroaktivne  primjene ovog zakona. 
 Dakle, podsjetiću da mandat odbornicima u Skupštini opštine Tivat ističe 26. aprila, te da je 
danas 24.april i da će se ovaj zakon od trenutka njegovog donošenja primjenjivati profuturo u 
odnosu na neke buduće nastupajuće okolnosti, a ne u odnosu na nešto što se već došlo ili na 
neke rokove koji su već prošli. Čini mi se da je možda i po najmanje dileme vezano za 
retroaktivnost uz vjerovatno pretpostavku da su kolege mislile da je mandat odbornicima istekao 
još nešto ranije ili na dan raspisivanja izbora. Mandat ističe tek 26. aprila, a danas je kao što 
znamo 24. april. 
 Druga dilema koja se pojavila jeste dilema vezana za odlaganje izbora odnosno jedna tema 
koja donekle derivira iz samog postojećeg zakonskog teksta i ako nijesu neposredno vezani. 
Kolega Vuksanović je dobro rekao da je i onako život širi od bilo kog pravnog akta i zbilja je čest 
slučaj u praksi da se dok određene situacije koje pravo koliko god imalo ozbiljnu namjeru da 
onako na jedan dobar način predvidi sve društvene događaje ne može predvidjeti. Sada se desila 
jedna od takvih situacija, a to je da je nakon raspisivanja izbora u ovom konkretnom slučaju za 
Skupštinu Opštine Tivat došlo do nastupanja određenih okolnosti koje se mogu klasifikovati kao 
vanredna situacija i zbog kojih izbori ne mogu biti održani. 
 Ne govorimo o produženju mandata rada lokalnog parlamenta, već govorimo o odlaganju 
izbora koji su već raspisani, niti bi mogli primijeniti član 37 ovog zakona o odlaganju izbora 
odnosno u situaciji kada su izbori već zakazani i kad im je već zakazan termin. Da bi se mogao 
odrediti novi termin izbora, morate odložiti ono što ste već uradili i predsjednik Đukanović je to 
uradio u potpunosti u skladu sa svojim nadležnostima shodno članu 95 Ustava. Iako u Ustavu to 
nije taksativno navedeno podrazumijeva se da onaj ko raspiše izbore ima pravo i da odloži izbore 
u jednoj okolnosti u kojoj je postojala pravna praznina budući da ovakva situacija nije predviđena i 
zbilja je rijetka i u tom kontekstu mislim da će nam trebati neke dodatne zakonske izmjene.  
          Mislim da se nikad nije desilo do sada u Crnoj Gori vodeći se, potpuno ispravno, 
razmišljanjem da bi održavanje eventualno održavanje izbora u Tivtu, značajno ugrozilo život i 
zdravlje građana. Podsjetiću da su oni bili zakazani za početak aprila 6. april čini mi se u onom 
zbilja jeku i vrhuncu eskalacije pandemije virusa Kovid-19 kada smo imali nekoliko desetina 
slučajeva koji su zaraženi dnevno te da bi održavanje bilo kakvih većih događaja, pogotovo 
događaja poput izbora  tih gabarita značajno ugrozilo život i zdravlje građana. Ako ćemo već onda 
da se vodimo Ustavom, ad litteram, što i naravno i treba, ali kad ćemo već da se toga podjećamo, 
podsjetimo da je Ustavom i zagarantovano da je pravo na život neprekosnoveno i da pravo na 
život predstavlja pravo koje je zaštićeno najširim obimom prava koje se ne može ograničiti na bilo 
koji način za razliku od svih ostalih prava. Nakon njega imamo pravo svojine odnosno koji 
možemo eventualno izvršiti eksproprijaciju i tek onda  slijede ova ostala prava od kojih je jedno i 
biračko  pravo. Biračko pravo jeste nesporno važno i ljudsko pravo, ali u svakom slučaju je u 
hijerarhiji i rangu prava  niže pravo od prava na život.  
 Dakle, rukovodeći se obavezom zaštite života u konkretnoj situaciji nespornom 
nadležnošću koja derivira iz Ustava iz člana 95 i konkretnom situacijom koja je u pozitivnom 
pravnom zakonodavstvu nije imala pozitivno rješenje nije bilo predviđeno, ali je prosta okolnost 
društvenih događaja nametnula kao potrebu da se riješi došlo je do odlaganja izbora u Tivtu i 
vjerujem da u tom kontekstu ne možemo govoriti o neustavnoj kategoriji ili nečemu što je učinjeno 
suprotno Ustavu. Lično vjerujem da bi svako od kolega iz opozicije ili vlasti uradio isto da se 
nalazio na mjestu predsjednika države i da je pogotovo u tom trenutku najvažnija okolnost bila 
zaštita građana što je vjerujem učinjeno.  
 Vjerujem da smo donekle razjasnili određene dileme, iako će sigurno razlike po ovom 
pitanju i dalje ostati.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 14:56:54) 
 



 Hvala poslaniče Nikoliću, hvala takođe na poštovanom vremenu. 
 Kao što sam najavio kolega Radunović i neka se pripremi kolega Andrija Nikolić. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (24.04.20 14:57:01) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
         Vjerovatno ste se zapitali ovih dana zašto DPS insistira na tome da ne uvede vanredno 
stanje kad je potpuno jasno da su sazreli uslovi. Naravno, to ne rade oni da bi zaštitili demokratiju 
u Crnoj Gori kako rekoše maloprije da bismo mi iz opozicije imali više prava jer dosta tih prava se 
supsenduje uvođenjem vanrednog stanja, ali, mi defakto imamo vanredno stanje i ponašanje vlasti 
kao da je uvedeno vanredno stanje, a vanrednog stanja nema.  
 Zato postoje razlozi, ima ih više. Jedan od razloga je između ostalog kad uvedete vanredno 
stanje, što bi bilo logično u ovakvoj situaciji, morate da jednog dana i da ga ukinete. Morate da 
kažete završeno je više ne postoji opasnost itd. ili s druge strane morate da ga produžite i onda 
nema turističke sezone, onda nema izbora, onda nema mnogih aktivnosti koje podrazumijeva 
vanredno stanje. Takođe, morate Skupštini da pravdate poteze koje ste vodili kao vlast koja 
upravlja u uslovima vanrednog stanja. Ovako na mala vrata ne proglašavate vanredno stanje, ali 
se ponašate kao da je ono uvedeno. Smislite neki NKT koji onda postaje prinudna uprava nad 
Crnom Gorom, zašto je to pored ovih razloga koje sam sad naveo još bilo njima strašno važno. 
Jer, znao je i Milo Đukanović, kad je odlagao izbore u Tivtu da on na to nema pravo. To može 
Skupština da uradi i evo sad će to i Skupština morati da uradi. Ali, probali su, trebalo im je da kupe 
vrijeme, zašto da kupe vrijeme. Trebalo je onemogućiti sve kritičke tonove da dobiju mikrofon ova 
prva dva ili tri mjeseca. Nijeste mogli da dođete ni do jedne televizijske emisije, ni naravno do 
Skupštine gdje bi mogao neko da pomogne građanima da ovu hipnozu koju pokušava DPS da 
šalje preko televizijskih ekrana građanima i da postigne neke nevjerovatne uspjehe navodno zato 
što nema ko da pomogne da se razjasni situacija iskoristi u prvih dva - tri mjeseca.  
 Htjeli su, a ja ću sad da probam da pomognem građanima da razumijete to bolje, da vas 
ubijede da su oni uspjeli nešto što nije Njemačka, što nije Velika Britanija, što nije Amerika. 
Pojavio se supermen u vidu Milutina Simovića, pod ruku sa Mugošom, doktoricom Miranović, 
Kenanom Hrapovićem i postigli su ono što niko drugi nije mogao, vjerujete li vi stvarno u to? Ja 
sam se danas stvarno potrudio pa pogledao malo redosljed i rangiranje medicinskih fakulteta na 
svijetu pa kažu prvi je Harvard, drugi Oksford, treći Kembridž,  Stenford, 26. Tokio, 33. Berlin, 34. 
je Erasmus iz Roterdama, nigđe nema Podgorice ljudi, nema Skoplja, nema Niša, nema Novog 
Sada, nema nikoga. Gdje su ovi naši stručnjaci naučili da pobijede koron avirus i da se ovako 
organizuju kad to nije mogla Njemačka medicina, kad to nijesu mogli Japanci ili su nas lagali kao 
što sve rade od kad vode ovu državu. Samo se o tome radi, ja sam juče o tome pričao poštovane 
dame i gospodo, pričao sam da smo jednostavno imali sreću u nesreći što se nalazimo gdje se 
nalazimo što preko nas nikakvi tranzitni putevi ne prolaze. Pošto kod nas ljudi van sezone ne 
dolaze, nema žive ekonomske aktivnosti, nema turizma nema korona virusa. Imali smo 
jednostavno mnogo bolje okolnosti, je li Bog dao da je tako. Ali, da se pravimo ludi, da bi dozvolili 
Milutinu Simoviću, da izigrava supermena, nemojte molim vas. Proglasite vi vanredno stanje i 
nosite se sa vanrednim stanjem kao i sve druge  države. U većini država Evropske unije je 
proglašeno vanredno stanje, niko se ne buni. Bune se tamo gdje nema razloga, gdje god ima 
razloga, evo mi se ne bunimo. Mi vam tažimo da proglasite vanredno stanje, a vi nećete. Prema 
tome, ja mislim da je ovaj narod dovoljno pametan da shvati da tu postoji neki problem, tu postoji 
neki problem. Hoćete da vladate na mala vrata, da upravljate državom nezakonito kao da je 
uvedeno vanredno stanje, a da njega nema. Može vam biti očigledno, ali neka makar to građani 
Crne Gore znaju.  
           S druge strane, hapsite ljude više nego iko u Evropi, a najmanje potrebe ima u Crnoj Gori, 
ja disciplinovanije građane od građana Crne Gore nijesam vidio. Moram da kažem da sam stekao 
utisak čak to mi nije milo da kažem, ne samo da se radi o činjenici da smo disciplinovani, jer smo 
svjesni mislim da smo se malo pokazali i kao ozbiljne kukavice. Toliko su se neki ljudi prepali od 
korona virusa da su spremni i da budu malo gažena njihova prava i da budu gažene njihove 
slobode, a postoji taj problem i u drugim državama. Očigledno je totalitarni sistem dosta napravio 



da su danas građani u Crnoj Gori spremni da istrpe mnogo više nego što su spremni građani 
recimo u Evropskoj uniji kojoj zvanično težimo.   
 Građani Crne Gore, nije nama ništa gore nego drugima. Ne dozvolite da vas DPS gazi na 
način od kojeg nećete moći da se oporavite sljedećih 10 godina. Proći će korona virus, a 
posljedice ovakvog ponašanja DPS-a neće još 30 godina. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 15:03:29) 
 
 Hvala poslaniče, Radunović. 
 Poslanik Andrija Nikolić, a neka se pripremi poslanica Željka Savković. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (24.04.20 15:03:35) 
 
 Hvala, poštovani potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Poštovani građani Crne Gore, vjerovatno ste se zapitali zašto kolege iz opozicije toliko 
insistiraju na uvođenju vanrednog stanja. Zašto insistiraju na uvođenju vanrednog stanja gdje se 
još veća ovlašćenja daju Vladi koja je opet sastavljena od članova vladajuće koalicije.  
 Vjerovatno ste se zapitali zašto kolege iz Demokratskog fronta insistiraju na poštovanju 
Ustava Crne Gore kojeg su prije nepunih mjesec ili dva dana bacili i nogama skakali po njemu 
ovdje u crnogorskom Parlamentu. Moram da priznam  da mi je neko kazao prije par mjeseci kako 
će iz tih redova da dođu upozorenja o poštovanju Ustava, dobro bih se zamislio da li je to realno 
očekivati. O tome koliko se poštuje Ustav Crne Gore i sve ono što proizilazi iz tog Ustava 
uvažavajući i samu državu i njen kompletan sistem iz opozicionih redova, odnosno prvenstveno od 
poslanika Demokratskog fronta, mislim da i onim najneupućujenijim građanima u Crnoj Gori ne 
treba posebno objašnjavati.  
 Postavlja se pitanje zašto su odloženi izbori u Tivtu iako su i iz opozicije tražili odgađanje 
izbora u Tivtu, prije nego što je nastupila vanredna situacija u Crnoj Gori. Odbili su da se pojave 
da predaju liste za izbore u Tivtu, pa su njihovi lokalni funkcioneri popunili određenu građansku 
listu u toj opštini da bi kamuflirali svoju političku poziciju, da bi navodno bojkotovali izbore, a opet 
preko svojih ljudi učestvovali na tim izborima.  
 Nije mali broj dilema koje onako ozbiljno mogu da nas zamisle ovdje. U prošlom sazivu 
Parlamenta, jako se dobro toga sjećam, u vremenu kad je promijenjena u toku samog saziva 
parlamentarna većina u Skupštini, ovaj Parlament voljom tada novouspostavljene većine je donio 
niz zakona koje je Ustavni sud ocijenio neustavnim, iako smo ih na vrijeme upozoravali da su ta 
rješenja neustavna. Ticalo se upravo Zakona o finansiranju političkih partija za vrijeme izbora i to 
je Zakon prekršen na 10 mjesta. Pa smo onda ovdje slušali o tome kako su ugrožena prava 
studenata zbog toga što je Vlada predala žalbu Ustavnom sudu smatrajući da ima dovoljno 
prostora da djeluje unutar pravnog sistema prije nego što određena zakonska rješenja stupe na 
snagu i na taj način izazovu blokadu sistema koju je tada priželjkivala novoupostavljena 
parlamentarna većina ne bi li na toj blokadi sistema napravila za sebe političku korist.  
 Sada vidimo ljude iz opozicije zaštitnike lika i djela crnogorskog Ustava. Veoma se radujem 
da u crnogorskom Parlamentu svi poštujemo Ustav to nam je obaveza jer smo se  u ovom Ustavu 
da kažem na neki način zakleli da ćemo ga poštovati i da ćemo kao predstavnici građana 
izvršavati ovaj posao u njihovom najboljem interesu. Onako kako se ponaša jedan dio poslanika u 
Parlamentu na današnjoj sjednici i ne samo na današnjoj, samo je nastavak one politike koju su 
još počeli da sprovode za vrijeme prethodnog mandata Parlamenta kada su najavili da će uvesti 
ulicu u Parlament. Javno sramoćenje kolega ili korišćenje neprimjerenih izraza moglo bi da 
zabrine nekoga ko na to nije naučio i ko se nije privikao da djeluju u parlamentarnom životu. To 
što nekih puta prosto ćutimo smatramo da će građani razumjeti i to ćutanje, na neke stvari nije 
dostojno odgovarati. Čovjeka ćeš najbolje da upoznaš ne slušajući šta drugi o njemu govore, nego 
šta on govori o drugim ljudima. Neko ko olako iznosi optužbe ko je spreman da uvrijedi drugoga, 
taj ne može dobro misliti ni sebi, a kamo li drugome. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (24.04.20 15:08:49) 
 
 Hvala poslaniče. 
 Kao što sam najavio koleginica Savković, a neka se pripremi kolega Danijel Živković. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (24.04.20 15:09:33) 
 
 Poštovani građani,  
         Shvatajući ozbiljnost momenta, a misleći isključivo na dobrobit naroda, želeći da pandemiju i 
zdravlje naroda ne zloupotrebljavamo u političke svrhe, Poseban klub poslanika juče podnio 
Predlog zaključaka povodom informacije od do sada preduzetim aktivnostima na suočavanju sa 
epidemijom Kovid-19 radi stavljanja u skupštinsku proceduru koja sadrži pet tačaka. Osvrnuću se 
na jednu stavku iz zaključka tačke 3 kojom je predloženo da minimalni iznos direktnih mjera 
podrške privredi i građanima ne može biti niži od 7% procijenjenog BDP na kraju 2019. godine u 
iznosu od 350 miliona. Baš se pitamo kome to neće odgovarati da se usvoje ovi zaključci, a sve u 
korist građana Crne Gore.  
 Sada ću početi sa prošlom tačkom, a završiću sa današnjom. 
 Poštovani građani, u Crnoj Gori je vanredno stanje već 30 godina, 90% građana su socijalni 
slučajevi u Crnoj Gori. Neću da pričam o onim o kojim sam juče pričala, nezaposlenim, 
penzionerima, ljudima koji primaju socijalno davanje, oni su već uveliko socijalni slučajevi. Pričaću 
o radnicima koji su i biće socijalni slučajevi, onim koji su ostali bez posla, a rade na crno bez 
uplaćenih doprinosa. Onima koji su ostali bez posla zbog bolesti ne rade nigdje, a ne primaju ni 
plate ni penziju. Onima koji su ostali bez posla, a žive na račun penzionera roditelja, nadničeći kod 
nekoga, onima koji rade, a poslodavci im uplaćuju samo doprinos u visini minimalne zarade od 
222 eura, dok ostatak dobijaju na ruke. Svi oni su budući, a i sadašnji socijalni slučajevi. Izvinjenje 
svim onim poslodavcima privatnicima koji uplaćuju pune doprinose svojim radnicima, a vjerujem 
da ih je vrlo malo. Onima, koji traže svoje već zarađeno, a neisplaćeno jer nemaju od čega da 
žive.  
 Nastaviću sa današnjom tačkom o izborima.  
 Svaki iole razuman građanin koji gleda ovih dana šta se dešava u Crnoj Gori, kada je 
zdravlje građana Crne Gore ugroženo valjda vidi da je kampanja DPS-a u doba korone završena. 
Svako obraćanje putem medija, svako obraćanje preko novina, svako obraćanje iz Skupštine u 
kojima nijesu zastupljeni poslanici opozicionih partija je jasno dalo do znanja da gospodin 
Đukanović već danas može da raspiše sve izbore u Crnoj Gori, i na državnom i na lokalnom nivou.  
 Ono što želim i što hoću, da uputim poruku odavde, ispred Radničke partije, inače opšte je 
poznato da Radnička partija se zalaže za jedinstvo opozicije. Da opozicija konačno mora da 
shvati, a vjerujem da su im to dokazale i litije i ogromne hiljade građana koji su dolazili na njima 
koji su mirno i dostojanstveno protestvovali i slali jasnu poruku čitavom svijetu da samo mir i 
jedinstvo može DPS i politiku DPS-a poslati u prošlost. Zato hoću da kažem drage kolege iz 
opozicije, konačno moramo shvatiti, baš zbog onih koji su nam dali glasove, i zbog kojih smo 
ovdje mnogi već godinama da ako hoćemo da DPS koji je građane Crne Gore doveo u situaciju da 
čekaju kao što sam juče rekla pakete i pomoć od 50 eura pošaljemo u prošlost. Konačno ako 
hoćemo da budemo na onoj strani gdje su poslanici DPS-a danas i da pomognemo našim 
građanima, a ne da budemo vječiti kritičari sa moje lijeve strane gdje sjede opozicioni poslanici, 
moramo zbog njih da ujedinimo naše snage i da pošaljemo jasnu poruku njima, da hoćemo da mi 
to možemo i da mi moramo to da uradimo, da bismo konačno u Crnoj Gori  osvojili slobodu koju 
hoće da uguše. Svjesni smo kako to rade, tko što ne prezaju ni do toga da pozivaju i pritvaraju 
sveštena lica, poslanike, slobodne građane koji su eto nažalost prekršili tu mjeru samoizolacije i 
od svojih minornih zarada moraju da plate ogromne kazne kao dječak od 18 godina koji je platio 
prekršajnu kaznu 800 eura. Mi moramo da shvatimo da se sloboda brani zajedništvom danas u 
Crnoj Gori. Zbog onih građana koji danas sjede i slušaju šta pričamo odavde i da konačno to 
ostvarimo, jer jedino takvi izbori sa našim zajedništvom sa našim jedinstvom mogu doprinijeti 
boljitku u Crnoj Gori, boljitku svakog građanina. Hoću da kažem velika podrška gospodinu Bošku 



Vukićeviću i oslobodite čovjeka, kao što ste držali i našega Brdžu u pritvoru, kao što ste privodili 
mnoge druge /prekid/ i dragi građani budite strpljivi. Jer, doći će ono vrijeme koje su majke ispred 
ove zgrade uporno dozivale. Svi zajedno do konačnog oslobođenja Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 15:16:08) 
 
 Poslanik, Danijle Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (24.04.20 15:17:36) 
 
 Hvala poštovani potpredsjedniče, uvažene građanke i građani Crne Gore,  
           Mislim da poslije svih ovih današnjih diskusija da se ne može ništa novo reći ili opservirati u 
pogledu kratkih izmjene Zakona o lokalnoj samoupravi ili makar nešto dodatno potencirati. Iako je 
ovu raspravu obilježilo, ono što obilježava kompletan ovaj saziv Skupštine, slanje uvreda i različitih 
kvalifikacija na račun pa više se ne možemo nazvati ni kolegama čini mi se u odnosu na uvrede 
koje dobijamo i nema potrebe da se zovemo kolegama na način na koji se neki ophode prema 
nama. Mislim da u čitavoj toj priči postoji jedna suštinska stvar, a to je nedostatak razumijevanja 
drugačijeg mišljenja i pluralizma mišljenja i da upravo u ovom domu gdje bi trebalo valjda da 
stanuje ta demokratija razumijevanje drugačijeg mišljenja ono dobija ekspanziju u nekoj frustraciji i 
mržnji koju morate da saopštite prema onima prema kojima  tu mržnju imate.  
 Što se tiče, Zakona o lokalnoj samoupravi bitno je samo pocrtati nekoliko najznačajnijih 
stvari. Dakle, da ovdje u Crnoj Gori nemamo uvedeno vanredno stanje, nemamo ni defakto 
vanredno stanje. Imamo vanrednu situaciju koju zbog  prosto takvih oklolnosti i situacija moramo 
uvesti u Zakonu o lokalnoj samoupravi. Niko nije mogao računati da će se ova situacija desiti u 
stvarnom životu koja će pogoditi kompletan svjetski poredak i između ostalog i našu zemlju i 
naravno da okolnosti kakve jesu nalažu da se zakoni moraju mijenjati. Vjerovatno nije ni prvi ni 
posljednji zakon koji se zbog ove situacije mora izmijeniti u određenom obimu.  
 Takođe, ovdje su se čuli određeni stavovi koji se tiču takva je situacija da je Demokratska 
partija socijalista zapravo ta koja preuzima te lovore za ono što je urađeno u zdravstvenom i 
obrazovnom sistemu. Ovdje institucije, po mojoj ličnoj procjeni, dozvolite mi da imam pravo na 
takav stav, rade dobar posao. Mi ovdje saopštavamo naše lične stavove. Niko nikome ne brani i 
da saopšti kritiku na račun onoga što je do sada urađeno, ali ne morate da vjerujete ni nama ni 
onima koji se nalaze na drugoj strani sale, vjerujte onim statističkim brojkama i onome što imate 
prilike da vidite svaki dan u medijima, a to je da su ti ljudi koji se nalaze na prvoj liniji fronta 
zapravo uspjeli na kvalitetan način da u ovoj fazi, u nekom obimu zaustave epidemiju.  
         Ono što je najvažnije jeste da je navodno predsjednik Đukanović zapravo odložio lokalne 
izbore u Tivtu vjerujući da će time spriječiti izlaganje drugačijeg mišljenja u samoj javnosti ne bi li 
se zapravo pod odlaganjem tih izbora podvelo ono što se valjda očekivalo da će navodno 
opozicija na tim izborima osvojiti pobjedu. Zapravo nama najmanje odgovara odlaganje tih izbora, 
jer smo mi sigurni u naše izborne pobjede posebno u opštini Tivat. Ipak smo procijenili, kao što 
svaki put procjenjujemo da je u ovoj situaciji najvažnije zdravlje građana i prosto ne mogu da 
shvatim da neko može da saopšti stav kako mi zdravlje građana podvodimo pod ovu situaciju 
navodno opravdajući ovu situaciju kako, eto maskiramo da brinemo o zdravlju građana. Ja to 
zaista na nivou zdravog razuma i zdrave logike ne mogu da razumijem. Znači, ne mogu da 
razumijem da neko može da saopšti takav stav i takvo razmišljanje. Za izbore će biti prilike.  
 Da li će se oni održati u narednih 60 dana, 90 dana, 120 dana, u narednih godinu dana, vi 
ćete biti ti izborni gubitnici. Vi ne vjerujete u izbornu pobjedu. To je vaš problem i nećete nikada 
doći u priliku da vršite društvenu političku odgovornost u Crnoj Gori. Koliko god se vi trudili da 
svojim izjavama, da svojim uvredama u pokušaju da pokažete tu ekspanzivnost  vaše politike na 
taj način vi ćete svaki put biti izborni gubitnici. Naravno, razumijem zašto je to tako, jer ste vi vašu 
politiku zasnovali na negaciji. Vaša politika u vašem sastavu nema ništa ni afirmativno ni  
potvrdno. Zbog toga da li će se oni odložiti ili će biti za narednih pedeset ili šezdeset dana nema 
apsolutno nikakve veze. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 15:21:01) 
 
 Hvala. 
 Riječ ima Nebojša Medojević. Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (24.04.20 15:21:11) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Jasno je sasvim da su ove mjere koje sprovodi Demokratska partija socijalista 
protivustavne. U ovim uslovima kada dođe do potrebe da se ograniče neka ljudska prava, u ovom 
slučaju pravo kretanja, pravo na rad, da se to mora raditi po Ustavu. To se ne može raditi po 
odlukama Predsjedništva Demokratske partije socijalista niti po vašim privatnim stavovima. Ako je 
potrebno da vas podsjetim samo, pošto vjerovatno mlade kolege Ustav baš toliko i ne čitaju niti ih 
interesuje važno je što kaže Predsjedništvo DPS-a. Član 24 Ustava kaže: "Zajamčena ljudska 
prava i slobode mogu se ograničiti samo zakonom u obimu koji dopušta Ustav". Čime ste vi 
ograničili prava kretanja - naredbama Nacionalnog koordinacionog tijela  koje tijelo nije osnovano 
u skladu ni sa Ustavom ni sa zakonom. Prve naredbe to tijelo je donijelo 15. marta, a formirano je 
30. marta. Valjda znate elementarnu stvar. Tijelo koje nije formirano, organ vlasti koji nije formiran 
u skladu sa zakonom, sve njegove odluke su ništavne.  
 Kako može to tijelo da donese mjeru da se onim ljudima koji dođu iz inostranstva 
automatski proglašava mjera samoizolacije sa zabranom kretanja kada u tom trenutku važi Zakon 
o zaštiti stanovništva od zaraznih bolesti koji tu mjeru ne poznaje. Vidite da se po Ustavu 
restrikcija ljudskih prava, a pravo na kretanje je ljudsko prvo defenisamo Ustavom može samo 
definisati zakonom. Jedini zakon koji se primjenjuje u ovom slučaju je Zakon o zaštiti stanovništva 
od zaraznih bolesti i zašto vi tako brutalno i bezobrazno kršite taj zakon? Znači, vi ste izmislili 
mjeru, napravili ste Nacionalno koordinaciono tijelo od članova Predsjedništva DPS-a i dali ste mu 
ovlašćenja da krši ljudska prava, da ograničava ljudska prava definisana Ustavom, a znate da 
Ustav kaže da to može samo zakonom. Shvatate li vi, građani Crne Gore, svi vi koji ste uhapšeni 
od strane ove policije uhapšeni ste provzakonito, protivustavno. Svi vi koji nažalost nijeste imali 
advokatsku pomoć, pravnu pomoć koje je Tužilaštvo protivustavno primoralo da sklopite sporazum 
o priznanju krivice, to ste uradili na vašu štetu. Ja to neću uraditi. Ja ću tužiti državu Crnu Goru 
zbog kršenja mojih ljudskih prava, masovno ste kršili ljudska prava. Zašto? Ko je ovlastio 
Nacionalno koordinaciono tijelo da izmišlja mjere.   
 Kolege i građani Crne Gore, 
 Zakon o zaštiti stanovništva je propisao vrlo precizno ko je subjekt tog zakona. Znači, onaj 
ko je inficiran, ko je došao iz zemlje koja je proglasila epidemiju i koji je stupio u kontakt sa 
inficiranim licem. Nemoguće je građani Crne Gore da ovo paradržavno fantomsko tijelo, propiše 
mjere restrikcija za sve građane Crne Gore.  
 Bio sam u prilici da slušam švedskog premijera, čovjek kaže realno, karantin se propisuje 
za inficiranog, za konkretnu osobu. Ne možete karantin propisati za geografsku teritoriju. Šta znači 
zabrana kretanja u Tuzima? Pa to ne postoji. Nemate pravo da ograničite kretanje svim ljudima  
bez uvođenja vanrednog stanja, ali šta znači za vas Ustav. Ništa. Šta znače za vas zakoni? Ništa. 
Znači, vi ste donosili naredbe. Dobro, vi baštinite praksu Centralnog komiteta Saveza komunista 
NKVD-a tog staljinističkog, čak je to da vi možete sve što hoćete.  
 Građani Crne Gore, 
 Svi vi mladi ljudi koji ste uhapšeni, uhapšeni ste protivzakonito, protivustavno. Ne može 
jedno paradržavno tijelo u uslovima kada važe zakoni, da ste uveli vanredno stanje i žao mi je što 
nije kolega Sekulić tu, ne tražimo mi vanredno stanje, nego vi uvodite mjere koje možete uvesti 
samo u vanrednom stanju, a ne proglašavate vanredno stanje. Znači, vi uvodite državni udar. 
Kršite Ustav, ne uvodite vanredno stanje iz naših političkih razloga, a ograničavate ljudska prava i 
slobode i to brutalno. 
 Drugo, znate li da je našim Ustavom zabranjena diskriminacija? Znači Odluka NKVD-a, da 



Bemaks i Geneks, Zetagradnja i ostale građevinske firme mogu da privređuju, a hiljade drugih 
firmi ne mogu da privređuju, vi znate da je to kršenje ustavnog prava i diskriminacija. Ovdje se 
kaže čak  kad uvedete vanredno stanje ne smijete diskriminisati ljude kada su u pitanju politička 
prava. Šta znači hapšenje za izjavu? Šta znači hapšenje za objavu na fejsbuku? Znate li vi gdje 
ste vi zagazili? 
 Poštovani građani,  
 Jasno je da ovdje imamo jednu totalitarnu političku strukturu koja je odlučila da nasiljem 
kršenjem Ustava i državnim udarom ostvari svoje političke ciljeve. Ajde mlade kolege recite, 
demantujte jesam li ja ovdje nešto pogrešno rekao? Evo i kolega koji dolazi. Znači, nijeste uveli 
vanredno stanje, suspendovali ste zakone, dali ste ovlašćenje grupi ljudi da krši ljudska prava, 
diskriminiše ljude bez bilo kakvog kriterijuma. Ustav, član na koji ste vi pozivate 39. da je moguće 
ograničiti pravo kretanje ljudima zbog zdravstvenih razloga. To se odnosi na specifičnu grupu ljudi 
koji su prethodno kvalifikovani da su opasni po javnom zdravlju, inficirani, zaraženi, pa naravno da 
njima ne treba da dozvolite kretanje. Ali, da svima ograničite kretanje, da ih ne testirate, da ne 
znate ko je inficiran i da svaki dan saznajete ko je inficiran to je brutalno kršenje ljudskih prava.  
 Zato građani Crne Gore,  
 Masovno na izborima protiv DPS-a za DF, tužite ovu vlast koja je sebi dala za pravo da 
zgazi Ustav, da zgazi institucije ove države, sprovodi državni udar kao što su njihovi nasljednici 
jamari, bratoubice radili '45. godine. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 15:27:31) 
 
 Dajem riječ Borisu Mugoši. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (24.04.20 15:27:34) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče, uvažene građanke i građani, 
 Mislim negdje da je zaista potpuna saglasnost oko toga da u uslovima epidemije virusa 
korona je potrebno odgoditi izbore. Negdje svi znamo da je prioritet očuvanje zdravlja i tome 
moramo da budemo maksimalno posvećeni. Uostalom, kada smo na sjednicama Kolegijuma 
predsjednika Skupštine, a podsjećam vas, da smo u prethodnih mjesec i nešto održali dvanaest 
sjednica Kolegijuma predsjednika Skupštine i da na tim sjednicam prisustvuju predstavnici 72 od 
81-og poslanika u Skupštini Crne Gore. Tada smo, negdje čini mi se, gotovo svi konstatovali ili 
velika većina, da treba ići u pravcu odgađanja lokalnih izbora u Tivtu. Uostalom, većina stranaka 
koje su podnijele svoje liste za te izbore su takođe iskazale tu vrstu saglasnosti, i čini mi se da na 
taj način trebamo i posmatrati cijelu ovu priču. Naravno, trebamo im omogućiti, lokalnoj upravi, da 
funkcioniše u ovoj situaciji i nakon prestanka mandata, jer ono što je prioritet, to je da kvalitet, 
odnosno nivo kvaliteta javnih usluga ne smije da bude doveden u pitanje bez obzira na vanrednu 
situaciju u kojoj trenutno živimo. Ta vanredna situacija je jasno definisana Zakonom o borbi protiv 
zaraznih bolesti.  
         Tako da u tom smislu čini mi se da treba i posmatrati cijelu ovu priču. Sad možemo mi sa 
aspekta dnevne politike problematizovati svako zakonsko rješenje, možemo pričati i o svemu, 
samo ne o onome što je tačka dnevnog reda i definitivno iskoristioćemo ovih par minuta koje su 
nam na raspolaganju. Ne vjerujem da ćemo građanima na taj način pomoći. Tako da, zaista sama 
suština ovoga zakona ne bi trebalo nikome da je sporna. Naravno, uz nadu da će ova epidemija 
što prije proći i da ćemo se vratiti normalnim uslovima života i tada pričati o nekim drugim 
stvarima, a ne o tome kako da zaista sačuvamo ono što je prioritet nad prioritetima, a to je zdravlje 
naših sugrađana. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 15:30:29) 
 
 Hvala. 



 Imao sam konsultaciju sada sa dva predsjednika poslaničkih klubova, najjačeg opozicionog  
i poslaničkog Kluba DPS-a. 
 Zamoljen sam da bi se onako precizno dogovorili oko nastavka rada prije svega glasanja, 
koje bi moglo da bude negdje do 16.15 h, da do 16 h napravimo pauzu, a onda da oko 16.15 h 
nastavimo sa glasanjem.  
 Imamo još dva diskutanta, jedan iz opozicionih klupa i drugi iz pozicije.  
 Znači, do 16h pauza, tada imamo dva govornika i nakon toga glasanje.  
 Hvala vam.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:11:10) 
 
 Uvaženi građani, u skladu sa dogovorom koji su bili između dva poslanička kluba napravili 
smo pauzu i sada imamo prvo izlaganje Andrije Mandića, nakon toga Nikole Račkočevića. 
 Izvolite poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.20 16:11:27) 
 
 Hvala gospodine predsjedavajući. 
 Dame i gospodo, 
 Mogli ste svi u potpunosti da registrujete šta znači dosadašnje ponašanje predsjednika 
Crne Gore i nije vam bilo teško da shvatite da je u potpunosti prekršen Ustav i naš poslanički Klub 
je govorio o toj temi. Mi nećemo sigurno propuštiti ovu dobru priliku, kada se steknu uslovi, da 
upravo na ovoj tački razgovaramo pred Ustavnim sudom da li je predsjednik Crne Gore prekršio 
Ustav ili nije prekršio Ustav. Mislim da će ovo biti ona važna poluga kada dođe do promjene vlasti 
u Crnoj Gori da na ovoj temi i na ovoj tački i na ovom kršenju Ustava pred Ustavnim sudom 
obezbijedimo onu neophodnu većinu da predsjednika Crne Gore smijenimo i da raspišemo nove 
izbore za predsjednika Crne Gore. Ne mislim da je on to uradio svojom voljom,  mislim da je on 
prvenstveno vodio računa o svojoj stranci i da, želeći da obezbijedi Demokratskoj partiji socijalista 
privilegovan položaj, da ovom tijelu koje je zloupotrijebilo moć parlamentarne većine i ovih dana 
hapsilo, gonilo, progonilo po Crnoj Gori građane Crne Gore, zatvaralo ih u kuće, ponižavalo. To je 
bila ta cijena zbog koje će aktuelni predsjednik Crne Gore uskoro biti smijenjen sa te funkcije zbog 
kršenja Ustava, a prekršio je Ustav upravo na ovoj temi vezano za lokalne izbore u Tivtu i 
nemogućnosti da on kao predsjednik Crne Gore odloži izbore koji su već bili raspisani. To je naša 
važna prilika, to je jedan važan odnos prema Ustavu Crne Gore. Sigurno da, kada predsjednik 
Crne Gore ostane nasamo da može da shvati da je ovo ona tema na kojoj ćemo razgovarati, 
nakon smjene vlasti u Crnoj Gori, a to će uslijediti nakon narednih parlamentarnih izbora kako da 
se i on ukloni sa vlasti, da dođe neko ko neće kršiti Ustav Crne Gore. Mi smo o tome već govorili, 
ja ne želim sada da govorim u detaljima, o tome je mnogo bolje govorio naš uvodničar poslanik 
Bulatović, ja bih želio da se posvetim nekim drugim temama.  
 Juče je bio dan koji je važan za svakog građanina Crne Gore, koji je važan za svaku 
porodicu u Crnoj Gori, evo ovdje imam knjigu gospodina Miloša Vojinovića i gospodina Tadije 
Boškovića, spomenica za otadžbinu 1912-1913. godina. Ovo je knjiga koja je knjiga svake 
porodice u Crnoj Gori, to je dokumenti vezano za ljudske gubitke Crne Gore u Balkanskim 
ratovima. Ovdje su potpisani svi oni koji su poginuli u Prvom i Drugom Balkanskom ratu, taj broj 
nije bio mali. Malena Crna Gora je tada u Prvom i Drugom Balkanskom ratu izgubila 5.500 svojih 
vojnika, ranjeno je u Prvom i Drugom Balkanskom ratu 13.500 vojnika i to su popisali gospodin 
Vojinović i Bošković, ta će knjiga uskoro biti izdata. Ja sam gospodina Vojinovića obavijestio da 
smo mi spremni da podržimo da imamo i taj važni dokument koji više od 100 godina čeka da bude 
objavljen u Crnoj Gori.  
 U Prvom svjetskom ratu gubici Crne Gore bili su 14.750 vojnika, a ranjenih i oboljelih je bilo 
više od 35.000. U Drugom svjetskom ratu poginulo je 47.500 građana Crne Gore, a ranjenih je bilo 
tri puta više i oboljelih je bilo tri puta više. Zašto pominjem ove cifre? Pominjem ih u kontekstu ove 
panike koju ste vi proizveli, želim da izjavim saučešće svi porodicama kojima su stradali ljudi od 



korone virusa, a to je do sada pet građana Crne Gore. Međutim, ovakva panika, ovakav odnos 
prema građanima Crne Gore, ovo je nezabilježeno u našoj istoriji. Ako uzmete i Velji rat 1876- 
1878. je takođe poginulo na hiljade građana Crne Gore i vidite danas odnos prema životu, odnos 
prema smrti, pa vidjeli smo to juče na Riječkom gradu u Cetinju, odnosno na obodu kod Cetinja, 
onda vidite kako smo se mi nekako degenerisali, kako mi nismo pravi potomci ovih velikih predaka 
koji su u ovakvom broju položili život za svoju otadžbinu. Nemojte vi članovi porodica pet ljudi koji 
su preminuli u ovom vremenu da pogrešno shvatite ovo o čemu govorim, ali govorim o jednoj 
panici koja je proizvedena od strane Vlade Crne Gore zbog jednog jeftinog razloga kako na 
narednim izborima da se pobijedi i kako da se zaustavi jedan veliki narodni pokret koji već čini 
većinu u Crnoj Gori. 
  Vidjeli ste na onim veličanstvenim litijama, vidjeli ste u organizaciji naše crkve, vidjeli ste 
prije toga u organiziaciji jednog velikog broja ljudi šta želi ta nova Crne Gore. Danas, evo 
suočavamo se sa strašnim posljedicama da se ljudi hapse, da ne možete sahraniti svoga bližnjeg, 
da ne možete se odnijeti prema svojim članovima porodice na onaj način kako su se odnosili 
drugi. Možete zamisliti kako je bilo našim precima kada su svoje članove porodica na Skadru, i 
želim da im odam veliko poštovanje 1912. godine na današnji dan, odnosno na jučerašnji dan 
crnogorska vojska je ušla u Skadar i Esad paša je položio svoju sablju pred prestolonasljednikom 
Danilom i rekao ovo je vaš grad.  
 Eto to su velike priče koje istorija pamti. Ove male mizerne priče, koliko je ko uzeo para, 
koliko je ko betonirao, koliko je ko asfaltirao, koliko je uzeo neki "Voli" ili neki drugi to je sve 
nebitno. Sticajem okolnosti, moja strina je pok. Blaženka Mandić je ćerka Mića Stijovića, a to je bio 
najbogatiji čovjek prije Drugog svjetskog rata. Umro je 1945. godine u Jusovači od onih koji su 
radili u njegovim kompanijama koji su ga tamo zatvorili i mučili, upravo iz razloga što je bio 
najbogatiji. Gledao sam te fotografije moje strine koja je imala svoje guvernante. Njihovo je bilo 
Biogradsko jezero, njihove su bile pilane. Imali su svoje butike u Skadru, u Bariju. Ti Stijovići su bili 
najbogatija porodica u Crnoj Gori, ali su onda došli neki drugi koji su se obračunali sa njima na 
brutalan način.  
 Ne želim da se tako obračunaju sa ovim Bokanom iz "Volija" jer smo danas napredovali 
valjda više nego što je to bila 1945. godina. Ali, da im poručimo - ne možete, ljudi, da pljačkate 
Crnu Goru. Nijesu je ni oni pljačkali prije Drugog svjetskog rata nego je taj Mićo Stijović za razliku 
od ovog Bokana bio u prvim redovima crnogorske vojske kada se osvajao Skadar. Upravo su 
njegov brat i on obezbjeđivali tajin, to znači hranu, za crnogorsku vojsku, ali ga to nije opravdavalo 
da može da izbjegne vojničku službu i s kosijerom u ruci kidao je žice. O tome postoje zapisi i 
pripovijetke kako je kidao žice da bi se osvojio bardaljon. Rizikovao je svoj život, bio ranjavan, za 
razliku od ovih danas koji ništa ne kidaju, ništa ne rizikuju, samo uzimaju milione, a onda očekuju 
da im svi aplaudiraju. Ovo ne bih pričao da u međuvremenu nije kompanija "Voli" polemisala javno 
sa Demokratskim frontom.  
           Dobio sam informaciju od našeg šefa Kluba poslanika da imam mogućnost da govorim do 
deset minuta, a ako ne mogu da govorim do deset minuta odustaću, nije problem. Imam tu 
informaciju da, u završnoj riječi, mogu da govorim do deset minuta. Ne mislim da ovo nije priča 
koja je poučna za čitavu Crnu Goru. Da je ovo neka priča u kojoj se sada držim nekih paragrafa i 
prihvatio bih ovaj vaš poziv.  
 Ovo je nešto o čemu treba svi da razmišljamo na ovom prostoru, kako da pronađemo 
zajednički jezik, kako da izvučemo tu veliku energiju i taj veliki patriotizam koji je imao, recimo, 
Mićo Stijović koga su 1945. godine umorili njegovi zaposleni u Jusovači. Da ovaj koji nas danas 
proziva, Bokan i kompanija "Voli", razmisle da možda rizikuju mnogo jer ovaj Bokan za razliku od 
Mića Stijovića nije spreman da juriša na Skadar i nije spreman da rizikuje da ga možda pogodi 
neko zrno od hrabrih turskih vojnika koji brane Skadar nego je samo spreman da sprema u svoju 
vreću i da odatle polemiše sa nama iz opozicije. Mi nemamo iza sebe ni vojsku, ni policiju, 
nemamo nikakve zaštite kojom bismo mogli njemu da odgovorimo. Nijesu trebali da se oglašavaju, 
gospodine Gvozdenoviću, mogli su da prećute. Demokratski front je ovdje otvorio mnogo tema, 
nije otvorio samo kompaniju "Voli". Mi smo otvorili mnoge kompanije. Vidite kako ovi iz "Bemaksa" 
i "Geneksa" ćute. Zašto ćute? Ćute iz jednostavnog razloga što znaju da je Demokratski front u 
pravu, što znaju da ovo što govori Demokratski front misli čitava Crna Gora.  
 Gospodine Gvozdenoviću, kada izađu ovi ljudi koje ste zatrapili, zatvorili u kućama i kada 



shvate da ovo sve što ste uradili nije bilo potrebe da se radi, vi ćete imati i te kako velike 
probleme. Ovim završavam, vidim da ste spremni da mi oduzmete riječ, da vam ne bih pravio 
problem.  
 Dakle, nije dobro današnje stanje u Crnoj Gori. Mi treba kao neka nova Crna Gora, 
uzimajući u obzir da ćemo tek da se suočimo, poštovani građani, sa katastrofom koja nam 
predstoji, prvenstveno mislim u finansijskom smislu i u ovome što dolazi, da pronađemo neki jezik 
koji će biti prihvatljiv svima, ali ne na štetu onih koji su najugroženiji, ne na štetu obespravljenih 
građana Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:23:15) 
 
 Želite riječ? Po kojoj osnovi? Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (24.04.20 16:23:28) 
 
 Mogao bih to čak da kvalifikujem i kao ispravku navoda, imajući u vidu da je poslanik 
Mandić pokušao da ubijedi crnogorsku javnost kako mjere koje sprovodi država Crna Gora nijesu 
zabilježene u njenoj istoriji. E, pošto ste govorili o vremenu balkanskih ratova i o Crnoj Gori 
Petrovića, tradicionalnoj, kako vi volite da je nazovete, sada ću da vam pročitam jedan raspis svim 
upravnim vlastima koji je izdao ministar unutrašnjih djela i zastupnik vojnog ministra Marko 
Đukanović. Tiče se bolesti kolere koja je tada prijetila da bude uvezena u Crnu Goru i bjesnila je 
van Crne Gore, odnosno na granicama Crne Gore.  
 Kaže se: "Zbog opasnosti od kolere koja prijeti sa svih strana kraljevska je Vlada preduzela 
najstrožije mjere u pogledu predohrane od iste, te su i postavljene straže duž cijele granice da bi 
spriječio prelaz iz Turske i drugih oblasti gdje ta opaka bolest sve više bijesni. Materijalna 
požrtvovanja tu se ne gledaju. Vojska je svoj trud uložila, a prema izvještajima koje dobijamo dobri 
i poslušni narod bezuslovno se pokorava naredbama jer shvaća i sam da se to čini jedino za 
njegov spas i njegovo dobro. Međutim, ima ljudi kojima je sve to sitno i kojima je preče prenijeti u 
granicu kilo duvana, špirita i tome sl. lupeški, nego li živjeti ljudski. Ti ljudi danas, pored svih 
preduzetih mjera odustaju od toga nego bezočno i uz prkos naredbama i preduzetim mjerama 
vrše i dalje taj nevaljali posao te s tim rizikuju da otruju čitavo jedno selo, odnosno kapetaniju ili 
oblast. U opštem interesu najstrožije naređujem svim pograničnim vlastima kojima je stavljeno u 
dužnost da čuvaju granicu od prelaza i miješanja na istoj da objave da će poslije 12. ovog mjeseca 
koji bi god pokušao da u svrhu pomenutog prijeđe granicu ili kojim drugim povodom da se na 
njega puca kao na opasna po društvo. Navedeno ima se hitnim putem staviti svakome do znanja". 
Cetinje, 7. avgusta 1911. godine.  
 Pročitao sam vam kako se kraljevska vlada, gospodine Mandiću, u tom vremenu suočavala 
s jednom opasnom bolešću koja je prijetila da ugrozi zdravlje stanovništva tadašnje Kraljevine 
Crne Gore. Vi kritikujete mjere koje donosi aktuelno rukovodstvo Crne Gore koje je situirano u 
Nacionalnom koordinacionom tijelu, a prije svega da bi slijedilo riječ struke i ljudi koji malo bolje 
razumiju potencijalne efekte pandemije korona virusa zato što su zbog zdravlja građana formirali 
određene mjere kako bi sačuvali njihove i živote njihovih najbližih. Evo, pošto ste Vi pristalica 
tradicionalne Crne Gore, kako su se u tradicionalnoj Crnoj Gori donosili raspisi, upozoravalo 
stanovništvo. Čak se oduzimala glava potencijalno onima koji su bili spremni da ugroze živote 
drugih. Ako su definisane mjere da se ostane kod kuće, da se ispoštuje ta mjera, da se neko drugi 
ne bi zarazio, valjda je najmanje što smo svi mogli da uradimo da se pridržavamo tih mjera. Oni 
koji to nijesu uradili prekršili su, prvo, domen lične odgovornosti, ugrozili su sebe, a onda su 
ugrozili i druge. To nije dopustivo ni u jednoj državi makar bila i zemlja parlamentarne demokratije 
koja garantuje sve građanske slobode kao što je Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:27:37) 
 



 Hvala. Poslanik, Andrija Mandić. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.20 16:27:45) 
 
 Gospodine Nikoliću, želim da kažem da mi se mnogo dopalo ovo što ste pročitali. Neko 
sam ko ne da voli nego obožava petrovićevsku Crnu Goru. Pripadam toj Crnoj Gori. Mislim da su 
njene vrijednosti najbolje vrijednosti naših predaka. O tome vam govorim potpuno iskreno. 
 Moj prijatelj, pokojni Momir Bulatović, nekadašnji predsjednik Crne Gore, upravo je govorio 
o ovome što ste Vi citirali. Šverc cigara, gdje se kaže da zbog jednog kila duvana vrijedi ubiti 
nekog švercera koji narušava tradicionalnu Crnu Goru, govorio mi je da Demokrtska partija 
socijalista, nekada jedinstvena partija, raspala upravo po tom ključu. Šverceri su ostali u 
Demokratskoj partiji socijalista, a on koji je tražio da se prekine sa švercom cigara osnovao je 
Socijalističku narodnu partiju, a poslije kao predsjednik Narodne socijalističke stranke zajedno sa 
Srpskom narodnom strankom napravio je Novu srpsku demokratiju. Podržavam sve što ste 
pročitali. Mislim da je to važno, mislim da mi treba da se okupimo oko tih vrijednosti petrovićevske 
Crne Gore, to je naša velika istorija, ponosni na tu dinastiju. Evo iz Demokratskog fronta nema 
nikoga ko se tome ne divi. Mi iz Nove srpske demokratije naravno Karađorđeviće ne odvajam od 
Petrovića, mi smo i petrovićevska i karađorđevićevska Crna Gora. Druge kolege iz Demokrtskog 
fronta su samo petrovićevska Crna Gora, mi smo i ovo više, uzimajući u obzir da je na Cetinju 
jedini kralj koji je rođen, rođen je kralj Aleksandar. Na Cetinju nije rođen ni jedan drugi kralj osim 
kralja Aleksandra. Svi su ostali, kralj Nikola odnosno knjaz Nikola rođen je na Njegušima, ovi 
Petrovići rođeni su svi na Njegušima. Na Cetinju jedini kralj koji je rođen, rođen je Aleksandar i to 
treba da služi na čast Cetinju. Mislim da bi bilo lijepo da se onaj njegov spomenik koji je nekada 
krasio Cetinje i koji je jedan od najljepših spomenika da se vrati da opet ukrasi taj grad jedinog 
kralja koji je rođen u tom jednom malom zabitom mjestu tamo negdje ispod Lovćena. Kada dođu 
turisti da ga pokazuju i da kažu ovo je onaj kralj čija se bista nalazi u Parizu, a evo je rođen u 
ovom malom ovdje selu nebitnom ispod Lovćena, a eto ga u Parizu se nalazi njegov spomenik. 
 Dobro ste mi pomogli. Hvala Vam mnogo. 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Ovo je velika prilika, da kao narod, da kao Crna Gora oslobodimo se ovih okova i ove 
jeftine propagande koju ima Vlada Crne Gore, a posebno ovaj njihov tim koji nas je zarobio. Proći 
će ovo sve vrlo brzo. Vidjećete uskoro kada ovo prođe i kada shvatite zbog čega se sjeđeli kući, 
posebno vi koji ste hapšeni, vi koji ste osuđivani, kada vidite da za tim nije bilo razloga, jer je 
hiljade ljudi bilo na gradilištima i nikome nijesu odgovarali i nijesu oboljeli od virusa korone i kada 
shvatite vi koji ste bili kući da nijeste morali da budete kući da ste mogli da se šetate, da se 
slobodno krećete vjerujte da ćete onda drugačijim očima posmatrati ovu sadašnju situaciju. Vi ste 
potomci ovih sa Skadra, sa Bregalnice iz Prvog svjetskog rata, s Mojkovca iz Drugog svjetskog 
rata i kada vidite kako su vas uplašili zbog svog sebičnog interesa da bi dalje vladali drugačije ćete 
posmatrati sve ovo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:31:46) 
 
 Dajem riječ Nikoli Rakočeviću računajući da će on ispoštovti dogovor da pričamo kratko 
kako bi bili u mogućnosti da organizujemo glasanje u skladu sa dogovorom da bismo mogli da 
ispoštujemo sve ove mjere. 
 Riječ ima Nikola Rakočević. Ovo je bio komentar na komentar tako da ne postoji 
mogućnost. 
 Nikola Rakočević. Izvolite. /upadice/ 
 Upozoravam sve kolege ovdje da, prije svega poštujući vaše zdravlje, ipak držite distancu, 
jer ne poštujete pravila kako smo se dogovorili, pa vas molim sve i sa ove strane i sa one strane 
da se lijepo razmjestite. To je prva stvar. 
 Druga stvar je, zamolio bih vas da pustimo svakog govornika da govori da ga ne ometate, 
jer na taj način vi koristite i urušavate njegovo vrijeme koje smo dogovorili da imamo.  



 Kao što smo se dogovorili sada će imati komentar poslanik Krivokapić na izlaganje 
poslanika Mandića i nakon toga imamo samo još jedno izlaganje Nikole Rakočevića. 
 Riječ ima Ranko Krivokapić. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (24.04.20 16:33:34) 
 
 Uvijek poštujem kolege jakih uvjerenja i kolega Mandić je čovjek jakog uvjerenja kojeg 
poštujem koja nijesu moja, ali su za poštovanje su snažna, životna posvećena i to treba 
ispoštovati u dijalogu. 
 Naravno i moja uvjerenja računam slična, iste snage i iste dubine i istrajnosti, ali moramo 
znati činjenice. Ne možemo dinastiju koja je svrgnuta oružljem išćerana, ponižena, ponižena 
dinastiju Petrovića koja je 222 ili 223 godine vladala Crnom Gorom, umrla u egzilu smatrati svojom 
od onih koji su to uradili i da te brat ubije on je ubica on nije brat. On je ubica, nije brat. Rođeni 
brat kad te puca on je ubica, nije brat, a ne unuk kojeg su inače na dvoru u Srbiji zvali Crnogorac 
jedini audio snimak gdje se čuje on zbori cetinjski, zbori crnogorski, a ne zbori srpski no zbori 
crnogorski, jedini snimak koji je ostao, a slušao sam ga. Srpski istoričari su mi pričali, ambasador 
u Atini što je bio Bataković, eto pozivam se i na njega. Moramo znati, to je činjenica. Ne 
razdvajamo bratstvo, ali razdvajamo biblijski grijeh i u Bibliji je Kain je bio Avelja  i na tome se 
temelji i prenosi sistem čitavi hrišćanske civilizacije ako hoćete. E, ovo je to bilo. Zatrta je Crna 
Gora, uništena je najdugovječnija država Južnih Slovena, simbol slobode Južnih Slovena, ne 
samo Srba nego i Hrvata, Bosanaca, tada su se drugačije možda izjašnjavali kao Muslimani, nije 
bitno kako Južnih Slovena i od toga praviti fetiš. Ne, na istini se može praviti naše zajedništvo.    
         Kada sam ja rekao ovdje da je Krsto Zrnov koji je mog prađeda vjenčao u proglašenju 
nezavisne Crne Gore 1912. bio kvisling vi danas zborite ili vaš mitropolit zbori da onaj koji je, a 
Krsto nije bio na tom proglašenju, da na onaj Lipovac Joanikije koji je bio na proglašenju toga 
mučenik, ne on je kvisling. Isto kao ovaj meni bliži, što bi se reklo. E, tako možemo graditi 
povjerenje, tako možemo graditi istoriju Crne Gore da nam je bliži ili dalji, a da imamo principe. 
Dinastija Petrović je mimo Ustava mimo moralnih principa. Ne možeš svoga đeda koji te podigao 
kad si bio egzilu i doveo na vlast, čija je njegova majka, dovesti do toga da je minimum po onome 
što je  Šerbo napisao na osnovu arhiva srpskih. /upadice/ Sramota je naša što to nije napisao 
neko drugi od nas nego je morao on da uzme srpske arhive da to napiše. Sve tamo što piše iz 
srpskih je arhiva nema jedno slovo koje nije srpskih arhiva.  
            Da se nađemo oko fakata da pričamo. Slažem se. Crna Gora treba da pokupi sve svoje 
elemente istorije koji nas zbližavaju, a da zatvori prije toga ove koji nas razdvajaju. Treba sjesti 
više puta sam predlagalo, ako treba da  parlamentarnu komisiju formiramo i radimo na tome. To 
nije posao od jednog mjeseca, to je posao od više godina. Ali ako hoćemo da se okupimo oko te 
istorije dajte da śednemo i da razgovaramo istoričari i mi zajedno sa njima. Da se tako ozbiljno 
bavimo. Lako ćemo mi biti samo oni koji zloupotrebljavamo tu istoriju od slučaja do slučaja, čak i 
isti ljudi jedanput zbore jedno, drugi put zbore drugo vi to znate. Vi i ja to nijesmo, ali ćemo ih naći 
dosta i u ovom Parlamentu koji takvi jesu, ali dajte da śednemo to je dobra ideja. 
 Potpredsjedniče, možete zabilježiti, izvinite na slobodi što Vam tako kažem, da počnemo i o 
tome da razgovaramo, očigledno je to između nas. Očigledno nas to sada dijeli, a mogli bi da nas 
okupi. Hvala i izvinite na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:38:04) 
 
 Da pokušamo zbilja maksimalno brzo, jer potpredsjednik Nimanbegu ima obaveze, mora da 
ide, a treba da glasa. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (24.04.20 16:38:13) 
 
 Ovo su važne teme. 



 Građanski ne govorim sa gospodinom Rankom Krivokapićem, ali ga poštujem kao čovjeka 
koji je negdje u temeljima ove nove Crne Gore. Ova nova Crna Gora nikakve veze nema s 
petrovićevskom Crnom Gorom, to je vrlo važno da znamo. Ovo je Crna Gora koju je negdje 
dominantno osmislio i u skladu sa ovim vremenom gurao i uspio da progura gospodin Ranko 
Krivokapić. Više puta sam ovdje rekao da je on ključni čovjek za uspostavljanje ove nove Crne 
Gore.  
 Ta nova Crna Gora nema nikakve veze ni sa Krstom Popovićem. Vi znate da mi ideološki i 
bilo kako ne pripadamo toj priči Krsta Popovića, ali ga cijenimo, to moraju da znaju svi u Crnoj 
Gori. Ono što je bilo na Mojkovcu 1916. godine, on kao komandat regrutskog bataljona samo da je 
to uradio rizikujući svoj vlastiti život i predvodeći juriše na Mojkovcu zaslužuje poštovanje svakog 
građanina Crne Gore. Kao što i vladika Joanikije Lipovac, samo njegova mučenička smrt, a o 
tome postoje brojni zapisi kako su ga ubili. Dolazili su iz Beograda crnogorski generali da ga biju u 
Aranđelovcu, da se iživljavaju na njemu. Na kraju su ga ovaj Čile Kovačević zajedno sa nekim 
Banjevićem iz Zete ubili tamo neđe u Bukilji kod Aranđelovca. Samo ta njegova mučenička smrt, 
nezavisno što je bilo, a o njemu mislimo sve najbolje, zaslužuje da bude svetac. Kao što Krsto 
Popović sa ovim što je bilo na Mojkovcu zaslužuje poštovanje svih. Mi ni najmanje ne pripadamo 
toj njegovoj ni borbi niti njegovoj ideologiji, ali ga cijenimo kao jednog viteza. Ona majka koja je 
lelekala onoga čovjeka koji je učestvovao u njegovom ubistvu, mislim da se zvao Rako Mugoša, 
kada je saopštila nije Krsto list sa gore nego soko Crne Gore, manje ćete žaliti majka jer poginu od 
junaka.  
 To govori o tome koliko je nekadašnja Crna Gora bila različita od ove današnje. Vi danas 
nemate poštovanja za mitropolita crnogorsko-primorskog. Imali su italijanski okupatori poštovanja 
za njega. Imali su Njemci. Imali su Austrougari. Imali su čak i komunisti. Danas neka policijska ... 
može da se iživljava nad mitropolitom crnogorsko primorskog. Nije problem u jednom potezu nego 
mora da postoji, govorio sam danas o tome, jedna adresa koju moramo svi da poštujemo. Mora da 
postoji ne jedna nego više adresa koje moramo svi da poštujemo. Ako mitropolit crnogorsko-
primorski, nasljednik svih mitropolita, da pomenem neke koje najbolje znamo, od vladike Danila, 
Svetog Petra Cetinjskog, Njegoša do današnjih dana, ako on nema poštovanje u ovom vremenu 
nas, pa ko će da ga ima. Kako mislite da ću da poštujem ovog čovjeka koji danas predsjedava 
Skupštinom ili nekoga od vas koji ste parlamentarna većina ili bivšeg predsjednika Parlamenta ako 
mitropolit crnogorsko-primorski, Njegošev nasljednik nema poštovanje nego može nad njim da se 
svako iživljava, da ga privode u policijsku stanicu. Znate li vi, bre, koje je ono poniženje bilo za 
svakog od nas kome je mitropolit crnogorsko-primorski sveti čovjek, to sam slušao i u Moskvi sveti 
čovjek, da ga dovedu tamo i četiri sata ga drže u Centru bezbjednosti Podgorica i razmišljaju hoće 
li ga u marici voziti u tužilaštvo ili ga neće voziti.  
 Što se tiče Karađorđevića, i tu da budemo vrlo precizni, Njegoš je napisao - Posvetu prahu 
oca Srbije. Niko o Karađorđu nije izgovorio ono što je izgovorio Njegoš. Ima li većeg Crnogorca od 
Njegoša? Mislim da ćemo se svi ovdje složiti da nema. On je napisao to o Karađorđu. Zašto je to 
napisao o Karađorđu. Zato što u vremenu Svetog Petra Cetinjskog, zvao je Karađorđe Crnogorce i 
tada je pratila velika priča Crnu Goru, ali na Suvodolu je došlo stotinak Moračana i Rovčana i 
nikoga drugoga i kada je Crni Karađorđe vidio da od Crne Gore nema nikakvih vojnih formacija 
nego samo da imaju neki Moračani i Rovčani koji su došli i da su to samo neke hajdučke družine 
od 20, 30 koji pljačkaju po Hercegovini, nasmijao se grohotom i rekao vi ste moja braća, hoću da 
se pobratimim sa svima vama. Shvatio je da tu nema neke velike snage kao što ni danas nema 
velike snage.  
 Poštovani prijatelji, svima vama se obraćam, nemojmo da bolujemo od kompleksa više 
vrijednosti. Nama svi u srpstvu priznaju prvo mjesto. Nemojmo mi zbog toga što nam svi priznaju 
prvo mjesto da tražimo nešto više jer nam gospoda Bošnjaci i Albanci i gospoda Hrvati nikad neće 
priznati to prvo mjesto. Postoji samo jedna adresa koja vam priznaje to prvo mjesto. Samo jedna 
gdje možete da se ostvarite. U Beogradu se nakon Drugog svjetskog rata pozdravljali su se 
Crnogorci tako što su jedan drugoga pitali gdje rukovodiš, nijesu se u Zagrebu pitali ili u Sarajevu, 
tamo niko nije rukovodio. Samo se u Beogradu rukovodilo. Zbog toga vam govorim, ta vaša 
mržnja prema Srbiji i srpstvu nije opravdana. Razmislite još jednom, ovo vam iskreno i bratski 
govorim, znajući da u Srbiji žive dvije Crne Gore, ne jedna nego dvije, ovdje nas ima sada 
500.000, u Srbiji ima milion onih koji su naši rođaci koji su se odavde odselili tamo.  



 Samo bez mržnje, sa jednom tolerancijom. Ono što nam priznaju naši sunarodnici neće 
vam to priznati ova gospoda koja su bila begovi i age, što bi vam oni to priznavali, neće da vam 
priznaju. Neće to da vam priznaju ni oni iz Boke Kotorske, Katolici. Oni kažu dvije trećine kulture 
crnogorske je kultura hrvatskog  naroda. U Boki Kotorskoj postoji samo jedna adresa, gospodine 
Krivokapiću, koja vam priznaje to što svi mi imamo iz Crne Gore, a to je taj kompleks više 
vrijednosti da smo mi nešto bolji od drugih. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:44:56) 
 
 Upozoravam i samo da kažem, pošto građani možda ne znaju, sada pričamo o Zakonu o 
dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. Zamolio bih vas, imam molbu od potpredsjednika 
Nimanbegua da ipak dovedemo do kraja. Zamoliću Rakočevića da govori manje od minut kako 
bismo bili u mogućnosti da ispoštujemo ovaj zahtjev.  
 Nikola Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (24.04.20 16:45:53) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Poštovani građani, sigurno se nijeste uželjeli podjele na Srbe i Crnogorce i sve ostale 
podjele crnogorske, ali Skupština ponovo zasijeda. Ipak, dopustite ako nije sada već deplasirano 
da prozborim koju o zakonu. Vrlo kratko jer je ovo kratak zakon, a važan. Premda, kratak zakon 
duga priča.  
 Kao što znate, poštovani građani, lokalni izbori u Tivtu zakazani su još u januaru mjesecu. 
Trebalo je da se održe 5. aprila. Kao što znate, na globalnom nivou desila se pandemija virusa 
korona. Ta pandemija nije izbjegla ni Crnu Goru. Sada smo u jednoj svojevrsnoj dilemi. Čini mi se 
da ne postoji nikakva dilema, dakle vladajuća većina, da li da održimo izbore u Tivtu i pobijedimo 
ili da odgodimo izbore za opštinu Tivat i opet pobijedimo. Mi smo, poštujući ključni interes da 
zaštitimo građane Crne Gore odlučili da, između ostalog, i ovim zakonom odgodimo izbore u Tivtu 
i pobijedimo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (24.04.20 16:47:34) 
 
 Zahvaljujem šefu poslaničkog Kluba DPS-a Nikoli Rakočeviću. Zahvaljujem svim 
govornicima koji su dali doprinos ovako širem opsegu diskusija koje su bile vezane za Zakon o 
lokalnoj samoupravi.  
 Na ovaj način konstatujem da je pretres završen i izjasnićemo se naknadno.  
 Samo molim sekretara Skupštine da organizuje glasanje u više sala i da pristupimo 
glasanju. Još jedanput vas molim da poštujete distancu, to se uočavalo kod nekih poslaničkih 
klubova i molim da to sekretar evidentira i da upozori da im pomogne kako bi poštovali mjere koje 
je definisalo Nacionalno koordinaciono tijelo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 16:54:16) 
 
 Poštovane kolege,  
 Stekli su se uslovi da pređeno na izjašnjavanje o Predlogu zakona o izmjeni Zakona o 
finansiranju političih subjekata i izbornih kampanja i Predlogu zakona o dopuni Zakona o lokalnoj 
samoupravi. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o izmjeni Zakona o finansiranju političkih 
subjekata i izbornih kampanja. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. Molim vas, da 
prilikom glasanja uočljivije dignete ruku i imajmo strpljenja dok se ne prebroje u svim pojedinim 
prostorima u kojima se nalaze poslanici.  



 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu i pozivam prvo kolege u plenarnoj sali da se 
izjasne ko je za. Ko je protiv? Nema. Ko je uzdržan? Nema. 
 Sada pozivam kolege koji se nalaze u Plavoj sali da se izjasne. Ko je za? Hvala. Ko je 
protiv? Ko je uzdržan? Hvala vam. 
 Prelazimo na Plavi salon. Pozivam kolege u Plavom salonu. Ko je za? Hvala. Ko je protiv? 
Ko je uzdržan? Hvala. 
 Sad pozivam kolege koje se nalaze u Crvenom salonu da se izjasne. Nema tamo niko 
smješten od opozicionih predstavnika. Molim da mi se dostave rezultati glasanja.  
 Poštovane kolege, ukupno je glasao 41 poslanik, 41 za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da je prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Na Predlog zakona poslanik Raško Konjević podnio je jedan amandman o kojem treba 
glasati, s tim što je Zakonodavni odbor ocijenio da amandman nije pravno prihvatljiv.  
 Prelazimo na obrazloženje amandmana o kojem treba glasati. Izvolite poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.20 16:57:29) 
 
 Bez obzira što smo tokom diskusija kolega iz Demokratske partije socijalista mogli da 
čujemo otvorenost i spremnost da prihvate amandman, oni su ga naravno odbili. Ovdje je, kao što 
smo govorili stvar povjerenja. Očigledno da ne možemo da ga izgradimo i moja je negdje obaveza 
da kažem zašto mi nemamo povjerenje da ćete vi ovu izmijenjenu odredbu koju mijenjate mimo 
dogovora kojeg smo imali u vezi sa ovim zakonom koji je uspostavljen još negdje 2015. godine, jer 
se ta odredba mijenja. Zašto nemamo povjerenje da vi nećete pokušati da zloupotrijebite ovu vrstu 
socijalne pomoći u partijske svrhe? Navešću četiri ili pet razloga. 
 Jedan je, zato što ništa od sredstava što se troši iz tekuće budžetske rezerve nije javno, 
nego je proglašeno tajnim podatkom. Tražio sam više puta podatke o trošenju tekuće budžetske 
rezerve, uvijek sam dobijao odgovor tokom poslaničkih pitanja da su ti podaci proglašeni tajnim. 
Toliko o transparentnosti. 
 Drugo, tvrdili ste nam da govorimo neistine, kada smo iskazivali sumnje da tokom izbora se 
finansirate na nezakonit način. Moram priznati, to je bilo da se vjeruje vama ili da se vjeruje nama. 
Javila se, tako da kažem, afera "Koverta" gdje ste i vi priznali da ste se finansirali na nezakonit 
način. Kod zloupotrebe socijalne pomoći pojavila se afera "Snimak" koja je više puta bila u 
izvještajima Evropske komisije. Postigli biste recimo transparentnost kada biste Komisiju za 
budžet, kojom rukovodi gospodin Husović, otvorili da vidimo kome je sve gospodin Husović davao 
pomoć i da vidite distribuciju te pomoći po gradovima u Crnoj Gori.To bi bio znak transparentnosti i 
znak povjerenja. Mi ćemo to, naravno, zatražiti, ali vam ja tvrdim da ćete nam reći da je to tajni 
podatak.  
 Posljednje, vi nam ukazujete da imamo pravo po Zakonu o finansiranju političkih partija, da 
Odbor za antikorupciju sedmično dobija izvještaj o ovome čemu vi mijenjate odredbe. Nema 
Odbor to pravo. Odbor ima pravo samo kada se raspišu izbori, a ova odredba koju mijenjate 
odnosi se samo za vrijeme epidemije. I mi i vi znamo i vjerujemo zajednički, da ta epidemija neće 
trajati ili nećemo moći da imamo izbore  dok traje epidemija.  
 Dakle, ovo je šest razloga ili pet, zbog kojih mi nemamo povjerenje da vi ovo nećete 
zloupotrebljavati, vidjećemo kako će ovo ići.  
 Pozivam građane, svi da se jave užem kabinetu. Pošto uži kabinet umjesto po mom sudu, 
bavljenja strateškim politikama, time bi trebao da se bavi, on se pretvorio bavljenjem socijalne 
pomoći, što ja mislim da ćete naći rijetko koji uži kabinet u regionu da se time bavi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 17:01:20) 
 
 Hvala.  
 Izvolite proceduru. 
 
 



 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (24.04.20 17:01:25) 
 
 Vama se obraćam.  
 Znači, treba podsjetiti javnost da je prilikom formiranja one Vlade kako su je zvali 2016. 
godine, da je potpredsjednik Vlade bio izabran ispred opozicije, gospodin Vujović, koji je dobijao 
sav materijal. Znači, broj odobrenih pomoći od Komisije, koliki iznos, sve je bilo transparentno. 
Čitavu dokumentaciju je imao na uvid i nije primijetio nijedan vid zloupotrebe. I ono što treba 
građani sigruno da znaju, uvaženi predsjedniče Skupštine, da tu Komisiju čine tri potpredsjednika, 
dva ministra i generalni sekretar Vlade. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 17:02:10) 
 
 Hvala Vam.  
 Izvolite proceduru i molim Vas nemojte sada da ovo pretvorimo u nešto drugo. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (24.04.20 17:02:16) 
 
  
 Kolega Ibrahimoviću zaboravili ste jednu stvar. Ja nešto od te dokumentacije imam, ja sam 
u toj prelaznoj Vladi bio ministar finansija i evo, ja Vas pozivam da umjesto mene uradite to Vi, da 
objavite to o čemu sada kažete. Samo objavite dokumentaciju da ni Vi ni ja sada o njoj ne 
polemišemo. Objavite je i neka svako o toj dokumentaciji sudi na svoj način. Mislim da je pošteno i 
prema meni i prema Vama, a najpoštenije je prema građanima Crne Gore. Svakome će se reći, a 
Vi objavite. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (24.04.20 17:02:57) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada prelazimo na izjašnjavanje. 
 Stavljam na glasanje amandman poslanika Konjevića.  
 Prvo glasamo u plenarnoj sali. 
 Ko je za amandman poslanika Konjevića? Jedan. 
 Ko je protiv amandmana poslanika Konjevića? 
 Ko je uzdržan? 
 Hvala. 
 Prelazimo sad na izjašnjavanje kolega koji se nalaze u Plavoj sali. 
 Ko je za amandman poslanika Konjevića?  
 Ko je protiv? 
 Hvala. 
 Ko je uzdržan? 
 Hvala. 
 Izjašnjavanje kolega u Plavom salonu. 
 Ko je za  amandman poslanika Konjevića? 
 Ko je protiv, ko je uzdržan? 
 Hvala vam.  
 Da li ima poslanika u Crvenom salonu? 
 Nema. Čekamo rezultat. 
 Poštovane kolege, glasala su 42 poslanika, jedan za, 15 protiv, 26 uzdržanih, pa 
konstatujem da amandman nije prihvaćen.  
 Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini, da utvrdi postojanje razloga da ovaj 
zakon stupi na snagu danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore". 
 Razlozi za predloženu odluku uslovljeni su razlozima hitnosti, odnosno potrebom 



otklanjanja posljedicma nastalih pandemijom novog korona virusa Kovid-19, koja se sastoji u 
zaštiti života i zdravlja građana, kao i ublažavanje posljedica epidemije na socijalni status 
najugroženijih kategorija stanovništva u Crnoj Gori. 
Stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja 
u "Službenom listu Crne Gore". 
 Glasamo prvo u plenarnoj sali. 
 Ko je za? 
 Hvala. 
 Protiv nema, uzdržanih nema. 
 Hvala vam.  
 Prelazimo na  izjašnjavanje kolega poslanika u Plavoj sali. 
 Ko je za? 
 Hvala.  
 Ko je protiv, ko je uzdržan? 
 U redu.  
 Prelazimo na izjašnjavanje poslanika u Plavom salonu. 
 Ko je za? 
 Hvala.  
 Ko je protiv, ko je uzdržan? 
 Hvala vam. 
 Da li ima poslanika u Crvenom salonu? 
 Nema, čekamo rezultate.  
 Poštovane kolege, ukupno je glasao 41 poslanik, 41 za, nije bilo glasova protiv i nije bilo 
glasova uzdržanih, pa objavljujem da je Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti, da ovaj 
zakon stupi na snagu danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore". 
 Sada stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasamo u plenarnoj sali.  
 Ko je za? 
 Hvala.  
 Ko je protiv? Nema.  
 Ko je uzdržan? Niko.  
 Sada prelazimo na izjašnjavanje u Plavoj sali . 
 Kolege, ko je za? 
 Hvala.  
 Ko je protiv, uzdržan? 
 Hvala.  
 Prelazimo na izjašnjavanje poslanika u Plavom salonu. 
 Kolege, ko je za? 
 Hvala.  
 Ko je protiv, uzdržan? 
 Hvala vam.  
 Da li ima poslanika u Crvenom salonu?  
 Nema. Čekamo rezultate. 
 Hvala vam.  
          Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa objavljujem 
da je Skupština usvojila Predlog zakona o izmjeni Zakona o finansiranju političkih subjekata i 
izbornih kampanja.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. 
Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. 
 Glasamo u plenarnoj sali.  
 Ko je za? 
 Hvala vam.  
 Ima li neko protiv, neko uzdržan? 
 Hvala. 



 Prelazimo na izjašnjavanje u Plavoj sali. 
 Poštovane kolege, ko je za? 
 Da li je neko protiv, uzdržan? 
 Hvala vam.  
 Prelazimo na izjašnjavanje u Plavom salonu.  
 Ko je za?  
 Ima  li neko protiv, uzdržan? 
 Da vidimo da li ima poslanika u Crvenom salonu? 
 Nema. Čekamo rezultat. 
 Poštovane kolege, glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i 
uzdržanih, pa konstatujem da je prihvaćen Predlog zakona u načelu. 
 Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini, da utvrdi postojanje razloga da ovaj 
zakon stupi na snagu danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore". 
 Razlozi za predloženu odluku uslovljeni su razlozima hitnosti, odnosno potrebom da se 
zbog nastale epidemiološke situacije omogući nesmetano funkcionisanje lokalne samouprave 
nakon isteka mandata Skupštine u vrijeme vanredne situacije. 
 Stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom 
objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore". 
 Glasamo u plenarnoj sali, ko je  za? 
 Ima li neko protiv, uzdržan? 
 Hvala vam. 
 Glasamo u Plavoj sali. 
 Kolege, ko je za? 
 Da li je neko protiv, uzdržan? 
 Hvala.  
 Glasamo u Plavom salonu.  
 Ko je za? 
 Da li je neko protiv, uzdržan? 
 Hvala vam.  
 Ima li u Crvenom salonu poslanika? 
 Nema.Čekamo rezultate. 
 Ukupno je glasao 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu 
danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore". 
 Stavljam sada na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasamo prvo u plenarnoj sali. 
 Ko je za? 
 Hvala.  
 Ima li neko protiv, ima li neko uzdržan? 
 Hvala vam. 
 Prelazimo na izjašnjavanje u Plavoj sali. 
 Poštovane kolege, ko je za? 
 Hvala.  
 Ima li neko protiv, uzdržan? 
 Hvala vam.  
 Prelazimo na izjašnjavanje u Plavom salonu. 
 Ko je za? 
 Hvala. 
 Ima li neko protiv, ima li neko uzdržan? 
 Hvala vam.  
 Da li ima nekog od poslanika u Crvenom salonu?  
 Nema. Čekamo rezultat.  
 Poštovane kolege, ukupno je glasao 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i 
uzdržanih, pa objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj 
samoupravi. 



 Ovim smo završili današnji rad i predlažem da nastavim u utorak u 11 sati. 
 Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:08:45) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo Drugu sjednicu prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 
2020. godini.  
 Na dnevnom redu je Predlog zakona o urgentnim mjerama podrške građanima Crne 
Gore zbog epidemije zarazne bolesti COVID-19. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici Demokratskog fronta. 
 Izvjestioci odbora su Danijel Živković Zakonodavnog odbora i Nikola Rakočević Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Otvaram pretres. 
 Dobio sam informaciju da će u ime predlogača dopunsko obrazloženje dati poslanik 
Nebojša Medojević, ima riječ. Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (28.04.20 11:09:28) 
 
 Od počinjanja ove vanredne situacije i uvođenja prvihi mjera ukazivao sam na pogubnost 
svih tih mjera barem u oblasti pomoći ekonomske stanovništvu i privredi koje je Vlada Crne Gore 
pripremila i trebalo bi nam puno vremena da detaljno obrazložimo koje su sve greške bile, ali ja ću 
se fokusirati samo na osnovne stvari. 
 Kada je Vlada protivzakonito, protivustavno 15. marta svojim mjerama koje je donijelo 
fantomsko tijelo spriječila ili prekršila jedno osnovno ljudsko pravo na privređivanje, na zaradu, 
više desetina hiljada građana Crne Gore ostalo je bez posla i bez primanja. Posebno je 
problematična bila ona grupa koja je velika u Crnoj Gori, tek sad vidimo koja je to grupa ljudi koji 
nisu registrovani kao zaposleni, nisu registraovani na birou, a privređuju, rade. To je sve u svemu 
oko 100.000 ljudi je ostalo bez prihoda i bili su ostavljeni na milost i nemilost situacije u kojoj su se 
našli. 
 Ono što je bilo hitno potrebno jeste da ako je Vlada već donijela odluku da ljudima ne 
dozvoli da obavljaju svoju privrednu djelatnost, automatski je morala ići mjera da svi ti ljudi koji 
zbog odluke Vlade koja je protivustavna, da ne ulazim  u to po pedeseti put, ali važno je da svi 
znate zbog mogućih budućih tužbi za izgubljenu dobit, za sve ono za štete koje ste pretrpjeli 
ovakvim neustavnim odlukama, ali Vlada je morala urgentno, odmah da donese odluku da se ide 
u vanredno stanje. Što je važno uvođenje vanrednog stanja? Znači samo kad uvedete vanaredno 
stanje onda možete da ljudima ograničite njihova prava, onda iza toga je trebalo ići uvođenje 
radne obaveze, zabraniti otkaze. Jednostavno, nema otkaza.  
 Treća mjera koja je trebala da se da jeste da u ratnom stanju, usljed vanrednog stanja 
nema profita. Nijedna privatna firma, tajkunska firma koja posluje sa Vladom i sa državom ne 
smije da ostvaruje profit, jer bi to bilo ratno profiterstvo. Ono što je Vlada morala odmah da uradi 
je, dakle, da na ovaj način kao što sam ja sad rekao, poštovani građani, svaki zaposleni u 
privatnom sektoru koji je zbog odluke Vlade ostao bez posla dobio bi status zaposlenog u javnom 
sektoru. Dakle, svaki taksista koji zbog odluke Vlade izgubi posao, mora ga Vlada zaposliti jer on 
nije izgubio posao zbog tržišta nego zbog odluke Vlade. Svi ovi ljudi koji su ostali bez posla, bez 
prihoda, vi ste trebali da imate status zaposlenih u javnom sektoru, a poslodavac je trebala da 
bude Vlada da vam izmiri prihode, plate koje ste primali prije nego što je Vlada ukinula vaša radna 
mjesta i da takav  status traje dok traje vanredna situacija. 
 Šta je uradila Vlada? Nije uvela vanredno stanje i praktično oprala ruke od bilo kakve 
odgovornosti za posljedice njihovih odluka, a ono što smo vidjeli u ovoj našoj situaciji nesrećnoj je 
što ova vlada em što ne zna, jednostavno nema kompetencija da donese adekvatne mjere, em što 
premijer Vlade nije tzv. situacioni lider, dakle čovjek ne zna da se snađe u datom trenutku niti 
smije da donosi određene odluke koje su dobre za stanovništvo i za privredu, ali koje očigledno ne 
donose političke poene. 
 Znači, poštovani građani, oni su se odlučili za najgoru varijantu, ni tamo ni ovamo i naravno 
da ste cijenu platili vi. Prvo su trebale ići mjere koje idu da se omogući preživjavanje ljudi. Ljudi koji 



su ostali bez prihoda, koji rade na crno, oni nemaju nikakve prihode, osim ono što zarade na dan 
ili na sedmicu ili na mjesec dana. Ako je taj čovjek imao podstanarski status gazda traži da se plati 
kirija, ako je imao kredit banka traži da se plati rata, ako je imao račun za struju mora da plati. 
Kako sve to da plati? Usled vanrednog stanja država je trebala, pošto nema kao razvijene države 
socijalni karton niti zna ko prima koliko i ko šta ima i koliko, morala je da reaguje sa hitnim 
mjerama da se ne plaćaju računi za struju za, recimo, porodice koje imaju prihode manje od 
prosječne zarade. Nema plaćanja. Oni su građani Crne Gore. Ako ste preko 50 miliona eura častili 
ruskog tajkuna Deripasku u Kombinatu aluminijuma i samo su konvertovali dug Elektroprivrede 
koja nije plaćala PDV u akcije države u Elektroprivredi. Zašto to sad država nije mogla da uradi? 
Svi koji imaju prihode ispod jedne mjesečne plate ne plaćaju račune za struju dok traje vanredna 
situacija i država neka to konvertuje u vlasništvo u Elektroprivredi. Isto ovo da važi za sva 
preduzeća na lokalnom nivou. Svi oni koji ispostavljaju građanima neke režije, u ovoj situaciji ne bi 
trebali građani ništa da plaćaju, jer se desila jedna katastrofa koja je mogla biti tretirana na jedan ili 
na drugi način, mi smo vam rekli da smo bili protiv ovoga zaključavanja koje je napravila nestručno 
Vlada. Evo, čuli smo juče, sad ćemo da testiramo. Pa mi vam govorimo od početka ono što je 
ključna preporuka - testirajte masovno, rano identifikujte inficirane i njihove kontakte i izolujte ih od 
ostatka stanovništva, a ostale ljude pustite da žive i rade normalno poštujući određene preporuke. 
Poštovani građani, vidjeli sta kako je radila ova Vlada. 
 Dakle, ove mjere koje smo mi predložili to su mjere za preživljavanje, da se svakom 
građaninu Crne Gore da jednokratna novčana pomoć u iznosu minimalne zarade, da se 
obezbijede paketi sa osnovnim životnim namirnicama, higijenskim sredstvima, da se obezbijedi 
medicinska zaštita i da se obezbijedi besplatno taj sjemenski materijal koji treba da pomogne 
ljudima da zasade nešto ili da proizvedu neku hranu za svoju potrebu. Na žalost, one 
srednjoročne mjere ili dugoročne mjere mi možemo da sprovedemo samo kad budemo vlast. Ja 
sam vam rekao kako je Vlada trebala da radi u ovim uslovima. Dakle, da jednostavno vodi računa 
o tome da možda će u septembru doći do drugog talasa ove bolesti ako populacija nije stekla taj 
imunitet, šta će imati u septembru ili oktobru. Prema tome situacija je veoma dramatična što se 
tiče ne toliko virusa, nego što se tiče nesnalaženja ili robovanja ove Vlade prevaziđenom 
neoliberalnom modelu kapitalizma. 
 Poštovani građani Crne Gore, ovdje je Vlada morala odmah, ili to ćemo mi uraditi kad 
dođemo na vlast, da počne da razmišlja o uvođenju sopstvene valute. Kao što vidite, sve zemlje 
svijeta, jedan od problema kako pobuditi i ponudu i tražnju jeste emitovanje novca i pomoć 
direktna stanovništvu i privredi da bi se očuvala i ponuda i tražnja, mi to nemamo. Treba da 
napravimo robne rezerve, mi to nemamo. Mi da smo na vlasti, kad budemo na vlasti, sve što 
proizvedu crnogorski poljoprivrednici mi bismo to otkupili po tržišnim cijenama i stavili u robne 
rezerve. Ono što je sad imperativ i što se pokazalo tačno i što DF priča godinama - država mora 
imati tzv. rezerve, mora imati rezerve u mnogim aspektima da bi mogla reagovati kada zemlja 
dođe u problem i kada zemlja dođe u krizu. 
 Poštovani građani, ovo što mi nudimo zadovoljava jedan osnovni princip, u stvari dva 
osnovna principa koje treba da pokaže društvo u uslovima neke nevolje. To su pravednost i 
solidarnost. Ne možete vi davati DPS-u i ljudima pomoć, to je bruka, to je sramota, koristiti Crveni 
krst da vaši specijalni aktivisti idu i dijele pomoć samo ljudima iz DPS-a. Ja nisam čuo to nigdje da 
se radi u Evropi ni u okruženju. Ne možete pomoć davati samo penzionerima koji su vaši glasači. 
Jedini efikasan spisak u Crnoj Gori, jedina efikasna evidencija - evidencija sigurnog glasa i spisak 
birača koje treba kupiti ili pritisnuti da bi glasali za DPS. Mi da imamo evidenciju socijalni karton, 
da imamo evidenciju u katastru, da imamo Poresku upravu, mi bismo onda znali sada ko ima, ko 
nema u Crnoj Gori, kome pomoći koliko, kome ne treba pomagati. Ovako ispostavilo se, građani 
Crne Gore, da je ovu krizu trebalo iskoristitit samo da se pomogne biračima DPS-a, vi koji niste 
dobili pomoć jedino što preostaje jeste da izaberete političku opciju kao što je Demokratski front. 
Vidjeli ste ovdje, ja sam vam dao deset rješenja koje bi mi primijenili, koja bi bila pravedna, 
efikasna, a imamo ih koliko god hoćete takvih koji bi u ovoj situaciji prvo zaustavili socijalnu 
propast ovog društva. Najveći problem će biti ovo što će oporavak biti dugotrajan i što vi ne 
možete ove ljude koji su izgubili posao... Pogledajte, preko 100.000 ljudi je ostalo bez primanja u 
martu mjesecu, a koliko se prijavilo na Biro za nezaposlene - samo 3.000. Šta je sa ovih 90.000, 
gdje su, da ne govorim o efektima na turističku privredu? 



 Predlog DF-a jeste bio da se napravi pošten model pomoći ljudima da prežive. Na žalost 
zbog nepostojanja precizne evidencije nismo mogli da uvedemo kriterijumime neke da bi svima 
davali, nekome i ne treba pomoć. To je zbog toga, inače da imamo dobre statistike mi bi tačno 
rekli kome treba koliko, kome ne treba pomoć. Da ponovim još jednom, svim građanima 
jednokratna isplata u iznosu minimalne zarade  222 eura, svima paketi jednaki u zavisnosti od 
broja članova porodice dok traje kriza, svima besplatni medicinski materijali i zaštitna sredstva i 
onima koji žele da nešto zasade ili da nešto privrede u ovom trenutku teškom besplatni sadni 
materijal. To je samo jedan paket urgentnih mjera za preživljavanje, a DF naravno bi sasvim 
drugačije vodio ovu krizu i ovo što nam treba jeste jedan veliki zaokret u vođenju ekonomske 
politike sa prihvatanjem svih problema koje smo imali iz neoliberalnog koncepta i sa jačanjem 
uloge države i na strani ponude i na strani tražnje, ali zato nam treba kompetentna, poštena i 
patriotska vlast koju sigurno DPS ne može da formira. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:19:39) 
 
 Hvala vam, poslaniče Medojeviću. 
 Da li izvjestioci Odbora žele rijeć?  
 Proceduralno, izvolite, poslaniče Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (28.04.20 11:19:44) 
 
 Poštovani građani, gospodine Medojeviću u funkciji predlagača, 
 Dajući podršku naporima DF-a i bilo koje političke opcije da doprinese rješavanju posledica 
pandemije, samo bih pitao ovdje koji je razlog ili znamo li zašto Vlada Crne Gore nije dala 
mišljenje na ovaj predlog zakona imajući u vidu da je on podnešen 14. aprila, dakle prije dvije 
nedelje. To isto važi i za predloge ostalih kolega koje ćemo razmatrati narednih dana, dakle 
kolega iz kluba SNP i DEMOS, kolega iz SDP-a. Zašto Vlada, predsjedniče, odbija, a stalno traži  
dijalog, da da mišljenje na predloge zakona kako bi nam olakšala raspravu? Možete li urgirati 
eventualno da dobijemo to mišljenje do odlučivanja o ovom predlogu? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:20:42) 
 
 Kao što znate, mi se ponašamno krajnje poslovnički. Prema tome, kako dođe materijal 
ovdje predložen od strane poslanika on se uputi u Vladu na mišljenje. Mi možemo da razmatramo 
materijal, a Vlada može i ne mora dati mišljenje. Možemo da napravimo razgovore, ali ono što 
sam mislio da preduzmem, preduzeo sam upravo slanjem materijala, slanjem ne samo ovog nego 
svih predloga zakona Vladi i ona ima svoju mogućnost za to. 
 Nikola Rakočević ima riječ, a neka se pripremi Ljiljana Đurašković. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (28.04.20 11:21:13) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovani građani, kada govorimo o ekonomskim mjerama i ovom prijedlogu DF-a, nije 
zgoreg da na početku se prisjetimo početaka i dostignuća svih državnih institucija u Crnoj Gori 
uključujući NKT i Vladu Crne Gore. Dakle, prije nekoliko dana imali smo priliku da razgovaramo o 
tome koliko je uspješno država Crna Gora odgovorila zdravstvenoj krizi, odnosno epidemiji 
COVID-19 i usaglasili se u tome da su državne institucije pokazale svoju snagu, sigurnost i 
kompetentnost i veoma pravovremeno dobrim i adekvatnim mjerama odgovorile na ono što su bili 
ključni izazovi u prethodnih nešto više od mjesec dana. Naravno, nakon što izađemo iz 
zdravstvenih izazova iz tog dijela krize slijedi nam jedan značajno, ako mene pitate manji, jer ipak 
da bismo razgovarali o ekonomiji, o dobrom životu i o standardu moramo prvo biti živi, a da bi bili 



živi potrebno nam je upravo dobra i adekvatna mjera zdravstvenih prije svega institucija, ali i svih 
drugih institucija, tu najmanje mislim na političke institucije da potpuno budem jasam. Međutim, 
potpuno je jasno da je Vlada napravila jedan ključni dobar potez, a to je da je slušala struku i da je 
na taj način uspješno odgovorila ovom prvom dijelu krize. Dakle, drugi dio krize je vezan za 
ekonomiju i tu ćemo naravno narednih dana, narednih mjeseci, a vjerujem i narednih godina 
razgovarati o tome kako izaći iz socio ekonomskih poteškoća koje će nesumnjivo uslijediti, ne 
samo u Crnoj Gori nego u globalu.  
 U tom smislu dopustite da se prisjetimo da je Vlada Crne Gore takođe veoma precizno 
odmjerila i prema našem mišljenju predložila nekoliko paketa socioekonomskih pomoći. Mi 
mislimo da su te mjere bile fokusirane i da su takođe pravovremene kao i ove prve i da će značiti 
jedan sveobuhvatan odgovor na ekonomsku krizu. Mi smo vrlo rado, kao vladajuća većina, 
prihvatili prijedlog Demokratskog fronta, odnosno apelovali na predsjednika Skupštine na 
kolegijumu i zajednički dogovorili da ovaj prijedlog Demokratskog fronta se nađe na zasijedanju 
Skupštine Crne Gore. Razlog je dvostruk. Prvo, mislimo da treba da razgovaramo ovdje o svim 
idejama i temama koje predlažemo jedni drugima, a drugo je zato što zaista mislimo da je on 
proizvod, kao što sam rekao na odboru, brige koju Demokratski front ima prema Crnoj Gori i mi 
nemamo nikakvu dilemu da ta briga postoji. Međutim, ključna razlika između Demokratskog fronta 
i vladajuće većine je u tome što mi brigu za Crnu Goru definišemo na različite načine. Dakle, vi 
transparentno tvrdite već godinama da i ekonomska i teritorijalna i svaka druga samobitnost Crne 
Gore treba da bude zavisna od drugih. I to je potpuno legitiman politički stav. Mi s druge strane 
mislimo drugačije kao što se i oko ovog zakona i prijedloga ekonomskih mjera razlikujemo i to je 
potpuno legitimo. Legitiman je vaš stav da brinete o Crnoj Gori na način na koji mi smatramo da je 
štetan po Crnu Goru, ekonomski štetan po Crnu Goru. Međutim, to je esencija političkih razlika i 
građani će znati da procijene kome treba dati povjerenje, za koji koncept vođenja politike, vođenja 
ekonomske politike se treba opredijeliti. 
 Nećete mi zamjeriti da kažem da dok sam čitao Zakon sam se sjetio jednog crnogorskog 
pisca koji ima jednu sintagmu "nehotična satira". Nehotičnu satiru on definiše na sljedeći način: 
"To je kada mrtvi ozbiljni kažete nešto što bi imalo smisla samo ako ste se šalili". Dakle, ponoviću, 
nehotična satira je kada mrtvi ozbiljni kažete ili napišete nešto što bi imalo smisla samo ako ste se 
šalili. E tako ja, nećete mi zamjeriti, doživljavam tekst zakona u kojem se svakom građaninu daje 
minimalna zarada, svakome se daje socijalna pomoć, svakome se daje sadni materijal, iako svi 
dobro znamo da ovu krizu nijesmo dočekali svi isto i od ove krize nećemo imati svi jednake 
konsekvence. Dakle, ima ugroženih, ima manje ugroiženih, ima onih koji nijesu dodirnuti ovom 
krizom. Dakle, mi smatramo da treba, kao što je i Vlada predložila fokusirano odabrati one 
ekonomske mjere koje će adekvatno odgovoriti trenutku. 
 Takođe, kada govorimo o socijalnim davanjima, dopustite da podsjetim da Crna Gora ima 
na godišnjem nivou 80 miliona eura socijalnih davanja. Mi smo kazali čim je počela kriza da 
socijalna davanja neće biti smanjivana. Sve što smo opredijelili za nova socijalna davanja će ići na 
ono što je već opredijeljeno budžetom. To je jedno. Drugo, dopustite da govorimo o procentu 
BDP-a koji treba izdvojiti za mjere da se usaglasimo zajednički da mi ne znamo koliki će biti BDP, 
koliki će biti primici, pa samimi tim procente ne možemo ni ustanoviti  sem na ono što je projekcija 
bila primitaka u budžetu, a saglasni smo, valjda, svi da primici u budžetu svakako neće biti onakvi 
kakvi su procijenjeni krajem 2019. godine.  
 Evo da završim. Na kraju mislim da je legitimno ovdje imati svoj politički stav, svoju 
ekonomsku logiku i nju predložiti građanima. Mi ćemo biti privrženi tome da u jednom 
civilizovanom, argumentovanom razgovoru sučelimo naše argumente. Međutim, svakako nećemo 
biti za to da idemo van onog što je zdrava ekonomska logika. Fokusirati problem i na tako 
fokusiran problem kreirati mjere i sa tim mjerama adekvatno odgovoriti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:27:42) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Milun Zogović, a neka se pripremi poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 



 
 MILUN ZOGOVIĆ (28.04.20 11:27:51) 
 
 Zdravorazumski je sumnjati da su snimci frenetičnih aplauza iz Nikšića koje smo juče vidjeli 
u informativnim emisijama zapravo proizvod jeftine fotomontaže ili su se aktivisti maskirali u 
medicinsko osoblje i aplaudirali vlasniku Demokratske partije socijalista koji je u Nikšić dojahao 
kočijom od milion eura. Ako nije ni prvo ni drugo, treba sprovesti istragu ko je naredio onim 
građanima da se postroje i aplaudiraju crnom "mercedesu" sa registracijom malom. Onako 
brutalno gaženje ponosa i bacanje struke na koljena odavno nije viđeno na prostorima Crne Gore. 
Na žalost, sjevernokorejski sindrom decenijama hara Crnom Gorom sa katastrofalnim i 
zdravstvenim i ekonomskim posljedicama od samog virusa korone. 
 Od početka preduzimanja mjera u borbi protiv pandemije COVID - 19, pored onih koje 
svakodnevno pokušavate politički kapitalizovati i čiji je najveći kvalitet blagovremenost, moramo se 
složiti da je bilo i previše onih koje se nisu smjele desiti. Brutalno gaženje Ustava i pravnog 
sistema kroz upravljanje državom podzakonskim aktima bez proglašenja vanrednog stanja. 
Objavljivanje spiskova, zatim matičnih brojeva i adresa stanovanja ljudi koji su u samoizolaciji, a 
zatim i pojavljivanje u javnosti spiska inficiranih virusom. Odluka o retroaktivnom formiranju 
Nacionalnog koordinacionog tijela, nezakoniti izbor lica M.S. na čelu tog tijela iako je propisano da 
to mora biti neko iz Ministarstva zdravlja. I dokle je Sindikat ljekara medicine ukazivao na 
nedostatak neophodne medicinske opreme, familija ministra zdravlja Kenana Hrapovića je 
pokazivala raskoš na društvenim mrežama pozirajući sa zaštitnom opremom koju su u tom i u tim 
trenutcima zdravstveni radnici mogli samo da sanjaju.  
 Odbijanje pomoći države Srbije, dijeljenje pomoći po partijskoj osnovi, igrarije od 
nepotrebnosti do neophodnosti zaštitnih medicinskih maski, pa sve do intenziviranja progona 
sveštenstva i vjernika Srpske pravoslavne crkve samo su neki od primjera zloupotreba teškog 
stanja u kojem smo se našli. A u teškim vremenima kakva su ova, odgovornost i solidarnost su 
neophodni kao jedini model za opstanak i preživljavanje. Upravo takav akt odgovornosti i 
neophodne solidarnosti je predlog zakona o mjerama podrške građanima Crne Gore zbog 
epidemije zarazne bolesti COVID-19 koji je Skupštini Crne Gore predložio poslanički klub 
Demokratskog fronta. Evo prilike da se pokaže koliko smo iskreni i da li je priča o neophodnom 
jedinstvu samo isprazna demagogija. Potreba transparentnog obezbjeđivanja neophodne pomoći 
onima kojima je potrebna je i više nego jasna i opravdana. Na ovaj način eliminišu se mehanizmi 
uslovljavanja i ponižavanja prilikom dodjele pomoći i stvaraju uslovi da pomoć neometano stigne 
na one adrese gdje je zaista i potrebna. Opravdanost prostora za kritiku što pomoć mogu dobiti i 
oni kojima nije potrebna, umanjuje želja za vjerovanjem da bar u ovim teškim vremenima niko 
neće uzeti ono što mu ne pripada, pa zakon ostavlja mogućnost odricanja prava na pomoć i 
podršku onih kojima ona nije neophodna. 
 Pozivam Skupštinu Crne Gore da usvoji zakon kao najprimjereniji odgovor situaciji u kojoj 
se nalazimo podsjećajući na riječi našeg blaženopočivšeg patrijarha Pavla da smo obavezni i u 
najtežim situacijama da postupamo kao ljudi i da nema tog interesa ni nacionalnog ni 
pojedinačnog koji može biti izgovor da budemo neljudi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:32:50) 
 
 Hvala vam.  
 Sada riječ ima poslanik Raško Konjević, a neka se pripremi poslanik Srđan Milić. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.20 11:32:59) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovane kolege, poštovani građani, 
 Naravno, mislim da danas negdje treba, ne samo danas naravno, da čujemo svi ideje koje 
imamo i da treba otvoriti dijalog u Parlamentu oko onoga što jesu ekonomski izazovi koji će biti 



pred nama. Jednako tako opozicija je mislila da Vlada na tom fonu treba da na jednoj plenarnoj 
sjednici kroz zakonske forme predloži mjere koje bi ovaj parlament usvojio i na neki način dao 
jednu vrstu ukupne potpore. Vlada se opredijelila na jednu drugu stvar, dakle da ne donosi mjere 
mimo određenih zakonskih procedura. Ne sporeći pravo Vlade da vodi ekonomsku politiku 
preuzela je u tom segmentu i odgovornost.  
 Meni će za lajt motiv poslužiti jedna kovanica koju smo maloprije čuli da pri zdravoj 
ekonomskoj logici određene stvari ne treba raditi, potpuno saglasan, mada mi niko nije mogao da 
objasni koja je zdrava ekonomska logika da 155 miliona uspete za spas 400 radnika i firme koja 
ima negativan kapital od 80 miliona.  Ako mi neko objasni koja je to ekonomska logika, ja sam 
spreman da povučem sve što sam rekao. 
 Prema tome, kad razgovaramo ovdje bojim se da nam je uvijek zdrava ekonomska logika 
negdje u zapćeku, ima različitih primjera u tom segmentu, jer ove mjere Vlade definisane na 
ovakav način mi smo u SDP-u rekli - one jesu sveobuhvatne ali nijesu dovoljne. Samo jedan 
primjer zašto mislimo da nijesu dovoljne. Ako se za jednu kompaniju da 155 miliona kako bi se 
sačuvalo 400 radnih mjesta, onda ne možete da date 155 miliona da biste sačuvali 100 hiljada 
radnih mjesta, nema logiku ni ekonomsku ni zdravorazumsku. A paket Vladinih mjera u prvom i 
drugom talasu, ako mogu tako da kažem, vrijedan je prema onome što su nam saopštili iz 
Ministarstva finansija upravo negdje oko 150 ili 155 miliona eura.  
 Kada govorimo o mjerama, one imaju svoj ekonomski dio, imaju svoj socijalni. Mi mislimo 
da nije ni približno dovoljno u ovakvim okolnostima zaboraviti dvije ključne kategorije koje su 
najviše pogođene ovom krizom, to su nezaposleni i to su penzioneri. Zašto nezaposleni mislim da 
ne trebamo nikome ni objašnjavati. Zašto penzioneri - zato što mislimo da sa minimalnom 
penzijom od 128 eura ili sa činjenicom da 65 hiljada penzionera prima penziju do prosječne, do 
282 eura je kategorija ljudi kojima treba pomoći. Zašto im treba pomoći? Prvo zato što ih Vlada 
"vara" već dvije godine oko novog zakona o PIO, koji se gubi neđe po fiokama vladinih činovnika i 
vladinih ministara s jedne strane i s druge strane što je to kategorija koja ne može više da bude, 
objektivno pričajući, na tržištu rada i ne može na bilo koji drugi način, osim pomoći države da se 
snađe, jer nije u toj vrsti pozicije starosne i svake druge. I zato mi negdje mislimo da bilo koja vrsta 
mjera, poštujući sve ideje usmjerene prema pomoći građanima, treba da bude maksimalno 
socijalno fokusirana da ne bi na bilo koji način bila zloupotrijebljena. Zato mislimo da pomoć Vlade 
prema građanima dominantno treba da ide prema ove dvije kategorije. Znači, prema onima koji su 
nezaposleni ... nezaposlenosti i prema penzionerima i svaka ta vrsta mjera na neki način treba da 
bude fiskalno odgovorna. Dakle, fiskalno odgovorna podrazumijeva OK predlažemo nešto, 
mislimo da izvor tog finansiranja treba da bude na ovaj način.  
 Naš prijedlog amandmana na ovaj zakon, uvažavajući prijedlog Fronta, jeste upravo 
činjenica da mislimo da u prvom paketu pomoć treba usmjeriti ka nezaposlenima i ka 
penzionerima u iznosu od 222 eura. To bi državu jednokratno koštalo 20,2 miliona a izvore bi 
nalazila upravo iz budžeta, ne može drugačije, je li tako, ali na način da prepoznate pozicije gdje 
se to može naći. Mi mislimo da 51 milion opredijeljenih konsultanskih usluga u vremenu krize je 
neopravdano i da on može da ide 20% dolje. Mi takođe mislimo da 140 miliona eura troška za 
usluge i za materijal je nešto što nije opravdano i da to može da ide 10% dolje. I eto ga 20,2 
miliona u tom segmentu. Jednako tako mislimo da Vlada treba da pronađe modele, nema ovdje 
izmišljanja tople vode, smao gledate šta su drugi uradili i kako ukomponovati te mjere u Crnoj 
Gori. Dakle, za nas je iznenađenje da Vlada u dva paketa mjera nije predložila nešto što je 
predložila Francuska, Njemačka, Austrija, Poljska, Slovenija, Srbija, to je formiranje garantne 
šeme za dobijanje relativno jeftinih kredita za privredu, mikro, mala i srednja preduzeća. Češka je 
dala garanciju od 16% svoga bruto društvenog proizvoda upravo u ove svrhe. Slovenija daje 6% 
svoga bruto društvenog proizvoda u ove svrhe, Srbijia daje 5% svoga bruto društvenog proizvoda 
u ove svrhe. Način jeste da banke izađu na tržište snažnije nego do sada, da im Vlada garantuje u 
određenom iznosu za te stvari i da kroz to smanjenje rizika dođemo do kamatnih stopa koje će biti 
izdržive za privredu u ovim okolnostima.  
 Ako Centralna banka, završavam predsjedniče, misli da ne treba da se miješa u kamatne 
stope u ovim uslovima krize kad je tržište mrtvo, ukupno tržište je mrtvo, onda ja mislim da 
Centralna banka najbolje bi bilo da se izmjesti neđe iz Crne Gore, jer bi to bilo najmanja šteta po 
građane Crne Gore. 



 
 
 PREDSJEDNIK  IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:39:15) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Srđan Milić, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (28.04.20 11:39:24) 
 
 Dok je ekonomija ugašena kreatori politika treba da osiguraju da ljudi budu u stanju da 
ispune njihove ptorebe i da se preduzeća mogu pobrinuti nakon što prođu akutne faze pandemije. 
Mislim da je to bio cilj predlaganja kolega iz Demokratskoga fronta ovoga leks specijalisa, koji je 
bio nasušno potreban u svim ozbiljnim državama, ali mi imamo sada situaciju da se uglavnom od 
parlamentarne većine glasa uzdržano, što jeste nit se podržava, nit se protiv, ali neka se 
evidentira i neđe će za nekoliko godina neko posegnuti za ovim mjerama i prisvojiti ih kao svoje, 
ali to je već način plagijatorskog ponašanja parlamentarne većine u dužem vremenskom periodu. 
 NKT, da se obratim direktno, pošto su predvidjeli ovu divnu mjeru mijenjajući svaki čas 
način na koji funkcionišu oko nošenja maski u zatvorenom prostoru, predlog gospođe Pavićević i 
moj jeste da NKT propiše da oni koji su vlasnici tih prostora moraju da obezbijede građanima koji 
ulaze u taj prostor zaštitne maske i rukavice, tako da i Voli i Laković i Franca i svi ostali na ulazu 
daju građanima Crne Gore te zaštitne maske, da ne bi oni donosili od kuće te maske jer ne znam 
šta se postiže sa višekratnom upotrebom jedne maske u jednom zatvorenom prostoru.  
 Ali, da se vratimo malo na ovu ekonomiju.  
 Poštovani građani Crne Gore, gospođa Pavićević i ja smo predložili tri zakona. Jedan je, 
kasnije, neću ga obrazlagati, drugi je zakon o energetici i treći je zakon o zaštiti i spašavanju.  
 O energetici, da Vlada Crne Gore u slučajevima pandemije, što je i predviđeno članom 166 
Zakona o energetici, piše u slučaju pandemije može da subvencionira račune za električnu 
energiju do 60%. Potpuno ostavili na slobodu Vladi Crne Gore hoće li nula kao što očekujemo da 
će subvencionisati građane Crne Gore ili 60%, to će biti slika i prilika načina funkcionisanja ove 
vlade Crne Gore.  
 U Zakonu o zaštiti i spašavanju, bili ste upoznati, vidio sam da ogromna većina članova 
tada nije to znala, postoji, Crna Gora je predvidjela Zakonom Fond za zaštitu i spašavanje, a tako 
se dobro puni taj fond da je za dvije godine skupio 180 hiljada evra.  Naš je predlog da se 10% od 
naknada i provizija za platni promet, a to je 3,5 miliona evra na godišnjem nivou, uključi u taj fond i 
0,1% od ukupnoga prometa mobilnih operatera. To bi na nekakav način govorilo o ozbiljnosti 
države koja je obezbijedila danas da je svaki građanin Crne Gore zadužen za 6.193 dolara. Ja 
zaista znam da jedan dio tih građana je kroz to zaduženje postao profiter i oni nisu zaduženi, oni 
su u pretplati, najveći dio njih su ili bivši ministri ili ljudi vezani za ovu vlast.  
 Ono što treba onemogućiti su korona profiteri. Korona profiteri danas u Crnoj Gori postoje, 
egzistiraju i, evo pitam kolege, ja ponešto malo znam oko te ekonomije, pa me interesuje, 
gospodine Medojeviću, čuli smo gospođu Sekulić kako je rekla da je u nekoliko dana  ostvaren 
četvoromjesečni prihod u maloprodaji. Hoćete li mi, gospodine Medojeviću, objasniti kako je 
moguće onda da PDV u Crnoj Gori nije makar duplo veći u iznosu, ako je ostvaren 
četvoromjesečni prihod, nego se kaže da je skoro na istome nivou. A dobili smo informaciju ovdje 
od ministar finansija kad smo bili da je dobro bilo punjenje PDV-a i drugih poreskih prihoda u 
prvom kvartalu. Je li istina to što kažem? Jeste.  
 E sada, poštovana gospodo, mi smo predlagali da se smanji PDV na ugostiteljsku, odnosno 
na gastronomiju i to je uradila Njemačka od 1. jula smanjuje sa 19% na 7%. Onda se govori o 
tome da Centralna banka Crne Gore nema način kako će da riješi problem vezano za finansiranje 
turističke djelatnosti. Juče je u Hrvatskoj potpisan ugovor između banaka i Hrvatske banke za 
obnovu i razvoj da se mikro, malim i srednjim preduzećima putem mjera COVID -19 obezbijede 
krediti u iznosu od 100 hiljadu do milion i 250 hiljada a po pravilu ne više od 25% ukupnih 
poslovnih prihoda korisnika kredita.Grejs period je 12 mjeseci, rok otplate godinu dana, prve tri 
godine kamatna stopa je 0. Dvije ... 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:44:30) 
 
 Kraj je izlaganja, gospodine Miliću. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (28.04.20 11:44:33) 
 
 Ja ne znam što ste vi alergični na ovo moje prekoračenje. 
 A druge dvije godine je kamatna stopa do 1,25%. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:44:43) 
 
 Uopšte nisam alergičan na vas, nadam se ni na mnoge druge, ali u svakom slučaju 
dogovor je pet minuta, vi ste prekoračili pet minuta. 
 Sada riječ ima Andrija Popović, a neka se pripremi poslanica Željka Savković. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (28.04.20 11:45:00) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Što se tiče samog prijedloga predlagača Demokratski front o urgentnim mjerama, ja ću reći 
da to sve lijepo zvuči, naravno da je to nerealno. Samo ova jedna mjera koja se tiče podrške svim 
punoljetnim građanima Crne Gore u iznosu od minimalne cijene rada bi iznosila nešto oko 120 
miliona eura. Dakle, ovaj paket je vrijedan nekoliko stotina miliona eura. Crna Gora to ne može da 
uradi. Jasno nam je kakva je pozicija Crne Gore. Da podsjetim, mi nemamo svoju valutu. Najbolje 
možda što je Crna Gora uradila u novijoj istoriji je uvođenje 98. godine njemačke marke kao 
platežnog sredstva, poslije toga 2002. godine eura, to je do sada sjajno bilo, ali sad smo veoma 
hendikepirani s tim što nemamo svoju valutu, ne možemo da štampamo novac kao što štampaju 
sve zemlje regiona, sve zemlje svijeta. I Išto da radimo? Ja bih lično volio kada bismo mi ponovo 
vratili sada našu valutu perper, ali da li je to realno u ovom trenutku uraditi,  mislim da nije. 
 Sve ove mjere koje je Vlada predložila, Liberalna partija, crnogorski liberali uglavnom 
podržavaju. Tu ima dosta sugestija crnogorskih liberala prihvaćenih. Jedna nije još uvijek 
prihvaćena, tiče se podstanara u Crnoj Gori, ima oko 20 hiljada porodica podstanara. Većina njih 
je prestala da radi polovinom marta, a ostala im je obaveza plaćanja zakupa stana i svih onih 
režijskih troškova. O tome se mora povesti računa. Takođe, ono što je veoma važno to je poziv 
građanima da, naročito u vremenu pandemije, prioritet bude kupovina domaćih proizvoda. Mi smo 
već preko 40 dana zatvoreni u našoj kolijevci, u našoj crnogorskoj kući i normalno bi bilo da u 
ovom vremenu trošimo, kupujemo proizvode iz naše bašte, iz našega dvorišta i tako unaprijedimo 
crnogorsku ekonomiju. Da podsjetim na katastrofalan bilans koji ima crnogorska ekonomija, 
pokrivenost uvoza izvozom odnosno obratno je samo nekih 15,7% bilo u prošloj godini. Izvezli 
smo oko 400 miliona eura a uvezli čak 2,5 milijarde eura. To se mora ubrzano mijenjati. Mi imamo 
sjajnih proizvoda domaćih, imamo sjanu mesnu industriju, imamo sjajne poljoprivredne proizvode, 
imamo sjajnu industriju, proizvodnju mliječnih proizvoda, da ne govorim o crnogorskim vinima, 
rakiji. Dakle, njeguški pršut, njeguški sir, sir kolašinski, pljevaljski i durmitorski, maslinovo ulje, 
masline iz Ulcinja, Bara, sva crnogorska vina, rakije, med, imamo sjajne proizvode.  
 Takođe pozivam građane da ovo ljeto ostanu u Crnoj Gori. Teško će biti putovati, ali da oni 
koji mogu da ljetuju, a mnogo Crnogoraca i Crnogorki je ljetovalo u proteklim godinama u 
inostranstvu, da ostanu da troše u našoj kući. Imamo sjajne hotele, male velike, sjajna etno sela i 
sigurno je da te neprevaziđene ljepote Crne Gore treba pogledati i istražiti. 
 Uglavnom, ljetujte u Crnoj Gori, poštovani građani i građanke, ljetujte u Crnoj Gori, kupujte 
domaće, ostanite doma koliko možete, čuvajte se. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:50:35) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanica Željka Savković, a neka se pripremi Suad Numanović. Izvolite. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (28.04.20 11:50:42) 
 
 Poštovani građani, gospodo kolege, 
 Da li zato što smo mala država sa 620 hiljada stanovnika smatramo da i pomoć građanima 
koji su na rubu egzistencije mora biti minimalna, pa se svi pozivaju na 70%, 50% i 100% 
minimalne zarade. Slušajući o minimalnoj zaradi ovih dana rekli bismo da je ona u najmanju ruku 
500 eura.  
 Najavljujući da će se i u Crnoj Gori u jednom momentu pojaviti virus, znajući da će još više 
trpjeti oni koji trpe u ovoj državi već toliko godina, kada se već uveliko u januaru pričalo o virusu 
koji već hara svijetom i Evropom, zašto se nije sazvala vanredna sjednica Skupštine Crne Gore da 
se zajedno svi poslanici u Skupštini Crne Gore dogovore šta je najbolje uraditi za narod Crne 
Gore? Očigledno samo zato što je ova vlada htjela i Demokratska partija socijalista da iskoristi 
ovaj virus da bi se promovisala za izbore koji već slijede u septembru ili oktobru ove godine, da se 
zabrane sva javna okupljanja u državi Crnoj Gori da ne bi druge partije mogle da se sastanu, da 
ne bi mogle da se održavaju litije, da majke ne bi protestovale i da ne bi protestovali svi 
nezadovoljni građani u državi Crnoj Gori. Zašto ova vlada, kada je shvatila kakva opasnost prijeti 
za finansije države Crne Gore, nije samo uradila ono što je trebala da uradi, da ispoštuje onog 
građanina koji se zadnjih godina bori za neko svoje pravo? Zašto nije ispoštovala majke Crne 
Gore kojima je neustavno oduzela stečeno pravo i automatski stavila da njih 22.000 samim tim i 
njihove porodice dobiju tu neku zaštitu i neku satisfakciju za život sa 193 eura svoga primanja? 
Zašto se nisu ispoštovali svi oni radnici kojima ova država duguje, metalci, KAP-ovci, dakićevci, 
radnici Košute, Boksita, Željezare, fabrike ležajeva i još njih i te koliko? Da su se sva ta 
potraživanja vratila ljudima po Ustavu Crne Gore danas bi i te kako i Vlada bila rasterećenija 
pružajući i razmišljajući kome treba da pruži ovu pomoć, pa bi sve ovo što sada radi bilo upućeno 
samo onim najugroženijima u Crnoj Gori. Zašto taksista koji je u ovim danima ostao bez posla na 
poziv Vladi da dobije neku pomoć dobio je odgovor od Vlade da se javi Crvenom krstu? Javi se 
Crvenom krstu i ne dobije odgovor iz Crvenog krsta, a kada je na instistiranje poslje 20 dana dobio 
odgovor rekli su da njemu to pravo ne sleduje zato što, gle slučaja, njegova supruga prima 128 
eura sa Zavoda za zapošljavanje, koja je inače bila korisnica naknade i kojoj je oduzeto to stečeno 
pravo, a zbog nezaposlenosti i zbog invalidnine prima 128 eura.  
 Zašto ljudi koji su bolesni od karcinoma u doba korone i te kako moraju čekati htjeli ne htjeli 
i strahovati da li će svaki dan u njihovom životu u ovome periodu biti ugroženiji, da li će se pojaviti 
možda u ovom periodu čekanja neka metastaza? Ako smo lideri u regionu, zašto su nam građani 
gladni i zašto predsjednik poziva ljude iz Italije da dođu na ljetovanje na crnogorskom primorju ako 
toliko građana u Crnoj Gori postoji, ljudi sa sjevera koji zbog nemogućnosti ne znaju gdje je most 
na Đurđevića Tari?  Kada imamo toliko slučajeva koji nikada nisu bili na našem moru zašto Vlada 
ne obezbijedi da svima ovima koji trpe sada u ovoj situaciji ne obezbijedi da besplatno ljetuju na 
našem moru? Zašto juče, dragi zdravstveni radnici, kada je predsjednik Crne Gore posjetio 
Nikišić, zašto aplauzi za predsjednika koji vas je doveo u situaciju da ste najneplaćenija struka u 
Crnoj Gori? 
 Poštovani građani, dok čekate pomoć Vlade, polako ćemo nestajati iz Crne Gore. I ovako 
nestajemo, samo očigledno što ovi koji imaju to ne primjećuju. Hvala i želim vam sve najljepše, 
dragi moji građani. Trpite i dalje ako nijeste u stanju da se pobunite. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:55:22) 
 



 Hvala vam. 
 Za komentar se prijavio Srđan Milić. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (28.04.20 11:55:31) 
 
 Koleginice, komentar je vezan za činjenicu da ste govorili o minimalnim zaradama i svemu 
ovome, a ja želim da vas i crnogorsku javnost upoznam sa odgovorom koji sam dobio od Vlade 
Crne Gore vezano za 2019. godinu, tako da je jasno da nismo, kao što reče jedan maloprije, svi  
jednako ušli u krizu, a nećemo svi jednako ni izaći iz krize. Kaže se ovdje da je najviša prosječna 
zarada za izvršnog direktora u preduzećima u većinskom vlasništvu države, gospođo Savković, 
4.401,87 evra, a da je najveća prosječna zarada za predsjednika upravnog odbora u okviru 
privrednih društava u većinskom vlasništvu države 3.070, 91 evro ili tri poslaničke plate imaju 
izvršni direktori preduzeća u većinskom vlasništvu države. Inače to su legende koje su uspjele da 
naprave u luci Bar 2018. godine 22 miliona evra duga, Montenegro erlajnsu vidjeli ste i sami 155 
miliona evra, u Barskoj plovidbi 2.700.000 evra, u Crnogorskoj plovidbi 2.000.000 evra, u 
Montecargu u više godina 6 - 7 miliona evra, željezničkom prevozu 2 miliona evra. Samo sam 
toliko želio da komentarišem ovaj dio priče oko minimalnih zarada. Ako ćemo minimalne zarade 
onda svima, i A i B i C grupi, minimalne zarade u Crnoj Gori, a ne govoriti pola od 4.000, pa će da 
primi onaj 2.000, a za ovoga se borimo da bude od 70% na 100% . 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 11:57:10) 
 
 Hvala vam. 
 Ne želi komentar. Hvala vama, poslanice Savković. 
 Sada riječ ima poslanik Suad Numanović, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović. 
Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (28.04.20 11:57:23) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Pred nama je ovaj zakon leks specijalis sa dodatnim amandmanima koje smo dobili od 
SDP-a i svaki je svakako legitiman naročito u ovom vremenu u kome se nalazimo, u vremenu 
epidemije sa COVID-19. Ja želim sve nas da podsjetim da je i razlog donošenja ovoga zakona 
upravo pandemija sa COVID-19 i negdje stičemo utisak da poslije mjesec i po dana jednog 
profesionalno sprovedenog posla prije svega zdravstvenih institucija, ali i ostalih institucija države 
Crne Gore, mi u ovom momentu stičemo utisak da je stvar sa COVID-19 završena. Želim sve nas 
da podsjetim da epidemija COVID-19 i dalje traje. Mi ovu situaciju držimo u Crnoj Gori pod 
kontrolom, imamo jako pozitivne rezultate održavanja ove pandemije pod kontrolom, ali znamo da 
je ovo jedan nevidljivi neprijatelj i ne znamo kako će se on ponašati u periodu koji je pred nama. 
Kako će se ponašati u ljetnjim mjesecima, ne znamo, pretpostavka je na jesen da se može 
povratiti, a ovo opet sve govorim ne da dodatno sad uplašim, nego samo da uozbiljim sve nas da 
ovaj problem sa COVID-19 može da traje i u periodu najmanje do kraja ove godine ako ne i duže, 
odnosno do vremena pojave vakcine. Ako je to tako onda i Predlog ovog zakona, ovih mjera u 
ovakvim ciframa sigurno nije realan. On jeste onako fin, fino zvuči da svaki građanin Crne Gore 
dobije određenu nadoknadu, fino je to kad amandmanski djelujete da ta nadoknada bude veća 
nego što je predloženo, fino je to kad negdje po grubim procjenama, ovdje nemamo procjenu ali 
čuli smo grube procjene da on košta 145 miliona eura. Ako ovaj zakon s jedne strane dovodi do 
kratkoročne pomoći građanima Crne Gore, a istovremeno svi smo se zalagali da u Crnoj Gori 
imamo targetirane osobe kad i u kojoj situaciji treba da pomognemo, u ovoj situaciji sigurno treba 
da pomognemo onima koji su najugroženiji. Dakle, imamo taj socijalni karton koji na žalost nije 
doveden do kraja, prve dvije faze jesu dovedene. Mi imamo jednu sasvim solidnu i dobru bazu 
onih koji koriste mogućnost socijalnih davanja i želim da vas podsjetim da na tom spisku se nalazi 



negdje oko 54.000 korisnika socijalnih davanja, da uz to imamo još 130.000 penzionera i čini mi 
se nekih 12.000 koji primaju nadoknadu na Zavodu za zapošljavanje. Dakle, radi se o cifri koja na 
godišnjem nivou iznosi blizu 600 miliona eura koji se moraju servisirati.  
 Ja sve nas ovdje pitam, ako krenemo ovako sa neselektivnim ili davanjem svim građanima 
Crne Gore ne uvažavajući ono što jesu najugroženiji građani u granicama realno mogućeg koje su 
pretočene kroz prvi i drugi paket mjera, a znamo da u prvom paketu preko 20.000 građana je 
dobilo određenu socijalnu pomoć, i penzioneri i oni koji su socijalno ugroženi. Znam u drugom 
paketu da će dobiti oni koji su na birou za nezaposlene, znamo da će dobiti i oni penzioneri koji na 
žalost u prvoj tranši nijesu dobili ovu pomoć, a sad će dobiti. Tako i tu imamo nešto oko 22.000 - 
23.000 korisnika koji će dobiti ovu socijalnu pomoć. Ako sve to će dati kao rezultat sigurnost i 
održavanje socijalnih i penzionih davanja onda pitam korisnike socijalnih i penzionih davanja da li 
bi voljeli da jednog mjeseca ili dva prime duplo veći iznos, ali zato da im se u narednom periodu 
dovede u pitanje redovnost i sigurnost njihove ... isplate. Prema tome, molim vas, nijesam 
eknomista ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:02:35) 
 
 Kolega, imate komentare, tako da ćete moći još u odgovoru na komentare da govorite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (28.04.20 12:02:46) 
 
 ... izgrađena je u Crnoj Gori prije 45 godina. Endokrinologija ima osam kreveta u Crnoj Gori, 
gospodine Numanoviću, a 60 hiljada šećernih bolesnika. Jedan od najvećih trgovaca u državi ima 
30 hiljada artikala u svojoj ponudi, a jednocifren broj onoga što je proizvedeno u Crnoj Gori.  
Gospođa Pavićević i ja smo 29. marta poslali pitanje Vladi Crne Gore - imate li plan interventnih 
nabavki, 07 - 08. aprila je Vlada Crne Gore ne odgovarajući još uvijek na to pitanje, usvojila 
odluku, tek tada, o usvajanju plana interventnih nabavki. Sada se govori o tome kako su se postigli 
uspjesi. Uspjesi su da jedan i po milion evra dnevno dajemo za uvoz hrane, a mi smo vam 
ponudili, i to je jedna od mjera koje prepoznajem kod Fronta, da se izvrši otkup svih viškova 
prehrambenih i poljoprivrednih proizvoda. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:03:50) 
 
 Hvala. 
 Pravo na odgovor, poslanik Numanović. Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (28.04.20 12:03:52) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Miliću. 
 Na vaše pitanje ću odgovoriti upoređujući zdravstveni sistem Crne Gore sa zdravstvenim 
sistemom država koje su mnogo bogate, od Italije, Španije, pa do Sjedinjenih Američkih Država. 
Ono što jeste karakteristika ovog zdravstvenog sistema koje smo često čuli ovdje i kritikovali smo 
ga, naročito iz reda opozicionih klupa, imamo jedan dobar organizacioni sistem i ono što je 
najbitnije imamo ljudstvo, jer mi u ovoj borbi protiv COVID-19 smo ovu bitku dobili, dobijamo i 
dobićemo je sa sopstvenim medicinskim kadrom i to je najveći potencijal Crne Gore. Složiću se sa 
vama da određeni infrastrukturni objekti fale, prije svega klinika za infektivne bolesti, bolnica u 
Podgorici i još određeni broj tih zdravstvenih ustanova, ali ovakva preraspodjela u zdravstvenom 
sistemu i ovakva reorganizacija zdravstvenog sistema je dovela do toga da mi u svakom momentu 
smo imali dovoljan broj kreveta, dovoljan broj postelja za razliku, kažam, od razvijenih država i to 
nam je davalo sigurnost da možemo odgovoriti situaciji da se nalazimo u onoj srednjoj ili najtežoj 
situaciji da smo imali broj oboljelih ili eventualno smrtnih slučajeva.  



 Kratko sa jednom rečenicom, često čujemo to robne rezerve. Ono što jeste dobra stvar za 
građane Crne Gore da mi nijesmo osjetili nestašicu bilo kojeg od tih proizvoda i to je po meni 
negdje najbitnije. Medicinske opreme koju mi pokazujete, kažem evo i dan danas Šapanija traži i 
dobija pomoć u medicinskoj opremi jer medicinski radnici i dalje nijesu snadbjeveni. Kod nas su 
svi snadbjeveni medicinski radnici sa opremom. Naravno da to u početku nije bilo u očekivanom 
obimu, ali kako je vrijeme odmicalo i medicinsku opremu, maske, zaštitna odijela, rukavice i tako 
dalje dobijali smo i mislim da je to vrijeme iza nas i da raspolažemo tom opremom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:06:32) 
 
 Sada komentar ima poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.20 12:06:36) 
 
 Ja ću samo da vam ukažem na ono što smo imali priliku da čujemo iz vaših redova, kao i 
prije neki dan. Vi smatrate da je opravdano izdvojiti, u dva paketa je izdvojeno milion i po eura za 
160 hiljada ljudi, to je 125 hiljada penzionera i 35 hiljada nezaposlenih, milion i po eura. Vi 
smatrate da je dovoljno da se za preko sto hiljada zaposlenih izdvoji oko 150 miliona koliko je prvi 
i drugi paket pomoći. Dakle, kada se ovo sabere je nekih 155 miliona pomoći cjelokupnoj 
crnogorskoj privredi, njenim penzionerima, njenim nezaposlenim i tako dalje. Kada neko iz 
opozicije predloži, a svi smo na neki način predlagali da se povećaju plate zdravstvenim radnicima 
prethodnih godina - nije trenutak. Kad vam mi ukazujemo da ne prosipate 155 miliona eura za 
jednu kompaniju, jer to nema nikakvu ekonomsku logiku, to je opravdano samo zato što vi imate 
većinu. Ljudi, ovo je realna priča, ovo je poređenje dva broja. Ne može za crnogorsku eknomiju, 
penzionere, nezaposlene i građane biti dovoljno 155 miliona eura u prva dva paketa, kad ste to 
dali samo za jednu kompaniju koja ima 400 zaposlenih i kojoj je gubitak 80 miliona. Kad mi neko 
objasni koja je to ekonomska logika, ja mu samo kažem - uloži svoje pare, majstore, nemoj pare 
građana, svoje pare uloži, kupi tamo, ako vjeruješ u tu priču.  
 Nije da nema novca, ima za to što vi opredijelite jer imate većinu da je to ispravno. Sad vas 
ja pitam što ćemo da radimo sa tom firmom. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:08:41) 
 
 Hvala vam. 
 Odgovor na komentar, poslanik Numanović. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (28.04.20 12:08:50) 
 
 Hvala. 

Kolega Konjeviću, ovdje govorimo o dva paketa ovih mjera. Ja sam govorio o zaštiti  
penzionera, zaštiti socijalno ugroženih koji su tačno targetirani, koji se prepoznaju kroz sistem 
socijalnog kartona. Govorim o drugom paketu gdje su nezaposleni i oni penzioneri koji nijesu bili 
obuhvaćeni prvim paketom, a primaju minimalnu penziju i to sa svim onim drugim mjerama, kao 
što ste rekli, košta 155 miliona, a već ovih dana čujemo da se radi na izradi i trećeg paketa mjera 
koje treba da budu ekonomski generator svih ovih negativnih ekonomskih posledica koje smo 
imali u prethodnom periodu, jer mi čitav budžet koji imamo kad bi podijelili i dali, vi kao ekonomista 
znate da to nije put rješavanja ekonosmske situacije u kojoj se nalazimo.  
 Pitanje opravdanosti Montenegro erlajnsa, ja ću samo jedan segment kao građanin da 
istaknem. Ono čime dijelim zadovoljstvo jeste činjenica da je taj Montenegro erlajns sve građane 
koji su se našli na teritoriji Crne Gore a nijesu građani Crne Gore po njihovoj želji odvezao u 
njihove zemlje porijekla i sve građane Crne Gore koji su se našli bilo gdje u svijetu, a izrazili želju 



da dođu, doveo je u svoju državu Crnu Goru. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:10:52) 
 
 Hvala vam.  
 Sad riječ ima poslanik Jovan Vučurović, a neka se pripremi poslanik Petar Ivanović. 
 Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (28.04.20 12:11:01) 
 
 Poštovani građani, da podsjetim da je DF na samom početku ove krize predložio hitne 
mjere kojima bi se ublažile njene posljedice i moram da istaknem da je opasnost po građane Crne 
Gore što se tiče ekonomskog i socijalnog dijela mnogo veća nego u drugim državama Evrope, jer 
su ovdje ekonomija i socijalni sistem razoreni odavno korupcijom i djelovanjem jedne kriminalne 
organizacije. Režim je uporno odbijao i odbija da usvoji naše predloge i pomogne građanima iz 
prostog razlog jer tu ne vidi bilo kakvu korist za sebe, za svoju promociju, pa se zbog toga, 
poštovani građani, na desetine hiljada vas u ovom trenutku nalazi na rubu i na ivici siromaštva, a 
sa druge strane otvoreno se pomaže i otvoreno se promovišu tajkunske firme po Crnoj Gori. Da 
vidimo mi u čemu je tu neka razlika između onoga što je ponudio Demokratski front, što su naši 
stavovi i što je ono sa čime je u narod i među narod izašla Demokartska partija socijalista i 
fantomsko NKT.  

Dakle, DF je predložio povećanje plata u zdravstvu. DPS je odbio da poveća plate čime je 
pokazao svoj odnos zajedno sa ministrom Hrapovićem i prema ljekarima i medicinskom osoblju. 
Takođe, naš predlog urgentne pomoći usmjerene ka svakoj porodici, ka svakom pojedincu u Crnoj 
Gori, dok DPS građane hapsi i vodi predizbornu kampanju u vremenu pandemije.  
 Idemo dalje. Demokratski front predlaže da se svakom punoljetnom građaninu isplati 222 
eura, svakom maloljetnom 111 evra, jer je na hiljade ljudi u ovom trenutku bez bilo kakvog 
primanja, dok Demokratska partija socijalista isključivo obilazi svoje glasače.  
 Dalje, Demokratski front predlaže podjelu paketa neophodnih proizvoda svakoj porodici u 
Crnoj Gori, dok Demokratska partija socijalista vodi kampanju, kao što rekoh, i dijeli pakete 
isključivo svojim pristalicama i to preko svojih mini izbornih štabova koji se sastaju u desetinama  u 
vrijeme dok izvjesni Begić i ostala ekipa promovišu socijalnu i fizičku ditancu i izvjesne mjere. Oni 
se sastaju u desetinama po raznim štabovima od Nikšića do Plava i dijele pakete i preko partijskog 
Crvenog krsta.  
 Imajući u vidu da je Milutin Simović uništio poljoprivredu, Demokratski fronta zahtijeva da se 
svakom domaćinstvu koje ima mogućnost da proizvodi hranu obezbijedi sadni materijal i đubrivo 
za godišnje potrebe, dok DPS i taj Simović subvencionišu samo pristalice svoje partije.  
 Demokratski front traži da Ministarstvo zdravlja obezbijedi svakom građaninu Crne Gore 
komplet zaštitne opreme, maske, rukavice, opremu za dezinfekciju, dok se  DPS laktaroši i njihovi 
satileti preko svojih tajkunskih firmi bukvalno bave preprodajom. Poštovani građani, DPS se bavi 
preprodajom ove opreme, pokušava da se okoristi dok traje najveća muka građana Crne Gore. 
Posebno nam je u pamćenju ministar Kenan Hrapović, ne znam šta bih rekao za njega osim da se 
pokazao kao jedan od najvećih kolekcionara hirurških maski u  ovoj zemlji zajedno sa svojom 
familijom.  
 Demokratski front traži da se poštuju prava i slobode građana, dok Demokratska partija 
socijalista koristi muku građana da zaoštri diktaturu u Crnoj Gori, hapsi se mitropolit, privode se 
građani, uhapsilo se više od hiljadu građana, pokušava da se obračuna sa liderima sprskog 
naroda itd. Eto nekih razlika između Demokratskog fronta i Demokratske partije socijalista u ovom 
teškom vremenu za građane Crne Gore. Demokratski front kaže pomozimo svima u Crnoj Gori, a 
ovdje je jedan prije mene rekao - ne, ne nemojte svima, nemojte svima da pomognemo. DPS kaže 
- mi vodimo kampanju i ne interesuju nas građani, samo sigurni glasači i donekle Tuzi, e to nas 
interesuje.  
 Dakle, DF je ispunio svoj zadatak. Da smo mi vlast ovo što je danas predloženo ovdje, ovo 



što je Demokratski front predložio bilo bi ispunjeno odmah, poštovani građani, a što se tiče onih 
što su juče u Nikšiću aplaudirali i onih što ovdje aplaudiraju i još na drugim mjestima što 
aplaudiraju diktatoru, njima može biti poruka samo - sretni robovi su najljući i najžešći protivnici 
slobode. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:16:34) 
 
 Sada  riječ ima, poštovane kolege, poslanik Petar Ivanović, a neka se pripremi poslanica  
Ljiljana Đurašković. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (28.04.20 12:16:45) 
 
 Zahvaljujem. 

Poštovani građani Crne Gore, uvaženi predsjedavajući, drage kolege poslanici, 
  "U oblasti ekonomije svaki postupak, navika, institucije ili zakon ne izazivaju jednu već niz 
posljedica. Samo je prva od svih posljedica trenutna, ona se manifestuje kada je uzrok i vidi se, do 
ostalih se dolazi postepeno, one se ne vide, a bilo bi korisno da se predvide. U tome jeste razlika 
između loših i dobrih ekonomista. Prvi uzimaju u obzir vidljive posljedice, a drugi ne samo njih već 
i one koje je neophodno predvidjeti." Ovo je napisao Frederik Bastijat 1848. godine. Frederik 
Bastijat je moj heroj, jedan od najboljih ekonomista svijeta. Sjetio sam se njega slušajući veoma 
pažljivo ono o čemu bi trebalo da diskutujemo, a to je ne paket pomoći o kojem smo diskutovali na 
osnovu prethodne tačke, već ono što je predlog leks specijalisa koji su uvažene kolege iz 
Demokratskog fronta ponudile za diskusiju. 
 Danas sve više srijećem ljude koji znaju sve o kompleksnim stvarima, ali veoma malo ili 
nimalo o jednostavnim suštinskim koji pokreću svu kompleksnost. Veoma je lako biti na 
kompleksnoj površini, ali veoma teško u jednostavnom izvorištu ekonomskih tokova. Danas mnogi 
znaju sve o posljedicama, ali veoma malo o uzrocima. Od osam tačaka ovog Predloga zakona 
četiri su administrativne prirode, a četiri se odnose na besplatnu dodjelu novčanih sredstava, 
besplatnu podjelu sadnog materijala, besplatnu podjelu maski i druge medicinske opreme koja je 
potrebna građanima i besplatnu podjelu neophodnih prozvoda.  
 Bilo bi sjajno kad bismo živjeli u društvu u kojem je moguće besplatno dijeliti sve. Međutim, 
to besplatno prije toga mora da se zaradi i ja ovdje prije svega razmišljam o tome kako se osjećaju 
u Crnoj Gori oni koji rade. Oni koji rade i oni koji rade shodno zakonu. Dakle, ne o govorim o 
onima koji rade ali su van zakona u sivoj ekonomiji ili u crnoj ekonomiji, govorim o onima koji rade, 
koji ispunjavaju svoje zakonom predviđene obaveze koji pune budžet iz kojeg između ostalog 
treba i da damo to što je navodno besplatno.  
 Zaboravili smo da pomenemo investitore. Koliko smo puta osuđivali investitore ovdje, 
posebno strane, koliko smo im riječi zamjerki, pa čak i optužbi upućivali, a koliko se sjećam prvi su 
priskočili da besplatno pomognu, ali svojom voljom. Ne zato što ih je neko primorao, ne zato što je 
to bilo njihova zakonska obaveza, nego zato što su to učinili svojom voljom. 
 Čuo sam jednu dobru ideju, a to je da bi dobro bilo da uvedemo svoju valutu i da štampamo 
novac. Gospodin Milić je recimo govorio malo o tome. To bi bilo fenomenalno, to bi bilo sjajno 
kada bismo mogli štampajući novac da rješavamo ekonomske probleme i te trenutne posljedice 
bile bi dobre. Imali bismo puno novca u našim džepovima, ali kako bi to izgledalo prisjetimo se i 
inflacije i hiperinflacije. Da podsjetimo uvažene građane na onu očiglednu hiperinflaciju kada se 
novac štampao u Beogradu odlukom političke elite i kada smo nalazili novac na ulicama, kada 
vam je trebao ovoliki štos novca da biste kupili kilogram hljeba. O tim posljedicama nećemo sada, 
sada ćemo samo o besplatnoj podršci. 
 Što se tiče javnih okupljanja, šta ja sa Svjetskom zdravstvenom organizacijom, šta je sa 
preporukama koje je ova institucija dala da se zabrane sva javna okupljanja? Da li je iza Svjetske 
zdravstvene organizacije stajao neko iz redova DPS-a ili je to savjet stručnjaka kojima se divimo 
kada kažu nešto pametno, dobro, hrabro što treba da smanji štetu ili da sačuva vrijednosti koje 
stvaramo? Ali, kanimo se politizacije, mislim da nije vrijeme da o tome razgovaramo sada, treba 



razgovarati o tome da li ovo što predlažete ima i kakve ekonomske posljedice. Da li je to dobro ili 
loše, ne trenutno nego trajno. Pretpostavljam kakvi će biti komentari, u kome će ići pravcu.   
 Niko se nije osvrnuo na to da su subvencije i način dodjele subvencija javne, one nijesu 
targetirane tako da ih jedan dio građana dobije, svako može da se prijavi za subvencije. Meni lično 
odgovara jedan od vaših predloga. Imam dovoljno prostora da usadim koliko god hoćete kalemova 
loze i da mi date i đubriva, ali ko će to da plati i da li će to što ću dobiti besplatno za mene da bude 
veliki podstrek da radim na tome? Ili je možda mnogo bolje da se svojim radom i trudom sam 
potrudim da dođem do tih kalemova vjerujući da to može da bude neki dobar biznis, vjerujući da 
time mogu da zaposlim ljude, da ispunjavam obaveze koje su utvrđene zakonom?  
 Zato završavajući diskusiju želim da uputim poziv svima da prate mjere koje propisuje 
Nacionalno koordinaciono tijelo i Vlada Crne Gore. Da onog momenta kada se steknu uslovi za 
rad  zavrnemo rukave  i radimo i to će biti najbolji odgovor na pandemiju.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (28.04.20 12:22:28) 
 
 Gospodine Ivanoviću, s prvim dijelom onoga što ste pročitali se slažem i prihvatam da kad 
je ekonomija u pitanju nije dovoljno da reagujete samo na ono što vidite nego i da morate da znate 
da predvidite stvari. Ali mi smo kao odgovorni ljudi koji sjede u Parlamentu, koji se bave politikom, 
koji prate dešavanja, u saznanju da je Crna Gora ekonomski tigar Balkana, da je ovo 
najdinamičnija ekonomija na Balkanu, čuli smo da smo spremno dočekali pandemiju, znamo kako 
zemlje u regionu koje su isto odgovorne prema svom budžetu reaguju koliko one novca izdvajaju 
za svoje građane. Jer, da vas podsjetim, država je organizacija koja svojim građanima koji su je 
napravili omogućava lakši život, ona služi građanima. 
 Prema tome, mrzna Srbija, skoro deset puta više iz svog budžeta u procentima je planirala 
nego Crna Gora, Hrvatska još više, Njemačka 21% onoga budžeta, onoga njemačkog budžeta 
21%. Znači mi smo se vodili tim parametrima. Zašto onda tigar ekonomski  ne bi mogao da 
pomogne svojim građanima, i to koliko? Sve ovo što smo mi planirali je oko 3% budžeta, 3% 
budžeta. Pazite, svi građani da dobiju, punoljetni, tu dobijaju i oni koji rade. Ostavili smo 
mogućnost da svi koji smatraju da njima ta pomoć nije neophodna se nje odreknu i da se ona 
smatra njihovim doprinosom, njihovom humanitarnom pomoći, jer to je jedini način da izbjegnemo 
marifetluke u podjeli pomoći, da svi dobiju pomoć. Kad je u pitanju poljoprivreda, ne misli se ovdje 
sad na profesionalce koji imaju hektare i hektare, ovdje se misli na ljude koji žive od poljoprivrede 
da bi preživjeli. Tako je. 
 Ako nije precizno definisano, pomognite, dajte amandman da ga preciziramo. Pominjali ste 
ovdje, iako se to odnosilo na izlaganje gospodina Milića, ali pominjali ste štampanje novca. U 
normalnim zemljama države koje imaju mogućnost da štampaju novac, Crna Gora nije jedna od 
njih, to rade projektovano, vi to znate, da bi unaprijed pomogle sjetvu, pa se žetvom stvore novi 
kvaliteti, nova materijalna vrijednost koja pokrije to, ili za nabavku nafte, za građevinske 
poljoprivredne mašine itd. Ali nećemo sad o tim ekonomskim kategorijama, nego samo da vas 
podsjetim, u to vrijeme o kojem ste vi pričali znate ko je bio na vlasti u Saveznoj Repulici 
Jugoslaviji dijelom i u SFRJ - to  je Savez komunista u prvom dijelu pa DPS. Znate li ko je imao 
najveću korist od primarne emisije, treba li da vas podsjetim - tajkuni DPS-a. Ja ne mogu da 
razumijem da vas nije stid, gospodine Ivanoviću, to da pominjete, pa vi znate da Milo Đukanović 
lično je dijelio pare iz primarne emisije Draganu Brkoviću i družini ovdje koji su se bogatili. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:25:55) 
 
 Hvala, poslaniče Radunoviću. 
 Pravo na odgovor, poslanik Ivanović. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (28.04.20 12:26:01) 



 
 Razumio sam u prvom dijelu vaše diskusije da vam je ključna riječ odgovornost i mislim da 
sve što je do sada urađeno rađeno je pažljivo vodeći računa upravo o odgovornosti. Odgovornosti 
prema zdravlju građana, odgovornosti prema svim stanovnicima Crne Gore, odgovornosti prema 
privredi i odgovornosti prema državi.  
 Nije zahvalno praviti poređenja koja ste vi dali, a ne pomenuti broj stanovnika. Crna Gora 
ima 620.000 stanovnika, ostale zemlje imaju mnogo, mnogo više stanovnika. Uporedićemo i 
relativne podatke ako želite to. Ali, kad već  govorimo o tim podacima takođe treba da uporedimo i 
smrtnost u Crnoj Gori i istim tim zemljama koje ste naveli. Smrtnost u Crnoj Gori je pet puta manja 
nego samo u jednoj bolnici u Srbiji. Na žalost po tu bolnicu, po te ljekare i po te ljude. Dakle, 
nemojmo čupkati ono što nam odgovara, dajte da govorimo o svemu. Upravo je u tome razlika 
između uzroka i posljedica, posljedice pripadaju svima nama, one nijesu partijski obojene, 
pojedinačno. Ove posljedice o kojoj mi danas razgovaramo pripadaju svima nama.  
 Drugo, slažemo se da postoje građani kojima je potrebna pomoć, naravno slažem se tu sa 
vama i moja diskusija nije bila usmjerena u tom pravcu. Zato se vodi jedna ozbiljna i odgovorna 
socijalna politika i svi građani kojima je potrebna socijalna pomoć trebaju da dobiju takvu vrstu 
podrške. 
 Što se tiče novca za investicije, obezbijeđen je i obezbjeđuje se. čuli ste prije nekoliko 
dana, paket od 120 miliona eura podrške od IBRD-a. Ja imam samo jednu zebnju, da kompletan  
paket neće biti povučen. Šta ćemo sa tim? Kako pomoći privrednicima u Crnoj Gori da povuku cio 
paket, zašto o tome ne razgovarate? Zašto ne priznamo da u Crnoj Gori ipak ne postoji dovoljno ni 
preduzetničke kulture, ni znanja, ni vještina, ni obrazovanja i da je potrebna pomoć da bi se što je 
moguće više novca prelilo u investicije i pokrenula proizvodnja. 
 Završavam, ako dopuštate samo jednu rečenicu. Imam li dva ili tri minuta, izvinjavam se? 
Hvala, u redu. 
 Kada je DPS bio toliko moćan tokom perioda hiperinflacije, prosto se čudim da nijesmo 
smislili jedan dobar plan, a to je da štampariju ili makar njen ogranak preselimo na Cetinje ili 
Podgoricu i da štampamo para koliko nam god treba i da podijelimo novac svima koji traže novac, 
da se napune džepovi i naduvaju onako kako ih je naduvala inflacija. Tako da se prisjetimo svih 
onih koji su činili vlast u to vrijeme i koji su donosili odluke.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:28:41) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riiječ ima  poslanica Ljiljana Đurašković, a neka se pripremi poslanik Boris Mugoša. 
Izvolite. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (28.04.20 12:28:54) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče. 
 Uvaženi građani, prateći socijalno - ekonomsku sliku u Crnoj Gori, Demokratski front 
predlaže zakon o urgentnim mjerama pomoći građanima Crne Gore zbog epidemije korona virusa. 
Ovim zakonom uređuju se urgentne jednokratne mjere podrške građanima Crne Gore za vrijeme 
trajanja pandemije odnosno epidemije u Crnoj Gori.  
 Demokratski front predlaže da se svakom punoljentom građaninu Crne Gore dodijeli pomoć 
u visini minimalne zarade u Crnoj Gori, a svakom maloljetnom licu polovina te vrednosti. Ovim 
zakonom Ministarstvo ekonomije će svakom porodičnom domaćinstvu u Crnoj Gori srazmjerno 
broju članova domaćinstva  dodijeliti paket neophodnih proizvoda. Ministarstvo zdravlja će 
obezbijediti svakom građaninu Crne Gore komplet preventivne zaštitne opreme od zarazne bolesti 
COVID-19, rukavice i denzinficijense. Ovdje imam dužnost da zastanem i da pitam zašto niko nije 
objasnio našim građanima kako se pravilno stavlja maska, nosi maska i kako se odlaže, isto to i 
za rukavice, jer dovoljno je jedan potez koji nije prikladan i da se građanin kontaminira. 



 Takođe moram da kažem, zašto se prodaju maske građanima, cijena jedne maske je bila 
10 centi, sada jedna maska košta više od kilograma hljeba, to je sramota. Vlada je dužna da 
našim građanima obezbijedi besplatno maske. Ako je već donijela uredbu da se nose maske, a 
građani su svojim sms porukama, svojim donacijama donirali za pomoć za higijenska sredstva ili 
zaštitna sredstva, znači besplatna dodjela maski i opreme.  
 Dalje, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja će svakom domaćinstvu koje ima 
mogućnost  da proizvodi hranu obezbijediti sadni materijal i đubrivo za godišnje potrebe. Da se 
otkupljuju domaći proizvodi a da se smanji uvoz hrane. Nadležna ministarstva su dužna da 
državnim organima i organima lokalne samouprave realizuju navedene mjere podrške u roku od 
15 dana. Pojedinac, odnosno porodično domaćinstvo može se samoinicijativno zvaničnim 
dopisom nadležnom ministarstvu odreći prava na ovu pomoć. 
 Zašto smo mi ovo predložili? Epidemija virusa COVID-19 je dovela u pitanje biološki 
opstanak velikog broja građana Crne Gore. Poštovani građani, od 2015.godine pokušano je da se 
uvede socijalni karton u Crnoj Gori. Međutim, to do dana današnjeg nije realizovano. Prema 
podacima zvaničnim od decembra 2019.godine, preko 77.000 lica prima materijalnu pomoć u 
iznosu od  63 eura. Šta može  da se kupi za 63 eura kada je potrošačka korpa samo za mjesec 
mart iznosila 640 eura? 
 Dalje, veliki broj narodnih kuhinja ne mogu da odole potrebama naših građana za obrokom, 
zato što je veliki broj građana ostao bez posla i bez ikakve materijalne donacije. Iz ove pandemije 
najvažnije je izaći psihofizički zdrav. Na žalost, mnogi će gladni dočekati kraj pandemije. Zbog 
toga Demokratski front i predlaže ovaj zakon. 
 Hvala lijepa. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (28.04.20 12:33:09) 
 
 Hvala vama, poslanice Đurašković. 
 Poslanik Boris Mugoša, a neka se pripremi poslanica Danijela Pavićević. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (28.04.20 12:33:19) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče, uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, 
 Kada je u pitanju predlog kolega iz Fronta, ja sam na sjednici Odbora dao svoje mišljenje, u 
konceptualnom smislu nijesam saglasan sa tim predlogom. Zaista smatram i to sam negdje na 
pitanje novinara izjavio da u Crnoj Gori ne trebaju da dobiju svi pomoć bez obzira na njihov 
materijalni položaj jer nijesu svi ugroženi i da oni koji imaju treba da daju, a ne da primaju bilo 
kakvu pomoć od države.  
 Potpuno je legitimno da neko predloži ovakav koncept i bio je u nekim zemljama 
primijenjen. Na kraju krajeva ako ćemo malo i sa teorijskog aspekta u pitanju je taj čuveni 
instrument socijalne politike univerzalni dohodak. Jedan od glavnih pobornika između ostalog je 
Fridman koji pripada jednoj školi ekonomskoj koja kolegama iz Fronta nije bliska, nije u određenim 
segmentima ni meni, bio je i neki eksperiment u Finskoj prije dvije godine, nije pokazao za sada 
dobre rezultate.Kažem legitiman, ja nijesam pobornik takvog pristupa. Osim toga u par drugih 
članova jeste iskazana želja da određena ministarstva daju određeni vid podrške, ali su nejasni 
kriterijumi, tako da u smislu implementacije sam siguran da bi bilo dosta problema.  
 Međutim, ono što želim da potenciram tiče se ove priče koju često čujem prethodnih dana. 
Možda to nije dobro sa aspekta uskopartijske logike, ali ja želim da kažem građanima ono što 
treba da čuju, a ne ono što žele da čuju. To je da će glavni izazov biti da se obezbijede penzije, 
socijalna davanja, finansiranje zdravstva i obrazovanja na način kako je planirano postojećim 
budžetom. Znači, izazov će biti postojeća prava da se isplate iz budžeta jer to po budžetu je 
milijardu eura. Mi smo planirali milijardu eura ove godine za finansiranje obrazovanja, za 
finansiranje zdravstva, za socijalna davanja i za Fond penzijsko-invalidskog osiguranja, milijarda 
eura, 60% tekućih izdataka i budžeta fondova se tiče ovih kategorija.  
 Da li će se budžet moći napuniti u adekvatnom obimu - neće, i zato me čudi od ljudi koji su 



poslanici, uzgred ekonomisti, da kažu uzećemo iz tih kategorija budžeta. Kojih kategorija budžeta? 
Sve ono što smo planirali, nema više toga. Valjda je svima jasno da ne može budžet biti 
2.600.000.000 ove godine. Onda je najednostavnije govoriti dopadljive stvari, ali ja mislim da u 
ovom trenutku treba da imamo dodatni stepen ozbiljnosti. 
 Evo, ja sam koordinator opštinskog odbora u jednoj lokalnoj samoupravi gdje je opozicija 
na vlasti. Kad su mi rekli oni hoćemo li da napadamo mjere te lokalne samouprave, rekao sam 
nemojte, to je najlakše uraditi. Nemojte nijednu negativnu riječ da kažete za te mjere, možda 
mislimo da nijesu dovoljne, ali je li ovo trenutak gdje trebamo da se tako ponašamo? Zato što taj 
predsjednik opštine, što god ja mislio o njemu, ima problema, ne može budžet da napuni. On bi 
htio toliko toga, ali nema para. Zbog toga zaista molim sve samo da budemo realni i da smo 
svjesni jedne stvari.  
 U Crnoj Gori mjesečno 55.000 korisnika dobija neko pravo iz dijela materijalnih davanja, a 
neko i više, preko 80.000 je isplata mjesečno. Znači, to je 80 miliona godišnje što je 1,84% GDP. 
Ako govorimo o ovim mjerama, nema nekih sličnih iskustava u regionu, jedino je to uradila Srbija. 
Nemam ja ništa protiv toga, ali vidite da i u implementaciji nije jednostavno primijeniti tu mjeru. 
 Tako da generalno to je negdje sugestija svima nama da ne mislimo da ćemo sa ne znam 
kakvim mjerama mi ostvarivati ne znam kakve političke poene, jer će sve ovo da prođe. Onda se  
treba pogledati i reći je li bilo dovoljno odgovorno i ozbiljno ono što smo predlagali tokom ove 
epidemije. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 12:38:19) 
 
 Zahvalio bih se poslaniku Mugoši.  
 Obaviješten sam da je najavljena koleginica Danijela Pavićević, neka se pripremi poslanica 
Daliborka Pejović, poslije nje poslanica Vera Bulatović. 
 Izvolite, poslanice Pavićević. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (28.04.20 12:38:37) 
 
 Hvala. 
 Na samom početku pitam se ima li potrebe da se podsjećamo na to da su u Crnoj Gori i 
prije pandemije i prije koronavirusa živjeli najsiromašniji građani u Evropi. Treba li se podsjećati da 
su ovu zemlju u kojoj se nije izgradila nijedna bolnica u posljednjih pola vijeka napustio veliki broj 
ljekara? Treba li podsjećati da je i pod pritiskom besperspektivnosti ogroman broj mladih ljudi 
napustio zemlju tražeći sreću negdje drugo? Kao da sve to nije bilo dovoljno, Crnoj Gori nije bilo 
dovoljno bijede, pojavi se i ova korona i primora većinu građana da razmišlja doslovno o 
preživljavanju.  
 Danas imamo koronu, teško je povjerovati u ovakvoj jednoj situaciji kada oni koji imaju malo 
dijele to malo sa komšijom koji ima još manje, da se može desiti selektivnost prilikom raspodjela 
paketa sa namirnicama, dakle da među nama žive i oni koji idu osnovne životne namirnice kao što 
su ulje, brašno, šećer i tome slično ne dijele svima kojima je to potrebno. Znaju to najbolje građani 
po terenu, uzaludne su izjave kako svi dobijaju redom, ne možete ubijediti nekoga tamo na terenu 
da je dobio ako on dobro zna da nije dobio. Podržaćemo sve mjere koje su od opšte koristi i koje 
ne podrazumijevaju spiskove građana i selektivnost. Ozbiljne evropske države, poštovani građani, 
ovih dana pokazuju kako se štite građani svoje države. Pa ugledali smo se i u tome na njih, pitajte 
ih kako se to radi. 
 Ovih dana često se pominje riječ solidarnost i to je nešto što je proklamovano i sa najviših 
nivoa državnih i ona se uočava među samim građanima. Realnost nije takva kada je u pitanju 
solidarnost države prema građanima. Zašto državne kompanije u većinskom vlasništvu države ne 
pokažu solidarnost kroz račune za utrošenu električnu energiju? Zašto prodajete zaštitna sredstva 
kao što su zaštitne maske i rukavice? Dijelite ih, zaboga, besplatno. Jedan primjer  solidarnosti iz 
Opštine Budva - u Budvi su svi parking prostori beslatni, dignute rampe, svuda se možete parkirati 



bez plaćanja što je za pohvalu što se tiče Opštine Budva, dok u Podgorici imamo poskupljenje 
pakring prostora, poskupljenje usred perioda korone.  
 Gospodo, države postoje radi građana, a nije obrnuto ako se nekome učinilo usljed 
predugog vladanja, pa se nekima na pozicijama vlasti ova situacija sa koronavirusom čini kao 
prilika za prisvajanje  što više vlasti kroz suspenziju osnovnih prava i sloboda. Hapšenje građana 
od strane Policije zbog statusa na društvenim mrežema nije ništa drugo nego ponižavanje same 
institucije, poštovana policijo. Saslušanje mitropolita vidim isključivo kao jednu konstrukciju u 
političke svrhe, a štetu će imati sami kreator. Nakon što sve ovo prođe, neophodno je zaista 
snažno afirmisati princip odgovornosti zbog svega ovoga što se dešava ovih dana. Država mora 
da zaštiti svoje građane. Moraju građani biti važniji od pojedinih firmi, kojima je data pomoć veća i 
od one koja se nudi ovih dana za oporavak male privrede. Je li potrebno nabrajati razne 
subvencije koje je država izdala onima koji to nijesu zaslužili? Da li je potrebno da pominjemo 
podjele povoljnih kredita i stanova onima koji već imaju tri ili četiri? Da smo se kao država bavili 
korupcijom, danas skoro da i ne bismo imali koronu, ne bismo je osjetili, hoću reći u ekonomskom 
smislu. Zato, gospodo, neka niko ne govori kako nema novca. Ima. Bahaćenje mora prestati. 
Izvucite novac od privilegovanih pojedinaca i usmjerite ih na zaštitu stanovništva od siromaštva. 
Vrijeme je za poštenu društvenu raspodjelu. Korona profiteri su najgori talog ovoga društva i 
moraju se sankcionisati bez obzira na to sa kim su povezani. Ako smo za sada svi zajedno dobili 
bitku za zdravlje naših građana, vrijeme je da se dobije i bitka za časnu, poštenu, pravednu, jer 
samo takva može biti vječna Crna Gora. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 12:44:33) 
 
 Hvala, poslanice Pavićević. 
 Poslanica Pejović je sljedeća, a neka se pripremi poslanica Bulatović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (28.04.20 12:44:43) 
 
 Hvala vam, uvaženi potpredsjedniče.. 
 Ja ću bukvalno u nekoliko teza iznijeti svoj odnos prema ovom zakonskom prijedlogu, 
cijeneći činjenicu i nadajući se da je on proistekao zaista iz pažljivog čitanja Ustava Cre Gore koji 
našu državu definiše i kao građansku i kao ekološku, ali posebno kao građansku državu socijalne 
pravde. Kada to imam u vidu onda mislim da neću reći ništa novo ili možda samo dopuniti svoje 
kolege koji su pričom o socijalnoj politici zapravo potvrdili da bi teško mogli prihvatiti ovakvo 
zakonsko rješenje kao nešto što je dobar odgovor na trenutnu situaciju u Crnoj Gori. Suština, čini 
mi se, naših politika koje i vodimo i imamo u Crnoj Gori jeste politika jednakosti kada su u pitanju 
prava. Ali, kada je u pitanju socijalna politika to ne možemo da kažemo, i zato ona postoji kao 
kategorija u svakom društvenom uređenju i u svakoj državnoj politici. Ta socijalna politika nije 
politika usmjerena na sve građane, nego se tačno zna na koga se ona odnosi, koga se zapravo 
tiče. S tim u vezi samo da podsjetim da se socijalna politika pravi u svakoj zemlji i u svakom 
društvu da bi se pomoglo onima koji su socijalno nejednaki, da bi se pomoglo siromašnima, 
ugroženima i da bi se radilo na takozvanj socijalnoj koheziji. Ovakvo zakonsko rješenje koje je 
nama predloženo je sve samo nije to, zato što daje mogućnost da svima na isti način i pod 
jednakim uslovima dajemo ista prava. Zaista smatram da smo time apsolutno derogirali ono što je 
suština vođenja i kreiranja socijalne politike u svakoj zemlji. I moram da vas podsjetim, ovim ste 
dali za pravo svim tajkunima o kojima ovdje svakoga dana govorite, da primaju jednako kao onaj 
koji nema jednog eura u džepu, bez ozira na njihova prava ili njihovu mogućnost koju ste ostavili 
ovim zakonskim rješenjem da ta sredstva mogu da uplate negdje drugo ili da to daju nekom 
drugom. Dakle, to je jedna vrsta uravnilovke u socijalnom smislu, što smatram apsolutno 
neprihvatljivom kategorijom. To je jedno što želim da kažem.  
 Drugo, ovaj dio paketa koji ste ponudili nikako ne možemo posmatrati izolovano od ukupnih 
mjera podrške koje sad stižu sa svih strana, uključujući i međunarodne organizacije, ne samo ono 
što radi trenutno naša Vlada, odnosno ljudi u Crnoj  Gori ili institucije iz Crne Gore. 



 Dakle, ovo je ozbiljna priča koja mora da podrazumijeva jednu koordinisanu akciju, da se 
ne bi duplirala davanja koja su usmjerena prema određenim socijalnim i drugim kategorijama, i 
znajući za ono što je  najavljeno i od strane evropskih institucija, od Svjetske zdravstvene 
organizacije, evropskih banaka i mnogih drugih subjekata, koji će sigurna sam biti dio ovog 
procesa. Zaista mislim da se ovo mora voditi na ozbiljan način i da svaka vrsta čak i zakonskog 
akcidenta ili incidenta u tom smislu može samo izremetiti taj  plan koji ne mora biti i ne smije biti 
kratkoročan i urgentan, nego mora biti dugoročan. Prema tome, zalažem se za ovakav pristup 
kada je u pitanju sistem odgovora na pandemiju korona virusa i iskreno se nadam da će biti 
mehanizama, jer smo o tome pričali proteklih dana u ovom parlamentu, da se taj posao na javan i 
transparentan način i maksimalno kontrolisano dovede do kraja. Moram reći, ne bih bila srećna, 
ne ni kao pripadnica DPS-a niti kao poslanica u ovoj skupštini, nego kao građanka Crne Gore, da 
se potvrdi ili desi da je bilo koji ili jedan euro otišao tamo gdje ne treba. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 12:48:21) 
 
 Hvala, poslanice Pejović. 
 Poslanica Vera Bulatović, a neka se pripremi poslanica Vuković. 
 
 
 VERA BULATOVIĆ (28.04.20 12:48:28) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Korona virus je između ostalog osvijetlio i odnos institucija prema ljekarima, ali i prema 
zdravlju stanovništva uopšte. Trideset godina vladavine DPS-a je ova korona stavila tačku na I. 
Saznali smo u kom smo socijalnom stanju i ono što godinama primjećujemo, otvaranje narodnih 
kuhinja i pomaganje ljudi koji su zdravstveno sposobni i snažni da mogu da rade uzimajući im 
posao a otvore im narodne kuhinje. Ovaj  zakon predložen je kao neko ko bi trebao da pomogne 
ovima što je DPS osiromašio ovih 30 godina, i siromaštvo nije slobodan izbor. Na nepoznanicu 
stanovništva zvanu COVID odgovoreno je nizom uredbi, zabrana i obavještenja. Nizom akata koji 
su suspendovali i Ustav, veći dio zakona i zakone o ljudskim pravima građana, a zvanično nije 
proglašeno vanredno stanje, pa bi se moglo reći da je i ova predizborna godina počela ne lažnim 
državnim udarom već pravnim državnim udarom.  
 Korona je ukazala na sve bolesti crnogorskog zdravstva. Iz zdravstvenog sistema Crne 
Gore godinama unazad odlaze ljekari, nezadovoljni svojim statusom u društvu. Godinama 
obećavate izgradnju gradske bolnice u Podgorici, izgradnju infektivne klinike. Postojeći objekat je 
dotrajao, neadekvatan, a uz to se nalazi u prostoru koji nije u vlasništvu Kliničkog centra Crne 
Gore. Ovo je infekcija, a niti jednog infektologa u Nacionalnom koordinacionom timu. Nova 
oprema koju je pribavila Vlada Crne Gore, zdravstveni sistem čini mnogo jačim i uspješnijim i 
efikasnijim. Ova oprema omogućava efikasniji, precizniji i brži rad, to stoji, ali rad bez doktora na 
čelu nema nikakvog efekta. Bez zdravstvenih radnika svi ti roboti su gomila elektronike i metala. 
Junaci ovog vremena su anonimni, oni rade, to su: izabrani doktori, doktori hitne službe, 
medicinske sestre, laboratorija, bolnički ljekari, medicinski tehničari i medicinske sestre, 
higijeničarke, vozači i drugi nemedicinski radnici, zdravstveni su junaci koji su bili i ostali na prvoj 
liniji odbrane i onda  kad nije bilo zaštitne opreme, čak i kad nijesu postojale ni maske, ni rukavice, 
a skafanderi i viziri su bili misaona imenica. To su oni koji za svoje pregalaštvo ne traže nagrade u 
vidu funkcija, traže samo svoje zasluženo mjesto u društvu u kom žive i rade, i oni nemaju kad da 
aplaudiraju ispred bolnice u Nikšiću. To su oni koji iza sebe su ostavili ovih 40 dana svoje porodice 
i svoju djecu nijesu vidjeli, dane dežurstva su proveli odvojeno od porodice i ne traže direktorsko 
mjesto kao nagradu za stručno usavršavanje. Stručne reference naspram partijskih referenci još 
jednom su poginule. Partija je ipak jača od stručnosti.  
 Jednokratna socijalna pomoć od strane vladajuće koalicije ima istoriju zloupotreba. 
Mogućnosti zloupotrebe ovog novca su još veće ako se dodjeljuju bez adekvatne kontrole i 
transparentno. U većini slučajeva nije poznato gdje i kome je otišao taj novac. Siromaštvo nije 
slobodan izbor. Na račun toga je DF donio ovaj zakon, da bi smanjio zloupotrebe DPS-a koje su, 



vjerujte mi, već sad vidljive na terenu, Ako ćete da vam kažem, u mjesnoj zajednici Grudska 
mahala u Nikšiću postoje podjele DPS glasačima, DPS aktivistima, pa ponekad se zaluta broj 
telefona, da nijeste slučajno prešli u DPS. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 12:53:13) 
 
 Hvala, poslanice Bulatović. 
 Poslanica Vuković. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (28.04.20 12:53:17) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče Nimanbegu, na datoj prilici da govorimo o ovom 
prijedlogu Demokratskoga fronta. Čini mi se da baš i češće treba da vidimo prijedloge 
Demokratskog fronta i da raspravljamo o njima u Parlamentu, jer ćemo u suštini moći da  
demistifikujemo to u čemu se sastoji, čime je ispunjena ili da ne kažem čime je prazna politika 
Demokratskog fronta. 
 Zbilja, kada vidimo ovaj zakon možemo samo reći jedno - za Demokratski front je politika 
željoteka, a funkcionišu sve vrijeme kako u svojoj političkoj ideologiji tako i u njenome ostvarivanju 
na principu "lezi ljebu da te jedem", ali se plašim da oni u stvari Crnu Goru doživljavaju kao taj ljeb 
koji treba iźesti, posebno na terenu populizma. Znate, vidim da mnogi poslanici pa čak i vladajuće 
partije kada su pitanju ovako populistički prijedlozi imaju određeni oprez govoreći o ovom zakonu, 
ali ja vam moram kazati da su populizam i altruizam kao dvije paralelne prave koje se nikada i 
niđe neđe poklopiti ni sresti. Nemojte da u ovakvoj teškoj situaciji u kojoj se nalazi i Crna Gora i 
Evropa i svijet manipulišemo građanima i njihovim teškim stanjima i situacijama. Ja ću podvući i 
stanjima, a ne samo situacijama, jer svakako da u Crnoj Gori i prije pandemije koronavirusa 
postoje građani koji veoma teško žive i mi treba da se borimo za onu situaciju u kojoj će zaista što 
manji broj građana živjeti teško i živjeti o socijalnoj ili na socijalnoj pomoći.  
 Kada pročitam prijedlog zakona Demokratskog fronta, a pažljivo saslušavši diskusiju 
poslanika Petra Ivanovića, ništa drugo mi ne preostaje no da kažem - besplatno se najskuplje 
plaća, a kome je Crna Gora jeftina onda zaista politikantstvo služi za jedno jeftino potkusurivanje 
đe vi jednu pandemiju koristite kako biste se politički ili partijski okoristili. Neće moći, ali to  
proizlazi zaista iz vaše političke baze. S obzirom na to, čitala sam jednu veoma zanimljivu studiju, 
a ta studija govori u prilog tome da je od mikroba na svijetu umrlo oko tri i po milijarde ljudi. U 20. 
stoljeću koje je krvavo stoljeće, najkrvavije stoljeće, kada smo imali više ratova, dva samo 
svjetska, kada smo imali holokaust, umrlo je milijardu i sedamsto hiljada. Mikrobi na zemlji, kaže ta 
studija, postoje tri i po milijarde godina, a čovjek postoji samo dvjesta hiljada godina, ali naravno 
da Demokratski front koji populariše politiku "nebeskoga naroda" i u ovoj situaciji kada se traba 
skoncentrisati na zdravstvo, na nauku, na struku, kada treba vjerovati ljekarima i odazvati se na 
njihov poziv, oni vidimo da govore o nekim  da kažem božanskim rješenjima, jer pobogu treba 
pružiti otpor i pokazati ne strah i ljudsko dostojanstvo, kome - mikrobima koji se nalaze u našem 
organizmu i razaraju naš organizam. Demokratski front je zaista jedna volšebna partija i ja im na 
tome čestitam, ali molim vas da nam što češće šaljete ovakve prijedloge zakona, posebno u ovako 
teškim i odsudnim trenucima u kojima se nalazi Crna Gora, jer zaista mogu da kažem da je srpski 
nacionalizam jedna politička religija koja teži preraspodjeli regija, mijenjanju geografskih karata i 
naravno da teži da ustoliči boga Marsa u svetinjama koje brane od svojih građana i koje danas 
žele da postanu stjecišta zaraza u našoj državi, i vi branite tako nešto. Vidim da pišete takođe 
populističke i takozvane teološke  tekstove kako biste produhovili građane i građanke Crne Gore, 
ali ste zaboravili da smo mi kao građani prošli jedan složeni proces emancipacije.  
 Naravnoda je Demokratska partija socijalista bila predvodnik tih promjena kako naše 
svijesti tako i naše savjesti i naravno da je dovela građane do ove vrste stanja i ove vrste 
odgovornosti. Zamislite, vi pozivate građane na bunu. U čemu? U tome da zaštitite sebe od 
drugoga i druge od sebe, u tome vi želite da naše građane pozovete. Preporučujete ekonomske 
mjere koje sam rekla da su zaista potpuno nesuvisle. Zašto? Zato što niko od vas nije pomenuo 



niti jednu jedinu mjeru Vlade, a svaka mjera Vlade koja je do sada predložena i koja će se 
sprovoditi podrazumijeva jedno oprezno mjerenje težine budžeta Crne Gore i ne tako olako 
mjerenje onoga što je u stvari naša budućnost i onoga što nas śutra čeka. Ja razumijem da ste vi 
u tom svom, evo tu mi je i kultna knjiga koja bi trebala da postane vaša knjiga, Filozofija palanke 
Radomira Konstantinovića ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 12:58:56) 
 
 Poslanice Vuković, ušli ste u crveno. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (28.04.20 12:58:57) 
 
 Samo da završim ovom rečenicom. 
 U duhu palanke zaista ste i ograničili i svoju potrebu da neđe pružite otpor onome što je u 
stvari neumjereno politikantstvo, jer ne pomenuti ovako dobre mjere Vlade Crne Gore koja je 
država koja znate i sami kako živi, naravno da je turizam jedan od najznačajnijih izvora prihoda, to 
su usluge, vi u ovom trenutku govorite - đe su pare. Ne budimo naivni, ne budimo manipulativni, 
budite iskreni, budite otvoreni makar jednom kako bismo i o vašim zakonima koji pokazuju ovakvu, 
prije svega pravničku a drugo političku neozbiljnost i koji tako olako funkcionišu na  terenu 
populizma i mi prihvatili kao politiku altruizma, jer ja želim da vidim da vi kao ljudi koji su zabrinuti 
za svoje građane kao što vidim... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:00:04) 
 
 Hvala, poslanice Vuković. Ja sam prethodno zaboravio da zahvalim koleginici Pejović na 
uštedi vremena. 
 Izvolite, poslanice Jočić. 
 Poslanice Jočić, nisam bio skoncentriran. Što tražite? 
 
 
 MARINA JOČIĆ (28.04.20 13:00:11) 
 
 Komentar. 
 Hvala vam. Nadam se da ću imati prekoračenje kao moja prethodnica, dozvoljeno. 
 Oko tri i po milijarde godina postoje mikrobi, od kako dvjesta miliona godina postoje ljudi, ja 
mislim da ovakve se skupine i družine nije okupilo kao što je u DPS-u. Kažete da je naš zakon 
željoteka, a za vas je korona željoteka. Sve što ste mogli da dobijete i o čemu ste mogli da 
sanjate, recimo početkom marta, vi ste dobili sa koronom. Zaustavili ste litije, narod zatvorili u 
kuće, ni prema kome nikakvu odgovornost nemate, sve pokrivate mjerama nekakvog NKT-a, što 
znači Nacionalno koordinaciono tijelo za zarazne bolesti, a njime rukovodi čovjek koji je stručnjak, 
navodno stručnjak za krompir i takve su i mjere. Možete reći da malo ima bolesnih, malo 
zaraženih, naravno da ima malo kad ste sve ljude zatvorili u kuće. Sve ste zatvorili u kuće, sve 
one mjere koje ste trebali u početku da primijenite, nijeste primijenili, pustili ste da uđu ljudi i da ne 
budu u karantinu koji su unijeli bolest u Crnu Goru. O tome ćemo nekom drugom prilikom. 
 Kažete da smo mi populisti. Mi nismo populisti. Ima para, a vi patriote, pa ćete pomoći. Svi 
oni koji su dobili ove stanove i kredite za stanove sad je pravi trenutak da ih vratite narodu. Imate 
novca, milioni i milioni su za to potrošeni, izvolite molim vas. Naša ideja je bila da svaki građanin 
Crne Gore dobije 222 eura, svaki punoljetni građanin, da ne ponavljam te mjere da ne trošim 
vrijeme, a onaj ko je odgovoran, a kome ne treba u jedan poseban fond da vrati, isti onaj fond gdje 
ćete i vi vraćati te pare za stanove. Kredite koje ste dobili na 30 godina, fino uzmite novi kredit, 
pravi kredit, na tri godine, na pet godina i odjednom vratite pare. Zašto je vama korona željoteka i 
za obračun sa crkvom, ne samo litije? Dvadeset godina u teritorijalnim vodama Bigove postoji 



plutajuća zastava, crkvena, 4S, koja služi pomorcima kao orijentir i kao jedna neizgovorena 
moliltva svetom Nikoli koji je zaštitnik pomoraca. Šta toliko ima važno da uradi crnogorska policija 
u ovom trenutku nego da ide u petak i da makne tu zastavu? To je najpreča mjera NKT-a i policije, 
da se makne crkvena zastava, nemate pametnijih poslova. Da ne govorim o ovome što ste odlučili 
da poslije 15, ne 15 nego poslije mjesec i po dana pauze proglasite da je obavezno nošenje maski 
zato što ima na lagerima maski koje ste kupili i koje desetostruko hoće da prodate. A šta ćemo sa 
respiratorima, hoće li od 18. maja morati svaki stoti građanin da zavrgne po jedan aspirator na 
leđa da ga nosi da ga otplaćuje, jer vam je višak, da vratite pare vama i tajkunima. To su oni 
respiratori koje ste plaćali po 19 hiljada eura, a mogli su da se nađu za pet hiljada, kako su ih 
humanitarci nabavljali.  
 Ovo što radite u vrijeme korone, ovu izbornu kampanju, ovu pljačku naroda, ovu 
bezosjećajnost za one koji nemaju, to je neviđeno, to je neviđeno, to ne radi nijedna diktatura. I pri 
tome aplaudirate, vaši ljudi, dovodite ljude da aplaudiraju, da se ponižavaju kada dođe despot sa 
"majbahom". Da, i "majbahe" neka prodaju ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:04:27) 
 
 Poslanice Jočić, imali ste minut više od tri minuta. Završite rečenicu. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (28.04.20 13:04:34) 
 
 Koja je to firma u Crnoj Gori, koji je to funkcioner zaradio milion eura da može sebi da 
priušti da vozi milion eura? Odmah prodajte "majbaha" ako ima iko na svijetu koji bi sada to kupio. 
Dva imate, pa ga stavite u taj fond i usvojite ovaj zakon. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:04:51) 
 
 Poslanice Vuković, izvolite, imate odgovor na komentar. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (28.04.20 13:04:53) 
 
 Zahvaljujem. 
 ... poslanici Jočić na ove njene iznesene teze. Prvo je postavila jedno retoričko pitanje i 
kazala, čini mi se i da je ono O karakteristično za srpsku narodnu poeziju bilo - O ima li takve 
skupine i ima li takve družine kao što je ova koja se sada skupila u klupama Demokratske partije 
socijalista. Saglasna sam, koleginice Jočić, da ovakve skupine nije bilo u Parlamentu, skupe 
skupine koja vam nikada neće dozvoliti da se jeftino igrate i poigravate Crnom Gorom, a posebno 
njenim građanima. 
 Znate što je skupo, koleginice Jočić, i što je jeftino? Sve što se može kupiti novcem je 
jeftino, a u ovom trenutku je najskuplje zdravlje građana i građanki Crne Gore. Kažete, zatvoreni 
su ljudi, urnisana sloboda u Crnoj Gori, a nećete da pomenete da već četvrti dan nema inficiranih 
u Crnoj Gori. Pa nije to dejstvo više sile, nema ovdje vis major, ovdje ima samo djelovanja 
logičnog i dosljednog ljekarske i političke struke. Pominjete toliko puta potpredsjednika Simovića i 
njegov poziv agronoma, pa pozabavite se biografijama najvećih političara svijeta koji su mijenjali 
lice Evrope i lice Amerike, pa i Rusije, vaše Rusije, pozabavite se recimo biografijom jednog od 
najznačajnijih političara koje je Rusija ikada imala, pa ćete viđeti da je bio noslac počasnog 
doktorata iz oblasti agronomije. Vi kao ljudi koji bi trebalo da pospješujete i podstičete 
poljoprivredni razvoj, naročito danas, i vi i mi, ja to radim sve vrijeme u ovom parlamentu, trebalo 
bi da znate da je Petar I Petrović Njegoš, koliko ja znam i raspolažem istorijskim podacima, donio 
tu krtolu, koju toliko pominjete sa nekom vrstom indignacije i izrugivanja, u Crnu Goru kako bi 
nahranio ovaj narod i kako bi on konačno krenuo putevima svoje nezavisnosti i samostalnosti, jer 



je ta krtola doprinijela i te kako jačanju svijesti o tome da onaj ko je ekonomski nezavistan će biti i 
državno i državnički nezavistan što Crna Gora sada kao ekonomski tigar u regionu i pokazuje. Da, 
siromašna Crna Gora koja je izašla iz svih tih užasnih ratova pokazuje to u najvećoj mjeri. 
 A kako se vi odnosite prema njenoj istoriji najbolje pokazuje vaš lider koji se na onaj način 
ponio prema istorijskom Cetinju, pa se danas Cetinjani javljaju i bune. To je u stvari mjera vaše 
politike, to je u stvari bezmjera vašega nacionalizma i jedne, mogu da kažem i huškačke, ako 
hoćete, politike. Ali, trebalo bi vi koji ođe korone... (Govor iz klupa) Ja nijesam rekla na što 
huškate, huškate očigledno na populizam i populističke mjere.  
 Dakle, vi kažete da je korona naša željoteka. Kako to vama priliči kada biste vi uvijek sa 
onih litija poručivali da sve što se dešava u Crnoj Gori u tom trenutku proizlazi iz božije volje.  Zar 
onda ne možemo i mi ako bismo se služili tom vašom terminologijom kazali Bože, vidite li ni Bog 
nije na vašoj strani, koleginice Jočić. Ima jedna kultna knjiga Fromova "Imati ili biti". Mi smo 
političari koji ne žive samo jedno. Mi želimo da naši građani i budu i da jesu, ali i da imaju, a ne 
samo proizvođenje neke magle ideološke od koje se niti može živjeti, ali koleginice Jočić, 
najvažnije za koju se ne može živjeti. Mi živimo za kulturnu Crnu Goru, Crnu Goru kulture... 
velikoga bogatstva budućeg naših građana i građanki. To je naša želja. Ali vidite, mi govorimo o 
politici, o mogućnostima, o realnosti, a ne o željama i velikim iluzijama. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:09:07) 
 
 Hvala, poslanice Vuković. 
 Ja bih zamolio kolege sa mjesta da ne griju atmosferu. 
 Cijenim da nije bilo mjesta za repliku, bila su dva komentara između koleginice Jočić i 
koleginice Vuković, tako da nastavljamo sa redosljedom. 
 Izostavio sam da najavim, izvinjavam mu se, kolegu Aleksića.  
 Izvolite, poslaniče Mandić. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 13:09:37) 
 
 Ja bih vas zamolio da mi date pravo na repliku, jer se vodi jedna snažna kampanja 
Demokratske partije socijalista kako sam ja uvrijedio Cetinje, a to se nastavlja ovdje u Skupštini 
Crne Gore, i ja bih tražio da mi dozvolite da odgovorim, jer sam pomenut u vrlo negativnom 
kontekstu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:10:09) 
 
 Javila se koleginica Vuković. Izvolite. 
 Da čujemo proceduru. 
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (28.04.20 13:10:25) 
 
 Dakle iz istih razloga iz kojih se gospodin Mandić pozvao na proceduru, ja se pozivam na 
proceduru da i meni omogućite da kažem nešto oko toga da niko nije iz redova sveštenstva umro 
od korone primjenjujući sve mjere koje su propisane. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:10:42) 
 
 Dobro, hvala. 
 POslanice Vuković, izvolite, da čujem proceduru. 



 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (28.04.20 13:10:57) 
 
 potpredsjedniče, ovo je vama upućeno, s obzirom na to da se radi o lideru Demokratskoga 
fronta, a kako sam ja jutros, jer nijesam igrom slučaja bila u Parlamentu, u momentu njegove 
diskusije slušala dva puta i čula decidirano šta je Andrija Mandić rekao, ja vas molim, bo bi red da 
pred crnogorskim građanima objasni zaista što je mislio rekavši mali nebitni grad, odnosno selo 
ispod Lovćena. Dakle, ako to ja nijesam dobro čula, on je tako Cetinje okvalifikovao kao malo 
nebitno selo ispod Lovćena. Mislim da bi bilo dobro za zdravlje političke demokratije i našega 
parlamentarizma da poslaniku Mandiću date riječ na moju diskusiju da prokomentariše. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:11:44) 
 
 Poslanice Vuković, ja vam se izvinjavam, ja zbilja nisam bio najskoncentrisaniji kad ste 
imali polemiku ili komentar sa koleginicom Jočić.  
 Evo da čujemo kako će poslanik Mandić iskoristiti njegovo pravo da smatra da je u 
negativnom kontekstu od vas pomenut, na što mu slijedi pravo na repliku. Dajem mu repliku da 
čujemo što je bilo. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 13:12:15) 
 
 Ja sam ovdje u Skupštini Crne Gore govorio o tradicionalnoj Crnoj Gori i rekao da sam 
jedan od onih ljudi koji prosto obožavaju tu tradicionalnu Crnu Goru i koji obožavaju petrovićevsku 
Crnu Goru. Nisam samo ja takav, takvi su svi u Demokratskom frontu. A onda sam izgovorio i 
neke riječi vezano za spomenik kralju Aleksandru, jedinom kralju koji je rođen u Cetinju, kralj 
Nikola je rođen na Njegušima, svi iz porodice Petrović Njegoš kojoj se mi divimo i koju poštujemo 
su rođeni na Njegušima, a jedini je kralj Aleksandar kralj koji je rođen u tom gradu, rekao sam da 
bi trebali da mu obnove spomenik.  
 Ja ne mislim da je današnje Cetinje isto ono Cetinje koje je bilo u onom vremenu Petrovića, 
već da je ovo sada jedan grad, vjerovatno se generacije zamore, vjerovatno ni potomci nisu 
dostojni svojih velikih predaka pa ponekad znaju da ne dobace tako visoko koliko mogu da dobace 
njihovi preci, a i Obod je učinio svoje pa današnja Katunska nahija kojoj su svi u srcu davali 
prednost i govorili da je ona prva, današnja Katunska nahija nije presrećna sa današnjim 
Cetinjem, pa ako nije Katunska nahija zašto bih bio srećan i ja. Bilo bi dobro da znate i šta je 
rekao jedan od ljudi koji pripada vašoj ideologiji, kome se ja nimalo ne divim, za razliku od 
Petrovića, ali kome se svi divite, a to je zapisala jedna vaša koleginica u razgovoru sa izvjesnim 
Jovom Kapičićem, jednom velikom nesrećom Crne Gore. Kada su Peka Dapčevića, dakle Peka 
Dapčevića, onoga kome ste pjevali "Pekove su divizije zauzele Terazije", ponudili da bude 
predsjednik organizacionog odbora za proslavu 500 godina Cetinja, po svjedočenju Jova Kapičića 
on je saopštio nešto što je čak i meni djelovalo jezivo. Evo ja nijesam danas obožavalac ovog 
današnjeg Cetinja koliko imam poštovanje prema nekadašnjem Cetinju, ali tada je na tu ponudu 
Peko Daplčević, proslavljeni komunistički general, saopštio - da se on pita, on bi to sve ogradio 
žicom i ne bi dozvolio da se miješaju sa drugim ljudima, prema svjedočenju Jova Kapičića. 
 Ja nisam rekao ono što je rekao Peko Dapčević, rekao sam da ove generacije današnje 
imaju veliku privilegiju da su naslednici svojih velikih predaka, ali da nisu ni primaći njima. Postoje i 
u teoriji, pa svakako to je praksa više puta svjedočila, da možda je i neophodno da nekolike 
generacije se odmore pa će se ponovo rađati onih pet brata - pet Martinovića, rađaće se ponovo 
oni veliki ljudi s kojima je nekada bilo ponosno Cetinje i čitavo i vaskoliko srpstvo. Ali ovo današnje 
Cetinje, poštovani Cetinjani, živi vi i zdravi nama bili, mnogo cijenimo vaše pretke, ali vas toliko i 
ne cijenimo kao njih. Mislimo da danas svi u Crnoj Gori treba da budemo ravnopravni, ali 
podmetanje o tome kako je Cetinje danas glavno mjesto i da to treba da bude uzor Crnoj Gori, ja 
mislim da ne treba. Sve što danas personifikuje Crna Gora, sve što je danas vezano za Crnu Goru 



raspoređeno je veoma fluidno. Ja, recimo, mnogo više cijenim Čevo našeg plemena, a to sam 
rekao u Kučima, građanima Dučića gdje su na referendumu 2006. godine svi do jednoga glasali 
za zajedničku državu, kao što uvažavam i poštujem građane Donjih i Gornjih Mida u Ulcinju gdje 
su svi do jednoga glasali za nezavisnu Crnu Goru. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:16:18) 
 
 Poslanice Vuković, nema potrebe.  
 Poslanik Mandić je bio više nego jasan u svom stavu. On je smatrao da je u vašem 
izlaganju u negativnom kontekstu ... da ste na taj način izrazili za njegovu ličnost. Ja se nadam da 
su Cetinjani slušali i njegovu repliku. Mislim da je to potpuno dovoljno. 
 Nastavljamo sa redosljedom. Najaviću par njih da se pripreme, pa idemo ovako: kolega 
Budimir Aleksić, kolega Ranko Krivokapić, onda je po redosljedu kolega Halil Duković, Goran 
Radonjić, Branka Bošnjak. 
 Poslaniče Aleksiću, izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (28.04.20 13:17:14) 
 
 Hvala. 
 Evo, poštovani građani, mi smo predložili iz Demokratskog fronta da se pomogne svim 
građanima Crne Gore u ovoj ekonomskoj krizi, prdložili smo mjere za ekonomsko preživljavanje i 
ono što mi predlažemo predstavlja zaista jedan ozbiljan odgovor na ovu ekonomsku krizu.  
 Ovdje se nama prigovaralo da to nije realno, da je to politizacija, da Crna Gora nema  
novca, da mi to iz razloga sticanja političkih poena itd. Međutim, mi vidimo da li ima novca. Ja 
tvrdim da Crna Gora ima novca, ne samo ja nego to tvrde svi ministri i poslanici vladajuće većine u 
Crnoj Gori. Jesmo li mi, kada je riječ o ekonomskom razvoju, lideri u regionu, jesmo li mi po stopi 
rasta prvi u regionu, je li Crna Gora balkanski ekonomski tigar, jesmo li mi zemlja sa 
najdinamičnijom ekonomijom u jugoistočnoj Evropi? Da li je Crna Gora najrazvijenija zemlja na 
zapadnom Balkanu? Jeste. Dakle, pitajte poslanike DPS-a da li je ovo tačno. Svi su kazali, ovo ja 
citiram njih. Kako je moguće da nema novca, argumenata koliko god hoćete. Jesu li dva 
mercedesa u kojima se vozi Milo Đukanović, koštaju li 1.200.000 evra? Pa ne voze to predsjednici 
siromašnih država, nego bogatih država predsjednici i vrhovnici voze se u tako skupim 
automobilima.  
 Je li skoro, opet, po ko zna koji put, riješeno stambeno pitanje Vesne Medenice sa nekoliko 
desetina hiljada evra? Ja apelujem sa ovoga mjesta da konačno riješimo stambeno pitanje Vesne 
Medenice, jedna kuća, druga, treća, jedan stan, treći kredit itd. Dajte, brate, da ovdje donesmo 
neku odluku, da je pitamo koliko joj treba stanova, 70 stanova, i da to riješimo. Kao što je onaj vaš 
bivši funkcioner imao 100 stanova, gledali smo one flajere đe su označene zgrade u kojima ima 
stan, sto stanova, i da zaključimo više sa Vesnom Medenicom ako je dovoljno. 
 Poštovani građani, 155 miliona dato je Montenegro arilinesu, dakle Zakonom o konsolidaciji 
Montenegro arlinesa koji je usvojen krajem prošle godine predviđena je državna pomoć ovoj 
nacionalnoj kompaniji u iznosu od 155 miliona evra. A to je, svi znamo, porodična firma. Tu su 
tetke, strine, zaove, bratučedi čelnika DPS-a, članova glavnog odbora DPS-a, Socijaldemokrata i 
Bošnjačke stranke. Dakle, parekselans porodična firma, ovdje ima poslanika koji su bili na čelu te 
nacionalne avio kompanije. Para ima, da država nema para ne bi 155 miliona dala samo jednoj 
firmi. Treba li još argumenata da dokažemo da ova zemlja ima novca?  
 Preko puta nas prošle sedmice sjedjeli su milioneri iz Nacionalnog koordinacionog tijela, što 
bi u Hrvatskoj rekli milijunaši. Dakle, u novcu i nekretninama svaki od njih je težak milione, po 
onim kartonima što daju na uvid javnosti. S druge strane, jedna digresija, nije vlast htjela da 
poveća plate zdravstvenim radnicima za 30% kako smo mi predlagali, za njih su predviđeni 
aplauzi, ali zato aktivisti DPS-a, koji svi odreda sjede u ovom Nacionalnom koordinacionom tijelu, 
imaju bogatstvo koje se mjeri milionima. Prema tome, raščistili smo valjda s tim ima li Crna Gora 
novca ili nema. Dakle ima. Pa pošto ima onda mi logično predlažemo da se to da i sirotinji raji, da 



ne dobija samo Vesna Medenica i Montenegro arilines nego i sirotinja raja da nešto dobije od ove 
države koja je tako bogata, koja je tako prosperitetna, koja je evropski i balkanski ekonomski tigar 
itd.  
 Vlada zove na dijalog, a neće da nas udostoji da razmotri ovaj naš predlog. Evo ovdje šef 
kluba poslanika DPS-a, stalno zovu na dijalog, na pomirenje, pa u ovim teškim trenucima po našu 
zemlju, pa u ovoj ekonomskoj krizi, pa u ovoj pandemiji da razgovaramo, da povedemo dijalog, a 
onda u sred tog dijaloga imamo njihove ideološke, kako da ih nazovem, aktiviste, koji po tim 
medijima njihovim i portalima svašta pričaju o našim čelnicima, o mitropolitu Amfilohiju. Recimo 
onaj Nikolaidis kojim upravlja državna bezbjednost i Demokratska partija socijalista, to su takve 
psovke i bljuvotine na mitropolita Amfilohija i na srpski narod da to nije bilo ni u NDH, a čovjek 
nema državne nagrade koju nije dobio. I onda iz DPS-a  čujemo Mandić nekoga uvrijedio.  
 Takve uvrede koje se plasiraju prema svima, prema crkvi, prema mitropolitu, prema 
liderima Demokratskog fronta, to je zastiđe, to je primitivizam najgore vrste. To nam plasirati, a 
pozivati nas na dijalog to je hipokrizija parekselans. 
 Taj čovjek je, pazite, zaslužni kulturni stvaralac, ima zvanje zaslužnog kulturnog stvaraoca i 
nagradu mjesečnu od 800 evra, a ovamo nema novca za sirotinju raju 222 evra za punoljetne 
građane i 111 evra za maloljetne. 
 Znači, ovo je zemlja  licemerja i ovo je čudo neviđeno i što je rekla koleginica Jočić, ovakve 
vlasti, ovakvog čuda nije bilo od kako je gavran pocrnio. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:23:38) 
 
 Hvala, poslaniče Aleksiću. 
 Dozvoljavajuči demokratsku tradiciju da iskomentarišete, samo ću reći da djelo Andreja 
Nikolaidisa dovoljno dobro ga brani. Moj dragi ... on je za crnogorski projekat, ali to je njegovo 
građansko pravo, što ja poštujem.  
 Izvolite, poslaniče Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 13:23:56) 
 
 ... pomenutih negativno od nekih prethodnih govornika, Andrej Nikolaidis je dobio nagradu 
od Evropskog parlamenta za književnost, DPS ga osudio 10.000 eura zato što je pisao o onom 
posrbljenome ... biću precizan, tako da je njegova opoziciona stvar i sve ono što ste rekli o njemu 
dokazao je na sudu. Imao sam čast da bude i moj savjetnik između ostaloga, a i o meni je napisao 
sijaset negativnih tekstova. Tako da budemo svi u kompletnom čisti. Ono što je lakmus, ove tri 
decenije smo to dobro viđeli, ali istorijski lakmus za Crnu Goru, jasno je viđeti ko ne može da vidi 
na oči Crnu Goru - oni koji ne mogu da je vide na oči ni Cetinje.  
 Tako je bilo '90-te kad se Cetinje Momiru Bulatoviću suprotstavilo, Arkanu i svima ostalima. 
Tako je bilo, proganjano Cetinje zbog privrženosti Crnoj Gori, građanskoj Crnoj Gori, tako je i 
sada. Ko ne voli Cetinje, a Cetinje je samo metonimija da se ne voli Crna Gora, jasno to pokaže. 
Grad antifašizma, grad u kome je 50 narodnih heroja zajedno sa gradom. Grad koji neće postati 
mjesto jer se ne mjeri veličinom, nego da se mjeri istorijom. Zato su ovi razni tako ... lakmus za 
Cetinje i zato Cetinje hoće da prikažu malim. Mislim da je to mjera njihove minornosti u istorijskom 
smislu, a što je najgore ne mogu sakriti antidržavnost. Naravno, Jovo Kapičić je isti simbol. Rođen 
u Gaeti, od izgnanih Crnogoraca, kad je ukinuto ime Crne Gore, kad je pretvorena u Zetu. 
Zamislite da smo mi otišli u Beograd, pa pretvorili Beograd u Rašku i rekli mi smo vam prijatelji, mi 
smo vam braća, nema više Srba ima samo Raška. Ili još bolje beogradski pašaluk, jer je otprilike 
ta politika koja je vodila Srbiju i sada i tada zadnje tri decenije svela  Beograd na malo veći 
beogradski pašaluk. E to je ekonomija koja vodi čitav region nazad, zbog te politike čitav region 
nazad. Naravno ne izuzimam što su im drugi nacionalizmi pomagali, ali ovaj i dalje ne ćuti, nego je 
aktivan, ovaj i dalje hoće da uvrijedi narodne heroje, ljude koji su se borili do zadnje kapi krvi da 
postojimo kao slobodna država, sada već i kao građanska država i tu nema dileme. To je lakmus 
uvijek u Crnoj Gori, odnos prema Cetinju. Svake vlasti, svake opozicije, svake vlasti i svake 



opozicije. Cetinje nije Katunska nahija, Cetinje je '90-te bilo prijestonica evropske Crne Gore. Nije 
se tu klicalo Katunskoj nahiji nego jugoslovenskim narodima, i Dubrovniku, i Sarajevu, i Vukovaru. 
Zato je ta tolika mržnja prema Cetinju, jer to nije mržnja prema Cetinju prijestonici Crne Gore, 
ustavnoj prijestonici Crne Gore, i to nije pitanje novca, ni ekonomije. Prvo morate da imate 
slobodu, to sam uvijek govorio, i državu, pa ćemo onda popravljati ostalo što ide loše. Kao što 
znate, nijesam od onih koji ćute o tome ni iz vlasti ni iz opozicije, SDP o tome priča stalno i iz vlasti 
i iz opozicije. Bez slobode i bez države neće biti ni ekonomije nikakve u ovoj državi, nikakve 
ekonomije, bićemo kao 1918.godine. Taj kralj koji se rodio na Cetinju i isćerao svoga đeda više je 
uzeo para na reparacijama poslije Prvog svjetskog rata na ime Crne Gore, nego što je u svih tih 
decenija okupacije investirano u Crnu Goru. Dobio je milion zlatnih maraka, a kroz poreze i sve 
ostalo nije toliko investirao Crnu Goru. Zato je zatirano Cetinje i zato je 5.000 ubijenih u Božićnom 
ustanku i zato su stričevi nekih koji sada sjede sa ove strane bili posljednji ustanici protiv takve 
okupuacije Crne Gore, i nijesu iz Katunske nahije nego iz Rovaca, i nije u Cuce bila Rovačka 
repulika nego u Rovcima, i nijesu Bulatovići ginuli za Cuce nego za Crnu Goru, to su činjenice. Ali 
je tragično da ni toliko pogibija srpskog naroda, ni bombardovanje NATO-a, ni gubitak Kosova 
nijesu opametili tu politiku. Tragično je da se Njemačka opametila poslije dva svjetska rata, a 
bojim se ta politika neće ni poslije petog poraza. Četiri rata su izgubljena, Srbija je bombardovana, 
oni i dalje guslaju istu priču koja ih je dovela do minornosti kakvu nijedna okupacija nije 
obezbjeđivala Srbiji. To je ono što nas ovđe čeka, na žalost taj krug se opet otvara, ne želimo mu 
doprinositi, pričao sam stotinu puta, ali ne možemo oćutati uvrede. Vrijeme uvreda mora završiti, 
vrijeme uvreda mora zavšiti ako hoćemo da razgovaramo. Ako nećemo da razgovaramo i za to 
smo spremni. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:29:35) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću. 
 Poslanice Vuković, izvolite. 
 Kolega Radonjiću, za repliku se javila prvo poslanica Vuković. 
 Jasno je, poslanice Vuković, da zamolimo skupa poslanike da vas saslušaju. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (28.04.20 13:29:46) 
 
 Vidim da se čude poslanici zašto Klub Demokratske partije socijalista traži repliku na 
izlaganje gospodina Ranka Krivokapića, s obzriom na to da oni misle da nama u svakom 
segmentu odgovara priča koju smo čuli.  
 Međutim, na samome početku čuli ste jednu zaista nesuvislu konstataciju, posebno 
nesuvislu jer dolazi od Ranka Krivokapića koji kaže da je Demokratska partija socijalista kaznila 
Andreja Nikolaidisa 10.000 eura. To je bilo, gospodine Krivokapiću, u vrijeme kada ste vršili vlast, 
Nikolaidisa je osudio neki sud, dakle neke institucije. Vi insistirate  na tome da treba jačati 
institucije u Crnoj Gori, vi ste jedan od najvećih zagovornika takve poetike politike, pa sada 
izjednačavati Demokratsku partiju socijalista sa institucijom, dakle sudom, i to u vrijeme kada ste i 
sami sudjelovali u toj vlasti, u najmanju ruku zvuči politički nelogično, a ja ću reći politički 
nekorektno. S druge strane, vi ste viđeli da sam ja imala jednu diskusiju koja je bila koncentrisana 
na izlaganje Demokratskoga fronta i njenog lidera i shvatila sam da ste u ovom trenutku željeli dati 
doprinos odbrani Cetinja i na tome vam zaista zahvaljujem. Ali, da bismo ostali korektni, da bismo 
bili politički fer, da bismo najzad uzdizali i ono što je neđe dobra književnost u Crnoj Gori, bez 
obzira na to što i juče čitamo onakav tekst Andreja Nikolaidisa koji sa razlogom ili bez razloga 
kritikuje ovu vlast i našu politiku, naš po njegovom mišljenju veoma blag odnos prema crkvi, prema 
litijama. Mi smatramo da to nije nikakav blag odnos, nego jedan demokratski, razumni, onaj odnos 
koji ima osjećaj za drugost i drugoga, za drugačije mišljenje. Tako da mi možemo da polemišemo 
u ovom trenutku. Imam zaista potrebu kao profesorka književnosti zbog tih brojnih tekstova koje 
čitamo na portalima koje finansira Demokratski front, da ustanem u odbranu književnosti Andreja 



Nikolaidisa nezavisno od toga što on politički misli i kako kritikuje politku  Demokratske partije 
socijalista, da odbranim lijepu riječ, da odbranim intelektualnost, da odbranim plemenite ciljeve i 
na kraju da odbranim bazični antifasistički i demokratski odnos koji on kao intelektualac svih ovih 
godina pokazuje. Posebno da odbranim ono što inače s indignacijom u životu i u politici kojoj 
pripadam odbacujem, a to su komentari da pisanje Andreja Nikolaidisa odgovara potpredśedniku 
Genciju Nimanbeguu kao jednom od predstavnika albanskog naroda u ovom parlamentu. Na taj 
način politički profitirati, unižavati jedan konstitutivni narod kakav je i srpski i albanski i crnogorski 
u Crnoj Gori, zaista mogu samo politički luzeri.  
 Najzad, da kažem i ovo, Andrej Nikolaidis je kao književnik osvojio nagrade, i to je 
pomenuo kolega Krivokapić, ali ono što je mnogo značajnije, Andrej Nikolaidis brani temeljne 
vrijednosti građanskog društva Crne Gore. Mislim da zbog toga treba ustati i govoriti o njegovoj 
literaturi. Ne mogu da ne iskoristim ove klupe, molim vas, gospodine Nimanbegu, da kažem da 
nikada nijedan poslanik, a ako jeste neka ustane i neka potvrdi da je pročitao neku knjigu Andreja 
Nikolaidisa. Ako jeste, ja sam ođe da raspravljamo o tome. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:33:51) 
 
 Hvala, poslanice Vuković.  
 Poslaniče Krivokapiću, ovo nije bio komentar. Koleginica Vuković je tražila repliku, iz 
razloga što ste rekli da je kažnjen Andrej Nikolaidis od strane DPS-a, što nije tačno. Hvala, 
poslaniče. Imaćete komentar drugih poslanika pa ćete moći.  
 Poslanik Radonjić se javio i traži repliku. Prije nego što mu dam riječ želim da znam zašto. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (28.04.20 13:34:40) 
 
 Imam više razloga. Prvo, moram da ispravim neistinu i navod pošto se bavim književnošću, 
profesor sam književnosti. Drugo, napadnut je jedan reditelj aluzijom da je posrbica, i to je uvreda. 
Takođe, uvreda je i za narod kome pripadam, a to je srpski narod. Dakle, slušali smo ovdje govor 
mržnje. Dozvolite da objasnim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:35:11) 
 
 Poslaniče Radonjiću, imate mogućnost komentara. Ako želite iskoristiti izlaganje, izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (28.04.20 13:35:15) 
 
 Nijesam neko ko zloupotrebljava, nijesam nijednom zloupotrijebio. Evo pola sata slušamo 
potpuno nevažne za našu temu stvari. Pošto nemamo priliku da kažemo, prvo evropska nagrada 
za književnost ne dodjeljuje se u Evropi nego lokalni žiri, i to žiri koji je sastavljen, mogu da 
imenujem ko su ljudi koji su svaki put kada dođe na red, a rotira se, oni su odavde i daju uglavnom 
po prijateljskoj liniji nagradu. Jedna je stvar reći evropska nagrada, pa djeluje kao da ga Evropa 
hvali, a druga je stvar kada se po prijateljskoj partijsko - političkoj ideji dodjeljuju nagrade.  
 Druga stvar, govoriti i napadati na najužasniji način cio jedan grad, mitropolita, veoma 
uvažene ljude koji su za mnoge od nas veoma važni u svakom pogledu našeg života, intimnog, 
vjerskog, političkog, kako god hoćete, to je nedopustivo. Biti pisac i govoriti govorom mržnje je 
nedopustivo. Osuda na tom sudu bila je isto zbog govora mržnje protiv najpoznatijeg umjetnika 
ovih prostora Emira Kusturice. Dakle, ne može se reći da se proganja neko, a onda bude savjetnik 
predsjednika Parlamenta kao simbolička podrška govoru mržnje.  
 Takođe, ovo sada što smo slušali o izgubljenim ratovima, o zločinačkoj ideologiji, je li to 
nešto što treba da slušamo u vrijeme dok se poziva na zajedništvo, na to da virus ne bira nikoga. 
Prvo, to su stvari koje nisu istinite, a drugo, zašto to ne ostavimo za drugu situaciju, decenije ste 



imali da to ispričate, nego se sada govori o tome da bi se skrenula pažnja s ključnih stvari. To je 
kako se mi borimo protiv ovog virusa. O tome se radi. Zamolio bih, ne zloupotrebljavam baš nikad, 
ali ako možemo ili da otvorimo ovu raspravu, pa da dobijem i ja o književnosti ili da se vratimo o 
ekonomskim pitanjima da raspravljamo, iako nema niko iz Vlade trenutno ovdje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:37:08) 
 
 Hvala, poslaniče Radonjiću.  
 Ovo ćemo shvatiti kao vaš komentar na izlaganje poslanika Krivokapića. Jer on, po meni, 
nije bilo što ste vi iskomentarisali, nikog nije vrijeđao, to je njegov stav. Mogu samo reći da je 
gospodin Krivokapić bio u pravu. Cijenim da je to što je u svom političkom životu uradio, možda je 
radio krivo, možda je radio pravo, ali imenovanje Andreja Nikolaidisa po meni je služilo na čast 
ovom domu.  
 Izvolite, poslaniče Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 13:37:49) 
 
 Poštovane kolege koji ste bliži književnosti od mene po profesiji, a svi smo, nadam se, bliski 
po čitanju, poslednji sam koji bi sudio književnike. Čak nisam bio ni za onu odluku da se Matiji 
Bećkoviću zabrani ulazak u Crnu Goru, iako je on rekao najružniju stvar koja se može reći, a 
citiraću je, sa sve trga tada Republike u Podgorici, da je crnogorska nacija rođena posle njega, da 
će umrijeti prije njega. Ni takvom čovjeku nisam da se zabrani licencija poetika, književnost i da se 
sudi. Sada vam to direktno kažem. Nikad nisam da se sudi književnicima niti da im se zabrani 
sloboda riječi. Ni Matiji Bećkoviću, ni bilo kom drugom. To je njihova sloboda koja im se ne smije 
dirati.  
 Što se tiče virusa, najgori virus Balkana je, ovih 30 godina to pričam uporno, nacionalizam, 
šovinizam i velikodržavni projekti. Mafija je rođena iz toga, vi to znate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:39:12) 
 
 Poslaniče Đukanoviću, molim da zamolite vaše kolege da se pridržavaju i redosljeda koliko 
ljudi u sali treba da bude. Mislim da smo sada prekoračili.  
 Poslaniče Krivokapiću, izvinjavamo se, ali vaša diskusija izgleda izaziva pažnju. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 13:39:35) 
 
 Kolega Medojević i dalje nastavlja taj put koji ga vodi u samouništenje, ali to je njegovo 
pravo. Pomagao sam koliko sam mogao da toga ne bude. Pomagao sam ti kada si sjedio kod Mila 
Đukanovića kao savjetnik za privatizaciju, kada je rasla ta mafija. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:40:08) 
 
 Poslaniče Medojeviću, molim vas, više niste ni na svom mjestu, nemojte dobacivati. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 13:40:14) 
 
 Mogu li da završim? Znate da vam nikad nisam uzeo riječ.  
 Ponavljam da je to glavni virus zbog čega je ekonomija Balkana ovakva. Od one srećne 
države u odnosu na ovu, koja je bila vladavina prava i najbolje za sve Južne Slovene, došli smo 



do patuljak država đe autokratija i pohara pojede sve, ali zbog nacionalizma i šovinizma. Nije ovu 
državu razbilo Cetinje, nego su je razbijali od Beograda do Ljubljane. Cetinje je nije razbilo. Cetinje 
je branilo dok se moglo braniti, građansku Crnu Goru i Crnu Goru svih nas. Nema potrebe da se 
nerviramo. Riječ nije toliko ubitačna posle ovoliko decenija naših razgovora da ne možemo sve 
stići da kažemo. Crna Gora je utemeljena na antifašizmu, na sreću sada na građanskoj Crnoj Gori 
i spremna je bila za taj iskorak dalje. Ako se budemo vraćali ovamo đe hoćemo da se vratimo, to 
je zboreno i povodom ekonomije, Crna Gora a ni ostali na Balkanu neće imati nikakve sreće ni 
nade. Nama Evropska unija sada daje više para za ovo da se vadimo nego što ćemo mi sami da 
izdvojimo. Pedeset miliona direktne pomoći, 40 miliona redovne pomoći i 60 miliona garancija za 
MMF. To je već sada 150 miliona više nego što je Vlada izdvojila. Mislite li da će nam dati taj 
novac ako hoćemo ekonomiju i ako se budemo i dalje ovako vrijeđali i bavili se prošlošću na način 
kako se bavimo.  
 U nekom korektnom dijalogu nudio sam kako treba da se bavimo tim pitanjem, ne vikom, 
ne drekom, nego sjedanjem za sto, istoričari i mi i vođenje teških zatvorenih rasprava oko toga, ali 
se one moraju proći. Na svim stranama ima, a jedan od ključnih principa u istoriji je svako se vraća 
u istoriju da uzme što mu odgovara. Niko se ne vraća da vidi one ružne stvari svojih djela i 
nedjela. Dajte, ljudi, da sjednemo za sto i pričamo o tome kao ozbiljni ljudi. Ovo nije ozbiljna priča. 
Ovo je na kratak rok bavimo se sitnim biranjem poena, a pravimo veliku štetu svima nama.            
...mogućnosti da se dogovaramo i rezgovaramo o tome, ali to je plitka pamet koja tako vodi 
politiku. Pokušavao sam sve vrijeme da SDP ne voli takvu politiku, da vidimo dalje i da zajedno 
pravimo to dalje. Ako neko misli da će pobijediti nekog drugog, to se pokazalo i među 
južnoslovenskim narodima, a ne među nama da pobjednika nema. Pobjednika nema, svi smo 
gubitnici. Završavam s Antom Markovićem, rekao je proročki 1990. godine - ili ćemo biti 
demokratija, parafraziram, ili ćemo biti daleka periferija Evrope. Od zemlje koja je trebalo da bude 
prvi novi član Evropske unije sada smo daleka periferija Evrope i stvari su čiste. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:43:10) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću.  
 Samo da vas obavijestim prije nego što krenemo u dalji krug rasprava, komentara, replika, 
bilo što, da do sada Klub Socijaldemokrate i Liberalne partije, SNP, Demosa i Socijaldemokratske 
partije su iskoristile svoje vrijeme i prekoračile minut, dva, tri dok ima vremena Posebni klub 
poslanika i to otprilike maksimalno do četiri, pa i pet minuta. Ovi veći klubovi Front i DPS imaju 
vremena, oni su otprilike na 45 minuta. Nemate više mogućnosti ni komentara jer ne možemo to 
vrijeme na drugom podijeliti ako ćemo po vremenu. Cijeniću što se tiče prava na komentar dok ja 
predsjedavam, kada dođe drugi predsjedavajući on će drugačije.  
 Kolega Medojeviću, izrazito moram prije nego što vi reagujete proceduralno, zbilja nije u 
redu da s mjesta dobacujete. Nemojte s mjesta. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (28.04.20 13:44:16) 
 
 Kao predlagač sam mogao, kao što znate, posle svake diskusije da se javim, ne komentar 
nego da pojasnim, je li tako? Nisam to koristio. Računam da je tema ozbiljna i da je tema važna za 
naše građane. Mi jedini imamo konkretne predloge.  
 Bio sam samo isprovociran diskusijom kolege Krivokapića koji je diskutovao potpuno van 
bilo kakve veze s našom temom. On je ovdje nekoliko puta pomenuo u mikrofon da se čulo neke 
aluzije da li sam trijezan ili nijesam trijezan. Dakle, nema nikakvih problema. Samo sam rekao ono 
što je suština ovdje i što sam protestovao da nije u skladu s dnevnim redom i s temom, njemu 
neka ide na obraz što je ovo rekao sada. Mi smo dugo vremena potrošili zajedno. Zna da sve što 
kažem ovdje je istina, to mi je rekao više puta. Čak mi je ovdje prenio poruku CIA, prijeteću poruku 
CIA, evo ovaj čovjek. Je li bio trijezan, je li bio pijan, je li bila špijunčina CIA kao što mislim da 
jeste, ne znam.  
 Zašto uvreda? Meni je predsjednik Skupštine prenio poruku CIA, u društvu direktora 



Agencije za nacionalnu bezbjednost. Šta je to, mladi kolega, recite mi šta je to. Nisam reagovao 
zbog toga što mislim da je gospodin Krivokapić nešto rekao novo, ali neko potenciranje. Ovo su 
klasične udbaške priče, trijezan, nije trijezan, ovo, ono. Kada nema nikakvog odgovora i kada 
nema šta da kaže, koristi se uvredama. To nije u redu, Ranko. Rekao sam ti politički. Znači, 
podržavaš ubice i Jova Kapu koji je ubijao iz pištolja i on je tebi heroj. On je za mene zlikovac, i to 
treba da raspravimo. Ja tebi ne pričam ni jesi li narkoman, ni jesi li alkoholičar, ni jesi li špijun, 
nikad nisam ništa lično rekao. Ti si maloprije rekao to. Rekao sam zato što si mi prenio poruku CIA 
u društvu direktora Agencije za nacionalnu bezbjednost. Ja tebe čuvam, ti mene ovdje pljuješ pred 
ljudima, i to radiš u kontinuitetu.  
 Predsjedavajući, kada su lične konotacije, nisam ništa lično rekao, a mogao sam, znam 
mnogo toga, molim vas da sačuvate ovaj dom od ovakvih uvreda i ovakvih konstatacija. Nije ovo 
prvi put. Iznosim ovdje stavove koji su vrednosni i iznosim stavove koji su vezani za program DF-a 
u rješavanju ekonomskih ...  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:47:15) 
 
 U redu. Hvala.  
 Samo da vam dam pojašnjenje, pa onda cijenite da li morate novu proceduru ili šta. Sjedite, 
molim vas.  
 Poslaniče Medojeviću, nisam ovdje ničiji advokat nego sam predsjedavajući Skupštine Crne 
Gore. Moje jedino oružje je Poslovnik Skupštine i vi kao poslanik takođe imate Poslovnik 
Skupštine koji vam govori na koji način se obraćate poslanicima ovdje u ovom domu. Poslanik 
Krivokapić je bio u dijelu, dao sam mu riječ i imao je apsolutno pravo da koristi kako koristi. Da je u 
svom izlaganju nešto negativno rekao za vas, molim vas, slušajte, vi ste cijelo vrijeme gore 
sjedjeli, čak niste ni u redovima za poslanike i dobacivali. Uporazovao sam vas da to ne radite, ali 
vi ste jedan lider partije. Odgovoriću vam da, kada predsjednik Skupštine Crne Gore, vrši 
kontrolnu ulogu on je član Nacionalnog savjeta za bezbjednost Crne Gore i sigurno ima kontakata 
sa svim i službama i organizacijama. Cijenio sam da ste u vašoj replici imali negativno izlaganje.  
 Poslaniče Krivokapiću, samo da pojasnimo dalje. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (28.04.20 13:48:30) 
 
 Ovo je bilo krajnje nekorektno. Gospodin Krivokapić mene zna vrlo dobro, privatno, 30 
godina. Znači, znamo se odlično. Ovakve konstatacije, jesi, rekao si, ovakve konstatacije samo 
pokazuju koje si ti smeće. Ti si jedno govno obično. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:48:59) 
 
 Prekidam sjednicu, dajem pauzu i poslaniku Medojeviću izričem opomenu. 
 

-Pauza- 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 13:55:52) 
 
 Poslaniče Krivokapiću, imate pravo na repliku, izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 13:58:58) 
 
 Pa evo, idemo kroz mučni period parlamentarizma, ali i to je parlamentarizam i svi su ga 
imali, ne samo mi. Tako da ne mislimo da smo mi previše loši, uvijek mislim da tražim i čovjeka i 



parlament tamo đe je bolji.  
 Ovo što priča kolega Medojević nije ni sjenka onoga Medojevića i ja ću ga se sjećati kada je 
on bio svoj. Ne znam čiji je sa ovolikim uvredama, vikom, drekom, to nije parlament, ima on 
argumenata i znanja za mnogo ozbiljniji razgovor. Nadam se da će se tome prizvati, sve optužbe 
sami po sebi ne treba da diramo. Zadatak ovog parlamenta je da se dogovaramo, a ne vrijeđamo. 
Ko nema argumenata taj mora upotrijebiti silu, taj mora upotrijebiti uvrede i taj naravno će se vrćeti 
u krugu za svojim repom.  
 SDP je zato 30 godina na pravoj strani istorije. Na vrijeme je govorio sve ovo što će se 
dešavati i što se dešavalo. Nijesmo mi trebali da izgubimo ratove pa da bi počeli pričati o 
nemaštini, hiperinflaciji i krađi, nego smo rekli prije tih ratova. Nije nama trebalo da vidimo ni kuda 
dio vlasti ide, pa da otkažemo povjerenje kad smo završili strateški cilj ulaska u NATO. Mi stalno 
vidimo dalje, ono što narod plaća račune onih kratkovidih i onih koji iz jedne pogrešne politike tonu 
u drugu pogrešnu politiku. Crna Gora bez ovog parlamenta, bez razgovora, bez dogovora, kao 
nijedno društvo ne može ići naprijed. Da nema Evropske unije i evropskih integracija, mi bismo 
više išli nazad ili bismo išli samo nazad i to se čuje iz naših diskusija. Iz tema koje se nameću i 
tema koje ponovo otvaramo. Ponavljam, ne treba da svi zajedno budemo ponovo poraženi u 
raznim ratovima, u raznim pogrešnim odlukama, od ekonomije, pa da se sve vrti u krug. Ne znam 
što treba da se desi, Njemci su se otrijeznili poslije Drugog svjetskog rata. Zabranili su afirmaciju 
fašizma, zabranili su afirmaciju  onoga što je bilo ideologija Prvog svjetskog rata, okrenuli su se 
dogovoru, sa teškim vremenom poraza našli pravi put. Mi na Balkanu, a Crna Gora je u nekim 
djelovima samo odjek odluka u većim centrima na Balkanu, ne govorim o ovima koje impliciraju 
teoretičari zavjere, mi se bavimo stalno izgubljenim bitkama, vrtimo ih kao u krug. Drugi narodi u 
svojoj mitrologiji prave pobjede kao mitrologiju. Na Balkanu se prave porazi kao mitrologije i to 
vam već jasno govori koji smo mi mentalni sklop Balkana ostavljenog samog sebi. Ostavljeni da 
se bavimo izgubljenim istorijama. Još je Dositej Obradović nas učio - knjige, đeco, knjige, a ne 
zvona i praporce. Mi smo se vratili u praporce i onda je jasno šta je politička misija. Danas nije 
najmoćnija vlast ni u političkim subjektima, nego su to religijske vlasti. To sve govori o nama, 
izuzimam Jevreje jer ih nema dovoljno ovdje, svi ostali su neđe blizu toga đe se nalazimo. Kao i 
uvijek, kao '90-te što sam govori ovđe, ne u rat, vratićete se kao poraženi i sad govorim ne u 
vraćanje u ratnu i ideologiju i ratnu retoriku, bićete poraženi. To je kontra istorijskih meinstrima što 
bi se reklo, glavne struje, i ko to nije shvatio osuđen je da bude gubitnik u budućnosti, a ne dio 
onoga što treba da bude zajednički život i zajednički napredak. Ali ... decenije provjere,  
istrpjećemo još koju godinu, nadam se ne deceniju.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:00:40) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću. 
 Poslanik Mandić se javio. Pojasnite mi zbog čega sada. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 14:00:49) 
 
 Prvo je skrenuta pažnja sa moga nastupa od strane gospodina Krivokapića i čitava 
diskusija njegova posvećena je jednom mom komentaru koji sam imao sa poslanicom vladajuće 
koalicije. U tom izlaganju bilo je čitav niz uvreda. Ja sam registrovao ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:01:15) 
 
 Poslaniče Mandiću, koristite komentar, ja mislim da kolega .... 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 14:01:22) 



 
 Ja sam registrovao, ja znam da vi želite, meni to ne smeta, da gospodin Krivokapić dobije 
ponovo tri minuta, ja znam da se vi trudite da mu obezbijedite tri minuta. Ali ja sam uzimajući u 
obzir one uvrede koje su lično upućene meni. Ne smeta meni gospodin Krivokapić da dobije tri 
minuta, ali nemojte da ispadne da je i on imao pravo na to, nego mu vi dajte tri minuta i neka onda 
bude jasno o vašem odnosu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:01:46) 
 
 Poslaniče Mandiću, ja samo poštujem Poslovnik. Kolega Krivokapić je imao izlaganje i vi se 
javljate na komentar njegovog izlaganja.  
 Ne bih zaključio, iako je prošlo dugo vremena od njegovog izlaganja, bar 20-tak minuta, da 
me pamćenje dobro služi, da nije imao, on je politički ocjenjivao i vi ste politički ocjenjivali puno 
stvari. Tako da i nije bilo. 
 Izvolite, poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 14:02:15) 
 
 Nemojte startovati, samo da raspravim ovo. 
 Dakle, on je u svojoj diskusiji govoreći o ljudima koji slično govore o Cetinju kao ja koristio 
vrlo ružne atribute, da su ovakvi, da su onakvi. Ja sam se tu prepoznao, inače se ne bih javljao za 
komentar da nije bilo tih ružnih atributa. Zbog toga tražio sam repliku, ali da ne bi bilo nikakve 
zabune, ne bježim ja od toga da Krivokapić ima posljednju, kako vi želite to da izvedete, ali neka 
to bude da ste mu vi dali, a ne da je imao pravo po Poslovniku, meni to ne smeta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:02:55) 
 
 Poslaniče Mandiću, sva trojica smo dovoljno dugo u ovom domu da znamo da ni jedan dan 
ničija neće biti zadnja. Da će sjutradan biti novi dan, imamo prilike da jedni drugim saopštimo, 
puno, puno stvari i drugačijih stvari. Tako da vi izvolite iskoristite tri minuta. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 14:03:11) 
 
 Ja sam ovdje pominjao i Gornje ... i Bjelice. Imate vi savezništva koja su mnogo bliža od 
ovoga  što ja zastupam. Tako da meni ne smeta to da vi ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:03:22) 
 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 14:03:28) 
 
 Hvala. 
 Poštovani građani, vidjeli ste koliko je napora uloženo da se skrene sa teme koju je i tačka 
dnevnog reda koju je predložio Demokratski front, pa predložio i da svaki građanin Cetinja dobije  
222 eura, da svaki građanin Šavnika dobije 222 eura, građani Pljevalja pa i građani Donjih i 
Gornjih Mida koje ovdje često pominjem, onako su mi nekako ostali u pamćenju iz 2006.godine, 
ne mogu nikako da ih zaboravim. Evo i njima 222 eura kao i svim drugim građanima Crne Gore i 
svakom maloljetnom građaninu ovaj naš zakon obezbjeđuje određena sredstva  kako da izađemo 



iz ove krize u koju smo dopali sticajem okolnosti i koja najbolje govori o tome koliko je budućnost 
nepredvidiva. Nekadašnji predsjednik Vlade Crne Gore Tomanović govorio je da je on miljenik 
istorije i da je uvijek bio na pravoj strani. Međutim, došli su ratovi, to sve odnijeli i promijenili i 
pokazali da nije bio baš na pravoj strani, poslije 1918. godine se pravdao, između ostalog 
kritikovao svog poslodavca da nije baš bilo sve onako kao što je on želio, nego da je morao da 
sluša uputstva iz Dvora. Tako i sada koronavirus je pokazao kako ne postoje  prave strane. Do 
juče je sve izgledalo onako kao i obično, onda se pojavi neki virus i sve promijeni. Vidite kakva je 
kriza u NATO-u, vidite kakva je kriza u Evropskoj uniji, sve se trese, sve se raspada, ali da 
ostavimo njih neka se oni snalaze kako znaju da se snalaze, da vidimo mi u Crnoj Gori kako da se 
mi snađemo.Zato je Demokratski front i predložio ovaj zakon, a onda smo dobili ove bočne udarce 
i želim da pojasnim nekolike stvari.  
 Nemam ja ništa protiv stare Crne Gore, čak se i ponosim tom Crnom Gorom do onih 
nevjerovatnih visina, kada odem u Beograd i pričam sa drugim, mojim sunarodnicima, uvijek im 
pomeneme i to veliko Cetinje i pomenem dinastiju Petrovića, pomenem da smo mi bili neko ko je 
vlastitom snagom, odnosno snagom naših predaka zasluživao posebno mjesto u srpstvu. Ovdje 
sam govorio da oni drugi koji su sa vama pravili nezavisnu Crnu Goru ne daju vam ni milimetar 
ispred sebe i milo mi je onaj dan što je gospodin Ibrahimović klimao glavom kada sam rekao da 
potomci aga i begova ne daju vam ni milimetar ispred sebe.  
 Gospoda katolici koji žive u Boki Kotorskoj sa jednim velikim nasleđem, govore o toj svojoj 
kulturnoj superiornosti u odnosu na vas koji bi željeli nekako da iskoračite ispred njih. Svakako da 
Albanci imaju svoje viđenje današnjih dešavanja, imaju svoju maticu i oni imaju svoj odnos i za 
njih Cetinje ne znači kao što znači za nas, posebno ono Cetinje koje su opjevali Petrovići, opjevao 
Njegoš.  
 Danas, pokušaj da zbog ponašanja potomaka na Cetinju neko mene predstavi ili 
Demokratski front kao velikog protivnika Cetinja. Mi samo ukazujemo na krizu jedne generacije o 
kojoj je najviše govorio i najbolje pokazao šta misli o tome veliki komunisitički general, oslobodilac 
Beograda Peko Dapčević. Ja sam rekao kako se on prema njima odnosio 1992.godine. Da ne bi 
bilo zabune, Rožaje je imalo  jednu političku kičmu koju ja izuzetno poštujem, 1992.godine kada je 
bio referendum o zajedničkoj državi nešto više od 1000 građana glasalo je za zajedničku državu, a 
drugi su bojkotovali. Na Cetinju je preko 12.000 građana Cetinja glasalo za zajedničku državu 
1992.godine, 2006.godine  i dalje je preko 1000 građana Rožaja glasalo za zajedničku državu, ali 
se odjednom pojavilo  17.000 građana koji su glasali za nezavisnu Crnu Goru, ili 15.000 sada ne 
mogu da procijenim tačno, a na Cetinju isti onaj broj koji je 1992.godine glasao za zajedničku 
državu, glasao je za nezavisnu Crnu Goru. Kada uporedite te brojke, a radi se gotovo o istoj 
generaciji, onda vidite da tu nešto nije u redu i da to zaslužuje da se u ovom parlamentu možemo 
osvrnuti na priču o velikim precima i malim potomcima. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:08:24) 
 
 Poslaniče Krivokapiću, izvolite. 
 Prvo je kolega Krivokapić, jer u toku je komentar. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 14:08:29) 
 
 Prošli petak je kolega Mandić, ja sam ga komentarisao i nisam imao problem da on govori 
poslije mene i ovaj naš razgovor će biti trajan, što bi se reklo, i dobro je da postoji. Mislim da drži 
nivo dostojan jednog i drugog. 

Da budemo jasni, on i ja se razlikujemo u konceptu Crne Gore, on je za državu naroda, ja 
sam za građansku Crnu Goru đe je građanin nosilac suvereniteta i đe smo iskočili iz nacija i otišli 
dalje, otišli  građanima da bi pravili modernu državu. On je ya Crnu Goru iy nekog drugog vremena 
koje ne bi bilo Crne Gore. Crna Gora ili će biti građanska ili je neće biti, a to su ta dva koncepta 
koji se jasno vide. Ovo je normalna razlika između nekog socijaldemokrate i nekog konzervativca 
na Zapadu, to je normalna razlika. Ono što nije normalno je pitanje opstanka ove države. Ono što 



meni posebno nije normalno u toj priči je i što stalno upozoravam jeste da po prvi put stoji prijetnja 
da će Srbi u Crnoj Gori postati dijaspora, a ne izvorni narod kojem je ovo matična zemlja, koji su 
naša braća, rođaci, da ne nabrajam, kumovi, stričevi. Tu se mi politički razlikujemo. Ja želim da su 
u Srbi u Crnoj Gori izvorno, da je ovo njihova matična država, da im nije matična država Srbija, 
kako nikad nije bilo, da se ne ide u Beograd kao u matičnu državu i da Vučić nije predsjednik svih 
Srba, nego da je njihov predsjednik onaj koji demokratski bude izabran ovdje. Ponavljam, 
demokratski da bude izabran, dozvoljavam to pravo, ali da ovo bude njihova matična država. E to 
je vaša greška istorijska na kojoj se sad nalazite. To je korak dalje od onoga što se zbilo 
1990.godine, korak loš za Srbe u Crnoj Gori.  
 Na Balkanu je to put koji ne vodi u dobro kako istorijske prilike na koje se pozivate govore. 
Ali, Cetinje je lakmus toga odnosa prema Crnoj Gori, na Cetinju su pravljeni najveći zločini 
1918.godine, na Cetinju se digao ustanak 1918.godine. Cetinje je trebalo ugasiti, ime Crne Gore je 
trebalo izbrisati, pretvoriti u banovinu, pretvoriti je u banovinu i to je ono što imamo iskustvo. To 
iskustvo je plaćeno krvlju, plaćeno je propadanje Crne Gore i to nije nešto što je apstraktno, to je 
nešto što mi znamo iz fakata i zato hoćemo da pričamo o faktima, zato pričamo o faktima.  
 Temu nisam otvorio ja, temu ste vi otvorili, o Cetinju. Imam dužnost da branim elementarno 
dostojanstvo Prijestonice Crne Gore ili građana Crne Gore iz Cetinja, kako god se izjašnjavali, od 
vašeg mitropolita do našeg običnog člana, da imaju pravo da ih niko ne vrijeđa. Nije to varoš, to je 
prijestonica, nije malo mjesto ispod Lovćena, tamo se igrao tenis i golf prije nego u Beogradu. 
Tamo su štampane knjige prvi put među Južnih Slovena. Tamo je postojalo ime Južnih Slovena 
kad su svi ostali ljubili papuče. Tamo je bio pismeni Njegoš, dok je nepismeni silni prodavao svinje 
u Austrougarsku. To je ta razlika. Pa ja to ne govorim nego o nekom zajedničkom dobru svih 
Južnih Slovena. Ne Crnogoraca, svih Južnih Slovena. 
 Prema tome, ne možete vrijeđati Cetinje, a očekivati da ćutimo. Ništa više. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:12:22) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (28.04.20 14:12:33) 
 
 Meni nije smetalo da vi date gospodinu Krivokapiću riječ, ali da znate da to nije bilo u 
skladu sa Poslovnikom, a onda je on tu riječ upotrebio vrijeđajući čitav narod, vrijeđajući posebno 
one koji su vodili jednu od srpskih država kako su bili nepismeni, a kao da su ovdje svi bili 
pismeni. Bio je Njegoš pismen, a ostalo je listom bilo nepismeno u Cucima, u Morači i u drugim, 
bio je jedan pismen, a ostali svi nepismeni. U Srbiji je bio knjaz nepismen, a oko njega svi pismeni 
i on se oslanjao na te pismene i tu je bila razlika. Njegoš je napisao Posvetu prahu oca Srbije 
opisujući Karađorđa onako kako je zaslužio da ga opiše jedan srpski vladika i crnogorski 
mitropolit. Nema smisla da se ovakva mržnja širi u državi koja je do svog zadnjeg momenta 
postojanja, a to je knjaževina i kraljevina Crna Gora, bila srpska država. To nema smisla i to je 
govor mržnje. To što je neko komunista, a prodaje se kao demokrata, ja mislim da je mnogo 
poštenije da vi iz DPS-a i SDP-a obnovite Komunističku partiju Crne Gore nego što ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:14:05) 
 

Poslaniče Mandiću, mislim da ste bili dovoljno jasni što se tiče vašeg stava. Vi znate da 
sam ja poštovao Poslovnik što se tiče poslanika Krivokapića, koji se opet javlja za proceduru. 

Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 14:14:23) 
 



 Nijesam vrijeđao, ali sam uporedio dva vladara, u isto vrijeme dva vladara, da budem još 
konzistentniji Petra II i Miloša silnog, evo zvaću ga silni. Jesam li rekao ijednu netačnu stvar? Je li 
bio pismen ... bio nepismen. Auto-put se zove po njemu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:14:40) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću. Mislim da ste bili dovoljno jasni i vi. 
  

(Poslanik Milutin Đukanović govori iz klupe) 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 14:14:54) 
 
 Ne branim ja vama, ja čak podstičem da vi budete Srbi u Crnoj Gori. Meni to ne smeta, 
nimalo mi to ne smeta, nego čak suprotno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:15:00) 
 
 Hvala. 
 Poslaniče Krivokapiću, mislim da je vrijeme da privedemo kraju ovu istorijsku raspravu. 
Hvala vam. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (28.04.20 14:15:22) 
 
 Dobro vam je to. Pa eto, da se našalimo, da ja odustanem a ne ovaj koji 20 puta vergla 
jedno te isto.  

Prvo, nije Miloš Silni, Dušan je Silni, a Miloš je Veliki, a sa druge strane, dakle, čovjek mora 
da zna elementarno da bi nešto mogao da komentariše. Ovdje ne možemo nikako u tom 
kontekstu antagonističkom. Evo smo čuli, znamo kome je posvećen Gorski vijenac, znamo kakvi 
su odnosi bili i najzad uvreda je da neko ovdje kaže ja vas podstičem da budete nešto po 
nacionalnom. Ko vas zapravo pita šta ćemo mi da budemo po nacionalnom? Ako dozvolite da 
vam se lično obratim. Mislim da je elementarna stvar da branite prava. Ovdje nije ugroženo nešto 
što vi govorite, nego mi imamo maltene legalizovano da nas se poziva da će biti nova oluja u 
Crnoj Gori, da će neki ljudi ići na traktore, da se vrijeđa sa opštnskog, državnog nivoa na 
nacionalnoj osnovi, a  onda nam se od bivšeg poslanika DPS-a kaže - to je mimo radnog 
vremena. E pa ja mislim da je radno vrijeme u javnosti uvijek i da je naša dužnost da  smirimo 
strasti, da kažemo da smo mi braća, građani, ne moramo da budemo braća, budimo građani koji 
uvažavaju elementarna dostojanstva svakog od nas. Dakle, nemojmo da se bavimo nečijom 
nacijom, nemojmo da ga podržavamo i da ga negiramo, nemojmo da pljujemo po vladarima, nego 
kažimo nešto o ekonomskim mjerama koje ćemo da preduzmemo da nam bude bolje, pa ćemo 
posle da se svađamo mimo radnog vremena ili u radno vrijeme. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:16:41) 
 
 Ovim ću završiti ovaj dio procedure. 
 Kolega Ivanović se javio. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (28.04.20 14:16:45) 
 
 Hvala, poštovani predsjedavajući. 



 Htio sam da vas podsjetim na član 107 Poslovnika koji kaže - mjera opomene se izriče 
poslaniku koji govori prije nego što je zatražio riječ, koji pored upozorenja predsjednika Skupštine 
govori o pitanjima koja nisu na dnevnom redu Skupštine itd. Mi danas imamo predlog jednog akta 
koji je jedan dio naših kolega cijenio da treba da kao svoje rešenje, kao svoje viđenje  ponudi 
Skupštini. Mi smo se usaglasili da to bude tačka dnevnog reda i mislim da je elementarno 
korektno prema svima nama koji smo ovdje da govorimo o onome što je na dnevnom redu, to je 
prvo. Drugo, mogao bi se steći utisak da se na ovaj način želi pobjeći od razgovora upravo na tu 
temu. Zbog čega? Mislim da smo bili vrlo ubjedljivi, argumentovani do sada, da se treba vratiti 
ekonomskim temama, treba se vratiti onome što je na dvenom redu i da čujemo šta je to dodatno 
što je motivisalo uvažene kolege iz Demokratskog fronta da ponude ovakvo rešenje. Treće, 
nadam se da ćemo bitii dovoljno kolegijialni i prema svima da ono što kad god nemamo 
argumenta, a to je da pribjegenomo različitim viđenjima istorije, ipak gurnemo u stranu za sada, jer 
ovdje prije svega govorimo o budućnosti naših građana i ja mislim da su oni mnogo više 
zainteresovani za budućnost nego za prošlost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:18:13) 
 
 Hvala, poslaniče Ivanoviću. 
 Ja bih nastavio sa redosljedom.  
 Izvolite, samo da čujum proceduru. Kolega Martinović. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (28.04.20 14:18:25) 
 
 ... ovakvom odnosu prema ovakvoj situaciji, zahvalio se organima koji su se bavili na 
spašavanju  naših života i dao bih jedan veliki aplauz mom Cetinju koje je u ovom trenutku bez 
ijedne žrtve i jednog zaraženog sa koronavirusom i svim onim ljudima koji u tom trenutku stavljaju 
prije svega bezbjednost svoju i svojh života i svojih građana zarad ličnih interesa. Pozdravljam ih 
aplauzom, pozdravljam jedno veliko Cetinje i sve ljude koji su na prvoj liniji fronta. Ljudi, hvala vam 
do neba. Druga stvar, moj povod procedure je bio i dosta kad se vratim kući postavljam pitanje ... 
Ja aplaudiram i aplaudiram za one za koje treba da aplaudiram. To što vi imate nešto protiv tih 
kojima ja uplaudiram, to se njima obratite, a oni će vam adekvatno odgovoriti. Izvinjavam se, 
koleginica Nikolić i ja smo poštovali duboko preporuke ovog doma da se drži socijalna distanca i 
da ljudi koji su se prijavili za određene diskusije budu tu. To znači da nas građani Cetinja pitaju 
zašto nismu u sali i zašto ne odgovaramo na uvrede kad se omalovažava naš grad. Nije ovo 
gotovo. Ja vas molim, vjerujte mi i te kako sam strpljiv, i te kako sam razuman i lijepo vaspitan, 
izvinjavam se crnogorskoj javnosti što na ovaj način i ovako temperamentno govorim. Molim vas, 
izvinite, ali moram odgovoriti da se jedan grad, jedna evropska metropola naziva selom, to je 
nedopustivo. Cetinjani su dali odgovor tom dijelu, ali uprkos svemu i to se traži podizanje 
spomenika nekome ko je izdao svoga đeda, kojega nazivaju palikuća. U tom dijelu se traži da se 
podiže spomenik na dan kada je čitava porodica Zvicera gorela pod tim terorom. Još jedna stvar, 
što vam može biti korisno, jer ja nisam neki istoričar da mogu da se bavim činjenicama, ali sam se 
raspitao, jer je rečeno da je to jedini kralj koji je rođen na teritoriji Cetinja, odnosno na Cetinju, nije 
taj kralj  rođen na Cetinje, taj kralj je, ovo je možda ekskluziva, a vi  koji se bavite tim pitanjima 
provjerite, taj kralj je rođen na Rijeci Crnojevića, rođen je u decembru, jer su se tada zbog 
vremenskih uslova od novembra do marta sklanjali na Rijeci Crnojevića u dvorcu Petrovića 
Ljeskovac. Ovo provjerite. Cetinjani, ja sam ponosan na vas, ponosan sam što sam rođen tamo. 
Cetinje zna što je, a oni što govore o Cetinju najbolje govore o sebi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (28.04.20 14:21:44) 
 
 Poslaniče Martinoviću, hvala vam prvo što poštujete preporuke zdravstvenog sistema i što 
niste bili u sali. Ja cijenim da vaše izlaganje je došlo u momentu, u ovom domu smo imali puno 



rasprave oko Cetinja i oko istorije. Sva sreća, građani slušaju ovo što govorimo. Zbog načina koji 
smo dosad radili objavljujem pauzu. Hvala. 

 
-Pauza- 

 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:24:11) 
 
 Nastavljamo.  
 Molim te, Aleksandra, nemoj više van teme. Dogovorili smo se nekoliko stvari, da niko ne 
priča van teme, ja sam zamolio Aeksandru da ne priča van teme, a Đukanović je preuzeo obavezu 
da vi ne pričate van teme.  
 Predlažem da nastavimo. Ervin Ibrahimović, Peđu Sekulića ćemo zamoliti da nakon 
nekoliko ...  

Nema procedura, kakvih procedura. Moraćete se pozvati na članove, dogovorili smo se da 
nema procedura. Pogledajte u vašem klubu šta smo se dogovorili.  
 Prvo je Ervin Ibrahimović. Javili ste se za vrijeme predsjedavanja gospodina Nimanbegua, 
ovdje mi je zapisao da ste se javili, ja vam dajem riječ. Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (28.04.20 14:25:23) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Prije svega želio bih da se izvinim kolegi Mandiću ako je pogrešno razumio neku moju 
gestikulaciju. Cijenim titule i aga i begova, ali prije svega je važnije ko obnaša te funkcije. Kroz ovo 
naše područje, kroz našu državu su prošle mnoge age i begovi, ali najvše pamtimo ljudska djela. 
Tako apsolutno da nisam podržao ono što je uvaženi kolega Mandić rekao. Naravno, pripadamo 
različitim partijama i forsiramo naše teme. Ja mislim, za razliku od kolege, da je velika prednost 
Crne Gore što su i Rožaje gdje su većina manjinski narodi i Ulcinj bili rame uz rame po broju 
podržanih glasova sa Cetinjem, rame uz rame za nezavisnu Crnu Goru. Mislim da je to 
prepoznato ne samo na ovim prostorima nego u svim savremenim društvima.  

Ono što bi trebalo svi ovdje da kažemo, narod prepoznaje iskrene nemjere, narod neće 
dozvoliti promjene u društvu onima koji pokušavaju svoje neuspjehe da prebace na drugi teren, da 
li je to netrpeljivost prema drugima, da li širenje neke zle misli. Ovdje želim da pošaljem poruku - 
Crnoj Gori treba jedinstvo. Jedino tako možemo ići naprijed. Samo da upozorim sve nas, mržnja 
nikom nije donijela ništa dobro, drage kolege. Slobodno možemo reći da je mržnja kao rak, donosi 
patnju, donosi nesreću. Kada uništi onog koga je napala tada će uništiti i toga koga je proizveo. 
Ovi građani, ovo društvo zalužuje toleranciju, zajednički život i da zajedno pravimo onu Crnu Goru 
pa i onu tradicionalnu i ovu Crnu Goru u XXI vijeku. One nisu posvađane. Sve su one za suživot, 
sve su za zajedništvo, sve su za napredak i sve su one da se voli i poštuje jedina domovina. 
Možemo imati, tu smo ja vjerujem svi saglasni, samo jednu domovinu, a Crna Gora je domovina 
svih njenih građana bez obzira na naciju i vjeru. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:30:07) 
 
 Imam nekoliko zahtjeva za proceduru. Neki interni dogovor smo napravili da procedura ... 
Radimo samo u skladu sa Poslovnikom, što vam ja kažem da će biti tako. Druga stvar je da nema 
replika ako pokušamo da se držimo tačke dnevnog reda, a to je da vas podsjetim  Predlog zakona 
o urgentnim mjerama podrške građanima Crne Gore zbog epidemije zarazne bolesti COVID-19.  
 Dajem diskusiju sada Milutinu Đukanoviću, a zamoliću gospodina Sekulića, koji je bio na 
redu, da vidmo kako ćemo  da organizujemo ovaj rad, da damo prioritet ipak predlagaču.  

Branka Bošnjak, izvolite.  
 Ja sam najavio gospodina Ibrahimovića kao nekog kome je bivši predsjedavajući dao riječ. 
Ja dajem riječ Branki Bošnjak. 



 Izvolite, Branka Bošnjak.  
 Zamoliću predsjednika kluba koji je učestvovao u ovim razgovorima da damo riječ Branki 
Bošnjak, a ako se javljate za proceduru morate reći po kojem članu, a vidite da nije.  
 Ja sam vrlo jasno naglasio da je to bio proizvod dogovora. Izvolite, Branka Bošnjak dobija 
riječ. Vi ćete dobiti diskusiju.  
 Nećete dobit proceduru. Možete da naglasite koji je član.  
 Pravim kratku pauzu. 
 

-Pauza- 
. 
 
 
 

PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ 
  
 

... posle toga Branka Bošnjak. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (28.04.20 14:31:56) 
 
 Poštovani građani, 
 Gospodin Ibrahimović je pokazao suštinsku razliku između nas u Crnoj Gori, ko baštini 
tradicionalne vrijednosti, a ko vodi antisrpsku politiku. Nama je žao što je današnje Cetinje jednako 
sa današnjim Rožajem. Ja kao Starocrnogorac ne mogu da prihvatim da je to normalno 
ponašanje. Mi nećemo Crnu Goru Ranka Krivokapića i Mila Đukanovića koja je izdajnička i koja je 
u suštini svojoj antisrpska. Ako to odgovara gospodinu Ibrahimoviću, to znači da smo mi u pravu i 
na pravom putu. To je suština, to je istorijska razlika. Ne možete me vi ubijediti da gospodin 
Ibrahimović želi više dobra Crnoj Gori od mene, ali vodite politiku i svaka vam čast kad ste uspjeli 
Cetinje da prevedete na vašu stranu, ali mi se nadamo da će doći i nova generacija ljudi na 
Cetinju i da će Cetinje biti tamo gdje mu je bilo mjesto. Jedino mu je u srpstvu priznato prvo 
mjesto. Cetinje neće biti sluga Albanaca i Bošnjaka, zapamtite to. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:33:14) 
 
 Uvaženi građani, ja vam se izvinjavam zbog toga što kolege ne pričaju u skladu sa jasno i 
precizno definisanim dnevnim redom i upozoravam poslanike da ću koristiti sve mehanizme koje 
podrazumijeva Poslovnik da to uradimo. 
 Dajem sad riječ Branki Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (28.04.20 14:33:47) 
 
 Uvaženi građani Crne Gore, maske koje je do sada nosio DPS su pale i sad je bjelodano 
koliko su oni oglodali, ojadili, opljačkali ovu zemlju i evo sad vam je svima jasno da nakon mjesec 
dana ... mi smo došli u situaciju da nam 80% stanovništva nema hljeba da jede. Kolege iz DPS-a, 
ovu vašu golotinju, car je go, ne možete sakriti ničim, čak ni ovim maskama ko je ćete nam uvesti 
da nosimo. Licemjerno je vrlo od mnogih od vas danas da pričaju kada su se zalagali za onu 
pljačkašku neoliberalnu ekonomiju, a još je licemjernije da premijer ove države pozove Veselina 
Vukotića koji je guru te pljačkaške neoliberalne ekonomije da dođe u ovoj situaciji da on da svoj 
iskaz. Da ima pravde, njemu bi se kilometar oko Vlade zabranilo da priđe, a ne da on iznosi svoje 
ideje, a uveo nas je u sve ovo. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:35:30) 
 
 Poslanice Bošnjak, član 7 jasno definiše mjere opomene koje se izriču poslanicima iz ovih 
niz razloga koje vi znate. Ja vam neću sad izreći tu opomenu, ali mogao bih. Ja vas samo 
upozoravam da vodite računa o primjeni člana 107. Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (28.04.20 14:35:46) 
 
 Ja ništa nisam pogriješila. To je moj politički stav, a znate ko je guru neoliberalne ekonomije 
bolje nego ja, ali vi ste slijedili i naravno da ćete da ga branite. Vi da ste iskreni i da želite dobro 
ovoj Crnoj Gori, vi bi digli ruke za Zakon za utvrđivanje porijekla imovine i posebno ... Ali pošto svi 
odlično znate kako se formirala ova vulgarna crnogorska elita koja do prije par godine nije imala 
ništa više nego što mi imamo, a sada ima milione i milijarde, ali naravno niko od njih nije u ovoj 
situaciji donirao sredstva da pomogne građanima.  
 Ono što hoću da kažem, a što vi pokušavate da zloupotrijebite jeste da je ovaj naš zakon u 
stvari populistički. Nije ovaj zakon populistički, nego kad ste pljačkali ovaj narod sad dozvolite da 
svima date, jer ne vodite registre kako treba da vodite i sad ste se vi sveli na to da samo DPS 
glasači dobijaju sredstva i pomoć u ovoj situaciji dok ostali ostaju bez pomoći. Moja jedna 
prijateljica koja je samohrana majka i koja se nalazi na evidenciji Zavoda za zapošljavanje još 
uvijek nije dobila onih 50 eura, a kada je zvala da pita kako nije, ta savjetnica joj je rekla niko nam 
nije tražio nikakve evidencije ni spisak vaš i ne znamo na osnovu kog spiska dijeli i da li je uopšte 
Vlada dala te pare. Tako da kod vas je sve improvizacija, sve je neistina, sve u nekim maglama i 
sve je u cilju da se zloupotrijebi ova situacija da bi se vi koji ste ... DPS virusa došli do nekih ljudi i 
pokušali da ih kupite za sitne pare. Na žalost, onima koji zloupotrebljavaju tuđu nevolju ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:37:52) 
 
 Poslanice Bošnjak, dogovor je neki da pokušamo da idemo na tri minuta. Pokušajte. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (28.04.20 14:38:06) 
 
 Vi me stalno prekidate. Imam informaciju, dobiću pet minuta kao što je bio dogovor, a da 
vam ne kažem da je prethodnik koji je predsjedavao svima tolerisao i po dva minuta iz vladajuće 
većine da su prekoračili vrijeme, čak poslanici Vuković iz nekoliko puta, mislim da je stigla da priča 
i pola sata. Prema tome daćete mi vrijeme i malo nije korektno da me prekidate svaki čas.  
 Naravno da kao što sam rekla ove kliconoše DPS virusa ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:38:36) 
 
 Ja sam  vam rekao šta nam je cilj da bi uspjeli da održimo ovu sjednicu i vodimo je u skladu 
sa Poslovnikom onoliko koliko traje određena tačka dnevnog reda. Na vama je da vidite da li ćete 
uspjeti to da uradite, a na meni da vam pomognem u tome. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (28.04.20 14:38:55) 
 
 Potpredsjedniče ja ne znam, vi ste odjednom odnekud došli i pokušavate ... ili ste došli da 
nas opstruirate ovdje ili mene da opstruirate, neko vrijeme samo to. 
 Uvaženi građani, vama je svima jasno da je ova situacija zloupotrijebljena. Na žalost, 
mislim da neće na dobro izaći nikome ko pokušava na ovaj način neku tuđu muku da zloupotrijebi 
i da ovako pod navodno brigom za zdravlje građana vodi jednu bezočnu partijsku kampanju. To 



smo vidjeli i juče, umjesto da predsjednik države aplaudira zdravstvenim radnicima, imamo ono 
zastiđe, onu sramotu gdje je neko naredio onim gospođama tamo da mašu i da kliču kao da smo u 
Sjevernoj Koreji i bukvalno, a gospodar iz preskupoga automobila izlazi, samo se ovlaš okrene 
prema njima i nastavlja dalje. Ono je slika Crne Gore od koje treba svi da se stide, a da ne kažem 
zloupotreba. Ko je, bre on, ko je on po Ustavu da on priča o mjerama? Kao da je Vlada stavljena u 
zapećak, ali to je njihova stvar. Poveo je naravno predsjednika nelegalnog i neustavnog 
Nacionalnog koordinacionog tijela, takođe je ... Evo ste me prekinuli do sada deset puta.  
 Uvaženi građani, zahvaljujem se potpredsjedniku Skupštine koji me prekida  svaki čas jer 
ne želi da vi čujete istinu, ali ja znam, otvorite vi um i vi znate da ova pljačkaška DPS banda će 
završiti tamo gdje treba posle sledećih izbora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:40:58) 
 
 Ako budete ovako nastavili, vi ne poštujete vaše lidere.  Vi ne poštujete dogovore koje smo 
napravili sa vašim predstavnicima, a to je da vodite računa da nema replika. Ako budete ovako 
nastavili ja ću dozvoliti replike. 
 Sad dajem riječ Milutinu Đukanoviću. Neka se spremi Goran Radonjić. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (28.04.20 14:41:22) 
 
 Gospodine Gvozdenoviću, možete odmah unaprijed da mi date dvije opomene, ali nemojte 
me prekidati. 
 Ovim Predlogom zakona Demokratski front je za pomoć građanima predvidio da se izdvoji 
oko 150 miliona evra. Takva pomoć ne znači da treba suspednovati ili eliminisati i druge ponude 
pa čak i ponudu Vlade koja iznosi 45 miliona evra. Ukoliko bi se usvojila oba programa koji 
predlaže DF I Vlada to bi bilo negdje oko 200 miliona evra. To je svega 4% bruto domaćeg 
proizvoda i takva bi pomoć bila najniža u Evropi. Ako prihvatimo Vladinu pomoć koja inosi svega 
0,8% bruto domaćeg proizvoda to bi pokazalo da je Crna Gora najsiromašnija država na svijetu. 
To bi pokazalo da je Vlada bezosjećajna i neodgovorna. Ali u Crnoj Gori, pošto je zemlja 
paradoksa, imamo jedan neviđeni paradoks. Ovdje u Parlamentu građani Crne Gore moraju da 
dobiju odgovor da li ova vlada neće ili ne može da izdvoji veću pomoć za građane i privredu. Po 
pokazateljima koje nam predstavlja ova vlada, bruto domaći proizvod je najveći po glavi 
stanovnika u regionu, prosječna plata je najveća u regionu, rast bruto domaćeg proizvoda je jedan 
od najvećih u Evropi. Ako imate ovakve pokazatelje ali nećete da odvojite 4% bruto domaćeg 
proizvoda to govori da je ponašanje Vlade bezočno i bezobzirno. Ukoliko Vlada ne može da 
pomogne svoje građane to znači da su Demokratska partija socijalista i vladajuća struktura čitavo 
vrijeme više decenija obmanjivale građane da je Crna Gora ekonomski tigar. Znači falsifikovani su 
podaci o BDP-u, o platama, penzijama i tome slično.  
 Gospodo Brajoviću, Gvozdenoviću, Nimanbegu i Vuksanoviću, kakav god odgovor dali, vi 
ste isključivi krivci za ovakvo stanje. To je ćorsokak u koji ste vi doveli Crnu Goru, ali to je ujedno i 
vaš istorijski i definitivni politički poraz. Ko to ne vidi danas, vidjeće za nekoliko mjeseci. Po 
papirima, odnosno po knjigovodstvu u Crnoj Gori novca ima više nego dovoljno, ali izgleda da ga 
je neko odnio iz državnog trezora. To znači da se novac nalazi u trezorima Mila Đukanovića, Aca 
Đukanovića, Branimira Gvozdenovića, trenutno predsjedavajućeg, Veselina Barovića, Brana 
Mićunovića, Stanka Subotića, Dragana Bokana, Vesa Pejovića i drugih DPS tajkuna. Ovim se 
potvrđuje potpuno tačna konstatacija Demokratskog fronta da je Crna Gora prvo opljačkana pa je 
zbog toga postala siromašna. E pa, gospodo iz DPS-a, vrijeme je da se uđe u sefove tih tajkuna i 
da se vrati opljačkani novac i podijeli građanima i privredi. Ako vi to nećete, a očigledno je da 
nećete, nova demokratska vlast predvođena Demokratskim frontom budite sigurni vratiće novac i 
podijeliti ga građanima. Eto toliko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:45:25) 



 
 Goran Radonjić. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (28.04.20 14:45:26) 
 
 Zahvaljujem, 
 Poštovani građani, poznato nam je, kriza u kojoj se nalazimo višestruka je, na žalost i 
dugotrajna će biti, ona nije samo humanitarne, medicinske, zdravstvene prirode. Možda je i dobra 
okolnost da već sad raspravljamo o ekonomskom aspektu jer izgleda da su nam životi manje 
ugroženi nego do sada i da razmjere pandemije nijesu takve kako se činilo, apokaliptičke, na 
početku. 
 Stanje u našoj ekonomiji u našem društvu nije dobro. Nije samo ekonomska kriza, ona je i 
psihološke prirode. Tek ćemo osjećati posljedice svi mi. Imamo porast određenih krivičnih djela, 
pad nekih, srećom, ali porast nekih drugih. O tome treba razmisliti. Teško je danas penzionerima, 
teško je danas porodicama koje imaju lica sa invaliditetom, sa autizmom, vrlo teško. Na žalost, 
nemaju mnogo pomoći, nemaju mnogo ni razumijevanja, pomislimo po nekad na njih.  
 Sa druge strane predviđanja Monetarnog fonda da će pad u Crnoj Gori biti 9% najveći u 
regionu dosta su obeshrabrujuća. Nadajmo se da će biti bolje. Nadajmo se da će biti bolje nego 
što smo čuli od ministra ekonomije, na žalost ne u Skupštini nego u državnoj građanskoj televiziji 
350 do 400 miliona će nedostajati našem budžetu. Mnoga radna mjesta su izgubljena i neće se 
nikad povratiti. Pomišljam na jednu porodicu koju znam konkretno, čuo sam za nju, jedno radi u 
jednom restoranu, drugo radi u hotelu, žive privatno sa dvoje djece, bez primanja. Teška situacija. 
Da li će se ikad vratiti na svoje radno mjesto, da li neko misli, trebalo bi da misli o nekoj 
prekvalifikaciji, o nekim subvencijama za posao. Moj prijatelj počeo je da se bavi poljoprivredom. 
Tu bi sad bila uloga države da mu pomogne, na bilo koji način, eksprtizom, sjemenom, nečim što 
je ptorebno. Na žalost država se više bavi time da li će ga uhapsiti za to što je svojevremeno bojio 
trobojke po Crnoj Gori, na žalost to nam je situacija.  
 Nije samo moj utisak nego većine da vlast koristi ovu situaciju za stranačke interese. Pa i 
ova situacija sad, čini mi se da sam čuo da neko u pauzi kaže da nama odgovara ova svađa. Nije 
valjda, nije valjda da ikome odgovara ovo. Uloga medija, da li će izvještaj sa ove skupštine biti o 
stručnoj raspravi, o mjerama ili će biti o nečemu što bi trebalo, najbolje bi bilo zaboraviti da se nije 
nikad desilo. Za to je na svima nama odgovornost. 
 Dakle, uloga obrazovanja, da li se može raditi na tome da se prekvalifikuje neko, da se 
dopuni zanje, da se koriste nove tehnologije. Evo smo svi sad silom prilike, ili smo u prosvjeti ili 
smo u porodici, imamo đake, studente, svi koriste tehnologiju koja do juče nije korišćena. Možemo 
li to pretvoriti u prednost ili će to koristiti se samo za stranačke reklama. Mnogo je aspekata o 
kojima valja razmisliti, kako platiti račune, kako platiti kredite. Je li to da se odloži samo plaćanje 
kredita neko rješenje. Trebaju nam poslovi, treba nam zarada. Tačno je, manji su nam troškovi u 
ovom trenutku. Neko ko ima platu možda mu je čak i lakše, možda će se preispitati da li je trošio 
više nego što je trebalo nekad. A ima ih, bogami, koji nemaju šta da troše, koji su vrlo zabrinuti za 
sebe, za svoje porodice, itd.  
 Nadam se da je prva faza sa zdravstvenim ugrožavanjem pri kraju, ali dugo dugo, na žalost 
će trajati ova kriza svakojaka, ali kao i svaka kriza proći će. 
 Moram da kažem ponovo - vidimo se na litijama. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:49:10) 
 
 Poslanik Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (28.04.20 14:49:14) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, ja ću pokušati još jednom da vam pojasnim da ovaj predlog 



Demokratskog fronta nije nikakav populizam nego da je on utemeljen na nečemu što su projekcije, 
ekonomske porojekcije ove vlade i na saznanjima koja imamo od ministara, predsjednika Vlade, 
uopšte od najodgovornih ljudi u ovoj državi koji su zaduženi za ekonomiju i za budžet. Više puta, 
kao što znate, čuli smo ne samo u zadnje vrijeme nego možda i par godina, ali posebno zadnje 
vrijeme da je crnogorska ekonomija spremna na sve izazove, da je crnogorska ekonomija 
najdinamičnija u regionu, da imamo najviše plate, to je pomenuo maloprije i moj kolega 
Đukanović, najviše penzije i onda kad smo vidjeli paket mjera Demokratske partije socijalista bili 
smo zaista šokirani da zemlja koja, po riječima onih koji je vode, najbolje stoji u regionu, daje 
apsolutno najslabiju pomoć svojim građanima.   
 Ljudi zamišljaju da je ova država dužna da se bavi samo određenim brojem ljudi, da brine 
samo o interesu određenog broja ljudi, ne shavatjući da oni koji su u najtežoj situaciji inače u Crnoj 
Gori, da su sad pandemijom još više pogođeni. Znate li, gospodo, ko su ljudi koji rade u ovoj 
tercijalnoj djelatnosti, ko su ljudi koji rade u zanatskim radnjama, ko su ljudi koji voze taksi? To su 
oni ljudi koji nisu mogli da se zaposle preko partijske infrastrukture DPS-a. To su oni slobodni ljudi 
koji su odlučili da po bilo koju cijenu ne prodaju svoju kožu tajkunima i prevarantima političkim. Ti 
ljudi su sad najviše pogođeni i svaki oblik pomoći koji planira DPS izbjeći će njih u najvećoj mjeri. 
Zbog toga je Demokratski front tražio nešto što je neuobičajeno, a to je da svaki građanin dobije 
pomoć, jer iznos, koji je potreban u Crnoj Gori da bi svaki odrasli dobio minimalnu cijenu rada a 
svaki maloljetnik polovinu, nije takav da to Crna Gora ne može da podnese, makar po riječima 
ljudi koji nju vode. A čuli smo ovdje da, između ostalog i kad je čak ovaj medicinski dio u pitanju, 
imamo magove kakve nema čitavi svijet. Ako je stvarno razlog što u Crnoj Gori ima manje korona 
virusa to što imamo takve stručnjake, ja predlažem da mi prodamo nou hau Milutina Simovića i 
ovog Mugo[e doktora i te ekipe Evropskoj uniji, da pomognemo Evropskoj uniji, Švedskoj, 
Francuskoj,  Njemačkoj da nemaju ni oni korona virusa, jer mi imamo takve znalce. Mislite li vi da 
to vjeruje neko normalan? Ajte da zamolimo one ljude koji su nobelovci u ovoj oblasti, koji su 
završili Oksford, Kembridž, Stenford, da se maknu, brate, neka se ne troše stotine miliona koje 
ulaže svijet da otkrije lijek. Pa samo treba da poslušaju Milutina Simovića i ekipu iz politbiroa 
medicinskog Demokratske partije socijalista. Nemojte da nas zaluđujete, zaluđujete ove ljude. 
Crna Gora, ponavljam, na repu je događaja ekonomskih, u Crnoj Gori zbog toga, zbog malog 
prometa ljudi i roba i zbog zabačenosti saobraćajne imamo sreću, a ne zbog čuda koje nam je 
priredio Milutin Simović.  
 Ako nema novca, gospodine potpredsjedniče, onda ste lagali građane Crne Gore, onda mi 
nismo ekonomski tigar, onda mi nismo najdinamičnija ekonomija u regionu, onda mi nismo svijetli 
primjer ... evropskih integracija. Odlučite se, ili ima para ili ste lagali. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:53:40) 
 
 Ja sam siguran da ste i vi srećni i zadovoljni zbog toga što imamo ovakvu zdravstvenu 
situaciju. Mogli su vas građani možda pogrešno shvatiti pa da vam pomognem. 
 Dajem riječ Dragutinu Papoviću. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (28.04.20 14:53:56) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Uvaćene koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Nalazimo se u jednoj izuzetno teškoj situaciji, raspravljamo o načinu na koji najbolje da 
izađemo iz situacije koju je donijela pandemija ovog virusa, odnosno bolesti COVID-19. Kada je 
1969. godine čuveni i jedan od najpoznatijih svjetskih ekonomista Milton Fridman tumačio ovakav 
predlog koji mi imamo danas iz Demokratskog fronta, dakle sličan predlog... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:54:40) 
 



 Gospodine Papoviću, zamolio bih momenat. 
 Ja molim poslanike da se vode primjerom poslanika Demokratske partije socijalista koji kad 
bilo ko govori poštuju to što vi pričate. Ne slaže se s tim, ali vi morate da se umirite, da ne 
dobacujete i ako želite da ostvarite vašu ličnu komunikaciju, molim vas to nemojte da radite u ovoj 
sali. 
 Dajem riječ gospodinu Papoviću. Izvinjavam se u ime poslanika što su vas ometali svojom 
međusobnom komunikacijom. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (28.04.20 14:55:09) 
 
 Hvala. 
 Dakle, Milton Fridman, jedan od najpoznatijih ekonomista XX vijeka, dobitnik Nobelove 
nagrade za ekonomiju 1969. godine je ovakve postupke protumačio kao bacanje novca iz 
helikoptera. Dakle, ovakve ekonomske mjere smatrao je potpuno nepotrebnim, i na ovaj način se 
ne može pomoći crnogorskim građanima ni crnogorskoj privredi. Da je bio u pravu svjedoči 
činjenica da danas u Evropi ovakav model primjenjuje jedino Srbija. I kolege iz Demokratskog 
fronta su krenule sa ovakvom vrstom pomoći upravo kopirajući ono što je vlast u Srbiji propisala. 
Vlast u Srbiji je propisala davanje 100 eura svakom punoljetnom građaninu. Iz Demokratskog 
fronta su odlučili da budu velikodušniji pa su odlučili 222 eura svakom punoljetnom građaninu, 111 
svakom maloljetnom građaninu, plus dodatne mjere ekonomske pomoći. I to možda ne bi bilo 
problematično i ne bi, da tako kažem, bilo suvišno da se ovdje ozbiljno raspravlja da Fiskalni 
savjet Republike Srbije ovu mjeru Vlade Srbije nije ocijenio kao "neprimjerenu i višestruko lošu". 
Ali, Demokratski front, pošto smatra očigledno na osnovu ovog predloga da je Crna Gora 
ekonomski moćnija od Srbije, jer po ovom predlogu, znači svaki naš građanin bi dobio u prosjeku 
300 eura, u Srbiji 100 eura, smatra da mi treba ovu višestruku lošost da još pojačamo i da 
prosipamo novac. To je odgovor Demokratskog fronta na ovu krizu.  
 Dakle, nešto što su u Srbiji ekonomski stručnjaci protumačili kao loše, ovdje nam se 
prodaje kao epohalno otkriće ekonomije ili ekonomske politike u ovoj godini. To je nevjerovatno, 
ali u smislu vođenja politike Demokratskog fronta očekivano, jer danas mi imamo priliku da ne 
samo tumačimo ekonomsku politiku Demokratskog fronta iz perspektive šta bi oni radili da su na 
vlasti, nego generalno da pogledamo i sve aspekte njihove politike šta bi radili  da su na vlasti u 
trenucima kada se Crna Gora suočava sa ovom epidemijom. A to je lako uraditi jer je vlast 
Demokratskog fronta u stvari vlast u Srbiji, predsjednik Vučić je u stvari politički ideolog 
Demokratskog fronta.  
 Prošle nedjelje smo ovdje čuli mnogo zamjerki na račun Nacionalnog koordinacionog tijela, 
na račun prije svega stručnih ljudi iz Kliničkog centra i Instituta za javno zdravlje. Uvaženi građani, 
zapitajte se šta bi opozicija rekla da je početkom marta predsjednik države Milo Đukanović 
zajedno sa direktorom Instituta za javno zdravlje Bobanom Mugošom organizovao pres 
konferenciju na kojoj bi gospodin Mugoša rekao - pozivam vas da idete u šoping u Milanu, jer je 
ovo najsmješniji virus u istoriji. Tom modelu nije nađena ni jedna zamjerka. Modelu s kojim se 
Crna Gora, odnosno ova vlast suočava s ovom epidemijom je nađeno bar sto zamjerki. Zamjera 
nam se zbog, kako oni kažu, sužavanja građanskih prava. Njihov ideolog, njihov predsjednik, 
njihov politički lider je u Srbiji izveo vojsku sa dugim cijevima na ulice. Duge cijevi protiv korona 
virusa. Da je neko u Crnoj Gori to uradio, šta mislite kakva bi bila reakcija? U Velikoj Britaniji koja 
je među posljednjima ušla u ovu epidemiju i koja je imala dovoljno prilike da vidi šta se dešava, u 
Italiji, u Francuskoj premijer je zaražen virusom. Zamislite šta bi se desilo da je ovdje premijer bio 
zaražen virusom? Pa iz opozicije bi rekli - vi ne možete svoje zdravlje da čuvate, a ne zdravlje 
građana. Ovdje se jednostavno vide dva ozbiljna, odnosno jedan ozbiljan politički model i drugi 
amaterski, ali je on opasan. Mi smo pokazali da i u redovnim i u vanrednim situacijama znamo 
kako da rukovodimo sistemom i da sistem funkcioniše. U suprotnom, da to prepustite našoj 
najmoćnijoj konkurenciji, to bi bio raspad. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 14:59:44) 



 
 Sad imamo na redu od dva prisutna ovdje iz opozicije Strahinju Bulajića, prof. Radulovića i 
Janko Vukićević. 
 Od vas troje ko sad želi da uzme riječ? Branko Radulović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (28.04.20 15:00:02) 
 
 U pamet se Crnogorci. Kad kažem Crnogorci, svi građani Crne Gore. I onda mislim ljudi od 
plitke pameti koja zvoni, koja udara, koja zbori, od te pameti koja nema utemeljenja, od tog 
višekapsa pojedinih, u ovakvim izazovnim vremenima govoriti, ja jednostavno ustuknem pred tim i 
ostanem nijem i tako ću i ostati nijem. 
 Građani Crne Gore, ovi ljudi i ja nikad ve nismo lagali niti ćemo vas lagati. Najveći rodoljubi 
stanuju ovdje, najveća potvrđena pamet stanuje ovdje. Kako u najezdi nečega što je bila ova 
epidemija, kako ukoliko smo siromašni, ojađeni, nego ljudski podijeliti po torbicama ono što je 
neophodno. A onaj koji ima u torbice, ako ima ljudskosti i časti reći će - nama ne treba to u torbici, 
nego dajemo drugim. Prva torbica je dao Demokratski front i to smo nazvali - urgentna torbica, 
urgentne mjere da se prehranimo, da se zaštitimo, da zasijemo krtolu i još nešto jer će nam trebati 
krtole i još nešto. Tako mi Bog pomogao, sve češće i sve utemeljenije se kunem u to kako starim i 
možda mi je to i najveća kletva - uvijek će biti pravog  rodoljublja potvrđenog s ove strane. Iduće 
neđelje i nedelje biće nove mjere Demokratskog fronta koje će se zvati nova ekonomska politika. 
Pa zar nije najveće rodoljublje, prije dva mjeseca, pozvati kroz moja usta - hajmo svi za spas Crne 
Gore ... ekspertsku vladu.  

Građani Crne Gore, zbog vas i zbog mene sam danas bio i na jednom sastanku i hoću da 
prenesem. Važni činioci su i sve komercijalne banke. Bio je zatvoren u dobroj mjeri taj sastanak, 
ali bio sam eksplicitan i želim da vam prenesem to. Rekao sam da žive život svih građana Crne 
Gore, da budu pravi rodoljubi, da se odreknu svih svojih privilegija, ekstra profita, da ulože u 
zaštitu zdravlja i oporavak. Bili su saglasni sa mnom i rekli su da će da žive život kao svi mi. 
Rekao sam da ne mogu da imaju plate pet puta ili deset puta više od poslanika, od glavnog nekog 
preduzetnika, od predsjednika države, bez obzira ko on bio, nego moraju da budu u tom 
nekakvom odnosu da solidarnost bude do kraja. I rekao sam da ukoliko se budu tako ponašali, 
građani Crne Gore, da bi opstao komercijalni sektor i da bi komercijalne banke opstale, dok se ne 
prestrukturiramo, dok se ne presaberemo, nemojte uzimati novac koji ste deponirali tamo, da bi ta 
solidarnost se prenijela, da bi opstali, da bi taj novčanik bio sljedeći. I obećao sam im ako oni budu 
ljudski i ako budu Crnogorci u pravom smislu da ću i ja isto takođe to prenijeti. Nije vrijeme za 
uzimanje depozita, nemojte ih građani Crne Gore uzimati zbog spasa Crne Gore. Ipak je još 
sigurnije u bankama nego u slamaricama, uzimajte samo ono što je neophodno za život.  
 Prije mjesec i po dana sam rekao da mi moramo stvoriti fond za spas Crne Gore, garantni 
fond i sve ostalo. Milo mi je što ima resavska škola, pomalo u ovom režimu, malo više u opoziciji 
pojedinoj, nema veze, mi smo ti koji nudimo rješenje. Danas smo se načelno dogovorili da rizik svi 
prenesmo, ne samo da on pređe kod građana, nego i kod komercijalnih banaka i kod države. 
Najvjerovatnije će se formirati takav jedan fond iza kojeg će stajati država.  
 Treća stvar, ono što je moratorijum na dva i po mjeseca, tri, biće minimalna tehnička 
nadoknada povećanja. Zahtijevao sam da sljedeće mjere budu novi reprogram duga i građana i 
privrede od godinu dana. I to će se uzeti u obzir, obećali su mi, iduće nedjelje ćemo vidjeti kako će 
se ponašati.  Znači svi oni građani Crne Gore koji su zahvaljujući ovim uslovima došli u nešto što 
nije likvidno, što dolazi u pitanje da budu beskućnici, da im se oduzima imovina, da im se 
oduzimaju stanovi, da im se oduzimaju kolaterali, toga rekli su neće biti. Vidjećemo kako će se 
ponijeti. Ukoliko se tako ne ponesu tada ću prvi reći dajte zelenaše da skinemo, hajmo svi na 
ulice, da stanuje odgovornost samo u režimu i na adresi Mila Đukanovića i sve ostalo za ovo koje 
se sada nalazimo, nego i u komercijalnim bankama.  
 Građani Crne Gore, zakleo sam se u nešto u što duboko vjerujem, moj smisao zemaljskog 
života ne bih bio ako ne bih imao određenu vertikalu, da će Demokratski front  biti uvijek na 
braniku svih građana Crne Gore, da ćemo nuditi rješenja prava i očekujte to od nas. Ovo je bilo 
kao u svakoj crnogorskoj istoriji, prva torbica za onoga ko je u nemaštini. Neko će se sprdati sa 



ovom torbicom i kazati da je to demagogija, je taj nema pojma da danas u Crnoj Gori više od 100 
hiljada građana gladuje. Sram treba da bude Crnu Goru za to. Nećemo vi dati. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:08:50) 
 
 Mikrofon vam nije uključen i moraćete ponoviti dio toga. Tehnička greška je bila. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (28.04.20 15:09:05) 
 
 Dobro. 

Poštovani građani Crne Gore, evo sumiramo polako raspravu o jednom predlogu koji je 
došao iz Demokratskog fronta i o mjerama koje se predlažu Skupštini Crne Gore, koje najviše liče 
na nešto što bi trebalo svima da nam se svidi ali bez jasnog opravdanja. Zašto to kažem? 
Očekivao sam od produktivne političke manjine u Parlamentu da predloži nešto inovativno, nešto 
drugačije. Predlog da svi građani u Crnoj Gori, punoljetni, dobiju 222 eura, a da maloljetni dobiju 
pola od toga je predlog koji vjerovatno ne bi bilo teško izmisliti ni u osnovnoj školi. I kad to govorim 
nemam namjeru zaista da bilo koga omalovažim, ali imam namjeru da pokušam da sugerišem na 
jedno produktivno političko razlikovanje. Ako se već rukovodite određenim idejama za koje 
smatrate da treba svima da nam obezbijede opštu korist, onda je sasvim logično, kao što je rekao 
kolega Papović maločas u svojoj diskusiji, da vama te mjere nijesu slučajno pale na pamet. Tih 
222 eura ili 111 u drugoj iteraciji ste smislili zato što vjerujete u potentnost crnogorske ekonomije, 
zato što vjerujete u javne finansije u Crnoj Gori. Ali, ni to čak nije dovoljno ozbiljno ekonomsko 
rezonovanje da bi mi sa ove strane kazali - u redu vi ste saopštili nešto plemenito. Jer, da smo mi 
predložili ove mjere koje ste vi nama predložili, vi biste kazali to je klasični populizam i vi želite da 
kupujete glasove građana u Crnoj Gori u susret izborima. Evo, ja bih zaista volio da svi dobro 
razmislimo o predlozima koje upućujemo u ovaj parlament.  
 Nedavno je generalni sekretar Ujedinjenih nacija Gutereš komentarisao kako mi živimo u 
vremenu ratne ekonomije i glavobolja je brojnih svjetskih lidera kako formulisati ekonomske 
politike nakon što prođe ova pandemija. Dobro je da opozicija ima proaktivan pristup, dobro je da 
razmatramo te ideje. I kao što vidite, bez obzira što smo imali uzdržan odnos prema ovoj vašoj 
ideji, mi smo prihvatili da o njoj razgovaramo.  
 Govorio sam o populistima u opoziciji, njihova ključna odlika je da kritikuju Vladu. Rekao 
sam onda kad mikrofon nije bio uključen da je produktivno političko razmimoilaženje neophodno u 
parlamentarnim demokratijama da bismo do nečega došli. Ali, ova vrsta populizma gdje vi 
pokušavate da se predstavite kao istinski predstavnici naroda, a sa druge strane oni koji su 
korumpirani, odnarođeni, koji nemaju svijest o potrebama ovog društva je opasno po demokratiju. 
Populisti će uvijek reći da se lično ne slažu sa nekim i uvijek će se pozivati na moral. Dakle, svi 
ostali su korumpirani, nemoralni i tragom tog političkog diskursa proizilazi sve ono što se kasnije 
događa u političkoj zbilji Crne Gore. Populisti će, naravno, uvijek reći da izborni rezultat nije odraz, 
da kažem, regularnih  demokratskih pravila zato što im je potrebno neko opravdanje za sopstveni 
izborni neuspjeh. Nijedna od mjera koja je došla u Parlament, a evo, mogu da kažem da neke 
imaju određenog smisla ukoliko smo ih prethodno malo bolje zajednički razradili, nema prođu ako 
ekonomisti kažu, ako kaže MMF da se Crnoj Gori predviđa pad ekonomije od minus 9%. Znači, 
kako je moguće da u toj situaciji odriješite državnu kesu i procesuirate dio državnog novca 
građanima, a računate da treba da živite narednih 12 mjeseci? To nije moguće i nije realno.  
 Znači, kriza 2008. i 2009. godine je donijela pad ekonomije od 5,7% i zbog prolongirane 
ekonomske krize i novu recesiju u 2012. godini. Tada se Crna Gora spasila zmeđu ostalog 
zahvaljujući potentnim javnim finansijama, koje su bile potentne upravo zahvaljujući djelimičnoj 
privatizaciji Elektroprivrede Crne Gore. Tada smo obezbijedili novac da država može da prevaziđe 
krizu, a u tome su pomogla mala i srednja preduzeća, koja danas su u potpuno drugačijoj situaciji, 
što znači da nam treba neki novi model kako bismo prevazišli aktuelnu situaciju. Završavam, 
potpredsjedniče, uz zahvalnost što ste mi dozvolili da produžim ovo dogovoreno vrijeme od tri 
minuta. Nova ekonomska logika u Crnoj Gori treba da bude slijedeća - kupujmo domaće, ljetujmo 



u Crnoj Gori i vodimo računa da svojim činjenjem ne dovedemo do problema u dvorištu naših 
najbližih. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:14:48) 
 
 Izvolite. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (28.04.20 15:15:52) 
 
 Poštovane građanke i građani,  
 Predlog kolega iz opozicije, ali ono što neću izgleda za ovog mandata imati priliku da vidim 
u crnogorskom parlamentu je da se opozicija i vlast oko bilo čega slože što je interes građana 
Crne Gore. Izgleda, na to ćemo još dugo pričekati, a često ćemo izgleda imati priliku da vidimo 
časove istorije u crnogorskom parlamentu. Da, ponosna sam na časnu prošlost Crne Gore,  
poštujem svoje pretke, učiniću sve da u Crnoj Gori bude bolje, ali okrenimo se, zaboga više 
budućnosti i činimo nešto što će biti u interesu i Crne Gore i svih njenih građana podjednako.  
 Naravno, u svoj ovoj situaciji obaveza Vlade jeste bila da pomogne građane Crne Gore. Ali, 
da li će raspodjela sve pomoći biti transparentna ako ni u jednom tijelu koje je oformljeno u borbi  
protiv COVID-a nema niko iz opozicije, niti jedan opozicioni poslanik? Dobro je da je Vlada krenula 
sa setom ekonomskih mjera, ali pitanje, koliko će te mjere pogoditi cilj i koliko i kako će njihova 
realizacija biti kontrolisana. Pomoć je dijeljena, ali da li je  podijeljena svim korisnicima 
materijalnog obezbjeđenja porodice? Pomoć je dijeljena građanima u samoizolaciji, ali opet je 
činjenica da nije podijeljena svima i nije podijeljena jednako. Ljekovi hroničnim pacijentima nijesu 
dostavljani, i to pacijentima koji su bili u samoizolaciji a žive  sami u tom domaćinstvu. Takođe, 
osobe sa invaliditetom, mnogi su mi se obraćali na koji način da dođu do ljekova koji su bili 
prinuđeni da kupuju sami. Nakon najave Vlade da će podijeliti pomoć od 50 eura za sve koji se 
nalaze na evidenciji Zavoda za zapošljavanje, sigurna sam da ćemo konačno imati približno tačan 
broj nezaposlenih u Crnoj Gori. Mi smo svi svjedoci da stambene zgrade niču kao pečurke, kako u 
Nikšiću, Podgorici, primorju, ali sve te firme koje izvode radove imaju pet do deset zaposlenih. Da 
li bilo ko može povjerovati da sa deset zaposlenih po zakonu može izvesti tolike radove? Da li iko 
šalje Inspekciju rada na ta gradilišta i pita se kako će ti ljudi preživjeti i od čega će oni u  ovom 
vremenu opstati zajedno sa svojim porodicama?  
 Takođe sam imala priliku da vidim da osobama koje su sa visokom školskom spremom u 
privatnim, recimo privatnim zdravstvenim ustanovama, da je zarada 300 eura. Ko može vjerovati 
da jedan stomatolog, jedan ljekar radi za 300 eura? Ili se dio zarade isplaćuje na ruke, a onda se 
na štetu države ne uplaćuju doprinosi.  
 Dalje, koliko je onih firmi koje smo angažovali, koje plaćamo iz budžeta za realizaciju 
projekata državnih, te firme ostvaruju enormne profite, već prvi mjesec problema sa epidemijom 
oni su rekli para nema, nećemo isplatiti zarade. Jesu li to strateški partneri  države? Kada imamo 
profit, profit je naš, a kada dođe do problema onda je problem državni i plate zaposlenima treba da 
isplati država.  
  Podrška, naravno, domaćim proizvođačima, subvencije domaćim proizvođačima, ali stpp 
za boga miloga i uvozu svega i svačega. Pokrenuli bi građani Crne Gore sopstveni biznis kad bi 
imali one subvencije koje imaju vlasnici mini hidroelektrana. Kredit - povoljni uslovi, odložena 
otplata kredita, prodaja po najvećoj  cijeni, pa ko ne bi radio privatni biznis kad bi imao takve 
uslove? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:19:42) 
 
 Hvala. 
 ...imamo Strahinju Bulajića i Predraga Sekulića. Izvolite. 
 



 
 STRAHINJA BULAJIĆ (28.04.20 15:19:55) 
 
 Potpredsjedniče, evo ispade da je moja riječ završna što se tiče Kluba DF-a, jer je bio 
predviđen kolega Knežević, ali s obzirom da mu je danas isteklo vrijeme na slobodi morao je da 
ide nazad, ovo će bit moja završna riječ. 
 Dakle, prije svega kada je u pitanju virus i Crna Gora, po mom mišljenju korona kriza je 
ukazala da u Crnoj Gori mnoge stvari moraju da se mijenjaju. Vjerujem da će se uskoro pokazati 
šta je taj globalistički paravan koga zovu COVID-19 krio, odnosno što bi narod rekao - šta se iza  
njega valja. Kako god, ali je to globalističko zlo razotkrilo naše kapacitete, odnosno kapacitete 
države kakvom je vidi već 15-ak godina skupštinska većina. Pokazalo se da takva nije uspjela, po 
mom mišljenju,  da pronađe optimalan način ni u pravnom ni u ekonomskom smislu i da ostane u 
okviru ustavnopravnih normi. Naprotiv, država koja nema ni robne, ni devizne, ni ratne, ni 
higijenske, ni bilo kakve druge rezerve, praktično daje nalog da se uplaćuje, odnosno ubira novac. 
Korona-kriza nije samo razotkrila naše kapacitete, već je, meni se čini, na najbrutalniji način 
stavila na znanje čitavom svijetu da je Evropska unija u stvari, izvinjavam se zbog slobode, 
organizacija u rostrojstvu i da to nije nikakva super država kakvom žele da je pedstave svi oni koji 
se oduševljavaju zapadnom samoobmanom i kojima je to opravdanje za jurcanje ka njihovom 
civilizacijskom krugu ne mareći za nanešenu štetu sopstvenom. Spomenuo sam Evropsku uniju u 
kojoj je ekonomski ključ Njemačka, i po mom mišljenju utisak je da nema nje, iako je to jedna 
okupirana zemlja, to bi se sve raspalo. Dakle, ta zemlja, Njemačka, upravo sada mobiliše preko 
hiljadu milijardi evra, preciznije hiljadu i 200 milijardi, više nego ijedna druga zemlja na svijetu. 
Cifra je ogromna i pravo je pitanje kako je to odjednom toliki novac slobodan, odakle te pare. 
Naravno, to je njihova stvar, ali samo pitam, ta cifra predstavlja 30%, dakle oko trećine bruto 
domaćeg proizvoda Njemačke. Mislim da je odgovor vrlo jednostavan, da se to radi zbog brige da 
ne bude gore zbog posledica korona krize, neki imput je sa ove strane u ovome zakonu takav, da 
ne bude Crnoj Gori gore, i mi predlažemo neki takav zakon bez ikakvog populizma s moje strane.  
 Na početku sam rekao moje razmišljanje na temu virus i Crna Gora. Prema anketama, 
odnosno podacima MMF-a, potpuno izvjestan pad, globalno najgori unazad 90 godina, od one 
velike depresije 1929. godine. Ukoliko je to zaista tako, to će da budu strahovite posledice, 
posebno po siromašne ljude, naravno. Ovaj naš predlog zakona ima za cilj da koliko-toliko 
predupijedi i olakša narodu. E sad, kako će da reaguje Crna Gora, nedostajaće novac od poreskih 
prihoda, a istovremeno će se masovno povećati socijalna davanja, i to je neka logika ekonomska. 
Pitanje je da li Vlada zna koliko ima privrednih društava kojima zbog korona krize prijeti stečaj. Na 
primjer u Njemačkoj svako peto, dakle svako peto privredno društvo. Da li Vlada može bar da 
pretpostavi, jer koliko sam obaviješten nije radila nikakvu anketu u tom smislu, u kakvom su ili 
kakvom će stanju biti najsiromašniji ljudi zbog ove krize? Opet, prema podacima MMF-a, pad 
bruto domaćeg proizvoda biće oko 9% u Crnoj Gori i našu ekonomiju vraća nekoliko godina 
unazad. Prema toj analizi Crna Gora se našla u grupi 15 najteže pogođenih zemalja na svijetu. 
Takav pad je znatno iznad prosjeka pada bruto domaćeg proizvoda evropskih zemalja u razvoju. 
Tamo je taj prosjek minus 5,2% a kod nas evo  devet do 10%. Međutim, neki naši ekonomisti, a 
meni je takav stav blizak, evo da kažem nije mi dalek, kažu da bi procjena MMF-a od 9% pada 
crnogorskog BDP-a mogla da bude četvorostruko veća, i mislim da to nije nemoguće iz prostog 
razloga što pad prihoda od turizma za 10% u ovoj godini prouzrokuje pad BDP-a za 35,3%. Bojim  
se da je nužno da se pripremimo za dugotrajni razarajući ekonomski talas, i sada će se i konačno 
pokazati sva pogubnost tvrdoglavog insistiranja na globalističkoj dogmi, odnosno na tom 
neoliberalnom konceptu svemogućeg tržišta, mada  ruku na srce, kolaps javnih finansija odavno je 
na klackalici, a ova kriza  samo ga ubrzava. Ovaj naš predlog zakona ima za cilj da bar ublaži 
neminovan žestok udar prije svega na najsiromašnije ljude, pa neka neko kaže da sam populista. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:26:05) 
 
 Hvala.  



 Predrag Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (28.04.20 15:26:07) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, 
 Vjerujem da smo svi saglasni u tome da  je Crna Gora još jedanput pokazala da je ozbiljna 
država. Znači, reagovali smo na vrijeme, na pravi način i uspjeli smo da budemo uspješniji nego 
većina država u regionu, i plašim se da je to ono što nam naše kolege iz opozicije, Demokratskog 
fronta  ne mogu oprostiti. Znači, ne možete nam  oprostiti ni to što Crna Gora danas jeste 
nezavisna država, i to što živi o svojoj torbici, i to što ima uspješnu ekonomiju, uspješniju nego onu 
ekonomiju kada smo bili u državnoj zajednici, ali to je neka druga priča. Hajde da pokušamo malo 
ekonomski da vidimo šta je to što predlažu naše kolege iz opozicije. Znači, vrlo jednostavno, rekli 
smo već da je to populizam, znači moja porodica dobila bi negdje oko 1000 eura. Šta stoji 
naspram tog vašeg predloga? Stoji ozbiljno promišljanje Vlade Crne Gore. Mislim da je mnogo 
bolje da onima koji imaju, a između ostalog to su i poslanici Skupštine Crne Gore, da im se uzme 
pola plate i da se da tamo gdje je to najurgentnije. Govorimo o onim ljudima koji su u stanju 
socijalne potrebe, govorimo o onima koji imaju najniže penzije. Mislim da je to poštenije nego da 
damo svima jednako. Zaista vjerujem da negdje kod sebe kada ste dali ovakav prdlog, nijeste 
razmišljali na ovaj način. Ali kažem još jedanput, znači to je razlika između nas i vas. Vi ste svjesni 
da i  nakon izbora nećete biti vlast, pa možete da predlažete ovako neodgovorne stvari, a mi smo 
svjesni da moramo biti odgovorni prema građanima Crne Gore, jer ćemo vršiti vlast i u naredne 
četiri godine. Kažem još jedanput, ako malo razmislite na ovu temu vidjećete da ovo zaista jeste 
ne samo populizam, nego je ovo vrlo, vrlo nepravedno prema svim građanima Crne Gore. 
Razmišljamo i o onih 54 hiljade ljudi koji su u stanju socijalne potrebe. Razmišljajmo o tome da ... 
hiljada penzionera na vrijeme dobija svoju penziju, govorimo o setu mjera koje je preduzela Vlada 
Crne Gore. Nije samo u pitanju pokrivanje siromaštva, nego moramo da budemo pripremljeni za 
neki naredni period kada ćemo pokušati da izvučemo što više od ove fiskalne godine. Ja zaista 
duboko vjerujem da turizam i usluge zaista negdje će se prije oporaviti od nekih drugih djelova 
realne ekonomije. Ako pogledamo sada Evropu, vidjećemo da je realna ekonomija apsolutno u 
krizi. Znači, pogledajmo automobilsku industriju, pogledajmo saobraćaj, pogledajmo koliko milijardi 
recimo Francuska je spremna da uloži u svoj Air Frans ili Italiju u Air-Italia, pogledajmo šta je 
danas realna evropska ekonomija. Znači, kada imate naftu da se prodaje za nula eura, onda znate 
da nema realne ekonomije, onda znate da je realna ekonomija negdje na koljenima.  
 Dozvolite još par napomena, s obzirom da su se čule optužbe, i to vrlo ozbiljne optužbe da 
smo mi  ovo iskoristili za neke naše svrhe političke ili neke druge. Zaista nema potrebe za takvim 
optužbama. Kao što znamo, svi smo jednako imuni na virus, i bogati i sromašni i bez obzira na 
vjeru, bez obzira na naciju i čini mi se da tu negdje moramo takođe da razmišljamo. Ovaj virus ne 
zaustavljaju ni molitve, ni zvona, nažalost. Kažem nažalost, jedna od prvih žrtava je bio i episkop 
Valjevski gospodin Milutin, kažem nažalos". To samo govori o tome da je virus ušao i u Srpsku 
pravoslavnu crkvu i Rusku pravoslavnu crkvu. Moramo da znamo da svi moramo da se 
pridržavamo onoga što su bile mjere Nacionalog koordinacionog tijela. Moramo da kažemo vrlo 
jasno, te mjere su spasile Crnu Goru od tragedije. Te mjere su spasile Crnu Goru i od onoga što je 
bio španski, italijanski i ne znam koji scenario. Pogledajmo brojke, pogledajmo statistiku, 
pogledajmo statistiku čak i drugih država koje su  negdje slične sa nama po veličini i broju 
stanovnika. Naravno, uporedimo se s regionom u odnosu na jedan milion stanovnika, vidjećete da 
smo bolji i uspješniji. Ja još jedanput pokušavam sebi da kažem, je li moguće da ljudi ne priznaju 
ono što je vidljivo golim okom, je li moguće da niko od vas neće da kaže svaka čast Nacionalnom 
koordinacionom tijelu, uradili su to na pravi način, uradili su pravu stvar? Mislim da nije vrijeme za 
političko nadgornjavanje, ali kažem još jedanput, plašim se da bez politike se ne može i u ovom 
parlamentu.  
 Dozvolite samo još par napomena, da bi bili jasni odgovori, jer je bilo primjedbi  na to da 
smo odbili pomoć Srbije. Ne. Mi smo pokušali da dobijemo ono što smo platili, i vrlo  smo poštovali 
odluku Vlade Srbije da ne izvozi medicinsku opremu, takvu odluku su imale i neke evropske 



države, ali nijesmo dozvolili i nećemo dozvoliti da se prema Crnoj Gori bilo ko odnosi na način koji 
to Crna Gora nije zaslužila, bez obzira koja bila to adresa, da budemo jasni.  

Dozvolite na kraju par rečenica, jer smo vrlo često pominjali Cetinje. Znači, Cetinje će biti, i 
prije nas je bilo, i poslije nas će biti tog Cetinja, ali imam jednu obavezu, izvinjavam se 
potpredsjedniče samo, ne zbog svojih predaka, mada i tu bih imao šta da kažem, nego zbog 
jednog potomka koji je rođen na Cetinju. Ja zaista smatram da su potomci na Cetinju odgovorili na 
pravi način na ono što je bio amanet predaka, kako god mi to tumačili. Zaista vjerujem da će 
cetinjski duh nadživjeti sve nas i da će sa ponosom neke naredne generacije govoriti i o ovom 
vremenu i o Cetinju u ovom vremenu. Hvala vam, izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:31:41) 
 
 Hvala.  
 Dogovor koji smo napravili je da Ana Nikolić ima završnu riječ u ime DPS-a, a poslije nje 
završnu riječ u ime obrađivača Milutin Đukanović. Na taj način i završavamo. 
 
 
 ANA NIKOLIĆ (28.04.20 15:31:59) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Ja ću u ime moje partije, Demokratske partije socijalista, reći da poslanici ove partije neće 
glasati za Predlog zakona o urgentnim mjerama podrške građanima koji je predložio Demokratski 
front, iz razloga što ovaj zakon ne govori o suštinskim mjerama koje treba da dovedu do 
ekonomskog boljitka građana. Kao što su i svi moje kolege dosad apsolvirali, ovaj zakon jeste 
populistički i jeste zakon kojim trenutno žele da se dodvore građanima Crne Gore. Zašto, iz kog 
razloga? Samo iz jednog velikog straha, a taj strah dolazi u poslednjih dva mjeseca šta je uradila 
država Crna Gora zajedno sa svojom vladom i zajedno sa svojom partijom i koalicionim 
partnerima u Crnoj Gori.  
 Vlada je odgovorno odgovorila na sva moguća pitanja koja su nosila se s ovom 
pandemijom. Ono što nije nijedna skoro vlada u svijetu  odradila na pravi način, napravila pred  ... 
onome što je slijedilo Nacionalnom koordinacionalnom timu. Mnogi nacionalni koordinacioni timovi 
nisu odradili svoj posao upravo iz razloga što nijesu imali predradnje koje je odradila naša vlada u 
Crnoj Gori. Zato je njih strah. Strah ih je zbog toga što govore da je ovo naša predizborna 
kampanja. Zašto? Zato što su ovo dobre stvari koje svi građani Crne Gore prepoznaju bilo kojoj 
partiji da pripadaju, bilo za koga da su glasali. Ovo je nešto što je nepobitno, što je nepobitno 
dokazano da je Vlada Crne Gore prijatelj i u stvari vlada koja je mislila o svakom građaninu Crne 
Gore. Ono što definitivno jeste populistički što ne mogu da dokažu i na koji način da se uđedu u 
svu ovu priču, nego da kažu da se mora dati ne ovoliko nego onoliko, ne ovoliki postotak, nego 
onoliki postotak. Građani Crne Gore, odgovorna će vlada u narednim danima i mjesecima, a 
imaćemo priolike to da vidimo, odnositi se prema onoma svemu što treba da bude da sačuva prvo 
zdravlje, a onda i solidan život svojih građana.  

Iz ovoga straha danas smo čuli i prethodnih dana još jedan strah u svemu tome koji se 
prepliće, a to je strah od crnogorskog bića, od crnogorske svijesti, to je strah da to biće i  ta svijest 
stoluju i stanuju u Cetinju. Zbog toga opet iznova i iznova napad na Cetinje, napad na Katunsku 
nahiju, napad na Cetinjane. Vi jeste potomci svojih predaka. To ste dokazali i pokazali. Cetinje je 
bilo grad junaka i grad heroja. Vi ste potomci koji ste 1999. godine pokazali kad su topovi pojedinih 
vođa i vojvoda bile okrenute ka Cetinju. Vi ste dokazali da ste imali cetinjske straže i imali 
lovćenske straže koje su bile spremne da reaguju i koji su se vratili. Prema tome, na Cetinju 
stoluje duh vaših predaka, vi ih Cetinjani nosite i vama svaka čast. 
 Još zadnja moja riječ, predsjedniče.  Moram reći da se danas na ovoj sjednici mogla jedna 
pouka donijeti i pouka zaključiti. Moja pouka je danas bila uvaženom poslaniku Krivokapiću 
Ranku. Način kako ste replicirali poslanici iz DF-a samo je dokaz i pouka sa kim je i mislio da pravi 
drugu Crnu Goru. Je li sada svjestan i je li doživio ono što je trebalo da doživi i da bude svjestan 
da se sa takvima Crna Gora ne pravi? Hvala. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:35:44) 
 
 Hvala. 
  
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (28.04.20 15:36:06) 
 
 Naravno, oni koji su zajedno ratovali, zajedno rušili Dubrovnik, ćerali cetinjske straže,   
ćerali Jevrema Brkovića zbog toga što je imao cetinjske straže kod Mauozoleja kad ste ga zajedno 
htjeli  rušiti, oni sad meni drže pridiku s kim ću. Naravno, oni koji su zajedno davali Njegoševu 
nagradu Ćosiću, pa Bećkoviću, pa je Ćosić nudio tu nagradu da sruši Mauzolej, ti su bili svi u 
DPS-u, i predsjednik države i predsjednik Vlade i tako redom. Vi niste mislili biti s njima, vi ste bili 
snjima, kad ste bili s njima. U najgorem i nasramotnijem periodu Crne Gore, vi ste bili s njima, 
niste mislili biti. Ono što sam ja mislio i dalje mislim da Crna Gora treba da se okupi i da se Crna 
Gora ne dijeli ovako kako vi hoćete da biste vladali, nego da se okupi sa malo potencijala što ima i 
da se snađe oko zajedničke vrijednosti. Postoji jedna zajednička vrijednost za sve nas - evropske 
integracije, i ta vrijednost je sistem kojim hoćemo da idemo i oko kojeg treba da se okupi. Niko ne 
ide u opoziciji zato što je lijepo, nego što treba da napravimo korak dalje, iskorak. Kao što smo 
pošli s vama '97, iako ste nas proganjali i porodično i politički, ali smo dali ruku u interesu Crne 
Gore. U politici nemate pravo na lično, u politici imate pravo samo na javno. Ako hoćete lično, ne 
idite u politiku po cijenu i žrtvovanja i trpljenja, čak i uvreda. Ja mislim i sad da Demokratski front, 
čujete kako mi se ne slažemo, čujete koga smatraju glavnim protivnikom i u ideološkom smislu, ali 
ja mislim da moramo naći mostove razgovora. Da li ćemo doći do dogovora za pet, deset, 
petnaest, dvadeset ... ne znam, ali znam da se moramo dogovarati, jer ova kriza u koju idemo 
treba sve naše snage. U 2017. godini sam napisao projekat SDP-a okupljanje progresivnih snaga. 
Ni Srbi, ni Crnogorci, nego progresivne snage, da donesemo plan razvoja, da zajedno na deset 
godina planiramo što ćemo raditi. Svi ćemo živjeti ovđe. Nekome će dijete biti Srbin, nekome 
Crnogorac. Ja imam dvoje đece. Ne izjašnjavaju se jednako nacionalno, dvoje đece ne 
izjašnjavaju se, ne govore isti jezik, pa mi to ne smeta, tako sam ih vaspitao. Svojim životom hoću 
da garantujem politiku koju propovijedam i ako se ne budemo dogovarali propadaćemo, 
propadaćemo svi.  
 Svake godine se iseli najmanje 5.000 ljudi iz ove Crne Gore, i Srbi, i Crnogorci, i Bošnjaci, i 
Hrvati. Mi se topimo kao populacija, topimo se kao populacija. Prema tome, dajte, ovaj parlament  
tome treba da služi, da śednemo, da se dogovoramo na temama koje su zajedničke. A istoriju, 
rekao sam kako mislim. Dajte bolju ideju. Sjednimo za sto, komisiju formirajmo, bavimo se i mi i 
istoričari van ovih klupa. Van ovih klupa ovdje, ne u plenumu, nego iza zatvorenih vrata. To rađa 
emocije, to rađa energiju koja nije potrebna ovom parlamentu. Kad vam takne neko pretke i 
uvjerenja, ljudi ne reaguju racionalno i zato to treba da bude van javnosti, a svi mi. To je moje 
shvatanje politike i tome sam posvetio ... a nemojte me trpati tamo đe ne mogu biti nikako. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:39:54) 
 
 Dajem riječ Milutinu Đukanoviću. 
 Pitali su me zašto sam dao repliku. Dao sam zbog toga što poslanik nije bio u sali. Da je bio 
u sali, pitanje je da li bih dao. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (28.04.20 15:39:57) 
 
 Poštovani građani, kao što vidimo, privodi se ova rasprava kraju i čuli smo nemušta 
objašnjenja od Demokratske partije socijalista zbog čega ne treba podržati zakon koji predlaže 
Demokratski front. Gospodo iz DPS-a, vi jednostavno nemate odgovor na jedno prosto pitanje. 



Zbog čega je problem ekonomskom tigru, državi sa najvećim BDP-om u regionu, kako vi 
saopštavate, po glavi stanovnika, najvećoj plati u regionu, zbog čega je problem da odvoji 3% 
svoga bruto domaćeg proizvoda da se pomognu građani. Mi prihvatamo i pomoć koju Vlada nudi, 
to bi bilo 4%. Za to nemate odgovora i ne možete da saopštavate da je to demagoška priča 
Demokratskog fronta. Ali zbog čega ne možemo? Zato što vam podaci nijesu tačni, obmanjivali 
ste građane da imate najbrže rastuću ekonomiju, a nemate, znate da je to posledica enormnog 
zaduživanja. Samo neke podatke da vam iznesem. Nećete da povećate plate u zdravstvu. Uništen 
je realni sektor. Crna Gora nema sopstvenu proizvodnju, ne stvara novu vrijednost. Učešće 
turizma i usluga u BDP-u iznosi 35%. Pa kad vaš ministar finansija saopšti da će nedostajati 
budžetu 400 miliona, a znate da je budžet gotovo jednak 50% BDP-a, vaš ministar priznaje da će 
BDP da padne za 800 miliona, a to je blizu 20%. Vi nijeste razmišljali kad smo vam mi pričali da je 
ogroman spoljnotrgovinski deficit Crne Gore od milijardu i petsto miliona, a auto-put, slušajte ovo 
dobro, na dan kad počne otplata kredita od 944 miliona bez kamate na taj kredit, već će vas 
koštati milijardu i dvjesta. Sa kamatom  sa 944 miliona dolara on će da prođe milijardu i 300 
miliona, ali vi imate para pa bacate. Ogroman je javni dug, BDP ne može da prati u stopu rast 
javnog duga. Ako budete imali ovoliki pad BDP-a, znači za 800 miliona evra, to će BDP biti oko 
četiri milijarde, a sad imate javni dug tri milijarde i 800 miliona, a ministar kaže da se morate 
zadužiti još 400, vi gospodo imate učešće javnog duga 100% u odnosu na BDP. Jeste li vi svjesni 
toga? Sad nam ovdje saopštavate domaći proizvodi, da građani Crne Gore idu da ljetuju na more 
odavde, a do sad ste nas ubjeđivali otvorene granice, sve može. Kad smo vas mi ubjeđivali, evo 
ja, ubijeđeni antikomunista, ali ne može država da se isključi iz vođenja ekonomije. Država mora 
da se uključi u to. Vi ste imali priliv po osnovu doznaka iz inostranstva 2018.godine 537 miliona 
evra. To su ljudi moreplovci koji su zarađivali platu u inostranstvu, 537. Šta ćete kada se to 
prepolovi? Ja ne znam ko je u pravu, ministar ekonomije ili dekan Ekonomskog fakulteta. Nijesu 
oni iz Demokratskog fronta. Znači, potpuno ste vodili pogrešnu politiku i ekonomsku i nacionalnu i 
sad kad vam neko kaže da ćete da doživite to što ćete da doživite, vi jednostavno izgovorite 
struktura privrede nije dobra, treba je poboljšati. To je javno priznanje da ste vodili naopaku 
ekonomiju pod jednim lijepim nazivom. 
 Sad želim da se osvrnem malo i na ove diskusije koje smo čuli oko Cetinja. Mi smatramo 
gospodina Krivokapića ideologom ovog projekta, on je na istim pozicijama i 1990. i danas, ali nam 
smeta što Demokratska partija socijalista je prihvatila njegovu ideologiju i slijepo slijedi ideologiju 
gospodina Krivokapića. Ali da li čovjek koji je saopštio prije referenduma, i taj blok je saopštavao - 
prvo država pa demokratija. Šta to znači? Hoćemo li to da prevedemo? Znači, uništi svim 
sredstvima svog protivnika da ostvariš svoj politički cilj. Danas pričamo o Cetinju. Odlično, a 
ponovite vi, gospodo iz DPS-a i vladajućih struktura, da je na Cetinju ... riječi Njegoša da srpskom 
rodu svome ovo pismo posvećuje, ponovite riječi kralja Nikole kad se veliki vojvoda Petar Vukotić, 
otac kraljice Milene, sahranjivao na čevskom groblju i kad ga je kralj Nikola nazvao velikim 
srpskim vojvodom na groblju gdje se moji sahranjuju. I imate još jedan ... neviđen. Vi poštujete 
jednako u ideološkom smislu i ubicu i žrtvu. Zar vaši ideološki otac Veljko Milatović nije 
učestvovao u ubistvu Krsta Zrnova Popovića? Jeste. To je opštepoznata činjenica. Gospodine 
Gvozdenoviću, u čemu je problem? Veljko Milatović se hvalio sa tim kako su pravili klopku za 
Krsta Popovića.  
 Molim vas, pričao sam ja detaljno o ekonomiji, da ovo nije demagogija. Nijesam slučajno 
rekao kad sam imao diskusiju da ili nećete, pa sam vam rekao zbog čega nećete da date pomoć 
građanima, ili ne možete. A rekao sam vam na kraju šta je kombinacija toga. Opljačkano, pa ste 
napravili siromašnu dražavu, pa sad nemate para da pomognete. Sramota je da Vlada izlazi sa 
0,8% BDP-a. Prema tome, pričati o nekim vrijednostima društvenim, o pomirenju, mi to 
prihvatamo, ali vi ste srušili demokratske principe kad ste sopštili, vaš ideolog Krivokapić i njemu 
slični kad su saopštili prvo država pa demokratija. Na tome ne može da se gradi pomirenje i 
povjerenje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (28.04.20 15:47:19) 
 
 Uvaženi građani, uvaženi poslanici, 



 Sada smo imali završno izlaganje šefa poslaničkog Kluba Demokratskog fronta koji je u ime 
obrađivača Predloga zakona o urgentnim mjerama podrške građanima Crne Gore zbog epidemije 
zarazne bolesti COVID-19 obrazlagao stavove svojih kolega vezano za ovo zakonsko rješenje. 
  
 Siguran sam da ste bili u prilici svi da čujete suprotstavljene stavove, da čujete određene 
ideje i argumentaciju tih ideja. O ovom zakonskom rješenju ćemo naknadno glasati. Na ovaj način 
je pretres završen.   
 Sjutra nastavljamo u 12h sa sjednicom koja je posvećena Premijerskom satu. Zahvaljujem 
se svima. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:16:33) 
 
 Poštovane kolege poslanici, nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog zasijedanja 
(proljećnjeg) u 2020. godini. 
 Na dnevnom redu danas imamo Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
budžetu i fiskalnoj odgovornosti. 
 Podsjećam  da su Predlog zakona podnijeli poslanici Danijela Pavićević i Srđan Milić. 
 Izvjestioci odbora su Momčilo Martinović Zakonodavnog odbora i Boris Mugoša Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik predlagača želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Riječ ima poslanik Srđan Milić. 
 Izvolite 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 11:17:07) 
 
 Gospođa Pavićević i ja smo predložili Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o budžetu i 
fiskalnoj odgovornosti. Odmah da kažem da je Zakonodavni odbor podržao, a da  Odbor za 
finansije i budžet nije imao nijedan glas protiv, bile su kolege iz vladajuće koalicije uzdržane, a ja 
kao član Odbora sam normalno bio za. 
 Pandemija se očekivala. Od 2002. godine sve su tadašnje pretpostavke danas pokazale 
tačne. Virus ili pandemija razotkriva slabe tačke i ekonomskog i zdravstvenog sektora. Tako da 
najmanje mi možemo danas govoriti o tome da je pandemija uništila crnogorsku ekonomiju, nego 
je, prije svega, pokazala slabosti crnogorske ekonomije. Smatramo da pandemiju treba iskoristiti 
za ostvarivanje više neophodnih ciljeva ili reformskih elemenata. 
 Jedan je sigurno obezbeđenje adekvatnog finansijskog okvira radi stvaranja javnog sistema 
dostupnoga svima, koji će rješavati ključne zdravstvene probleme, ali prije svega, biti usmjeren na 
prevenciju i očuvanje zdravlja. To je temelj koji su odavno na ovim prostorima ustanovili Milan 
Jovanović-Batut i Andrija Štampar.  
 Pandemijski i postpandemijski period zahtijeva nužne promjene u navikama, odnosu i 
svakodnevnom ponašanju svih nas. Zdravstveni radnici su i ovog puta, kao i ranije, preuzimali 
neopravdano visoke rizike po svoje zdravlje na radnom mjestu.  
 Kolege, bez obzira kako budete glasali za ovaj naš predlog zakona, a ja vas pozivam da ga 
podržite, znam da svi intimno podržavate ono što smo mi ovdje predložili. Mislim da moramo imati 
odgovore na ono što nas čeka u narednom periodu, i želim da ovdje ovim redom to definišem.  
 Činjenica je, poštovane kolege iz Parlamenta Crne Gore i građani Crne Gore, da smo imali 
dvije ključne pretpostavke vezano za ovu pandemiju. Prva je sreća, a druga je znanje, jer to 
znanje bez sreće koja nas je pratila vezano za ovu pandemiju ne bi mnogo značila. U pripremi za 
predlog ovog zakona, gospođa Pavićević i ja, poslužili smo se  inicijativom, inicijativom koja je 
panevropska  Zdravlje ljudi 2030. godina  ali i master planom razvoja zdravstva Crne Gore. Tako 
da ćemo tokom našeg izlaganja govoriti podatke koji su isključivo podaci Ministarstva zdravlja i 
Vlade Crne Gore. Crna Gora je država gdje na primarnom nivou zdravstvene zaštite kod 
izabranog doktora se obavi više od 3,5 miliona pregleda godišnje. U Evropskoj uniji prosjek je 334 
ljekara na 100 000 stanovnika, u Crnoj Gori je to 217, ili još iz 2018. godine ministar zdravlja 
Kenan Hrapović je rekao, da Crnoj Gori nedostaje 200 ljekara i da nedostaje 300 ostalog 



medicinskoga osoblja. Imamo 389 kreveta na 100 000 stanovnika, što je značajno manje nego što 
je prosjek Evropske unije. Dužina liječenja u Crnoj Gori je 7,89 dana, u Evropskoj uniji je to kraće. 
Strukturu prihoda zdravstva dominantno čine doprinosi za zdravstveno osiguranje, 85% od 
ukupnog prihoda čine doprinosi. Crna Gora po glavi stanovnika za zdravstvo troši 1000 dolara, 
tačnije 1018, 76 centi, Srbija 1249 dolara, Hrvatska 50% više nego mi 1409 dolara, Slovenija, dva 
i po puta više nego Crna Gora, 2419. A pošto su nam puna usta Evrope, a tamo moramo negdje 
na kraju, makar geografski pripadamo, ako nećemo pripasti političkom voljom njihovom, Evropa, 
prosjek Evrope je 3346 dolara po glavi stanovnika. Ali, ono gdje smo mi lideri, poštovani 
predsjedniče Parlamenta, to je privatna plaćanja u zdravstvu. Kada se pogleda, koliko građani 
Crne Gore dobijaju od strane države, a koliko su prisiljeni, zato što plaćaju najskuplje zbog 
monopolista i mafijaša u farmakologiji, da plaćaju najskuplje ljekove u regionu, Crna Gora i svaki 
njen građanin 33% od svojih prihoda odvaja za zdravstvo, a 66% mu daje država. U Sloveniji 90% 
država vam plaća sve, a 11% ste prisiljeni da vi sami nešto kupite. U Hrvatskoj 13,1%, a u 
prosjeku Evropske unije samo 15%. Ponavljam još jedanput, u Crnoj Gori 1/3, preko ovoga što 
odvaja država, građani Crne Gore su prisiljeni da plaćaju. Mi imamo, poštovani gospodine 
predsjedniče, analizu Ministarstva zdravlja koja kaže da je prosječna plata u zdravstvu bila 2010. 
godine 479 evra. 2019. godine isto to ministarstvo zdravlja je izašlo sa podatkom da je prosječna 
plata u zdravstvu 566 evra. Poštovane kolege, za 10 godina plate u zdravstvu su u prosjeku 
porasle za 87 evra. Da ne govorim i da ne upoređujem koliko su porasle naše plate, a da ne 
govorim koliko su porasle plate onih koji nijesu predmet aktivnosti Vlade Crne Gore, a 
predstavljaju državna preduzeća i najveći su gubitaši u ovoj državi. Da ne govorim o 200 miliona 
evra datih garancija i svega ostalog. Sve to zaboravljamo. 87 evra ova država je za 10 godina 
povećala plate zaposlenim u zdravstvu.  
 Naravno, nećete zamjeriti mi smo, a imaće prilike jer ćemo zaista nas dvoje koristiti sve 
poslovničke mogućnosti kao predlagači ovoga zakona, u skladu sa onim što nam dozvolite, da 
jasno kažemo da je Ministarstvo zdravlja konstatovalo da nabavka određene medicinske opreme 
nije ekonomski isplativa za Crnu Goru. Sada pitam sve građane Crne Gore da li je isplativo dati 21 
milion evra za liječenje u inostranstvo i privatnom zdravstvu, a da u istom trenutku budžet za 
zdravstvo iznosi za ovu godinu 281,5 miliona, od čega za medicinska tehnička pomagala je 
odvojeno samo 800 000 evra. Za usavršavanje i edukaciju milion evra, za stambena pitanja 
zaposlenih milion i 500 000 evra. A što je to što nemamo? Ja ću reći, vezano za ono s čim se ja 
nažalost borim od druge godine života, a to je vezano za plućne bolesti. Kod toga, ta oprema 
vezana za plućne bolesti je redom stara više od 20 godina. Ne postoje  u dovoljnoj mjeri spirometri 
i ne postoji ono što je budućnost, danas Evropa, poštovane kolege ne traži respiratore, jer na 
žalost respiratori su samo mehanička pluća. Evropa danas traži neinvazivne metode liječenja 
plućnih bolestii. Za to ja govorim o tome i za to mi govorimo o tome, nemojte misliti da je naš 
predlog koji smo predložili ovdje vezan samo za plate, ali jeste i za plate. A kad smo kod plata,  
nas dvoje smo odazvali se na onaj poziv i obezbijedili polovinu para za NKT. Pozivam sve kolege, 
a znam da je kompletan klub Fronta to uradio, da kažemo da se od tih sredstava povećaju plate 
zdravstvenim radnicima, da sa njima ne raspolažu ovi koji su raspolagali nema razloga da se 
plaća  Glosariju i drugima, ni da se plaća Voliju, ni da se plaća bilo kome drugome, onima koji su 
iznijeli ovu bitku a nijesu bili ispred televizijskih ekrana, nisu mahali sa zastavicama DPS-a, nisu 
aplaudirali Milu Đukanoviću, nego oni koji su i svoje porodice i sebe doveli u pitanje, a ne samo 
danas, nego to rade sve vrijeme kad su prvo položili Hipokratovu zakletvu, pa tek onda došli da 
rade taj posao.  
 Ja sam imao zadovoljstvo i čast da sarađujem sa velikim brojem doktora koji su se 1998. 
godine odlučili da budu na ovoj strani, i ljudi koji su intelektualci, ljudi od kojih je Crna Gora mogla 
samo dobro da dobije, i dobijala je. I morao sam u jednom gradu da ih pitam da li znate toga 
čovjeka koji sjedi u prvom redu? Kako ne znamo, kažu, to je naš poznati doktor. Rekoh nije mi 
jasno ako mu dajete ono što je najvrednije što imate, a to je zdravlje da o njemu vodi računa, nije 
mi jasno kako napraviste razliku za politiku. I zbog toga ovaj naš predlog zakona, predsjedniče 
Parlamenta, nije politički predlog. Nije apsolutno, stajemo otvoreni 15,29% od ovih sredstava da 
se do sada odvaja za zdravstvo, mi smo naveli 25%. Čeka nas težak period. Rekao sam vam na 
onom kolegijumu kad smo bili zajedno ovdje kad smo razgovarali, Crna Gora može da iskoristi u 
javnosti međunarodnoj stvorenu sliku da smo mi adekvatno odgovorili na izazov korona virusa, jer 



to će nam trebati za turizam, jer to su preduslovi koje ćete morati da imate ako želite da razvijate 
turizam, ali ne na način da sve što dolazi sa ove strane je istog momenta nešto što ne treba 
podržati.  Znam da mnogi od vas podržavaju ovo ali će reći da nema para.  
 I  sa ovim završavam, gospodine predsjedniče Parlamenta, koliko god se bude ko naljutio, 
čujem da jednu firmu nazivaju država u državi. Pa prije neki dan dobih informaciju da ministar 
finansija Crne Gore traži 400 miliona evra, toliko nam fali u budžetu. Isti dan se pojavila 
informacija da apsolutni pobjednik na svim tenderima za izgradnju puteva u Crnoj Gori ima 100 
miliona evra neraspoređene dobiti. Pa ako traži đe su mu pare, tamo su. Ali preporučujem i za još 
jednoga vrsnoga eksperta za pare, a to je Katnić, koji je meni u Virpazaru rekao da je bivši politički 
direktor DPS-a odnio iz Crne Gore 400 miliona evra. Pa umjesto što ministar finansija ide.... 
 
 
 PREDSJEDNIK SRĐAN MILIĆ (30.04.20 11:24:59) 
 
 Ovo sad sa temom nema baš veze, ali inače ste prekoračili vrijeme za uvodno izlaganje, pa 
molim Vas privodite kraju. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 11:29:22) 
 Dakle, zašto ima veze sa ovim? Zato što se postavlja pitanje đe su pare. Ja kažem da pare 
postoje i pozivam ministra finansija da umjesto što traži međunarodne finansijske institucije da ode 
do Katnića, jer on zna đe su pare u Crnoj Gori, on zna đe su nam nestale pare. On zna na koji 
način je dato ponovo 500 miliona evra garancija. A mi svi zajedno ako možemo za trenutak da 
zaboravimo političke boje i da priznamo da bi ova situacija bila mnogo gora da nam ljudi u 
zdravstvenom sistemu, a ponavljam naročito oni koji se ne vide, koji su čitavo vrijeme tamo radili, 
nisu bili kvalitetni. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:30:25) 
 
 Hvala. 
 Izvjestioci se ne javljaju. 
 Sada ima riječ poslanik Radule Novović, a neka se pripremi poslanik Branko Radulović. 
Izvolite. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (30.04.20 11:30:36) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče. 
 Uvažene građanke i građani, cijenjene kolege, 
 Ja ću svoje izlaganje početi rečenicom, ovako vrlo eksplicitno, da je prethodnih par mjeseci 
Crna Gora pokazala da ima pouzdan zdravstveni sistem, respektabilan sa svih aspekata, o tome 
govore podaci svih institucija, relevantnih stručnih institucija, kako domaćih tako i inostranih. 
 Uz sve uvažavanje inicijative koja dolazi od nekada najveće opozicione partije u Crnoj Gori, 
Socijalističke narodne partije, teško se oteti utisku da se ovdje radi o mjerama u koje, u odnosu na 
njihovu smislenu primjenljivost, ne vjeruju ni oni koji ih predlažu. Naravno, ovdje se cilja na 
populizam, rekao bih na dodvoravanje građanima, po onoj narodnoj - bolje biti mlad i bogat nego 
star i siromašan. Politika ove vlade, ove vladajuće većine ne temelji se na populizmu već na 
realnim osnovama, na prihodima i rashodima, na zdravoj ekonomskoj logici i na zdravom razumu, 
ako hoćete, a tu nema mjesta populizmu. 
 Zadnjih nekoliko decenija, ova vladajuća većina na čelu sa DPS-om, često je, na žalost, u 
situaciji da donosi teške odluke. Ali, upravo te odluke su se dugoročno uvijek pokazale kao 
najbolje i za državu i za njene građane. Tako je bilo i ovoga puta, mislim na odluke u vezi sa 
epidemijom korona virusa. Pohvalna je vaša briga za zaposlene u zdravstvu, ali rekao bih da je i 
značajno zakašnjela. Podsjetiću, 30. januara ove godine, dakle prije ikakvog pomena u Crnoj Gori 



o epidemiji korona virusa, Vlada je donijela odluku da se povećaju zarade za zdravstvene radnike 
sa pređašnjih 9% na 12% u 2020. godini i za dodatnih 3% u 2021. godini, što će u konačnom 
iznositi 15,3% uvećanja plata za zdravstvene radnike, kažem odnosi se to na 30. januar ove 
godine. Vlada je uvećanjem koeficijenta i povećanjem zarada nedvosmisleno pokazala da 
zdravstvo i zdravstveni sistem drži kao neprikosnoveni prioritet u svojim politikama, a da 
zdravstveni profesionalnci imaju posebno mjesto u društvu koje konstantno mora uvažavati 
važnost ovog poziva. Dakle, ovo nije ni populizam ni politikanstvo. Govorimo o mjerama 
donesenim prije pojave korona virusa.  
 Kada je počela epidemija, odnosno kada su se pojavili slučajevi i u našoj državi, Vlada vuče 
nove poteze koje premijer obrazlaže sljedećim riječima: "Donijeli smo odluku da se zaposleni u 
zdravstvu koji su se nalazili u procesu rada od početka širenja koronavirusa nagrade dodatkom na 
zaradu do 15%." Premijer je rekao da je Vlada, takođe, odlučila da se na zaposlene u zdravstvu 
ne primjenjuju već utvrđene mjere ograničenja, već da se svaki ostvareni prekovremeni rad 
zdravstvenim radnicima dodatno plati. Citiram ponovo predsjednika Vlade "Izdvojićemo odmah 
najmanje pola miliona eura za naše ljekare i zdravstvene radnike". Ovo je, dakle, briga za one koji 
rade u zdravstvu i za one koji se vide i za one koji se ne vide, kako ih ovih dana često nazivamo. 
Neću dužiti dalje, podsjetiću samo na sjajnu najavu na jučerašnjem Premijerskom satu, a to je da 
će se već u ovoj godini početi graditi savremena infektivna klinika u Crnoj Gori kao zajednički 
simbol humanosti i solidarnosti od sredstava koje su prikupljene za Nacionalno koordinacionalo 
tijelo. Mislim da se radi o jednoj izuzetnoj inicijativi koja će nam služiti na čast i na ponos kako 
zaposlenima u zdravstvu tako i svim građanima Crne Gore. 
 Dakle, i na ovaj način Vlada i država pokazuju svoju pažnju, svoju naklonost prema 
zaposlenima u zdravstvu, ali ne samo prema zaposlenima, čuli smo  ovih dana da se brojni 
komplimenti, brojne pohvale mogu uputiti i brojnim drugim državnim institucijama i službama, 
policiji, službama spašavanja, službama zaštite, a ja bih ovom prilikom posebno apostrofirao iz 
perspektive Odbora kojim rukovodim zaposlene u obrazovnom sistemu. Dozvolite mi samo par 
rečenica, jednu kratku digresiju. Da iskoristim priliku da pomenem ogromni entizujazam 
prosvjetnih radnika u Crnoj Gori koji su i ovaj put pokazali da su svojim đacima i oslonac i uzor u 
svim situacijama, pa i u ovoj koji oni svojom energijom i posvećenošću učenicima čine 
podnošljivijom, trudeći se da njihovi đaci iz ovih vremena kad je u pitanju vaspitno-obrazovni 
proces izađu sa što manje štete. U tom smislu izražavam im zahvalnost i kao kolega i kao roditelj. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:36:12) 
 
 Hvala vam. 
 Ovako samo da Vam kažem. Ja vidim da ste se V,i naravno, pripremili. Mi  imamo sljedeći 
dogovor:  Onaj koji predlaže zakon ima uvodno izlaganje deset minuta i završnu riječ pet minuta i 
ima klub, pošto je to taj klub,svoje vrijeme koje mu je na raspolaganju i kao predlagač ima do 
dvadeset minuta. Ne možete sad zloupotrebljavati ono što smo se dogovorili za druge klubove.  
 Izvolite, poslaniče Miliću. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 11:36:57) 
 
 Dakle, nezavisno od toga ja vjerujem gospodinu Đukanoviću i gospođi Pavićević da  
dogovora nije bilo, ali nezavisno od toga, gospodine predsjedniče Parlamenta, možemo li se 
posušati samo, dakle, ovdje je rečeno u diskusiji ... 
 
 
 PRESJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:37:23) 
 
 Samo bih molio, poslaniče Đukanoviću, nemojte da dobacujete s mjesta. Kad ste imali vašu 
tačku dnevnog reda imali ste jedan sat i devet minuta, mjereno je vrijeme elektronski. Izvolite, 



nastavite, poslaniče Miliću. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:37:51) 
 
 Ništa se dogovorili nijesmo. Očigledno gospodin Brajović misli šta on predloži da je to 
dogovor. Dogovora nikakvog nije bilo. Mi smo tražili, kad smo imali našu tačku dnevnog reda, da 
predlagač dobije sat vremena i ostali poslanici po pet minuta. To nije ispoštovano. Vi sad 
saopštavate sat i deset minuta, a ne znate, nijeste pratili, da je u toku naše tačke dnevnog reda, 
zahvaljujući jednom poslaniku ili poslanici DPS-a, priča otišla u drugom pravcu, nama to ne smeta, 
to je u redu, ali ste nam i to vrijeme računali. Prema tome, Demokratski front kad je bio predlagač, 
kao predlagač i svi njegovi poslanici iz Kluba nijesu govorili više od pedeset minuta. A vidjeli smo 
juče, nema granica kada dođu vaši šefovi ovdje onda Parlament sluša njih, nema prekida, ima 
televizijskog prenosa čitavo vrijeme, ali kad je predlagač Demokratski front onda se prekida u 
petnaest sati i petnaest minuta televizijski prenos, ne interesuje nas kraj zasijedanja i sve. To nije 
korektno nije fer. Mi smo danas predali spisak naših govornika. Očekujemo da će svi dobiti 
mogućnost da se obrate. Eto to je to. Dogovora nema, to je važno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:39:15) 
 
 Hvala. 
 Poslaniče Đukanoviću, očigledno se s Vama teško, inače, može dogovoriti. Samo da znate- 
tačno napravio sam grešku. Demokratski front je toga dana potrošio jedan  sat dvadeset dva 
minuta i dvadeset sedam sekundi, a Demokratska partija socijalista ovaj prvi podatak jedan sat 
devet minuta i pet sekundi. Dok sam ja presedavao držali smo se onoga što je  poslovnički u redu 
da se vrijeme podijeli. To što je bilo prekoračenje od pojedinih poslanika manjih partija to je, 
slažem se, na dušu onog ko je tada predsjedavao. Potrošili ste sat vremena, a ne možete tražiti 
nešto mimo Poslovnika, pošto se ovo vrijeme, a ovo govorim zbog građana, jer poslanici to znaju 
pa željeli da kažu ili ne, ovo vrijeme se dijeli proporcionalno po snazi i brojnosti kluba. 
 Izvolite, proceduralno. 
 Molim vas, u toj proceduri recite, pošto je ovo elektronski mjereno, sat vremena, dvadeset 
dva minuta i dvadeset sedam sekundi. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:40:20) 
 
 Gospodine Brajoviću, prvo ste pročitali jedan broj, to je sat i deset minuta, da vam ja 
pomognem o čemu se radi, to je vrijeme do kad je trajao televizijski prenos . Posle je nastavak bez 
televizijskog prenosa. 
 Vi nećete da dozvolite predlagaču da može da ima više prostora, dozvolite deset minuta 
uvodno izlaganje, pet minuta završno, to je ta privilegija predlagača. Kad ovdje dođe deset 
predstavnika Vlade svaki govori, i treba, ali što nijeste onda korektni i omogućite klubovima 
poslanika da imaju tu privilegiju kao Vlada, pa ovaj parlament je izabrao Vladu. Valjda u toj 
hijerarhiji poslanici su iznad ministara. I uporno ste nas ubjeđivali u petnaest časova prekid. Što 
juče nijeste prekinuli u petnaest, što juče nije prekinut televizijski prenos u petnaest i petnaest. 
Zašto? Zato što je bio vaš šef. Došao je ovdje Duško Marković. Na žalost, on je vaš šef iako ste Vi 
predsjednik Parlamenta i trebalo bi da ste Vi iznad njega. Za Vladu i premijera važe jedna pravila, 
a za Demokratski front i ostale kolege iz opozicije druga pravila. 
 Gospodine Brajoviću, nema više dogovora nijednog sa Vama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:41:48) 
 
 Ne, sa mnom dogovora ima, ali se sa vama čovjek ne može dogovoriti.  



 Sad ću vam dati riječ. 
 Poslaniče Đukanoviću, čak i jučerašnji Premijerski sat prekoračenje je počeo vaš 
predstavnik, a ja sam onda rekao na Premijerskom satu, pošto onda imamo ograničena pitanja, i 
to ste svi vi svjedoci i svi ste vi dali poršku tome, nema ograničavanja vremena upravo da bi se ta 
rasprava obavila. Prema tome, niste korektni, a ovo je mjerenje za sve vrijeme. 
 Proceduralno Boris Mugoša. 
 Nemate repliku imate proceduralno, nemate, pa nijeste korektni, naravno. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:42:29) 
 
 Tražim repliku zato što mi je gospodin Brajović rekao da nijesam korektan. To je sramota 
što Vi pričate. Vi mene da kažete da je nijesam korektan? Vi  koji ste dio organizovane kriminalne 
grupe gdje vas specijalni državni tužilac drži u fioci? Vi ste unizili ovaj parlament kako niko do 
sada nije i Vi mene pričate nijesam korektan a onemogućili ste Demokratskom frontu da iznosi 
svoj stavove. Molim vas, gospodine Brajoviću, replika traje tri minuta. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:43:04) 
 
 Molim vas, ne ovo nije reprika. Vi ste dobili proceduralnu, repliku dajem ja, ne možete je Vi 
uzeti. Imate proceduralno i završite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:43:12) 
 
 Ne, ne, nijesam tražio sad proceduralno. Sad sam tražio repliku, rekli ste da nijesam 
korektan, ja tražim repliku. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:43:22) 
 
 Nemate repliku. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:43:25) 
 
 Nećemo nastavljati, pauzu onda.  
 Gospodine Brajoviću, ne možete nastaviti, molim vas. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:43:29) 
 
 Proceduralno poslanik Mugoša. 
 Ne, ne proceduralne reakcije su u pitanju, pa vi imate isto pravo. Poslije proceduralne 
dajem pauzu. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:43:36) 
 
 Molim vas, sad iz istog kluba dva imaju raspravu i procedure, vi i gospodin Mugoša. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:43:43) 
 



 Pazite, sticajem okolnosti ja predsjedavam, poslanik Mugoša je tražio proceduralno kao i 
svaki poslanik. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:43:50) 
 
 Gospodine Brajoviću, dajte pauzu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:43:58) 
 
 Daću pauzu kad čujem proceduralno reagovanje. 
 Proceduralno reagovanje, izvolite, poslaniče Mugoša. 
 Vidite poslaniče Đukanoviću, Vi želite da se pokažete prema svojim i članovima kluba da 
ste tu nešto neko ko želi silom da nešto pokuša.  
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:44:29) 
 
 Ne dozvoljavam da se tako ponašate. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:44:33) 
 
 Dobro.  
 Poslaniče Đukanoviću, elementarno. 
 Za proceduralno reagovanje, izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:44:47) 
 
 Sramota je da zloupotrebljavate to mjesto i taj mikrofon. Kad Vi pričate Vi upalite sebi 
mikrofon, kad ja nešto pričam Vi mene sad nećete da upalite mikrofon. Ja sam tražio da imam 
pravo na repliku za to što ste me uvrijedili, za to što ste rekli da nijesam korektan. Ja mislim da 
sam na kolegijumu vrlo korektan, ali Vi ste se potrudili da unizite ovaj parlament. Pa nije korektno 
kad Demokratski front ima svoj predlog mora se završiti u 3,15 i tačka. Četiri naša poslanika taj 
dan nijesu mogla da govore, molim vas. A kad vam dođe ovdje premijer, nema ograničenja, idemo 
do kraja, radimo do 16,30, i to je za vas normalno. I prethodnih dana kad je Demokratska partija 
socijalista trebala da glasa produžili ste rad poslije 15 časova, a ja ponavljam još jednom, kad je 
Demokratski front bio u pitanju radili smo do 15,15, u stvari imali direktan televizijski prenos. I vi 
hoćete da kažete da nijeste sluga Demokratskoj partiji socijalista, i te kako jeste, gospodine 
Brajoviću. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:45:59) 
 
 Hvala. Proceduralno je završeno. 
 Sad ću vam reći samo jednu stvar prije nego što dam proceduru. Nije završena rasprava, 
nego je rasprava završena kad su se svi diskutanti obratili koji su bili u sali. Prije toga, svaki put vi 
imate mnogo više vremena, i to svi klubovi znaju, procentualno nego bilo koji drugi klub. I 
razumijem, vi ste najjači opozicioni subjekt. I nemojte tako. Ja razumijem da vi želite, na moju riječ 
nekorektno vi tražite repriku. Pa znate li da se ovdje od reprika ne bi moglo živjeti kad bi se davali 
na ono što vi izgovarate? 
 Izvolite, proceduralno reagovanje poslaniče Mugoša. 
 
 



 BORIS MUGOŠA (30.04.20 11:46:44) 
 
 Pretpostavljam da Vi ovdje uređujete red na Skupštini, Vi imate tu poziciju da određujete ko 
može da govori, tako da bih vas zamolioi sljedeći put ako ste mi dali proceduralno da na određene 
upadice ne reagujete nego mi dajte proceduralnu riječ. 
 Do kraja da budemo iskreni, na ovoj sjednici ima devet tačaka dnevnog reda. Prva tačka 
Informacija koju je dostavila Vlada. Od osam predloga zakona, četiri su predlozi opozicije. Mi smo 
na kolegijumu dogovorili da četiri predloga opozicije stavimo u dnevni red, i to je bio dogovor.I 
dogovorili smo se da iako je predlog zakona jedan stav, jedna rečenica u zakonu da se o tome i tri 
ili četiri sata raspravlja. Prema tome, korektnost, nekorektnost. Nažalost, ja bih volio da ono što mi 
pričamo na sjednicama kolegijuma javnost čuje, jer mnogo se drugačije priča na tim sjednicama 
kolegijuma, nego u plenumu. 
 I jednu stvar, imam za Vas sugestiju. Ima jedna fenomenalna izreka - istina je da te ljudi 
mogu povrijediti, samo treba naći one koji su vrijedni toga. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:48:03) 
 
 Hvala. 
 Želite proceduru. Izvolite proceduru Milutin Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (30.04.20 11:48:15) 
 
 Pa ja sam vam rekao generalno ovu srategiju što ste vi primijenili da nekome ograničavate 
vrijeme može da se radi do 15, može da do 16, 16,30, da s Demokratskim frontom po tom pitanju 
nemate nikad dogovor. Vi ste napravili ovdje da nešto mora da se završi za 180 minuta. Zbog 
čega, zbog čega nešto mora da se završi za 180 minuta?  
 Jedino je tačno da sam vam saopštio na zadnjih nekoliko kolegijuma da sa Demokratskim 
frontom nemate dogovor. I za to sam vam danas poslao spisak govornika i vi mene pitate  - zbog 
čega ovoliko govornika, ne poštujete dogovor. Ja vam odgovara mi poštujemo dogovor, kao što 
ste ga vi poštovali kad smo mi imali našu tačku dnevnog reda koju dobijemo jednom u pola godine 
da možemo da predložimo nešto. I sad se vi nalazite uvrijeđeni? Ali to je, kad postanete osioni, 
oholi, može vam se. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:49:12) 
 
 Hvala vam. 
 Ne možete me, pravo da vam kažem, vi ni uvrijediti. Ja se samo držim principa i kažem 
vam, po svakoj tački dnevnog reda ste imali mnogo više nego proporcionalno što je pripadalo. 
 I druga stvar, pa nemojte da pričamo zašto sam pitao zašto je ovoliki spisak. Nemojte, 
inače, odvelo bi nas to daleko. 
 Poslanik Milić kao predlagač, njega smo prekinuli. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 11:49:45) 
 
 Predsjedniče Parlamenta, 
 Vjerujem da se može dogovarati o raspodjeli vremena, ali oko onoga šta i koja su prava 
predlagača, to bi trebalo da bude unificirano u odnosu na svakog predlagača šta je opet neka 
ustavna kategorija, je li tako. Da ne bude da sam ja evo sad prezadovoljan što smo uspjeli da 
imamo četiri zakona iz opozicije za ovo zasijedanje. Mislim da je to bila stvar pokušaja našeg 
dogovora na onom kolegijumu, kad smo sjedjeli svi ovdje i kad je predsjednik kluba SDP-a rekao - 
onda kad je ovako nema dogovora, pa smo onda sačekali vaš predlog. Jesmo li na takav način 



razgovarali? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:50:29) 
 
 Pošto me pitate kroz vašu priču, dao sam vam da nastavite da komentarišete tu priču.  
 Molim vas, samo vrlo precizno da vam kažem. Dogovor je bio, ja sam ove tačke stavio na 
dnevni red, ni pod kakvim vašim pritiskom nego sam rekao - predložiću opozicione tačke.  
 Pazite, i druga stvar, imamo isti aršin. Kad su došli ljudi iz Vlade i kad sam rekao da imamo 
prisustvo većeg broja ljudi, znate da je bilo poslanika, šefova klubova koji su govorili o tome - 
nemojte, što će nam bilo ko sem oni koji su ovlašćeni kao predlagači, a to su bili potpredsjednik 
Simović i ministar Hrapović. I dali smo i Vladi ograničeno vrijeme koje smo naknadno produžavali 
kao i svim klubovima i pri tome najviše Klubu Demokratskog fronta. 
 Sad vas molim da krenete kao što ste se javili povodom diskusije poslanika Novovića. 
Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 11:51:25) 
 
 Samo da se razjasnimo. Ništa nijeste rekli drugačije nego što sam ja rekao, ali je činjenica 
da tog trenutka dogovora nije bilo, pa ste vi preuzeli da to završite. I završili ste ga na način da 
imamo četiri predloga iz opozicije. Jesmo li se razjasnili?. 
 Ono što sam vas ja zamolio, zbog drugih kolega, a s obzirom na ne mali broj godina ovdje 
u Parlamentu i mogu da čujem svaku riječ koja se progovori i u mikrofon ili koju progovore kolege 
među sobom. Reći za naš predlog i za predlog kolega iz Fronta da je van zdrave pameti je nešto 
što duboko treba da zabrine, prije svega ljude iz kluba odakle je bio njihov predstavnik. Napisali mi 
jednu rečenicu ili 100 strana, svako od nas je predstavnik onoga dijela naroda koji je glasao na tim 
izborima.  
 Ako neko sada pokušava na mala vrata, kroz predlog ovakvog zakona, da uvodi neka 
medicinska ispitivanja ovdje ko ima zdravu pamet ko nema zdravu pamet, imaće problem druge 
vrste. Ne poslanik sa poslanikom ovdje u Parlamentu nego na drugačiji način ćemo to raspraviti. 
Meni lično, sad sam potpuno direktan, nikakva promocija ne treba, i vi to dobro znate, niti smo ovo 
predložili za to što nama treba promocija oko ovoga svega. Ali nam je više preko glave tapšanja u 
7, u 8, u 9 uveče. I da pokažemo kao Parlament koji je stotine i stotine miliona evra davao onima 
koji nisu ovoliko dali Crnoj Gori, da mi možemo da se okrenemo onima koji vode računa o našem 
najvećem bogatstvu, a to je zdravlje. 
 Gospodine predsjedniče Parlamenta, čitavo vrijeme samo se obraćam Vama, reći ovdje u 
ovom parlamentu da se zadovoljno kako se pokazao zdravstveni sistem Crne Gore ovoga puta. 
Poštovane kolege, ne vjerujem da sa ove strane ovamo postoji jedan čovjek koji je sumnjao kako 
će se pokazati zdravstveni sistem. Nije mu trebala pandemija da mu se pokažu doktori i 
medicinsko osoblje, nego je znao s kim živi. Ali, ova naknadna pamet da se sad pokazao, nije sad, 
pokazao se svih ovih godina. I to da ima se imalo političke mudrosti niko ne bi iziašao da 
progovori. Dakle, ja ću poštovati ovo što ste rekli sad, neću se ustajati na ovo da izlaganja ni 
jednoga predstavnika kluba, ali sam morao vama da samo skrenem pažnju, jer imate posao koji 
zahtijeva da više stvari čujete i vidite. Ovo niste čuli sigurno vezano za što je progovoreno, da je 
van zdrave pameti. Rečeno je da Vlada Crne Gore nikad ne bi predlagala rješenja koja su van 
zdrave pameti. A što smo mi ovdje? Ovdje nekoga zamajavamo što pričamo oko toga da smo tri i 
po puta imamo manje izdvajanja za zdravstvo nego što ima Evropska unija. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 11:54:47) 
 
 Hvala Vama, poslaniče Miliću. 
 Poštovane kolege, Vi ste, ako ste se htjeli obratiti meni, trebalo je da tražite proceduralno, 
ja sam mislio i zato sam Vam dao vrijeme tri minuta da komentarišete izlaganje poslanika 



Novovića. Ne, ali tako treba, jer Vi nemate što meni da prigovorite, nisam ja tako okarakterisao 
vaš predlog, ja sam ga uvrstio u dnevni red. Znači, nemojte se meni za to obraćati. Ja se trudim 
da nekako usmjerim diskusiju da nemamo takvih riječi u karakterisanju bilo čijeg predloga, isto ko 
što mislim da  o ovim mjerama koje su preduzete ne može se sve crno reći, nego su mnoge od tih 
mjera sasvim na mjestu. I Vi ste to rekli, jer ću Vas podsjetiti, pošto ja pratim diskusiju dok 
predsjedavam, da ste rekli "i sreća i stručnost". I tu bi se mogli složiti. I znanje. Naravno, to je vrlo 
važno da konstatujemo, konačno se bar oko nečega svi slažemo, da naši zdravstveni radnici 
zaista zaslužuju i pohvale i poštovanje i naše povjerenje za ovo što su uradili. A da, kad govorimo 
o tome, da im se to vrati na neki način i pažnjom i stimulacijom, onda se, otprilike, samo 
razlikujemo u tome što država zaista može da uradi da bi o njima radilo. E, sada Vas molim da se 
pridržavate toga kao predlagač, da reagujete na ono što se saopšti. 
 Završili smo ovaj dio priče. 
 Sada dajem riječ poslaniku Branku Raduloviću, a neka se pripremi poslanica Draginja 
Vuksanović Stanković. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (30.04.20 11:56:29) 
 
 Građani Crne Gore, ljekari, prijatelji moje porodice i svih nas, uvažena gospodo, 
 Demokratski front je kroz svoje programe, inicijative, rješenja, stalno potencirao ovu temu. 
Ja ću  samo kroz neke konstatacije  iznijeti u vezi ovoga, posebno imajući u vidu jednu strašnju 
demagošku, da ne rečem nešto adekvatnije ono što je rekao premijer Vlade Crne Gore u odnosu 
na zdravstvo. 
 Prvo, građani Crne Gore, morate da znate nešto, da je ova muka dovela u pitanje postojeće 
društvene odnose na globalnom nivou i da će se oni mijenjati, a posebno će se mijenjati u Crnoj 
Gori, jer ovaj i ovakav patritokratski sistem više ne može da opstane. Prva konstatacija oko 
zdravstva, zdravstvo na globalnom nivou je pokazalo brojne slabosti. I da je bilo humanog, 
ujednačenog, pravovremenog koordinisanog zdravstva imali bismo barem spremnu vakcinu, imali 
bi spremnu i terapijsku cijelu listu kako i na koji način i najbrže da odgovorimo. Sada smo u velikoj 
spirali neizvjesnosti. Prvo, ništa ne znamo o ovom patogenu. Da li je on jedna ili druga vrsta, peta 
vrsta, da li je sam ili su četiri, kao što neki kažu. Kako će se odgovoriti trebaju velike pare, velika 
energija. Egoizam farmaceutske industrije opet jaše. 
 Evropska unija je pala zato što nije solidarna s jedne strane, s druge strane što je 
decentralizovan zdravstveni sistem u Evropskoj uniji, što je dato da svaka država vodi svoj 
zdravstveni sistem.  
 E kakav je zdravstveni sistem u Crnoj Gori još mi neko priča. Ja ne znam da li se taj koji 
priča o zdravstvu stidi od onih ljekara i od onog medicinskog osoblja koje ga sluša danas, pa bio ja 
iz DPS-a, iz Demokratskog fronta. Treba istini pogledati u oči, poći da se liječi tamo, da traži 
pomoć od njega. Kada se bolnica prenosi ove godine u kojoj sam ja rođen. Ljudi ja sam rođen na 
Kruševcu u onoj baraci, prije mnogo više od 50 godina. Zamislite te sprdnje, zamislite sprdnje 
govoriti o našem zdravstvenom sistemu, podršci zdravstvenog sistema kad nijesmo ni jednu ciglu 
ugradili ni napravili od kad sudošli na vlast neki, evo 30 i kusur godina. Zamislite te sprdnje da za 
zdravstvo dajemo tri puta manje nego u Hrvatskoj, da za zdravstvo dajemo pet puta manje nego u 
Sloveniji, da za zdravstvo dajemo sedam, osam puta manje nego Evropska unija. Kako? Ako 
zdravstvo počiva na znanju,  ako zdravstvo počiva na opremi, ako zdravstvo počiva na 
kontinuiranom ulaganju u znanje,  u kadar, u sve. Ako tek poslije oko 50-e godine dobijete 
kvalitetnog ljekara sa toliko para možete imati dobro zdravstvo koje će da odgovori. 
 Slušajte me dobro. Nisu oni koji se slikuju, koji dobijaju džabe stanove, koji su politički 
aparačici sačuvali ovo zdravstvo. Sačuvale su one sijede glave, sačuvali su oni entuzijasti, 
sačuvali su oni ludaci kad im neko umre zaključa se u sobu pa ne izlazi iz sobe da ga preboli, 
sačuvali su takvi humanisti, sačuvali su oni koji su završili najveće univerzitete na svijetu, a za 
jednu godinu treba od 50 do 100 hiljada eura, gospodo, uči se duplo više nego kod mene na 
tehnici. To je vazda bio ponos u mojoj gimnaziji, najbolji su bili studenti ljekari. Kada se išlo 
korzom i kad se kibicovala neka osoba, ili smo se gledali, znate li kad je išao ugledni ljekar svi su 
šešire spuštali dolje. Imali sve. 



 Gospodo, ono što sam čuo juče od premijera, ono je degutantno. Pogađati se ka na Tuškoj 
pjaci. Gospodo, ovako, hajmo premijeru da izvršimo rebalans budžeta, hajmo da potrošna strana 
u tom budžetu bude sljedeće: zdravstveni radnici, nije njima krivo na mali dio no na krivi dio. 
Stavimo ih ono što mi predlažemo u grupu A i grupu B đe zaslužuju, stavimo ih u taj status. A 
onda, svi od funkcionera prvo gore, pa do onoga posljednjega, pa u upravnim odborima, pa u 
preduzećima, pa u lokalnoj samoupravi, plate budu zajedno sa dodatkom maksimum 1200 do 
1500 eura. To je, premijeru, prava politika. Hajmo, premijeru, oni lopovi koji su uzeli kredite, 
stanove, javno i nejavno, da plate stanove kao ljekari koji su sijede glave na 20 godina. Hajmo, 
premijeru, da svi živimo život normalnog čovjeka. Ja vozim svoja kola  20 godina,  ne znam koliko 
ih ima i super mi je. Ne stidim se nikoga. Kao potpredsjednik nijesam koristio ni kola. Parkirajmo 
sva kola osim troje-četvoro kola kad nam dođe gost.  
 Premijeru, dobićeš ovo, što predlaže Demokraski front od svih mjera pa se odredi, 
premijeru, da li si za Crnu Goru i da li si  iskren, pošten ili si najobičniji demagog. 
 
 
 PREDŚJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:03:21) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanica Draginja Vuksanović  Stanković, a neka se pripremi poslanik 
Genci Nimanbegu. Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ  (30.04.20 12:03:28) 
 
 Zahvaljujem. 
            Poštovana Skupštino, poštovani građani Crne Gore,  
 Javnost je, po ko zna koji put, zgranuta iznosom kojim Verica Maraš, kao direktorica 
državne kompanije Plantaže prima mjesečno.  
 Građani, mjesečna zarada pomenute je  preko 7.000 eura, što znači oko 250 eura i više 
dnevno. Recite mi koji ljekar, koji prosvjetni radnik, koji policajac, ko ima danas dnevnicu od 250 
eura i više? Iz Vlade nam od početka krize koja je izazvana korona virusom poručuju da je stanje 
veoma teško, da su javne finansije u opasnosti i da svi mi treba da budemo spremni, kako oni 
kažu, za nove finansijske izazove, finansijski izazovnu godinu.  Imamo i najavu premijera da 
će da smanji finansiranje političkih partija. Želim da kažem građanima da ukupan godišnji budžeta 
za finansiranje političkih partija iznosi šest miliona eura, a ako bismo povećali zarade 
zdravstvenim radnicima, policiji i vojsci za 10% trebalo bi nam iznos od 20 miliona eura. Mi ćemo 
prihvatiti premijerov predlog oko smanjenja budžeta za finansiranje političkih partija, međutim, 
pošto to nije dovoljno da bismo sa tih šest miliona povećali zarade zdravstvenim radnicima, policiji 
i vojsci, onda očekujemo da premijer podrži predlog Socijaldemokratske partije, koja će odmah 
tokom iduće nedelje, predložiti zakon o povećanju zarada zdravstvenim radnicima, policiji i vojsci. 
 Očekujemo da će premijer podržati ta naš predlog. Isto tako očekujemo da će premijer 
podržati da se posebno oporezuju tajkuni koji su poharali, na teret građana, ovu državu za preko 
100 miliona eura. Isto tako očekujemo od premijera i drugih državnih funkcionera da će prodati 
svoje majbahe, audije i ostala skupocjena vozila, pa će na taj način biti miliona u državnom kasi i 
biće para za plate zdravstvenim radnicima, prosvjetnim radnicima, policiji i vojsci. Ali ono što 
posebno očekujem od jedne odgovorne Vlade to je da, koliko je danas, smijeni Vericu Maraš i da 
na taj način pokaže da li cijeni i koliko cijeni napore onih zdravstvenih radnika koji su danonoćno 
radili, onih prosvjetnih radnika koji su posvećeni skoro 24 sata našoj djeci, onim policajcima koji 
danonoćno rade na terenu i onim vojnicima koji su u ovoj situaciji čuvali karantine. Da vidimo 
kakav je to odnos Vlade u ovoj situaciji. Izvolite, smijenite gospođu Maraš i kaznite njeno bahato 
ponašanje, jer u ovoj situaciji primati mjesečno preko 7.000 eura zaista je degutantno. Prihvatamo 
izazov premijera, a građani će da vide ko će u javnosti da održi riječ. Ovaj nemoral gospođe 
Maraš, u ovom smislu riječi koje sam rekla, mora se kazniti. Zahvlajujem. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:07:08) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Genci Nimanbegu, onda ima pravo neko iz Kluba SNP - Demos da 
govori. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (30.04.20 12:07:19) 
 Pokušaću u ovoj tački iskoristiti i priliku da saopštim, pošto je cijela sjednica posvećena 
pandemiji COVID-19, neka svoja viđenja na ovu temu. Apsolutno po meni uzrokuje veliku pažnju 
predlog kolege Milića i koleginice Pavićević, takođe, zajednički,  da se izdavanja za zdravstvo 
definišu na fiksidan nivo budžeta, od 25%. Ja čak nijesam ni predlog Demokratskog fronta da se 
svima podjednako u Crnoj Gori podijeli ocijenio da je to demagoški, to je njihovo viđenje na koji 
način treba pomoći građanima u ovoj prilici. I to je vaše viđenje. I to bi otprilike značilo, ako 
možemo se približiti u brojkama da odmah biste vi duplirali izdavanje za zdravstvo u odnosu na 
današnji nivo. U našem budžetu neki budžet Crne Gore, ako isključimo ovaj dio koji ide put auto-
puta,  na 40% je bruto društvenog proizvoda, 25% našeg budžeta, znači je 40% od dvije milijarde, 
duplirali biste bar na 300-400 miliona davanja za finansije. I to je legitimno, ali da li je to realno? 
Evo danima slušamo i nadam se da će građani biti svjesni ovoga. Mi imamo dobre rezultate u 
borbi protiv pandemije, a moramo znati da te odluke nijesu donijeli zdravstveni radnici nego 
političari, pa sviđalo se to nekome ili ne. Odluke da se ovako nastupi oko zaštite građana države 
Crne Gore svih oko pandemije su donijeli, to su političke odluke, zasnovane na znanju eksperta, 
preporukama. Čak ima gledanja da se u epidemiologiji ništa bitno nije mijenjalo 100 godina 
unazad, pa i 1918.godine je ista borba bila protiv španskog gripa nego sada. Ipak moramo biti 
jasni i svjesni. Imamo odlične rezultate, nadajmo se da ćemo ih imati do kraja, jer cijela zajednica 
očekuje povratak COVID-19 i na jesen. E, sada moj dio izlaganja je usmjeren ka onome što mi 
trebamo raditi.   Naša država, Vlada mora biti svjesna da  treba razmišljati o trećem paketu mjera, 
oko garantnog fonda. Garantni fond mora postojati  da se obezbijedi mogućnost da privrednici, 
preduzeća premoste ovu godinu. Nadajmo se da će to biti  ova godina i zaduživanje naše mora 
biti višegodišnje, moramo biti svjesni, to nijesu lake odluke, da nama treba novi novac koga 
nemamo. Ako puno budemo stegli ako ekonomsku aktivnost budemo smanjili, sve manje i manje 
kontrakcije će biti i ulazak novca u budžet. Stoga cijenim preporuke koje su kolege podnijele.  
 Mislim da ono što su oni predvidjeli da će biti veoma teško primijeniti, jer da naš dug 
naraste iznad 60% bruto društvenog proizvoda je gotovo nerealno već sada je na tom nivou, mi ga 
ne možemo u ovoj situaciji smanjiti mi moramo se opet zaduživati, stoga vaš član tu nije u 
saglasnosti sa realnošću. To su, između ostalog, razlozi zbog kojih principijelno ovakav predlog ne 
mogu podržati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:11:56) 
 
 Hvala vam. 
 Sada, inače, dobijate riječ. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 12:12:11) 
 
 Ja ću kasnije govoriti u  nekom smjeru o kojem je govorio prethodnik. 
 Prvo, u nekoj raspravi s Vama na Kolegijumu sam rekao da ovaj naš predlog ne povećava 
ni za cent budžet nego se radi o pravednoj raspodjeli. I druga stvar koja je mnogo bitna a dokle 
smo došli pretražujući zakone da će biti budžetski deficit više od 60%. Čak ne ulazim u to. 
Namjerno smo predložili, predsjedniče Parlamenta, član 20, gdje postoje dv prva koja danas Crna 
Gora ne poštuje, a to je 3% BDP-a i 60%. Ovo što smo predložili, i to mi je bitno da vi čujete, 
predsjedniče Parlamenta, za druge kolege, danas u Crnoj Gori postoji u zakonima, u pozitivnim 
zakonskim propisima obaveza izdvajanja za zdravstvo koja se ne prikuplja. Dakle, gospodine 



Nimanbegu, zakoni u Crnoj Gori već predviđaju da se ta sredstva uzimaju, naplaćuju, ali je neko 
političkom odlukom zaustavio naplatu tih sredstava. Ja ću kasnije u raspravi, nisam želio da sada 
oduzimam vrijeme, pokazati gdje su ti zakoni i zašto se to ne radi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:13:30) 
 
 Hvala vam, ali i ovo je obraćanje, a u stvari reagovanje rasprave na račun reakcije koju je 
imao poslanik Nimanbegu. Pri tome on je rekao da nije ovo povećanje budžeta nego povećanje i 
izdvajanja za zdravstvo u okviru budžeta. To je rekao poslanik Nimanbegu. Molim vas,  tako da 
meni se obratite kad treba da mi se obratite, kad treba proceduralno da vam ispravite nešto što 
sam ja u predsjedavanju uradio, a ovo je bio praktično komentar na izlaganje poslanika 
Nimanbegua.  
 Sada Danijela Pavićević ima riječ, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (30.04.20 12:14:09) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvaženi građani, predsjedniče Parlamenta,  
 Pa evo, uvaženi potpredsjedniče Nimanbegu,  da se najprije obratim Vama vezano za ono 
što ste rekli maločas, slažemo se da su mjere bile dobre,  i dobro je što su bile takve jer su 
političari poslušali struku. Političari su, ponavljam, poslušali struku i zato su mjere bile tako dobre i 
uspješne. I kamo sreće da su i ranije slušali struku, možda ne bismo danas bili u ovakvoj 
ekonomskoj situaciji,  kada je u pitanju ova pandemija.  
 Smatram za neophodno da podsjetim vezano za ovaj naš predlog zakona sve poslanike 
vladajuće koalicije, i zbog građana, naravno, ću to pomenuti, da su 27.12.2019. godine na Odboru 
i plenumu odbili svih naših 27 amandmana na Predlog zakona o budžetu za 2020. godinu. Tim 
amandmanima su se, između ostalog, predviđala višestruko značajnija sredstva za zdravstvo i za 
socijalu. Ne osjećamo mi danas nikakvo zadovoljstvo zbog toga što smo bili u pravu. Međutim, 
veoma je neprimjereno, nedomaćinski, rasipnički i bahato to što ste olako razbacivali državni 
novac, novac svih građana Crne Gore. Milioni eura pojedincima koji to ničim nijesu zaslužili. 
Takvim bahaćenjem ste otimali od onih koji su, ubrzo potom, strepeći brojali respiratore kojima 
raspolaže cijeli naš zdravstveni sistem. Korona se ipak sporo približavala Crnoj Gori i bilo je 
vremena tu da se na vrijeme obezbijedi sav potrebni materijal. Međutim, umjesto pravovremene 
reakcije nadležnog ministra u tom pravcu sa press konferencija ste nas, puni samopouzdanja, 
ubjeđivali kako smo u potpunosti spremni čak i za veće izazove. Ubrzo smo međutim bili svjedoci 
manjka zaštitne opreme, čak i za zdravstveni sektor. Krenule su, dakle, potom donacije od strane 
građana, pojedinih sportista, đaka osnovnih škola. Uplaćivao je koliko je ko mogao. Sve  su oči 
bile uprte u naš krhki zdravstveni sistem iz kojeg je, podsjetimo i to, nedavno izašlo mnogo ljekara 
nezadovoljnih opštim uslovima rada.  
 Predlogom ovog zakona uvodi se obaveza da se prilikom predlaganja izvršenja budžeta 
obezbijedi da udio zdravstva u potrošnji budžeta ne smije biti manji od 25%. Vlast koja vodi našu 
zemlju punih 30 godina, uvaženi građani, nije imala sluha da sagradi nijednu bolnicu, a najviši 
predstavnici vlasti kada su im potrebne zdravstvene usluge, zamislite, zatraže ih od nekih 
svjetskih zdravstvenih centara, potcjenjujući time sistem države koju vode.  
 Premijer juče konačno najavljuje izgradnju infektivne klinike. Znate što je problem ove 
vlasti? Problem ove vlasti je taj što ništa nije već sada, ništa nije već urađeno, umjesto toga sve je 
na čekanju u budućnosti, a 30 godina je iza nas. Za bolnicu oko 250 kreveta potrebno je izdvojiti 
oko 50 miliona eura.  Garancije koje smo platili, potpuno bez osnova, su mogle obezbijediti bolnice 
sa novih 1000 kreveta i najsavremeniju medicinsku opremu. Ukupno 200  miliona plus što smo 
dali garancija za još 500 miliona privilegovanim firmama. Izazova za naše zdravstvo će biti i u 
budućnosti kako bi se lakše suočavali sa njima potrebno je da podržite ovaj naš predlog zakona. 
Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:19:55) 
 
 Hvala.  
 Imamo prijavljeni komentar poslanika Numanovića, a prije toga zahtjev za proceduru 
poslanika Kneževića.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (30.04.20 12:20:03) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče Skupštine.  
 Predlagač ovog zakona poslanik Srđan Milić je u svojoj uvodnoj riječi saopštio jednu 
ubitačnu istinu koja zaslužuje da se ovdje odmah da pauza, ja ću se pozvati na koju mislim, i da 
se sazove kolegijum, jer je saopštio da mu je specijalni državni tužilac Milivoje Katnić u Virpazaru 
izjavio da je jedan politički direktor DPS-a iz države iznio 400 miliona evra. Znači, mi tražimo 
automatski da se da pauza, da se sazove kolegijum i da Milivoje Katnić dođe da nam saopšti koji 
je to politički direktor DPS-a iz države Crne Gore iznio 400 miliona evra u trenutku kad je država 
Crna Gora bankrotirala. Ovo je prvorazredni skandal i za krivično-pravnu odgovornost i tog 
političkog direktora i specijalnog državnog tužioca jer učestvuju u prikrivanju krivičnog djela. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:21:14) 
 
 Vi znate da kad neki klub traži kolegijum ga dajemo. Ja bih pozvao predlagača koji je to 
rekao ako ima, ako raspolaže tom informaciom da je saopšti ovdje da nam uštedi priču o 
kolegijumu. Čekajte, Vi ste završili proceduralnu reakciju. Znači, ja bih prvo pozvao da saopšti 
poslanik, koji je to iznio, ime i prezime, da nam uštedi priču. Vi ste rekli politički direktor. Ime i 
prezime niste izgovarali, poslaniče Miliću. Evo sad da ga čujemo.  
 Izvolite, i mislim da ćemo time preduprijediti ovu priču. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 12:22:00) 
 
 Dakle, da ne bude dileme, mislio je na Svetozara Marovića. Dobro, predsjednik političkoga 
savjeta, izvinjavam se. Možda je sad  Tarzanu sigurno lakše, a Branu Gvozdenoviću tek. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:22:19) 
 
 Poslaniče Kneževiću, da  li sad ostaje vaš zahtjev?  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (30.04.20 12:22:26) 
 
 Ostaje. Sad ću da vam obrazložim zašto. Zato što Svetozar Marović sklopio sporazum o 
krivici na nekih, ne znam, 40-ak miliona evra, a Milivoje Katnić tvrdi da je izneseno 400 do 500 
miliona evra. Zato mi tražimo da Milivoje Katnić dođe ovdje u Skupštinu i da nam obrazloži kako je 
on iznio 400 miliona evra, a sporazum o krivici je napravljen na deset puta manje. Znači, to je 
neophodno zato što bismo na taj način eliminisali svaki privid koruptivnog angažmana i 
aranžmana između Specijalnog državnog tužilaštva i Svetozara Marovića. Zato ja molim da date 
pauzu, da dođe Milivoje Katnić i da nam kaže kako je izneseno tih 400 miliona eura, đe su, jer bi 
nama tih 400 miliona evra sad značajno pomogle u ovoj borbi protiv pandemije korona virusa. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:23:14) 
 
 Kolege, sjednica kolegijuma odmah u crvenom salonu, to je jedna stvar. Pauza, zato što se 
traži, za ostale stvari, naravno, o tome ne razgovaramo i nastavljamo sjednicu brzo. Izvolite, za 
pet minuta sjednica kolegijuma u crvenom salonu.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:56:34) 
 
 Poštovane kolege, održali smo kratku sjednicu kolegijuma, na kojoj su predstavnici 
Demokratskog fronta saopštili njihovu želju da se  u Parlamentu, povodom ovih stvari koje smo 
čuli od strane predlagača ovog zakona, pojavi Milivoje Katnić, specijalni državni tužilac. U svakom 
slučaju, ovo je javni prenos, svi su čuli i taj njihov zahtjev. I na kolegijumu sam saopštio Državni 
tužilac može da postupa po svom nahođenju, čuo je ovo o čemu smo raspravljali, pa ako nađe za 
shodno on Će da se obrati Parlamentu ili da preuzme radnje koje bi mogao da preuzme. Toliko. 
 Prije prelaska na diskusiju gdje smo stali, proceduralno reagovanje ima Milan Knežević, 
izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (30.04.20 12:57:33) 
 
 Evo,  ja želim da   zahvalim na relativnoj korektnosti koju ste iskazali na kolegijumu i 
ovome što ste saopštili. I još jednom želim da pošaljem poruku crnogorskoj javnosti i vama, i da 
vas podsjetim:  
 Svetozar Marović je sklopio sporazum o krivici sa Višim sudom pred sudijom Borisom 
Savićem, koji je predsjednik Višega suda, na milion i sto hiljada evra, 30 mjeseci zatvora, sto 
hiljada u humanitarne svrhe, zbog višemilionske štete koju je nanio  opštini Budva, tako piše u 
Sporazumu o krivici. A sada smo dobili informaciju, u koju ja nemam razloga da ne vjerujem, da je 
specijalni državni tužilac poslaniku Miliću saopštio da je Svetozar Marović iz države iznio 400 
miliona evra. Ako ovo nije dovoljan razlog da Milivoje Katnić dođe u Skupštinu, polemiše sa 
poslanicima i saopšti nam gdje se nalaze sve te pare koje bi nam bile izuzetno značajne u borbi 
protiv korona virusa onda ne znam šta je. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 12:58:36) 
 
 Hvala. 
 Sada imamo komentar poslanika Suada Numanovića na izlaganje poslanice Danijele 
Pavićević. Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (30.04.20 12:58:45) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Zaista samo kratak komentar na izlaganje poslanice Pavićević. 
 Ovih dana i u Parlamentu i u javnosti, i svih ovih mjeseci, skoro dva mjeseca, se govori o 
ovoj pandemiji sa COVID - om 19. Čuli smo negdje pohvale sa svih strane, pohvale svih građana 
Crne Gore na zdravstveni sistem. Cilj svih nas jeste da unaprijedimo zdravstveni sistem ali negdje 
pojedini komentari me navode na pomisao da sad sve ono što jeste urađeno dobro da prosto 
negdje treba da padne u sjenku, ili kao da se u taj zdravstveni sistem uopšte do sad nije ništa 
ulagalo. Ne možemo se sa time složiti. 
 Kad govorimo o Institutu za javno zdravlje koji je nosilac ove aktivnosti svih ovih dana, ili 
ova dva, tri mjeseca, od početka januara, onda ćemo se složiti da je to jedna institucija koja ima 



negdje oko 260 zaposlenih, i ta se borba protiv pandemije nije vodila samo u Institutu za javno 
zdravlje u Kliničkom centru Crne Gore, nego vodila se u svim opštim bolnicama i u svim 
domovima zdravlja na teritoriji Crne Gore.  
 Hrabri činjenica jeste da unazad nekoliko godina raspisane su specijalizacije, po prvi put, 
za epidemiologe, tako da svaka opšta bolnica u Crnoj Gori ima obavezu i mora da ima 
epidemiologa, kao što i domovi zdravlja su imali i imaju epidemiologa. Taj jedan potencijal koji 
postoji u kadrovskom dijelu na teritoriji Crne Gore kada su epidemiolozi, mikrobiolozi i oni koji čine 
preventivu,  koji su bili nosioci ove aktivnosti sa pandemijom COVID 19 12,  definitivno doveli do 
tog stadijuma da mi imamo sad stabilnu situaciju u Crnoj Gori, uz očekivanje da će se tako i u 
periodu koji je pred nama nastaviti. Posebno hrabri činjenica sve građane Crne Gore, nas ovdje 
treba da hrabri činjenica da smo to uradili sa sopstvenim kadrom, sa sopstvenim potencijalom. A 
da bi to uradili morralo se unazad nekoliko godina, evo da ne idemo daleko, ali moralo se ulagati i 
u edukaciju i u specijalizaciju.  
 Ja ću vam reći da samo 2017, 2018. godine 150 specijalizacija i 20 subspecijalizacija je 
odobreno, da je negdje oko 108 specijalizacija ove godine i isto tako nekih 15 subspecijalizacija 
odobreno. Da u nominalnom smislu koštanje jedne specijalizacije ili subspecijalizacija je u rasponu 
od 40 do 80 hiljada eura. 
 Dakle, to je ono što kroz taj samo segment nam daje za pravo da mi stvaramo jedan dobar 
kadrovski potencijal  u zdravstvenom sistemu, i to je jedan od razloga što smo mi ne samo u ovoj 
situaciji, nego u svim kriznim situacijama u Crnoj Gori kad je zdravstvo u pitanju odgovorili 
zadatku. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 13:02:27) 
 
 Hvala i vama. 
 Vi imate odgovor na komentar ali vodite računa da vi imate limitirano vrijeme u onom dijelu 
iz Kluba. Izvolite. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (30.04.20 13:02:39) 
 
 Hvala. 
 Slažemo se u potpunosti, ovo posljednje što ste rekli, potpuno se slažem sa Vama da 
imamo kadrovski potencijal. Mi smo rekli da imamo taj kadrovski potencijal, ali je pitanje 
poštovanja tog kadrovskog potencijala kojeg imamo. Dobar dio njih smo lošim uslovima, da kažem 
uslovno rečeno, istjerali iz Kliničkog centra Crne Gore. Potražili su bolje uslove rada negdje drugo 
preko granice. Znači, nijesmo mi nikada sumnjali u kadrovski potencijal niti u stručnost naših 
zdravstvenih radnika. Za nas nije iznenađenje što su oni odreagovali na nivou onako kako smo mi 
i očekivali. Jedino čudi to da je možda neko od vas iznenađen tom činjenicom. Mi nijesmo. A 
činjenica je i to da ste u Vladi Crne Gore za posljednjih deset godina, po podacima Ministarstva 
zdravlja  povećali platu zdravstvenim radnicima za 87 eura, za deset godina. Mislim da 
nepotrebno je išta dodavati toj činjenici. U principu se slažem. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 13:03:45) 
 
 Hvala. 
 Sada poštovane kolege, riječ ima poslanik Andrija Popović, a neka se pripremi poslanica 
Željka Savković. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (30.04.20 13:03:55) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 



 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Epidemija COVID - 19 potpuno je promijenila živote ljudi i u veoma kratkom roku 
promijenila način kako pojedinci doživaljavaju svijet oko sebe.  
 Samo da podsjetim na ono o čemu sam ranije govorio. Crna Gora teška situacija, veoma 
teška ekonomska, finansijska situacija. Crna Gora je posebno hendikepirana zbog toga što nema 
svoju valutu, nema svoje platežno sredstvo. Bili smo veoma povlašćeni sa tom činjenicom da smo 
98. uveli njemačku marku kao platežno sredstvo, kasnije 2002. godine euro, ali sad je to veliki 
hendikep iz kojega se teško vadi. Crna Gora je jedina u regionu koja nema svoju valutu uz 
Kosovo. Ja lično volio bih da se nekadađnja crnogorska valuta perper ponovo vrati, ali koliko je to 
realno uraditi u ovom momentu nijesam siguran. 
 Da podsjetim da smo Zakon o budžetu usvojili 27. decembra 2019. godine vrijedan dvije 
milijarde i 640 miliona eura, a zbog epidemije i globalne epidemije, po procjenama iz Ministarstva 
finansija, budžetu će nedostajati oko 350 do 400 miliona eura. Traže se finansijska sredstva na 
finansijskom tržištu a već su dobijene neke garancije od Svjetske banke na iznos od 80 milona 
eura. Naš privredni rast u posljednjih nekoliko godina, par godina je bio veoma intenzivan, veliki, 
kretao se do 5% bruto društvenog proizvoda, a sad se očekuje pad naše ekonomije isto toliko. 
Dakle, od 4-5%, a po procjenama Međunarodnog monetarnog fonda čak to ide do 9% bruto 
društvenog proizvoda.  Rebalans budžeta će vjerovatno biti brzo u Skupštini, najava je da će to biti 
narednog mjeseca, ali u svakom slučaju do isteka ove polovine godine će morati doći do 
rebalansa budžeta. 
 Ja sam i u prošloj diskusiji govorio o tome kako  se mi trebamo ponašati u ovoj 
novonastaloj situaciji, u situaciji koja je promijenila Crnu Goru, koja je promijenila svijet, da je 
najmanje što možemo da uradimo to je da kupujemo domaće proizvode, da ljetujemo u Crnoj Gori, 
iako, kako sad stvari stoje, teško da će i oni koji su bili povlašćeni, mogli su u ranijim godinama, 
bilo je puno ljudi iz Crne Gore koji su odlazili u inostranstvo, teško da će to moći uraditi ove 
godine. Ali bih ukazao i na još jednu stvar, vjerujem da to neko i prati, da jedna od najugroženijih 
grupa koju niko ne spominje, dakle, znamo da nam je turizam potpuno pao i da od onih milijardu i 
100 miliona koje smo imali u 2019. godini teško da možemo očekivati i desetak procenata u ovoj 
godini. Tu je jedna kategorija ljudi, to su privatnici koji imaju smještajne jedinice, naročito govorim 
o onima sa apartmanima. U Crnoj Gori  po zvaničnim podacima ima oko blizu tri hiljade 
apartmana. Dakle, to su ljudi gotovo samo žive od toga i drugih prihoda nemaju. Ogromna 
sredstva su uložena u te apartmane, a imamo i oko 16 000 soba privatnih za izdavanje. Tim 
ljudima, takođe, moramo na neki način pomoći, oni su praktično dovedeni do prosjačkog štapa, 
oni su uzimali velike kredite pripremajući se za ovu sezonu ne znajući, naravno kao ni niko od nas, 
što će se desiti. I tražim od Ministarstva finansija i Ministarstva ekonomije da se tim ljudima 
pomogne.  
 Uglavnom, na kraju čuvajte se, kupujmo domaće, ljetujmo u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 13:09:47) 
 
 Hvala vam. 
 Izvolite, komentar poslanik Strahinja Bulajić, izvolite. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (30.04.20 13:09:58) 
 
 Gospodine Popoviću, samo par stvari. 
 Vi govorite o epidemiji, pandemiji ili kako ste već spomenuli. Pravo da vam kažem meni je 
to malo strana terminologija jer ako uzmemo cifre u obzir tu nema priče ni o kakvoj pandemiji ni 
epidemiji, kako je već ko zove. U Crnoj Gori 322 inficirana na 625 000 ljudi po popisu,  to je dakle 
pola promila, ne govorimo o procentima nego o promilima, pa od jednog promila pola. A da li je to 
pandemija, epidemija, meni je nešto muka da izgovorim tu riječ.  U svijetu ista priča. Kaže tri 
miliona i 200 hiljada inficirano. Ako planeta ima sedam i po milijardi to nije ni pola promila, 04. 
Dalje, govorite da će biti pad bruto domaćeg proizvoda po projekciji MMF-a 9%, tačno to je njihova 



projekcija. Ali neki naši ekonomisti kažu, s obzirom na pad turističke privrede da će to da ide puta 
4, do 35%, dakle govorim šta kažu neki naši ekonomisti, da ih sad ne imenujem.  
 I treća samo stvar, oko rebalansa. Vi kažete biće rebalans, ja kažem biće dva ili tri 
rebalansa, jer kako stvari idu Crna Gora mora da se pripremi na jedan žestoki talas, udar 
ekonomski koji će nas zadesiti, a pogotovo najsiromašnije kategorije, plašim se mnogo ružnih 
posledica upravo po taj sloj društva. Imamo Njemce koji danas najviše izdvajaju na svijetu, od svih 
zemalja, 120 milijardi.  Sve je to drugo pitanje kako su oni te pare oslobodili, odakle taj novac, šta 
ja znam, ali oni to sad izdvajaju. Njihov bruto domaći proizvod je četiri hiljade milijardi dolara, a oni 
sad mobilišu hiljadu i 200 milijardi evra, to je trećina budžeta njiovog. A mi smo juče imali predlog 
ovdje za 3% našega BDP, našega BDP-a za 3%. To je bio predlog DF-a koji nije, naravno, naišao 
na neko oduševljenje ovdje. 
 Dakle, samo oko ove tri stvari. Govorimo, uporno govorimo, i to je nekakva vjerovatno 
globalistička priča, da je ovo u pitanju pandemija, da se čuda događaju, šta ja znam, mi imamo u 
Crnoj Gori 322 inficirana, šta god to značilo, 322 inficirana, a 625 000, to je nula, tgovorimo o 
pandemiji. Izvinjavam se, hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 13:13:04) 
 
 Hvala, kolega Bulajiću. 
 Odgovor na komentar poslanika Andirja Popović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (30.04.20 13:13:09) 
 
 Uvaženi poslaniče Bulajiću, u veliko se slažem sa ovim što ste Vi rekli, ali mi nijesmo 
izolovano ostrvo. Crna Gora nije izolovano ostrvo, ne može se izlovati od ostatka Evrope, od 
ostatka svijeta. Znamo što se dešavalo, što se dešava, pa evo samo u našim bratskim državama 
Srbiji, Hrvatskoj, Bosni i Hercegovini, sa ove strane da ne kažem da smo svi učestvovali u tom 
bolu, u toj patnji, Italija, Španija. Ja sam živio godinama i u Srbiji, u Vojvodini, živio sam u Španiji, 
u Hrvatskoj, svi smo mi patili i patimo sa ljudima iz tih država. Crna Gora, mala država, sačuvala 
se. Mora se reći da jesmo, pravovremeno reagovali, zdravstveni sistem u koji  većina od nas, pa i 
ja prvi, nijesam polagao neke velike nade, ali u svakom slučaju taj zdravstveni sistem me je 
dematnovao i pokazao se kao jedan veliki i značajan stub ove države.  
 Ono što sam htio reći u ovom  odgovoru na komentar, dakle, rađeno je jedno istraživanje 
stavova građana i reakcija države na epidemiju COVID-19, izašlo je juče, autori: Mulešković, 
Borančić i istraživači iz Srbije. Veoma je interesantno istraživanje, stavovi građana po tom pitanju. 
I ovdje se vidi da većina građana misli da će oporavak crnogorske ekonomije od svega ovoga što 
nam se dešava trajati najmanje tri do pet godina. Kako će Crna Gora preživjeti? A vraćam se na  
sam početak, dakle, mi nemamo štampariju novca. Ako ne bude velike pomoći Evropske unije, 
Međunarodnog monetarnog fonda, Svjetske banke, ja lično ne vidim svijetlo na kraju tunela.   
 Svi ćemo morati podnositi velike žrtve i mi funkcioneri prvi kojima će se morati rezati plate, 
političke partije kojima će  ta sredstva iz budžeta  smanjivati. Oni koji ne smiju da plate tu cijenu to 
su penzioneri, osobe sa invaliditetom, lica materijalnog obezbjeđenja, porodice, naravno, naročito 
ne smije da plati ovu cijenu zdravstveni sektor. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 13:17:03) 
 
 Hvala. 
 Ovdje ima dosta prijavljenih diskutanata. Ko je sljedeći ispred opozicije? 
 Izvolite. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (30.04.20 13:17:28) 



 
 Poštovani predsjedavajući, poštovane kolege,  
 Trideset godina, koliko sam radila na Klinici za onkologiju, za 30 godina ne bih mogla da 
ispričam šta znači rad zdravstvenih radnika, a vi to nikada ne biste razumijeli. Sve što se izdvaja 
da bi koliko - toliko zdravstveni sistem bio unaprijeđen podržavam. Posebno akcenat stavljam na 
povećanje zarada zdravstvenim radnicima. Sredstva za zdravstvo planirana za 2020.godinu su 
285 miliona, 15,9% izdataka tekućeg i budžeta fondova. Koliko god izgledalo nevjerovatno 
zdravstveni radnici, izuzev onih na prvoj liniji u borbi sa COVID-19, su odmorili, šta im sada slijedi. 
Ovo će samo razumjeti oni zdavstveni radnici koji će tek i te kako morati da zasuču svoje rukave 
da bi pomogli svakom čovjeku u Crnoj Gori koji je za vrijeme COVID-a čekao da mu se pruži 
zdravstvena usluga.  
 Zdravstveni radnici ne moraju da čekaju Skupštinu da im izglasa povećanje zarada, zato 
što Vlada mora da shvati da zdravstveni radnik ne smije imati platu manju nego poslanik u 
Skupštini Crne Gore. I kada to shvati, onda će svi oni koji odlučuju o sudbini zdravstvenih radnika 
prihvatiti činjenicu da samo reorganizacija u zdravstvenom sistemu Crna Gora može dovesti do 
povećanja plata zdravstvenim radnicima. Kako? I te kako ima načina. To najviše i najbolje o tome 
mogu da kažu upravo oni koji su na tim hodnicima Kliničkog centra provodili svoje radno vrijeme. 
Ako 12% u 2020. i 3% povećanje u 2021.godni je veliko za one zdravstvene radnike koji su tapšali 
predsjedniku Milu Đukanoviću onaj dan u Nikšiću, onda za one koji smatraju da je vrlo malo 
povećenje, kao što jeste, minorno, moraće sami da se izbore za sebe, jer nema novca kojim se 
može platiti rad zdravstvenog radnika. Dodatno povećanje 15% izloženosti zarazi od COVID-19 
nije ubirane političkih poena, jer se tim zanemaruje čitav rad i napor zdravstvenih radnika do sada. 
Ako se uzme u obzir da mi poslije 30 godina, koliko je ova vlast imala vremena da zdravstveni 
sistem dovede do savršenstva u jednoj maloj državi sa 620 000 stanovnika, a nema ih toliko kolika 
je Crna Gora,  pričamo o tome da od donacija treba da se izgradi infektivna klinika, šta tek reći za 
psihijatriju, šta za dermotološku kliniku, šta za urgentni blok? 
 Morate samo ući na hodnik Infektivne klinike i jasno će vam biti gdje su svi ti bolesnici i 
zdravstveni radnici radili 30 godina. Ono što je dobro jeste što je urađena Onkološka klinika, jer 
kada dođete u situaciju, u terminalnoj fazi u bolest od karcinoma, onda je tako lijepo kada možete 
u onoj bolesničkoj sobi da slušate, eto da kažem, cvrkut ptica. To treba doživjeti pa shatiti šta 
znači jedna nova klinika za svakog pacijanta, šta za psihijatrijskog bolesnika, šta za kožnog, 
nebitno kojeg pacijenta.  
 Da li je moguće da medicinska sestra sa 40 godina staža, od toga veći dio u operacionom 
bloku, pođe u penziju sa 270 eura? Što god se radilo na usavršavanju zdravstvenog sistema, pa i 
elektronsko zakazivanje pacijentima pregleda, samo je umanjivalo tu bliskost i tu saradnju doktora 
sa pacijentom, jer i onako zbog ogromnog broja pacijenata koji su na svim klinikama zastupljeni u 
periodu svih bolesti, redom da kažem, taj odnos koji je između doktora i pacijanata je toliko mali 
da taj doktor za pet mintua koji pregleda u toku svoje ambulantne po jedno 50 pacijenata, 30, ne 
bitno je koliko, on ne može da se posveti tom pacijentu.  
 Toliko toga ima da se kaže, dragi moji građani, za zdravstvene radnike u Crnoj Gorim, da 
pet minuta koliko imam pravo za to da kažem, ne mogu da kažem ništa. A ono na koga čitav 
zdravstveni sistem leži, to su medicinske sestre koje niko ne pominje. A svaki pacijent je svjestan 
činjenice da onog momenta kada medicinske sestre, koja je među 25 pacijenata u toku svog 
dežurstva, nema, on je ugrožen, zato što medicinska sestra treba da pozove doktora, zato što 
treba medicinska sestra da mu pruži uslugu i zato, dragi moji, to je sve što mogu za pet minuta da 
kažem o zdravstvenom sistemu Crne Gore. A za ovo pet minuta više sam rekla zato što je ovo pet 
minuta rečeno da ova vlada ništa nije učinila za zdravstvene radnike u Crnoj Gori, jer da jeste mi 
danas uopšte ne bi pričali o zdravstvenim radnicima u Crnoj Gori, ne bismo išli u inostarstvo da se 
liječimo, ne bismo išli na pet skener u Istanbul da se liječimo, no bi se sva kompletna zdravstvena 
usluga obavljala u državi Crnoj Gori i bili bismo presrećni što imamo takav zdravstveni sistem u 
Crnoj Gori. Ne bismo se ponižavali i molili  da plate zdravstvenim radnicima, jednom doktoru koji 
je završio subspecijalizaciju bude, recimo, 500 eura ili recimo medicinskoj sestri 350, toliko.  
 Imala bi toliko toga, ali meni je stvarno žao što smo,, čak i pravilnikom u ovoj skupštini Crne 
Gore, uskraćeni da kažemo sve ovim, uopšte o svim temama u Crnoj Gori. I želim da iskoristim, 
ovo je momenat da poručim majkama Crne Gore i čitavoj Crnoj Gori, da one majke koje su se 



vratile na Zavod za zapošljavanje Odlukom o izvršenju Odluke Ustavnog suda, njih 59 je umrlo u 
ovom vremenu, znači od 30. juna 2017. godine do 12. aprila 2020. godine. Toliko o šest žrtava od 
Covid virusa. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 13:24:12) 
 
 Riječ sama ima Petar Ivanović.  
 Ja sam siguran da uvijek, kada se govori o zdravstvenim radnicima, govori se i o 
medicinskim sestrama, to sam siguran.  
 Izvolite, gospodine Ivanoviću. 
 Zašto se javljate? 
 Nisam imao tu informaciju. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 13:25:07) 
 
 Hvala vam. 
 Iz želje da danas izađemo iz nekih busija i da pokušamo da za trenutak kao ljudi koji 
odlučuju o sudbinama mnogih u Crnoj Gori, pokušamo da ispravimo jednu nepravdu koja pamti 
sastave i sastave ovog parlamenta, ali na žalost pamti i ministre i ministre u Vladi Crne Gore. Ta 
nepravda je ovih deset godina koja je evidentirana po Ministarstvu zdravlja da se radi o povećanju 
od 89 evra, ta nepravda je ovo što je koleginica Željka sad maloprije progovorila, ne bi niko išao 
da se liječi van Crne Gore, jer znanje ovdje postoji, ali ne postoje uslovi, ne postoji oprema, ne 
postoji sve ono što bi trebalo da imamo.  
 I treća teza, vrlo kratko, gospodine predsjedavajući, pošto ja imam i kasnije informacije oko 
Agencije za lijekove i sve ono što smo gospođa Pavićević i ja tražili informacije da dobijemo 
zvanične, svaki podatak koji ovdje govorimo je zvaničan, nijedan nije bez sa sajta Ministarstva 
zdravlja, vama se obraćam samo da vas podsjetim da je ministar zdravlja gospodin Hrapović i u 
ovom domu izjavio da Crnoj Gori nedostaje 200 ljekara i 300 medicinskih sestara. Nemamo 
razloga mi ovdje iz opozicije da ne vjerujemo ministru Hrapoviću. Ja mislim da treba više, ja mislim 
da treba više a ne toliko. Samo, gospodine Gvozdenoviću, samo ta brojka što treba Crnoj Gori 
zaslužuje povećanje budžeta samo za njihove plate, da se ništa ne nabavi od medicinske opreme, 
na godišnjem nivou od cirka 8,5 miliona evra. Zbog toga smo predložili ovaj zakon. Predložili smo 
ga na način da neko ko smatra da je mnogo 25% neka uloži amandman, a ja ću lično smatrati,  ne 
vezujući to sad za koleginicu Pavićević, ako se ne predloži amandman od strane parlamentarne 
većine onda parlamentarna većina smatra da je i ovih 15,91% mnogo za zdravstveni sistem. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 13:27:28) 
 
 Ja sam siguran da parlamentarna većina će sve zahtjeve studiozno sagledati u dobroj 
komunikaciji sa Vladom, sa nekim ko upravlja budžetom. Siguran sam da ćemo se ovdje na nivou 
svih parlamentaraca saglasiti da je neophodno da se obezbijede dodatna sredstva, samo treba 
pogledati iz kojih izvora, u kojem momentu i kada i na koji način organiziovati taj kompletan posao. 
Da li je to sada momenat ili momenat da vidimo kojim pravcem idu sve aktivnosti koje su sada 
preduzete, to možda treba sačekati.  Ali je jako važno da ovdje čujemo argumente, da čujemo 
određene analize, i nakon toga da se izjasnimo. Vi znate poziciju parlamentarne većine da oko 
takvih stvari se detaljno moraju sagledati svi elementi sa ambicijama da to ne budu kratkoročni 
predlozi nego da to budu dugoročni predlozi koji imaju svoju mogućnost da se na jedan kvalitetan 
način realizuju i da budu trajni.  I zbog toga kad dobijamo ovakve inicijative, mi smatramo da treba 
uraditi dodatne ekonomske analize koje ukazuju o efektima i o mogućnostima da se to realizuje. 
 
 



 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 13:28:54) 
 
 Vjerujem da Vi lično znate da nismo ovo predložili predložili da nismo razmišljali o tome 
svemu, i baš Vama se obraćali. Ovo je predloženo na način da se djelovalo na sistemski zakon, 
ne na Zakon o budžetu za 2020. godinu, upravo zbog toga što niko ne zna šta će biti za mjesec 
dana ili dva mjeseca, ali da kroz ovako predlaganje zakona, jasno svi u Crnoj Gori kažemo da 
nam je najveće bogatstvo zdravlje i da nam je znanje s kojim raspolažu ljudi i, prije svega, 
patriotizam koji pokazuju ljudi u zdravstvenom sektoru prioritet, i zbog toga smo ovo predložili.  
 Da li smo mi kadri da mjerimo stepen toga patriotizma i svega ostaloga? Nijesmo. Ali u 
mjeri mogućega znamo da je ovo sada malo i da trebamo pokazati svi dovoljan stepen 
odgovornosti i da znamo da njih nije nas ovdje ne bi bilo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 13:29:54) 
 
 Nisam rekao da niste razmišljali, samo sam rekao da ta razmišljanja moraju se pretočiti u 
određene analize koje daju mogućnost da svaki predlog koji ovdje usvojimo obezbijedi 
dugoročnost. I zbog toga je veća odgovornost na parlamentarnoj većini. Ona nosi odgovornost da 
sve te sistemske stvari mogu dugoročno da budu i realizovane sa svih aspekata, sa aspekta plata, 
sa aspekta penzija, sa aspekta socijale, sa svih drugih aspekata koji su, prije svega, vezani za 
zaštitu, znači, svih radnih mjesta u Crnoj Gori. I zbog toga je parlamentarna većina smatrala da u 
ovom momentu treba da prihvatimo inicijative, da tako kažem, opozicije da raspravljamo određene 
stvari da vidimo stepen pripremljenosti njihovih razmišljanja. Jedno je razmišljati a drugo je 
ponuditi određena rješenja. 
 Dajem riječ Petru Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (30.04.20 13:30:57) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, uvaženi potpredsjedniče Parlamenta, drage kolege, 
 U svojoj diskusiji osvrnuću se na ono što je uvodni akt o kojem je raspravljano danas. 
Dakle, ja neću polemisatai sa naknadnim komentarima niti sa onim što je neko imao namjeru da 
kaže, nego sa onim što je kazao i pretočio u dokument. 
 Vaš Predlog zakona ima dva člana. U prvom članu vi podsjećate na kriterijume iz Mastrihta, 
a to su 3% deficit budžeta i 60% javnog duga kao procenat BDP. Uvodite i novinu, predlažete 25% 
budžeta da se izdvoji za oblast zdravstva.  
 I u drugom članu napominjete da svi izrazi koji su dati muškom rodu zbog rodne 
senzitivnosti treba da budu i u ženskom rodu. 
 Dakle, to je to o čemu ja želim danas da polemišem, slažući se sa onim što je kazao 
potredsjednik a to je da ipak malo pogledamo šta kažu cifre i šta kažu ekonomske analize. Ipak 
dopustite mi da se malo osvrnem na javni dug, jer da vam nije toliko značajan javni dug 
pretpostavljam da ga ne biste ni pomenuli u samom predlogu vašeg zakona. Javni dug na nivou 
Evropske unije 27 zemalja iznosi 77,8%. Kao što vidite, on je za nekih gotovo 30% iznad onoga 
što je ista Evropska unija definisala kao standard, kao poželjni kriterijum. Belgije je 98,6; Grčke 
176,6; Štanije 95,5; Francuske 98,1; Italije 134,8; Velike Britanije 85,4; Austrije 70,4%. Nisu sve 
zemlje članice iznad ovog kriterijuma. Pogledao sam i one kod kojih je javni dug manji. Pronašao 
sam da je javni dug Bugarske 20,4;  Rumunije 35,3; Litvarnije 36,3. Takođe, primijetio sam da 
većina građana, koja se seli iz jedne države u drugu, kada su u pitanju zemlje Evropske unije ne 
ide ka ovim državama kod kojih je javni dug mali, vrlo je mali, gotovo da  nema priliva broja 
stavnika u Bugarsku, Litvaniju, Rumuniju, nego baš obrnuto, idu ka onim državama kod kojih je 
javni dug veći, pa me to malo navodi na neko razmišljanje da li je baš to pravi povod za ono što je 
bila vaša suština ili je ovo više bila neka politička namjera da polemišemo o tome da je javni dug u 
Crnoj Gori iznad kriterijuma koji je propisan. Tačno je, on je iznad 60%, ali kao što vidite on je ipak 
manji to značajno manji u odnosu na neke druge države. Ipak kada govorimo o ovom kriterijumu 
važno je da imamo u vidu  da je to kriterijum koji služi za planiranje budžeta i da je on vrlo važan 



za kreditni rejtnig svake države. Kreditni rejtnig Crne Gore se iz godine u godinu popravljao. I, 
složićemo se oko toga, da ipak markroekonomski pokazatelji govore da u jednom srednjem roku 
napravljen je dosta dobar solidan napor da se i smanji javni dug i da se poboljša kreditni rejting. 
Vidjećemo sada nakon pandemije šta će se dešavati sa BDP-om i sa javnim dugom.  
 Treći dio svog izlaganja želim da posvetim onome što je suština vašeg Predloga, a to je 
zdravstvo. Ajmo malo da pogledamo i tu kakvi su podaci. Rumunija izdvaja 5,2% BDP-a za 
zdravstvo, Luksemburg 5,5%, Hrvatska 6,8% i Italija 8,8%, Njemačka i Francuska po 11,3%. I kad 
bismo pogledali ovakve procente mogli bismo da kažemo da je izdvajanje u Francuskoj 11,3% 
BDP-a, a što je dvostruko veće nego Luksemburga 5,5%, svakako dobro za svakog pojedinačnog 
građanina, ali nije. Iako Luksemburg izdvaja 5,5% BDP-a, izdvajanja po glavi stanovnika su 5,083 
eura, a izdvajanja u Francuskoj 3.800, u Italiji 2.500 itd. Dakle, sami procenti neće nam dati 
mogućnost da zdravorazumski postignemo cilj koji nije sporan, a to je da poboljšamo kvalitet 
života građana Crne Gore, svih građana, i da poboljšamo uslove za rad i naknadu zdravstvenih 
radnika, svih zdravstvenih radnika u sistemu koji postoji u Crnoj Gori. Ono što je za mene 
interesantno jeste udio izdvajanja Vlade.  
 Pazite, u Rumuniji se izdvaja 15,5% od ukupnog budžeta koji ide za zdravstvo, a u 
Luksemburgu 4,7%. Dakle, iako je 5,5% BDP-a, iako je najveće izdvajanje po glavi stanovnika u 
zdravstvu, Vlada izdvaja svega 4,7%. Sve drugo su tzv. privatne šeme, kontribucija, štednja. 
Dakle, postoji svijest među građanima o tome koliko je važna uloga zdravstva. Ja misli da je to 
naš primarni zadatak kao poslanika da edukujemo građane Crne Gore, da im stavimo do znanja 
koliko je važna oblast zdravstva i da svako za sebe preuzme odgovornost i da pojača izdvajanja, a 
ne samo da rastu očekivanja da to čini država. Zato mislim da kod vas u ovom predlogu postoji 
nešto što bi mi ekonomisti rekli konstruktivna greška. I ne samo u ovom predlogu nego u mnogim 
predlozima o kojima smo razgovarali do sada. Zato što se fokusiramo na stranu potrošnje. Mi 
polazimo od pretpostavke da postoji fiksni iznos koji ćemo vrlo jednostavno prikupiti i potrošiti.  
Gospodine Miliću, ja vas uvjeravam da treba fokus staviti na proizvodnju, na stvaranje i da prije 
svega treba da učinimo sve što možemo da BDP Crna Gora raste. Ajmo sada da se malo vežemo 
za Crnu Goru. U 2018. godini izdvajanja u Crnoj Gori su bila 5,17% BDP-a za zdravstvo, 2018. 
godine pala su na 5,14% dakle, neko bi rekao smanjili ste izdvajanja za zdravstvo. Ne, povećana 
su izdvajanja za zdravstvo, ali je još više povećan BDP. Zato nemojmo da se igramo procentima, 
mislim da to nije dobar pristup. Ono što  se prepoznaje u vašoj inicijativi to je namjera da ukažete 
na položaj zdravstvenog sistema, svih zaposlenih u njemu, i mislim da kroz jedan kvalitetan 
proces edukacije svi zajednički imamo prostora da damo doprinos.  
 Na kraju, time završavam, uz izvinjenje što sam produžio, gro sredstava koji se koriste u 
Evropskoj uniji odnosi se na prvenciju, a ne na liječenje. Dakle, opet govorimo o kulturi koja postoji 
u ovim zemljama da se najveći dio sredstava koristi da bi se spriječila ikakva potreba da se 
sredstva nepotrebno troše kasnije, ako je moguće preventivnim mjerama i upotrebom tih 
sredstava izbjeći njihovo trošenje. Dakle, još jednom poziv svima nama, ne vama nego svima 
nama poziv da kada se obraćamo građanima Crne Gore to činimo na način da jačamo njihovu 
svijest o ulozi obrazovanja, o ulozi zdravstva, ali isto tako i da jačamo svijest o tome da je važno 
da svi zajednički damo doprinos da se poveća BDP. Jedino na taj način, nikako drugačije, 
možemo poboljšati status svih nas i građana i zdravstvenih radnika u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 13:38:15) 
 
 Hvala, poslaniče Ivanoviću. 
 Komentar koleginica Anka Vukićević. Izvolite. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (30.04.20 13:38:24) 
 Gospodine Ivanoviću, zdravlje nije roba. Džaba nam procenti kakvi su u Rumuniji, 
Francuskoj, Italiji,  mislim da smo imali sreću i da smo mnogo bolje prošli od te Francuske i te 
Italije upravo zbog tog što smo imali one bolnice i onakav sistem zdravstva koji smo naslijedili od 
prije 90-ih, nas je to spasilo. Taj sistem zdravstva treba da čuvamo, da unapređujemo,a ne da se 



vodimo procentima Francuske i Italije i ostalih zemalja gdje je prednost data privatnoj zdravstvenoj 
zaštiti. Tržište, zdravlje nije tržište, samo besplatna zdravstvena zaštita za sve očuvaće zdravlje 
populacije. Ova epidemija nam je bila žestoka opomena. I mislim da Crna Gora ima resurse, 
imamo i novca, raspodijelimo to što imamo. Imamo svoje stručnjake. Opet vodim se svojom 
strukom, imamo onaj Institut u Igalu, imamo onaj fakultet i sve sa tog fakulteta sve zemlje Evrope 
su spremne da ih prime, a samo mi nijesmo spremni da po ugledu na najveći institut na 
Mediteranu napravimo jedan u Ulcinju, jedan u Kolašinu, na Žabljaku, pa eto nam i novca i  novih 
radnih mjesta i liječenja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 13:39:57) 
 
 Hvala vam, poslanice Vukićević. 
 Pravo na odgovor na komentar ima poslanik Ivanović. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (30.04.20 13:40:02) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Vukićević. 
 Ovdje ne polemišem ni o moralnim standardima ni o nekim vrijednostima o kojima ste Vi 
govorili, ovdje polemišem o Predlogu zakona. Na žalost, procedura u ovom Parlamentu je takva 
kakva jeste, Predlog je pred nama. U tom predlogu koji smo dobili i vi i ja na isti način stoji 
procenat 25% budžeta, smatrao sam da je moja obaveza kao poslanika da se osvrnem na ono što 
piše, a ne na ono što neko misli.  
 Drugo, znate kako? Da bismo mogli da izdvojimo 25% budžeta potrebno je prvo da se 
napuni budžet. Da bi se napravio budžet treba neko nešto da stvori. A i da bi se 25% usmjerilo 
treba nekome nešto da oduzmemo. Pa onda treba objasniti penzionerima, nezaposlenima i 
drugim kategorijama koji takođe dobijaju sredstva iz budžeta kako oni redovno da dobijaju svoja 
primanja. Zbog toga je potrebno da napravimo analizu. A vi kažete imamo mi mogućnosti, imamo 
institut, odlično, sjajno da imamo institut, ali vjerovali vi ili ne postoje u Evopi samo dva takva 
instituta. Kad je to tako lako zašto ga ne napravi jedna Njemačka, jedna Francuska, jedna Italija 
koja ima taj privatni zdravstveni sistem? Kad je to tako lako zašto ne napravi Španija, Švedska? 
Zašto Skandinavci šalju svoje pacijente kod nas u Herceg Novi? Institut se bori na onom mjestu 
koje vama je malo omraženo, a ono se zove tržište. Institut se bori na tržištu da privuče što je 
moguće više pacijenata i da ostvari što je moguće veće prihode da bi onda dio tih prihoda koristio 
između ostalog iz usluge crnogorskih građana. Naravno da može sa kvalitetnim menadžmentom, 
naravno da može. Ja sam zadovoljan što postoji tako kvalitetan menadžment u Institutu. Nisam 
zadovoljan samo sa mendžmentima na primjer u Opštini u Herceg Novi. Nimalo nisam zadovoljan 
sa menadžmentom koji postoji u Opštini Herceg Novi, ali sam veoma zadovoljan sa 
menadžmentom koji postoji na Institu dr Simo Milošević. Pazite, prihodi Instituta i u ovom 
momentu kada je zabrana putovanja su veći od prihoda Opštine koja ima sve resurse u Herceg 
Novom. 
 Na kraju, , vodimo samo računa o jednoj stvari da naš zadatak nije ovdje da ubjeđujemo 
jedni druge u moralne vrijednosti  u koje vjerujemo. Ja razumijem da se mi razlikujemo. Ja se ne 
trudim sa svojom diskusijom da vas na bilo koji način ubijedim da sam ja u pravu, a vi u krivu, ali 
mi kao odgovorni ljudi moramo polemisati o predlozima. Ako smo se dogovorili da je ovo tačka 
dnevnog reda, iako u Predlogu piše 25% budžeta, onda ja mislim da je naša obaveza da 
objasnimo posledice građanima Crne Gore, kada se 25% budžeta odlije na jedno mjesto. 
 Da li postoje bolji predlozi? O tome treba da razgovaramo. Ja ne mislim da je gospodin Milić u 
jednom momentu kada je diskutovao rekao mora da bude 25, to je moj inicijallni predlog, ajmo da 
razgovaramo, mi smo prihvatili taj razgovor. Mislim da u tom pravcu treba da vodimo polemiku. 
Eto nadam se da Vas ni na koji način nijesam uvrijedio. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 13:43:06) 



 
 Hvala. 
 Imate i komentar kolege Milića. Izvolite, poslaniče Milić. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 13:43:12) 
 
 Ja mislim da je 90% diskusije bilo upućeno od predlagača, ali nema problema nikakvoga, 
može biti i komentar, evo i zbog kolega probaću da ne odužim oko ovoga svega.  
 Ja sam, gospodine Ivanoviću, pomenuo izvore. Izvore koje koristimo gospođa Pavićević i ja 
su Ministarstvo zdravlja. Ministarstvo zdravlja Crne Gore kaže da Crna Gora troši po glavi 
stanovnika za zdravstvo 1.000 dolara, a da u istom trenutku Slovenija troši 2.400, Srbija 1.200, da 
vam ne govorim sada sve te podatke. Ajde da i ovaj podatak stavimo sa strane, ali Ministarstvo 
zdravlja konstatuje da svi građani Crne Gore su lideri u potrošnji privatnog novca za zdravstvo: a) 
ljekovi, cijene ljekova, b) nedostupnost svima adekvatne zdravstvene zaštite.  
        Ovdje stoji da Crna Gora 36,66% u dokumentu Vlade troši za privatna plaćanja. U isto 
vrijeme Hrvatska 13,1, to je treća teza. Četvrta teza, nije 25% budžeta. Vi ste profesor, pročitali ste 
Vi to dobro i Vama ne može da bude greška. Znate šta je mene strah? Mi za ovaj budžet sada 
odvajamo 15,91, znajući način razmišljanja parlamentarne većine ne bi me čudilo sjutra da kažu - 
e moraćemo malo ovo da smanjimo, jer više nema. Dakle, ovdje se ne radi o odvajanju novih 
sredstava, ovdje se radi o jasnom definisanju šta je za ovu državu prioritet, je li zdravlje ili nešto 
drugo. Oko punjenja BDP-a, iako ste vrlo efektno probali da me skrenete na tu temu, potpno ste 
pogrešnu adresu našli, jer, gospodine Ivanoviću, Vi ste ministar u Vladi Crne Gore koja je 
omogućila, bili, da danas milion i po evra dnevno uvozimo poljoprivrednih i prehrambenih 
proizvoda. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 13:45:26) 
 
 Hvala, poslaniče Milić. 
 Poslaniče Ivanović, Vaše pravo odgovora. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (30.04.20 13:45:31) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ja ću radi javnosti da pročitam akt koji ste Vi uputili ovom Parlamentu pod tačkom tri, kaže: 
"Zdravstvo u potrošnji budžeta i budžetskih državnih fondova učestvuje sa ne manje od 25%." 
Znači, ako sam ja to dobro shvatio, nadam se da jesam, kad kažete ne manje od 25%, to znači 
najmanje 25%, može i više. Ja sam pošao od pretpostavke da ste Vi odgovoran čovjek, držite riječ 
i da je ovo 25%, a može biti i 26 i 27 i 98, koliko god treba, pa sam pošao od pretpostavke da ste 
rekli - ne manje od 25% i zato sam barato sa 25%. Ali, gospodine Miliću, ja koristim podatke 
Eurostata iz više razloga. Eurostat daje uporedive podatke između zemalja da bih mogao da 
pravim neku komparativnu analizu, daje podatke za Crnu Goru, drugo Eurostat sprovodi obuku 
nad Monstatom, kako i na koji način da se podaci koji se daju iz Crne Gore metodološki uobliče da 
mogu biti uporedivi sa ostaim zemljama Evropske unije i tako dalje. Naravno, ne dovodim u pitanje 
podatke koje ste Vi iznijeli, ali želim da podijelim sa vama  sledeće: U Italiji je udio Vlade u 
zdravstvenomom sistemu je 73,7%, a u Njemačkoj i Francuskoj između 5 i 6%. Dakle, postoje 
različiti modeli zdravstva u zemljama Evropske unije. Negdje se više participira privatno, negdje se 
više izdvaja od strane države.  
 Kada sam iznosio podatke za Crnu Goru nisam uopšte uzeo u obzir ono što su izdvajanja 
privatnih sredstava, ali sam cijenio da je važno kada već postoje tako značajna sredstva koja se 
daju za nabavku lijekova, koja se daju privatnim bolnicama iz privatnih izvora, onda to znači da u 
zdravstveni sistem Crne Gore ide još i više novca nego što sam ja to objasnio. Ako je to tako, a 
složili smo se jeste, čim ste dodali te podatke, onda znači da imamo problem efikasnosti u 



ekonomskom smislu. Ja kao ekonomista sam dužan da skrenem pažnju na to. Dakle, mi ne 
polemišemo ovdje o željama, nego o tome da li se sredstva koja se izdvajaju efikasno troše ili ne. 
Da li je poblem birokratija, administracija, skupa administracija, da li treba napraviti i razliku 
između onih koji su u sistemu, što mi kažem,o na provoj liniji fronta, medicinske sestre, ljekari u 
odnosu na administraciju, o tome možemo da razgovaramo, ali ne možemo razgovarati o tome da 
bilo koji segment sistema u Crnoj Gori bude privilegovan u odnosu na drugi, jer se postavlja 
pitanje u odnosu na koga. U odnosu na penzionere, u odnosu na nezaposlene.  
 Kada ste već govorili oko poljoprivrede, evo imaćete ove godine jednu lijepu priliku da 
svjedočite o tome kako će pasti uvoz poljoprivrednih proizvoda, drastično će pasti uvoz 
proljoprivrednih proizvoda, i nadam se da ćete biti zadovoljni i sretni zbog toga, ali vas uvjeravam 
da će to bili loše za ekonomiju Crne Gore. Kad je to tako lako, pošto smo Vi i ja imali mnoge 
polemike na ovu temu,  zašto Vi ne počnete da se bavite proizvodnjom onoga dijela nečega što 
uvozimo. U redu, želim Vam puno sreće i uspjeha u tome. Proizvedite nešto što se uvozi i 
pomozite na taj način. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 13:49:05) 
 
 Hvala, kolega Ivanoviću. 
 Kao što sam najavio sada je Milun Zogović, neka se pripremi Andrija Nikolić. 
 Poslaniče Zogoviću, izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (30.04.20 13:49:14) 
 
 Poštovani građani,  
        30.april je za mene jedan od onih najtežih, možda i najtužnih dana, to je dan sjećanja na 
stravičan zločin NATO-a prilikom bombardovanja Murine 30.aprila 1999.godine. To je dan sjećanja 
na bombardovano djetinjstvo, na bombardovanu mladost, na bombardovani život građana Murine. 
Da je Crna Gora država svih njenih građana današnji dan bio bi dan sjećanja na Miroslava 
Kneževića, Oliveru Maksimović, Julijanu Brudar, Milku Kočanović, Vukića Vuletića i Manojila 
Komatinu koji su svirepo ubijeni. Uz veliki broj ranjenih i teška materijalna razaranja, ako se u 
obzir uzme površina, veličina i broj stanovnika ove varoši, Murina možda predstavlja jedno do 
najvećih stratišta prilikom zločinačke agresije NATO-a 1999.godine. 
 Poštovani građani, Murina nije bila vojni cilj, a Crna Gora, po tvrđenju tadašnje vlasti, nije 
se  nalazila u ratu, pa je obaveza države Crne Gore bila da obezbijedi i garantuje pravo na život 
koje vi često u ovim danima kada govorimo o virusu korona pogrešno tumačite, pokušavajući da, 
kroz pogrešno tumačenje tog prava, nađete alibi za kršenje Ustava. NATO je, poštovani građani, 
ubio građane Murine, a ova vlast sistematski decenijama ubija sjećanje na njih i sjećanje na ovaj 
zločin. Porodice ne mogu da dožive nikakvo pravno zadovoljenje, a nadležni ne smiju da daju 
pravnu kvalifikaciju ovoga zločina. Nijedan zvaničnik Crne Gore se nije za dvije decenije udostojio 
da dođe na Murinu i da se pokloni ovim nevinim žrtvama.  
 Šta je sa obećanjima Vlade Crne Gore o obnovi Murine, o obnovi šetališta, hotela, o obnovi 
gradskog vodovoda i mnogim drugim obećanjima koja su se čula sa zvaničnih adresa Vlade Crne 
Gore i koja su ostala mrtvo slovo na papiru? Samo u prethodnoj godini Vlada Crne Gore je u 
opštinu Plav uložila pet ili šest miliona eura. Nijedan euro, makar slučajno, nije zalutao put 
mjesnog centra Murino zato što vi građane Murine želite da kažnjavate za politiku neposlušnost. 
Upravo taj isti NATO pakt koji je ubio građane Murine, i tom istom  NATO paktu Vi ste se obratili 
sada za pomoć da Vam pošalje sapun i peškire, nije htio ni toliko da vas  uvaži. Meni je drago što 
vam to nije poslao, jer je bolje da sapun i peškiri ostanu njima  da pokušaju da operu svoje krvave 
ruke i svoj crni obraz.  
 Poštovani građani, izvinjavam se predlagaču, jer ne bih ovo o čemu sam govorio miješao 
sa ovom temom koja je danas na dnevnom redu,  a zvanična Crna Gora  je svoj odnos i svoj način 
bavljenje politikom najbolje pokazala na primjeru Murine. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 13:53:38) 
 
 Hvala, poslaniče Zogović. 
 Poslaniče Nikolić, neka se pripremi poslanik Vučurović. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (30.04.20 13:53:47) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Više puta se tokom skupštinske  rasprave,  u ovoj i prethodnoj sedmici, ponavljala jedna 
teza  koju posebno želim da apostrofiram i tokom ove diskusije. Da je, prije nego što počnemo da 
govorimo o ekonomiji, o nekim mjerama koje treba  preduzeti za oporavak ekonomije, najvažnije 
prethodno sačuvati najvažniji resurs,a to je ljudski život. U odnosu na ovaj predlog, koji dolazi iz 
reda opozcije,  možda ne bi bilo loše učiniti  jedno malo posjećanje. 1974.godine  u Crnoj Gori je 
osnovan univerzitet. Onda kada su neki evropski i svetski univerziteti obilježavali više vjekova 
postojanja. 1998.godine  je osnovan  Medicinski fakultet u Podgorici, opet kada su neke 
medicinske naučne ustanove  u Evropi i svijetu  obilježavale više vjekova postojanja. Danas 
2020.godine, Crna Gora je jedna od zemalja  čiji se zdravstveni sistem i institucije,  cjelokupne da 
kažem državnog aparata, suočili ponajbolje sa pandemijom koronavirusa koja je snažno udarila  u 
svjetske ekonomije koje imaju ovu tradiciju dugog postojanja  naučnih  medicinskih instituta o kojoj 
govorim. Šta to znači? To znači da moramo zanoviti naše povjerenje u zdravstveni sistem i u 
zdravstvene radnike u Crnoj Gori, jer su nam oni ovoga puta  zajedno sa ostalim državnim 
institucijama Crne Gore pokazali da ne samo što treba da imamo veće povjerenje u njih, nego da 
odgovorno, pametno i veoma ozbiljno promišljaju izazove sa kojima se  suočava ukupno zdravstvo 
na svjetskom i globalnom nivou. Evropska unija je prolazila kroz razne krize, od svog osnivanja do 
danas, ali nije zapamćena  ovakva restrikcija  privrednih aktivnosti kao što je to slučaj sa 
posljedicama od pandemije  korona virusa. Šta radi Evropska unija u današnoj situaciji, da li ona 
povećava budžet zdravstvenim radnicima ili ipak poseže za nekim drugim mjerama kojima želi da 
očuva, prije svega, stabilnost ekonomija njenih zemalja članica? Nedavno je na sjednici kojoj su, 
preko video zuma prisustvovali čelnici evropskih institucija, dogovoren paket od 100 milijardi eura 
pomoći evropskim vladama u sanaciji posledica  pandemije koronavirusa. Za šta je usmjeren taj 
novac? Usmjeren je da bi se poslodavcima u zemljama Evropske unije, opet preko Vlada članica 
zemalja EU, isplatila razlika zbog skraćenog vremena njihovim zaposlenim radnicima. Dakle, to je 
mjera za kojom poseže Evropska unija kroz današnju situaciju.  
 Koje su sledeće mjere? Jedna od mjera je da se grčkim malim i srednjim preduzećima, kao 
jednoj od najrovitijih ekonomija Evropske unije, pomogne sa 1,2 milijardi eura kako bi upravo mala 
i srednja preduzeća bili generator obnove ekonomije u toj državi. Njemačka očekuje najgoru 
recesiju u poslednjih 50 godina. Najavljuje se pad ekonomije od 6,3% . A tragom tog pada očekuje 
se i povećanje stope nezaposlenosti, iako su neka od predviđanja Međunarodnog monetarnog 
fonda bila da će u narednih šeset godina njemačkoj nedostajati šest miliona radnih mjesta. Evo 
ovako izgleda ekonomija na nivou Evropske unije u vremenu suočavanja sa pandemijom korona 
virusa.  
 Predlog gospodina Milića tumačim kao proizvod promišljanja aktuelne situacije, s namjerom 
da se zdravstveni sistem i njegovi radnici učine vidljivijim. Međutim, smatram da predlog traži ipak 
dodatnu analizu i traži, da kažem, postepeno razmatranje. Kad se saniraju sve ove posledice, 
apsolutno sam saglasan da pitanje povećanja zarada ljudima u zdravstvenom sektoru treba da 
dođe na dnevni red. Ali prije toga i mi kao i mnoge evropske ekonomije moramo učiniti sve da 
naše javne finansije učinimo potentnim, ne bi li, kroz potentnost javnih finansija, omogućili privredi 
Crne Gore veći protok novca. Veći protok novca znači i brži ekonomski oporavak. Posljedice će 
sigurno biti evidentne, ali posledice su od 2008., 2009. bile takođe sadržane u padu ekonomije od 
5,12% pa se ta kriza produbila kasnije na 2012.godinu kada smo takođe imali jedan mali pad 
ekonomije, ali zahvaljujući tadašnjoj djelimičnoj prodaji akcija Elektroprivrede Crne Gore u naš 
eknomski sistem je ušlo blizu 400 miliona eura koje su pomogle Crnoj Gori da preživi. Naravno, 
dominantno su ekonomski oporavak iznijela mala i srednja preduzeća koja su u vremenu 



pandemije korona virusa najviše na udaru. I zbog toga je Vlada rukovodeći se tom logikom upravo 
prva dva paketa mjera predvidjela da bi pomogla onim ljudima koji su do pandemije virusa u Crnoj 
Gori radili, obezbjeđivali radna mjesta, kao i onima koji su socijalno najugroženiji i zbog toga smo 
u ovom domu razmatrali omogućavanje socijalnih davanja u izbornoj godini da bismo upravo 
prevazišli ovaj jaz koji je postojao za vrijeme velike ekonomske krize 2008. na 2009.  
 Hvala, potpredsjedniče, i izvinjavam se zbog produženja. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 14:00:45) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 Imate komentar kolege Milića. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (30.04.20 14:00:48) 
 
 Obećavam potpredsjedniku, a i drugim kolegama, da ću im poslati link da vide  da cifre o 
kojima govore nisu tačne, a link je iz Ministarstva finansija sa prezentacije 15.novembra 
2019.godine i definisano 15,91% da će se u ovom budžetu odvajati za zdravstvo. Ja vam 
ponavljam, samo ako bi se angažovalo, a treba da se angažuje, 200 ljekara i 300 medicinskih 
sestara, trebaće nam još osam i po miliona evra. To je prva stvar. Druga stvar je 2008.godina, 
kriza je nastala zbog pogrešnih odluka u bankarskom sektoru i nepostojanja regulative, ali da ne 
bih o tome, gospodine Nikoliću, previše pričao, znam da volite da gledate filmove,  pogledajte - 
Too big to fail, Previše veliki da propadne. i pogledajte način kako su pokušali da riješe tu krizu i 
na koji način se ta kriza sa hipotekarnog tržišta iz Amerike prelila na čitav svijet, ali tu ostavljam taj 
dio. Dodatna analiza da, ali nemojte da vezujete ovaj predlog, i nije moj predlog nego predlog 
gospođe Pavićević i moj, samo  za plate u zdravstvu. Ovdje je drugi problem. Pomenuli ste javne 
finansije. Slažem se, ali prvo u javnim finansijama je neformalna ekonomija. Problem u javnim 
finansijama je poreski dug. Problem u javnim finansijama je da smo upravo mi iz opozicije u 
dogovoru napravili onu bijelu i crnu knjigu dužnika, ili sivu, nije važno, kakvu god hoćete, oko 
svega toga. Problem je danas da se mjera patriotizma prema ovoj državi ne iskazuje da vi plaćate 
taj porez. Isto kao što se ne slažem s tim da je turizam niskoakumulativna grana, po mnogo čemu. 
Pitajte bilo koga od onih koji se bave turizmom da li je niskoakumulativna grana i na koji način 
uspijevaju za četiri ili pet mjeseci sezone da isplate 12 plata.  
 Pominjete Institut Igalo. Prije referenduma, 2005. godine, ukupni prihod Instituta Igalo bio je 
17 miliona i nešto evra. Zašto? Zato što je imao dva jaka emitivna tržišta. Prvo je bila Norveška, 
drugo je bila Srbija. Prva godina nakon toga je devet miliona evra. Ali da vas ne davim s tim 
podacima. Vi dobro znate da svaki od tih podataka imam. Ono što boli u ovoj čitavoj priči je da za 
deset godina ova država povećava u prosjeku plate zdravstvenim radnicima 89 evra, za deset 
godina, a u isto vrijeme za liječenje u inostranstvu, i to pitanje kome, isplaćeno je 200 miliona evra. 
To je ta diskrepanca oko koje vas pozivam, ne jakim riječima, mržnjom ili bilo čim drugo. Danas 
vraćam milioniti dio koji imam prema članu moje porodice, samo zbog toga da sve vas pozovem, 
niko ne može da zna šta će biti sjutra, ali će nam to sjutra biti lakše ako uložimo sredstva onamo 
đe treba da uložimo. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (30.04.20 14:04:57) 
 
 Hvala, poslaniče Miliću.  
 Poslaniče Nikoliću, vaše pravo da date odgovor na komentar. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (30.04.20 14:05:03) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 



 Dakle, saglasni smo u onom osnovnom nivou posmatranja problema da u zdravstveni 
sistem treba ulagati više. Međutim, namjerno sam napravio uvertiru, opisujući stanje evropske 
ekonomije, kako bih nam svima dodatno osvjetlio potrebu da u ovom trenutku treba dominantno 
brinuti o nekim drugim stavkama na kojima počiva ekonomija Evropske unije, a samim tim i 
ekonomija Crne Gore, posebno u vremenu kada znamo da je u ovoj godini konačno došlo do tog 
povećanja zarada zdravstvenim radnicima od 12% i kada imamo najavu produžetka rasta tih 
zarada i na narednu godinu uz dodatnih 3%. Da li je to dovoljno ili nije dovoljno? Vjerovatno ćemo 
se svi saglasiti da nije dovoljno i da bi trebalo i više od toga. To opet nije dovoljno da kvalitetno 
argumentujemo našu priču. Rekao sam da negdje prepoznajem dobru namjeru vaše osnovne 
ideje, ali isto tako smatram da je ona trebala imati dodatnu analizu. I ovu raspravu koju vodimo u 
Skupštini smatram dodatnom analizom. Nijesam slučajno rekao da Njemačka kao država koja je, 
bez sumnje, jedna od najmoćnijih ili najmoćnija ekonomski država Evrope, proživljava najveću 
recesiju u istoriji. Oni, kao i mi, imaju relativno uspješan odnos, odnosno afirmativan odnos 
javnosti u odnosu na ono što je uradila zdravstvena stuka, ali nijesu posegnuli za intervencijom u 
oblasti zdravstva u ovoj fazi nego su se ipak opredijelili za neke druge ekonomske mjere kako bi u 
perspektivi od one kratkoročne pomoći možda bili u situaciji da dugoročno unaprijede sistem 
zdravstva. To je ono o čemu mi pričamo. To je, rekao bih, ona razlika u finesama kako vidimo ovaj 
problem. Suštinski, mi ga vjerovatno gledamo istim očima.  
 Još jednom vas podsjećam, nije slučajno ni generalni sekretar Ujedinjenih nacija Guteres 
kazao da živimo u vremenu ratne ekonomije. Veliki broj čelnika Evropske unije koja se suočava s 
ozbiljnom krizom govori kako je Evropi potreban novi Maršalov plan. Vi znate da je Maršalovim 
planom, nakon drugog svjetskog rata, u Evropu upumpano milijarde dolara iz Sjedinjenih 
Američkih Država da bi se Evropa oporavila zbog katastrofalnih posledica drugog svjetskog rata. 
Stotinu milijardi eura se opredjeljuje državama članicama Evropske unije da bi sanirale posledice 
u malim i srednjim preduzećima, donirajući poslodavcima dio novca koji treba u razlikama da 
isplate svojim radnicima zbog toga što su im skratili radno vrijeme.  
 Dakle, niko nije razmišljao o tome da se kroz budžet povećaju izdaci za zdravstvo, ne u 
ovoj fazi dok se ne postigne određena stabilnost. Još jedna stvar. Vjerujem da nam je svima 
značajna. Ako je vjerovati prognozama MMF-a, one kažu da će pad ekomomije u Crnoj Gori biti 
do 9% tokom ove na narednu godinu. Nešto optimističnije prognoze ima naš ministar finansija, i ja 
mu vjerujem, jer su neke ideje iz MMF-a i tokom prethodnih godina bile ozbiljno analizirane od 
strane Vlade Crne Gore. Čak i kada su predstavljale veći rizik po crnogorsku ekomomiju nijesmo 
ih slijepo slijedili, i pokazali smo da, uprkos tim mjerama, naš ekomomski rast može biti visok čak 
do 5%, među najvećim rastom u Evropi, što znači da ipak u Crnoj Gori postoje ljudi koji razumiju 
ekonomiju. Uvijek ćemo se razmimoilaziti oko toga da li ti efekti mogu biti bolji od onoga kakva je 
njihova trenutna refleksija na životni standard građana. Time završavam, uz zahvalnost što ste mi 
dozvolili da produžim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 14:09:48) 
 
 Hvala lijepa.  
 Sada dajem riječ Jovanu Vučuroviću.  
 Molim kolege iz opozicionih klupa da ne remete izlaganje gospodina Vučurovića.  
 Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (30.04.20 14:10:02) 
 
 Dakle, ja bih da se nadovežem na ono što je govorio moj prijatelj Milun Zogović vezano za 
današnji dan i godišnjicu kada su NATO zločinci pobili naš narod na Murini. Da je ovo istinska 
Crna Gora, danas bi ovaj parlament odao poštu tim ljudima.  
 Ovo je, poštovani građani, prokleti Montenegro, dakle posjed jednog čovjeka koji pokušava 
da se napravi na osnovu srbomržnje i da se napravi na šovinizmu, a neće, naravno, uspjeti. Želim 
da podsjetim i na stav Demokratske partije socijalista vezano za Murinu koji je izrečen još u maju 



2008. godine od strane drugog čovjeka režima, a to je Milan Roćen koji je kazao - NATO nije kriv 
za zločine u Murinu. Dakle, ima li veće sramote od te, eto da napravim tu jednu digresiju.  
 Evo, da kažem, gospođo Pavićević i gospodine Miliću, u ovom Montenegru koji se odriče  
čojstva, junaštva i predaka naših, imamo vlast koja je postala marioneta NATO-a. A šta imamo? 
Isto u ovom trenutku imamo situaciju da režim još uvijek čeka da ovaj NATO pošalje pomoć 
vezano za pandemiju. Dobio sam informaciju od mojih prijatelja iz Zete i nekih da Predrag 
Bošković danima i noćima spava u Golubovcima i čeka, dakle čežnjivo gleda put neba, i čeka 
kada će da slete avioni NATO-a da donesu pelene, čaršave, peškire, lutke. 
 Ovo je uvod. Imam pravo na uvod. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 14:12:06) 
 
 Gopspodine Vučuroviću, sada sam uzeo Poslovnik da ne bih nešto improvizovao.  
 Postoji obaveza, prvo da vas upozorim, pa eventualno posle toga, ako upozorenje ne da 
određene rezultate da vas opomenem. Da vas ipak podsjetim, da se držimo ove tačke dnevnog 
reda, da je ovo Predlog zakona o izmjenama o dopunama Zakona o budžetu i fiskalnoj 
odgovornosti. Očekujem od vas da prilagodite  vaše izlaganje. Bilo je sedam mogućnosti da vas 
opomenem. Sada vas upozoravam. Možemo da napravimo pauzu pa da pogledamo ako hoćete. 
Hoćemo li da napravimo pauzu? Meni je teško da izgovorim ovo što vi izgovarate. Nemam snage 
da izgovorim to. To je van ovog poslovnika i van mogućnosti da izgovorim te riječi koje vi izgovate.  
 Nastavite, uz ovo upozorenje koje sam vam sugerisao. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (30.04.20 14:13:24) 
 
 Eto, da ne bih pružio tu mogućnost Branu Gvozdenoviću sada da me opominje, da ga ne 
bih previše sjekirao. Dakle, šta se dešava s tom NATO pomoći, da se vratimo na današnju temu? I 
da se desi da NATO pošalje pomoć u vidu peškira i čaršava, znate li, poštovani građani, šta bi se 
desilo? To bi otišlo, kao što se dešava s maskama i rukavicama u Voli ili neke druge tržne centre 
koji su vezani za vrh režima. Bavili bi se preprodajom ljudi iz vrha režima, zarađivali bi na muci 
naših građana. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 14:14:06) 
 
 Gospodine Vučuroviću, pomoći ću vam. Znate li što govorite? Vi govorite da se radi o 
raznim nekim preprodajama i ostalim stvarima. Ne mogu da vas tužim, a vi možete da radite to što 
vi smatrate da treba da radite. Moje je da vas opomenem da, ipak, vodite računa, da se držite 
tačke dnevnog reda, što sam tražio od vas. Druga stvar, ipak, poštujući član 107 i poštujući član 
101, da vodite računa da ne optužujemo i ne bavimo nekim stvarima koje su potpuno van istine. 
Dajte, molim vas. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (30.04.20 14:15:01) 
 
 Moram vam reći, gospodine Gvozdenoviću, da nećete uspjeti da me izbacite iz takta, da ću 
nastaviti raspravu u skladu s Poslovnikom i dnevnim redom.  To što vama smeta meni je baš milo. 
Ne bih volio da vam se nešto desi od velike nervoze. Ipak, važno je da neka takva velika ličnost 
ostane da još dva, tri mjeseca vlada Crnom Gorom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (30.04.20 14:15:37) 
 
 Dajem pauzu od pet minuta.   



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 16:04:22) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo raspravu po tački dnevnog reda: Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o budžetu i fiskalnoj odgovornosti.  
 Sada riječ ima poslanik Predrag Sekulić, a nakon njega poslanik Milan Knežević, izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (30.04.20 16:05:14) 
 
    Hvala, gospodine predsjedniče.  
                Uvažene koleginice i kolege,  
 Znači, bez obzira kako je naziv tačke dnevnog reda, prethodnih nekoliko dana, mislim da će 
biti narednih nekoliko dana isto, govorićemo o dvije stvari.  
 Prvo, način na koji je Crna Gora odgovorila izazovu globalne pandemije. Drugo, o ekonomiji 
i ekonomskim pitanjima koja ostaju otvorena i koja  nas  tek čekaju u nekom narednom periodu.  
 Dozvolite da na osnovu diskusija i kolega iz opozicije javno saopštim da je Crna Gora na 
pravi način u pravo vrijeme odgovorila na izazov. Znači, i zdravstveni sistem sa jedne strane, ali i 
donosioci odluka sa druge strane su uradili sve da pandemija u najmanjoj mogućoj mjeri pogodi 
Crnu Goru, naravno, uz izraze  saučešća onima koji su izgubili svoje bližnje, ali govorim 
procentualno po svim podacima vidimo da  smo mnogo bili bolji i uspješniji od naših kolega iz 
okruženja, ali isto tako i od nekih država Evropske unije.  
 Naravno, svu zahvalnost i veći dio zahvalnosti dugujemo zdravstvenom sistemu. I to je ono 
što je konstanta. I čini mi se da upravo zbog zdravstvenog sistema imamo pokušaj kolege iz 
opozicije da možda negdje na populistički način pokušavaju da dio te slave zdravstvenih radnika iz 
ovog perioda na neki način efektuiraju kroz svoje političke predloge.  
 Ali, dozvolite, poštovane kolege, samo nekoliko napomena. Tradicija Crne Gore je da 
imamo dobre ljekare. Zaista vjerujem, znači, još od vremena Batuta i nekih drugih velikih imena 
crnogorske medicine,da  i danas ta tradicija je prisutna negdje u Crnoj Gori. Ja zaista vjerujem da 
ljudi koji se opredijele za taj poziv jesu nešto drugačiji.  
 Ne govorim samo u smislu potrebnog znanja da  bi se neko  bavio profesijom ljekara nego 
govorim o onome što je pitanje  humanosti. I ako pođemo od toga, vjerujem da ćemo lako 
zaključiti da smo možda drugačiji nego neki drugi dali i lakše dali odgovor na ono što je izazvalo 
globalno pandemiju. Samo da podsjetim pandemiju nije proglasila Crna Gore ili bilo koja država 
regiona, pandemiju je proglasila Svjetska zdravstvena organizacija.  
 Poštovane kolege, znači dio te tradicije baštine danas ljekari u Crnoj Gori. Naravno, jedan 
dio njih je napustio Crnu Goru, tražeći negdje bolje uslove.  Iz čitavog regiona ljekari idu prema 
Evropskoj uniji, čak iz Bugarske, Rumunije, ljekari idu prem Evropskoj uniji. Ljekari iz Slovenije idu 
u Njemačku, ljekari iz Njemačke idu u Sjedinjene Američke Države. Tamo gdje im je bolje, gdje 
mogu profesionalno više da se ostvare itd. Ali, kažem još jedanput zdravstveni sistem je odgovorio 
na pravi način. I to je još jedna potvrda da nijesu bili u pravu oni koji su godinama kritikovali Vladu 
Crne Gore vezano za ulaganje u zdravstveni sistem. Naravno, ne govorim samo o primanjima, 
nego govorim ukupno o zdravstvenom sistemu. Tačno je da je broj postelja ostao isti unazad 20-
ak godina, ali isto tako je tačno da taj broj postelja apsolutno zadovoljava potrebe crnogorskog 
zdravstva.  
 Takođe, je tačno da su i bolnice i domovi zdravlja i mnoge institucije  u zdravstvu 
obnovljene na pravi način, da danas imamo savremenije zdravstvo nego što je to bilo prije 
nekoliko godina, i imaćemo još bolje.



 Dozvolićete, takođe, da smatram da nije dobro da danas u budžetu kažemo da 25%, 
četvrtina prihoda  najmanje, ide zdravstvu. Zašto? Zato što izazovi pred nama mogu biti takvi da 
danas, sjutra opredijelimo mnogo više, ne daj bože, za zdravstvo. Isto  tako smatram da Vlada  
koja je odgovorna za unutrašnju i spoljnu politiku, a budžet te vlade je negdje kontrolišemo ovdje u 
Skupštini, opredjeljuje se na pravi način. Ne smijemo zaboraviti, a tom smo govorili i prethodnih 
dana, da imamo jedan dio ranjivih kategorija kao što su ljudi sa socijalnim potrebama, da imamo 
da se dio budžeta daje za penzionere, da se takođe dio budžeta daje za Vojsku, Policiju itd. Znači, 
za ukupnu javnu upravu. Moramo voditi računa kako i na koji način funkcioniše ukupni sistem. 
Dozvolite par napomena na ono što je drugi predlog Socijalističke narodne partije, naravno 
cijeneći njihov trud, da kroz ovo zakonsko rješenje to riješe. To je pitanje Kriterijuma iz Mastrihta, 
znači 60% da bude najveći javni dug. U vrijeme kad javni dug ukupni Evropske unije, govorimo o 
državama Evropske unije, preko 90%. U vrijeme kada Italija ima 120% javnog duga, vjerovatno će 
taj dug ići na 180%. U vrijeme kad, recimo, Španija ima 180%, ići će vjerovatno do 250%, u 
vrijeme kad nas čeka teška ekonomska borba za oporavak onoga što je vrijeme nakon pandemije, 
zaista ne mislim da je to dobar predlog, i ne mislim u konačnom da, bez obzira na te kriterijume iz 
Mastrihta, da je dobro da imamo takav predlog u zakonu. Nemojmo da zaboravimo, ne samo što 
država Evropske unije ne mogu da te kriterijume idanas ispune kad se tiče zaduživanja nego ne 
mogu da ispune ni onaj dio 3% budžetskog deficita, a da će i Evropska unija i sistem Evropske 
unije biti potpuno drugačiji.  
 Znači, već sada znamo da Evropska unija, apsolutno odobrava pomoć svim avio 
kompanijama država Evropske unije, iako je to do juče zbog onoga što su propisi Evropske unije 
vezano za konkurenciju bilo nemoguće.  
 Govorim o tome da Evropska unija danas spašava svoju ekonomiju. I ne samo to, nije 
samo pitanje u tome kakva je struktura određenih ekonomija. Znači, Svjetska banka daje nešto 
drugačije prognoze u odnosu na MMF kad je Crna Gora u pitanju, nešto su više optimisti. Ali, 
vjerujte, znači da će ukupna ekonomska politika Evropske unije biti drugačija. Evropska centralna 
banka danas pomaže, ali kreditno pomaže države Evropske unije. 
 Kažem još jedanput moramo da pogledamo ukupnu globalnu sliku kada je u pitanju 
ekonomija i moramo da se zadržimo na onome što je pomoć, sa jedne strane, socijalno 
ugroženima, a sa druge pomoć malim i srednjim preduzećima koji sjutra mogu da poboljšaju ono 
što je prihodna strana budžeta.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 16:10:52) 
 
 Hvala vam. 
 Riječ ima poslanik Milan Knežević, izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (30.04.20 16:10:54) 
 
 Slobodna Crna Goro, vi u ZIKS-u i vi u samoizolaciji, 
 Juče, da nije bio Premijerski sat, imali biste vjerovatno osjećaj da je gostovao Alan Ford koji 
je saopštio novu ekonomsku politiku u ime Crne Gore, a to je - bolje nemati nego imati. Na način 
što je objasnio zašto bismo davali po receptu Demokratskog fronta svima onima koji nemaju ništa 
220 evra, kad će ih potrošiti za 15 dana i opet neće imati ništa, Zbog čega da ljudi padaju u trans 
da dva puta nemaju ništa, ako mogu samo jednom da imaju ništa.  
 Što znači da smo došli do činjenične situacije da je bolje nemati nego imati što se tiče 95% 
građana, a 5% je najbolje imati. Ili po onom dijelu iz romana odnosno drame Dušana Kovačevića, 
kad date djetetu kocku šećera i kažete mu - čuvaj ovu kocku šećera i kad god ti se prijede ti popij 
dva litra vode pa ćete proći želja za šećerom. Tako je Duško Marković nama juče objasnio da je 
bolje da nemamo ništa, nego da imamo pa da potrošimo pa da opet nemamo ništa.  
 Ljepše je živjeti u ništavilu, nego da ponešto imamo kao poneki. I ono što je istina, ja hoću 
da vam uhvatim aber, građani Crne Gore, a ne muštuluk, Crna Gora je bankrotirala, čim je juče 



Duško Marković rekao da ćemo se vratiti 50 godina unazad. I ja bih volio da se vratimo 50 godina 
unazad.  
 Duško Marković bi imao 12 godina, Milo Đukanović bi imao 10 godina, ja ne bih bio rođen, 
a na vlasti bi bili oni, gospodine Brajoviću, koje ste srušili u antibirokratskoj revoluciji, jer su pojeli 
dva jagnjeta na Žabljaku, a ovi što pojedoše narod i nikome ništa. Znači, ako kako može da se 
vratimo u 1970. da Milo Đukanović ima deset, a Duško Marković 12 godina, a ja da se ne rodim, 
evo nikakva šteta, odmah sad potpisujem. Ako postoji neka vremenska mašina, pitajte molim vas 
Milutina Simovića. Ali, ono što je veoma bitno jeste da je ovaj predlog kolega iz Socijalističke 
narodne partije dobio svoju depresivnu euforiju u onom aplauzu onih medicinskih sestara u 
Nikšiću koji je predvodila, zamislite ko, gospodine Brajoviću, tetka gradonačelnika Podgorice Ivana 
Vukovića. Ona je predvodila aplauz. I ja sad želim da pitam one medicinske sestre, znate li kukala 
vam majka, da  onome kome ste aplaudirali, koji je izašao iz majbaha, skuplje su nje gove čarape i 
donji veš nego sve vaše plate i topli obroci za godinu dana, a jedna guma majbaha više vrijedi 
nego svi vaši stanovi, garsonjere, podrumi i to što sto imate ili bolje reći to što nemate. Pošto ste 
bili pod maskama, žao mi je što tetka Ivana Vukovića nije smogla hrabrosti da pita Mila 
Đukanovića da li mogu medicinske sestre da dođu do nivoa glavne blagajnice DPS-a Milke 
Vujović, ključarke i trezorke Mila Đukanovića koja ima, slušajte medicinske sestre, koje ste 
aplaudirale i vi zdravstveni radnici, stan od 166m2 u Ulici Džordža Vašingtona, garažu od 12m2 u 
Ulici Džordža Vašingtona, poslovni prostor od 65m2 u prizemlju u Ulici Vuka Karadžića, stan od 
82m2 u Budvi, njen sin Dragoljub: kuću na Zlatici, dvosoban stan od 58m2, trosoban stan 76m2, 
jednospratnu zgradu 95m2, poslovni prostor od 180m2 u Ulici Džordža Vašingtona, garažu od 
12m2 uulici Džordža Vašingtona, vikendicu na Žabljaju 144m2, njen unuk Miško stan od 92m2 i 
garažu od 12m2, zaposlen u Agenciji za vazduhoplovstvo. A vi medicinske sestre iz Nikšića samo 
udarajte aplauze kad se gospodin Đuaknović pojavi u majbahu, i udarajte i vi, građani, u osam sati 
na terasi aplauze medicinskom osoblju, posebno onim medicinskim sestrama u Nikšiću i 
prisjećajte se sa nostalgijom Milke Vujović.  
 Zašto Duško Marković juče nije rekao oduzećemo Milki Vujović ovoliku imovinu? Ako mi 
sad kao poslanici treba i treba da se odreknemo polovine zarade, onda "Voli" treba da se odrekne 
čitave zarade. Nema "Voli" da ima zaradu. Elektroprivreda treba da se odrekne zarade, da se 
ukinu one dotacije na mini hidroelekrane. Znači, nema ni oni da imaju zaradu. Šta je uradio Duško 
Marković? Poslao je penzionerima koji imaju 128 evra. Ja sam, kaže, dao nalog da vam se pošalje 
300 000, ja rekoh sad 300000 evra, kad 300000 maski. Kao da će da rade na intenzivnoj, kao da 
će da operišu. Znači, "Voli" ostvaruje ekstra profit, a ovdje se uvode restriktivne mjere za državnu 
upravu. "Voliju" treba oduzeti bilo kakav profit dok smo u ovoj krizi, "Lakoviću" treba oduzeti profit, 
Elektropivredi treba oduzeti profit. A morate povratiti malu privredu. Znate li, gospodine Brajoviću, 
da će biti teže zakazati kod frizera nego na magnetu rezonancu? Jeste li vi svjesni te činjenice? 
Jeste li vi svjesni činjenice da je supruga jednog visokog funkcionera Vlade bila zaražena od 
korona virusa, da je taj čovjek bio u NKT-u, da je redovno obilazio Crnu Goru sa Milom 
Đukanovićem i da li ste se vi koji ste imali kontakte sa Milom Đukanovićem samoizolovali i 
testirali? Mene je strah da me ne zarazite. Ja se plašim od svih vas ovdje sad. Zašto krijete 
činjenicu da je supruga ministra jednoga u Vladi Crne Gore bila oboljela od korona virusa, a on je 
obilazio Crnu Goru sa Milom Đukanovićem? Da sam to uradio ja, stavili bi i drugu nanogicu, jer, 
poštovani građani, ja sam došao sa nanogicom i moram da budem u 16:30h kući, ako ne bude u 
16:30h kući zvaće me iz Ministarstva pravde da mi kažu gdje si bio. 
 Završavam, ovdje su se čule neke posprdne aluzije na račun Srbije i od Duška Mrkovića, 
od jednog broja poslanika. Srbija je uložila u svoju ekonomiju četiri milijarde eura, svim građanima 
je dala po 100 eura. I doći će vrijeme da ćete moliti Srbiju da vam kupi Elektroprivredu, i Luku Bar, 
i Željeznicu i čitavu infrastrukturu, jer će iz čitave ove krize Srbija izaći kao regionalni ne tigar, što 
ste vi  bili  tigar na papiru ili ofarbana mačka, nego regionalni lav. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (30.04.20 16:17:28) 
 
 Hvala Vam. 
 Vjerujte mi, ja želim da svi u regionu napreduju, a potpuno sam siguran u snagu Crne Gore. 



Danas smo završili, a i  poslanik Knežević  da na vrijeme stigne do svoje kuće. Nastavljamo u 11h 
u utorak. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 11:42:51) 
 
 Poštovane kolege poslanici, nastavljamo sa Drugom sjednicom Prvog redovnog 
(proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini. 
 Da podsjetim, nastavljamo pretres o Predlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
budžetu i fiskalnoj odgovornosti. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici Danijela Pavićević i Srđan Milić, a da 
su izvjestioci odbora Momčilo Martinović Zakonodavnog odbora i Boris Mugoša Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Prvi današnji diskutant je poslanica Marina Jočić, a neka se pripremi poslanik Suad 
Numanović. Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (05.05.20 11:43:29) 
 
 Htjela bih da se osvrnem na Predlog zakona koji su dale kolege iz SNP-a, ja bih rekla da 
oni nisu možda najpažljivije razmotrili ovaj predlog, pa ću da razmislim kako ću da glasam. 
 Rekla bih da se u ovakvoj ekonomskoj situaciji za zdravstvo sasvim dovoljno izdvaja, ne 
sasvim dovoljno, ali svakako jedan ogroman dio budžeta. Šta bi se desilo da se usvoji vaš predlog 
da 25% budžeta ide na zdravstvo? Mislim da bi u tom slučaju Jevto Eraković primao platu 10 
hiljada eura. Mislim da bi kćerka i sin Kenana Hrapovića vozili neke leteće automobile, prvi model 
koji bude. Jednostavno sve ono što nije u korist zdravstvenih radnika i u korist građana Crne Gore, 
to bi se dešavalo. Sve ovo što se trenutno dešava u vezi korone krize, rekla bih da predstavlja 
korona cirkus, jer ovo je u svakom slučaju jedna predizborna kampanja. I čega su se dosjetili? Naš 
predsjednik Vlade misli da će, odnosno pomenuo je, a to je sigurno u razradi taj predlog, da se 
smanje izdavanja za političke partije kako bi se spasio budžet. To je direktno u cilju kampanje 
zbog toga što se zna iz kojih izvora se finansira DPS. Neki kažu da se finansira iz duplog budžeta 
koji se puni od šverca droge, od šverca cigareta, od raznih drugih nelegalnih poslova, a da samo 
formalno se finansiraju dobijaju od države ono što dobijaju opozicione partije. Evo, trenutno je 
najaktuelniji taj brod, pa bih ja imala predlog za predsjednika Vlade. Recimo on i predsjednik 
Đukanović voze auto od milion eura. Da su oni izdanci iz neke kraljevske porodice ja bih rekla red 
je stvarno da se nastavi sa takvom praksom, ali jedan od njih je prodavao čestitke ispred robne 
kuće "Beograd", a drugi je bio đak pješak što mislim da je najačasniji dio njihovih biografija. Ne 
trebaju toga da se stide, ali ne smiju od naroda da uzimaju po milion eura da bi se vozili. Neka ih 
na tržištu, oni su sposobni pa neka osnuju svoje firme, evo Đukanović ima svoju firmu, pa nek mu 
firma kupi to auto, a ne građani Crne Gore. 
 Vratite u budžet pare od stanova koje ste dobili, pod okriljem noći maltene. Koliko je samo 
poslanika ovdje dobilo stanove, a ne zna se po kom osnovu, Vlada im dodjeljuje stanove. Koliko je 
sudija i tužilaca dobilo stanove po povlašćenim uslovima. Koliko miljenika ove vlasti je dobilo 
stanove. Došlo je vrijeme da se pomaže država, neka vrate te pare. 
 Reprezentacija, helikopteri, avioni, službena auta, na hiljade službenih auta u Crnoj Gori se 
vozi. Kroz moje Martiniće, vikendom ne mogu da prođem od službenih auta. Voze sekretarice, 
voze ljubavnice, voze sestre, tetke, vozi bogami i poneki brko striko i rasipaju se pare građana.  
 Verici Maraš ste smanjili platu, srozali ste je na bijednih tri hiljade eura. Ženu koja je uništila 
Agrokombinat, odnosno Plantaže. Umjesto da sjedi u zatvoru i da od garderobe ima jedino 
prugastu pidžamu, vi je nagrdiste i dadoste joj platu tri hiljade eura. Gdje su drugi direktori raznih 
institucija? Gdje su? Sjećamo se jednoga direktora agencije imao je pet hiljada eura platu, ima 
puno agencija samo kad bi novinari malo htjeli da porade tu.  
 Sve ovo neka prvo preduzme Duško Marković, pa onda neka dođu na red i političke partije, 
oni će finansirati kako znaju i umiju, a mi ćemo u partizane ili hajduke, kako ko bude htio. Recimo, 
što ne date na aukciju tašne i garderobu ćerke ministra zdravlja. Mislim da bi se tu moglo od toga 
finansirati makar jedna politička partija, opoziciona.  
 Tako da mislim, gospodine Miliću, da ste imali neku, možda pogrešan ugao, vi ste računali 



da je ovo odgovorna vlast, a kao što vidimo, apsolutno nije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 11:48:55) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Srđan Milić želi komentar, izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 11:49:05) 
 
 Zahvaljujem se koleginici Jočić na jasnom ukazivanju možda nekih konstrukcionih grešaka 
kod predlaganja ovoga zakona.  
 Gospođo Jočić, Vi nijeste ekonomista, ali ovdje postoje sa lijeve strane moje u vladajućim 
strukturama i profesori doktori ekonomije koji su napravili grešku, jer ovdje se ne radi o 25% 
budžeta, nego tekuće potrošnje budžeta i budžetskih fondova. Da bih pomogao profesorima, 
doktorima i drugim ekonomistima koji su se ovdje javili, a neki su čak i na čelu nekih značajnih 
odbora u Skupštini Crne Gore, ja sam im proslijedio određeni materijal. Sav materijal sa kojim ja 
raspolažem je materijal Ministarstva zdravlja, Instituta za javno zdravlje, gdje danas gospođo 
Jočić, 15,91% se planira da se odvoji za zdravstvo. 
 Ono o čemu ste govorili, takođe je vezano za način raspodjele tih sredstava. Ovo što 
gospođa Pavićević i ja predlažemo nije u odnosu na direktore, naravno zakon će sprovoditi 
ovakva Vlada i to je ta konstrukciona greška. Vi predlažete neke zakone, a već znate da tamo 
postoje ustaljeni mehanizmi kako od toga što dobiju da raspodijele svojima, a da ne daju zašto ste 
vi to predložili. 
 Ovdje ste pomenuli primjer gospođe Maraš. Ja sam 27. decembra prošle godine dobio 
odgovor na pitanje od ministra finansija. Ministar finansija, gospodin Radunović, odgovorio mi je 
da maksimalna plata izvršnog direktora firme koja je u državnom vlasništvu 4.400 evra. To je 
kvalitet odgovora koji mi dobijamo sa ove strane. Uz gospođu Maraš imate i "marašice", a to su 
izvršni direktori gubitničkih preduzeća koji su napravili, na primjer, u 2018. i 2019. godini više od 
30  miliona, jedno preduzeće je napravilo gubitke, ali bez ikakvih problema. Ova parlamentarna 
većina njima daje između 2.500 do 4.400 evra mjesečnu platu. Postavlja se pitanje je li jedini 
kriterijum da budete, osim što ste član Demokratske partije socijalista, na čelu tih preduzeća da 
napravite što je moguće veće gubitke. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 11:52:01) 
 
 Procedura, poslanik Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (05.05.20 11:52:18) 
 
 Poštovani predsjedniče Parlamenta, obraćam se Vama. Razumijem da se pridržavate 
Poslovnika, ali bi ipak u nastavku sjednice možda valjalo ukazati poslanicima da ove bočne 
komentare koje daju jedni drugima, dolaze iz reda opozicije, uglavnom tretiramo kao kršenje 
Poslovnika, na neki način. Naročito ako se ne govori u temi dnevnog reda nego se govornica želi 
iskoristiti za političku diskusiju, a ne u odnosu na ono što je inicijalni predlog poslanika SNP-a 
Pavićević i Milić. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 11:52:55) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Nikoliću.  
 Procedura, poslanik Radunović. Izvolite. 



 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (05.05.20 11:53:05) 
 
 Prvi put, predsjedniče Parlamenta, da neko ovako tumači demokratiju. Mi nismo ista partija, 
mi nismo sa iste liste. To što smo opozicija i što se to već nekako odomaćilo kod nas u javnosti da 
se kaže opozicija nije jedinstvena, to je dosta logično jer smo mi različiti ljudi i imamo različite 
poglede, različite ideologije, različite vrste nastupa.  
 Prema tome, kada me neko iz opozicije izazove svojim govorom, potpuno je normalno da 
komentarišem jer može da se desi da budem jednako protiv kao i neko ko je iz DPS-a, zavisi o 
čemu se radi. Kada je ideološka stvar u pitanju, mislim da ovakva tetošenja ne treba da slušamo. 
Znam šta je nabacivanje. Ovo nije bilo nabacivanje. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 11:53:58) 
 
 Hvala. 
 Svi mi ovdje možemo da cijenimo je li bilo ili nije. Kao predsjedavajući mislim da jeste, ali 
dao sam riječ zato što je u pitanju bio predlagač, inače smo zamolili na Kolegijumu da se vodi 
računa o tome da racionalnije troši vrijeme.  
 Izvolite, poslanice Jočić. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (05.05.20 11:54:18) 
 
 Svaka slobodna misao pokušava da se zatre u samom startu, ali šta ćemo, mi smo 
slobodomisleći ljudi pa imam potrebu da odgovorim gospodinu Miliću. Lako je vama, vama nisu 
rekli da se prepisali od nekoga zakon, a nama i poslanici i premijer kažu da smo mi prepisali 
zakon koji smo, takođe, ponudili da se svakom građaninu Crne Gore pomogne, bez izuzetka, i da 
bismo spriječili sve zloupotrebe koje su trenutno na terenu.  
 Kamo sreće da smo mogli da prepišemo. Mi i Srbija smo nebo i zemlja u ekonomskom 
smislu, a sada ću reći zašto. Srbija ima devizne rezerve u visini od 12 milijardi evra, mi nula. Srbija 
ima robne rezerve, mi ih nemamo. Srbija ima zlatne rezerve od 35 tona zlata što je oko dvije 
milijarde eura. Mi nemamo jednog grama u trezoru, a po privatnim fiokama, vidjećemo. Srbija ima 
manje od 12% nezaposlenih, Beograd 9%, a neki gradovi u Vojvodini čak ispod 4%. Mi, to niko ne 
zna, imamo 40.000 nezaposlenih, tu se razni marifetluci rade da se smanji formalni broj 
nezaposlenih. Što se tiče izvještaja zvaničnih institucija, mi jednostavno njima ne možemo da 
vjerujemo jer oni se ne služe profesijom nego politikom. Srbija će poslije pandemije imati možda 
2% gubitka BDP-a, mi četiri puta više u najboljem slučaju. Srbija ide nevjerovatnom uzlaznom 
ekonomskom linijom, mi smo u slobodnom padu. Tako, građani Crne Gore, mi nismo mogli da 
prepišemo zakon niti će moći da se implementira zakon koji su gospodin Milić i gospođa Pavićević 
predložili zbog toga što jednostavno za to nema resursa u Crnoj Gori. Mi smo tražili da svaki 
građanin dobije pomoć u visini minimalne plate.  
 U svakom slučaju, sve ovo što i vi i mi predlažemo, jednostavno neće moći da se 
implementira dok je ova vlast. Ovdje samo gledaju kako da zloupotrijebe, kako to, eventualno, sve 
da upotrijebe u predizborne kampanje, u ovom konkretnom trenutku, a mi gledamo kako ovaj 
narod da preživi, a biće mu teško. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 11:57:03) 
 
 Poslanik Suad Numanović, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (05.05.20 11:57:09) 



 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, da pokušam u najkraćim crtama da se osvrnem na Predlog 
zakona Socijalističke narodne partije govoreći o zdravstvenom sistemu. Ovih dana, evo skoro 
deset dana mi pričamo o novonastaloj situaciji i pandemiji virusa kovid-19. Svi od prvog do 
zadnjeg ovdje, ali, ono što je bitnije, svi građani Crne Gore složili su se u jednom da su institucije 
sistema Crne Gore u jednoj jako teškoj situaciji koja je nezapamćena, ne samo u Crnoj Gori nego 
u čitavom svijetu, uspješno odgovorile tom zadatku. Na prvom mjestu ss opravdanjem se nalazi 
zdravstveni sistem. On je pokazao da je u svim kriznim situacijama dao pozitivan odgovor i tu 
sada rangiramo i one ljekare i one institucije u zdravstvu koje su na prvoj liniji bili. To je, prije 
svega, Institut za javno zdravlje, ali rekao bih svi zaposleni u zdravstvenom sistemu su dali 
nemjerljiv doprinos. Jer, pandemija se širila na teritoriji cijelog svijeta, što znači na teritoriji cijele 
Crne Gore, pa su svi bili i Institut i Klinički centar, sve opšte bolnice, svi domovi zdravlja i ostale 
zdravstvene ustanove u funkciji.  
 Ako je to tako onda se moramo složiti da to nije moglo da se desi bez ostalih institucija koje 
su pokazale isto tako snagu države da u kriznim situacijama odgovore svom zadatku. Ako je tako 
da je zdravstveni sistem položio ovaj ispit onda to sigurno nije moglo da dođe odjednom i nije se 
mogao zdravstveni sistem transformisati za mjesec ili dva dana i nije mogla država da obezbijedi 
toliko novca i da nabavi toliko opreme i da osposobi toliko kadra da se ovoj pošasti odgovori na 
kvalitetan način. To znači da je Vlada Crne Gore, država Crna Gora, naročito posljednjih godina 
ulagala značajna sredstva da ima i kvalitet i kontinuitet u zaštiti zdravlja svih građana Crne Gore.  
 Kada govorimo o statusu zaposlenih onda ne možemo zaboraviti, kada govorimo o 
platama, da je to jedan segment. Istovremeno, sve ono što je urađeno u infrastrukturi, u edukaciji, 
u stambenoj politici i u ostalim sferama poboljšanja statusa i zaposlenih, ali i svih građana Crne 
Gore, moramo istaći. U infrastrukturu Crne Gore, u zdravstveni sistem je posljednjih nekoliko 
godina uloženo 15,5 miliona, pet i po miliona u opremu je uloženo u Klinički centar Crne Gore. 
Kada govorimo o periodu od 2017. do 2020. godine uloženo je u opremu 22 miliona eura plus 11 
miliona u građevinske radove. Ovdje je rečeno da su stare bolnice, da su to zapuštene 
zdravstvene institucije. Svi mi koji radimo, koji i kao građani znamo da te institucije su možda 
davno napravljene, ali isto tako znamo i da su adaptirane i da su stvorili kvalitetne uslove i za 
zaposlene i za građane kojima se pruža tamo usluga.  
         Na primjer, u Bijelom Polju, odakle potičem, napravljen je najsavremeniji Dom zdravlja, 
adaptirana je bolnica i da ne licitiram s onim drugim dalje adaptiranim zdravstvenim institucijama. 
Naravno, tu postoji prostor gdje u narednom periodu moramo još mnogo ulagati. Kada govorimo o 
edukaciji zdravstvenih radnika, onda svake godine od 2016, 2017. po 700 hiljada eura je uloženo 
u edukacije. Znamo da izlazi generacija od 150 specijalista i 20 subspecijalizanata. Planirano je za 
2020. godinu, čini mi se 108 novih specijalizacija i 35 subspecijalizacija. Podsjećam da jedna 
specijalizacija ide u rasponu od 20, 40 do 80 hiljada eura. Znači, na godišnjem nivou se samo za 
specijalizacije i subspecijalizacije daju značajna sredstva, a to je preko nekih 3,2 miliona eura.  
 Kada govorimo o stambenoj politici, da li je dovoljno, možemo to da raspravljamo, sigurno 
nije, i zdravstveni radnici zavređuju mnogo više, ali postoji kontinuitet rješavanja i sa onim što su 
cifre od 1,5 miliona i ove godine blizu 400, 500 hiljada eura koje su planirane za rješavanje 
stambene problematike.  
 Dolazimo do tog pitanja plata zaposlenih. Nema toga ko se ne slaže da to treba, ali i ovdje 
smo svi i Vlada je prepoznala, pa je prošle godine, odnosno budžetom za 2020. godinu u 
granicama realno mogućeg povećala plate 12+3. Taj raspon na kraju 2021. godine će biti između 
nekih 55 za srednje osoblje do blizu 190 eura za specijaliste. Možemo da raspravljamo je li to 
dovoljno. Nije. Treba li to nastaviti. Svakako da. Svakako trebamo da razmislimo i o modelu 
finansiranja zdravstvenih radnika. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:03:22) 
 
 Imaćete komentar, pa ćete imati prilike.  
 Izvolite. 



 
 
 VERA BULATOVIĆ (05.05.20 12:03:29) 
 
 Zahvaljujem, narodu Crne Gore na velikoj odgovornosti zbog čega je broj oboljelih i 
inficiranih SARS CoV-2 virusom u Crnoj Gori mali. Hvala vam, narode Crne Gore, na vašoj velikoj 
odgovornosti.  
 Što se tiče zdravstvenog sistema, nemojte mi reći da je u vrijeme pandemije zdravstveni 
sistem napredovao u odnosu na decembar mjesec prošle godine. Pred javnošću Crne Gore 
ministar Hrapović ima velike odgovornosti prema Samostalnom sindikatu doktora medicine. 
Samostalni sindikat doktora medicine već godinama ukazuje na sve nedostatke našeg 
zdravstvenog sistema. Naši ljekari ne traže milostinju, ne traže oni ni 15 ni 25% da im se povećaju 
plate. Naši ljekari traže da im se prizna zvanje i znanje. Znači, nikakve milostinje.  
         Mislili smo da je pandemija otvorila oči institucijama Crne Gore i da su vidjeli da zdravlje 
Crne Gore leži na onome ko je nosilac posla u zdravstvenom sistemu, a to je ljekar. Ljekar u 
zdravstvenom sistemu ima platu neke sekretarice u ustanovama. Da ste pročitali Predlog zakona 
gospođe Bošnjak, vidjeli biste da ljekari traže da imaju obračun plata kao što imaju svi javni 
funkcioneri. Ništa više i ništa manje. Nemojte nas vući, ja sam ljekar i zato kažem nemojte nas 
vući i čistiti podove. Mi imamo svoje zvanje, svoje znanje. Zbog svog statusa u ovom društvu, ko 
god ima mogućnosti da ode iz Crne Gore otišao je, i to ste imali prilike da vidite kako su 
napredovali. Jer, u jutarnjem programu, na svim televizijama bilo je uključenja naših ljekara koji su 
uspjeli u svijetu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:05:45) 
 
 Poslanik Numanović, odgovor. Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (05.05.20 12:05:46) 
 
 Znate, ne možemo Vi i ja da se razlikujemo, bez obzira na političke stavove o statusu 
ljekara i šta ljekar treba da čini u društvu i kakva je njegova uloga. Nije zdravstveni sistem ni za 
jotu bolji bio sada nego što je u decembru, kao što ste rekli, i to se slažem. Kada je naišla 
pandemija Kovid-19 jedna dobra reorganizacija i jedan zdravstveni sistem koji je bio na udaru 
kritike stalno kroz tu reorganizaciju je veoma uspješno odgovorio svom zadatku. Ne samo u ovoj 
kriznoj situaciji nego u svim kriznim situacijama je taj zdravstveni sistem uradio. Naravno da ljekar 
i svi ostali zaposleni u zdravstvu zaslužuju taj materijalni položaj mnogo bolji. Govorio sam da je 
materijalni položaj jedan segment onoga što čini ljekara zadovoljnim, i ta infrastruktura, i ta 
edukacija, i rješavanje stambenih problema, i plata, sve su to segmenti koji čine njega 
zadovoljnim. Zbog toga i taj problem koji ima ne samo Crna Gora, imaju razvijene države, ljekari iz 
Njemačke odlaze za Ameriku da rade. Naši ljekari i ljekari iz Hrvatske odlaze da rade u Sloveniju i 
dalje. Iz Crne Gore što odlaze treba pokušati da iznađemo modalitet ne samo za trenutne ljekare 
koji rade nego oni koji već upišu medicinu, studente, specijalizante. Trebamo da iznađemo kroz 
jednu kvalitetnu analizu kako i na koji način da stimulišemo da oni svoju sudbinu vežu za svoju 
Crnu Goru, a taj odliv kadrova u svim državama, kažu da negdje ide skoro do 20% taj odlazak 
fluktuacije tih zdravstvenih radnika.  
 Kada sam rekao o platama, onda sam rekao da trebamo razmišljati i te analize trebaju da 
pokažu da li je samo budžet adresa za povećanje plate zdravstvenim radnicima, da li je način rada 
i u državnim institucijama i u privatnom sektoru da li je to negdje put da taj materijalni položaj 
zaposlenih bude bolji. Razmišljao sam zbog čega jedan ljekar koji je dobar, kvalitetan ne bi mogao 
da radi tri dana u državnoj instituciji, a dva dana u privatnoj instituciji, ne na ovaj način da radi prije 
podne u državnoj, a popodne u privatnoj instituciji da bi to nadoknadio. Postoje različiti modaliteti 
za nalaženje načina povećanja plata. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:09:10) 
 
 Hvala. Poslaniče Numanoviću, isteklo je vrijeme.  
 Riječ ima poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripremi Jovanka Laličić. Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (05.05.20 12:09:15) 
 
 Uvažene kolege predlagači, vi ste imali sreću da ovaj vaš Zakon dođe na dnevni red. 
Nažalost, ima godinu dana od kada nije moguće da se na dnevni red stavi zakon o povećanju 
zarada zaposlenim u zdravstvenom sistemu. Dakle, tu me najviše boli licemjerstvo, posebno 
ljekara iz DPS-a koji se kriju iza kukavičkog stava, uzdržanog i svih ostalih, ali naglašavam ljekara. 
Zašto se bježi od toga da se razgovara o tome? Nije problem, možemo da nađemo zajedničko 
rješenje, ali se bježi od razgovora.  
 Naravno, vlast se dogovorila s podobnim sindikatima koji svaki dan hvale Vladu izuzev 
Sindikata ljekara koji je onako realan i koji govori o stvarnim problemima u zdravstvenom sistemu i 
govore o tome što ste vi predložili, znači da treba mnogo veća ulaganja ne samo u plate 
zdravstvenih radnika nego uopšte u taj sistem da bi on funkcionisao i dao onakav odgovor na sve 
ovo što se dešava, pa i na ovu pandemiju.  
 Mi smo sada, pravo da vam kažem, imali više sreće nego pameti, a zašto. Zbog toga što su 
građani slušali, što su građani bili disciplinovani, ali ove koji su nama nametnuli kao ljekare i stavili 
ih u prvi red to su DPS jurišnici, to nijesu najkvalitetniji, najbolji ljekari. Rekla sam kada su bili 
ovdje da su to najbogatiji ljekari u DPS-u. To su oni koji su nazidali svoje plate, svi su vam oni ove 
Verice Maraš u manjoj ili većoj mjeri. Neki sve iz zdravstvenog sistema, a neki iz drugih institucija. 
Uglavnom njihove plate su taman ko Verice Maraš.  
 Ono što hoću da kažem korona je na neki način razotkrila tu jednu površnost, jednu 
neznavenost, a usudiću se i reći i pokvarenost ovog režima jer oni zloupotrebljavaju ovu situaciju 
zarad političke kampanje što je potpuno degutantno. Ja, uvaženi građani, evo počevši od Vesne 
Miranović kojoj sam ovdje u oči rekla šta mislim, a koja je javni funkcioner i meni bi trebalo ovih 
pet minuta da ja nabrojim samo nekretnine koje ta gospođa je prijavila u imovinskom kartonu. Pa, 
mi njoj svakog mjeseca, kao građani plaćamo jer oni drže one obnovljive mini elektrane i 
obnovljive izvore energije. Znači, to je ta. Onda imamo ovoga gospodina Mugošu koji nam se 
svaki dan predstavlja. Ja ih zovem estradni ljekari, estradni jer su oni sve u prvi plan, a u stvari 
nikad nijesu ni obukli ono odijelo koje treba kao zaštitno za korona virus. Taj Mugoša je u konfliktu 
interesa. /upadice/ Izvolite. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:12:16) 
 
 Molim Vas.  
 Crna Gora se na kvalitetan način suočila sa epidemijom kovid-19, za to su zaslužni i 
građani i zdravstveni radnici i molim vas nemojte tako pričati. Vi ste saopštili taj Vaš stav, vodite 
računa o tome da su to ljudi koji su uvažili Parlament i došli da saopštavaju svoj stav i vodite 
računa da govorimo o temi.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (05.05.20 12:12:44) 
 
 Predsjedniče Skupštine, oni su prvo javni funkcioneri, kao i ja. Mogli su i ovdje da se jave. 
Ovo mi nećete uzeti od vremena, a Vi se javite za komentar pa komentarišite, pa ćemo da mi 
raspravimo u našim komentarima. Nemojte da me prekidate, počeli ste kao potpredsjednik 
Gvozdenović koji mi nije dao na prošlu diskusiju jedno četiri puta me prekinuo da sam ja odustala i 
da pričam. Ne znam od kud ta taktika kad god se javim.  



 Uvaženi građani, gospodin Mugoša Boban ima privatnu ordinaciju koju je na svoje roditelje 
otvorio, pa onda koja je u konfliktu interesa jer se ona bavi u stvari svim ovim čime se bavi Institut 
za javno zdravlje. Da bi on bio direktor toliko vremena promijenio se i naziv Instituta da bi mogao 
više mandata, pa smo iz Instituta za javno zdravlje ga promijenili u Institut za javno zdravlje Crne 
Gore. E, poslije ovih svih priča pojavili su se navodno i neka nova lica, a u stvari su sve to DPS 
jurišnici. Vidim sad ovaj neki novi Nemanja Radojević, čovjek kome je Klinički centar dao 80.000 
eura za usavršavanje u Americi zato što eto zaboga se njemu odredilo on je iz sudske medicine i 
on sad vedri i oblači vezano za korona virus. Samo kad pogledate to je bio iznos koji je trebao 
svim ljekarima da se opredijeli za naučno istraživački rad i za usavršavanja, ali on je izgleda imao 
prioritet. Dali su njemu i to se usavršavao protiv nasilja u porodici, a evo toliko tih seminara sam 
ispratila nikad ga nisam vidjela ni na jednom seminaru.  
            Znači, nama ovdje kroje kapu oni koji nemaju veze sa epidemiologijom i epidemiološkim 
stvarima nego hirurzi, ortopedi, onaj ortoped Abdić koji je takođe javni funkcioner koji je nasilnički 
htio sa mnom da se fizički obračunava u lokalnom parlamentu, to su vam ti DPS ljekari koji su 
nazidali velike plate i može im biti. Tu nema onih koji su zaista, kao ona doktorica koja je plakala 
zato što ne može da vidi svoju porodicu iz Infektivne klinike, ali nijednog infektologa nemamo u 
svim ovim raznim komisijama koje Nacionalno koordinaciono tijelo obrazovalo.  
 Uvaženi građani, ja znam da ste vi razumni, da ćete procijeniti svu ovu situaciju koliko je 
ovo sve bilo više sreće nego pameti govori i to koliko su puta samo mijenjali svoje stavove. Te 
trebaju maske, te ne trebaju maske, te nam sad kažnjavaju i do 20.000 eura ako se ne nosi 
maska. Trebaju rukavice, ne trebaju rukavice. Sve govori o tome koliko smo imali više sreće nego 
pameti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:15:51) 
 
 Hvala, poslanice.  
 Sada riječ ima poslanica Jovanka Laličić, ali se javljaju neki za komentar.  
 Samo da vam kažem, imamo zahtjev za proceduru poslanice Savković, ona će prva dobiti 
riječ, pa poslanik Radule Novović.  
 Što Vi želite, poslaniče Miliću? Zašto se Vi javljate? 
 Izvolite, poslanice Savković, procedura. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (05.05.20 12:16:27) 
 
 Pozdrav za sve prisutne. 
 Poštovani građani, ili će se odredbe poštovani za sve zajedno u ovom Parlamentu ili se 
neće poštovati ni za koga. Znači u zatvorenom prostoru svi moraju da nose maske i ne može se 
neko iz ove prostorije obraćati bez maske. Ne može se neko u ovoj prostoriji držati masku u ruku, 
a onda je stavljati i sjedjeti sa njom. Molim vas, kazne su od 100 do ne znam koliko hiljada eura za 
nenošenje maski ili ćemo i mi ovdje nositi maske i pričati sa ovim maskama ili će za sve građane 
Crne Gore, iako smatram da to nije znači shodno potrebama, da bi se nosile sada kada se nijesu 
nosile onda kada je trebalo.  
      Molim vas, dragi građani, poštujte ove mjere samo zato da vas ne bi kažnjavali. Nosite jednu 
masku do kraja dok se ne budu ove mjere ukinule jer nemate para da plaćate maske po deset 
puta u toku dana ili će se ove mjere ukinuti držaće se distanca. Neće gospodin Ivanović se smijati 
držeći svoju masku u ruku nego će je staviti na svoja usta, kao svi mi što je držimo i kao svi mi što 
je stavljamo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:17:42) 
 
 Hvala, poslanice Savković.  
 Hvala Vam.  



 Proceduralno reagovanje, Radule Novović.  
 Izvolite. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (05.05.20 12:17:50) 
 
 Ja sam htio da reagujem povodom iznošenja snažnih optužbi na račun zdravstvenih 
radnika u Crnoj Gori, jednog paušalnog etiketiranja i pominjanja njihove imovine, njihovog 
profesionalnog, odnosno ljudskog rejtinga što smatram zaista neprimjerenim.  
 Vi imate sve mehanizme da preko nadležnih institucija prijavite eventualne zloupotrebe, 
odnosno imovinu tih ljudi. Mislim da nije prilično i nije u redu da ovdje na taj način govorimo o 
ljudima koje najveći broj građana Crne Gore doživljava kao heroje. Na razne načine im ukazujemo 
poštovanje. Zaista mislim da se radi o herojima ovih dana zbog čega smo tako ponosni na sve 
njih.  
 Uporno se ponavlja teza da smo mi imali više sreće nego pameti. To nije tačno. Mislim da 
smo i te kako uspjeli zahvaljujući sadejstvu struke i donosioca odluka da izađemo iz ove krize na 
ovaj način. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:19:00) 
 
 Slušajte, ovo nije proceduralna reakcija, a slažemo se da smo mi ovdje imali i sreće i 
pameti.  
 Izvolite, poslaniče Miliću, šta ste Vi željeli? 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 12:19:29) 
 
 /prekid / Iako mi to iskreno oni koji me znaju predstavlja problem. Samo zbog toga da 
bismo, gospodine predsjedniče Parlamenta, tražio sam riječ zbog komentara, kao predlagača u 
odnosu na diskusiju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:19:45) 
 
 Slušajte sad pošto ste tražili riječ, kao komentar za predlagača, ne ne možete jer ja zaista 
sam davao riječ kad god ste tražili.  
 Poslanica uopšte nije govorila o Vašem zakonu. Ona je imala svoje izlaganje iz svoje vizure 
tako da nemate pravo na komentar. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 12:19:59) 
 
 Ne, ne samo da se razumijemo. Zaista se nećemo raspravljati. Smatram da ste Vi izuzetno 
korektno vodili dok ste sjedjeli tu sjednicu i davali mogućnost u skladu sa onim što Poslovnik 
predviđa. Sada moram da Vas pohvalim u odnosu na ostale kolege koje sjede sa Vama tu i 
predsjedavaju da Vi korektno vodite sjednicu zato što poštujete Poslovnik. Sad ja po Poslovniku 
tražim riječ, u odnosu na izlaganje zato što se ne slažem u djelovima koje je pomenula gospođa, 
koleginica poslanica, a tiče se konkretno predloga koje smo gospođa Pavićević i ja uradili. Samo 
da kažem koji su djelovi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:20:46) 
 
 Hvala Vam sad. Molim Vas, ne. Slušajte, Vi ste tražili komentar i ja Vam za ovaj slučaj ne 



dam komentar. Hvala Vam na pohvalama. Molim Vas, sad ima komentar poslanik Numanović. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 12:21:03) 
 
 Proceduralno, u ime Kluba. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:21:04) 
 
 Da čujem proceduralno. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 12:21:10) 
 
    Želim da pomenem da je Institut za javno zdravlje napravio analizu zdravstvene zaštite u 
Crnoj Gori, napravio situacionu analizu, napravio analiz ljudskih resursa u sistemu zdravstvene 
zaštite, o tome sam htio da govorim sa gospođom Bošnjak. Da kažem da je Institut sve to uradio i 
svi ti elementi koje je Institut tu napomenuo su inkorporirani u naš Predlog zakona. Potpuno smo 
bazirani ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:21:42) 
 
 Hvala Vam poslaniče Miliću, nemojte pretvarati proceduralnu reakciju u komentar.  
 Ima pravo na komentar poslanik Numanović. Hvala Vam. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (05.05.20 12:21:49) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Zaista kratko, samo komentar na dvije stvari. 
 Znate, kad ste dobro organizovani, kad znate šta hoćete da radite, onda u svakom poslu pa 
i u medicini treba da imate sreću i to nije sporno. Ali, sreća nije ako ste dobro organizovani, ako 
imate odgovarajući zdravstveni sistem na teritoriji cijele Crne Gore koji je od Instituta za javno 
zdravlje organizovan, koji ima stacionirane bolnice, ogroman broj kreveta, koji ima mobilne  
bolnice, koji ima korona bolnice u Baru i u Beranama. Ovdje ja ne bih licitirao ko je dao više ili 
manje od zdravstvenog radnika. Vjerujte u ovoj situaciji vidite i mi da nosimo maske, veoma bitan 
šraf u zdravstvenom sistemu jeste i ona higijeničarka koja radi. Da ona ne radi svoj posao 
kvalitetno mnoge stvari bi mogla da dovede u pitanju. Tako i medicinske sestre, tako i svaki ljekar 
u Crnoj Gori jer nijesu samo pacijenti bili u Kliničkom centru i nije se samo radila trijaža, nijesu se 
samo testirali u Institutu za javno zdravlje, nego cijeli proces se odvijao na teritoriji cijele Crne 
Gore.  
 O tome da li je bila politička kampanja. Može neko za neke stvari da kaže postoje političke 
kampanje. Ali, kad je zdravstvo u pitanju nema tog zdravstvenog radnika bilo kome i bilo čemu da 
pripada. Njemu je po Hipokratovoj zakletvi na prvom mjestu zdravlje građana. Ova situacija je to 
upravo pokazala, da su svi građani Crne Gore zaštićeni u granicama mogućnosti. Ono što jeste 
kvalitet zdravstva Crne Gore je da je to sve pruženo sa kadrovima iz Crne Gore. Ni jedna zemlja u 
okruženju, da ne kažem i veliki zdravstveni sistemi su bili u situaciji da primaju kadrove iz drugih 
zemalja, iz Kine, Rusije i drugih država, a Crna Gora je sa sopstvenim kadrom došla do ovih jako 
dobrih rezultata. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:24:17) 
 



 Hvala.  
 Odgovor na komentar, poslanica Bošnjak, izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (05.05.20 12:24:21) 
 
 Kad Vas ovako slušam rekao bi čovjek da ste negdje iz opozicije i da se zalažete za ono za 
što se mi zalažemo. Ali, kad dođe glasanje Vi ste uzdržani gospodine Numanoviću. 
 Ono što hoću da kažem, što ja kažem da smo imali više sreće nego pameti. Dok nije došlo 
ono saopštenje Sindikata ljekara medicine koji su digli glas da medicinski radnici nijesu zaštićeni 
niti imaju opremu vama su se razboljeli ljekari i stavljeni su van sistema zbog toga što nijesu sve 
bolnice i domovi zdravlja bili opremljeni adekvatno sa ovom opremom. I znate to dobro. Onda se 
na onim konferencijama za novinare gdje su ovi partijski podobni ljekari, oni su govorili - nije niko 
zaražen unutar sistema, radeći u sistemu što je demantovao i zaraženi iz Bara. Znači sve je bila, 
da kažem, lažna predstava, neće da kažu pravu istinu. Pravu istinu znaju oni koji rade tamo i koji 
nas kontaktiraju jer znaju šta se dešava unutar sistema. Ovi manekeni što se pokazuju na press 
konferencijama to je druga stvar, oni će pričati hvalospjeve i to je način ove podmukle kampanje 
DPS-a da zaboga veliko povjerenje ste stekli u njih.  
 Kakav je to odnos? Zašto niko nije kontaktirao profesora Novicu Vujoševića koji se sam 
ponudio? Napisao pismo premijeru i on je neko ko je osnovao sve ovo i koji je temelje u Institutu 
za javno zdravlje postavio i što se tiče epidemiologije i koji ima veliko iskustvo. Niko ga nije 
kontaktirao zato što nije, vjerovatno, pretpostavljam, nije DPS jurišnik. Ili zašto neko ne kontaktira 
Dragana Lauševića koji je i na katedri, na Medicinskom fakultetu od koga su mnogi ovi učili? Niko 
ga nije kontaktirao, ili su ga poptuno marginalizovali. Pojavljuju nam se sad ovi novi manekeni, 
ošišani, sređeni, iako frizerski saloni nijesu radili. Pa vi mislite da je narod glup da ne vidi o čemu 
se radi, pa sve nam je jasno. Nijesu to oni koji su najstručniji niti oni, to su vaši partijski, to je 
politbiro DPS-a koji nam nudi razno razna rješenja i predstavlja se da zaboga ispadne da su oni ti 
koji su ovo iznijeli. Nijesu oni iznijeli. Iznijeli su od te higijeničarke koju Vi pominjete do ovih ljekara 
koji se ne vide, kojih nema u javnosti, a koji su sav teret stavili na svoja leđa i koji spavaju po 
hotelima i ne vide svoju porodicu već mjesecima. Oni su ti koji su iznijeli ovu krizu, a mi smo imali 
više sreće nego pameti zbog toga što smo malo društvo i srećom kod nas se puno ne dolazi, pa 
nemamo nešto preveliki broj tih koji su mogli da unesu ovaj virus na taj način. Nekako je ostalo 
sve degutantno zbog toga što se zloupotrebljava muka naroda zarad političke kampanje DPS-a. 
Nadam se da je ovaj narod vidio i razotkrio šta se dešava i da će to znati da kazni. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:27:41) 
 
 Hvala. 
 Šta želite? Nemate pravo na komentar. Šta ste htjeli? Čekajte, nemate vremena, iskoristili 
ste da komentarišete izlaganje poslanice. Njoj sam dao komentar isto, nemate više vremena za to. 
 Poslanica Jovanka Laličić, a neka se pripremi poslanik Ranko Krivokapić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (05.05.20 12:28:05) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Poštovani građani, 
 Ovih dana imali ste prilike da čujete predloge opozicije o mjerama prevazilaženja negativnih 
ekonomskih posljedica korona virusa i ništa nema sporno, to je njihovo legitimno pravo. Ali, 
dozvolite da povodom tih predloga kažem nešto iako nijesam ekonomista. 
 Imali ste prilike da čujete i vidite u nedavnoj prošlosti kakve su posljedice nekih zakonskih 
rješenja koja su bila bez ekonomskog utemeljenja. Milozvučno djeluju i ovi predlozi opozicije, ali 
su takođe nerealni i kratkoročni. Njihov efekat je sličan onom efektu plamena šibice u rukama 
promrzle djevojčice iz priče "Djevojčica sa šibicama", a i sam način na koji predstavljaju te mjere 



govore da i oni sami u njih ne vjeruju. Jedni bi nešto silom na sramotu, drugi tobože uz predloge 
podastiru neka uporedna istraživanja pokazatelje. I jednim i drugim predlozima može se dati 
zajednički imenitelj - populistički i demagoški. Opoziciji je veoma lagodno da iz svojih opozicionih 
klupa nude rješenja, ali kasnije za njihove posljedice biće optužena parlamentarna većina.  
 S druge strane, ovih dana ste imali prilike da čujete i da se upoznate sa prvim i drugim 
paketom mjera koje je pripremila naša Vlada. Studiozno i analitički pripremljene uz učešće struke i 
zainteresovanih strana. Benefite drugog paketa uveliko već ovih dana osjećaju mala i srednja 
preduzeća i njihovi zaposleni. Ubrzo će izaći i treći paket - ekonomski program, ne ekonomske 
mjere, nego kako reče premijer - ekonomski program. Upravo zbog toga što su pripremljene na 
ovaj način, ovi predlozi ulivaju sigurnost kod naših građana, daju dozu optimizma što pokazuju i 
rezultati istraživanja jer sve više građana vjeruje ovoj vladi. To je ono što smeta našoj opoziciji, pa 
se čak usudiše da ovu koronu prozovu željotekom, ovog puta većine, jer je korona obuhvatila 
gotovo cijeli svijet, a da se svela samo na teritoriju Crne Gore onda bi bio kriv samo jedan čovjek.  
 Nijesam imala prilike da pričam o prvoj tački dnevnog reda. Sada bih iskoristila priliku da 
odam priznanje svim zdravstvenim radnicima, pripadnicima Policije, Vojske, medijima, da odam 
priznanje i Službi zaštite i Opštinskom štabu za zaštitu i spašavanje iz moje opštine, Komunalnoj 
policiji, inspekciji, javnim preduzećima, ali i svim onim koji su radili po drugim lokalnim 
samoupravama.  
 Želim da poručim našim zdravstvenim radnicima da nemaju oni boljeg prijatelja među 
opozicijom nego što smo mi u vladajućoj koaliciji. Vlada predano radi na poboljšanju njihovog 
statusa, pa i povećanju plata, ali povećanje koje će biti realno i zasnovano na ekonosmkim 
pokazateljima.  
 Da ne zaboravim, strašno mi je zasmetalo da se ovih dana na račun volontera 
Crvenokrstaša izgovorene riječi koje oni ne zaslužuju. Da su selektivno dijelili pakete pomoći, da 
su maltene partijski aktivisti, kao što evo sada čusmo da su naši ljekari partijski jurišnici. Kao neko 
ko je u dva mandata bila na čelu opštinske organizacije Crvenog krsta u Tivtu sa indignacijom 
odbacijem takve kvalifikacije na račun tih mladih ljudi, entuzijasta i rukovodioca svih opštinskih 
organizacija Crvenog krsta Crne Gore. Ova organizacija radi na principima humanosti, solidarnosti 
i neselektivnosti. Zbog toga im jedno veliko hvala. 
  Zaista, posebno mi je zasmetalo što se danas od strane pojedinaca iz opozicije spominju 
imena kao što je ime doktora Radojevića. Trebalo bi da nam je svima na čast da tako jedan mladi i 
perspektivan ljekar je uspio da ga pozovu na "Harvard" i prosto me čudi da neko ko radi na 
fakultetu da može tako da kvalifikuje jedog maldog i perspektivnog čovjeka. Ovim putem ja mu 
poručujem - samo naprijed, i da Crna Gora će znati kao što i zna u ovom momentu za njegove 
zasluge. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:32:35) 
 
 Hvala i Vama. 
 Riječ ima poslanik Krivokapić.  
 Izvolite, poslanica Đurašković. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (05.05.20 12:32:44) 
 
 /prekid/ Crvenog krsta. Međutim, njihova dobra volja je zloupotrijebljena od strane DPS-a. 
Šta je činjenica? Činjenica su oni paketi koji su otvoreni i vidjeli su se da ti paketi nijesu istog 
sadržaja za svaku porodicu kod koje je trebalo da dođu i da nijesu stigli na svaku adresu onih 
građana koji su u stanju potrebe. Zloupotrijebljeni su članovi Crvenog krsta, a njima svaka čast, od 
strane DPS-a su zloupotrijebljeni u partijske svrhe, u predizborne svrhe, to je tragedija. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:33:29) 
 



 Odgovor na komentar, poslanica Laličić. Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (05.05.20 12:33:32) 
 
 O pripadnicima Crvenog krsta sam izrazila mišljenje i mislim da su potpuno nesuvisle Vaše 
konstatacije da su zloupotrijebljeni. To nijesu partijski jurišnici niti partijski ljudi, njih vode principi 
humanost, solidarnost i neselektivnosti i zaista ja još jedan put dajem punu podršku za sve ono što 
su učinili, a vjerovatno će imati potrebe da i u periodu koji je pred nama svoje aktivnosti dalje 
sprovode. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:34:01) 
 
 Hvala. 
 Riječ ima poslanik Krivokapić, a neka se pripremi poslanik Boris Mugoša. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:34:06) 
 
 Evo dnevni red je nešto što bi se trebalo zvati red i odgovorno trošenje narodnog novca, 
uprošćeno rečeno. Nije pitanje zašto i što ova Vlada čak i radi, inače koja je više dobila novca od 
Evropske unije nego što će dati svojim građanima. To je opet samo stanje đe smo i što smo. 
Pitanje je đe je naš novac otišao, što smo jedina zemlja koja je htjela prodati Elektroprivredu u 
Evropi, što smo zemlja koja je prodala bila zdravstvo koje hvalite, koja je prodala zdravstvo 2016. 
kriminalnim strukturama, ali prodala bez cijene, naravno. Sad je pitanje gdje je naš novac. Zašto 
nema novca? To je pitanje ovog zakona, zašto nema novca. Ko ga je ponio? Zašto smo 
najzaduženiji u regionu? Zašto je Kosovo na 20%, Bosna 35% posle rata koji je srušio, 
Makedonija 45, a ovđe slušamo, uvijek kažem više se bojim ako vjeruju u to što pričaju, nego to 
što pričaju. Koliko je Njemačka zadužena? Pa, Njemačka je zadužena više od nas, samo kad 
uzimate Njemačke obveznice vama plaćaju za to, a nama uskoro niko neće htjeti dati kredit, jer 
zna da ga ne možemo vratiti. Vraćaćemo ga rasprodajom posljednjeg što je ostalo, što smo 
spriječili od pohare: Elektoriprivredu, zdravstvo, neko prirodno bogatstvo, obale ono što je ostalo, 
to ćemo na kraju morati da prodamo. Zato nije pitanje kako dijelimo nego zašto nemamo novca, 
đe je otišao taj novac. Ovo je, naravno, kao i svaka kriza pokazala bolest jedne hronične 
ekonomije pohare, koja je raskubala, a ne stvarala, kojoj je rejting pao od nezavisnosti za tri 
kategorije. Danas je pao još jednu kategoriju. Danas je četvrtu kategoriju pao. Danas smo ispod 
onoga što smo bili 2007. godine. Dok je Srbija od koje smo se odvojili skočila tamo gdje smo mi 
bili 2007. godine. To je priča ekonomije, to je priča o ovom zakonu.  
 Crna Gora je već u grčkom scenariju. Naravno, društva se ne razbolijevaju, na sreću nikad 
ne umiru, kao pojedinci, a ovo je duboka bolest ekonomije pohare i zato nema novca za građane i 
zato smo već socijalno izdržavana zemlja od Evropske unije. Niko nije dao manji paket od onoga 
što je dobio od Evropske unije nego mi. Drugi se već zadužuju. Nama, skoro nijesmo mogli da kad 
su izdali obveznice za kapitalne projekte, takozvane kapitalne projekte, 12 banaka nije htjelo da 
da, odgovorilo je da neće. Znači, država koja je uvijek poželjan klijet neće banke da više da daju 
novac. To je pitanje zašto smo tu i znamo zašto smo tu. Samo što smo mi to govorili na vrijeme, 
govorili o ekonomiji tranzita, pa ekonomiji privatizacije, pa konačne pohare. Nema novca. Možete, 
kao što je Sovjetski Savez, praviti rakete, praviti avione, pada se zato što nemate novca za 
građane. Na kraju ste htjeli da prodate i zdravstvo. Jedini u Evropi koji bi to uradili. Ne računam 
Maltu jer dokaz tog kriminala već isplivava, misilim da će tek da dođe taj talas ljepote naših 
odnosa sa Maltom i do naših elektrana. Suština je loše vođena država, kao i loše vođena kuća. 
Prodavali ste jednu kravu koja daje mlijeko, drugu kravu koja daje mlijeko, kupovali vrijeme, a 
trošili državu. Negdje skoro u "Vašington Postu" sam pročitao analizu Sovjetskog Saveza, tačno 
se odnosi na Crnu Goru, koja kaže, tada Sovjetski Savez i onda je pitanje bilo zašto je nešto tako 
trulo uspjelo da se uzdigne do te kategorije i da onda propadne. Otprilike smo mi tako.  



 Mislim da smo iz ovog načina vladanja izvukli maksimum. Podigli smo ga do maksimalne 
kategorije, do članstva u NATO, do približavanja Evropskoj uniji, ali toliko trulo ekonomski, 
govorim ekonomski sad, zaboravljam politiku uopšte, ona bi se mogla i promijeniti i ovako i onako i 
da se sjutra promijeni od ovoga ćemo se teško, teško vaditi. Možemo se vaditi sa poštenom 
vlašću za jedno dva izborna ciklusa. Predložili smo da to bude plan razvoja na deset godina koji 
će obavezivati više Vlada, ali je ono sigurno što se vidi. Sad je ovo moja logika koju ću vam reći, 
ovo je kao trula jabuka što više stoji na stablu kad tresne o zemlju više će se raspasti, ali proces 
truljenja se mora prekinuti. Da smo izgubili Elektroprivredu kako bismo sad dali pomoć 
građanima? Uskoro tržište otvoreno da smo je prodali otišla bi struja negđe drugo, đe je bolje 
plaćeju i tako dalje. Nabrajati možemo kejstady i pohare Crne Gore iz dana u dan, ali najbolje 
pokazuje kasa. Kasa je prazna živimo na dugu. Sad nećemo vratiti ove godine 450 nego ćemo 
morati milijardu da se zadužimo, nećemo više biti zaduženi 80% nego 100% jer će pasti GDP, pa 
će taj efekat biti još i veći. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:39:19) 
 
 Hvala Vam. Imate već prijavljen komentar, pa možete nastaviti poslije. 
 Izvolite, komentar poslanik Milić. 
 Šta želite, proceduralnu intervenciju? Izvolite.  
 Proceduralno, proslanik Nikolić. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (05.05.20 12:39:32) 
 
 Veoma sam pažljivo slušao diskusiju poslanika Krivokapića, a vjerujem da ste i Vi čuli niz 
kvalifikacija koje su se mogle prepoznati u sadržaju njegove diskusije koje se odnose na poharu 
ekonomije od strane vlasti, kriminalnu vlast na Malti u usporedbi sa ovom u Crnoj Gori i ja negdje 
prepoznajem da bi u elementima i u sadržini tih kvalifikacija moglo biti razloga za kaznenu repliku. 
Evo prosto konsultujem Vas, ukoliko prepoznajte taj prostor. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:40:13) 
 
 Nemojte me konsultovati nego Vas pitam sad, tražite li Vi repliku?  
 Izvolite imate repliku. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:40:31) 
 
     Sovjetski Savez se raspao - raspao. Znači, ja ne smijem da zborim o drugim zemljama, a 
da to se DPS ne osjeća prozvanim. Nema nikakvog razloga za to. Niti sam prozvao da je DPS 
kriminalni, jesam li rekao da je DPS kriminalni? Nijesam. Je li neko čuo, nađite mi stenogram, ako 
neko kaže. Rekao sam samo da su konekcije bile sa Maltom oko prodaje zdravstva, vi znate 
dokumenta imate, zovite ministra zdravlja neka vam ih donese, /prekid/ poništenje tog dokumenta. 
Prema tome, nikakvog razloga za repliku nema. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:41:02) 
 
 Poslaniče Krivokapiću, rekli ste da u toj verziji sa kriminalnim režimom u Malti oko 
zdravstva, doći će se još i do malih elektrana. Znači povezali ste priču. Dajem repliku poslaniku 
Nikoliću. 
 
 



 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:41:18) 
 
 Precizan sam. Mogu da pojasnim, imam pravo na pojašnjenje. Rekao sam da taj talas 
može doći do malih, do ovih na Možuri. Dobro, biću precizan, na Možuri sam rekao, vrlo precizno, 
ja sam rekao da može doći taj talas, i može doći. Znate zašto, da vam objasnim zašto, pojasnim 
izraz, zato što je premijer koji je tamo pod sumnju za kriminal otvarao tu elektranu na Možuri. Tako 
da ta veza je fizička nije moje političko objašnjenje nego fizička veza.  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (05.05.20 12:41:52) 
 
 Hvala Vam.  
 Replika, poslanik Nikolić, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (05.05.20 12:42:01) 
 
 Ima više razloga za replikom jer ste govorili o pohari ekonomije u periodu kad ste Vi bili dio 
vlasti, tako da bi za te kvalifikacije vjerovatno mogli da prozovemo dio Vaše odgovornosti. Ali, to je 
Vama svojstveno, radili ste to i u prethodnom mandatu Parlamenta, a zaboravili ste da ste 13 
godina bili predsjednik Parlamenta, najviše u višestranačkoj i jednopartijskoj istoriji Crne Gore, 
upravo zahvaljujući rezultatima izborne liste koju je uvijek predvodio jedan isti čovjek. Onaj kome 
ste govorili da vi čitate istoriju, a da je on stvara. U međuvremenu ste zaboravili ona politička 
ostvarenja do kojih smo negdje došli zajednički, ali ste isto tako zaboravili da ste upravo Vi u 
prethodnim mandatima kada ste činili koaliciju na državnom  nivou sa Demokratskom partijom 
socijalista bili predsjednik Parlamenta. Po osnovu koalicionog aranžmana vodili ste resore 
saobraćaja i Ministarstvo unutrašnjihi poslova, niz pomoćničkih mjesta u ministarstvima, javna 
preduzeća počev od Morskog dobra, Aerodroma, Uprave za šume, Fonda za zdravstvo, Agencije 
za intelektualnu svojinu, itd. i niz drugih preduzeća u kojima su vaši ljudi bili članovi borda 
direktora. I sami ste bili član borda direktora Aerodroma Crne Gore gdje ste pored plate 
predsjednika Parlamenta primali između 1.500 i 2.000 eura. Danas ste se sjetili da pričate o pohari 
ekonomije, a uživali ste u svim onim privilegijama i Vi i Vaši politički saradnici. Pa ste na kraju 
ovog mandata kojeg ste trošili zajedno sa DPS-om ovdje u ovom parlamentu tražili da ostanete 
predsjednik Parlamenta iako ste u međuvremenu promijenili političku stranu. Pokušali ste da 
smijenite vlast, kada to nijeste uspjeli preselili ste se u opoziciju i zatražili rukovodeću ulogu u 
Skupštini Crne Gore i pričate nam o demokratiji. Je li to demokratija? 
 Više puta govorite o trendu negativnih rezultata u crnogorskoj ekonomiji pozivajući se na 
pojedinačne primjere, a upravo sam vam naveo, zanimali su vas resori  Ministarstvo unutrašnjih 
poslova i saobraćaja. Tada nijeste bili zabrinuti za socijalno stanje građana Crne Gore. Ne sjećam 
se da ste se zanimali čak ni za identitetsku politiku da ste proklamujući ono što su bili vaši 
programski sadržaji i zatražili da vodite možda Ministarstvo kulture ili neko drugo. Ne. Tražili ste 
ona ministarstva i one resore gdje ste najbolje mogli da pozicionirate svoje ljude i preko njih da 
ostvarujete vaše strateške političke interese. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:45:30) 
 
 Ja ću Vas samo zamoliti da mi navedete koji je moj prethodnik, pošto ja nijesam tu, 
pogriješio vezano za proceduru. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:45:40) 
 
  
 Prvo, nije bilo razloga za repliku, to je namještaljka, ali idemo dalje. Navikli smo na to, 



nagledao sam se toga u boljim parlamentima od ovoga, u Beogradu su radili slično. Nikog lično 
nijesam prozvao. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:45:52) 
 
 Izvinjavam se, izvinjavam se, samo odgovor. 
 Da li je poslanik Nikolić naveo to što je rečeno? 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:45:57) 
 
 Naravno da nije, niđe nijesam prozvao nikoga lično. Moj govor je bio politički, on me lično 
prozivao, kao što vidite. Ja ni jedno ime nijesam spomenuo, on me lično prozivao. Naravno, priča 
neistine, ali dobor, to mu je posao, tako se dolazi u ovaj parlament. Ali, molim vas on je mene lično 
prozivao i dozvolite da odgovorim. Nikoga lično nijesam prozvao, nikoga. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:46:19) 
 
 Evo, ja ću Vam pročitati član 101: "Ako se poslanik i drugi učesnik u radu sjednice u svom 
izlaganju u negativnom kontekstu izrazio o drugom poslanike navodeći njegovo ime ili funkciju, 
poslanik na koga se to odnosi ima pravo da zatraži dodatnu riječ, pravo na repliku". Ja sam 
shvatio da je predsjednik Brajović dao riječ na toj osnovi ili "ako u negativnom kontekstu odnosi se 
na klub poslanika i političku partiju".  
 Pretpostavljam da je možda to bilo u tom i da je to. 
 Ono što sam ja čuo od gospodina poslanika Nikolića, zbilja se može desiti da ja nisam od 
početka pratio jer sam kasnije došao, ja sam vidio njegove političke stavove, nijesam vidio ništa 
šta je nešto što bi moglo da izazove tu vrstu replike, pa bih vas zamolio, zbilja želim da ... 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:47:18) 
 
 Ja ću opet pojasniti. Lično me prozivao, nije iznosio stavove nego me lično prozivao od 
predsjednika Skupštine do članstva u bordu Aerodroma, lično me prozivao. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:47:29) 
 
 Ali, gospodine Krivokapiću, ako tako budemo razumjeli član 101 samo ćemo taj član 
koristiti. Ja ću Vam dati vrijeme, kratko, evo da iskoristimo, ajde da pokušamo u okviru minuta da 
date svoje, ali da idemo dalje. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:47:59) 
 
 Lično je sve bilo, sve je bilo lično. Ja bar znam kako funkcioniše DPS i zašto ko služi u 
DPS-u, pojedinačno znam zašto ko služi. Ako već pitate o koaliciji, a bar sam naučio koja uloga je 
kome namijenjena. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:48:13) 
 
 Ovo je malo uvredljivo sad što pričate. Ovo je malo uvredljivo. 
 



 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:48:17) 
 
 Kako da kažem, ko ima koju ulogu. Jeste li Vi direktor DPS-a, Vama je uloga direktora 
DPS-a, šta je tu uvreda? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:48:25) 
 
 Nije. Ok to nije uvreda, to je pohvalno. Dobor. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 12:48:29) 
 
 Pa ne, nije uvreda, pa to kažem, ja ću Vam reći da je pohvalno. Eto ako vam to znači ja 
mislim da je to pohvalno. 
 Naravno, ja sam pričao o ekonomiji kao što znate, nisam pričao o kategorijama, čak sam 
pričao nepolitički, pričao sam o onome što je istina, zato to toliko boli. To su brojevi. Nema veze, 
nama je kreditni rejting pao tu đe je pao. 
 Gospodin Nikolić radi ono što je radio kad je bio nezavisni novinar, ja to razumijem i koliko 
je bio nezavisan tada toliko je nezavisan i sada i opet nije uvreda, i opet nije uvreda, ali su ovo 
brojevi. Ovo su brojevi koje možete odlagati, možete odložiti još pola godine, godinu, završavam 
sa tim, neću ići dalje od toga. Jabuka što više trula stoji na stablu kad padne raspašće se više. Ne 
volim da se to vidi, ne volim da se to desi, ali to jednostavno čak tautologija, nije više čak ni 
očekivanje, nije čak više ni procjena, ekonomija vam to govori. Naš kreditni rejting, naše stanje, 
uporedite se sa drugima u regionu, sve će vam biti jasno.  
 Ponavljam, čak sam pohvalio Vladu, čuli ste. Vlada radi što može, ali novca nema, 
jednostavno novca nema. Kasa je tu đe je i to je briga. Ali ako uđemo u vakum, i vama hvala što 
ste mi omogućili taj minut, ovo neće biti rasprava ovo će biti svađa. Svađe imate već sa ovima, 
možete i sa nama, nije nikakav problem, nagledao sam se onih koji su se svađali, ali vidio sam i 
leđa svima. Desiće se to i ovdje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:49:56) 
 
 Proceduralno. 
 Da čujemo, član 102 definiše obavezu nekog ko zahtijeva proceduru. Poslaniku koji želi da 
govori o povredi Poslovnika proceduru mora da kaže šta je prekršeno. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (05.05.20 12:50:21) 
 
 U ime Kluba poslanika SDP-a tražim pauzu i Kolegijum, ja Vas molim da to ispoštujete. Ne, 
molim vas, tražim pauzu. Može koleginica proceduralno, tražim pauzu. Uvijek smo poštovali pauzu 
kad klub poslanika traži, ja vas molim da date pauzu, ako ćete da se držite principa kojeg smo se 
držali do sada. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 12:50:54) 
 
  
          Ja ću dati pauzu od pet minuta, držaću se principa, ali ću to tražiti i od vas. Sad dajem 
pauzu od pet minuta. 
 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:32:22) 
 
 Nastavljamo sa radom. 
 Imali smo nekoliko zahtjeva. Imali smo zahtjev Suada Numanovića, to mi piše ovdje jer mi 
je ostavio predsjednik Brajović, a nakon toga imali smo i zahtjev poslanice Bošnjak. /upadice/ Nije 
zapisano, ali kao predlagač može. 
 Prvo dajem riječ Suadu Numanoviću, pa onda Branki Bošnjak. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (05.05.20 13:34:23) 
 
 Javio sam se za repliku iz prostog razloga što sam u izlaganju poslanika Krivokapića čuo 
ne po prvi put da je zdravstvo Crne Gore prodato bez cijene. Ja sam siguran da je istina sasvim 
drugačija, zdravstvo funkcioniše kao javna institucija. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:34:50) 
 
 Gospodine Numanoviću, ja zbilja želim da ovaj član 101 poštujemo vrlo precizno. Znači, 
saglasan sa Vama da je to kvalifikacija koja utiče na sistem, ali da ne bi baš dodatno komplikovali 
vođenje ove sjednice, Vi ćete me kao lični prijatelj i kao neko ko je bio ministar zdravlja i obavljao 
druge resore u Vladi, razumjeti. Te kvalifikacije se slažemo da nijesu dobre, ali nijesam siguran da 
su u ovom momentu, kažem u ovom momentu, za repliku po članu 101. Ja očekujem Vaše 
razumijevanje. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (05.05.20 13:35:29) 
 
 Cijenim Vaš stav po ovom pitanju, ali imao sam potrebu samo da kažem, zbog građana, ni 
Vlada ni Skupština nije zdravstvo Crne Gore prodala bilo kome nego je ostalo u vlasništvu svih 
građana Cne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:35:48) 
 
 Hvala Vama. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (05.05.20 13:35:54) 
 
 Ja reagujem zbog toga što sam očekivala od Vas, kada je bila ova replika ili već ne znam 
nezaslužena replika koju je dobio kolega Nikolić iz Vaše partije, on je govorio u toj svojoj replici o 
trgovini. Kao da se radi o Tuškoj pjaci, tražili ste ovo mjesto, a nijeste dobili. Uzeli ste ove resore 
ove ne. Vi kao predsjedavajući ste trebali da reagujete i da pozovete Tužilaštvo da to preispita jer 
se očigledno radi o Tuškoj pjaci i na taj način se ovdje dijele funkcije i dijele resori unutar vlasti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:36:33) 
 
 Hvala. 
 Nastavljamo dalje. Dajemo riječ predstavniku predlagača gospodinu Miliću. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 13:36:44) 



 
 Hvala. 
 Ja još nijesam vidio da nekome tako brzo da krene da teče vrijeme prije nego što 
progovorim išta. Jer ako se ustanem već je jedan minut otišlo, ali ja ne pričam previše tečno pa 
sam makao ovu masku. 
 Gospodine Krivokapiću, nije tajna da se nas dvojica u dužem vremenskom periodu 
poznajemo i razlikujemo po mišljenjima, po mnogim pitanjima, ali smo se u nekim pitanjima i 
slagali. Mislim da za razliku od nekih drugih situacija to gdje smo se slagali je valjalo Crnoj Gori i 
bilo je za korist svim građanima Crne Gore. 
 Ovaj zakon je predložen od strane koleginice Pavićević i mene, ne samo da se pita gdje su 
pare nego da pokažemo, znam vidim da su puni mediji informacija o negativnom rejtingu, o svemu 
ostalom, negdje svi zajedno moramo da razmislimo što mi možemo da uradimo da Crna Gora sa 
što manje štete izađe iz ove krize.  
 Prvo, korona nije uništila ekonomiju Crne Gore, korona je samo pokazala slabosti 
ekonomije Crne Gore i u dužem vremenskom periodu. 
 Drugo. Za sve postoji rješenje. Zaista sam, bez obzira na sve, nisam utopista, ali imate 
krizu i imate jasno pruženu ruku od strane opozicije. Ne kažemo da smo u pravu, ali pokazujemo 
dobru volju da predložimo rješenja koja će funkcionisati.  
 Samo da odgovorim jednom kolegi. Gospodine Krivokapiću, znate kako je u Njemačkoj 
riješeno pitanje privatnoga rada u državnim bolnicama? Tako što radite do tri sata kao državni 
ljekar, a u istoj ordinaciji nakon pet obavljate svoju privatnu praksu. Znači postoje sistemi koji 
funkcionišu već duže vremena na način koji daje rezultat.  
 Ono zbog čega sam se posebno ustao je da je narod Crne Gore počeo da daje odgovore. 
Ja sam postavio prije mjesec i nešto, mjesec i po, pitanje da mi se dostavi plan interventnih 
nabavki, gospodine potpredsjedniče Parlamenta. Taj plan još uvijek nemam, ali su se građani 
organizovali i imate fejsbuk stranice - Kupujmo domaće. Tamo već imate 22 ili 23.000 članova koji 
su se priključili gdje to počinje da funkcioniše. Jer, ja sam postavio pitanje - da li ste napravili 
predlog u ovoj kriznoj situaciji da džava stane iza svakoga, pa i najmanjega poljoprivrednoga 
proizvođača i da mu se kaže - jedno je sigurno, biće ti plaćeno. Svi tvoji tržišni viškovi će biti 
otkupljeni. Tako se spašava. 
 Druga stvar, ovaj predlog ovdje koji smo uradili, kolege su tumačili, izivinjavam se 
potpredsjedniče, rekao sam minut je pošao u onom početku kako smo krenuli.. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:40:06) 
 
 Vi ste dosta toga iskoristili čak i pitanje, vrlo kreativno tumačenje Poslovnika da sad 
iskoristite, dosta je prošlo vremena. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 13:40:13) 
 
    Dobro. Možemo oko toga da diskutujemo, a evo završavam sa ovim što je po mom 
mišljenju ključno. 
 Ovaj predlog koji smo uradili odnosi se na tekuću potrošnju budžeta i budžetskih fondova. 
Vi ste čovjek koji zna strukturu države, ali sam ja nekim kolegama morao da pošaljem tu strukturu 
države da bih objasnio da u ovom trenutku država odvaja 15,91% za zdravstvo a u isto vrijeme za 
birokratiju koja ne uključuje ni Policiju ni obrazovanje ništa drugo 15,80%. Samo zbog toga što, a 
ja ću poslati svim kolegama to da bi mogli da vide, samo zbog toga smatram da je trebalo da 
postoji dovoljno modela kako ćemo napraviti uštedu na ovoj strani. I završavam sa ovom 
rečenicom, a to je upravo ono što su napravili iz Instituta za javno zdravlje.   
 Kolege doktori koji sjede u ovim klupama, imam njihove zahtjeve koliko im treba za njihove 
domove zdravlja. Kad skinu bijeli manatil, uđu u ove klupe, zaborave da su sami da tražili više 
para. Zbog toga mi danas imamo ovakvu situaciju. Hvala Vam, gospodine Gvozdenoviću. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:41:31) 
 
 Hvala Vam. 
 Kao što znate poslanici koji su po profesiji doktori, daju podršku boljem statusu 
zdravstvenih radnika, s tim što oni samo traže da to bude dugoročan proces, da to ne bude 
kratkoročne, nego dugoročne mjere koje na jedan kvalitetan način mogu da budu organizovane.  
  
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 13:42:02) 
 
 Ne, ne, ja mislim da je intervencija bila u skladu sa onim o čemu sam govorio, s tim što 
jednu stvar samo zaboravljate. Predlog koji smo učinili, gospođa Pavićević i ja, je upravo 
dugoročan jer predviđa obavezu svih nas da imamo minimum koliko moramo da ulažemo u 
zdravstvo. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:42:23) 
 
 Hvala. 
 Iako Vam nijesam dao riječ, Vi ste iskoristili to pravo. Govorili ste i o mjerama koje su 
vezane za poljoprivredne proizvođače. Podsjetiću vas da u programu za poljoprivredu postoji 
poseban dio koji je potpredsjednik Simović i šef Nacionalnog koordinacionog tijela iznio kad smo 
imali prošireni Kolegijum, a kasnije to i formalizovala Vlada u skladu sa ekonomskim, drugim 
ekonomskim mjerama gdje se definišu određene aktivnosti koje su vezane za otkup domaćih 
proizvoda.  
 Sada se javlja, sad imamo Branku Bošnjak, proceduralno. Branka Bošnjak proceduralno, 
tako smo rekli. Vi sad tražite repliku na čije izlaganje? 
 Komentar, da čujemo. Ja nisam to čuo, možete li mi reći. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 13:43:23) 
 
 Mogu, negativan kontekst. 
 Dakle, rekao je da se ne slažemo. Kolega Milić je jedini iz opozicije glasao za moju smjenu, 
tako da je taj negativan kontekst u kontinuitetu. On misli da je negativno. Pokušavam da pričam o 
problemu, vjerujte. Nemam želje da se ovdje lično obračunavam ni sa kim nego s problemima. 
Kao što znate i svo vrijeme sam govorio o problemu.  
 Vrlo prosto ćemo to riješiti problem prodaje zdravstva. Pošto je taj protokol bio potpisan ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:43:49) 
 
 Uvaženi poslaniče, samo da Vam kažem nešto. Morate sada razumjeti moju poziciju. Ja 
poslaniku Numanoviću koji je bio i ministar po određenim resorima, kao što ste Vi bili na 
određenim pozicijama i pozvao se bio na određene elemente, ja nisam dao repliku i onda nije 
korektno da Vi uopšte sad komentarišete taj dio. 
 Ja sam siguran da se slažete sa mnom da je vrlo kreativno tumačenje vezano za 
poštovanje Vašeg zahtjeva za član 101. Ali sam smatrao zbog toga što smo otvorili bili određeni 
dijalog, očekivao sam da tražite komentar, a ne repliku, ali kad ste već bili ustali i rekli ste da imate 
nešto što ne želite da ponovite razumijem, reći ćete mi poslije o čemu se radi. Očekujem od Vas 
da ne komentarišete jer sam zamolio, i uvažio je gospodin Numanović, koji je mogao da insistira 
kao što insistirate sad Vi na određenoj replici. On nije insistirao, Vi insistirate, zbog insistiranja sam 
dao i sad očekujem da onda poštujemo takav stav. Izvolite. 



 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (05.05.20 13:45:30) 
 
          Smijem li ja da kolegi predlagaču govorim o zdravstvu?  
       Govorim o zdravstvu, ne odnosi se na kolegu Numanovića, poštujem njegov stav, tražim 
nešto za Parlament, za mene i vas, isto tražim da se protokol dostavi ovom parlamentu da vidimo 
što je to bilo, da li smo krivi. Ako smo krivi ja ću se izviniti svima ovdje, javno, samo tražim da mi 
se dostavi dokument. Ako ne može od nas nabavićemo ga preko Malte, znači nabavićemo ga 
preko Malte. Meni i Vama da se dostavi. Vi i ja smo bolje informisani, ali da bi ga drugi viđeli.  
 Ovdje se radi, ponavljam, o nama svima zajedno. Kad zemlja padne u dug kao Grčka, nije 
bitno više ko je na vlasti. Narednih 30 godina oni moraju da imaju rast 2,8% da bi vraćali dugove. 
Grčka je bila i sad je jača ekonomija od nas, po svojoj strukturi. Ovo je zajednička briga, ovo sam 
pričao i u vlasti da ne misli neko da je opoziciona priča. Riječ pohara nijesam smislio u opoziciji 
nego sam pričao u vlasti. Neznanje i korupcija nijesam rekao iz opozicije nego sam rekao u vlasti. 
Protiv projekta prodaje Elektroprivrede i drugih stvari sam bio iz vlasti, zdravstvo nisam mogao jer 
nijesam bio više u vlasti. Znači, jednostavno ne govorim ništa što nisam govorio iz vlasti. Sve su 
ovo kategorijalne stvari, starije su i važnije od nas ovdje. Trajnije su od nas ovdje.  
 Briga da tonemo u dug je briga o državi, nije briga opozicije. Briga je ako hoćete i o vama 
kao vlasti, da ne padnemo, rekao sam, kao trula jabuka i raspadnemo se na sto djelova. Neko će 
ovu metaforu shvatiti ovako neko onako, oni koji me tumačio dobronamjerno će shvatiti i znaju što 
pričam i što mislim. Možemo o tome zatvarati oči ovdje, možemo ubrati poen, dva, tri, devedesete 
godine su se ubrali poeni na ono što je bilo ludilo za Crnu Goru, međunarodne sankcije, ratovi, na 
to su se dobijali izbore. Sve to može da se desi, ali ovi ljude koji sjede ovdje sa svih strana imaju 
obavezu da prave trajne politike, ne partijske politike i to je moje shvatanje politike.  Bio u vlasti, 
bio u opoziciji, isto je. Ovo mi je drugi put u opoziciji, biće i treći i četvrti nadam se, ali to briga o 
kategorijama i nije kratka dobit, niti me interesuje kratka dobit šta ću nešto reći. Možete izvući citat 
i za 20 godina i staviti mi ga ponaosob,  kao i ja vama. I to je način na koji želim da pričamo. 
 Lična uvreda. Izvinjavam se još minut, zaradio sam toliko za 30 godina. Znate što bih ja 
mogao sa svim svojim privilegijama koje sam dobio kao 13 godina predsjednik Skupštine, kao 
predsjednik Parlamentarne skupštine OEBS-a, mogao da koristim ovđe u lične partijske svrhe, pa 
to nijesam nikad uradio, kao što znate. Nikad nijesam uradio, nikad ne želim što sam saznao kao 
državnik da koristim kao partijski predstavnik, jer je to štetno po državu, a moglo bi biti korisno po 
partiju. Ne želim tako da živim i da se ponašam jer znam i da i poslije mene i prije mene, poslije 
vas i prije vas treba da dođu bolji od nas ali da služimo istoj ovoj Crnoj Gori. Politika je prolazna 
čak i za nas koji smo čitav život u njoj, ali država mora da bude nešto što nas okuplja na dugi rok, 
ne na jedan mandat, na jedne izbore nego na dugi rok i to je ono kako želim da pričamo ovdje. 
Ako ne možemo prošao sam onu prethodnu državu, SRJ, kad nismo mogli da pričamo tako, nje 
više nema, a za ovu ću se boriti kako sam se borio od početka do kraja. Ako ne možete tako da 
pričate, spreman sam na svaku drugu priču, ali ne želim da pričam tako, ne želim da pričam tako. 
Ako me natjerate pričaću i tako. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:49:14) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ Danijelu Živkoviću. 
  
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (05.05.20 13:49:26) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani i građanke Crne Gore, 
 Evo već nekoliko dana, kroz različite forme zakonskih rješenja, raspravljamo o mjerama 



koje bi trebalo da institucije sistema država preduzme kako bismo umanjili posljedice koje je 
izazvala epidemija korona virusa u Crnoj Gori. Čini mi se da se tu nadziru dva aspekta kompletne 
ove priče. 
 Prvi aspekat se odnosi na to koliko je zdravstveni sistem u koordinaciji sa drugim 
institucijama odgovorio na pojavu epidemije korona virusa u Crnoj Gori. Drugi aspekt, koji se 
odnosi, prije svega, na ove ekonomske mjere koje se predlažu u kontinuitetu, evo rekao bih kako 
od strane kolega iz opozicije koje raspravljamo već evo nekoliko dana. Čini mi se da makar što se 
tiče prvog segmenta ove priče i odgovora zdravstvenog sistema ne bismo trebali da imamo bilo 
kakvu dilemu u pogledu odgovora institucija koordinisanih aktivnosti na suzbijanju širenja 
epidemije korona virusa. Možda smo mogli izabrati neki drugi koncept. Možda bi neko rekao zašto 
ste zaustavili ekonomski život u Crnoj Gori pa danas imamo određene, negativne efekte po 
ekonomiju i privredu u Crnoj Gori. Ja bih rekao da taj koncept nije dobar iz prostog razloga što je 
ovaj koji smo izabrali kao država, odnosno nadležne institucije, poštujući ono što je riječ struke, je 
iz mog ugla viđenja mnogo kvalitetniji. Zbog čega? Zbog toga što smo se odlučili za koncept 
očuvanja biološke supstance vjerujući da će zdrava biološka supstanca kreirati neku novu 
ekonomsku vrijednost.  
           U svakom drugom slučaju, svakoj drugoj situaciji sigurno bismo imali veliki problem da 
sačuvamo zdrav zdravstveni sistem koji ne bi mogao da odgovori pravovremeno i kvalitetno onako 
kako je odgovorio naš zdravstveni sistem koji je svih ovih prethodnih, rekao bih mjeseci, bio tako 
žustro kritikovan. Naravno, možda je bilo nekih elemenata za tu kritiku, ali vjerujem da danas 
postoji to mjesto, taj stožer oko kojeg bi trebalo svi da se okupimo, a to je da je ovaj zdravstveni 
sistem u koordinaciji sa drugim institucijama pravovremeno i kvalitetno odgovorio i danas imamo 
mnogo manje posljedice od epidemije korona virusa nego druge zemlje u regionu. Ne vršim 
nikakve komparacije, ne vršim nikakvu glorifikaciju onoga što su radili ljudi u sistemu iz prostog 
razloga što mislim da ti ljudi rade svoj posao kao što mi radimo naš posao ovdje u Parlamentu, ali 
ipak mislim da je to za pohvalu i vjerujem da je to mjesto oko kojeg bi trebalo svi da se okupimo. 
Da li ima elemenata kritici ili nema svako neka se legitimiše pred građanima Crne Gore onako 
kako on smatra da treba i kako misli da treba da prezentuje svoju politiku.  
 Ne pada mi na pamet niti se usuđujem da pričam o kompetencijama ljekara i ljudi koji se 
nalaze, kako se to danas kaže, na prvoj liniji fronta iz kojih god oni redova dolazili i kako god 
intimno razmišljali o određenim politikama. Mislim da je struka danas nadvladala politiku i to je 
dobro za Crnu Goru. 
 Kada govorimo o ovim ekonomskim efektima, čini mi se da se dosta prethodnih dana 
govorilo oko nekih inicijativa kako preusmjeriti sredstva sa jedne budžetske pozicije na drugu 
budžetsku poziciju i čini mi se da nam se ta inicijativnost svodi jedino na to. Dakle,da 
preusmjerimo sredstva iz budžeta sa jedne pozicije na drugu ne bismo li valjda na taj način 
napravili kvalitetniji i produktivniji sistem nego što je on sada.  
 Samo ću napraviti jedno podsjećanje. Da bismo imali dovoljno sredstava nama su ta 
sredstva potrebna za funkcionisanje u javnom sektoru iz realnog sektora. Nama je potrebna 
upravo privredna aktivnost da bismo govorili o povećanim zaradama ljekara, o povećanju zarada 
ukupno u javnom sektoru, svim onim ljudima koji danas učestvuju u radu ovog sistema. Ne 
govorim samo o vatrogascima, ljudima iz oblasti zaštite i spašavanja, bezbjednosnog sektora, 
dakle morate imati realnu podlogu da biste imali kasnije dovoljno novca da nekome povećate tu 
zaradu. Znam da imamo svi konsenzus i razmišljanje jednako da svima treba povećati plate, pa i 
samim zdravstvenim radnicima. Ali moramo ipak razumjeti u ovom momentu koliko su te realne 
mogućnosti ne samo naše ekonomije nego svih drugih ekonomija, evo zemalja u regionu, pa ne 
upoređujući se ni sa zemljama regiona nego drugim evropskim zemljama koliko je realno očekivati 
da neko poveća zarade u ovakvim okolnostima. Ako kažemo da je to demagogija i populizam 
može nam se neko naljutiti, ali ja to tako razumijem i ne razumijem nikako drugačije. Nemam 
potrebu da kreiram ambijent u kojem ću smatrati neki predlog kolega iz opozicije kao da nije 
kvalitetan. Možda oni posmatraju to iz jednog ugla, mi imamo drugačiji pogled na ove stvari, a to je 
da sredstva, po mom mišljenju, treba usmjeriti tako da pokrenemo privrednu aktivnost i da je 
vratimo na one tokove kakve smo imali u prethodnom periodu. 
 Da podsjetim samo na još jednu veoma važnu stvar, a to je da je Crna Gora imala najveći 
evropski rast u Evropi za prethodne dvije ili tri godine. Niko nije predviđao da će se desiti situacija 



sa korona virusom. To nijesmo mogli da predvide ni mnogo veći ekonomski sistemi od našeg. Da 
smo nastavili ovim tempom za narednih nekoliko godina, ne bismo možda ovdje u ovom 
parlamentu raspravljali o potrebnosti povećanja zarada nego bismo to konsenzualno usvojili u 
ovom domu. Prema tome, vjerujem da imamo sasvim dovoljno prostora da zaključimo, ključnu 
činjenicu, a to je da je ukupan sistem u Crnoj Gori danas odgovorio kvalitetno na pojavu korona 
virusa. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:55:19) 
 
 Samo trenutak. Nastavićete. Dok sačekamo, ispred opozicije su sljedeći govornici Budimir 
Aleksić i Goran Danilović. Vi izvolite dok oni uđu u salu. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (05.05.20 13:55:26) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Još jednu finalnu, tu ću i zaključiti. Sada nam je potreban konsenzus oko mjera koje ćemo 
preduzeti u narednom periodu. To podrazumijeva da ne možemo previše izlijetati iz kolosjeka sa 
različitim inicijativama koje možda neće dobro donijeti ukupnom ozdravljenju našeg sistema, dakle 
saniranju ovih posljedica.  
 Prema tome, sada nam je potrebna sva pamet, potrebna nam je odgovornost i najveći 
stepen solidarnosti, kako bismo umanjili posljedice pojave korona virusa u Crnoj Gori. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:56:02) 
 
 Hvala. 
 Riječ dajem Budimiru Aleksiću. 
 Dogovoreno je da radimo bez komentara, sad mogu da vam kažem i vrijeme koje su 
iskoristili određeni klubovi. Znači, mislim da ni ovi ovdje koji su, teško će moći da iskoriste ako se 
budemo držali tog kriterijuma. Pa evo predlažem da damo riječ gospodinu Budimiru Aleksiću. 
 Izvolite gospodine Aleksiću. /upadice/ 
 Imaćete pravo, ja određujem dinamiku. Dajem riječ Budimiru Aleksiću. 
 Pročitaću član 96 stav 7: "Izvjestilac odbora ili predstavnik predlagača u toku pretresa može 
govoriti više puta, a što se tiče dinamike to određuje predsjedavajući". 
 Dajem riječ Budimiru Aleksiću. Izvolite. 
 Uvaženi poslanici, uvaženi građani, Klub poslanika SNP-a, DEMOS-a je iskoristio više od 
polovinu vremena koje je bilo dogovoreno na Kolegijumu. Očekujem da predsjedavajući vodi ovu 
sjednicu u skladu sa Poslovnikom. 
 Samo mi recite koji član je predsjedavajući prekršio, to je vaša obaveza u skladu sa članom 
102 izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 13:58:00) 
 
  Prekršili ste član 101.  
 Ja kažem koji ste prekršili, a Vi meni kažite koja je obaveze. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:58:04) 
 
 Član 101 je pravo predsjedavajućeg, to nije Vaše pravo tako da nijeste iskoristili. 
 



 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 13:58:08) 
 
 Ne, ne, pa upravo to pravo predsjedavajućeg ste prekršili. Da se dogovorimo nešto, ja ću iz 
kolegijalnosti prema gospodinu Aleksiću zaustaviti, ne ne, nemojte me odlikovati, zaustaviti ovu 
moju reakciju, ali insistiram na tome da kao predsjedavajući slušate šta svi poslanici govore. Znate 
da nikad nijesam ustao da nije bilo razloga, jer su progovorene neke stvari koje ne odgovaraju 
istini. Poštujem način kako želite da radite dalje. Vjerovatno će biti prilike da objasnim to kroz 
komentar. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 13:58:45) 
 
 Što se tiče vaše principijelnosti ja nemam Vaše viđenje, kako Vi to kažete, ne slažem se sa 
Vama oko toga. Potpuno suprotno mislim vezano za to. Što se tiče slušanja, teško bih mogao da 
vam kažem ponekad kako mi je naporno da čujem određene stvari, više zbog vas nego zbog 
nekog drugog. 
 Izvolite gospodine Aleksiću. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (05.05.20 13:59:07) 
 
 Uvaženi predlagači, poštovani građani, 
 Odmah na početku želim da kažem da ću ja lično i Demokratski front podržati predloge koje 
su ovdje podnijeli poslanici Socijalističke narodne partije iz razloga što su veoma konstruktivni. 
Dakle, riječ je o tome da se javni dug graniči na 60% BDP-a. Mi znamo da je naš javni dug ripio 
preko 75% sa tendencijom daljeg rasta. Naravno i vaš predlog da se 25% tekućeg budžeta 
opredijeli za zdravstveni sistem Crne Gore. Međutim, šta god mi ovdje predložimo, vlast kaže da 
nema para, kažu da je to demagogija, da je to populizam, čak se čulo da je to i van pameti.  
 
 Vi ste po zanimanju i ekonomista ja nijesam, da li ste Vi zaista ovo dobro sagledali - imamo 
li mi novca po vašem mišljenju,  to je pitanje. Tvrdim da mi imamo novca. Ja sam i u prošloj svojoj 
diskusiji prije dva dana dokazivao da postoje pare i da sve što predlaže opozicija može da se 
isprati ako postoji dobra volja. Mi smo ovdje predlagali prošle nedjelje, ponoviću, da se svim 
punoljetnim građanima Crne Gore da 222 evra na ime jednokratne pomoći, maloljetnim 111 evra, 
dakle u pitanju je jedna prosječna zarada, odnosno pola prosječne zarade, da sve to iznosi 3% 
bruto društvenog proizvoda, iskazano u novcu to je 125 miliona evra. Pa kažu da nema 125 
miliona evra, a onda pitam kakvu ima ulogu Deripaski 135 miliona evra, pa pitam kako ima 155 
miliona evra partijskom preduzeću Montenegro Airlines na ime državne pomoći. Vi ste kazali da je 
400 miliona evra izneseno iz zemlje od strane samo jednog funkcionera, a mi znamo da je 
izneseno pet milijardi iz zemlje. Ne iznosi se to iz zemlje u kojoj nema novca, nego je to iznijeto 
bio je novac i iznijet je iz zemlje, pet milijardi, samo jedan finkcioner je iznio skoro 10% toga. Doći 
će na red, znaće se. To je govorio pokojni gradonačelnik Nikšića Labud Šljukić u jednoj svojoj 
kampanji imao je spot pa kaže, "Znaće se, znaće se, sve će se znati i šta se bijeli u gori zelenoj i 
koji ono dobar junak bješe".  
           Doći se vrijeme, pa će se znati i koji su to drugi funkcioneri što su iznosili milione, ne 
milione nego desetine i ne desetine nego stotine miliona, kao što ste vi kazali iznijeto iz zemlje, a 
onda kad mi nešto predložimo iz opozicije kažu nema novca i to je populizam. Da nema novca ne 
bi plate ovolike bile njihovim funkcionerima. Evo jedna je gospođa ovdje pominjana dva dana koja 
je primala do prošle godine 11 hiljada, pa ove godine sedam i po hiljada, pa su joj sad smanjili na 
skoro četiri hiljade. Čitam u imovinskom kartonu, ima četiri stana od koji je dva dobila od države. 
Pa, onda svi ovi funkcioneri  koji su dobili stanove zabadava, po bagatelnim cijenama. Evo ovdje 
ima kolega, znam dvoje koelga koji su dobili stan pa otplaćuju sve to, to je smiješna cifra koju 
treba da otplate. Evo ja ih pozivam da dokažu da imaju ljudske časti i poštenja i da otplaćuju te 
rate kao što otplaćuju obični građani Crne Gore i mladi bračni parovi koji uzimaju stan po tržišnim 



cijenama. Zna se koliko je  kvadratni metar stana u Podgorici, a funkcioneri DPS-a poslanici, 
ministri, direktori u državnim firmama taj stan dobiju za 10 - 20 hiljada evra.  
          Znači, novca ima, ali treba da ga raspodijelimo svi. Evo apel svim tim humanistima koji kažu 
da smo mi populisti i demagozi konkretno da daju doprinos svojoj voljenoj državi Crnoj Gori za 
koju izgoreše, navijaju po svijetu, putuju, navijaju za repreznetaciju, pa taj patriotizam da iskažu i 
na taj način. Da kažu, imamo velike plate, plaćaćemo kredite kao i svi drugi građani Crne Gore i 
otkupićemo te stanove po tržišnoj cijeni.  
 Znači, sijaset primjera ima da ova zemlja ima novca. Ponavljam, pet milijardi su iznijeli iz 
nje, iz puste, i to je ta pohara, neko kaže pljačka, neko pohara, neko krađa, naš jezik je bogat tu 
postoje razni termini, ali da para ima, ima. Onda nema za ljekare 30%. Ne Boga mi, oni tamo koji 
su prošle nedjelje sjedjeli preko puta nas oni u milioneri u novcu i nekretninama. Zato DPS neće 
da usvoji naš Predlog zakona da se preispita nelegalno stečena imovina, pa da sve te milionere 
pitamo odakle im milioni. Neće oni to. Zašto neće? Pa zato što bi trag doveo, ali doći se i to 
vrijeme, dolazi i to vrijeme i surova diktatura i period okrutne vladavine surovog diktatora bliži se 
kraju pa će doći sve na red i pravda će zakucati na svačija vrata. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 14:04:43) 
 
 Komentar na izlaganje gospodina Aleksića ima predlagač. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 14:04:46) 
 
 Gospodine Aleksiću,  
 Ja u stvari odgovaram na pitanje, ali vjerovatno će biti tu osnova za dodatno. Vi ste pitali da 
li smo mi dobro ovo vidjeli, da, kao ekonomista. Znate kako, ovdje je ispred mene dokument 
Ministarstva finansija Crne Gore gdje jasno piše gore, potrošnja tekućeg budžeta i budžeta 
dražavnih fondova. Kaže se da se za opšte javne službe, znači za birokratiju bez odbrane, bez 
bezbijednosti, bez obrazovanja, bez ekonomskih poslova, bez poljoprivrede, ribarstva i svega toga 
ostaloga, znači čista birokratija ova država odvaja 15,80% tekućeg budžeta. Stavka pored toga je 
da za zdravstvo, a zdravstvo nijesu samo plate nego i ulaganja i sve ostalo odvaja se 15,91%, što 
bi rekli da smo ovim prijedlogom budžeta dobili da su jednaki birokratija i oni koji nam spašavaju 
živote. Mi imamo priliku, gospodine Aleksiću, upravo zbog korona free, kako se kaže to, na 
starocrnogorskom, ekonomije, da se obezbijedi da ovi rezultati koji su nesumnjivo dobri 
zdravstvenog sektora koji nikoga od nas nije iznenadio. Ja sam čitao od kolege Danilovića 
tekstove vezane za ljude koji su u njegovoj partiji i koji su doprinijeli značajno, ali nijesmo nigdje 
vidjeli te ljude da su negdje oni bili na knferencijama za štampu i koliko ima tih doktora ovdje koji 
neće se čut da se hvale sa tim.  
          Ovo je uspjeh Crne Gore, ako je ovo uspjeh Crne Gore, odnosno zdravstvenog sektora koji 
nikoga od nas to nije iznenadilo, ja još jedanput ponavljam, oni su prvo položili zakletvu 
Hipokratovu, pa onda su krenuli da rade svoj posao. Oni imaju obavezu više nego svi mi. Sada 
kad stavite u odnos da imate da odvajate, znate koliko je ovih 15,80%, gospodine Aleksiću, za 
birokratiju, to je 270 miliona evra košta nas birokratija u Crnoj Gori. Ako me pitate gdje su pare da 
se ovo obezbijedi da imamo kvalitetno zdravstvo, upravo u tome da napravimo funkcionalnu 
državnu upravu, funkcionalnu javnu upravu. Upravu koja neće biti stjecište onih koji su zbog 
partijske pripadnosti dobili posao, nego onih koji znaju i da konačno u Crnoj Gori bude bitno što 
znaš, a ne koga znaš. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (05.05.20 14:07:57) 
 
 Ja sam sad tražio samo da me inforimišu koliko traje ova tačka dnevnog reda poštujući 
Poslovnik član 99, jer je dogovor kad zavšimo tri sata automatski se prekida i ja tada kažem - 
konstatujem da je pretres završen, a izjasnićemo se naknadno. Samo da znate.  



 Sad dajem riječ Borisu Mugoši, poslije toga Goranu Daniloviću. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (05.05.20 14:08:25) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, 
 Zaista ću se potruditi da govorim o tački dnevnog reda, jer vjerujte mi da siguran sam preko 
90% građana ne zna što je na dnevnom redu. Čini mi se da, uvijek pokušavam da imam pošten 
odnos prema njima i da govorim o onome što je tačka dnevnog reda, pa i ako nijesu saglasni sa 
mojim mišljenjem pretpostavljam da cijene to što sam, čini mi se, korektan prema njima. Mislim da 
to treba nama svima da bude vodilja, jer primijetio sam da ova dva dana, ajde da budem skroman, 
85% rasprava se nijesu odnosili na ovaj predlog zakona. Čini mi se da se u javnosti stvara jedna 
neprincipijalna percepcija da onaj ko ne podrži ovaj zakon nije za povećanje zarada zaposlenim u 
zdravstvu, što je klasična neistina. Nema ovaj zakon veze sa tim, a objasniću u sistemskom smislu 
zašto nema veze. Čak sam jutros na jednoj televiziji čuo da danas poslanici raspravljaju o 
povećanju zarada zdravstvenim radnicima.  
 Zašto mislim da je ovaj zakon kada je u pitanju namjera njegova dobar, a to je da trebamo 
da težimo povećanju izdvajanja za zdravstvo i ja sam sa tim apsolutno saglasan, ne sad nego to 
stalno ističem, ali zašto mislim da je nedostatan? Iz dva osnovna razloga. Prvi je sistemski. Ovo je 
Predlog izmjena i dopuna Zakona o budžetu i fiskalnoj odgovornosti. Izvinjavam se većini 
građana, možda neće razumjeti ovaj prvi dio, ali imam obavezu da objasnim, jer se radi o, ne 
godišnjim zakonima u budžetu gdje mi određujemo koliko se izdvaja sredstava za određene 
sektore nego je ovo krovni Zakon o budžetu i fiskalnoj odgovornosti. Zakon koji u kategorijalnom 
smislu obrađuje od čega se sastoji budžet, kako se on planira, kome se podnose izvještaji, kakva 
postoje ograničenja u dijelu javnog duga, u dijelu budžetskog deficita, koji su limiti potrošnje za 
budžetske jedinice u smislu da se one određuju na osnovu fiskalne strategije koji donosi ova 
Skupština, a onda Vlada na osnovu te fiskalne strategije donosi smjernice fiskalne politike.   
 Tako da u ovom zakonu nema u sistemskom smislu mjesta da se unosi jedna ovakva 
norma koja govori o tome da se potrošnja u određenoj budžetskoj jedinici ograničava na procenat 
od tekućeg budžeta. Zašto, takođe, nema u sistemskom smislu mjesta za ovakvu stavku. Zato što  
ovaj zakon o budžetu i fiskalnoj odgovornosti promoviše princip programskog budžetiranja. To je 
standard u Evropskoj uniji, ne linijskog budžetiranje, to je nekad bilo. Da smo sada na linijskom 
budžetiranju imalo bi smisla. To znači - toliko za jednu oblasti, toliko za drugu, toliko za treću. U 
programskom budžetiranju, budžet svake godine zavisi od planiranih aktivnosti i prati se kroz 
efekat planiranih aktivnosti. To je ogromna sistemska razlika između proklamovanog standarda i 
kod nas i u Evropskoj uniji, programskog budžetiranja u odnosu na raniji standard koji se ticao 
linijskog budžetiranja. Ovo vjerovatno nije mnogima jasno, ali moramo, kada već govorimo o 
određenim stvarima, da govorimo, mi to često ističemo, jezikom struke.  
 Druga strana ove medalje koja je za mene nedostatna u smislu implementacije je li realno 
ovo rješenje. Pokušaću, uvaženi građani, da to svedem na konkretne cifre, da sada ne pričamo 
onako u oblacima. Trenutni budžet za zdravstvo je 285 miliona eura. Prošle godine je bio 250 
miliona eura, što znači da je ove godine povećan za nešto preko 30 miliona eura u odnosu na 
prošlu. Bez ovog dodatnog povećanja od deset miliona po osnovu povećanja zarada od 1. marta. 
Da se primjenio ovaj princip, trebalo bi u ovoj godini da bude 450 miliona eura, 160 miliona eura 
više nego što je planirano. Je li to realno u jednoj godini? Koliko god se mi sada trudili da pričamo 
nije realno. Je li to realno u godinama koje su pred nama da dostigne tu vrijednost? Jeste. Jer, ako 
bi bilo realno u ovoj godini onda bi budžet Fonda penzijskog i invalidskog i budžet za zdravstvo bio 
milijardu eura, što je 60% ukupnih izvora prihoda. Ako već pričamo realno, ne može se iz 40% 
tekućih izvornih prihoda finansirati cjelokupni ostatak sistema.  
 Navodimo često druge primjere zemalja u okruženju, kažu tamo se izdvaja toliko, tamo 
ovoliko. Moramo da razlikujemo strukturu zdravstvenog sistema, da li je samo javno zdravstvo, da 
li se finansira iz budžeta ili iz dodatnog osiguranja. Imam primjer jedne zemlje u okruženju koju je 
neko pominjao, gdje su mi rekli ljudi plaćam 40 eura dopunsko osiguranje svakog mjeseca, pitao 
sam ga zašto kaže - ne znam, gdje se 90% operacija plaća ogromna participacija osim teških 



malignih oboljenja.  
 Prema tome, ako upoređujemo podatke, moramo da uzmemo u obzir sve aspekte. 
Suštinski problem našeg zdravstvenog sistema jesu sredstva, trebaju da budu daleko veća, ali je 
suštinski problem strukturne prirode da imamo nesaglasnost između finansijskih prava po osnovu 
zdravstvenog osiguranja, finansijskih sredstava za njihovo zadovoljenje i kapaciteta da se sve to 
uradi. Dok mi ne počnemo suštinom da se bavimo, da u strukturnom smislu uredimo budžetiranje 
zdravstva, sve ovo drugo neće moći da nadomjesti taj osnovni nedostak koji imamo u 
zdravstvenom sistemu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:15:24) 
 
 Hvala, poslaniče Mugoša.  
 Poslaniče Miliću, komentar. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 14:15:34) 
 
 Iskreno očekivao sam ovakvu diskusiju mnogo ranije, zbog toga što smo željeli da se otvori 
priča o strukturi potrošnje tekućeg budžeta i budžetskih fondova. Gospodin Mugoša je konačno 
kao rijetko ko došao do nivoa i povezao brojke. Ono što predstavlja problem s ovim povećanjem 
koje ste pomenuli za ovu godinu, imate jasnu izjavu ministra zdravlja i ostalih, da ni jedan jedini 
cent od toga povećanja nije predviđen za povećanje plata nego je bilo predviđeno ovih 30 i nešto 
miliona evra za druge namjene.  
 Samo vam kažem, gospodine Mugoša, jednako se u Crnoj Gori odvaja 280 miliona eura za 
čistu birokratiju, za državnu upravu bez svih ovih ostalih prerogativa, bez obrazovanja, bez 
policije, bez zdravstva. Znate, gospođa Pavićević i ja smo upravo zbog toga što smo očekivali da 
će rasprava ići tim tempom nema se para, zdravstveni sistem je pokazao svoju snagu, predložite 
nešto što će biti održivo. Upravo smo sada predali amandman, gospodine Mugoša, kao predlagači 
ovoga zakona koji će biti uskoro na vašem stolu, gdje smo tražili, u skladu s ovim raspravama koje 
smo čuli ovdje, nepodijeljenu podršku svih vas da se obezbijede sredstva za zdravstveni sektor za 
ovih 200 doktora, gospodine Mugoša, koje traži ministar Hrapović, onda za 300 medicinskih 
radnika, za činjenicu da imamo u planu izgradnju infektivne klinike. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:17:38) 
 
 Hvala, poslaniče.  
 Izvolite, poslaniče Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (05.05.20 14:17:41) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. Zahvaljujem i kolegi Miliću na korektnoj i konstruktivnoj 
diskusiji.  
 Mislim da smo saglasni da treba značajno veća sredstva izdvajati za zdravstvo, to uvijek 
ističem, ali ne mogu da budem saglasan da se to radi u ovome zakonu jer, ponavljam, ovo nije 
zakon, ovo je kategorijalni pogled na budžet. Ovdje ne možemo da izdvajamo bilo koju potrošačku 
jedinicu jer onda bi trebalo da navodimo i limite potrošnje za sve ostale. Tako da u tom smislu 
prosto je bitno kada nešto predlažemo da bude sistemske prirode.  
 Kada govorimo o realnosti, često ste koristili termin opšte službe, pa i to bih htio zbog 
javnosti da navedem. Nije to baš administracija. Pročitaću iz ekonomske klasifikacije koju ste vi 
naveli. To su, u okviru ovih izdataka, sredstva za finansiranje izdataka izvršnih i zakonodavnih 
organa, finansijskih i fiskalnih poslova, inostranih poslova, inostrane ekonomske pomoći, opšte 
službe, osnovnog istraživanja, opšte javne službe, poslova javnog duga i transfera opšteg 



karaktera između različitih nivoa vlasti. Tako da to nije baš samo klasična administracija nego 
jedan malo širi opseg. U tom dijelu, nadam se, i ja to govorim, da će tih 450 miliona biti izdvajanje 
za zdravstvo u narednih godina. Ponavljam, ako smo ove godine 280 miliona, pa hoćemo 450 
miliona, morate priznati da to nije realno. Nije realno ako uzmemo u obzir kojim parama 
raspolažemo, a to su izvorni prihodi od milijardu i 700 eura, odnosno prihodi po osnovu poreza i 
doprinosa. Tu postoji između nas određeno nesaglasje, znači ne u namjeri nego u dinamici kako 
da dođemo do ispunjenja toga cilja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:19:48) 
 
 Hvala, poslaniče Mugoša.  
 Kao što sam najavio, kolega Goran Danilović, a neka se pripremi kolega Milutin Đukanović. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (05.05.20 14:20:00) 
 
 Uvaženi gospodine potpredsjedniče, uvaženi građani, dame i gospodo poslanici,  
 Nebrojeno mnogo puta smo požurili s tim da podignemo nekome spomenik i kako smo ga u 
žurbi dizali, znali smo u žurbi i da ga rušimo. Vjerovatno smo mnogo više puta pogriješili pa smo 
prekasno podizali spomenik, a najgora stvar u cijeloj toj priči je što je nebrojeno mnogo puta više 
bio u centru pažnje onaj koji je podizao spomenike prerano ili prekasno nego onaj kome je 
spomenik podizan.  
 Danas ovdje u Crnoj Gori očitujemo očiglednu namjeru da podignemo za života ljekarima 
spomenik i to treba da ih najviše zabrine. Čim smo toliko uprli da dokažemo kako su heroji nešto 
nije u redu. Zahvaljujem se maloprije kolegi Srđanu Miliću što je pomenuo ljekare koji su izabrali 
drugačiji politički put od onih koji imaju svoju profesiju, ali i svoje političko opredjeljenje i ono se 
zove Demokratska partija socijalista ili vladajuća većina. Imam obavezu u ime njih, 10% članova 
Glavnog odbora imamo 81 člana i devet ljekara i 15% su ljudi koji pripadaju medicinskoj struci, 
dakle ostatak su medicinski tehničari, da prenesem molbu da u njihovo ime nema niko pravo da ih 
naziva herojima. Oni misle da to nijesu. Budite sigurni da govorim u ime ljudi koji imaju zajedno 
više od 220 godina škole. Ponosan sam na činjenicu da bezinteresno pripadaju partiji kojoj 
pripadam ja. Vi ste svjesni toga, kada ljekar bira neku debelu opoziciju, da mu nije stalo do profita 
nego do želje da nešto promijeni. Ljudi moji, skoro je nepristojno i nekulturno s naše strane što se 
toliko upiremo da dokažemo kako smo primijetili herojstvo. Zaboravićete u tom proglašavanju 
heroja one koji su bez maski koje mi danas nosimo, ja iz revolta i bez obzira na savjet svoje 
koleginice neću da je nosim, nijesam mogao doći do nje kada je morala da se nosi. Danas ne 
želim da je nosim zbog toga što mislim tako kako mislim.  
 Drage koleginice i kolege, prekinimo više sa tim licitiranjem ko je heroj i ko će biti heroj. 
Prekinimo s podizanjem spomenika zdravstvenim radnicima jer, da vam budem vrlo iskren i 
posebno iskren prema predlagaču, nijesu svi isti zdravstveni radnici, nijesmo svi isti ni u politici, 
nijesu svi isti ni u sportu i u toj profesiji ima onih koji su heroji, pa po onoj Bulatovićevoj i heroji na 
magarcu i heroji u "majbahu" i heroji u "mercedesima" za iste pare. Podržaću predlog kolega koji 
su dali na dnevni red, usvojen im je ovaj zakon, da dokažem u stvari suprotno, da dokažem kako 
vi to nećete podržati i to s pravom, jer nema para. Ima uvijek viška priče, ali para nema. Zašto 
nema para, uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani, vas ne moram da pitam, vi to znate, da 
bude vrlo realni. Mi smo pare potrošili, čovjek bi rekao pojeli i možemo da se dičimo uspjesima i 
rastom GDP-a, ali mi novca u budžetu nemamo. Na nekim drugim adresama ima.  
 Sumnjam, uvažene koleginice i kolege, da ćete vi ikad smoći snage dok ste tako 
samostalno na vlasti da ga vi potražite, da vi zatražite taj novac da se vrati u budžet. Ne 
prigovaram vam zbog toga što realno kao i ja znate da u buždetu nema para, ali vam prigovaram 
što ste ćutali svih ovih godina. Gledajući kako se ovdje promovišu najveći bogataši i najsposobniji 
biznismeni oni koji su se nakačili na budžet, ovdje nema nijednog stručnjaka, a da svoj novac nije 
zaradio iz budžeta na privilegiju, na popust, na propust, kako god želite. Sada treba da se pitamo 
zašto nema para da se podrže zdravstveni radnici. Nema. Pojeli smo, uvaženi građani. Nijesmo mi 



njima pojeli novac nego smo, neka bude patetično, pojeli novac i svojoj djeci i treba zbog toga da 
se stidimo što rastući GDP je u stvari manje novca za generacije koje dolaze nakon nas. Lako je 
živjeti na pozajmici, lako je podizati spomenike od tuđih para. Mi na to nemamo pravo. Da budem 
na kraju vrlo konkretan i da ne bude da podržavam samo ovo što govore ljudi iz opozicije iako se, 
rekoh, u dijelu i ne slažem.  
 Uvaženi gospodine potpredsjedniče, podržavam javno ono što je ovdje rekao premijer 
Marković, prvi put možda od 2016. godine. Hajde da uzmemo, uvažene koleginice i kolege, pa 
neka ovo bude posipanje pepelom, radite kako vam volja, mislite šta hoćete, novac političkim 
partijama, novac od izborne kampanje, pola novca javnom RTV servisu, da se obavežemo 
posebnim zakonom da neće biti reklamiranja Vlade u izborne svrhe, da ćemo svi dobiti sve 
izborne liste, podjednako vrijeme na državnom servisu. Eto, na taj način ćemo možda doći do 
nekih deset miliona. Nećete vi ni to podržati.  
 Ja sam dokaz, uprkos svemu, zajedno sa svojim prijateljima, s onih 10% ljekara, sa onih 
15% zdravstvenih radnika, u stranci koja jedan cent ne prima iz budžeta, da stranka može da 
funkcioniše i bez budžeta. Javno vas pozivam, napravimo radnu grupu, želim da budem u toj 
radnoj grupi, hajde da se odreknemo svih tih primanja i da vodimo kampanju od kuće. Ako mogu 
djeca da uče od kuće možemo i mi od kuće. Hajde da to učinimo samo da zabranimo reklamiranje 
Vlade i Vladinih projekata mimo onoga što se zove servisna informacija u vrijeme izborne 
kampanje. Nećete vi to uraditi. Nijeste nikad, zašto biste i sada. Zbog toga što bi ta tišina 
odgovarala razumnom glasu. Buka koju podignete u vrijeme izborne kampanje zaboravi i one 
spomenike i one spomeničare i one koji hoće da žive. Imam sedam minuta u ime Kluba 
nepotrošenih i sada sam na granici da završavam, mislio sam da bez opomene to dokrajčim. U 
svakom slučaju, završiću za 30 sekundi.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:26:53) 
 
 Ovo hvala je bilo samo podsjećanje, nije opomena. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (05.05.20 14:26:56) 
 
 Hvala, najljepše.  
 Dakle, javni poziv premijeru Markoviću da to učinimo zajedno. To govorim kao opozicionar. 
To govorim kao neko ko samofinansira stranku iz inata da dokažemo javnosti da može i tako. 
Zaslužili smo koliko vi neki da imamo primanje iz budežeta. Tri godine ih nemamo. Javno pozivam 
predsjednika Vlade da učini taj akt nesumnjivim, javnim, da ga potpišemo i da idemo u realizaciju, 
pa da vidite da se može i ovako krpeći naći neki novac.  
 Uvaženi kolega Miliću, budite sigurni da meni smeta ovdje, na kraju to kažem, dominantno 
samo jedna stvar kod kolega iz DPS-a. Treba komotno da kažete vi iz Vlade - nema para, ne zbog 
toga da je naš predlog nelogičan, logičan je da se povećaju plate i zdravstvenim i ne znam kojim 
drugim radnicima. Nema novca. Da ima ne bi uzimali vama od plate. Mada, ako hoćete pošteno, 
lakše je vama da uzmu od plate nego meni. Nikad za 20 godina bavljenja ovim poslom od države 
nisam dobio ni beskamatni kredit, ni stan, ni ni jedan jedini kvadrat. U mojoj familiji samo sam ja 
zaposlen. To košta, prijatelji moji, mnogo. Ispalo je da smo linearni, ispalo je da smo ravnopravni. 
Nije tačno. Hvala najljepše. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:28:22) 
 
 Hvala, poslaniče Daniloviću.  
 Nemojte shvatiti kao komentarisanje Vašeg izlaganja. Samo želim reći da, što se tiče 
sistema učenja u kući ili doma, to nije održivo poslije mjesec dana, to je moj utisak. Moja djeca uče 
kući, nadamo se da će se što prije svi vratiti u škole. Siguran sam da su projekti kao što je naše 
Ministarstvo uradilo dali rezultata, ali su ipak improvizacija i nadamo se da će izvući najbolje iz 



toga.  
 Najavio sam kolegu Đukanovića. Samo da najavim da bismo priveli kraju ovu dvodnevnu 
raspravu oko veoma bitnog zakona, kolega Đukanović, pa kolega Ibrahimović, kolega Mandić, 
kolega Rakočević i time zaključujemo sve učesnike u raspravi. 
 Izvolite, poslaniče Đukanoviću. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (05.05.20 14:29:30) 
 
 Poštovani građani, u svakom slučaju, u ovom Parlamentu je dobro razgovarati o visini 
javnog duga i pokušati na sve načine da se ova vlast ograniči da se enormno ne zadužuje. Kako 
stojimo što se tiče javnog duga. Crna Gora je na 31.12.2019. ukupno dugovala, odnosno javni dug 
je iznosio tri milijarde 788,82 miliona evra i to je predstavljalo 77,2% preliminarnog brutodomaćeg 
proizvoda. Radi građana da podsjetim, 2007. godine Crna Gora je dugovala 700 miliona evra i to 
je predstavljalo svega 33% brutodomaćeg proizvoda. Znači, Crna Gora je već otišla u dužničko 
ropstvo. Jedan od glavnih razloga je što u Crnoj Gori postoji enorman spoljnotrgovinski deficit koji 
iznosi dvije milijarde i dvjesta miliona evra. Toliko je iznosio u 2019. godini.  
        Zbog čega se to tako dešava enormno zaduženje samo ću vam pokazati na primjeru 
autoputa. U 2015. godini kada su ugovarani poslovi, autoput je trebalo da košta 809 miliona evra i 
vlast se hvalila kamata na kredit je 2%, grejs period šest godina i šta se desilo. Desilo se to da je 
već plaćeno 120 miliona dolara kamate i da je ova vlast iz budžeta potrošila oko 67 miliona dolara, 
a još nije počela da se vraća glavnica. Na dan kada počne da se vraća glavnica autoput će koštati 
građani Crne Gore jednu milijardu i 170 miliona evra, a u sljedećih 14 godina još 136 miliona evra 
kamate, pa kad bude završen kompletan projekat cijena autoputa će iznositi milijardu i 306 miliona 
evra. Mislim da će ovo ući i u Riplijevu knjigu rekorda vjerovali ili ne, 40 km - znači prosječna 
cijena će iznositi više od 30 miliona evra po 1 km. Još postoji značajan valutni rizik pošto smo se 
zadužili u dolarima, a kada smo se zaduživali u dolarima, odnos dolara evro je bio sljedeći za 1 
evro dobijalo se 1,27 dolara, a danas za jedan evro dobija se 1,06 dolara. E zbog toga raste tako 
taj dug, ali bitno je da Bemaks, Geneks i ostale firme bliske vlasti mogu da rade. 
 Ovdje želim da ukažem još na jedan vrlo značajan detalj kada je premijer saopštavao da je 
će paket ekonomskih mjera Demokratskog fronta koji se odnosi na punoljetne građane gdje trebao 
svaki punoljetni građanin da primi 222 evra, a svako maloljetno lice 111 evra premijer je saopštio 
da bi to koštalo oko 123 miliona evra. Nas iz Demokratskog fronta je ineteresovalo kako je 
premijer došao do te računice. Premijer je jednostavno došao do te računice na način što je 
ukupnum broju gađana u prethodnih devet godina u odnosu na popis dodao novorođene i oduzeo 
umrla lica. Tako je premijer došao do podatka da treba da ima 474.000 punoljetnih građana Crne 
Gore, ali ako se od tog broja odbije 30.000 građana koji nemaju državljanstvo Crne Gore premijer 
je javno priznao da u Crnoj Gori trenutno postoji 444.000 punoljetnih državljana Crne Gore, a da 
podsjetim vas birački spisak je preko 540.000. E šta sad gospodo iz Demokratske partije 
socijalista? Još, ako znamo da je broj stanovnika sigurno se smanjio u prethodnih 20 godina, a 
zato ću da vam iznesem jedan podatak, 2001. godine osnovnu školu je završilo 9.422 učenika 
2001. godine još jednom podsjećam. Godine 2019. osnovnu školu je završilo 6.978 učenika, ovo 
su podaci vašeg Monstata. Šta ovo znači? Znači da je 2001. godine za 35% učenika više završilo 
osnovnu školu. Ovo nepobitno govori da u odnosu na to 444.000 državljana koji žive u Crnoj Gori 
još treba da se umanji za najmanje 40.000 građana. Znači, imamo nepobitan podatak da u Crnoj 
Gori birački spisak ne može da ima preko 400.000 birača po javnim priznanju premijera Duška 
Markovića. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:35:38) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 Obaviješteni smo da je došlo zabune kod zapisivanja, kolega Ibrahimović je za sljedeću 
tačku bio prijavljen, tako da imamo još dva prijavljena kolega Rakočević i kolega Mandić. 
 Kolega Rakočeviću, izvolite imate riječ. 



 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (05.05.20 14:35:59) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Puno je toga rečeno danas i prethodnih dana povodom ove tačke dnevnog reda i u toku 
Premijerskog sata smo govorili dosta, odnosno oni koji su učestovali u raspravi o zdravstvu, o 
izdvajanjima iz budžeta za zdravstvo, o ekonomskim mjerama, ukupnom oporavku ekonomije, o 
krizi koja nas čeka nesporno i čini mi se da je više manje sve rečeno i da je potpuno jasno. Svi 
imamo svoje političke stavove, imamo svi svoje pozicije, a ono što građani treba da znaju u ovom 
trenutku kada govorimo o ovakvim zakonima koji su inicijativa opozicije da ovo nije ništa što nije 
karakteristično za sve države demokratske proveninecije takoreći, odnosno parlamentarne 
demokratije. Naravno izborna je godina i u izbornoj godini opozicija ima pravo da se bori za što 
bolji politički rejtnig, a ona crnogorska opozicija se smatra da će zakonskim rješenjima koja su 
slatkorječiva, koja nude određena rješenja, koja mogu širim narodnim masama i građanima 
zvučati primamljivo im donijeti neki politički poen.  
 Naravno, s druge strane vlast je ta koja je odgovorna za ekonomski sistem, odgovorna je 
za stabilnost budžeta i zbog toga mi ne smijemo da nudimo rješenja sem ona koja su odgovorna, 
koja su utemeljena na brojkama i na mogućnostima crnogorske ekonomije. Kad govorimo o 
povećanju izdvajanja za zdravstvo onda mogu da budem saglasan sa ovim Prijedlogom dakle u 
načelu, odnosno duh zakona je prihvatljiv svima nama. Naravno da želimo svi da se povećaju 
zarade u zdravstvu. Svi želimo da se povećaju zarade u prosvjeti, svi želimo da se povećaju 
zarade u Vojsci, u Policiji i u svakoj grani i privrede kao što govorimo i za javnu upravu. Međutim, 
postavlja se pitanje da li je to moguće. Jeste, naravno da je moguće i rećiću vam zašto tvrdim da 
je moguće. Zato što smo za ovu godinu budžetirali zdravstvo na način što umjesto 250 miliona 
koliko je bilo u prethodnom budžetu sada ima 285 što čini rekordnim budžet za zdravstvo. Čuli ste 
najavu premijera Markovića da će preko 20 miliona zajedno sa Evropskom unijom, zajedno sa 
fondovima Evropske unije biti uloženo u nove zdravstvene kapacitete države Crne Gore. Govori 
se o Infektivnoj klinici, Klinici za kožne bolesti, nadogradnja određenih klinika u Crnoj Gori, 
prevashodno u Podgorici, dakle i dalje ulažemo u zdravstvo. Sjetimo se samo da smo za ovu 
godinu povećali plate za zdravstvo za 12%. Iduće godine na tako uvećanu zaradu ćemo imati 
uvećanje od 3%. Sjetimo se da smo i u martu i u aprilu mjesecu povećali plate tako uvećane još 
za 15%, kratkoročno, dakle mjesečni bonus za sav napor koji su zdravstveni radnici dali u ovoj 
krizi da Crna Gora može da se pohvali ne pred drugima nego pred samima sobom da smo uspjeli 
da očuvamo zdravlje naših građana. Postavlja se naravno logično pitanje da li je to dovoljno. 
Sigurno nije, ali ne samo za zdravstvo. Naše plate dakle, prosječna zarada u Crnoj Gori, iako je 
najveća u regionu  i stalno to govorimo i mislim da svi zajedno treba da budemo zadovoljni i srećni 
zbog toga, to nije samo zasluga vlasti, to je zasluga i opozicije i vlasti, ali  prije svega privrede, a u 
privredi se niko ne klasifikuje na vlasti ili opoziciju. Ima puno uglednih biznismena koji stvaraju 
ekonomsku privrednu vrijednost na realnom tržištu i koja pripada opoziciji, koja glasa za ovoga, 
glasa za onoga. Dakle, svi oni dakle, drugim riječima društvo, građani Crne Gore doprinose 
boljitku koji je osjetan iz godine u godinu. Oko dinamike se možemo usaglasiti, naravno da danas 
u Crnoj Gori ne živimo onako kako bismo voljeli da živimo. Međutim, da je trend pozitivan to valjda 
niko ne može da ospori.  
 Vraćam se na zdravstvo, podsjetiću odnosno, podsjetio sam već zarade u zdravstvu, 
izdvajanje za zdravstvo je sve veće iz godine u godinu. Dobrodošli su prijedlozi da ne smetnemo 
sa uma da trebamo i dalje da uležemo u zdravstvu.  Međutim, u situaciji kada definitivno smo 
svjesni toga da ćemo imati recesiju, da ćemo imati jednu kriznu situaciju na globalnom nivou pa 
tako i Crnoj Gori, govoriti o uvećanju, ipravićete me ako agriješim od 160 ili 170 miliona eura, a 
možda i griješim, možda je čak i više nijesam siguran u svakom slučaju ona je dobrodošla, ali nije 
održiva. 
 Da zaključim, vlast u Crnoj Gori, vlast kad kažem vlast mislim na Vladu, ali i na 
parlamentarnu većinu, nudi rješenja. Ta rješenja su održiva, ta rješenja trpe tekst ekonomske 
logike i ta rješenja će omogućiti da u dugom roku imamo uvećane zarad. Na način što ćemo 
stimulisati rast privrede realnog sektora.  Kada stimulišemo rast privrede i realnog sektora, tada će 



se stvarati vrijednost koja će generisati naravno i primitke u budžetu, a iz tih primitaka u budžetu 
treba da finansiramo ne zaboravite i naše plate, ali, što je mnogo važnije plate svih onih koji su 
ovih mjeseci pokazali da su ozbiljni radnici, kompetentni radnici u stručnim institucijama i koji čine 
danas Crnu Goru zemljom vrijednom pohvale i na domaćem i inostranom tržištu.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:42:01) 
 
 Hvala i Vama, poslaniče Rakočević. 
 Poslanik Mandić je sljedeći, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (05.05.20 14:42:04) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Iz redova DF-a je već saopšteno da ćemo mi podržati Predlog zakona koje su sopštile 
kolege Srđan Milić i gospođa Pavićević. 
 Dakle, mi nemamo nikakve dileme da je to jedan od onih predloga koji mogu da pomognu, 
da se promijeni situacija u Crnoj Gori, ali i pored toga što ćemo to podržati mi mislimo na onaj naš 
predlog  koji je vezan za pomoć svakom punoljetnom građaninu Crne Gore i svakom maloljetnom 
građaninu Crne Gore, kao jednokratna podrška, jedna od najboljih mjera koje može da preduzme 
država Crna Gora. Ali, želimo da podstaknemo i podržimo i one druge predloge koji su usmjereni 
samo na određenu strukturu ljudi kao što je ovaj predlog koji su imali kolega Milić i koleginica 
Pavićević.  
 Dakle, Crna Gora se danas nalazi u veoma teškoj situaciji iz prostog razloga što moramo 
da pronađemo put koji će nam omogućiti da za sve građane obezbijedimo veća materijalna dobra i 
veću sigurnost u ovoj zemlji, a ne mislim da možemo da obezbijedimo veću sigurnost ako se ne 
pozabavimo onim devijacijama koje postoje u Crnoj Gori. Mislim da smo uništili pomorsku privredu 
sa ovim najnovijim švercom droge koju je Njemačka osujetila, pola tone droge koja je bila na 
državnom brodu Budva. Mislim da imamo strašan problem što postajemo prepoznati kao jedna 
država sa kojom u suštini upravljaju ljudi koji su povezani sa kriminalnim grupama. Znam da je to 
djelovalo onako u vremenu snalaženja i u vremenu sankcija o čemu mi je govorio i nekadašnji 
predsjednik Crne Gore kao veliki izazov da pomognemo svakom građaninu da obezbijedimo 
penzije, da obezbijedimo plate. Međutim, kada se završilo to teško vrijeme sankcija nijesmo imali 
potrebe da nastavimo i dalje da radimo to što se dešavalo. Mnogo je ljudi poginulo u Crnoj Gori 
vezano za šverc droge, vezano za šverc akciznih roba i očekujem da danas jedna nova generacija 
treba da ponudi Crnoj Gori sve suprotno od onoga što je ona generacija iz vremena sankacija 
nudila. 
 Mi danas imamo na sceni vlast koja je bila specijalizovana za probijanje sankcija, koja je 
bila specijalizovana za snalaženje u teškim situacijama. Mi imamo i dalje prisutan taj duh na ovim 
prostorima, on se mora mijenjati. Imamo u bankama milijardu i 300 miliona dolara, koji su depoziti 
građana Crne Gore. Znate da Demokratski front se zalaže da mi emitujemo našu valutu, da se mi 
pokušamo odnijeti prema tim ljudima mnogo bolje nego što se odnose komercijalne banke. Imamo 
sada komercijalne banke gdje predsjednik Vlade ili guverner ili ne znam ko drugi mora da sa njima 
vodi duge razgovore, a milijardu i 300 miliona evra se nalazi tamo položeno od strane građana 
Crne Gore.  
 Zalagali smo se za to da se konstituiše i uspostavi razvojna banka čiji bi vlasnik bila država, 
da emitujemo našu valutu i da otvorimo jedan novi proces i pokrenemo privredu i ekonomiju Crne 
Gore. Dakle, to je ideja Demokratskog fronta koja se razlikuje od ideje Demokratske partije 
socijalista. Naša ideja ima veliku prednost jer mi nemamo obavezu ni prema kome i nemamo 
obavezu ni prema prvoj ni prema drugoj porodici u Crnoj Gori. Nemamo obavezu ni prema Prvoj 
banci niti prema Crnogorskoj komercijalnoj banci, ni prema Lovćen banci. Niti imamo obavezu 
prema Vijestima niti imamo obavezu prema Danu. Danas trebamo novi iskorak koji će pomoći 
svim građanima Crne Gore, da krenu naprijed.  



 Kako to možemo da uradimo, veoma jednostavno, što ćemo da kažemo - Aco Đukanoviću, 
imaš preduzetničke sklonosti i ti i tvoj  brat, ja i moj brat smo nekada dok je postojao onaj 
jednopartijski sistem takođe imali preduzetničke sklonosti. Bili smo u realnoj ekonomiji za razliku 
od braće Đukanović, koji su se bavili više uslugama, radili smo kao što su i oni radili, s tim što su 
oni naravno uključili i druge metode. Danas milioni i milioni evra sa te strane prisiljavaju vlast koji 
predstavljate, parlamentarnu većinu, da morate više da vodite računa o depozitima Prve banke, 
nego što morate da vodite računa o građanima Crne Gore.  
 Mislimo da je neophodno da komercijalne banke budu dovedene u poziciju da mogu da 
pomognu građanima Crne Gore, a to možemo mi jedino da uradimo ovdje u Parlamentu, tako što 
ćemo formirati razvojnu banku i što ćemo tih milijardu i 300 miliona evra /prekid/ na raspolaganje 
građanima Crne Gore i što ćemo imati valutu kojom ćemo moći da podstaknemo novi oporavak i 
novu ekonomiju koja nam je danas neophodna.  
 Dakle, umjesto ove šverc ekonomije, umjesto kokaina, umjesto svega ovoga sa čim se 
suočavamo danas je neophodno da pronađemo, građani Crne Gore, put, a mi imamo ideju kako 
da se radi. Jer, vidimo da se za jesen najavljuju izbori, a ti izbori će biti presudni za budućnost 
Crne Gore. Očekujem da zajedno svi u jednoj ozbiljnoj akciji u jednoj ozbiljnoj političkoj ponudi 
možemo da krenemo naprijed. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:48:33) 
 
 Hvala. 
 Sada ima završnu riječ predlagač, kolega Milić, izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (05.05.20 14:48:40) 
 
         Hvala što ste uzeli učešće u raspravi, odmah da kažemo gdje se ne slažemo. Ne slažemo se 
u tome da nema para. Para ima, ali se pare nepravedno i nepošteno dijele.  
 Drugi element je, ovdje se pominjalo da sam predložio u članu 20, gospođa Pavićević i ja, u 
članu 20 stav 1 i stav 2. Stav 1 i stav 2 odavno postoje, ali se stav 1 i stav 2 u ovoj državi ne 
poštuju i upravo smo zbog toga, poštovane kolege, vezali i stav 3 da bismo konačno unijeli malo 
ozbiljnosti, a tiče se visine sredstava koje treba odvojiti za zdravstvo. Još jedanput vam ponavljam, 
ovo je limit koji je neophodan da bi Crna Gora imala adekvatan odgovor na problem koji postoji u 
zdravstvenom sektoru.  
 Hvala kolegama koji su odlučili da podrže naš Predlog zakona. Podsjećam sve vas da smo 
u Predlogu bili definisali 25%, zašto? Željeli smo prije svega da čujemo na koji način razmišljaju 
kolege u Parlamentu. Znali smo da će prva reakcija biti nema para, ne to je 25%, nije povećanje 
25%, nego 25% od onoga što se dijeli u potrošnji tekućega budžeta i budžetskih fondova i tu je 
razlika.  
 Sada smo napravili amandman jer smo to vezali za 18%, u ovom trenutku, ovim budžetom 
za 2020. godinu, kao što je evo nadam se neću izazvati repliku, negativnu, jer pominjem u 
pozitivnom smislu, gospodin Rakočević je pomenuo, predviđeno je 287 miliona evra u tom 
budžetu. Ali u onoj razlici, između 250 i 287 nema ni centa za povećanje plata zaposlenima u 
zdravstvu, nego se radi o drugim stavkama.  
 Ovo što mi predlažemo sad sa 18%, to je samo 2% razlike. Tih 2% su plate za 200 novih 
doktora i 300 medicinskih sestara. Pare za Infektivnu kliniku i za sve ono što nam treba Crnoj Gori 
i sa druge strane, nešto gdje možemo da razvijamo Crnu Goru, a to je zdravstveni turizam. 
 Zdravstvo nije potrošnja, zdravstvo je investicija ne samo u našem životu nego u onom što 
će generacije poslije nas moći da kažu gdje žive, kako žive i koji su uslovi. Kako je, poštovani 
građani, sve to izgledalo kada nedostaje pare. Pa evo ovako, kada su pale garancije KAP-u 2013. 
godine, uveden je krizni porez od 15%, prestao da važi 31.12.2019. godine. Kap 130 miliona evra, 
građani platili zbog tih garancija.  
 Drugo, plaćali ste krizni porez na sim kartice od jula 2012. godine, do januara 2014. godine. 



Pazite 18 mjeseci, 18 mjeseci ste plaćali krizni porez na priključke za kablovsku televiziju, krizni 
porez na brojila za električnu energiju ste plaćali 18 mjeseci. Ono što smo svi zaboravili gosodine 
Bulajiću, od 1.01.2003.godine, do 31.12.2009.godine, plaćali smo taksu na benzin za izgradnju 
autoputa u Crnoj Gori u visni od 5 do 7 evro centi i meni neko kaže da nema para. Mi smo imali 
strogo namjenska sredstva, koja nijesmo upotrijebili namjenski. Nakon toga smo oborili onu 
neustavnu odluku Vlade Crne Gore, o povećanju za 7 evro centri za sva goriva od aprila do 
oktobra 2015. godine, kada je iz džepova građana Crne Gore uzeto 10 miliona evra. Smanjili smo 
PDV, za luksuzne hotele, sa 21 na 7%, a povećali PDV za građane sa 17 na 19, sa 19 na 21%.   
             Pa zaista poslije svega ovoga, ja vas sve pozivam podržite predlog zakona, da se 
definiše, da ne smije biti ulaganje u zdravstvo manje od 18% potrošnje tekućeg budžeta i 
budžetskih fondova. Napravili smo ga u mjeri mogućega, na način da svi to intimno znamo, ova 
država je skupa, a nije efikasna. Kad govorim o javnoj upravi, lokalnim upravama, o svemu 
ostalom, ja mislim o kompletu. Kada pogledate koliko je bilo zaposlenih, potpredsjedniče, ljudi u 
državnoj upravi na određeni broj stanovnika i koliko ima sada zaposlenih državnoj u lokalnim 
upravama, jasno je da nam je tu problem. Pa valjda možemo gospodine potpredsjedniče 
Parlamenta, od ovih 15,80% koji je čista birokratija, još jednom ponavljam jer se ne slažemo oko 
načina sa gospodinom Mugošom, definisanje svega ovoga. Znači, ovdje nije policija, ovđe nije 
obrazovanje u tih 15, 80% nije odbrana, nije sport, nije ekonomija, to je čista birokratija. Pa ako 
hoćemo da pokažemo ozbiljnost ove države, ko treba prvi da pokaže patriotizam - poslanici u 
Skupštini Crne Gore, državni funkcioneri, ali do nivoa dolje, spustimo te troškove za 2%. 
Povećajmo za zdravstvo 2%, imaćemo koristi, jer multiplikativni efekat ulaganja u zdravstvo je 
multiplikativni efekat za rast bruto društvenog proizvoda. To je suština našega Predloga, mnogi 
potcjenjuju ulaganja u zdravstvo. Žao mi je što nijesam čuo kolegu iz Bošnjačke stranke, jer bi 
mogao da govori o nečemu, u jednoj državi, koja je ulagala u zdravstvo i došla do nivoa danas, da 
iz Evrope idu u Tursku da se liječe. Oni su imali ideju kako to treba uraditi i jasno su pozicionirali 
hoćemo da imamo kvalitetan zdravstveni sistem. To je država od 70 ili 80 miliona stanovnika. 
Crna Gora danas može da iskoristi benefite, situacije. Juče i prekjuče je u Bildu izašao taj tekst 
koji govore o korona free ekonomiji. Odmah sam uzeo i poslao sam ljudima u turizmu i rekao sam 
nadam se da ima neko ko zna Njemački, hvala Bogu, vidio sam da su preveli neki naši portali. To 
su dobre priče, priče o negativnom rejtingu Crne Gore, nije dobra priča. Priča oi tome da mi sad 
trebamo da obijamo nečije pragove da bismo dobili sredstva za pokrivanje našega deficita je 
pogrešna priča. Mi novac imamo ovdje nikakva revolucija, samo poštena i pravedna raspodjela. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (05.05.20 14:56:42) 
 
 Hvala kolega Miliću. 
 U svom zadnjem izlaganju pomenuli ste više kolega, oni nijesu reagovali, ja sam to razumio 
kao kad na društvenim mrežama tagujemo nekoga. 
 Zahvaljujem na Vašem zakonskom predlogu i kolegama koji su uzeli učešće u raspravi. 
Moram reći, da je ovo raspravljano više od četiri sata i 30 minuta i da poslije dvodnevnog 
izlaganja, konstatujem da smo završili raspravu i da ćemo se izjasniti naknadno. 
 Poštovane kolege na dnevnom redu bi bila sljedeća tačka dnevnog reda. 
 Predlog zakona o izmjenama idopunama Zakona o porezu na dohodak fizičkih lica koji su 
podnijeli poslanici: Raško Konjević, Draginja Vuksanović-Stanković, Ranko Krivokapić i Džavid 
Šabović.  
 Pošto smo došli do 15 časova, raspravu o ovom zakonu počećemo sjutra u 11.30 časova, 
na zahtjeva predlagača.  
 Vidimo se sjutra u 11.30,  hvala. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.05.20 11:52:02) 
 
 Poštovane kolege,  
 Nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini.  
 Kao što znate radimo utorkom, srijedom i četvrtkom po dogovoru od 11:00 do 15:00 h. 



Računam da ćemo do kraja ove nedjelje i iduće nedjelje uspjeti da završimo ovaj dnevni red što 
znači sada ćemo raspravljati o zakonima koje su kolege iz opozicije, kolege iz SDP-a predložili, a 
nakon toga ćemo raspravljati Zakon o privrednim društvima, zatim Zakon o amnestiji i onda ćemo 
kroz tačku Izbor i imenovanja raspravljati o izboru vrhovnog državnog tužioca. Znači, to se očekuje 
iduće nedjelje.  
 Sada označavam početak rasprave o Predlogu zakona o dopuni Zakona o porezu na 
dohodak fizičkih lica. Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici: Raško Konjević, 
Draginja Vuksanović Stanković, Ranko Krivokapić i Džavid Šabović.  
 Izvjestioci odbora su: Danijel Živković, Zakonodavnog odbora i Boris Mugoša, Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik predlagača želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Ima riječ poslanik Raško Konjević.  
 Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 11:53:14) 
 
 Uvaženi predsjedniče, uvaženi potpredsjedniče, kolege poslanici, poštovani građani, 
posebno ljudi iz biznis sektora. 
 Svjedoci smo zajedno da je Vlada u proteklih dva mjeseca donijela dva paketa mjera za 
koje mi u Socijaldemokratskoj partiji smo više puta rekli da imaju svoju sveobuhvatnost, ali da 
nijesu dovoljni. Upravo ova dva zakona koja predlažemo jesu sa namjerom da se ta 
sveobuhvatnost, ako mogu tako da kažem, dodatno popuni određenim sadržajem koji bi pomogao 
privredi u ovakvim okolnostima. Mi mislimo da u uslovima kada država, u ovom slučaju svakako iz 
opravdanih zdravstvenih razloga, svojim naredbama, u ovom slučaju Ministarstva zdravlja, zabrani 
nečiju djelatnost. Dakle, smatramo da svi oni kojima je ta djelatnost silom države zabranjena i po 
tom osnovu ne mogu da ostvaruju prihode ne bi trebali da imaju nikakvu obavezu prema državi. 
Da budem plastičniji u primjeru. Dakle, imate na desetine malih i srednjih preduzeća koja su stub 
crnogorske ekonomije gdje je ogroman broj njih odlukama Ministarstva zdravlja mu je bila 
zabranjena djelatnost. Država se opredijelila, po nama nedovoljno, da tim kompanijama pomogne 
sa minimalnom zaradom u iznosu od 222 eura u bruto iznosu. Dakle, da pomogne zaposlenima i 
da ujedno za preduzeća i za zaposlene zavisno od procenta izmiri poreske obaveze prema državi. 
Kao usporedba tome Hrvatska je svoju minimalnu zaradu sa negdje 430 eura, upravo u uslovima 
krize, podigla na 530 eura kako bi dodatno pomogla zaposlenim i pomogla privredi.   
 Ono što je država, vezano za poslodavce uradila, rekla je da se odlažu porezi na tri 
mjeseca. Međutim, mi smatramo i to je sadržano kroz prijedloge ova dva zakona da svi oni kojima 
je djelatnost bila zabranjena, ponavljam, ne trebaju da imaju bilo kakvu obavezu po osnovu 
troškova koji nastaju iz rada tako da se izrazim. Zašto mislimo da to ne treba da bude obaveza 
poslodavaca i zašto mislimo da država treba poslodavcima da pomogne. Istovremeno je slata 
poruka - nemojte otpuštati radnike, budimo solidarni. Dobra poruka. Takođe je slata poruka - da se 
uz čuvanjem radnih mjesta čuva socijalni i ekonomski položaj ljudi koji rade u malim i srednjim 
preduzećima. Dobra poruka. Međutim, nemojte zaboraviti da najveći broj poslodavaca u Crnoj 
Gori su odgovorni poslodavci posebno u manjim i srednjim preduzećima koji ne broje veliki broj 
radnika gdje je vrlo teško naći, u najgrubljem smislu te riječi, radnu snagu koja će na kvalitetan 
način da odgovori izazovima tržišta, a svi su ti ljudi na tržištu. Tako da je značajan broj 
poslodavaca isplatio ili pune iznose plata ili u procentima od 70 do 90%. Šta to znači u praksi? To 
u praksi znači da svaki poslodavac koji je izmirio puni iznos zarade koja je recimo mogla da bude 
500 ili 600 eura, radi primjera navodim, ovu razliku od 300 odnosno 400 eura koji je isplatio 
zaposlenom na to je stvorio obavezu plaćanja poreza i doprinosa. Mi mislimo da ta stvorena 
obaveza od 300 ili 400 eura dok traje epidemija treba da se otpiše, odnosno država treba da se 
odrekne. Zašto država treba da se odrekne, zato što mu je država zabranila da učestvuje na 
tržištu. Odlaganje jeste mjera pomoći trenutne, ali nemojte zaboraviti to je odloženo na tri 
mjeseca. Svi u ovih mjesec ili dva imamo nova iskustva kako će ova kretanja da idu na polju 
ekonomije posebno u Crnoj Gori tako da ekonomska situacija neće biti ništa lakša u junu mjesecu 



kada ta obaveza nastupa i nego što je bila u aprilu mjesecu kada se ta obaveza desila. Takođe, 
predlažemo za sve one djelatnosti koje su bile ugrožene, a Vlada ih je prepoznala kroz svoje 
subvencije koje su po nama nedovoljne, kao takve, a ti su poslodavci takođe isplatili značajan 
procenat zarade iznad minimalne ili one koja je bila prije krize da se u tom procentualnom iznosu 
umanji iznos njihove obaveze. Mi mislimo da je to fer, mislimo da je to pravedno i mislimo da je to 
solidarno. Može se postaviti pitanje da li država može takvu vrstu otpisivanja može finansijski da 
izdrži? Ja ću vam reći da je kriza u ovakvim okolnostima pokazala stanje i naših javnih finansija i 
funkcionisanja institucija. Dakle, ako uzmete podatke iz kraja 2019. godine, zvanične podatke, 
vidjećete da je 100 najvećih poreskih dužnika koji duguju za poreze, odnosno oni koji duguju za 
poreze i doprinose samo njih prvih 10 sa jedne i sa druge liste ovoj državi ukupno duguju 70 
miliona eura. Mi smo kroz naše prijedloge i druge kolege su takođe imali slične prijedloge 
predlagali da, kao mjeru solidarnosti, kao mjeru podsticaja, mjeru motivacije i mjeru zahvalnosti se 
povaćaju zarade zaposlenima u zdravstvu i policiji trajno. Povećanje tih zarada negdje bi bilo 
nešto preko 20 miliona eura. Naš prijedlog da se nezaposlenima isplati iznos od 222 eura 
minimalne zarade, kao iznos jednokratne pomoći, a ne 50 eura selektivno kako je to predložila 
Vlada da se isplati pomoć penzionerima koji imaju penzije do prosječne penzije takođe u iznosu 
od 200 do 222 eura ovu državu bi približno koštalo oko 20 eura. Ako pogledate samo ko su 
poreski dužnici iako ste elementarno informisani po bilo kom osnovu vidjećete da se radi ili o 
privilegovanim državni firmama u kojima su kako ovih dana možemo da vidimo podatke koji su za 
... Firma koja ima 80 miliona gubitka njen izvršni direktor ima platu četiri i po hiljade eura i onda 
neko kaže tržište. To nije bilo ni u vrijeme socijalizma. U vrijeme socijalizma ako je firma bila u 
gubitku ljudi su išli sa platama dolje. Jedino u Crnoj Gori u kojoj kažemo da nema novca može 
izvršni direktor firme da ima platu četiri i po hiljade eura, a firma mu je u gubitku 80 miliona i firmu 
mu dotiraju svi građani Crne Gore. Firmu mu dotiraju svi građani Crne Gore da u drugom 
državnom većinskom državnom vlasništu koja je na ovoj listi poreskih dužnika krajem 2019. 
godine izvršni direktor može da ima platu 7.000 eura. Mi se ovdje ubismo pričajući o solidarnosti i 
onda mjera da bismo iz ne solidarnorsti prešli u solidarnost kažu nemojte da bude sedam i po 
hiljada eura neka bude tri i po hiljade eura, nagrdismo ga, narod je to tako shvatio. Nije solidarnost 
gospodo ako dugujete porez, ako poslujete sa gubitkom, ako to radite u ime države, onda to radite 
u ime građana. Da imate platu 7.000 eura, a da ste dužni za poreze i da šaljete takvu vrstu 
poruke, a da vas država drži u privilegovanom statusu, a kad mi kažemo da li ima novca za pomoć 
nezaposlenima od 222 eura, za pomoć penzionerima od 222 eura onda država kaže nema i daje 
neku pomoć od 50 eura. Kada kažemo da li ima novca za povećanje u zdravstvu, policiji, vojsci, 
prosvjeti-nema.  
 Uvažene kolege, novca ima, samo mi moramo da ga prikupimo ni manje ni više ako svi 
jednako poštujemo zakon, jer ovi poreski dugovi koji su nastali su nastali iz razloga nepoštovanja 
zakona, ne bilo čega drugog. Država ima jasno propisane zakonske mehanizme kako se prema 
ovakvim kompanijama ponaša, ne samo u Crnoj Gori nego u svakoj demokratskoj uređenoj državi. 
Tako da u Crnoj Gori osim paradoksa da ste u gubitku, a da imate 7 ili 4 hiljade eura platu, vi 
imate dakle i paradokse u sistemima državne uprave gdje uz dužno poštovanje svih pozicija 
zamjenik šefa kabineta, predsjednika države, Vlade, Skupštine, nekoga drugoga, sasvim je 
svejedno, vrlo figurativno navodim funkcije, dakle, ima veću platu od ljekara specijaliste ili dakle, 
ovi direktori javnih preduzeća dosta državnih preduzeća neuporedivo veće plate imaju od 
predsjednika države, predjednika Vlade ili predsjednika  Skupštine.  
 Dakle, mi mislimo da se privredi treba pomoći na ovakav način i smatramo da u ovoj krizi 
koja nas je zadesila ne treba cijeli teret prebaciti na poslodavce i na građane. Ja ću vas podsjetiti 
sa tim, završavam predsjedniče, dakle, već 20 dana uporno vrlo strpljivo, ali ću i dalje ostati 
uporan, tražim od guvernera Centralne banke koji je izuzet iz svih zakona u ovoj državi kada su u 
pitanju zarade i njegova osnovna zarada je tri i po hiljade eura plus dodaci, izađe na 5.000 eura. 
Kao poslanik, kao predstavnik građana, tražim  da javno saopšti koliko kamate će biti obračunato 
za period moratorijuma koju će ovi građani da plate od 1. jula ove godine. To je elementarna 
neodgovornost kao i ovih direktora javnih preduzeća gdje ispada da u Crnoj Gori može sve ukoliko 
vas je partija postavila na neko mjesto. Zahvaljujem. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (06.05.20 12:04:58) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Nikola Rakočević, a neka si pripremi poslanik Nebojša Medojević. 
Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.05.20 12:05:06) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Dakle, da bi razgovarali pošteno i otvoreno za početak bi trebalo da takav odnos čujemo s 
druge strane.  
 Mislim da bi bilo pošteno da imamo makar za nijansu više odgovornosti i više objektivnosti.  
Kao što znate poštovani građani, opozicija posljednjih mjeseci nije smogla snage i hrabrosti da 
prizna rezultate koje je država do sada napravila. Ta dostignuća zaslužuju svaku pohvalu i svakoj 
opoziciji u svakom vremenu u Crnoj Gori treba da bude za ponos svako dostignuće države, a 
kamoli da ta dostignuća prizna na nivou fakata. Naprije bi bilo dobro da se oko toga usaglasimo, a 
onda da krenemo u prijedloge koji trebaju da izvuku Crnu Goru iz druge faze krize u koju ona 
treba da uđe, neosporno. Svi, čini mi se, dijelimo stav a svakako ogromna većina građana, da je 
država, odnosno državna institucija koje je, zašto stavljati u oblande, ova vlast gradila decenijama 
dok su mnogi iz opozicije, da li su mislili stvarno tako ili nijesu nego su to govorili iz političkih 
razloga nasrtali na te institucije pa se sada pokazala snaga institucija i pokazala se snaga države i 
zbog toga čini mi se da trebamo svi da se pogledamo u oči i priznamo to i kažemo ajmo sada da 
govorimo o ekonomiji. Kada govorimo o ekonomiji i tu je posebno važno imati odgovornost i imati 
objektivnost. U izbornoj godini svaka opozicija u svakoj državi na svijetu, demokratskom uređenju 
naravno da će predlaže spisak lijepih želja koji nijesu darovi za građane, već su s druge strane 
pokušaji da se politički profitira u opoziciju i mi to tako doživljavamo i nemamo ništa protiv toga i 
takvim argumentima ćemo suočiti ono što je država uradila, odnosno Vlada Crne Gore što ova 
većina podržava.  
 Podsjetiću vas da smo fokusirali problem i da smo predložili mjere za koje smatramo da će 
oporaviti tržište radne snage, da će spriječiti masovno otpuštanje ljudi što je karakteristika svih 
ekonomskih sistema u svijetu više manje, u Crnoj Gori još uvijek ekonomija nije zahvaćena 
negativno do te mjere. Međutim, treba očekivati da ukoliko svi zajednički ne damo doprinos da 
takav scenario ne doživimo da se to desi i u Crnoj Gori. Dakle, čini mi se da će mjera uspješnosti 
Vlade i mjera uspješnosti ove većine i ove vlasti biti u tome u kojoj mjeri će spriječiti masovno 
otpuštanje ljudi premda kao što znate, to nije zasluga pogrešnog vođenja politike i ekonomije već 
globalne pandemije koja je zadesila cijeli svijet. Ono što smo kazali je da ćemo subvencijama 
omogućiti da svi oni zaposleni koji nijesu svojom zaslugom ili greškom dopali u situaciju da ne 
rade, primiti minimalne zarade u zatvorenim djelatnostima kao što znate stoprocentno minimalne 
zarade ugroženima 50%.  
 Takođe, odlučili smo da kreditima Investiciono razvojnog fonda omogućimo likvidnost 
privrede i mogućnost da obrtna sredstva budu na raspolaganju svakom preduzetniku kojem je to 
potrebno da bi održali supstancu i da bi tako dočekali treći paket mjera koji će biti ključni i koji ima 
za cilj da dinamizira privredni učinak u Crnoj Gori. Na taj način smatramo da ćemo kroz investicije 
akumulirati da kažem potentnost privrede da generiše i nove prihode u budžetu, ali i nova radna 
mjesta. Naravno, ovo što predlaže opozicija ovih dana može imati svog smisla kada bismo kazali  
da ćemo da se fokusiramo sada da prihvatimo sve što smo kazali, onda da nemamo isplate 
penzija, da nemamo isplate socijalnih davanja, da nemamo isplate zarada u zdravstvu, prosvjeti, 
vojsci, u policiji, svim ostalim državnim institucijama koje se finansiraju iz budžeta države. Pošto 
smo mi ipak vlast i politička opcija koja je, ako mene pitate, znatno odgovornija od opozicija, a i 
svakako uloga opozicije u svakom demokratskom uređenju je takva da čini vladajućim partijama 
teže da vrše vlast. Mi sa našom odgovornošću ipak odustajemo od toga da dajemo tuđu krv koje 
pritom u krvotoku uopšte nema i da ipak s druge strane smo odlučili da fokusiramo, kao što sam 
kazao problem i da ga tako riješimo. Čini mi se da će ova rasprava biti interesantna. Imamo pred 
nama jedan prijedlog koji nije nerealan. Međutim, koji će ova vladajuća većina odbiti iz prostog 



razloga što smatramo da smo onim paketom mjera koje opredijelila Vlada spremni da dočekamo 
krizu, da očuvamo radna mjesta, da omogućimo likvidnost privrede i da tako uđemo u treći paket 
koji treba da bude investicioni. Zbog toga, naravno, čekamo raspravu. Svima iz opozicije 
poručujemo da ćemo pokušati da ukrstimo argumente, a naravno kao i do sada čuvaćemo vam 
obraz koliko vi budete čuvali nama. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:11:27) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Rakočeviću.  
 On je govorio u ime Poslaničkog kluba DPS-a.  
 Sada u ime Demokratskog fronta govori Nebojša Medojević. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (06.05.20 12:11:44) 
 
 (prekid) obraćam, prije svega, jer evo 30 godina slušate istu priču od strane ove aktuelne 
vlasti i vidite i vi ovih dana da stvari su dovedene, mislim na čistac.  
 Moramo svi da konstatujemo da je pandemija korona virusa osim ovih katastrofalnih i 
negativnih posljedica donijela nešto i što je suočavanje sa zdravim razumom. Svi morate da znate 
da je globalizam koji zastupa Demokratska partija socijalista zajedno sa i nekim opozicionim 
strankama i civilnim sektorom mrtav. Znači, globalizam više ne postoji. Neoliberalna ekonomija na 
koju je DPS gradio ovaj bolesni sistem o kojem sada govorimo takođe je mrtav, ne postoji. Postoji 
alternativa ovome režimu, ovome sistemu, ali ona mora da počiva, građani, od vašeg saznanja da 
ne možete u okviru istog bolesnog sistema koristeći iste mehanizme i iste mjere očekivati 
promjene. Znači, nama očigledno je potreban veliki zaokret u vođenju ekonomske politike, a on je 
nemoguć bez velikih političkih promjena, građani. U okviru ovoga bolesnog sistema koji je doveo 
do dužničke krize, do siromaštva, do bankrota države nema efikasnih mjera. Mnoge kolege u 
ovom Parlamentu misle da se može kozmetičkim mjerama, šminkanjem mrtvaca taj mrtvac 
oživjeti. Za razliku od njih, Demokratski front se zalaže za strukturne promjene zato je potrebna 
velika politička promjena, građani. Morate da glasate za alternativu. Demokratski front jeste 
antisistemska alternativa i sad ću vam ukratko objasniti u kom smislu. Dakle, ne možete očekivati 
da će vlada neoliberalne ekonomije koja je zasnovana na idejama Veselina Vukotića riješiti ovaj 
problem. To je koprcanje u živom blatu i završićemo samo sa većim štetama i sa većim 
problemima. Znači, neophodno je promijeniti osnovni politički koncept, osnovni ideološki koncept i 
Demokratski front vam to nudi. Evo, pogledajte šta vam nude kolege iz DPS-a. Koji je vama model 
za rešenje ove krize? Novo zaduženje. Izašao je dekan Ekonomskog fakulteta kojeg ja prvi put u 
životu vidim. Stvarno, zamislite dekana Ekonomskog fakulteta koji se nikad u javnosti nije pojavio, 
nikad nije dao nijednu ocjenu stanja u Crnoj Gori ni predlog mjera i sad kaže rješenje je da se 
zadužimo 600 miliona.  
 Poštovani građani Crne Gore, optimističke procjene pada GDP-a bruto društvenog 
proizvoda u Crnoj Gori zbog efekta pandemije, ali i zbog strukturnih problema naše ekonomije 
koja je zasnovana na turizmu i uslugama koje su eksterno najranjivije grane privrede je 10%, a 
realistička procjena je da će bruto društveni proizvod pasti 15 do 20%. Ako uzmete samo da su 
najveći turoperatori svijeta ko prati i najveći buking servisi svijeta već procjenjuju da će im prihodi 
biti 50% manji nego prošle godine, prenesite to na Crnu Goru pa vidite koji će efekti biti kolapsa 
turističke sezone na bruto društveni proizvod Crne Gore na likvidnost budžete i na sve ono što nas 
čeka. Dakle, mi građani Crne Gore, moramo da odbacimo bolesni sistem koji nam je ovdje na silu 
nametan 30 godina. Neoliberalni koncept ne može da pomogne ni građanima, ni privredi, ni državi 
kada dođu veliki geostrateški globalni poremećaji. Neoliberalna država je nesposobna kada se 
narod nađe u nevoljama. Zašto je teško to odbaciti? Vraćamo se na ulogu države, na odgovornost 
države. Demokratski front se zalaže zaista za snažnu ulogu države. U odgovoru na ove probleme 
Demokratski front se zalaže za državu blagostanja, Demokratski front se zalaže da država u 
ovakvim uslovima preuzme ključnu odgovornost, ali da bi država preuzela ključnu odgovornost, 
poštovani građani, ona mora da ima instrumente i mehanizme koje je Veso Vukotić brutalno 



uništio uz pomoć Mila Đukanovića i DPS-a.  
 Poštovani građani Crne Gore, mi se zalažemo za velike ekonomske promjene. Osnov 
programa oporavka Crne Gore je uvođenje sopstvene valute. Ako mogu Sjedinjene Američke 
Države da štampaju dvije i po hiljade milijardi dolara i da to distribuiraju svojim građanima i privredi 
da pomognu očuvanje radnih mjesta i preživljavanje građana, porodica i privrede, ako može 
Evropska centralna banka da odštampa 1000 milijardi eura da pomogne svoju privredu i svoje 
građane zašto Crna Gora koristi euro ako ne može da pristupi primarnoj misiji Evropske centralne 
banke? Znači, građani, morate da znate 1000 milijardi eura je odštampano u Evropskoj centralnoj 
banci, a Crna Gora nema pristup tome. Ne treba biti neki veliki ekonomski ekspert pa zaključiti da 
će vrijednost eura padati. Znači, valutu koju smo mi prihvatili, kao neku obračunsku 
računovodstvenu jer mi nemamo pristup evropskom monetarnom sistemu, njena vrijednost će 
padati. Da ne pričam koje su konsekvence na cijenu autoputa zbog nedostatka hedžinga i ostalih 
stvari. Znači, prva mjera je uvođenje elektronskog novca u Crnoj Gori. Treba da uvedemo našu 
elektronsku valutu. Šta je osnov za uvođenje te valute? Poštovani građani, u bankama 
crnogorskim preko tri milijarde eura su depoziti privrede i građana milijardu i trista miliona 
građana. Njima daju banke komercijalne kamatu 2 ili 2,3% godišnje. Zašto država Crna Gora ne bi 
emitovala obveznice pa im dala 4% ili 5% godišnje? Zašto građani Crne Gore ne bi finansirali 
svoju Vladu i oporavak svoje države, pa i sopstveni oporavak nego bi davali, to recimo Prva banka 
daje 2,3% ako date 30.000 eura na štednju u Prvoj banci dobijete 690 eura, a Prva banka tih 
30.000 kada plasira u potrošački kredit drugom građaninu uzme 1.400 eura zarađuje 700 eura. 
Znači, postoje resursi samo je potrebna ozbiljna odgovorna vizionarska državna politika. Zašto 
država ne emituje obveznice i traži od građana da finansiraju oporavak ekonomije? Građani ne 
vjeruju državi zato, zbog korupcije i kriminala.  
 Poštovani građani, vi morate znati da je skoro svaki član predstavništva DPS-a milioner. 
Kako kad je zarađivao samo od plate? Kako? Da li ste se vi pitali, vi kolege iz DPS-a kako su 
članovi predsjedništva DPS-a svi milioneri, a svo vrijeme su primali samo platu. Drugog odgovora 
nema nego da su malo grabili od državne svojine da ne upotrebljavam neke teže termine nije mi to 
namjera. Znači, mi moramo da uvedemo valutu. Valuta ne mora da bude ni perper, ni papirna, 
dovoljno elektronski novac. Taj elektronski novac bi služio za unutrašnji platni promet. Pokriće 
toga novca bile bi obveznice koje bi država emitovala od građana i građani bi dali novac da 
finansiraju. Svaki građanin bi vjerovatno dao državi po 4% prije nego Prvoj banci po 2,3% je li? 
 Znači, poštovani građani ja ću koristiti vrijeme kluba, izvinjavam se.  
 Zašto? Predlagač je govorio 11 minuta. Jeste li se dogovorili koliko ja mogu da govorim? 
Pitam vas, ako ja koristim vrijeme kluba dozvolite mi da završim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:19:11) 
 
 Nemate pravo. (prekid) 
 Vi ste vidjeli da vas ja nisam prekidao.  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (06.05.20 12:19:39) 
 
 Radi se o inicijativi kolega iz opozicije i ja predlažem krajnje konstruktivno. Dakle, da 
završim.  
 Država Crna Gora, dakle ta vlada koju bi formirao Demokratski front bi osnovala robne 
rezerve. Robne rezerve bi se punile proizvodnjom crnogorskih proizvođača. Sve bi bilo plaćeno 
elektronskim novcem koje bi mi emitovali. Podrška izvozu i podrška oporavku crnogorske privrede 
mora da bude na stručnim osnovama i mi zato imamo plan. Razvojna banka, vidite, da novca ima. 
Međutim, poštovani građani, za ovo što ja sada pričam neophodna je velika politička promjena. 
Kolegama iz Demokratske partije socijalista je stalo samo da osvoje još jedan mandat da bi 
nastavili s ovakvom politikom. Bankrot se ne može spriječiti bez velikog zaokreta u ekonomskoj 
politici. Valjda je svima jasno jer, ako padne 10% brutodruštveni proizvod, a s ovakvim stepenom 



duga i s ovim idejama koje dolaze iz DPS-a, mi ćemo imati preko 100% zaduženosti u odnosu na 
brutodruštveni proizvod. To ne bi bilo strašno da imamo proizvodnju, ali pošto mi nemamo 
proizvodnju, to znači da mi treba da koristimo tuđi novac i da oporezujemo našu djecu i naše 
unuke.  
 Prema tome, bez onoga što je DF predlagao, formiranja jezgra nacionalne ekonomije s 
nacionalnim preduzećima i DF planira, nova ekonomija će biti zasnovana na telekomunikacijama 
tako da onaj ko je prodao Telekom za smiješnih 100 miliona eura, što znači za dva godišnja 
profita, nadam se da me nećete prekidati, s mog aspekta, ko je prodao Telekom koji je osnov 
buduće ekonomije jedne zemlje i osnov suverenosti jedne zemlje za dva godišnja profita, ne mogu 
ga drugačije nazvati nego kao veleizdajnika. Znači, DF će vratiti Telekom u državno vlasništvo. 
Zašto? Zato što je Telekom prodat uz korupciju. Vratiće i sva druga strateška preduzeća koja su 
privatizovana korupcijom. Zato imamo međunarodne mehanizme i domaće lokalne mehanizme. 
Kada napravimo jezgro nove ekonomije zasnovano na digitalnoj ekonomiji, na elektronskom 
novcu, na pravnoj državi, zasnovano na proizvodnji, na samodovoljnosti, na suverenosti države 
Crne Gore, onda će i svi vi građani osjetiti blagodeti od ove priče.  
 Prema tome, građani Crne Gore, problem je politički. Od vas tražim da odbacite ovaj 
bolesni sistem koji razara naše resurse, koji vas diskriminiše, koji vas teroriše. Dajte šansu 
patriotama iz Demokratskog fronta i vidjećete kako će brzo ova zemlja biti zemlja blagostanja, 
zemlja pravde i zemlja ekonomskog napretka. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:22:17) 
 
 Ervin Ibrahimović. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (06.05.20 12:22:28) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Skupštine, koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, 
draga dijasporo,  
 Kada je riječ o ekonomskoj neizvjesnosti koja je izazvana pandemijom korona virusa, 
prema mišljenju većine svjetskih ekonomskih stručnjaka, pred svjetskom ekonomijom je veći 
izazov čak i od onog koji je bio 2008. godine u doba velike recesije. Ono što nije dobro za nas 
neće ni naša ekonomija biti imuna na sve te izazove. Već imamo u susret toga i neke procjene od 
relevantnih subjekata kao što su Svjetska banka i Međunarodni monetarni fond koji nam 
procjenjuju da će pad naše ekonomije biti od 5,6% do 9%. Bez obzira na procjene predviđene 
relevantnih subjekata ono što je izvjesno da će nas čekati to je pad prihoda u budžetu i rast javnog 
duga. Sve to je jedan alarm za hitnu intervenciju u pravcu zaštite privrede i saniranja posledica 
koje izaziva, kao i zaštite najranjivijih kategorija našeg društva.  
 U tom pravcu i gledam inicijativu, odnosno Predlog izmjene zakona, uvaženi kolega iz SDP-
a, koji promišljaju kako naći način ili iz njihovog ugla kako pomoći privredi, odnosno uposlenim 
ljudima, s posebnim osvrtom na one privredne subjekte kojima je usled odluka NKT-a bilo 
zabranjeno da obavljaju redovno poslovanje. Takođe, mislim da ova inicijativa SDP-a i ekonomska 
politika Vlade nisu u koliziji. Da podsjetim da se Vlada kroz dva ekonomska paketa prioritetno 
fokusirala na pomoć najugroženijima i za razvoj i podsticaj privredne aktivnosti, iako znamo da su 
već krenule subvencije i pomoć najugroženijima, čini mi se da ima tu prostora još za napredak. 
Ova odluka koju je Vlada donijela o odlaganju naknade za naplatu neporeskih potraživanja koje 
pripadaju budžetu države je u tom pravcu. Možda bi trebalo da razmišljamo da idemo još jedan 
korak naprijed. Razmišljanja sam da možda treba ipak odlaganje ovih poreskih, neporeskih 
potraživanja razmišljati na dugoročniji period, posebno kada imamo u vidu na kakve probleme 
nailaze privredni subjekti u našoj državi. Ono s čime smo svi saglasni ovdje, da nije dovoljno da 
samo prepoznamo probleme privrednih subjekata. Ovo vrijeme zahtijeva hitnost u onom pravcu 
pomoći, odnosno olakšanja djelovanja privrednih subjekata.  
 Kada pričamo o neizvjesnosti kao ljudi koji brinu za ovo društvo znamo šta nas čeka, 
znamo smanjenje prihoda budžeta, da je zadatak odgovornima za održavanje javnog duga i 



konsolidaciju javnih finansija. Kada znamo da će biti velika razlika u budžetu između prihoda i 
rashoda još više nas poziva na pozornost. Zato sam razmišljanja da moramo hitno reagovati u 
promjeni razmišljanja o djelovanju u privredi. Moramo podsticati one privredne djelatnosti gdje 
koriste sirovine iz naših resursa. To će sigurno garantovati privrednim subjektima jednu 
dugoročniju i stabilniju sigurnost, a samim tim i omogućiti veće zapošljavanje radnika.  
 Koristim priliku samo da pomenem jednu oblast koja je vrlo značajna za naš BDP, a to je 
građevinarstvo koje učestvuje s 6% u našem BDP-u. Mislim da je ova oblast dosta dobar prostor 
za naše privredne subjekte. Naši privredni subjekti koji proizvode stolariju, mislim da imaju šansu 
da budu partner s ljudima i u građevinarstvu. Da podsjetim, na primjer, sve ove velike firme uvoze 
vrata iz Srbije, Kine i okruženja. Naravno, ne treba kriviti za to samo ljude iz građevinarstva. 
Moramo biti svjesni da oni privredni subjekti koji se bave proizvodnjom stolarije nemaju dovoljno 
kapaciteta i ne mogu da odgovore potraživanjima, ali ovdje država treba da stupi. Država mora 
konkretno da pomogne privrednim subjektima tako što će im pomoći da razviju svoju proizvodnju i 
da modernizuju svoje kapacitete. Isto tu trebaju ljudi koji se bave građevinarstvom da pokažu malo 
nekog, neko je to već i rekao, patriotizma u domaćoj ekonomiji. To će sigurno omogućiti jedan brži 
obrt kapitala i biće prepoznatljivije. Vidjeli ste i sami, građevinarstvo je pokazalo i sada jednu 
određenu žilavost i pored ovih ekonomskih izazova.  
 Na kraju, dozvolite mi još jednom da ispred Bošnjačke stranke kažem i to da ovu inicijativu 
poslanika SDP-a gledam u onom pravcu rasterećenja, barem u jednom, privrednih subjekata. 
Želim još jednom da podvučem da moramo raditi na tome da iznađemo one mjere koje će 
dugoročnije i kvalitetnije pomoći svim onim privrednim subjektima koji se našli u problemu. 
Zahvaljujem. Izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:28:38) 
 
 Zahvaljujem Ervinu Ibrahimoviću koji je govorio u ime kluba.  
 Sada dajem riječ Borisu Mugoši. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (06.05.20 12:28:50) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Poštovane poslanice i poslanici, uvažene građanke i građani,  
 Na matičnom odboru, odnosno Odboru za ekonomiju, finansije i budžet podržao sam ovaj 
predlog zakona, ne samo ovaj nego i sljedeći jer sam ih posmatrao da su dio jednog paketa. Radi 
se o porezu na dohodak i doprinosima za obavezno socijalno osiguranje. Smatram da u 
konceptualnom smislu ta mjera odgovara aktuelnom trenutku i, takođe, negdje korespondira i s 
onim mjerama koje sam predlagao u razgovorima s predstavnicima Vlade u susret kreiranja 
drugog paketa mjera za podršku privredi i građanima.  
 Zašto mislim da je ovo mjera o kojoj bi trebalo ozbiljno da razmislimo i koju bi trebalo da 
primijenimo. Ona se odnosi, ako gledamo na zatvorene djelatnosti, na negdje oko, tu su različite 
procjene, oko 17.000 zaposlenih u zatvorenim djelatnostima, mislim da je to poslednja procjena. 
Radi se o poslodavcima koji nisu svojom voljom prestali da rade u ovih dva mjeseca nego 
odlukama nadležnih državnih organa njima je zabranjena djelatnost. Ti poslodavci su osvarili nula 
eura prihoda u dva mjeseca i ne samo da su ostvarili nula eura prihoda nego mnogi od njih su 
plaćali u tom periodu i troškove zakupa. Podsjećam vas da je ova kriza nastala u prvim mjesecima 
u toku godine kad su mnogi poslodavci uložili određena sredstva spremajući se za nastavak 
godine. Tako da zaista mislim da je potpuno opravdano da za dva mjeseca, odnosno od početka 
zabrane djelatnosti vidimo da se sad mnoge otvaraju. To je negdje od 15. marta kada su prve 
djelatnosti prestale sa radom pa do odluke da više nije zabranjena djelatnost treba u tom periodu 
osloboditi poslodavce od obaveze plaćanja poreza i doprinosa. Hajde sada da svedemo to na 
teren konkretnih cifara. Vlada je donijela dobru mjeru, a to je da se refundira poslodavcima, 
odnosno da se uplati zaposlenima minimalna zarada od 222 eura i da je na taj iznos poslodavac 
oslobođen poreza i doprinosa.  Većina preduzeća, odnosno privrednih društava, odnosno mikro 



preduzeća, preduzetnika koji nisu radili ova dva mjeseca su inače radili na ivici rentabilnosti. 
Nijesu to veliki sistemi. Prema tome, siguran sam da je većina od njih je samo zaposlenima platila 
tu zaradu od minimalne cijene rada koje je država subvencionirala. Zbog toga sam smatrao i tada 
da treba dozvoliti poslodavcima da preko tog iznosa sve što daju zaposlenima ne plaćaju poreze i 
doprinose da to bude samo neto zarada. Zašto? Zato što moramo da smo svjesni da ako to ne 
ubace u sistem oni će sigurno dio toga dati na ruke zaposlenim i ako tih 50 ili 100 eura koje će dati 
na ruke zaposlenima nijesmo obezbijedili da uplate kao neto zaradu, a oslobodili ih poreza i 
doprinosa uradili smo lošu stvar jer sa time smo doprinijeli razvoju sive ekonomije. Ja uvijek 
podsjećam što više para dobiju zaposleni raste lična potrošnja. Mi moramo da znamo da nama 
74% GDP-a čini lična potrošnja i to nije izgubljen novac i zato sam ja bio za veće subvencije uvijek 
da se daju jer sve te pare koje vi date zaposlenom on će ih potrošiti u našem sistemu, potrošiće ih 
u trgovinama pa će zaraditi i trgovac, pa će i država zaraditi od PDV-a, pa će potrošiti u drugim 
djelatnostima. Prema tome, kad subvencionišete nije to bačen novac već naprotiv na taj način 
smanjujete i potencijalnu sivu ekonomiju jer možemo mi da pričamo što god hoćemo. Značajan dio 
poslodavaca posebno iz ranjivijih djelatnosti manjeg i srednjeg biznisa daju im na ruke pare za 
posao. Nemoj sad da mislim da nema sive ekonomije ima onda je negdje čak i do 30% GDP-a. 
Isto je tako situacija i sa doprinosima. E, sad u ovom predlogu kolega iz opozicije jer ja smatram 
da treba podržati svaki predlog ako je smislen i održiv potpuno je nebitan predznak predloga 
opozicija-pozicija. Ja uvijek sve nas podsjećam kad mi usvojimo neki zakon kad se on 
implementira on ne pita građanina kojoj partiji pripada. On se odnosi na sve građane. Zbog toga ta 
logika opozicija neće nikad da glasa za predlog pozicije ili pozicija nikad za predlog opozicije po 
meni nije dokaz demokratske zrelosti. Jedina stvar u ovome predlogu koju bih ja sugerisao tiče se 
roka od kad se primjenjuje. Ovdje je dato tri mjeseca unazad što bi negdje ako bi se sad usvojilo 
značilo da je to februar, mart, april možda je predlagač mislio da će se kasnije usvojiti zakon pa bi 
se time obuvatio mart, april i maj. Mislim da treba negdje od 15. marta da ove mjere važe kad je 
prva odluka donijeta o zatvaranju djelatnosti.  
 Na kraju, razmišljam i o mjeri kompromisa. Ja ću podržati ovo rešenje, ali potencijalnoj 
mjeri kompromisa da se oslobode poslodavci poreza, a da eventualno se razmišlja o tome da 
plate doprinose jer to ulazi u Fond za penzijsko invalidsko osiguranje. Ponavljam na kraju onaj koji 
je odlukama državnih organa ostvaruje nula profita u dva mjeseca ne treba od njega očekivati da 
plaća dodatne dažbine jer nema odakle. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:34:58) 
 
 Hvala.  
 Sada je govorio Boris Mugoša u ime kluba SD-a. Sad imamo još predstavnika tri kluba, 
Draginju Vuksanović Stanković, Aleksandra Damjanovića i Danijelu Pavićević. Što se tiče 
vremena primijetili ste da i ako je dogovor bio na pet minuta, da nemamo to ograničenje, da 
možete da produžite nekoliko minuta ako želite da date svoj osvrt na određeno, tako da kažem, 
zakonsko rješenje, ovako šire u ime kluba u ime ljudi koje predstavljate. Izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (06.05.20 12:35:38) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče.  
 Poštovana Skupštino, poštovani građani Crne Gore,  
 Imali ste priliku od kolege Konjevića da čujete što je suština ovog predloženog zakonskog 
rješenja. Mjere koje su predviđene, kao zakonsko i amandmansko djelovanje Socijal demokratske 
partije obećavaju brzu sveobuhvatnu i fokusiranu podršku crnogorskim građanima i privrednicima, 
onima kojima je u ovom momentu zbog krize koja je izazvana kovidom zaista ta pomoć i 
najpotrebnija.  
 Ranije krize su pokazale da podrška privredi pogotovo malim preduzetnicima zaista mora 
biti i brža i izdašnija i da su zemlje koje su poslije ekonomske krize 2008. godine usmjerile pažnju 
na taj segment uspjele da iz krize izađu bez velikih gubitaka, i bez velikih gubitaka, što je 



najvažnije radnih mjesta. Zbog toga pozivam sve da sve zakone koje je predložila Socijal 
demokratska partija, koje smo uputili u  proceduru i o kojima će se narednih dana raspravljati od 
strane kolega poslanika podržite jer upravo ova podrška nije potrebna Socijal demokratskoj partiji 
već je potrebna građanima, desetinama hiljada onih vrijednih privrednika koji čine preko 97% 
ukupnog broja preduzeća u Crnoj Gori, a zapošljavaju veliki broj naših sugrađana. Sa druge 
strane imamo mjere vlade kojima se pomažu najsiromašniji penzioneri koji primaju 128 eura sa po 
50 eura ili dio nezaposlenih sa Biroa rada koji su dobili isto neveliku sumu. Ono što moram da 
pitam Vladu jeste - kako to da će i tu malu pomoć od 50 eura dobiti samo 17.000 nezaposlenih jer 
se ova pomoć koju je odredila Vlada kroz mjeru ne odnosi na one čiji članovi porodice dobijaju 
neku vrstu socijalne pomoći. Pa, ne mislimo valjda da ti ljudi koji primaju socijalnu pomoć imaju 
rođake koji su milioneri nego je njima potrebna ova pomoć. Zbog toga nije trebalo izdvajati nikog 
od preko 40.000 ljudi koji se nalaze na Birou rada jer bi ukupan trošak umjesto 800.000 eura bio 
oko dva miliona eura što je ono što tajkuni bliski vlasti upravo duguju ovoj državi i što bi se na taj 
način moglo lijepo nadomjestiti u korist onih koji primaju socijalnu pomoć i koji se nalaze na Birou 
rada. Takođe, našim penzionerima ne treba pomoć od 50 eura jer je ona jednokratna treba im 
usvajanje onog dogovorenog Zakona za penzijsko invalidsko osiguranje koji se sada krije po 
fiokama, a od kojeg Socijal demokratska partija neće odustati dok se ne nađu u proceduri, a to je 
da se povećaju penzije za 20%. To je ono što oni koji su stvarali i gradili ovu državu zaslužuju. 
Nikako da stigne taj predlog zakona u proceduru i ako je davno saglašen i sa socijalnim 
partnerima, krije se u fiokama ministra rada i socijalnog staranja i potpredsjednika Simovića, dajte 
ga više u Skupštinu da omogućimo pristojnu starost onima koji su to zaslužili.  
 U nedavnoj diskusiji pominjala sam platu direktorice Plantaže Verice Maraš. Primala je 
preko sedam i po hiljada eura i to dugi niz godina i kakvim trikom se poslužio upravni odbor ove 
firme. Zamislite kaznio je, građani, gospođu Maraš sa sedam i po hiljada i više što je primala na 
nešto oko tri i po hiljade eura. Za nas to je skandal, ali nemojte da mislite da je skandal zato što je 
ona primala samo toliku platu i što su se ovi iz upravnog odbora poslužili trikom već je skandal u 
činjenici da ona godinama krši Zakon o zaradama u javnom sektoru i zamislite prima kao što smo 
već čuli ovdje veću mjesečnu zaradu nego što primi predsjednik države, Skupštine i Vlade. Da li 
se iko u ovoj državi pita kako je moguće da neko ko se nalazi na čelu direktora tako jednog javnog 
preduzeća krši zakone ove države. Mi smo tražili od potpredsjednika, resornog potpredsjednika 
Milutina Simovića i opet ponavljam tražimo da razriješite Vericu Maraš. Nemojte se vi nama ovdje 
služiti trikovima smanjujemo platu. Tražimo da je razriješite jer ona godinama krši zakon ove 
države. To je suština priče. Nemamo para za povećanje penzija, preko 11.500 penzionera da im 
se povećaju penzije za 20%. Nemamo para da se povećaju plate zdravstvenim radnicima, 
medicinskom osoblju, policiji, prosvjetnim radnicima, vojnicima, a imamo para za Vericu Maraš i 
ne zna se što je veći skandal. Mislite vi da građani će da pristanu na vrijeđanje intelegncije da mi 
ne čitamo između redova. Smanjena joj je plata za 2020. godinu. Da li to znači najavu, a znači, da 
će kad prođe ovo doba krize usljed izazvanog COVID-om biti  opet plata vraćena na preko sedam 
i po hiljada. Pa se ne zna je li veći skandal što je kršila zakon ili što imamo u najavi što će od iduće 
godine da krši zakon što neće vratiti ovih minimum smanjenih 50% što je primila od januara do 
sada ili što je najskandaloznije od svega što o svemu ovome Vlada Crne Gore uporno ćuti. To je 
još veći skandal. Zbog toga je potrebno da konačno kao ozbiljni ljudi razmotrimo na koji način će 
da se pomogne naš običan građanin da živi pristojno od svog poštenog rada, a da oni koji kradu 
ovu državu i stavljaju patriotizam ove države u svoj džep konačno budu tamo đe im je mjesto. Da 
se pruži finansijska poruka kako bi se barem dijelom poboljšali i aktuelnu ekonomsku situaciju onih 
kojima je to potrebno. Tražimo da svi penizoneri koji imaju manje od 280 eura dobiju penzije po 
200 ili 180 eura, da svaki zaposleni građanin dobije 222 eura, da se ne plaćaju porezi i doprinosi 
na platu onim kompanijama u kojima je država zabranila rad od momenta izazvana kriza COVID-
om. Znači, da umjesto tajkuna, direktora koji su gubitaši, koji ne poštuju rad svojih radnika, 
preduzeća na desetine hiljada eura ostvaruju prihode da umjesto privilegovanih pojedinaca imamo 
državu socijalne pravde, jednakosti, ono što svi govorimo ovih dana solidarnosti. Ne možemo o 
solidarnosti govoriti na riječima, a da je nemamo na djelima. Nije solidarnost, ako Verica Maraš 
prima preko sedam i po hiljada eura, a njeni radnici po najvišem božijem žaropeku u nemogućim 
uslovima rade za minimalac na Ćemovskom polju. E to nije država socijalne pravde, to nije država 
socijalne jednakosti i solidarnosti, a to je ono za šta se Socijaldemokratska parija bori i nastaviće 



da se bori, i izboriće se. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:43:07) 
 
 Nikola Rakočević, procedura. 
 Morate samo reći koji član je prekršen. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.05.20 12:43:19) 
 
 Pa prekršen je član, sada mogu naći to, vi znate da ja mogu naći koji član je prekršen, a 
objasniću vam, mislim da neću izazvati nikakvu vrstu reakcije bilo koga u ovoj sali. Htio sam da se 
obratim potpredsjedniče, ako cijenite, iako cijenimo svi zajednički da bi mogli da poradimo u 
narednom vremenu na tome da prosto ipak imamo malo mjere  u odnosu na ljude ko god da su ti 
ljudi, koji se ne nalaze u ovoj sali i koji nijesu u mogućnosti da odgovore na ozbiljne prozivke 
dakle, kad kažem ozbiljne prozivke ovdje smo imali priliku prethodnih dana da čujemo kako neki 
ljudi krše zakon. Ima li gore stvari na ovome svijetu i ovoj državi, u demokratskoj državi-nema. 
Zbog toga mislim da bi trebalo potpredsjedniče, da na neki način makar na kolegijumu dogovorimo 
način na koji to stvari trebamo da kanališemo. Razumijem političku poruku kolega iz opozicije, 
razumijem da shvataju da im je oportuno da sada pikiraju određene pozicije, određena velika 
primanja, ja to razumijem da je u političke svrhe, ali ipak trebamo imati čini mi se malo više 
odmjerenosti i molio bih da u narednom periodu porazgovaramo o tome da li je to moguće. 
Naravno uvijek možemo tematsku sjednicu Odbora zakazati sa svim ljudima za koje smo 
zainteresovani da vam daju svoj osvrt povodom određenih tema i ne vidim razlog da se ti ljudi ne 
odazovu pa onda da razgovaramo svi i pitamo što nam nije jasno i što smo smatramo da je 
pogrešno. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:44:52) 
 
 Zamoliću sve ubuduće poslanike da kada traže proceduru, pozovu se na određeni član. 
Poslanik Rakočević je dobio pravo da kaže nešto, jer smo ga uskratili za dio izlaganja, jer kad je 
on tražio da prekorači pet minuta, dogovor njega i predsjedavajućeg je bio da se zadrži na tom 
nivou kako bi bili u mogućnosti da danas završimo određenu sjednicu, jer ću vas napomenuti da 
imamo nešto oko 26 prijavljenih diskutanata da vrijeme koje smo dogovorili jeste da radimo tri sata 
da danas završimo ovu tačku dnevnog reda kako bi bili u mogućnosti da zakažemo i neku 
narednu sjednicu kako bi otvorili neka važna pitanja. Samo iz tog razloga sam to dao. On je s 
razlogom prigovorio da je to u skladu sa članom 105 gdje poslanici, drugi učesnici u pretresu su 
dužni da poštuju dostojanstvo poslanika iz Skupštine i da se jedni drugima obraćaju sa 
uvažavanjem.  
 Takođe, nije dozvoljeno korišćenje uvredljivih izraza ili iznošenja činjenica ocjena koja se 
odnosi na privatni život drugih lica, ali sam smatrao da ipak se radi o uvodnim izlaganjima, radi se 
o uvodnim izlaganjima, čak i dogovor neki da nemamo replika po članu 101, to je neka ustaljena 
praksa i smatram da su svi poslanici u okviru te širine i vremena i određenih stvari to uradili. 
Takođe, razumijem da poslanik Rakočević, traži da na kolegijumu otvorimo dogovor oko tih 
elemenata rada na sjednici. Tu ga podržavam i to ćemo uraditi na prvoj sjednici koju budemo 
imali. Sada pretpostavljam da će proceduralno  još neko od poslanika, vidim nekoliko se javilo.  
 U ime kluba poslanik Ranko Krivokapić. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (06.05.20 12:47:08) 
 
 U dobroj želji nemam namjeru da koristim iskustvo nego praksu ovog Parlamenta. Znači, 
javne ličnosti koje prijavljuju svoje prihode kao mogući predmet korupcije moraju biti predmet 



kritike tim prije što se finansiraju iz javnih fondova. Znači, kolega Rakočeviću, da ste imalo 
principijalni na dva dana, ne na tri dana, na dva dana. Juče je vaš kolega mene prozivao po 
sličnom osnovu, znači da ste imalo principijalni u dva dana da ste zapamtili i juče i danas ne biste 
ništa mogli reći. Mene je prozivao, ne, ne, da sam bio tamo i inplicirao kršenje zakona. Poslanik, 
samo da pomognem u zajedničkom radu, poslanik ovdje izabrano tvrdi ne da dokazuje, zato je 
poslanik drugačiji od svih ostalih da tvrdi ne da dokazuje ko misli da ga je uvrijedio može da ga 
tuži. Nema tu zaštite, nikakve nema zaštite, da ga tuži i da dobije postupak, ali on odgovara za 
svoje riječi sa tim što je rekao za javnu ličnost. Naravno, svi imamo svoj stil izlaganja, ali opozicija 
upravo tvrdi kao što ste viđeli danas. Dobili smo pad, vratismo se iz demokratije u hibridne  režime 
autokratije, niste nas slušali godinama, ali evo sad smo dobili formalnu potvrdu. Znači, dozvolite, 
poslanici nam tvrde da ne vrijeđaju za javne ličnosti. Nikad nisam ni ja dozvoljavao da se diraju 
porodice koje nisu u javnom životu itd. taj nivo smo držali, ali kao u javnom životu i ko je plaćen iz 
javnih fondova, ko je u biznisu u bilo kakvom sa državom taj mora biti predmet kritike da ne 
govorim dio opozicija, vlast svejedno je. To je naša dužnost. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:48:57) 
 
 Hvala. 
 Ja sam razumio poslanika Rakočevića, da je konstruktivno predložio da se oko tih pitanja 
dogovorimo na kolegijumu. Mislim da podržavamo tu inicijativu da otvorimo tu raspravu, takođe da 
otvorimo raspravu o tome šta podrazumijevaju druga lica ovdje da li su to javne ličnosti ili nešto 
drugo i poslanik Krivokapić je dao jednu ideju oko toga i mi ćemo to raspraviti. Siguran sam da mi 
podržavamo inicijativu gospodina Rakočevića da taj dio uradi.  
 Sljedeća stvar, ja zbilja ne znam šta bi proceduralno mogao da dam. Znači, evo izvolite 
recite, ali da čujemo šta želite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (06.05.20 12:49:41) 
 
 Prvo želim da kažem, jedna stvar da nikad dok sam se bavila svojom političkom djelatnošću 
ili mojim drugim poslom nikad nikog nisam uvrijedila i uvijek sam vodila računa o svom ponašanju 
pod jedan. Pod dva, ne treba meni gospodin Rakočević, da tumači Poslovnik ja ga odlično znam, 
ali on je ovom prilikom predsjedavajući, zloupotrijebio proceduru. Govoriti o nekome ko je na čelu 
javnog preduzeća o čemu bruje svi ovih dana je stvar od javnog značaja. Kršenje zakona nije 
privatna stvar. Možete vi privatno da idete da budete, ne vi konkretno, nego da ste lopov pa da 
obijete trafiku i tako dalje, ali ako postoji Zakon o zaradama u javnom sektoru i zna se kako ko od 
zaposlenih u javnom sektoru po kojem koeficijentu i obračunu prima plate, a neko radi suprotno 
zakonu, ja to zovem kršenje zakona, ali predsjedavajući, ja Vas molim, još jednu stvar. Bila sam 
gospodine Rakočeviću u klubu kad ste govorili, da ćete vi da čuvate naš obraz koliko mi budemo 
čuvali vaš. Zamolila bih vas, moj obraz nemate potrebu da čuvate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:51:02) 
 
 Hvala.   
 Samo da se dogovorimo jednu stvar, ako pođemo pravilno poštovanju Poslovnika poslanik 
Rakočević nije prekršio Poslovnik, samo je trebao da kaže koji je član, kasnije je i rekao. Znači, to 
je prva stvar. Vrlo korektno je iznio svoj predlog i čini mi se da smo podržali taj predlog da se o tim 
stvarima detaljnije popriča na Kolegijumu. Nije uobičajena praksa da iz jednog kluba se traže dvije 
procedure, to do sad nije bilo. Znači, bile su dvije procedure. Ja vam repliku nijesam dao. Znači, 
bile su dvije procedure. Poštujući da se radi o predlagaču onda smo to uradili. Ja želim da ovu 
sjednicu danas dovedemo do 15 h, ja u 13 h imam sljedeći sastanak, tada treba da neko drugi 
preuzme predsjedavanje. Dogovor je bio da do tada pokušamo da završimo što više poslanika. 
Prošli smo sa širokim tumačenjem dogovora i svi ste dobili veću minutažu nego što je bilo 



dogovoreno. Mislim da nije dobro da pravimo neki ambijent koji će onemogućiti narednim 
poslanicima, nije korektno prema njima da se usredsrede na temu i da građani čuju šta određeni 
poslanički klubovi misle vezano za Predlog zakona o dopuni Zakona o porezu na dohodak fizičkih 
lica. Vidim da se traže još  tri procedure. Gospodin Rakočević traži odgovor na diskusiju da tako 
kažem, ili ne znam, poslanice Vuksanović. Boris Mugoša traži takođe proceduralno i poslanik 
Zogović traži takođe proceduralno.  
 Zbilja mislim da ćemo na taj način krenuti u nekom drugom pravcu. Ne mislim da nam je to 
dobar predlog. Sljedeća stvar, sve koji pričaju iz klupa a nisu dobili riječ sad upozoravam da se svi 
koncentrišete kako bi mogli da govorim o Zakonu o porezu na dohodak fizičkih lica. Predlažem da 
bi završili ovu diskusiju do kraja da svima koji su se javili, njih troje, damo po minut i na taj način 
posle pređemo na Aleksandra Damjanovića. Znači, Rakočević, Mugoša, Zogović. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.05.20 12:53:39) 
 
 Vrlo krako.  
 Žao mi je što su ovako burne reakcije izazvane povodom ove zaista vrlo dobronamjerne 
sugestije da vodimo jedan civilizovan razgovor. Moja je ocjena bila da ne treba prozivati ljude koji 
nijesu tu, mi možemo sada da uđemo u to da li gospođa koju pominjete prima zaradu po zakonu ili 
po dogovoru sa Upravnim odborom odvelo bi nas to u neke stručne stvari. Ne želim da sada temu 
dnevnog reda na taj način dezavuišemo. Vi znate da meni nije bila namjera da uđem u bilo kakvu 
polemiku političku sa Vama, znate da iz Kluba Demokratske partije socijalista prije svega zbog 
naše dugogodišnje saradnje čuvamo Vaš politički kredibilitet. Ako me povedete u tom smjeru onda 
bih bio prinuđen da politički polemišem, a mislim da nema u ovom trenutku potrebe za tim. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:54:43) 
 
 Hvala gospodine Rakočeviću. 
 Poslanik Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (06.05.20 12:54:46) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Ja ću Vama da se obratim apropo Vaše konstatacije da trebamo biti korektni prema 
poslanicima koji trebaju da govore. Ja mislim da više od toga treba da budemo korektni prema 
građanima, pa ću se pozvati na član 107 gdje Vas molim da u koliko vidite da rasprave idu tokom 
koji nema veze sa tačkom dnevnog reda da upozorite poslanike. Mislim da zaista nije u redu da 
ako imamo određenu tačku dnevnog reda da 90% rasprava se ne dotiču toga što je predloženo u 
tom materijalu. Imam jednu konstataciju, često se govori da je nivo Parlamenta, odnosno da je 
Parlament spao na ovaj ili onaj nivo. Parlament je institucija koja je postojala i prije i postojaće i 
posle nas poslanika, njen nivo ne može da bude ugrožen može samo da bude ugrožen nivo 
kulture dijaloga poslanika koji su u tom Parlamentu, tako da vas sve molim da vodite računa o 
nivou kulture u dijalogu jer na taj način ćete pomoći sebi ali pomoći ćete i instituciji u kojoj radite i 
treba da vam je svima čast što radite u ovoj institucjii. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:56:02) 
 
 Hvala. 
 Gospodin Zogović. 
 
 



 MILUN ZOGOVIĆ (06.05.20 12:56:03) 
 
 Ja samo želim da ukažem da i kroz ovaj individualan slučaj se jasno vidi tendencija 
najvećeg poslaničkog kluba, odnosno poslaničkog Kluba Demokratske partije socijalista da 
potpuno uskrati kontrolnu ulogu Skupštine Crne Gore i da ne dozvoli da ljudi, odnosno poslanici 
iznose svoje jasne stavove i činjenično utemeljene iskaze koji ukazuju na sistemsko kršenje 
zakona i svih ostalih propisa ove države. 
 Ja ovdje vidim jasnu tendenciju uskraćivanja kontrolne uloge Skupštne Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 12:56:43) 
 
 Hvala vam. 
 Na ovaj način smo završili pokrenutu temu na osnovu inicijative gospodina Rakočevića. Iz 
svih diskusija vas zaključujem da ipak podržavamo njegovu inicijativu i da na prvom Kolegijumu 
ćemo raspraviti o sugestijama koje je on dao.  
 Zahvaljujem se gospodinu Rakočeviću i dajem riječ Aleksandru Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (06.05.20 12:57:05) 
 
 Poštovani građani, gospodo predlagači iz Socijaldemokratske partije, 
 Evo da pokušam da nas vratim sve na dnevni red i na ovu tačku o kojoj govorimo. Dakle, 
predlog za koji vjerujem da je dobronamjeran i koji ide negdje u kontekstu onoga što i neke druge 
države rade suočavajući se sa posljedicama pandemije korona virusa u smislu relaksacije 
ekonomije, odnosno onih djelatnosti koje imaju probleme ili su zatvorene, zabranjene zbog 
saniranja posljedica pandemije. Dakle, u ovom dijelu je jasno da je predlagač predložio otpis 
poreza dok traju mjere Vlade Crne Gore, odnosno naredbe Ministarstva zdravlja. Ako to vežemo 
za polovinu marta i ako smo svjedoci da u toku maja, ja se nadam do kraja maja ćemo imati i 
potpunu relaksaciju svih mjera, imamo postepeno puštanje u rad pojedinih djelatnosti, znači ovaj 
se zakon, odnosno ovaj član odnosi na dva mjeseca, dva mjeseca faktički otpisa obaveze poreza 
na dohodak fizičkih lica od devet procenata za nekih 17 - 18 hiljada ljudi u ovih 70-ak, kako je 
sada definisano, zatvorenih djelatnosti.  
 Ono što je meni problem kod ovog predloga, predlagač tu mora da sagleda iako vjerujem u 
dobronamjernost predloga, jeste stav 2 ovog predloga, gdje predlagač ostavlja Vladi Crne Gore da 
Vlada može donijeti odluku da zaposlene u nekim ugroženim djelatnostima oslobađa poreza i to 
od dana izricanja zabrane pa dok ona bude htjela. Znajući kako Vlada radi i da bi Vlada u tih 100 
hiljada eventualno potencijalnih korisnika ove norme mogla da vrlo paušalno, diskreciono određuje 
kome da pomogne kome da ne pomogne odlaganjem obaveze plaćanja poreza, mislim da je ova 
odredba problematična i ona traži preciziranje ili neki podzakonski akt ili traži da se ukloni od ovog 
akta jer prosto u ovom trenutku zahvaljujući lošim registrima i negdje lošim evidencijama, mi ne 
znamo koje su djelatnosti ugrožene u većoj ili manjoj mjeri niti imamo taj neki spisak sem ovoga 
što se može egzaktno utvrditi, a to je kome je zabranjena djelatnost negdje od polovine marta. 
Dakle, ovakvoj Vladi ostaviti na slobodu da Vlada samo utvrđuje ko je ili više ili manje ugrožen i 
kome će davati oprost ili neće davati oprost je problematičan.  
 Tako da, u tom dijelu očekujem intervenciju predlagača, kao što sam negdje očekivao da 
sve kolege koje do sada su govorile malo pomenu i mišljenje Vlade Crne Gore na ovaj predlog 
akta koje je stiglo 30. aprila. Ja kad sam vidio da je to na tri strane ja sam se poradovao, evo neka 
ozbiljna analiza Vlade Crne Gore vezana za predlog ovog akta, međutim kad pobliže pogledao 
kako Vlada govori i piše evo da vam pokažem. Dakle, ovo je mišljenje, Vlada ovdje citira sam 
predlog zakona, na cijeloj drugoj strani ga takođe citira, onda u jednoj rečenici kaže kako je 
donijela više mjera u cilju olakšavanja života građana i pomoći privrede, onda se ponovo vraća na 
uredbu i citira sopstvenu uredbu i od tri strane Vlada samo na kraju kaže u jednom stavu da 
eventualni otpis obaveza za najugroženije djelatnosti razmatraće se kada se stvore pretpostavke i 
da ovaj predlog ne treba prihvatiti. Raduje me što neki kolege poslanici, koji konstituišu Vladu 



Crne Gore će glasati za ovaj predlog zakona, to je dobro, znači da Vlada nije bila jedinstvena u 
ovom dijelu ili makar nema jedinstva između ministara tih partija i poslanika, ali Vlada na tri strane 
ne pokušava da da ni minimum analize ovog predloga zakona, što je loše. To govori da imamo 
problem zaista sa znanjem i ekspertizom unutar Vlade.  
 Ono što zadnje imamo, kolege, a vezano za neki uticaj fiskalni ovog zakona, odnosno za 
ustupljene prihode jeste nešto što je dato u ovom izvještaju informacija Vlade  koju smo razmatrali 
ovdje u Parlamentu gdje se kaže da je do 15. aprila ukupan broj podnijetih prijava za odloženo 
plaćanje poreza iznosi oko 2.064 prijave, cirka iznosu oko 8,05 miliona evra. Dakle, ni taj podatak 
nismo dobili vezano za kraj aprila, odnosno za maj i zaista imamo problem zakonske podloge, 
odnosno informativne osnove da bismo ovdje se izjasnili oko ovog predloga zakona, a Vlada nam 
nije u stanju da nam saopšti na bazi svoje uredbe koliko je do sad zahtjeva podnešeno. 
Podsjetiću, u ovih dva minuta restriktivnog vremena gdje se poslanicima faktično onemogućava da 
pričaju i to je uspjeh ovog parlamenta koji je ključni krivac za naš pad u autokratiju iz demokratije, 
odnosno parlament je i po mišljenju međunarodnih zvaničnika i ambasada ovdje u Crnoj Gori, 
najveća kočnica našeg evropskog puta, načina na koji ovako radimo. Bježimo od teme i 
susprežemo poslanike da govore unutar teme. Dakle, Vlada je donijela zaključke 19. marta, to je 
takozvani famozni prvi paket i njime je zadužila Poresku upravu da po zahtjevu poreskog 
obveznika na period od 90 dana odloži naplatu poreza. Vlada nije imala zakonski osnov, gospodo 
kolege, do 30. marta, kada donosi uredbu na bazi Zakona o budžetu i fiskalnoj odgovornosti kojom 
oslobađa obaveze, odnosno kojom odlaže obavezu plaćanja poreza mart, april i maj. Onda je 
donijela na bazi te uredbe, nakon te uredbe i odluku da subvencionira poreze u dijelu minimalne 
zarade i srazmjerno minimalnoj zaradi. To je kontradiktorno jedno drugome, kad bolje sagledamo 
te dvije mjere, ali ovo negdje govorim iz razloga da je lako izračunati koliki je fiskalni uticaj u ovom 
smislu negativan ovakvog predloga zakona i da prosto moramo da podržimo mjeru da djelatnosti 
koje su bile zabranjene krivicom ne preduzetnika, odnosno poslodavca i zapošljenoga, nego 
odlukom Ministarstva zdravlja, odnosno Nacionalnog koordinacionog tijela, odnosno Vlade Crne 
Gore, moraju biti u potpunosti subvencionirane u smislu i zarada, neto zarada, a svakako i poreza 
za koje poslodavac nije kriv što ne može da plati, jer prosto i ne radi. Tako da očekujem negdje 
prohodnost ovog dijela predloga akta. Rekao sam, predlagač mora da misli o stavu 2 Predloga 
akta, jer je dao Vladi na slobodu da Vlada paušalno određuje u onom drugom dijelu djelatnosti 
koje su ugrožene, ko je više ili manje ugrožen i koga će da časti ili neće da ga časti otpisom 
poreza. 
 I na kraju, da zaokružim,  ponovo molim, apelujem na Vladu na Nacionalno koordinaciono 
tijelo, na gospodina premijera da razmisli o onom dijelu gdje subvencija uslovljava na plaćanje 
poreza i doprinosa u decembru mjesecu. Na taj način će Vlada "da uštedi" a mnogo zaposlenih i 
poslodavaca će ostati bez pomoći i subvencija, imate kolege, paradoks. Onaj ko je plaćao poreze i 
doprinose do novembra redovno u decembru je imao neki manji likvidonosni problem, ušao u 
problem zbog par desetina ili hiljada evra, nije mogao da plaća poreze i doprinose, sad ostaje bez 
subvencija. A za one koji su u reprogramu, koji duguju desetine miliona evra i koji na odloženo 
plaćaju po milion evra mjesečno ili godišnje itd. i koji su u dugu prema državi oni imaju pravo na 
subvencije. Neka Vlada o tome još jednom razmisil. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 13:04:20) 
 
 Završio je poslanik Aleksandar Damjanović u ime kluba. 
 Sada posljednja u ime kluba govori Danijela Pavićević. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (06.05.20 13:04:27) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Poštovani građani, predsjedavajući, 
 Nema opozicione partije koja nije ponudila set mjera za ublažavanje posljedica izazvanih 
pandemijom i sve se odnose na zaštitu građana koji su onemogućeni da rade i privređuju za svoje 



porodice bez svoje krivice.  
 Pred nama je još jedan opozicioni predlog proistekao iz potrebe da se doprinese 
poboljšanju sveukupne situacije u zemlji, a vodeći se vjerovatno, između ostalog i onim pozivima 
sa najvišeg državnog nivoa na jedinstvo i solidarnost u vremenu korone. Dakle, proteklih dana 
smo čuli, naravno samo deklarativno, pozive na jedinstvo i solidarnost pred kamerama dok su na 
terenu bili na djelu selektivnost pri raspodjeli životnih namirnica i naravno selektivnost i u 
kažnjavanju prekršioca mjera NKT-a koje nepravedno nosi naziv "nacionalno", jer da nije tako u 
njemu bi se našla i imena čuvenih crnogorskih ljekara, čuvenih imena, a koji su nudili svoje 
dragocjeno znanje tom tijelu.  
 Iz redova DPS-a, doduše, bili su precizni kada su u pitanju opozicioni predlozi. Kazali su da 
su spremni da čuju opozicione predloge. Međutim, niko nije rekao da će biti i prihvaćeni, ma koliko 
oni bili kvalitetni, jer vladajuća partija svaku mjeru koja se sprovodi, koja će se sprovesti usklađuje, 
prije svega sa svojim partijskim interesima u susret izborima. Fer i poštenih nikada nije bilo u Crnoj 
Gori, a sa ovakvom ocjenom koju smo nedavno čuli od strane Freedom Housa izbora nema. 
Predlozi opozicije međutim nude pravednu društvenu raspodjelu, odnosno više pravde, gospodo u 
Crnoj Gori i kao takvi naravno neće biti prihvaćeni. Zašto? Mora postojati izgovor za neprihvatljivo 
lošu ekonomsku situaciju i za čuvenu mjeru štednje koja se zove stezanje kaiševa koja je uvijek 
bila rezervisana isključivo za građane, ali ne i za pojedince iz vladajuće partije bilo da su više 
rangirani ili čak niže rangirani činovnici. Sjetimo se, a ne smije se zaboraviti dobro poznata i 
veoma surova rečenica, odnosno poruka upućena građanima Crne Gore, koja glasi: "Gorivo je 
luksuz", reče nam to strogo, onako oštro, svima nama koji koristimo automobile. Tako nam kaza i 
ne mnogo potom doveze se pred Klinički centar majbahom od milion eura pred radnike zdravstva 
koji su prečesto prinuđeni da traže bolji status u društvu. To je samo jedan od crnogorskih apsurda 
a takvih apsurda ima puno. Nasuprot njima su rukovodioci javnih preduzeća, direktorata i 
kompanija u većinskom državnom vlasništvu, bez razlike da li posluju sa gubitkom ili ne. Valjda to 
treba da shvatimo da njihovo zalaganje i vrijeme na poslu vrijedi makar višestruko više od znanja i 
stručnosti jednog ljekara ili profesora. A sve je to novac građana Crne Gore. Još jedan apsurd, 
daleko je to od pravedne društvene raspodjele.  
 Ovaj put se ipak ne smije dozvoliti da se najveći teret prelomi preko leđa onih koji za drugo 
stanje ekonomije u Crnoj Gori i ne znaju osim za stanje krize i stezanje kaiševa posljednjih 30 
godina.  
 Ovom prilikom ću i ja iskoristiti da se obratim jednoj populaciji koja je posebno pogođena 
politikom Vlade, a zatim i korona virusom. Kažete i ističete kako će za penzionere biti novca i kako 
su i do sada penzije redovno isplaćivane. Takvu tezu, vrlo problematičnu tezu tumačim na sljedeći 
način. Evo sam se potrudila ipak da nađem najblažu riječ. Takvu tezu tumačim kao suptilnu 
prijetnju tim istim penzionerima da tako možda i ne mora biti. Pa šta onda? Zar može i smije biti 
drugačije osim redovne isplate onoga što je davno zarađeno. Redovna isplata penzija, poštovani 
penzioneri, ne smije se navoditi kao postignuće, posebno ovakvih penzija. Poštovani penzioneri, 
da vas podsjetim, nijeste imali problem sa isplatom nego sa krađom penzija i da nije bilo nas iz 
ovog kluba nikada ih ne biste ni dobili. Naravno, vi ste zaradili mnogo više nego što dobijate, pa se 
najveći dio vaše zarade prelije u džepove ove vlasti i njima bliskih takozvanih biznismena. Vi ste 
zapravo akcionari sa pokrićem ali bez prava odlučivanja. Jer, da biste konačno počeli da 
odlučujete o onome što je vaše, o vašim parama, potrebno je da se smijeni ovakva vlast i ne 
dozvoli nikada više da se uspostavi ni jedna slična njoj. Pominjati kao ekonomski uspjeh redovnu 
isplatu takvih penzija koje crnogorskog penzionera drže na samu ivicu egzistencije, a posebno 
kada znamo za visine plata preko četiri, pet, šest, sedam, osam hiljada eura mjesečno, priznaćete 
mnogo je nemoralno. I još jedan u nizu crnogorskih apsurda. 
 Zbog toga svega ćemo podržati predlog SDP-a kao još jedan u nizu iskrenih opozicionih 
predloga za ublažavanje posljedica pandemije i zaštitu svih građana Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (06.05.20 13:12:27) 
 
 Na ovaj način smo završili prvi dio naše sjednice koji je vezan za Predlog zakona o dopuni 
Zakona o porezu na dohodak fizičkih lica.  



 Znači, pored predlagača imali smo izlaganje svih poslaničkih klubova. Imamo otprilike nekih 
dvadesetak prijavljenih diskutanata i plan nam je da završimo u skladu sa Poslovnikom danas do 
15 časova. 
 Sljedeći govornici su Predrag Sekulić, Andrija Mandić i Dragutin Papović. 
 Prije nego što dam riječ Predragu Sekuliću, napravićemo kratku pauzu od pet minuta. 
 - pauza - 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:18:41) 
 
 Poštovani koleginice i kolege, nastavljamo sa radom poslije ove kratke pauze i željno 
dočekane pauze od strane poslanica i poslanika. Nastavljamo sa redosljedom prijava. 
 Prvi je poslanik Predrag Sekulić, nek se pripremi poslanik Andrija Mandić. 
 Poslaniče Sekulić, izvolite vaše vrijeme. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (06.05.20 13:19:06) 
 
 Hvala vam potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege,  
 Rekao bih na samom početku da je pandemija ostavila posljedice, ne samo medicinske 
nego i po ekonomiju i čitavi svijet ali je samo pitanje na koji način odgovoriti na ono što su danas 
ekonomski izazovi. Dozvolite da podsjetim da smo i prije nego što su održavane sjednice 
Skupštine imali prilike da razgovaramo sa predstavnicima Nacionalnog koordinacionog tijela, ali 
isto tako i sa ministrima u Vladi Crne Gore i da smo imali prilike da čujemo i razmišljanje Vlade na 
ove ekonomske teme. I tada smo imali prilike da čujemo i predloge kolega iz opozicije koje 
korespondiraju sa ovim što je i predloženi zakon, ali čuli smo i ono što je bio stav Ministarstva 
finansija i ono što negdje je saopšteno jasno i kroz stav Vlade. Znači nije sporno da su djelatnosti 
zabranjene odlukom Vlade Crne Gore, ali isto tako sa druge strane moramo da vodimo računa i o 
onome što je pitanje na koji način odgovoriti na sve ekonomske izazove pa i vezano za punjenje 
budžeta. 
 Malo podsjećanje. Znači da je drugi paket mjera koji je Vlada usvojila krajem aprila težak 
negdje oko 75 miliona eura i nije zgorega da još jedan put ponovim na ono što su odluke Vlade 
Crne Gore. Znači, subvencije za zatvorene djelatnosti za april i maj 2020. godine u iznosu od 70% 
minimalne zarade i 100% poreza na doprinose na minimalnu zaradu svakog registrovanog 
zaposlenog u sektorima koji su usljed mjera suzbijanja epidemije morali da budu zatvoreni. 
Takođe, subvencije za ugrožene djelatnosti za april i maj u iznosu do 50% bruto iznosa minimalne 
zarade za svakog registrovanog i zaposlenog u sektorima čiji je rad ugrožen usljed mjera za 
suzbijanje epidemije. Subvencije za zarade zaposlenih na plaćenom odsustvu za april i maj u 
iznosu od 70% bruto minimalne zarade za svakog zaposlenog koji je morao ostati kući zbog 
čuvanja djeteta mlađeg od 11 godina subvencije za zarade zaposlenih u karantinu ili izolaciji 
takođe za april i maj 2020. godine u iznosu od 70% bruto minimalne zarade za svakog zaposlenog 
koji je morao biti u karantinu i samoizolaciji. Subvencije za novo zapošljavanje u iznosu od 70% 
bruto minimalne zarade i u trajanju od šest mjeseci za preduzetnike mikro, mala i srednja 
privredna društva koja evidentiraju nove zaposlene u mjesecu aprilu a koji su istovremeno bili 
evidentirani kao nazaposlena lica na Zavod za zapošljavanje Crne Gore.   
 Uz sve ovo, poštovane kolege, dozvolite da podsjetim da imamo i posebnu kreditnu liniju 
Investiciono razvojnog fonda tešku nekoliko desetina miliona eura i najčešće te subvencije idu 
upravo za ono što je održavanje biznisa malih i srednjih preduzeća, znači očuvanje radnih mjesta. 
Govorimo o nekih 18 hiljada radnih mjesta. Kada pogledamo sve ono što Vlada Crne Gore u ovom 
trenutku radi kada je u pitanju sektor poljoprivrede možemo da kažemo da ništa nije zaboravljeno, 
da je paket mjera apsolutno sveobuhvatan i da tretira sve oblasti koje su bile ugrožene 
pandemijom, ali sa druge strane, dozvolite i da podsjetimo da će ova pandemija ostaviti trag i po 
sve nacionalne budžete. Ovdje je bilo riječi o tome da Evropska unija kroz Evropsku centralnu 
banku, ali kreditna sredstva, upumpava stotine i hiljade milijardi eura u privredu Evrope. Takođe, 



to isto radi i Centralna banka Amerike. Znači, tu nema ničega spornog samo je pitanje, jer smo čuli 
to i ovdje u Parlamentu, da li mi treba da uvedemo našu valutu i da li mi kroz finansiranje, kroz 
primarnu emisiju možemo da uradimo nešto više za privredu Crne Gore. Kao ekonomista, 
apsolutno sam protiv toga da mi sad uvodimo našu nacionalnu valutu iz prostog razloga što postoji 
mogućnost da uđemo u nešto što je nepoznato i nešto što bi bilo ... valute. Sa druge strane 
dozvolite, takođe, da podsjetim da ćemo imati pristup sredstvima Evropske banke i da će biti još 
donatorskih konferencija poput one koja se danas održava sa predsjednicima država regiona i da 
ćemo imati prilike da vidimo ne samo ono što je pitanje solidarnosti Evropske unije sa državama 
regiona nego, rekao bih, i eventualno veći pristup kreditnim sredstvima same Evropske centralne 
banke.  
 Kažem još jedan put, kada slušamo predloge opozicije, znači, apsolutno, kada ih gledate 
pojedinačno znači oni korespondiraju sa onim što je možda u ovom trenutku zahtjev privrede 
malih i srednjih preduzeća. Zaista vas molim da uvijek gledamo ukupnu sliku, da vidimo šta je do 
sada urađeno, da vidimo na koji način je Vlada Crne Gore odgovorila tom izazovu i ono što je 
mnogo važno da vidimo koji su to efekti po budžet. Jer dozvolićete, da se ipak bez obzira što smo 
u martu imali rekordan prihod što je negdje uobičajeno da mart poslije prvih mjeseci i godine da 
mart bude rekordan kada su u pitanju porezi i dažbine, ali dozvolićete da se podsjetimo da se 
kasa upravo puni od ovih djelatnosti. Takođe, dozvolićete da se puni...prekid... i ... a da nijesmo 
imali toliki priliv. Kažem još jedan put, mišljenje Vlade Crne Gore koresponidra sa onim u onom 
dijelu u kojem će biti dozvoljeno odlaganje i to dugoročno odlaganje i plaćanje u ratama. Da li će 
doći potpuno do otpisa, a mogućeg otpisa ovog duga zavisi prije svega od podjele budžeta i zaista 
smatram da treba biti elementarno odgovoran prema budžetu, da treba biti elementarno 
odgovoran prema onome što radi Vlada Cnre Gore, a o ovoj temi ćemo opet razgovarati vjerujem i 
krajem mjeseca kada budemo imali prilike da razgovaramo o izmjenama i dopunama Zakona o 
budžetu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:24:48) 
 
 Hvala, poslaniče Sekulić. Poslije Vas je najavljen poslanik Andrija Mandić i neka se 
pripremi poslanik Dragutin Papović. 
 Poslaniče Mandić, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (06.05.20 13:24:50) 
 
 Hvala gospodine predsjedavajući. 
 Dame i gospodo,  
 Demokratski front će podržati Predlog zakona i svaki predlog zakona kojeg da opozicija a 
koji ide u pravcu pomoći građanima Crne Gore, mi ćemo podržati. Mislimo da je to neophodno, da 
se ne radi samo o opozicionoj solidarnosti nego se radi o nečemu što može da pomogne i te kako 
da se ovo teško vrijeme prevaziđe na jedan malo drugačiji način od onoga što je planirala Vlada 
Crne Gore.  
 Ja sam danas u ime Demokratskog fronta uzeo riječ prvenstveno iz razloga da svim ljudima 
koji slave Đurđevdan u Crnoj Gori čestitam krsnu slavu, da kažem da se nikada u Crnoj Gori, a 
mislim od vremena od kako se slavi nije teže proslavljalo, zovu nas naši pristalice, zovu nas ljudi 
koji su bliski nama da je policija ispred hramova, da jutros nije dozvoljeno da ljudi režu slavske 
kolače u hramovima, da imamo strašan problem i da su građanska prava, ljudska prava i slobode 
uskraćena na najbrutalniji način u odnosu na ljude koji su vjerujući. Dakle, posebno želim da 
pozdravim one hrabre ljude u Beranama koji obilježavaju slavu njihovog manastira koji je jedan od 
najstarijih u Crnoj Gori, koga je podigla slavna dinastija Nemanjića i koji su na jedan pravi način 
pokazali kako se treba, ne samo tom gradu nego i čitavoj Crnoj Gori, ponašati  dostojanstveno i 
hrabro. Ostaće negdje upamćeno da u ovom vremenu korona virusa, da su ljudi u Crnoj Gori 
onako ispali ponajveće kukavice, gledamo ove u Skandinaviji potomke Vikinga kao se drže, 
gledamo potomke Petra Velikoga kako se i oni ponašanju, a ista je ih je nevolja zadesila kao i nas, 



gledamo Tursku, gledamo potomke Osmanlija kako se i oni hrabro ponašaju, jedino se u Crnoj 
Gori ponašamo po sistemu kako je jedan aktivista Demokratske partije socijalista, a to sam gledao 
taj klip, predložio sve će riješiti Milo i Duško, a naše je samo da se zabijemo kući. Znate, nekoga 
vašeg poznatog aktivistu iz Župe koji je promovisao taj slogan da se svi zabiju kući a ovo će ostalo 
sve da riješi vlast. Ja mislim da to nije u skladu sa tradicijom Crne Gore. Ako smo mi ono što 
jesmo i pričamo da smo veliki, da smo ponajbolji onda nemamo pravo da se ponašamo drugačije 
nego kao što su to radili naši veliki preci.  
 Danas želim posebno da čestitam slavu najvećoj crnogorskoj porodici, najvećoj crnogorskoj 
kući onoj koja nam je obraz osvetlala od vladike Danila preko Svetog Petra Cetinjskog i Njegoša 
pa i do kralja Nikole, našeg kralja i knjaza, velikoj porodici Petrovića, naravno želim to da čestitam 
onim dostojanstvenim potomcima koji znaju kako velikoj porodici pripadaju, jer oni slave krsnu 
slavu i mislim da je danas naš mitropolit na Njegušima i da u skladu sa tradicijom koju imamo da 
se tako i ponašamo.  
 Nova srpska demokratija slavi slavu Svetog Vasilija Ostroškog i mi ćemo, da ne bi bilo 
nikakve zabune, proslaviti slavu onako kako smo je slavili svake godine. Evo, neka znaju to 
državni organi, neka zna to ovo tijelo koordinaciono koje je formirano, jer se jednom mora prekinuti 
ovo nasilje koje vrši to koordinaciono tijelo i mora se zaustaviti kampanja Demokratske partije 
socijalista koja je na uštrb građana Crne Gore, a na hiljade i hiljade ljudi znaju da se ovo sve radi 
zbog vaše izborne kampanje i da ovaj napad na srpsku pravoslavnu crkvu, ovaj napad da ne 
dozvoljavate ljudima da uđu u hramove da je samo u funkciji zaustavljanja litija, u funkciji 
zaustavljanja jednog velikog narodnog pokreta koji se suprotstavio onima koji su se borili protiv 
Boga. Dakle, mi imamo i u Crnoj Gori danas na početku XXI vijeka borbu između Boga i satane. 
Dostojevski je govorio o tome da se ta borba uglavnom vodi u srcu i da se tu odigrava konačni 
obračun i mi smo gledajući ove litije koje su bile organizovane u Crnoj Gori, koje je organizovala 
naša crkva i na koju su izašle više stotina hiljada građana Crne Gore, sigurni da znamo ko je 
pobijedio u toj velikoj borbi, a zlo nikad nije pobijedilo dobro. Ovaj pokušaj da se zaustavi i 
zloupotrijebi borba protiv korone virusa tako što ćete se obračunati sa crkvom koja je uspostavila 
državu Crnu Goru ja mislim da ste se grdno prevarili. Nemojte da mislite da ona velika litija u 
Nikšiću ili litija ovdje za Markovdan, da naše vladike neće razmisliti šta da rade tog dana, ali ja 
nijesam vladika, to je njihov posao oni će vidjeti šta da rade ja sam predsjednik Nove srspke 
demokratije i želim da obavijestim našu javnost, naše pristalice, članove Nove srpske demokratije, 
da ćemo ove godine našu slavu slaviti onako kako smo je slavili, kako smo osnovali našu stranku, 
odnosno od kako je osnovana nekadašnja Narodna stranka, pa potom Srpska narodna stranka, 
evo želim da čestitam slavu svima članovima naše stranke, ali ovo nadrasta, ovaj trenutak, jer 
ovdje u Parlamentu mora neko ljudima iz tog koordinacionog tijela koje rade po uputstvima 
predsjednika Crne Gore i vode izbornu kampanju Demokratske partije socijalista da im pošalje 
poruku - morate stati sa ovom brutalnom kampanjom i morate omogućiti građanima Crne Gore, 
posebno onima koji su vjerujući, da se ponašaju u skladu sa pravilima koje oni misle da su 
prikladni i kojima ne žele da ugroze nikoga, a sve što budu radili radiće na vlastitu procjenu u 
skladu sa onim što je tradicija ovog naroda i što neće, poput vaših planova, da nas svrsta u 
najzaplašeniju naciju u Evropi. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:31:28) 
 
 Hvala poslaniče.  
 Poslanik Papović, a nek se pripremi poslanik Vučurović. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (06.05.20 13:31:34) 
 
 Uvažene dame i gospodo, 
 Svaka država, svaki narod, svako društvo ima dobru i lošu tradiciju i odgovorno tvrdim da je 
današnja koalicija koja vlada Crnom Gorom baštinik one dobre tradicije u Crnoj Gori, a ta dobra 
tradicija razlikuje hrabrost od nepromišljenosti. A ovo što mi danas demonstriramo je hrabrost jer 



se suočavamo sa izazovima, neko bi rekao problemima krizom, ali možda je najbolja riječ 
izazovima koji su pred nama, kao što su se prije sto i nešto godina naši preci suočavali sa 
izazovima na hrabar način. Različiti izazovi, različito vrijeme traže drugačije obrasce hrabrosti i 
promišljenosti, a mi dokazujemo taj kontinuitet i upravo u kontekstu glavne ideologije dinastije 
Petrović Njegoš, možemo reći da smo mi u tradiciji ili da održavamo tradiciju te dinastije jer smo 
povratili i unapređujemo ono što je njihova glavna ideja, čitave njihove vladavine, a to je slobodna i 
nezavisna Crna Gora i na taj način im se najbolje, da tako kažemo, na najbolji način smo im se 
odužili, odnosno smatramo da smo dostojni te njihove ideje. 
 Što se tiče današnje situacije Vlada je ovdje pokazala nešto što je prije svega odgovornost, 
pravovremenost i efikasnost. Suočavamo se sa ovim izazovima jer se ne zalijećemo, jer nemamo 
istrčavanja, jer sve odluke donosimo promišljeno. To smo pokazali sad kad je bio ovaj zdravstveno 
sanitarni izazov. Sad je sljedeći to je ekonomski izazov i Vlada pravovremeno reaguje i donosi 
odluke u skladu sa mogućnostima. Opozicija s druge strane, niti reaguje pravovremeno, prije bih 
rekao ishitreno i neadekvatno.  
 Prije nekoliko dana smo ovdje raspravljali o predlogu Demokratskog fronta, o njihovom 
zakonu o urgentnim mjerama gdje je bilo predviđeno da se svakom punoljetnom građaninu da 222 
eura, svakom maloljetnom polovina od te sume, plus još nekoliko materijalnih i finansijskih 
davanja. Tada sam istakao da je to kopija onoga što je urađeno u Srbiji, s tim što je to kod nas 
mnogo skuplje. U Srbiji je vlast odlučila da svakom punoljetnom građaninu da 100 eura. Fiskalni 
savjet Srbije je rekao da je to višestruko loša i neprimjerena mjera. Takođe, vlast Srbije se nije 
osvrnula na tu ocjenu Fiskalnog savjeta već je to povukla kroz rebalans budžeta a Fiskalni savjet 
Republike Srbije je rekao najveća i nepovratna greška usvojenog rebalansa jeste predviđena 
isplata 100 eura punoljetnim građanima Srbije. Ovo ja ne govorim da bih se miješao u odnose 
Srbije, odnosno da bih procjenjivao kakva je tamo politika, jer je to politika Demokratskog fronta 
koja se želi jednostavno primijeniti u Crnoj Gori. Nešto što je u Srbiji od struke, od svih relevantnih 
ekonomskih analitičara procjenjeno kao loše, ovdje se reklamira kao spasonosno rješenje. 
 Takođe, juče smo razgovarali o predlogu kluba poslanika SNP - DEMOS o izmjenama i 
dopunama Zakona o budžetu fiskalane odgovornosti, danas o predlogu SDP-a o promjeni 
odnosno izmjenama Zakona o porezu na dohodak fizičkih lica, sve su to mjere koje su 
neadekvatane jer ni jedna od njih nije procijenila finansijski uticaj na budžet Crne Gore. Uključujući 
predlog SDP-a mi nemamo finansijsku procjenu uticaja ovoga zakona. To je elementarna 
neodgovornost, jer ako želite da vodite ozbiljnu politiku, donosite ozbiljne odluke, onda morate reći 
koliko će to nešto da košta. Vlada je odlučila da odloži, a SDP nam predlaže da se trajno 
odreknemo tog prihoda. Zašto bismo to radili? Ako vidimo da zaista to treba možemo to u nekoj 
naknadnoj fazi, ne moramo se odricati, možemo odlagati. Manjak prihoda u budžetu znači 
zaduženje s druge strane, to je ono što nam predlaže najveći dio opozicije, gotovo sva opozicija. 
Kada se država, odnosno ova vlast zaduži, kažete - pa vidite raste vam zaduženost države. Opet 
jedna besmislica. Znači, prvo nam ovdje sugerišete da treba da idemo na zaduženje, kada to 
uradimo onda kritikujete zašto se država zadužila. Ovdje se jednostavno radi o tome da izuzev 
vladajuće koalicije,da izuzev Vlade, nemamo adekvatan odgovor na izazov u kome se nalazimo. 
Idemo postupno mjeru po mjeru, korak po korak, to je odgovornost i to je pokazatelj odgovornosti 
ove vlasti. 
 Takođe zašto opozicija želi ove ishitrene mjere. Opozicija želi ove ishitrene mjere da bi 
urušila finansijsku stabilnost države, jer ove mjere ugrožavaju budžet države Crne Gore. Zašto im 
je to važno? Jer urušavanje finansijske stabilnosti kao i politike stabilnosti dovodi do vanrednih 
prilika, a oni jedino u vanrednim prilikama mogu preuzeti vlast. Ovo su im posljednje prilike da 
pred izbore pokušaju da se na jedan neadekvatan način, kao što su i ove mjere, domognu vlasti. 
Situacija je ozbiljna, nije laka, mi ne govorimo ono što nije tačno, gledamo opasnosti u oči i 
suočavamo se sa tom opasnošću i donosimo pravovremene mjere. Sigurno da ima grešaka, 
sigurno je da opozicija tu može da koriguje u nekoj fazi, ali do sada nijesmo čuli relevantne 
primjedbe i relevantne preporuke. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:38:00) 
 



 Hvala poslaniče. 
 Za komentar se javio kolega Mandić, kolega Konjević kao predlagač. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (06.05.20 13:38:10) 
 
 Ja neću da tražim repliku, mada sam prepoznao neke negativne konotacije ali mislim da je 
važno zbog građana Crne Gore da čuju. Nema ovdje nikakvog zalijetanja u ovom vremenu od 
onoga što predlaže opozicija. Ovo su dobronamjerni predlozi i oni su na korist svakog građanina 
Crne Gore. A ovo što govori Demokratski front koji drži do tradicionalnih vrijednosti Crne Gore 
mislim da bi trebao da služi na čast svim. Mi smo zemlja koja se ponosila i ponosi se sa svojom 
istorijom, koja se ponosi tim velikim porodicama koje su dominantno kreirale istoriju Crne Gore i ja 
ne mislim da je nestalo hrabrosti u Crnoj Gori, samo što je ovog trenutka zahvaljujući prvenstveno 
ljudima iz Demokratske partije socijalista ta je hrabrost prenijeta na neke margine koje nemaju 
nikakve veze sa viteštvom. 
Mi smo danas umjesto nekadašnje ratničke nacije prepoznati kao ključni šverceri narkotika na 
planeti. I tu smo veoma hrabri. Od kako su počela ona probijanja blokada 1992. godine i sankcija 
nekako smo se deformisali kao narod i tu ispoljavamo prvenstveno hrabrost i trošimo našu 
mladost. Stotine ljudi je poginulo vezano za poslove oko prodaje narkotika i oko prljavoga novca 
koji se petljao i motao oko vodećih ljudi ili ljudi koji su bliski Demokratskoj paratiji socijalista. Ja 
govorim o toj deformaciji. Mi smo nekada bili ponosni i slavni, mnogo naših ljudi je poginulo 
braneći čast Crne Gore, braneći srpstvo, braneći pravoslavlje, danas je to kategorija koju 
Demokratska partija socijalista želi da prezre, želi da se obruši na našu crkvu koja je stvorila Crnu 
Goru, želi da povrijedi naše vladike, naše sveštenstvo i monaštvo umjesto da ih poštuje, a na 
drugoj strani da uvaži i da da poseban značaj onima koji nas brukaju i koji nas sramote. Mislite li 
da meni i malo prija kada vidim ove tekstove, ovo što rade navodno nezavisni timovi istraživača i 
prenose mediji u Crnoj Gori kako kriminala nema na ovom prostoru i kako Crna Gora nema veze s 
tim i ne pominju se imena ključnih kriminalaca iz Crne Gore, ali se pominje neko dijete tamo, sin 
Aleksandra Vučića, on je navodno osnivač nekog kriminalnog klana i crta se meta njemu i 
njegovoj porodici. Mašu odavde nezavisni mediji, stavljaju jedni, drugi i treći. Mislite li da je to 
dobro? Mislite li da je to pošteno? Mislite li da je to istina? Znate svi kao i ja da je to laž, da to 
nema nikakve veze.  
 Crna Gora mora da se vrati sebi. Crna Gora mora da se vrati onim vrijednostima na kojima 
je nastala Crna Gora. Zbog ovog prljavog novca, zbog ovog gliba s kojim se suočavamo da bi 
neko (prekid) više ili manje nas dovodi u poziciju da se stidimo, vjerujte, pred onima koji nas 
gledaju sa strane. Mi možemo po nekoga da kupimo, kupovali ste i uoči referenduma pojedine 
ljude iz briselske administracije. Niko od njih nije otporan na taj novac koji mu možete spremiti u 
torbu i da odleti za Bratislavu ili na neku drugu destinaciju, ali to ne znači da smo mi pošteni jedni 
prema drugima. Ujutro kada se pogledaju u ogledalo, a ja znam neke iz opozicije, često sam 
govorio jednom prodatom iz opozicije, ujutro kada se brije i kada se gleda u ogledalo prvo pomisli 
kako je on smeće, a tek kakvo su smeće oni drugi s kojima je zajedno radio i koji su ga 
korumpirali. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:42:12) 
 
 Hvala. 
 Poslaniče Papoviću, vaš odgovor na komentar. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (06.05.20 13:42:20) 
 
 ... nijesam tretirao, nijesam se time bavio, ali svakako ima nekoliko značajnih teza o kojima 
bi možda valjalo debatovati i diskutovati.  
 Prvo, crkve izuzev Vatikana, i to po sili prilika, ne stvaraju države. Srpska pravoslavna 



ckrva nije stvorila ni Srbiju, a kamoli državu Crnu Goru. Recimo, prvi srpski kralj Stefan 
Prvovjenčani je krunisan 1217., a Srpska crkva je dobila autonomiju, odnosno autokefaliju 1219. 
godine, dvije godine nakon toga. Istinu govoreći, da je bilo do Srpske pravoslavne ckrve nikad ne 
bi postojala crnogorska država. To jednostavno nije bilo u njenom planu, u njenom djelovanju. 
Tačno je, Crna Gora je pjevala srpstvu i to dosta, ali je zato srpstvo 1918. godine držalo opijelo 
Crnoj Gori. Od tada do danas se mnogo promijenilo. Glavna greška u vašem tumačenju istorije je 
što prenebregavate vjekove, što gledate na ideološkoj ravni, što ne možete da se suočite s 
činjenicama koje vam ne odgovaraju. Tu dolazimo do paradoksa. Jer, da je Crna Gora u tom 
tradicionalnom smislu kako ga vi predstavljate i doživljavate bila to što vi mislite da jeste, nakon 
1918. godine ne bi bilo više Crne Gore, ne bi bilo države Crne Gore, ne bi bilo ovog parlamenta. 
Ovo bi danas bila crnogorska oblast u sastavu vjerovatno države Srbije.  
 Dakle, ako vi tumačite tradiciju Crne Gore ili smisao tradicije Crne Gore da nema Crne 
Gore kao države onda to nije pravo tumačenje crnogorske istorije i crnogorske državnosti. 
Crnogorska državnost ne ide protiv srpstva ni tada ni danas, ali ide protiv toga da bilo ko Crnoj 
Gori negira i slobodu i nezavisnost i državnost. U toj ravni ovdje treba da debatujemo. To su 
suštinske poruke crnogorske istorije. Takođe, u crnogorskoj istoriji ima mnogo dobrog i mnogo 
lošeg. Ako loše isključimo onda ne stičemo pravu sliku o našoj prošlosti. Ako zaboravljate vjekove, 
ako čitav 20. vijek isključite iz tumačenja crnogorske istorije na krivom ste putu. Ne možete ni 
istoriju, a ni politiku doživjeti ni shvatiti onako kako bi trebalo.  
 Mi se svi generalno, kao istoričar to smatram, razlikujemo od generacija iz 1918. godine 
kao i svaka država u odnosu na svoj istorijski kontinuitet i u odnosu na tolike vremenske distance. 
Ipak baštinimo nešto što je, prije svega, odnos prema državi kao nečemu što je zajednička kuća, 
da smo svi ovdje utemeljeni niko to ovdje ne negira, da svi imamo jednako pravo, da niko ovdje 
nema ekskluzivitet. Ako se na taj način budemo odnosili jedni prema drugima, počevši od politike, 
pogotovo odgovorne politike, a vi kao najjača opoziciona grupacija svakako bi trebalo da budete u 
okviru odgovorne politike, onda mi imamo dobar osnov da krenemo dalje. Ukoliko sve svedemo na 
negiranje onda smo u ćorsokaku. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:45:58) 
 
 Hvala, gospodine Papoviću.  
 Takođe, pozivam vas sve da se držimo Zakona o dopuni Zakona o porezu na dohodak 
fizičkog lica.  
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 13:46:12) 
 
 Mislim da ću citirati gospodina Papovića. U njegovom izlaganju rekao je da se opozicija 
ponaša neodgovorno, govoreći o SDP-u i da želi urušavanje države kroz urušavanje finansijske 
stabilnosti. Apropo jučerašnjih mogućnosti za repliku pominjanja partije, pozivam se na član 101, 
da li mi dajete pravo na repliku ako primjenjujemo Poslovnik jednako danas kao što smo juče. 
Vama se obraćam. Dakle,  član 101 stav 2 negativni kontekst prema poslaničkog klubu ili partiji. 
 Da ne bih čitao, imam stenogram od juče, zato sam ga i tražio, ne odnosi se na vas 
personalno, potpredsjedniče Nimanbegu, jer vi nijeste predsjedavali, ali se pozivam na član 1 na 
negativan kontekst prema partiji ili poslaničkom klubu i opisao sam zašto je taj kontekst negativan. 
Mi smatramo, kada vam neko kaže da želite da urušite državu, da je to negativan kontekst i 
pomene vam političku partiju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:47:32) 
 
 Hvala, poslaniče Konjeviću.  
 Na vašu veoma veliku dilemu ja nemam dilemu nikakvu. Imate pravo na komentar 



izlaganja, ako želite iskoristiti, a takođe nadam se da se možete konsultovati s vašim, ne znam 
tačno titulu, mislim da kolega Krivokapić ima neku počasnu titulu predsjednika vaše partije, pa 
tako da ove dileme možemo zajednički otkloniti. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 13:48:01) 
 
 Zahvaljujem.  
 Iskoristiću pravo na komentar.  
 Uzeću ...prekid... koji ste sada rekli jer je očigledno potrebno da imamo stenograme kada 
nam predsjedavajući, ne odnosi se na vas, daje repliku po jednom članu kako se kome ćefne, 
izvinjenje na terminu, narodski. Tako da će to biti još jedan prilog koji ćemo skupljati, nemojte mi 
ovo uzimati u vrijeme, neka bude proceduralno kako i kada dajemo replike i tumačimo član 101. 
Ovo mi je više trebalo radi budućih diskusija, ne zbog kolege Papovića. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:48:38) 
 
 Pošto je bilo proceduralno samo da imate još jedan proceduralni odgovor. Nemam nikakvu 
dilemu, nadam se da ćete imati dovoljno priloga literalnih da usaglasimo naše stavove oko 
vođenja sjednice. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 13:48:56) 
 
 Kolega Papoviću, kao neko ko nije puno vezan za struku za koju ste vi vezani, rado 
pročitam što i vi i drugi u tom dijelu napišete, ali bih se vratio na ono što je predmet samog 
zakona. Vi ste rekli da se opozicija uključujući Socijaldemokratsku partiju ponaša neodgovorno 
predlažući ovakve mjere. Citiraću vam što je rekao vaš šef poslaničkog kluba prije sat vremena: 
"Imamo jedan prijedlog koji nije nerealan, ali vladajuća većina će ga odbiti". Dakle, kada nešto 
kaže šef Poslaničkog kluba negdje doživljavam da je to stav kluba.  Prema tome, nijeste, kolega 
Papoviću, u pravu. Nije ovdje stvar koliko ovo košta jer smo mi to precizno predočili. Reći ću vam 
šta košta građane Crne Gore. Pročitaću vam zvaničnu dokumentaciju Poreske uprave. Prvi od 
200 poreskih dužnika je kompanija Vektra Jakić koja na kraju 2019. godine duguje 7,8 miliona 
građanima ove države. Druga po rang listi je Vektra Montenegro koja duguje 4,6 miliona. Mislim 
da Vektra Jakić nije kompanija koja ima bilo kakve veze sa opozicijom, posebno ne sa SDP-om, 
niti je bilo ko od poslanika SDP-a na mala vrata uvodio u ovu Skupštinu. Jedna od kompanija je 
kompanija A-cop koja duguje 2,5 miliona. Pretpostavljam da ne znate o kojoj se firmi radi, i meni je 
bilo teško da utvrdim ali ću vam reći, to je kasnije ta kompanija, prema mojim informacijama služila 
za ovo pranje para poreza, čuda i čudesa. Kompanija Vektra Boka Herceg Novi 1,2 miliona, 
Rudnik uglja 1,1 milion. To je spisak za poreze.  
 Spisak za poreze i doprinose: prvorangirana državna kompanija Montenegro arilins 21 
milion, Rudnik uglja 4,3 miliona, Plantaže 2,2 miliona, Vektra Boka dva miliona.   
 Kad saberete kolega Papoviću prvih deset dužnika sa jedne i druge liste to vam je slovom i 
brojem 70 miliona. Ja vjerujem da se vi sa mnom slažete da niko iz opozicije nije uspio da 
obezbijedi da ove firme već nekoliko godina duguju ova sredstva. Dakle, što bi rekao jedan član 
Vlade, budžet nije budžet Vlade, to je budžet svih građana i njega građani i privreda pune. E 
upravo građanima i privredi nedostaje ovih sedamdesetak miliona kompanija koji su tu negdje oko 
pojedinih ljudi iz DPS-a vrlo bliski, da sad ne navodim imena u tom segmentu. 
 Dakle, kolega Papoviću, mi smo ovdje predlagali mjeru koja se odnosila da 40 hiljada 
nezaposlenih ljudi dobije pomoć ne od 50 eura njih 17 hiljada, nego da svih 40 hiljada dobije 
pomoć od 222 eura. Složićemo se da je to u okviru ovih 70 miliona koje nekoliko tajkuna DPS -a 
duguje ovim građanima i ovoj državi. Mi smo predlagali da svi penzioneri, odnosno da penzioneri 
koji primaju penziju do 288 eura, takođe prime pomoć od ...prekid.., završavam sa rečenicom, 
imam kao predlagač, izvini, 222 eura. Cjelokupan paket te pomoći, kolega Papoviću, košta vrlo 



precizno 20,2 miliona i on je za 3,3 puta manji nego što ovih nekoliko DPS tajkuna duguje 
građanima i privredi.  
 Prema tome, da li smo, kolega Papoviću, mi svi jednaki pred zakonom? Pročitaću vam šta 
o toj jednakosti pred zakonom kaže Freedom House. Nadam se da nećete dovesti u problem tu 
nevladinu organizaciju imajući u vidu da se između ostalog finansira iz budžeta Sjedinjenih 
Američkih Država, koja kaže, citiram: "Zaključci do kojih smo došli su krajnje obeshrabrujući. 
Utvrdili smo da se lideri i političari u tom području...", odnosi se na Albaniju, Srbiju, Crnu Goru, "... 
tom području više ne kriju demokratske ...prekid... njihove maske su pale i oni se više ne prikrivaju 
iza poštovanja nominalnih vrijednosti i otvoreno napadaju demokratske institucije". Po prvi put 
nakon 2003. godine u izvještaju Freedom House, Crna Gora je nazadovala i nalazi se u segmentu 
neslobodnih država. Mislim da nas to negdje sve treba da zabrine, kolega Papoviću.  
 Nevezano da li se vi nalazili u vlasti ili opoziciji, politika je prolazna, vi to kroz istoriju znate 
mnogo bolje nego ja. Ali, ovakve ocjene, ovakve ocjene i ovakvo tolerisanje da su tajkuni dužni 
građanima, a da onda građani ne mogu da dobiju tu pomoć, to je nešto što treba da zabrine i 
mene i vas. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:54:31) 
 
 Poslaniče Konjeviću, 
 Vi ste iskoristili pravo na komentar, ono vam pripada tri minuta, ne možete dodatavati 
vrijeme kao predlagač, koliko god da ih imate 30 minuta, kao što je neki dogovor. Svako 
prekoračenje vremena uskratiće mogućnost ovima koji su prijavljeni za završne riječi da ostanu 
bez toga. 
 Poslaniče Papović izvolite. 
 Izvolite poslaniče Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.05.20 13:54:54) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Imam ispravku navoda. Po poslovniku ima a siguran sam da kolegi Konjeviću neće smetati, 
tridesetak sekundi. 
 Ja cijenim to što je on, sad već čuveni lovac na citate, međutim, kolega Konjević kad već 
citirate, citirajte do kraja. Ja sam kazao da zakon o kojem trenutno raspravljamo SDP-a nije 
nerealan i on je siguran, to je faktički dokazivo, najrealniji od prijedloga opozicije u setu prijedloga 
koji su nam predloženi. Međutim, i dalje smatram da je Socijaldemokratska partija politički vrlo 
neodgovorno pristupila problemu rješavanja ekonomske krize prouzrokovane korona virusom i to 
samo iz jednog razloga, to sam već kazao. Prvo, za to što nijesu imali hrabrosti političke da kažu - 
svaka čast državnim institucijama i svaka čast vlasti koja je ...prekid... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:56:00) 
 
 Hvala poslaniče Rakočeviću. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.05.20 13:56:04) 
 
 To je jedno. I drugo, neodgovornost političku su pokazali time što su nam predložili one 
ekonomske mjere za koje znaju da nijesu održive budući da naš budžet nema toliko prostora da 
finansira sve nerealne zahtjeve. Ovaj nije nerealan. Međutim, on je u sklopu svih ostalih koje su 
predložile kolege iz Socijaldemokratske partije i mi smatramo da to nije prihvatljivo, tim prije što 
kada govorimo o porezima i doprinosima, kao što znate, država je dopustila, odnosno Vlada da 
oni budu odgođeni, ali ne. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:56:41) 
 
 Poslaniče Rakočeviću, ovo nije bila proceduralna intervencija. Ja sam vam dao minut 
izjašnjenja, vi ste koristili da odgovarate na ono što je, toga ne postoji. 
 Poslaniče Konjeviću, daću vam proceduralnu intervenciju da saopštite što želite. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 13:56:57) 
 
 Kolega Rakočeviću, barem deset puta smo rekli, podržali, i ja kad je bio premijerski, isto 
obraćaću se vama kao što se gospodin Rakočević pokušao...prekid... Sve što kažem smatrajte da 
se našalim, smatrajte da se obraćam vama.  
 Barem deset puta smo rekli, uključujući moju malenkost kad je bio Premijerski sat. Kolega 
Rakočeviću, šta vi mislite, mislite li da je svaka čast nadležnim institucijama kad tolerišu poreski 
dug Vektri Jakić 7,5 miliona, poreski dug Vektri Montenegro 4,6 miliona, poreski dug A-cop 2,5 
miliona, poreski dug Vektra Boka 1,2 miliona, poreski dug Rudnika uglja 1,1 miliona, poreski dug 
Rudnika uglja 4,3 miliona, Plantaže 2,2 miliona, Vektri Boka dva miliona, Vord ... 1,3 miliona. Je li 
to za čestitku? Ja vam čestitam, kolega Rakočeviću. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:58:14) 
 
 Hvala poslaniče Konjević. Evo minut ste završili. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 13:58:16) 
 
 Nijesam završio. Samo da vam kažem nešto. Bila je replika od 2,5 minuta dozvolite mi 
toliko, ja vas molim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:58:25) 
 
 Poslaniče, imali ste dovoljno vremena da iskoristite. Dao sam minut kolegi Rakočeviću i 
vama minut i to je to. 
 Kolega Konjeviću, molim vas da budete korektni da znate da ste u prethodnom izlaganju 
šest minuta umjesto tri govorili, tako završite rečenicu i da nastavimo sa raspravom. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 13:58:44) 
 
 Dopustite mi da završim rečenicu. 
 Svaka čast kolega Rakočeviću za ovo. Ovo je umjeće da uskratite građane i privredu za 70 
miliona eura poreskoga duga koje imaju ljudi i privrednici koje vaši poslanici dovode na mala vrata 
u ovu skupštinu da im se završavaju poslovi, a mi predlažemo da oni koji nikad nijesu ušli u ovu 
Skupštinu, mala i srednja preduzeća ne plate porez, znate kada, kad im je država zabranila da 
rade. E je li pošteno da oni koji su privilegovani ne plaćaju porez, a ovi koje je država zatvorila da 
plate porez?. Šta je tu pošteno? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 13:59:29) 
 
 Hvala. 



 Poslaniče Papoviću imate pravo odgovora na komentar vašeg izlaganja. Izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (06.05.20 13:59:40) 
 
 Što sam zaključio u diskusiji bilo da ne treba se istrčavati, ne treba prije svega donositi 
takve mjere kao što je trajno odricanje od poreza. Odlaganje poreskih obaveza u ovakvoj situaciji 
je sasvim opravdano. Ali, odricati se poreza, uključujući i ove o kojima je gospodin Konjević 
govorio, koji su od ranije vezani za neke firme, nije pametno sa aspekta državnih prihoda. Koliko 
sam ja razumio ovi višemilionski porezi koji od ranije na osnovu poreskog duga koji do ranije 
postoje nijesu otpisani, država ih se nije odrekla, makar one ja mislim koje može i za koje ima 
realnih pretpostavki da će biti naplaćene. Moja je poenta bila ako svjesno državu zakidate za 
poreze, a ovaj predlog to radi, jer se odriče država, ukoliko se usvoji, država bi se odrekla tih 
poreza. Onda vi radite na štetu državnog budžeta, ako radite na štetu budžeta države zaključite 
kakav je odnos prema državi.  
 Takođe, evo pogledajte nama se danas spočitava izvještaj Freedom Housa vrlo ozbiljan, to 
treba analizirati, tek je danas objavljen na engleskom jeziku, da se prvo adekvatno prevede, pa 
ćemo analizirati. Vidjećemo o čemu se radi. U svakom slučaju jasno je da ima ozbiljnih zamjerki, 
jedna od njih je ili dominantno najteža je vezano za funkcionisanje Parlamenta, ali onda se kaže to 
je jednakost DPS-a, međutim u Parlamentu su i poslanici većine i poslanici opozicije. Jednaka 
odgovornost za neke obaveze koje ovdje nijesu urađene, a trebalo je da se urade. Takođe, iz istih 
evo, ovih klupa prije svega SDP-a nam se ovdje spočitava nedostatak parlamentarizma, a 
pogledajte, mislim da ste i vi primijetili kao i građani, kolege iz opozicije su ovdje samo kad oni 
govore, čim završe idu, a mi ovdje sjedimo i slušamo, makar pokazujemo elementarnu spremnost 
da nekog saslušamo jer na osnovu toga diskutujemo. Ako ste vi spremni da saslušate samo sebe, 
onda recite kakav je to parlamentarizam. Pogotovo kad nam o tome govore parlamentarci koji su 
ovdje više od 20 ili 25 godina. Evo mi smo odnedavnom u odnosu na njih, pa ipak znamo nekakav 
red funkcionisanja Parlamenta kad govori kolega bez obzira koliko se mi ne slažemo sa njim 
koliko smo u političkom smislu suprostavljeni, ipak saslušamo. Čujemo te predloge, ne idemo, ne 
svi ali većina koja je tu. Dakle, spočitavati nama nedostatak parlamentarizma, a sa druge strane 
tako se ponašati mislim da nije parlamentarno. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:02:56) 
 
 Hvala poslaniče Papović. 
 Imamo malu promjenu u redosljedu, ispred Kluba Demokratskog fronta sljedeći govornik je 
poslanik Milan Knežević i neka se pripremi poslanik Danijel Živković.  
 Poslaniče Knežević, izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (06.05.20 14:03:12) 
 
 ...(govor na ruskom) 
 Slobodna Crna Goro, vi u ZIKS-u, vi u karantinu,  
 U vremenu aplauza medicinskim radnicima, higijeničarkama, policiji, vatrogascima, 
Crvenom krstu i svima onima koji su u ime DPS-a prtili kroz neprohode kako bi u vremenu korone 
dostavili pomoć najugroženijim članovima i aktivistima DPS-a, u vremenu aplauza gradu Cetinju 
od jednog od kolega iz Demokratske partije socijalista dozvolite da i ja uputim aplauz gospođici, 
gospođi Soraji Vučelić - Masoni i da je pitam kako je ona uspjela da prođe samo sa 500 eura a 
1.550 građana Crne Gore da bude uhapšeno sa 1.500 do 10.000 evra i da dobije nanogicu poput 
mene, Mitra Mirića, Đanija i nekad Cece Ražnatović. Šta to ima Soraja Vučelić, gospodine tužioče 
i gospodine sudija koji ste je saslušavali i odredili joj kaznu, a recimo nemam ja ili ulcinjski paroh 
Siniša Smiljić koji je kažnjen 4.500 evra iako je isto kao gospođica, gospođa Soraja Vučelić - 
Masoni napustio Ulcinj i došao do Podgorice, a ona je došla do Žabljaka, ili recimo naš mitropolit 



Amfilohije koji je dva puta uhapšen? Zamislite mitropolita koji je prekršio zakon jer je služio opelo. 
Šta treba da radi mitroplit a da ne krši zakon po mjerama Milutina Simovića? 
 Kad sam ja govorio da će se ovo vrijeme zvati sveti Milutin od DPS-a ubiva koronu niko mi 
nije vjerovao, ali današnje marice, policija ispred hramova u Crnoj Gori, hapšenje vjernika koji na 
dan Svetoga Đorđa ili Đurđevdan žele da osveštaju kolač, da upale svijeće i pomole se Bogu 
najbolje govori o tome da je progon naše srpske prvoslavne crkve došao do nivoa da je DPS već 
sad promovisao novoga sveca Milutina koji ubiva koronu. Zaboravite građani više na socijalnu 
distancu, asepsole, maske, jer treba da štedite za silikone u borbi protiv korone. Pošto gospođa 
Soraja Vučelić - Masoni izgleda ima dozvolu da se kreće svuda po Crnoj Gori, doduše u Srbiju ne 
može da uđe jer je vezuju za neke kriminalne klanove, ali zato po Crnoj Gori vjerovatno ona 
promoviše neki isto svetački lik, pa se može desiti da posle svetoga Milutina od DPS-a koji ubiva 
koronu dobijemo i milosnu Soraju koja šarmira tužilaštvo i sudove, je u Crnoj Gori može sve ako 
ste član DPS-a i ako mjere koje sprovodi NKT-e - Gestapo poštujete na način što će se ozvaničiti i 
oformiti vanredno stanje u Crnoj Gori. Međutim, kada su na Koniku proslavljali početak 
Ramazanskog posta i onako hrupili na ulicu njih 200 - 300 grleći se i pjevajući nit je policija, niti je 
sveti Milutin, niti je milosna Soraja upozorila da se krši socijalna distanca, ali  zato danas u svim 
hramovima i crkvama pravoslavnim u Crnoj Gori se nalaze marica, policija, hapse se mitropoliti, 
hapse se lideri opozicije i na taj način se šalje poruka da su Srbi u Crnoj Gori i pravoslavci u ovom 
neformalnom vanrednom stanju došli do nivoa ranohrišćana za vrijeme Nerona (dozvolićete mi još 
40-ak sekundi), ali zato se socijalna distanca ne realizuje recimo ispred trgovinskog lanca Voli. 
Tamo nema sanitanih inspektora, tamo nema policije, tamo nema marice, tamo nema inspektora u 
civilu, tamo nema špijuna da javljaju da li je neko prekršio socijalnu distancu. Kako se može u Voli, 
a ne može se u crkvu? 
 Mitroplite Amfilohije Radoviću, u ime Demokratskog fronta Vas pozivamo da 12. maja 
pozovete građane Crne Gore na litiju Svetog Vasilija u Nikšiću da se okupimo i pošaljemo snažnu 
poruku da nikome nećemo dozvoliti da nam uništi naše duhovno i istorijsko nasleđe kroz 
takozvane mjere NKT-a. Onda kada uhvate naše švercere pod crnogorskom zastavom i sa 
crnogorskom posadom da promovišu naš najbolji izvozni proizvod - kokain, dođemo do zaključka 
da je u stvari ovaj brod "Budva" od Kazablanke do Hamburga vozio sin Aleksandra Vučića i da su 
u stvari Aleksandar Vučić i njegov sin učestvovali u švercu kokaina i ako su i škaljarski i kavački 
klan u Crnoj Gori formirale službe bezbijednosti koje vi dobro znate, kojima se rukovodi iz 
neformalnih centara moći i sad se pokušava skrenuti pažnja sa činjenice da je Crna Gora 
pokušala da obezbijedi plate i penzije švercujući naš najbolji izvozni proizvod - kokain. Pošto nam 
padaju ovi proizvodi ja predlažem, gospodine Nimanbegu, i završavam, da u Voliju uz maske 
prodajemo i kokain i dozvolimo građanima da povuku jednu crtu, jer onda se znatno izmijeni 
stvarnost i vjerovatno ćemo i mi pomisliti poslije jedne ili dvije crte kokaina u Voliju da ličimo na 
Milutina Simovića ili na milosnu Soraju Vučelić pa će nam sve ove mjere mnogo lakše pasti od 
onoga kako su padale do sad. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:10:48) 
 
 Hvala, poslaniče Kneževiću. 
 Nastavljamo dalje, poslanik Danijel Živković i nek se pripiremi poslanik Vučurović. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (06.05.20 14:10:57) 
 
 Hvala potpredsjedniče, Nimanbegu. 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici, uvaženi građani, 
 Evo već nekoliko dana raspravljamo o mjerama koje bi država trebalo da preduzme u 
narednom periodu kako bismo ublažili posljedice koje je izazvala korona virus dakle, konkretno u 
ovom slučaju se radi o ekonomskim posljedicama. Čini mi se da se sva inicijativnost u najvećem 
procentu svela rekao bih na preraspodjelu novca iz jedne budžetske jedinice u drugu budžetsku 
jedinicu i druga inicijativa upravo prebacivanje tereta na državni budžet, odnosno opraštanje 



određenih dugova. Ima to sigurno određenu logiku i svoje uporište u samoj praksi da kada 
nastupe godine krize, odnosno kada se izazove velika kriza i kada nastupi dakle, vrijeme recesije 
sigurno je da je najveći procenat tih dugova potrebno prebaciti upravo na državu i da se upravo 
kroz državni intervencionizam može doći do izlaska iz određene krize u jednom kratkom 
vremenskom periodu. Moram reći da ova kriza ne postoji samo u Crnoj Gori dakle, ona je globalna 
i ona je zahvatila mnogo jače ekonomske sile u odnosu na Crnu Goru koja je dakle, zemlja u 
razvoju. Ne treba biti ni dalekovid ni vidovit da nam trebaju procjene bilo kakvih međunarodnih 
institucija ili bilo koga da spoznamo činjenicu da će i Crna Gora zapravo biti u toj recesiji, odnosno 
da će osjetiti određeni stepen da kažemo ekonomskog pada. E sada je samo pitanje u kom 
procentu i kojom brzinom i kojom dinamikom ćemo mi izaći iz ove krize. 
 Ono što me zaista brine jesu određene crne slutnje i neka tamna predviđanja jednog dijela 
kolega iz opozicije i mislio sam da je to u određenom procentu vezano za neki predizborni period 
ne bi li se upravo kroz takvu vrstu političke legitimcije, odnosno prezentacije ubirali određeni 
politički poeni, ali mi ipak sa ove distance djeluje da se radi o nekom ponovljenom ponašanju koje 
je prešlo u naviku kod kolega iz opozicije ne bi li se na tom ponavljanju valjda stekao neki bolji, da 
kažem neka bolja politička pozicija pred naredne izbore, a valjda ne shvataju da u konkretnoj 
situaciji je potrebno malo više entuzijazma i malo više motivacije i odgovornosti, a rekao bih i 
solidarnosti kako bismo na kvalitetan način izašli iz određene krize. 
 Osim toga mnogo je bilo  zabrinutosti vezano i za javni dug i oko činjenice da je visok nivo 
javnog duga konrektno u Crnoj Gori i onda se  pominju te upravo crne slutnje kako će Crna Gora 
da doživi totalni krah i rekao bih bankrot i nije prvi put da se to dešava u Crnoj Gori svih ovih 
prethodnih godina pa rekao bih i tokom ovih godina 2017. godine i  2018. godine kada smo bili u 
vrhu po stopi ekonomskog rasta u Evropi opet su bile te crne slutnje vezano za Crnu Goru. Tako 
je isto i danas, ali sa druge strane čujemo kako naša politička konkurencija, odnosno naša 
politička alternativa upravo opominjući da takvo stanje sleduje Crnoj Gori ukoliko bi oni preuzeli 
konkretno vlast u narednom periodu oni bi odjednom ponudili taj neki model funkcionisanja našeg 
društva. To znači da bi oni bili kredibilni, spremni i odgovorni sa dovoljnim kapacitetima da tako 
urušenu Crnu Goru podignu u jednom kratkom vremenskom periodu i zapravo da bi oni u takvoj 
situaciji povećali zarade i zdravstvenim radnicima ili licima koja rade u obrazovnom sistemu itd. 
 Ono što bih pomenuo konkretno u vezi sa Predlogom kolega iz SDP-a ono u suštini ti 
predlozi korenspodiraju sa onim što je otprilike Vlada i uradila u prethodnom periodu. Dakle, 
predmetni program pružiće podršku za više hiljada preduzetnika, ono što je Vlada preduzela 
makar prema mikro malim i srednjim preduzećima koja zapošljavaju preko 100 hiljada zaposlenih. 
Dakle, u cilju očuvanja postojećih radnih mjesta mjerama je planirana podrška u visini od 50 do 
100% bruto zarade za svako zaposleno lice koje je bilo evidentirano u mjesecu februaru 2020. 
godine. Istovremeno, predloženim mjerama će se stimulisati i novo zapošljavanje kroz 
subvenicionisanje zarada za svakog novog zaposlenog u periodu od šest mjeseci. Dakle, u cilju 
obezbjeđivanja likvidnosti privrede kreiraće se nove kreditne linije u okviru hitnih mjera za 
ublažavanje posljedica izazvanih pandemijom korona virusa na ekonomiju  Crne Gore. Povraćaj 
PDV-a realizovaće se u roku od najviše 45 dana dok se limit carinske garancije za odloženo 
plaćanje i carinskog duga produžava od 30 do 60 dana. Dakle, radi se o hitnim interventnim 
mjerama koje imaju za cilj da ublaže posledice po ekonomiju u samoj Crnoj Gori i mislim da su 
ove mjere zaista sveobuhvatne, da ovaj put kao i svi prethnodni puta Vlada veoma kvalitetno i 
jasno hirurški čini mi se precizno mjeri sve ono što želi da sprovede u narednom periodu gledajući 
ono što je objektivno i realno sprovodljivo u ovom trenutku, a ne baviće se nekim nerealnim 
projekcijama u nedostatku ozbiljnih finansijskih analiza onih mjera koje smo imali prilike da čujemo 
od strane od kolega iz opozicije u nekim prethodnim danima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:16:40) 
 
 Hvala, poslaniče Živković. 
 Poslanik Vučurović, nek se pripremi poslanik Ivanović. 
 
 



 JOVAN VUČUROVIĆ (06.05.20 14:16:45) 
 
 Pošto se ovdje pominje često danas i uopšte u javnosti izvještaj Freedom Housa da se i ja 
osvrnem kratko dakle, ne treba nikakav izvještaj Freedom Housa danas. Onaj koji hoće da gledaju 
svojim očima ubijedi u to dakle, da mi živimo u najgoroj diktaturi u Evropi. Dakle, to je vidljivo na 
svakom koraku, to je vidljivo posebno ovih posljednjih dva mjeseca kada je ova pandemija 
iskorišćena da bi Demokratska partija socijalista vodila svoju izbornu kampanju i da bi pojačala 
svoju diktaturu. To je viđeno i juče u Crnoj Gori kada je uhapšen Velimir Čabarkapa u Pljevljima i 
to je uhapšen samo zato što je na jedan duhovit i satiričan način opisao Crnu Goru ovoga 
vremena, opisao Crnu Goru u raljama režimske mafije i  Crnu Goru u raljama narko kartela. Dakle, 
imamo mnogo sijaset tih primjera da je Crna Gora jedna ogoljena diktatura i zato nam sigurno 
nijesu trebali izvještaji Freedom Housa. Ovom prilikom dajem punu podršku Velimiru Čabarkapi da 
izdrži i preporučujem svim građanima da pročitaju tu pjesmu dakle, koju je on napisao dakle, on je 
obradio himnu Crne Gore i zbog toga je ovaj režim koji počiva na kriminalu odlučio da uhapsi toga 
čovjeka i posebno bih želio da kažem kad smo već kod himne i kod toga što je on uradio kod 
ugrožavanja ugleda Crne Gore, pobogu, neko se zabrinuo za ugled Crne Gore preko gospodina 
Čabarkape pa najviše je ugled Crne Gore ugrožen činjenicom da je u himnu Crne Gore da je 
urađen tekst ratnog zločinca i naciste Sekule Drljevića. Svakim danom ugled Crne Gore ugrožava 
ovaj režim preko svog kriminala, preko svoje pljačke građana Crne Gore, tako da gospodin 
Čabarkapa nije uradio ništa loše, sve što je uradio ja ga podržavam i stojim iza njega i pustite 
čovjeka na slobodu i da se vratimo sada i na ovu temu. 
 Bilo je ovdje dakle, sijaset dobrih predloga kojima se pokušava makar sanirati katastrofalni 
očajni potezi koje Vlada Crne Gore vrši u odnosu na građane u ovom trenutku pandemije. Dakle, 
bilo je dobrih predloga kojima se pokušalo pomoći građanima, tu je bio Predlog Demokratskog 
fronta, bio je Predlog Socijalističke narodne partije. Kao takav posmatram i ovaj danas o kojem 
raspravljamo, ali uzalud jer se ovdje odbijaju svi predlozi od kojih nema koristi vrh DPS-a od kojih 
se neko od njih ne može okoristiti i ugraditi u nešto od svega toga. Za sve što može biti od pomoći 
građanima premijer Marković je rekao da je demagogija i da je to nepotrebno kako on ima realne 
mjere, a niko u Crnoj Gori u ovih evo dva mjeseca skoro, ove pandemije nije vidio ni jedan boljitak, 
nije vidio ni jednu mjeru od Vlade Crne Gore pa da kažemo evo to je vidljivo, to je odlično. Ne, 
vidjeli smo povećanje plata u zdravstvu i to mizerno povećanje plata u zdravstvu a vi zdravstveni 
radnici zapamtite ovo što vam je uradila Vlada Crne Gore pa reagujte kad dođe vrijeme za to. I to 
je urađeno na osnovu pritiska opozicije i javnosti. Vidjeli smo ovih dana podjelu ovih eura malom 
dijelu građana Crne Gore i to mizerno, a uporedite to poštovani građani, sa onim što je nudio 
Demokratski front 222 eura za svakog punoljetnog i 111 eura za svakog maloljetnog građanina 
Crne Gore, uporedite to 50 eura Vlade Crne Gore sa ovim što vam je nudio Demokratski front. I 
takođe, šta imamo ovih dana, imamo aktiviste Demokratske partije socijalista iz njihovih mini 
izbornih štabova koji od novca svih vas građani Crne Gore dijele pomoć svojim članovima. Evo da 
pomenem i ime, rekao mi je čovjek slobodno pomeni me, jedno od imena, Zarija Bećković, 
gospodin Zarija Bećković iz Veljeg Dubokog koji je svojim očima vidio kako se dijele paketi pomoći 
ljudima koji su bliski i pripadaju Demokratskoj partiji socijalista. I dok ponižavaju narod, dok 
građani, hiljade porodica tonu u nemaštinu. 
 Šta imamo mi sa druge strane? Sa druge strane imamo direktora iz Demokratske partije 
socijalista koji prima od 7,5  hiljada do preko osam hiljada eura platu. Dakle imamo one koji 
primaju u Elektroprivredi, onoga gospodina koji prima oko četiri hiljade, u Aerodromima preko četiri 
hiljade evra. Imamo prvu familiju koju ne može da namiri milijarde eura. Imamo dakle razne 
lezileboviće i parazite iz DPS-a, Bošnjačke stranke, SD-a koji su dobili stanove i kredite po 
najpovoljnijim uslovima. I dakle, šta je zaključak: Zaključak je .... Takođe, da ne zaboravim, 
gospodine Nimanbegu, ja ću brzo završiti, imamo i gospodu koja se vozi u dva majbaha. Moramo i 
te majbahe prodati i ta dva skorojevića neka se voze nekim drugim automobilima. I onda dakle, 
zaključak je samo jedan gospodine Nimanbegu, narod ima pravo da zna gdje su pare, a para ima i 
narod ima pravo da raspolaže tim novcem i da dođe za taj novac i da uzme taj novac. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:23:01) 



 
 Hvala poslaniku Vučuroviću. 
 Nastavljamo sa daljim učešćem u raspravi. 
 Pošto kolega Ivanović nije trenutno u sali, zamoliću koleginicu Martu Šćepanović, a neka se 
pripremi koleginica Branka Bošnjak. 
 Poslanice Šćepanović, izvinjavam se ali izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (06.05.20 14:23:21) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Uvaženi građani, poštovane kolege,  
 Povodom ovog predloga zakona pošto je ekonomska tema, ja sam i pročitala izvještaj 
našeg Odbora za ekonomiju i kao što sam vidjela u tom izvještaju svi poslanici na neki način 
ocjenjuju dobrim ovaj predlog zakona i pozdravljaju ovu inicijativu i vjerujem da kolege iz 
Socijaldemokratske partije ne sumnjaju da i u našem klubu ima dobrih ekonomista i u klubovima 
naših koalicionih partnera koji su takođe mogli da podnesu ovaj predlog zakona. Ali, za razliku od 
njih naše kolege vode računa o ukupnoj ekonomskoj politici, vode računa jednako onako kao što 
ste i vi vodili računa kada ste bili dio vlasti da se ovakvi sistemski zakoni ne predlažu u trenutku 
kada su na snazi još uvijek mjere Nacionalnog koordinacionog tijela, u trenutku vanredne situacije, 
jer upravo tada nemate dovoljno podataka da biste mogli mijenjati neki sistemski zakon, nemate 
dovoljno ulaznih podataka za te promjene, kada je, kao što i Vlada u svom mišljenju kaže, stanje 
još uvijek neizvjesno da biste mogli da predlažete nešto što kasnije može izazvati posljedice za 
sve građane Crne Gore.  
 Podnošenje ovakvog predloga zakona mogu upravo zbog toga i da protumačim da se želi 
predstaviti privrednicima i preduzetnicima da eto vi želite da ih oslobodite ovih obaveza, a da 
poslanici vladajuće koalicije i Vlada Crne Gore su protiv toga. E pa, to prosto nije tačno upravo iz 
ovih razloga koje sam rekla, jer ja to mogu okarakterisati samo kao prikupljanje jeftinih političkih 
poena upravo u ovakvoj situaciji. O ovoj ili sličnim mjerama se, kao što sam upoznata, govorilo na 
kolegijumu kada je Vlada ovdje u Skupštini u najtežem trenutku predstavljala mjere koje donosi za 
građane Crne Gore. Upravo iz ovih razloga je i Vlada u svom mišljenju naglasila da je veoma 
važno u ovom trenutku voditi obazrivu i odgovornu fiskalnu politiku kako bi se obezbijedila 
održivost javnih finansija. I ako je ova Vlada uspjela za ovo vrijeme da u najtežem vremenu za 
Crnu Goru odgovori odgovorno, pravovremeno i efikasno, ponavljam ono što je rekao moj kolega 
Papović i ako je u takvom trenutku za Crnu Goru odgovorila odmah sa odgovarajućim mjerama, 
vezano za ekonomsku politiku naše države i sve ono što se tiče privrednika i preduzetnika, onda 
takođe vjerujemo da je Vlada u ovom trenutku dobro procijenila da treba sačekati sa ovom mjerom 
i procijeniti tačan trenutak kada treba krenuti sa ovom mjerom, jer upravo zbog prethodnog 
perioda onoga što vi ne želite da priznate u ovom parlamentu na koji način se naša Vlada ponijela 
u cijeloj ovoj situaciji, možemo slobodno reći odgovornije nego i vlade nekih država Evropske 
unije, onda vjerujemo da, ako je to procijenila kako treba i ako građani joj sad u ovom trenutku 
vjeruju da je svaka mjera koju je donijela bila na mjestu, onda je sigurno da je i procjena da sa 
ovakvim predlogom zakona ne treba ići u ovom trenutku. Ono što mi podržavamo pretpostavljam i 
vjerujem da građani podržavaju i ovakvu mjeru Vlade i da treba sa ovim predlogom zakona ili sa 
ovakvom mjerom sačekati do kraja godine, a onda, kao što smo i vidjeli u ovom mišljenju Vlade, 
gdje je pomenuto da ovaj eventualni otpis obaveza za najugroženije djelatnosti može se razmatrati 
upravo onda kada se i stvore pretpostavke. Smatram da je to odgovorno vođenje politike i 
odgovorno vođenje politike za sve građane Crne Gore, ponavljam onako kako ste i vi vodili tu 
politiku kada ste bili dio ove vlasti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:28:16) 
 
 Hvala poslanici Šćepanović.  
 Poslanica Branka Bošnjak, a najavio se da će uzeti još jednog učešće u raspravi ispred 



predlagača Konjević. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (06.05.20 14:28:34) 
 
 Poštovani građani, sigurna sam da se vlast i ovdje vladajuća većina već pokajala što je 
dozvolila da i opozicija ima na dnevnom redu neke tačke i gdje možemo da pričamo i da vam 
pokažemo neku drugu stvarnost a ne onu koja nam se svakodnevno servira sa onih namještenih 
press konferencija u kojima su sva pitanja vrlo isfiltrirana i u hvalospjevima koje nam ovih dana 
premijer i njegovi pajtaši nude sa televizijskih ekrana, njima bliskih medija.  
 Ono što je sigurno i što je teško nam što moramo to onako otvoreno da kažemo da ova 
naša država srlja u bankrot. Nažalost, evo trebalo je samo mjesec dana a da se vidi koliko je 
krhka naša ekonomija i koliko mi nemamo ama nikakvih rezervi i ničega da bi ovu ekonomiju našu 
i onako krhku održali u nekom razumnom nivou i da građani mogu da prežive ovaj period. Vidjelo 
se i po ovim mjerama koje su ponižavajuće. Evo, tek iz tog prvog paketa danas imamo onih 50 
eura za nezaposlene. Mnogi od njih su mogli i crći od gladi dok ova vlada je realizovala čak i tu 
prvu mjeru kao navodno urgentnu koju su propisali. 
 Ono što nama se spočitava da mi navodno ne vodimo računa o budžetu i da su nerealni ovi 
naši predlozi koje dajemo što nije tačno. Tačno je gospodo, da vi ne želite ni da se ovom 
parlamentu a ne da se usvoji zakon koji će utvrditi i preispitati svu imovinu i uvesti se specijalno 
posebno oporezivanje sa visokom stopom, a mi smo predložili 70% za imovinu za koju ne postoji 
dokaz i uporište u primanjima koje ste vi naveli prema poreskoj upravi. I to je jedan rezervoar iz 
koga bi ova ekonomija mogla i te kako da ojača i da sve ono što je u vašim džepovima, mislim na 
džepove vlasti, prenese i preda ovome narodu da oni krenu da žive kako treba i da stvorimo Crnu 
Goru koja bi trebala da bude jednaka za sve nas, ali na žalost nije, vi znate da je sve selektivno i 
da i ovo sad što radite radite selektivno i za to ja za ovu vladu kažem, ne samo da je neznavena, 
da je površna i neodgovorna, nego da je pokvarena zbog toga što je zloupotrijebila ovu pandemiju 
da bi se bavila izbornom kampanjom i vrlo na podmukao i na perfidan način se danima vodi 
kampanja DPS-a na terenu, a nama se ovdje, zaboga, zabranjuje i da uđemo u vjerske objekte ili 
da se sastanemo da po dvoje šetamo ulicom a ne šta drugo. To je sramno, i ja se nadam da ovaj 
narod konačno vidi sve. Neću da sumnjam u njihov zdrav rezon i da će oni znati da vas kazne 
poslije svega ovoga a znam da vi uporno pokušavate ovih par mjeseci da nekako izdržite da bi 
već na jesen krenuli sa izborima i da bi se zaboga, na ovom talasu navodne vaše uspješne borbe 
protiv COVID-a 19, a u stvari ste imali mnogo više sreće nego pameti i urušili ste kompletnu 
ekonomiju, a mogli smo sve to mnogo pametnije da odradimo i da ne dovedemo u pitanju i 
biološku supstancu ovog društva, ali vi ćete to nekako da krpite kako vi sami znate i umijete uz 
vaše medije koje vidim ovih dana ćete i da kupite na taj način što im nudite neke vrlo povoljne 
kredite da bi ih stavili da su zavisni od vas a i do sad su bili prilično mnogi i onda ćete da nudeći 
hvalospjeve preko medija premostite tih par mjeseci a onda poslije izbora vas baš briga za narod.  
I vi, narode, znajte poslije izbora vam slijedi glad i trebate da vidite, da vodite računa o tome da 
ako imate negdje zemlju blizu u okolini da počnete da sadite nešto jer ovdje neće biti, na žalost ni 
hrane. Mi smo u takvom debelom minusu i toliko zavisni od svega, prvo od uvoza sa ogromnim 
javnim dugom, sa auto putem koji nam je omča o vratu i kada je sve normalno funkcionisalo a ne 
sad. Mogu nam uzeti i teritoriju Kinezi, jer je ova neznavena vlast sklapali ugovore tako da mogu 
da se pojave i Kinezi da uzmu teritoriju Crne Gore zbog toga što ne znam da li ćemo imati uopšte 
para da servisiramo kredit onakav nečastan i da kažem protiv Crne Gore koji je potpisala ova 
vlada.  
 Uvaženi građani, žao mi je što nemamo neke dobre vijesti, ali nadam se da vi znate i 
procjenjujete dobro i kad budu prvi izbori da ćete znati da kaznite ovu vlast i da date šansu onima 
koji su zaista patriote a ne ovim patriotama retorički, a u stvari sve u svoje džepove staviše. I zbog 
toga se nadam da je ovo kap koja je prelila čašu, a znam da njima odgovara da je što više onih 
siromašnih jer što ste siromašniji tako je lakše, nažalost, manipulisati sa vama ali otvorite um. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:34:26) 



 
 Hvala. 
 Poslanik Novović se javlja, vjerovatno za komentar. Pojasnite mi koji dio. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (06.05.20 14:34:45) 
 
 .... i tako dalje, mislim da su to uvredljive poruke i mislim da ima dovoljno elemenata za 
repriku. Nemoralna vlast, kriminalna vlast. 
 Evo potpredsjedniče ja ću ovako kako vi kažete. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:35:14) 
 
 Poslaniče Novoviću, ja vam se izvinjavam, ali zbilja na predsjedavajućem je uvijek teška 
odluka da presudi da li je nešto za repliku ili je za komentar, tako da ja bih u ovom slučaju dao 
vam komentar, posebno što je koleginica Bošnjak u sve to možda izrekla ali u blaženom tonu, tako 
da nije to nešto .... 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (06.05.20 14:35:39) 
 
 Dobro. 
 Iznešene su, rekoh, vrlo snažne konstatacije koje nemaju utemeljenja. Evo, recimo između 
ostalih da će biti glad jer neće biti hrane. Dosta ovih dana govorimo o tome kako ima para ali one 
se ne daju tamo gdje treba. Zaboravljamo neke činjenice, odnosno neke informacije koje smo 
dobili  ovih dana, recimo jedna je od njih koja se baš tiče hrane da je poljoprivrednicima avansno 
uplaćeno 3,3 miliona eura, bespovratane pomoći. Ovo je dio posebnog programa podrške koji se 
odnosi na poljoprivredne proizvođače i to po stavkama za stočare je to 2.611.000 eura a 623.000 
eura za one koji se bave biljnom proizvodnjom a radi se o 1423 proizvođača.  
 Takođe, nije demagogija ni da je do sada 3.100 kompanija apliciralo za pomoć po drugom 
setu mjera, a da je već 12.000 zaposlenih nešto više, ovo su podaci od prije dva dana, dobilo 
pomoć. No, o tome ću nešto kad budem govorio na temu predloga zakona koji dolazi od kolega iz 
SDP-a.  
 Takođe nije demagogija ni da nijesu stali projekti niti na Žarskom niti na Cmiljači, dakle 
intenzivno se radi, niti na Hajli, govorio je premijer o tome. Nije demagogija ni da će se u toku ove 
godine, po osnovu ekonomskog državljanstva graditi četiri hotela u Kolašinu i jedan na Žabljaku.   
 Često se spočitava u izlaganjima poslanika iz redova opozicije da je bezmalo Crna Gora 
proglasila pandemiju. Podsjetiću i građane i njih da je pandemiju proglasila Svjetska zdravstvena 
organizacija. Crna Gora se nije dobro nosila s ovom situacijom za to što je na repu svijeta nije 
Crna Gora niti nikad bila, niti je niti će biti na repu ničega nego se nosila dobro sa ovom situacijom 
zahvaljujući svojoj sposobnosti. Recimo, Slovačka koja se takođe uzima kao primjer dobre borbe 
sa ovom pošasti nije na repu Evrope, ona je u centru Evrope ali je preduzela otprilike slične ili iste 
mjere i dobro se nosi sa ovom situacijom, tako da mislim da je i ono što je uradio zdravstveni 
sistem sa jedne strane i ono što su uradili donosioci odluka sa druge strane da je to sadejstvo dalo 
izvanredne rezultate.  
 Rečeno je danas da su građani, zbog toga što poštuju mjere kojima čuva se njihov život 
kukavice. Građani Crne Gore niti su bili kukavice, o tome svjedoči više nego dovoljno naša 
tradicija. Samo ću podsjetiti na jedan važan datum, samo jednom rečenicom i završiću, jedan 
datum iz naše istorije koji se obilježava u subotu, a to je 9. maj, kada je strijeljan Ljubo Čupić, 
dakle dovoljno je sjećanje na njega pa ćemo se sjetiti da mi nijesmo kukavice i da to nijesmo ni 
danas. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:39:07) 



 
 Hvala vam poslaniče Novović. 
 Poslanice Bošnjak izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (06.05.20 14:39:14) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pa počeću od ovog kraja. Ne znam, ja nijesam pominjala nikakve kukavice, a evo smatram 
da su kukavice oni koji ne reaguju onda kad treba da reaguju, pa sad reagujete poslije na moje 
izlaganje. Imali ste kad i mislim da su kukavice te koji nemaju hrabrosti isti čas da reaguju.  
 Ja širim paniku? Mislim da treba da se dogovorite sa premijerom pa da pitate njega da li on 
širi paniku jer čini mi se da je on rekao da nas čeka period koji gori nije bio u zadnjih 50 godina, 
čak i više.  
 Nijesam uopšte rekla da smo mi proglasili pandemiju, znam da je Svjetska zdravstvena 
organizacija proglasila pandemiju, ali ste vi iskoristili pandemiju da bi vodili kampanju, jednu da 
kažem brutalnu i onako prljavu kampanju na koju s te inače skloni, kojoj ste inače skloni. I šta 
hoću još da vam kažem, nijesmo mi odavde neznaveni pa da mislimo da nisu mjere trebali. 
Naravno da su trebale mjere i naravno da smo dali mi vama vremena da se ponašate normalno i 
da krenete u borbu i nudili da svi zajedno radimo u toj borbi protiv pandemije i svi smo se odazvali 
i doniranju i pomoći Nacionalnom koordinacionom tijelu. Ali vama se gospodo oslačalo, vama se 
oslačalo da naredbama komandujete svima i da naredbama vodite ovu državu protiv ustavno i 
zato onaj Ustavni sud sramno ćuti po vašem nalogu sigurna sam, po vašem nalogu, jer ne 
vjerujem da su se sami stavili u samoizolaciju, jer nema toga suda ni u okruženju ustavnog pa 
makar da se i jedan sudija javio da nešto kaže. Jer, ovo je sigurno da ne može se naredbama 
voditi država i raditi protiv Ustava ako se ne uvede vanredno stanje. Nijesmo mi ti koji se 
zalažemo e zaboga prija nam da se uvede vanredno stanje, ali ako hoćemo da poštujemo Ustav i 
pravni okvir ove države moralo se uvesti vanredno stanje. Ali je vama lakše da isprobate pa da sa 
naredbama bez uvođenja vanrednog stanja radite ovo što radite, i ono što je meni deguntantno i 
ogavno jeste to da nekoga ko je grobar crnogorske ekonomije pozivate da vam on daje  savjete 
kako treba izaći iz ove krize i on vas onako izignoriše i kaže nemam ja ove podatke nemam one 
podatke, ali na kraju prihvati državni intervencionizam. Ja sam uvijek govorila to je osoba koja je 
sve svoje a i sebe zaposlila kod države i uzima pare od ove države, a zalaše se za navodnu 
preduzetničku ekonomiju i preduzetništvo. Svi njegovi preduzetnici evo imamo i onog ovdje, svi 
njegovi preduzetnici su dobro na grbači ovog naroda i onda se on zove da da nekakve savjete.  
 Ova vlast niti ima viziju, niti ideju, niti zna što radi, do sad smo imali više sreće nego pameti, 
a sigurna sam da smo mogli i da smo slušali ljude koji su zaista stručni u svemu ovome napraviti 
dobru kombinaciju da nam ova ekonomija ovako ne strada, a i da se zaštiti stanovništvo od korona 
virusa i nastavili ste i nastavljate i nastavićete sigurno i u junu sad vam je sve kampanja i sad 
svaku mjeru vagate koliko vam je ona pogodna za vaš izborni rezultat. Što je sramno i što sam 
sigurna da ovaj narod će znati dobro da kazni jer vide i kakvi ste i šta činite.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:43:08) 
 
 Hvala poslanice Bošnjak, nemojte razumjeti da je to komentar na vaše izlaganje, ali po neki 
put razmišljam da nama poslanicima treba uzeti imunitet da nas građani mogu tužiti za ono što 
izgovorimo u ovom domu.  
 Tako da ... razumijem ali ovo nije samo na vaše nego uopšte govorimo jer znate što 
Poslovnik definiše za neke stvari kad osobe nijesu ovdje, samo zbog toga. 
 Poslaniče Ivanoviću, vi ste svakako trebali biti sljedeći da diskutujete, ali, izvolite. 
 Pomenuti ste,  javio se da čujemo što se javio. 
 
 



 PETAR IVANOVIĆ (06.05.20 14:43:51) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pošto sam pomenut u vašoj diskusiji prosto se čudim, prosto se čudim. Prosto se čudim da 
postavljate pitanje zbog čega sam se javio. 
 Znate gospođo Bošnjak, vi možete biti grobar čega god vi želite, čega god vi želite možete 
biti. Ali, ako se obraćate crnogorskoj javnosti sa ovog mjesta onda se ostavite grobarskih 
marifetluka i kažite jasno, glasno i konkretno šta je to što vas boli, a ako neko ko je predsjednik 
Vlade pozove one ljude za koje smatra da od njih može dobiti savjet ostavite to pravo njemu. Kao i 
što ostavite pravo tim ljudima, nemojte im uzimati tu slobodu, nemojte im uzimati tu slobodu, da 
mogu sami da daju svoj doprinos onako kako misle.  
 Mi se možemo slagati ili ne slagati to je naše pravo, ali se ne možemo vrijeđati. Jer, jadan 
je onaj koji treba nekog drugog da unizi, da bi sebe istakao. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:44:59) 
 
 Hvala poslaniče Ivanović. 
 Poslanice Bošnjak, ja ću, ja ne mogu to uraditi, ali bih vam sugerirao da i poslije ovoga 
saslušate, pogledajte ovaj snimak, kolega Ivanović je potpuno imao pravo, čak da traži i repliku 
koju nije tražio. Aludirali ste čisto na njega, svima nam je to jasno. 
 Izvolite da čujemo što želite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (06.05.20 14:45:32) 
 
 Da vidimo da li sam ja pomenula gospodina Ivanovića, to što se on sam prepoznao, to ne 
znači da može, da vi možete da mu date repliku i da ja ne mogu poslije toga da odgovorim. 
 Tražim pauzu i tražim da se da stenogram ili da mi date riječ pa vi odaberite. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:45:51) 
 
 Koleginice, vi ste već rekli i odgovorili poslaniku u okviru procedure. 
 Poslanik Ivanović je bio veoma kratak tako da izvolite minut i da čujemo vaše mišljenje. 
 Pa ovo je procedura, pa nemojte prekidati, ne možete, čekajte na red procedure. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (06.05.20 14:46:14) 
 
 Evo drago mi je da se javio i da se sam prepoznao i građani će sigurno prepoznati kako je 
ovaj vulgarni pljačkaški neoliberalni koncept ekonomski koji zagorava kolega Ivanović zajedno sa 
njegovim guruom koga ovje zastupa kao advokat gospodinom Vukotićem, profesorom.  To govori 
dovoljno, a ono što ja mislim, mislim da i njemu a i Vukotiću, treba zabraniti u krugu od kilometar  
da priđu Vladi, a ne što drugo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:46:49) 
 
 Poslanice Bošnjak, ja neću braniti kolegu Ivanovića, ja ću reći da je profesor Vukotić bio 
meni jedan od cijenjenijih profesora i predavača na Univerzitetu i vi ocjenjujete njegov rad na 
način koji nije adekvatan suštini i njegovom djelovanju, a neoliberalni koncept ekonomije nije 
stvoren u Crnoj Gori, nego to je širom globusa svijeta on nije toliko negativan, ali ja samo 
pokušavam. 
 Proceduralno minut da čujemo, kolega Ivanoviću.  



 Izvolite da čujemo poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (06.05.20 14:47:38) 
 
 Poštovana gospođo Bošnjak, vi ste govorili ovdje između ostalog i kao univerzitetski 
profesor i govorili ste o vašem kolegi. Mislim da nema nikakve potrebe da ja branim profesora 
Vukotića, on je dovoljno sposoban da brani sam sebe i o njegovim rezultatima, vašim, mojim 
govore djela i neka to ostavimo sudu i javnosti. 
 Ali, vi  ste ovdje na vrlo vurgalan način pokušali da napadnete nešto što ne postoji u Crnoj 
Gori, objasnite bilo kom normalnom čovjeku, bilo kom građaninu Crne Gore. Kako je moguće da 
postoji liberalni koncept u Crnoj Gori kada je gotovo 50% onoga što stvorimo javna potrošnja, a o 
onome što je urađeno do sada ne moram da vas demantujem ja, demantovat će vas podaci. 
Zaposlenost Crne Gore 2006. godine bila je 150.800, prošle godine 203.545, bruto plata 2008. 
godine 377, prošle 773. Depoziti sa jedne milijarde na 3,4 milijarde, kako to da građani Crne Gore, 
privreda koja daje svoj novac bankama ne vjeruje toliko tom sistemu koji vi tako žustro napadate.  
 Strane direktne investicije za ovaj period sedam milijardi, kako to da prevarismo sve te 
strance koji su došli da investiraju svoj novac ovdje. Tačno je javni dug se povećao, povećao se 
značajno, ali 30% javnog duga odnosi se na projekat autoputa. 
 Ovo su podaci ovo su činjenice, ovo nije moje mišljenje, ovo nije moja percepcija gospođo 
Bošnjak. Ovo su činjenice, a vi ponudite vaše dokaze koje će demantovati ovo što sam sada 
kazao. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:49:23) 
 
 Hvala poslaniče Ivanović.  
 Ja sam ovo dao kao proceduralno još jednu reakciju poslanice Bošnjak da vas čujem, samo 
vas molim. 
 Izvolite koleginice Ćatović, prvi ste se javili. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (06.05.20 14:49:39) 
 
 Neću govoriti o ekonomiji, nego govoriti o onome što je danas zaista bila jedna i te kako sa 
druge strane kritika na Nacionalnom koordinacionom tijelu. 
 Ja moram da kažem da Nacionalno koordinaciono tijelo je napravio pravu stvar za spas 
zdravlja i ljudi Crne Gore u odnosu na veličinu države kao što je Luksemburg koji je imala mnogo 
više oboljelih, mnogo više umrlih. 
 Prema tome, nemojmo kritikovati nešto što je dobro urađeno nego bar da kažemo i 
pohvalimo ako je nešto dobro urađeno da je dobro urađeno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:50:23) 
 
 Hvala poslanice Ćatović.  
 Ne vidim šta je proceduralno ovo bilo u mom vođenju sjednice. Opet se javio proceduralno 
kolega Rakočević po redosljedu. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (06.05.20 14:50:36) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče.  
 Zaista se vama i obraćam i pokušaću da budem u proceduri.  
 Po članu 101 u kome se daje replika mislim da je kolega Ivanović u proceduralnom 



reagovanju, uvažene poslanice Bošnjak, mogao da dobije repliku i dobio je. Dakle, tumačim 
njegovo izlaganje kao repliku na proceduralnu reakciju koleginice Bošnjak, a reći ću vam iz kojeg 
razloga. Možete uzeti stenogram objektivno. Zaista ne mislim da bi sad nešto bilo sporno da bilo 
ko dobije proceduru ili da se uđe u neki dijalog. Međutim, zaista u tom izlaganju je rečeno, evo ja 
mogu i da ponovim ukoliko budete insistirali, vrlo je uvrijeđen poslanik Ivanović i to baš u tom 
proceduralnom reagovanju lično. Mislim da je zaista elementarno dobio je pravo na repliku nikoga 
nije uvrijedio, govorio je kraće od tri minuta. Mislim da na taj način treba da završimo ovaj krug i da 
kolega Konjević konačno dobije riječ. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:51:34) 
 
 Hvala poslaniče Rakočeviću. Cijenim vaš doprinos ovom vođenju sjednice. Svejedno, sve 
ove reakcije su vezane za način diskusije ovdje. Ja sam i poslije izlaganja koleginice Bošnjak 
saopštio da bi, po meni, trebalo vidjeti na koji način mi možemo Poslovnik promijeniti ili naš Ustav 
što se tiče naše mogućnosti skidanje imuniteta jer neke stvari koje ovdje saopštavamo one su više 
politički saopštene, ali su u domenu onoga što je radio profesor Ivanović imale efekat, rekao bih, 
lične osjećaja zato sam dao i mogućnost da se pojasni u jednoj minuti proceduralnih reakcija i 
mislim da možemo to zaključiti ovdje.  
 Koleginice Bošnjak, izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (06.05.20 14:52:31) 
 
 Ja ću prvo reći neko ko ovdje se svo vrijeme zalagao da će to tržište sve iznivelisati i sve on 
se nalazi na državnom budžetu, ne samo on nego svi oni, ja o tome govorim. Neko se zalagao za 
nešto, a radio je nešto za šta se mi zalažemo. Dakle, svi su oni na grbači države, a navodno se 
bave nekim preduzetništvom. Izgleda se preduzetništvom bave njihove ostarele majke i one imaju 
vinograde i sve živo što se na račun opet vjerovatno nekih kredita i nečega što je dobijeno od 
države, a nama se spočitava ovamo neka priča kako treba tržište sve i kako svi mi treba da se 
dokažemo na tržištu. Taj koncept je propao, propao je svuda u svijetu i propao je ovdje. Sad oni 
kao neko ko je grobar crnogorske ekonomije sad se javljaju kao savjetnici opet, ali mijenjaju ruho i 
sad polako im ne smeta da država interveniše kako treba, ali zahvaljujući njima i njihovom 
konceptu mi nemamo nikakvih rezervi i zato nam je ovako pala na nos crnogorska ekonomija 
samo za mjesec dana. Zato nam je ovoliki javni dug i zato nam je izvoz u odnosu ...prekid... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:53:49) 
 
 Hvala.  
 Cijenite moj pokušaj da dovedemo na nivo proceduralnih reakcija ovu diskusiju.  
 Poslanik Konjević, kao predlagač ima želju još jednom da se javi sa diskusijom što stoji u 
našem Poslovniku, a poslije njega nek se pripremi poslanik Ivanović. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (06.05.20 14:54:08) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani, poštovani ljudi iz privrede čuli ste u proteklih mjesec ili nešto malo 
manje ili duže dana da je strašno važno da u Crnoj Gori imamo odgovorno ponašanje, da je 
strašno važno da budemo solidarni. Pokušaću kroz nekoliko primjera da vam kažem kako ta 
solidarnost izgleda na djelu.  
 Vi svi kojima je djelatnost bila zatvorena proteklih nešto više od mjesec dana, vi svi kojima 
je djelatnost bila ugrožena ste u obavezi ako ste bili odgovorni i solidarni poslodavci, pa ste imali 
napor da isplatite pune zarade država vam vraća solidarnost tako što će da vam naplati razliku u 



porezu koju ste vi učinili prema svojim zaposlenima. Dakle, to ne da nije solidarno nego to ruši 
elementarni princip da ako vam neko zabrani djelatnost valjda ne treba prema tome da imate 
obavezu plaćanja. Naravno, u periodu dokle je ta djelatnost zabranjena. To nije solidarnost nego 
je to nefer odnos prema onim malim mikro malim i srednjim biznisima u Crnoj Gori i njihovim 
vlasnicima koji su bili solidarni i odgovorni prema svojima zaposlenim, a država im zaračunava 
mjeru da moraju da plate poreze i doprinose. Mi predlažemo da se to otpiše. Zašto? Zato što nije 
fer da se plati porez ako ste mi zabranili da radim. To je prva stvar. Druga stvar, govorilo se, 
ponavljam, stalno riječ solidarnost, solidarnost, solidarnost. Gledajte primjer solidarnosti, 110.000 
ljudi od kojih je 40.000 nezaposleno i 70.000 penzionera ovu državu sa pomoći od minimalnom 
zaradom od 222 eura košta 20 miliona. Mi sada treba da biramo da li želimo da budemo solidarni 
tako što nećemo naplatiti porez grupaciji Vektra Jakić koji je negdje blizu 20 miliona ili ćemo taj 
novac naplatiti i dati ga 110.000 građana 40.000 nezaposlenih i 70.000 penzionera. Đe je tu 
solidarnost? Pri tome, ja vas pitam, kolege, šta je to kad neko duguje porez, a ne plaća ga? Da li 
tu ima nekog kršenja zakona i da li, ne daj Bože, neko u ovoj državi smatra da je to možda 
kriminal? Ili mislimo da je to odgovoran i solidaran odnos prema državi i njenim građanima? Šta je 
to? Može li neko da mi odgovori? Treće, kolege, ja sam skoro 20 dana pitao koliko će moratorijum 
da košta građane Crne Gore? Rekao sam da prema našim procjenama to će biti minimum 20 
miliona eura. Je li solidarno da građani Crne Gore koji su u stanju nužde i potrebe, da li je 
solidarno da privrednici koji su u stanju nužde i potrebe treba da finansiraju bankarski sektor u 
uslovima tri mjeseca ovih kako nas je sve snašlo. Mi mislimo da nije, vi mislite da jeste. E, znate 
koliko će to da košta slovom i brojem građane Crne Gore koji su uzeli moratorijume jer su bili 
prisiljeni i privredu koja nije imala prihode jer je bila zatvorena da bi vraćali svoje kreditne 
obaveze? Očigledno gospodin Žugić iako prima tri, četiri hiljade eura platu nije to rekao 
poslanicima i Skupštini, ali je to rekao Vladi. Kaže u mišljenju koje je dala Vlada koje je vjerovatno 
uradila Centralna banka da će, te bi banke otpisom kamata tokom trajanja moratorijuma u roku od 
90 dana odrekle prihoda od 36 miliona eura. Vi kažete da je solidarnost da privreda koja je ovako 
pogođena, da građani koji su ovako pogođeni u ova tri mjeseca im se obračuna, a kasnije naplati 
36 miliona eura. Nema 20 miliona eura za 70.000 penzionera, nema za 40.000 nezaposlenih, ali 
zato može biti samo zato ako ste bliski DPS-u ne naplaćuje se porez od 20 miliona i slolidarnost 
sa građanima je vjerovali ili ne punih 36 miliona eura. Završavam ovom rečenicom, ako je ovo 
solidarnost kolege iz DPS-a alal vjera. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 14:59:31) 
 
 Hvala poslaniku Konjeviću.  
 Poslanik Ivanović.  
 Samo da napomenem, da znate da prenos imamo do 15:10 h. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (06.05.20 14:59:45) 
 
 Uvaženi građani Crne Gore, uvaženi predsjedavajući, drage kolege,  
 U svojoj diskusiji ako mi dopustite normalno, želio bih da se osvrnem na  pet stvari. Prva je 
za mene potpuno očekivan pristup tokom današnje rasprave, pristup čija je osnovna karakteristika 
uniziti sve što drugi rade. Akcenat je naravno na radu,  jer oni koji kritikuju ne vidim da imaju neke 
značajnije rezultate onoga što zovu svojim radom. Drugo pitanje koje se postavlja, jeste šta će 
nama euro? Bolje je da mi sami štampamo novac bila to valuta koja je čvrsta ili elektronska 
sasvim marginalno, ali to štampanje novca treba da nam je najviši problem. Što to znači? Pojavio 
se problem, ajmo malo da štampamo novca, sa tim odštampanim novcem ćemo riješiti problem, a 
to što ćemo napraviti još jedan mnogo veći problem o tome ćemo diskutovati nekom drugom 
prilikom.  
 Dakle, kad predlažemo neka rješenja, ta rješenja moraju biti dugoročno održiva, jer ako 
nijesu onda su na štetu, na teret svih građana Crne Gore. Kada je katolički sveštenik Đulijano 
Tapareli skovao jednu kovanicu koja je danas veoma popularna kaže socijalna pravda. On je pod 



tim terminom socijalna pravda podrazumijevao jednakost prilika. Dakle, njegovo shvatanje kao 
sveštenika bilo je dajte da pružimo priliku svima na isti način. Ono što vi hoćete danas nije jednako 
s prilikama nego je jednako s rezultatom. Koliko god da se neko pojedinačno trudi ili ne trudi treba 
da ima isti rezultat, to je po vašem konceptu socijalna pravda. Kad smo već kod socijalne pravde 
onda ne možemo da se ne dotaknemo nekih principa. Znate, prinicipi su ti đavoli mali koji daju 
smisao nečemu, pa kada govorimo  već o principima oni ne treba da budu rastegljivi kao 
gumerabik nego da budu čvrsti, solidni. Znači ako danas ovako autoritativno, principijalno 
zagovarate pomoć malom biznisu, malim preduzetnicima šta bi sa onim Zakonom o majkama, 
koje to trebao da plati? Ti isti preduzetnici, ta ista mala i srednja preduzeća, na njihov teret je 
trebala da se obezbijedi ta podrška ili su to možda bili neki rezervni preduzetnici, neke 
drugorazredne firme van Crne Gore ili mi imamo elementarni problem da ne razumijemo zapravo 
da budžet treba da se napuni samo kad se nešto zaradi. Da ne postoji budžet koji je 1. januara 
pun to je samo plan i da mnogo toga tokom godine treba da se desi da bi se taj budžet napunio. 
 Takođe, kada govorimo o principima vidjeli smo danas jedan novi princip, napad državnog 
profesora na svoga kolegu sa privatnog univerziteta koji od države ne dobija jedan jedini cent. 
Dakle, mi govorimo o državnom profesoru koji dobija novac iz budžeta i koji napada nekog ko 
svojom preduzetničkom aktivnošću je uspio da napravi privatni univerzitet i zarađuje novac na 
tržištu, a da jedan jedini cent iz državnog budžeta kada govorimo o obrazovanju ne ide tom 
privatnom univerzitetu koji se zove UDG, jedan jedini cent, a vi ćete to dokazati u vašoj diskusiji. 
Ja vas pozivam da sve što želite da kažete kažete to javno bez dobacivanja. Javite se za riječ i 
kažite sve tome služi polemika.  
 Dakle, kada govorimo o principima onda ti principi treba da budu temeljni principi da važe 
na isti način podjednako za sve. To je ozbiljna politika. Ja sam očekivao da će predlog ići u pravcu 
onoga što bi moralo da podrži ovu moju priču, a ne da se principi mijenjaju u odnosu na to u 
kakvoj poziciji je predlagač. Jednom prilikom ćemo natovariti obaveze poreskim obveznicima, a 
drugom prilikom zato što je takva situacija ćemo ga relaksirati tih poreskih obveznika. To nije 
odgovoran pristup po mom mišljenju i Demokratska partija socijalista ne podržava takav pristup. 
Mi smatramo da ono što je činila Vlada je ozbiljan pristup, pristup u kome postoji dugoročno 
promišljanje, pristup u kome se mjere polako, pažljivo odmjeravaju korak po korak. Jedan dio 
onoga što vi predlažete je već završen. Vlada je jednom dijelu preduzetnika koji su bili ugroženi 
njenom odlukom već izvršila uplate dijela sredstava. Značajnom dijelu su odložene obaveze i mi o 
tome ne govorimo danas kao o nečemu što je već završeno nego uporno ponavljamo nazovi iste 
principe koji treba kod nekoga ko nema baš toliko vremena živaca i nerava da prati ovu našu 
raspravu ostave utisak o lažnom dobročiteljstvu.  
 Na kraju, i time završavam, meni je iskreno žao poštovani građani, što u ovom Parlamentu 
ne vodimo mnogo, mnogo više rasrpava o tome kako raditi više u Crnoj Gori, kako raditi, jer je to 
jedini način da građanima Crne Gore i državi u kojoj živimo bude bolje i da stvorimo ekonomske 
osnove za brži, kvalitetniji,  dugoročniji, ekonomski oporovak. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:05:27) 
 
 Hvala, poslaniče Ivanoviću. 
 Poslanik Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (06.05.20 15:05:38) 
 
 ... da treba da se priča o zaradama, o pomoći itd. ali brojeve treba poštovati, jer brojevi 
pokazuju puno.  
 Evo radi poslanika iz Demokratske partije socijalista da objasnim neke stvari. Kako je 
moguće da po podacima Poreske uprave prosjek zaposlenih u 2018. godini bude 169.690 i imaju 
prosječnu zaradu 432 evra, a po MONSTATU 2018. godine prosjek zaposlenih je 237.000 i 
prosječna zarada 511 evra i MONSTAT i Poreska uprava su organi pod Ministarstvom finansija. 
Odgovorite na ovo pitanja i nigdje se više u svijetu ne koriste podaci Zavoda za statistiku već se 



koriste podaci Poreske uprave. Znači, prosječna plata u Crnoj Gori je 432 evra. Bio je jedan 
interesantan detalj, tražio sam ministru finansija da mi dostavi podatak koliko zaposlenih ima 
zaradu čiji bruto iznos na mjesečnom nivou prelazi 10.000 evra. Ministar finansija nije želio to da 
dostavi, jer je, a saopštio mi je da bi se ti podaci mogli koristiti za manipulaciju, zamislite podaci da 
se koriste za manipulaciju, a šta bi se desilo da je dostavio podatke. Vidjelo bi se da određeni broj 
građana gdje pripada i Veselin Vukotić i ova Maraš imaju plate neto zarade veće od 7.000 evra, 
pa kad bi se oni makli iz ovog prosjeka, prosjek zarada za obične građane po podacima Poreske 
uprave bi bio manji od 400 evra i onda licemjerje dostiže vrhunac. Poslanike DPS-a strašno boli 
kako je Srbija neodgovorna što želi svakom svom građaninu da da po 100 evra. Mi smo slušali 
ove podatke vaše, pa kažemo ako vi kažete da ste vi ekonomski tigar vi onda možete po 200 i vi 
ste to odbili. Evo Predlog DF-a da se svakom građaninu da, punoljetnom i maloljetnom po 100 
evra, uradite to što je uradila Srbija, i mi ćemo glasati za to. Odustaćemo od našeg predloga 222 
evra punoljetnim i 111 maloljetnim, ali uradite što i Srbija svakom po 100 evra. E tu se gleda 
ekonomska moć i zato se Crna Gora sad u vrijeme ove male krize ljulja iz temelja, i to smo vam 
uvijek pričali. Vi pravite takvo društvo da će bilo koja promjena značajnija na globalnom planu 
suštinski razoriti ovaj ekonomski sistem, ali za vas postoje drugi subjekti koji završavaju posao.  
 Vi ste nam nametnuli kao jednu od vodećih tema kako je svim poslanicima dobro i vlast i 
opozicija, to je sve isto da se mi borimo za svoje plate, da nam je samo to važno. E, da bih vas 
demantovao evo lično na svom primjeru, imao sam veće zarade prije nego što sam postao 
poslanik. Poslednji mjesec kada sam radio u Elektroprivredi Crne Gore imao sam veću platu nego 
što mi je bila prva poslanička plata i značajan broj poslanika Demokratskog fronta je imao sličnu, 
ali onda nametnete tu priču da narod priča kako mi živimo dobro, kao mi imamo privilegije kao da 
mi ne bi živjeli i da nijesmo poslanici i onda se izvlači prozaključak,svi su oni isti. Isti je onaj koji je 
opljačkao 100 miliona evra sa poslanikom koji prima platu 1.500 evra i stvarate tu klimu. To je 
maksimalno nekorektno, to je način da opravdate lopove iz vaših redova. Evo mogu da saopštim 
sledeće, garantujem skuplje su košulje potpredsjednika Parlamenta Gvozdenovića, no sva odjeća 
i obuća poslanika Demokratskog fronta. Crna Gora, odnosno ova vlast dovela je građane .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:10:28) 
 
 Poslaniče Đukanoviću, molim vas.... 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (06.05.20 15:10:29) 
 
 Dovela je građane u ponižavajući položaj. Zato vi ne možete da povučete ni jedan aktivan 
potez. Nemate rezerve zlata, nemate robne rezerve, jednostavno vi ne funkcionišete kao sistem, 
funkcionišete kao grupa koja je zauzela Crnu Goru kao svoj posjed i raubuje sve što može da bi 
očuvala svoje privilegije, svoje nenormalno bogatstvo koje se vidi na svakom koraku i građanima 
bode oči. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:11:02) 
 
 Hvala poslaniče Đukanović.  
 Ovim smo završili... Poslaniče Ivanović. Izvolite da čujemo. 
 Izvolite poslaniče Ivanović. 
 Poslaniče Đukanović, izvolite. 
 Izvolite poslaniče Ivanović. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (06.05.20 15:11:48) 
 
 Zahvaljujem poštovani predsjedavajući... 



 Molim samo za malo pažnje. 
 Dakle replika, ne komentar, javio sam se za repliku, vi odlično znate zbog čega. Način na 
koji se vi izražavate, riječi koje vi koristite su dovoljan su razlog da se javim za repliku. Pa ne 
možete proceduru dok ja govorim.... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:12:13) 
 
 Poslaniče Đukanoviću dao sam riječ poslaniku Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (06.05.20 15:12:20) 
 
 Gospodine Đukanoviću, ne možete da uskačete meni u riječ, bez obzira, mi nismo u 
prenosu sada, ja želim da vodimo raspravu kao dva poslanika. Pustite me da završim a onda 
tražite ono što smatrate po Poslovniku da vam pripada.  Ali, pustite me da završim jer sam dobio 
riječ. Mimo televizijskog prenosa, razgovaramo kao dva poslanika. U redu. 
 Dakle, kada nekoga optužite da je lopov ja mislim da je to dovoljan razloga za repliku. O 
tome koliko su principijelni vaši bili stavovi, ja ću posjetiti vaše kolege koji su radili sa vama da 
vama objasne da li je isto kada vi tražite da se zamrzne vaš status jer ne možete na dva mjesta 
dobijati platu i da li je to onako baš kako ste rekli ili nekako drugačije. Nemojte molim vas da 
obmanjujete javnost.  
 Ono što je mnogo važnije od svega toga, vi ste kazali sljedeće - da ...prekid.... Ja sam 
kazao na samom početku da je replika. Vaša teza je bila sljedeća, pogledajte šta se dešava u 
susjednoj Srbiji. Zašto, kao što vam smeta euro koji je osnov crnogorske nezavisnosti, na temelju 
uvođenja marke i eura, izvojevali smo ekonomsku nezavisnost koju vi nijeste preboljeli. Tako 
vama smeta i sve drugo što se dešava u Crnoj Gori, ali vam ne smeta, ne smeta vam iz meni 
nekih nerazumljivih razloga da vidite koliko je ljudi umrlo u Srbiji, da vidite kakve su reakcije Vlade 
Srbije bile u odnosu na način borbe protiv pandemije, da vidite kako su se i na koji način ponašali 
pojedini predstavnici vlasti prema građanima. Zašto ne navedete te primjere i uporedite ih fer, 
pošteno, ljudski, onako kako je to rađeno u Crnoj Gori? Zašto ne kažete - ovo je dobro urađeno u 
Crnoj Gori, ovo je urađeno loše u Srbiji nego uporno ponavljate neke kataklizmičke projekcije kako 
crnogorska ekonomija ne može da preživi, ona je preživjela, ona je preživjela već 15 godina, 
preživjeće i dalje. Ovo je jedna od kriza koje su bile i proći će, nema tu nikakvih problema oko 
toga, nemojte se sjekirati.  
 Ali, ja ne razumijem vaše političke želje i stavove koje iznosite na način na koji ih vi 
saopštavate. Ako postoji nešto što je loše uradila Vlada zašto to ne kažete direktno, loše ste 
uradili to i to. Predlažemo ovako i ovako. Ali morate da kažete i odakle tih 100 eura, kome da se 
uzme taj novac, razumijete. Razumijete li vi to? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:15:18) 
 
 Hvala poslaniče Ivanović. 
 Poslaniče Đukanović, što želite? Recite, pojasnite mi. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (06.05.20 15:15:30) 
 
 Mislim da je bilo fer, gospodine Genci, prvo da gospodin Ivanović objasni zbog čega traži 
repliku. On nije naveo ni jednu uvredljivu konotaciju sa moje strane. Vi ste jednostavno pustili 
proceduralno i repliku. Ja sam dužan... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:15:47) 



 
 Ne, ne. Poslaniče Đukanović, pažljivo sam vas saslušao i ponoviću još jednom. Poslaniku 
Ivanoviću sam dao riječ zbog toga na koji način ste se obratili ne samo njemu nego poslanicima u 
ovom domu. Znači, to je po meni sasvim dovoljan razlog za repliku, govorili ste u svom izlaganju 
više puta o tome i poslanik Ivanović je veoma džentlemenski iskoristio pravo na repliku. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (06.05.20 15:16:16) 
 
 Pustite me proceduralno da ja kažem, proceduralno 60 sekundi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:16:18) 
 
 Što želite, izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (06.05.20 15:16:19) 
 
 Ukazao sam na ovu proceduru, direktno iz procedure ide se u repliku. 
 Gospodin Ivanović ima jedan problem, ljudi bliski vlasti ...prekid... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:16:31) 
 
 Poslaniče Đukanović molim vas, nećemo više .... 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (06.05.20 15:16:32) 
 
 Ljudi biski vama iz Vektre duguju Crnoj Gori 20 miliona i oni su veći prijatelji Crnoj Gori od 
nas. Kakve su vaše priče ...prekid... statusu u Elektroprivredi, pa od Elektroprivrede dobijam nula 
evra, od Elektroprivrede dobijam nula evra. I saopštio sam ovdje javno da sam imao veća 
primanja prije nego što sam bio poslanik. Nijesam znači postao poslanik zbog novca no zbog ideje 
i borbe za bolje društvo da građani svi mogu bolje da žive a ne da postanu kriminalci.  
 Hoćete li da mi kažete da je u redu da brat predsjednika države bude glavni biznismen u 
Crnoj Gori, to nije nepotizam? On je strašno bio pametan pa je stekao toliko bogatstvo. 
 Genci, stalno me prekidaš, ovo je neizdrživo više. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (06.05.20 15:17:21) 
 
 Nastavićemo sjutra u 11 časova. 
 Ima još samo dvoje iz opozicije, imamo četiri predstavnika pozicije, nadam se da ćemo 
dostići dogovor da skratimo. U 11 časova sjutra ujutru. 
 Radulović i Radonjić iz opozicije i pozicija nek delegira još dva. Hvala. 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:26:14) 
 
            Poštovane kolege, nastavljamo sa radom Druge sjednice Prvog redovnog (proljećnjeg) 
zasijedanja u 2020. godini. Kao što znate raspravljamo o Predlogu zakona o dopuni Zakona o 
porezu na dohodak fizičkih lica. Danas je prvi diskutant poslanik Radule Novović, a neka se 
pripremi poslanik Goran Radonjić. 



      Pošto trenutno popravljaju mjerenje vremena, upozoravaću nakon pet minuta, po štoperici, 
kada vam vrijeme istekne. Procedura Andrija Popović. 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (07.05.20 11:26:19) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Htio bih, Vama se obraćam, ali u svakom slučaju radi građanki i građana Crne Gore, jedno 
pojašnjenje. Stalno kontaktiraju ljudi pitaju kako ste vi privilegovani, ne nosite maske u Skupštini, 
pojedini poslanici. Naravno, samo objašnjenje da nema za to nikakvih kazni, nikakvih sankcija, to 
je samo za sada preporuka u zatvorenim prostorima da se nose maske zbog epidemije virusa 
korona. Odgovornost leži samo na poslodavcima i odgovornost leži na davaocima usluga u 
zatvorenim prostorima, građani, za sada, i ako je Predlog zakona o zaraznim bolestima Vlada 
uputila u proceduru on nije stigao do Skupštine, dakle, nikakvih sankcija za građane nema ako ne 
nose maske, ali u svakom slučaju to je preporuka. Poslodavci, oni koji budu, ako se usvoji zakon, 
poslodavci, recimo, u Skupštini oni koji će odgovarati to će predsjednik Skupštine Brajović, 
generalni sekretar Jovićević, ostali neće odgovarati za nenošenje maski. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:28:00) 
 
 Ne znam kako je Vaše proceduralno reagovanje bilo, ali ja moram da Vam kažem sad mi 
kao poslanici treba da dajemo primjer, ako je neko naložio to da se u zatvorenom prostoru nose 
maske ja vas molim i obavještavam da treba to da poštujete. Stavrno zbog vaše neodgovornosti 
neće niko drugi sem vi snositi odgovornost, ako bude došlo do toga. Molim vas da i izbog sebe i 
zbog svih nas i zbog primjera našim građanima nosite maske dok ste u zatvorenom prostoru. Zato 
pozivam sve poslanike, jer trenutno svi ne nosite maske.  
 Sada ima riječ Radule Novović. Dogovorite, ako nekome toliko smeta onda ne mora da je 
drži, ali svakako dok sjedite u sali držite maske.  
 Radule Novović, a neka se pripremi poslanik Goran Radonjić. izvolite. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (07.05.20 11:28:49) 
 
 Hvala Vam predsjedniče.  
 Ja ću uz izvinjenje skinuti masku dok govorim. 
 Da počnem time da je puno nekako ovih dana u ovoj sali potrošeno energije, intelektualne 
snage, riječi, teških riječi, da se u značajnoj mjeri obesmisle, a na momente izvrgnu ruglu sve one 
mjere koje preduzima Vlada Crne Gore na suzbijanju ekonomskih posljedica u vezi sa virusom 
korona. Ja ću pokušati da razgrnem taj galimatijas i da nešto kažem konkretno na ovu temu, prije 
svega se obraćajući ljudima koji nisu ekonomski eksperti kako bi lakše razumjeli ovu problematiku 
i kako bih približio, odnosno ono što se čini ovih dana što je usmjereno na privredu i zaposlene u 
privredi.  
 Počeću od objašnjenja da minimalna zarada u Crnoj Gori iznosi 222 eura, minimalna neto 
zarada, bruto zarada iznosi 331 euro. Do bruto zarade dolazimo kada se na neto zaradu dodaju 
doprinosi na teret poslodavca koji iznose 80 eura i porezi na dohodak fizičkih lica koji iznose 30 
eura, dakle dobijamo cifru 331 euro. Ukupan trošak koji poslodavac ima za svakog zaposlenog u 
odnosu na minimalnu zaradu iznosi 360 eura i ovaj iznos se dobija tako što na bruto zaradu od 
331 euro dodajemo doprinose na teret poslodavca koji iznose oko 28 eura. Dakle, zabranjene 
djelatnosti u koje spadaju ugostitelji, taksisti, frizeri i ostali ovih dana zaposleni dobijaju minimalnu 
neto zaradu u iznosu od 222 eura, a porezi i doprinosi se uplaćuju direktno Poreskoj upravi. Svi 
oni koji apliciraju do 15. maja dobiće, odnosno nadoknadiće im se troškovi za mjesec april, a oni 
koji apliciraju do 15. juna nadoknadiće im se troškovi za mjesec maj.  
 Predlagati da se ne plaćaju doprinosi i porezi povlači sljedeće, u sklopu doprinosa od ovih 
koje sam pomenuo 80 eura, nekih 50 eura ide na doprinose za Fond PIO, a za zdravstveno 
osiguranje 28 eura. Na ime doprinosa koji idu na teret poslodavca, dakle od ovih 28 eura 18 eura 



ide za zdravstveno osiguranje, odnosno za penzijsko ide oko 20 eura, za Fond zdravstvo 7,50 
eura, za Fonda rada 0,60 eura, za Privrednu komoru 0,90 eura i tako dalje. Time što uplaćuje 
sredstva za poreze i doprinose Vlada je i te kako u pravu jer se na taj način obezbjeđuju sredstva 
za penzije, za ljekove, za sve ono što nam je potrebno za funkcionisanje. Važno je i ovo, zadržava 
se disciplina, novac se uplaćuje prvo radnicima, zaposleni dobijaju novac, a sa druge strane 
obezbjeđuje se funkcionisanje penzijskog i Fonda zdravstva. Ovim se direktno čuva svako radno 
mjesto i stimulišu se poslodavci da ne otpuštaju radnike, sa jedne strane. Sa druge strane, rekoh, 
čuvaju se sistemi penzijskog i zdravstvenog osiguranja kao važni stubovi društva. Do prije neki 
dan, apliciralo je 3.100 preduzeća i oko 12 hiljada zaposlenih što je za crnogorske prilike, 
priznaćete, značajna cifra i to je možda najbolji pokazatelj kako poslodavci doživljavaju ove mjere 
Vlade, odnosno koje povjerenje imaju u njih.  
 Da naglasim nešto na kraju, što smatram važnim, opet ovako rekoh iz perspektive ne 
ekonomiste. Primjetno je da se i u medijima, a i u ovoj sali pogrešno, namjerno ili nenamjerno, 
pogrešno interpretiraju pojmovi bruto zarada i troškovi na teret poslodavca. Važno je naglasiti 
bruto zarada iznosi 331 euro, troškovi na tetet poslodavca su 360 eura, država uplaćuje ukupan 
trošak na teret poslodavca, dakle, četiri segmenta: neto zaradu, poreze na dohodat fizičkih lica, 
porez na dohodak zaposlenog i na kraju doprinose koji padaju na teret poslodavca. Dakle, velika 
je razlika između 331 euro i 360 eura, naročito ako ga pomnožite sa nekoliko desetina hiljda ljudi 
koji će dobiti, odnosno kompanija koje će dobiti ova sredstva. Dakle, za sve dobronamjerne i koji 
na pravi način čitaju /prekid/... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:33:58) 
 
 Hvala kolega. 
 Sada riječ ima poslanik Goran Radonjić, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović. 
 Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (07.05.20 11:34:07) 
 
 Zahvaljujem.  
 Na početku da konstatujemo, kao i uvijek, stanje i govor o tom stanju. Juče smo imali prilike 
da čujemo kritiku na račun opozicije, globalno, što ne sjedi ovdje dok se raspravlja o njenim 
predlozima ili uopšte o predlozima, ne poštuje ovaj visoki dom, ne poštuje građane i tako dalje, a 
da cijelo to vrijeme nema nikoga onamo gdje bi trebalo da bude predstavnik Vlade, pa i cijela 
Vlada, pa i premijer. Zar ne bi trebalo da kad se govori o nekim ekonomskim mjerama, pa makar 
što se one odbijaju što dolaze od nekoga od opozicije, od bilo koga da dolaze, zar ne bi trebalo da 
predstavnik Vlade sjedi u Skupštini i govori o tom pitanju. Da nam kaže šta misli ili on koristi 
medije da jednostrano samo komunicira ono što njega interesuje, a da ovo se pretvori samo u 
rijaliti šou, u vrijeđanje i tako dalje. Kome je cilj da se napravi takva situacija?  
 Takođe, čuli smo i od ekonomiste da je element suverenosti ako imate tuđu valutu. 
Naravno da je jasno da ekonomista zna da to ne može biti tako, niti da je Amerika nesuverena 
zemlja zato što ima dolar, ili Britanija zato što ima funtu ili evropske zemlje koje utiču na kreiranje 
monetarne politike za razliku od nas. Zašto se onda u javnosti govori sasvim suprotno od onga što 
je elementarno znanje, elementarna stručnost. Kao i većina građana ponašao sam se odgovorno 
za vrijeme ove epidemije, čuo sam riječ stručnjaka jer su me ubjeđivali da su oni samo stručnjaci, 
a ne i članovi i visoki funkcioneri vladajuće stranke i ubjeđivali su nas nedjeljama da nikako ne 
treba da nosimo maske, da je to šteta ako smo zdravi, da je to nekorisno, da čak može da bude i 
opasno ako je nosimo jer zaboga mi ne treba da štitimo druge nego treba onaj ko je zaražen da 
nosi masku. Otkud sad naredba da je nosimo u ovom trenutku? Zašto kad sam prije ulazio u 
banku kao jedini ako je mala poslovnica mogao sam bez maske, a sada kad gotovo nema 
novozaraženih sad moram da imam masku? U prodavnici ako držim i dalje distancu zašto sad 
moram da imam masku, a nisam morao onda kad je najveća epidemija i kad je najviše bilo 
zaraženih svakodnevno? Zato što se ne radi o struci, zato što se ovdje ne govori stručno nego 



politički. Namjera je, svima je jasno, da se ovo odnosi na političku situaciju, na nastavak političke 
represije. Dakle, od toga onda zavisi povjerenje u institucije. Kako da vjerujemo institucijama kada 
u roku od nekoliko nedjelja radikalno drugačije tumačenje se daje sa sve istom retorikom i 
prezirom prema struci, bez razgovora, bez dijaloga, bez mogućnosti da se kaže nešto drugo i tako 
dalje, zašto? Zašto se čudimo da neki građani jedini ovdje, u cijelom svijetu je dovoljno reći od 
nekoga ko je na vlasti držite distanu i ljudi slušaju. Nije zato što su u Finskoj kulturni, a mi nismo, 
nego zato što u Finskoj kad to kaže neko onda se vlast toga pridržava, onda visoki vojni 
dužnosnici poštuju, a ne krše naredbu. Možete li zamisliti generalni komandat mornarice američke 
da krši javno naređenje? Simbolički je to važno.  
 Dakle, imamo Izvještaj Freedom Housa prevesti to znači - kuća slobode. Da li neko uopšte 
misli da je nama potrebno da nam iz inostranstva neko javi, pa ko god da je pisao, evo kažu da su 
ga do skoro pisali oni koji su trenutno na vlasti takve izvještaje, da mi vidimo da ovdje nema 
slobode, da ovdje nema medijske slobode, da li mi vidimo ili su nam potebni reporteri bez granica. 
Imate li prilike na televiziji, recimo onoj koja sebe zove nacinalnim Javnim serivisom insistirajući da 
je nacionalni, a ne da je servis svih građana, da li imate priliku da čujete drugo mišljenje? Da li 
možda gledate na dnevniku da je neko izdajnik, da mrzi Crnu Goru i tako dalje? Da li onda kao 
najveći cinizam imamo od premijera da je to sloboda medija od onoga ko vrši represiju? Dakle još 
jedna tema. Ako biste mogli da mi kažete otprilike, ne radi sat, pa da me upozirite na jedno dva 
minuta ranije.  Evo meni kažu da je više od dva, ako mi dozvolite. 
 Dakle, nije problem koliku platu ima neko ko je predsjednik upravnog odbora jedne državne 
firme, nego za mene je važniji detalj kad neko kaže višestruko ima platu veću od predsjednika 
države. Znači li to, građani, da neko ko ima višestruko veću platu od predsjednika države je 
bogatiji od predsjednika države? Ne, mi znamo da je predsjednik države najbogatiji čovjek, a plata 
mu je vidite mala. To znači da postoji jedan mali broj ljudi koji ne živi od plate kao što živimo vi i ja 
poštovani građani nego žive od zloupotreba, od korišćenja svoga položaja.  
 Dakle, juče je bio Đurđevdan nijesam imao prilike zbog proceduralnih reakcija, Sveti Đorđe. 
Đurđevi Stupovi nije slučajno da postoji kod nas taj manastir, da nas podsjeti na ono kako je taj 
Sveti Đorđe prikazan. On se bori protiv aždaje i pogađa je u usta. To je simbolički nama znak da 
postoji aždaja u svima nama. Postoji zlo. Zato postoj kultura, zato postoji javnost da se trudimo da 
ono dobro bude u nama. U svakom pojedinčano i u nama kao zajednici. Onaj ko kaže za onakve 
litije da su ludački pokreti taj gubi moralno pravo da se bavi javnim poslom. To bi tako bilo u svakoj 
državi. Pozdrav za junačko Berane. Dali ste primjer ponovo juče, pa valjda će i slobodarski Nikšić, 
valjda će i slobodarska Podgorica, pa i slobodarsko Cetinje, nije uzalud, tamo se čuva vjekovima 
ideja Obilića poljane. Njegoš nam kaže pred Miloša ćemo na kraju života da nas pita šta smo 
radili, da li smo ubijali aždaju u sebi i u drugima ili smo bili na strani ne aždaje nego Gargamela. 
Vidimo se na litijama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:40:12) 
 
 Kolega Radonjiću, ama baš ni riječ nijeste govorili o Zakonu. Zato molim poslanike, nisam 
Vas prekidao jer se rijetko javljate za riječ, rijetko ste u Parlamentu, ali Vas molim da se držite 
dnevnog reda. Ja mogu da razumijem da ima određenog izleta sa tema kada govorite, ali vodite 
računa o tome, jer ovako bi mogli da imamo jednu opštu tačku dnevnog reda i da pričamo o bilo 
čemu. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (07.05.20 11:40:42) 
 
 Onda mi dozvolite da odgovorim kada je već tako. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:40:42) 
 
 Ja ću Vam dozvoliti, mada sam trebao da Vam oduzmem odmah riječ na startu, pričali ste o 



maskama, pričali ste o litijama, pričali ste o bilo čemu drugom. Kao što znate ovo je priča gdje ni 
najveći eksperti svjetski nijesu sigurni u svoje ocjene, ovo je velika nepoznanica. Priča o 
obaveznoj upotrebni maski je vraćena na snagu, da tako kažem, kada je uočeno da mnogo ljudi 
koji ne pokazuju nikakve simptome mogu da budu zaraženi. Zato treba da budemo odgovorni 
prema svima. Vi dajete primjer, ako ne nosite masku, drugim građanima, loš, o tome govorim.  
 Evo izvolite, Vaše proceduralno reagovanje, kratko. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (07.05.20 11:41:17) 
 
 Prvo, ja smatram da je neumjesno da upozoravate mene na proceduru onda i sami 
komentarište to isto, pri čemu ja podržavam da se o svemu govori, ovo je Skupština koja služi da 
se govori o važnim pitanjima. Nažalost, kao što sam i konstatovao mi nemamo slobodu da 
govorimo, mi nemamo slobodu medija, mi se nalazimo u sali u kojoj su uhapšeni poslanici, a da je, 
nažalost, juče sa Vaše stolice drugi čovjek rekao - trebalo bi ukinuti imunitet. Mi nemamo imunitet 
da bismo se kriminalom bavili, nego da bi saopštili ono što građani misle. Mi to govorimo s punom 
odgovornošću. Dakle, ja sam govorio u kontekstu borbe protiv neistine. Jedan način da se borimo 
protiv i ekonomskih i drugih posljedica jeste da govorimo istinu. Mislim da sve što sam ja rekao je 
bila istina iza koje stojim sa punom javnom odgovornošću. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:42:05) 
 
 Hvala poslanče Radonjiću. 
 Stvar je u tome što ste me upozorili da sam ja komentarisao. Moja je i obaveza da 
reagujem ako neko ne govori u skladu sa dnevnim redom. Niti je bilo Vaše proceduralno 
reagovanje na mjestu, niti je i jedna riječ iz Vaše diskusije bila u skladu sa dnevnim redom.  
 Sada riječ ima Andrija Popović, a neka se pripremi poslanik Andrija Nikolić. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (07.05.20 11:42:44) 
 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Povodom ovog Prijedloga zakona o dopuni Zakona o porezu na dohodak fizičkih lica reći ću 
u ime Liberalne partije nekoliko stvari. Ovaj prvi dio čitave ove priče je pitak i možemo reći 
/prekid/.... 
 Da podsjetim da je budžet za 2019. godinu težak dvije milijarde 640 miliona eura. Naravno, 
jasno je već sada da ga nećemo ostvariti, da će biti veliki pad. Koliki će pad biti društvenog 
dohotka to je neizvjesno. Da li će to biti poput one godine recesije 2009. godine kada smo imali 
pad bruto proizvoda u Crnoj Gori 5,7% sad su najave da će to u ovoj 2020. godini ići od 5% do čak 
10%. Naravno, uz taj nedostatak sredstava u budžetu, po procjeni Vlade to je otprilike nekih oko 
400 miliona, možda će biti i više, kako nadomjestiti ta sredstva ako znamo da nam je najveći 
prihod u društvenom proizvodu od turizma. Dakle, u prošloj godini prihod od turizma milijardu i sto 
miliona eura. Očekujemo u trećem kvartalu ove godine, da bismo mogli da postignemo neki 
rezultat u turizmu, sve nade polažemo u taj treći kvartal, ali to će sve zavisiti od same organizacije 
države, od efikasnosti, od umijeća prijema gostiju u ovim posebnim okolnostima, što neće biti ni 
malo lako i jednostavno.  
 Mi u ovom trenutku moramo sačuvati održivost javnih finansija, to je ono što je naš prioritet. 
Sve ono što predlažemo u sklopu tog rebalansa budžeta mora biti održivo, mora biti cjelishodno i 
mora biti sveukupno. Sva parcijalna rješenja vode do daljih dubioza i sada su finansijske dubioze 
tolike da je prosto u ovom trenutku teško reći kako ćemo se vaditi iz svega ovoga. Znamo da Crna 
Gora nema sopstvenu valutu, Crna Gora ne može da štampa novac. Znamo kako velike svjetske 
zemlje tako i male iz regiona štampaju nemilice novac, štampaju se milijarde eura, dolara, dinara. 
Niko im ne može zamjeriti. Svi kriterijumi u ovom trenutku su ispušteni i zanemareni.  



 Da li Crna Gora treba da krene tim putem, o tome sam više puta govorio, da li treba da vrati 
perper kao svoje platežno sredstvo? Nadam se da će Vlada uskoro odgovoriti i o tome zauzeti 
stav. U ovom trenutku moramo se sačuvati svega onoga što bi moglo dalje da ugrozi crnogorski 
finansijski sistem, a naročito moramo se sačuvati od ugrožavanja korisnika penzija, invalidnina, 
materijalnog obezbjeđenja porodice.  
 Poštovani građani i građanke, čuvajte se, kupujte domaće i ljetujte doma. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:49:23) 
 
 Hvala Vam.  
 Komentar. Izvolite, poslanice Vukićević. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (07.05.20 11:49:32) 
 
 Zahvaljujem.  
 Naravno, saglasna sa predlagačem da treba podržati odgovorne privrednike u Crnoj Gori 
jer je to jedini način da sačuvamo sve ono što je naše. Saglasna sa kolegom Popovićem da 
parcijalna rješenja /prekid/... Jedna poruka Nacionalnom koordinacionom timu koji je odobrio 
stomatolozima koji imaju privatnu praksu da počnu sa radom, ali me iznenađuje kako su ponovo 
zaboravili fizioterapeute koji imaju privatnu zdravstvenu praksu i opet smo zaboravili onu granu 
medicine koja jedina donosi novac Crnoj Gori.  
 Tako da poruka Nacionalnom koordinacionom timu odobrite mojim kolegama da rade svoj 
posao jer sam sigurna da uredno plaćaju doprinose ovoj državi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:50:19) 
 
 Sasvim korisna sugestija, poslanice Vukićević. Nije bio praktično komentar, ali ima pravo 
ako želi poslanik Popović odgovoriti na komentar. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (07.05.20 11:50:28) 
 
 Veoma kratko.  
 Podrška ovome što je rekla poslanica Vukićević. Prosto i mene čudi kako fizioterapeuti 
nijesu dobili mogućnost nastavka rada. U svakom slučaju, vjerujem da će na to prontno reagovati 
Nacionalno koordinaciono tijelo i to im omogućiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:51:03) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada riječ ima poslanik Andrija Nikolić, a neka se pripremi posljednji prijavljeni diskutant 
Mihailo Anđušić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 11:51:12) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Praksa demokratskog društva je da postoje razlike, a da konkurencija doprinosi kvalitetu. 
Zato smo kao odgovorna parlamentarna većina smatrali da i oni prijedlozi sa kojima možda 
nemamo načelnu saglasnost treba da budu predmet rasprave u Skupštini kako bi građani čuli i 
ono što su ideje opozicije o prevazilaženju aktuelnog stanja izazvanog pandemijom korona virusa.  



 Predlagač ovog zakona je kazao da Vlada ima sveobuhvatne mjere kao odgovor na krizu, 
ali da te mjere nijesu dovoljne. Vlada je onda odgovorila da predlagač ovog zakona ima određenu 
inicijativu u pogledu izmjene zakonskih rješenja, ali da za to sada nije trenutak. Ja sam blizak toj 
koncepciji jer bi upravo formula ponašanja u trenutnoj situaciji trebala da bude u koncepciji koju 
zagovara Vlada. Šta zagovara Vlada? Vlada zagovara povraćaj redovnosti u ekonomskom životu i 
održanje privredne aktivnosti kroz kretanje različitih oblika novca. Evropska unija je prolazila kroz 
razne krize, ali nikada nije imala ovako izraženu restrikciju privrednih aktivnosti. U tom smislu, 
dovoljno je rukovoditi se primjerom Njemačke, iako je svaka ekonomija, ekonomija za sebe s 
različitim performansama i ne može jedan primjer važiti za drugi već vlade donose ekonomske 
mjere upravo zahvaljujući slabostima i devijacijama koje je izazvala kriza pandemije korona virusa 
jer ne pogađa uvijek kriza istovjetne strukture u ekonomijama zemalja članica Evropske unije.  
 Dakle, u Njemačkoj je predviđen pad ekonomije od 6%. Nikad takva kriza od formiranja 
Njemačke Republike nije zabilježena u toj zemlji. Već smo govorili o tome kada je Klub poslanika 
Socijalističke narodne partije predložio određena zakonska rješenja. Naravno, imali smo različita 
viđenja u odnosu na tu koncepciju, ali je dobro da se podsjetimo kako se ponaša Evropska unija u 
ovoj situaciji. Oni opredjeljuju stotine milijardi eura pomoći vladama članicama da bi 
subvencionisali, odnosno pomogli privrednike njihovih zemalja, tačnije mala i srednja preduzeća 
koja treba da isplate razlike poslodavcima zbog skraćenog radnog vremena. To je jedna od mjera. 
Milijardu i dvjesta miliona grčkim malim i srednjim preduzećima. U Portugalu se pomaže industriji, 
odnosno ribarstvu, ljudima koji su najviše pogođeni u strukturi ekonomije kao ribari, kao ljudi koji 
opredjeljuju i donose novu vrijednost zahvaljujući tom zanimanju. U Hrvatskoj opet privrednim 
društvima s milijardu i petsto miliona. To su mjere za kojima poseže Evropska unija.  
 Šta je situacija u Crnoj Gori? Najvažnije je da smo sačuvali ljudske živote. To je najvažniji 
resurs da bismo uopšte mogli da govorimo o ekonomiji. Imamo najmanju stopu smrtnosti u 
regionu, nisku stopu obolijevanja i visoku stopu oporavljenih građana. Da bismo pričali o ekonomiji 
u današnjem vremenu imamo najvažniji preduslov - da su institucije države Crne Gore odbranile 
živote svojih građana i da su građani Crne Gore pokazali da vjeruju institucijama Crne Gore. 
Koliko se god neko trudio da kroz Izvještaj Freedom House, nevladine organizacije, u čijem su 
kreiranju učestvovale određene nevladine organizacije, prepoznati kao dugogodišnji kritičari vlasti, 
predstavi da Crna Gora nema institucije, da nema slobode, da nema demokratije, građani Crne 
Gore dobro znaju da Crna Gora, ponoviću ono što sam rekao juče, nikad nije bila slobodnija,  
nikada nije imala snažnije institucije i nikada bila više država nego što je danas. Kada to kažem 
mislim, prije svega, država koja vodi računa i koja je dostupna svojim građanima. Ne možemo 
uvijek na osnovu određenih mjera koje mogu imati svoj efekat na građane ili na određenu grupu 
privrednika kojima je to kratkoročna pomoć opredjeljivati i donositi zaključke da li se Vlada ponaša 
odgovorno ili manje odgovorno. Vlada se ponašala odgovorno. Mislim da u ovoj situaciji ne postoji 
prostor da se zamjeri državnim institucijama Crne Gore na onome što su uradili u dosadašnjem 
toku suočavanja sa efektima ove globalne krize koja ima svoje prelivanje i na ekonomiju Crne 
Gore.  
 Na kraju, služio sam se primjerom Njemačke. Danas se u Njemačkoj vodi debata oko toga 
da li će uvažena kancelarka te zemlje obnoviti svoj mandat i na taj način postati najdugovječniji 
lider u Njemačkoj od njenog ujedinjenja, tačnije od ujedinjenja koje je sproveo Bizmark koji je bio 
19 godina na čelu Njemačke, 16 godina Helmut Kohl, a Angela Merkel je ušla u 16. godinu svog 
mandata. Nijesam primijetio da je bilo ko od kritičara vlasti u Njemačkoj, pa dalje kroz zapadne 
medije kritikovao dugotrajuću vlast u Njemačkoj zato što se ta vlast potvrđuje na izborima. Nije 
kriva Njemačka kao što nije ni Crna Gora, hajde da kažemo najrelevantniji primjer da se poredi sa 
Njemačkom zbog toga što Angela Merkel u Njemačkoj nema valjanu političku konkurenciju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:57:59) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Nikoliću.  
 Za komentar se javio poslanik Konjević. Izvolite. 
 
 



 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 11:58:01) 
 
 Zahvaljujem, predsjedsjedniče.  
 Uvažavajući negdje i sugestiju koju ste nam Vi dali da što prije završavamo s ovom tačkom 
dnevnog reda, neću komentarisati dio koji se nije ticao same tačke.  
 Pažljivo sam slušao uvaženog kolegu iz Demokratske partije socijalista spreman svakako 
da čujem sugestiju, ali bih ga zamolio da mi pojasni, kada je govorio o kretanju različitih oblika 
novca, na koje oblike novca je mislio. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 11:58:39) 
 
 Odgovor na komentar poslanik Andrija Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 11:58:41) 
 
 Govorio sam o tome bez namjere da budem do kraja direktan u pitanju koje mi je postavio 
kolega Konjević, vjerovatno pretpostavljajući na deficit mog ekonomskog znanja i očekivajući da 
će dobiti odgovor na osnovu kojeg bi mogao da dovede u pitanje ekonomsku platformu koju sam 
ovdje postavio.  
 Logično je da su očekivanja, kolega Konjeviću, od države u ovom trenutku velika. Logično 
je da su očivanja velika upravo zbog toga što je zaustavljen veliki broj aktivnosti u svrhu očuvanja 
zdravlja građana Crne Gore. Kada govorimo o oblicima i protoku novca, govorimo o mjerama koje 
donosi Vlada. Govorimo o nekoliko paketa mjera koja su donesena upravo da bi se uspostavila 
redovnost u ekonomskom sistemu i da bi se povratila stabilnost javnih finansija. Ukoliko smatrate 
da na ovaj način privrednici treba da obezbijede stabilnost funkcionisanja onda je najbolji 
argument, odnosno kontraargument ovome što je vaša polazna platforma ono o čemu je govorio 
kolega Novović, da su određena sredstva već opredijeljena onim ljudima koji su u ovom trenutku 
prepoznati kao najugroženiji i najpogođeniji ekonomskom krizom. U 2008. na 2009. godinu kriza 
sa kojom se suočila Crna Gora na je iznesena zahvaljujući malim i srednjim preduzećima i protoku 
novca koji su ta preduzeća obezbijedila kao i dokapitalizacijom Elektroprivrede, odnosno 
djelimičnom kapitalizacijom Elektroprivrede Crne Gore, kada je u naš sistem ušlo oko 400 miliona 
eura novca.  
 Dakle, Vlada u ovom trenutku radi najbolje što može. Vi vjerovatno imate primjedbe i 
logično je da ih imate, ali ja sam onog dana od vas čuo da su mjere Vlade sveobuhvatne. Vi ste 
komplimentirali Vladi na onome što je uradila posredno i čestitam Vam na nagovještaju 
objektivnosti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:01:36) 
 
 Hvala. 
 Izvolite, da čujemo ispravku navoda. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 12:01:39) 
 
 Uvaženi predsjedniče, bio sam, čini mi se, vrlo korektan u pitanju. Pitao sam na koje oblike 
novca se u diskusiji misli da bi građani znali da postoje svega tri ili četiri oblika novca, kovani, 
papirni, može da bude mjenica, može da bude ček itd.  
 Prema tome, to sam pitao, imajući u vidu da se govori o deficitu znanja i iznosi se 
ekonomska platforma. Sve što je pozitivno, ponavljam, nikome nijesam komplimentirao, rekao 
sam mjere su sveobuhvatne, ali nijesu dovoljne. To ću ponavljati stalno. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:02:24) 
 
 Izvolite, procedura, i da završimo s procedurama, ispravkama navoda. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 12:02:35) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Zaista mi nije namjera da se nadpričavam sa kolegom Konjevićem, ali bih volio da kao 
predsjedavajući pokušate da sprječite vješto manipulisanje procedurom. Jer, ovo nije bila ispravna 
navoda već odgovor na komentar kojeg sam dao prethodno kao poslanik. Ipak, dozvolite, ako je 
moja diskusija probudila komentar poslanika Konjevića i u toj diskusiji, odnosno komentaru nije 
bilo ničeg spornog u pogledu traženja procedure prema vama onda je po malo neprincipijelno 
dozvoliti proceduru da bi se preko procedure odgovaralo na komentar kojeg je imao prethodni 
poslanik. Uz izvinjenje što prigovaram, ali smatram da treba da se držimo principa. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:03:33) 
 
 Kolege, završili smo sa ovim proceduralnim primjedbama. Kao što znate, ne mogu da znam 
koja je vaša proceduralna primjedba dok je ne izložite. Imali smo ovdje opet relativno korektnu 
komunikaciju i nadam se da ćemo tako završiti ovu tačku dnevnog reda.  
 Sada riječ ima posljednji diskutant, Mihailo Anđušić. Izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (07.05.20 12:03:53) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče Brajoviću.  
 Nakon već sada višesedmične rasprave, na dnevnom redu smo imali jedan od zakona koji 
su u skupštinsku proceduru uputili predstavnici opozicije, u ovom slučaju kolege iz poslaničkog 
Kluba Socijaldemokratske partije. Odmah da kažem da smatram da je dobro što ovih dana i u ovoj 
situaciji imamo različite prijedloge inicijativa sa koje god strane dolazili. Prije svega, ako ništa 
drugo, smatram da kroz jednu konstruktivnu raspravu i diskusiju i kroz razmjenu argumenata 
možemo, bila ta zakonska rješenja suvisla ili nesuvisla, da građanima pružimo realnu sliku o tome 
koliko su neka zakonska rješenja realna, a koliko s druge strane neka druga nijesu. Smatram da 
smo ovih dana kroz diskusije govoreći o onome što je na dnevnom redu pružili javnosti sliku o 
tome šta je realno, a šta nije. U dobrom dijelu, siguran sam da smo građanima i dosadili jer smo 
nerijetko izlazili iz tih sfera njihovog interesovanja, ali kao što rekoh, na njima je da prosude ko 
nudi kvalitetna rješenja, ko nudi realna ili nerealna rješenja.  
 Ono što je činjenica jeste da ovdje imamo jedan od prijedloga za koji kao poslanik i kao 
ekonomista ne mogu reći da je neosnovan, ali drugi dio priče je da li smatram da je u ovom 
trenutku racionalan i da li se uklapa u ono što je trenutan koncept i zamisao Vlade. Podsjetiću i 
vratiću se na zakonsko rješenje. Kolege iz SDP-a su precizno u njemu predložile da Poreska 
uprava ne obračunava porez na dohodak fizičkih lica i u drugom zakonskom rješenju o kome 
ćemo diskutovati nakon ove tačke dnevnog reda. Takođe, i da se na obračunavaju doprinosi za 
obavezno socijalno osiguranje. Podsjetit ću zaista trebamo više puta podsjetiti na ono što je u 
ovom dijelu uradila Vlada u prethodnom periodu, kroz sad već evo treći paket mjera podrške 
privredi. Između ostalog Vlada je takođe predložila da se ne obračunavaju poreska i neporeska 
potraživanja koja u određenoj formi i obuhvataju ono što su dijelom predložile kolege iz SDP-a. 
Kažem, nije neopravdano.  
          Ipak, u ovom momentu dozvolite da se osvrnem na ono što je Vlada uradila, odluke koje je 
Vlada donosila u prethodnom periodu karakterisala je jedna izrazita ozbiljnost. Ono što je veoma 
bitno kada su u pitanju ovako krizne situacije to je pravovremenost u donošenju odluka. Nijesmo 
se mnogo osvrćali na mišljenje koje je kolegama iz Socijaldemokratske partije uputilo Ministarstvo 



finansija. Za moj ukus ono je moglo biti detaljnije jer smatram da su imali prostora da daju 
argument više u odnosu na ono što je prijedlog kolega iz SDP-a gdje su oni sami u obrazloženju 
naveli da nije realno dati finansijski aspekt uticaja na ovo zakonsko rješenje. Slažem se sa njima 
da nije donekle bilo realno, ali isto sam mišljenja da finansijska konstrukcija za jedan dio ovih 
djelatnosti se čak precizno mogla izračunati. Ne govorim da bi to ugrozilo sistem funkcionisanja 
državnog aparata, ali ostajem pri stavu da se to ne uklapa u ovako precizne i jasno definisane 
mjere Vlade koje su dovele do toga da mi danas sigurno izlazimo iz prvog dijela ove krizne 
situacije.  
         Podsjetiću na jedan dio samo mjera da je Vlada u prvom turnusu tih mjera predložila 
odlaganje određenih obaveza kada je u pitanju privreda. Podsjetiću i na ulogu IRF-a u kompletnoj 
toj priči koja za razliku od prve faze realizacije tih mjera u ovoj fazi već dobija ozbiljan zamah i daje 
ozbiljnu podršku kroz kreditne linije našim privrednicima. Naravno i na posljednju mjeru koja je 
predložena, a tiče se subvencionisanja zapošljavanja ljudi na period od 12 mjeseci kroz 
subvenicije na period od šest mjeseci.  
        Vraćam se ponovo na to Vlada je u ovim vanrednim okolnostima pokazala kako se na 
ozbiljan način pristupa donošenju kvalitetnih i jasnih mjera i dozvolite da kažem da kao rezultat 
toga mi danas imamo situaciju da Crna Gora mnogo ranije nego što je planirala popušta sa 
određenim setom mjera. Crna Gora je u ovom trenutku jedna od rijetkih država u Evropi koja ovu 
situaciju može da iskoristi kao šansu. Na Vladi je u narednom periodu da ocijeni kako će nas 
rukovoditi u toj situaciji, ali dozvolite da makar ako ništa drugo damo povjerenje Vladi zbog onoga 
što je uradila u prethodnom periodu i da joj dozvolimo da donese set mjera koji će nas voditi u 
ovom narednom drugom izazovnom periodu, a na svima nama je da damo doprinos tako što ćemo 
se mnogo manje baviti politikom, da ne kažem, politikanstvom, a mnogo više ekonomskim i 
socijalnim pitanjima, ali na realnoj osnovi koje će obezbijediti da pomognemo i damo doprinos 
Vladi da na kvalitetniji način se izbori sa izazovima koji su pred njom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:09:41) 
 
 Hvala Vam.  
 Pitam predstavnika predlagača da li želi dati završnu riječ. Želi.  
 Poslanik Raško Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 12:09:48) 
 
 Poštovani građani, poštovani poslodavci, poštovane kolege poslanici,  
 Mislim da ste trebali da uvažite ovaj prijedlog ne radi toga što ga je predložila 
Socijaldemokratska partija nego iz razloga što mi upravo mislimo da je trenutak da se pomogne 
poslodavcima. Posebno da se pomogne poslodavcima koji su odlukom države u proteklih mjesec i 
po ili dva bili zatvoreni. Nijesu mogli odlukom države da ostvaruju svoje prihode na tržištu, a 
istovremeno smo ih pozivali da budu solidarni, da čuvaju radna mjesta, da isplaćuju redovne 
zarade i Vlada im je pomogla sa svega 222 eura, odnosno minimalnom zaradom. Ova pomoć 
poslodavcima koji su bili u zatvorenim djelatnostima ili u ugroženim djelatnostima se ogleda 
upravo u činjenici da mi mislimo da elementarno, fer i pravedno da ukoliko nekome država ne 
dozvoljava da radi iz opravdanih razloga, da se razumijemo, da nije fer i pošteno da taj 
poslodavac ima obavezu prema državi nula prihoda, nula rashoda. To bi bilo fer u ovakvim 
okolnostima.  
        Ja vam sada kažem vi ćete ovo da uradite, vi samo nećete da prihvatite prijedlog zato što 
dolazi iz opozicije. Vi ćete ovo da uradite, znate kad, kad se bude predlagao Zakon o rebalansu ili 
Zakon o budžetu ili drugom rebalansu vjerovatno na jesen kada ćete kroz jedan član Zakona o 
budžetu ovu stvar prihvatiti. Prema tome, mislim da je ovo bila prilika pošto čujete ovih dana da 
imamo kritike zbog loših ocjena u našoj demokratiji. Potvrđuju se određeni stavovi da je Crna Gora 
zarobljena država. To vam više ne govori opozicija i Socijaldemokratska partija to vam govori 
Freedom House, nevladina organizacija koja se finansira dijelom iz američkog budžeta. Valjda 



Freedom House ne ugrožava Crnu Goru i njenu finansijsku stabilnost kako želite da imputirate 
nama koji drugačije gledamo na određene stvari. 
        Mislim da je ovo bila prilika da čujete stavove, čujete neki prijedlog koji niko od vas nije 
kritikovao, vi ste govorili nije vrijeme da ovakvi prijedlozi budu prilika da ovom društvu pokažemo 
da bez obzira jesmo li u vlasti ili smo u opoziciji kad je neki prijedlog dobar treba ga glasati. Ja 
sam glasao nekoliko prijedloga Vlade, glasao sam između ostalog Zakon o fiskalizaciji, javno ga 
podržavao. Podržao sam prošle godine zaduženje od 500 miliona eura nije to politički bilo lako, ali 
sam smatrao da je opravdano što se sada pokazuje. Ovo je bila prilika da pružite određenu vrstu 
ruke prema opoziciji, da pokažemo građanima da se oko nečega barem možemo dogovoriti. Mi 
smo vam kolege sugerisali, vi ste sve ovo odbili. Sugerisali smo vam da se ne obračunava kamata 
tokom moratorijuma i predložili smo vam zakon vi ste ga odbili. Posljedica tog odbijanja je 36 
miliona eura koji se uzimaju građanima i privredi, tokom tri mjeseca obračunavaju kasnije naplate 
od strane bankarskog sektora koji ima 50 miliona eura profita u prošloj godini. Vi mislite da je fer 
što će banke prihodovati 36 miliona eura samo za tri mjeseca.  
         Mi smo predlagali već osam, devet mjeseci da se smanji opterećenje poslodavcima zbog 
izuzetno visokih troškova rada koja su najveća u regionu. Vi to odbijate iako je to zahtjev i 
Privredne komore i Unije poslodavaca. Mi smo govorili da trebamo povećati minimalnu zaradu. 
Hrvatska je to uradila sa 430 na 520, u uslovima krize, vi to uporno odbijate. Mi predlažemo već 
pola godine da se usvoji novi Zakon o penzijskom i invalidskom osiguranju, da penzioneri ne bi bili 
u ovakvom socijalnom položaju, vi to pola godine uporno odbijate. Mi vam predlažemo da 
izdvojimo 20 miliona sa nekih budžetskih pozicija da bismo dali pomoć za 40.000 nezaposlenih i 
70.000 penzionera koji primaju penziju do prosječne, kao jednokratnu pomoć u ovakvim uslovima 
krize. Vi i to odbijate iako samo jedan privredni subjekt "Vektra Jakić" ovoj državi duguje skoro 20 
miliona. Nije baš da svih ovih sedam ili osam prijedloga koje smo mi dali elementarnom logikom 
ne može biti da nijedan ne valja, a svi se tiču ovih građana i vi ih uporno odbijate samo zato što 
dolaze od opozicije. 
          Mislim da treba, završavam sa ovom rečenicom, da imamo nekih zakona kao što je ovaj koji 
je na dnevnom redu oko koga smo se mogli dogovoriti nevažno ko ga predlaže. Predložite ga vi 
sjutra, ja obećavam da ću ga glasati jer me ne interesuje ko ga predlaže važnije mi je da on 
pravovremeno donese korist privredi i građanima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:15:26) 
 
 Hvala Vam.  
 Znači mogu da konstatujem da je pretres završen. Izjasnićemo se naknadno i prelazimo na 
raspravu o Predlogu zakona o dopuni Zakona o doprinosima za obavezno socijalno osiguranje.  
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici: Raško Konjević, Draginja Vuksanović 
Stanković, Ranko Krivokapić i Džavid Šabović.  
 Izvjestioci odbora su Jovanka Laličić, Zakonodavnog odbora i Boris Mugoša Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik predlagača želi riječ? Ne želi.  
 U redu. Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele. 
 Prelazimo na diskusiju. 
 Prvi riječ ima poslanik Predrag Sekulić, a neka se pripremi poslanik Branko Radulović. 
Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (07.05.20 12:16:13) 
 
 Hvala Vam gospodine predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege, dozvolite da se nadovežen na ono što je moj uvaženi kolega i 
podnosilac ovog predloga gospodine Konjević rekao tokom prethodne diskusije. Mi razmišljamo 
na isti način, samo što se vlast razlikuje po tome što mora da ima nešto veći stepen odgovornosti i 



taj stepen odgovornosti je dat u mišljenju Vlade. Tamo se kaže da u ovom trenutku Vlada može da 
odloži ovaj dio duga doprinosa poreza na dohodak, ali da ne postoje mogućnosti da se u ovom 
trenutku ono i otpiše. Vjerujem, zaista vjerujem u crnogorsku ekonomiju i da će se danas ili sjutra 
steći te mogućnosti da ćemo tada zajedno razgovarati na koji način još pomoći malim srednjim 
preduzećima u odnosu na ono što je bio i drugi i treći paket mjera Vlade. Kažem još jedanput, to je 
pitanje odgovornosti Vlade i pitanje onoga što je odnos vlasti i opozicije. Isto kao što mogu da 
zamjerim i kolegama iz SDP-a i nekih drugih partija što nisu glasali za neke dobre predloge Vlade. 
 Dozvolite mi da se kratko osvrnem i na ono što je bio predmet diskusija tokom prethodnih 
dana, jer opet je ista priča, ekonomski odgovor na ono što je izazov pandemije. Znači, da li je 
crnogorski ekonomski model dobro. Do sada se pokazao kao izuzetno dobar zato što je 
obezbjeđivao visoke stope rasta. Teško je transformisati ekonomski model u jednu ili dvije godine. 
Ne znam ako smo imali jednu pandemiju i ako se pokazalo da imamo one probleme koje imaju 
sve države Evropske unije, koji ima čitav naš region, ne znam da li bi bilo potrebno sad mijenjati 
taj ekonomski model. Zaista vjerujem da će naš turizam pokazati svoju vitalnost već u narednim 
mjesecima. Vjerujem da će ljudi, posebno iz regiona, čim se otvore granice nastojati da dođu na 
Crnogorsko primorje. Valjda iz onog dijela razmišljanja da nikome ne pada lako ni policijski čas niti 
karantin. Ali, ajde ostavimo to vremenu. 
 U svakom slučaju, kažem još jedanput, ekonomski model koji je obezbjeđivao visoke stope 
razvoja prethodnih godina i koji se pokazao kao dobar, pokazao se kao dobar čak i u vremenu 
ekonomske krize, govorim o ekonomskoj krizi 2008. godine, zaista ne mislim da ga treba mijenjati. 
Ali, hajde da ostavimo to vremenu i da ostavimo to onima koji doprinose crnogorskoj ekonomiji, to 
znači investitorima.  
 Visina javnog duga. Da, slažemo se da je visok javni dug, ali taj javni dug je nastao kao 
javni dug većine evropskih država u vremenu ekonomske krize sa jedne strane i sa druge strane 
nastao je kao posljedica ulaganja u infrastrukturu. Samo da ne zaboravimo, Crna Gora je jedina 
država bivše nam zajedničke domovine koja nije imala ni jedan metar autoputa. Pa nije moguće 
da ćemo postaviti pitanje razvoja infrastrukture u ovom trenutku. Nije moguće da bilo ko danas 
razmišlja o tome da Crnogorsko primorje nije trebalo snabdijevati vodom kroz Regionalni vodovod. 
Nije moguće da će bilo ko postaviti pitanje opravdanosti recimo puta Risan - Žabljak. 
 Pitanje valute se često postavlja i čini mi se da tu najviše imamo razumijevanja. Čak danas 
je rečeno da ne možemo da budemo ekonomski nezavisni ako nemamo svoju valutu. Podsjetimo 
se, koristili smo zajedničku valutu i u Saveznoj Republici Jugoslaviji i u državnoj zajednici, ali se 
nijesmo pitali kada je bilo pitanje primarne emisije, štampanje novca i svega ostalog. U ovom 
trenutku zaista mislim da je bilo neprimjereno igrati se sa pitanjem da li nam treba neka druga 
valuta u odnosu na eura koji koristi Evropska unija, a dozvolite da kažemo da je naš spoljno 
politički prioritet Evropskoj uniji, nakon ulaska u NATO.  
 Takođe, pitanje mjera Vlade. Nije moglo da se smisli ništa novo, ništa drugačije. Vidimo 
kako je reagovao region, vidimo kako je reagovala Evropska unija i sve države koje su imale 
ekonomske probleme. Ali, još jedanput ponavaljam, lako je kolegama iz opozicije da predlažu 
neke mjere, kada ne snose odgovornost. Znači odgovornost je na Vladi Crne Gore. Odgovornost 
je ipak na vlasti da ekonomski model, ekonomski sistem bude održiv. Samo da ne zaboravimo, 
tačno je da imamo visok javni dug, ali je isto tako tačno da Vlada Crne Gore servisira sve ono što 
su obaveze prema inostranim kreditorima i prema MMF-u i prema Svjetskoj banci. Dozvolite samo 
da podsjetim na još jednu stvar, a to je pitanje percepcije, odnosno načina na koji će Crna Gora 
izaći iz ekonomske krize. Znači ako se ne slaže ni MMF ni Evropska komisija sa tim procjenama 
da li će da bude pad od 9 ili 5%, moram da budem iskren da sam veći optimista, ali svi se slažu sa 
tim da rast naredne godine možda bude viši od 4-5%, znači neke stope rasta koje smo projektovali 
ranije.  
 Pitanje je da li Demokratska partija socijalista vodi kampanju. Ne. Vlada radi ono što je 
njena ustavna nadležnost, Vlada radi samo ono što je njena ustavna nadležnost. Isto tako 
Nacionalno koordinaciono tijelo radi ono što je nadležnost po zakonu, ništa manje, ništa više od 
toga. To što ste vi prepoznali pojedine funkcionere Demokratske partije socijalista po tome, pa to 
je valjda normalno. Znači, to je valjda normalno ako znamo da dominantno vlast u ovoj državi 
pripada Demokratskoj partiji socijalista i njenim koalicionim partnerima. Mi smo u ovom 
parlamentu izabrali tu Vladu, ali je mnogo važnije od toga da li je ta Vlada vukla pravovremene 



poteze, dobre poteze i da li građani vjeruju toj Vladi. Znači sve ono što do sad imamo, govorim o 
pokazateljima koji se tiču broja oboljelih, govorim o pokazateljima kako je reagovao kompletan 
zdravstveni sistem. Govorim o tome na koji način se sprovode mjere Vlade Crne Gore kada je u 
pitanju sanacija ekonomskih problema malih i srednjih preduzeća, o onome što je pitanje 
reagovanja u odnosu na ranjive socijalne grupe. Sve to nam daje za pravo da kažemo da je Vlada 
uradila odlilčan posao, a ko ne vjeruje neka pogleda brojke. Znači imamo, lako je utvrditi u 
regionu, broj oboljelih na milion stanovnika, na žalost i broj mrtvih, nažalost i ono što se pokazalo 
neke slabosti u nekim drugim sistemima. Ali kažem još jedanput, ne treba gledati druge sisteme, 
mislim da je najbolje da se bavimo sa onim što je ovdje. To mi zaista smeta zašto kolege iz 
opozicije nikada ne smognu snage i kažu da je nešto dobro urađeno.   
 Poštovane kolege, samo da zaključim sa tim. Nemojte da brinete za ekonomiju Crne Gore. 
Žao mi je što ne možemo da vam izađemo u susret pa neke populističke, demagoške, možemo ih 
zvati ovako i onako, neke mjere koje su viđene u regionu, preslikane, a koje bi danas sjutra dovele 
u veoma tešku ekonomsku situaciju Crnu Goru, nećemo prihvatiti. Vjerujem da je ovo vrijeme 
pokazalo i ono lijepo lice Crne Gore, to je pitanje zajedničke solidarnosti, pitanje zajedničkog 
odnosa prema nekim vrijednostima koje smo dobili ili baštinimo negdje i u nekom istorijskom 
periodu Crne Gore i to su one vrijednosti koje treba negdje da pokažemo i svojim potomcima.  
 Izvinjavam se predsjedniče na odugovlačenju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:23:38) 
 
 Hvala Vam. 
 Znači sada riječ ima poslanik Branko Radulović, a neka se pripremi poslanik Srđan Milić. 
Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (07.05.20 12:23:47) 
 
 Hvala gospodine Brajoviću. 
 Ja sam odustao, dogovorili smo se da imam duplo vrijeme zato što sam u odnosu na 
prethodnu tačku odustao da bih imao jednu zaokruženu priču, a i uvodničar sam. 
 Građani Crne Gore, ja sam ovdje, koliko god to zvučalo demagoški, zbog dobra Crne Gore. 
Mogao sam imati ljepši život, sigurno i duži život i ne bih imao stresova ni ja ni moja porodica. Nije 
mi žao što sam se vratio, nije mi žao što sam ove 30 godina proveo i borio se za jedan moj san i 
danas je sudnji dan moga bitisanja i političkog, a možda i ukupnog u Crnoj Gori zato što je ovaj 
dan i ovo vrijeme biti ili ne biti za Crnu Goru. Strašno sam zabrinut za sudbinu svih nas, moram biti 
malo i sebičan, posebno sam zabrinut za budućnost onih koje sam rodio. Strašno sam zabrinut, 
svaki dan pričam sa njima, dižem im snagu, pokušavam da im dam neku energiju, da im vidim 
neku budućnost.  
 Građani Crne Gore, ovo dok bude ovaj saziv ja sam i do sada pokušao i kroz emociju i kroz 
rješenja i kroz sve, ali od danas ništa od mene nećete čuti što neću kazati za stanje u Crnoj Gori, 
što neću na jedan konstruktivan način, ako je nešto loše reći da je to i što neću nuditi jednu svoju 
viziju. 
 Da bi građani Crne Gore možda mogli bolje shvatiti u kakvoj smo mi situaciji ja ću se 
koristiti jenom metaforom u jednoj fabuli, u jednoj priči. Crna Gora je danas jedan brod na jednom 
strašno uzburkanom moru u kome mi nemamo nikoga ko bi bio u toj floti zajedničkoj. Taj brod je 
imao određenih rupa 90-ih godina i to je Štiglic vrlo kvalitetno govorio kako trebe izvršiti tranziciju, 
ali taj brod danas curi sa svake strane. U tom brodu nema goriva ni za pet milja, u tom brodu 
nema zaliha. U tom brodu ima potpalublje, palublje i jedan sprat. U tom potpalublju zatvoreni, 
zatočeni, gladni su danas brojni građani Crne Gore, u tom potpalublju su sve više. Oni koji su bili 
srednja klasa se ljuljaju, danas gore ima 10% sa određenim privilegijama. Ima 1% onih koji imaju 
dupli pojas za spašavanje, koji su puni naših para i s tog broda mogu preplivati samo oni koji su 
biološki najjači da ga napuste. To je danas Crna Gora, građani Crne Gore. Potonućemo svi jedni 
za drugim u tom neizvjesnom globalnom poretku gdje nama morala, gdje nema dogovora gdje 



svako svoju priču priča.  
 I neko da govori samo za jednu rupu ili demagoški pričati oko stvarnih uzroka te rupe, a na 
drugu stranu curi deset puta više zbog zatvaranja te rupe, ili od onog goriva za 10 milja uzimati za 
sebe samo ili za svoju grupu, nije ljudski, nije moralno, nije solidarno. Imajući to u vidu ja bih 
mogao danas da kažem sve što sam rekao u Liberalnom savezu, Grupi za promjene, Pokretu za 
promjene, a posebno u Demokratskom frontu, stane u ovim knjigama i ovo ovdje, ovo se neće 
micati ispred mene dok bude ovoga saziva. Donosiću nove dokaze i materijale. Mogao bih da 
nakrivim kapu i da kažem sve sam vas upozorio da ste bili, da ste me slušali ne bi bilo kao što je 
bio, taj brod bi imao sve i on bi prebrodio ovo što je katastrofa. 
 Građani Crne Gore, sve vas, posebno Akademiju, posebno Univerzitet, posebno Vladu, 
posebno svu opoziciju, posebno sve vas, posebno sve analitičare, sve medije, iz vlasti ću da 
diskutujem sa Ivanovićem na stručni način. Svaki put kad se javi ja ću da govorim. Tražim od 
njega svaki put kad ja govorim da se i on javi da ovo pročitate. Nikada ništa, po mom mišljenju, 
nije izašlo ljepše, rodoljubnije, poštenije, ljudskije, nego što je to izašlo iz Demokratskog fronta. 
Hoću sa vama da diskutujem za svaku tačku u sklopu ukupne funkcije. Ko ne diskutuje, ko je 
demagog, ko bježi, to je anticrnogorac. Za vas gospodo što sam vas slušao kao stari profesor 
pročitajte deset puta na sred srca, ja i danas čitam u 60 i nekoj godini, svaku noć, svaki dan, 
svako jutro. I sad ću vam reći neke stvari. Tako da izazivam, bačam rukavicu svima u Crnoj Gori 
koji znaju nešto, posebno sijedim glavama, jer sijede glave nam trebaju da dođemo do nečega 
zajedničkoga kako da taj brod koji ide strmoglavo u provaliju sačuvamo u što većoj mjeri. Ne želim 
više da slušam demagogiju, dvije riječi, tri riječi, jednostrana rješenja. To je ispod svakog 
kriterijuma. Sve smo ovdje dali kako da Crna Gora u istinu bude pravno društvo, nema bez toga, 
to je osnov svega i zato sam i Pažina podržao kad sam mu rekao bez pravne države, nezavisnog 
sudstva i svih ostalih nema ekonomskog prosperiteta. Bez naše kriminogene prošlosti, 
preispitivanja toga nema tvrdih osnova. Ko je krao ima da odgovara i da vrati, bez obzira iz koje 
partije, bez obzira da li pripada vlasti ili opoziciji, da li je van toga ili nije iz toga.  
 Bez zdravstvenog sistema gospodo, to je drugi preduslov, 30 godina zagovaramo kroz prvi 
i posljednji probni ovaj dokumenat da se  izgradi više napokon taj urgentni blok, taj intenzivni dio 
koji nam treba. Pohvaljujem, napokon što su se sjetili i premijera i onog direktora Kliničkog centra. 
Ali to je početak. Politika iz zdravstva - mrš, rekao sam jedanput. Najkvalitetniji gore, reforma 
potpuna, potpuna podrška, tada ćemo mi brže i kvalitetnije broditi na tom moru. 
 Gospodo anticrnogorski, fukarski da ne rečem, u najtežim momentima je bilo u Crnoj Gori 
ta torbica, stalno je pominjem, ta torbica je bila i na Skadru, ta torbica je bila na Tarabošu, na 
Grahovcu, na velikim epidemijama, vazda se davalo onaj ko ima onome ko nema, to je onaj prvi 
naš paket. 
 Od 82 tačke u svakoj tački ima od 10 do 15 mjera, ovdje stane, nijesmo htjeli da ga pišemo 
na 12 stranica je to gusto, čitajte svaku podtačku. Hoću da kažem da su se primile tri tačke, ja ću 
da ih podržim. Prva tačka je bila, bio sam na onome skupu, pozvani smo svi bili na onome skupu 
koji je organizovana Centralna banka, komercijalne banke i predložio sam nešto i vidim danas da 
su to prihvatili. Kako u ovom momentu kad nijesmo došli do još pravog fonda, do razvojne banke 
koju svi tražimo, do mnogih ovdje strateških rješenja, kako da oslobodimo komercijalne banke da 
ta disperzija novca bude intenzivnija i bude svugdje gdje treba, gdje je glad i gdje treba privredu 
dići. Predlagali su, pošto je ovo predlog SDP-a, od tačke SDP - fond odakle, nema se tolko para 
sada. Ja sam predložio, a ponikan iz onoga što je razvojna banka, što Razvojna banka ima 
Hrvatske da mi stvorimo tu garantnu šemu, tu garanciju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:33:58) 
 
 Privodite kraju izlaganje poslaniče. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (07.05.20 12:33:59) 
 
 Je li moguće? Može li još jedno dva tri minuta da bih mogao da završim još sa dva 



rješenja? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:34:06) 
 
 Imate dva minuta. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (07.05.20 12:34:08) 
 
 I drago mi je što je naše prihvaćeno od Vlade Crne Gore i Centralne banke, stvoriće se 
garantna šema kako bi komercijalne banke zajedno sa državom Crnom Gorom preuzele 
zajednički rizik i došli do kreditnih aktivnosti. 
 Druga stvar, ovdje ima jedno 30 rješenja oko turizma. Rekli smo jedno od brojnih rješenja 
koje moraš Markoviću da čitaš sve ovo tri puta ti, da se stvore onima koji su socijalno ugroženi i 
penzionerima da im damo turistički vaučer od 200 eura. Jutros kao ranoranilac sam pročitao da 
sve zemlje Evropske unije daju vaučere svojim građanima do 500 eura da bi ostali u svojoj zemlji, 
svim građanima.  
 Ovo što smo predložili, ponosan sam na ovo. Tražim od vas, tražim od cijele Crne Gore, 
tražim od sijedih glava da ovo pročita, da zajednički, bez populizma, bez ičega što nosi neke 
privatne parcijalne interese i rješenja, doći će vrijeme i za njega. Džabe mu je ako ima više danas 
u tu torbicu, doći će ovozemaljski ili nebeski sud, svako će doći na čistilište da se /prekid/... Nikada 
ništa, duboko sam ubijeđen, nije izašlo iz političke elite, niti iz Akademiije, đe su me molili da 
budem tamo, ni iz Univerziteta, iako sam bio na najvećim funkcijama kao što je ovaj dokument, 
prema njemu se odnesite krajnje odgovorno i stručno svi u Crnoj Gori. 
 Zahvaljujem se medijima juče što su prenijeli ovo na dosta kvalitetan način i sebe delegiram 
da ubuduće gdje su oni koji predlažu rješenja da i mene pozovu, spreman sam na svaki dijalog. 
Hvala na vremenu što ste mi ukazali. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (07.05.20 12:36:31) 
 
 Riječ ima poslanik Srđan Milić, a neka se pripremi poslanica Draginja Vuksanović 
Stanković. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (07.05.20 12:36:38) 
 
  
 Odmah da kažem da je činjenica da je ova kriza ponovo otkrila dvije činjenice. Prva je 
koliko je lijep ovaj svijet, a druga je da ne postoji gornja granica gluposti i da negdje moramo 
između ta dva ekstrema naći mjeru. 
 Ja sam, čitajući ovaj predlog zakona kolege iz SDP-a, koje ćemo koleginica Pavićević i ja 
podržati, mislio da će današnja rasprava ovđe biti više usmjerena ka tome koji modeli osiguranja 
postoje i da li postojeći model osiguranja u Crnoj Gori daje efekte. Odnosno da se odgovori na 
pitanje ko danas ima pravo na zdravstveno osiguranje u Crnoj Gori, ko ima pravo na socijalno 
osiguranje. Ali, manje bitno. 
 Čuli smo jednu tezu, sa kojom se ja u potpunosti slažem, iz parlamentarne većine, a to je 
da Vlada Crne Gore radi najbolje što može. Međutim, kad postoje limiti koji se tiču znanja, oni ne 
mogu bolje nego što su predložili. To je limit prvi. 
 Drugi limit su neformalni centri moći u Crnoj Gori. Neformalni centri moći u Crnoj Gori su 
stavili barijeru da mi moramo danas se ovdje snalaziti, na koji način rješavati posljedice 
pandemijske krize. Dakle, ukupne mjere Vlade Crne Gore o kojima se ovdje uporno priča su u 
ovom trenutku manje nego što se pomoglo kad su pale garancije Kombinata aluminijuma 
Podgorica. Znači, svi građani Crne Gore sve što su do ovoga trenutka dobili od Vlade Crne Gore, 



od države Crne Gore je manje nego što smo platili uspješnu privatizaciju Kombinata aluminijuma i 
padnute garancije.  
 Ovo što je Vlada Crne Gore do sad predložila je pet puta manje nego što su tajkuni i ljudi 
bliski ovome režimu ostali dužni poreza Crnoj Gori, znači pet puta su više odnijeli iz Crne Gore 
nego što je Vlada pomogla građanima Crne Gore. I onda se govori o održivosti javnih finansija. U 
prvom kvartalu, dobili smo tu informaciju, rečeno je da je ostvarena ušteda od 120 miliona evra. 
Poštovane kolege, predsjedniče Parlamenta, potpredsjedniče Parlamenta, ovim tempom ćemo 
ušteđeti 480 miliona evra, vjerovatno je to bio smisao konferencije za štampu ministra finansija. 
Kad smo u prvom kvartalu 120, četiri kvartala 480. I do sad smo ušteđeli na socijalnoj zaštiti devet 
miliona evra, što znači da bismo do kraja godine 36 miliona evra mogli da uštedimo na socijalnoj 
zaštiti. I onda se kaže ovdje, nije mi jasno što predlažu kolege iz opozicije. Pa upravo zbog toga 
što Vlada Crne Gore ne može bolje i ne zna bolje od onoga što je predložila, a to je pet puta 
manje nego što su ponijeli para iz Crne Gore samo ovi što su dužni poreze, mi iz opozicije 
pokušavamo, bez vrijeđanja, bez ljutnje bilo koga, da predložimo neka rješenja za koja smatramo 
da su održiva. Interesantno je, evo dobio sam sad, stigla mi je poruka da Evropska banka za 
obnovu i razvoj je obezbijedila kredit Denis banci iz Turske u iznosu od 175 miliona dolara, što 
znači da Crna Gora kao država u ovom trenutku se hvali sa garancijom Svjetske banke od 80 
miliona, a jedna Denis banka, uz dužno poštovanje te banke, dobija kredit od 175 miliona.  
 Međutim, ono što je meni lično posebno interesantno, probaću da u dva minuta ovo 
završim, je način kako je Vlada Crne Gore odgovorila kolegama iz SDP-a. Što se tiče nas dvoje iz 
ovoga kluba, vezano za naš zakon, nama još nisu odgovorili, a i kad odgovore biće nam milo da i 
to pročitamo. 
 Kolege iz SDP-a, vama je Vlada Crne Gore odgovorila da oni ne odbijaju u stvari vaš 
Predlog zakona, ako ja dobro ovo čitam, nego će se razmatrati vaš Predlog kad se stvore 
pretpostavke da se sagledaju efekti navedene mjere. To je jedina stvar gdje oni u njihovom 
odgovoru dotiču se vašega Predloga zakona. Na kraju kažu, a to je već za upotrebu u Skupštini 
Crne Gore, da se ne treba prihvatiti, odnosno da se ne treba prihvatiti u ovom trenutku. 
 Molim vas, rekao sam, vi znate da ja Vas posebno simpatišem od prvog dana kad smo se 
vidjeli. Vi ste čovjek kome nije maternji jezik srpsko-hrvatski, ali jedini od predsjedavajućih ne 
pogriješite ni u jednom padežu, i to je velika stvar.  
 Gospodine potpredsjedniče Parlamenta,  
 Gospođa Pavićević i ja ovog trenutka iskazujemo naše istinsko zadovoljstvo i zahvalnost 
što je i prije nego što je došlo na glasanje Predlog zakona o budžetu i fiskalnoj odgovornosti, već 
stvorilo posljedice. Prva posledica je da je Sindikat zdravstva Crne Gore tražio povećanje primanja 
za 25%, a slušali smo gospodina Jevta Erakovića koji je obećao, ne Infektivnu kliniku, no novi 
klinički centar da će da sagradi, što prebacuje onih 25%, prvo i nama je sad ovdje krivo, nama 
dvoje, što smo podijeli amandman da smo smanjili ovo sa 25% jer je Jevto nam pokazao i svima 
ovdje i parlamentarnoj većini i svima ostalima, dr Jevto je pokazao da para ima i da će se napraviti 
i klinički centar i sve ono, gospodine potpredsjedniče Parlamenta, za što smo se i vi i mi odavde 
zalagali i hvala vam na toj podršci. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 12:43:59) 
 
 Hvala, poslaniče Miliću. 
 Neću komentarisati dio oko padeža, ali ću reći da dugujete zahvalnost i predsjedniku 
Parlamenta Ivanu Brajoviću koji je vašu tačku uvrstio u dnevni red, bez opstrukcije, sasvim 
ravnopravno. Mislim da je i to doprinijelo da se pomjera nešto u lokalnoj samoupravi, tako da 
mislim da je to samo doprinos zahvalnosti današnjoj. 
 Poslanica Draginja Vuksanović Stanković je ispred Kluba Socijaldemokratske partije, a nek 
se pripremi poslanik Boris Mugoša. Izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (07.05.20 12:44:49) 
 



 Poštovana Skupštino, poštovani građani Crne Gore, poštovani privrednici, 
 Kao što ste već upoznati, evo u prethodna dva dana i više vremena Socijaldemokratska 
partija i danas, a i prije, uvijek predlaže zakone koji su krajnje pošteni, koji su prihvatljivi sa 
aspekta ekonomije i prava, a u interesu su onih kojima je pomoć potrebna. Prije svega u ovom 
momentu, kada mislim na ovaj zakon, potrebno je privrednicima koji treba da po zakonima države 
plate porez, a mi im omogućavamo da to ne urade jer upravo ovih mjeseci nijesu radili zbog 
odluke koju je donijelo Nacionalno koordinaciono tijelo i nemaju odakle da plate. I to je zaista 
jedan pošten pristup i pošten zakon. Uvijek se Socijaldemokratska partija borila, bori se i boriće se 
za bolji, ljepši i pristojni život svakog onog građanina koji radi pošteno i treba da živi pristojno od 
svog rada. U svoj toj priči dok imamo, kao što smo već u više navrata povodom ovih predloga 
zakona i ukazivali, 40.000 nezaposlenih, dok imamo 2.900 policajaca koji mjesečno primaju ispod 
400 eura. Dok imamo zdravstvene i prosvjetne radnike koji primaju zaradu ispod granice 
pristojnosti, a penzionere koji primaju penzije ispod granice dostajanstva, dok zakoni sjede u 
ladicima  u kojima se predviđa 20% povećanja penzije mi imamo situaciju koju već pominjemo da 
pojedini, kao što je gospođa Maraš, prima preko sedam i po hiljada eura mjesečno što je 250 eura 
dnevno. U svoj ovoj našoj borbi za bolji život građana, za pravedniji pristup prema privrednicima, 
radnicima, penzionerima, nezasposlenima, oglasila se zamislite, danas, gospođa Maraš, da nas 
profesore prava uči kako da tumačimo zakon. Sada će profesori prava da pokažu gospođi Maraš, 
a da objasne građanima kako se to tumači zakon. 
 Naime, nije sporno u Zakon o zaradama u javnom sektoru članu 2 piše: "U stavu 1 tačka 5 
da se pod zaposlenima u zaradama u javnom sektoru smatraju zaposleni u agenciji, privrednom 
društvu koji  je u većinskom vlasništvu država ili drugom pravnom licu čiji je osnivač država ili 
javna ovalšćenja". Upravo AD "Plantaže" potpadaju pod član 2 stav 1 tačka 5 u dijelu da se radi o 
privrednom društvu koje je u većinskom vlasništvu države. Zakon o zaradama u javnom sektoru 
predviđa jedno izuzeće u članu 41 da se Zakon o zaradama u javnom sektoru neće primjenjivati 
na zaposlene u privrednim društvima čiji je osnivač država, odnosno lokalna samouprava ili u 
većinskom vlasništvu država, odnosno lokalne samouprave, pa ću sada zastati da ne završim 
normu do kraja. Ne bi bilo sporno da se izuzmu AD "Plantaže" iz ovog zakona, pa da onda 
govorimo o tome  da smo mi pogrešno protumačili zakon, ali samo pod uslovom građani kako pišu 
u članu 41 da su "Plantaže" uredno poslovale i uredno izmirivale sve svoje obaveze. "Plantaže" 
građani Crne Gore, nijesu uredno izmirivale svoje obaveze prema ovoj državi, a gospođa Maraš 
gazduje državnim preduzećem. Evo ga dokaz iz Poreske uprave, molim vas građani, dug 
"Plantaža" za 2019. godinu je 2,2 miliona eura što znači da se iz ovog Zakona o zaradama u 
javnom sektoru "Plantaže" ne mogu izuzeti već su oni bili u obavezi da svoje zarade i koeficijente 
primjere onom aktu iz zakona kako to kaže Vlada. Tako se gospođo Maraš, tumači zakon, a 
nikako paušalno.  
 U ovom slučaju usko tumačenje izuzetaka koje uče studenti na prvoj godini Pravnog 
fakulteta ne možemo primijeniti nego moramo zakon i te kako znati da tumačimo. Ponoviću i ovo 
dok se gospođa Maraš ponosi svakim zarađenim centom mi imamo 40.000 nezaposlenih, 2.900 
policajaca koji primaju do 400 eura, zdravstvene i prosvjetne radnike koji primaju plate ispod 
granica pristojnosti, penzionere koji primaju penzije ispod granica dostojanstva. Za to vrijeme 
naravno nema govora o povećanju penzija, nema govora da se nađe Zakon o penzijskom i 
invalidskom osiguranju kojim bi se penzije povećale za 20%, ali zato tajkuni mogu bliski vlastima 
da duguju milione za porez državi.  
         Naravno u svoj toj priči ovdje čujemo da pojedini dijele lekcije kako nije primjereno pominjati 
imena onih koji gazduju državnom imovinom, ali će to ocijeniti građani. Građani će ocijeniti da li je 
to primjereno ili ne, nego neka nama gospodo iz DPS-a kažu da li je primjereno da gospođa 
Maraš prima preko sedam i po hiljada eura, suprotno zakonu. Zato pozivamo Vladu razriješite 
gospođu Maraš, a ovom prilikom pozivamo i Specijalno državno tužilaštvo da pokrene postupak i 
da se utvrdi gdje je ovih 2,2 miliona eura koje je trebalo da se plati porez državi, da vidimo đe su 
te pare završile, dok radnici "Plantaža" rade za minimalac na Ćemovskom polju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 12:51:19) 
 



 Zahvaljujem, poslanici Draginji Vuksanović Stanković. 
 Kao što sam najavio sljedeći je poslanik Boris Mugoša. Prije nego što mu dam riječ nek se 
pripremi poslanik Aleksandar Damjanović. 
 Poslaniče Mugoša, izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (07.05.20 12:51:27) 
 
 Poštovane poslanice i poslanici, uvažene građanke i građani, 
 Meni uvijek zapadne ta nezahvalna uloga da podsjećam sve nas i građane na tačku 
dnevnog reda, a radi se o Predlogu zakona o dopuni Zakona o obaveznom socijalnom osiguranju 
koji su predložile kolege iz opozicije, pa ću ja o tome govoriti. 
 Kao što znate juče sam afirmativno govorio o konceptu oslobađanja od plaćanja poreza 
poslodavca kojima je bila zatvorena djelatnost u prethodna dva mjeseca, ne za to što je to bio 
nečiji predlog, nego zato što je to bio moj stav i u razgovoru sa predstavnicima Vlade u susret 
koncipiranja drugog paketa mjera za podršku privredi i građanima. Da vam otkrijem jednu zaista 
važnu činjenicu da ta mjera ukoliko bi se primijenila na one kojima je zabranjena djelatnost je 
nešto manje od milion eura. Znači, milion eura bi bila obaveza po tome zakonu kad su u pitanju 
oslobađanja poslodavaca tako da ja smatram da to treba da bude mjera. Ipak, da budemo realni u 
mišljenju Vlade se nije ta mjera odbila, nego je rečeno da će se sagledati efekti pa će se donijeti 
odluka, a vjerujem da će se donijeti odluka da se taj dio otpiše. Ponavljam to je manje od milion 
eura, jer porez na dohodak fizičkih lica učestvuje sa nešto više od 10% ukupnim porezima na 
nivou godine.  
 E ova druga tema je u sistemskom smislu suštinska, a to je tema o doprinosima koji se 
plaćaju na zarade zaposlenih. Zašto? Zato što kada je u pitanju fiskalno opterećenje rada u Crnoj 
Gori ono je jedno od najvećih u regionu. Ono je na 39% od ukupnih troškova rada, a na nivou 
zemalja članica OECD-a gdje 37 članica od kojih su većina iz Evropske unije 36%, u regionu  
jedino čini mi se da ima Slovenija veće opterećenje koje je 42%. Što to znači? To je na 100 eura 
zarade zaposlenog ide državi 39 eura u Crnoj Gori, a zaposlenom ide 61 euro, u Evropi je 36 eura 
da ide državi i 64 eura da ide zaposlenom. Sama Privredna komora i u razgovorima na 
konsultativnom saslušanju sa Ministarstvom finansija smo svjesni da je fiskalno opterećenje rada 
jedna od prepreka biznis barijera na koje moramo suštinski da radimo, sistemski, a zašto? Jer 
podaci pokazuju da smanjenje za jedan procentni poen fiskalnog opterećenja rada dovodi do pada 
nezaposlenosti za 0,72 procentna poena. Ako se smanji za pet procentnih poena fiskalno 
opterećenje rada stopa nezaposlenosti će u tom slučaju da se smanji za 3,6 procentnih poena . 
 Druga stvar oko doprinosa je veoma važna. Doprinosi su namjenski prihod. Kad govorimo o 
porezima, vi kad plaćate porez, vi ne znate gdje taj jedan euro poreza ide. To raspoređuje izvršilac 
budžeta u skladu sa prioritetima. Kad plaćate jedan euro doprinosa vi znate gdje on ide, jer 
doprinose čine doprinosi za penzijsko i invalidsko osiguranje, doprinosi za zdravstveno osiguranje 
i doprinosi za osiguranje od nezaposlenosti. Jedan euro doprinosa za penzijsko  i invalidsko 
osiguranje je prihod Fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje, jedan euro doprinosa za 
zdravstveno je prihod Fonda za zdravstveno osiguranje, jedan euro doprinosa za osiguranje za 
nezaposlenost je prihod Zavoda za zapošljavanje. Zbog toga je veoma važno biti vrlo oprezan kad 
je u pitanju reforma doprinosa, jer se zna gdje te pare idu, pa kad odlučite da smanjite stopu 
doprinosa, vi smanjujete budžet Fonda PIO, pa to morate da nadoknadite iz drugih izvora, budžet 
Fonda zdravstva, pa to morate da nadoknadite iz drugih izvora. Ono što je u Crnoj Gori, činjenica 
da je kod nas penzioni sistem baziran na međugeneracijskoj solidarnosti. Što znači, da od 
ukupnog fiskalnog opterećenja rada to su porezi i doprinosi - 80% ide na doprinose, a 20% ide na 
porez na dohodak fizičkih lica. U većini evropskih zemalja, zbog drugačijeg penzionog sistema gro 
fiskalnog opterećenja rada se tiče na poreze i doprinose. 
 Prema tome, siguran sam kad prođe ovo ludilo od korone, moramo svi ozbiljno da 
sjednemo i da radimo zajedno na reformi dijela fiskalnog opterećenja rada. Jer, u budžetu ove 
godine je planirano 570 miliona eura za doprinose. Od tih 570 miliona za doprinose, čak 350 je za 
Fond PIO, preko 60%. Sad ako bi krenuli da smanjujemo doprinose bez ozbiljne analize 
potencijalno bi ugrozili Fond PIO, odnosno deficit koji bi morala država da plaća, ne bi bio 100 



miliona Fondu PIO, nego bi bio veći. Zato kažem, o ovim stvarima kad sve ovo prođe ozbiljno 
moramo da sjednemo jer je ovo jedna od izuzetno važnih stavki u dijelu pospješivanja privredne 
aktivnosti.  Jer, manji doprinosi znače veća zapošljavanja i manji doprinosi znače smanjenje sive 
ekonomije, odnosno prevođenja zarada iz neregularnih u regularne tokove. 
 Da završim, i ovaj zakon kao i prethodni zakon ima dvije nedostatnosti o jednoj sam ja 
govorio, o jednoj kolega Damjanović. Govorio sam o rokovima u zakonu. Rokovi o zakonu koji su 
kontradiktorni između stavova. U dijelu na koji vremenski period se primjenjuju mjere i 
onemogućavaju pravilnu implementaciju zakona. Nadležnost Vladi koja je data je nedefinisana, jer 
nigdje nema zapisano koje su djelatnosti kojima je značajno otežano poslovanje, nema kriterijuma. 
 Prema tome, predlozi ne bi u implementaciji ostvarili efekat koji se od njih očekuje. 
 Ja i dalje stojim pri tome da kad je nekome zatvorena djelatnost treba mu pomoć. Sad ili za 
mjesec ili za dva, ali mu se mora pomoći. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 12:58:42) 
 
 Hvala poslaniče Mugoša, ali se plašim da će te ovim odgađanjem poštovanja vremena sad 
krenuti u cijeli krug. Neću moći da vodim sjednicu baš kako treba, pa molim vas da poštujete 
vrijeme. 
 Aleksandar Damjanović, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (07.05.20 12:58:56) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče, poštovana Skupštino, poštovani građani, gospodo predlagači 
iz Socijaldemokratske partije,  
 Pa evo, s obzirom da dva dana raspravljamo o dva slična predloga zakona jedan koji tretira 
materiju oslobađanja od poreza za djelatnosti koji su do sad neugroženi, drugi dio koji tretira to 
isto samo se odnosi na doprinose. Da se složim sa kolegom Mugošom da se u suštini negdje ipak 
mora različito tretirati ova problematika. Ono što je isto, a što sam juče pokazao građanima Crne 
Gore, jeste mišljenje Vlade jučerašnje i današnje. Dakle,  copy paste, vezano i za broj strana i za 
broj stavova, i za početne rečenice.  
 Dakle, Vlada je potpuno isto na ova dva predloga zakona odgovorila sa dvije i po strane 
teoretisanja navođenje citiranja predloga zakona i sa jednom rečenicom u kojoj govori da će 
možda, a možda neće. Ono što je takođe, isto jeste i dva izvještaja Odbora koji su takođe - copy 
paste, iako tretiraju kažem dvije odvojene materije, to je odnos Vlade i Parlamenta, odnosno 
parlamentarne većine prema ovome. Ono što je suština samoga Predloga jeste pokušaj da se 
izađe u susret zaustavljenim i ugroženim djelatnostima, odnosno zaposlenim u tim djelatnostima u 
smislu olakšavanja poslodavcima zaposlenim obaveza, a što je Vlada već nekim svojim paketom 
mjera pokušala u jednom dijelu. Govorio sam o nedostatnostima, kolega Mugoša je to ponovio. 
Mnogo je dato ovdje prostora Vladi da Vlada paušalno određuje za ugrožene djelatnosti za 
100.000 građana u tim djelatnostima, kome, kad i na koji način i do kojeg roka da oslobađa. Vladi 
ne vjerujem i Vlada naravno to neće uraditi kako treba  i tu predlagač mora da vidi da li da 
interveniše u tom predlogu akta. Naravno ovaj dio koji se odnosi za oslobađanje doprinosa. Mi 
možemo osloboditi od poreza i to će biti usakraćeni prihodi budžeta. Međutim, nema oslobađanja 
od doprinosa, doprinosi moraju biti plaćeni zbog radnoga staža i zbog svega ostaloga.  
 Prema tome, Vlada je već u svojim mjerama negdje dala mogućnost da se plate doprinosi 
srazmjerno iznosu minimalne zarade u vrijednosti 100%. Kada bi pogledali razliku između onoga 
što je Vlada već predložila i ovaj Predlog zakona koji su kolege iz SDP-a dale nije to velika razlika 
u finansijama. Tako da ja očekujem da u jednom momentu, uz naravno korekcije ovog Predloga 
zakona, Vlada uvidi da ima potrebe da se ovo sve završi. Da je Vlada bila odgovorna, kolege, 
ukazujem da je bilo potrebe da se izvrše neke druge promjene zakona i to su oni apeli od početka 
pandemije kada smo govorili izađite sa predlozima lex specijalisa ili predlozima zakona, kako 
bismo ovo na jedan zakonit način završili. U Zakonu o doprinosima za obavezno socijalno 



osiguranje, u članu 19 predviđena je mogućnost mirovanja radnog odnosa, odnosno mirovanja 
obaveza za plaćanje doprinosa. Ali, se to mirovanje radnog odnosa moglo završiti izmjenom 
Zakona o radu  koji to definiše. Da je odgovorna Vlada bila, Vlada bi istog dana kada je zatvorila 
ove djelatnosti 15, 16, 17. marta izmijenila Zakon o radu i uvela bi obavezu mirovanja radnog 
odnosa za zaposlene u tim djelatnostima i tada po ovom zakonu ne bi bilo potrebe da se plaćaju 
doprinosi jer, bi to bilo u stanju mirovanja. To Vlada nije uradila. Vlada je dala paket mjera 
naslonivši se na Zakon o regionalnom razvoju i na uredbu o Vladi. Vidjećemo kakav će biti na 
kraju ishod tog pravnog okvira u kojem Vlada predlaže ove mjere,  ispustila je da to uradi na 
zakonit način i imamo jednu paušalnost kod ovih mjera.  
 Ono što hoću da ukažem jeste da mi 13 godina primjenjujemo Zakon o doprinosima 
socijalnog osiguranja, sedam ili osam puta smo ga mijenjali ostalo je prostora da vidimo i nijesmo 
do sada dobro definisali ni stope ni način kako se obračunava. U pravu je kolega Mugoša, ponovo 
ću da kažem, imamo visoke doprinose uz niske poreze koji bi valjda trebali da kompenzuju te 
visoke doprinose, a i takvi visoki doprinosi nedovoljni za finansiranje prije svega Fonda PIO, 
odnosno Fonda zdravstva i stalno dugovanje i stalni trasfer iz budžeta, vrzino kolo. Dok ne bude 
legalizacije sive ekonomije, odnosno vođenja sive ekonomije i rada sive ekonomije u tokove 
legalne nećemo ovo riješiti. Negdje tu, nastavljam i zaključujem time, da je Vlada u ovom paketu 
mjera koji je predložila uradila dvostruku nepravdu. 
 Prva nepravda, dvostruka nepravda, jeste da je obećala pomoć i subvencije zatvorenim 
djelatnostima i ugroženim djelatnostima samo onima kojima su plaćali doprinose do kraja 
decembra prošle godine. Ukazujem da je to žestoka nepravda jer ogroman broj konobara i drugih 
zaposlenih u drugim djelatnostima, predstave nema jesu li njima ili nijesu plaćeni doprinosi od 
strane poslodavca do decembra mjeseca. Neko je mogao da do novembra mjeseca, ponavljam, 
uredno plaća doprinose, da u decembru ima tekućih problema i on je ispao iz podjele subvencija. 
Imate firme koje su u reprogramu milione i milione evra dužne i koje će imati pristup subvencijama 
jer prosto one su u reprogramu i one plaćaju na rate državi ono što su trebali ranije da plate poput 
ovih "Plantaža" i slično. To je prva nepravda.  
          Druga nepravda jeste nešto što se tiče pokušaja legalizacije te sive ekonomije. Ja sam ovo 
ocijenio kao jednu od dobrih mjera Vlade da se na jedan određeni period da mogućnost 
poslodavcima da prijave svoje zaposlene koje su držali nelegalno i da na taj način u nekom 
određenom roku dobiju subvencije od 70%, kako bismo imali to uvođenje sivih tokova u legalan  
okvir. 
 Međutim, način kako je to Vlada definisala sa pola godine davanja roka, a onda godinu 
dana davanja obaveza da se ti zaposleni zadrže je nedovoljan, nedostatan i tu, naravno, 
ukazujem bi trebalo da se naprave određene korekcije kako bismo onda imali zaista pokušaj da tu 
neku sivu ekonomiju i obuhvatimo sa područja rada, nije ona jedina siva ekonomija.  Zatim, da 
probamo da rješavamo ovo vrzino kolo visokih doprinosa, nedovoljnih za finansiranje i prava iz 
penzionog osiguranja, i prava iz zdravstvenog osiguranja. Onda se vraćam na ovu priču o jednoj 
maloj razlici finansijakoj onoga što bi Vlada trebala da uradi i ovoga što su kolege iz SDP-a 
predložile. Nadam se da će se do usvajanja ovoga zakona naći neki model, a ako se i ne nađe 
očekujem da će Vlada uvidjeti da to nijesu velika sredstva i da će naravno izmjenom ovih njenih 
mjera obuhvatiti sve one kojima je zaista ova mjera potrebna. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:05:47) 
 
 Hvala poslaniče Damjanoviću. 
 Ovim smo završili krug izlaganja ispred političkih klubova i nastavljamo sa ovim 
redosljedom - Dragutin Papović i Ljiljana Đurašković je poslije njega. 
 Poslaniče Papović, izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (07.05.20 13:06:15) 
 



 /prekid/ Zakona o kome smo juče govorili je u odlaganju i odricanju.  
 Vlada je kroz svoje ekonomske mjere već oslobodila i poslodavce od poreza i od socijalnih 
doprinosa, odnosno odložila im je te obaveze.  
 Ovaj predlog upućuje na to da bi trebalo da se njih definitivno odrekne. Možda će to biti u 
nekoj kasnijoj fazi ali, po našem mišljenju kao i po mišljenju Vlade, ne vidimo čemu žurba. 
 Dakle, u ovom trenutku poslodavci su već oslobođeni ovih, odnosno reklaksirani od ovih 
obaveza, to već funkcioniše. Tokom jučerašnje rasprave istakli smo, prije svega kao odgovorni 
političari, moramo voditi računa o budžetu, a prije svega o prihodima. Ako bi se tako lako odricali 
svakog prihoda onda bi budžet došao u vrlo tešku poziciju. Zato govorimo o odgovornosti u ovoj 
situaciji, koja je politika maksimalno odgovorna. Kao što vidite politika koju smo mi predložili je 
odgovorna i prema budžetu i prema poslodavcima i prema radnicima, odnosno prema svim 
kategorijama i adekvatna prema svakome u skladu sa potrebama. Kada sumiramo opozicione 
predloge vezane za ekonomsko-socijalnu situaciju i njeno rješavanje onda bi se oni mogli svesti 
na ovu rečenicu. Dajte da što prije potrošimo novac iz budžeta i dajte da se što više odričemo od 
prihoda budžeta. Odgovorna politika bi valjda trebalo da sugeriše dajte da što prije pronađemo 
nove izvore za finansiranje budžeta, a o odricanju i oslobađanju ili definitivnom odricanju možemo 
razmišljati u kasnijem periodu, ako se za to stvore uslovi. Ova situacija kao što svi pretpostavljam 
znate, vrlo neizvjesna iz dana u dan mogu da se dese velike promjene. Zašto bismo mi trčali 
ispred toga, zašto bismo žurili? Juče sam upravo potencirao tu hitrost, tu nepromišljenost, što 
prije. Ta hitrost, odnosno ta nepromišljenost u brzini ovakvih mjera me jednostavno upućuje da 
zaključim da je riječ o neodgovornom populizmu, koji dolazi iz redova opozicije. Taj neodgovoran 
populizam prema jednoj definiciji je kada preduzimate među širokim slojevima popularne mjere, ali 
koje su dugoročne, održive i štetne. Mislim da bi takvih mjera se trebalo čuvati, jer, nikome ne 
doprinose. Možda za mjesec dana napravite neki efekat, ali dugoročno možda napravite 
neprocjenjivu štetu, čemu žurba.  
 Dakle, Vlada ima, po mom mišljenju, jedan realan plan, taj plan se sprovodi i daje dosad 
rezultata. U trenutku kada se procijeni, ili kada se pokaže da može bolje, svakako da treba 
reagovati. Takođe, gospodine predsjedavajući, smatram da bi današnju raspravu trebalo iskoristiti 
na to da skrenemo pažnju na odgovornost Parlamenta, pogotovo u kontekstu jučerašnjeg 
izvještaja Freedom House. Taj izvještaj trebalo bi profesionalno prevesti, zatim stručno analizirati, 
a ne prije preciznog prevoda već su izvučene mnoge analize. Ocjena je donesena na osnovu 
sedam kriterijuma od tih sedam kriterijuma u pet Crna Gora je imala istu ocjenu kao i u 
prethodnom periodu. U dva kriterijuma su ocjene pale i zbog toga je uslijedio onakav izvještaj. 
Ocjene su pale zbog neadekvatnog, kako oni smatraju, pravosudnog okvira i borbe protiv 
korupcije. Neadekvatan pravosudan okvir jer ovaj Parlament nije izvršio svoju ustavnu obavezu, a 
to je da izabere pravosudne organe koje bira dvotrećinskom većinom.  
  Pozivam, dakle svakako parlamentarna većina i Vlada se ne mogu osloboditi od 
odgovornosti, ali je dio odgovornosti svakako i na opozicija. Tim više što od opozicije prilikom 
izbora pravosudnih organa nijesmo dobili nikakve predloge. Takođe, kada govorimo o ovakvim 
izvještajima o Crnoj Gori, moram upozoriti na još jednu činjenicu. To je da kada je recimo 2016. 
godine, OEBS ocijenio da su tadašnji parlamentarni izbori održani u fer i slobodnim uslovima 
opozicija je to negirala. Taj izvještaj je prenebregla i rekla mi smatramo da su izbori uprkos OEBS-
ovom izvještaju neslobodni, zato bojkotujemo Parlament. 
 Dakle, kada neki međunarodni organi u ovom slučaju NVO, a složićemo se da OEBS nije 
ništa manje relevantan od Freedom House, izreknu negativne ocjene o stanju u crnogorskoj 
demokratiji i državi opozicija to objeručke  prihvatio.  
 Kada OEBS kaže izbori su bili slobodni, opozicija kaže znate šta mi ne uvažavamo OEBS 
izbori nijesu bili slobodni bojkotovat ćemo izbore. Onda sebe demantuju, pa se poslije izvjesnog 
vremena vrate u Parlament, ali bez odgovornosti za ono što su bojkotovali godinu, dvije, tri a neki 
kao što vidimo vjerovatno će i do kraja ovoga mandata bojkotovati.  
 Dakle, ovo nam govori o duplim aršinima, o neprincipijelnosti, a prije svega i o 
neodgovornosti rada opozicije prije svega u ovome Parlamentu.  
 Hvala vam. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:12:26) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Papović. 
 Kao što sam najavio poslanica Ljiljana Đurašković i javalja se poslije Vas kao predlagač 
kolega Konjević. 
 Izvolite poslanice. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (07.05.20 13:12:43) 
 
 Uvaženi građani. 
 Ovaj zakon normira naplatu doprinosa za obavezno socijalno osiguranje i to u situacijama 
kada usljed ratnog ili vanrednog stanja, prirdne nepogode ili katastrofe proglašena epidemija 
zarazne bolesti ili drugih nepredvidivih okolnosti usljed kojih je odlukama nadležnih organa 
određenim privrednim društvima ili preduzetnicima zabranjeno obavljanje djelatnosti ili im je to 
značajno onemogućeno. Budući, da je u toku epidemija virus kovid-19 i to je proglašena zvanično 
26. marta, ovaj zakon je potrebno da se primjenjuje. Zašto ovo kažem? Zato što je u 
međuvremenu od tog dana zatvoreno na hiljade malih i srednjih preduzeća. Zato što za ovih 50 
dana, prema zvaničnoj statistici ostalo bez posla i dobilo otkaz preko 3.600 lica. Kada se ovom 
dodaju oni građani koji su zaposleni, što bi naš narod rekao na crno, koji nemaju papir za to i koji 
su ne prijavljeni, ova cifra je izuzetno veća i enormno visoka. Takođe, kada se zna da jedno 
zaposleno lice izdržava još troje jer se uzima prosjek četvoročlana porodica u Crnoj Gori. Rezultati 
su poražavajući za socio-ekonomski status u Crnoj Gori.  
 Moram da skrenem pažnju na veliki problem roditelja koji po naredbi Vlade i Nacionalnog 
koordinacionog tijela imaju pravo da ostanu kod kuće na plaćenom odsustvu, ukoliko imaju djecu 
starosti do 11 godina.  
 Šta se dešava u realnosti? Poslodavac traži od zaposlenih da koriste godišnje odmore iako 
po zakonu institut plaćenog odsustva ima prednost u odnosu na godišnji odmor, a šta kad istekne i 
taj godišnji odmor? Ne zna se kad će početi rad vrtića, neko kaže neće ni do kraja ljeta ili će 
možda samo u toku ljeta biti po neki dežurni vrtić. Bake i deke ne smiju ni da poljube svoje unuče, 
a ne da ih čuvaju, zbog preporuka Nacionalnog koordinacionog tijela, pošto bake i deke spadaju u 
rizičnu grupu za kovid-19.  
 Vrijeme je da Ministarstvo rada i Uprava za inspekcijske poslove daju striktne smjernice i 
stavove po ovom pitanju, a ne da izazivaju zabunu i da se roditeljima prijeti čak i otkazom. Korona 
krizom će najviše biti pogođeni radnici zaposleni u turizmu, kao i ljudi koji žive od turizma. Mjere 
Vlade za turizam uveliko kasne jer priprema za turističku sezonu je odavno trebala i da počne, čak 
i da bude završena. Šta da rade vlasnici apartmana na primorju, kao i na sjeveru, Kolašin i 
Žabljak, koji su podigli ogromne kredite da bi svoje privatne apartmane upodobili i prilagodili 
standardima turizma. Od čega će oni da vrate te kredite, ako ne bude sezone i ako ne bude 
adekvatne pomoći države? Uvaženi građani, svaki konstruktivan predlog zakona koji će iole 
pomoći privrednicima i ujedno standardu građana Crne Gore za Demokratski front je prihvatljiv. 
 Hvala lijepo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:16:22) 
 
 Hvala, poslanice Đurašković. 
 Sada je poslanik Konjević, a sljedeći je poslanik Ivanović, pa poslanik Suad Numanović. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 13:16:35) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Poštovani građani, prosto negdje da iskoristim priliku nakon nekoliko diskusija da u svojstvu 
predlagača dam nekoliko naših stavova, stavova Socijaldemokratske partije.  



 Ponavljam, ne možemo se međusobno ljutiti možemo se međusobno ljutiti, možemo se 
ljutiti na  Freedom House, možemo se ljutiti na Evropsku komisiju. Može nam sada smetati ko su 
autori izvještaja Freedom Housa iako su visoki funkcioneri  DPS-a prije dvije, odnosno tri godine 
upravo oni bili tada kao nezavisni analitičari, bili autori tog izvještaja za Crnu Goru, a danas visoki 
funkcioneri odnosno članovi Predsjedništva Demokratske partije socijalista su bili autori Izvještaja 
za 2017. godinu. 
 Ne možemo zanemariti činjenicu da je to nevladina organizacija koja se finansira iz 
američkog budžeta i da izaziva respekt u cijelom svijetu. Mislim da bi trebalo da nas zabrine i da o 
tome diskutujemo kako sve one primjedbe koje su navedene u tom izvještaju popravimo. Nemojte 
zaboraviti, onako kako nas gleda Freedom Hous, koji da kažem više desetina godina ukazuje na 
probleme demokratije u svijetu naša ljutnja iz ovoga Parlamenta ili traženje da se nešto prevede ili 
ne prevede neće nam vjerujte mi pomoći. Pomoći će nam samo ako taj izvještaj shvatimo kao 
opomenu o njemu otvorimo dijalog i popravimo stanje. Jer je zaista ponižavajuće za sve nas, da 
nakon 17 godina vratimo se na mjesto koje Crnoj Gori suštinski ne pripada. Mislim da svi želimo 
da budemo društvo koje će  Freedom Hous da okarakterišu kao društvo demokratije.  
 Najlakše je kada želite da oponirate nekom zakonu da kažete da je to populizam. Znači, 
populizam je ako predlažete princip da nekome kome je država zabranila da radi i samim tim 
onemogućila da na tržištu ostvaruje euro prihoda on treba državi da plati porez. Ljudi nije to 
populizam, to je elementarni fer pristup koji bi mi za sebe tražili da se nalazimo u takvoj situaciji.  
 Sa druge strane, da li je populizam kada vi u Crnoj Gori imate jednu poslovnu grupaciju 
"Vektra Jakić", koja ovoj državi duguje, odnosno njenim građanima, skoro 20 miliona eura, 20 
miliona eura je trošak za naš prijedlog da se pomogne 40.000 nezaposlenih i 65.000 penzionera. 
Saglasan sam da to što "Vektra Jakić" duguje porez nije populizam, to je čisti kriminal, ali čisti. 
Vjerujte mi i ja samo ne znam zašto mi koji smo ovdje izabrani od strane građana trebamo svi 
zajedno da opominjemo nadležne državne organe, da zakon treba da važi jednako za sve. Izuzev, 
ako mislimo da zakon ne treba da važi zbog nekoga što je u prijateljskim odnosima sa nekim 
poslanicima. Ako to treba da upišemo u zakon dajte da to upišemo u zakon. Zakon uvažena 
gospodo treba jednako da važi za sve.  
 Dakle, kolega Mugoša, ja mu se zahvaljujem, je rekao koliko bi ovo državu koštalo. Ovdje 
je stvar, da imate pravovremenu mjeru, da ta mjera ne dođe kasno o tome smo stalno pričali. 
Mjera otpisa ovih potraživanja treba da dođe pravovremeno da bi i ti poslodavci koji su bili 
"kažnjeni" shvatili da se država  na pozitivan način odnosi prema njima. 
 Populizam ovako kako se danas komentariše ovaj zakon bi trebalo da znači sljedeće, da 
činjenica da kad mi predložimo zakon o tome lex specijalis, da se ne obračunavaju kamate 
privredi i građanima. Vi nama kažete da je to populizam, a onda građani za tri mjeseca da plate 36 
miliona eura. Je li populizam gospodo, niko od vas iz vladajuće koalicije ili dijela vladajuće 
koalicije, neće da ustane, ja vas pozivam i recite građanima Crne Gore, je li populizam da 
gospođa Maraš ima platu 7.500 eura, pri tome kršeći zakon? 
 Je li populizam da guverner Centralne banke ima 5.000 eura platu, je li populizam da 
izvršni direktor firme koja ima gubitak 80 miliona eura, ima 4.500 eura platu? Kažem ljudi da to nije 
populizam, da je to vrlo nesolidarno, vrlo nekorektno, vrlo bahato, e u tome je razlika. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:22:28) 
 
 Hvala, poslaniče Konjeviću. 
 Dio vašeg pitanja zahtijeva moj odgovor, ali prepustiću to kolegi Miliću da uradi, izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (07.05.20 13:22:40) 
 
 Ja primjećujem da ovaj senziblitet koji postoji među nama mnogi koriste, pa prekoračuju 
vrijeme, molim Vas da primjenjujete Poslovnik striktno i da s druge strane /prekid/.... 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:23:13) 
 
 Molim vas, vrijeme još jednom od početka. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (07.05.20 13:23:17) 
 
 Hvala Vam potpredsjedniče i dalje isto mislim o Vama. 
 Gospodine Konjeviću, zaboravili ste da kažete da je cijenjeni pisac dijela redova za 
Freedom House i član NKT-a i da. Pomenuli ste još nešto sa čim se ne slažem. Rekli ste da 
suštinski Crna Gora ne pripada tu, ne gospodine Konjeviću. U formalnom smislu Crna Gora ne 
pripada tu, a suštinski je i gore nego što su ove ocjene i to je problem sa kojim se mi suočavamo.  
 Crna Gora, a evo pominjemo ga previše, bojim se za sljedeći mandat hoće li ući u 
Parlament sa svoje liste gospodin Mugoša. Jer čim neko iz opozicije hvali nekoga ko je u vlasti 
tome nema sljedeća mandata. Neki su završavali za ministre. Pomenuo je nešto, gdje ja vama to 
mlađima ostavljam da počnete da razmišljate, da li je Bizmarkov model ono što treba Crnoj Gori, 
da li je Beveridžov model što treba Crnoj Gori kad govorimo o socijalnom osiguranju, a ovo je 
prilika da o tome razmišljate. Ne o oslobađanju, nego o načinu kako će socijalno osiguranje imati 
svi, kako će zdravstveno osiguranje biti dostupno svima. To je suština. Ovo sve drugo možemo mi 
da se nadgornjavamo i da citiramo imam tu nešto malo citata poslije koje ću reći. Mnogo je bitnije 
da gospođa Pavićević i ja sa našim predlogom zakona nijesmo tražili od ove države ni centa za 
građane Crne Gore, a onda danas vjerovatno izazvan kvalitetnim diskusijama koje smo mi imali 
potrebama zdravstva doktor Jevto Eraković govori o 16 miliona evra za Klinički centar.  
 Znači 2012. godine poštovane kolege urađena su idejna rješenja gospodine Konjeviću i 
bolnica i Kliničkog centra i svega ostaloga. Godine 2020. to je dobro, eto jednog dobra od korone 
da ćemo početi da se okrećemo prema zdravstvu kao prema oblasti gdje moramo da 
obezbijedimo veća ulaganja.    
          Treći element su porezi. O njima ste govorili, gospodine Konjeviću, odnosno govorili ste o 
populizmu. Govorili ste o plati gospođe Maraš. Po nekim informacijama koje imam, a vi znate da ja 
nijesam loše obaviješten čovjek, u nekim mjesecima te plate su bile i 11.000 evra, ali đe ima tu se 
i može. S druge strane u odgovoru na moje pitanje ministru finansija dobio sam informaciju da je 
prosječna plata svih izvršnih direktora, uključujući i gubitaša, 4.400 evra, prosječna. Vidio sam 
emisiju na televiziji gdje se govori o platama od 2.500-3.000 evra. Izvinite, gospodo promaklo vam 
je negdje jer ne može Maraš sa sedam hiljada podići prosjek ovih svih, ima još njih.  
          Konkretno se obraćam Vama. S obzirom da se govori da su institucije jake, gospodine 
Nimanbegu, hoćete li mi molim Vas objasniti po kojem osnovu je skinuto sa računa Opštine Ulcinj 
6,5 miliona evra. Je li to skinuto u odnosu na firmu koja se formalno ili slično zove firmi koja je 
tužila i došla na račun firme, kad govorimo o pravosuđu pošto vidim da je problem Parlament, nije 
problem Parlament, prvi problem je pravosuđe. Moj je poziv svima u pamet se, neće ovo trajati 
dovijeka. Neka počnu da rade svoj posao. Ono što je predložio Demokratski front, što smo čuli od 
gospodina Radulovića, to je način kako se možemo svi zajedno okupiti oko Crne Gore. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:27:35) 
 
 Hvala, kolega Miliću.  
 Slažem se sa Vama da će pravosuđe ostati dužno Opštini Ulcinj pojašnjenje na osnovu 
svoje punopravne snažne odluke.  
 Na izlaganje, kolega Konjević ima pravo, odgovor na komentar. Ne želi.  
 Onda nastavljamo sa komentarom na Vaše izlaganje, kolega Konjević, kolega Radule 
Novović. 
 
 



 RADULE NOVOVIĆ (07.05.20 13:28:04) 
 
 Hvala Vam.  
 Gospodine Konjeviću, potpuno dijelim Vaše mišljenje i mišljenje drugih kolega da niko ne 
treba da primi ono što nije zaradio. Znači to je moj inače princip ne treba plaćati nerad, ali vas 
samo pozivam na dosljednost. Hajdemo da svi zajedno budemo dosljedni. Hajdemo da prvo ne 
prime plate oni koji ne dolaze u ovu salu i to već duže vremena. Pored ostalog takav je jedan od 
vaših kolega. Recimo ovaj predlog zakona koji je danas pred nama, o kojem razgovaramo, 
potpisao je jedan vaš poslanik, mi njega nijesmo vidjeli njega jako dugo. Pravo da Vam kažem 
malo je i neprimjereno, ja bih se vrlo ljutio na moga šefa poslaničkog Kluba da sam potpisnik 
jednog predloga zakona da ni riječ o njemu ne kaže. Tako da slažem se sa Vašim inicijativama, ali 
hajdemo da budemo dosljedni. Dakle, da zaista svi ne primaju platu koji ne rade svoj posao, 
počnimo to od ove sale. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:29:12) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Novović.  
 Poslaniče Konjević, da li ćete komentarisati?  
 Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 13:29:18) 
 
 Kolega Novoviću, ja sam se obradovao kad ste se javili, mislio sam da ćete da kažete da  
svako treba da plaća poreze. Vjerujte mi. Mislio sam da ćete kao čovjek, koga ja cijenim, da se 
složite sa mnom i da kažete da je neplaćanje poreza suprotno zakonu i da je to kriminal. Imate Vi 
tog i ljudskog i svakog drugog potencijala da to saopštite. Vi samo potvrđujete da činjenica da 
jedna grupacija duguje građanima 20 miliona eura poreza da je samo privilegovana. Vi ste 
potvrdili moju tezu, jer nećete da se složite sa mnom oko nečega što bi značilo poštovanje zakona 
jednako za sve.  
          Zašto bi 90% malih, srednjih i mikro preduzeća na kojima počiva ova ekonomija plaćalo 
poreza ako ga ne plaća kompanija "Vektra Jakić"? Da li iko u ovoj sali zna zašto "Vektra Jakić" ne 
plaća porez? Mi smo izabrani od naroda da li možemo da dobijemo odgovor zašto "Vektra Jakić" 
ne plaća porez? Zašto prvih deset dužnika sa liste građanima duguju 70 miliona eura? Pa, valjda 
smo izabrani da se taj porez naplati. Valjda trebate da se složite sa mnom oko toga. Vjerujem da 
Vi mislite kao i ja. Vjerujem, znajući Vas dominantno u ljudskoj ravni mislim da mislite kao i ja. Ne 
znam zašto ne želite da podržite ovaj moj stav? Ja ću podržati Vaš stav. Izvolite, predložite 
izmjene Poslovnika. Ja bih dodao još jednu stvar da ako možemo kako u Poslovniku da 
definišemo i ne znam kako da to normiramo kvalitete diskusija. Recimo ja ne bih imao primjedbu 
na Vašu diskusiju bilo kada, ali da se diskusija može okarakterisati novcem u mnogim slučajevima 
bila bi ček bez pokrića. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:31:35) 
 
 Hvala, poslaniče Konjević.  
 Nastavljamo sa redosljedom prijava. Poslije učešća kolegenice Ljiljane Đurašković sada je 
na redu kolega Suad Numanović, a neka se pripremi kolega Milun Zogović. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (07.05.20 13:31:53) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  



 Pa evo već dva dana pričamo o predlozima zakona koji su došli od strane SDP-a, dosta su 
slični i dosta se toga čulo, ali u jednom ćemo se složiti. Sve ovo što govorimo i danas i juče kada 
je set ekonomskih mjera u pitanju sigurno ne bi o tome pričali da nemamo i uzrok toga. Znamo da 
je uzrok pandemija koju je proglasila Svjetska zdravstvena organizacija na koju niko od nas, pa ni 
mala Crna Gora naravno, nije mogla da utiče. Kao posljedica toga dolazimo u situaciju da sa 
pravom paralelno rješavajući ono što je elementarno očuvanje zdravlja građana Crne Gore da 
vodimo računa i o ekonomskim mjerama.  
 Profesor Radulović je ovdje govorio o zajedničkom brodu i ja mislim da smo mi svi zajedno 
u ovoj situaciji, ne samo kad su ekonomske mjere u pitanju nego kad je očuvanje zdravlja u 
pitanju, da smo na istom brodu. Svim građanima Crne Gore, po ko zna koji put, zaista treba odati 
počast zato što smo shvatili očuvanje zdravlja, da smo svi dali doprinos u očuvanju. Zato ovu 
situaciju koja se drži pod kontrolom kada je zdravstveno stanje u pitanju građana Crne Gore je na 
izuzetno visokom nivou. Isto tako ne smijemo ni na današnji dan, ni dane koji su pred nama 
zaboraviti da taj visok nivo držanja zdravstvene situacije pod kontrolom se mora veoma oprezno 
odnositi. Same mjere koje donosimo, ovaj dio ljudi koji se bave ekonomijom, prosto moraju da 
budu kompatibilne jedne sa drugima. Šta bi nam značilo da donosimo najbolje ekonomske mjere 
ako bi nam se povratilo ovih mjesec i po dana koje smo imali. Na to mi ne možemo uticati. Zato i 
jesu naše diskusije ovdje kada govorimo o paketu mjera koje je Vlada predložila, sijaset ovih 
mjera da ih ne ponavljam ovdje svi smo rekli oko tih subvencija. Ono što mene posebno raduje 
jeste činjenica da mi i u tom paketu mjera razmišljamo ne samo da nešto pomognemo onima koji 
nisu radili, zatvoreni sistem ili svi ostali, nego čak idemo iskorak više da subvencioniramo one koji 
će zaposliti novu radnu snagu.  
           Ja sam siguran, znajući ne samo domaće poslodavce nego i one inostrane, da će ovo biti 
šansa za jedan dio zapošljavanja nove radne snage koje se subvencioniraju i na taj način da se 
kompenzuje ono što ćemo doći u situaciju da jedan dio i izgubi posao. Nama treba agilnost tog 
budžeta, agilnost budžeta kako na nacionalnom tako i na lokalnom nivou. Ovdje govorimo o otpisu 
poreza, a ni jednog momenta se ne pitamo je li to otpis ne samo za budžet državni nego je li to 
otpis i za lokalne samouprave. Sve mjere koje su predložile lokalne samouprave nijedna nije rekla 
da otpiše nego svojim poslodavcima izašla u susret na način što će odgoditi. Ovdje ne vidim ništa 
loše u toj mjeri koja je procijenila da u ovom momentu je najbolje odgoditi, a ne otpisati.  
          Kad je ovaj set socijalnog osiguranja u pitanju čuli smo ovdje ne može se doprinosi za 
penzijsko i invalidsko osiguranje, za zdravstveno, za nezaposlenost, ne može se otpisati. Naročito 
je to karatkeristično ili vidljivo, to znaju mnog ljudi koji su bili na Zavodu za zapošljavanje, ljudi koji 
su čekali, ostvarili su pravo na penziju i u jednom momentu su shvatili da poslodavci iz ovog ili 
onog razloga nijesu uplatili za njih doprinos. Ti ljudi nijesu mogli, ako su imali jedan dan neuplaćen 
za doprinos nijesu mogli da ostvare penziju. Mi moramo da vodimo računa o tome. Ako je neko 
otpisao, može samo poslodavac da uplati. Umjesto poslodavca ne može niko drugi da uplati za 
zaposlenog, za penzijsko i invalidsko osiguranje i to moramo da znamo. Zbog toga prateći 
situaciju koja je pred nama, koja treba da bude kompatibilna i sa zdravstvenom situacijom da u 
jednom momentu ako se procijeni i stvore zakonske mogućnosti da izađemo u susret, ali ako tu 
nemamo zakonske mogućnosti, onda zaista ne treba to da radimo.  
           Hrabri činjenica posebno što i u ovim danima vidimo sve one investicije koje su započete 
da se one nastavljaju naročito ove prema sjeveru, govorili smo o tim investicijama. Hrabre nas i 
investicije koje se ulažu u zdravstveni sistem i prema Urgentnom bloku i prema Onkološkoj klinici i 
prema Infektivnoj klinici i prema Dermatovenerološkoj klinici i prema drugim ulaganjima kojih će 
biti u zdravstvu. Svakako raduje činjenica da će se izanalizirati situacija i da će se razmišljati 
sigurno u narednom periodu i o povećanju zarada i o stvaranju uslova za poboljšanje statusa svih 
zdravstvenih radnika u Crnoj Gori. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:38:08) 
 
 Hvala, poslaniče Numanoviću. 
 Evo na Vaše izlaganje imamo dva komentara i mislim da sam kolegu Bulajića čuo prvog. 
Mada slični su glasovi, ali izvolite poslaniče Bulajiću. 



 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 13:38:30) 
 
 Potpredsjedniče, prije nego što dozvolite komentare naravno koji su legitimni volio bih da 
obratite pažnju na potrošnju vremena, jer čak i onaj ko je predlagač ili onaj ko se javlja na 
komentare ne može neiscrpno rabiti  vrijeme u skuštinskoj raspravi u odnosu na parlamentarnu 
većinu koja se veoma korektno ponaša u odnosu na dodijeljeno i opredijeljeno vrijeme. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:38:59) 
 
 Hvala, poslaniče Nikoliću, na podsjećanju.  
 Da vas podsjetim da smo tek zašli u drugi čas rasprave da ničije vrijeme nije ugroženo i da 
čim dobijem od Službe kako je iskorišćeno vrijeme da ćemo primjenjivati. S tim da se ja duboko ne 
slažem sa onima što je rečeno na Kolegijumu, da poslanik kojem je izlaganje komentarisano, a 
nema vremena da nema pravo da da odgovor. Mislim da to nije u principu demokratije nego to 
treba da ide na uštrb onog kluba koji je izazvao komentar tako da su takvi moji principi, ali nadam 
se da ćemo zajednički se dogovoriti da nađemo neko parlamentarno, zajedničko, demokratsko 
djelovanje. Hvala vama. 
 Poslaniče Bulajiću, izvinite na prekidu i nadam se da ćete naći niz koji ste htjeli pokrenuti. 
Izvolite. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (07.05.20 13:40:00) 
 
 Zahvaljujem, gospodine potpredsjedniče. 
 Poštovani gospodine Numanoviću, kazali ste sljedeće - da zbog očuvanja zdravlja građana 
vodimo računa i o ekonomskim mjerama i da je to u Crnoj Gori na izuzetno visokom nivou, a onda 
ste rekli da se subvencionira neko da bi zaposlio novu radnu snagu. To me ovako malo 
isprovociralo da se javim. Govorio sam na sličnu temu ovdje kad su bili predstavnici NKT-a, ali 
očigledno tada nijesam bio ni dobro shvaćen. Dakle, Vi kao predsjednik Odbora za rad, zdravstvo i 
socijalno staranje, ali i kao humanista i kao ljekar da li znate gospodine Numanoviću, da od 
početka korona krize ne rade dnevni centri za osobe sa posebnim potrebama? Da li znate da 
njihovi roditelji, a sve na konto one Vaše konstatacije iz Vašeg izlaganja da njihovim roditeljima ili 
stareteljima prijeti opasnost da ostanu bez posla, a zašto? Zato što ti dnevni centri ne rade, oni 
moraju da paze tu djecu, ne mogu da rade, nijesu u mogućnosti. Poslodavci njihovi nemaju baš 
previše razumijevanja za to. Neki su već ostali zbog toga bez posla, neki od roditelja.  
 Dnevni centri ne rade već mjesec i po, skoro dva mjeseca. Ja sam pokušao da dobijem 
informaciju da se zainteresujem ima li išta, zna li se išta, da li iko o tome, znate koji im je odgovor 
bio - tome niko ništa ne priča - citiram doslovno. Mi govorimo kako je to u Crnoj Gori na bog zna 
kakvom nivou kako se odvajaju subvencije poslodavcima da zapošljavaju novu radnu snagu. 
Ovamo zbog ovih stvari roditelji ostaju bez egzistencije u takvim porodicama. Znam i imenom i 
prezimenom samohranog oca kojem je poslodavac tri nedelje dao da može da ne dolazi upravo 
imajući u vidu tu situaciju, ali mu je rekao izvini, ali ja više ne mogu. Elementarno pitanje gdje je tu 
država, gdje je tu društvo do kraja, gdje je ova Skupština, gdje smo mi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:42:58) 
 
 Hvala, poslaniče Bulajiću. 
 Da čujemo odgovor na Vaš komentar. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (07.05.20 13:43:05) 



 
 Hvala potpredsjedniče, uvaženi kolega Bulajiću, 
 Dakle, evo kad počnemo i od dnevnih centara onda kad nabrajamo i obdaništa, škole 
prosto te institucije nijesu radile ovih mjesec i po dana. Vidimo da ne rade i dalje obdaništa, 
pretpostavljam i dnevni centri i dalje da ne rade i da to sigurno stvara dodatni problem. Ono što 
sam pročitao to jeste da su pokušali ti dnevni centri kroz neku online komunikaciju da olakšaju 
roditeljima i toj djeci. Vi i ja znamo da je to jedan pokušaj dobar, human, ali pitanje koliko to može 
da da olakšanje. Svakako da Nacionalno koordinaciono tijelo razmišlja i evo već se otvara to 
pitanje obdanište kad može i kada se otvori, jer i ovi roditelji, više majke nego očevi, koji čuvaju 
ovu djecu do 11 godina se nalaze u problemu. Mnogo je to izoštrenije kad su u pitanju roditelji  
djece sa smetnjama u razvoju. Siguran sam da Nacionalno koordinaciono tijelo, odnosno 
Ministarstvo zdravalja koje predlaže ove mjere, a NKT ih sprovodi da će imati ne samo tu humanu 
dimenziju, ne samo taj senzibilitet prema korisnicima ovih dnevnih centara i njihovim roditeljima 
nego sa otvaranjem će sigurno voditi računa o njihovim roditeljima da neko ne bude ugrožen. Evo 
smi smo tu da ako budu sporadični slučajevi da na neki način iznađemo mogućnost da se 
pomogne i da se što prije, naravno u granicama zdravstvenih preporuka, i ovi dnevni centri otvore, 
a roditelji krenu na posao. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:45:31) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Numanoviću. 
 Predlagač Konjević želi da komentariše Vaše izlaganje. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 13:45:41) 
 
 Kolega Numanoviću, ja ću Vas da zamolim da negdje zajednički apelujemo na Vladu zbog 
jednog problema koji se sve češće javlja, vezan je za ovu našu priču. Da zajednički apelujemo, jer, 
kada smo mi govorili da mjere nijesu dovoljne upravo smo mislili na ove stvari. Dakle, kolega 
Numanoviću, ljudi koji ostanu bez posla poslije 31.03. ostaju bez posla ne svojom voljom nego što 
kriza uzima zamah. Prirodno je da se prijave na Zavod za zapošljavanje, kao nezaposleni. Njima 
je uskraćeno pravo na ovu naknadu od 50 eura. Imamo jednu cijelu kategoriju ljudi koja ostaje bez 
posla, kriza uzima danak, kao što govorim, a onda mjerama nije obuhvaćeno da i ti ljudi koji su 
dupli gubitnici u ovom slučaju nemaju ovu naknadu od 50 eura. Mi smo zato predložili zakon, da 
se zakonom utvrdi ta stvar, da ne bude nekim nižim aktom nego zakonom i onda ćemo 
jednostavno obuhvatiti i normirati sve.  
 Ova rasprava neka nam pomogne da možemo zajednički, i vlast, i opozicija, da pokušamo 
da ispravimo neku devijaciju koja se javlja. Mislim da nije fer, u najmanju ruku rečeno, da ljudi 
plate duplu cijenu. Zbog krize plaćaju cijenu zato što ostaju bez posla, a onda činjenicom da su 
bez posla ostali poslije 31.03. prijavili se na Zavod, ostaju bez naknada, ako je moja informacija, 
zadržavam pravo jer me nekoliko ljudi zamolilo upravo da apelujem na ovu stvar. Da ne bih sam 
apelovao, koristim priliku na vaše izlaganje, nadam se apelujemo zajednički da se ovakva vrsta 
"nepravde" ispravi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:47:40) 
 
 Hvala, poslaniče Konjeviću.  
 Poslanik Numanović, odgovor na komentar. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (07.05.20 13:47:45) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  



 Kao što ste i sami rekli, da li jeste ili nije tačna tvrdnja, pretpostavljam da jeste čim se 
pojedinačni slučajevi javljaju, sigurno će ih biti na Zavodu za zapošljavanje. Međutim, kada 
govorimo o nezaposlenosti i kada sam rekao da smo na istom brodu, pa da pratimo jedne i druge 
aktivnosti, odnosno izazove i zdravstvene i ekonomske onda sam upravo mislio na ovo. Prvi paket 
mjera, vi znate da nije obuhvatio ove nezaposlene koji se nalaze na Zavodu za zapošljavanje, pa 
je vrijeme između prvog i drugog paketa zahvaljujući svim konsultacijama koje je Vlada radila sa 
svim akterima i poslodavcima i sindikatom i sa nama ovdje, prosto je dalo rezultat da se oni 
prepoznaju kao neko kome treba izvršiti tu nadoknadu. Vidimo da i tu možda postoji prostor neke 
dopune za eventualnu nadoknadu ovih sredstava. Pretpostavljam ako ovo bude negdje problem 
da će se kroz treći ili, eventualno, četvrti paket sigurno prepoznati i neće niko biti oštećen. Kada 
govorimo o nezaposlenim, vi volite dosta da se upoređujete sa drugim državama, često citirate 
kako je to u drugim državama, naročito u okruženju. Na primjer, u Srbiji i Hrvatskoj ovakve stvari 
nijesu regulisane izmjenom zakona nego upravo donesenim ili mjerama ili neko je donosio leks 
specijalis zakon, ali nije zadirao u sistemske zakone i u njegovu izmjenu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:49:51) 
 
 Iskoristio bih podsjetiti i vas i javnost da smo u ovom domu, iako nas poslanike, i pozicije, i 
opozicije, optužuju za sve i svašta, neke stvari zajednički dobro uradili. Veoma sam ponosan da 
smo u prošlom mandatu podržali amandman kolege Strahinje Bulajića i kolege Labudovića. 
Takođe smo ovdje u ovom domu izglasali, recimo u ovom mandatu, da je nedjelja neradni dan 
iako od poslanika dobijam informacije da poslodavci traže da nedjelja bude radni dan zbog kovida. 
Mislim da je to neutemeljeno i da treba javno poručiti da bih ja bio protiv takvog predloga. No, da 
nastavimo dalje.  
 Kolega Numanoviću, imate i treći komentar.  
 Izvolite, kolega Miliću. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (07.05.20 13:51:03) 
 
 Vjerovatno za nekoga predugo pričam, ali šta ću, takva su pravila.  
 Gospodine dr Numanoviću, rekli ste nema oslobađanja. Pošto se nas dvojica znamo dosta 
vremena i gledali smo se, dostaviću Vam nešto što je uradila Vlada Crne Gore, a protivustavno je i 
protivzakonito. Oslobodila je plaćanja poreza firme širom Crne Gore, iz Pljevalja, iz Bijelog Polja 
"Francu", "Voli" i još neke druge firme. Imam dokument potpisan od tadašnjeg ministra finansija 
gdje je država oslobodila plaćanja poreza privilegovane firme. Gospodin Krivokapić je to u 
nekoliko navrata pominjao, a to je da smo insistirali da 2008, 2009. godine kada je bila konjuktura 
da se tada naplaćuje poresko potraživanje. Poresko potraživanje teško ćete naplatiti ako prođe 
određeni vremenski period. Gospodine Numanoviću, dostaviću Vam dokument, vi znate da ne 
pričam ništa napamet. Taj dokument je bio predat uz predlog budžeta, gospodine Krivokapiću, 
kada ste Vi bili predsjednik Parlamenta i imali su ga svi poslanici u Skupštini Crne Gore.  
 Dakle, naše poresko potraživanje je 700 miliona evra. Ne govorim o ovome što se 
pokušava sada na volšeban način smanjiti. Gospodine Numanoviću, ono što nam duguju velike 
firme tih 700 miliona evra, 40 kliničkih centara Crne Gore smo mogli da napravimo sa tim parama. 
Garancije koje su pale raznoraznim belosvjetskim biznismenima su 500 miliona evra, država ih 
plaća, a to je 30 kliničkih centara Crne Gore. Gospodine Nimanbegu, završavam ovim. Hvala vam 
na vašoj intervenciji.  
 Čuo sam odgovor gospodina Numanovića na pitanje na pitanje gospodina Bulajića. U 
domenu mogućeg je odgovoreno. Vas pozivam da Skupština zvanično zatraži odgovor na pitanje 
koje je postavio gospodin Bulajić od nadležnih državnih organa, a tiče se lica sa posebnim 
potrebama i njihovih porodica. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:54:07) 



 
 Hvala, poslaniče Miliću.  
 Prije toga, vjerujem da će diskusija i kolege Bulajića i Numanovića pokrenuti neke stvari u 
nadležnim resorima. Ja njih razumijem, niko nije znao u ovoj prilici da će ovako teško vrijeme doći, 
ali zbilja ovdje se mora dati naša posebna podrška ovim inicijativama.  
 Izvolite, kolega Numanoviću. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (07.05.20 13:54:29) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Uvaženi kolega Miliću, kada sam govorio o doprinosima, o Predlogu zakona o socijalnom 
osiguranju, govorio sam o tim doprinosima za penzijsko i invalidsko osiguranje, zdravstveno 
osiguranje i za osiguranje od nezaposlenosti prema Zavodu za zapošljavanje. Ono što znam to je 
da se ti doprinosi, a i vi ste bili u situaciji i da su i vama sigurno pojedini zaposleni koji su stekli 
uslove po godinama staža ili godinama radnog iskustva, a nije im se uplatio iznos od strane 
poslodavca, nijesu mogli da ostvare pravo na penziju. Siguran sam da oslobađanje od doprinosa 
ne može da se uradi na taj način što ćemo osloboditi, a da neko drugi ne uplati. Moramo da 
znamo ko i može li to u ime nekog drugog. Znate, pojedinci nijesu mogli da uplate. Nije bio 
problem da neko uplati za sebe mjesec, dva, godinu ili dvije, nije veliki iznos novca jer ostvaruje 
pravo na penziju, ali ne može da uplati, može samo poslodavac da uplati. Prosto ne mogu da 
termin Vaš, privilegovani, ovdje često čujemo. Ne znam, ne mogu da razumijem ko je to 
privilegovan,  valjda da smo svi isti pred zakonom i valjda pred zakonom trebamo svi da u okviru 
zakona ispunjavamo te svoje obaveze. Mnogi ovdje govore o ciframa i o brojkama navodno tih 
privilegovanim, a nekad su bili sami u situaciji da naplate od navodno ti privilegovanih. Zbog čega 
nijesu to mi ni dan danas nije jasno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 13:56:36) 
 
 Hvala poslaniče, Numanoviću. 
 Nastavljamo sa redosljedom, poslanik Milun Zogović, nek se pripremi poslanik Radule 
Novović. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (07.05.20 13:56:57) 
 
 Poštovani građani,  
        Na osnovu diskusija koje smo prethodnih dana čuli od predstavnika parlamentarne većine 
evidentno je da je crnogorska ekonomija i prije pandemije bila na respiratorima i infuziji. Jedini 
adekvatan lijek i vakcina za rješavanje ovog problema koji opterećuje svakodnevni društveno 
politički život Crne Gore smjena vlasti. U 2007. godini javni dug je bio negdje na oko 800 miliona 
eura. Krajem prošle godine taj dug je na nivou od 3,8 milijardi eura. Kada se tome dodaju 
zaduživanja i potreba za novim zaduživanjima jasno je da će javni dug najvjerovatnije preći 90% 
bruto društvenog proizvoda. Politika konstantnog zaduživanja je neodrživa, jer će ubrzo doći 
vrijeme i kada ćemo morati da se bavimo politikom oduživanja, a onda ćete vi to raditi ekspresno 
krčenjem onog što je ostalo od državne imovine odgovorno kako ste i naučili da vladate. Rasprava 
o predlozima opozicije koja se vodila zadnjih nekoliko dana u Parlamentu pokazala je da su od 
priče o ekonomskom tigru i galupirajućoj ekonomiji ostali samo dugmići i da Demokratska partija 
socijalista nema kapaciteta da upravlja državom.  
       Od kolega iz vladajuće većine i od kolege Rakočevića čujemo njihov trud kojim se želi 
opozicionim predlozima dati karakter neozbiljnosti, populizma i ekonomske neodrživosti. Dok se s 
druge strane neuspješno pokušava stvoriti mit o ozbiljnosti i odgovornosti vlasti koja nas sigurnim 
korakom gura u dužničko ropstvo. Uz to se ... i poneka odbrana državnog identiteta Crne Gore 
kao i neka čudna logika da državi Crnoj Gori prijeti opasnost od onih koji upozoravaju na krađu i 



lopovluk, a ne od onih koji kradu. Onda kao zaključak dođe da je potpuno legitimno da mi i vi 
imamo različite poglede na budućnost Crne Gore. Tačno je, gospodo iz Demokratske partije 
socijalista, mi i vi imamo potpuno različitu viziju Crne Gore. Vi je vidite kao privatnu prćiju i 
vlasništvo Mila Đukanovića, a mi kao slobodnu državu svih građana u kojoj bi trebalo da ima 
mjesta i prava jednakih za sve.  
 Poslanik Ivanović je juče priznao da je učešće u javnom dugu izgradnje autoputa na nivou 
od 30% što znači da će parče autoputa do Mateševa koštati više od milijardu i po eura ako se 
tome dodaju novi zahtjevi kineske kompanije za produženje roka i za dodatnim plaćanjima. Ne 
sumnjam da će ovaj predlog zakona o dopuni Zakona o doprinosima na obavezno socijalno 
osiguranje doživjeti istu sudbinu osalih predloga opozicije i da neće biti prihvaćen od strane 
vladajuće većine. Isto tako smatran da epidemija korona virusa nije dobar momenat za 
razračunavanje sa ljudima koji nijesu isplatili doprinose, sa poslodavcima, za 2019. godinu i na 
takav način da ih uslovljavate za korišćenje pomoći i mjera Vlade Crne Gore. Imali ste vremena da 
iskoristite mehanizme zakonske da ih prinudite da plate porez, a ne da ih sada u ovakvom 
ambijentu uslovljavate sa neplaćenim porezom i doprinosima. Proizilazi iz svega ovog da bi za 
početak bilo nužno da otvorimo kvalifikovanu raspravu o potentnosti crnogorske ekonomije. 
Gospodo, ovdje je nekada bilo novca za sve i za Deripasku, za Pitera Manka, bilo je novca i za 
Montenegro Airlines, bilo je novca za žongliranje, odnosno žongliranje jednog miliona između Prve 
banke i Vlade Crne Gore dok je dostigao desetomilionski iznos. Bilo je novca da se starijem bratu 
Topaloviću plati deset miliona za limenku, za sve je bilo novca osim kad je u pitanju pravilna 
raspodjela i da svi obični smrtnici imaju i osjete neke benifite od države Crne Gore. Juče ste od 
Freedom Housa dobili ocjenu stanja vladavine prava u Crnoj Gori, da je Crna Gora pretpolitičko 
društvo bez vladavine prava, hibridni režim, i da je država kojoj nedostaje demokratija.  
 Prije nekoliko ste dobili i upozorenje od States Department koji je upozorio na visok nivo 
korupcije, na napade na novinare i na nedostatak pravosnažnih presuda koje bi trebalo da Crnu 
Goru vode u demokratski sistem. Onda ste u od predsjednice Evropske komisije Ursule fon der 
Lajen dobili juče odgovor da je ... nastavka pridruženja vladavina prava. Vaš odgovor na sve to je 
bio da su /prekid/ neke nevladine organizacije i da su one doprinijele da taj izvještaj bude takav. 
Neki su otišli čak i korak dalje, pa su optužili crnogorsku diplomatiju što nije to zabašurila da se za 
to ne sazna, nego da to mi držimo u strogoj tajnosti i da maštamo o demokratiji u Crnoj Gori, 
odnosno lažnoj demokratijom u Crnoj Gori, pod čijim kišobranom vi možete da radite od ove 
države i od ljudi šta vam je volja. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (07.05.20 14:04:02) 
 
 Hvala, poslaniče Zogoviću. 
 Poslanik Radule Novović, a nek se pripremi poslanik Ranko Krivokapić. 
 Hvala poslaniče Novoviću, izvinjavam se u ime kolega koji su uticali na to da malo 
atmosfera bude razdragana u Parlamentu. Izvolite, Vaša je riječ. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (07.05.20 14:04:23) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 
 Kad Vi predsjedavate nekako je atmosfera uvijek razdragana. Ovo je bio kompliment, 
naravno. 
 Nekako ponovo u ovim pokušajima zamagljivanja svega onoga što radi Vlada gubimo iz 
vida vrlo konkretne poteze. Recimo Vlada se pobrinula kao što smo danas prijepodne o tome 
govorili da i oni čije su djelatnosti bile zabranjene prime neto zaradu i da se uplate doprinosi na 
njihove plate odnosno zarade. Pored toga Vlada se pobrinula i da svi oni koji trebaju da prime 
platu u ovom vremenu prime platu. Dakle, vjerujte mi ja sam razgovarao sa značajnim brojem ljudi 
koji ni za trenutak nijesu bili zabrinuti hoće li ili neće primiti platu 1. aprila ili 1. maja iako su neke 
okolnosti ukazivale možda da će se nešto drugačije desiti. Dakle, primili su platu i prosvjetni 
radnici i zdravstveni radnici i radnici u kulturi itd. Vidjeli smo vrlo eksplicitan stav koji je premijer 



saopštio ovdje da penzije i socijalna davanja neće biti ni na koji način ugrožene. To važne poruke 
o kojima nekako ne razmišljamo i ne razgovaramo, a čini mi se koje svjedoče o jednom visokom 
stepenu odgovornosti koji Vlada pokazuje u ovoj situaciji. Takođe, govoreći o porezima i 
doprinosima, opet ja iz perspektive neekonomiste, pa neka mi ne zamjere zbog terminoloških 
permutacija, ali nekako je očigledno da Vlada u svemu ovome nije ni zaboravila tzv. 
nekomercijalne djelatnosti, kao što su obrazovanje, kultura ili nauka.  
 Govorio sam prethodnih dana o pregnuću koje su prosvjetni radnici uložili u ovom vremenu 
da na pravi način sačuvaju vaspitno-obrazovni proces u Crnoj Gori od urušavanja i da pomognu 
svojim đacima i studentima da se na pravi način nose sa ovom krizom. Tako da o tom segmentu 
neću, ali bih htio da kažem nešto o sektorima kulture i nauke u ovom trenutku. Rekao bih da je 
Vlada, ne zaboravljajući ni segment kulture, sprovela sveobuhvatnu analizu koja je identifikovala 
najugroženije kulturne aktere u vremenu otkazivanja manifestacija i zatvaranja brojnih kulturnih 
ustanova. Ministarstvo je putem odgovarajućih konkursa dodijelilo vanrednu pomoć u iznosu od 
pola miliona eura za kulturne djelatnike koji su u najvećoj mjeri pogođeni trenutnom situacijom. Taj 
iznos obuhvata i uvećanja budžeta za konkurs u oblasti kreativnih industrija, kao i za konkurs u 
oblasti kinematografije u iznosu od 50.000 eura.  
 Ono što posebno želim da istaknem u kontekstu analiza koje dolaze od strane Evropske 
unije, kao i ove koju pominjemo ovih dana Freedom House to je značajno opredjeljivanje 
sredstava za sektor medija. Evo ću navesti precizno, pa ne zamjerite što koristim mobilni telefon. 
Ukupno 620.000 eura je opredijeljenost nekih 320.000 eura direktna pomoć kroz finansiranje 
programskih sadržaja medija, 100.000 eura po osnovu obaveza koji su oslobođeni i 200.000 eura 
odlaganja obaveza na period od 90 dana. Uz ovo još je, shodno ekonomskim mjerama Vlade, 
obezbijeđen moratorijum na kreditne obaveze i odloženo plaćanje poreza i doprinosa na period od 
90 dana, ali je otvorena kreditna linija kod Investiciono razvojnog fonda do 600.000 eura po 
mediju. Mislim da ove cifre više nego rečito govore o stavu Vlade, odnosno o načinu na koji Vlada 
brine o medijima, odnosno o njihovom statusu i kredibilnoj, odnosno ekonomskoj sposobnosti u 
ovom vremenu krize. Još da pomenem nešto takođe važno o sektoru nauke. Opet previđajući ovaj 
važan segment, a to je da je Ministarstvo nauke opredijelilo 200.000 eura za naučno-istraživačke 
projekte koji se bave novim korona virusom. Konkurs obuhvata projekte koji se tiču medincinske 
struke, ali i projekte iz oblasti društvenih nauka. Podsjetiću da je uređaj za detekciju virusa koji se 
nalazi u Institutu za javno zdravlje Crne Gore nabavljen u okviru projekta koji je bio u nadležnosti 
Ministarstva nauke, kao i 3D laboratorija koja ovih dana daje doprinos u borbi protiv virusa i zaštiti 
građana. Dakle, time da zaključim, važno je da kada govorimo o setu mjera koje preduzima Vlada 
uzmemo u obzir sve i onda ćemo jasnije shvatiti da se Vlada u ovoj situaciji ponaša kao dobar i 
odgovoran domaćin. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:09:38) 
 
 Hvala Vam, gospodine Novoviću.  
 Dajem riječ Ranku Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (07.05.20 14:09:48) 
 
 Nije slučajno da Justicija ima u rukama vagu da bi mjerila i jednu i drugu stranu. Predlozi 
zakona SDP-a upravo imaju to. Na jednoj strani je 110.000 ljudi, 70.000 penzionera koji su stvorili 
ovu državu i sve ovo što je potrošeno ovih 30 godina i 40.000 nezaposlenih koji nijesu dobili šansu 
u ovoj državi, to je 110.000. Na drugoj strani jedan tajkun koji ne poštuje zakon i koji duguje državi 
to što mi predlažemo da se da ovih 110.000. Oni koji su stvorili sve materijalno dobro ove države 
industriju, puteve, sve bolnice, čitav Klinički centar na drugoj strani tajkun koji krši zakon i koji, niko 
ga ne dira, skoro će decenija, koji je trebalo po raznim osnovima da se naplati tih 20 miliona od 
njega. Niti ko poništava njegove privatizacije itd. itd.  
        Kad se to stavi na vagu pravde dijete u vrtiću će vam reći što je pravda, a što je nepravda i 
đeci u vrtiću je jasno, a nekome ovđe nije. Nemojte da se trošite na taj način. Ono što đeca vide u 



vrtiću dajte izmjerite kako treba na vagi pravde. Treba zaštiti 110.000 ljudi u Crnoj Gori, a uzeti od 
onoga ko krši zakon i ko ne plaća porez. Naravno i dijete će vam reći zašto ne plaćaju porez, a svi 
kad pođu u prodavnicu i da kupe nešto plate ga kroz PDV tzv. porez na siromašne jer ga moraju 
platiti. Nema poreza na imovinu, nema poreza na dobit, 36 miliona je ukupan porez na profit u 
Crnoj Gori. Opet na vagi će vam reći dijete, već u prvi razred treba, za to treba prvi razred 
osnovne škole, ne može više vrtić, jer su brojevi u pitanju, da se vidi što treba uraditi. Mi o tome 
raspravljamo, raspravljaćemo, kad se mora. Dajte, muka je i ti ljudi, znači tih 110.000 vam plaća 
porez, a ovaj jedan ne. Jasno je on se nije odužio državi, ali se nekom drugom odužio već. Nije se 
odužio zakonu, ali jeste nekom drugom. Odgovor vi nađite kome se odužio i zašto ne plaća porez. 
Zašto je iznad zakona i iznad naroda. Božanska ovlašćenja da ne plaćate porez. Prvo obaveza u 
svakoj demokratskoj državi je da platite porez od kad postoji država. Od Kine prije 4.000 godina, 
Mesopotamije prije tri pa na dalje, od kad postoji država i nešto malo pravde.  
 Ja sam imao privilegiju da mi je Freedom House platio sedmomjesečni boravak u 
Američkom kongresu, stipendirao. Kako god prevodili to na koji god hoćete jezik engleski ili 
crnogorski Crna Gora je, a mi smo to ovdje govorili godinama, da ne kažem decenijama, 
upozoravali iz vlasti upozoravali iz opozicije direktno govorili, da nazadujemo. Crna Gora je izašla  
iz elementarne kategorije demokratije. Kad sam rekao shvatite, kao dijagnozu 2017. godine 
ocjenu Freedom Housa da je Crna Gora zarobljena država tražili ste prevođenje. Kad je Evropska 
unija to ubacila u svoju strategiju za Zapadni Balkan opet vam je trebao prevodilac. Kad juče tzv. 
predsjednik Evropske unije, jer se tako formalno i zove, i predsjednik Vlade Evropske unije rekla 
da je ključni problem vladavina prava, što bi narod rekao krađa vlasti od naroda, opet treba 
prevođenje. Ne zatvarajte oči nemojte da izigravate one figure koje zatvaraju oči, uši i usta. 
Shvatite to je dijagnoza. Ovdje sam rekao, sjećate se, prije godinu dana kad ima dijagnoze doći će 
i tretman. Možda će čekati američke predsjedničke izbore, a ne mnogo dulje. Prošle sedmice sam 
vam rekao onu sovjetsku repliku na crnogorski način da je nešto trulo popelo se mnogo više nego 
što zaslužuje i to je opasnost za to što je trulo jer je ušlo u društvo koje to bolje vidi. Što prije 
skinete ruke sa očiju, ušiju, lakše ćete pomoći sebi i državi i svima nama što bi se reklo koji žive 
od vaših odluka.  
           Inače pročitaću vam nešto što je direktno rečeno u isto vrijeme kad i Freedom House 
report. Nema u regionu demokratije, to je samo demokratija brojeva. Ovakav sistem dovodi na 
vlast, daje moć, uz čast izuzetka, primitivnim ljudima kojih se realno treba plašiti. Grublje od 
Freedom Housa napisano na crnogorskom. Nije ga rekao niko iz opozicije, nije ga rekao niko 
nepismen, čak vrlo pismen, čak univerzitetski profesor, čak stožer vlasti. U isto vrijeme kad i 
Freedom House i to vam se ne mora prevoditi. /upadice/ Tačno, kolega, pogodili ste vi ste dobili 
nagradu. Ovo je rekao profesor Vukotić, kreator onoga što ja zovem ovakav rezultat koji je došao 
u Freedom House feudalizacije Crne Gore, kreator feudalizacije Crne Gore.  
 Prema tome, kad to čujem od njih kad govore van naroda crnogorskoga, kad čujete i 
Vašington i da ne znam /prekid/ vrijeme radi za vas. Hvala vam. I za sve  nas da vam bude lakše, 
svi smo u istom brodu, bez obzira ko je kapetan, a ko je galiot. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:16:06) 
 
 Ovdje imam raspored. Kolega iz najjačeg poslaničkog kluba DPS-a i imamo tu na redu 
Andriju Nikolića i Martu Šćepanović, ali ne vidim precizno imaju neki brojevi ispred, ko je po redu 
sad. Andrija Nikolić. 
 Gospodin Danilović predlaže pauzu, ne prihvatamo. Dajemo riječ Andriji Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 14:16:47) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Gvozdenoviću,  
 Ključni problem ovog predloga zakona je trenutak u kojem je predložen kao i povodom 
prethodnog predloga zakona. Dakle u osjetljivom trenutku kad ne znamo još uvijek u kojoj mjeri će 
crnogorska ekonomija podbaciti, ekonomski stručnjaci kojima ja vjerujem, a sjede između ostalog 



u Ministarstvu finansija, dakle u Vladi Crne Gore, smatraju da je II kvartal u ovoj godini dobar 
tajming da provjerimo u kom su stanju naše javne finansije. Ovo dolazi kao jedno predloženo 
rješenje i volio bih da čujem od predlagača, ukoliko znaju, da li postoji još neka država, bilo da je u 
Evropskoj uniji ili van nje, koja je mijenjala poreze i doprinose u vremenu trajanja krize, volio bih 
da čujem tu informaciju. Evo nijesmo čini mi se imali priliku da u dosadašnjim diskusijama čujemo 
neka uporedna iskustva.  
 Ovo se može raditi u uslovima stabilnog privrednog privređivanja i čini mi se da je Vlada i 
Ministarstvo finansija zauzelo veoma jasan i precizan kurs. Država je pokazala ozbiljnost i ne želi 
da dozvoli svojim javnim finansijama bilo kakvo eksperimentisanje u periodu krize. Kad kriza prođe 
onda ćemo vjerovatno otvoriti i ove teme koje je dio opozicije kandidovao i predložio za dopunu, 
za dnevni red. Mi smo, naravno, prihvatili da o njima razgovaramo iako smo u startu znali kakav 
će biti naš odnos prema njima, jer smo pravilno razumjeli politiku koju Vlada orkestrira u ovom 
vremenu i smatramo da je ta politika ispravna.  
 Imamo deficit Fonda PIO, a za zdravstvo se povećavaju izdvajanja u budžetu i tek treba da 
budu povećavana zbog pandemije korona virusa, tek treba da se povećavaju izdvajanja za 
zdravstvo.  
 Imamo sivo tržište koje treba takođe da uključimo u legalno poslovanje, to je vječita tema o 
kojoj se ovdje diskutuje u Parlamentu. Nije jednostavno, znam da inspekcije treba da obilaze i da 
kontrolišu u vremenu kad to nije baš najdostupnije raditi. Ali najvažnija stvar u čitavoj priči je da 
penzije i socijalna davanja neće biti ugroženi, to je važno da znaju građani Crne Gore. Prolazili 
smo neke veće i tjeskobnije krize koje nijesu bile prouzrokovane kao ni ova djelovanjem kreatora 
ili inspiratora naše ekonomske politike, pa smo uspješno znali da ih prevaziđemo upravo 
zahvaljujući stabilnim i ozbiljnim politikama koje su uvijek nalazile rješenje da građanima Crne 
Gore obezbijede isplatu plata, penzija i socijalnih davanja onda kad je to bilo najosjetljivijie i 
najteže. Pričali smo nedavno u Skupštini, ja podsjećam građane na to, Crna Gora je dobila 
Univerzitet 74. godine, dobila je Medicinski fakultet 98. godine i država je koja u ovom trenutku 
ima, jedna od država koja u ovom trenutku ima najbolje rezultate u borbi protiv pandemije korona 
virusa. To znači da Crna Gora ima kvalitetne i stabilne institucije.  
             Koliko god se neko trudio da prikaže da je stanje demokratije u Crnoj Gori danas lošije 
nego u nekom prethodnom periodu čuju građani, znaju građani šta se dešava i o čemu se govori u 
Parlamentu. Znaju građani Crne Gore da opozicioni glas u Crnoj Gori nikad nije bio glasniji nego 
što je danas u Parlamentu. Veoma često na ivici onoga što podrazumijeva pristojno obraćanje 
onima koje zovete vašim kolegama. Sve smo u stanju da otrpimo i trpimo. Nekad odgovaramo na 
to ćutanjem, nekad odgovaramo naravno jezikom koji je imanentan predstavnicima građana 
čuvajući dignitet i dostojanstvo onih koji vas optužuju. Smatrajući da oni koji koriste jaku 
terminologiju i često pretjeraju u političkoj strasti ipak to ne rade po automatizmu već rade zbog 
ostvarenja političkih interesa, a šta je to nego demokratija. Dozvoliti drugome da ima pravo da vas 
optuži, pa čak i da vas izvrijeđa, ali to ne znači da su te uvrede koje slušamo validne, ne znači da 
su validne već veoma često govore o onima koji ih izriču. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:21:59) 
 
 Hvala, gospodine Nikolić. 
 Dajem kratku pauzu samo da bi se dogovorili oko nekoliko pitanja. 
 Nasatavljamo sa radom po dogovoru da gospodin Bulatović iskordinira kod opozicije, a da 
zamolimo gospodina Danilovića ili da odustane ili da smanji svoju diskusiju.  
 Ja vas molim da nastavimo sa radom.  
 Raško Konjević u ime Kluba. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 14:27:27) 
 
 Zahvaljujem.  
 Vrlo ću kratko, jer je postavljeno pitanje od strane kolega predlagačima poslaničkom Klubu 



SDP-a pitanje je glasilo - koja država je mijenjala poreske stope u uslovima krize. 
 Ja sam pročitao ovaj zakon, ne smo što sam ga pročitao, učestvovao sam u njegovom 
kreiranju. Kolega Nikoliću ne ide Vam danas ekonomija, ovdje se ne mijenjaju u našem zakonu 
poreske stope, prema tome, mislim da je važno da pogledamo malo pažljivije, tako da vam ne 
mogu odgovoriti na pitanje koje su mijenjale, jer ni mi ne mijenjamo poreske stope. Dakle, neko 
Vam je pogrešno to saopštio ili ste pogrešno pročitali, a ako ste htjeli da pitate ko ima ovakav 
zakon koji smo mi predložili, da se ljudima, odnosno preduzetnicima koji su bili zatvoreni otpiše 
porez reću ću Vam, Hrvatska, naš susjed, koja je članica Evropske unije. Prema tome, poreski 
sistem i poreske stope su dva pojma u ekonomiji. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:28:36) 
 
 Poslanik Nikolić. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 14:28:39) 
 
 Kolega Konjeviću, treba pažljivo da slušate i kad Vas nešto pitamo da odgovorite na ono 
što smo Vas pitali, a ne ono što Vi zamislite da treba da date kao odgovor, ne bi li se politički u 
eskivaži sklonili od predmetne teme. Ako Vam je potrebno da uzmete stenogram, uzmite 
stenogram i da onda promislite, pa date odgovor, možemo da zatražimo pauzu, a ja sam spreman 
da čujem Vaše novo razmišljanje na ono što je predmet sadržaja tog stenograma. 
  Ali, imam naravno vrijeme za komentar i ja ću da ga iskoristim, naravno. Volio bih da su 
ovakvi predlozi, kolega Konjeviću, koji su veoma simpatični i veoma djeluju primamljivo za javnost 
dolazili od Vas onda kad ste bili dio vladajuće koalicije. Tada su vam vjerovatno svi ti zakoni i 
tokovi i oblici novca o kojima smo diskutovali bili veoma dobro poznati. Možda bolje nego vašoj 
većoj koalicionoj članici Demokratskoj partiji socijalista.  
 Zanimiljivo mi zvuči danas kad iz vaših redova slušamo tirade o tome kako je zaboga 
direktorica "Plantaža" Verica Maraš u enormnom platnom bilansu prekršila zakon ili se ne ponaša 
etično ili moralno. Ne sjećam se da ste imali isti odnos kada su vaši direktori sjedjeli na čelu 
upravnih odbora javnih preduzeća i primali basnoslovne iznose novca. Mogu da vam kažem 
imena, ali iz poštovanja prema tim ljudima neću, kao i poštovanja prema onom dijelu politika koji 
su bile kvalitetne, a sprovođene su zajednički i u saradnji sa Demokratskom partijom socijalista. 
To su oni rezultati koji su mjerodavni i koji se mogu mjeriti.  
           Ja neću biti maliciozan da kažem da ste vi bili posmatrači svih onih uspjeha Crne Gore i 
ako sebe smatrate najvrijednijim međunarodnim političkim subjektom iz Crne Gore, imate pravo da 
mislite tako o sebi, ali ne mislim da se to podudara sa vašim javnim rejtingom. Ostala je obaveza 
da objasnite i građanima Crne Gore i akterima politike koji interesi su vas motivisali da napustite 
vladajuću koaliciju u vremenu najagresivnijeg djelovanja prosrpske opozicije u Crnoj Gori? 
Najagresivnijeg političkog djelovanja, da budem vrlo precizno shvaćen, u posljednjoj dionici NATO 
puta koji ste zajedno trčali sa nama, spočitavajući nama da među nama postoji sumnja i dilema 
povodom učlanjenja Crne Gore u NATO. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:32:18) 
 
 Hvala. 
 Izvolite, da čujem šta sam prekršio u proceduri. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 14:32:28) 
 
 Nijeste, uvažni potpredsjedniče, prekršili proceduru nigdje, s obzirom da je ovdje 
pretpostavljam da kolega Nikolić drži riječ, pretpostavljam da će sam snositi kako on odabere 



odgovornost za ono što je maloprije rekao. Tražim pauzu od pet minuta da dobijemo stenogram 
da vidimo što je kolega Nikolić pričao. Tražim u ime Kluba i molim Vas da to dozvolite. Stenogram. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:32:55) 
 
 Dajem riječ, gospodinu Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (07.05.20 14:33:00) 
 
 Gospodine Gvozdenoviću, ja se protivim pauzi iz jednog prostog razloga što poslanici 
Demokratskog fronta već danima odustaju od diskusija na uštrb ostalih kolega iz opozicije. 
Nemam ništa protiv da se dostavi stenogram, kao što se dostavljao u ranijim slučajevima 
naknadno, kao kad smo ga i mi tražili, jer završavamo u 15 h i desiće se ponovo da poslanici 
Demokratskog fronta neće doći u mogućnost da saopšte svoje stavove vezano za ovu tačku 
dnevnog reda. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:33:33) 
 
 Hvala. 
 Da čujemo gospodina Nikolića, pa poslije toga gospodina Krivokapića. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 14:33:38) 
 
 Da ponovim, ja nijesam, zbog građana Crne Gore, a i zbog kolege Konjevića, ja sam 
govorio o porezima i doprinosima, ne o poreskim stopama. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 14:34:05) 
 
 Slažem se sa drugim kolegama iz opozicije, ja bih samo zamolio zamjenika generalnog 
sekretara, dakle, radi se samo o jednom dijelu diskusije da nastavimo diskusiju, izvinjavam se na 
nepreciznom komentaru. Zamolio bih, s obzirom da radimo još pola sata, da u nekih 15-ak minuta 
dobijemo stenogram, s obzirom da ga je tražio gospodin Nikolić. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:34:25) 
 
 Gospodine Konjeviću, hvala na sugestiji, ali ipak te odluke ću ja davati za ovim 
predsjedavajućim stolom.  
 Shvatam da postoji iz sva tri kluba saglasnost da se zatraži stenogram, dobio sam 
informaciju da treba pola sata, ali sad smo dobili informaciju da trebamo samo dio stenograma, pa 
vas molim da to uradite to u roku od 15-ak minuta. Hvala vam. 
 Nastavljamo sa radom. Evo konačno su se tri partije složile DPS, DF i SDP, što je dobra 
poruka građanima Crne Gore.  
 Dajem riječ gospodinu Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (07.05.20 14:35:03) 
 
 Poštovani građani, gospodine potpredsjedniče, 
 Tokom moje diskusije ćete vidjeti da mi nemamo nikakvo saglasje ne zahvaljujući tome što 



DF nije partija dijaloga, nego zahvaljujući tome što je Demokratska partija socijalista partija koja je 
u ovom trenutku gazi svim raspoloživim sredstvima, golom silom protiv Ustava da epidemiju 
iskoristi u svoje svrhe.   
 U tom smislu neću govoriti detaljnije o ovom zakonu zato što Demokratska partija socijalista 
listom odbija zakone opozicije vezano za ekonomiju. Što se ekonomije tiče selektivno i samo što 
Vlada smatra se stvari regulišu i jasno je da je ovdje usvojen u Skupštini Crne Gore Zakon o 
finansiranju političkih partija, izmjene i dopune, sa ciljem da se socijala koja se dodjeljuje u 
izbornoj godini ta socijala ne može da se kontroliše. Donijeli ste i Zakon o lokalnoj samoupravi da 
pokrijete neustavno ponašanje Mila Đukanovića i to je bespredmetno komentarisati.  
 Ono što želim vezano za NKT da kažem je sljedeće.  
 Uvedena je kategorija tzv. socijalne distance, poštovani građani, na bazi straha za život 
građana. Socijalna distanca znači, umjesto da kažu treba dva metra da budemo rastojanja jedni 
od drugih jer je to jedan od načina prenošenja zaraze, socijalna distanca podrazumijeva uvođenje 
represije nad građanima sa jednim jedinim ciljem da jedni sa drugima čak ni u porodici ne 
možemo široj da komuniciramo. Idem do onoga što je suština čitave  priče. Socijalna distanca i 
ove maske što hoće ovdje nama da se stave sada što je rekao predsjednik Skupštine kao ugled 
građanima da bi morali da u "Voliju" kupuju je tortura nad građanima sa jednim jedinim ciljem. Cilj 
je da se zaustave javna okupljanja, to je poenta. Dalje, obustavljanje javnih okupljanja je 
obustavljanje političkog života i svođenje političkog života cenzurisani Parlament i na medije koje 
DPS kontroliše da se zaustavi izborna kampanja i mogućnost da mi komuniciramo sa pristalicama 
i na kraju i centralno pitanje jeste da se zaustave  litije.  
           Gospodo iz DPS-a, ja se nadam da će poziv koji je uputio juče Milan Knežević i ja ga 
obnavljam, ali ne samo mitropolitu Amfilohiju, nego i gospodinu Joanikiju i episkopskom Savjetu 
da se nastavi sa litijama i da imate izbore kad god ste smislili da ih imate sa litijama ako ne 
odustanete vezano za Zakon o slobodi vjeroispovijesti odnosno otimanja imovine Srpskoj 
pravoslavnoj crkvi. 
 Ovdje se čula jedna stvar da je 2015. godine bio agresivni srpski nacionalizam ili prevedeno 
da je Demokratski front rušio državu 2015. godine, kad su bili protesti Milane to je u kontekstu 
SDT-a. Dalje, gradonačelnik Podgorice koji je jedan od analitičara vezano za Freedom House u 
ranijem periodu je prije neku noć saopštio da su Demokratski front i naši lideri izveli državni udar. 
Da ga sram bude, najmanje, želi da bude na čelu Glavnog grada Crne Gore da to saopšti, a da se 
ne zastidi od toga. Evo Apelacioni sud još nije s tim u vezi ništa rekao ovo mi je uvid da vas 
podsjetim poštovani građani sve vas da je u izvještaju koji se tiče Crne Gore Freedom House 
rekao da je Crna Gora podijeljena i između ostalog zbog toga što su osuđeni Andrija Mandić i 
Milan Knežević zbog spornog državnog udara i uloge Sinđelića i mnogih propusta u tom procesu. 
Zbog toga što se vodi još niz procesa protiv lidera Demokratskog fronta i što je apelacija na 
čekanju dok ne odluči Milo Đukanović hoće li da pritisne na taster da se odluka donese o 
pravosnažnosti sa zatvorom ili da se donese odluka na drugi način ne na osnovu činjenica. Ja 
sam njemu ovdje rekao kad je došao, na njemu je odgovornost da vodi računa da ne donese 
odluku da nevini ljudi budu osuđeni. Najviše kritika je izrečeno vezano za pravosuđe i Tužilaštvo, 
još nam stavljate mogućnost da izaberemo vrhovnog državnog tužioca tokom ovog zasijedanja, sa 
radošću čekamo tu tačku da otvorimo raspravu i o Tužilaštvu. 
 Dakle, izvještaj koji je nastavak onoga što je napravljeno vezano za Non paper vezano za 
23, 24 i predsjednica Evropske komisije nije se protivila ovom izivještaju. Gospodine 
Gvozdenoviću, žao mi je što nije Ivan Brajović tu da se njemu direktno obratim, ali mislim da se Vi 
više pitate u Skupštini Crne Gore nego on. Radi se o sljedećem, ono što je od mene bilo pitanje ka 
Ivanu Brajoviću, kao čovjeku koji je izdao naređenje, mi ovdje kažemo sve je dobro završene su 
pandemija, NKT je radio treba da se vratim na sljedeću stvar. Nama je direktor Instituta javnog 
zdravlja rekao moramo da živimo sa virusom, da moramo da promijenimo navike, a ja mu 
odgovaram. Mijenjat ćemo navike, ali ne po diktatu DPS-a i Nacionalnog koordinacionog tijela 
nego na osnovu međunarodne struke i nauke i neće oni nama ograničiti određene stvari. Za Ivana 
Brajovića koji je izdao nalog. Dolazim do jednog pitanja koje je bitno vezano za vašu primjedbu. 
Ivan Brajović, mi i dalje sudske i druge aktivnosti preduzimamo, izdao nalog, poštovani građani, da 
u jednom trenutku 17 poslanika u sred Parlamenta budu uhapšeni i lišeni slobode. /prekid/ do 
krajnjih granica i konsenkvenci. U čije ime je on pozvao međunarodne posmatrače da prate izbore 



za koje je rekao da su steknuti fer i demokratski uslovi, da će biti tamo otprilike u novembru. Nije 
tačno, krajnji rok je 21. oktobar za realizaciju izbora.  
              Poštovani građani, mi u DF-u procjenjujemo da oni imaju namjeru da raspišu izobore 06. 
septembra, sve zavisi od turističke sezone, turistička sezona ako sa 1/3 bude slabija pad 
društvenog proizvoda je za 50%, pad društvenog proizvoda za 10%. Oni žele, sve ovo što rade da 
na silu raspišu izbore na nezakonit i drugi način.  
 Gospodine Gvozdenoviću, pitanje izbora, pitanje Zakona o slobodi vjeroispovijesti, pitanje 
onoga što je bilo prije pandemije i našeg hapšenja ovdje ne možete staviti pod tepih, to je pitanje 
koje je na dnevnom redu. Mi nećemo odustati od naše borbe koja je sa jasnim ciljem za 
demokratiju, a vi se presaberite. Gospodine Brajović je pozvan da odgovori sa kojim pravom u 
ovom trenutku kada nemamo uslove za fer i demokratske izbore, po našem mišljenju, je uradio to 
što je uradio juče. Naravno i šef Kluba DPS-a nam je najavio prije neki dan i predstavnik SD-a 
najavio određene stvari. Ja vam mogu reći - neće to moći da prođe tek tako. Opozicija postoji što 
god vi mislili. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:43:16) 
 
 Gospodine Bulatoviću ne znam kako ovo da shvatim kao završnu riječ u ime DF-a jer ste 
govorili em dugo, em nijeste govorili baš na temu jer je tema Predlog zakona o dopuni zakona o 
doprinosima za obavezno socijalno osiguranje.  
 Znači, čini mi se da sam onako imao dogovor s vama da pokušate da optimizujete 
govornike u okviru DF-a i pretpostavljam da ćete to dogovoriti sa šefom poslaničkog Kluba kako bi 
završili ovu sjednicu.  
 Proceduralno se javio Andrija Nikolić.  
 Pitao sam, izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (07.05.20 14:44:05) 
 
 Ja sam na početku svog izlaganja saopštio da o ovom i drugim zakonima ne želim da 
govorim jer DPS listom odbija i vezano za ekonomska pitanja ima svoj partijski program kao što 
Nacionalno koordinaciono tijelo /prekid/...  
 U ovoj diskusiji koja je u ime Demokratskog fronta jeste izvještaj Freedom House i progona 
naših lidera. Broj dva, pitanje izbora - mi neki u DF-u procjenjujemo da vi planirate nezakonito da 
to uradite 6. septembra na brzinu, zna se kako to može da se ovdje je kranji rok 21. ali  nije 
suština  u roku nego je suština u tome da nije usaglašeno sve vezano za izborno zakonodavstvo 
prije svega za Zakon o izboru odbornika i poslanika. Posebno na kontrolu glasanja na biračke 
spisak i na ono što se zobu zloupotrebe državnih resursa. Moje je bilo da vam ja to kažem, to je 
najava od strane Demokratskog fronta na to nećemo mirno da gledamo, a da smo mi ozbiljan 
politički subjekt koji je postavio pitanje predsjedniku Skupštine jer je zloupotrijebio još jedanput 
položaj čovjeka koji nas je poslao u zatvor. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:45:35) 
 
 Hvala. 
 Mislim da bi bilo preofesionalno i korektno i u skladu sa članom koji definiše kodeks 
ponašanja nas poslanika da kad je ovdje predsjedavajući, a često je bio i danas, sve što ste željeli 
da kažete ili predsjedniku Brajoviću ili nekome ko predsjedava, mogli ste to direktno da kažete. 
Čini mi se da je to u skladu sa tim, to je prva stvar.  
     Druga stvar, takođe podsjetiću vas da smo čini mi se prije nekoliko godina, zajednički ovdje 
dvotrećinskom većinom usvojili zakonska rješenja koja baš tretiraju birački spisak i kontrolu izbora. 
To je bilo pitanje i to je moja obaveza i u skladu sa Poslovnikom da imamo ovu komunikaciju sa 



vama.  
 Prije poslanika Kneževića javili su se Andrija Nikolić i Ranko Krivokapić, onda poslije toga 
Knežević. Isto su se javili za proceduru, svi. Andrija Nikolić prvo. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 14:46:33) 
 
 Hvala potpredsjedniče što ste mi dali riječ. Evo, cijenim da je veoma potrebno da se javim u 
proceduri i da obavijestim građane Crne Gore koje inače, makar se trudim, ne znam da li sam to 
uradio nekad iz nehata, nikada nijesam obmanuo u tome što sam govorio i svaki put sam stajao 
iza onoga što govorim. 
 Ovdje je rečeno, provjerio sam upravo sam preslušao sebe da sam bio u pravu, da nije bilo 
riječi o stopama poreza i doprinosa, već o promjeni poreza i doprinosa u cjelini. Samo da završim, 
i očekujem od elementarno moralno odgovornih ljudi da se, ne izvinu meni, ali da se izvinu 
građanima Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:47:33) 
 
 Pa evo svi su tražili proceduralno. 
 Dajem pauzu od pet minuta.  
 
             /Pauza/ 
  
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:55:54) 
 
 Poštovani poslanici, nastavljamo radom nakon konstruktivnih dogovora. Idemo dalje.  
 Očekujemo od stručne Službe da nam dostavi stenogram. Prije toga imamo prijavljene 
procedure gospodina Konjevića, poslanika Kneževića i Krivokapića. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (07.05.20 14:56:22) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Gvozdenoviću. 
 Možemo mi ovdje da budemo i različitog profila obrazovanja i različitog stepena 
obrazovanja i naravno, kada smo različitog profila obrazovanja može nam se dozvoliti da 
pogriješimo. Ali ono što je veći problem kada istrajavate u sopstvenog grešci. Nivo obrazovanja bi 
trebalo da doprinese kada napravite neku grešku koja može da bude namjerna ili nenamjerna 
prosto prihvatite, ali je veći problem ako istrajavate u nepoznavanju elementarnih termina. Dakle, 
kolega je rekao, citiram: "Volio bih da čujem od predlagača, ukoliko znaju, da li postoji još neka 
država, bilo da je u Evropskoj uniji ili van nje, koja je mijenjala poreze i doprinose u vremenu 
trajanja krize, volio bih da čujemo tu informaciju". Završen citat. 
 Rijetko govorim, možda jedan dio građana ne zna, ja sam ekonomista. Onoliko koliko sam 
ja naučio, a nekima sam u ovim klupama, skromno da kažem, bio i asistent, da se porezi i 
doprinosi mijenjaju jedino promjenom poreskih stopa. Ne postoji drugi način da miijenjate, naravno 
zakonom mijenjate nivo poreskih stopa i doprinosa i time mijenjate poreze i doprinose. Ne postoji 
drugi način kojim možete mijenjati poreze i doprinose. Da bih bio do kraja precizan, jutros smo 
konstatovali da prosto ako imamo deficit ekonomskog znanja, ne trebamo da predlažemo bilo 
kakve ekonomske platforme. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 14:58:52) 
 
 Prvo, samo bih zamolio kolege poslanike DF-a da ne ometaju poslanike dok govore. 
 Sada dok je gospodin Konjević pričao tada je bilo dosta primjedbi sa druge strane, pa vas 



molim da dopustite da završi svoje izlaganje. Imamo prijavljene procedure. Da li ste saglasni da 
gospodin Nikolić uzme riječ da bi rasčistili konačno ovu situaciju? 
 Gospodine Kneževiću, da li možemo da, jer on ima stenogram ispred sebe da damo 
gospodinu, da li su gospodin Krivokapić i gospodin Knežević saglasni? Saglasni, shvatio sam. 
 Izvolite gospodine Nikoliću. 
 Molim stručnu Službu zbilja da mi donese stenogram. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (07.05.20 14:59:49) 
 
 Ja sam saglasan, kolega Konjević je pravilno citirao, ali izmijenio je priču sa kojom je 
krenuo u proceduru. Meni je žao što neko ko je po obrazovanju ekonomista, dopušta sebi javni 
demanti pred građanima i pred licem građana Crne Gore. 
 Vi ste ustali, ja Vam sugerišem, a evo pozivam stručnu Službu da uzmu stenogram o tome 
zbog čega ste vi tražili proceduru i šta ste govorili u toj proceduri, šta ste govorili. 
 Dakle, potpredsjedniče predlažem da konačno pročitamo taj stenogram i da elegantno 
izađemo iz ove priče. Ja sam zaista polemiku, pokušao sam da budem krajnje trpeljiv, ali kao što 
znate nas javnost poznaje, poznaje i kolege iz SDP-a i sve nas pojedinačno sa druge političke 
obale, tako da uz onu pjesmu Nede Ukraden - "Ko vas ne zna skupo bi vas platio". 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 15:00:55) 
 
 Dajem riječ poslaniku Krivokapiću, poslije toga Kneževiću. I dalje molim kolege iz 
Demokratskog fronta da ne ometaju, sada u ovom slučaju gospodina Krivokapića dok govori. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (07.05.20 15:01:09) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Ono što javnost je viđela zna dokazano, ne damo se kupiti i ne prodajemo se. Ono što se 
među nama dalo kupiti prodalo se, zna se đe, zna se đe. Ali još jednu stvar, rekao sam među 
nama, nikoga nisam dirao. 
 Dalje još jedno pojašnjenje potpredsjedniče. Opet zbog edukacije, znači poziv za NATO 
Crna Gora je dobila 2. decembra 2015. godine i kao predsjednik Skupštine sam organizovao 
svečanu sjednicu na Cetinju kojoj je prisustvovao generalni sekretar parlamentarne Skupštine 
NATO-a i pozdravili smo poziv kao ulazak Crne Gore u članstvo. Za  razliku od one vaše 
skupštine đe vam nije došao niko tog nivoa, šest, sedam mjeseci kasnije. Znači NATO smo 
završili u decembru, suštinski formalno, ratifikaciju sa ratifikacije 2. decembra 2015. Došao je, 
rekao sam generalni sekretar parlamentarne Skupštine NATO-a. 
 Što se tiče ruskih novaca i NATO-a spreman sam na zatvorenom saslušanju da pozovemo 
bivšem ministra odbrane, nekadašnjeg predsjednika DPS-a, sadašnjeg ambasadora u Njujorku da 
dobijemo i papirnati dio ako treba, pa da onda to fino pogledamo. Biće poučno, meni poznato, a 
vama će biti poučno. Bivši predsjednik DPS-a, precizno predsjednica, ja je tretiram kao ženu 
čovjek, pa se ona neće naljutiti to sigurno znam jer je tražila da je ne zovemo ministrica nego da je 
zovemo ministar odbrane, tako da budemo jasni, da budemo jasni, tražila je da je zovemo ministar 
odbrane, a ne ministrica. Prema tome ima pravo da izabere, a ponavljam smatram je ženom 
čovjekom, pa nemam problema da je zovem ministar. Dobrih crnogorskih tradicija. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 15:03:27) 
 
 Tražili ste nešto. 
 
 



 MILAN KNEŽEVIĆ (07.05.20 15:03:31) 
 
 Gospodine Gvozdenoviću, Vama se obraćam. 
 Vi ste pozivajući se na odredbe Poslovnika, saopštili da nije korektno prozivati predsjednika 
Skupštine jer nije tu i ja sad želim da obavijestim Vas i crnogorsku javnost da je Klub poslanika 
Demokratskog fronta podnio krivičnu prijavu protiv organizovane kriminalne grupe na čijem čelu su 
Milo Đukanović, Ivan Brajović, Veselin Veljović i Blagojević koji su nas 27. decembra ovdje 
uhapsili bez skidanja imuniteta, zatvorili u Centar bezbjednosti. Da znate da ćemo istrajati na toj 
krivičnoj prijavi do kraja i da nam ta krivična prijava daje mogućnost i pravo da pominejmo Ivana 
Brajovića i njegovo protivustavno i protivzakonito ponašanje i kad je prisutan i kad nije prisutan. 
Takođe, nakon ovoga što je saopštio poslanik Krivokapić, ja očekujem od vas kao vodećeg 
čovjeka DPS-a u crnogorskom Parlamentu da prihvatite ovu inicijativu o saslušanju i da najzad 
otkrijemo ko je to dobijao novac od Rusa i ko je učestvovao u friziranim montiranim sudskim 
procesima, pošto je ovdje očigledno da o tom takozvanom "Državnom udaru" bolje znaju neki koji 
nisu u njemu, nego mi koji smo prvostepeno presuđeni. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (07.05.20 15:05:00) 
 
 Uvaženi poslanici, uvaženi građani, na ovaj način smo završili današnji rad.  
 Oko nastavka rada da li ćemo raditi sjutra ili u utorak, obavićemo konsultacije tokom 
današnjeg dana i bićete obaviješteni. 
 Postoji dio poslanika koji smatraju zbog određenih privatnih obaveza, smatraju da sjutra ne 
bi trebali da nastavimo, ali ćemo vidjeti koji su to razlozi, pa ćemo pogledati o čemu se radi. 
 Ostalo je još četiri poslanika iz opozicije i devet poslanika ispred pozicije. Predstavnici 
pozicije bili su spremni da bi danas optimizovali rad da racionalizuju svoje diskusije ili da govore 
kraće ili da govore u manjem broju, ali nije postojalo dogovora oko ovog pitanja. 
 Zahvaljujem svima. 
 Bićete obaviješteni naknadno. Hvala lijepo. 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:29:55) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, nastavljamo sjednicu Prvog redovnog proljećnjeg 
zasijedanja i pred pretres je  o Predlogu zakona o dopuni Zakona o doprinosima  za obavezno 
socijalno osiguranje.  
 Raspravu o njemu smo počeli 07.05.2020.godine u četvrtak. Predlog zakona su podnijeli 
poslanici  Raško Konjević, Draginja Vuksanović Stanković, Ranko Krivokapić i Džavid Šabović, 
dok su izvjestioci odbora Jovanka Laličić, Zakonodavog i Boris Mugoša, Odbora ekonomije 
finansije i budžet. 
 Nastavljamo po redu prijavljivanja. Kolega Živković ispred Demokratske partije socijalista, 
neka se pripremi kolega Vučurović. 
 Kolega Živković, izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (12.05.20 11:30:34) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Evo ovo je drugi u nizu zakona koji je predložila Socijademokratska partija. Dakle, i prošli 
put sam rekao da ovo predloženo zakonsko rješenje, odnosno Izmjene i dopune ovog zakonskog  
rješenja zapravo korespondiraju    suštinski sa onim što jesu mjere Vlade Crne Gore, te 
ekonomske mjere koje imaju konkretno za cilj ekonomsku sanaciju zbog pojave korona virusa u 
Crnoj Gori. Ono što ističem kao jedan od argumenata zbog  čega smatram da u ovom momentu  
te mjere možda nijesu upodobljene. Zašto to smatram jeste  činjenica da treba napraviti još 
kvalitetniju finansijsku analizu. Sigurno je da do sada niko ne može u potpunosti  znati šta nas  
očekuje u narednom periodu, to jeste  ne možemo znati precizno da li nas očekuje neki novi talas 
epidemije, vidimo na svjetskom nivou šta se dešava. I naravno, moramo pratiti i određeno 



uputstvo Svjetske zdravstvene organizacije, a ukoliko to ne budemo radili na kvalitetan način i 
ukoliko hiruški precizano ne budemo mjerili svaki ekonomski potez u smislu sanacije tih 
ekonomskih posljedica, vjerujem da ćemo imati velikih problema u narednom periodu.  
 Zbog  toga mislim da su mjere Vlade za sada sveobuhvatne. Ono što su  predložile kolege 
iz SDP-a, takođe, ne smatram nesuvisnim, mislim da  o tim rekao bih zakonskim rješenjima treba 
dobro razmisliti, ali za neki naredni period. 
  Dakle, ono što se predviđa  jeste oslobađanje od plaćanja  doprinosa onima koji su bili u 
kategoriji  zatvorenih djelatnosti, odnosno onima kojima nijesu bili u prilici da obavljaju tu djelatnost 
zbog pojave korona virusa u Crnoj Gori. Ono sa čim se ne bih složio, a nešto što  je bilo isticano 
tokom prethodnog zasijedanja, ticalo se, dakle, situacije u kojoj se danas  nalazi crnogorska 
ekonomija, i šta je posljedica zapravo šta je  izazvalo takvo stanje  u crnogorskoj ekonomiji. Čuli 
smo dosta toga u smislu kako je crnogorska ekonomija pokazivala te određene  poremećaje  i 
prije pojave korona virusa. Dakle, jasno je da stanje nije idealno, ali ono što jeste sigurno da je 
pojava korona virusa  u svijetu u nekim mnogo ekonomski  snažnijim i jačim sistemima izazvala 
ozbiljnije posledice  nego što je to u Crnoj Gori.  Evo ne upoređujući i ne praveći nikakve 
komparativne analize  u odnosu sa nekim mnogo jačim sistemima, jer nijesu za  takvu analizu. 
Pogledajmo na primjer u Sjedinjenim Američkim Državama koje se svrstavaju  u jednu od jačih 
svjetskih ekonomija  da danas  se suočavaju sa ozbiljnim  gubitkom radnih mjesta, dakle radi se o 
milionima radnih mjesta.  
 Ono što bih istakao vezano je za Crnu Goru, a čuli smo i u prethodnom periodu, tiče se 
dakle zaduživanja, odnosno visine  javnog duga. Dakle, Crna Gora  se do sada isključivo 
zaduživala za potrebe izgradnje  infrastrukture. Znamo da je  potreba svake zemlje u razvoju da 
se zadužuje kako bi ojačala tu infrastrukturu,a upravo takva infrastruktura  je  zamajac nekog 
novog  ekonomskog razvoja. Ukoliko toga nema nijedna zemlja u  razvoju ne bi mogla da se 
svrsta u kategoriju tih da kažem razvijenih zemalja i mislim da je Crna Gora za sada pravila dobre  
korake u pogledu tog zaduživanja. Ono što nas očekuje u narednom periodu jeste sigurno novo 
zaduživanje,  i tu nema nikakve  spornosti, ali vjerujem  i da ćemo tu pronaći opravdanje  upravo u 
činjenici da smo imali jedan ozbiljan ekonomski zastoj, odnosno zastoj o privrednim aktivnostima, 
a da sa druge strane smo se usmjerili na činjenicu da je osnovna intencija države, odnosno 
Nacionalnog koordinacionog tijela bila da sačuva biološku supstancu. Dakle, zdrava biološka 
supstanca će kreirati novu ekonomsku vrijednost. Ukoliko to ne budemo imali u ovoj situaciji, 
vjerujem da ćemo razmišljati sasvim drugačije, jer ćemo doći u priliku možda  da razmišljamo kako 
bi zdravstveni sistem možda bio na koljenima, što bi opet bio razlog za kritiku od strane opozicije, 
jer čini mi se da postoji sve više glasnogovornika koji kažu da ne treba poštovati mjere 
Nacionalnog koordinacionog tijela. Ja, vjerujte mi, zaista  ne mogu da razumijem potrebu da se 
sugeriše građanima da ne poštuju te mjere, odnosno da struka ne određuje te mjere adekvatno  u 
postojećoj epidemiološkoj situaciji u Crnoj Gori. Dakle, nema nikakve dileme da su to po meni 
neodgovorni potezi koji dolaze od strane kolega iz opozicije iz prostog razloga što se radi o zaštiti 
dakle, onoga što je najvažnije tj. zaštiti zdravlja i života svakog građanina Crne Gore, jer rekao 
sam na nekom od prethodnih zasijedanja suština je zaštiti zdravlje građana. A kada uspijemo da 
se iznesemo sa ovom epidemijom sigurno je da je sledeći korak upravo u održavanju i očuvanju 
onoga što jeste privredna aktivnost. Ukoliko to ne budemo na taj način radili onda ćemo imati 
ogroman problem u zdravstvenom sistemu koji je  za sada na jedan kvalitetan način odgovorio 
svim izazovima pred kojima se nalazi  Crna Gora. I, naravno,  finalizujem, niti mi možemo 
glorifikovati ove rezultate koj su postignuti niti onih koji sjede preko puta nas mogu minimizirati, jer 
su oni očigledni, i vjerujem da sva istraživanja koja smo do sada imali jasno pokazuju da građani 
podržavaju ono što je do sada država uradila u borbi protiv pandemije korona virusa. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:36:26) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Živkoviću. 
 Evo po redosljedu kolega Slaven Radunović ima prvi komentar i ispred predlagača 
koleginica Draginja Vuksanović Stanković i drugi. 
 Izvolite, kolega. 



 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (12.05.20 11:36:40) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, kampanja predizborna DPS-a se nastavlja. Evo, čuli ste 
prethodno izlaganje. Čuli ste kako moramo da sačuvamo zdravu ekonomsku supstancu kao da mi 
imamo zdravo ekonomsku supstancu, kao da je naša ekonomija zdrava, kao da počiva na 
ekonomskim pravilima. Crna Gora odavno nema ekonomiju tog oblika koja može da bude 
oštećena ili poboljšana kratkoročnim potezima. Ona je definitivno uništena, što se tiče prave 
ekonomije. Ovo što mi radimo je preživljavanje od dana do dana. Traže se strani investitori kako bi 
koje godine što uložili da mi te pare potrošimo, prodajemo raznu imovinu, švercujemo, bavimo se 
raznim poslovima koji su nedostojni jedne države, i onda to nazivamo zdravom ekonomskom 
supstancom. To po strani, to vam ionako više niko ne vjeruje. A što se tiče ovog tima NKT čije 
odluke treba da poštujemo, samo da vas podsjetim, tamo ne sjede ljudi bez imena i prezimena. Ti 
ljudi koji nam saopštavaju da moramo stroge mjere, strože nego druge zemlje koje su bile u 
mnogo težoj situaciji od Crne Gore, i dalje da poštujemo su: član predsjedništva Demokratske 
partije socijalista, čovjek koji je najviše donirao izbornu kampanju DPS-a,  član političkog Savjeta 
DPS-a.  To je DPS, to su DPS doktori.  
 Svi stručnjaci u Crnoj Gori, koji su obojeni bojama DPS-a, u bilo kojoj oblasti prvenstveno 
se bave korišću DPS-a pa tek onda svojim poslom. Nema te stvari koju bi izgovorili doktori koje 
gledamo svaki dan na konferencijama za štampu, a koji su iz DPS-a koji bi izgovorili nešto što ne 
ide u prilog DPS-u. A šta je DPS-u danas najveći problem? Da se ne daj Bože  omogući situacija 
da krenu litije. Sve napraviste što možete, samo crkve čuvaju po 30 policajaca, dok se na svim 
drugim mjestima, u kladionicama, u prodavnicama, u buticima, svugdje ljudi mogu da komuniciraju 
normalno tek od jutros prvi put, poštovani građani, služe se liturgije, naravno u skladu sa 
propisima, naravno u skladu sa preporukama kako je moglo i sve ovo vrijeme. Zato vama treba 
partijski NKT, zato nas ubjeđujete u njihov veliki autoritet, a istraživanja koja su bila su noramalno 
proizvod straha građana.  I istraživanja i rezultati su isti u svim državama, u svim državama su 
građani podržavali mjere koje su donosene s obzirom na to  da imamo epidemiju koja ima 
smrtonosne ishode za mnoge ljude. Nemojte to da radite više, nemojte svaku stvar da okrećete 
naopako. NKT, građani Crne Gore,  politbiro je medicinski Demokratske partije socijalista, i to 
morate da znate. I tako slušajte svaku njihovu naredbu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:40:01) 
 
 Hvala, kolega Radunoviću. 
 Poslanik Živković, pravo odgovora na komentar. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (12.05.20 11:40:06) 
 
 Dobro, poslaniče Radunoviću,  ja sam rekao decidno da se radi o očuvanju zdrave biološke 
supstance koja će kreirati zdravu ekonomsku susptancu. Dakle, ukoliko nemamo zdravu biološku 
susptancu nećemo imati ni zdravu ekonomsku supstancu. To je suština, dakle, moje teze. Što se 
tiče ekonomije i vaših prognoza vezano za crnogorsku ekonomiju, dakle, nema nikakve sumnje da 
ste vi vrlo dobri prognozeri, ali se u tome očigledno dobro ne snalazite, jer su sve vaše prognoze 
do sada vezane za Crnu Goru pale u vodu. To se do sada pokazalo nebrojano puta i mislim da bi 
bilo najdjelotvornije da se okanete  takvih vidova prognoza, makar što se tiče ne samo crnogorske 
ekonomije nego ukupno dakle, što se tiče ukupnog sistema u Crnoj Gori. 
 Što se tiče investicija i investitora demantuju vas podaci od sedam milijardi od 2006. godine 
do danas u potpunosti, jer ne bih rekao da su ti investitori nepametni da dođu da investiraju u Crnu 
Goru toliki novac. I naravno da smo mi zemlja koja bilježi najveći rast po stopi stranih direktnih 
investicija. Takođe, kazali ste da ćete vi poštovati, jedan od vaših poslanika, da ćete vi poštovati 
riječ međunarodne struke. Dakle, podsjetiću vas šta je riječ međunarodne struke, konkretno 



Svjetske zdravstvene organizacije, osim ako nju ne smatrate nekom političkom organizacijom, koji 
dakle jasno kažu da se mjere ne smiju naglo popuštati i da se mora striktno i strogo voditi računa 
o socijalnoj distanci. Ja ne vidim u čemu je tu problem ako se mora poštovati socijalna distanca. 
Dakle, očigledno da je to samo problem u Crnoj Gori, a nije problem u drugim državama.  
 Takođe, često pominjete da je Nacionalno koordinaciono tijelo zapravo partijski organ. Ja 
ću vas podsjetiti da tu sjede ljudi od struke, dakle, radi se  o doktorima. Kome oni politički 
pripadaju, ja u to ne ulazim. A znate iz kog razloga? Iz razloga što su to ljekari koji liječe sve ljude 
nezavisno od njihove nacionalne, vjerske ili političke pripadnosti. I mislim da bi tu činjenicu svi 
trebali da uzmemo u obzir. Dakle, to su nepobitne činjenice i argumetni. To što vi drugačije 
razmišljate  je vaše pravo da pokušate da ubijedite javnost u suprotno.  
 Takođe, govorili ste da je cilj da se prekinu litije, odnosno da se ne dozvoli opet pokretanje 
litija. Ja bih rekao da ovdje nema nikakve veze to što pominjete, odnosno što pokušavate da 
imputirate u javnosti kako navodno Nacionalo koordinaciono tijelo, odnosno država sprečava bilo 
kog vjernika da ispovijeda, dakle, vjeru u postojećoj situaciji, jer čini mi se da druge vjerske 
organizacije u Crnoj Gori, osim, dakle, Srpske pravoslavne crkve, nisu pravile nikakve probleme, a 
pogledajte samo što se dešavalo konkretno u Srbiji da se određeni broj tamo sveštenika zarazio i 
osim toga što se određeni broj sveštenika zarazio ne poštujući te mjere zarazio se možda i 
određeni broj građana.  
 Prema tome, vjerujem nije ni vama u interesu da na ovaj način pozivate građane da 
nepoštuju mjere Nacionalog koordinacionog tijela, i da biste kao vjerujem opet odgovoran 
predstavnik građana trebali zapravo da se ponašate suprotno, da pozivate građane, da poštuju 
ono što su mjere, iz prostog razloga, jer se radi o očuvanju zdravlja i života ljudi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:43:39) 
 
 Hvala, poslaniče Živkoviću. 
 Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (12.05.20 11:43:46) 
 
 Samo zbog što Vi ne reagujete u momentu kad gospodin Živković koristi priliku da kao 
čovjek kad odgovara na komentar ima završnu riječ i onda izgovori kako su se u Srbiji zarazili neki 
sveštenici i da je to dokaz da Srpska pravoslavna crkva ne postupa kako treba u odnosu na druge 
religije. Zarazili su se i ljekari i profesori i radnici, studenti, đaci, premijer Britanije je bio zaražen, a 
ne nekoliko sveštenika u Srbiji. Nije istina da druge organizacije religiozne u Crnoj Gori nisu imale 
zamjerki, ali su imali mnogo manje srazmjerno broju vjernika i broju objekata. Nigdje nema ni 
ispred jedne džamije, ni ispred jedne da stoje policijski pripadnici  i da legitimišu ljude  koji dolaze 
u grad. To treba da vas je sramota. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:44:32) 
 
 Hvala, kolega Radunoviću, nije bilo proceduralno već komentar na kolegu Živkovića. 
 Kolega Živkoviću, ja sam rad i da mu dam  proceduralno minut,ali mislim da će i on  možda 
odustati, jer znate da  nije bilo ni vaše reagovanje u skladu sa procedurom. Mi ne moramo ragirati 
na svaki put  kad se neka  nešto faktički se kaže u ovoj Skupštini, a ne ide nam  u prilog, moramo 
biti svjesni da je i to dio demokratije 
 Da nastavimo dalje  kolege, ja sam razumio da  se koleginica Draginja Vuksanović-
Stanković, javila na komentar, ona je željela kao predlagač da uzme  učešće u raspravi. Da li 
želite sada ili posle kolege Vučurovića? 
 Nastavljamo sa redosljedom, kolega Vučurović i neka se pripremi koleginica Vuković, stim 
da predlagač  ima  prednost. 
 Izvolite. 



 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (12.05.20 11:45:37) 
 
 Želim, prije svega, da svim simpatizerima  članovima  Nove srpske demokatije čestitam 
slavu Svetog Vasiliju Ostroškog,  takođe svim pravoslavnim vjernicima,  posebno  mojim 
Nikšićanima, i da  istrajemo u ovoj borbi, u ovoj odbrani Srpske pravoslavne  crkve naših svetnja i 
istinske  Crne Gore od zla koje  je krenulo na nas. Dali smo riječ tu riječ ćemo ispuniti, uostalom 
da nije riječi, da nije te riječi na ćemu bismo stajali.  
 Evo da se vratim na ovaj  predlog zakona koji je dakle jedan od onih koji bi mogli biti od 
pomoći građanima Crne Gore, ali kao takav on nije prihvatljiv za Vladu Crne Gore i vidjeli smo to 
da je u prethodnim slučajevima. Obično kaže se ne pada snijeg da pokrije  brijeg, eto da ne 
nastavljam, e ako je išta otkrila  ova  pandemija to je, dakle da kažem figurativno,  to su krvavi 
tragovi  ovoga  režima u vremenu koje je iza nas, a koji su svakim danom sve vidljiviji. Posebno 
su, dakle, ti tragovi  vidljivi kada  sagledamo ovo rasulo u sistemu,  ovu spregu  tajkuna i  vrha 
režima, kada vidimo pokušaj uništavanja  i uništavanja  zdravstva i prosvete. Kada vidimo dakle 
korumpirano  sudstvo i tužilaštvo, a posebno je ova pandemija, poštovani građani, otkrila  jednu 
rujnu koja se zove crnogorska  ekonomija, što će nas koštati,  ukoliko ovo zlo ne promijenimo što 
prije, desetine i destine  hiljada  novih siromašnih u Crnoj Gori. Ono što je meni proteklo ovih dana 
posebno upalo u oči to je  pozivanje  da se  kupuje domaće i da se okrenemo domaćim 
proizvodima. Zamislite vlast  čiji je vrh  godinama  preživljavala  na tome  da se uvozi i da se oni 
ugrađuju u to što se  uvozi, sad od jednom počela licimjerno  da poziva    da se okrenemo 
domaćim  proizvodima.  
 Dakle, kako da se okrenemo domaćim proizvodima kad su Milutin Simović i DPS uništili 
poljoprivredu. I danas su se građani, to sam pratio na facebooku ovih dana, i čestitam tim 
građanima,  samoorganizovali na društvenim  mrežama, kako bi plasirali svoje  proizvode i  kako 
bi preživjeli, jer nema Vlade da stane  iza njih, Vlada je stala samo iza onih ljudi koji glasaju DPS i  
satelite. I umjesto da Vlada  stane iza svih tih ljudi Milutin Simović se bavi  kampanjom i u ovom 
trenutku negdje  je po Crnoj Gori kupuje glasove za Demkratsku partiju socijalista.  
 Dakle, kada se kaže  domaće da li se tu možda mislilo na fabriku čokolade na Cetinju ili 
možda na Obod ili Košutu, pošto su se ovdje  neke lažne patriote  prošlih nedelja veoma  
zabrinule,  čoče, za Cetinje. Možda se misli kad se kaže domaći proizvodi, poštovani građani,  na 
Željezaru Nikšić, ili možda na Radoja Dakića, ili Lenku, ili Primorku, ili Javorak, Auto prevozno,ili 
Metalac. Evo ja često u zadnje vrijeme pominjem  Metalac, jer ste zaboravili potpuno  te ljude . I 
apelujem daj neko da se okrene  na te ljude iz Metalca koji mjesecima  nemaju nikakva prihoda, a 
tamo se očigledno odvija neki kriminal a fabrika je zatvorena. Zato, dakle, kad god se građanin 
zapita zašto su nam  male plate, zašto nemamo posla, zašto uopšte nemamo plata, zašto su male  
penzije, pola ljudi nema osiguranje, zašto je slabo zdrastvo, zašto je slabo školstvo, poštovani 
građani, zato što je ova režim i vrh režima  opljačkao  vas građane. I zbog toga  svega, poštovani 
građani, zbog duhovne  i moralne  obnove  Crne Gore, mi moramo ovoga političkog monstruma 
zvanog DPS i sateliti otjerati sa političke scene i glasati masovno  za Demokratski front kako bi 
preživjela  Crna Gora, kako bi preživjeli njeni građani. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (12.05.20 11:50:43) 
 
 U izlaganju poslanika Vučurovića je bilo ne uvredljivih tonova, nego nečega što vjerovatno 
se  ne čuja u parlamentima koji su zasijedali prije  nego što će početi najveća pošast sredinom 
dvadesetog stoljeća. Vučurović je rekao da Demokratska partija socijalista ostavlja krvave tragove 
u Crnoj Gori, figurativno ili ne njima,  i evo sada me Vučurović vrijeđa  koji dolazi iz Nikšića, i to je 
onda u skaladu sa njihovom politikom. Ali neću tražiti  repliku samo sam željela da vam ukažem 
na to da je trebalo možda  da reagujete, a svakako ću se u svojoj diskusiji osvrnuti na sve ovo što 
slušamo u Parlamentu ovih dana, posebno evo vidite  u ovom izlaganju. Jer Demokratski front  
očigledno svakom svojom diskusijom postavlja sebi stupice ne samo u Parlamentu Crne Gore, 
nego uopšte u crnogorskoj javnosti i upada u sopstvene stupice. Zato što očigledno ne mogu 



nikako da se odvoje i  izdvoje iz svojih ideološke matrice kojom žele prekriti  Crnu Goru, pa čak i u 
trenucima kada Crna Gora pokazuje  ovakve  političke i zdravstvene rezultate.To je moja reakcija. 
 Sada ako Vi, potredsjedniče Nimanbegu, nemate neki komentar u vezi sa mojom 
procedurom, ja bih počela i diskusiju u vezi sa tačkom dnevnog reda. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:52:12) 
 
 Koleginice Vuković, što se tiče vaše procedure primjetio sam napor kod kolege Vučurovića 
da političkim tonom iskaže svoje stavove, za razliku od ranijih znači rekao je figurativno u ovom 
slučaju.Tako da ako želite nastavite riječ, vaših pet minuta. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (12.05.20 11:52:30) 
 
 Dobro. 
 Hvala vam, uvaženi potpredsjedniče. 
 Poštovani građani i građanke, pa evo i ovog puta imamo, dakle, ono na što ste vi navikli,ali 
svakako Demokratska partija socijalista,  naš klub i uopšte politička grupacija koja vrši vlast u 
Crnoj Gori ima  validne odgovore  na sve ovo što opozicija zaista u ovim danima krize, i krize koja 
nam tek predstoji pokušava nametnuti crnogorskoj javnosti. Ali smatram da bi trebalo da dam 
nekoliko  sovjeta  zdravoga razuma grupaciji koja danas  naziva Nacionalno kordinacionalno tijelo 
Gestapo ili politički politbiro  da se okanu takvih namjera. U redu je da Vi imate  određene 
ideološke fikcije, ali nije u redu da godinama i desteljećima u ideološkim fikcijama držite građane 
Crne Gore obmanjujete ih i jednostavno im sužavate, da kažem, redukujete  prostor mogućnosti u 
ostvarivanju njihovih građanskih i drugih prava.  
 Šta je u suštini politika DF-a? I zaista mislim da je najbolji odgovor da se  ovome 
neslovesnom i besprizornom vrijeđanju Nacionalnog koordinacionalnog tijela da odgovor. To je 
sindrom, u stvari ja bi ga nazavala lapovačkim sindromom, Vi dobro znate  ko je Milosav  Lapovac, 
on je zaista bio  junak Drugog srpskog  ustanka. Ali Milosav Lapovac je bio i doglavnik kneza 
Miloša Obrenovića, ali je istodobno kazao nešto što opisije činjenicu i svu vašu politiku ovih dana 
prema Nacionalnom koordinacionom tijelu, prema struci,  prema nauci, prema medicini, uopšte. 
On je rekao da treba  pobiti sve pismene ljude  po Srbiji kako ne bi seme smutnje sijali po njoj . 
Dakle,  ja samo citiram Milosava Lapovca, a ja isto govorim, izvinite molim vas, u figurativnom ili 
prenesenom značenju. Dakle, treba ućutkati sve ljude iz struke i nauke, treba naglasiti da tamo 
śedi neki Senad, jer smo se navikli politike Demokratskog fronta i njihovih parola: "Neće nam 
istoriju pisati Šerbo, neće nam gramatiku pisati Adnan, neće nam medicinske i zdravstvene mjere 
propisivati Senad". E pa hoće, gospodo iz Demokratskog fronta, hoće propisivati za to što je 2006. 
godine Crna Gora rekla svoje veliko Ne. A vi ste prenebregli i nećete da čujete to ne takvim 
podjelama. Ovo je građanska država u kojoj nije važno da li funkciju doktora ili predsjednika 
Nacionalnog koordinacionog tijela obavlja Marko, Andrija, Petar, Senad ili Adnan. Nama je 
potpuno svejedno. I tim vašim naglašavanjem samo pokazujete u stvari neozbiljnost i nezrelost 
svoje politike. Nije moje da vas učim, ali ipak bih da pomenem.  
 Dalje, pozivate građane na slobodu vjeroispovjesti, na šta ih ne pozivamo mi, mi smo to 
ustanovili Ustavom Crne Gore. Dakle, sloboda vjeroispovjesti je neprikosnoveno pravo svakoga 
građanina, posebno danas kada vidimo da se slavi jedan veliki dan, jedan veliki svetac, svetac 
svih nas, dakle Sveti Vasilije. To što vi prisvajate svece pokazuje takođe jednu vašu teološku 
neozbiljnost i nepoznavanje istorije, religije, dubine i slojevitosti religije. Dakle, vi želite da zdravlje 
građana potčinite nekakvom praznovjerju a ne vjeri. Znači, razlika između inovjerja, praznovjerja i 
vjere je velika. Očigledno ste vi, i donošenjem bijeloga luka u ovaj parlament da se branite od 
takozvanih nečistih sila, pokazali koliko u stvari poznajete dubinu i suštinu religije.  
 Ali, da se osvrnem i na ovaj zakon koji su predložili kolege iz Socijaldemokratske partije. 
Naravno, moj kolega Živković je rekao da u ovome prijedlogu ima osnovanosti, da mi nijesmo a 
priori protiv ovoga prijedloga, ali definitivno mu zeman nije, a Socijaldemokratska partija, kao 
partija snažne ideološke matrice u svojoj prošlosti u kontinuitetu, za sve vrijeme svoga trajanja 



sada ovim populističkim mjerama pokazuje da iz svoje ideološke matrice kreće prema onome što 
je kurs ili stil kako što znamo populizam, ipak među ozbiljnim naučnicima nije ideologija, dakle stil 
djelovanja, jer kao ljudi koji su dugo vršili izvršnu vlast u Crnoj Gori, veoma dobro poznaju 
strukturu rada Vlade, vrlo dobro mogu da anticipiraju šta je plan i šta su mjere Vlade i onda na 
ovome terenu populizma žele neđe poentirati i politički se aktivirati, s obzirom na to da su, na moju 
veliku žalost, svojim paktiranjem ranije sa ljudima koji neđe pokazuju da su politički relikt, svojim 
djelovanjem neprestanim, pokušali da naprave most, insistirajući na vještačkom pomirenju, s  
obzirom  na to da pomirbe nijesu potrebne tamo đe postoji građanska solidarnost. I zato smatram 
da se DPS neće oglušiti, naprotiv čućemo svaki konstruktivni prijedlog Socijaldemokratske partije, 
ali mislim da je veoma važno naglasiti da oni koji zagovaraju meritokratiju, u čemu imaju moju 
veliku podršku, koju imaju, jednu vrlo lijepu političku istoriju na koju mogu da budu ponosni, ipak 
ne treba da, posebno u danima i vremenu krize, skliznu u kreiranju neke maglokratije, s obzirom 
na tu meritokratiju, jer ipak prosipati, eto da kažem tako, mada nijesam voljna, prosipati maglu u 
trenucima kada treba da ponudimo relevantna i kredibilna rješenja koja neće zavaravati naše 
građane nego im prije svega ukazati na političku situaciju u kojoj se nalazimo, ekonomsku i svaku 
drugu, a zatim pokušati sa nama i mi sa njima da nađemo adekvatno rješenje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 11:59:00) 
 
 Hvala, poslanice Vuković. 
  Izvolite, kolega Aleksiću. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (12.05.20 11:59:07) 
 
 Gospodine predsjedavajući, Vi ste poznati po tome da najbolje od svih predsjedavajućih 
poznajete srpski jezik i njegovu gramatiku i najmanje griješite u padežima, i ono što primjećujem i 
pohvaljujem jeste da pažljivo slušate ljude koji ovdje izlažu. Prema tome, ja sam ubijeđen da ste Vi 
slušali i prethodnog govornika. I shvatili ste da nije govorio o tački dnevnog reda.  
 Dakle, davala nam je savjete zdravoga razuma, vrijeđala nas govoreći da mi beslovesno i 
beskrupulozno nekoga vrijeđamo. Pričala o Milosavu Lapovcu, naravno sve pogrešno. DF optužila 
da se bori sa naukom, obećala da će nam gramatiku pisati Šerbo, a zdravstvo uređivati Senad, 
pričala o nezrelosti naše politike, pravila distinkciju, naravno pogrešno, između inovjerja, 
praznovjerja i vjere. I samo u par rečenica na kraju optužila predlagača zakona da na terenu 
populizma želi da politički poentira.  Prema tome, samo to da konstatujemo i da najavim da ću ja u 
svojoj diskusiji poslije govoriti o politici DPS -a i da ne moram da se držim tačke dnevnog reda. 
Samo toliko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:00:29) 
 
 Hvala, kolega Aleksiću. 
 Samo znači, pošto ste se proceduralno javili sa podsjetnikom, da vam ja redom odgovorim, 
bez podsjetnika. 
 Meni je drago da cijenite moje znanje crnogorskog, srpskog, hrvatskog i bosanskog jezika. 
Ja, takođe, vladam i englenskim, italijanskim i donekle francuskim, pored mog maternjeg 
albanskog koji mi je drago i da ovdje u ovoj skupštini govorim. A to da slušam sa pažnjom, to 
koliko nam prilike kad predsjedavamo dozvoljavaju, ovdje smo u situaciji da imamo jedno 13 
prijavljenih, imamo manje vremena da bi oni svi govorili i bilo usklađivanje. Ali, što se tiče 
koleginice Vuković, ja u nju imam uvijek puno povjerenje da njena priča veoma puno doprinosi 
barem našem moždanom razmišljanju koja nam je pozicija, đe želimo da pođemo kao društvo i da 
li nam je dobro kao društvu, stoga da nema često ni potrebu na bilo koji način da je upozorim. I 
mislim da  ono što je možda vi cijenite da je nešto za uvredu da nije bilo tako, to su političke 
ocjene, političke ocjene su slobodne tako da nisam cijenio da trebam bilo kako prekidati koleginicu 



Vuković. 
 I  nadam se da ćete da budete u temi.Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (12.05.20 12:02:25) 
 
 Govorim o krizi parlamentarizma. Demokratski front svojim ponašanjem, izvinite molim vas, 
moram da dam odgovor na ovu proceduru, sve vrijeme pokazuje... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:02:30) 
 
 Koleginice Vuković, molim Vas. Meni se obraćajte u proceduri. Koleginice Vuković... 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (12.05.20 12:02:37) 
 
 Izvinite molim Vas, potpredsjedniče, veoma je važno zato što ne znate što ću reći. 
Saslušajte me... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:02:43) 
 
 Razumijem da je veoma važno ali procedura se upućuje predsjedavajućem i 
predsjedavajući daje odgovor na kršenje Poslovnika. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (12.05.20 12:02:55) 
 
 Pa Vama se obraćam. Upravo zbog toga da bih doprinijela Vašem radu i relaksaciji Vašeg 
rada, odustala sam od replike koju je zaslužio prethodni govornik, ali kriza parlamentarizma 
nastupa onda kada ovako brojna politička grupacija ne da odgovor poslanici, čujemo u proceduri, 
koja  je izazvala brojne uvrede. Dakle, ne traži repliku, ne traži komentar, nego na svojim uslužnim 
četvrtpismenim portalima odgovara tako što pokušava da devastira naše ličnosti. Dakle, dajte da 
damo doprinos parlamentarizmu pa da odgovore, a ne da nabraja šta sam ja sve rekla, 
komentarišući u stvari karakter djelovanja politike koja želi da zamagli i da ugrozi Crnu Goru u 
njenoj demokratizaciji.  
 Dakle, to je samo jedna poiltička kvalifikacija. I mislim da bi i vi trebalo, s obzirom na 
proceduralno reagovanje, da kažete i to da sam ja odustala od replike na koju sam, pretpostavljam 
i vi mislite tako, imala pravo i da sam dala doprinos da zaista odgovorim u svojoj diskusiji koju sam 
pomjerila zato što sam htjela da odgovorim na beslovesne optužbe koje čujemo na račun organa 
Vlade i ovoga kluba. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:04:09) 
 
 Hvala, koleginice Vuković. 
 Zbilja cijenite da je bilo u dijelu procedure, ja mislim da nije bilo potrebe, ja sam sa kolegom 
Aleksićem završio taj dio procedure. Nadam se da ćemo proceduru u buduće koristiti  navođenjem 
člana koji je povrijeđen, ko je povrijedio i zbog čega da bi nastavili dalje. 
 Poslaniče Konjeviću, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (12.05.20 12:04:55) 
 



 Zahvaljujem. 
 Kaže: "Nema sumnje da je endemska korupcija usporila evroatlantske integracije Crne 
Gore i da vlasti moraju sada više nego ikad udvostručiti napore da se pridržavaju ne samo slova, 
već i duha zakona koji garantuje nezavisno i nepristrasno pravosuđe i tužilaštvo. Vladavina prava 
mora postojati na samo na papiru već i u praksi. Institucije treba da obezbijede da oni koji krše 
zakon za to odgovaraju. Vladini zvaničnici moraju neumorno raditi na poboljšanju života građana, 
a ne da koriste položaje moći u svrhu zadovoljenja vlastitihi interesa".  
 Koleginice Vuković, da je ovo neko rekao kojim slučajem iz opozicije, svašta biste mu rekli. 
Znači, ovo je rekla američka ambasadorka u današnjem intervjuu. Pošto je pozitivno, ona 
pozitivno ocijenila Izvještaj Freedom House, američke nevladine organizacije, ja ću vam pročitati i 
jedan citat iz tog izvještaja: "Zaključci do kojih smo došli su krajnje obeshrabrujući. Utvrdili smo da 
se lideri i političari u tom području više ne kriju iza demokratskih fasada. Njihove maske su pale i 
oni se više ne prikrivaju za poštovanje nominalnih vrijednosti i otvoreno napadaju demokratske 
institucije".  Znači, ovo su samo u zadnjih desetak dana poručili kroz svoj izvještaj iz Freedom 
House i u današnjem intervjuu Vijestima ambasadorka Sjedinjenih Američkih Država. 
 Vi ste rekli - mi a priori nijesmo protiv ovoga zakona, a onda ste tri rečenice nakon toga rekli  
- ali ta populistička mjera. Vjerovatno ste možda bili zericu dekkoncentrisani jer ste u prvom dijelu 
diskusije pričali o drugim stvarima. I onda kažete "Pomirbe nijesu potrebne". Vi ste rekli "Pomirbe 
nijesu potrebne". "Pomirbe" kako vi kažete, razumijemo ja i vi tu riječ, uvijek su potrebne, jer u 
suprotnom ako kažete da pomirbe nijesu potrebne onda bi neko mogao da zaključi da želite da 
afirmišete nešto što nije dobra relacija među ljudima.  
 I oko ovoga pojma "maglokratija", kad ga već spominjete je li populizam ili sijanje magle 
kad je tajkun DPS-a dužan 20 miliona eura u nizu godina, šta je to je li populizam ili maglokratija ili 
kriminal? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:07:54) 
 
 Koleginica Vuković koristi svoje pravo na odgovor komentara. 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (12.05.20 12:07:58) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Cijeneći poslanika Raška Konjevića, njegovu dosljednost i konzistentnost u razmišljanju, 
praćenju toka misli, koncentraciji na sveobuhvatnost pojava, čudim se na ovom njegovom 
izvlačenju iz konteksta određenih riječi koje sam rekla, veoma dobro koncentrisana, posebno kada 
razgovaram sa SDP-om, znajući da su u SDP-u pravnici, ekonomisti, ali ne i lingvisti kao ja, pa 
često imam i okršaj što neke riječi se ne razumiju, a evo se sada i zamjera iz redova 
Demokratskog fronta, takozvane tradicionalne grupacije političke u Crnoj Gori, da i pomirba nije 
crnogorska riječ. Jeste, uzmite rječnike crnogorskoga jezika. 
 Odgovor na intervju koji je ambasadorka Sjedinjenih Američkih Država dala jednom 
dnevnom listu svakako su veoma značajne i stavovi koje je ona iznijela su značajni. Da ih čujemo 
svih ovih godina kazuje i politika ove vlasti, s obzirom na to kako smo polako ali sigurno otvarali, 
pojedina i zatvarali, i priveli kraju otvaranje svih poglavlja.  Dakle, da nijesmo pažljivo slušali kritike 
sigurno bismo se zanijeli u rezultatima od referenduma pa nadalje, svih svojih pobjeda koje su bile 
nesumnjive na izborima na kojima smo eto imali  priliku čak i da pokažemo vama da u 
Glavnom gradu, gospodine Konjeviću, ne možete dostići cenzus. Dakle, u gradu Podgorica vi 
nijeste dostigli cenzus, i onda vi govorite nama o tome da je maglokratija nešto što neki tajkun nije 
platio porez. Nijeste naveli ime tajkuna. Pravo da vam kažem, kao što znate u jeziku tajkun ima 
pejorativno značenje,  pretpostavljam da je to neko ko se nije brižljivo odnio prema našoj državi i 
institucijama. Smatram da poreska politika treba da bude, kao i svaka druga politika, jednaka za 
sve, bez obzira na njegovu političku ili nacionalnu pripadnost. I mislim da poreska uprava svojim 
posljednjim radom, naročito, i rezultatima koje pokazuje u naplati poreza, pokazuje ozbiljnost i 
namjeru da zaista sve privede k poznaniju prava u smislu razvoja jedne poreske kulture  koja na 
žalost često u Crnoj Gori nije postojala.  



 I u vezi sa tim jesu li potrebne, naravno skrenula bih pažnju, pošto često citirate Freedom 
Housovo istraživanje, i stav gospodina komesara Evropske unije za susjedsku politiku i proširenje 
gospodina Varheljia koji je rekao da će ocjene o našim dostignućima, dakle dostignućima država 
koje su konkurentkinje za članstvo u Evropskoj uniji dati Evropska komisija i Evropska unija. Mi 
ćemo, naravno sa pažnjom, kao što smo sa pažnjom i ovo istraživanje pročitati, odnijeti se prema 
tome i naravno viđeti što nijesu dobre politike u našoj vladavini. 
 S druge strane, pomirbe jesu li potrebne ili nijesu, mislim da je kada previše govorite o 
nekim podjelama, vještački izazvanim, i kada stalno insistirate na nekom pomirenju i razgovoru, za 
dijalog da, za trpeljivost da, ali za mirenje tamo đe nema potrebe da se mirimo, s obzirom na to da 
između srpskoga i crnogorskoga naroda postoji istorijski politički, kulturni i svaki drugi konsenzus 
koji nijedna politička grupacija, koliko god bila zaslijepljena svojim tribalizmom i svojim 
konzervatizmom, na kraju krajeva antipolitičnošću ne može ugroziti vo vjeki vjekova.  I sve dok mi 
koji priznajemo druge narode ne živimo i ne počivamo na onom negiranju drugoga mi zaista 
pokazujemo svoju namjeru da ovu državu učvrstimo u njenom građanskom karakteru. 
 Prema tome, gospodine Konjeviću, ja samo insistiram na neprodubljivanju i nepominjanju 
podjela koje u suštini ne postoje i koje su vještački proizvedene da bi se poremetila ne samo 
politička kultura, nego i politička budućnost Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:12:25) 
 
 Hvala vam, poslanice Vuković. 
 Nastavljamo, kolega Milutin Đukanović, a neka se pripremi kolega Andrija Popović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (12.05.20 12:13:00) 
 
 Poštovani građani, ovim putem želim da čestitam svim članovima i simpatizerima Nove 
srpske demokratije krsnu slavu Dan Svetog Vasilija Ostroškog, u nadi da ćemo još dugo, dugo 
slaviti. 
 Kad počne Demokratska partija socijalista da priča o ideologiji, to vam je kao da čitate 
Veselu svesku. Pripadnici te partije bili su sledbenici komunizma, pjevali su pjesme Amerika i 
Engleska biće zemlja proleterska. Zatim su postali 90-ih godina srpski nacionalisti, 2000-e godine 
postaju antisrbi, danas postaju sluge velikoalbanskog projekta.  Njihovi politički očevi ubijaju 
njihovog političkog djeda. Veljko Milatović Krsta Zrnova Popovića. I to je njima sve jednako i nema 
problema i zato kažem njihova priča je nivo Vesele sveske. Tačno je to, postoji ogromna razlika 
između nas i vas. Vi ste ugrozili hrišćanske vrijednosti Crne Gore, vi ste krenuli na Srpsku 
pravoslavnu crkvu, instituciju koja okuplja preko 60% ukupnog broja građana Crne Gore, odnosno 
90% pravoslavnih hrišćana, i mislite da je to dobro, da to nema veze. I mi smo za prava da imaju 
nacionalne manjine, i Hrvati, i Albanci, i Bošnjaci, i Muslimani, ali ne na uštrb pravoslavnih 
hrišćana.  
 Vi ste ovu epidemiju koristili za promociju svoje partije. Pa najbolje je to rekao 
potpredsjednik Parlamenta i politički direktor Demokratske partije socijalista koji je saopštio da se 
partijska mreža u ovom vremenu vrlo odgovorno ponašala i pomagala građanima. Kako? Jesu li 
prošli vaši aktivisti, jesu li dobili sertifikate da mogu da nose pomoć, kako su to vaši aktivisti 
pomagali građanima? Vjerovatno zvali telefonom građane, odnosno pripadnike Demokratske 
partije socijalista, te glavne ljude za biračka mjesta, a onda ste zvali Crveni krst i Nacionalno 
koordinaciono tijelo da se dijeli pomoć onome za koga kažu vaši aktivisti. To je jedini način kako je 
partijska mreža mogla da vam radi za razliku od ostalih partijskih mreža koje nijesu ovo vrijeme 
zloupotrebljavale. I za to kažemo koristili ste sve ovo u partijske svrhe. I za to kod vas postoji 
brutalni obračun sa pravoslavnim vjernicima, dok ste vrlo popustljivi kada su u pitanju predstavnici 
drugih naroda, odnosno nacionalnih manjina Bošnjaka i Albanaca. I oni su imali svoje vjerske 
skupove i nijesmo nijednom vidjeli da je policija reagovala. Ali, uvijek se takmičite da iskažete što 
veće antisrpstvo u ovom parlamentu, pa tako pričate da je Crna Gora ekonomski tigar, da je BDP 
najveći po glavi stanovnika u regionu. Očigledno to postoji samo na papirima. 



 Evo jedno pitanje gospodo iz DPS-a.  Kako je moguće da Srbija koja je 11 puta veća od 
Crne Gore dijeli pomoć 33 puta veću od Crne Gore. Srbija će u gotovom novcu, što privredi, što 
građanima isplatiti milijardu i 500 miliona evra. A Crna Gora 45 miliona evra. Znači,pomoć u Srbiji 
po glavi stanovnika je 215 evra, a u Crnoj Gori, ako se realizuje ovo planirano, biće 72 evra. Na ta 
pitanja nemate odgovor. Ozbiljne države se gledaju u kriznim i teškim vremenima, i tada se gleda 
njihova stabilnost i njihova moć. Što kaže gospodin Radunović - u dobru je lako dobar biti, na muci 
se poznaju junaci. Ali, očigledno Demokratska partija socijalista vodi uskostranačku politiku u 
vrijeme pandemije, a uzgred i duboko antihrišćansku i antipravoslavnu politiku. I gospodo iz DPS-
a, to vam neće proći. Vidite, narod je počeo polako da ustaje i da se buni i ne pristaje da bude vaš 
rob i to će tako biti. Dok nas ovdje ima, dok ima vjernog naroda nećemo prodati vjeru za večeru, to 
da znate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:18:46) 
 
 Hvala, poslaniče Đukanoviću. 
 Kao što sam najavio kolega Andrija Popović, nek se pripremi kolega Danilović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (12.05.20 12:18:51) 
 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,   
       Na samom početku bih čestitao, danas su dva velika hrišćanska praznika Sveti Vasilije 
Ostroški i Sveti Leopold Mandić, svim pravoslavcima i rimokatolicima koji danas slave.  
 Što se tiče samog Prijedloga zakona o doprinosima za obavezno socijalno osiguranje, u 
načelu podrška Liberalne partije, iako teško je sve to sprovesti do trenutka rebalansa budžeta. 
Rebalans budžeta će uslijediti, strah me da neće biti  jedan rebalans nego da će ih biti više do 
kraja godine izazvanih samom epidemojom koja, da podsjetim, još traje. Nije sudija u ovom 
slučaju Nacionalno koordinaciono tijelo za zarazne bolesti, nije odsvirao kraj, a i globalna 
pandemija traje Svjetska zdravstvena organizacija nije odsvirala kraj, ali mi se ponašamo kao da 
je, počeli smo da se ponašamo kao da je utakmica završena i da nema drugog poluvremena. 
Strah me da će biti i drugo poluvrijeme koje će početi vjerovatno za par mjeseci.  
 Ovdje bih iskoristio priliku da kažem ono što malo se pominje. Dakle, to je odnos prema 
sportu i sportistima u vremenu  globalne pandemije. Sportisti  su potpuno zaustavljeni, nekoliko 
mjeseci nemaju takmičenja. Evo počelo je pomalo da se ulazi u trening, novim mjerama je 
dopušteno sportistima da mogu da počnu da koriste taj trenažni proces, ali su mnogi došli u 
veoma tešku nezavidnu situaciju i na žalost sve ove ekonomske mjere i Vlade koje su propisane 
praktično se ne dotiču sportista, sportskih organizacija, a trebalo bi ih izjednačiti, naročito sa 
mnogim privrednim društvima.  
 Ono što, takođe, treba veoma istaći u ovom trenutku, to je veličanstvena podrška sportista, 
sportistkinja Crnoj Gori, svojoj domovini, kroz donacije koje su sportisti i sportistkinje opredjeljivali 
u ovom možda najtežem vremenu od II svjetskog rata po Crnu Goru, naravno ne samo po Crnu 
Goru nego i po sve ostale. Dakle, taj  je patriotizam onih koji su mogli, to su uglavnom radili naši 
internacionalci sportisti, za divljenje i stvarno je to ono što treba Crna Gora da pamti, a ne samo 
internacionalci već su to radili i sportisti koji igraju, odnosno takmiče se u Crnoj Gori, a mogli su da 
doprinesu u ovom teškom periodu našoj državi. 
 Uglavnom, završavam sa time, da bi i ovaj opozicioni prijedlog, kao i više njih, mislim da je 
ovo sad već četvrti na ovoj sjednici Parlamenta, dobro trebalo razmotriti, nikako ga ne možemo 
izdvojiti iz tog rebalansa budžeta koji se priprema, koji će uskoro biti na dnevnom redu sjednice 
Skupštine Crne Gore, nikako ne možemo zaboraviti da je naš budžet za ovu godinu oko dvije 
milijarde i 600 miliona eura, da će nama,po prvim procjenama,nedostajati nekih 400 miliona. I ono 
što stalno govorim da nikako ne smijemo da ugrozimo korisnike penzija, korisnike invalidnina, 
korisnike matrijalnog obezbjeđenja porodice, budžet, sam budžet, to je sistem spojenih sudova. 
Ako na jednoj strani nekome damo moramo na drugoj strani nekome da uzmemo, a naročito ne 
smije da nam se desi da uzmemo ovima koji su najviše ugroženi. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:25:19) 
 
 Hvala, kolega Popoviću. 
 Kao što sam najavio kolega Goran Danilović, a neka se pripremi kolega Anđušić. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (12.05.20 12:25:29) 
 
 Uvaženi građani, koleginice i kolege, gospodine potpredsjedniče, 
 Dopustite na početku da svim svečarima i pravoslavcima u Crnoj Gori danas čestitam 
praznik Svetog Vasilija Ostroškog, pa i onima koji nijesu vjerujući a koji uvažavaju ovaj datum i 
uvažavaju svetitelja kakav je sveti Vasilije. Nadam se danas i to može opametiti, posebno prilike u 
kojima proslavljamo tako veliki praznik, ne vjerski, nego čak i državni u Crnoj Gori. Ko bi se 
zaputio malo više u prošlost shvatio bi koliko je to velika istorijska ličnost. Teško da imamo tako 
veliku u bilo kojoj od konfesija koje danas ovdje ravnopravno žive.  
 Predlogač ovog zakona bi morao znati da nije dovoljno predložiti zakon, trebalo bi 
prethodno, uvaženi građani, očigledno pitati Nacionalno koordinaciono tijelo da li je to u skladu sa 
Ustavom. Zastrašujuće je šta se događa ovih dana. Nacionalno koordinaciono tijelo je postalo 
vrhovni komandant, iza njega se kriju oni koji nemaju dovoljno političke hrabrosti da kažu vlastite 
stavove, a on je i onako dovoljno rastegljiv da ne znamo do trenutka dok se ne budu podijelili 
paušali i honorari koliko je ljudi čime se bave u tom Koordinacionom nacionalnom tijelu. To 
Koordinaciono nacionalno tijelo trebalo bi da kaže je li ovo u redu ili nije. Imam privilegiju da sam 
juče, nakon godina i godina bavljenja politikom, a evo i nakon mjeseci i postojanja Nacionalnog 
koordinacionog tijela, postao prvi u Crnoj Gori kao pojedinac kojim se bavilo Nacionalno 
koordinaciono tijelo na nekoj sjednici elektronskoj ili ne znam kojoj. Obavještavam svoje prijatelje, 
posebno svoju porodicu koje ima i u rasejanju, da može biti svega i svačega iz jednog prostog 
razloga što mi je javno saopšteno da sam ugrozio zdravlje građana i da usporavam ekonomski 
oporavak Crne Gore. Vjerujte da meni to zvuči vrlo zlokobno. Ali sam ja ponosan na tu činjenicu, 
uvaženi građani, da tako nešto može reći 20 ili 30 ljudi, stati svojim potpisima iza saopštenja u 
kojemu će pisati takva, oprostite vi koji imate meke uši, takva bedastoća. U svakom slučaju 
uvaženi gospodine Krivokapiću, volio bih da je Hrvatska, ali teško da oni kažu beda, čija je god 
naša je i vrlo je bedasto kada vas neko pokušava optužiti za to da rušite dostignute nivoe u borbi 
protiv pandemije korona virusa.  
 Dragi prijatelji, uvaženi građani, 
 Vaš zadatak, u svakom trenutku kao građanina je da se borite za svoju slobodu. To pravo 
ne možete prenijeti, delegirati čak ni na poslanika. Ja se borim za svoju slobodu. Moj zadatak je 
da podržim valjan predlog zakonskog teksta, ovaj ću podržati, iako imam primjedbe. Ne možemo 
praštati nikome dugovanja, jer ovdje je DPS decenijama opraštao pa ćemo na kraju mi da platimo 
još i poneko ko dolazi iza nas. Moramo znati ko će da plati ono što danas opraštamo 
preduzetnicima, iako sam svim srcem za to da se sačuva supstanca i da se pokušamo da 
organizujemo normalan život nakon pandemije. Ali, dok ona traje, uvaženi građani, vi ste dužni da 
branite Ustav, jer je on donesen zbog vas. Nacionalno koordinaciono tijelo je privremena institucija 
i kategorija. Ja njihove preporuke poštujem zbog toga što predstavljaju prepisane univerzalne 
zdravstvene poruke i preporuke građanima, i tu ću staviti tačku. Niko u Crnoj Gori mi neće uzeti 
pravo i slobodu da budem slobodan čovjek, da šetam ili ne šetam, govorim ili ne govorim. 
Moražete, uvažena gospodo iz Nacionalnog koordinacionog tijela, uvažene koleginice i kolege, 
donijeti pravilo da je u slučaju epidemije i pandemije zabranjeno govoriti, zabranjeno pjevati, 
uzvikivati, šetati, kako god želite. Uplašili me nijeste. 
 Imam jednu poruku na kraju za sve vas, a pridržavao sam se dnevnog reda taman koliko i 
vi. Budite sigurni da ja nisam dirigent ljudima koji šetaju po Crnoj Gori, ponajmanje u Podgorici. Ta 
čast mi ne može pripasti. Bio bih presrećan da mi to može biti. I da jesam dirigent ne bih nikad od 
ljudi tražio da uzvikuju - ne damo svetinje - zbog toga što mnogo bolji ljudi od mene brane svetinje. 
Kad prvi put progovorim u svojim šetnjama, ja ću govoriti - ne damo državu - i obratiću se 



lupežima i lopovima koji su upropastili moju sadašnjost i budućnost moje djece. To je moje pravo, i 
to ću govoriti javno. I to moraju znati ljudi iz Nacionalnog koordinacionog tijela, svi oni sa skupim 
limuzinama koje su oteli od mog novca, od novca onih šetača koji pjevaju i plaču, od ljudi koji su u 
ovoj krizi pokazali da su dostojni poštovanja, da znaju da drže red i u apoteci, i ispred 
supermarketa, i u parku i na ulici, pa će umjeti da ga drže i ispred svetinja. Nećete nam sigurno vi 
propisivati, gospodo iz NKT-a, iz NKVD-a, iz Politbiroa na koji način funkcioniše demokratija. 20 
godina se borim za slobodu, nastaviću to da činim u tišini dok vas nervira, u glasnoj tišini dok god 
mogu, a kad progovorim ne bojte se, prozvaću imenom i prezimenom one koje smatram 
odgovornim za sunovrat Crne Gore, pa i za to da nemamo novca da damo koliko treba 
unesrećenom stanovništvu nego pozajmljujemo od svojih potomaka da bismo dali svojim 
roditeljima. Ovo će sve jednom neko morati da plati. Hvala lijepo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 12:32:15) 
 
 Hvala, poslaniče Danilović. 
 Poslaniče Anđušić, Vaš je red i neka se pripremi poslanik Radunović. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (12.05.20 12:32:18) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Nimanbegu. 
 Pa evo, pri kraju rasprave još jednog od zakona koje su nam u skupštinsku proceduru 
uputili kolege iz opozicije, čuli smo dosta toga dominantno nevezano za ovo zakonsko rješenje, pa 
ja ću dijelom iskoristiti priliku da se naslonim na dio tema i teza koje su izrečene a nevezane su 
upravo za ovo zakonsko rješenje, kad smo već krenuli tim tokom.  
 Ja smatram da je dobor što smo imali prilike da u sazivu ove sjednice vidimo zakonska 
rješenja od strane različitih političkih subjekata, najviše iz razloga, ako ništa drugo do da javnost 
stekne neku realnu sliku o tome koliko su zapravo određeni zakonski prijedlozi bili osnovani ili nisu 
bili osnovani. Smatram da smo kroz diskusiju ovdje u klubovima dali realnu sliku o tome ko nudi 
realna rješenja, ko nudi zakonske akte koji mogu građanima Crne Gore da pruže u narednom 
periodu nešto što bi značilo da iz ove situacije izađemo kao pobjednici. Posebno cijenim da smo 
negdje u toku Premijerskog sata, kroz izlaganje premijera mogli da čujemo vrlo jasne, direktne i 
argumentovane stavove o tome kako je Vlada radila u prethodnom periodu, a isto tako mogli smo 
da čujemo od strane premijera i direktne i jasne odgovore o nekim od dilema koje se tiču i ovog 
zakonskog rješenja i onoga što su bile nedoumice od strane opozicije. 
 Kad je u pitanju konkretno zakonsko rješenje od kolega iz Poslaničkog kluba SDP-a, rekao 
sam, kao i za prethodno zakonsko rješenje koje se ticalo poreza na dohodak fizičkih lica, ne 
smatram ga neosnovanim, ali dozvolite da smatram da je Vlada kroz koncept i pakete mjera koje 
je preduzela na indirektan obuhvatila i ovu mjeru, što ne znači da je u određenoj formi, kao što je 
rečeno u mišljenju Vlade, neće takođe obuhvatiti. Takođe, bilo je puno riječi  o tome na koji način 
se Vlada odnosno Nacionalno koordinacionalno tijelo odnijelo prema određenim mjerama i na koji 
način ih sprovodi. Mi smo čuli ovih dana kroz raspravu na plenumu set određenih mjera o strane 
poslanika, dominatno poslanika iz opozicije. Dakle, ti su predlozi išli od toga da je potrebno uvesti 
sopstvenu valutu do naravno mjere koja bi  trebala da  finalizuje  tu inicijativu, a to je  čuli smo 
predlog koji je vezan za štampanje, odnosno emisiju novca. Ja igrom slučaja,  s obzirom na 
godine koje imam, ne sjećam se  doba  hiperinflacije, mnogo bolje se toga sjećaju kolege 
poslanici, mnogi od vas ovdje. Ali se isto tako veoma sjećam predavanja na fakultetu gdje znam  
šta  podrazumijeva  emisija novca, odnosno štampanje novca koje,  naravno, jedno od osnovnih 
pravila ekonomije vodi hiperinflaciju koju smo nekada imali. To je samo jedan od prijedloga koje 
smo imali prilike ovdje da čujemo, sa kojim se naravno nebih složio. Takođe, puno smo govorili 
posebno danas o tome na koji način određene stavove  ispoljavaju prestavnici Nacionalnog 
koordinacionog tijela. Ja tim diskusijama od strane opozicije zaista ne bih ništa  dodao. I ja moram 
istaći da sam ja ponosan  što sam član partije kojoj pripada eventualno doktor Jefto Eraković ili 
pripada  neko od drugih ljudi iz Koordinacionog  tijela, doktor Nermin Abdić, bilo ko  od njih koji 



ovih dana ispoljava te stavove. Ii to su ljudi koji isto tako su procijenili  u određenom trenutku da 
trebaju da prate  jednu ili drugu  politiku, kao što  u klupama  opozicionim  imamo i na listama 
imamo doktore  koji su  očigledno  procijenili da trebaju da prate pogrešnu politiku. Tako da sa te 
strane  još jednom želim  ponoviti da sam ponosan na činjenicu što sam član iste partije kao što su 
i ti ljudi.  
 Takođe, čuli smo juče, i to mislim da je veoma bitno, saopštenje Nacinalnog koordinacionog 
tijela izdvojiću samo jedan dio za koji mislim da je ovako i realan i korektan, da su  istakli da  će 
oni nastojati da  mukotrpno zavrijeđene  rezultate koji su ostvarili u prethodnom periodu će 
iskoristiti i istrajati    da ostanu takvi kakvi jesu na način što će  sugerisati da se poštuju zakoni ove 
države i da će svaki neodgovorni pojedinac  koji ima namjeru da na određeni način krši ta pravila 
snositij naravnoj zakonom odgovarajuće  posljedice. Zaista, smatram da u ovom trenutku svi 
moramo biti jednaki  neznam zašto bi neko sa određene strane  imao više prava nego ja ili bilo ko 
drugi, ko poštuje određene  mjere. I smatram da takva poruka Nacionalnog koordinacionog tijela u 
ovom trenutku je veoma bitna. Vidjeli smo da  i Vlada i Nacionalno koordinaciono tijelo pomoću tih 
preporuka znaju da se ponašaju korektno i odgovorno prema svakom  građaninu ukoliko on na 
odgovrajući način poštuje ono što su preporučene mjere.  
 U svakom slučaju, ja želim samo na kraju da poručim da sa te strane svi moramo dati 
podršku onome što smo vidjeli da je ispravno u prethodnom periodu, a to je politika Vlade i upravo 
politika  i mjere  tog Nacionalnog koordinacionog tijela za koje, htjeli mi to da priznamo ili ne,  u 
javnosti ima bolju reputaciju nego čitava Skupština  u ovom trenutku, bez obzira koji poslanički 
klub to bio. Tako da mislim da je to stavka koja treba da nam puno govori o tome da li ti ljudi rade 
ispravan posao i posao u interesu svih građana.  Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 12:38:42) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Anđušiću. 
 Nastavljamo sa planom koji je ispred mene. Ispred  Demokratskog fronta  riječ ima Slaven 
Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (12.05.20 12:39:03) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Poštovani građani, kao posljednji diskutant  ispred Demokratskog fronta  dužan sam da 
ponovim naš stav da ćemo podržimo ovaj  predlog zakona, iz vrlo racionalnih razloga. Naime, on 
predviđa  da ona preduzeća koja su pogođena mjerama Vlada  i kojima je onemogućeno da 
prigrađuju u određenom periodu da u tom periodu ne plaćaju doprinose, jer nijesu mogli ni da ih 
zarade. To je valjda toliko logično da to dalje ne treba ni obrazlagati. Međutim, ovaj predlog 
zakona,  kao i oni prethodni, naravno, neće biti uvažen od strane ove vlasti, jer ima i ne sluša 
druge šta joj savjetuju već isključivo  samo slijedi partijske interese. Na žalost kolega iz 
Demokratske partije socijalista i satelita otprilike da je njihovo vrijeme prošlo, s obzirom na to da 
su odradili sve ono što su od njih očekivalo i svu naklonost  Zapada koji su mogli do sada da 
steknu, vršeći radnje koje su bili protiv interesa građana Crne Gore, a u interesu velikih sila,   
završene su. Prava bujica,kritika koja dolazi ovih dana sa raznih međunarodnih adresa, moram da 
kažem i meni lično ohrabruje da su konačno od vas digli ruke čak i oni koji su vas na silu i protivno 
volji građana Crne Gore držali na vlast.  Koji su gledali kroz prste na izborne krađe, koji su gledali 
kroz prste  na razne zloupotrebe  koje ste vršili. Danas je,  to je već pomenuto, možda i ključne  
rečenica izgovorila ambasadorka  Sjedinjenih Američkih Država, koje su dugo godina  u Crnoj 
Gori bile udarna pesnica  Demokratske partije socijalista,  nazvala je pravim imenom ono čime se 
vi bavite, nazvala je crnogorsku korupciju endemskom korupcijom. Što  znači da to nije 
neuobičajna  korupcija, to je endemska, vezana, specifična  za Crnu Goru,  i ja se potpuno slažem 
sa njom. Nije samo američka ambasadorka reagovala, dobili smo izvještaj  Freedom Housa, svi 
znamo kakav je. Čak vas je iz strateški partner Kolumbija pretekla i bolje plasirana nego  Crna 
Gora. Zatim ide izvještaj Amnesty International u istom pravcu. I  onda,  možda i najbolji pokazatelj 



kako se Crna Gora  bavi ekonomijom, kako dovlači ekonomske partnere i velike investitore, ja bih 
rekao u najvišem slučaju u najvećem broju slučajeva lažne investitore, jer iza njihovog novca ili 
stoje ljudi iz Crne Gore koji su opljačkali Crnu Goru,ili stoje, najblaže rečeno, kontroverzni 
biznismeni, a u pitanju su kriminalci kad je međunarodno pravu u pitanju. Naime, zahvaljujući 
gospođi Bilt, koja je  u Evropskom parlamentu poslanik, i njenom pitanju  gospodinu Verheljiju, 
komesaru  Evropske komisije  čuli smo da u Crnoj Gori, između ostalih, za koje već  znamo, je li, 
živi još jedan  bjegunac od pravosuđa u ovom slučaju  američkog, koji je povezan sa više  
ubistava u Las Vegasu, koji je,  između ostalog, umiješan i u likvidaciju advokata Džefrija Tidusa 
koji je u međuvremenu protiv njega dobio  parnicu tešku dva i po miliona evra. Pa je onda ovaj naš 
Crnogorac  koji je dobio ekonomsko državljanstvo u Crnoj Gori učestvovao u njegovoj likvidaciji. I 
onda se fino preselio sa tim novcem i još nekim drugim u Crnu Goru, osnovao preduzeće  sa 2,4 
miliona kapitala, uzorni investitor u Crnoj Gori, kupio vilu od dva miliona evra i Crna Gora,  pošto 
nema potpisan ugovor o ekstradiciji sa Sjedinjenim Američkim Državama za njega je,  kako to vole  
kriminalci da kažu, Heaven on earth - raj na zemlji,  Crna Gora nije samo za njega raj na zemlji, za 
mnoge kriminalce bjelosvjetske u Crnoj Gori donesu pare, koje se ovdje prestave kao strana 
investicija, i koje nadomješćuju uništenu ekonomiju i onda se prodaje  priča kako je Crna Gora 
lider u regionu. Crna Gora u pravom smislu riječi nema privredu. Crna Gora  živi od ovakvih 
kriminalaca  i sličnih, i to je nešto što mora da bude prekinuto. Crna Gora mora da ozdravi, ali tu 
ne pomaže politbiro medicinski DPS-a koji je poznat   tu pomažu  izbori i čišćenje DPS-a sa lica 
zemlje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 12:44:17) 
 
 Dvije stvari ste pogriješili, gospodine Radunoviću. 
 Prva stvar koju ste pogriješili nijeste informisani od vašeg kluba da vi nijeste zadnji 
govornik. 
 Sad dajem riječ, diskusiju dajem Ranku Krivokapiću, u ime obrađivača. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (12.05.20 12:44:46) 
 
 Naša želja je da uvijek povežemo ono što je neraskidivo, a to je politička situacija u Crnoj 
Gori i ekonomska situacija u Crnoj Gori. I činjenica je, uvijek je to činjenica, krize pokažu sve 
slabosti, i političke i ekonomske. Naravno, nama je ova kriza dugotrajuća, počela je kao politička 
2016. dodatno, a onda je kroz ekonomiju došlo do ovoga što je pandemija samo pojačala. 
 Kažu da je jedna američka numera bila strašno popularna u Sovjetskom Savezu prije 
njihovoga pada, i nagovještavala je da i kroz kulturu će se desiti nešto što i u politici. 1997. poslije 
Dejtona važila je mantra da je Milošvić garant mira na Balkanu, i tako su ga zvali  diplomate i 
zapadna štampa, i sve je išlo tako. Naravno,umislio je da poslije toga može napasti Kosovo i 
izazvati etničko čišćenje i završio u Hagu. Od garanta mira za nepune tri godine je završio u Hag. 
To je kad u politici pokušavate da igrate mimo pravila koja ste sami prihvatili.  
 Mi smo ulaskom u NATO i evropskim integracijama prihvatili pravila. Nijesmo morali ni u 
NATO ni u Evropsku uniju. Mi smo tražili da uđemo tamo kod njih, ne da oni dođu kod nas. Ako 
hoćete kod nekoga prihvatite njegova pravila. Freedom House nam je samo saopštio blaže ono 
što je danas saopšteno direktno u ime Vlade Sjedinjenih Američkih Država. Ambasada je Vlada 
Sjedinjenih Američkih Država u Crnoj Gori. Sad nam to više ne saopštava kako ste potrošili, žao 
mi je bilo, pokušao sam da vas zaustavim u tome, čitavu prošlu sedmicu objašnjavajući da 
Freedom House je nebitan, pisao je ovaj, pisao je onaj, i time, moram reći, potcjenjivali tako 
ozbiljnu instituciju, tako ozbiljnu državu i pokazali, moram reći, do provincionog neznanja kako 
funkcioniše vanjska politika. Upozoravali smo vas, Freedom House je nešto što kreira ne sve 
politike, ali daje predloge za, to sam rekao ovdje više puta i prošle sedmice, vanjsku politiku 
Sjedinjenih Američkih Država. 
 Ovo što je amdasadorka saopštila je i žešće od onoga što je saopštio Freedom House jer je 
in media res endemska korupcija, nazadujemo. SDP u posljednje dvije godine, možda blažom 



retorikom nego neke druge kolege iz opozicije, upravo je koristio riječ "nazadujemo". Sad vi kaže 
američka ambasadorka, e nije sad SDP uticao na američku ambasadorku, nemojte da mislite 
nego smo mi znali da čitamo procese i znali smo kako funkcioniše vanjska politika koja je za malu 
zemlju i te kako važna. I sad više nema negiranja Freedom House. Danas niko ne negira Freedom 
House, danas niko ne lovi pisce za Freedom House, danas mislim da ozbiljnije shvatate politiku 
naših partnera prema Crnoj Gori. Razlika je velika jer su potrošene godine, a možda i decenija, 
neshvatanja koji procesi mogu da nam donesu trajno poštovanje, a koji su samo trenutna podrška 
kada se uklopimo u strateške interese. I to je kao đak kojega učiteljica ponekad propusti da nešto i 
ne zna, pa misli da će tako čitavo školovanje da prođe. Ne može se tako proći školovanje. Crna 
Gora mora ući u pravila jer ugrožava strateške i temeljne osnove demokratije - vladavina prava i 
borba protiv korupcije. I ponavljaću ovdje dok sma god tu, ono što najviše zavisi od nas - 
vladavina prava i borba protiv korupcije, tu smo najgori. Šta je onda elementarna tautologija? Ko je 
kriv što smo mi najgori u tome? Mi. Kad kažem mi, mislim država Crna Gora, a u državi Crnoj Gori 
vlast, ko god da je vlast i od toga se neće pobjeći.  
 Vraćam se na osnovnu poruku, nemojte da od garanta stabilnosti postanemo glavni 
kažnjenik na Balkanu. Nemojte trošiti više vrijeme. Nemojte bježati od onoga od čega ne možete 
pobjeći. Krleža je negdje napisao da je najveća ljudska vrlina suočiti se sa svojim strahom, suočiti 
se sa svojim strahom. Djelimično su strahovi i zbog nedjela, djelimično zbog djela, ali što prije to 
bolje, jer svaka sljedeća poruka će biti teža. Naučili ste, biću sad malo grub, od vašeg bivšeg 
partnera Slobodana Miloševića na grešci. Nemojte da se to ponovi u Crnoj Gori. Dajte da krenemo 
u realne reforme, a za to treba ne pomirdba, za to treba dogovor, bez toga Parlament nema 
smisla, bez toga ima na Gospi od Škrpjela postoji jedna dvorana koja se zove Pomirdbena 
dvorana. Išli su u nju i Hrvati, i pravoslavci, i Crnogorci, i Srbi su išli, kako se god ko izjašnjavao i 
vjekovima tu rješavali sporove, vjekovima tu rješavali sporove. Nijesu imali parlament, ali su imali 
dvoranu da bi rješavali sporove, na neki način samo, opšta je priča nije sad više ni partijska, na taj 
način pokušavali i rješavali sporove i vrlo rijetko išli na sud. Dajte, nemojte da o parlamentu suduju 
sudovi i policija, a ne mi sposobnošću da se dogovaramo. Jer, vrijeme se troši građana Crne 
Gore, ne naše, države Crne Gore ne naše. Koristimo vrijeme pred nama da ne padamo na istim 
lekcijama kao prije dvadesetak godina. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 12:50:42) 
 
 Ovo nije bio komentar ako ste vidjeli, znate u ime predlagača, vrlo sam jasno naglasio i 
zbog toga je poslanik Krivokapić imao pet minuta, da je bio komentar imao bi tri minuta. 
 Dajem riječ šefu Poslaničkog kluba DPS-a gospodinu Nikoli Rakočeviću.  
 Zahvaljujem  poslaniku Radunoviću koji mi sugeriše da se već javio i na ekranu postoji ime 
Andrije Popovića koji se javio na komentar izilaganja poslanika Krivokapića koji je govorio u ime 
obrađivača. 
 To je prošlo, nismo vas vidjeli, izvinjavam se, greška generalnog sekretarijata da nas nije 
upozorio, pa vjerovatno zbog potrebe da držimo rastojanje da tako radimo, a sad bih zamolio 
poslanike da drže rastojanje, vidim da kolege iz SDP-a ne poštuju to pravilo, a sad ste se pozivali 
na pravila, ja vas molim da to poštujemo, pravila poštovanje  distance, sad poštujete i zahvaljujem  
što ste prihvatili ovu sugestiju. 
 Andrija Popović, pretpostavljam da ćete sad iskoristiti pravo na komentar na diskusiju 
gospodina krivokapića, izvolite. 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (12.05.20 12:52:22) 
 
            Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Par stvari, ono što je već rečeno od strane poslanika Radunovića, on stalno pokušava 
uvredljivim tonom da prozove subjekte u vladajućoj koaliciji koji nijesu DPS, naravno sateliti. 
Sateliti znamo što su, otprilike po vikipediji ta tijela koja igraju oko nekog drugog tijela većega. 
Naravno, liberali ne trebaju ništa govoriti 30 godina na istom putu, zalažu se 30 godina za iste 
ciljeve. Da li se nama neko pridružio ili nije, to je već druga stvar. Zatim, ono što smo dobili sada 



nedavno, stalno se potencira, od Freedom House to je šamar isti i vlasti i opozicije. Niko ne smije 
da likuje nad tim. Od tih nekih sedam mjerila koja su se tamo pojavila Crna Gora je pala na dva 
među tim je i parlamentarne aktivnosti, odnosno dešavanja oko Parlamenta, za koje su potpuno 
podjednako krivi i vlast i parlamentarna većina, parlamentarna manjina ali i oni bojkotaši. Nijesu se 
mogle mnoge stvari realizovati zbog toga. I nikako to nam ne služi na čast ni jednima ni drugima, a 
da ne ulazimo ko je taj izvještaj sastavljao. Jedne godine ga sastavljaju oni koji su simpatizeri 
vlasti, druge godine ga sastavljaju oni koji su simpatizeri opozicije i ne znam ni sam detaljno, 
čitajući taj izvještaj prosto ne znam kako da ga komentarišem.  
 Ono što bih još rekao na kraju, sticajem okolnosti globalne pandemije, dobra, pozitivna 
stvar se desila da je veoma pao nivo organizovanog kriminala i korupcije u Crnoj Gori. Kako da taj 
trend zadržimo i naravno da ne govorimo ono da je Crna Gora potpuno, kao mali djelić globalni da 
je Crna Gora ekološki potpuno ozdravila i kako da to zadržimo i da u punom smislu Crna Gora, 
kao što je ustavno riješeno da Crna Gora bude ekološka država u punom smislu te riječi. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 12:55:55) 
 
 Dao sam vam prekoračenje jer ste obuhvatili u svom komentaru bili i izlaganje poslanika 
Radunovića i Krivokapića i zbog propusta koji su bili u stručnoj službi nismo obavijestili ili se javili 
znači daćemo pravo i poslaniku Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (12.05.20 12:56:11) 
 
 Hvala, predsjedavajući.  
 Poslaniče Popoviću, koliko god da se politički razlikujemo ja moram da priznam da ste i 
meni, a i mnogim ljudima koji glasaju Front vi simpatičan čovjek. Imate nekad pristup tako to 
djeluje dobroćudno da to moramo da uvažimo. Između ostalog, sad nemojte da se uvrijedite, i 
zbog toga što vas ne doživljavamo politički opasnim tj. doživljavamo vas politički potpuno 
bezopasnim. Tako da se nekako uklapate u onu sliku koju sam, zbog koje ste se javili kad sam 
rekao djelujete kao politički sateliti DPS-a, što to uopšte nije uvredljivo. Znači, vi lebdite tako 
nekako u njihovoj orbiti, i tako je godinama, i služite svrsi, pošto njima treba stvaranje osjećaja kod 
ljudi da su oni mnogo veća organizacija sa mnogo sa šarenijom strukturom nego što stvarno jesu. 
Tome im služite i uz to im pružate ruku za mnoge stvari. Vi ste pristali, iako ste liberal po 
ubjeđenju, pristali ste na državu prije demokratije pa evo sad i na državu prije ljudskih prava, sve 
ste podredili tome. Znate li vi, gospodine Popoviću, šta je država? Država je organizacija koju su 
ljudi izmislili da bi im bilo lakše i bolje, a onda dobijemo državu koja služi desetini ljudi ili možda 
desetini hiljada ukupno, sa nekim sitnijim funkcionerima, maltretirajući sve ostale. Dobijemo 
državu u kojoj se na popisu većina ljudi izjasni da govori srpskim jezikom, a  da ne pričamo o 
tome, što i vi znate i svi ovdje, da referendum na koji se pozivate pokraden. Mi ga nikad nismo 
priznali i nikad ga nećemo priznati. To ne znači da mi ne uvažavamo realnost da  je ovo suverena 
država koju priznaje najveći broj država svijeta. Ni prva ni poslednja nastala na krađi i lopovluku, 
ali je tako. Ne bježimo od toga da to izgovorimo, to je živa istina. A sad što su takve okolnosti 
svjetske bile da je to nekome odgovaralo, to je druga stvar. Slično je i sa ovim napadima koji su 
počeli na DPS. Dok ste služili svrsi bili ste lideri u regionu, bili ste mladi, lijepi, pametni i sve ostalo, 
završavali ste stvari koje niko u Crnoj Gori drugi ne bi. Izbrukali ste se, stiđećete se čitavog života 
zbog toga. Proći će ovo malo vlasti što još ćete da imate, a onda ćete da se stidite ostatak života 
zbog mnogih stvari koje ste radili svojim građanima i svojim precima i svojim potomcima. Meni je 
bitno to da vam kažem, da li ćete vi to da shvatite ili ne kako treba to je druga stvar. Ali vrijeme 
prolazi kreću i vaši standardni i uobičajni partneri koji su vas držali na vlasti protiv vas jer je i njima 
više svega preko glave. Ne mogu više da trpe velike igrače iz male Crne Gore. Velike ajkule su za 
velika mora malo ste se preračunali momci. Dok ste ovdje htjeli da mafijate moglo je kad ste pošli 
u Dubai, e to je mnogo, prevršilo je svaku mjeru. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 12:59:57) 
 
 Nije isti klub dva su kluba.  
 Izvolite, gospodin Papović. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (12.05.20 13:00:18) 
 
 Uvaženi, potpredsjedniče,  
 Cijenim da je na osnovu poslednjih stavova prethodnika povrijeđen član 101 Poslovnika. U 
ime kluba tražim repliku. Procijenite ako je tako. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:00:26) 
 
 Samo mi recite o čemu se radi pa sam spreman da zajedno sa vama sagledam. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (12.05.20 13:00:32) 
 
 Pa, DPS-u je inputirano brukanje stid u kontekstu odnosa prema precima, u odnosu na ono 
što je današnja politika. Dakle, ja mislim da su to uvredljive konstatacije koje zaslužuju repliku. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:00:52) 
 
 Ja se slažem sa Vama, ali se bojim ako u tom pravcu sad krenemo da nećemo završiti ovu 
sjednicu.  
 Sljedeći put sugerišem dvije stvari. Znači, može se desiti da imamo primjedbu na Poslovnik 
da li smo u skladu sa Poslovnikom držali tačke dnevnog reda Predloga zakona o dopuni Zakona o 
doprinosu na obavezno socijalno osiguranje, i tu imate pravo da date određenu sugestiju. 
Nastavio sam da ovu tačku dnevnog reda vodim u skladu sa nekim pravilima koja su bila i prije 
mene ovog predsjedavanja. Pokušaću drugu tačku dnevnog reda koja je poslije ovoga da 
usmjerim u tom pravcu. Čini mi se da ste u pravu, ali bih vas lično zamolio, kao neko ko pripada 
istom klubu ako postoji mogućnost da odustanete od toga da bismo na neki način doveli ovu tačku 
do kraja. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (12.05.20 13:01:45) 
 
 U redu ja sam tražio Vašu procjenu, a oni koji upućuju te riječi samo neka se zapitaju da 
njima neko tako kaže da li bi to smatrali uvredom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:01:54) 
 
 Hvala vam.  
 Andrija Popović.  
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (12.05.20 13:02:23) 
 Poštovani potpredsjedniče, Vama se obraćam. Mislim da nijeste bili koncentrisani za 
vrijeme izlaganja poslanika Radunovića koji je, između ostalog, rekao hajde tu je bilo puno 
političkih fraza što on ima pravo da kaže, ali nema pravo da kaže da je država, da je ova država 



nastala na krađi i lopovluku. Vi ga tu morate prekinuti po Poslovniku. Dakle, znamo i sami Crna 
Gora za devet dana slavi Dan nezavisnosti kad smo na tom svetom referendumu 21. maja 2006. 
godine obnovili nezavisnost države. Tada, mimo čitavog svijeta sa većinom koja je tražena od 
55%, mi smo ostvarali 55,5%. I stvarno mislim da se moraju prekidati diskutanti koji  sve to 
osporavaju, pokradeno, lažirano. Naravno, to je njihova politička priča, ali vi im ne možete dozvoliti 
da tako takve uvrede siju na račun nezavisne i obnovljene Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:03:55) 
 
 Komentar ste imali na izlaganje poslanika Krivokapića i on ima pravo na odgovor u skladu 
sa članom 97 čini mi se. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (12.05.20 13:04:07) 
 
 Hvala vam, potpredsjedniče.  
 Sjetite se one numere Wind of Change iz moskovskih parkova prije dolaska promjena, 
poslušajte je, dobra je. Muziku imam, bio sam ime zaboravio, muziku imam u glavi. Ljudi vas biraju 
da biste ih vodili tako da imaju koristi, a ne štete u vremenu koje je pred njima. Crna Gora je 
odlagala reforme, bježala od reformi. Mnogo je bilo i grubljih tekstova nego što je Izvještaj 
Freedom House. Sjećate se 2012. godine Foreign Policy je najuticajniji časopis u vanjskoj politici 
Amerikegdje smo svrstani među osam zemalja mafiokratije. To su sve bile poruke koje se talože i 
koje kada se natalože dođu do izvještaja i na kraju do stava američke Vlade, kako je to saopštila 
ambasadorka. Imamo prostora da se mijenjamo, imamo i kvaliteta. Ako izađemo iz ovih 
neproduktivnih sučeljavanja, nametnutih ponekad sa strane, u Crnoj Gori su većina podjela 
nametnuta sa strane. I nije Crna Gora nastala na krađi i prevari na referendumu, čak se to može i 
tvrditi, ja sam od onih koji trpi svakakvu kritiku kao dio političkog života, a ono što 100 godina 
kasnije znamo da je nestala zločinom i bratskom prevarom. To je već istorijska činjenica. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:05:41) 
 
 Poslaniče Krivokapiću, u skladu s članom 97 koji sam vam dao, poslanik je izlaganje 
komentarisao i ima pravo na odgovor učesnika u procesu koji je komentarisao njihovo izlaganje. 
Nisam siguran ili možda to nisam zapisao. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (12.05.20 13:05:54) 
 
 Rekao je, pitajte ga. Upravo na to reagujem. Upravo je to rekao. Ono što možemo tumačiti 
u sledećim istorijskim istraživanjima, pri tom znam kako su se štampale karte u Beogradu s tuđim 
slikama i imenima, pa se dolazilo glasati u  Crnu Goru, ali je to bio istorijski kontekst koji je bio 
pravičan, da kada su svi koji čak nisu imali države u novom vijeku ili novom milenijumu, onom 
prethodnom milenijumu, da ona koja je imala stalno državu je i povrati. Bar je bila istorijska pravda 
koja je sledovala i Crnu Goru kada svi oni koji nisu imali od karantanske Slovenije pa da ne idem 
dalje su dobili državu, onda je Crna Gora koja je imala vazda imala je pravo i da je povrati. Bar 
oko toga da se ne s sporimo u Crnoj Gori jer nam to priznaju svi.  
 Ono na šta se vraćam i što je ključna poruka, dajte da se okupimo oko reformi i razvoja 
Crne Gore. Nemamo više vremena. Ovo su urgentne poruke koje stižu kao političke poruke, ali 
one imaju svoj iskaz u brojevima, u životu građana Crne Gore. Pojedena je supstanca u mnogo 
čemu, mali je resurs iz kojeg možemo da se vadimo, mnogo je gore  1990. godine prije 
hiperinflacije, prije robnih rezervi, prije svega ostalog. Okruženje se promijenilo, međunarodni 
kodeks se promijenio, dajte da tražimo dogovor oko razvoja Crne Gore, oko reformi u Crnoj Gori i 
treba za to da se okupimo, ne da se pomirimo nego da se okupimo. Možemo ostati sa svim ovim 



razlikama, ali u osnovi moramo da raščistimo hoćemo li da se dogovorimo oko razvoja ili nećemo. 
Hoćemo  da se dogovorimo makar u ovoj krizi. Ako smo mogli oko zdravstvenih mjera dajte i oko 
ekonomskih mjera da śednemo. To je poziv Vladi, završavam tu, potredsjedniče. Ne možete 
okupiti one koji su kreatori, evo da izbjegnem kvalifikativu ovoga, ekonomski ovoga, a ne pitati one 
koji su na vrijeme ukazivati da će do ovoga doći i da sjednemo da razgovaramo. Okupiti i one 
druge, ne smeta nam ništa, ali nemojte njih zvati za kreatore nego ih ovoga puta bar zovite da 
slušaju. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:08:12) 
 
 Na temi smo i dalje Predloga zakona o dopuni Zakona o doprinosu za obavezno socijalno 
osiguranje. Samo da vam kažem raspored. Sada će govoriti Nikola Rakočević, posle njega Andrija 
Nikolić, u ime Kluba DF-a Andrija Mandić, u ime Kluba DPS-a ćemo, takođe, govoriti i onda, na 
kraju, obrađivač ima pravo da da svoj osvrt na diskusiju. Dajem riječ koju sam već odavno najavio, 
šefu Poslaničkog kluba DPS-a Nikoli Rakočeviću. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (12.05.20 13:08:58) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Malo smo skrenuli s teme dnevnog reda i govorili o tome da, na žalost, mi u Crnoj Gori 
deset godina raspravljamo oko onoga što nam cijeli svijet priznaje, i tu sam saglasan s poslanikom 
Krivokapićem. Međutim, i oko još nečega se raspravljamo ovih dana, a što nam je priznao cijeli 
svijet. To je da su naše institucije odgovorile ozbiljno zadatku u prvoj fazi krize prouzrokovane 
korona virusom, da su institucije pokazale svoju stabilnost i da smo uspjeli da očuvamo zdravlje 
građana. Dakle, možemo se pohvaliti i time kao država, ne kao DPS, ne kao SDP, ne kao DF već 
kao država, kao državne institucije, to je tekovina svih nas, to je zasluga svih nas, u svakom 
demokratskom društvu zasluga je i vlasti i opozicije, dakle, možemo se pohvaliti da ćemo biti prva 
corona free država u Evropi. Na temelju toga možemo graditi našu novu državnu reputaciju. 
Možemo graditi novu turističku reputaciju na talasu od kojeg možemo uspjeti makar nešto da 
dobijemo od turističke sezone koja će biti ugrožena u cijeloj Evropi. Saglasan da će biti teško, ali 
hajde da pokušamo, hajde da pošaljemo dobru poruku i entuzijazam i našim građanima, ali i 
onima sa strane da shvate da je zdravstvena situacija dobra, i to parametri nesporno pokazuju, ali 
da je politička stabilnost mnogo bolja nego što zapravo jeste u Crnoj Gori. Upravo zbog potrebe 
naše opozicije, i ja razumijem taj politički poriv, da se u konstantnom sukobu s vladajućom 
koalicijom zakuči neki politički poen. To je potpuno normalno, potpuno razumljivo, ali hajde da 
sagledamo odgovorno kontekst u kojem se nalazi Crna Gora i da razmislimo da li je to društveno 
odgovorno, prije toga da li je politički oportuno za one koji te kritike upućuju.  Mnogo puta smo 
čuli u našem političkom trajanju da nam je vrijeme prošlo. Svaki put kada bi čuli kako nam je 
vrijeme prošlo mi smo dobili novo dodatno vrijeme da unapređujemo Crnu Goru i crnogorsko 
društvo. Svaki put kada oni koji upućuju nama poruke da nam je vrijeme prošlo, njima vrijeme 
dodatno curi, i to svaki put iznova. Trebalo bi i da se zapitamo svi zajedno šta fali onda cijeloj 
kompoziciji. Fali objektivnosti i fali odgovornosti. Jer, iza nas stoje rezultati, ozbiljni rezultati iako, 
naravno, usaglasićemo se oko toga,  da poslednje analize koje govore o padu demokratskog 
rejtinga države Crne Gore treba da nas zabrinu sve, ali ne samo vlast već i opoziciju, iz razloga 
što moramo biti saglasni oko toga. Zakon, recimo, o izboru odbornika i poslanika predložili smo u 
ovom domu i kazali vam vrlo odgovorno, otvoreno, javno da smo potpuno saglasni sa svim 
prijedlozima koje nam uputite dok god oni imaju cilj da unaprijede izborno zakonodavstvo, 
odnosno konkretno taj zakon po preporukama OEBS-a i Evropske komisije na koje se vi 
konstantno pozivate u izvještajima. Opozicija nije imala, a ja sam to stalno govorio, političke 
hrabrosti da uđe u bilo kakav, pa makar zakonski njima prihvatljivi aranžman s vladajućom 
koalicijom. Naravno, svaka opozicija kada uđe u aranžman s vladajućom koalicijom ona, htjela to 
ili ne, u jednom dijelu političke javnosti, ponovo opozicione, bude optužena za izdaju opozicionih 
interesa. To je razlog zbog kojeg opozicija ni Demokratski front, ni kasnije Demokrate ni SDP-a 



nijesu htjeli da naprave bilo kakav dogovor s nama, iako smo bili spremni da sve dogovorimo. Bila 
je potrebna dvotrećinska većina za taj zakon, ne samo za to nego i za VDT i za ostalo. Zapitajte 
se sada gdje leži ključna odgovornost kada je taj dio u pitanju. Na opoziciji je ključna odgovornost, 
ne na vlasti, naravno, iako potpuno saglasan za određene ocjene, posebno koje su vezane van 
ingerencija Parlamenta, odgovornost ključna, jedina i isključiva leži u vlastima, ne bježim od toga.  
 Međutim, dopustite vrlo kratko da, takođe, kažem šta zapravo država znači svima nama, 
šta je država u suštini te riječi. Dakle, svaki pojedinac prenosi dio svog suvereniteta na državu. 
Zašto prenosi dio svog suvereniteta na državu? Da ne bi morao da se hvata za vratove s onima 
koji ne misle isto kao on, i to je normalno. I svi pristajemo na to. Imamo za to policiju, imamo za to 
institucije, imamo za to Vladu, imamo za to Parlament. Onda nam se pošalje poruka kako neće da 
se poštuju odluke Instituta za javno zdravlje ili Nacionalnog koordinacionog tijela ili Vlade Crne 
Gore ili Parlamenta Crne Gore nego ćemo da uvedemo anarhiju i da svako radi onako kako misli 
da treba. Naravno, može, ali zbog toga postoje sankcije, skladno zakonu, i ja se nadam, iskreno 
se nadam, da će država Crna Gora, nezavisne institucije države Crne Gore sankcionisati svakoga 
ko krši zakon, jer zakon mora biti jednak za sve. Ovo govorim u kontekstu pozivanja da se javno 
okupljamo, da kršimo mjere, da ne nosimo maske itd. Svi, počevši od mene i mojih nekoliko 
kolega koji smo u jednoj prilici na vrlo kratko bili u distanci koja nije prihvatljiva i naravno kolege su 
nekolegijalno to fotografisale. Ali, to nije ni važno. 
 Dakle, dopustite samo da ukažem na ključnu razliku između te dvije politike o kojima 
govorim. Jedna uglavnom pred izbore diže galamu. I mi smatramo to veoma politikantski, predlaže 
nekakve mjere  za koje znaju i sami da nemaju utemeljenje u realnost i ekonomskoj održivosti, i 
ako tu mogu slobodno da izdvojim poslanika Konjevića i njegov klub koji ima određene 
konstruktivne prijedloge. Međutim, u sklopu vrlo neopreznih, ajde da kažem tako, ekonomski 
neopreznih prijedloga. Kao što znamo dio naše koalicije, recimo, Socijaldemokrate će podržati 
zakon SDP-a, naravno i Demokratski front. Ja smatram da je to veoma neodgovorno. Zato što, 
takvi zakoni koji podrivaju i onako fragilan ekonomski sistem u ovom trenutku ne rade na dobrom 
ekonomskom sistemu države Crne Gore. Moramo da radimo na investicijama, moramo da 
omogućimo da što više prihoda bude u budžetu, a ne da uskraćujemo taj isti budžet za prihode.  
 Upravo, zbog toga, naravno isteklo mi je vrijeme, drugom ću prilikom govoriti o rezultatima 
Investiciono-razvojnog fonda, to je vrlo važno da znamo. Dakle, fokusirali smo mjere 
potpredsjedniče, molim vas samo 30 sekundi, neću više od toga. Fokusirali smo mjere i kazali 
smo da ćemo da se bavimo investicijama, između ostaloga. Pa je tako Investiciono razvojni fond 
do sada primio 920 zahtjeva, odobrio 250 kredita u ukupnom iznosu od 44 miliona eura, 200 
zahtjeva i dalje u proceduru.  
 Investiciono razvojni fond je tokom 2019.godine, da podsjetimo, imao rekordnih preko 240 
miliona odobrenih kredita, 516 kredita. Od osnivanja Investiciono razvojni fond je planirao preko 
milijardu   za mala i srednja preduzeća.  
 Biće prilike da pričamo i o postignućima i naplati u poreskoj politici o kojima niko ne govori. 
Saglasan sam sa tim da imamo neke ozbiljne poreske dužnike, apsolutno saglasan. Ne traje to 
znate od prije četiri godine, nego dugo, dugo vremena. Kada su i oni koji nam spočitavaju sa 
nama dijelili tu odgovornost, i vrlo uspješno vodili ekonomsku politiku. 
  Dakle, dopustite samo da kažem da sa 444 miliona eura sada je na 350 ili nešto manje, ovi 
podaci nijesu toliko svježi. Neće biti valjda da je sve pogrešno i ovim završavam. 
 Daleko od toga da mi iz Demokratske partije socijalista govorim o tome da je sve bajno i 
sve sjajno.Nije. Međutim, da li se država Crna Gora posebno posljednjih 10 - 15 godina od obnove 
nezavisnosti kreće u dobrom smjeru? Apsolutno. Da li je to dovoljno brzo? Nije. Zbog toga 
priželjkujemo da naš front, da naša koalicija bude još šira za nove političke subjekte poslije 
2020.godine. E to je odgovornost politička, da svi podijelimo teret i podijelimo odgovornoşt i mi 
smo spremni, mi priželjkujemo to. Ali, se ne možemo naći na platformi negiranja države i 
podrivanje ekonomskog sistema, e to je tačka gdje se moramo usaglasiti, a onda zajednički 
kreirati politiku. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:18:57) 
 



 Hvala. 
 Dao sam malo više vremena poslaniku Rakočeviću iz razloga što je on zbilja jedan od 
rijetkih koji se držao precizno tačke dnevnog reda. Svako od vas  ko se bude držao tačke dnevnog 
reda dobit će slično pravo kao što je dobio gospodin Rakočević. 
 Imamo dva prijavljena komentara, jedan je od poslanika Zogovića, drugi je od poslanika 
Mugoše.  
  
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (12.05.20 13:19:41) 
 
 Gospodine Rakočeviću, ja zaista neću ulaziti u vaš pokušaj dodvoranja Socijaldemokratskoj 
partiji koji najbolje potvrđuje vaše trenutno stanje i podršku vašoj politici. I to je evidentno da vi 
pokušavate da tražite nove partnere jer ste svjesni kako građani danas percipiraju način na koji vi 
vršite vlast u Crnoj Gori. Ali, ću se baviti jednom drugom stvari, vi od 2016.godine, samo se bavite 
simulacijom demokratije, kompletna država je u vd stanju, sudstvo, tužilaštvo vd stanje.  
 I vi pokušavate da spočitate najodgovornijem političkom subjektu u Crnoj Gori 
Demokratskom frontu, da na neodgovoran način se bavi politikom, a odgovorna je vaša politika 
koja je opustošila Crnu Goru.  
 Pogledajte šta su posljedice vaše vlasti u protekle tri decenije. Kako želite da imputirate 
nivo odgovornosti nama koji vam decenijama ukazujemo na ono što je problem Crnoj Gori i na 
potrebu opšteg koncenzusa i mirenja Crne Gore.  
 Gospodine Rakočeviću, vi govorite i prenosite nivo odgovornosti na Demokratski front. 
Bavite se od 2016.godine isključivo simulacijom demokratije, to vam je najbolju ocjenu dao i 
Freedom House i Stejt Dipartment o vladavini prava u Crnoj Gori. Kada smo pokušali, i pored 
svega što znamo što radi Demokratska partija socijalista, da napravimo neki nivo koncenzusa, vi 
ste isto veče kidnapovali poslanika Nebojšu Medojevića. Poslije toga ste probali i da uhapiste 
poslanika Milana Kneževića. Proces za lažni državni udar, hapšenje majke, čak vam smetaju i 
naše majke, poslaniče Rakočeviću. I onda vi govorite o simulaciji demokratije i mi treba da vam 
ovđe klimamo glavom, je li tako, i da pokušate da nivo odgovornosti koja je isključivo vaša 
prenesete na nas. Tu ne postoji apsolutno nikakav problem.  
 Imali ste priliku i vezano za epidemiju korona da uspostavite opšti društveni konsenzus, ali 
vi ste htjeli da to iskoristite u predizborne svrhe i u političku kampanju DPS-a  tako da se  na 
televiziji i na bilo čemu nije mogao pojaviti nijedan kadar koji nije odan vašoj partiji, koji će uz 
druge stvari da promoliše i vašu politiku koja nas je dovela u ćorsokak.  
 Gospodine Rakočeviću, vi nijeste svjesni da ovom silom kojom pokušavate ne možete ništa 
da napravite u Crnoj Gori. Vi ste danas rekli jednu mnogo tešku stvar. Rekli ste da treba hapsiti 
sve.Koga će te vi da hapsite gospodine Rakočeviću? KO se boji više vas u ovpj državi? Nemojte 
to da radite, nemojte to da radite. Budiete sigurni, nećemo odustati ni za pedalj. To što mislite da 
pod okriljem korone riješite i crkveno i nacionalno pitanje i što pokušavate da dukljanizujete  Crnu 
Goru, to vam, gospodine Rakočeviću, neće proći i to vam je uzaludni posao koji vodi vas u 
nepovrat, a ne nas, to budite sigurni. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:23:19) 
 
 Poslaniče Zogoviću, dao sam vam pravo da govorite u skladu sa članom 97, a one se 
odnosi ipak na pojašnjenje  satvova i ispravki navoda iz izlaganja  koji su bili. Vi ste ipak slali 
određene poruke i ostale stvari, ja sugerišem svima zbilja da pokušamo da radimo u skladu sa 
Poslovnikom. Neću napominjati o javnoj sceni, kao što znate jedan smo od rijetkih parlamenata 
koji radi takoreći u stalnom zasijedanju. Tako da je svako u prilici da prezentira svoje stavove i 
komentariše određene stvari.  
 Tako da dajem sad riječ gospodinu Rakočeviću, daću vam poslije, daću vam na kraju, ne 
brinite. 
 



 
 MILUN ZOGOVIĆ (12.05.20 13:24:10) 
 
 Potpredsjedniče Parlamenta, vi nijeste upozorili kolegu Rakočevića, kad je ovdje prijetio o 
hapšenjima i ne znam ti ja čime. Nemojte da nam prijetite mi se vas ne bojimo, jednostavno 
batalite to, jer ćete dovesti baš do toga da se mjerimo, a to nije nama nikakav problem, to budite 
sigurni. Jer, mi čuvamo čast, obraz i golo poštenje, a vi ono što ste krali 30 godina. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:24:32) 
 
 Hvala. 
 Obično neko na taj način kao što priča kao vi ne voli tu vrstu obračuna, ali nije važno, ima 
prilike i za to, i svako može da dobije to što želi. 
 Gospodine Rakočeviću, izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (12.05.20 13:24:49) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Uvaženi kolega Zogoviću, tonom kojim se obraćate ne meni nego bilo kome od nas nećete 
postići to da nivo vaših argumenata bude jači. Naprotiv, uglavnom je obrnutim redom. 
 Iako ne volim tu sintagmu, vi i ja pripadamo kažem kategoriji mladih političara. I svakako vi i 
ja ćemo po biološkoj stvari takoreći i stanju stvari ovdje biti duže od mnogih naših kolega.  
 Pa samim tim ćemo vi i ja, odnosno generacija kojoj pripadamo graditi ovu državu. Zbog 
toga smatram da bi ipak trebao i vaš diskurs da bude sličan mome. Jer, ja nijesam optuživao 
nikoga, nijesam spočitavao vama ništa već sam pozivao na eventualnu mogućnost da politički 
sarađujemo, ne u koaliciji vladajućoj ne, bićete u opoziciji, mi ćemo biti na vlasti, to svi znamo. Ali i 
tada, možemo da sarađujemo na dobrobit države Crne Gore. Ali, prva stvar i ključni preduslov da 
bi sarađivali i da bi, zašto da ne, u nekoj dužoj perspektivi i bili dio vlasti morate prvo da priznate 
državu Crnu Goru, pa onda  da se predstavite građanima kao odgovorni za vršenje vlasti u toj 
državi Crnoj Gori.  
 Ja nijesam naravno, govorio o hapšenju bilo kakvom, ali sam govorio o sankcionisanju 
skladno zakonu svakoga ko zakon prekrši. I šta je to, šta je sporno tu? Dakle, o jadu se cijeli svijet 
zabavio da održi zdravlje građana u određenim državama i onda se sada javljaju neki dobrovoljci 
da to zdravlje ugroze ne bi li politički profitirali. Ja sam o tome govorio. Zaista, smatram da će 
institucije odgovoriti tome na način na koji trebaju, jer je to kršenje zakona i mjera.  
 Dosta je ovdje  toga rečeno, ali ja bih se usaglasio sa vama, samo kada biste imali bolje 
rezultate u lokalnim sredinama gdje ste dobili šansu da vršite vlast, pa onda nama da govorite o 
tome da li smo mi dovoljno dobro vodili politiku u onim oblastima za koje su nam građani dali 
povjerenje. A ja ću vas podsjetiti da u ovih 15 godina, zajedno sa svima koji su učestvovali u 
kreiranju politika za to vrijeme smo napravili ozbiljne rezultate, ozbiljne rezultate.  
 Ja ne pamtim to vrijeme kada je ova država bila najmanje razvijena od svih država u bivšoj 
Jugoslaviji. Sada imamo ekonomski najrazvijeniju državu na Zapadnom Balkanu, najrazvijeniju. 
Da li je to dovoljno dobro da li nas zadovoljava dobro to? Ne. Ali, ćemo se oko toga usaglasiti 
naravno, razumijem da se nećemo usaglasiti u političkoj radnji, ali kada isključimo ove mikrofone 
usaglasite se vi sa mnom u mnogo čemu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:28:08) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Rakočeviću. 
 Poslanik Rakočević je odgovorio na komentar koji je imao od poslanika Demokratskog 
fronta. Na izlaganje šefa Poslaničkog kluba DPS-a gospodina Nikole Rakočevića poslanik 
Mugoša, predstavnik SD-a, imao je komentar. Izvolite. 



 Poslaniče Mugoša, samo trenutak ja tražim od kolega iz opozicije, da zbilja omoguće 
poslanicima iz pozicije da budu koncentrisani i da iznesu svoja izlaganja, da omoguće da imamo 
završne riječi i obraćanja u ime poslaničkih klubova, kao i predstavniku obrađivača i u skladu sa 
tim pozivam kolege poslanike da se pripreme za tu diskusiju. Računam da ćemo za otprilike pola 
sata završiti ovu tačku dnevnog reda, kako bi bili u mogućnosti da nastavimo dalje sa dnevnim 
redom.  
 Dajem riječ poslaniku Mugoši. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (12.05.20 13:29:18) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
            Uvažene poslanice i poslanici poštovane građanke i građani, 
 Negdje sam u izlaganju kolege Rakočevića čuo, mada se nijesam pronašao, iako je to 
možda bila imputirano Socijaldemokratama, da je neodgovorno što su afirmativno govorili o mjeri 
da oni ljudi kojima je zatvorena djelatnost u ova dva mjeseca, ne svojom voljom nego odlukama 
nadležnih organa, ne budu u obavezi da plaćaju porez na dohodak fizičkih lica. Ja zaista  i kad 
sam obrazlagao taj naš stav rekao sam da ne podržavam nečiji predlog, nego podržavam 
svojstav, koji sam rekao i predstavnicima Vlade u susret kreiranju drugog paketa mjera i tada sam 
njima rekao da smatram da to treba uraditi. Ukazao sam i na određene manjkavosti toga predloga 
zakona koji ne bi doveli do očekivanih efekata, sugerisao u kojim djelovima treba eventualno 
promijeniti zakon. Uostalom i Vlada u svom mišljenju nije ništa negativno rekla o toj mjeri, nego je 
smatrala da treba sagledati efekte pa donijeti tu odluku.  
 Ja ne mislim, ako se razlikujete u određenom segmentu ekonomske politike od nekoga da 
je on neodgovoran da ste vi odgovorni. Svako ima pravo da sagledava ekonomsku politiku na svoj 
način, svako ima pravo da zastupa određene interese u dijelu ekonomije. Mi smo sa vama 
saglasni oko dosta stvari, ali u ekonomiji ima stvari oko kojih nijesmo saglasni, mislim da je to 
dobro, i to treba tako da bude.  
 Ja ću vam reći oko poreza na dohodak fizičkih lica, i to sam rekao prije nekoliko dana, ta 
mjera bi koštala "manje od milion eura" za dva mjeseca državu, a ukoliko ta mjera ne bude 
sprovedena desiće se da pare iz legalnih tokova pođu u nelegalne tokove, jer će poslodavci, i to je 
realnost, dati na ruke za poslove određena sredstva, i to će biti dio sive ekonomije. Tako da u tom 
dijelu čisto negdje sugestija svima nama kad ocjenjujemo nečije stavove da budemo oprezniji, iz 
prostog razloga što i ako nijesam sagalasan sa nekim, ako on to argumentuje, ako vjeruje to, ja ne 
mogu reći da je to znak njegove neodgovornosti nego je to znak različitosti u razmišljanju. 
 Tako da u tom dijelu može se desiti da Vlada za par mjeseci i to otpiše. I onda bih ja sad 
morao da govorim da li je u pitanju odgovornost ili ne odgovornost. Samo eto moja sugestija svima 
da razlike ne znače ništa loše, nego razlike treba posmatrati u kontekstu bogatstva i sa tim bih 
završio ovu po meni nepotrebnu polemiku. Ne znam, nije mi čak bilo ni jasno dovoditi SD u taj 
kontekst, ali eto imao sam potrebu da kažem da to nije podržavanje nečijeg predloga nego to je 
stav SD-a koji je javno saopšten predstavnicima vlasti, odnosno Vlade u susret kreiranja paketa 
mjera podrške privredi i građanima.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:32:51) 
 
 Hvala. 
 Imamo sada, kao što ste vidjeli, komentare, kako smo rekli mlađih poslanika koji moraju 
imati posebni senzibilitet, jer na njihovim leđima će biti ova država u narednom periodu. 
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (12.05.20 13:33:02) 
 



 Saglasan oko toga da razlike između nas trebaju da budu kažem prigrljene. Međutim, samo 
onda ako ishodište tih razlika bude kompromisan stav koji ima za cilj da produkuje neko dobro. 
Ako, ipak te razlike su na nivou odgovornog ili neodgovornog predloga, onda mislim da treba na to 
i ukazati. Tu ne mislim na razlike između SD-a i DPS-a, jer o tim razlikama svjedoči  rad u 
Parlamentu, tih razlika je dosta iz razloga što smo mi demokratska koalicija imamo različita 
gledišta u odnosu na Bošnjačku stranku u odnosu na HGI, u odnosu na SD, u odnosu albanske 
partije povodom određenih stvari, ali ključne, strateške interese države Crne Gore i građana 
države Crne Gore zastupamo svi u ovoj koaliciji. Zbog toga smo koalicioni partneri, zbog toga smo 
politički prijatelji i zbog toga ćemo  prijatelji i koalicioni partneri ostati i nakon izbora 2020.godine.  
 Međutim, ipak mislim da treba stvari nazvati svojim imenom. Ako ja kažem da je prijedlog 
koji su nam uputile kolege iz opozicije ekonomski neodgovoran, onda stojim iza tog stava, jer ga 
smatram ekonomski neodgovornim samo iz jednog razloga što država Crna Gora, zapada u 
ozbiljnu ekonomsku krizu. I ta ekonomska kriza koju ćemo dobro osjetiti ove jeseni, i narednih 
godina, i ako ćemo raditi na tome da to ne budu teške posljedice, e ona zahtijeva odgovorno 
ponašanje. Ona zahtijeva da u ekonomskom smislu zanemarimo sve one slatkorječive prijedloge 
koji će imati za cilj da se dodvore biračima, a eventualno će urušiti ekonomski sistem. Ako samo 
imamo na umu podatak da je do sada 1.785 pravnih lica zatražilo odgađanje poreskih obaveza u 
iznosu od 10,5 miliona, onda ćemo doći do podatka da i ovi prijedlozi koje nam predlaže opozicija 
nijesu baš na nivou od par stotina hiljada ili milion eura, nego malo veći. 
 Zaključujem s tim, razlika koju imamo povodom ovog zakona mi iz Demokratske partije 
socijalista iz SD-a ne ukazuje na bilo kakvo političko mimoilaženje, pokazuje na još snažniju 
saradnju u narednom periodu. Jer, svakom partneru treba onaj drugi preko puta njega koji ima 
svoj stav, koji ima svoje gledište i samo na taj način će dopuniti onog koji je preko puta njega. 
 Dakle, zbog toga ohrabrujem  da budemo različiti, ali ipak da strateške interese i 
odgovornost prigrlimo kao zajedničke vrijednosti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:36:38) 
 
 Zahvaljujem šefu Poslaničkog kluba DPS-a gospodinu Rakočeviću. 
 Na ovaj način smo završili komunikaciju koju je imao sa poslanicima Mugošom i 
poslanikom Zogovićem.  
 Sada imamo redosljed, kao što sam najavio, Andrija Nikolić, poslije toga predstavnik DF-
a,DPS-a i obrađivača.  
 Dajem riječ Andriji Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (12.05.20 13:36:56) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Poštovani građani Crne Gore, samo jedna mala dilema koju želim da  mi otklonite, 
potpredsjedniče, 
 Da li je ovo završna diskusija u ime kluba ili mislite na završnu dikusiju ili mislite na 
diskusiju redovnu u okviru DPS-a, pošto sam ja već imao diskusiju na ovu tačku dnevnog reda. 
Shvatio sam da je završno izlaganje ostalo na meni, na DPS-u.  
 Tako da ukoliko DPS govori kroz završnu riječ u redu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (12.05.20 13:37:54) 
 
 Gospodin Mandić, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (12.05.20 13:37:56) 
 



 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Ja želim prvo svima vama da čestitam današnji praznik Svetog Vasilija Ostroškog, slava 
mu i milost, čovjeka i sveca koji se proslavio, tako što je uspio u svom životu da izdrži sve one 
izazove sa kojima se suočavao. I sve vas pozivam da pročitate Žitije Svetog Vasilija ostroškog da 
vidite koliko je sličnosti bilo u njegovom vremenu i u današnjem vremenu. I tada je bio pritisak na 
pravoslavni narod na srpski narod u Crnoj Gori i u Hercegovini, da se turče i latine. On nije to 
prihvatao, mnogi jesu, on to nije prihvatao i došao je u onu pećinu tamo u Ostrogu gdje i dan 
danas, više od 300 godina nakon njegove smrti,  svi dolazimo  i poklanjamo se i očekujemo od 
njega podršku, zaštitu. I imamo hiljade i hiljade primjera kako nam je pomogao, i to ne samo nama 
pravoslavcima, pomogao je svima koji su mu se molili, i to je važno za nas kao narod, to je važno 
za svakog čovjeka.  
 Naš mitropolit Amfilohije danas je tamo služio službu, mnogo je ljudi bilo u Ostrogu, mnogo 
je ljudi vraćeno da ne dođe do Ostroga zbog izgovora koje je koristio izvjesni NKT da sačuvaju 
građane Crne Gore od širenja zaraze. A u Ostrogu su ljudi uvijek dobijali pomoć, podršku, odgovor 
na molitve koje su polagali svetom Vasiliju Ostroškom, koje su polagali bezgrešnom čovjeku i 
Bogu Isusu Hristosu, i mi smo danas evo kao Demokratski front prosto ponosni što smo dio te 
velike tradicionalne istorije Crne Gore.  
 Kada govorimo o istoriji Crne Gore, kada govorimo o prošlosti koja u suštini određuje i našu 
budućnost, jer kada pričamo o prošlosti, ne pričamo samo o prošlosti da bi bili neko ko nabraja 
faktografske podatke, nego neko ko zna kojim su putem krenuli naši preci i šta mi kao njihovi 
potomci treba da uradimo da bi naši potomci nastavili tamo gdje smo mi stali.  
 Danas Nova srpska demokratija, a ja imam čast da sam na čelu Nove srpske demokratije 
slavi krsnu slavu Svetog Vasilija Ostroškog, to smo naslijedili od nekadašnje Srpske narodne 
starnke koja se ujedinila sa Narodnom socijalsitičkom strankom pokojnog Momira Bulatovića, i od 
Narodne stranke koja je bila prva politička organizacija u Crnoj Gori 1906.godine i čiju tradiciju mi 
baštinimo kao Nova srpska demokratija, prosto srećni i ponosni da možemo da kažemo da smo 
na pravom putu i da pripadamo jednoj velikoj priči koju su pokrenuli naši preci, a koju mi u našem 
vremenu samo dodajemo ruka ruci i računamo da će sjutra neka mlađa generacija nastaviti tamo 
gdje smo mi stali.  
 Danas od Herceg Novog i Kotora pa do Pljevlja svi slavimo. Mnogo sam srećan. Šalju mi 
fotografije naši članovi opštinskih odbora, naši sveštenici Srpske pravoslavne crkve režu slavske 
kolače, naši ljudi pjevaju pjesme, svi se raduju krsnoj slavi. Mi smo ovdje u poslaničkom klubu 
organizovali takođe proslavu krsne slave Nove srpske demokratije. I zahvalio sam  našim 
kolegama iz Demokratskog fronta koji su zajedno bili sa nama. Želimo da nastavimo tamo gdje je i 
počelo, želimo da nastavimo tamo gdje je neko stao prije nas i želimo da dodamo nekima novima 
ono što smo mi držali u jednom vremenu kada smo se pitali i kada je zavisilo od nas.  
 Ja sam nakon referenduma 2006.godine u Kučima u jednom pravoslavnom kraju, u jednom 
selu Dučići saopštio, pošto su oni bili jedino pravoslavno mjesto gdje su svi ljudi glasali za 
zajedničku državu, da su oni Čevo našeg vremena, to je bilo 2006.godine. Veliki ljudi, veliko 
mjesto, vrlo složni, kao što je Čevo nekada bilo najveće mjesto. A a da mi se danas ne naljuti 
Milutin Đukanović koji je s Čeva i da mi se ne naljuti onaj tajnovidac iz Bajramovice ili onaj, kako 
se zove što drži kafanu na Čevu, mislim da se zove Vuko Vukotić, Dučići su bili Čevo našeg 
vremena. Danas Cetinje našeg vremena, a mene često prozivaju da nešto ružno govorim o 
Cetinju i nastavak Cetinja, našeg vremena je Nikšića. Večeras je litija u Nikšiću, obilježavana 
godinama.  I siguran sam da će oni koji su danas Cetinje našeg vremena večeras u 18 sati da 
odaju počast i iskažu poštovanje prema zaštitniku grada Nikšića, a to su građani Nikšića  kojima 
će se pridružiti poslanici Demokratskog fronta. Bićemo večeras u Nikšiću. I pozivam sve one 
dobre ljude koji poštuju  Svetog Vasilija Ostroškog, koji znaju šta je naše utemeljenje i  koji znaju 
šta je put kojim treba da idemo, da taj današnji Nikšić, koji je daleko nadvisio današnje Cetinje, 
odgovori onome što su bili preci današnjih Cetinjana. Mene, čak i u našem klubu, neko opominje 
možda si preoštar prema Cetinju, ali ja kažem nijesam preoštar prema Cetinju, žao mi je jedino što 
preci Cetinjana ne mogu da ustanu, onih pet brata, pet Martinović i Vuk Borilović i svetorodna 
dinastija Petrovića i da malo porazgovaraju sa vlastitim potomcima mislim da bi bilo veoma 
interesantan dijalog sa kojim bi se mogli suočiti ovi današnji potomci kada bi ih pogledali njihovi 
veliki i slavni preci. Cetinje našeg vremena Nikšić. Vjerujemo u vas, Nikšićani, vjerujemo da ćete 



večeras dati odgovor kakav očekuje čitava Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:45:04) 
 
 Na ovaj način smo završili izlaganje poslanika Mandića. 
 Sada dajem riječ poslaniku Andriji Nikoliću, a zamolio bih poslanike DF-a da se pridržavaju 
rastojanja, jer ste to narušili, a vjerovatno niste bili u sali pa možda niste, dobro nemate svi maske. 
To je moja sugestija da poštujete odluke. 
 Hvala vam što poštujete i prihvatate sugestije. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (12.05.20 13:45:29) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Gvozdenoviću. 
 Evo i ove završne riječi su najbolja ilustracija da Crnoj Gori fali nova energija, fali nova, 
riječ, fali modernost, fali na nova generacija boraca za savremenu Crnu Goru. 
 Danas u završnoj riječi  na temu koju je kandidovala opozicija govoriti iznova o Cetinju 
sugeriše nešto sasvim drugo i ja mislim da vi imate problem sa Cetinjem u tome što vaša 
interpetacija istorije ne važi na Cetinju. Ja mislim da je to osnovni problem sa kojim se suočava 
vaša politika, a ako nema svoju utemeljenje u Cetinju u rodnom mjestu Crne Gore, cnogorske 
slobode i crnogorske nezavisnosti, onda, rekao bih, vaše istorijsko tumačenje na osnovu kojeg 
crpite vaš politički program ne stoji ili makar ne može da stoji u onom dijelu Crne Gore za koji vi 
kažete da je tradicionalna Crna Gora, da je jezgro Crne Gore Petrovića itd. Dakle, mislim da je u 
tome osnovni problem. Kao što prepoznajem u vašoj diskusiji kroz poziv na litije da vi zapravo 
kroz litije i kroz vjerujući narod koji se okuplja na tim litijama pripremate političku platformu za 
izbore. Vi ste na taj način potvrdili da ste u izbornoj kampanji, naravno to je legitimno, kao što je 
legitimno da građani Crne Gore, budu upoznati sa tim, da imaju naše viđenje vaše politike i da se 
u odnosu na to viđenje opredjeljuju.  
 Rekao sam da Crnoj Gori treba nova energija. Šta sam pod time podrazumijevao? Jedan 
od političara sjećam se u noći predsjedničkih izbora je kazao ulazimo u treću deceniju 
nesmenjivosti vlasti. Istog trenutka sam pomislio kako ulazimo u treću deceniju nesmjenjivosti 
lidera opozicije. Demokratska partija socijalista, uz sve svoje nedostatke, u kontinuitetu, između 15 
i 20 ili više godina, ovo govorim kao hronolog politike, ne kao neko ko pripada toj politici, u 
kontinuitetu osvaja između 40% i 55% biračke podrške, u kontinuitetu. Dakle, Demokratska partija 
socijalista  kroz to vrijeme, kao i u današnjem mandatu, prepoznaje potrebu da se mijenja, da se 
usavršava i da se prilagođava vremenu u kojem živimo. Ne, nema potrebe da mi mijenjamo Mila 
Đukanovića, jer je Milo Đukanović savršeno svjestan da su promjene neophodne i da su promjene 
dio moderne politike. Zato su ovi mladi ljudi u klupama Demokratske partije socijalista, gospodine 
Mandiću, i zbog toga su rekao bih izvučeni iz raznih sfera crnogorskog društva, neko iz medija, 
neko sa fakulteta. Dakle, prepoznati su ljudi koji su spremni da brane savremene vrijednosti Crne 
Gore. Ja nemam problem sa da kažem tim što vi insistirate na vašem tumačenju  istorije, zaista 
nemam problem sa tim, ali morate da znate da je srpstvo u Crnoj Gori o kojem govorite za ideju, 
suštasvenu ideju imalo slobodu i nezavisnost Crne Gore. Ne nestanak Crne Gore, ne njeno 
stapanje u neke druge velikodržavne okvire. Ne, imalo je Crnu Goru.Da je kralj Nikola, da je kralj 
Nikola želio da prisajedini Crnu Goru Srbiji  on bi to uradio za vrijeme vladavine. Ne bi bio prognan 
od strane ideoloških sljedbenika politike koju vi danas zastupate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:50:06) 
 
 Ja sam u kominikaciji sa predsjednikom poslaničkog kluba, mimo nekih prijavljenih, 
obezbijedio ovakvu vrstu komunikacije. Mislim da bi trebali da na ovaj način ispoštujemo. 
 Poslanica Savković se bila javila na izlaganje poslanika Mandića. Ja to nisam dopustio. 
Tako očekujem da svi to uradite, to je praksa koju imamo prilikom završnih riječi. Ja mislim da bi 



bilo red da damo poslaniku Konjeviću, koji je jedan od predlgača da vi imate pravo, ali morate mi 
reći gdje sam prekršio Poslovnik. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (12.05.20 13:51:02) 
 
 Želim vama da se obratim iz prostog razloga što u završnoj rijeli ja nijednom nisam pričao o 
DPS-u. Ja sam pričao o Cetinju, o Nikšiću, o vremenu referenduma i posle referenduma, a 
poslanik DPS-a koji je govorio u ime te stranke sve vrijeme se obraćao meni. Ja vas molim 
dozvolite da odgovorim, jer ja misli da mnogo onoga što sam ja rekao da je falsifikovano, da nije 
saopšteno na pravi način, da određene uvrede vezano za smjenjivosti i nesmjenjivosti. Mi smo 
Demokratska stranka kod nas može svakog časa potpisima članova Glavnog odbora ili Skupštine 
da se neko smijeni. Nije to nikakav problem. Znači, samo treba da ima volja kao što sam ja 
primijetio danas kod vas volju, izvinjavam se, kao što sam ja primijetio kod vas danas volju da 
mijenjate vaše partijsko rukovodstvo. Meni to ne smeta. Ja vas ohrabrujem. I neka i ovi mladi u 
našoj stranci mijenjaju partijsko rukovodstvo. Ono što je bitno molim Vas, gospodine 
Gvozdenoviću,  i što je bila moja ključna poruka večeras će Nikšić   koji je naslednik po meni onog 
nekadašnjeg Cetinja kojeg ja veoma poštujem i kome se divimo svi zbog njegove velike istorije i 
stare Crne Gore, Nikšić kao naslednik te misli i te ideje, u kome se nalaze i veliki intelektualci i 
veliki radnici da će dati ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:52:42) 
 
      Moraćemo dati  pravo Andriji Nikoliću minut i na taj način ići dalje iz razloga, jer niste 
ispoštovali to i dobija minut i on proceduralno. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (12.05.20 13:53:27) 
 
 Dakle, teško da bi bilo šta moglo da stane u odgovor na ovu kratku polemiku, osim da su 
naše pojedine teme anahrone i prevaziđene i da ih kao političari veoma često koristimo ne bismo li 
držali monopol nad određenim političkim idejama. Ja poštujem pravo da vi smatrate da ste 
ekskluzivni zastupnik  interesa Srba u Crnoj Gori, ali isto tako smatram da mi imamo pravo kao 
izabrani predstavnici građana i parlamentarna većina da brinemo o strateškim i nacionalnim 
interesima Crne Gore, jer su nam za to dali povjerenje građani Crne Gore. Dakle, vi ste kolega 
Mandiću, još uvijek  uvijek politička manjina. Možda ćete vi na nekim narednim izborima iz manjine 
preći u većinu, ali vaša pozicija u sali je sada takva da ona iole pismenom političkom čovjeku 
sugeriše da ste vi opozicija. Ja bih volio da ste vi konstruktivna opozicija, opozicija koja u svojim 
razlikama sa vladajućim partijama doprinosi nekom novom kvalitetu, nekoj novoj produktivnosti, 
nekom novom političkom mišljenju koje treba da ima svoju refleksiju na budućnost Crne Gore. 
Jedino što primjećujem u vašim diskusijama je da veoma često i veoma revnosno se pozivate na 
prošlost Crne Gore i da iz te prošlosti uzimate ono što vama odgovara.  
 Ja vam sugerišem da poradite, sasvim dobronamjerno, ne da bih imao uticaj na vašu 
politiku,  na modernosti i na uvođenju novih ljudi, mislim da će to biti ljekovito. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 13:55:45) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ obrađivaču. Prvo, ja očekujem od poslanika opozicije da ne dobacuju iz svojih 
klupa. 
 Druga stvar, tražio sam informaciju od sekretarijata i rečeno mi je da je dogovor koji je 
napravljen sa Demokratskim frontom da vas ima pet u sali, a sad vas ima 5+ tako da vas ima više, 
pa vas molim zbilja da poštujete distancu, zaštitite jedan sebe od drugih. Mislim da je to za vas 



dobro.  
 Nisam vas ja istjerao, gospodine Đukanoviću, ja samo tražim da poštuju pravila da vi 
iskoristite svoj autoritet i da obezbijedite to što dogovorite sa generalnim sekretarijatom, ja 
očekujem i od drugih da poštuju to, koliko vidim u sali da se to poštuje, to je prije svega zbilja u 
interesu vašeg zdravlja. 
 Sad dajem riječ Aleksandru Damjanoviću koji je takođe tražio proceduralno. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (12.05.20 13:56:56) 
 
 Ja ću iskoristiti, naravno, pravo iz člana 97 stav 4 Poslovnika u kome je propisano da nakon 
završenog pretresa, a prije završne riječi predstavnika predlagača, klub poslanika koji to želi ima 
pravo da preko svog predstavnika izloži stavove kluba u trajanju do tri minuta. To ću uraditi u ime 
posebnog kluba poslanika, jer sam strpljivo slušao ovu raspravu koja je često izlazila iz okvira 
onoga što smo trebali da raspravljamo, i u želji, naravno, da  negdje tu raspravu vratim u te okvire 
i da dam stav u odnosu na predlog kolege iz SDP. Hvala vam. 
 Hvala vam, potpredsjedniče. 
 Naravno da se ja pridružim i čestitam dan Svetog Vasilija Ostroškog svima onima koji slave 
taj dan, da čestitam i dan pobjede koji smo imali prilike da proslavimo u subotu, naravno nismo 
mogli ovdje javno to da uradimo i iskažemo očekivanja da ćemo iduće godine ta dva praznika 
zaista slaviti u istinskoj slobodi, dakle svi u Crnoj Gori.  
 U odnosu na ovaj predlog, gospodine Konjeviću, kao predlagaču, ja sam rekao da poštujem 
ideju i namjeru i da će posebni klub poslanika podržati, naravno, vaš predlog, uz sugestiju da se 
eventualno do glasanja pokušaju napraviti neke tehničke izmjene koje bi onemogućile Vladu Crne 
Gore da koristi diskreciono pravo i u onom drugom dijelu vašeg predloga zakona određuje kome i 
na koji način da primijeni ove mjere vezane za oslobađanje poreza i doprinosa. Kad kažem 
oslobađanje, to mislim uslovno rečeno, jer je jasno i vama i nama da ovi doprinosi moraju biti 
plaćeni. Mene naravno čudi što je iz klupa, prije svega predstavnika vladajuće koalicije, pokazana 
skepsa u odnosu na vaš predlog, iako je ovo jedan od pokušaja da se mjere koje se uvode za 
saniranje posljedica pandemije uvedu u pravni okvir i da se predlozima zakona rješava ono što 
Vlada do sada nije rješavala pomoću predloga zakona. Da podsjetim, Vlada je sve odluke, i prvi i 
drugi paket mjera i ovaj treći koji se njavljuje, donijela i donosi bez izmjena pojedinih zakona, uz 
tanak pravni legitimitet na način da se sve mjere predlažu u skladu sa Zakonom o kontroli državne 
pomoći i o ravnomjernom regionalnom razvoju. Vidjećemo kakva će biti sudbina takvog načina 
predlaganja ovih mjera.  
 Želim samo jasno da podvučem da nema potrebe skepsi iz klupa predstavnika  vladajuće 
koalicije, ovdje se samo radi o pokušaju da se učini nešto što je već djelimično učinjeno kroz mjere 
Vlade. Vlada je,  da podsjetim, prvo na tri mjeseca oslobodila od obaveze poreza i doprinosa 
takozvane zatvorene djelatnosti, odložila, dakle odložila obavezu za april, maj i za mart, a onda je 
donijela mjeru o plaćanju doprinosa srazmjerno minimalnoj zaradi. Dakle, te dvije mjere moraju biti 
konzistentno, očekujem da to Vlada do kraja završi da nam saopšti precizne informacije, a ovdje 
se govori o plaćanju doprinosa, kroz oslobađanje poslodavaca, od strane Vlade, srazmjerno 
prosječnim dohocima. To je veoma mala razlika između onoga što je plaćanje doprinosa i poreza 
za minimalne zarade, odnosno plaćanje doprinosa i poreza za neke posječne realne zarade koje 
se predlažu kroz predlog kolege iz SDP-a. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:00:16) 
 
 Hvala, gospodine Damjanoviću. 
 Sada dajem u ime obrađivača, kao što je najavljeno, poslanik Konjević. Izvolite poslaniče 
Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (12.05.20 14:00:26) 



 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Poštovani građani, poštovani privrednici, poštovani kolege poslanici, članovi Vlade,  
 Štošta smo imali priliku, kad kažem štošta mislim na različite teme, da čujemo u ovih 
nekoliko dana rasprave o ova dva prijedloga zakona.  
 Ja ću se, naravno, osvrnuti samo na ono što se ticalo direktno dva naša prijedloga, a ona 
su imala vrlo jednostavan cilj - da afirmišemo jedan fer princip za koji bi se svako zalagao od nas u 
ovoj sali da se bavi biznisom. Svi bismo se mi zalagali da, ukoliko nam je neko zabranio da 
radimo, opravdano ovoga puta, dva mjeseca i samim tim nam onemogućio ostvarivanje bilo kakvih 
prihoda, mi bismo se, takođe, zalagali da one obaveze koje imamo prema državi budu oslobođene 
od strane države koja nam je zabranila da radimo. Ja mislim da ovome principu teško da može iko 
naći primjedbu ni na logičkoj ni na bilo kojoj drugoj ravni.  Nijesam čuo nijednu kritiku prema ovom 
predlogu.  Ono što sam stekao utisak jeste da vladajuća većina ne želi ovo da podrži iz razloga što 
nije trenutak, kako jedan broj poslanika govori ili kako drugi broj poslanika govori da je to 
ekonomski neodgovorno. Ja mislim da nije ekonomski neodgovorno ako afirmišete princip, ako 
nekoga sputavate ili zabranite mu da radi, onda valjda taj ne treba da plaća obaveze prema državi 
u vremenskom intervalu u kojem nije radio. Ja vam tvrdim i ponavljam tu tezu, svako od nas u ovoj 
sali da se bavi privatnim biznisom i da je bio u toj situaciji zalagao bi se za ovo isto što smo mi 
ovdje predložili. Prema tome, niti ima ekonomske odgovornosti, naprotiv, radi se o odgovornosti i 
afirmisanju elementarnog principa. Mi smo pozivali poslodavce da ne otpuštaju radnike. To je 
dobra poruka, svi smo to radili ovdje. Mi smo pozivali poslodavce da ova dva mjeseca isplaćuju 
zarade veće od minimalnih kao mjera društvene odgovornosti i neke vrste, da kažem, zadržavanja 
socijalne kohezije u društvu. I kako mi to sad vraćamo poslodavcima? Tako što im kažemo za ovu 
razliku koju ste od minimalne do pune plate iako nijeste radili treba da platite poreze i doprinose. 
Ja mislim da nije to fer, ja mislim da to nije fer. I mislim da svi oni odgovorni poslodavci, ovo je 
usmjereno prema njima, koji su isplaćivali plate u ova dva mjeseca veće od minimalne zarade 
koliko im je subvencionirano, govorim o zatvorenim djelatnostima, mislim da nije fer prema njima 
da im se ovaj trošak dodatno nameće. Ovo nijesu normalne okolnosti, sami to znate, i trebalo im je 
izaći u susret kroz usvajanje ova dva naša prijedloga zakona. 
 Mislimo da je ovaj zakon bio dobra prilika da pokažemo građanstvu da se oko nečega u 
ovom parlamentu možemo dogovoriti. Najbolja poruka za crnogorske građane bi bila da smo 
jednoglasno usvojili ovaj zakon. Ne za to što ga predlaže Socijaldemokratska partija, vi ga 
predložite sjutra, ja ću takođe pozvati da ga jednoglasno u ovom parlamentu usvojimo. To bi bila 
dobra poruka da oko nekog pitanja dođemo do konsenzusa. Vi ste se opredijelili za jednu drugu 
strategiju. Mi smo predlagali zakon da se ne obračunavaju kamate tokom moratorijuma, vi ste rekli 
da je to populizam, a taj populizam, figurativno rečeno, natovarili na leđa crnogorskih građana i 
privrede. Do 36 miliona eura u ova tri mjeseca građani i privreda u uslovima krize platiće 
moratorijum. Mi smo predlagali da se rasterete poslodavci u svom redovnom poslovanju od 
doprinosa. Takođe, to odbijate ostaćemo država koja ima najveće opterećenje za doprinose 
prema radu. Mi smo predlagali da se poveća minimalna  zarada. Vi kažete populizam, Hrvati 
tokom krize sa 420 povećaju na 530. Mi vas molimo da već godinu i po dana neko krije, vjerovatno 
ministar rada i socijalnog staranja, izvadite taj Zakon o PIO gdje bi se uvećale penzije. To odbijate 
kad predložimo. Mi smo predložili, kao mjeru rekao bih, odgovorne socijalne politke da se 
posebnim kategorijama penzionera koji imaju penzije do 288 eura i za 40.000 nezaposlenih isplati 
pomoć od 222 eura. Vi nama kažete da je to neodgovorno i da je to populizam.  
 Kolege, ova pomoć penzionerima i nezaposlenima košta onoliko koliko jedan crnogorski 
tajkun duguje poreza ovoj državi, tačno 20 miliona eura. Prema tome, nije neodgovoran i 
populistički naš prijedlog nego je socijalno odgovoran, a neodgovorno je kada neko može da bude 
privilegovan pred zakonom. Ponavljam vam što kaže američka ambasadorka upravo za ovakve 
okolnosti: "Institucije treba da obezbijede da oni koji krše zakon, a on ga krši, za to odgovaraju. 
Vlasti moraju više nego ikad udvostručiti napore da se pridržavaju ne samo slova već i duha 
zakona koji garantuje nezavisno i nepristrasno pravosuđe i tužilaštvo." Prema tome, to je 
neodgovorno, to je diskriminacija kada bilo ko zbog toga što je politički blizak nekome u ovim 
klupama može da bude dužan 20 miliona eura poreza. Sada se vi svi pravite i niko ne poznaje ko 
je Vektra Jakić. Vektra Jakić je najveći crnogorski poreski dužnik koja ima privilegovani status i 



duguje građanima i privredi 20 miliona eura. Završiću sa jednom rečenicom koja najbolje 
odslikava, kad mi kažemo crnogorski tajkun vi se onda ljutite na nas. Ja ću vam citirati što je o toj 
sintagmi rekao jedan vaš kolega iz klupa. Kaže: "Crnogorski tajkuni obogatili su se na bazi 
socijalne nepravde kršenja zakona koji su sami izglasali i primjene grube sile, a sve im je to 
omogućavao njihov nedodirljivi status u Crnoj Gori". To je rekao jedan među vama, doduše u 
vremenu kada nije bio poslanik. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:07:50) 
 
 Čuli ste završno izlaganje gospodina Konjevića. Možemo da kažemo da nije se baš držao 
nekih dogovora koje bi trebalo da se drži oko završne riječi, ali većina poslanika ne žele da poštuju 
Poslovnik striktno već žele da to se tumači kreativno i dovode mene u nezgodnu situaciju, kao što 
kažu predstavnici opozicije, izuzev DPS-a.  
 Uvaženi građani, uvaženi poslanici, na ovaj način smo završili raspravu o Predlogu zakona 
o dopuni Zakona o doprinosima za obavezno socijalno osiguranje i ako vam se ponekad učinilo da 
govorimo potpuno neke druge teme, ali vjerovatno je to Parlament zahtijeva potrebu da se iskažu 
određeni politički stavovi, ali važno je i da čujemo određena viđenja i obrazloženja određenih 
zakonskih rešenja.  
 Zahvaljujem  svima koji su se držali dnevnog reda, zahvaljujem svima koji su na taj način 
pomogli građanima Crne Gore da bolje razumiju predloženo  zakonsko rešenje.  
 Na ovaj način smo završili pretres povodom ove tačke dnevnog reda i konstatujem  da je 
pretres završen, a izjasnićemo se naknadno.  
 U skladu sa utvrđenim dnevnim redom sljedeća tačka dnevnog reda na koju sad prelazimo 
je - Predlog zakona o privrednim društvima. Sa nama je ministarka  ekonomije Dragica Sekulić 
koja je ovlašćeni predstavnik Vlade i ja je pozdravljam u ime Skupštine Crne Gore. Takođe, tu je i 
generalni direktor Direktorata za industriju Goran Nikolić.  
 Uvaženi predstavnici Vlade, mi vas pozdravljamo i u skladu sa našom procedurom 
najavljujemo da su izvjestioci odbora - Momčilo Martinović, Zakonodavnog odbora i Nikola 
Rakočević, Odbora za ekonomiju, finansije i budžet. Otvaram pretres.  
 Da li predstavnik Vlade želi dati dopunska obrazloženja? Želi.  
 Dajem riječ ministarki Dragici Sekulić.  
 Izvolite, ministarko. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (12.05.20 14:10:16) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče, uvažene poslanice i poslanici,  
 Zakon o privrednim društvima reguliše pitanja osnivanja, upravljanja, restrukturiranja 
prestanka privrednih društava, kao i druga pitanja od značaja za njihovo funkcionisanje. Takođe, 
ovim zakonom se uređuje i pravni položaj drugih oblika obavljanja privrednih djelatnosti, a u 
crnogorskom pravu to su preduzetnik i dio stranog društva. Stoga sam Zakon o privrednim 
društvima predstavlja neizostavan segment i kamen temeljac ekonomskog zakonodavstva država 
baziranih na sistemu tržišne ekonomije. Jedan od razloga za donošenje novog zakonskog rješenja 
vezan je za veći broj izmjena i dopuna važećeg zakona koja su donijela poboljšanje u smislu 
primjene zakona, ali su i doprinijela tome da je njegova sistematika u značajnoj mjeri postala 
nejasna. Odatle i potreba da se donese novi zakonski akt sa novim konceptom i novom 
sistematikom. Dodatno ključno mjerilo za privremeno zatvaranje pregovora u Poglavlju 6 privredno 
pravo je upravo donošenje novog Zakona o privrednim društvima. Cilj je ali i obaveza Crne Gore u 
pretpristupnim pregovorima da ovaj zakonski akt bude u najvećoj mogućoj mjeri usklađen sa tzv. 
kompanijskim direktivama kao ključnim instrumentima prava Evropske unije u cilju harmonizacije 
nacionalnih kompanijskih prava i razvoja unutrašnjeg tržišta. Ujedno u okviru novog koncepta 
zakona kreira se kvalitetan koncept zaštite prava i vlastničkih interesa akcionara, posebno 
manjinskih, što značajno utiče na unapređenje i razvoj poslovnog i investicionog ambijenta. 
Posebno naglašavamo da su u pripremi zakona korišćena komparativna iskustva zemalja u 



regionu, kao i iskustva razvijenih evropskih zemalja. Što se tiče same izrade ovog zakona 
formirana je multiresorska radna grupa za izradu zakona u kojoj su učestvovali predstavnici 
Ministarstva finansija, Poreske uprave, Privrednog suda i Privredne komore Crne Gore. Tokom 
izrade zakona bila je dostupna podrška Njemačkog društva za međunarodnu saradnju - GIZ kroz 
angažovanje profesora sa Ekonomskog i Pravnog fakulteta. Tokom procesa izrade ovog 
zakonskog rješenja intezivno se razgovaralo sa privrednicima, a njihove komentare i sugestije 
većinom su uvažene ukoliko nisu bile u suprotnosti sa nekim drugim zakonima ili legislativom 
Evropske unije.  
 Prvi nacrt zakona utvrđen je na Vladi 6. jula 2017. godine. Zatim je održana javna rasprava 
u trajanju od 80 dana po osnovu koje je pristiglo preko 320 komentara od različitih institucija, 
privrednih društava, udruženja i pojedinaca. Nakon detaljne analize svih komentara u martu 2018. 
godine pripremljen je Predlog zakona koji je nakon toga usaglašen sa Sekretarijatom za 
zakonodavstvo i prošao kompletnu proceduru usaglašavanja sa Evropskom komisijom. U 
sadašnjem zakonu ne postoje odredbe o prekograničnom spajanju, što je logična posljedica 
činjenice da je prekogranično spajanje zapravo osmišljeno kao koncept razrade jedinstvenog 
tržišta Evropske unije.  Tako da će određena pravila koja se odnose na prekogranična spajanja biti 
nova u crnogorskom privrednom okruženju i usklađivnju u tom smislu je predstavljalo izazov 
prilikom pisanja novog zakona. Ta pravila uključuju pojednostavljena pravila o prekograničnom 
spajanju putem preuzimanja od strane društva koje posjeduje sve akcije društva koje je predmet 
preuzimanja, temeljno ispitivanje legalnosti prekograničnog spajanja, kao i učešće zaposlenih. 
Takođe, razrađene su zloupotrebe osnivača društva sa ograničenom odgovornošću i definisane 
su mogućnosti za sankcionisanje ovih zloupotreba.  
 Materija, odnosno pravna tekovima privrednih društava Evropske unije obuhvata brojne 
direktive gdje su sadržana pravila o osnivanju, registraciji i podjeli akcionarskih društava, domaćim 
i prekograničnim spajanjima, preuzimanju akcionarskih društava, pravima akcionara, registru, 
zahtjevima u pogledu kapitala i zahtjevima za transparentnošću poslovanja.  
 Novina u pravnom sistemu je uvođenje dvodomnog modela upravljanja. Dodatna vrijednost 
zakona i to što su uvrštene preporuke Evropske unije koje nisu obavezujuće, ali koje će znatno 
poboljšati zakon i obuhvata preporuke o politici naknada za direktore kotiranih akcionarskih 
društava, te preporuke u ulozi nezavisnih direktora i članova nadzornog odbora kotiranih društava, 
kao i komisija odbora ovih društava. Ove preporuke predstavljaju poželjna regulatorna rješenja 
određenih odnosa u oblastima koje regulišu. Primjena ovog najznačajnijeg zakona za poslovanje 
privrednih društava koja za cilj ima stvaranje uslova poslovanja koja će svim poslovnim subjektima 
omogućiti da postanu relevantan i ravnopravan učesnik na jedinstvenom ekonomskom evropskom 
prostoru, doprinijeće konkurentnosti i prosperitetu crnogorske ekonomije, odnosno dobrobiti 
biznisa i građana Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:15:21) 
 
 Zahvaljujem ministarki Sekulić. 
 Sada želim da vas obavijestim o daljim aktivnostima koje planiramo.  
 Sada pravo na riječ imaju predstavnici izvjestioca koji to žele, nakon toga imamo prijavljenih 
šest poslaničkih klubova koji žele da govore i 19 poslanika koji žele da uzmu učešće u diskusiji. 
Predlažem da radimo na sledeći način. Nakon izvještaja koji će nam podnijeti predstavnik Odbora, 
gospodin Rakočević u ovom konkretnom slučaju, predlažem da čujemo šest predstavnika 
poslaničkih klubova, a nakon toga da čujemo komentare na pitanja i ostale stvari obrađivača. U 
slučaju da bude zainteresovanih odgovora na taj komentar od šefova poslaničkih klubova, a u 
skladu s dogovorom da završimo do 15:00 časova, a sjutra da nastavimo s ovih 19 poslanika koji 
bi trebalo da uzmu učešća. Mislim da ste saglasni s tim. Mislim da ćemo uspjeti. Hvala vam. 
 Sada dajem riječ Nikoli Rakočeviću. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (12.05.20 14:16:40) 
 



 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Javio sam se kao izvjestilac da kratko informišem poslanike i poštovane građane, a ispred 
Kluba poslanika uvodnu riječ će imati predsjednik Odbora gospodin Sekulić.  
 Vrlo kratko. Na Odboru je konstatovano da se predloženim zakonom nastoje precizirati 
pravila i uslovi za utvrđivanje odgovornosti lica tzv. ključnih menadžera, odnosno direktora 
privrednih društava, kao i da je potrebno kreirati kvalitetan koncept zaštite prava i legitimnih 
vlasničkih interesa akcionara posebno manjinskih. Na Odboru smo, takođe, govorili o drugim 
aspektima zakona. Međutim, kako to na Odboru biva, razgovarali smo i o drugim aspektima 
ukupne situacije u kojem su privredna društva, pa valja napomenuti da smo razgovarali o tome, a 
naravno nismo došli do tog zaključka budući da smo u februaru održali sjednicu Odbora. Međutim, 
sada je red to napomenuti da je Ministarstvo ekonomije i kompanija ... kreirali aplikaciju za prijavu 
privrednih društava za subvencije. Aplikacija je vrlo uspješna, koliko imam informacije od pravnih 
lica koja vrše za mala, srednja i velika preduzeća prijave za subvencije izuzetno uspješno, čak u 
roku manjem od 24 časa se uplaćuju iznosi na račune zaposlenih, što treba pohvaliti i napomenuti 
ovdje.  
 Takođe, vrlo važno je, ono što smo govorili na Odboru, da trebamo poslati svi zajednički 
apel svim poslodavcima da u ovom trenutku krize ne otpuštaju radnike, to rade mnogi. Klub DPS-a 
insistira na tome da država na neki način obeshrabri one koji optuštaju radnike na način što neće 
moći u nekom narednom periodu da rade s državom, i strogo se pridržavam takvog stava iako to 
nije prihvaćeno. Saglasan da bi imalo možda sudara s Ustavom, ali na neki način kreirati 
ekonomske politike u tom smjeru jer imamo veoma neodgovorne poslodavce koji otpuštaju u 
ovom trenutku radnike ne želeći da podijele teret ekonomske krize s njima.  
 Takođe, imamo dokaze na tržištu da velika i srednja preduzeća raskidaju ugovore s mikro i 
malim preduzećima kao dobavljačima, raskidaju ugovore jer hoće da štede svoje troškove, a ne 
vode brigu o onima koji su zaposleni u tim mikropreduzećima i mikropreduzećima u cjelini. Mislim 
da treba da pošaljemo snažnu poruku i da založiću, a ja hoću, svoj autoritet kod donosioca odluka 
u Vladi da se takve radnje i društveno neodgovorno ponašanje mora na neki način sankcionisati. 
Vašoj pažnji ću posvetiti jedan facebook status koji je postao kasnije i medijski prilog našeg 
mladog preduzetnika Emira Hadžihadrića. On je pozvao sve kolege poslodavce da prije nego što 
otpuste radnike razmisle o njihovoj egzistenciji, razmisle o svom profitu koji je ključno stvoren 
radom tih zaposlenih, da razmisle o porodicama tih zaposlenih, da razmisle ukupno o 
ekonomskom kontekstu u kojem se danas nalaze i zaposleni, ali i ta privredna društva jer samo 
zadovoljan zaposleni i samo zaposleni, na kraju krajeva, može stvoriti novu ekonomsku vrijednost 
i za preduzeća, a tako i za ukupan ekonomski sistem. To su bile neke od tema o kojima smo 
pričali na Odboru i dali punu podršku predlagaču zakona, uz određene konstatacije da zajednički 
možemo raditi na nekim izmjenama koje neće dirati sami duh i suštinu zakona. Međutim, do kraja 
rasprave očekujem da će se i ti stavovi iskristalisati budući da smo imali od nekih poslanika 
vladajuće većine sugestije koje će dodatno unaprijediti tekst zakona. Zahvaljujem, 
potpredsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:20:52) 
 
 Zahvaljujem, gospodinu Rakočeviću, na sadržajnom izvještaju. Mislim da je ovo dobar 
primjer kako se rade ovakve stvari.  
 Sada dajem riječ poslaniku Predragu Sekuliću. On ima uvodno izlaganje u ime 
Demokratske partije socijalista. Inače, on je i predsjednik Odbora za ekonomiju. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (12.05.20 14:21:04) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Uvažena gospođo Sekulić, gospodine Nikoliću, poštovane koleginice i kolege,  
 Samo da se zajedno prisjetimo, prvi Zakon o privrednim društvima u ovom Parlamentu 
donijet je prije skoro dvije decenije, 2002. godine na potpuno drugačijim osnovama u odnosu na 



ovo što danas imamo kao Predlog zakona. Naime, tada je taj osnovni koncept zakona bio baziran 
negdje na anglosanksonskom pravu, odnosno bila je podnormiranost, ako možemo tako da 
kažemo, svega onoga što je taj zakon sadržavao. Negdje sam računao, možda ne kroz sudsku 
praksu, na neki drugi način možemo doći do dobrih rješenja. Na žalost, ono što je bilo loše 
postavljeno, kasnije se nastavilo kroz izmjene i dopune tog zakona, bilo je šest izmjena i dopuna. 
Rekao bih da su Vlada i Ministarstvo ekonomije napravili pravi potez ovim zakonom zato što su 
objedinile sve ono što su najbolje tekovine evropskog prava, ono što su bila uputstva Evropske 
komisije i ono što su bile regulative Savjeta Evrope. Na tragu toga danas imamo dosta dobar 
Predlog zakona s nešto više od 330 članova. Naravno, činjenica je da imamo i dvadesetak 
amandmana u proceduri. Vjerujem da ćemo zajedno s Ministarstvom ekonomije proći kroz te 
amandmane i dobiti ona najbolja rješenja koja se mogu dobiti u ovom trenutku.  
 Takođe da samo podsjetim, da smo u međuvremenu imali i dosta visoku ekonomsku 
aktivnost. U 2000. godini smo krenuli svi zajedno u masovnu vaučersku privatizaciju. Znači, 
podijelili smo negdje skoro polovinu društvenog bogatstva, to se stalno zaboravlja. Polovinu svega 
onoga što je imala Crna Gora podijeljeno je građanima. Naravno, ne bih ovdje insistirao na tome 
da je dio lidera političkih partija koji danas sjede ovdje u parlamentu tražio od građana da cijepaju i 
da pale te vaučere nego bih rekao samo da su ti vaučeri donijeli dosta toga dobroga mnogim 
građanima Crne Gore, naravno u skladu s onim što je bilo pitanje ekonomskog znanja, umijeća da 
se vaučeri ulože na pravi način, ali to je neka druga priča.  
 Što se tiče samog zakona koji ima nekih devet poglavlja, vjerujem da su najinteresantnija 
ona poglavlja koja se tiču samog osnivanja privrednih društava, a i onoga što je pitanje prava 
akcionara. Čini mi se da smo u prethodnih deceniju i po ili dvije decenije imali najviše primjedbi 
upravo na ove zakonske norme. Pitanje je na koji način se zakon odnosi posebno prema 
manjinskim akcionarima. Rekao bih da smo negdje i u javnosti imali stalno taj prizvuk da su 
manjinski akcionari u nekom drugačijem statusu od onoga što je pitanje većinskog vlasnika ili 
većinskih akcionara. Znači, od prava na informisanje do prava na sve ono što je učešće u radu 
samog privrednog društva, rekao bih da su prava manjinskih akcionara ovim zakonom zaštićena i 
rekao bih da je to najpozitivnija promjena u ovom dijelu.  
 Takođe, ostaje otvoreno pitanje o dvodomosti samih privrednih društava, da li ćemo to raditi 
kao i do sada kada su u pitanju akcionarska društva kroz upravni odbor, kroz izvršnog direktora te 
tako dalje ili će neka privredna društva ući u tu dvodomnost kroz nadzorni savjet. Vjerujem da je to 
negdje pitanje čak i slobode rada privrednih društava za one kompanije koje su prerasle 
crnogorske granice ili koje su jače kompanije. Smatram da je nadzorni savjet neki novi model koji 
treba da uvedu u svom načinu poslovanja. Takođe, treba istaći i pitanje revizije. Sjećam se koliko 
smo imali problema da čak i za srednja preduzeća uvedemo reviziju. Ukoliko je to poslovanje 
iznad osam miliona, smatram, bez obzira koliko privredno društvo bilo malo ili veliko, da je pitanje 
revizije pitanje poštenog odnosa prema samim akcionarima i da to negdje mora da se poštuje.  
 U svakom slučaju, rekao bih da duh zakona odslikava ono što je danas evropska praksa u 
ovom dijelu. Dozvolite mi još samo par napomena koje se tiču ukupne ekonomije i 
makroekonomskih kretanja koji su često tema ovih dana kada raspravljamo ovdje u Skupštini. 
Znači, dvije teme stalno izazivaju pitanje da li u ovom trenutku treba restruktuirati ono što je 
crnogorska privreda. Dozvolite da kažem da niko od nas nije mogao da predvidi ono što je donijela 
globana pandemija, ali isto tako da se zajedno saglasimo, vjerujem, jer su brojke neumitne, da 
smo imali dosta visoke stope rasta u prethodnom periodu. Ne treba zaboraviti i stalno to moramo 
da negdje imamo na umu kada govorimo o restruktuiranju.  
 Kada govorimo o realnoj ekonomiji, danas jednako one države koje imaju realnu ekonomiju 
kao dominantan oblik privređivanja, odnosno dijela stvaranja brutodruštvenog proizvoda, takođe 
su recesije, takođe imaju probleme. Dozvolite da nekako jednostavnim riječima pokušam da 
objasnim. Teško možemo mi u Crnoj Gori, čak i u regionu biti kvalitetniji od Njemaca ili biti jeftiniji 
od Kineza. Da ne bi bilo da sada insistiramo na nečemu što je pitanje mogućih pogleda na 
makroekonomska kretanja u Crnoj Gori, takođe da podsjetim da su mnogi veliki sistemi, profesore, 
u regionu propali. Nije to odlika samo Crne Gore i crnogorske privrede. To je odlika čitavog 
regiona, raspada bivšem nam zajedničke domovine Jugoslavije, raspradom tržišta, početak 
tržišnog privređivanja itd. Svi ti problemi koji su bili u regionu jednako pogađaju i Crnu Goru. Ako 
se pozovemo na ono što je pitanje stopa rasta u periodu od sticanja nezavisnosti do danas, 



možemo slobodno da kažemo da je Crna Gora mnogo uspješnija. Koliko god se mi trudili, 
odnosno vi s te druge strane da crnogorsku ekonomiju drugačije odslikate nekim drugačijim 
bojama, moram da vas podsjetim na ono što su brojke, ono što je statistika i ono što nam sve 
pokazuje.  
 Pitanje je prognoze ili procjena koliko će biti pad crnogorske ekonomije u okviru svih 
ekonomija regiona ili u okviru evropske ekonomije. Vjerujem, to su pokazale 2008. i 2009. godina, 
u vitalnost crnogorske ekonomije. Vjerujem da ćemo odmah nakon otvaranja granica imati dobar 
turistički potencijal za dovođenje posebno gostiju iz regiona. Takođe, vjerujem da će i naša 
turistička privreda otvaranje granica spremno dočekati, ali to je neka druga priča. Imaćemo prilike 
da razgovaramo o tim projekcijama u periodu kada budemo razgovarali o izmjenama i dopunama 
Zakona o Budžetu. Izvinjavam se, potpredsjedniče, na prekoračenju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:28:33) 
 
 Hvala. 
 Bilo je jako korisno vaše izlaganje.   
 Sada imamo zahtjev od Demokratskog fronta da i prof. Radulović ima dodatnu minutažu, 
što sam siguran da prihvatate.  
 Izvolite, prof. Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (12.05.20 14:28:41) 
 
 Hvala vam.  
 Poštovani građani, danas slavimo Svetog Vasilija Ostroškoga, slava mu i milost. Klanjam 
mu se i molim ga, s molbom velikom, da razvedri iznad gore crne, da nas oslobodi, pročisti od 
svake nemani, da nas zaštiti od svakoga zla, da nas vaskrsne na pravim vrijednostima, da nas 
sabere oko morala, oko progresa, oko rada, oko dugog života, oko nečega što bi Crna Gora 
uistinu mogla da bude, jedno uspješno društvo.  
 Građani Crne Gore, ovo je jedna od temeljnih mjera koje Demokratski front dao ovoj našoj 
rezoluciji o novoj ekonomskoj politici. Radi se o nečemu što je izuzetno važno, što je temeljno. 
Umjesto danas, ministarko, da dobijemo jedan paket zakona zajedno s centralnim sistemskim 
zakonom u kojem biste vi sproveli kooperativno i komparativno poslovanje u privrednim društvima, 
da preduprijedimo mnoge krađe koje se dešavaju danas na tom ekonomskom tržištu, da uistinu 
napravimo transparentan rad privrednih društava, da ih napravimo efikasan, da izvršimo 
depolitizaciju privrednih društava, da u njemu uistinu budu preduzetni ljudi i oni koji će voditi 
sasvim novu konkurentnu politiku. Mi smo dobili jedan hibrid koji ne odgovara i destabilizuje 
današnji partokratski i kriminogeni način rada na tržištu ekonomije danas u Crnoj Gori. Neke 
norme su prenormirane, neke norme nisu normirane, a neke su malo normirane, neke institucije 
koje su trebale da budu veoma važne u svemu ovome one su trebale da budu obuhvaćene.  
 Građani Crne Gore, da znate o čemu se radi. Samo ću se osloniti na dva dijela. Jedan dio 
je ono što predstavlja potpuno ili većinsko vlasništvo države Crne Gore i lokalnih samouprava. 
Radi se negdje o korpusu 20.000 ljudi koje je tu zaposleno. Radi se možda o kapitalu koje je iznad 
pet milijardi po sadašnjim vrijednostima. Zatim, radi se o drugom korpusu kada su pojedini tzv. 
crnogorski preduzetnici postali vlasnici kapitala i privrednih subjekata u Crnoj Gori na jedan 
kriminogeni način oni su došli do jednog ogromnog bogatstva.  
 Građani Crne Gore, to ću kroz primjer slučaja i pokazati. Ovdje su suštinske dvije grupe i to 
akcionarska društva i društva s ograničenom odgovornošću. Građani Crne Gore, na primjer, 
akcionarsko društvo gdje je vlasnik država u većinskom ili 100% su Elektroprivreda Crne Gore, 
Montenegro airlines, Plantaže, Luka Bar, zatim Aerodromi Crne Gore. Trebalo bi da budu još i 
neka društva koja su po jednom zakonu, giljotini koji je donijet prije sedam, osam godina i ostanu 
tu, ali još i danas funkcionišu. Ko danas upravlja tim društvima. Politički ... Ko određuje ko će i 
kako raditi u tom društvu. To društvo delegira ovaj režim. Ko ga postavlja. Postavlja podobne. 
Postavlja one sveznalice i moju nekakvu skromnu pamet pa da su i te pameti ili da su deset puta 



veće pameti ne mogu takve rotacije brze se praviti s njima od predsjednika Opštine Mojkovac pa 
do direktora pa do generalnog direktora, pa do predsjednika odbora. Ko su danas izvršni direktori, 
kolike su im plate, kakva su ta privredna društva, akcionarska društva koja su u vlasništvu svih 
građana Crne Gore, manje ili više nikoga od tih 650.000 koliko nas ima. Kakva su danas i ta 
dioničarska društva s ograničenom odgovornošću. To je Montefarm, to je čuveni Vodovod 
podgorički, titogradski. To su mnoga društva do ovoga Velimira Jakića koji je ovako opustošio ono 
što su gradile određene generacije.           
... društva, ko je tu danas vlasnik. Opet su vlasnici oni koje Skupština, lokalna samouprava 
delegira i postavlja i na taj način tih 20.000 ljudi danas su politički aparatnici sa onim čuvenim 
sloganom, jedno zapošljenje četiri glasa. Pare se pljačkaju iz tih društava, sve je pokazano, 
krivične prijave su na to ukazale.  
 Građani Crne Gore, znajte nešto. Ovi izbori sledeći su sudnji izbori po mnogo čemu Crnoj 
Gori. Sa njima ovakvima nikada zato što je njima važnije su privilegije koje su dobile na ovaj način, 
ta direktorska mjesta sa kojima dobiju 8.000 pa od nekakvih daljih 10,15 pa džabe stanova od 
120, od 150 miliona, nikad im malo ne bilo. To je najveće prokletstvo i ja im to kažem. Zar ih nije 
sramota da takvi nesposobnjaci i petorazredni funkcioneri imaju veću platu nego što ima država, 
predsjednik države Crne Gore bilo kako se on zvao, 20 puta nego što imamo mi kao dierktni, 
suvereni od građana Crne Gore. Zato sam ja i Demokratski front dali 10 amandmana pa se 
odredite da li ste za lopove ili ste za Crnu Goru da li ste za privilegije ili ste za jasne kriterijume, da 
li ste za tržište kapitala u kome će onaj koji kaže da su ono što komanduje država, taj pojma 
nema, pojma s pojmom nema, najveće borbe se vode danas u Sjedinjenim Američkim Državama, 
u Njemačkoj, Francuskoj, Italiji kako da država upravlja sa strateškim investicijama, kako sa 
strateškom infrastrukturom, kako sa velikim privrednim subjektima, ali ko. Odgovorna vlast, 
pametni ljudi, nezavisni ljudi. U ovim amandmanima sve stoji, nećemo politički ... u bord direktora, 
u izvršnom direktoru, samo u Skupštini akcionara predstavlja će oni koji će delegirati Skupština 
Crne Gore ili lokalna samouprava i to delegirati one koji su u istinu iz te branše.  
 Građani Crne Gore, u pamet se posebno na ovaj dan kada slavimo našeg Svetog Vasiliju, 
našeg mučenika i našeg putokaza u pamet se ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:37:37) 
 
 Imali smo uvodna izlaganja predstavnika dva najveća poslanička kluba u ime DPS-a 
Predraga Sekulića, a onda u ime DF-a Branka Radulovića.  
 Sada imamo po redosledu Draginju Vuksanović Stanković, Neđeljka Rudovića, Andriju 
Popović i Aleksandra Damjanovića. Hvala. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ  (12.05.20 14:38:09) 
 
 Treći, najveći klub po brojnosti u Parlamentu, klub Socijaldemokratske partije. 
 Predsjedavajući, zamoliću vas u ime kluba da mi ne računate vrijeme. Ako može u ime 
kluba Socijaldemokratske partije malo duže vremena, jer kako ste se pohvalili ovoliki zakon sa 
ovolikim brojem članova zaista ne može da ozbiljnu diskusiju ima ako se ne razmotri pravno kako 
treba. Zahvaljujem. 
 Počeću od samog člana 1 predmeta ovoga zakona u kome stoji da se ovim zakonom 
uređuju osnivanje, registracije, rekonstruisanja, prestanak i druga pitanja od značaja za rad 
privrednih društava, preduzetnika i dijela stranog društva. Kada se jednim zakonom precizira 
predmet, kao što sama riječ kaže, mora biti precizan do kraja, i ne smijemo u uvodnom dijelu 
zakona imati nikako termin i druga pitanja. U tom dijelu smatramo da član 1 treba izmijeniti i tačno 
precizirati šta je to predmet zakona. Član 157 stav 1 za člana Odbora direktora može biti izabrano 
lice samoposlovno sposobno fizičko lice. Smatramo da ova norma otvara prostor za ono što 
imamo i sad u javnim preduzećima, a to su politički podobni u upravnim odborima. Logično je da 
nećete birati za članove odbora direktora  poslovno nesposobna lica, lica do 14 i lica od 14 do 18 
godina koja su djelimično poslovno  sposobna.  



 Rekli ste u stavu 3 da statutom društva mogu, što znači pravno da i ne moraju, da se utvrde 
drugi uslovi za izbor članova odbora direktora. Ali se desila jedna situacija u luci Bar da ste morali 
da postavite čovjeka zbog pripadnosti jedne političke partije, ako treba to ću i da kažem, po kojoj 
je trebalo da ima fakultet po uslovima, pa nije imalo fakultet, napravljen je veliki propust,  navodno 
"propust", jer nevjerovatno je da se takav propust mogao napraviti, pa ste onda izabrali drugo lice 
sa fakultetom iz iste te političke partije. Kada ćete više da počnete da birate stručne ljude bez 
obzira na partijsku pripadnost. E vi ste upravo ovim članom 157 stav 1 ostavili prostor da se za 
člana odbora direktora može biti birano lice koje je poslovno sposobno, i tu ste stavili tačku. Pa 
onda kažete  u članu 163 da se predsjednik Odbora direktora bira iz redova člana Odbora 
direktora, ne mora imati fakultet ni predsjednik Odbora ni članovi Odbora, jer ovdje naravno niste 
precizirali uslove, a ne možete statutom te stvari. Znamo kada se biraju neki subjekti na veoma 
važne političke funkcije, na veoma važne pravosudne funkcije, da zakon taksativno nabraja 
kumulativno koji to uslovi moraju biti ispunjeni, a onda kažete u članu 172 da se za izvršnog 
ditektora može imenovati lice koje ispunjava uslove utvrđene statutom društva i članom 157 ovog 
zakona, što opet dolazimo do toga, da mora biti poslovno sposobno, a da neće valjda biti poslovno 
nesposobno lice predsjednik odbora, direktor i izvršni direktor.  
 Citiranjem ovih članova željela sam da pokažem i stavim do znanja jasno javnosti da 
imamo ubuduće mogućnost da, mimo reda i propisanih uslova, u upravne odbore ključnih 
preduzeća đe je većinski vlasnik država biramo samo ljude koji su politički podobni. E sad vam 
kažemo, neće ovo društvo nikud naprijed dok ne naučimo da u institucijama sistema svim rade 
ljudi koji imaju znanje, umjeće i koji su profesionalni, bez obzira na političku pripadnost. I to je ono 
zašta će se Socijaldemokratska partija boriti. A sad prelazimo na drugi dio gdje ja naprosto ne 
mogu da vjerujem da su od strane pravnika koji su radili na ovom zakonu napravljeni ovakvi pravni 
propusti u zakonu.  
 Citiraću u dijelu koji se odnosi na sticanje imovine od osnivača ili akcionara član 235. 
Kažete - za sticanje imovine od osnivača ili akcionara društvo u roku od dvije godine ili od dana 
realizacije društva itd. moraju biti ispunjeni sledeći uslovi, pa kažete, slušajte šta kažete, da 
sticanje imovine mora biti ispitano na način propisan članom 58 ovog zakona. I te kako da sticanje 
imovine mora biti ispitano, pogotovo ako se radi o imovini građana Crne Gore. A šta vi propisujete 
članom 58 ovog zakona? Umjesto da propisujete ispitivanja uslova za sticanje imovine vi u članu 
58 propisujete procjenu vrijednosti nenovčanih uloga. Sticanje imovine, odnosno, kad govorimo o 
imovini, da se prvo tu razjasnimo, imovinu čine ne stvari nego prava na stvarima i naravno 
obaveze. Ako govorimo o pravu svojine postoje tačno jasni uslovi, derivativno i originarno sticanje 
prava svojine. Kako vi možete kroz procjenu vrednosti nenovčanih uloga da govorite o tome da li 
se imovina stiče propisano ili ne? Znači, moguće da ste vi se pozvali na pogrešan član, ali u ovom 
članu 58 nema apsolutnog govora o uslovima za sticanje imovine. Prema tome, nije ovo slučajno 
napravljen propust. Idemo dalje. 
 Član 239 stav 2, evo čak vam i pomažem da pogledate. Član 239 stav 2, ja ne znam 
stvarno da li pravnici znaju što čini imovinu. Evo ponoviću odmah zbog građana. Imovinu čine 
prava na stvarima i obaveze. Pogledajte teoriju o imovini. Vi  kažete ovako statusna promjena 
akcionarskog društva je postupak u kojem se jedno ili više društava restrukturira na način da se 
jedno ili više drugo društava prenosi imovina i obaveze, klasični plaonazam. Ali u imovinu  ulaze 
obaveze. Što ste stavili dva  puta imovinu? Imovinu čine prava na stvarima i obaveze, pa to 
studenti druge godine pravnog fakulteta koji nauče ovdje  koji se tiče imovine znaju što čini 
imovinu, a ne staviti imovinu i obaveze, pa ovo su veliki pravni propusti i ovo ne smije da se desi u 
zakonu.  Ja stvarno ne znam, dobro vi ste sigurno ekonomista,  nije to, ali trebali ste pravnike da 
konsultujete. Molim vas slušajte sada, samo momenat.  
 Član 242 stav 16 - Ugovor o spajanju je punovažan kada u ga u istovjetnom tekstu usvoje 
skupštine  društava koje se spajaju iako je sačinjen u formi notarskog  zakona, tada ga smatrate 
punovažnim. Što znači punovažnim? To znači, da od toga momenta može da proizvodi pravno 
djestvo, je li tako. Međutim, vi u članu 244 stav 1 tačka 1 kažete da imovina i obaveze preduzetog 
društva postaju  imovina i obaveza društva preduzimaoca u skladu sa usvojenim Nacrtom ugovora 
o spajanju.Kako je moguće da imovina i obaveze preuzetog društva, ja ovdje prvestveno mislim 
na onu imovinu koja pripada građanima  Crne Gore, tamo gdje je Crna Gora većinski vlasnik, 
postoji imovina nekog preduzimaoca, nekog tajkuna, u prevodu građani,u skladu sa Nacrtom 



ugovora. Kako je moguće u momentu kada imate Nacrt ugovora  da dođe do preuzimanja  prava i 
obaveza,a govorite ovamo prije toga  o punovažnom ugovoru? Znaći, ovo je tipičan dokaz da se 
sa imovinom koja je u većinskom vlasništvu  države Crne Gore, javnim preduzećima može raditi 
što je volja, i to je ono na šta već dužeg vremena upozorava Socijaldemokratska partija  da i ono 
što je ostalo većinskom vlasništvu države, rasprodaće se kako kome  odgovara.  
 Još želim da ukažem jednu vrlo bitnu stvar, a to je molim vas član 240 stav 4. Slušajte me 
dobro što ste ovdje napravili. 
 Ugovor o spajanju, odluka o podjeli na dva ili više društava, odluka odvajanju zasnivanje  
jednog ili više  društava, odluka o promjeni  oblika, kao i odluka o emisija akcija, po osnovnom 
restruktiranja društva  donosi se  dvotrećinskom većinom glasova prisutnih i zastupljenih 
akcionara. Vi ste ugovor o spajanju kao institut oblikacionog prava doveli u vezu sa donošenjem 
dvotrećinskom većinom glasova i indirektan način dali ste ugovoru djestvo stvarnih prava erga 
omnes, a ugovor institut obligacionog prava koja dijeli inter partes, što znači da se tiče samo 
ugovornih strana. Ja ne znam kako ste  ovdje u ovom članu  mogli da svrstavate sa svim ostalim 
ovaj dio koji se odnosi na ovo. Znači, ne možemo zakone  koji se tiču ovako važnih stvari pisati na 
način da miješamo stvarno i obligaciono pravo i da ne znamo đe je kom pravnom institutu  mjesto.  
 Ali ono što je sigurno jeste da je se ovakav način postavke zakona kod izbora članova  
upravnog odbora samim tim i predsjednika upravnog odbora, izvršnog direktora  stvore na osnova 
za partijske  ljude,politički podobane, imali fakultet, nemali fakultet, nije važno,tako se i prevazišlo, 
ovaj problem će ubuduće da se prevaziđe  u Luci Bar, Plantažama itd. O tome da li su manjinski 
akcionari zaštićeni ovim zakonom. Nijesu zaštićeni u potpunosti. Pogledajte, kako da ne, nemojte 
molim vas, pogledatje kako se oni kako je položaj manjinskih akcionara  u Luci Bar, da li se ikad 
išta dobili od divitendi, kakav je položaj manjinskih akcionara u Plantažama itd. Ali suština je da 
nije samo važno napisati zakon  od velikog broja članova,  ovako važan zakon mora da se pravno 
postavi na način da štiti imovinu, molim vas pa šta se Vi uzbuđujete, kolega Popoviću, što ja 
pričam o pravnim stvarima. Pa neka pričam 111 minuta. Ja pričam o budućoj krađi imovine 
građana Crne Gore, koju SDP neće dozvoliti. Zahvaljujem. 
 Samo da kažem, nijeste Vi predsjedavajući da Vi mene,  kolega Andrija određujete koliko 
mi traje, gospodin Gvrozdenović predsjedava. Što se Vi sjekirate koliko ću da govorim? I treba da 
govorim i treba da se čujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:49:36) 
 
 Hvala. 
 Gospodine Popoviću, gospođo Vuksanović, znači dogovor koji smo napravili na početku je 
bilo da damo dodatno vrijeme svim šefovima poslaničkih klubova, poštujući to da do 15 časova  
možemo to da  završimo. 
 Tako da su svi građani, svi poslanici ovdje  pratili izlaganja svih i spremaju se za 
komentare,  kao što se i sprema  prestavnici Vladi. 
 Hvala vam. 
 Dajem  riječ  Ervinu Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (12.05.20 14:52:32) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Skupštine, uvažena ministrice Sekulić,koleginice i kolege 
poslanici, poštovani građani, draga dijasporo, 
 Naravno, danas smo imali  priliku, a i biće prilike da se  komentariše  ovaj prijedlog zakona, 
ali sigurno ne možemo reći da se ne  radi o jednoj vrlo kvalitetnom i vrlo značajnom zakonu za 
našu državu. Tako da ću u tom pravcu pokušati  i da,  kroz neke činjenice,  kažem  opravdanost 
donošenja ovakvog zakona.  Ono što treba svakako pomenuti je to prije svega da  privredna 
društva u stvari su  najznačajniji oblik funkcionisanja u privrednim djelatnostima i kao jedan dobar  
reper razdvoja  privrede i normalno standarda naših građana. Takođe, značajno je reći i to da  sve 
države  imaju u svojim nacionalnim normama u propisima pa kad se radi  i o privrednim društvima 



određenu samostalnost i specifičnost, odnosno time štite neku svoju suverenost,ali istovremeno 
ćemo primjetiti da među svim državama  odnosno tim zakonima postoje  velike  sličnosti. Sve to je 
normalno uzrokovano raznim istorijskim, geografskim i drugim nasleđima. Tako da i naša privreda 
kroz istoriju je doživljavala određene da kažem period ili fazu. Imamo onu predradnu fazu  koji neki 
zovu i tradicionalna,imamo posljeratnu fazu, ono kad se radilo o socijalnom samoupravljanju, gdje 
je  država  preuzela uređenje preduzeća, i da kažemo da su  privredna društva  izgubile svoj neki 
subjektivitet  sve do kraja prošlog vijeka. Ova treća faza koja  mislim da obilježio i  početak ovog  
vijekta to je  donošenje modernih zakona koji se približavaju najvećim standardima  evropskih 
zakona.  
 Kada pričamo o ovim pojavama, moramo biti svjesni da 2002.godine jeste donesen  Zakon 
o privrednim društvima  i koji je obuhvatio mnoge  izmjene, ali se pokazao da nije baš cjelovito 
uzeo u obzir sve one potrebe privrednih društava. To je bio i razlog zašto je u više navrata doživio 
neke izmjene.  E mislim da je to bio dovoljan signal da se razmišlja o donošenju novog zakona koji 
će obuhvatiti sve ove izmjene,ali takođe koji kao država  moramo biti odgovorno mora prepoznati 
nove izazove  savremenih dešavanja na tržištu. Tako da kažem da ovaj zakon u tom pravcu ide, 
poslanici Bošnjačke stranke svakako da će podržati ovaj zakon.  Kao što je rekla uvažena  
ministarka  i mi prepoznajemo da se jasno i preciznije definiše  način osnivanja, upravljanja,  
restruktuiranja  i rada privrednih društava. Takođe smo prepoznali vrlo važnu činjenicu, kažem 
pričamo o onim pojavama gdje očekujemo gdje smo u procesu evropskih integracija gdje i ovaj 
zakon je prepoznao jedan dio u svom materijalu. To je da su ova regulatorna  rješenja omogućila 
mnogo  lakše funkcionisanje odnosno primjenu ovih normi, kada pričamo na primer o Evropskom 
akcionarskom društvu i ekonomsko interesnim udruženjima. Normalno kada budemo članica 
Evropske unije ovi propisi će važiti  i normalno kao partija koja se zalaže za evropske integracije  
znamo da moram naše Zakonodavstvo  uskladiti i ovom pravcu sa Evropskom unijom, sa 
kompanijskim  direktivama. I ono što nas svakako čeka  da privremeno zatvaranje  poglavlje 6  da 
moramo izmjeniti, odnosno usvojiti Zakon o privrednim društvima. Kada sve ovo obuhvatimo, da 
se ne bi ponavljalo ono što su kolege  kazale, sigurno ostaje utisak da ovaj zakon , odnosno ovi 
propisi  olakšava i nudi jednu poruku, da  su se  pokušale obuhvatiti  sve one mane koje  je prosto 
zakon imao. Mislim da  se  uspjelo u tome. Normalno, moramo biti oprezni da uvijek može bolje i 
da treba pogledati  da li ima prostora da se unaprijede još određeni članovi zakona.  
 Na samom kraju želim još par stvari da kažem. Ovaj zakon je sigurno kvalitetno urađen, 
usklađen je sa evropskim direktivama. I ono što je, po meni, vrlo značajno daje neku sigurnost i 
privrenim subjektima u radu, ali isto tako dodatno sprečava izigravanje zakona, što je  još jednom 
dobra poruka svim potencijalnim investitorima da imaju sigurnost. Još jednom da kažem, posebno 
me raduje jedan nastavak Vlade u tom pravcu da kreira ambijent tako kroz sve ove zakone da 
potencijalni investitori nađu šansu na tržištu i Crne Gore. Još jednom kažem na kraju poslanici 
Bošnjačke stranke smatraju da je vrlo kvalitetan zakon i da nam stavlja jedan, da kažem, izazov 
da zajednički izglasamo ovaj zakon, posebno kada znamo da se nalazimo u jednom vremenu 
ekonomske neizvjesnosti gdje ovaj zakon sigurno ima svoju težinu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 14:55:56) 
 
 Zahvaljujem  gospodinu Ibrahimoviću.  
 Dajem riječ Neđeljku Rudoviću. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (12.05.20 14:56:08) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, dame i gospodo, gospođo Sekulić,  
 Mislim da je vrijeme da se bavimo stvarnošću, a ne birokratijom. Ovaj predlog zakona je 
važan zakon. Ovo je važna oblast, ali u suštini ovo je ipak birokratija. U ovom trenutku kada 
imamo preko 3.000 lica koja su ostala bez posla u proteklih mjesec dana, ako imamo u vidu 
činjenicu da se svi privrednici o jadu zabaviše kako da opstanu, ako imamo sumorne prognoze 



ljetnje turističke sezone, ako imamo činjenicu da  preko 20.000 domaćinstava prošlog mjeseca da 
nije platilo račun za struju, ako imamo u vidu šta se dešava danas u Crnoj Gori, nakon epidemije i 
pandemije koronavirusom, mislim da danas vrijeme da se Vlada zajedno sa svima nama fokusira 
na ono što je stvarnost i da pokušamo, evo pozivamo na to uporno, zajednički da nađemo odgovor 
na situaciju u kojoj se nalazimo i koja će iz dana u dan moguće biti još teža, tako da mislim da je 
to trebalo da bude pristup. Ipak Vlada se odlučila da  predloži da se danas razgovara o Zakonu o 
privrednim društvima i da se razgovara o birokratiji. Izvinite, o birokratiji.  
 Vi ste naveli, gospođo Sekulić, u svom obrazloženju da je, između ostalog, Ministarstvo 
ekonomije odlučilo da pripremi novi zakon i predloži ga u ovom domu zbog izlaska na evropsko 
tržište crnogorskih kompanija. Nove regule u crnogorskom privrednom sistemu za preduzeća da bi 
crnogorske kompanije bile spremne u potpunosti za evropsko tržište. Ne znam, nisam siguran.  
 Navešću vam vrlo konkretno dva primjera koja su meni čudna, veoma su sporna i nisu 
samo meni sporna nego su sporna i privrednicima koji su vam se obraćali tokom javne rasprave 
2018. godine, ako se ne varam.  
 Ovaj zakon donosi nove obaveze administrativne prirode privrednicima umjesto da im se 
ostavi prostor da razmišljaju o tome kako da sačuvaju firme i kako da unaprijede proizvodnju. 
Mislim da to nije dobar pristup. I ako već razmišljamo o pripremi normativnog ambijenta za izlazak 
crnogorskih kompanija na tržište Evropske unije prije toga treba da razmišljamo sa čim mi izlazimo 
na evropsko tržište, šta je to što mi nudimo evropskom tržištu. Da li Crna Gora može imati ikakve 
benefite od jedinstvenog ekonomskog prostora Evropske unije kada postane članica Evropske 
unije, bez carinskih i drugih barijera, ako nema šta da izveze? Simbolično izvozi. To je pitanje broj 
jedan za mene. Što će nam Evropska unija u ekonomskom smislu ako mi ne možemo zaraditi od 
ogromnog tržišta sa preko 600 miliona stanovnika ili 600 miliona potrošača? Svi naši napori na 
čelu sa Vladom, ko god da je u Vladi, trebaju da budu usmjereni na to kako ćemo uspjeti da Crnu 
Goru podignemo ekonomski, da izvozimo da ne bismo došli u opasnu situaciju da zavisimo 
najviše od toga hoće li turistička sezona biti uspješna ili neće.  
 Vi u ovom zakonu, gospođo Sekulić, predlažete dva nova insituta. Jedan je uvođenje 
Skupštine kao organa rukovođenja čak i u preduzećima, društvima sa ograničenom 
odgovornošću, koja imaju jednog osnivača, koja imaju jednog zaposlenog. Gospođo Sekulić,  u 
javnoj raspravi ste odbili, vi ste odbili, na javnoj raspravi da prihvatite takve sugestije. Druga stvar, 
nezavisni direktori u valikim preduzećima svako od njih će morati da ima nezavisne direktore i 
nezavisne revizore. Da li je to bilo nužno? Mislim da nije zato što imamo ogromnu većinu 
preduzeća koja su mala, koja imaju mali broj zaposlenih, a oni će morati da traže nezavisne 
direktore da bi ispoštovali standarde koji se odnose na direktive Evropske unije. O tome možemo 
razgovarati. Vi ste, gospođo Sekulić, takođe odbili da tu normu predložite. Ja želim da kažem,  kao 
što mi nemamo nezavisni Savjet Radio Televizije, kao što nemamo nezavisnu Agenciju za 
sprečavanje korupcije, kao što nemamo nezavisne regulatorne agencije, tako mi u suštini ne 
možemo imati, u ovakvom ambijentu, u Crnoj Gori ni nezavisne direktore, ni nezavisne revizije. 
Mislim da je obaveza Vlade da pomogne privrednicima da im bude lakše, da imaju manje 
papirologije i da imaju manje procedura i da im se omoguće brzi krediti za poboljšanje poslovanja, 
za podmirenje operativnih troškova, za nabavku opreme i za pokušaj da crnogorsku privredu 
podignemo na makar jedan malo veći stupanj da se ne bismo sramotili i pred komšijama iz 
regiona, prije svega, pa i prema svima ostalima zato što je naša pokrivenost uvoza izvozom tih 
mizernih 16%.  
 Želim, gospođo Sekulić, za ovu priliku da vas podsjetim na to kako ste vi predviđali 11. 
marta šta će se dešavati u Crnoj Gori povodom epidemije korona virusa. Samo pet ili šest dana 
prije nego što je Crna Gora zatvorena i ne samo Crna Gora nego cijeli svijet,Vi ste, gospođo 
Sekulić, uz dužno poštovanje  da vas podsjetim, vi ste tada rekli  ne očekujemo promjene cijena. 
Između ostalog, rekli ste da se sve dešava da je potpuno uobičajeno i da ne očekujete nikakve 
vanredne situacije. Onda ste rekli da ne očekujete negativan uticaj na izvoz Crne Gore, da nemate 
informacije koje bi bile kritične po turističku sezonu   u Crnoj Gori i na kraju  da ne očekujete 
značajan udar na crnogorsku ekonomiju.  
 Gospođo Sekulić, neki ljudi koji su bili predsjednici vlada su isto ovo govorili 2008. godine, 
par mjeseci prije velike ekonomske krize čije smo posljedice, kao što se svi sjećamo, dobro 
osjetili. Vi ste ovo rekli pet dana prije nego što se desilo vanredno stanje. Činjenica je da ljudi 



ostaju bez posla, činjenica da je crnogorska ekonomija u velikom problemu. I ja želim da vas 
pitam, uz dužno poštovanje, kako biste se vi osjećali, da li biste imali povjerenja u Vladu i ministra 
ekonomije koji na ovakav način saopštava, javno, pred svim građanima Crne Gore, ovakvu 
anticipaciju, poptuno pogrešnu, a danas smo svjedoci šta ste vi anticipirali a šta je crnogorska 
stvarnost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 15:06:28) 
 
 Prirodno bi bilo da damo riječ ministarki Sekulić, jer ste zbilja onako nekoliko puta iznijeli 
određene stvari koje sigurno zahtijevaju i njen komentar, a vjerovatno ispravku određenih navoda i 
ostalih stvari, ali je dogovor koji smo napravili jeste poslije uvodnih izlaganja. Ostali su nam još u 
okviru uvodnih izlaganja Andrija Popović i Aleksandar Damjanović. Pošto smo sad prešli tri sata, 
mi ćemo sada prekinuti sjednicu, nastaviti sjednicu sjutra u 11 sati. Nakon izlaganja poslanika 
Popovića i Damjanovića riječ će dobiti predlagač koji će moći da komentariše sve ove navode.  
 Možda zbog korektnosti mogli bsmoi da damo sada ipak jedan kratak komentar ministrici 
dva minutra, toliko nam je ostalo mogućnosti, da prokomentariše i onda da na taj način zatvorimo 
današnju sjednicu. Napominjem da imamo onda za sjutra 29 diskutanata koji će zahtijevati sjutra 
ovako dosta aktivan rad. Zamoliću ministarku vrlo kratko, a onda prekidamo sjednicu. Hvala vam. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (12.05.20 15:07:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ja ću se prvo osvrnuti na vaše komentare na Zakon o privrednim društvima. Vi očigledno 
niste dobili materijal, jer sve što ste rekli vezano za Zakon koji je na današnjem dnevnom redu je 
potpuno pogrešno u odnosu na ono što piše u tekstu zakona. Ne znam koju ste verziju čitali, ovu 
očigledno niste, ali dajete sebi i te kako za pravo da komentarišete tekst zakona koji uopšte nije na 
diskusiji, jer sve što ste pomenuli je u okviru javne rasprave ili u okviru javne rasprave ili nakon 
javne rasprave uvršteno. To se odnosi i na Skupštinu akcionara za jednočlana društva i odnosi se 
na revizorske odbore koji su obavezni kod akcionarskih društava, što je i sad trenutno praksa. Ja 
vam neću uzeti to za zlo, jer pretpostavljam da se privrednim pravom ne bavite. Vezano za moj 
komentar na ekonomsku situaciju 11. marta, mislim da je takav komentar imao svako u tom 
trenutku. I sigurna sam da niko nije očekivao razvoj situacije koja se kasnije dešavala. Ja mogu da 
trvdim da, bez obzira jesam li ja imala pogrešnu anticipaciju onoga što će slijediti, sigurna sam da 
sam kao ministarka ekonomije, a u okviru Vlade čiji sam član, imala najbolje odgovore na dalju 
situaciju. Mislim da je Crna Gora pokazala ne samo sa aspekta čuvanja zdravlja ljudi nego sa 
aspekta funkcionisanja ekonomije pravovremene i odgovorne reakcije. Vi ste svjedoci da u Crnoj 
Gori ni jedan artikal nije falio, svjedoci ste da nismo imali prazne rafove, takođe ste svjedoci da, uz 
veliki napor mojih kolega i mene, niđe nije bilo zastoja u prometu roba ni ka  ni iz Crne Gore, o 
tome možete da razgovarate sa privrednicima. Ne znam da li razgovarate sa njima. Ja 
razgovaram svakodnevno, zajedno sa mojim kolegama. Takođe, znam da smo pravovremeno 
reagovali sa  prvim ekonomskim paketom mjera i sa drugim ekonomskim paketom mjera. 
Naravno, građani  će da procijene koliko ko je ko reagovao i kako je radio u kojoj situaciji. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 15:10:19) 
 
 Hvala vam. 
 Zbilja vas molim vrlo kratko. I samo da vam kažem ovo što smo uradili uradili smo potpuno 
po Poslovniku.  
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (12.05.20 15:10:47) 
 



 Gospođo Sekulić, rekao sam vam već jednom, uz dužno poštovanje, ja moram da postavim 
pitanje da li bilo ko može imati povjerenja da zna šta radi u Vladu koja 11. marta u liku jednog od 
najvažnijih ministara kao što ste vi minisitar ekonomije kaže citiram vas, i to ste ponovili nekoli 
puta u raznim formulacijama, vi ste rekli sledeće:  "Ne vidim da nam prijeti bilo kakva kriza" 11. 
marta, ovo nije 11 februar, ovo nije 11 januar, ovo je 11. mart nekoliko dana prije nego što je Crna 
Gora se našla u vanrednoj situaciji. I ja zato želim da vas podsjetim na ovo, ne da bih vama bilo 
kakvu lično nanio štetu nego da bismo bili svjesni da je ovdje potreban drugačiji pristup, jer ako vi 
ovo kažete a Vlada donosi dva paketa kriznih mjera i priprema treći jasno vam je gdje smo se 
našli. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (12.05.20 15:12:03) 
 
 Hvala. 
 Na ovaj način smo završili dio izlaganja šefova poslaničkih klubova, nastavljamo sjutra.
 Prvi govornik biće Andrija Popović, a poslije toga Aleksandar Damjanović. Hvala. 
  
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:24:51) 
 
 Poštovani kolege poslanici, nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog proljećnjeg 
zasijedanja u 2020. godini. 
 Nastavljamo pretres o Predlogu zakon o privrednim društvima. 
 Ovlašćeni predlagači Vlade su Dragica Sekulić, ministarka ekonomije i Goran Nikolić, 
generalni direktor Direktorata za industriju i transformaciju. Pozdravljam ih. 
 Izvjestioci odbora su Momčilo Martinović, Zakonodavnog odbora i Branko Čavor, Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Ostala su nam dva izlaganja u ime klubova, a to su poslanik Andrija Popović i poslanik 
Aleksandar Damjanović. 
 Poslanik Mandić želi proceduralnu intervenciju.  
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (13.05.20 11:25:34) 
 
 Cijeneći svakako da je ovo važna tačka dnevnog reda, ali uzimajući u obzir da se ovog 
trenutka u Crnoj Gori dešavaju veoma dramatične posljedice svega onoga što je bilo juče u 
Nikšiću, ja bih Vas zamolio da nam dozvolite da se održi jedan kolegijum predsjednika Skupštine, 
gdje bi željeli da popričamo o tim temama. Čitava Crna Gora zna da se u pritvoru nalazi vladika 
Joanikije i naši sveštenici iz Nikšića. Nije nepoznata činjenica kakva je reakcija Nikšića i građana 
Nikšića na to i kakva je reakcija svih građana Crne Gore. Mi smo Skupština Crne Gore, mi se 
bavimo svim najvažnijim problemima. Znamo i čuli smo sinoć da ni  vladika Joanikije, niti mitropolit 
Amfilohije nijesu željeli da se organizuje, niti su planirali da se organizuje litija u Nikšiću. To su 
željeli građani Nikšića.  
 Ja sam, odavde iz ovog Parlamenta u ime Demokratskog fronta, u ime svih nas, pozvao 
pristalice Demokratskog fronta da dođu kod manastira u Nikšiću. Bili smo tamo svi zajedno i 
mislim da je važno da danas kao neko ko je zajedno sa svim poslanicima odgovoran za sve što se 
dešavalo, održimo kolegijum i da pokušamo da pronađemo rješenje koje će biti dobro za sve 
građane Crne Gore. Do sada nikada nije odbijeno od strane predsjednika da se održi kolegijum. 
 Ja sam razgovarao jutros sa mnogo ljudi. Znam koliko naše sveštenstvo ulaže napora da 
umiri opravdani bijes koji postoji kod većine pravoslavnih hrišćana u Crnoj Gori. Oni su apsolutna 
većina, ima ih oko 400.000 i ja vas molim da pronađemo načina kako da prevaziđemo ovaj 
problem. Mislim da je prvi korak da sjedemo i da razgovaramo u Vašem kabinetu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:27:48) 



 
 Hvala, poslaniče Mandiću. 
 Svakako nikad nismo uskratili bilo čiju inicijativu za sazivanje kolegijuma od strane 
poslaničkih klubova. Vi ste to izložili kao rukovodilac najjačeg opozicionog subjekta i to ću svakako 
da uradim. 
 Većina se ustanovljava samo na izborima. Ne postoji ni jedna druga većina, ni jedan drugi 
način na koji se ustanovljava većina. I mi ćemo uskoro, naravno, imati uskoro tu priliku da ponovo 
ustanovimo neku novu većinu - na redovnim parlamentarnim izborima. 
 Naravno, za takvu sugestiju kad bilo koji klub traži i manji klubovi kad traže i svi, ja dajem 
pravo za sjednicu kolegijuma. Pitam kolege, sve vas zajedno, da li da saslušamo ova dva uvodna 
izlaganja i nakon toga da idemo na sjednicu kolegijuma. 
 Želi proceduralnu reakciju Aleksandar Damjanović.  
            Izvolite. 
 
 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (13.05.20 11:28:48) 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, 
 Naravno da će Posebni klub poslanika podržati ideju za sazivanje kolegijuma kako bismo 
pokušali da riješimo, kako ja ocjenjujem, tešku političku krizu u kojoj se našla Crna Gora povodom 
sinošnjih dešavanja u Nikšiću. Nisam neko ko misli da će kolegijum, nažalost kako i do sada, išta 
riješiti, ali je svakako dobro da se sjedne, da se razgovara i da se pokaže elementarna 
odgovornost da se negdje smire strasti.   
 Ono na što želim da ukažem jeste jedna jasna poruka, gospodine predsjedavajući 
predsjedniče Skupštine, da je neprihvatljivo da se vladika Joanikije sa sveštenstvom drži u 
pritvoru. To je urađeno 12. maja 1941. godine od strane ustaša sa vladikom dabro-bosanskim. To 
je jedna ružna paralela koja ne priliči Crnoj Gori. Očekujem od nadležnih prije svega od policije, od 
Tužilaštva da se ne igraju s vatrom. Ko se mača lati, od mača će da strada, to budite svi sigurni. 
To budite svi sigurni iako ovdje sjedimo svi relaksirani i zato je dobro da porazgovaramo, a da 
nadležne institucije ne učine ništa da bi doprinijeli raspirivanju vatre koju su već raspirili. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:30:09) 
 
 Hvala Vam. 
 Proceduralno reagovanje Aleksandra Vuković.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (13.05.20 11:30:12) 
 

 Zahvaljujem, predśedniče Brajoviću. 

          Samo bih podśetila građane i građanke Crne Gore, zbog njih, pošto mi govorimo o nekim 

posljedicama a ne što je bilo i kako je sve počelo.  
 Sabor Srpske pravoslavne crkve trebalo je da se održi prije nekoliko dana, ali su čelnici 
Srpske pravoslavne crkve, poštujući mjere koje je država Srbija, kao matična država Srpske 

pravoslavne crkve, odgodili Sabor Srpske pravoslavne crkve za śutra 14. maja. Dakle, pravila se 

poštuju i pravila epidemiološke krize u kojoj se nalazimo u susjednoj Srbiji, a ođe, u Crnoj Gori mi 
imamo situaciju u kojoj crkva i poslanici pozivaju na okupljanje, đe se, za razliku od onoga što se 
dogodilo pod Ostrogom, /upadice/ molim vas, dozvolite da završim svoje proceduralno 
reagovanje. Molim vas, ono što se dogodilo pod manastirom Ostrog, i Savjet za praćenje rada 
policije, i Komunalna inspekcija, i svi državni organi NKT-a su bili saglasni u tome da su se tamo 
poštovala pravila koja NKT izdao, da su se građani odgovorno ponašali kao sveštenstvo i onda 
zaboga, šta se desilo sa pozivima koji su došli iz Parlamenta, a to su pokazale i one maske koje 



su nosili, evo čuli smo sad od kolege Mandića vrlo konkretno da su svoje pristalice pozvali da 
dođu tamo - imali smo ne litiju nego /upadice/ Ja Vas molim nemojte tako, pa evo možete, imate 
priliku ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:31:57) 
 
 Poslaniče Damjanoviću, koliko ja mogu da primijetim Vas niko nije prekidao. Budite korektni 
prema koleginici. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (13.05.20 11:32:02) 
 
 Ja sam Nikšićanka i zbog odbrane duha litije koje traju već 20 godina i na kojima učestvuju 
svi Nikšićani i Nikšićanke, većina članova i članica Demokratske partije socijalista prvi put u istoriji 
održavanja te litije, one su promijenjene i politizovane juče. Na toj litiji su nošene maske. Ja nikoga 
ođe ne pominjem, ni vladike, nego samo kažem kako su se primjenjivala pravila pod Ostrogom, a 
šta se onda u drugom dijelu dana desilo u Nikšiću i šta se desilo ispred nikšićkoga hrama.  
 Dakle, molim vas - mi smo ođe za hrišćanstvo i pravoslavlje, a ne srboslavlje.  
            Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:32:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Molim vas, poslaniče Damjanoviću, poslanice Vuković. 
 Pošto su se još dvoje kolega javili za proceduralnu intervenciju, i njima ću dati riječ. Budite 
korektni. 
 Poslanik Andrija Popović, pa poslanica Savković.  
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (13.05.20 11:33:09) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Dobro je da se održi kolegijum da bi se pokušale smiriti tenzije, ali ne znam koja je svrha 
uopšte tog kolegijuma. Mi smo u vremenu epidemije, da vas podsjetim, mi smo u vremenu 
globalne pandemije. Pravosudni organi moraju da rade svoj posao i nadležne državne institucije. 
Ne znam što bi se Skupština bavila tim. Ne smije biti nedodirljivih - pravda za sve i niko ne smije 
biti izuzet iz zakona.  
           Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK  IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:33:55) 
 
 Poslaniče Popoviću, saglasan sam sa Vama. 
 Izvolite, poslanice Savković. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (13.05.20 11:34:03) 
 
 Osjećam se vrlo smiješno u ovom najvišem domu u Crnoj Gori, zato što je prije neki dan 
gospođa Vuković sjedela na svom mjestu, gospodin Nikolić je sjedio izviše nje bez maske, a ona 
je upravo sa maskom i sa kapom na glavi zbog svjetlosti koja se ovdje vidi, sa oproštenjem, 
građani Crne Gore, pljuvačne kapljice iz njegovih usta su direktno kapale na gospođu Vuković. 



Sreća što je imala kapicu. Molim Vas da me ne prekidate. 
 Pokrenuta je krivična prijava za poslanike Gorana Danilovića i Gorana Radonjića i mene, 
mene zajedno sa mojim suprugom zato što smo šetali. Zajedno nismo šetali. Gdje su oni bili, gdje 
sam ja bila nebitno je. Poštovana je distanca. A ne poštuju se, otkad su počele mjere Nacionalnog 
koordinacionog tijela, prvo u ovom domu a onda svugdje drugo. 
 Inače smo svjedoci da je, molim Vas da me ne prekidate jer ne uzimam često proceduru i 
vrlo je bitno da kažem zbog građana Crne Gore. Inače je donešena nova mjera Nacionalnog 
koordinacionog tijela od petka da za jednim stolom četiri osobe iz različitih porodica mogu sjedeti 
na rastojanju od jednoga metra, a da distanca bude dva metra. Kakve logike tu ima? Pitam 
Nacionalno koordinaciono tijelo.  
 Građani Crne Gore, očigledno je Uprava policije i svi u ovoj državi i Ivica Stanković sinoć 
zaboravio da litije u Nikšiću, juče i u svim gradovima Crne Gore, nije zakazao niko od sveštenstva 
koje je trenutno u pritvoru, nego je zakazao Sveti Vasailije Ostroški. I narod se nije ni po čijem 
naređenju tamo okupljao, nego samo poštujući sveca, a nadam se da će svetac oprostiti svima 
onima koji čine ovo što čine danas. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 11:36:07) 
 
 Hvala, gospođo. 
 Dva puta ste mi uputili da Vas ne prekidam, a nisam Vas uopšte prekidao. Vaše izlaganje 
nije imalo nikakve veze sa procedurom, zaista. Ako upućujete kolegama, pogledajte kako se 
danas sjedi u sali, pa budite tako korektni. Svaki put ću da upozorim kao što sad upozoravam 
poslanike Demokratskog fronta - napravite distancu, vodite računa o tome. 
 Drugo, mi smo u Parlamentu sekularne države Crne Gore. Ko je zakazao litije i nije - 
ostavite molim vas te priče. Ovdje je bila priča da neko nije pozivao ili jeste. Vjerujte, mislim da 
moje kolege koje su pozivali odavde na litije ne trebaju time da se ponose. To je bio njihov izbor.  
 Daću pauzu sad za sjednicu kolegijuma, ali ću da vam kažem sljedeće: U ovoj državi će se 
poštovati zakon i pravila, svako će raditi svoj posao i neće niko nikoga sprečavati u tome da vodi 
računa da se sačuva dostignuće koje je država Crna Gora, ne kažem ni Vlada Crne Gore, ni 
Parlament Crne Gore, ni ljekari Crne Gore, nego svi zajedno dostigli, a to je da mi praktično, ako 
bude sreće, za koji dan izlazimo iz ove krize, što znači da nemamo zaraženih, a to je moglo samo 
jednim razumijevanjem i prihvatanjem mjera koje su ponekad donijete možda i prije vremena ali su 
zato dale takve efekte. Država Crna Gora neće dozvoliti ni po koju cijenu da se zdravlje građana 
Crne Gore ugrozi. /Upadica/ Ja Vas nisam prekidao i molim Vas da vodite računa. 
 Ovdje imamo različite pristupe. Imamo pristup, o tome je govorila poslanica Vuković, kod 
manastira Ostrog gdje je sve funkcionisalo korektno i kako treba i imamo situaciju kad to nije bilo  
u najboljem interesu zdravlja građana, prije svega, Nikšića i ljudi koji su bili okupljeni. 
 Dajem pauzu. Sjednica kolegijuma će biti u Plavoj sali i počeće za 10 minuta. Molim vas, 
sad mi recite ko želi iz Demokratskog fronta da bude prisutan na kolegijumu. Hvala vam.  
 Obavijestite vaše kolege koji nijesu tu. Za 10 minuta u Plavoj sali.  
  
 
                                                                            /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:04:49) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo sa radom. Poslanik Andrija Mandić me je informisao da je u 
toku sastanak poslaničkog kluba Demokratskog fronta, o čemu će nas oni informisati nakon dijela 
izlaganja poslanika Andrije Popovića i poslanika Aleksandra Damjanovića, jer su oni jedini 
preostali od uvodnih izlaganja. 
 Pošto smo se dogovorili da radimo do negdje ovog vremena, samo ćemo čuti ta dva 
izlaganja i onda ćemo imati i stav kolega iz Demokratskog fronta. 
 Izvolite.  



            Poslanik Popović, a neka se pripremi poslanik Damjanović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (13.05.20 15:05:30) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
 Što se tiče samog Prijedloga zakona o privrednim društvima, mogu da kažem da će ga 
Liberalna partija podržati. On je sigurno korak naprijed u odnosu na aktuelni zakon. Aktuelni zakon 
je iz 2002. godine, Crna Gora je tada bila dio državne zajednice. Mnogo toga se kroz izmjene i 
dopune ovog zakona promijenilo u posljednjih 18 godina, ali u svakom slučaju trebalo je uraditi 
novi zakon. Mislim da je to ipak korak naprijed u odnosu na aktuelni. Ono što je posebno važno za 
nas liberale, za Liberalnu partiju, to su naši najvažniji liberalni principi, a među najvažnijim 
liberalnim principima: tržišna ekonomija, slobodna privreda, sloboda kretanja robe, ljudi, usluga, 
novca. To je u ovom prijedlogu zakona dosta dobro uređeno, ali pretpostavljam da će bitri i 
amandmana koji će ovaj prijedlog zakona unaprijediti.  
 Nema predlagača ministrice Sekulić. Ne znam da li će doći. Još jedanput bih htio da kažem 
ono što sam ranije govorio i da tražim podršku sportskom sektoru, jer sportski sektor zaslužuje 
podršku. Mislim da sportskim savezima, udruženjima i klubovima koji su uredno izmirivali poreze i 
doprinose, a kojima je zbog virusa korona bio onemogućen rad i obustavljene sve aktivnosti, treba 
obezbijediti isti tretman kao i privrednim društvima kojima je zabranjen rad. Moram podsjetiti još 
jedanput na časnu ulogu sportista, sportistkinja crnogorskih u ovom strašnom dobu koje je 
vjerujem iza nas, na sve ono što su uradili mnogi od njih, naročito internacionalci su donirali 
Nacionalnom koordinacionom tijelu velika sredstva, ali dio sporta sportista je potpuno ostao na 
margini i ne može prosto ekonomski da preživi ovo doba. Tražim da se te sportske organizacije 
izjednače sa privrednim društvima u ovom tretmanu.  
 Takođe, što se tiče samog zakona, bitno je reći, a vidim da su to i kolege, naročito profesor 
Radulović je već amandmanski djelovao sa 10 amandmana, naročito je bitno, svi se mi mučno 
osjećamo godinama unazad i sada - da kompanije sa većinskim državnim kapitalom i njihovi 
direktori imaju višestruko veća primanja od najviših državnih ali i lokalnih funkcionera. Nadam se 
da ćemo kroz ovaj zakon, ako to već nijesmo uspjeli da uradimo kroz Zakon o zaradama u javnom 
sektoru, to uraditi kroz ovaj zakon i da ćemo tu veliku nepravdu ispraviti, tu uravnilovku, kao i da 
će se tim normama omogućiti da pojedini izvršni direktori u akcionarskim društvima sa većinskim 
učešćem državnog kapitala ili kapitala lokalne samouprave ne mogu više imati neprimjereno 
višestruko više zarade od najviše zarade u javnom sektoru. A da ne govorim koliko su to 
višestruko veće zarade od onih koji su naši sadašnji heroji, od zaposlenih u zdravstvu i policiji.  
 Liberalna partija, crnogorski liberali će podržati Prijedlog ovog zakona.  
            Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:11:22) 
 
 Hvala Vam. 
 Riječ ima poslanik Aleksandar Damjanović.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (13.05.20 15:11:28) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Pretpostavljam da je nastavak ove sjednice pokušaj da se Skupština vrati na normalno 
funkcionisanje, jer smo već ovu raspravu započeli. 
 Ja moram da vam kažem, bez obzira što je moj red da govorim o Predlogu zakona o 
privrednim društvima, vi znate da sam spreman za ovaj predlog zakona, da u ovom trenutku ne 
postoje uslovi da se obavi, po mišljenju i mojem i mojih kolega Posebnog kluba poslanika, 



rasprava. Ja ću Vas zamoliti da ovdje napravimo pauzu. U ovoj sali su, gospodine predsjediče, 
sem Vas, potpredsjednika i nas poslanika iz Posebnog kluba poslanika još svega tri poslanika. 
Situacija je vrlo napeta vezano za ono što ste imali na kolegijumu, gdje smo preuzeli neke 
obaveze svi mi da bismo ovo stanje, sa stanovišta Parlamenta, vratili u normalnu. Nisu se stekli 
uslovi, nema ni predlagača, a vi znate da je  bez predlagača besmisleno voditi raspravu. Nema ni 
ministrice Sekulić, nema ni pomoćnika ministra gospodina Nikolića. Dakle, ne postoje elementarni 
uslovi za ovu raspravu.  
 Molba ispred Posebnog kluba poslanika je da ovdje raspravu prekinemo, neće ona pobjeći. 
Besmisleno je govoriti o Zakonu o privrednim društvima dok Crna Gora samo što nije buknula. 
Molba da se sve učini iz pozicije Parlamenta da se smire strasti, da nastavimo sjutra, da dobijemo 
određene informacije koje smo tražili na kolegijumu vezano za privođenje vladike Joanikija i 
sveštenika u Centar bezbjednosti u Nikšiću, pa da nakon toga pokušamo nastaviti sjednicu. Ovako 
je nastavljati, bez predlagača u ovim uslovima i pričati o Zakonu o privrednim društvima, nema 
smisla. Vi procijenite sami. 
 Dakle, Posebni klub poslanika traži da ovdje zaustavimo i da sjutra nastavimo ovu raspravu 
kad se steknu uslovi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:13:27) 
 
 Znate, kolega, sad je upravo poslanik Popović diskutovao. Predstavnica predlagača će biti 
ovdje uskoro. Vi imate mogućnost da sad govorite, ili da ostavite dio Vašeg izlaganja za sjutra. To 
je Vaše pravo. Znači, Vi ostavljate diskusiju za sjutra. U redu. Hvala Vam. 
 Dajem riječ poslaniku Andriji Mandiću.  
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (13.05.20 15:13:53) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Mi smo, kao što je predsjednik Parlamenta i saopštio, upravo završili sjednicu Poslaničkog 
kluba, kojom smo promijenili našu prethodno donešenu odluku o tome da pozovemo sve 
pravoslavne hrišćane da izađu na ulice gradova Crne Gore, da blokiraju Crnu Goru, zaustave 
svako kretanje i svaki saobraćaj dok ne budu oslobođeni vladika Joanikije i sveštenici Srpske 
pravoslavne crkve koji su uhapšeni u Nikšiću. Mi smo upravo završili sjednicu nakon poziva koji 
smo imali od mitropolita Amfilohija Radovića i saopštenja Episkopskog savjeta od kojeg nam je 
poručeno, ne samo nama nego i vladajućoj većini, svim političkim strankama da Episkopski savjet 
po ko zna koji put upozorava i poziva sve političke lidere da se uzdrže od bilo kakvih partijskih i 
političkih zloupotreba crkve. Da ne bi bilo da mi nešto želimo da zloupotrijebimo, a bilo je mnogo 
onih koji su onaj 26. decembar, kada smo ovdje iskreno kao pripadnici Srpske pravoslavne crkve 
branili našu crkvu, željeli da nam pripišu da mi nešto zloupotrebljavamo politički, mi hoćemo da 
budemo članovi crkve kojima niko ne može prebaciti bilo kakvu zloupotrebu i bilo kakvo dešavanje 
da mi hoćemo na osnovu toga politički da profitiramo. 
 Mi smo danas čuli našeg svetog patrijarha srpskog, koji je podsjetio da je kulminacija 
neprijateljskog odnosa države Crne Gore prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi započela usvajanjem 
kontraverznog zakona o slobodi vjeroispovijesti, uz grubo ignorisanje zahtjeva SPC za 
ravnopravnim položajem u odnosu na druge crkve i vjerske zajednice. Imali smo, takođe, i poziv 
predsjednika Srbije upućen vlastima u Crnoj Gori da oslobode vladiku Joanikija i da se odnose 
prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi onako kako je dužna svaka druga država da se odnosi. Imamo 
našeg episkopa u Americi, koji u Kongresu Sjedinjenih Američkih Država drži blagoslov i stoje svi 
kongresmeni američki i pozdravljaju episkopa Srpske prvoslavne crkve, a danas episkop, jedan od 
najuglednijih, sveti vladika Joanikije nalazi se u nekoj garaži tamo u Nikšiću, gdje su ga zatvorili 
nikšićki policajci po naređenju Mila Đukanovića. Za razliku od izvjesne Soraje Vučelić koju su 
odmah oslobodili zbog kršenja mjera NKT-a, naš sveti vladika danas trpi poniženje zato što su to 
odlučili Milo Đukanović, Duško Marković i još nekolicina ljudi iz vrha režima koji misle da im je sve 



dozvoljeno. 
 Ja želim da istaknem da ovo nasilje prema ocu Miajlu Backoviću, prema Bošku Vukićeviću, 
sinu čuvenog profesora Mita Vukićevića, Radovanu Rakočeviću, čovjeka kojeg svakog dana 
hapse u Bijelom Polju i na desetinama drugih ljudi iz Nikšića, Pljevalja, Berana, Andrijevice i 
Budve, evo u Andrijevici je prije nekih pola sata policija napala neke ljude sa biber sprejovima, 
suzavcima, prebijala, hapsila i pokušavala da nametne tu diktatorsku volju. 
 Demokratski front je zbog poziva našeg mitropolita Amfilohija odlučio da nastavimo snažno 
borbu i da ne dozvolimo nikome da u toj našoj odlučnoj i hrabroj borbi pokuša da nam pribaci da 
mi hoćemo nešto da zloupotrijebimo da bismo dobili glas više ili manje. To što smo mi hrabri i 
spremni da rizikujemo da nas krivično progone, to što smo mi hrabri i spremni da nas hapse, to što 
smo mi hrabri i spremni da poturimo glavu gdje neko nije spreman da poturi nogu - ne znači da 
ćemo dozvoliti raznim tipovima koji su sujetni, ljubomorni i, što da ne kažem, kukavice, da nas 
prozivaju i nam podmeću kako mi navodno imamo sebične interese. Žao mi je što moram danas 
da poslušam, zajedno sa svim poslanicima Demokratskog fronta, našeg mitropolita Amfilohija. Žao 
mi je jer znam da bi noćas bila Crna Gora blokirana i da bi se jednom završilo sa ovom 
diktatorskom vlašću. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:18:54) 
 
 Hvala.  
 Imam neki zahtjev za proceduralne intervencije i onda ću vam saopštiti da danas 
završavamo sa radom. 
 Poslanik Danilović se javio za proceduralnu intervenciju. 
            Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (13.05.20 15:19:10) 
 
 Gospodine predsjedniče, uvaženi građani, koleginice i kolege, 
 Strpljivo čekamo cijeli dan da otpočnemo rad. Mislim da smo ovim odlaganjem do 
posljednjeg trenutka pokazali malo neozbiljnosti u ozbiljnom tenutku. Ja sam ubijeđen da ljudi 
iščekuju s pažnjom šta ćemo odavde reći, da ljudi s pažnjom čekaju da čuju glas onih koji su birani 
na neposrednim izborima. Ja hoću da saopštim u vlastito ime, u ime mog kolege Gorana 
Radonjića i vjerujem u ime svih pet članova posebnog Kluba poslanika da očekujemo u cilju 
smirivanja ove situacije koju je izazvala izvršna vlast da pod hitno budu pušteni na slobodu 
episkop Joanikije i njegovi sveštenici, jer smo im dužni zahvalnost, predsjedniče Parlamenta. 
Dopustite da završim. 
 
 
            PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ: 
            Završite, ali ovo nije procedura. 
 
 
            GORAN DANILOVIĆ: 
 Nemojte, molim Vas. Strpljivo to kažem, očekujem i od Vas da pomognete. Ja mislim da je 
ovo zajednički interes. Nemojte da tjerate mak na konac, ne treba nam to. Imate poziv od jednoga 
episkopa sinoć desetinama hiljada ljudi gotovo svađu da se ni jedna ružna riječ ne kaže, nagrada 
za to je kazamat. Mi treba da zahvalimo vladici Joanikiju, zbog toga, što da nije bio takav vladika 
nego da je drugačiji, danas bi bila drugačija Crna Gora. Ja mislim i Vi i ja treba da budemo 
ponosni što nam je tako prošao Sveti Vasilije Ostroški. Dopustite samo rečenicu završetka. 
 Uvaženi građani, episkop nam jeste pritvoren. To treba da mu služi na čast, pritvoriće nas 
još, pritvaraće svaki dan. To je njihova stvar. Jedno što mi treba da činimo - kuća nije ostala pusta. 
Slušajte pažljivo šta govori mitropolit... 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:21:32) 
 
 Kolega, ja razumijem Vašu potrebu da Vi političke stavove saopštavate i pokušate političke 
poene da namaknete. To je Vaše pravo. Kratke, molim vas, proceduralne primjedbe imam 
najavljene još od Andrije Popovića i Miodraga Lekića i time završavamo današnji rad. 
 Poslanik Popović.  
            Izvolite. 
 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (13.05.20 15:22:04) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pa, evo i ja proceduralno. Ovdje nema danas normalnog nastavka zasijedanja.  
 Pozivam na smiravanje tenzija. Državni nadležni organi moraju da rade svoj posao. 
Skupština, kao zakonodavna vlast, ne smije da se u to miješa. Ovdje su napravljena, iako možda 
nije momenat za to, teška krivična djela. Pozivanje na bunt. Ja tražim od državnih organa da 
reaguju. Crna Gora se ne može zapaliti. Svi mi imamo neku odgovornost, ne smijemo dozvoliti da 
bilo ko pređe neku granicu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:23:11) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Popoviću. 
 Riječ ima poslanik Lekić. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (13.05.20 15:23:23) 
 
           /Prekid/ tako da govorim u svoje ime i u ime stranke. /Upadica/ 
 Ja sam samo konstatovao to. Dakle, toliko je očigledno svakom da se mi nalazimo u jednoj 
vanrednoj situaciji dvostruko. Jedna - zbog aktuelne situacije i kao stranka smo dali saopštenje. 
Po našem mišljenju, ovo je samo nastavak podizanja tenzija, jedne strategije političke u izbornoj 
godini i ovo je samo nastavak sa epizodama. Zaista je vrlo teška scena, tim prije što, koliko sam 
razumio i pročitao, da je vladika koji je tamo pritvoren saopštavao da je za legalan oblik ishoda u 
svemu ovome. Dakle, poziva na mir i to je jedna obaveza više da se tu reaguje. Drugi razlog zbog 
čega je sve vanredno, a u tom smislu pokrenuću i formalno, a sada Vas preliminarno informišem, 
da Vi, predsjedniče Skupštine, sagledavajući autonomnost Skupštine, jednu ulogu u političkom 
sistemu i nastalu situaciju ne samo na ovom planu tenzija koje su stvorene Zakonom o 
vjeroispovijesti nego realnog stanja, da se mi nalazimo u izbornoj godini, u izbornoj godini u zemlji 
endemske korupcije, citirao sam predstavnika Sjedinjenih Američkih Država, i da je to nama 
primaran zadatak. Prema tome, nama treba vanredna sjednica da usvojimo rezoluciju o stanju u 
zemlji endemske korupcije i sa zaključcima, preporukama koje bismo uputili Vladi, tužilaštvu, svim 
mogućim organima i da se pokažemo da smo institucija autonomna koja čini nešto u interesu 
građana. To je put. Oba elementa govore o potrebi takve tačke dnevnog reda. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:25:26) 
 
 Hvala Vam, kolega Lekiću. 
 Želite li i Vi proceduralno reagovanje? Izvolite. 
 Poslanik Miloš Nikolić. 
 
 



 MILOŠ NIKOLIĆ (13.05.20 15:25:30) 
 
 Hvala Vam, poštovani predsjedniče. 
 Veoma kratko. Ispred Kluba poslanika Demokratske partije socijalista sam samo htio da 
pozdravim poziv mitropolita crnogorsko-primorskog Amfilohija Radovića i da pozdravimo odluku 
kolega iz Demokratskog fronta koja je drugačija nego što je bila jutros. Dakle, vjerujemo da je to 
jedan konstruktivan doprinos i sa jedne i sa druge strane rješavanje ove novonastale situacije. 
Svakako mnogo konstruktivniji od onoga kakav je pristup bio juče kada je, ipak, bez obzira na sve 
što možemo čuti, na jedan direktan i neposredan način ne samo što su u formalno-pravnom 
smislu prekršene naredbe nadležnih državnih organa, već je i ozbiljno dovedeno u pitanje zdravlje 
i život građana Nikšića, a samim tim i građana Crne Gore imajući u vidu i populaciju i broj ljudi koji 
se okupio tamo, ali i broj ljudi koji se okupio u drugim opštinama. Dakle, vjerujem da je ovo jedan 
napredak i vjerujem da ćemo na ovaj način uz ovakve doprinose u narednim danima uspjeti da se 
svi ponovo vratimo poštovanju mjera i poštovanju svega onoga što smo svi zajedno poštovali u 
prethodna dva mjeseca. Još jednom pozdravljam ovaj pristup. Nadam se da će on i u narednim 
danima biti dominantan, a ne onaj koji smo imali prilike da vidimo juče i u Parlamentu i, nažalost, u 
Nikšiću. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:26:54) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Nikoliću. 
 Posljednja proceduralna intervencija poslanik Đukanović.  
            Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (13.05.20 15:26:58) 
 
 Poštovani građani, Demokratski front je odgovoran politički subjekt. Saopštili smo da smo 
spremni bili da pozovemo građane pravoslavne vjeroispovijesti da blokiraju čitavu Crnu Goru. 
Međutim, poslije saopštenja Eparhijskog savjeta i našeg mitropolita, mi ne želimo da u primisli 
bude da hoćemo da radimo nešto a crkva se ne slaže sa tim. Zbog toga smo promijenili na Klubu 
poslanika našu odluku i to građani Crne Gore treba da znaju. Mi smo spremni da sačuvamo našu 
crkvu mnogo više nego što neki mogu i da pretpostave, a da to ne bude sumnjičeno da radimo iz 
političkih interesa. Ovo je naš život i mi smo spremni, takođe, da crkvu našu branimo i našim 
životima ako bude potrebno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (13.05.20 15:28:11) 
 
 Poštovani poslanici, prije svega da vam kažem da mi, kao izabrani predstavnici naroda, 
treba da imamo još veću odgovornost prema građanima koje zastupamo ovdje, jer građani slušaju 
naše diskusije i na jedan broj njih naše riječi izgovorene u ovom Parlamentu utiču.  
 Mi smo saslušali jednu diskusiju i uglavnom primjedbe koje nisu bile proceduralne, nego 
saopštavanje političkih stavova. Svi mi, poštovane kolege, kao i građani Crne Gore, znamo da je 
ovo izborna godina i da je ovo jedan vid političke predizborne kampanje. Ali, naše je, vrlo važna 
stvar, da mi vodimo računa da ova država koja se, kad kažem država - svi mi, odgovorno ponijela 
u epidemiji Kovida-19, da ćemo, ako to potraje, biti možda prva zemlja koja može da kaže da 
nema više zaraženih, napraviti ogroman uspjeh. Ne mislim i ne očekujem nikad da svi to gledaju 
na isti način, ali da se cijeni ono što je za cijenjenje i da se osporava ono što je za osporavanje -  
svakome pripada to pravo. Ne može se ovdje govoriti o neozbiljnosti od onih koji praktično ne 
dolaze na sjednice Parlamenta. Hvala svima onima koji imaju stav manje ili više argumentovan. Mi 
smo ovdje danas upravo da pokažemo da treba da pomognemo da bude što manje tenzija. Ovdje 
je bilo tokom jučerašnjeg dana i ranije pozivanja na litije, odnosno pozivanja na okupljanja, a 
imamo mjere koje zabranjuju okupljanja upravo u cilju nastavka ovakvih priča.  



 Čitam na portalima razne stvari - kako predsjednik Skupštine treba da kaže da li će neko i  
da zamoli da se neko pusti iz pritvora. Ne. Predsjednik Skupštine će uvijek podržavati i insistirati 
da svako radi posao za koji je nadležan da radi, vodeći računa i preuzimajući odgovornost za 
stanje i ukupnu situaciju koja je u državi. Prema tome, Parlament će se odgovorno u tome 
ponašati.  
      Ja sad poručujem svim poslaničkim klubovima, i iz opozicije i iz vlasti, da se i oni tako 
odgovorno principijelno ponašaju i vode računa o stavovima koje saopštavaju ovdje. Naravno, da 
je situacija poželjna u predizbornoj godini da imamo jedan opšti konsenzus, ali treba li da budemo 
nerealni? Mi smo realni i racionalni ljudi. Očigledno je da tog konsenzusa nema, a opet jedini 
način, nema nikakvog drugog prebrojavanja, nego prebrojavanja na izborima. U redu je kad god 
se pošalju poruke neke saradnje, mira, uzdržavanja od pritisaka. Ja zaista podržavam sve to, jer 
imali ste juče dva potpuno različita ponašanja. Jednu korektnu organizovanu saradnju kod 
manastira Ostrog i policije, i crkvenih lica, i građana, a zatim potpuno drugačije nekontrolisano 
uveče u Nikšiću. Ja vas molim da svi odgovorno radimo svoj posao i da svi budemo odgovorni, 
prije svega, prema građanima Crne Gore. 
 Nastavljamo sjutra sa diskusijom, a ovdje je, upravo zbog riječi koje su se čule, da 
konstatujem i predstavnik predlagača. Sjutra nastavljamo sjednicu u 11h. Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:05:25) 
 
 Poštovane kolege poslanici,  
 Nastavljamo Drugu sjednicu prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini. 
Nastavljamo pretres o Predlogu zakona o privrednim društvima. Ovlašćeni predstavnici Vlade su 
Dragica Sekulić, ministarka ekonomije i Goran Nikolić, generalni direktor Direktorata za industriju i 
transformaciju. Izvjestioci odbora su Momčilo Martinović, Zakonodavnog odbora i Branko Čavor, 
Odbora za ekonomiju, finansije i budžet.  
 Sada riječ ima poslanik Miodrag Lekić koji želi proceduralnu intervenciju. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (14.05.20 12:05:58) 
 
 Nemam ništa protiv nastavka sjednice s tačkom dnevnog reda, prijavio sam, namjeravam 
da učestvujem, ali ne mogu da u najvišem organu vlasti izvornog suvereniteta građana ne ukažem 
da smo u jednoj potpuno vanrednoj situaciji što cijela Crna Gora zna. Vi ste juče rekli da je izborna 
godina, pa se uzimaju poeni. Vjerujte, govorim ovdje ne da bih se borio za rejting ili za poene. 
Borim se za konstituisanje Crne Gore kao pravne, ozbiljne, demokratske zemlje. Borim se, 
vjerujte, za ulogu Skupštine koja je u svim demokratskim društvima ravnopravni subjekat.  
 U tom smislu, zbog situacije koja je, one scene privođenja ljudi, osoba u mantiji u maricu su 
nevjerovatne. Jednako bih reagovao da su u pitanju sveštena lica katoličke ili islamske 
vjeroispovijesti. Da budem precizan, još bih jače reagovao kao što očekujem druge predstavnike 
vjerskih zajednica da u ime ljudskih prava i želje da ova zemlja kako-tako normalno nastavi, da se 
jave i kažu svoje mišljenje.  
 Prema tome, moj konkretan predlog je da zovete s dignitetom predsjednika Skupštine, da 
zovete predsjednika Vlade. U svim demokratskim zemljama ovakvo stanje zahtijeva prisustvo 
predsjednika Vlade da referiše o čemu se radi i što se radi. Molim vas, predsjedniče, upozoravam 
vas na obavezu... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:07:41) 
 
 Hvala vama, kolega Lekiću.  
 Vi ste praktično ponovili ono što ste rekli juče. U redu, cijenim vaše nastojanje. Moram vam 
samo reći da je Crna Gora konstituisana i ona je demokratska odgovorna država, a naravno 
cijenim i svaki napor da ona bude još bolja, uspješnija i demokratskija.  
 Mi ćemo nastaviti danas s dnevnim redom. Kao što sam više puta juče ponovio, svako neka 
radi svoj posao, svi državni organi, sve institucije, ali molim da se i svi, i političke partije, i građani, 



ponašaju odgovorno.  
 Riječ ima poslanik Aleksandar Damjanović, a neka se pripremi poslanica Jovanka Laličić.  
 Poslaniče Daniloviću, sačekaćete da završi izlaganje pa ću vam dati proceduru jer vi ste je 
u hodu najavili. Izvolite, poslaniče Aleksandre Damjanoviću.  
 Samo da znate, da neko ulazi u salu pa traži proceduru neće biti dozvoljeno u nastavku ove 
sjednice.  
 Da čujem proceduralno reagovanje. Izvolite, poslaniče Daniloviću. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (14.05.20 12:08:53) 
 
 Gospodine Brajoviću, bilo bi korektno da mi se obraćate kao kolegi, da imate 
razumijevanja, možda i ne mogu da sjedim pa koristim priliku da u hodu dođem do govornice. 
Nemojte na meni da pokušavate s disciplinom. Bilo bi lijepo da me slušate dok se vama obraćam 
jer je procedura u pitanju.  
 Tražim pauzu u ime Posebnog kluba poslanika, ima nas pet, ako ne mislite da smo manje 
vrijedni, a i ako mislite neću odustati od pauze. Tražim kolegijum, tražim da se dogovorimo. 
Skupština nije vaša nego naša. Kolegijum smo očekivali jutros. Znam da je na dnevnom redu to 
što je, ali situacija zahtijeva da sjednemo i dogovorimo se, da čujete naše predloge. Niko ne 
izbjegava da priča o privrednim društvima, ali se nojeva koji zabijaju glavu u pijesak igrati nećemo 
sigurno. Tražimo pauzu. Molimo vas da zakažete kolegijum. Na kolegijumu će se pojaviti       
ili kolega Damjanović ili ja u ime našeg kluba, a dosad ste davali pauzu na zahtjev kluba. Ništa 
drugo, strogo procedura. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:10:18) 
 
 Sada pitam želi li još neko proceduralnu intervenciju?  
 Želi poslanik Rakočević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (14.05.20 12:10:23) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Dakle, ispred Kluba poslanika da vas obavijestim da pauza naravno jeste prihvatljiva, oni to 
mogu da traže. Međutim, mi nemamo predstavnike na kolegijumu trenutno u Skupštini. Molim vas 
da, ako se za kolegijum napravi pauza, to ne bude u ovom trenutku već da nastavimo dok se ne 
stvore uslovi da se održi kolegijum. Naravno, to je vaša odluka.  
 Drugo, vrlo važno, čini mi se, za ono što provejava na početku sjednice, mi iz vladajuće 
koalicije smo stava da Skupština Crne Gore, tako je, ne pripada nama već pripada građanima 
Crne Gore i u Ustavu je utemeljena i nema nikakve potrebe niti smisla da vrši pritisak na bilo koje 
druge institucije i grane vlasti. Svi rade svoj posao i skladno zakonu i Ustavu ove države koji je 
jednak za sve. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:11:34) 
 
 Hvala.  
 Poštovane kolege, da li neko želi sada da se uključi povodom ovoga?  
 Poslanik Lekić. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (14.05.20 12:11:49) 
 
 Kao prvo, Skupština bi trebalo da ovu ogradu skloni, dvije institucije odakle proističe 



narodni suverenitet koji su izabrani pravom glasa građana, to je Skupština i Predsjednik, stoji ovo 
čudo tamo neestetsko koje simbolizuje ogradu, odbranu od koga, od naroda? Ovdje pominjete 
narod. Ne može narod doći u Skupštinu, ostavimo demagogiju, elementarno ste talentovan, 
gospodine Rakočeviću, nemojte ovdje jeftine blefove da saopštavate. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:12:39) 
 
 Poslaniče Lekiću, uzdržite se i vi od vrijeđanja i kvalifikacija. Hvala vam. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (14.05.20 12:12:44) 
 
 Predsjedniče, upozoravam vas na prvu lekciju demokratije da je Skupština subjekat i ona 
treba da pozove u ovakvoj vanrednoj situaciji, vidite li što se radi, da pozove predsjednika Vlade. 
To je tema, to narod interesuje. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:12:59) 
 
 Hvala vam.  
 Izvolite, poslaniče Daniloviću. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (14.05.20 12:13:09) 
 
 Ponovo se obraćam vama, gospodine predsjedniče.  
 Insistiramo na pauzi, na kolegijumu, da se dogovorimo, na to imamo pravo, vi možete to 
pravo da ukinete jednog i da ga suspendujete. Razumijem da nema potpredsjednika DPS-a koji je 
član kolegijuma, ali znam da postoji šef kluba poslanika. Ni mi nemamo potpredsjednika pa ćemo 
se nekako snaći na tom kolegijumu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:13:33) 
 
 Pitanje samo jedno, kolega Daniloviću.  
 Vama nije prihvatljivo da se nastavi sjednica do tog kolegijuma koji će se zakazati? 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (14.05.20 12:13:42) 
 
 Mi tražimo pauzu sada i tražimo kolegijum. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 12:13:46) 
 
 U redu.  
 Poštovane kolege, dajem pauzu. Kolegijum zakazujem u 13:00 časova. Hvala vam. 
 
 

-Pauza- 
 
 
 PREDŚJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 14:40:54) 
 



 Poštovane kolege,  
 Dogovorili smo se da današnje zasijedanje završimo na taj način što će se predstavnici 
klubova obratiti u Parlamentu povodom aktuelnih dešavanja, tako što će Klub Demokratske partije 
socijalista i Demokratskog fronta imati do 10 minuta za obraćanje, a ostali predstavnici klubova do 
5 minuta.  
 Počećemo od manjih ka većim klubovima i prvi ima riječ predstavnik Posebnog kluba, 
Goran Danilović. Izvolite. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (14.05.20 14:41:26) 
 
 Uvaženi građani, koleginice i kolege, gospodine predsjedniče Parlamenta, 
 Ja sam zahvalan na podršci kolegama iz opozicije i kolegama iz vlasti koji su odlučili da 
ipak  ne zabijamo glavu u pijesak nego da danas, pa makar samo sat vremena popričamo o 
onome što što je ključna stvar u Crnoj Gori i danas i juče bezbjednosne prilike. Mislim da možemo 
doprinijeti  da građani malo lakše dišu. Nadam se da će ovo biti na opšte dobro, bez obzira što 
ćemo saopštavati svoje stavove i svoje uglove gledanja na to šta je razlog, zbog čega se danas 
nalazimo u ovakvoj situaciji. 
 Uvaženi građani, da se ne igramo skrivalice. Mi imamo jednu naslućujuću, tešku političku 
krizu sa možda i razornim posledicama po cijelu Crnu Goru, uključujući i vas koji ste za vlast i koji 
su za opoziciju zbog toga što institucije sistema selektivno primljenjuju pravdu. To je moj stav i ja 
ću ga sad obrazložiti. 
 Šta se događa? Ne možemo da podnesemo licemjerje. A licemjerje glasi ovako: Sve je bilo 
u redu do dana proslave Svetog Vasilija Ostroškoga, sve je bilo uredu pod Ostrogom, u Nikšiću se 
dogodio veliki skup naroda koji nije crkva pozivala. Naprotiv, bili su dovoljno hrabri i otvoreni naše 
kolege iz opozicije iz Demokratskog fronta da su rekli - da, mi smo pozivali. Vi ste protiv njih 
podnijeli, uvažena gospodo iz Tužilaštva, krivične prijave, podnijeli ste i protiv nekih od nas, protiv 
troje poslanika iz Posebnog kluba zbog druge stvari, zbog toga što šetamo na svoj način braneći 
svoje ustavno, ljudsko i građansko pravo. Ništa se, dakle, izuzev tih prijava nije desilo, a svi koji se 
pozivaju na to kako je vladika bio dosledan, kako je vladika bio korektan, kako je vladika spasio, 
pa čak i vi, uvažene kolege iz DPS-a, pravite se da ne vidite da je vladika sa sveštenicima u 
zatvoru. Mi javno pitamo zašto. Pa zašto nijesmo u zatvoru mi ako smo krivi, nego onaj koji nije 
pozivao, onaj koji je smirivao, onaj koji moli ćivotom Svetog Vasilija da se ne napravi ni jedna 
ružna stvar, da se policiji ne kaže ni jedna ružna riječ. Vi ipak hoćete - neka mi oprosti episkop 
budimljansko-nikšićki zbog toga što ga u političkom smislu, nažalost, doživljavate krupnom ribom - 
da pokažete svoju snagu, da pokažete odlučnost da stanete na put razaranja Crne Gore time da 
držite u kazamatu vladiku. Niti je junački, niti je hrabro, niti je pametno, niti će se situacija smiriti 
dok je takvo stanje.  

Ja moram da se obratim odavde i državnom tužiocu gospodinu Ivici Stankoviću. Već se 
mjesecima ili nedeljama mjeri vrijeme kada će napustiti tu funkciju ili već je trebalo da bude u 
penziji. Nije  mi jasno da jedan čovjek koji je cijeli život proveo u tužilačkom i sudskom sistemu 
dopusti da se neko ovako poigra sa Tužilaštvom i da ima objašnjenje za javnost zbog čega je 
vladika u pritvoru i zbog čega su ovakve tenzije u Crnoj Gori. Šta vi mislite, da će narod početi da 
gađe  policiju salvama ruža u trenutku kad na njih, na njihovu djecu, na nejač da se raziđu zbog 
zdravlja bacite suzavac? Pa mi štiteći narodno zdravlje građanina, tog građanina dodatno trujemo. 
Mlati po sopstvenom narodu silom vjerujući da se narod sile boji. Ja vam dajem časnu riječ da se 
ovdje više niko ne boji sile, da ste vi pozvani da budete razumni ljudi. Ja vas pozivam još jedanput, 
oslobodite vladiku i sveštenike jer su nedužni, jer ih licemjerno i vi ih hvalite. Oslobodite ih odmah i 
počnimo ovdje razgovor o budućnosti, o turističkoj sezoni, o političkim razlikama, o izborima, o 
čemu hoćete. Hapsite nas protiv kojih ste digli krivične prijave ako na to imate  pravo, 
dokazivaćemo nevinost, vi dokazujte krivicu, radite šta god hoćete.  
 Predsjedniče Vlade, Vama je danas i bez našeg poziva bilo mjesto da dođete u Parlament. 
Nećemo ništa dobiti time što se pravimo da se ništa ne dešava. Sramota je za Crnu Goru nastalu 
na vladičanskim podvizima da drži u zatvoru vladiku na kojega se poziva vlast i opozicija. 
Dopustite mi rečenicu da dovršim smisleno, ono što sam želio da kažem. 



 Nijesam ničim doprinio da se strasti podignu, nego molim javno i pozivam na odgovornost 
državnika da budemo to što jesmo. Nećemo prestati da koristimo svoje pravo na slobodu. Ja ga 
koristim svakog četvrtka i svake nedelje i svaki dan i tako ću nastaviti, ali ono što je poslednja 
poruka moja iz ovog parlamenta je - nemojte da se iživljavate ni da pokušavate da se iživljavate 
nad sveštenim licima. Odgovor nije politički. Mi se u tom slučaju ne pitamo. Odgovor je narodni i 
odgovor je onda kakav zaslužujete. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDŚJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 14:47:28) 
 
 Hvala, poslaniče Daniloviću. 
 Poštovane kolege poslanici i poslanice, ja ću se kratko obratiti i u ime Kluba poslanika  
Socijaldemokrata, Liberalne partije. 
 Želim da vam kažem da mi u stvari o ovome pričamo vež duže vremena. Svaka tačka 
dnevnog reda koja je na dnevnom redu ove plenearne sjednice u stvari opterećena je ovom 
pričom i pričom ne o epidemiji, nego pričom o našim političkim odnosima. Zato danas prije svega 
želim da se obratim građankama i građanima Crne Gore vrlo kratko poručujući - ne dozvolite da 
vas niko obmanjuje, ne dozvolite da niko zloupotrebljava vaša osjećanja, kakva god, vaša ljudska 
osjećanja, vaša politička, vjerska. Brzo će, gospodo, izbori pa će građanke i građani Crne Gore 
glasati onako kako oni misle i imaćemo jedino regularno, realno i racionalno mjerenje naših 
odnosa, izbornu volju građana Crne Gore. Ja moram da vam kažem za mene i za nas u 
Socijaldemokratama najveća svetinja je  država Crna Gora, ali zaista mislim da kažem to da je u 
ovom trenutku za sve građanke i građane Crne Gore najveća svetinja zdravlje svih nas.  
 Molim vas, ne dozvolite da bilo ko to ugrozi u trenutku kada je Crna Gora u prilici, a kažem 
Crna Gora, ne ni vlast ni opozicija, nego kad je Crna Gora u prilici da iz te počasti izađe možda 
prva i na ipak način sa vrlo malo posledica, pri tome naravno cijenimo i žalimo svaki izgubljeni 
život i svakog zaraženog pojedinca. Oni koji to ne vide, oni koji zapaljivim porukama to 
ugrožavaju, čine zlo i sebi i svima nama. Hvala vam. 
 Sada dajem riječ predstavniku Demosa i Socijalističke narodne partije. Ko će to da bude? 
Ne želi riječ. Onda ćemo zamijeniti. 
 Sada dajem riječ predstavniku manjinskog kluba - Adrijan Vuksanović. Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (14.05.20 14:49:49) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Poštovane dame i gospodo, uvažene građanke i građani Crne Gore, 
 U ime Bošnjačke stranke, koalicije Albanci odlučno i Hrvatske građanske inicijative, želim 
da kažem sljedeće.  
 Cjelokupna ova priča koju vodimo juče i danas počela je prije dva dana, na jedan dan koji 
obilježava jednu specifičnost Crne Gore. Toga dana je bio blagdan Svetog Vasilija Ostroškog, 
blagdan svetog Leopolda Bogdana Mandića, a podsjećam da su ovo i dani koji imaju posebnu 
vrijednost za naše susjede islamske vjeroispovijesti kada se oni nalaze u ramazanskom postu.  
Kako sam prije kazao, to je jedna lijepa specifičnost Crne Gore da se dva velika sveca 
obilježavaju u isti dan i bilo mi je jako prijatno kada je kolega Andrija Popović onaj dan čestitao 
kako pravoslavcima tako i katoličkim vjernicima svece koje obilježavaju. To su sigurno dvije velike 
ličnosti u trajanju ovog prostora, ali uzalud se hvalimo i dičimo našim velikim ličnostima ako ne 
nasljedujemo vrijednosti koje su oni propagirali. Najbolje poštovanje prema njima i svemu onome 
što predstavljamo je upravo življenje onih vrednota koje su oni donosili. Ako već ovdje govorimo u 
teološkim kategorijama onda moram reći da slava i hvala Bogu se najbolje odražava u poniznosti i 
poslušnosti. Želim tu napomenuti i onaj evanđelski princip "caru carevo, a Bogu božje".  
 Kao šef Poslaničkog kluba manjinskih stranaka, stranaka koje se zalažu za jednaku Crnu 
Goru, za Crnu Goru u kojoj svi imaju jednaka prava, želim sa ovog mjesta u ime mojih kolega iz 
manjinskog kluba poslati poruke mira i uvažavanja i upravo one poruke koje su na tragu vrednota 
ovih velikih ličnosti koje sam prije pomenuo. Moramo se zapitati da li sve to što radimo je sukladno 



njihovom moralnom kodeksu i njihovim životima. Dakle, pozivam na suživot, na zajedništvo i na 
mir i u tom duhu sve vas pozdravljam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 14:53:16) 
 
 Hvala, poslaniče Vuksanoviću. 
 Sada u ime kluba SNP - DEMOS poslanik Miodrag Lekić. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (14.05.20 14:53:22) 
 
 Danas smo rizikovali da počnemo sjednicu mimo aktuelnosti, dramatične aktuelnosti u 
Crnoj Gori i dobro je što je nastao ovaj preokret i što raspravljamo ovu temu, jer ona je 
dominantna, cijela Crna Gora o njoj govori. Juče je bilo dramatično, biće možda i danas i večeras. 
Ja nikog nigdje ne pozivam, ali pokazaćemo  makar ovim što smo pomjerili temu da se ponašamo 
odgovorno. Bilo bi dobro kad bi mogli da budemo svjesni značaja Skupštine i da kao Skupština 
zaključimo tonom smanjivanja tenzija, rješavanjem problema, da uputimo javnosti takav pristup. 
Međutim, toga nema, jer većina u Parlamentu se drži partijske linije i instrukcija. 

Preći ću direktno na temu, mislim da ova situacija nastaje upravo iz jednog hrama, ne 
religioznog nego partijskog, na kongresu je predsjednik vladajuće stranke zaželio da ima jednu 
crkvu. Nije bilo objašnjeno da li formira novu ili afirmiše neku postojeću i tada je krenula čitava ova 
akcija i ona traje sa pauzama ... korone manje, ali ta apologija propagande je cijelo vrijeme imala 
dežurnu temu bavljenja crkvom. Ko to radi? Radi stranka koja je bila u idiličnim odnosima sa istom 
crkvom i prešla ovaj put od idolatrije do progona crkve.  
 Mi smo ispustili veliku šansu da umjesto ove netolerancije koja se pojavljuje, a ja odvajam 
pravo i obavezu države da reguliše ovu materiju, ali ovo nije regulisanje ovo je materija napada, 
progona, ćeranja, da upotrebim tu odvratnu riječ koju je neko izmislio i koja se vrti, koja je toliko 
privlačna raznim svijestima da se ona ponavlja. Dakle, umjesto da mi kao multietnički, 
multireligiozni sastav budemo država ekumenska. Ekološka, izgubili smo voz, prošao je, 
pogledajte obalu crnogorsku. Dakle, ekumenska država. Imali smo šansu da budemo na toj velikoj 
temi kojom se bavi čitava civilizacija, istorija, trenutno planeta, da budemo primjer dijaloga, da 
doprinesemo, da skrenemo pažnju velikim centrima. Ne, mi smo otišli u netoleranciju, u progone i 
imamo ove rezultate. Da vam nešto kažem, ovo će se razriješiti ili logikom sile ili logikom razuma, 
a sila ima dva dijela. Sila ima akciju i reakciju, to je Treći zakon Isaka Njutna, velikog engleskog 
fizičara, koji kaže da svaku akciju slijedi jednaka reakcija. Prema tome, ovo kolo koje se zaigralo je 
krajnje riskantno. Dakle, ja ga vidim kao realizaciju jedne partijske linije koja mislim da nije trebala 
ništa novo da donese u Crnoj Gori, nego da skrene temu u izbornoj godini u nepostojanju 
institucija kompletnih, kao što znamo, afera, korupcije, endemske kako kaže ambasadorka 
Sjedinjenih Američkih Država, da prevedemo građanima neadekvatno, ali da shvate, to je 
osnovna bolest crnogorskog društva - korupcija politička, ekonomska. Sad bi mogli da nabrajamo, 
mogli bi sad da pođemo od slučajeva u ovoj sali i ne bi mogli da završimo koliko je to dominantna 
materija i zato stvarno čudi da je državni tužilac onako brzo reagovao povodom ovog događaja u 
Nikšiću. Bivši gradonačelnik, sekretar kod predsjednika države je saslušavan jedan sat, poslije 
velike pauze da se privede, ja nikome ne želim ništa loše, pred Crnom Gorom koja je vidjela gdje 
prima 100.000, a ovamo se javlja i kaže sveštenom licu kazna će biti tolika i tolika. Očigledno da 
se ovdje upravlja institucijama i to je dakle jasna priča.  

U konkretnom slučaju ja bih želio da ukažem na policiju i sveštenstvo danas, odnosno juče i 
ovih dana. Policija, vi ste predsjedniče takođe bili kao dio opozicije protiv toga da nemamo 
institucionalnu definisanost uloge policije, mi sad ne znamo ko je nadležan, ko upravlja policijom. 
Policija je pokazala svoje lice, vjerovatno legalističko, da brani poredak i ja ne generalizujem da 
proglasim policiju za čudovišnu tvorevinu, ali ono prebijanje tamo koje podsjeća na Martinovića 
ovdje ispred Skupštine zahtijeva odgovor, zahtijeva sankciju, pogotovo vidim da se junače kad su 
maskirani, ajde neka imenom i prezimenom krenu itd.  
 Drugo, ukazujem na sledeće. Ja nisam ovdje, vidjeli ste moj profil, nisam ni advokat crkve 



niti njen napadač, ali crkveni predstavnici u ovoj situaciji su se ponašali dostojanstveno, konrektno 
vladika je ukazao - ako smo nešto pogriješili spremni smo da odgovaramo. Ova demontsracija sile 
je samo produžetak kongresa drugim sredstvima i kažem vam akcija, ali biće i reakcija. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 14:59:57) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima predstravnik Socijaldemokratske partije. Ja nemam podatak ko je to. 

U redu. Pošto smo rekli, a upoznati su svi na kolegijumu da se ide od manjeg ka većem 
onda dajem riječ predstavniku Demokratskog fronta koji u ovoj prilici ima do deset minuta, molim 
vas nemojte više.  
 Izvolite. Poslanik Nebojša Medojević. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (14.05.20 15:00:24) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, Skupština je mjesto gdje bi trebalo da se artikulišu opšti i 
zajednički interesi svih u Crnoj Gori i da se upravlja političkim procesima, bezbjednosnim 
procesima. Na žalost, očigledno da je Crna Gora trenutno u situaciji da su stvari izmakle kontroli i 
da se određeni centri moći u Crnoj Gori pojavljuju na način da teško zloupotrebljavaju ljudska 
prava, da primjenjuju silu i to nije dobro ni za koga.  
 Ja želim ovdje prije svega da se obratim u ime porodice Mijatović. Dakle, Ognjen Mijatović 
1999.godište u Pljevljima, znači Pljevlja, član Pokreta za promjene Demokratskog fronta je 
brutalno pretučen od strane 10 kerbera, kiborga ovoga režima bez bilo kakvog povoda.   
 Vama kolege iz DPS-a se obraćam, šta mislite da se sjutra to desi vašim članovima 
porodice? Šta mislite sjutra neka specijalna policija da se obračuna sa momkom od 20 godina koji 
niti je šta uradio niti je koga provocirao, iznosio je drugačije mišljenje i drugačije stavove, koji je 
dobio teški potres mozga. Deset specijalaca iz Pljevalja čija se imena znaju, to je problem Crne 
Gore, dakle svi u Pljevljima znaju ko su tih 10-ak policajaca koji su tukli toga momka i njihov 
komandant, na žalost kojeg ja poznajem, koji je bio jedan korektan momak, sportista, Slavenko 
Bajić, tukao vladiku Metodija lično, koji je 50 metara od toga sjedio u autu i naređivao tim ljudima 
da tuku građane u Pljevljima. Ja kao Pljevljak i neko ko zaista to teško doživljava sad pozivam sve 
u Crnoj Gori da malo stanemo, da razmislimo gdje ovo ide. Šta je trebalo policiji u Pljevljima da 
interveniše sinoć? Šta su oni branili na centru u Pljevljima? Koga su oni branili? Šta je trebalo 
policiji u Nikšiću da onako krvnički, zlikovački napada mlade ljude, djecu od 16 - 17 godina koji 
nisu nikoga niti ugrožavali, niti napadali, jednostavno šta je smisao? Sve vas pitam šta je smisao 
da neko i zbog čega zloupotrebljava uniformisana lica koja vježbaju svaki dan. Vidjeli smo kako 
sin sudije Višeg suda Suzane Mugoše vježba u kući na jastucima kako treba da bije demonstrante 
koji protestuju protiv politike aktuelnog režima. Nije problem da policija reaguje, ali otkud ta 
mržnja? Zašto ta mržnja, kolege? Zašto specijalci, policajci sa takvom mržnjom postupaju prema 
svojim sugrađanima? Tako postupaju samo okupatori, sa takvom mržnjom, komšije, prijatelji, 
drugovi. Pljevlja nisu Los Angeles, svi znamo ko je bio pod tim uniformama. Znamo ko je 
komandat. Kuda to vodi, predsjedniče Skupštine? Kuda vodi ta mržnja i ta potreba da sa takvom 
životinjskom sladostrašću prebijate mlade ljude. Jesu li napali nekog, jesu li izvršili krivčno djelo? 
Iznosili su svoj politički stav. Na kraju krajeva, uhapšen je vladika srpske pravoslavne crkve. Prvi 
put u Pljevljima, evo ja koliko znam, bačen je suzavac, prebijeni su ljudi, pretučeni su mladi ljudi u 
Nikšiću takođe. Kuda to vodi? Znači, ja ovdje sada, poštovani građani Crne Gore, sve vas 
pozivam, postoje dva puta iz ove situacije. Postoji put oružanih sukoba, revolucije, konflikata i 
postoji put političkih promjena. Nema trećeg puta. Znači, ako neko primjenjuje silu prema vama i to 
ljudi koji primjenjuju silu brutalnu samo zato što drugačije mislite, to vodi ka otporu. O tome smo 
svi ovdje pričali. Otpor može biti ovakav ili onakav, ali u principu svaka sila izaziva reakciju, mi 
smo mala zemlja znamo ko je tukao koga i to će izazvati velike probleme u Crnoj Gori. Mi smo 
čitavo vrijeme govorili o tome da u Crnoj Gori treba da stanemo na loptu, da prihvatimo svi sve 
ove razlike koje imamo u Crnoj Gori i da se manemo sile. Nemojte da mislte da taj Bajić u 



Pljevljima iako je karate šampion i dobar momak, ja ga znam, ali zašto je neko njemu naredio da 
tuče ljude, da bije mlade ljude?  
 Prema tome, poštovani građani Crne Gore, mi smo danas na jednom ozbiljnom testu. 
Nemojte da mislite, gospodine Gvozdenoviću, prenesite ovo gospodinu Đukanoviću, da će 
nasiljem i silom riješiti problem u Crnoj Gori. Vjerujte, mi se ne plašimo ni lopova ni kriminalaca, ni 
mafijaša, ni vaših batinaša. Evo, kolega Mandić, Milan Knežević i ja danima smirujemo naše ljude, 
radimo na tome da ne dođe do problema, ali vi nam ne pomažete. Naprotiv, vi nastavljate s 
terorom. Vi znate da u našim specijalnim jedinicama ima mnogo kriminalaca, mnogo ljudi koji 
imaju dosijea. To se sve zna u Crnoj Gori.  
 Sada vas pitam šta nam ovo treba. Hapsite vladiku, ne hapsite pripadnike drugih 
vjeroispovijesti u Crnoj Gori koji imaju dženaze. Dobro je da ne hapsite, zašto da hapsite ljude, to 
je naš običaj, ali hapsite i teror vršite protiv pravoslavaca u Crnoj Gori. Niste vi slučajno pustili 
Tomsona na Dan pobjede. Nemojte da se začudite što su mladi ljudi u Pljevljima skandirali policiji 
- ustaše, ustaše. Vi želite da kroatizujete Crnu Goru, želite da ukinete pravoslavno hrišćanstvo u 
Crnoj Gori, želite da ukinete našu vezu s Njegošem, Svetim Petrom Cetinjskim i Svetim Vasilijem 
Ostroškim, slava mu i milost, i želite da nam ovdje budu sveci neki koji nikad nijesu bili u Crnoj 
Gori. Igrate se opasno istorijskim, kulturnim, duhovnim utemeljenjem našeg naroda. Nemojte to da 
radite. Ti kriminalci u uniformama koji su tukli naš narod, oni će odgovarati. Mi znamo ime i 
prezime svakog od njih. Ognjen Mijatović koji je sinoć pretučen, desetorica su ga tukli, nisu mogli 
da ga sruše dolje. Šta je on kriv? Tražio je da se pusti vladika. Nađite mi vlast u Evropi koja je 
hapsila vladiku. Vi se pozivate na Evropu, pozivate se na neke evropske standarde. Rizikujete, 
gospodine Gvozdenoviću, vama se obraćam, vjerujte mi ovo, rizikujete da vas pravoslavni narod u 
Crnoj Gori doživi kao naslednike ustaša i NDH i Maksa Luburića. Nemojte to da radite. Mi smo svi 
braća, rođaci, prijatelji, kumovi. Vjerujte, nas naše pristalice optužuju da smo meki zato što ne 
branimo naše vladike dovoljno oštro. Kako da ih branimo kada ih vi onako bezočno hapsite? Zna 
se kako se brani, nema 50 opcija. Evo sada i ovdje kao najjači opozicioni klub, bez ikakvih 
političkih, politikantskih, partijskih interesa kažemo da je ovo stvar gdje treba da zastanete, da 
dobro razmislite. Ne možete iščupati pravoslavno hrišćanstvo iz Crne Gore. Neće nam Tomson 
zamijeniti Svetog Vasilija Ostroškog ili Svetog Petra Cetinjskog, to je nemoguće. Ali, ako krenete 
tim putem, naići ćete na otpor. Vjerujte, opšte je nezadovoljstvo, nepodnošljivi osjećaj nepravde se 
širi Crnom Gorom. Što će nam ovo? Dajte da stanemo na loptu, da vidimo koji je to redosled 
poteza. Puštite vladiku.  
 Vjerujte mi, gospodine Gvozdenoviću, mene je sramota zbog vas. Neprijatno se osjećam u 
neprekidnim kontaktima s međunarodnim mojim kolegama da objasnim da ste uhapsili vladiku 
Srpske pravoslavne crkve zato što je vršio vjerski obred. To se samo dešava u uslovima rata, 
okupacije, a vi nas vodite ka tome. Kao što znate, sto puta ste vidjeli, mi se vas ne plašimo. 
Pravoslavni narod Crne Gore je već spreman na to da zaštiti svoje korijene. Ovdje nema veze ni s 
partijama, ni s nacijama, jesmo li Srbi, Crnogorci, partije, ideologije. Ovdje se radi o tome da vi 
hoćete Tomsona da nam nametnete kao našu duhovnu vertikalu. Gospodo iz Demokratske partije 
socijalista, mi smo za Njegoša, za Svetog Petra Cetinjskog i mi branimo Crnu Goru. Vi ako hoćete 
Hrvatsku da napravite u Crnoj Gori, ustašku Hrvatsku NDH onda ćete naići na naš otpor. Kome to 
treba?  
 Prema tome, vaša priča o zajedništvu, znate kako to izgleda, to je priča o tome da vi nama 
nudite da mi vama budemo robovi. E, prevarili ste se, gospodine Gvozdenoviću. Predstavnici 
Demokratskog fronta predstavljaju patriote Crnogorce i Srbe pravoslavce iz Crne Gore. Mi smo 
naslednici naših slavnih predaka.  Nećemo vam dozvoliti, koliko god da imate policajaca, da od 
nas napravite robove i sluge. Vodite računa o tome. Za svaki dogovor u interesu Crne Gore jesmo, 
ali silom i ovim što radite nećete to postići, dobićete ozbiljan i oštar ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:11:15) 
 
 Hvala vam, poslaniče Medojeviću. Sada je ostao još samo predstavnik Demokratske partije 
socijalista.  
 Ovdje je više puta prozivan Branimir Gvozdenović, ima potpuno osnova za repliku, ja molim 



samo da mu dam minut vremena. Imate minut i nakon toga obraćanje poslanika koji će predstaviti 
stav DPS-a. Izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (14.05.20 15:11:37) 
 
 Nas je sramota zbog vas, zbog toga što ne dajete mogućnost da u ovom parlamentu 
komuniciramo i radimo na jedan ozbiljan način. Vi ovdje ste zajedno s nama mjesec i po dana 
dogovarali se oko toga kako da organizujemo kompletan posao, dogovarali se kako da 
razmjenjujemo informacije, dogovarali smo se oko toga kako da poštujemo mjere Nacionalnog 
koordinacionog tijela, da zaštitimo vaše porodice, da zaštitimo crnogorski narod i ova država je 
uradila čudo. Ova je država zaštitila Crnogorce, zaštitila sve građane Crne Gore, zaštitila zdravlje i 
stvorila mogućnost da idemo naprijed.  
 Za razliku od drugih država mi smo pokazali jednu posebnu solidarnost, svim građanima iz 
ove države obezbijedili smo da idu u druge države. Ovo je momenat kada su građani naši iz čitave 
Evrope bili srećni... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:12:46) 
 
 Poslaniče Gvozdenoviću, ovo što sad govorite oduzima se od vremena vašeg kolege, samo 
da znate.  
 Molim vas, privedite kraju. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (14.05.20 15:13:03) 
 
 Kratko ću. Znači, ovo je momenat kada su svi ljudi građani Crne Gore bili srećni da se vrate 
u Crnu Goru jer su znali da funkcioniše zdravstveni sistem, da funkcionišu svi elementi koji su 
vezani za socijalno-ekonomska pitanja. Naša je procjena da vi vašim aktivnsotima ne želite da to 
tako bude. Želite da ne poštujete zakone, a ne vodite računa o našem zdravlju, ne vodite računa o 
zdravlju građana Crne Gore. Mi to tražimo od vas. Nemojte politika da vam bude u prvom planu, 
nemojte zbog politike da dovodite u pitanje zdravlje građana Crne Gore i njihov zdravstveni 
sistem. 
  Vrlo sam blago odgovorio jer smo se dogovorili da nema komentara i ostalih stvari, ali 
uvaženi građani Crne Gore, nama je prevashodno zdravlje, organizacija i uspjeli smo da zaštitimo 
građane Crne Gore dobrom organizacijom izvršnih organa, sve ovo drugo je politika koja želi da 
sruši sistem. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:14:10) 
 
 Hvala, poslaniče Gvozdenoviću. 
 Proceduralno poslanik Mandić i da čujemo još poslanika Rakočevića. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (14.05.20 15:14:20) 
 
 Gospodine predsjedavajući,  
 Ovo nije bila nikakva replika, ovo je bio u suštini komentar u odnosu na ono što je govorio 
gospodin Medojević i čak je bilo mnogo elemenata vrijeđanja i saopštavanja politike Demokratske 
partije socijalista.  
 Ja želim vama da kažem, vi imate veliki autoritet jer imate funkcionalni autoritet 
predsjednika Skupštine kao što ima i predsjednik Vlade funkcionalni autoritet, predsjednik države, 
mitropolit crnogorsko-primorski, vladike, onaj autoritet koji stičete samim izborom da sjedite na toj 



stolici ili da budete na nekoj katedri koja je veoma važna. Ja vas pozivam, vas kao predsjednika 
Skupštine, da pomognete da se ovaj problem koji u Crnoj Gori postoji što prije razriješi. Ako vi ne 
vidite da smo mi na ivici sukoba, ako vi ne vidite šta se dešava u Crnoj Gori i ako vi ne budete 
uticali na sve one ljude koji danas donose odluke hoće li vladika Joanikije biti na slobodi i 
odgovarati kao što odgovaram, evo protiv mene ima pet krivičnih prijava, odgovarati u skladu sa 
zakonom, vi onda ne doprinosite onome zbog čega ste izabrani na funckiju predsjednika 
Parlamenta.  
 Ja vas još jednom pozivam i sve građane Crne Gore da znamo u kakvoj se situaciji 
nalazimo i da Demokratski front je imao obavezu prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi, prema našem 
mitropolitu, da ne poziva ljude da izađu na ulice, ali takođe da imamo razumijevanje za sve one 
ljude koji se ponašaju u skladu sa vlastitim uvjerenjima i koji žele da se promijeni današnja Crna 
Gora i da se promijeni ono o čemu je govorio potpredsjednik Parlamenta Branimir Gvozdenović, 
vjerujući da je to najbolja opciija za sve nas. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:16:15) 
 
 Molim vas, prekoračeno je vrijeme za proceduralno reagovanje, a siguran sam da i vi kao i 
sve kolege u ovom parlamentu, što je još važnije i građanke i građani Crne Gore znaju moje 
stavove i moje zalaganje da funkcionišemo kao jedna normalna, ozbiljna demokratska država i da 
budemo ponosni na takvo funkcionisanje naše države. 
 Poslanik Nikola Rakočević, izvolite, posljednji govornik danas. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (14.05.20 15:16:36) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Mislim da je ovo važno da ispred ne samo kluba Demokratske partije socijalista, već čini mi 
se i u ime vladajuće koalicije pošaljemo poruku našim građanima da je i u ovom vremenu, kao i u 
svakom drugom, najvažnije da očuvamo stabilnost, da očuvamo mir i da očuvamo sklad koji 
imamo međusobnog uvažavanja i uvažavanja svih razlika koje postoje među nama. 
 Kao što znate u demokratskom društvu nije ni potrebno da se politički bilo ko miri. Šta više, 
razlike koje nas politički udaljavaju su krajnje demokratske dok god postoje institucije koje će 
artikulisati naše stavove i naše razlike. Upravo te institucije države Crne Gore su obezbijedile da 
danas u Crnoj Gori imamo zdravstvenu bezbjednosnu situaciju kakvoj se divi cijeli svijet povodom 
korona virusa. U prilici smo da postanemo prva država u Evropi koja se izborila sa globalnom 
pandemijom korona virusa. Zamislite samo šta bi se desilo da iz institucija dobijemo sada poruku 
da ugrožene djelatnosti i zatvorene djelatnosti se ipak neće otvoriti tako brzo kako je najavljeno. 
Šta bi onda svi oni koji su pozivali građane da se javno okupljaju i ugrožavaju epidemiološku sliku 
države i zdravlje građana kazali u prilog svojoj odgovornosti tim građanima, toj privredi i tom 
daljem usporavanju naše ekonomije? Razmislite o tome. 
 Dakle, čini mi se da je zdravlje najvažnije u ovom trenutku. Javna okupljanja su zabranjena 
mjerama Nacionalnog koordinacionog tijela. Podsjetiću vas, Nacionalno koordinaciono tijelo je 
tijelo koje postoji u svakoj državi ovoga svijeta, ono je formirano kako bi se na najbolji način, na 
najbolji mogući način izborilo sa epidemijom u konkretnim državama. Naše Nacionalno 
koordinaciono tijelo i Vlada Crne Gore je odgovorila na taj zadatak izazov veoma dobro. Molim 
vas, pozovite vaše pristalice i građane Crne Gore, kao što ćemo ih mi pozvati i kao što ih 
pozivamo da ne ugrožavaju zdravlje svoje i svojih sugrađana, da ne ugrožavaju ekonomsku sliku i 
napredak Crne Gore koji treba u ovom izazovnom vremenu da uslijedi na talasu institucionalnog 
odgovora na epidemiju, pozovite građane. Mi smo ih pozvali, pozivamo ih na mir, stabilnost i na 
poštovanje mjera.  
 Dakle, ovo nema nikakve veze sa javnim okupljanjem vezano za crkvu ili vezano za neki 
politički skup. Vrlo su nam poznate ove političke platforme. Kako neodoljivo podsjeća na početak 
devedesetih, 97-mu, 2015-tu, neodoljivo. Nemojte da stavljate lične ili kolektivne, političke i 
partijske interese ispred interesa zdravlja građana Crne Gore, to je veoma neodgovorno. 



 Molim vas da zajednički na platformi odgovornosti prema građanima pozovemo sve naše 
građane da poštuju mjere, da se ne okupljaju ... jer je to zabranjeno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:21:00) 
 
 Molim vas, kolege, budite korektni i saslušajte kolegu.  
 Drugo, moram da vam kažem da smo na samoj granici trajanja prenosa, pa povedite o 
tome računa. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (14.05.20 15:21:06) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dakle, pozovite građane, hajde da ih pozovemo zajedno da poštuju mjere i da zaštite 
zdravlje građana Crne Gore. Nema ovdje nikakvog prostora povampirenju ustaštva, ali ni 
četništva. Svako ko bude pokušao da povampiri ustaštvo ili četništvo imaće problem sa sistemom 
države Crne Gore. Niti Crnogorci, niti Hrvati, niti Srbi nijesu ugroženi u Crnoj Gori. Naprotiv. Niko 
ovdje nema ekskluzivno pravo da zastupa navodno interese jedne nacije. Svi mi zastupamo 
građane Crne Gore jer je ovo građanska država, nije država naroda. Na kraju, samo dopustite da 
vam kažem da je zdravlje građana Crne Gore na prvom mjestu, da politički interesi ne smiju da 
budu ispred toga. Biće prilike i za javna okupljanja i za vaš legitimni politički protest. Nemojte da 
zloupotrebljavate osjećaje građana.  
 Građani, nemojte se zavarati. Nemojte dopustiti da vas zavedu. Ovdje je po srijedi politička 
platforma koja ima za cilj da pripremi partijske rejtinge pred predstojeće izbore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:22:39) 
 
 Hvala vam.  
 Poštovane kolege, završili smo s današnjim radom.  
 Mi već, dobijam informaciju, nemamo prenosa. Bili smo korektni i nauštrb kolege 
Rakočevića, praktično smo mu skratili izlaganje.  
 Evo, ako želite proceduralno, ali sada već nema prenosa. Izvolite proceduralno reagovanje 
i da time završimo. Nastavljamo u utorak po dnevnom redu.  
 Poslanik Mandić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (14.05.20 15:23:12) 
 
 Da se odazovemo ovom pozivu i pozovemo građane Crne Gore da se odrede u odnosu na 
ovakvu situaciju.  
 Gospodine Rakočeviću, mlad ste političar, veoma perspektivan. Vi morate da znate da u 
Crnoj Gori postoji najveći broj onih pravoslavnih ljudi koji više vjeruju Svetom Petru Cetinjskom, 
Svetom Vasiliju Ostroškom i svim našim svetim ljudima nego što vjeruju ovom NKT-u kome vi 
pokušavate sada da date veliki imidž.  
 Dakle, vjerujući u te ljude, a dobijajući najnovije informacije da će vladika Joanikije završiti u 
istražnom zatvoru u Spužu, upravo sam dobio tu informaciju prije desetak sekundi od našeg 
poslanika Budimira Aleksića koji je profesor na Cetinjskoj bogosloviji, želim da vas obavijestim, 
ako to uradite i ako vladiku Joanikija pošaljete u Spuž, više neću u ime Demokratskog fronta imati 
nikakvu obavezu prema onom obećanju koje smo dali mitropolitu crnogorsko-primorskom, nego ću 
tražiti od njega da zajedno pozovemo Crnu Goru i da ne dozvolimo da vladika Joanikije bude u 
spuškom zatvoru po cijenu da više ni spuški zatvor ne postoji. Možda vi želite, imam takođe i te 
informacije, da izazovete građanske sukobe u Crnoj Gori zato što oni koji su ukrali milijarde vjeruju 
da će NATO pakt da im obezbijedi malu privatnu državu gdje bi mogli da uživaju u tim milijardama. 



Ali da znate, ovdje na ovom prostoru to je granica i limes preko koga neće preći pravoslavni narod 
Crne Gore, a vidjeli ste sinoć bez ičijeg poziva i bez ičijeg uticaja šta je bilo. Vjerovatno će biti 
nešto i večeras. Ako nam vladiku Joanikija povedete u spuški zatvor, budite spremni i vi da 
obučete uniformu, pa da zastupate sve to što mislite da je ispravno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (14.05.20 15:25:27) 
 
 Hvala, kolega Mandiću.  
 Poštovane kolege, završavamo sjednicu. Imamo nastavak u utorak po dnevnom redu. 
Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:38:38) 
 
 Poštovani kolege poslanici nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) 
zasijedanja u 2020. godini.  
 Nastavljamo pretres o Predlogu zakona o privrednim društvima.  
 Da podsjetim da su predstavnici Vlade Dragica Sekulić, ministarka ekonomije i Goran 
Nikolić, generalni direktor Direktorata za industriju i transformaciju.  
 Izvjestioci Odbora su: Momčilo Martinović, Zakonodavnog odbora i Branko Čavor, Odbora 
za ekonomiju, finansije i budžet.  
 Sada riječ dajem poslaniku Aleksandru Damjanoviću, a neka se pripremi poslanica Jovanka 
Laličić, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (19.05.20 11:40:09) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, gospodine Nikoliću, a nadam se da nas ministrica 
Sekulić negdje sluša, iako nije u sali trenutno. 
 Da evo pokušamo da iz nekoliko nastavaka zaokružimo ovaj uvodni dijalog vezan za ovu 
temu. Ja bih negdje prije nego što nešto konkretnije kažem o Zakonu o privrednim društvima 
vratio se malo unazad biće vam interesantno gospodine Nikoliću, a naravno i ministrici kažem ako 
nas minstrica gleda.  
 Negdje sam decembra 2014. godine, sa kolegom Dankom Šarančićem, u ime SNP-a tada 
predložio Predlog izmjena i dopuna Zakona o privrednim društvima i imam ga ovdje ispred sebe. 
U njemu je bilo inkorporirano nekoliko odredbi koje sadrži i ovaj predlog novog zakona od strane 
Ministarstva, odnosno Vlade. Tada je bilo predviđeno da tokom 2015. godine, se donese sistemski 
zakon o privrednim društvima i ja sam negdje pokušao da taj neki kratak period dohvatim time da 
predložim neke izmjene koje su tehničkog karaktera koje bi znatno poboljšale tada ambijent u 
kojem posluju privredna društva, odnosno u kojem posluje privreda Crne Gore. Biće vam 
interesantna sudbina ovog Predloga zakona koji nije dobio potrebnu većinu, glasalo je 65 
poslanika, 33 je bilo za, protiv šest, uzdržanih 26, odnosno 32 protiv, na neki način. Međutim, ovaj 
predlog zakona tada nije dobio potrebnu većinu, jer smo imali mišljenje tada Zakonodavnog 
odbora da je za ovaj Predlog zakona neophodna takozvana velika skupštinska većina od 41 
poslanika i dato je da se ovdje odlučuje o ostvarivanju slobode i prava građana. Ovo kažem jer 
imam ispred sebe izvještaj Zakonodavnog odbora iz ovog saziva koji je rekao suprotno, da je za 
ovaj predlog zakona neophodna obična većina.  
 Dakle, ovo ovdje je urađeno ili da se onemogući da prođe tada 2015. godina, pomoglo bi 
državi i Vladi vezano za neka rješenja koja tek sada nakon šest godina predlaže ili je urađeno iz 
neznanja. Imamo dva kontradiktorna izvještaja Zakonodavnog odbora o istom predlogu zakona, o 
istoj materiji iz dva saziva. To o tome kako se politizuje ovaj Parlament i kako se sve čini da 
pojedini zakonski predlozi ne dobiju neophodnu većinu.  
            No, da se sad vratim na ovaj dio materije ovdje. Imao sam razgovor sa predsjednikom 
Vlade vezan za privredna društva pogotovo ona koja su u državnom vlasništvu, odnosno 
većinskom vlasništvu države i negdje je prilika da se ovdje podsjetimo još jedne stvari koja nam 
pravi određeni problem. Dakle, mi i dalje u našem sistemu, gospodine Nikoliću, uprkos tome što 



smo prije 10-ak godina donijeli Zakon o unapređenju poslovnog ambijenta, neke 2010. godine u 
julu mjesecu i uprkos tome što je 2013. godine po tom zakonu istekao rok kada su javna 
preduzeća trebala da se transformišu u privredna društva mi još uvijek nijesmo taj proces završili. I 
dalje imamo takozvane partijske bastione, osim Aerodroma koji su taj proces završili ne tako 
davno, Regionalnog vodovoda koji pokušava taj proces da završi, imamo Nacionalne parkove i 
Morsko dobro kao javna preduzeća. Ona po Zakonu o javnim preduzećima koji je prestao da važi i 
po Zakonu o unapređenje poslovnog ambijenta ne smiju da postoje. Kako i na koji način ne 
funkcionišu, kako se registruju u Privrednom sudu, kako donose  svoje statute, a sve je nelegalno i 
nezakonito to najbolje znaju ljudi možda baš u Vladi Crne Gore, pa to i tolerišu.  
 Govorim o tome, da su netransformisana javna preduzeća posljednji veliki partijski bastioni 
u ovoj državi. Jedna vrsta preduzeća takozvani hibridnih koja je netransparentna o kojima 
nemamo podataka, a koja nijesu na listama na berzama itd. Naravno, mali partijski bastioni su 
privredna društva u većinskom vlasništvu, imamo taj frampantan primjer Plantaža, nije ovo ni 
način ni vrijeme da se govori isključivo o Plantažama, ali neka bude paradigma odnosa prema 
manjinskim akcionarima to. Što direktorica plantaža kaže da je manjinskom akcionaru dovoljno da 
na samoj sjednici ili 24 sata prije sjednice dobije na uvid revizorske izvještaje iako Zakon o 
privrednim društvima, tekući, govori nešto drugačije. 
 Dakle, milion problema u dijelu organizacije privrednih društava nekoliko stotina 
akcionarskih društava koja imaju neke svoje probleme. Jedan dio akcionarskih društava u kojima 
država ima većinsko vlasništvo osim tamo gdje je dominantna, država je često vlasnik iako ne 
dvotrećinski, pa ima problem u odnosu prema manjinskim akcionarima. Molio sam i tražio od 
predsjednika Vlade da se taj dio poboljša, da li će ovaj zakon sam po sebi odnosno novi zakon koji 
se donosi poslije dužeg vremena promijeniti ambijent u kom djeluju ta privredna društva, govori se 
o onima koji su problematični poput Montenegro Airlinesa, poput Željezničke infrastrukture, pa čak 
i neka privatizovana ili poluprivatizovana privredna društva poput Kontejnera, odnosno Terminali u 
Luci Bar koji su u problemu. To ukazuje na to da imamo problem ovog ambijenta.  
 Šta nam je neophodno, neophodno nam je da podignemo takozvanu korporativnu kulturu. 
OECD još 2005. godine donio smjernice kako se treba odnositi prema manjinskim akcionarima, da 
imamo tu saradnju, prije svega države i manjinskih akcionara, da imamo bolju kontrolu. Ja sam 
naravno u tom dijelu podnio i jedan amandman koji čini mi se treba da razjasni neke stvari vezane 
za obuhvat zakona. Imamo potrebe da možda intervenišemo još na neka zakonska rješenja da 
objasnimo malo tu dvostepenost koja se uvodi ovim zakonom.  
 Završiću za minut, dva, zavisno od vremena koje imam od Kluba neka se odbije. 
 Da vidimo ovaj dio koji se tiče dvostepenosti da li će nam to poboljšati menadžmentske 
strukture i način upravljanja u ovim privrednim društvima. Do toga, da mi i dalje imamo neke 
esencijalne probleme koji su vezani za dostupnost informacija i transparentnost privrednih 
društava, odnosno objavljivanje podataka kako bi akcionari i svi oni koji nešto bi da pokušaju na 
toj zamrloj berzi mogli da urade vezano za trgovinu na tržištu kapitala. Paradigma je da dok 
donosimo novi zakon o privrednim društvima time ću polako zaokružiti je da je nekoliko dana na 
berzi trgovina bila nula.  
 Dakle, berza je poslije masovne vaučerske privatizacije, poslije dvije decenije lutanja, 
poslije neoliberalnih dogmi koje su se ovdje volšebno primjenjivale, usvajale, dotakla svoje dno i 
sada pokušavamo da donošenjem  novog zakona, koji je trebalo da se donese 2015. godine, a 
2017. godine je čini mi se počela priča o tom Zakonu, da popravimo te neke stvari. Da li ćemo to 
moći da uradimo, gospodine Nikoliću, ja to ne znam. Ovdje smo da ukažemo da imamo problema 
u funkcionisanju i privrednih društava  pogotovo onih čiji je država većinski vlasnik i da sama 
promjena zakona bez promjene ponašanja, a naročito odgovornosti tim strukturama neće donijeti  
nikakvih novina.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:40:13) 
 
 Hvala i Vama kolega Damjanoviću.  
 Sada riječ ima poslanica Jovanka Laličić, a neka se pripremi poslanica Marina Jočić, 



izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (19.05.20 11:40:19) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvažene kolege i koleginice, poštovani građani. 
 Danas je na dnevnom redu Zakon o privrednim društvima, kao sistemski zakon koji reguliše 
pitanja osnivanja, upravljanja, restruktuiranja i prestanka privrednih društava, ali se njime uređuje i 
pravni položaj preduzetnika i djelovi stranog društva. Dobro je da danas razgovaramo o ovom 
zakonu, jer time dokazujemo da se vraćamo životnim temama. Da bi se uspješno bavili 
privrednom djelatnošću, osnovni preduslov je da imamo zdrave građane. 
 Crna Gora i njene institucije su u proteklom periodu uspješno čuvale zdravlje našim 
građana i uspješno se izborili sa izazovom koji je bio pred njima. Sada se vraćamo ekonomiji, kao 
preduslovu našeg opstanka i daljeg razvoja. Podsjetiću da je Crna Gora svoj prvi zakon o 
privrednim društvima usvojila 2002. godine i njime je spostavljen Centralni registar Privrednog 
suda, a registraciju su obavljale sudije registratori u vanparničnom postupku.  
 Značajna novina u normativnom smislu, kada je u pitanju registracija privrednih društava 
desila se 2011. godine, a odnosila se na promjenu, odnosno reorganizaciju statusa registarskog 
organ, a ta je organizaciona jedinica poreskog organa. Ovom izmjenom, dakle postupak 
registracije, umjesto sudskog postaje upravni postupak što je olakšalo, odnosno ubrzalo postupak 
registracije jer se uveo jednošalterski sistem i na taj način privredni subjekti automatski bivaju 
registrovani u registru poreskih i carinskih obveznika i automatski postaju članovi Privredne 
komore. Ali i tako izmijenjen zakon koji se, uzgred rečeno, mijenjao više puta nije detaljno 
regulisao veliki broj pitanja koja su se pojavljivala u praksi, a česte izmjene dovodile su do toga da 
se odredbe zakona nijesu mogle jednostavno  primijeniti bez dodatnog tumačenja. 
 U procesu pridruživanju jedno od ključnih mjerila u Poglavlju 6 jeste da li je ovaj zakon 
usklađen sa kompanijskim direktivama. Ono što treba imati na umu kada je u pitanju ovaj zakon, 
to je prvo da on treba da omogući relativno jednostavnu shodnu primjenu njegovih normi i na 
privredna društva osnovana posebnim propisima. Tu ću podsjetiti da su javna preduzeća na 
lokalnom nivou kao takva prestala da postoje 2010. godine i da smo imali mnogo nedovoljno 
preciznih odredbi kada je bila u pitanju shodna primjena Zakona o privrednim društvima na ova 
lokalna preduzeća.  
 Drugo, cilj je da se donošenjem ovog zakona doprinese unapređenju i razvoju povoljnog 
poslovnog okruženja, odnosno ambijenta kroz preciziranje i razradu ključnih mehanizama za 
utvrđivanje odgovornosti svih menadžera, uvodi se prokura, obavezna registracija preduzetnika 
čime se obezbjeđuje veći stepen pravne sigurnosti, prije svega za klijente i poslovne partnere, 
uvodi se institut poslovođe, a najveći dio je posvećen najsloženijim obliku obavljenja privrednih 
djelatnosti akcionarskom društvu. 
 Na kraju, umjesto zaključka, jedno pitanje. S obzirom na to da je otpočinjanje poslovanja 
jedan od kriterijuma kojim se mjeri, odnosno utvrđuje da li postoji biznis barijere? Pitam 
predlagača da li smatra da je registracija privrednih subjekata pojednostavljena. Da li je 
omogućena potpuna elektronska registracija izmjena podataka? Da li sve to omogućava da su 
privredna društva povećana u brojne registre podrazumijevajući pri tom i njihovu povezanost sa 
privrednim subjektima iz susjednih zemalja, pa i Evrope? Da li je omogućeno priključenje digitalnoj 
platformi privrednih registara na nivou Zapadnog Balkana, što je za sve mnogo bitno za stvaranje 
jedistvenog privrednog tržišta sada, a posebno kada Crna Gora postane članica Evropske unije? 
Jednom riječju da li će Predlog ovog zakona doprinijeti rastu preduzetničke aktivnosti i rastu 
privrednih aktivnosti uopšte i time dati snažan doprinos razvoju unutrašnjeg tržišta. 
 Na Predlog zakona ponudili smo određeni broj amandmana. Vrijeme koje je pred nama 
pokazaće koliko ovaj zakon, zajedno sa usvojenim amandmanima, ukoliko budu naravno usvojeni, 
koliko će doprinijeti ovom osnovnom cilju o kome sam govorila. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:44:52) 
 



 Hvala Vam poslanice Laličić. 
 Sada riječ ima poslanica Marina Jočić, a neka se pripremi poslanik Radule Novović. 
Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (19.05.20 11:45:05) 
 
 O ovom zakonu imam da kažem, odnosno da citiram američku ambasadorku: "Vlast u 
Crnoj Gori ne treba da uzima sve za sebe, treba nešto i narodu da da", kao i da je u Crnoj Gori 
endemska korupcija.  
 Dakle sve ove priče o zakonima apsolutno ništa ne znače, a ambasadorka nam je objasnila 
kako se to izvodi. 
 Pa s obzirom na to da je situacija takva ono što najviše mene u ovom trenutku interesuje je 
ono što su prepoznali i građani Crne Gore, a to je da je primjena Zakona o vjerskim zajednicama 
počela. Narod je to prepoznao i pokazao da se nije ni iskopao ni istražio, digao je glas za odbranu 
svoje crkve, za odbranu svog sveštenstva i za odbranu svog vladike. 
 Šta vlast radi posljednjih dana? U Beranama je privedeno pet sveštenika, mitropolit 
Amfilohije je dva puta privođen na saslušavanje. Kao što znamo vladika Joanikije 72 sata je bio u 
zatvoru. Privodili su se sveštenici i građani koji su učestvovali i prisustvovali sahrani oca Moma 
Krivokapića. Pri tome, naravno svi mi znamo ako smo prekršili neku mjeru koja je propisana 
zakonom ili mjerama nelegalnog i neustavnog NKT-a, međutim, problem je u tome što se mjere ne 
primjenjuju prema svima jednako i što se primjenjuju selektivno prema ..../prekid/ 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:46:56) 
 
 Oprostite koleginice Jočić, vrijeme Vam je stalo. Razgovaramo o Predlogu zakona o 
privrednim društvima. Razumijem i potrebu da o ovome razgovarate, ali kao što znate u četvrtak 
smo imali poseban dio sjednice usmjeren na saopštavanje o ovim stavovima povodom događaja 
koji su bili. 
 Molio bih Vas da pažnju usmjerite na ovaj predlog zakona. Hvala Vam. Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (19.05.20 11:47:21) 
 
 Hvala Vam na upozorenju, znam da Vi samo radite svoj posao. Međutim, imam i ja svoj 
posao koji se u ovom trenutku razlikuje od tog Vašeg. 
 Imam potrebu da upozorim, poslije jučerašnjeg govora Mila Đukanovića, da se igra vatrom i 
da je više nego izvjesno da on, braneći svoju vlast, neće žaliti ni da izazove građanski rat. Ja 
upozoravam i vas iz DPS-a i sve građane Crne Gore da se priprema krvavo kolo u Crnoj Gori. Da 
uzima hramove, da hapsi sveštenstvo, da otima ono što su naši preci vjekovima stvarali mislim da 
mu to neće poći za rukom, a vi vidite hoćete li mu u tome dati podršku. Više nijesam sigurna ni da 
li je riječ o goloj odbrani vlasti ili samo o nekoj bolesti ili zavisnosti ili već ne znam o čemu, ali je 
situacija dramatična. Pošto vidim da hoće neko da mi replicira, ovdje ću se zaustaviti da ne 
uzimam vrijeme mojim kolegama. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:48:35) 
 
 Hvala Vama. 
 Poslanica Jovanka Laličić se javila za proceduru. Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (19.05.20 11:48:42) 
 



 Na osnovu člana 98 Vi ste s pravom upozorili našu koleginicu da ne govori o dnevnom 
redu, ona je nastavila i dalje da govori o onome što nije na dnevnom red. Trebali ste da isključite 
mikrofon, odnosno da oduzmete riječ koleginici zbog toga što se ne pridržava člana 98 Poslovnika 
o radu Skupštine. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:49:05) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolege, pokušavam da ovu sjednicu vodim na najbolji mogući način, inače ako bi se tako 
ponašao kako kažete, potpuno ste u pravu što to kažete, onda mislim da bi ovdje bilo vrlo malo 
diskusija koje bi se čule, zato sam i zamolio da se dominantno raspravlja o Zakonu koji je na 
dnevnom redu. 
 Za proceduru se javio poslanik Aleksić. Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 11:49:40) 
 
 Prošle sedmice na jednoj sjedinici, Vi nijeste bili tu nego potpredsjednik Nimanbegu, isto 
sam proceduralno reagovao nakon jedne diskusije koleginice iz DPS-a koja je pričala o svemu i 
svačemu, osim o dnevnom redu. Govorila je, i to je najavila da će govoriti o pogubnoj politici 
Demokratskog fronta i ja sam ustao i rekao da to pamtimo i da ćemo i mi tako da se ponašamo. 
Bilo bi pošteno da kolege iz DPS-a da su i tada reagovale, a upozorile svoju koleginicu da se drži 
dnevnog reda. Znači, ne može jedan kriterijum važiti za DPS, a jedan za nas. Ili svi da se držimo 
dnevnog reda u mjeri u kojoj je to prirodno i logično, slažem se da ne treba govoriti apsolutno 
izvan onoga što je tema dnevnog reda, nego nešto što je u relevantnom odnosu i zna se kako se 
to radi, svi smo ovdje iskusni parlamentarci, itd. ali bi bilo logično i prirodno da kolege iz DPS-a 
upozore i svoje poslanike kad se ne drže dnevnog reda. Eto, samo da znate da mi to pamtimo i da 
ćemo da se ponašamo kao i vi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:50:44) 
 
 Hvala, poslaniče Aleksiću. Mislim da ste se Vi složili sa mnom, potpuno,  i dalje upućujem 
apel da se i tako ponašamo. 
 Sada riječ ima poslanik Radule Novović, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović. 
 Izvolite poslaniče Novoviću. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (19.05.20 11:51:31) 
 
 Prije svega, pozdravljam građanke i građane, uvažene kolege poslanike, predstavnika 
Ministarstva gospodina Nikolića,  
 Pred nama je svakako danas jedan važan zakon, Zakon o privrednim društvima o kome je 
važno da kažemo nekoliko stvari. Prije svega, želio bih da kažem da ambijent u kojem posluju 
privredna društva u Crnoj Gori se u zadnjih nekoliko godina dinamično mijenja kako u pogledu 
zakonskog okvira, tako i u pogledu situacije na tržištu. Prema podacima Monstata za prošlu 
godinu, u Crnoj Gori je poslovalo 34.707 poslovnih subjekata, što je čak za 79% više nego u 2010. 
godini. Takođe, prema Izvještaju Evropske komisije za prethodnu godinu, kaže se da u Crnoj Gori 
postoji dobar nivo spremnosti u oblasti privrednog prava. Svakako i ovaj zakon je jedan iskorak u 
tom pravcu i ja ga tako posmatram.  
 Sa druge strane, dobra je prilika možda da prokomentarišem nekoliko inicijativa koje su 
došle od kolega vezano za amandmansko djelovanje na ovaj zakon. Recimo, traži se da se u 
članu 11 doda novi stav koji kaže "da osnivači i vlasnici većinskog dijela društva sa ograničenom 
odgovornošću za poslovanje kompanije odgovaraju cjelokupnom svojom imovinom". Znamo da su 



uglavnom mala i srednja preduzeća d.o.o. tako da mislim da im se ova klauzula neće svidjeti iz 
više razloga. Prije svega, time se povećava strah kod osnivača prilikom osnivanja preduzeća, pa 
se ova klauzula može shvatiti i kao biznis barijera. Takođe, u realnom svakodnevnom poslovanju 
svako kašnjenje plaćanja nekih obaveza može biti vrlo rigidno kažnjeno blokiranjem računa ili 
sličnim mjerama. Na drugoj strani, neko može reći da se na taj način obezbjeđuje sigurnost u 
poslovanju. Jeste, ali isto tako moramo imati u vidu da i samo tržište nekad diktira određena 
pravila, pa se tako, recimo, onim, uslovno rečeno, novim igračima na tržištu traže neke dodatne 
garancije u smislu bankarskih garancija, avansnih plaćanja itd. Ne treba misliti, ne želim da 
vjerujem da su sva d.o.o. sitni prevaranti ili kriminalci. Dakle, u svakom slučaju jesam za kontrolnu 
funkciju, ali za jedan realan okvir u odnosu prema tome.  
 U sljedećem amandmanu se kaže da se u članu 32 doda novi stav, da se povezanim licima 
smatra državni ili javni funkcioner u odnosu na fizičko lice koje obavlja funkciju, odnosno u odnosu 
na direktora. Ovo je vrlo široko postavljena klauzula, bezmalo kao da se bira sudija. Na drugoj 
strani, to može da bude svakako ograničenje, naročito ako imamo ambiciju da uvodimo stručnjake 
u top menadžment preduzeća, pa i državnih preduzeća koji dolaze iz privrede, odnosno iz 
bankarskog sektora.  
 U amandmanu 5 koji predlaže Demokratski front stoji da Parlament za državnu, odnosno 
Skupština za lokalna preduzeća iz organa političkih partija bira članove. Mislim da je ovo jedan 
značajan korak unazad zato što se zalažemo za depolitizaciju privrednih društva.  
 Da se kratko dotaknem amandmana 9 oko zarada direktora u državnim akcionarskim 
preduzećima gdje se kaže da one ne mogu preći 12 zarada iz grupe A1 primanja. Koliko znam, u 
grupi A1 su primanja koja iznose oko 2.000 eura neto što svakako nije malo, ali s druge strane 
treba imati u vidu i ona preduzeća, odnosno menadžere tih preduzeća koja posluju veoma dobro, 
koja ostvaruju značajne profite, ali bi svakako trebalo uvažiti i njih, odnosno na neki način učiniti 
mjesta za top menadžmente atraktivnijim za ljude od visokog profesionalnog integriteta.  
 Na kraju, htio bih da iskoristim ovu priliku da uputim komplimente predlagaču ovog zakona, 
ne samo kada je ovaj zakon u pitanju nego kada je u pitanju borba sa ekonomskim posljedicama 
pandemije Kovid-19, to je Ministarstvo ekonomije koje je pokazalo jedan visok stepen 
odgovornosti i jedan visok stepen svjesnosti suočavanja sa posljedicama ove pandemije. Takođe, 
dobra je prilika da pomenemo i privredna društva. Posebno bih u ovom kontekstu pomenuo 
maloprodajne objekte, odnosno supermarkete koji su nam omogućili da u ovom vremenu defakto i 
ne primijetimo da se nešto dešava. Tu su svakako malo manje pominjane, ali veoma značajni ICT 
kompanije koje su u ovom vremenu omogućile potpuno nesmetano funkcionisanje interneta, 
odnosno uopšte mreže. Svakako jedan od važnih subjekata u ovom periodu bila je i Privredna 
komora Crne Gore koja daje jedan izuzetan doprinos razvoju i afirmaciji crnogorske privrede. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 11:57:08) 
 
 Hvala i Vama, poslaniče Novoviću.  
 Sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović, a neka se pripremi poslanik Petar Ivanović. 
Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (19.05.20 11:57:20) 
 
 Javnost je očigledno pod različitim utiscima jučerašnjeg obraćanja predsjednika 
Demokratske partije socijalista i dosta toga je vezano i za današnju tačku dnevnog reda. Citiraću 
predsjednika DPS-a: "Svako sve što je stekao zakonito srećno mu bilo. Oteto će opet biti vraćeno 
Crnoj Gori". Želim da se složim s tom porukom.  
 Red je da se, poštovani građani, ide od prvog u Crnoj Gori, to je, nažalost, predsjednik 
Demokratske partije socijalista. Neka upravo on, neka Milo Đukanović vrati Crnoj Gori ono što je 
oteo u posljednjih 30 godina, tu prvenstveno govorim o privrednim društvima jer je to današnja 
tema. Predlažem, a i pošteno je da počne da se vraća od našeg Nikšića, moga više nego 



njegovog, ja moj Nikšić nijesam oštetio, on ga je uništio, dakle da počne da vraća od Nikšića. Da 
počne da vraća od Željezare, Autoprevoznog, Metalca, Boksita, Javorka, Konija, PTK, 
Građevinskog itd. Onda neka nastavi da vraća i ostalo po Crnoj Gori što je oteo građanima u 
zadnjih 30 godina, od Radoja Dakića, KAP-a, Košute, Solane, Celuloze, Lenke, Kruščića, Jakića, 
Polinke, Vumka, Rivijere itd. Kada Đukanović vrati sve što je oteo od građana za ovih 30 godina 
vlasti, na koju je inače došao pučem, a koji je održavao otimanjem, takođe, i krađom na izborima 
onda će mu ostati, poštovani građani, ovaj "Jumko" džemper, evo, vidite ovako je došao, a sada 
se vozi "majbahom" od 600.000 evra ili ćemo ostati ova majičica sa radne akcije. To je ono što bi 
bilo pošteno kada bi on tako razmišljao. Doduše, on se neće vratiti u Rastoke nego će morati zbog 
svega što je uradio da ide u Spuž i ovo će biti ono što je njegova sljedeća destinacija. To je, 
takođe, pošteno i u skladu sa svim što je radio ovih 30 godina.  
         Nešto procjenjujem, te milijarde i milijarde evra koje je oteo od građana, biće dovoljne kada 
ih vratimo od njega, kada ih narod uzme od njega i od tajkuna koje svih ovih godina drži uz sebe, 
to će biti dovoljno za početak da se oporave brojna privredna društva i da se oporavi ekonomija u 
Crnoj Gori. Naravno, ono što niko ne može da nam vrati je tih 30 godina koje nam je taj čovjek 
oteo, građanima i Crnoj Gori. Oteo je i mnogo toga drugog, poštovani građani. Bliži se i taj datum, 
oteo nam je i zajedničku državu krađom i kriminalom, oteo nam je zajedničku državu 21. maja 
2006. godine, a onda umjesto da priča o ovim stvarima upravo on, o privrednim društvima i 
otimačini koju je vršio 30 godina, on se dohvatio juče Srpske pravoslavne crkve i prijetio 
otimanjem njenih hramova, sipao je mržnju prema vjernicima, prema srpskom narodu, prema 
Demokratskom frontu. Ako se, pak, nadam se da neće, ako se odluči na otimanje hramova i 
nastavak progona srpskog naroda i pravoslavnih vjernika i Demokratskog fronta onda će morati da 
dobije po prstima, i on, i oni oko njega, dakle koji služe ideji dukljanskog nacizma. Ovo je bilo 
krajnje dobronamjerno sa moje strane. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:01:42) 
 
 Kolega, za ovu riječ moram da Vas opomenem, slušajte samo. 
 Molim Vas, počeli ste dijelom koji je imao zaista kopču o privrednim društvima, moglo bi se 
to povezati. Molim Vas u tom stilu završite. Imate opomenu za ove riječi koje ste upotrijebili. 
Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (19.05.20 12:02:02) 
 
 Dakle, ja sam bio krajnje dobronamjeran, jer valjda niko ne misli da ćemo mi pripadnici 
srpskog naroda, da će pravoslavni vjernici, da će bilo ko gledati nijemo i gledati ćutke kako se u 
Crnoj Gori budi nekih duh ustaštva kako se budi neka NDH atmosfera kako je to dobro primijetio 
naš veliki patrijarh Irinej. Nećemo valjda mirno mi iz DF-a posmatrati ili bilo ko iz srpskog naroda 
kad se šire udbaške laži za Andriju Mandića, lidera srpskog naroda, i to od koga se šire udbaške 
laži od režimskih dakle  i soroševskih medija i pudlica.  
     Evo da zaključim ovaj sistem zla i nepravde, a po mom mišljenju političkom, koji ima u sebi i 
elemente nacizma dakle, ovaj sistem ekonomskog i moralnog propadanja, na čijem čelu je 
Demokratska partija socijalista, mora poštovani građani biti srušen kako bi Crna Gora opstala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:03:09) 
 
 Kolega Petar Ivanović. Vi želite proceduru? Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (19.05.20 12:03:18) 
 
 Ako možete svima nama da pomognete da razumijemo suštinu diskusije uvaženog 



poslanika, jer evo pokušavam da pogledam dnevni red. Vidim da ništa od ovoga što je govorio nije 
na dnevnom redu, pa budite toliko ljubazni i pomozite nama da shvatimo o čemu mi govorimo 
ovdje danas, šta je na dnevnom redu. Jer ako je na dnevnom redu Predlog zakona o privrednim 
društvima onda evo sami ocijenite koliko je od 5 minuta i 13 sekundi, gospodin Vučurović, govorio 
o Zakonu o privrednim društvima. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:03:45) 
 
 Hvala, poslaniče Ivanoviću. 
 Otprilike minut, a sad opet Vas upozoravam i stalno pominjem šta je na dnevnom redu i 
molim vas da o tome vodite računa.  
 Sada Vi imate riječ, poslanik Petar Ivanović, a neka se pripremi poslanik Budimir Aleksić. 
Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (19.05.20 12:04:10) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani Crne Gore, uvaženi predsjedavajući, uvažene kolege poslanici, 
 Dopustite mi da se u svojoj diskusiji osvrnem na nekoliko tačaka.  
 Prva je, želim da se kratko osvrnem na prethodni Zakon koji je donijet 2002. godine. Zbog 
uvaženih građana htio bih da, a volio bih kada bi to moglo ,da kamera okrene ka poslaniku 
Vučuroviću, i da mogu svi građani da vide šta je to što pokazuje svom kolegi u ovom domu, dokle  
se on obraća crnogorskoj javnosti. Sve što želite da kažete izvolite kažite u mikrofon bez ikakvog 
dobacivanja.  
 Znači 2002. godine donijet je prethodni Zakon i podsjetimo se malo ambijetna u kojem je taj 
Zakon donesen. Dakle, to je vrijeme kada Crna Gora u ovom Parlamentu donosi zakone koji se 
odnose na teritoriju Crne Gore, to je vrijeme kada se mijenja njemačka marka sa eurom i kada 
prihvatamo da ne štampamo novac kako bi ubrzali svoj ekonomski razvoj.  
        Stvarno se izvinjavam ako bi mogli da mi vratite vrijeme i da imamo uslove da se obratim. 
Vjerujem da je vrlo važno to o čemu vi sada pričate, ali ipak dopustite.  
         To je vrijeme u kojem postoji carinska teritorija koju kontroliše Crna Gora i to je ono vrijeme u 
kojem se nikako ne snalaze svi oni koji su žarko željeli da se nastavi nešto što je Demokratska 
partija socijalista, na čelu sa predsjednikom gospodinom Đukanovićem, htjela da promijeni. Ta 
promjena, to je nešto što koliko ja vidim jednom dijelu poslanikovom uvaženom domu nikako ne 
odgovara. Ta promjena je podrazumijevala mnogo veći nivo odgovornosti. Ja ću vas podsjetiti da 
je taj zakon ne samo skratio proceduru za registrovanje preduzeća nego i smanjio osnivački 
kapital sa 5.000 dolara na 1 euro ili da prevedemo to sa neke dvoipogodišnje plate koja je bila 
prosječna u to vrijeme došli smo na to da svako u Crnoj Gori može da osnuje društvo sa 
ograničenom odgovornošću i da polako ulazi u biznis. To je bila revolucionarna promjena koju je 
mogla da iznese i da iznjedri partija kao što je Demokratska partija socijalista, ni jedna druga.  
Razumije zašto vas to boli, razumijem zašto vi izbjegavate raspravu o ovom zakonu,  razumijem 
zašto kad je na dnevnom redu Zakon o privrednim društvima , a vi hoćete da pričate o Zakonu o 
crkvi, ali kada je na dnevnom redu Zakon o crkvi vi hoćete da pričate o nečem drugom. Ne 
razumijem zašto uporno vi kršite pravila. 
 Zašto ovo podsjećam? Podsjećam zbog toga što je nemoguće živjeti, a da se prije toga 
nijeste rodili, nemoguće je steći neko iskustvo bez opasnosti, priznanje bez rada i profit bez rizika. 
Zato je procedura osnivanja privrednog društva jednostavna neminovnost da bi što više privrednh 
društava nastalo u Crnoj Gori. Svi koji ulaze u biznis rizikuju i tu spremnost da se preuzme rizik i 
odgovornost za svoje postupke, za svoje poslovne odluke mislim da treba svi zajedno da 
podržimo, i tu se pravi velika razlika između kritičara i kritizera. Mi smo u ovom uvaženom domu 
jedna fabrika, fabrika čiji je osnovni posao da proizvodimo zakone i ovo je jedan od zakona koji 
treba ovdje da proizvedemo. Sad se postavlja pitanje koliko mi doprinosimo radeći u ovoj fabrici. 
Imamo jedan dio naših kolega koji ne dolazi od konstituisanja Skupštine na posao, oni su radnici u 



ovoj fabrici, ali ne dolaze na posao, redovno uzimaju plate, imamo jedan dio kolega koji ne žele da 
diskituju o onome što u ovoj fabrici Zakona treba da radimo, to je da pričamo o zakonima. Zato bih 
volio da, prije svega, afirmišemo logiku privređivanja i stvaranja, jer destrukcija nikada neće 
pomoći da se kreira profit.  
 Sljedeća stvar o kojoj želim nešto da kažem jeste da li se starim metodama može ići u 
budućnost. Ne, kao što ni starim političkim metodama ne može se ići u budućnost tako ni sve ono 
što je neku kompaniju danas dovelo u sitaciju gdje je, ne može je gurati naprijed u budućnosti. 
Zbog toga je potrebno da se okrenemo znanju i ja čvrsto vjerujem mladim ljudima koji su željni 
znanja, željni prilika i željni načina razmišljanja koji će afirmisati njihovu spremnost da uđu u rizike 
u potpuno novim oblastima biznisa, onim oblastima biznisa koji mi možda danas nedovoljno 
razumijemo. Ja ih podržavam u tim naporima, vjerujući čvrsto da su oni ne samo budućnost Crne 
Gore nego da će njihove ideje biti te koje će voditi naše ekonomije naprijed. U tom kontekstu želim 
da posmatram predloženi zakon. Zato smo poslanica Laličić i ja dali amandmane, zahvaljujem se 
predlagaču koji je prihvatio amandmane koji su postali sastavni dio zakona. To je bila naša 
namjera, naš pokušaj da unaprijedimo tekst zakona, a ovaj zakon kao i svi drugi zakoni, naravno, 
biće izloženi probi vremena i vidjećemo kako i na koji način će se primijeniti u praksi i da li će biti 
nekih stvari koje će se kasnije morati modifikovati zbog toga što će život ili novonastala 
ekonomska situacija to tražiti. 
 Na kraju želim da se pozovem na Duška Radovića koji je jednom prilikom kazao: "Mnogi 
nesposobni ljudi daleko su dogurali. Ko je nesposoban, može raditi sve, a sposobni mogu raditi 
samo ono što znaju i umiju." Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:09:27) 
 
 Za komentar na Vaše izlaganje se javio poslanik Branko Radulović. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (19.05.20 12:09:38) 
 
 Kolega Ivanoviću, ja na određeni način možda i razumijem ljude koji su u virtuozi, koji u 
jedanput promjene svijet nadzora, ali posebno razumijem one ljude i opraštam im kao neko ko ima 
to utemeljeno u genetici i u vjeri da oprostim onome koji kaže - ljudi ja sam griješio, ja sam bio 
zatočenik neki ideologije, ja sam radio ružne stvari, ja sam bio dio ekipe koja je opustošila ovu 
Crnu Goru koja je potrošila resurse, koja je uništila ono što su stvarale generacije. Ljudi, izvinite, ja 
ukoliko mogu nešto da pomognem da ne radite kao što sam ja radio, ja sam tu i ja ću se povući iz 
politike. Onda ćete ostaviti nešto što je lijepo u Crnoj Gori, u crnogorskoj prošlosti, jer mi smo tren. 
Ali ako smo mi tren koji zbog svoga trena troše ono što je budućnost unučadi, što je budućnost  
Strahinje, Brajovića, vas, što nam je Darvin dao, što zbog čega odlaze mnogi, onda je to tragično, 
to je pitanje već morala. Vi, ste dio kriminalne ekipe evo 20-30 godina. Vaš ideolog se nalazi i Vaš 
predsjednik na svim od početka do kraja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:11:41) 
 
 Poslaniče Raduloviću, upozoravam Vas na riječi koje izgovarate, ovo je komentar. Vodite 
računa. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (19.05.20 12:11:52) 
 
 Ne, ja imam debele dosijee. Vi ste dio svega toga i umjesto da se povučete, da se izvinite, 
vi još i dalje pričate. 
 Šta se smijete, ja bih plakao, na vašem mjestu. Pričate sa čovjekom koji deset puta je bolji 
u CV-u, kao profesor, pričate sa čovjekom koji 30 godina nikad nije pogriješio, što će se desiti u 



ekonomiji i privredi. Pričate sa čovjekom čija nekada možda i utopija u ovakvom jednom 
neoliberalnom crnogorskom prljavom sistemu je bila, ali koja se danas u punoj mjeri pokazala. 
Pričate s čovjekom koji je zastupao i ono što se danas dešava u Americi, Italiji, Francuskoj, a što 
se potvrdilo i u Kini. Mi danas smo gori od afričkih država zahvaljujući vama i vašoj idelogiji i 
vašem šefu. Vaše bogatstvo je, znate li koja je istina, istina je da vi odgovarate krivično i da sve 
ono što ste oteli kao grupa od građana Crne Gore od našeg dobra i ono što je rekao juče Milo 
Đukanović, sve ono što je građana Crne Gore će se vratiti. Ja živim samo za taj dan. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:13:17) 
 
 Hvala, poslaniče Raduloviću. 
 Poslaniče Raduloviću isteklo je vrijeme i sada ima pravo na odgovor na komentar poslanik 
Ivanović. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (19.05.20 12:13:29) 
 
 Uvaženi gospodine Raduloviću, 
 Kada sam kao ministar bio u ovom uvaženom domu, iz tih klupa došla je do mene poruka 
da me treba likvidirati. Kada sam reagovao prema predsjedavajućem nasmijali ste se grohotom i 
rekli - mi to mislimo politički. Tako da sam ja siguran da Vi sada politički kažete da me treba 
uhapsiti, da Vi politički kažete da sam ja dio kriminalnih grupa, i da sve što Vi kažete uvijek treba 
zapakovati u politički jer drugih argumenata nemate. Ako imate argumenata ja vas pozivam da ih 
ponesete tamo gdje treba i institucije koje se bave procesuiranjem će raditi svoj posao prema 
meni kao i prema svim drugim građanima.  
 Nikakve ja bojazni nemam od Vaših riječi, ali ja neću biti taj koji će Vas podsjećati na to što 
ste pogriješili i koliko ste puta omanuli. Želim da sačuvam Vaš dignitet, Vi ste profesor, a to činim 
iz sljedećeg razloga. I Vi i ja trebalo bi da makar ovoliko budemo zabrinuti za budućnost onih 
kojima prenosimo svoja znanja. Ja sam ponosan na svoje studente, ponosam sam na to što su 
uspješni u biznisu i u Crnoj Gori i van Crne Gore. Evropa, Amerika, Azija, Novi Zeland, imam vezu 
sa njima, ponosan sam na to. Drago mi je da misle to što misle o meni, ali ajmo da se vratimo na 
teren diskusije o zakonu.  
 Još jednom ću vam reći, isljučivo zahvaljujući Demokratskoj partiji socijalista je izvršena 
promjena u privrednom sistemu koji je tada bio u ruševinama, ne samo u Crnoj Gori nego u 
kompletnoj Istočnoj Evropi. Kada nabrajate firme koje su propale u Crnoj Gori, nabrojite iste firme 
koje su propale u Sloveniji, u Hrvatskoj, u Srbiji, u Poljskoj, u Češkoj, u Mađarskoj i  u Bugarskoj. 
Navedite koliko je tamo radnika ostalo bez posla. Nemojte samo raubovati Crnu Goru zarad 
jeftinih političkih poena, nema potrebe za tim. Sve što se dešavalo dešavalo se kroz proces 
tranzicije koji je zahvatio između ostalog i Crnu Goru. Nastala su neka potpuno nova privredna 
društva, neko se u procesu tranzicije snašao bolje, neko lošije, to je proces koji je neminovan. Naš 
je zadatak, ako hoćemo da budemo odgovorni, jeste da ukažemo na loše primjere, da istaknemo 
dobre primjere. Ali, ja nikad od vas nisam čuo jedan jedini dobar primjer. Ja za tri i po godine 
slušam samo loše primjere. Vi, što bi djeca rekla, ubijate u pojam sve što postoji u Crnoj Gori. Pa 
nemojte to da radite, pa ima u Crnoj Gori dobrih preduzetnika, ima kvalitetnih uspješnih poslovnih 
ljudi, ima dobrih projekata, ima dobrihi investicija.  
 Ne mogu samo da shvatim jednu stvar, da One & only dolazi u Crnu Goru kao prvu 
destinaciju u Evropi. Da  One & only nije izabrao ni Pariz, ni London, ni Milano, nego Kumbor, 
Herceg Novi, pa to je nevjerovatno. Jer, slušajući vašu priču ja mislim da ti ljudi onda nisu 
normalni, nešto se dešava sa njima. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:16:35) 
 
 Hvala poslaniče. 



 
 
 PETAR IVANOVIĆ (19.05.20 12:16:39) 
 
 Mogu li makar prekoračenje? 
 Ne, ja sam navikao da me vi prekidate. Ako mogu da završim rečenicu do kraja. 
 Izvinjavam se. 
 Šta je sa drugim investitorima, da ih ne nabrajam sve ovdje zbog vremena? Pa jesu li svi 
oni baš toliko promašili što su došli u Crnu Goru ili možda postoji neki mali procenat vjerovatnoće 
da vi griješite? Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:17:00) 
 
 Hvala Vam poslaniče. 
 Možete proceduralno. 
 Odmah da Vam kažem, to što ste se sada javili za procuduru neće biti procedura. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (19.05.20 12:17:09) 
 
 Gospodine Brajoviću, ja Vas molim da u ovom periodu, ne zbog izbora nego zbog sudnjeg 
dana Crne Gore što više date polemiku, jer on predstavlja ovo što je danas uništilo Crnu Goru, što 
danas Crna Gora ima ovakav deficit, ovakvu strukturu proizvodnje, nema industrije,  nema radnog 
mjesta, što smo budaletine jedne što gradimo ovako autoput, što nam je poljoprivreda ovakva, što 
bisere na primorju dajemo pojedinim ofšor kompanija. On je predstavnik te grupe koju sam ja 
nazvao. Sudije će da utvrde čija je koja odgovornost oko svega toga.  
 Sve što ste rekli duboko me razočaralo u moralnom pogledu. Reći za mene, a od mene 
samo izlaze rješenja, alternative, okrenite se, ne okretali se. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:18:12) 
 
 Hvala. 
 Molim Vas, daću i Vama proceduru. 
 Prvo nema sudnjeg dana za Crnu Goru. 
 Drugo, shvatio sam da su bile određene emocije prije neki dan, ovdje ste Vi upravo željeli 
da komunicirate sa poslanikom Ivanovićem. Ali kao što znate emocije su vrlo promjenljive, tako da 
sad su otišle na drugu stranu. 
 Evo i Vi pokušajte da to bude proceduralno reagovanje poslaniče Ivanoviću. Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (19.05.20 12:18:39) 
 
 Izvinjavam se Vama, ali ako ste dali proceduru za koju unaprijed znate da nije procedura, 
siguran sam da znate i unaprijed da ovo neće biti procedura, ali ući ću  u minut. 
 Uvaženi građani, protiv čega se bori profesor Radulović? Bori se protiv liberalizma. Šta je u 
osnovi liberalizma? Slobode. Osnovi liberalizma su slobode. Profesor Radulović se bori protiv 
sloboda. A onda kaže u drugoj rečenici - ja se borim protiv neoliberalizma. Znate li šta je u osnovi 
neoliberalizam? Poštovanje institucija. Sad sam ja zbunjen da li se profesor Radulović bori protiv 
sloboda i protiv poštovanja institucija, jer stičem utisak da to upravo čini, ili se zalaže za neke 
druge vrijednosti, a ja ne znam ni jednu uzvišeniju vrijednost do slobode i poštovanja drugog. 
Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:19:23) 
 
 Hvala Vam. 
 Znači moram da konstatujem da je došlo do drugog pola emocija između poslanika 
Ivanovića i Radulovića, ali smo tu stvar završili. 
 Sada riječ ima poslanik Budimir Aleksić, a neka mi najave poslanika iz DPS-a, pošto imam 
neke poslanike koji nijesu trenutno u sali. 
 Izvolite poslaniče Aleksiću. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 12:19:51) 
 
 Pa, evo ovu svoju diskusiju o privrednim društvima počeću citiranjem uvaženog profesora 
Radulovića koji je bio prvi privrednik u bivšoj Jugoslaviji, dakle u velikoj Jugoslaviji SFRJ i koji je 
svojim znanjem, umjećem i praktičnom djelatnošću potvrdio da je kompetentan da govori o 
privredi jer je on demonstrirao u svoje vrijeme. Kamo sreće da se on čuo i da se on slušao i kamo 
sreće da je on danas vlast i da upravlja privredom, državom i sistemi u Crnoj Gori. Drugi bi nam, 
što bi rekao narod, kokotovi pjevali. 
 Prošle sedmice u svojoj diskusiji kazao je, pored ostalog da privredna društva treba 
depolitizovati. Ko se normalan sa tim ne bi složio. Ali, da li je to moguće, realno, u ovakvoj Crnoj 
Gori u kojoj je sve politizovano? Ima li koja oblast društvenog i javnog života u ovoj zemlji a da nije 
politizovana? I onda se kaže treba se da se okrenemo znanju. Pa kao da je ova država i ova vlast 
dala šansu ljudima sa znanjem da pokažu i demonstriraju to svoje znanje. Kao da nije dala šansu 
isključivo politički podobnima, jer ovdje se dobijaju funkcije, ovdje upravljaju, ovdje rade samo 
politički podobni. Nauka, znanje, obrazovanje, vrlilna, to sam više puta ponovio, to u ovoj zemlji i 
pod ovom vlašću uopšte nije društvena vrijednost. Ovo je zemlja nekompetentnih, partijski 
podobnih i režimu poslušnih mediokriteta. Dakle, ovdje ljudi poput prof. Radulovića i drugi ljudi sa 
znanjem i obrazovanjem i kompetencijama nemaju nikakvu šansu. To je opšte mjesto i to vide, što 
kažu, i ptice na granama.  
     Ja se slažem i svak se slaže da treba, ne samo govoriti o privredi nego i oporaviti 
privredu. I ako je ko imao šansu na svijetu u Evropi, jedna vlast i jedna partija da to uradi, to je bila 
ova vlast koja je tu gdje je vjerovali ili ne što je za rubriku "vjerovali ili ne" trideset godina. Trideset 
godina jedna vlast na čelu sa svojim poglavnikom upravlja ovom zemljom. Vidimo dokle je dovela, 
i to je dobro zapazio profesor Radulović, dovela nas je na nivo koji je gori od afričkih društava. Mi 
koji smo balkanski ekonomski tigar, motor balkanske civilizacije, najveća stopa privrednog rasta u 
Jugoistočnoj Evropi i tako dalje, gora od afričkih zemalja. Zato razne Verice Maraš i drugi u 
državnim preduzećima imaju od deset hiljada evra, pa na više, to je Crna Gora. Ajmo da 
oporavimo privredu od onih novaca, vratite pare, što je nakad bila deviza jednog političkog 
subjekta, vratite pare koje ste iznijeli iz zemlje, onih pet milijardi, pa da oporavljamo privredu. 
Dakle, ovdje smo čuli da je samo jedan funkcioner DPS-a iznio iz zemlje 400 miliona evra i to ne 
po mom mišljenju i saznanju, nego glavnog specijalnog tužioca. Znači, ako bi se to vratilo mi bi 
smo mogli da govorimo iskreno o oporavku privrede, ali ovdje ništa nije iskreno.  
            U kakvom ambijentu može da zaživi privreda da to sprovodimo, da zakon sprovodimo. 
Kaže, kako će se sprovoditi zakon? Pa neće se sprovoditi zakon neka je najbolji, kao što se ni 
Ustav ne sprovodi, jer da se poštuje Ustav ne bi čitav poslanički Klub bio uhapšen, u pauzi. 
Poslanik koji je ustavna kategorija uhapšen je u dvije marice, čak i dame koje su mirno sjedjele, a 
nijesu rekle, u maricu i u pritvor čitavu noć, mimo Ustava. Dakle, ako se tako Ustav kao najviši 
pravni akt poštuje, da ja očekujem da će se poštovati Zakon o privrednim društvima i da će njegovi 
donosioci parlamentarna većina na tome baš prilježno raditi, da oporave privredu.  
 Njihov šef juče govori umjesto o privredi, da vidimo gdje je on poslije dvije godine ko zna 
kojeg predsjednikovanja, u kakvom stanju i ambijentu je Crna Gora sa ekonomske tačke gledišta 
on govori o crkvama, on govori o kanonima, on potpiruje vatru, prijeti građanskim sukobima, on 
neće stabilnost u državi, izaziva destabilizaciju i ako to radi čelni čovjek režima i šef partije koja 
ovdje vlada 30 godina da ja očekujem da ćemo mi sad sprovoditi Zakon o privrednim društvima. 
Ovo je srozano za najniže grane. Vidite na šta je Skupština svedena. Šta je bilo za vrijeme na 



primjer ove krize, sve su mjere donesene bez kontrolne uloge Parlamenta i tek na veliko 
insistiranje opozicije vi ste zakazali konačno sjednicu prije 15-ak dana. Niti smo proglasili 
vanredno stanje, niti smo kakve akte donijeli, niti nas je ko za šta pitao. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:25:00) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Aleksiću.  
 Nijesam ja na zahtjev opozicije zakazao Skupštinu i Skupština je imala izuzetno aktivnu 
ulogu na način koji smo smatrali da je najbolji po očuvanje javnog zdravlja. To ko hoće da vidi, 
može da vidi, ko neće, naravno, imaće takve stavove.  
 Sada riječ ima Andrija Nikolić, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.05.20 12:25:37) 
 
 Hvala Vam, poštovani predsjedniče Brajoviću. 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Povela se zanimljiva debata o tome gdje je Crna Gora bila, a gdje je danas. Lijep je povod 
da evo u susret 14 godini od obnove nezavisnosti napravimo određenu analizu i tako pomognemo, 
odnosno dodatno razjasnimo pojedine ocjene koje smo čuli ovdje od naših kolega iz opozicije.  
 Godine 2006. prosječna plata u Crnoj Gori je bila 282 eura na današnji dan prosječna plata 
u Crnoj Gori je 515 eura. Godine 2006. prosječna penzija u Crnoj Gori je bila 142 eura na današnji 
dan prosječna penzija u Crnoj Gori je 289 eura. Ova vlast u kojoj su Demokratska partija 
socijalista, Socijaldemokrate, Bošnjačka stranka i ostali koalicioni partneri vodi brigu o tome da 
svaki novi proizvod u Crnoj Gori znači i novo radno mjesto. O tome govore i brojke o uvećanju 
radnih mjesta u Crnoj Gori. Da li postoje nedostaci u raznim sektorima naše ekonomije, vjerovatno 
da postoje ali isto tako dok je trajala, odnosno dok se nije pojavila ekonomska kriza moramo 
uvažiti činjenicu da ekonomski rast Crne Gore je bio među najvećim u Evropi, čak do pet 
procenata. Šta nam to govori? To nam govori da je Vlada radila ozbiljan posao i da se čak i u 
vremenu krize opredijelila za stabilnost, a ne za eksperimentisanje. Ovaj zakon koji danas 
donosimo u ovom domu je upravo u pravcu unapređenja ambijenta za poslovanje privrednih 
društava. Neko je rekao ima ih više ili blizu 35 hiljada i to je činjenica koja nešto govori. To su 
činjenice koje nešto govore.  
 Ukoliko želite da se politički sporimo možemo, ali je politika mnogo više od onog pukog 
makijavelističkog pristupa da cilj opravdava sredstva. Ne možete po svaku cijenu da negirate 
rezultate koji su evidentni. Možda bi opoziciona platforma koja treba u odrđenom smislu da 
generiše produktivnosti, a produktivnost je opet izraz kvalitetnih i produktivnih političkih razlika 
trebalo da bude zasnovana na tome da pođete od uvažavanja određenih dostignuća države Crne 
Gore. 
 Mislim da je to i realna platforma jer ukoliko želite da se predstavite kao ozbiljna alternativa 
ne možete kritikovati radi kritike, ne možete napadati sve ono što je dobro. Ja sam ubijeđen da je 
ova vladajuća koalicija, kažem opet, uz određene hendikepe ipak uradila mnogo toga dobrog. 
Posebno dobrog kad se uzme u obzir da smo sve vrijeme morali da se suočavamo sa ozbiljnom 
političkom destrukcijom i nespremnosti političke alternative da sa nama sarađuje po pitanju 
određenih rješenja. Znači, uvijek smo morali i o tome dodatno da brinemo. Možda bi nam lakše 
bilo da ste prihvatili dio odgovornosti još od 2006. godine kad vas je lider bloka za nezavisnost 
kojeg danas prozivate, gospodin Đukanović, pozvao da na prvim narednim izborima, bez obzira 
na njihove rezultate, vi budete dio Vlade. Da zajednički podijelite odgovornost u smislu 
prevazilaženja narastajućih podjela koje su kulminirale referendumskim procesom. Nijeste to 
prihvatili tada, nijeste prihvatili ni kasnije.   
 Vi imate politički obrazac koji podrazumijeva želju da delegitimišete sve procese koji su 
vodili do obnove crnogorske nezavisnosti smatrajući taj referendum nelegitimnim, pokradenim i sa 
jasnim namjerama da u prvoj narednoj prilici organizujete novi. Ne mislim da je to kvalitetna 



alternativa ovoj politici, naročito ne kad se zna da na tom referendumu vaš glas i naš glas nijesu 
vrijedjeli isto. Nama je bilo neophodno 55% da obnovimo nezavisnost. Prvi put presedan u 
međunarodnim odnosima. Takav primjer je kreiran za Crnu Goru i nije postojalo ga nigdje na 
svijetu, nigdje. Vaš glas i naš glas nije vrijedio isto i vi prigovarate demokatiji i te uslove smo 
prihvatili i zavrijedili državnu na najdemokratskiji mogući način.  
          Dobro je da se sve završilo u miru i dobro je da je građanski mir izraz današnje građanske 
Crne Gore. Mi želimo građansku Crnu Goru koja je izraz multietničkih razlika u Crnoj Gori, zbog 
toga su na strani vladajuće koalicije svi manjinski narodi. Vi mislite da je moguće sa tim narodima 
manipulisati, da su oni kadri i spremni da idu u koalicije sa političkim partija koje nude nešto 
suprotno od onoga što je građanski koncept države. Ne. Sudbina Crne Gore i njena budućnost leži 
upravo u multietničkom karakteru i njena budućnost je građanska Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:31:24) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripremi poslanik Miloš Nikolić.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (19.05.20 12:31:32) 
 
 Poštovani građani,  
 Juče ste vidjeli na press konferenciji predsjednika Crne Gore, koji nažalost je  pokazao da 
nije predsjednik svih građana, iako je to rekao, mnogo što šta on kaže, a da nije istina. Viđeli ste 
jedno isijavanje mržnje i jedan antagonizam prema svima onima koji drugačije misle i koji nijesu tu 
da pomognu njegovoj privatnoj državi. To isto smo sad čuli i od poslanika DPS-a, Nikolića, koji nas 
dijeli na vaše, naše, to smo ranije čuli od Jelića isto kad je govorio mi i oni. Dakle, nije postojalo ni 
trunke časnosti da se Crna Gora izmiri i da ne dijelimo se više na naše, vaše, mi, oni, nego da 
bude jedno pomirenje i da bude državne institucije i oni koji ih vode isti za sve.  
 Naravno, da ne postoji to da postoji samo jačanje privatne države i ovaj zakon koji je danas 
predložen samo je u tom cilju, a zašto ću to reći. Reći ću zbog toga što u ovom zakonu nigdje 
nijesu izdvojena ni dioničarska društva ni akcionarska društva čiji je osnivač država, odnosno gdje 
je država većinski vlasnik, da oni imaju da jedan poseban nadzor odnosno zaštitu da bi ova 
preduzeća radila zaista u interesu građana Crne Gore.  
 Ovo je zakon koji će i dalje omogućiti da imamo na hiljade Verica Maraš i na hiljade onih 
uhljeba u preduzećima koji imaju većinsko vlasništvo države gdje ćete rasporediti ovoliko za 
Bošnjačku stranku, ovoliko za DPS, ovoliko za SD, ovoliko za ostale koalicione partnere. 
Uglavnom neće se tamo naći stručnjaci, jer vi to ne želite. Želite jačanje privatne države, želite da 
imate ljude koji su svjesni da nijesu tamo zbog svojih referenci i svoje stručnosti, već samo za 
ispunjenje koalicionih partijskih dogovora, tajnih, a imali smo prilike i da ih vidimo kada su škole 
bile u pitanju, pa su se direktori škola podijelili ko će biti direktor iako navodno postoji javni 
konkurs. 
 Nego da ne idem dalje, da kažem konkretno. U Glavnom gradu sam bila, kao član, to je 
nešto tipa za izbor i imenovanja komisija, odnosno odbor gdje smo birali te koji treba da stoje u 
bordu direktora i upravnim odborima, preduzeća čiji je osnivač Glavni grad i imala sam prilike da 
vidim kako ide taj izbor. Ljudi, tamo imamo nepismene ljude, evo konkretan primjer, pošto se radi 
o javnom funkcioneru imam pravo da iznesem. Radi se o Isenu Gašiju koji se nalazi u bordu 
direktora ili već ne znam da li se sad zove upravni odbor ili odbor direktora preduzeća "Čistoća" 
čovjek je nepismen, naučio je samo da se potpiše, on ne zna da pročita. Kad sam pričala sa 
njima, kako možete da birate čovjeka u odbor koji treba da menadžeriše jednim preduzećem, a on 
čovjek ne zna čita. Ko mu čita, ko mu prepisuje, zašto to radite, pa kaže moramo da imamo 
predstavnika naroda. Pa nijesu upravni odbori Skupština, gdje može da bude bilo ko nezavisno od 
toga kako je obrazovan i koju stručnost ima. To je pravo oličenje, ali je on bio vrlo bitan zbog toga 
što on donosi glasove na Koniku, veliki broj glasova obezbjeđuje on se tamo za romskog kralja 



imenovao. Zna se da će veliki broj glasova koji trebaju DPS-u donijeti i njega su instalirali da bude 
on je i dan danas ja sam provjerila i plus je dobio stan isto od države, odnosno od lokalne 
samouprave, e to su vama preduzeća. Vas uopšte ne interesuje niti da zaštite državni kapital niti 
da to bude u interesu građana, niti da to funkcioniše kako treba, vama su ta preduzeća u stvari 
izvor iz koga crpite finansije, pravite uhljebljenja i znate da oni koji nijesu stekli nešto strukom da 
će gčevito braniti te svoje fotelje. Jer, kad ste u istom grijehu, onda tu u simbiozi uvijek se grčevito 
i za to vežete. 
 Tako da ona Verica Maraš, nije ona kriva, krivi smo mi što smo dopustili, ne mislim samo 
na opoziciju, nego nas ovdje u Skupštini što mi to dozvoljavamo. Zato srlja Crna Gora ovako kako 
srlja, u ekonomskom smislu, zbog toga što na mjestima gdje treba da budu stručni ljudi 
kompetentni mi instaliramo uhljebe razno razne od onih nepismenih i do ne znam kojih koji nam 
vode preduzeća. Često se stidim, kad se neko pojavi na televiziji koji priča i vidite da ništa ne zna. 
E tako nam je sve, nažalost, uvaženi građani. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.05.20 12:36:46) 
 
 Poštovane kolege sada riječ ima poslanik Miloš Nikolić, a neka se pripremi poslanik Milutin 
Đukanović, izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (19.05.20 12:37:04) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovani predsjedniče, poštovane kolege, poštovani predstavniče predlagača, ministarko 
ekonomije, poštovani građani, 
 Danas je pred nama Predlog zakona o privrednim društvima. Čini mi se da pored ovih 
standardnih političkih tema je ovo prilika da porazgovaramo i o samom zakonu, ali i ukupnom 
ekonomskom ambijentu u Crnoj Gori.  
 Što se samog zakona tiče rekao bih da su dominantna tri razloga zbog kojih podržavam 
njegovo usvajanje.  
 Prvi je svakako što u onom jednom suštinskom kvalitativnom smislu značajno unapređuje 
stanje u oblasti privrednih društava u Crnoj Gori i kroz jedan značajan broj novina omogućava 
određene reformske iskorake koji su potrebni, koji su značajni u ovoj oblasti. Tu prije svega mislim 
na viši stepen odgovornosti direktora, mehanizme za iniciranje postupaka, veći kvaliteta zaštite 
prava i interesa itd. 
 Što se tiče drugog razloga za donošenje ovog zakona, prije svega to možemo temeljiti na 
činjenici da je dosadašnji Zakon o privrednim društvima donesen odnosno temeljen na 
aglonsaksonskoj pravnoj tradiciji što imajući u vidu kontinentalno pravo, evropsko kontinentalno 
pravo, koje primjenjujemo u Crnoj Gori ne odgovara do kraja onome što su realne potrebe.  
 Naime, u Engleskoj pravnoj tradiciji, odnosno aglonsaksonskoj pravnoj tradiciji, sudska 
praksa, odnosno precedenti igraju značajno veću ulogu kao izvor prava te samim tim i sud u svom 
odlučivanju značajno više uzima sudsku praksu i dominantno se vodi njom. Te je, nekako bilo 
neprimjereno do kraja primjenjivati ovaj sistem u Crnoj Gori, kada znamo da je u evropskom 
kontinentalnom pravu koje je naš uzor ipak zakon koji je osnovni izvor prava. Dok se sudska 
praksa kao izvor koristi krajnje supsidijarno i koristi se dosta rijetko i dosta neformalno u odnosu 
na to kakva je aglonsaksonska pravna tradicija. 
 Imajući u vidu ove razlike koje su zbilja ključne razlike, prije svega u domenu sudske 
zaštite, siguran sam da je i u praksi ova jedna onako konstruktivna greška, da je tako nazovem, 
stvarala značajne poteškoće.  
 Treći razlog za donošenje ovog zakona, pored brojnih, ali ovo su da kažem tri glavna, jeste 
to što se usvajanjem Predloga zakona koji je danas pred nama, Predloga zakona o privrednim 
društvima ispunjava i ključno mjerilo za zatvaranje Poglavlja 6.  
 Dakle, kao što znate, Crna Gora je zahvaljujući prije svega i Demokratskoj partiji socijalista i 
našim koalicionim partnerima koji sa nama dijele političku odgovornost za upravljanje državom 



otvorila 32 od 33 poglavlja, privremeno smo zatvorili tri. Vjerujem da je naredno vrijeme koje je 
pred nama jedan dobar srednjoročni period da u narednih četiri ili pet godina, ja se nadam i ranije 
zatvorimo sva pregovaračka poglavlja.  
 Kažem nadam se i ranije zato što sam siguran u naše kapacitete da to uradimo i kapacitet 
naših državnih organa koji se bave ovim pitanjem. Ali, kao što smo vidjeli u prethodnom periodu 
politika proširenja ne zavisi dominantno odnosno ne zavisi samo državama članicama, već zavisi 
dominantno i od samog raspoloženja u Evropskoj uniji. Nadam se i vjerujem da pogotovo nakon 
krize sa kojom smo bili suočeni će politika  proširenja biti u snažnijoj agendi ukupnih politika 
Evropske unije. Rekao sam da je ovo dobar trenutak da popričamo i o ukupnoj ekonomskoj 
situaciji. Kolega Nikolić je iznio neke od parametara kako su plate i kako su penzije izgledale 
2006. godine, kako izgledaju danas. Zbilja sam siguran da građani do kraja i dalje ne osjećaju ono 
što su da kažem pozitivne ekonomske posljedice koje se dešavaju u crnogorskoj ekonomiji.  
 Potrebno je, nažalost, još neko vrijeme da ono što su zbilja fantastični rezultati koji su 
mjerljivi brojevima imaju do kraja utemeljenje u praksi kroz ono što je realan životni standard 
građana. Ali, ukoliko govorimo o brojevima koji su, ipak, najveći fakat, ne možemo sporiti činjenicu 
da je u 2017. i u 2018. godini Crna Gora imala najveći ili među najvećima ekonomski rast u Evropi. 
Ne možemo sporiti činjenicu da danas imamo najveću prosječnu platu u regionu Zapadnog 
Balkana. Ne možemo sporiti činjenicu da je u prethodne tri ili četiri godine od 2016. godine do 
današnjeg dana poreski dug smanjen za 300 miliona eura. Ne možemo sporiti činjenicu da je 
danas Crna Gora u smislu ekonomskog razvoja i ekonomske snage na najvećem stepenu razvoja 
u svojoj istoriji. Da li je to dovoljno, nažalost nije, iz prostog razloga što je i taj početni parametar 
napretka bio dosta nisko postavljen. Ipak su ovo značajno pozitivni iskoraci koji će, vjerujem, u 
dogledno vrijeme omogućiti da se ono što imamo na papiru omogući da građani osjete i u svom 
svakodnevnom životu kroz realni rast životnog standarda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 12:42:38) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Milošu Nikoliću koji je najmlađi poslanik u crnogorskom Parlamentu.  
 Sljedeći prijavljeni poslanik ispred Demokratskog fronta je Milutin Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.05.20 12:43:01) 
 
 Poštovani građani,  
 Opšte je poznata stvar, da bi mogla određena privreda da se razvija mora da imamo 
političku stabilnost. Šta je Demokratska partija socijalista uradila da bi obezbijedila tu političku 
stabilnost. Odgovor je vrlo jednostavan - ništa. Naprotiv, Demokratska partija socijalista je uradila 
sve da pocijepa crnogorsko društvo po nacionalnim, vjerskim, političkim, kulturnim, socijalnim i 
ekonomskim šavovima i da tako izazove neviđene i, bojimo se, nepremostive prepreke u našem 
društvu.  
 Posebno je opasna ova podjela koja je napravljena u pravoslavnom narodu. Možete vi da 
mislite šta god hoćete o devedesetim godinama kada je došlo do raspada Socijalističke 
Federativne Republike Jugoslavije, ali jedna stvar je nepobitna, Crna Gora je relativno dobro 
prošla u tom periodu, a zbog čega. Imali smo i tada Srbe i Crnogorce, ali tada biti Crnogorac nije 
značilo biti antisrbin i dukljanin. Tada je preko 90% pravoslavnog naroda govorili srpskim jezikom i 
tada je, takođe, preko 90% pravoslavnog naroda kao i danas vjerovalo Srpskoj pravoslavnoj crkvi. 
Tada nijeste proganjali trobojku. Danas je sve kontra. Danas je crnogorstvo izraz antisrpstva. 
Danas je krenula kampanja protiv najhomogenije institucije u Crnoj Gori tj. Srpske pravoslavne 
crkve. Danas srpski jezik, iako je većinski nije službeni. Izazvali ste podjele gdje god ste mogli i 
tako ovo društvo učinili krajnje nestabilnim i krajnje nesigurnim. Mislite da u takvom okruženju 
može da se normalno odvija privredna djelatnost. Naravno da ne može.  
 Crna Gora mora sa svojim okruženjem, sa svojim prvim susjedima da uspostavlja što bolje 
ekonomske odnose. Šta vi radite. Vi vodite kampanju protiv najmoćnijeg susjeda, lidera po broju 
stanovnika, po ekonomskoj moći protiv Srbije. Zar ne bi bilo dobro da uspostavljate što jaču 



ekonomsku saradnju sa Srbijom? Koliko bi bili bolje realizovani potencijali Luke Bar, Željeznice 
Crne Gore? Da ne govorimo o potencijalu autoputa. Zar nijesu kompatibilne Elektroprivreda Crne 
Gore i Elektroprivreda Srbije? Zar ta saradnja ne bi doprinijela da se u Crnoj Gori otvori na 
desetine hiljada novih radnih mjesta? Zar ta saradnja ne bi doprinijela da se povećaju plate i 
postojećim zaposlenim? Da ne pričamo koliko bi to imalo efekta u oblasti turizma. Takođe, ukoliko 
bi se uspostavila saradnja na nivou školskih sistema Crne Gore i Srbije, na nivou zdravstvenih 
sistema Crne Gore i Srbije, ako bi se uspostavila bolja kulturna saradnja, ko bi od toga najviše 
imao koristi? Sigurno bi najviše imali koristi građani Crne Gore i Srbije. Vaša jedina politika je da 
napadate Beograd i Srbiju, Srbiju koja je prošla teški period od 1990. do 2000. godine, ali danas 
se vraća kao neprikosnoveni ekonomski lider na Balkanu, ali iz Crne Gore samo slušamo otrovne 
strelice neargumentovane prema Srbiji.  
 Demokratski front želi da ima saradnju sa svim zemljama u okruženju, ali prirodno je da 
imamo najjaču saradnju sa onom zemljom sa kojom imamo najviše zajedničkih komponenti. 
Umjesto da vodite tu politiku vi se bavite podmetanjima. Konkretno mislimo ovo što se dešava u 
posljednje vrijeme, objavljujete neke ANB legitimacije za Andriju Mandića, spominjete "Kristal" i 
koljenicu.  
 Mi mislimo da to direktno radi politički direktor DPS-a, potpredsjednik Skupštine gospodin 
Branimir Gvozdenović. Ovu priliku koristim da ga pozovem da ne radi to više. Nema potrebe da se 
služite nekim niskim stvarima. To poslije ljudi koriste na društvenim mrežama. To jednostavno, 
gospodine Gvozdenoviću, nije dobro. Molimo vas da prekinete s takvom kampanjom. Možemo da 
sučeljavamo političke i ekonomske argumente, ali ne treba da se udaramo ispod pojasa. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 12:48:46) 
 
 Poslaniče Đukanoviću, Vi i sami znate, koristim pravo iz člana 101, da pričate neistine. Vi to 
koristite za Vašu političku propagandu, a ja tu ništa ne mogu. Na građanima je da procijene za 
koga će glasati i kako će dati svoj glas. Mi se zbilja razlikujemo, značajno se razlikujemo. To se 
možda sada još bolje vidi nego što se možda ikad vidjelo. Poslanik Đukanović priča klasičnu 
neistinu, blago rečeno.   
 Govorio sam po članu 101 jer smatramo da su takve stvari uvredljive kada su netačne. 
Niste to obrazložili i ja vam ne dajem pravo. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.05.20 12:50:02) 
 
 Gospodine Gvozdenoviću, tražim proceduru, ispravljanje netačnih navoda, a netačni navodi 
su kada ste saopštili da govorim neistinu. Vrlo lako ću to da dokažem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 12:50:14) 
 
 Ne dam vam jer nijeste ispunili u skladu s Poslovnikom.   
 Dajem pauzu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 12:59:33) 
 
 Molim Vas, uključite u 13.00h, da nastavimo dalje. 
 Dajem unaprijed pripremljenu diskusiju gospodinu Đukanoviću. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.05.20 13:00:20) 
 



 Znači, upornost se isplati.  
 "Dnevne novine" su širile jednu neprimjerenu kampanju prema Andriji Mandiću i članovima 
Nove srpske demokratije i Demokratskog fronta, a ako gospodin Gvozdenović i vrh DPS-a nema 
uticaja na tu novinu, onda ostavlja  mogućnost da ja možda nijesam u pravu. Ali, građani Crne 
Gore dobro znaju ko uređuje takav mediji i portale bliske tom mediju.  
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.05.20 13:01:48) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ispravka navoda, uvaženi kolega Đukanović je govorio u svojoj diskusiji dosta, mogu li ja, 
možete li zaustaviti vrijeme, molim vas? 
 Ispravka navoda, nije mi zaustavljeno vrijeme, ali daćete mi to ako mi bude prifalilo. 
Govorio je o tome - Crna Gora u Jugoslaviji 90-ih, dakle da samo ponovim da je tada po popisu 
stanovništva '91. Crnogoraca bilo 61,86%, Muslimana 14,57%, Srbi 9,34%, Albanci 6,57%, Hrvati 
1,3% itd. Dakle, velika asimilacija Crnogoraca u proteklih 30 godina, ne samo u Crnoj Gori, nego 
naročito u Srbiji. U Srbiji se za tih 30 godina izgubilo preko 100 hiljada Crnogoraca. Ali, mi ovdje 
potpuno i stalno obrćemo teme. Nema u Crnoj Gori nikakvog antisrpstva. U Crnoj Gori ima samo 
anti velikosrpstva. Na istom zadatku u Crnoj Gori smo svi mi, sve vjere, nacije.  
        Dakle, na istom zadatku su Crnogorci, Crnogorke svih vjera, nacija, Srbi, Crnogorci, Bošnjaci, 
Muslimani, Albanci, Hrvati, Romi, svi smo na zadatku da zauzdamo nabujali velikorspki 
nacionalizam. To je ono što nam je vodilja da nam se ne ponovi '90. ono što se događalo u 
Hrvatskoj, odnosno stvaranje Republike Srpske Krajine. Da nam se ne ponovi 1992. godina u 
Bosni i Hercegovini, početak građanskog rata. Da vas podsjetim na Milana Babića, Milana 
Martića, devedesete, sve to podsjeća ovo što se danas događa veoma podsjeća na to vrijeme, na 
'92. godinu. Sve ono kako je počelo u Bosni i Hercegovini, u Sarajevu, na osuđene ratne zločince 
Karadžića, Mladića itd. Dakle, nema antisrpstva, nikad ga nije bilo. Lično ja obožavam Srbiju, 
obožavam Srbe, Srpkinje, dugo godina sam živio, studirao u Beogradu, živio u Vojvodini u 
Subotici i stvarno obožavam taj narod. Ali ova politika Demokratskog fronta to nema veze nikakve 
sa Srbima i sa Srpkinjama. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:05:52) 
 
 Samo da znate da niste u programu, sad sam provjerio kod generalnog sekretar, bilo je 
krenulo, ali nije do kraja ni Vaša izjava, a Vi nijeste uopšte bili. 
 Poslanik Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.05.20 13:09:04) 
 
 Sve se čuje, sve se zna i nema potrebe da bilo šta se sakrije.  
 Ja sam saopštio da se vodi protiv Andrije Mandića i Demokratskog fronta jedna neviđana 
kampanja od "Kristala", koljenice, legitimacije ANB-a i onda sam optužio gospodina Gvozdenovića 
da je on jedan od tih kreatora. Međutim, Gvozdenović saopštava da to nije istina. Ja sam ga 
pozvao na "Dnevne novine". "Dnevne novine" i ostali portali su bilten Demokratske partije 
socijalista. Ako Vi nemate i vrh Demokratske partije socijalista uticaj na "Dnevne novine", onda 
sam ja pogriješio što sam Vas optužio, ali građani dobro znaju ko uređuje "Dnevne novine" i ko 
uređujej portale bliske "Dnevnim novinama". To je valjda svakom jasno, pogotovo kada su bile 
demostracije 2015. Te "Dnevne novine" su objavljivale fotografije članova i simpatizera Nove 
srpske demokratije i Demokratskog fronta dobijene direktno iz Uprave policije, a valjda kontrolišete 
Upravu policije. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆ BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:10:23) 



 
 Hvala. 
 Ja sam Vam rekao i u internoj komunikaciji i u ovoj javnoj komunikaciji da to nijesu istine i 
Vi ste dodatno zauzeli svoj stav. Kao što sam vam rekao građani će procijeniti o istinitosti, 
odnosno neistinitosti navoda koje iznose ovdje pojedini poslanici. Zbog toga je važno da imamo 
izbore i da na njima može svako da prezentira svoju politiku i na osnovu te politike traži povjerenje 
građana. 
 Na diskusiju poslanika Đukanovića imali smo komentar Andrije Popovića. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.05.20 13:11:07) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pa evo, ispravka navoda uvaženog poslanika Đukanovića koji je dosta toga rekao.  
 Ja ću ponoviti iako je teško ponoviti ono što sam prije govorio, ali nije bilo TV prenosa. 
Činjenice govore da su u Crnoj Gori samo Crnogorci ugroženi i asimilirani. Popis stanovnika iz 
1991. bilo je 615 hiljada stanovnika: Crnogorci 61,86%, Muslimani 14,57%, Srbi 9,34%, Albanci 
6,57%, Hrvati 1,02% itd. Dakle, izgubilo se mnogo Crnogoraca u ovih 29 godina. Nije slučajno, to 
se desilo i u Srbiji. U Srbiji se u tih 20 i nešto  godina izgubilo preko 100 hiljada Crnogoraca.  
 Ono što moram reći da u Crnoj Gori nema antisrpstva. U Crnoj Gori postoji samo anti 
velikosrpstvo i na istom zadatku smo svi mi Crnogorci svih vjere i nacije. Dakle i Srbi, i Crnogorci, i 
Bošnjaci, i Muslimani, i Albanci, i Hrvati, i Romi da zauzdamo nabujali velikorspki nacionalizam koji 
je toliko zla donio našoj bivšoj državi. Podsjećam na '90. godinu, avgust '90. godine kad je 
stvarana balvan revolucijom Republika Srpska Krajina, podsjećam na Milana Babića, Milana 
Martića, psihijatra Raškovića, podsjećam na sve ono što se dešavalo 1992. godine u Bosni i 
Hercegovini kad je počeo sav taj građanski rat. Podsjećam na one koji su kasnije proglašeni od 
Međunarodnog suda za ratne zločince, na Ratka Mladića, na Radovana Karadžića. Strah me da 
sve ovo podsjeća veoma na tu '90, '92. godinu i svi mi Crnogorci i Crnogorke svih vjera i nacija 
smo na istom zadatku da zauzdamo taj velikosrpki nacionalizam koji nas gura u bratoubilački rat, 
koji nas gura jedne protiv drugih. Dakle, braću, sestre, kumove, prijatelje, gura jedne na druge. 
Naravno sa stožerom Srpskom pravoslavnom crkvom u Crnoj Gori koja uglavnom stoji iza svega 
toga i njihovim političkim satelitima koji na dnevnom nivou vode i sprovode tu i takvu politiku. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:15:14) 
 
 Ovo je bio komentar na izlaganje poslanika Đukanovića, on ima pravo sad na odgovor na 
komentar. 
 Proceduru. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 13:15:30) 
 
 Ne znam da li ste Vi slušali prethodnog govornika. On je ovdje izložio jedan klasični 
asimilatorski neonacistički koncept, kad govori o Crnogorcima svih vjera i nacija. Čovjek govori o 
pogubnoj velikosrpskoj ideologiji, o zločinima, o čudima, dramatizuje, itd. Sam govori da postoje 
Crnogorci svih vjera i nacija, pa ih potom nabraja Srbi, Muslimani, Bošnjaci, Hrvati. On sve nacije 
smatra Crnogorcima i negira nacionalnu samoidentifikaciju svim narodima u Crnoj Gori. To je 
klasični asimilatorski neonacistički koncept. Mi smo se ovdje svašta naslušali iz ovih klupa, ovdje 
se slavi jedan Stepinac /oprekid/  vladajuće koalicije. Sad čujemo da postoje Crnogorci svih vjera i 
nacija i još nas uvršćuje u Crnogorce. 
          Znači po njemu su i pravoslavci i Muslimani, ja ne znam za muslimane Crnogorce, ja ne 
znam za katolike Crnogorce, prvi put čujem protestante. Koliko znam Crnogorci su pravoslavni 
narod kao što su i Srbi pravoslavni narod. Zamislite da neko kaže Srbi svih vjera i nacija, pa da tu 



uvrsti Crnogoce, i Hercegovce, i Muslimane, i Albance, kako biste Vi reagovali kad na ovo ne 
reagujete. Znači neko može da zagovara velikocrnogorsku asimilatorsku ideologiju, a kad se čuje 
nešto slično '90. onda se prisjećaju Martića i Babića, što je inače priča bez veze i nema nikakve 
veze. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:17:03) 
 
 Uvaženi građani, uvaženi poslanici, ovo nije bilo klasična procedura, ali ja tražim od vas da 
u skladu sa dogovorom koji smo imali na Kolegijumu, držimo se tačke dnevnog reda. Tačno je da 
je poslanik Demokratskog fronta rekao da će se u osnovi držati tačke dnevnog reda, kao što vidite 
niko ne pita ništa predstavnike Vlade i ministarstva, oni su tu, ja vas upućujem da krenemo u tom 
pravcu. 
 Imamo još proceduru od Ranka Krivokapića i nakon toga i Adrijana Vuksanovića i Andrije 
Popovića. 
 Na ovaj način, kad završimo ove četiri procedure, vjerujte mi da ćemo potpuno definisati 
drugi način prijavljivanja procedure. Na ovaj način ćemo to uraditi i dati poslije toga poslaniku 
Đukanoviću da da komentar. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.20 13:18:07) 
 
 Hvala Vam. Reći ću zašto sam se javio.  
 Smatram tu sintagmu svojom kreacijom, a ne znači da jeste, nijesam je nigdje drugo našao 
jer sam je upotrijebio 2005. godine još, da je objasnim pošto joj je dat drugi prizvuk, bez obzira što 
pod njom mislio kolega, ja znam što sam ja mislio kad sam je gurnuo u politički život Crne Gore 
pred referendum. 
 Crnogorci smo svi po državljanstu, zove se Zakon o crnogorskom državljanstvu i po tome 
smo Crnogorci. A svih vjera i nacija nije prekraćivanje niti jedne vjere niti nacije, naše 
državljanstvo je crnogorsko i to je koncept. Jasno je to koncept građanske države u kojoj svi 
imamo isto državljanstvo osim ako ćemo izmisliti da imamo državu bez državljanstva. Tada imamo 
samo nacionalno državljanstvo, e to nijesam niđe našao. Našao sam države naroda, ali niđe 
nisam našao državu bez državljanstva. E kad sam to rekao pred referendum, mislim da je bio 
govor povodom Sto godina ustavnosti i našao to kao sintagmu, to se mislilo i to nije nacionalizam. 
Čak suprotno, to je dozvola svakom da se nacionalno osjeća, a da državi pripadamo svi zajedno. 
Prema tome, ne mogu dozvoliti da nečemu što smatram dobrim za politički vokubular, da ne 
kažen pojmovnik u Crnoj Gori, se pretvori u asimilatorski pojam. Nije nego suprotno, omogućava 
da budete druge nacije i druge vjere u Crnoj Gori. Hvala vam. 
 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:19:31) 
 
 Procedura, Adrijan Vuksanović, pa Andrija Popović. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.05.20 13:19:35) 
 
           Dobro, kolega Budimir Aleksić je zloupotrijebio proceduralno reagiranje i u negataivnom 
kontekstu, iz čista mira, spomenuo uvaženog kardinala Alojzija Viktora Stepinca i to me puno ne 
čudi. Znam kolika je količina neznanja kad se radi o jednom blaženiku Katoličke crkve, ali tu sam 
da vas podsjetim ne pledirajući da ćete Vi to prihvatiti.  
 Gospodine Aleksiću, za uvaženog kardinala Alojzija Viktora Stepinca, nakon Drugog 
svjetskog rata, javljali su se renomirani pripadnici vašeg naroda da svjedoče u njegovu korist. 



Javio se vladika slavonsko-pakrački Emilijan Marinović koji je do '82. godine bio na toj poziciji, ali 
mu Jakov Blažević to nije dozvolio. Postoji na stotine takvih svjedočanstava. Postoji svjedočanstvo 
pravoslavnog svećenika, tj. sveštenika Jovana Nikolića koji je takođe to uradio. Prisjetite se i riječi 
sadašnjeg vladike slavonsko-pakračkog gospodina Jovana Ćulibrka koji je rekao - pazite Srbi kad 
govorite o Alojzi Stepincu, ustaše su mu ubili brata. Ako je bio fašista onda ne znam što su mu 
ustaše ubile brata. Inače, Alojzo Stepinac je bio sudionik na Solunskom frontu, to je tačno. To što 
Vi ne znate ja vam ne mogu ništa, ali mi smo tu da se borimo protiv vašeg neznanja.  
 Uostalom bila je komisija koja je trebalo da raspravi sve te nedoumice i nije dovela do 
nikakvih kompromitirajućih detalja, nikakvih, prosto nikakvih. Lako je o blaženom Alojziju Stepincu 
pričati u Kruševcu, Čačku, Pljevljima i ne znam gdje i dobijati aplauze i kontaminirati narod, ali kad 
se nađete na akademskim stolom onda morate da mucate. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:21:58) 
 
 Poslanik, Andirja Popović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.05.20 13:22:06) 
 
 Gospodine potpredsjedniče,  
 Vama se obraćam, znam da ste veoma tolerantni, vjerovatno i nije procedura, ali ovdje 
99,9% nijesu proceduralnih reagovanja, pa i ovo, možda jedno pojašnjenje onoga što sam 
izgovorio ranije. Dakle, ja jasno odvajam Srbe i velikosrbe. Lično obožavam Srbiju, Srbe, Srpkinje, 
živio sam dugi niz godina u Srbiji, u Vojvodini, sudirao u Beogradu. Ništa nemam, čak naprotiv, 
obožavam tu državu, ali ja pričam o velikosrpskom nacionalizmu koji Crnu Goru pokušava da 
odvede u sunovrat, da satre Crnu Goru, a rekao sam ranije ko stoji iza toga. Dakle, nemoje da mi 
pripisujete riječi koje ja nijesam rekao. Zahvaljujem. 
  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:23:27) 
 
 Poslaniče Aleksić, zloupotrijebili ste pravo. Trebalo je da u ime Kluba odgovori onaj na čije 
je izlaganje bio komentar, a to je bio gospodin Đukanović.  
 Nekoliko puta sam pokušao da Vas prekinem, ali nijesam uspio. Dao sam Vam mogućnost 
da iskažete svoj stav, ali evo i poslanici traže da završimo ovu raspravu na taj način. Daću Vam 
minut jedan da konačno završimo raspravu i da se vratimo na zadatu temu, a to je podsjećam 
Zakon o privrednim društvima. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 13:24:18) 
 
 Znači, slušali ste Vi ovo takođe, dakle glorifikacija Alojzija Stepinca, što nema nikakve veze 
sa onim što sam ja proceduralno reagovao. Gospodin Vuksanović je meni odgovorio i rekao da mi 
nemamo, mi koji kritikujemo ustaški i nacistički režim nikakvih argumenata nego mucamo. Pa evo 
da ja iznesem neke argumente, ne moje nego koje iznosi gospodin provesor Gideon Grajf, Jevrej, 
specijalizovani istoričar za period holokausta i vodeći istoričar na Institutu za obrazovanje, 
dokumentovanje, istraživanje holokausta u Izraelu. Znači, vodeći istoričar za istraživanje i 
dokumentovanje nacističkih i ustaščih zločina u Izraelu. On kaže da vjeruje da Stepinac nije... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:25:08) 
 
 Imate minut vremena da znate, za deset sekundi završavate. 



 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 13:25:14) 
 
 Molim Vas, da završim rečenicu. 
 Javno je, kaže, podržavao rasne zakone, odgovoran je za podršku nasilnom pokrštavanju, 
bio je branitelj ustaškog režima, odgovoran je za izbjegavanje i oklijevanje u spasavanju djece iz 
logora smrti u NDH-a, nije se javno suprostavio i osudio ustaški režim. Krajem maja 1945. kada je 
bila jasna pobjeda saveznika još jednom pruža podršku ustaškom režimu, prima orden 1944. 
godine od ustaškog /prekid/ Pavelića, /prekid/ srdačne odnosa sa nacističkim režimima i bio je 
vojni vikar za hrvatsku vojsku, a znamo šta je radila ustaška vojska i bio je član Pavelićevog 
ustaškog Hrvatskog državnog sabora. Dakle, ovo su činjenice koje navodi vodeći istoričar u 
Izraelu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:25:57) 
 
 Završili ste. 
 Riječ ima Adrijan Vuksanović. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.05.20 13:26:12) 
 
 Hvala Vam, što ste mi dali riječ, jer ovdje su iznesene ozbiljne optužbe da ja branim ne daj 
Bože nacistički i ustaški režim. Taj režim je meni puno dalje nego Vama, iskreno da Vam to kažem 
i ponoviću isto ovdje što je isti blaženi Alojziji Stepinac iz 1942. godine rekao, kada je kazao da je 
koncentracioni logor Jasenovac najveća mrlja u hrvatskoj povijesti. Ja se slažem sa njim.  
 Rekli ste tu puno neistina, ali kako smo ograničeni vremenom, čitajte židovsku 
povjesničarku Esther Gitman, pa ćete ako se ne ponašate prema povjesti kao kad uđete u 
samoposlugu, pa samo uzimate ono što vama treba i odgovara u tom trenutku. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:27:09) 
 
 Dajem riječ Milutinu Đukanoviću. 
 Izvolite Milutine. 
 Milutinu Đukanoviću dajem riječ.  
 Nema više, ne postoji više mogućnost, van svih pravila je. Vi ste izazvali ovu polemiku, 
dajem pauzu od dva minuta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:31:47) 
 
 Uvaženi poslanici, uvaženi građani dogovorili smo se po 30 sekundi da imaju predstavnik 
DF-a i predstavnik HGI-a.  
 Budimir Aleksić. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 13:32:57) 
 
 Dakle, ovako, poštovani građani, citirao sam ne srpske istoričare i ne samog sebe nego 
vodećeg specijalizovanog istoričara za period holokausta koji je objavio knjigu pod nazivom 
"Alojzije Stepinac ustaški modus operandi, pokrsti se ili umri", tako se knjiga zove. On u njoj iznosi 
detaljnu analizu uloge i djelovanja Alojzija Stepinca u Drugom svjetskom ratu i tvrdi, citiram: 
"Stepinac je bio ratni zločinac odgovoran za najsvirepija ubistva, jer nije preduzeo ništa". Dakle, on 



je na bazi građe, dokumentacije to zaključio. Još jedno važno kad je riječ o Stepincu. Memorijalni 
centar jevrejskih žrtava "Jad Vašem" je dva puta 1970. 1994. odbio da se Stepincu dodijeli 
nagrada "Pravednik među narodima" , toliko o Stepincu kao antifašisti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:34:02) 
 
 Adrijan Vuksanović. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.05.20 13:34:09) 
 
 Ja sam Vama, gospodine Aleksiću, citirao i pozvao se i na Vašeg episkopa koji je u to doba 
živio, koji je bio svjedok tih dešavanja slavonsko-pakračkog Emilijana Marinovića, to izbjegavate 
da pomenete. Onda sam Vam pomenuo pravoslavnog svećenika Jovana Nikolića, pomenuću vam 
pravoslavnog liječnika Julija Budisavljevića, koji je bio suprug Dijane Budisavljević. Mogao bih 
Vam još nabrojati koliko hoćete. Nabrojao sam vam i žirovsku povjestičarku Esther Gitman, ali ja 
znam da je to uzalud. Vi više volite da živite u mitologiziranoj stvarnosti nego realnosti. Ja tu nisam 
odgovoran, ali sam pozvan da govorim istinu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.05.20 13:35:07) 
 
 Uvaženi građani, uvaženi poslanici, vraćamo se na Zakon o privrednim društvima.  
 Prije toga želim samo da konstatujem, kolege poslanici, obavještavam vas da je Ljiljana 
Radonjić podnijela ostavku na dužnost članice Državne izborne komisije iz ličnih razloga, pa 
obavještavam da Skupština konstatuje ostavku, čime Ljiljani Radonjić prestaje dužnost članice 
Državne izborne komisije. Na taj čanin zadužujemo Administrativni odbor da pokrene proceduru. 
Takođe, koristim priliku da se zahvalim Ljiljani Radonjić na njenom velikom doprinosu koji je vezan 
za izborne procese u Crnoj Gori. Svojim profesionalnim radom, svojim pravnim tumačenjima 
pomogla je da uspostavimo jedan ozbiljan izborni sistem i u skladu sa tim da realizujemo izborne 
aktivnosti. Hvala vam. Vraćamo se na diskusije i na temu vezano za privredna društva.  
 Podsjetiću vas da je izlaganje imao poslanik Đukanović da je na njegovo izlaganje imao 
komentar Andrija Popović. Pravo na odgovor na taj komentar u skladu sa našim Poslovnikom ima 
poslanik Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.05.20 13:36:27) 
 
 Gospodin Popović ovu politiku vodi 30 godina, mi mislimo da je u velikoj zabludi i to ćemo 
vrlo lako dokazati, ali on istinski vjeruje u to i mi takav stav cijenimo. Potpuno je, gospodine 
Popoviću, netačna priča o velikosrpskoj ekspanziji i tome slično. 
 Poslanici Demokratskog fronta i Nove srpske demokratije u ovom Parlamentu isključivo se 
bore za poštovanje ljudskih prava i da ovdje važe Demokratski principi. Kako možete pričati da je 
na sceni velikosrpski hegemonizam, kada u Crnoj Gori u državnoj administraciji radi svega 5% 
Srba. Kako možete pričati o velikosrpstvu, a srpski jezik je većinski, a u Crnoj Gori je jezik drugoga 
reda. Kako možete pričati kad se uskraćuje sva simbolika srpskom narodu, nećete da dozvolite da 
trobojka bude narodna zastava i pričati o velikosrpskom hegemonizmu. To je vrlo, vrlo nekorektno, 
ali već kad pričate o istoriji o devedesetim godinama pričao sam da smo imali sreće da je tada 
naše društvo bilo koliko toliko stabilnije i nacionalno i jezički i vjerski, zato je u teškim vremenima 
uspjelo da se sačuva ne zahvaljući nekom lideru nego zato što smo bili homogeni, zbog toga smo 
se sačuvali.  
        Radi vas ko je formirao Jugoslaviju. Jugoslaviju je formirala junačka srpska vojska. Ko je 
vladao Slovenijom današnjom - Austrougarska, Hrvatskom - Austrougarska, Bosnom i 
Hercegovinom - Austrougarska. Ko je oslobodio te krajeve - srpka krv i vi danas pričate o 



velikosrpskom hegemonizmu. Poslije 1945. godine Srbi su bili, slušajte dobro, konstitutivni narod u 
Hrvatskoj, Srbi su bili konstitutivni narod u Bosni i Hercegovini i šta su trebali da rade. Da sjede i 
čekaju kao od '41. do '45. godine da fabrike smrti rade bez pružanja otpora i to su te zamjene 
teza. Srbi su stvorili Jugoslaviju, stvorili su i Socijalističku Federativnu Republiku Jugoslaviju, 
najviše žrtava su dali i sramno je pričati u ovom Parlamentu o velikosrpskoj hegemoniji.  
 Ovo što danas traže predstavnici Demokratskog fronta to je samo poštovanje elementarnih 
ljudskih prava. Recite jedan detalj gdje iskačemo iz tog okvira. Sad ste krenuli, stranka koja je 
saopštila da nijesu vjernici, da formiraju svoju crkvu, da prodube podjele u pravoslavnom narodu, 
a tako postajemo lak plijen svih. Mala nestabilnost bilo u okruženju, bilo u Crnoj Gori ovako 
izdijeljenu i posvađanu zajednicu će razoriti. Nijesu naši preci bili ludi kad su sanjali i pjevali o 
oslobođenju i ujedinjenju. Oslobođenje zna se ko od koga, a takođe zna se i ujedinjenje sa kim. To 
je ta stabilna država i tu je Crna Gora imala veliku, veliku sreću devedesetih godina. Ne daj Bože 
da se ponove devedesete godine, ko rat poželio da Bog da mu u kuću bio, ali nije stabilna situacija 
/prekid/... Vodite računa, budite odgovorni prema građanima, to je suština, a ne političke 
manipulacije i demagogije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 13:41:00) 
 
 Hvala. 
 Ja Vam se zahvaljujem. 
 Primijetio sam da ste imali više pauza nego što se pokušalo dogovoriti na Kolegijumu, gdje 
se ništa nismo dogovorili, ali ja bih samo sad pročitao ako ne budem progriješio, ispravite me, 
redosljed daljih učesnika u raspravi.  
 Kolega Anđušić, pa nek se pripremi koleginica Savković, kolega Krivokapić, koleginica 
Aleksandra Vuković, Milan Knežević. /upadice / Na dodatnom spisku ste, izvinjavam se. 
 Kolega Anđušić, Vaša je riječ, izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (19.05.20 13:42:03) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Evo ja ću pokušati negdje da se vratim na kolosjek dnevnog reda, neće vjerovatno biti lako, 
nadam se da će mi kolega Mugoša pomoći u tome, on voli uvijek da vrati na temu dnevnog reda. 
Zaista cijenim da privredna društva kao tema su ako ne interesantnija negdje korisnija građanima i 
samoj privredi.  
 Mi smo čuli dosta onako detaljnih informacija kroz jedan dio diskusija vezano za ovo 
zakonsko rješenje, ne bih se ponavljao i detaljisao. Pokušaću iz jednog drugog ugla da dam osvrt 
najviše kroz temu poreskih dugovanja i potraživanja kada su u pitanju privredna društva, jer, je 
složićemo se i kroz minule sjednice bilo puno riječi o tome. Ovo konkretno zakonsko rješenje 
pored ostalih definicija mislim da negdje predstavlja i dobrim dijelom usklađivanja sa pravnim 
tekovinama Evropske unije. Eto prilike negdje da se kratko osvrnemo i na sve ono što je u 
prethodnom periodu bilo aktuelno, najviše kroz ulogu NKT i mjera sad već trećeg paketa mjera 
podrške privredi Vlade i kroz to mislim da negdje to treba da bude primarni predmet našeg 
interesovanja, kad su privredna društva u pitanju.  
 Mi smo negdje kao nagradu jednog dobrog pristupa i upravljanje cjelokupnim procesom od 
strane NKT-a došli u poziciju da mnogo ranije nego što smo planirali neke mjere popuštamo i da 
su od toga imali prije nego što su mislili koristi, da se tako izrazim, i zanatlije i jedan dio privrednih 
društava koji su između ostalog obuhvaćeni i ovim zakonskim rješenjem. 
 Rekao sam da bih pokušao da dio izlaganja posvetim segmentu koji se tiče naplate 
poreskih dugovanja, za koje bih se složio negdje to smo čuli kroz dobar dio diskuksija da su kroz 
neku kumulativnu formu nastali godinama unazad i decenijama slobodno mogu reći unazad. Ali, 
isto tako nijesmo se ni jednog trenutka zapitali šta je Poreska uprava u posljednje četiri godine,  
rekao bih najviše u ovom mandatu, uspjela da uradi po tom pitanju. 
 Ja ću pokušati konkretno da se osvrnem na jedan dio podataka. 



 Dakle, ostvarenu naplatu prije svega u periodu između 2016. godine i 2019. godine. U 
prethodne četiri godine ostvarena je naplata u iznosu od četiri milijarde eura i time je premašen 
plan naplate za 201 milion eura. Pojedinačno po godinama u 2016. godini sa 23 miliona, 2017. 
godini za 25 miliona, 2018. godini za 73 miliona, 2019. godini za 80 miliona, ukupno 201 milion 
više od plana.  
 Naplaćeno je 839 miliona ili 26% više nego u istom četvorogodišnjem periodu, prethodnom. 
Mislim, da zaista se radi o konkretnim podacima koje ne može niko da ospori. Ukoliko imamo 
prethodni četvorogodišnji period uporedimo sa ovim, imamo podatak  da smo naplatili 839 miliona 
ili više 26%. 
 Takođe, kretanje poreskog duga ako se i na njega osvrnemo dug na 31.12.2015. godine 
bio je 587 miliona. Dug po osnovu poreza i doprinosa na zarade je smanjen za 119 miliona, dug 
po osnovu PDV-a je smanjen za 68 miliona, dug po osnovu poreza na dobit smanjen je za 13 
miliona i po osnovu koncesija za pet milina eura. Što znači da u odnosu na dug iz 2015. godine 
koji je bio gotovo 600 miliona mi imamo danas  dug koji je u visini od 378 miliona. Možda malo 
zamaram brojkama, ali zaista se radi o  vrlo, vrlo konkretnim podacima.  
 Sve je to prouzrokovalo da kada je u  pitanju reprogram poreskog potraživanja koji smatram 
da je najviše doprinio ovako dobrim rezultatima, imamo podatak da je stepen izmirivanja obaveza 
u procentima 72,24%. U odnosu na period na koji smo se osvrćali u prethodnom periodu smatram 
da to predstavlja jedan slobodno mogu reći revolucionarni iskorak. Od početka 2020. godine, vrlo 
je interesantno s obzirom da se radi o jednom kratkom vremenskom periodu od početka 
2020.godine, postupak je pokretnu 73 obveznika, sa iznosom obaveza od 3.832.000 eura.  
 Dakle, ukoliko uporedimo četvorogodišnji period, prethodni, odnosno period iza perioda 
ovog mandata Poreske uprave zaista, ne možemo u kom dijelu osporiti da on obiluje prije svega  
konkretnim podacima. Mislim da je bila prilika sa obzirom da smo puno slušali o poreskim 
dužnicim da iznesemo jedan dio ovih podataka koji zaista idu u prilog činjenici kako je u 
prethodnom periodu radila Poreska uprava. Pri tom,  mislim da ne smijemo zaboraviti ni ono što je 
pratilo naplatu poreskog duga to je reforma Poreske uprave. Dakle projekat sa Svjetskom bankom 
u iznosu od skoro 20 miliona eura koji podrazumijeva elektronsku fiskalizaciju i informacioni 
sistem. To je nešto što nas tek očekuje u narednom periodu od nedavno smo razmatrali taj zakon 
ovdje u Parlamentu, puno očekivanja svi mi imamo od njega i mislim da može da doprinese da uz 
sve ove mjere koje Poreska uprava uradila u prethodnom periodu, koje se tiču napalate  poreskih 
dugovanja, da elektronska fiskalizacija, novi softveri, svakako i zapošljavanje novih mladih ljudi i 
kroz program suzbijanja sive ekonomije doprinosi da Poreska uprava ostvaruje ozbiljne rezultate. 
Rezultate koje u krajnjem treba da doprinesu smanjivanje poreskog duga na najmanju moguću 
mjeru i naravno mnogih drugih mjera koji se tiču već sad i raskida određenih reprograma koji su 
sklopljeni sa određenim poreskim dužnicima koji to ne poštuju.  
 Tako da zaista uz sve nedostatke koje smo imali u ranijem periodu kojih ima možda i sad 
smatram da su ovo rezultati sa kojima se svakako treba hvaliti. 
 Zahvaljujem, izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 13:48:36) 
 
 Zahvaljujem poslaniče Anđušić. 
 Kao što sam najavio koleginica  Željka Savković, a neka se pripremi koleginica Aleksandra 
Vuković. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (19.05.20 13:48:48) 
 
 Poštovani građani, upravo živim realnost i moram da vam kažem slušajući nekada priče 
svojih djedova i baba, pa onda čak i roditelja, da su živjeli život gledajući svojim očima kako se 
sveštenici zatvaraju u štalama. Upravo živim realnost i gledam svojim očima kako se sveštenici 
zadržavaju u sudovima u Tužilaštvu i gledam vjerni narod kako to ne podržava i šalje jasnu poruku 
čitavom svijetu, da narod neće dozvoliti da se oduzmu svetinje u Crnoj Gori. 



 Sa tim bih završila vezano za ovo.  
 Gospodine, Andrija Nikoliću, Vi i ja očigledno ne živimo u istoj Crnoj Gori, jer ja živim u 
Crnoj Gori koju sam zapamtila tih '90-ih godina kada je roditelj mogao da izdržava svoje dijete sa 
jednom platom da školuje. Kada su djeca primali dječje dodatke, kada je penzija bila čak veća i od 
plate, a Vi očigledno živite u Crnoj Gori koja je oteta od građana Crne Gore, gdje im je oteto pravo 
na dostojanstven život, na normalan život gdje ljudi vjerovali ili ne mogu da se prehrane. Prije dva 
dana me je zvao gospodin sa petočlanom porodicom koji nema hljeba da jede, gdje djeca nose 
tijesne patike, ako nijeste znali. Vi očigledno od društva u kojem živite, koji normalno žive, kao što 
živimo mi ovdje  iz ovog Parlamenta sa ovim platama koje primamo, očigledno pojedini ne mogu 
da vide dalje od toga društva i da shvate da 90% crnogorskih građana je gladno.  
 Ako se osvrnete sa na to da na Zavodu za zapošljavanje 31. aprila bilo 40.000 i više 
nezaposlenih sa svojim članovima porodica, ako znamo da 44.000 penzionera primaju penzije 
manje od 222 eura, očigledno Vi ne znate da su ti ljudi gladni. Toliko ću sada o tome.  
           Želim da se obratim na temu baš privrednoga društva i da kažem, da očigledno oni koji su 
vjerovatno kompetentni da pričaju u ovom Parlamentu, nikako da kažu građanima Crne Gore da 
porez na dobit u Crnoj Gori je 9%. Građani vjerovatno ne znaju šta je privredno društvo, a 
privredno društvo je, dragi moji građani poslovni subjekat sa statusom pravnog lica, koje 
samostalno obavlja djelatnost proizvodnje, prodaje i vršenja usluga na tržištu u cilju sticanja dobiti. 
Ako uzmemo u obzir da je porez na dobit u Crnoj Gori 9%, a da bih vam približila kako država 
naplaćuje porez i u kom procentu od pravnih lica, a koliko od nas daću primjer. Da bih vam 
približila kako država naplaćuje poreze i u kom procentu od pravnih lica, a koliko od nas daću 
primjer. Ako je brutozarada 354,6 eura, porezi i doprinosi na teret zaposlenog su 117 eura, neto 
zarada po odbijanju ovoga poreza je 237,59 eura. Porezi i doprinosi su na teret poslodavca 38 
eura, dragi građani. Ako je porez na dobit jednog preduzeća 354,6 eura, dragi moji građani, to 
preduzeće porez na dobit plati samo 31,914 eura.  
 Sada zamislite, svih ovih godina koliko se puni budžet Crne Gore kada je taj porez na dobit 
takav. Ako uzmemo u obzir da je u zemljama Evropske unije, u Hrvatskoj 18%, u Austriji 25%, u 
Malti 31%, u Belgiji 29%, u Francuskoj 31%, porez na dobit jednog preduzeća, recimo "Bemaksa" 
koji je imao porez na dobit u 2017. godini 20,8 miliona, taj porez je plaćen milion 872 eura. 
Zamislite gdje bismo bili da se i ovaj porez redovno plaća. Vjerujte da nijedan građanin Crne Gore 
ne bi bio gladan. Nažalost, i ovo što su dužni građani ne plaća se redovno nego se daje 
preduzećima da ulaze tamo u nekakav reprogram, na odložena plaćanja da se to plaća.  
 Dragi moji građani, niti bi penzioneri radili dodatno, niti bi bilo nezaposlenih, radnici bi 
redovno primali plate da se ovaj porez na dobit plaća svake godine u vremenskom intervalu do 31. 
marta u narednoj godini. Vjerujte da bi u državi Crnoj Gori i te kako bilo mjesta za sve i svakog 
dovoljno da ne pate ljudi koliko pate, gospodine Nikoliću. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 13:53:53) 
 
 Zahvaljujem, koleginice Savković.  
 Koleginica Savković Vas je pominjala više puta u svom izlaganju. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.05.20 13:54:22) 
 
 Hvala Vam, poštovani potpredsjedniče.  
 Javio sam se zato što sam od koleginice, ne znam kojim povodom, ali dva puta pomenut 
onako sa jasno naznačenim negativnim kontekstom i smatrao sam da mi po tom osnovu pripada 
pravo na repliku. Tačno, bilo bi iznenađenje da je spomenuto pozitivno, ali ne znam zašto sam baš 
ja u djelokrugu koji je nacrtala koleginica. Spomenut sam direktno po imenu dva puta i samo 
moram da kažem ne znam zašto.  
 Dakle, koleginice, želim da apostrofiram nekolike stvari koje sam prepoznao u Vašoj 
diskusiji kao određenu kritiku. Uvijek za kritiku ima mjesta, ali nikad interesi pojedinca ili grupe ljudi 
ne mogu biti sprečniji i važniji od interesa da očuvamo zdravlje naših ljudi. Ako se zalažete za taj 



princip jednakosti koji ovdje pokušavate da zagovarate onda bi bilo očekivati od Vas kao od tako 
orjentisanog političara da nas prosvijetlite apelom prema onima koji su kršili te mjere ili smatrate 
da neko zato što je crkveni velikodostojnik ili vjernik po tom osnovu treba da uživa više prava od 
onih koji to nijesu.  
 Podsjetiću vas, Vlada Crne Gore je dozvolila održavanje vjerskih obreda, naravno uz 
poštovanje razdaljine i broja ljudi u i ispred vjerskih objekata. To znači da ipak postoji 
razumijevanje ove države da se čak i u vremenu epidemije izađe u susret najintimnijim potrebama 
vjernika. Međutim, to ne znači da se ta pravila mogu kršiti nekažnjeno i da takvo ponašanje treba 
da kvalifikujemo kao građanski odgovorno ponašanje. Ako ta pravila važe za Vas, mene i druge 
poslanike u ovom Parlamentu i za obične građane koji se pridržavaju tih mjera čak i onda kada 
ulaze u radnje da obezbijede osnovna sredstva za funkcionisanje njihovih domaćinstava, zašto ta 
pravila ne bi važila i za sve druge ljude. Dakle, od nas se očekuje da afirmišemo taj princip, a ne 
da govorimo o tome kako zaboga svi treba da budemo jednaki, a onda na nekom drugom primjeru 
demonstriramo drugačiji pristup.  
 Želim da vam kažem da mukotrpno i odgovorno stečena epidemiološka stabilnost u Crnoj 
Gori treba da se čuva i štiti svim zakonski dozvoljenim sredstvima. Pošto pretpostavljam da nijeste 
bili u sali kada sam govorio na temu ovog zakona, napravio sam paralelu, a vjerujem da vam 
može koristiti kada govorite na ove teme, o tome kako je prosječna plata u Crnoj Gori 2006. 
godine bila 282 eura. Kako je danas ta prosječna plata 515 eura, kako je prosječna penzija bila 
142 eura, kako je danas 289 eura. Sa ovim podacima nema polemike. Ovo su udvostručene 
zarade i penzije. Mogu da se saglasim sa Vama na principijelnoj ravni kao čovjek da to vjerovatno 
nije dovoljno i da to vjerovatno nema svoj istovjetan efekat na većinu građana Crne Gore, ali ne 
mislim da je kritika radi kritike recept za unapređenje životnog standarda. Od kvalitetne alternative 
se očekuju kvalitetna alternativna rješenja. Ovdje se, ipak, donose određena zakonska rješenja 
kao proizvod promišljanja Vlade određenih ekonomskih politika. Ova Vlada je donijela određene 
odluke u pravcu održavanja fiskalne i ekonomske stabilnosti Crne Gore, bez eksperimenata u ovoj 
fazi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 13:58:55) 
 
 Hvala, poslaniče Nikoliću.  
 Poslanice Savković, nemate pravo na komentar pošto je kolega tražio repliku jer ste ga 
pominjali lično. Možete samo pet sekundi da protumačite razlog i ništa više. Izvolite. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (19.05.20 13:59:14) 
 
 Tražim proceduralno.  
 Nijesam gospodina Nikolića prozvala ovdje na račun mog komentara vezano za 
sveštenstvo. Komentarisala sam gospodina Nikolića u kontekstu toga da je po priči gospodina 
Nikolića DPS uradio toliko da građanima u Crnoj Gori bude bolje. Znači, građaninu u Crnoj Gori za 
30 godina svoga djelovanja DPS-a nikako nije bolje nego mu je 100% gore. Upravo o tome 
svjedoče paketi dijeljeni širom Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 13:59:54) 
 
 U redu. Hvala. 
 Nastavićemo dalje, kolega Nikoliću.  
 Koleginicu Vuković je kolega Krivokapić zamolio da on uzme učešće u raspravi.  
 Izvolite, poslaniče Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (19.05.20 14:00:11) 



 
 Zahvaljujem koleginici Vuković što mi je dala prednost, iako to damama pripada da ja dam, 
ali postoje obaveze pa da kažemo nešto.  
 Ozbiljni narodi, prije svega, uče na greškama drugih, ali oni manje ozbiljni uče čak na 
svojim greškama. Prvi Zakon o preduzećima koji je donesen 1988. godine Crna Gora je imala 
poseban sporazum sa Evropskom ekonomskom zajednicom, jedina od istočnih zemalja, poseban 
aranžman i imala je tada prosječnu platu u konvertibilnim dinarima, oko 600 njemačkih maraka, 
koje su ekvivalent 600 eura u ovom vremenu. Tu je bila Crna Gora iako je organizovala miting 
protiv Vlade, ali tu je bila Crna Gora po svojoj prosječnoj zaradi, i još to nismo dostigli 30 godina 
posle. To je bio momentu kada su svi ti narodi kroz taj Zakon o preduzećima mogli da se razvijaju i 
da već budemo daleko u Evropskoj uniji i da ne samo poljoprivredni fondovi nego svi naši fondovi 
imaju mnogo više za građane Crne Gore i da se time Crna Gora razvije više od onoga što je bila 
razvijena tada, a to je neuporedivo sa ovim sada, po svim paramentrima. Možemo uzeti bilo koji 
grad, državu u cjelini pa da obavimo i tu raspravu. Nemam toliko vremena, ali dao sam samo 
jednu usporedbu, 600 maraka, 520 eura, još uvijek manje. Propušteno je tada da se kroz 
preduzetništvo i razvoj krenemo u reforme sada smo opet na početku. Novi zakon koji u onom 
dijelu koji je posebno pohvaljen od predlagača slabiji je od prethodnog zakona. To je 
transparentnost i zaštita manjinskih akcionara.  
 Kolega Damjanović je podnio amandmane koji mislim da su potpuno opravdani. Ja ću dati 
samo nekolike paralele. Sadašnje norme u Zakonu o privrednim društvima su više poslovničke 
norme nego zakonske norme, a norme koje su bile zakonske norme o derivatnim tužbama i tako 
dalje, koje su imali manjinski akcionari su izbrisane. Ona se iz normative prešli od zakonske 
normative, u poslovničku normativu da se informišete i tako dalje. Ponavljam, to je hvaljeno na 
odboru kao najveći napredak zakona. Ne može biti kad zakon ode u poslovnik napredak nego 
nazadak. Kad ne garantuje prava, tradicionalna prava, derivatne tužbe i ostala prava da bi se 
spriječile zloupotebe onih koji vode kompaniju u ime akcionara. Tako da prosta analiza tih nekoliko 
članova će vam pokazati koliko smo u pravu.  
 Naravno, ovo nije pitanje vlasti, ovo je pitanje stručnjaka. Moram odmah reći, ovo je pitanje 
stručnjaka, ali to je opet ovaj dio degradacije koji nas prati od Ante Markovića, Jugoslavije do ovih 
nezavisnih država na gomili. Taj dio degradacije zakonodavstva, znanja, struke, administrativnih 
kapaciteta, ja se usuđujem reći i demokratije. Od reformskih snaga do poslovničkih zakona. Zato 
mi imamo naša akcionarska društva koja obično obiluju zloupotrebama na štetu manjinskih 
akcionara i zato mi imamo na računima građana tri i nešto milijarde. Ne vjeruje se slobodi 
preduzetništa, evo da se ne govori o naciji, nego o slobodi preduzetništa. Niko ne bi držao faktični 
bez kamate novac na knjižici, da ga može dati u preduzetništvo i dobijati dividendu svake godine, 
nego bi ga oplodio na taj način, jer bi to bilo više nego što je takoreći nepostojeća kamata. Ali kad 
imate sistem zarobljen u ekonomiji takođe tajkunima koji ne mogu da ne dobiju, gdje njima 
pripadaju profiti, a nama njihove propasti ili pogrešne odluke onda imate ekonomsko nazadovanje. 
Vrlo direktno kažem nazadovanje, jer rast na dugovima nije rast. To je rast bez razvoja. Iza toga 
ne slijedi sljedeći talas razvoja.  
 Ta Jugoslavija koja kažu da je bila nerazvijena je imala prosječnu stopu rasta 6% godišnje 
u svojih 45 godina, a nemojte zaboraviti prvih pet godina je bio IB i bila je potpuno srušena zemlja, 
pa onda redom, redom da ne idemo dalje. Kad se uporedimo, a to je prva obaveza svakog da se 
uporedi sa precima, mi u Crnoj Gori smo to uradili po junaštvu, a od 1945. do 1990. smo mogli i po 
stvaranju, ekonomskom stvaranju i prosperitetu onda vidite đe smo. Od 600 maraka i miting gladi 
do super razvoja sa 512 eura 30 godina kasnije. Možete biti i ove i one nacije, ove i one vjere, ići 
kod ovog i onog popa, što reče jedan moj prijatelj - "Popovi, lopovi pa rat", to je tako išlo '90, sada 
neće, ne spadam u one koji misle da se Crna Gora može destabilizovati i region na tako lagan 
način.  
       Na sreću nema više vojski, nema rezervi one Jugoslavije da se može /prekid/, nema treće 
armije u Evropi po brojnosti, sve su to priče neukih političara, predizborne priče, ali ono što svi 
gube je upravo to. Zatočenici politika bez mogućnosti da žive bolje. Ovaj zakon je trebalo da otvori 
tu slobodu, on je nije otvorio. Nije dao pravo manjinskim akcionarima da zaštite svoj novac, a ovo 
je upravo svrha toga, mladi kolega. Ovo što je gospodin Damjanović predložio i u formi, ako date 
jedan posto da može se pitati svog novca on će uložiti možda u neke firme, daće svjež kapital, 



neće imati tri milijarde i nešto na računima nego u krvotoku zemlje, mnogo više od ovoga, ukupno 
150 miliona, što će Vlada dati. To je više znate koliko puta. To se radi zakonima i dobrom vlašću. 
Od kad je svijeta i vijeka to se tako radi. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:06:15) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Krivokapić. 
 Prije nego što dam riječ koleginici Vuković, imamo jednu proceduralnu reakciju kolege 
Kneževića. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:06:43) 
 
 Hvala, gospodine Nimanbegu.  
 Želim da se obratim Vama i crnogorskoj javnosti, da su danas dva portala IN4S i Borba 
objavili informaciju sa fotografijom osobe koja je nosila silikonsku masku u blizini moje kuće, a sve 
vezano sa kontekstom vijesti koja je prije pet dana objavljena u regionalnim i crnogorskim 
medijima, da se priprema atentan na mene. Obaviješten sam da se sad pozivaju urednici poratala 
IN4S i Borba od strane Uprave policije da saopšte odakle im fotografija. Da bih poštedio policiju 
novih represivnih egzibicija, antiustavnih i antizakonitih da ponovo hapse novinare, odvode ih u 
betonjerku, saopštavam da sam im ja dostavio fotografiju. Ako im je što nejasno i ako su im 
potrebna nova saznanja, makar oni znaju đe mi je kuća i poručujem im još jednom druga kuće od 
Željezničke stanice Golubovci, sve što vam je nejasno dođite kod mene, a ostavite na miru 
novinare IN4S i Borbe. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:07:59) 
 
 U redu, kolega Kneževiću. Proceduralna reakcija je bila jasna. Nastavljamo sa redom 
diskusija.  
 Koleginica Vuković, a neka se pripremi zadnji govornik ispred opozicije kolega Milan 
Knežević. 
 Koleginice Vuković, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (19.05.20 14:08:21) 
 
 Uvaženi potpredśedniče Nimanbegu, pozdravljam poštovane građane i građanke Crne 
Gore,  
          Naravno prilikom govora koji ću imati, a povodom Zakona o privrednim društvima, jer čini mi 
se da smo o ovome zakonu konkretno prozborili tek u posljednjim diskusijama, morala bih reći 
nešto i kako ja doživljavam u stvari privredna društva i što bi u stvari trebalo da bude privredno 
društvo. Parlament bi u svom svojstvu trebalo da bude privredno društvo, tj. jedna institucija i 
organizacija koja po svome postojanju doprinosi, privređuje, daje novu vrijednost crnogorskome 
društvu. Dakle, daje jedan novi obzor karakteru političke kulture, ali očigledno iz dana u dan mi 
vidimo da je to privredno društvo koje neđe stalno nas osvrće na prošlost, koje ima tu jednu 
mističnu ulogu da naše građane koji bi trebalo da budu zagledani u svoju budućnost, u našu 
budućnost, uporno vraćaju na teme koje jesu intrigantne, ali koje bi trebalo da budu sekundarne u 
odnosu na ono što jeste važno, a to je kako će se danas i śutra živjeti u Crnoj Gori.  
 S tim u vezi, podśetila bih na riječi Milovana Đilasa koji je poslije plenuma, a razočaran što 
nije otišao na put u Norvešku i Švedsku napisao "Nordijski san" u kome kaže: "Htio sam da 
budemo parče Evrope, ni Balkan ni Rusija". Očigledno da u tom smislu mi stalno postajemo 
Balkan, Balkan u smislu proizvodnje, suviše priče o istoriji, o religiji, o mitomaniji i mitologiji. 
Balkan smo u smislu nemogućnosti da se otrgnemo tim pričama prošlosti počnemo zaista govoriti 



o onome što jesu razvojni potencijali Crne Gore. Razvojni potencijali Crne Gore su se možda i u 
ovom dobu krize, a vidim da u govoru predśednika Đukanovića na jučerašnjoj konferenciji nijeste 
primijetili ništa osim onoga što vas zanima i na čemu vi formirate svoju ideološku platformu. Ono 
na šta je on dao poseban akcenat, a to je ono što se dogodilo u doba krize u Crnoj Gori, dakle u 
doba krize kada je NKT-e, Vlada Crne Gore, ova politika pokazala veliku ozbiljnost i spremnost da 
se suoči sa najvećom pošasti koja je zadesila svijet. Govorio je o tome da su oni koji smatraju da 
su koncepti na kojima počiva ekonomski koncept i na kojima počiva ova država i održivi i da ih ne 
smijemo dovoditi u pitanje na osnovu samo jednog kriznog događaja. Znate i sami da najveće 
kritike jednom od najvećih mislilaca i najvećih sigurno prisihoanalitičara koga je ova zemlja imala 
Sigmundu Frojdu se daju upravo na tome što je svoje učenje koncipirao na slučajevima bolesnih 
ljudi. Dakle, ne možemo na osnovu bolesti, krize u jednom društvu zaključivati koji ekonomski 
koncept tome društvu odgovara.  
 Treće, Đukanovć je u svom jučerašnjem obraćanju govorio o tome što su privredne 
mogućnosti Crne Gore, uzimajući razvoj energetike i govoreći o tome da su oni koji su posumnjali 
u turizam kao najznačajniji resurs Crne Gore  u velikoj zabludi. I jesu u velikoj zabludi. Poručio je 
kao što vam poručujemo i mi da ćemo upravo na toj grani privrede zasnivati svoj razvojni 
potencijal još više, još bolje, a posebno otvarajući neke nove grane u oblasti turizma kao što je 
zdravstveni turizam. Naši zdravstveni radnici, naše institucije zdravstvene, u ovoj krizi pokazali su 
da su najbolji mogući borci za suverenu, nezavisnu, ekonomski i duhovno nezavisnu Crnu Goru.  
 Zato kažem da bi trebalo čitati Strategiju pametne realizacije koju je donijela Vlada Crne 
Gore, koja je svakako jedna od najboljih Strategija koje su napisane u tom smislu. Onda da vidimo 
kako onda s obzirom na potencijal, jer Crna Gora, ne zaboravimo, ima pet nacionalnih parkova 
10% područja Crne Gore je u nacionalnom parku. Nacionalni park u takvoj klimi, sa ovakvim 
kulturno-istorijskim i religijskim nasljeđem o kome naše kolege iz opozicije nikada ne govore. Oni 
govore o nekakvom velikosrpstvu, govore o nekakvom našem antisrpstvu govore o našem 
podržavanju da smo sluge velikoalbanskog i sličnih projekata, a nikada nam ne govore o tome šta 
je istinsko i suštinsko religijsko nasljeđe Crne Gore koje se nalazi naravno i u našim manastirima. 
Na tom nasljeđu, ćemo mi zasnivati turizam i vjerski i zdravstveni.  
 Dakle, podśećam da u stvari u tom zdravstvenom turizmu koji danas apsolutno ima prevlast 
u oblasti turizma u svijetu, mislim da je sama dobit 20% u okviru zdravstvenog turizma. Tako da 
Crna Gora, evo ja sam Nikšićanka mogu pomenuti samo "Brezovik" bolnicu koja je specijalizovana 
za plućne bolesti može biti veliki potencijal u razvoju ove grane turizma.  
 Mi želimo da se zaista stavi tačka na priče o prošlosti, da konačno počnemo da govorimo o 
rješenjima za naša privredna društva, za naše preduzetnike, za ljude koji žele dati zamaha našoj 
privredi. Kako Crnu Goru iz ovoga obruča u kome se sada nalazi jedne velike opasnosti i velike 
krize koja je zadesila svijet izvući kako joj dati nove šanse, kako zaista pokazati da je dostojna 
destinacija, dostojna svih onih čiji smo svi mi Crna Gora nezavisna država izbor, a čuli smo od 
poslanika Ivanovića /prekid/ nalaze dobro težište u Crnoj Gori za otvaranje vrhunskih hotela i 
rizorta u našoj državi. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:14:30) 
 
 Hvala, poslanice Vuković. 
 Imamo još dva predstavnika prije nego što dam završnu riječ ispred klubova. 
 Daću prvo riječ kolegi Lekiću, pa kolegi Mugoši, onda ću kolegi Kneževiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (19.05.20 14:14:54) 
 
 Hvala predsjedavajući. 
 Danas se povodom ove teme prešlo na istoriju i tačna su upozorenja da možda treba 
smanjiti tu količinu istorije. Ali, s druge strane potpuno je legitimno da u najvišem narodnom domu 
se i ta tema pokrene, pošto su nekako povezane, jer ako predsjednik države u stilu šefa katedre 



Istorije govori, usput falsifikuje, imam dokumentaciju ispred sebe, pa ako neko hoće da prihvati 
diskusiju možemo. Tako da ne bi trebalo biti strog prema otvaranjima tema, a svako nosi 
odgovornost koliko je na visini.  
 Dakle, tema o Stepincu je jedna tema velika, tu postoje razne strane. Tačno je kolega 
Vuksanović podsjetio da je Stepinac bio na Solunskom frontu. Tačno je, nije rekao, ali zna i to da 
je otišao u zatvor poslije Drugog svjetskog rata, zato što je odbio Titov predlog da se formira 
autokefalna Katolička crkva hrvatska. Tačno je i to da je Dobričić biskup barski vrlo ugledan izrazio 
solidarnost prema njemu, onda mu uzet pasoš dolje u Baru itd. Ali stoje i ove kontraverze Drugog 
svjetskog rata od Pia XII do samog Stepinca u jednom strašno mračnoj situaciji i NDH-zije i uopšte 
na tom cijelom prostoru. Tako da prepustiti nekada da se rasvijetle stvari i da se saopšte jedna, 
druga i treća strana nekog fenomena.  
 Problem je što predsjednik države, partijski predsjednik države, stalno saopštava stvari iz 
istorije falsifikujući. Da ne govorim da on dijametralno suprotno govori u odnosu na vrijeme prije ne 
znam 20 - 30 godina, a ja ću dati jedan podatak, pa evo tu ima i istoričara neka pomognu, ako 
nešto iskrivljujem. Naime, predsjednik vladajuće stranke je u autorskom tekstu, imam 
dokumentaciju kad se pojavio naveo i citirao izmišljen citat iz "Načertanije" Garašanina i ovako 
zvuči taj citirani dio od strane predsjednika države: "Srbija treba da pribavi iz Crne Gore što veći 
broj mladića iz najuglednijih familija, da im da stipendije kako bi radili protiv Crne Gore. Odnosno, 
treba da od njih stvara političke janičare da zakolju i svoju rođenu majku", završen citat. Citirao 
Milo Đukanović u autorskom tekstu.  
 Znam da držite do činjenica i istorijskih, ovoga nema "Načertaniju". Pozivam evo nekoga iz 
Demokratske partije socijalista da demantuje ovo, ovo je skandal. Ali, ja sam se tri puta javio 
javno, zamolio predsjednika, da li on ima neko originalno izdanje koje ne zna istorijografija ili se 
možda prebacio, možda mu je neko napisao iz službi, pa da kaže da se prebacio i da se izvini 
građanima toga nije bilo. 
 Dakle, mi imamo zloupotrebu istorije u ogromnim količinama od prvog čovjeka vlasti i to je 
demonstrirao juče, takođe, sa nekim citatima i sa jednom arogancijom tumačenja istorije. 
Nemajući stid da tumači potpuno drugačije u odnosu na nekada što je tumačio. Tu je stvarno, bez 
premca, u ovoj državi. Ovo je bio mali eskurzus oko istorije i prava da se ona ovdje pomene. 
 Dakle, oko Zakona, mislio sam da će biti ministarka ovdje, ona djeluje ovako moderno, kao 
moderna misao, ograničavam se na taj stepen percepcije, da raspravimo neka pitanja. Mi smo 
saopštili preko našeg poslanika Rudovića naše stavove. Ovaj zakon u tehničkom smislu je 
prihvatljiv, on je kopča prema Evropskoj uniji i to je dobro oko registracija itd. Ali, s druge strane 
podsjeća nas da mi imamo sve vrijeme jednu retoriku evropsku norme ponekad evropske, ali 
imamo antievropsku praksu. Tako da ovaj zakon treba sagledati u ukupnom sistemu privrednom i 
političkom i kad govorimo o privrednom sistemu tu se radi o jednom neodrživom sistemu kao što 
znamo kroz mnogo podataka. Konkretno, nije izvršena ovdje je rečeno danas ova transformacija 
od javnih preduzeća u privredna društva. Mi smo imali i to je vrlo interesantno i Vama 
potpredsjedniče, Vi ste član koalicije, ne znači znak jednakosti između Vas i partija, ali preuzimate 
odgovornost da ste lojalni, pa i u kontekstu "Koverte". U tom smislu ne sumnjam da Vi imate 
problem preispitivanja ovo dobronamjerno kažem, ne bih ovo govorio nekom drugom članu 
koalcije, Vi pokazujete određenu individualnost, Vi se dosta uspješno borite za Vaše ciljeve. 
 Napominjem, da povodom "Plantaža", sad ne mislim na platu, nego na izjavu direktorice 
Plantaža koje je saopštila da su oni došli do jedne reformske inovacije nije tako rekla, ali je 
zvučalo kao inovacija. U čemu se ogleda ta inovcija. Kaže zaključili smo u "Plantažama" da je 
najbolje za našu firmu da naši rođaci, naša rodbina, radi u ovoj firmi.  
 Dakle, ovdje imamo doktrinarni nastup da nepozitam koji znamo da postoji nije usputni 
incident nego dio sistema. Tako da i ovo je zakon koji po sebi tehnički još i može da prođe, ali 
njega treba sagledavati u okviru sistema, a u sistemu imamo pad garancija neispunjavanje 
obaveza, finansijskih i da se kao u onoj pjesmi "Sve će to prekriti snijeg i šaš". Na građanima je 
stvarno da li da trpe ovakvu agresiju nepoštovanja zakona. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:21:36) 



 
 Hvala poslaniče Lekiću. Pošto ste me dva puta pomenuli dobronamjerno, prvo se nadam 
da ja ne mogu tumačiti na koji način je napisano "Načertanije", a posebno ni Vaš stav da li Vi 
branite ono što piše u "Načretaniju".  
 Takođe, nikakve veze nemam sa "Kovertom" i sa tom aferom, Vi znate moji su stavi jasni, 
to je jedna afera koja mora dobiti pravni epilog i rješenje. Nadam se da je to dovoljno da 
nastavimo sa daljim učešćem u raspravi. 
 Izvolite proceduru. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (19.05.20 14:22:38) 
 
 ./prekid/ Vi rješavate Vaš politički problem. Međutim, Vi ste sad ubacili u obliku intrige 
misterioznost što ja mislim o "Načertaniju". Vi ste otvorili novu temu. Da li je isto? Ne, ja ofiram i 
jedno i drugo. Ofiram korupcionašku aferu koja je činjenica, a ofiram da u "Načertaniju" Garašanin, 
ne otvaram sad temu njegove ideologije, nema jedne riječi o Crnoj Gori, govorim o činjenicama. 
Dakle, govorim o bestidnosti predsjednika države da citira izmišljenu stvar. Pa to je bruka za Crnu 
Goru. Tako da "Načertanije", vjerujte nikakve veze nema, nije to literatura koja me inspiriše. Samo 
navodim činjenice da u "Načertaniju" nema riječi o Crnoj Gori, a pogotovo nema oko ovih 
monstruoznih stvari da treba prebaciti u Beogradu studente iz Crne Gore da su poslije sposobni 
da zakolju svoju majku, citiram Mila Đukanovića, ne piše to. Koji je to rječnik. Gdje smo stigli kao 
Crna Gora na lažima i prevarama. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:23:42) 
 
 Hvala, poslaniče Lekić.  
 Sigurno da će i svi tomovi "Načertanije" dobiti više epiloga ili epizoda, a sad nastavljamo sa 
raspravom. 
 Izvolite, kolega Vuksanović javlja se za komentar kolegi Lekić. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.05.20 14:24:03) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Osvrnuo bih se na dio izlaganja koje je uvaženi kolega Lekić imao oko prethodne rasprave 
između kolege Aleksića i mene i želim da se složim sa njim, tako je, postoje brojne kontraverze iz 
Drugog svjetskog rata i to je možda i prirodno. Takav jedan tragičan događaj mora uroditi brojnim 
kontraverzama i nedoumicama. Ali, prije svega želim da Vam iskreno čestitam, prvo na Vašem 
znanju, na širini koju ste iskazali, a zapravo Vam čestitam na intelektualnom poštenju. Spomenuli 
ste i nadbiskupa Dobračića, spomenuli ste i tu inicijativu Josipa Broza Tita, od koje je sve krenulo. 
Ja bih podsjetio ovdje i na riječi Milovana Đilasa koji je zapisao da je "Alojzi Stepinac bio 
besprekornog karaktera i samo da je popustio jednom mi bi ga slavili", a to je samo da je odvojio 
Katoličku crkvu u Hrvatskoj od Vatikana.  
 Dakle, kolega Lekiću čestitam Vam i na znanju, a prije svega na intelektualnom poštenju 
koje ste iskazali. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:25:23) 
 
 Hvala. 
 Nastavljamo, kolega Boris Mugoša i neka se pripremi kolega Milan Knežević. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (19.05.20 14:25:34) 



 
 Zahvaljujem potpredsjedniče,  
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, na dnevnom redu je Predlog 
zakona o privrednim društvima. Zaista mislim da poslanici kojima nije bitan dnevni red su poslanici 
kojima nijesu ni bitni građani, tako da se ja stvarno trudim da govorim o onome što je tema 
dnevnog reda. Naime, radi se o Predlogu zakona kojeg trebamo posmatrati u odnosu na postojeći 
osnovni tekst Zakona iz 2002. godine koji je tada u takvom jednom ambijentu bio baziran na 
angloameričkoj pravnoj tradiciji, čime se zaista otvorio značajan broj pitanja koja su regulisani u 
evropskom kontinentalnom zakonodavstvu. Zbog toga negdje, čini mi se da je bilo oko šest 
izmjena i dopuna tokom prethodnog perioda gdje je zaista bilo krajnje vrijeme da se donese jedan 
potpuno nov sistemski zakon, a podsjećam da je ovo jedan od onih zakona koji predstavljaju 
osnove ekonomskog zakonodavstva. 
 Ja ću se truditi da samo kažem nešto o par novina u ovom zakonu. Jedna novina tiče se 
drugačijeg uređenja pravnog subjektiviteta privrednih društava, odnosno utvrđuje se puni pravni 
subjektivitet privrednih društava čime se stvara prostor za izbjegavanje nedoumica prilikom 
izdvajanja imovinskih režima u društvu i nad društvom, što se javlja kod ortačkih i komanditnih 
društava. Takođe, poseban dio se odnosi na koncept zloupotrebe svojstva pravnog lica, odnosno 
predstavlja posebno pravo povjerilaca da tužbom traže utvrđivanje osnova za primjenu ovog 
instituta i da naplate svoja potraživanja od strane onih članova koji su načinili određenu 
zloupotrebu, a to se dešava u situaciji kada ti povjerioci ne mogu da naplate po dospjelosti svoja 
potraživanja od strane društva.  
 Kada su u pitanju ortačka društva ovim predlogom zakona je uvedena obaveza registracije 
ortačkih društava koja nije bila definisana Zakonom iz 2002. godine. U dijelu akcionarskih društava 
posebna pažnja je posvećena pravima akcionara, uređuju se imovinska, neimovinska prava i 
dodatno su regulisana posebna prava akcionara, a to je pravo nesaglasnih akcionara za otkup 
akcija. To negdje znači da ako akcionar nije zadovoljan sa načinom isplate ili da isplata nije 
urađena u predviđenom roku, može pokrenuti postupak pred sudom za ostvarivanje tog prava. 
 Ono što će biti izazov u primjeni ovih rješenja, to je uređivanje upravljanja akcionarskih 
društava kao jednodomnih i dvodomnih, to jeste jedna novina koja je dominantno u evropskom 
zakonodavstvu, ali vidjećemo kako će funkcionisati u samoj praksi.  
 Takođe, jedan od iskoraka, kada je u pitanju definisanje rješenja u ovom predlogu tiče se i 
obaveze da određeni broj članova odbora direktora budu nezavisni članovi, što znači da ne mogu 
da imaju ni poslovne, porodične ili bilo koje druge veze sa kompanijom, članovima uprave i 
ključnim akcionarima čime se na određeni način stvaraju formalne pretpostavke da se suzi prostor 
za konflilkt interesa. 
 Iskoristiću pri kraju priliku da se zahvalim predlagaču što je prihvatio amandman koji smo 
mi iz Socijaldemokrata inicirali i zajedno sa kolegama iz vladajuće koalicije predstavili na Odboru, 
a tiče se odredbe da privredno društvo mora da ima registrovano sjedište za obavljanje djelatnosti 
u Crnoj Gori. Čini mi se da na taj način se povećava pravna sigurnost, ali se i olakšava 
komunikacija nadležnih organa sa privrednim društvom. Radi se o jednom sistemskom zakonu koji 
će punu ispravnost pokazati u praksi. Nadamo se da će doprinijeti unapređenju poslovnog 
ambijenta, a ja se nadam da će negdje doprinijeti, u suštinskom smislu, pozicioniranju 
ekonomskog modela u Crnoj Gori koji smo mi Socijaldemokrate i definisale u programskim 
dokumentima i mislim da trebamo težiti tome. To je model socijalno-tržišne ekonomije koji se javio 
u Njemačkoj nakon Drugog svjetskog rata, ali negdje je to i posredno model Evropske unije koji 
znači balans između potpunog liberalizma, odnosno koncentracije moći u privatnim rukama, 
modela gdje je koncentracija moći potpuno u državnim rukama. Suština toga modela, i to je ono 
gdje čini mi se moramo mnogo ozbiljnije iskorake da napravimo, a to je jačanje srednjeg sloja 
stanovništva koji mora da bude okosnica dugoročno održivog ekonomskog rasta i razvoja. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:30:23) 
 
 Hvala, poslaniče Mugoša.  



 Poslaniče Knežević da čujemo Vaše izlaganje i nek se pripremi zadnji učesnik Danijel 
Živković. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:30:34) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, 
 Nakon što je Demokratska partija socijalista raspisala potjernicu za Isusom Hristom, u 
decembru 2019. godine, nakon što su 12. maja željeli da stave medicinske maske iz "Glosarija" i 
"Volija" Svetom Vasiliju Ostroškom, našim svecima, mitropolitu, vladikama i vjerujućem narodu, 
juče je Milo Đukanović objavio rat svekolikom pravoslavlju, ne samo u Crnoj Gori, poslavši jasnu 
poruku da sve koji budu spremni da mu se odupru čeka pogrom i progon.  
 Milo Đukanović je juče sa pozicije predsjednika Crne Gore najavio građanski rat. Milo 
Đukanović je juče sa pozicije predsjednika Demokratske partije socijalista najavio traktore, najavio 
"Bljesak", najavio "Oluju" za srpski narod u Crnoj Gori i za sve one koji su se zakleli na 
Trojčindanskom saboru da će životima braniti naše pravoslavne svetinje. Niko iz korumpiranog 
Specijalnog državnog tužilaštva niti Osnovnog državnog tužilaštva se nije usudio da ga pozove na 
informativni razgovor ili da ga obavijesti iz Centra bezbjednosti da je protiv njega pokrenut krivični 
postupak jer je ugrozio teritorijalni integritet i suverenitet države Crne Gore, najavljujući Srpsku 
pravoslavnu ckrvu, srpski narod u Crnoj Gori i Demokratski front kao legitimne i otvorene mete, 
najavljujući da neće ni za milimetar odstupiti jer želi da se obračuna s nama.  
 Zato su Demokratskom frontu već stigle krivične prijave od Osnovnog državnog tužilaštva, 
Andriji Mandiću, Predragu Bulatoviću i meni zbog riječi tj. istine izgovorene u Skupštini. Prijete 
nam kaznama zatvora do pet godina jer smo saopštili ono što zna čitava Crna Gora, da je srpski 
narod diskriminisan u ovoj državi, da se srpski narod nalazi na ivici egzistencije dok na drugoj 
strani primjeri brutalne zloupotrebe mjera tzv. NKT-a više i nijesu primjeri nego jedan kontinuitet i 
konstanta. Zato su i željeli da ponize vladiku Joanikija podižući krivičnu prijavu, stavljajući ga u 
ravan, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, sa jednom starletom Sorajom, želeći da i on prekršajno 
odgovara i da se krivično goni po principu Soraje Vučelić Masoni sa 500 evra, dok poslanike 
Demokratskog fronta terete za krivično djelo pozivanje na otpor na pet godina.  
 Za šta smo mi krivi, slobodna Crna Goro? Zato što smo se zakleli da ćemo životima braniti 
ono što su nam u zavjet ostavili naši preci. Kao što Đukanović nema namjeru da odstupi za 
milimetar, nemamo ni mi namjeru da odstupimo ni za jotu od onoga što smo proklamovali na 
Trojčindanskom saboru. Imamo zadovoljstvo da saopštimo crnogorskoj javnosti da su naše kolege 
Mandić, Medojević, Bulatović i Radunović sinoć bili kod našeg mitropolita u Cetinjskom manastiru i 
saopštili mu da uprkos farisejima, lažnim patriotama i onima koji su se kleli, a mislili su ono što ne 
vjeruju da mi nećemo izdati, mi nećemo odustati. Zbog toga ovih dana i dobijamo razne prijetnje 
kao što sam ja dobio prijetnju da se priprema atentat na mene. Već pet dana niko od nadležnih 
institucija me nije pozvao na informativni razgovor da sasluša moje informacije, da sasluša moja 
saznanja kako bi predstavili sve ovo kao nešto tabloidno i senzacionalističko.  Juče sam 
poručio, a želim i sada da poručim da smo mi odlučili da se branimo kao porodica, da se branimo 
kao bratstvo i da ćemo na svaki način odgovoriti političkim nalogodavcima ovog nauma, glavu za 
glavu. Moji su đedovi za vrijeme Turske išli u Skadar da se svete zbog izgubljene glave i donijeli 
su u Zetu, u Mojanoviće, dvije turske glave za osvetu. Moja braća neće ići u Skadar, ići će u 
Podgoricu i tačno će ići na određene stanove političkih nalogodavaca ukoliko se bude nastavilo sa 
ovakvim naumom obračuna sa liderima srpskog naroda u Crnoj Gori. To nije nikakva prijetnja, to 
je obećanje. Ovom prilikom želim da pohvalim predsjednika Donalda Trampa i njegovu 
administraciju što su svojim intervencijama apelovali i tražili da dođe do smirivanja tenzičnih 
situacija u Crnoj Gori i ohrabrujem ih da tako nastave.  
 O čemu je ovdje riječ, slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u? Ne žele oni da brane ništa 
crnogorsko. Oni žele da brane isključivo ono što je njihovo. Oni žele da brane bogatstvo koje su 
stekli.  
 Vas pitam, gospodine iz Ministarstva ekonomije, da mi objasnite da li je tačno da se 
bogatstvo Mila Đukanovića procjenjuje na milijardu dolara. Da li je tačno da jedna od njegovih firmi 
"Global Montenegro" duguje Opštini Budva 118.000 eura, u trenutku kada nas pozivate na fiskalnu 



disciplinu, na poreski patriotizam, u trenutku kada se država nalazi na koljenima? Da li je tačno da 
je njegov sin Blažo Đukanović zaradio milion i sedamsto hiljada evra u protekloj godini iako nije 
evidentiran nijedan euro prihoda njegove firme? Da li je tačno da njegov sestrić Edin Kolarević 
gradi hotel od 20 miliona evra u kompleksu Dobrota, da ima stan na Menhetnu koji je kupljen u 
aprilu 2006. godine od 877.500 dolara? Da li je tačno da njegova sestra Ana Kolarević ima četiri 
stana u Podgorici i bogatstvo od tri i po miliona evra? Da li je tačno da niko od njih nije dao jedan 
jedini evro u borbi protiv pandemije virusa korona? Da li tačno da oni misle da nam otmu Svetog 
Vasilija i Svetog Petra Cetinjskog kako bi odbranili ovu pljačku koju su sproveli nad Crnom Gorom 
koja traje već 30 godina? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:38:35) 
 
 Kolega Kneževiću, prije nego što dam koleginici Neli Savković pravo na repliku koju je 
tražila, želim Vam saopštiti da se nadam da za većinu stvari koje danas govorite ovdje griješite. 
Zbilja svi mi poslanici ovdje prisutni sa zabrinutošću slušamo da Vi cijenite da se nešto sprema na 
Vaš život, i to je nešto osuđujuće i normalno svako od nas prisutnih će to osuditi.  
 Takođe, nadam se da shvatate da je u Crnoj Gori potreban politički dijalog. Moramo 
ozbiljno vidjeti koji su to termini, metode i načini da sjednemo i da ove stvari koje Vi ovdje 
saopštavate, jer vidim da Vi u te stvari vjerujte, onda je to, po mom mišljenju, kao poslanika, 
veoma zabrinjavajuće.  
 Izvolite, saopštite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:39:38) 
 
 Gospodine Nimanbegu, ne cijenim, imam konkretna saznanja, imam konkretne informacije. 
Saopštavam da evo već pet dana niko ni iz Uprave policije niti iz Specijalnog državnog tužilaštva 
niti iz Agencije za nacionalnu bezbjednost nije našao za shodno da provjeri ono što se pojavilo u 
određenim medijima, da provjeri ono što se danas pojavilo na portalima IN4S i Borba. Samo 
saopštavam da meni nije potrebna nikakva zaštita, mi ćemo se braniti kao porodica i saopštavam 
da će ići glava za glavu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:40:15) 
 
 Hvala.  
 To nije potrebno. Institucije će, siguran sam, raditi dobro svoj posao i svi mi moramo 
doprinijeti tome, kolega.  
 Koleginice Savković, imate pravo na repliku. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ VUKČEVIĆ (19.05.20 14:40:28) 
 
 Dakle, član 101, 102 - iznošenje neistina i uvreda povodom svega što se događa u Crnoj 
Gori, povodom predśednika.  
 Srpska pravoslavna crkva, poštovani građani, i prosrpske partije žele da destabilizuju Crnu 
Goru i da sruše njen suverenitet. To je prava istina. To je bio i prvi član u Podgoričkoj skupštini. 
Dakle, rečeno je da se prvo mora zbaciti njen suverenitet. Na proslavu Podgoričke skupštine 
pozivate uporno zajedno sa Amfilohijem. Ta Podgorička skupština postala je poznata po tome što 
se na njoj tražilo spaljivanje crnogorskih svetitelja Svetog Vasilija Ostroškog i Svetog Petra 
Cetinjskog. /upadice/ Rekli ste da je to tražio predśednik da on hoće da destabilizuje, samo pravim 
kontinuitet ko hoće ovđe da destabilizuje Crnu Goru.  /prekid/ Ili da se te suve lešine zakopaju 
kako narod crnogorski ne bi dalje bio u zabludi ili da se spale. Spaljivanje Svetog Petra Cetinjskog 
i Vasilija Ostroškog vrlo dobro to znate spriječili su strane sile. Pošto tako nijeste uspjeli krajem 



decembra iste te 1918. godine simbolično ste napravili tri kovčega mrtvačka kovčega, na jednom 
je pisalo Vasilije Ostroški, na drugome Petar Cetinjski, na trećem crnogorska kruna. Nosile ste ih u 
vidu litije kroz Nikšić, napravili tri rake na nikšićkom trgu, zakopali ih i /upadice/... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:42:15) 
 
 Kolege, molim vas, dozvolite. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ VUKČEVIĆ (19.05.20 14:42:21) 
 
 To uvijek radite kad se govori istina, o tome piše Pantelija Jovović o tome piše Bojović, 
izdato je u Gornjem Milanovcu. Pantelija Jovović, koji je došao ovđe kao novinar bio je član 
Radikalne stranke, odlično to znate, objavio je u nekoliko srpskih medija, to su prenijeli svjetski 
mediji i rekao je da je to najveći sram na gestu zvaničnog Beograda. Pazite, bio je novinar 
radikala, dakle te orijentacije, ali se i on stidio ovoga gesta. Vi vrlo dobro znate da postoji i knjiga i 
novinski  članci o ovome što govorim i zaista ne bih govorila bez dokumenata. Dakle, da završim.  
 Ova tri kovčega ritalno ste sahranili pa umjesto procesa u litiji da pospete vino vi ste radili 
neke fiziološke varijante povodom toga, a da vrlo dobro znate zašto je važan kult i da su ovo 
crnogrski svjetitelji. Što svjedoči? Sveti Vasilije Ostroški je ovđe postao svetac i ovđe su ga 
prihvatili Crnogorci i proglasili svecem, branili su ga u devet krvavih ostroških dana, nijeste tada 
znali za njega. Godine 1861. još ne znate za njega, dakle, htjeli ste da ga kopate, palite i sahranili 
ga na ovaj način. U isto vrijeme, gospodo, građani, u isto vrijeme u Manastiru Ostrog u isto vrijeme  
nalazi se ostaci Stefana Prvovjenčanog, dakle vašeg svetitelja, uz najveće počasti ste ga prenijeli 
u Srbiju. Dokaz da se vrlo lijepo zna što je kult, koliko on objedinjuje  crnogorski narod, govorilo se 
ko zajedno vjeruje, zajedno ostaje. Do prije 100 godina nije bio vaš svetitelj, a sad jeste. Niko 
nema ništa protiv širenja kultova, ali ovo je zloupotreba u cilju asimilacije. Isto se radilo sa 
Vladimirom Dukljanskim, kad nešto ne mogu da unište onda ga prisvoje i okrenu protiv 
Crnogoraca. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:44:19) 
 
 Hvala, koleginice Savković. 
 Izvolite, kolega Kneževiću, što tražite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:44:34) 
 
 Ja tražim komentar ili repliku već šta god na psihodelični trans gospođe preko puta mene. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:44:40) 
 
 Kolega Kneževiću, ja ću cijeniti ako uložite napor da ne tražite proceduralno. Da današnju 
raspravu o privrednim društvima ovdje dovedemo do kraja, imamo još jednog poslanika.  
 Kolega Kneževiću, Vi ste u svom izlaganju iznijeli činjenice koje Vi mislite da su takve. 
Nadam se da nijesu takve. Vi cijenite da je ili predsjednik države ili predsjednik DPS-a pozivao na 
bratoubilački rat i to je pravo na repliku. To je dobila koleginica Savković i ja sam joj dao. Čisto u 
njenom izlaganju bi pored svih njenih tonova nijesam našao mjesto da Vi imate pravo na repliku. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:45:35) 
 



 Ja bih se začudio da ste našli. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:45:37) 
 
 Tako da Vas molim da nastavimo sa raspravom o Zakonu o privrednim društvima. Izvolite 
da čujem. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:45:42) 
 
 Dozvolite,  znam da Vi nijeste našli ništa sporno, jer ona govori ono što Vi ne smijete da 
kažete. Zato se Vi nalazite u koaliciji. Samo dozvolite i meni miniut i po da ja pojasnim neke 
stavove i sve je u redu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:45:55) 
 
 Kolega Kneževiću, vjerujte da ne postoji to što politički ja ne bih smio da kažem, a da može 
da govori kolega Savković, ali mi nismo ista partija, mi smo koalicioni savez. Izvolite da Vas čujem 
taj minut. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:46:16) 
 
 Podgorička Skupština je jedan od najsvetlijih datuma u istoriji Crne Gore. Da nije bilo 
Podgoričke skupštine 1. decembra ne bi bilo ni avnojevske Jugoslavije. Vi sad što padate u 
nesvijest, da vam kažem to vam je rekao Milo Đukanović, vaš predsjednik i gospodar vaših 
sudbina. Pa pođite pa ga pitajte kad je govorio istinu sad ili je govorio istinu o Podgoričkoj 
skupštini 1. decembra 1918. godine. Crna Gora je sviđelo se vama to ili ne prestala da postoji 
1916. godine kada je izvjesni Lompar potpisao kapitalaciju i pristao da postanemo dio 
Habsuburške monarhije. Da vam nije bilo srpske vojske i da vam nije bilo srpskoga pravoslavnoga 
naroda u Crnoj Gori nikad ne bi došlo do oslobođenja.  
          Nemojte vi ovdje da se pozivate na Petroviće i na Svetoga Vasilija Ostroškog, i Petrovići i 
Sveti Vasilije Ostroški vode porijeklo iz Hercegovine. To je dokaz o jednom istom narodu koji vi 
ovdje želite da podijelite. Odgovorite Vi meni je li Vaš kako rekoste prećednik ili ćeprednik ima ovo 
ili nema. Dozvolite, da li je tačno da jedna od njegovih firmi duguje Opštini Budva 118.000 evra? 
Da li je tačno da je njegov brat Aco Đukanović vlasnik 300.000 kvadrata zemljišta od Ulcinja 
Herceg Novog, Žabljaka, Podgorice, Nikšića? Da li je tačno da mu je sin prošle godine zaradio 
1.800.000 evra, a da euro nije imao na prihode? Da li je tačno da mu je sestričić kupio stan na 
Menhetnu za 900.000 evra 2006. godine? To je suština ko želi privatnu Crnu Goru, a ko želi 
demokratiju u ovoj državi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:48:01) 
 
 Hvala Vam. 
 Koleginica Savković, ima pravo na proceduru. Molim Vas minut i da završimo time da 
nemamo više nekih nedoumica. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ VUKČEVIĆ (19.05.20 14:48:34) 
 
 Dakle, ja sam kazala ako neko ođe konstantno poziva na destabilizaciju i rat to je Srpska 
pravoslavna crkva, prosrpske stranke u ime velikosrpske politike jednako kao što su radili 1918, a 



kako smo se ujedinili, odnosno kako ste nas prisvojili, odnosno okupirali. Lijepo se kaže, 
Aleksandar Karađorđević, dakle, pod čijim pokroviteljstvom se sve to događa kaže kapetanu 
Milakoviću - "Prilikom dolaska u Crnu Goru", to odlično znate to su sačuvani memoari, dakle 
"kralju se ne smije odobriti dolazak po svaku cijenu pa i uz upotrebu krajnjih sredstava", što su 
krajnja sredstva to vam je 1918. Konačno vojvoda Mišić kaže srpskim trupama u Crnoj Gori, 
"Nastavite (dakle, već se sprovodi) najenergičnije i svim sredstvima da se na teritoriji koju je 
okupirala naša vojska", dakle jasno kaže valjda Mišić zna što je uradio u Crnoj Gori, "uguši svaka 
agitacija i za to na raspolaganju stoje vam sva sredstva bez ikakvog prezanja". Ovo je samo 
nešto. Mi uporno pokušavamo da politikom mira, tolerancije, razumijevanja, očekivanja da u ovoj 
Skupštini razjasnimo ove stvari, krenemo dalje da živimo teme 21. vijeka kome pripadamo. Mi se 
uporno vraćamo na nešto što su ostale velike zablude, zato što su se naši preci od 1918. 
obrazovali na literaturi đe se niđe ne pominje crnogorska istorija, crnogorske bitke, crnogorski 
junaci, tako da je ta zabluda umjesto da se ovđe ispravlja, ja sam u ovom Parlamentu prvi put čula 
neke takve istine, dakle, mi nastavljamo da slavimo 1918. godinu, a vidimo što je 1918. godina 
donijela Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:50:15) 
 
 Hvala, koleginice Savković. 
 Skratiću vam pravo svima na procedure, znam o čemu ćete svi pričati, svi ćete pričati o istoj 
proceduri, o istoriji. Svi ćete pričati ono što ste rekli maloprije ko je veći junak, ko je manji junak i 
sa lijeve i sa deste strane. S toga Vas molim da sjednete, kolega Aleksiću, da bih ja saopštio koji 
je plan pa neka šefovi klubova jave šta misle o tome.  
 Ostao je kolega Danijel Živković i ostao je kolega Goran Nikolić da završi raspravu. Mi 
imamo do 15 časova prenos. Vidim da ova rasprava će se voditi kao istorija. Molim kolegu 
Popovića da odustane od toga i da nastavimo. 
 Prvo se javio kolega da čujem ako ću dati proceduru onda ću po redu. 
 Kolega Aleksić.   
 Znam da je većini ovo mediji da se obraćate građanima, a ne obraćate se temi. Daću 
proceduru, onda po redu.  
 Ko želi proceduru? 
 Prvo se javio Aleksić, izvolite da čujemo. 
 Kolega Aleksiću dajem vam proceduru. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.05.20 14:52:14) 
 
 Meni se čini da je Vama popustila koncentracija. Vi ne pratite dovoljno šta poslanici govore. 
Ja se neću osvrtati na falsifikate koji su u duhu onoga o čemu je govorio gospodin Lekić, to su 
falsifikati toga tipa kojima se služe poslanici DPS-a.   
 Ovdje je ova gospođa koja je recitovala napamet ovo što je sinoć naučila kazala da hože da 
nam kaže kako ste nas vi okupirali. Znači, kako smo mi to ovdje okupatori to vi nama objasnite? 
Pazite, ja sam nekog okupirao, mom bratstvu, mom direktnom pretku Njegoš je posvetio čitavo 
svoje djelo. Ja ne vidim da ima ovdje među njima, da je nekome od njihovih predaka Njegoš 
posvetio čitavo djelo, ne da ga je pomenuo u nekom djelu, nego čitavo djelo štampano u Beču 
1950. - Čardak Aleksića. Sad mene zanima kako sam ja i ostali poslanici Demokratskog fronta 
okupatori Crne Gore. Ako to nije optužba, ako to nije monstruozno, ako to nije u duhu pozivanja 
na dijalog, ako to nije huškanje na sukobe, onda ja ne znam šta je to. To treba vi da nam objasnite 
kako se ova priča zove da se čitav jedan poslanički klub za koji je  glasalo 80.000 ljudi nazove 
okupatorima. To Vi kako neko ko vodi ovu skupštinu i potpredsjednik je treba da nam objasnite 
zašto ne reagujete na takve monstruozne optužbe i .... šetirade. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:53:55) 



 
 Kolega Aleksiću, koleginice Vuković, možete spuštiti slobodno ruku proceduru Vam neću 
dati. 
 Kolega Aleksiću, veoma sam skoncentriran, ali morate priznati i Vi da u Crnoj Gori danas 
treba puno puno koncentracije i puno puno znanja da bi se istorijske činjenice stavile na sto i 
izrekle i bile tačne jednom rečenicom, a to ne mogu. To ne možete ni vi sa lijeve strane ni vi sa 
desne strane, puno je istorija komplikovana, puno je vode išlo da bi vi dobili odgovor u jednoj 
rečenici, u jednom danu, u jednoj diskusiji. Mi na albanskom imamo jednu poslovicu koju ću vam 
prvo reći na albanskom pa onda i na srpskom, crnogorskom, hrvatskom i bosanskom. /na 
albanskom/. Hrast se jednim udarcem ne siječe.  
 E pošto vidim da nijeste zapamtili, mislim da vam treba još jednom ponoviti i vaša istina i 
naša istina je jedna te ista istina. Poslanici budite odgovorni prema građanima Crne Gore. Ako 
cijenite da vaše diskusije idu u dobrobit, kako se oni danas osjećaju, kako žive vi nastavite, ja ću 
vam dati sve to vrijeme. Zato, želio bih prekinuti sa diskusijama i dati riječ. 
 Andrija Popović se javio za komentar. Izvolite da čujemo taj komentar. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.05.20 14:55:32) 
 
 Komentar na izlaganje uvaženog poslanika Kneževića, ali ću par stvari, evo čuli smo nešto 
novo sada. Ja prvi put to govorim, dakle moji preci su Petrović Njegoš, Erak došao u Erakoviće  
na Njeguše i onda dva brata Petar i Pop, eto da vam kažem došli su ispod planine Njegoš. Ali, 
druga stvar, čuli smo i, o tome nećemo se nikad složiti, Podgorička skupština 1918. to je 
najsramniji događaj za Crnu Goru, poslije 900 godina smo izgubili državnost. O tome je bilo 
mnogo priče.  
 Još jedna stvar, dakle Crna Gora sad slavi ovih dana 110 godina od proglašenja Kraljevine 
15. juna 1910. Narodna Skupština Crne Gore donijela je Zakon o proglašenju Kraljevine Crne 
Gore, pa evo i da podsjetim i da čestitam svim građanima, građankama Crne Gore. 
 Vraćam se na ono zbog čega sam se javio. Diskusija poslanika Kneževića. Veoma me 
uzdrmala ova vijeste o navodnoj pripremi atentata na njega. Mi smo imali i neke konflikte, on je 
meni, zna, izuzetno drag, ali bilo kome, o kome da se radi od poslanika, poslanica u Crnoj Gori 
isto bih reagovao i van Crne Gore o bilo kom građaninu, naravno mislim da nema nikakvog 
razloga za zabrinutost. Ipak, atentati se vrše, šefove država, premijere, Papu, da podsjetim '63. na 
američkog predsjednika Kednedija, '81. godine na Papu, srećom neuspio do kraja, 2003. godine 
na premijera Srbije Đinđića.  
 Strah me, poslaniče Kneževiću, ako je neko odlučio da napravi atentat nad Vama da nema 
toga ko ga može zaustaviti, nikakve obavještajne službe. Sve ovo vjerujem da nema ničega tu, svi 
ćemo mi biti Milan Knežević i branićemo Vas ako možemo. Vi vidim da ste tražili oružje, nemojte u 
to zlo da se uvaljujete. Ako nemate oružje sigurno je da Vam treba godina da se obučite da 
rukujete tim oružjem, ne bi Vam ni tenk pomogao protiv tih eventualnih atentatora. U svakom 
slučaju pozivam nadležne državne organe, crnogorske, da to hitno, ako već nijesu, ne mogu 
vjerovati da pet dana se o tome priča a da oni nijesu to istražili. I ako ima promil šanse da se to 
spriječi i da se, u svakom slučaju, poslanik Knežević obezbijedi i zaštiti do kraja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 14:59:34) 
 
 Hvala, kolega Popoviću.  
 Kolega Knežević, izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (19.05.20 14:59:42) 
 
 Gospodine Popoviću, sad mi je mnogo lakše. Zaključih spasa mi nema kako god da se 
obrne. Jer, evo Vi objasniste ubijaju ove državne funckionere od Kenedija preko kralja Aleksandra 



ste zaboravili i ovoga Luja Bartua, a ako budu krenuli na mene spasa mi nema, onda ćete svi vi 
biti ja. Hvala vi veliko, ne morate poslije toga da budete ja. Želio sam samo da saopštim jedno 
činjenično stanje, a to je da pet dana niko od nadležnih institucija nije reagovao niti je to proglasio 
hibridnom viješću iz Srbije, niti je zatražio dodatne informacije od nadležnih organa u Srbiji se to 
pojavilo u srpskim medijima, a ovdje čim se objavi neka objava na fejsbuku, hapse se novinari 
pretežno iz opozicionih medija. 
  "Dnevne novine" i "CDM" su objavile neku njihovu senzascionalističku analizu, ali to me 
specijalno ne interesuje i neću više da se opterećujem oko toga. Nijesam znao da ste potomak 
Petrovića, sad ste mi još miliji i zbog ove iskrene zabrinutosti za mene, ja ću Vam samo pročitati 
jedan kratak pasus, oproštaj sa sinom Njegošem: "Braćo Njeguši, sokolovi Crnogorci, nije lijepo 
što činite, što kukate i plačete za vladikom, nisam ja njega rodila niti za kukanje, niti za plakanje, 
već sam ga rodila o dobru imena vašega i srpskoga. Vazda sam bila i sada sam najsrećnija majka 
kad mi je Bog darivao tebe moj vazda najmiliji sine. Bio si najljepši među najljepšima, ne samo 
tijelom nego i dušom. A za vaistinu božiju ja, tvoja majka, za tobom nikad neću zaplakati, jer kad bi 
to učinila ja ne bi bila tvoja prava majka. Trebaju da plaču majke koje rađaju izdajnike i pogani 
ljudske, a ne ja. Prosta ti sine materinska rana, prosto ti srpsko mlijeko kojim sam te podojila.  
Slava Bogu koji mi te tako lijepoga darivao i tako lijepog i mladog uzeo, barem će i on sine moj od 
tebe imati što da vidi". Njegoševa majka Jovana Tomova rođena Proroković nad mrtvim sinom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 15:02:04) 
 
 Hvala, kolega Kneževiću. 
 Sada nastavljamo sa zadnjim učesnikom u diskusiji. Kolega Živković i kolega Papović su se 
dogovorili da bi uzeo učešće kolega Papović i prelazimo na završnu od strane predlagača. 
 Dragutin Papović, izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (19.05.20 15:02:27) 
 
 Uvaženi predsjedavajući, uvažene koleginice i kolege, 
 Ova rasprava je otišla u pravcu gdje raspravljamo o suštini najznačajnijih političkih procesa 
koji se danas dešavaju u Crnoj Gori. Ovdje je jedan kolega dobro krenuo od "Načertanije", jer ja 
mislim da mi prisustvujemo danas kontinuiranom pokušaju da se ono što je zapisano u 
"Načertaniju" prema Crnoj Gori realizuje. I da Crna Gora se pominje u "Načertaniju" i to u 
kontekstu agenata koji treba da obiđu Crnu Goru sa jasnim planom kako treba da djeluju u Crnoj 
Gori. Od tada, od sredine 19. vijeka do danas zvanična srpska politika u Crnoj Gori ima svoje 
agente, bilo da oni dolaze iz Srbije, bilo da su nažalost regrutovani u Crnoj Gori. Mi se i danas 
borimo da Crna Gora ne bude dio onoga što je zapisano u "Načertaniju", a to je da ne bude dio 
velike Srbije. U tom "Načertaniju" je zapisano da vladici crnogorskom, tadašnjem Petru II 
Petroviću Njegošu, treba dati izvjesnu sumu novca kako bi on bio raspoloživ ili raspoložen prema 
srpskoj politici. A zašto? Da bi se u svakom trenutku moglo mobilisati oko 10 hiljada vojnika koji će 
ratovati za ciljeve Srbije. E to je Crna Gora u očima srpske politike gotovo u kontinuitetu od 
sredine 19. vijeka do danas. Da Crnogorci ginu za interese srpske politike, odnosno za državne 
interese Srbije.  
 Ovo što mi danas doživaljavamo od Srpske pravoslavne crkve i njenih političkih 
istomišljenika, predstavnika, nije ništa drugo nego realizacija onoga što je trebalo da rade 
Garašaninovi agenti u Crnoj Gori. Onaj ko to danas ne vidi ili ne razumije ili neće da vidi. Danas je, 
uvažene dame i gospodo, danas je u Crnoj Gori Demokratska partija socijalista sa svojom 
koalicijom jedina brana velikosrpskoj politici koja se sprovodi od sredine 19. vijeka, jedina.  
 Ovih dana proslavljamo 14 godina od obnove nezavisnosti. Mi ovih dana u stvari branimo 
ono što smo na referendumu 21. maja 2006. godine postigli. Ovo je odbrana tog rezultata, 
odbrana te politike. Nama je ovih dana jasno iz Srpske pravoslavne crkve saopšteno da će oni 
podržati navodno one koji bi pametnije upravljali. To je dokaz da su litije od početka, onako kako 
smo mi govorili, politički motivisane, da se tu ne radi o odbrani svetinja, da se tu ne radi o odbrani 



vjere, nego da se upravo radi na tome da Crna Gora izgubi faktičku samostalnost, odnosno svoju 
državnu nezavisnost. Predsjednik Đukanović je u jučerašnjem intervjuu sve to dobro objasnio. 
Zaboljelo je kritičare to što je rekao istinu, a ne falsifikate. Znam da te istine bole i znam da te 
istine mnoge i sa naše strane zabrinjavaju jer protiv sebe imamo veoma opasnog protivnika koji ne 
bira sredstva. Mi moramo da budemo i ozbiljni i strpljivi i da ne odgovaramo na suprotan način.  
             Često se svi koji posmatraju Skupštinu, uključujući građane koji glasaju opoziciju i 
građane koji glasaju nas, odnosno vladajuću koaliciju, pitaju zašto mi ne odgovaramo adekvatno, 
odnsono recipročno na ovakve uvrede, na ovakve brutalne napade, što lične što političke. Zato što 
mi imamo odgovornost, ne samo prema svojim biračima, nego prema svim građanima. Mi ne 
smijemo da na taj način vodimo politiku i nećemo, nema razloga. Mi imamo institucije, imamo 
jedan uhodan, vaspitan, odgovoran stav u politici.  
 Ovo što mi doživaljavamo od Demokratskog fronta posljedica je toga što vi kolege fakatički 
nijeste možda obratili pažnju na to šta su oni rekli kada su se vratili u Skupštinu. Oni su rekli da su 
se vratili kako bi izašli iz medijske blokade. Oni su od 2012. formirani kako bi preuzeli vlast, ako ne 
preko izbora onda nasilno 2012, 2015, 2016. Onaj anti parlament koji je bio na protestima u 
oktobru 2015. ovdje ispred Skupštine, je u stvari ono što oni hoće da pretvore od ovog 
parlamenta. Zato je, kada su se vratili u ove klupe, sa njima došla i atmosfera iz onog šatorskog 
naselja. Onaj tamo četnički parlament hoće ovdje da instaliraju. To je suština.      
            Mi treba da odbranimo i duh parlamentarizma i pristojnost u ovom parlamentu, i da 
budemo politički odgovorni i bićemo. Bićemo bez obzira na to koliko je težak izazov pred nama. 
Ono što vam mogu reći još i kao istoričar to je da je ovaj zadatak zapao našu generaciju. 
Osvrćemo  se unazad da vidimo poruke iz prošlosti, ali mi moramo da damo odgovor za ono što je 
sadašnji izazov i mi ćemo ga dati, jer mi od ove politike nećemo odustati. Ne zato što smo 
tvrdoglavi nego zato što smo dosta puta provjerili i uvjerili se da je ona ispravna. U ono što je 
ispravno mi vjerujemo i to ćemo sprovoditi. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 15:08:20) 
 
 Hvala, kolega Papović. 
 Kolega Lekiću, Vi ste tražili komentar izvolite. Kolega Lekiću, samo Vas upozoravam, 
mislim da u 15.10 h prestaje sa prenosom. I zbog drugih koelga, samo ako imate kratak komentar 
da bi svi bili ravnopravni. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (19.05.20 15:08:48) 
 
 Vrlo ću kratko i respektujem Vaš tolerantan odnos i da otvarate mogućnost da se nešto 
kaže. Istorija, premnogo je znam, ja sam pristalica držanja tačke dnevnog reda, ali ako je juče 
apodiktičkim tonom u stilu šefa katedre za istoriju predsjednik države dao ocjene, onda dozvolite 
da i mi imamo pravo. Inače smatram da smo mi narod, svi zajedno, nesavladane istorije, to bi bila 
jedna suptilna inicijativa, gospodine predsjedavajući, da pokrenemo jedno pitanje, kroz neki oblik 
ne dramatičan itd. Znate kako, Južna Afrika je uspjela da izađe iz aparthejda i da jednom 
zajedničkom komisijom koja je ublažila, ne da se pravi dogovorena istorija, ali ovo je, vidite jedna 
strana, druga strana, Vi ste u pravu kada to sve konstatujete.  
 Ne zalažem se sada da ja dociram istoriju, ali želim da se zahvalim gospodinu Papoviću što 
je potvrdio da sam citirao dobro predsjednika države Đukanovića, jer nije demantovao ovu 
rečenicu. Ponavljam je, vrlo je interesantna. U autorskom tekstu Đukanović kaže: " da je potrebno 
da Srbija pribavi iz Crne Gore što veći broj mladića iz najuglednijih familija, da im dade stipendiju. 
Treba od njih stvorti političke janjičare da zakolju i svoju rođenu majku". Ovoga nema u 
"Načertaniju". Inače, to nije moja literatura, ja sam čitao modernije knjige, tako da ne želim da 
ulazim u temu. Citirao sam rečenicu koja nije istina. Govoriti neistinu javno je nemoralno, zar ne. 
Napisao sam tekst, zamolio da nam pronađe neki originalni možda primjerak, pa da to, možda 
istoriografija ne zna, ali ništa ni odgovor ni izvinjenje. 
 Drugo, ja se zalažem isto za dijalog povodom crkve. Evo zastupaću, biću dosadan, tezu da 



budemo ekumenska država, imamo šanse da ovdje postignemo dijalog koji bi bio naš, a koji bi 
imao i odjeka.  U međuvremenu imamo zaokrete obožavanje crkve - progon crkve. Ovdje se 
govori o crkvi koja zlostavlja Crnu Goru. Zašto je predsjednik Đukanović ovdje, evo fotografija, u 
stilu mučenika poljubio ruku Amfilohija, odnosno mitropolita Amfilohija. Što se dogodilo? Jesu li 
tada isto bili protivnici crnogorske države ili su kasnije postali? Sve je neozbiljno predsjedavajući, 
ovo je vrlo neozbiljno. Time završavam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 15:11:25) 
 
 Hvala, poslaniče Lekić. 
 Poslaniče Papović, izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (19.05.20 15:11:34) 
 
           Ja sam se osvrnuo na onaj dio gdje je gospodin Lekić rekao da se u "Načertaniju" ne 
pominje Crna Gora, a možete provjeriti stenogram da li je tako rečeno, ja sam to dobro 
evidentirao. Čak je čini mi se dva ili tri puta to rekao, a u "Načertaniju" se pominje Crna Gora. Za 
ovaj dio koji citira za navodnu predsjednkovu izjavu, zaista ne znam, to mi je sad novo, ali u 
svakom slučaju duh "Načertanija" je upravo takav. I to ne samo prema Crnoj Gori, nego prema 
svim onim, kako se tamo kaže, provincijama, oblastima sa kojima se Srbija graniči, a prema 
kojima je Garašanin, odnosno vladajuća politika u Srbiji tada imala političke aspiracije, najčešće i 
državne.  
         Svako ko čita "Načertanije" će to uvidjeti i to je ja mislim više puta od objave "Načertanija" od 
1844. godine do danas analizirano i ukazano. Smatrao jednostavno da sa aspekta istorijske 
analize moramo te činjenice naglasiti. I tu je u stvari ona razlika između srpstva koje se kreira u 
Srbiji i onoga srpsta koje je postojalo u Crnoj Gori. To srpstvo u Srbiji je Crnu Goru tretiralo samo 
kao jedan svoj dio, a srpstvo koje je bilo u okviru dinastije Petrovića je željelo ravnopravnost. Ni 
jedan od dinasta Petrovića nije išao u Srbiju na konsultacije sa srpskim vlastima kako će voditi 
politiku u Crnoj Gori. Danas oni koji kažu da su tradicionalno naslonjeni na dinastiju Petrovića za 
svaki politički korak i potez se konsultuju prvo u Srbiju, sa srpskim vlastima.  
          Kralj, Knjaz NIkola je samo jednom boravio u Beogradu i to da bi se ravnopravno 
dogovarao, da bi ravnopravno vodio dijalog, a ne da bi slušao instrukcije iz Srbije kako će on da 
vlada u Crnoj Gori. To je razlika između onoga što mi baštinimo iz tradicije Crne Gore, a to je da 
se politika u Crnoj Gori vodi isključivo iz Crne Gore i da se politika u Crnoj Gori vodi isključivo u 
skladu sa nacionalnim ainteresima, državnim interesima Crne Gore. Svako ko tako vodi politiku u 
Crnoj Gori je autentičan. Onaj ko prima instrukcije sa strane da bi u Crnoj Gori vodio politiku, a 
prije svega da bi ugrožavao crnogorsku državnost i nezavisnost taj nema političku autentičnoset u 
crnogorskoj političkoj sceni. Ima podršku, mi tu podršku uviđamo, mi je ne potcjenjujemo i 
smatramo da prema takvim građanima, prema toj podršci se treba odnositi prosvetiteljski, treba 
govoriti da to nije u redu da se tako ne radi ni u jednoj državi. Mi ne sporimo političke razlike, 
nacionalne, vjerske, ali ne može to biti po cijenu onoga što je autentično političko, crnogorsko, 
državno koje se reflektuje ovdje u Parlamentu. Ovdje se mi dogovaramo i ovdje pregovaramo, u 
tome je suština. A onaj ko ide tragom "Načertanije", već je promašio tu suštinu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.05.20 15:15:00) 
 
 Hvala, poslaniče Papović.  
 Imate još jedan komentar. Molim Vas, kolega Lekiću, mislim da nema potrebe, molim Vas. 
Evo čeka kolega Knežević za komentar. Zbilja vas molim, uskratiću vam pravo na proceduru, jer 
sam veoma tolerantan što se tiče te procedure. Nemate proceduralnih prava. 
 Daću riječ kolegi Kneževiću./upadice/ 
 Kolega Lekiću, zamoliću Vas da to saopštite javnosti na konferenciji za mediji. Molim Vas, 



poštujte mene kao predsjedavajućeg i budite i vi malo tolerantni da bih ja sad priveo kraju. 
 Kolega Kneževiću, želite li Vi odustati? 
 Vi nijeste kolega Kneževiću predsjedavajući ovdje.  
 Kolega Lekiću ja Vas lijepo molim da odustanete od interesa da govorite. U redu. Hvala 
vam. Hvala kolege. 
 Pošto nema prenosa, završavamo rad za danas.  
 Zahvalite se i kolegi Lekiću.  
 Nastavljamo sjutra u 11 časova. Hvala. Vidimo se sjutra u 11. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 11:45:03) 
 
 Poštovane kolege poslanici, 
 Nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020.godini.  
 Nastavljamo pretres, i nadam se brzo ga završavamo, o Predlogu zakona o privrednim 
društvima.  
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su: Dragica Sekulić, ministarka ekonomije i Goran Nikolić, 
generalni direktor Direktorata za industriju i transformaciju.  
 Izvjestioci Odbora su: Momčilo Martinović, Zakonodavnog odbora i Branko Čavor, Odbora 
za ekonomiju, finansije i budžet.  
 Dajem riječ ministarki Dragici Sekulić, izvolite. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (20.05.20 11:45:42) 
 
 Uvaženi poslanice i poslanici, 
           Zahvaljujem što smo imali priliku da Parlamentu predstavimo Predlog zakona o privrednim 
društvima.  
 Posebno  zahvaljujem svima koji su uzeli učešće u raspravi i doprinijeli da kroz raspravu 
dođemo do određenog broja amandmana koji su u velikoj mjeri poboljšali kvalitet samog teksta 
konačnog zakona. Moja je obaveza da kažem da je ovaj zakon značajno unapređenje u odnosu 
na postojeći koji je trenutno na snazi, da smo kroz njegov tekst se trudili da sve ono što nam je u 
praksi bilo nedoumica, ili nejasnoća, ili nepotpuno unaprijedimo i da, koristeći dobra iskustva iz 
prava Evropske unije, unaprijedimo kroz implementaciju tih direktiva u sami zakon.  
 U Crnoj Gori trenutno postoje 99% privrednih društava koja su u privatnom vlasništvu, 1% 
društava koja su u državnom vlasništvu. Ovaj zakon se odnosi na sve. Nadam se da će naša 
privreda biti zadovoljna jer smo u prethodnom periodu kroz veliki broj konsultacija, okruglih stolova  
i kroz  javnu raspravu došli do rješenja koja su usaglašena sa našom privredom i sa udruženjima 
naših privrednika.  
 Tako da ne bih više dužila. Imali smo priliku da govorimo o određenim detaljima. Znam da 
je bilo dosta nedoumica. Sigurna sam da su one izazvane prosto željom da se zakon učini boljim.  
Imaćemo priliku i da ga, kroz buduću implementaciju ovog zakona i kroz podzakonska akta koja iz 
njega proizilaze,  učinimo boljim za našu privredu.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 11:47:39) 
 
 Hvala. 
 Ovim konstatujem da je pretres završen i da ćemo se o zakonu izjasniti naknadno. 
 Sada, poštovane kolege, prelazimo na raspravu o Predlogu zakona o amnestiji lica 
osuđenih za krivična djela propisana zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom 
krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici: Miloš Nikolić, Andrija Popović, Genci 
Nimanbegu, Ervin Ibrahimović, Adrijan Vuksanović, Danijel Živković i Jovanka Laličić.  
 Izvjestioci odbora su: Danijel Živković, Zakonodavnog odbora i Andrija Nikolić, Odbora za 
politički sistem, pravosuđe i upravu.  



 Otvaram pretres. 
       Dobio sam informaciju da, kao predstavnik predlagača, dopunsko obrazloženje želi dati 
poslanik Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (20.05.20 11:48:46) 
 
 Hvala vam, predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Danas je pred nama Predlogu zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela propisana 
zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori. 
Ustavni osnov Predloga zakona sadržan je u odredbama člana 82 stav 1 tačka 16 Ustava 
odnosno u članu 16 stav 1 tačka 5 Ustava Crne Gore kojim je propisano da Skupština daje 
amnestiju i da se, u skladu sa Ustavom, uređuju druga pitanja od interesa za Crnu Goru. 
 Amnestija predstavlja krivično pravni institut, definisan Krivičnim zakonikom Crne Gore u 
članu 130, a kojim je propisano da se licima koja su obuhvaćena  aktom amnestije daje neka od 
sljedećih povoljnosti: Oslobođenje od krivičnog gonjenja, potpuno ili djelimično oslobođenje od 
izvršenja kazne, zamjene izrečene kazne blažom kaznom, rehabilitacija ili ukidanje pojedinih ili 
svih pravnih posljedica osude.  
 Osnovni razlog predlaganja ovog zakona primarno jeste izjava o principima vezanim za 
tretman lica lišenih slobode, u kontekstu pandemije zaraze korona virusa Komiteta Savjeta Evrope 
za sprečavanje mučenja i nečovječnog ili ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja CPT-a od 
20.marta 2020.godine, koja je upućena svim državama članicama Savjeta Evrope sa posebnim 
osvrtom na tačku 5 kojom se proklamuje princip da, pošto bliski kontakti podstiču širenje virusa, 
svi nadležni organi treba da ulože koncentrisane napore, kako bi se pribjeglo alternativama lišenju 
slobode.  
 Takav pristup je imperativan, posebno u situacijama prenatrpanosti kapaciteta. Preporučuju 
se da organi vlasti koriste alternative  pritvoru, preinačenje kazni, raniji otpust . 
 Dakle, pored zdravstvenog i ekonomskog, pandemija koronavirusa predstavlja vanredan 
izazov i za zatvorski sistem, s obzirom na to da je riječ o zatvorenom sistemu u kojem boravi veliki 
broj službenih lica kao i lica lišenih slobode.  
 Valja napomenuti da se trenutno u Upravi za izvršenje krivičnih sankcija  nalazi 1.084 lica, a 
da je na njihovom obezbjeđivanju na dnevnom nivou angažovano oko 500 službenika.  
 Sada nešto više o samom zakonskom predlogu. 
 Članom 1 predlaže se oslobođenje od izvršenja 15% izrečene kazne zatvora licima koja su 
na dan stupanja na snagu ovog zakona pravosnažno osuđeno za krivična djela, a koja se na dan 
stupanja na snagu nalaze na izvršenju kazne zatvora u Crnoj Gori, kao i lica  osuđena stranom 
krivičnom presudoma koja se izvršavaju u Crnoj Gori ili čiji je premještaj radi izvršenje kazne 
zatvora izvršen u drugu državu. Sa 10% oslobađanja od izvršenja oslobađaju se lica koja su na 
dan stupanja na snagu ovog zakona pravosnažno osuđena za krivična djela propisana zakonima 
Crne Gore, a koja nijesu započela izdržavanje zatvorske kazne, i sa 5% se oslobađaju od 
izvršenja kazne zatvora lica koja su dva ili više puta pravosnažno osuđena na bezuslovnu kaznu 
zatvora zbog izvršenja krivičnih djela.  
 Članom 2 predlaže se zamjena kazne zatvora drugom krivičnom sankcijom, odnosno 
alternativnim načinom izvršenja  kazne za dvije kategorije lica. Prva kategorija su lica koja su 
pravosnažno osuđena na kaznu zatvora do tri mjeseca.  Drugi kategoriju čine ona lica koja su 
osuđena pravosnažno na kaznu zatvora od tri do šest mjeseci. Članom 3, koji je negdje prirodno i 
do sada najviše medijske pažnje zauzeo i o kojem će sigurno biti najviše riječi, propisana su 
ograničenja, odnosno izuzeci od primjene amnestije.  
 Amnestija se, shodno predlogu koji smo uputili, ne primjenjuje na lica koja su na dan 
stupanja na snagu ovog zakona pravosnažno osuđena za slJedeća krivična djela: ratni zločin 
protiv civilnog stanovništva, terorizam i trgovina ljudima, krivična djela protiv čovječnosti i drugih 
dobara zaštićenih međunarodnim pravom, za krivično djelo silovanje, prinuda na obljubu ili 
protivpravni blud, obljubu ili protivprirodni blud nad nemoćnim licem, obljuba ili protivpravni blud s 
maloljetnim licem, obljuba ili protivpravni blud zloupotrebom položaja, protivpravni blud, bludne 



radnje, podvođenje i omogućavanje vršenja bluda iz Krivičnog zakonika Crne Gore, kao i krivična 
djela silovanja, obljuba nad nemoćnim licem, obljuba nad djetetom, obljuba zloupotrebom 
položaja, nedozvoljene polne radnje, podvođenje i omogućavanje vršenja polnog odnosa, 
posredovanje u vršenju prostitucije, prikazivanje pornografskog materijala djeci, proizvodnja i 
posjedovanje dječije pornografije i navođenje maloljetnog lica da prisustvuje vršenju krivičnog 
djela protiv polne slobode. Tačka 3 - krivična djela: kriminalno udruživanje i stvaranje kriminalne 
organizacije. Četiri, krivična djela: pranje novca, zloupotreba službenog položaja, prevara u službi 
protivzakoniti uticaj, navođenje na protivzakoniti uticaj, primanje mita, davanje mita, zloupotreba 
položaja u privrednom poslovanju, zloupotreba ovlašćenja, sprečavanje službenog lica u vršenju 
službene radnje i krivično djelo napad na službeno lice u vršenju službene dužnosti.  
 Amnestija se neće primjenjivati ni za lica koja su počinila krivično djelo - zapuštanje i 
zlostavljanje maloljetnog lica, nasilje u porodici ili porodičnoj zajednici, rodoskrnavljenje, kao ni 
prema licima koja su osuđena na kaznu zatvora od 40 godina, odnosno ni prema onim licima koja 
su ovo pravo iskoristila, odnosno ovu pogodnost iskoristili u skladu s aktom amnestije koja je 
usvojena 2008. ili 2013. godine. Ostali članovi zakona tiču se, prije svega, regulisanja nekih 
tehničkih pitanja poput nadležnosti za odlučivanje o primjeni amnestije, postupka sprovođenja i 
stupanja na snagu zakona. 
 Osim mene kao predstavnika predlagača, predlagači ovog zakonskog teksta su i poslanici: 
Andrija Popović, Genci Nimanbegu, Ervin Ibrahimović, Adrijan Vuksanović, Danijel Živković i 
Jovanka Laličić.  
 Poštovane koleginice i kolege, to je bilo kraće uvodno obrazloženje jednog zakonskog 
predloga  koji će probuditi jednu krajnje dinamičnu raspravu i krajnje zahtjevnu raspravu. Kada 
kažem krajnje zahtjevnu, mislim, prije svega, na činjenicu da je riječ o jednom aktu koji, s pravom, 
i s razumijevanjem s naše strane značajno utiče ne samo na jedan broj koleginica i kolega nego i 
na jedan broj građana Crne Gore. Kao predlagači te ćemo argumente, nadam se, uspjeti da 
iznesemo tokom rasprave. Sigurni smo u utemeljenje našeg predloga kako pravno tako i 
racionalno i s aspekta borbe s korona virusom i s aspekta i nekih drugih opcija, drugih alternativa i 
drugih šansi kojim se pojedinim licima koja su počinila neka krivična djela može dati.  
 Vidjeli ste članom 3 da su izuzeci pobrojani. Vidjeli ste vjerovatno i u članu 1 da je 
nekarakteristično mala amnestija. Podsjetiću da su amnestije obično na nivou od 25%, mi smo tu 
napravili neke tri različite gradacije s 15%, 10% i 5%, pri čemu lica koja su počinila najteža krivična 
djela su obično povratnici. Tako da, ukoliko se bude na neki način i u nekom dijelu primjenjivalo na 
njih, oni dobijaju svega 5% olakšica. Ali, sve su ovo stvari o kojima ćemo, siguran sam, 
razgovarati tokom skupštinske rasprave koja će, u najmanju ruku, biti sadržajna. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 11:55:38) 
 
 Hvala vam, poslaniče Nikoliću.  
 Da li mogu da konstatujem da je na ovaj i prvo izlaganje Demokratske partije socijalista 
obavljeno ili, ako ne, sada može da se javi neki vaš predstavnik u ime kluba? Ako to tako možemo 
razumjeti, sada dajem riječ predstavnicima ostalih klubova.  
 Prvo, poslanik Strahinja Bulajić, a neka se pripremi poslanica Draginja Vuksanović 
Stanković.  
 Izvolite, poslaniče Bulajiću. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (20.05.20 11:56:10) 
 
 Dakle, Zakon o amnestiji. 
 Želio bih samo ukratko,  onako taksativno, nekoliko teza vezano za ovaj zakon, da iznesem 
neke svoje dileme, ali mislim da dijelim i mišljenje mojih kolega iz Kluba.  
 Prvo, čini mi se da nije ništa novo, odnosno već je viđeno. Ne mogu da se otmem utisku da 
partija, odnosno partije na vlasti kroz amnestiju obezbjeđuju podršku za sebe ne samo 
amnestiranih već i njihovih članova familije.  



 Drugo,   da li je ovo, a po mom mišljenju jeste, ali i po tvrđenju mnogih upućenih, dakle ovo 
je istovremeno i određeno potpuno jasno, da tako kažem, sređivanje stanja u režimu, jer se, osim 
određenih izuzetaka, u zatvoru uglavnom nalaze inkriminisane osobe iz ili bliske samom režimu.  
 Treće, ukoliko je to istinski humani gest i mjera relaksacije pretrpanih zatvora, a sada 
možemo da otvorimo i posebnu temu priče zašto su nam zatvori pretrpani, potpuno legitimno i u 
samoj Skupštini, zašto se uvijek vlast dosjeti toga uoči izbora, zašto vlast nije humana i zašto se 
gužva ponekad ne raščisti i u međuvremenu?  
 Četvrto, da li je amnestija mjera koja ipak nije ustupak ljudima s malim, pa da kažem i 
srednjim kaznama, jer je njima umanjenje proporcijalno malo već onim ozbiljnim kriminalcima 
osuđenim na decenijske kazne? Uostalom, oni kada se upute u vršenje takvih krivičnih djela 
unaprijed kalkulišu mogućnost izricanja takve mjere.  
 Peto, kao i svaka medalja i ova medalja ima dva lica. One koji su korisnici pomilovanja i 
njihove porodice, a kojima je svaki dan van zatvora božiji poklon, da tako kažem, na jednoj, da je 
nazovemo svetlijoj strani, i žrtve i njihove porodice kojima i najrigoroznija kazna za one koji su 
uzrokovali smrt njihovih najbližih nije dovoljna.  
 Šesto, pitanje za sve nas da li se ovim zakonima dezavuiše i onako blaga i pojedincima 
više nego naklonjena kaznena politika crnogorskog sudstva, dakle određenim pojedincima? Na 
kraju, predlagač predlaže 10%, 15%, mi s ove strane 40%.  
 Uprkos svim dilemama o kojima sam govorio, ipak mi ne možemo dići ruku za ukoliko se ne 
prihvate naša tri amandmana, mislim da ste ih svi dobili. Prvi amandman - oslobađaju se od 
izvršenja 40% izrečene kazne zatvora lica koja su na dan stupanja na snagu ovog zakona 
pravosnažno osuđena za krivična djela propisana zakonima Crne Gore, a koja se na dan stupanja 
na snagu ovog zakona nalaze na izdržavanju kazne zatvora u Crnoj Gori i lica koja nije započela 
izvršenje kazne zatvora, kao i lica osuđena stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj 
Gori.  
 Drugi amandman, izvinjavam se, ali mislim da je neophodno - u članu 3 stav 1 posle tačke 
9 dodaje se nova tačka koja glasi: koja su na dan stupanja na snagu ovog zakona pravosnažno 
osuđena za krivično djelo teško ubistvo iz Krivičnog zakonika Crne Gore, Službeni list br. taj i taj.  
 Treći - u članu 3 stav 1 posle tačke 8 dodaje se 8a koji su na dan stupanja na snagu ovog 
zakona zaključila Sporazum o priznanju krivice, u skladu s Zakonikom o krivičnom postupku, 
Službeni list br. taj i taj.  
          Dakle, mi ne možemo to da prihvatimo, a to znači 40% od presuđene kazne, i ukoliko se 
izuzmu izvršioci najtežih krivičnih djela poput ubistava Šćekića ili Jovanovića.  
 Sasvim na kraju, ne mogu, a da se ne osvrnem na posljednja dešavanja koja se tiču nas iz 
Demokratskog fronta, odnosno personalno na predsjednika DNP-a i člana Predsjedništva 
Demokratskog fronta Milana Kneževića. Možda vam se čini da ću iskočiti malo iz materije, ali 
mislim da je i to u vezi s ovim. Mislim da manje više svi znamo o čemu se radi, a što su već neki 
regionalni mediji registrovali i prenijeli, dakle pripremu ubistva Milana Kneževića. Milan Knežević 
je jutros otišao na poziv, i još uvijek je tamo u ispostavi, i daje izjavu povodom toga i saznanja koje 
ima, napokon posle eto koliko pet-šest dana. Milan Knežević je dobio upozorenje koje se tiče tih 
aktivnosti, odnosno priprema za njegovo ubitstvo. Upozorenje je stiglo od generalnog konzulata 
Republike Srbije u Cirihu u Švajcarskoj 15. maja, a što se može vidjeti i pročitati na stranicama 
elektronskih i pisanih medija. Gospodine predsjedniče, dozvolite mi da ga pročitam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:02:20) 
 
 Već ste prekoračili vrijeme, dozvoliću vam svakako u ime kluba ćete. Izvolite. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (20.05.20 12:02:25) 
 
 Dakle:  Generalni konzulat Republike Srbije 15.05. Cirih itd. itd. dana 14.05.2020. godine taj 
i taj državljanin Crne Gore rođen (ovdje je ime zamaskirano zato ne mogu da ga pročitam)  1953. 
godine, nastanjen u okolini Ciriha, telefonom prenio vicekonzulu Avramoviću koga površno  



poznaje odnedavno sljedeće, gospodine predsjedniče i Skupštino Crne Gore: 14. maja 2020. 
godine prije podne nazvao ga je sa Kosova i Metohije (neko je, ali je ovdje zamračeno) koji je 
sjedjeo u društvu toga i toga, visokokotirani čelnik i njegov zamjenik ili pomoćnik u nekoj službi 
bezbjednosti na Kosovu i Metohiji, obojica njegove bivše kolege i prenijele mu. Prethodnih dana 
na Kosovu i Metohiji boravio je izvjesni Golubović iz službe bezbjednosti Crne Gore koji je donio 
pasoš Crne Gore i 400.000 evra za  Eljupi Fljorima i njegov kriminalni klan. Eljupi Fljorim, sada se 
nalazi u Belgiji ili Holandiji, treba da doputuje u Crnu Goru i u narednom periodu kada se bude 
održavao crkveni sabor ili miting ispred Hrama u Podgorici, iz hotela sa bulevara koji gleda na 
Hram planirano je da Eljupi lično izvrši atentat na Milana Kneževića, jednog od predstavnika Srba 
iz Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:03:56) 
 
 Kolega Bulajiću, sad sam dozvolio, ovo zaista nema  veze sa zakonom koji je na dnevnom 
redu, ali sam dozvolio da i to pročitate. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (20.05.20 12:04:12) 
 
 Oružje za planiranu akciju je sa Kosova i Metohije u Podgoricu prebacio Velimirović iz 
Zubinog Potoka koji je bio svjedok u sudskom postupku protiv Milana Kneževića, a Velimirovića je 
u Crnu Goru čekao i pružio mu logistiku izvjesni Kolčaj. Napomena, Eljupi Florima je ili direktni 
izvršilac ili učesnik u ubitstvu Olivera Ivanovića januara mjeseca 2019. godine u Sjevernoj 
Mitrovici. Ovo treba, gospodine predsjedniče i uvažene kolege, treba da bude poziv oficijalnih 
organa Crne Gore organima Srbije za saradnju po ovom pitanju, odnosno potpuno dostavu i 
razmjenu informacija u cilju zaštite člana Parlamenta Crne Gore Milana Kneževića. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:04:59) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Bulajiću. 
 Shvatio sam iz Vaše diskusije da upravo  o tome izjavu daje poslanik Knežević, tako da će 
nadležni organi voditi računa iz svoje nadležnosti što treba da urade. 
 Sada riječ ima Draginja Vuksanović Stanković, a neka se pripremi koleginica Danijela 
Pavićević. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (20.05.20 12:05:24) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
             Poštovana Skupštino, uvaženi građani Crne Gore, 
 Prvo želim da pitam predlagača čemu ovaj zakon u ovom momentu u izbornoj godini i da li 
sa ovim zakonom, bez obzira na izbornu godinu, postiže ono što je svrha i na čemu počiva temelj 
krivično pravne nauke, a to je kazna i pervencija? To su dva elementa koja su sublimirana u 
onome što daje krajnji rezultat, a to je ostvariti svrhu kažnjavanja onih koji su učinioci krivičnih 
djela. Želim da navedem primjer da imate preko 90% izrečenih kazni ispod zakonskog minimuma 
za napad na policajca vršen u službenoj dužnosti. Da li smo tim ostvarili svrhu kažnjavanja? 
Napad na policiju je napad na državu. Koliko je broj izrečenih uslovnih osuda, a da li iko zna koliko 
ih je uopšte opozvano do sada? Kada sumiramo brojne rezultate stiče se utisak da pravde i nema 
dovoljno ili pravda nije jednaka za sve. I onda pada u vodu ono što učimo naše studente na prvoj 
godini Pravnog fakulteta da je pravo vještina dobrog i pravičnog - jus est ars boni et aequi - jer ako 
nema pravde onda ne možemo govoriti ni o pravičnom. U ovom konkretnom slučaju ne možemo 
govoriti o svrsi kažnjavanja, a to je da ostvarimo i kaznu i prevenciju.  
 Imamo i primjere,  i pitam vas da li u tim primjerima ima pravde, ako je za smrtnu posljedicu 



u saobraćaju naš sud odredio kaznu ispod zakonskog minimuma, a mi glasanjem za amnestiju 
treba da je još više snizimo? Da konkretizujem, da li ima iko u ovoj sali ko smatra da je za djelo 
usljed kojega je u saobraćajnoj nezgodi stradala mlada osoba, mlada osoba izgubila život, a 
učinilac krivičnog djela efektivno odsluži manje od godinu dana, kada se uzme u obzir izrečena 
kazna ispod zakonskog minimuma, dobro vladanje u zatvoru i još ova amnestija, da li bismo mi 
ovako razmišljali da je taj stradali neko član naše porodice? Naprosto mi ovakvim predlozima 
zakona dolazimo do one prve teorije u krivičnom pravu kažnjavanja apsolutističke teorije sistem 
taliona oko za oko zub za zub, jer ako nekome strada član porodice u saobraćaju, pa efektivno 
izađe počinilac iz zatvora u periodu koji je ispod godinu dana, pa onda vi kažete porodici, 
usvajanjem ovog zakona, uzmete pravdu u svoje ruke.  
 Ono što želim da ukažem jeste da pravda mora biti jednaka za sve. Mi ovdje danas 
moramo da mislimo i u ime onih porodica koje su izgubile žrtve, jer mi predstavljamo ovdje i te 
porodice. Ono što želim da kažem ovim zakonom se ne ostvaruje svrha kažnjavanja, 
Socijaldemokratska partija pozdravlja one amandmane kojima amnestiji ne podležu učinioci 
krivičnih djela teških ubistava koje ste vi, naravno, izostavili. Sada ću se obratiti premijeru 
gospodinu Dušku Markoviću, imam najdobre namjerniju sugestiju za njega. 
  Po meni nije u redu da u mišljenju koje dostavlja Vlada u posljednjoj rečenici premijer kaže 
Vlada pozdravlja inicijativu poslanika i poslanice. Pa nisu ovo, gospodine Markoviću, pozdravi i 
želje i čestitke, bolje bi bilo da gospodin Marković pozdravi donošenje Zakona o penzijsko- 
invalidskom osiguranju, povećanje plata zdravstvenim i prosvetnim radnicima, nego što pozdravlja 
donošenje ovakvog zakona, kojim se ne ostvaruje svrha kažnjavanja, a samim tim pričinjava se 
nepravda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:10:01) 
 
 Hvala vam, poslanice Vuksanović Stanković. 
 Sada riječ ima poslanica Danijela Pavićević. Izvolite. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (20.05.20 12:10:44) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani, predsjedniče Parlamenta, kolege poslanici,  
 U svim pravno uređenim društvima postoji amnestija, ali aktom amnestije ne bismo smjeli 
dopustiti da budu obuhvaćeni i počinioci najtežih krivičnih djela iz oblasti krvnih delikata - teška 
ubistva. Praksa evropskog zakonodavstva je takva da se amnestija daje nakon jednog dužeg 
vremenskog perioda tj. uoči nekih važnih događaja, prilikom obilježavanja nekih izuzetno važnih 
datuma.  I tom prilikom se uzima u obzir sve, ponašanje počinioca krivičnih djela, odnosno 
osuđenika, takozvana resocijalizacija, pa se u taj proces uključuju i ostale službe koje procjenjuju 
to sve, a nikako na ovaj način kako je to ovdje predloženo. 
Kod nas su važni događaji uvijek pred izbore, pred referendum i slično ili čak svake godine, kao na 
primjer: 2000, 2004, 2005, 2006, 2008, 2010, 2013. Svih tih godina bile su date amnestije. 
Dovoljno za narednih 50 godina, a nije tada bilo korone. Ovim je u potpunosti obesmišljen institut 
amnestije. U ovom proteklom periodu, pa do 2018. moralo je biti, kada je znači 2018. inicirana 
nova amnestija,  i osuđenika koji su više puta amnestirani, to znači da im je kazna značajno 
skraćena i time je grubo  prekršen Krivični zakonik Crne Gore.  
 Ali evo šta je ovdje interesantno. 2010. i 2013. godine teško ubistvo je bilo izuzeto od 
amnestije, a danas nije. A šta se to promijenilo? Ono što se promijenilo je da tada poznati sudski 
procesi, ubistvo moga brata, ubistvo policijskog inspektora Slavoljuba Šćekića, nijesu bili 
pravosnažno okončani i tada amnestija ne bi ni kačila, a danas ipak jesu. To je bitna razlika. 
Dakle, smatram da je ovaj zakon vrlo precizno napisan. Nije ga predložila Vlada već formalno Klub 
DPS-a. Znam da ga nije niko pisao od predlagača niti potpisnika, već je zakonopisac neko drugi, ili 
bolje reći, naručilac zakona, ali nema dokaza. Nema dokaza je  rečenica koja je glavni argument 
svakog kriminalca kada mu se na teret stavlja teško krivično djelo. 



Međutim, čusmo to i ovih dana na press konferenciji, na pitanje novinara o čuvenoj torbi sa 
novcem - nemate dokaza, parafraziram. Međutim, ukoliko su razlozi za donošenje ovakvog 
zakona zaista časni i ako je krajnji cilj zaista pandemija, koje više i nema, amandman o izuzeću 
teških ubistava mora biti prihvaćen. Ili naručilac zakona ima svoje razloge i jasno ih u tom slučaju 
mogu i naslutiti. A mogu ih sigurno naslutiti i svi oni građani koji mi gotovo svakodnevno  prilaze i 
govore kako je svima jasno ko stoji iza ubistva moga brata. Što kaže gospodin Veljović - sve 
znamo od početka do kraja, od počinioca do nalogodavca, ali nemamo materijalne dokaze. Mislim 
da je upravo kategorija teških ubica je sami cilj ovog zakona. Njima se želi pomoći i smatram da to 
predstavlja realizaciju starog dogovora. Ukoliko se usvoji ovakav predlog zakona biće jasno ko je 
to tako blagonaklon prema počiniocima najtežih krivičnih djela u Crnoj Gori, prema najsurovijim 
ubicama i kriminalcima. Jesu li to njihovi ili njegovi izvršioci naredbi? Koliko li će još i kakvih 
poteza napraviti crnogorske institucije, a ostaće za anale, da urade što mu srcu drago? Hapse 
maloljetnike zbog statusa na društvenim mrežama, hapse episkopa i sveštenike, duhovnike čije 
riječi liječe duše,  čuvaju mir Crnoj Gori, bacaju suzavac na djecu, onu dobru, našu, sve zbog 
njega. A koja je svrha kažnjavanja, onda i pažljivog odmjeravanja kazne, ako po nečijem nalogu 
skupštinska većina ta nedjela abolira i skraćuje visinu kazne? Dešavalo se, znam ko i kako, neću 
pominjati, naravno, a mogu, da su se osuđena lica za najteža krivična djela, teška ubistva, zbog 
učestalih amnestija koja su, kao što vidite, bile u jednom periodu čak svake godine, kazne su im 
se umanjivale za 25%, tako da su nakoj 1/3 izrečene kazne izlazili na slobodu, a potom su vršili 
ista krivična djela ili bili saučesnici u sličnim krivičnim djelima. 
Kada sam predlagala da u vezi ovog zakona treba čuti struku, mislila sam u prvom redu na 
postupajuće sudije, a ne na advokatsku zajednicu koja ovaj akt ipak doživljava kao materijalnu 
korist. Pozivati se na pandemiju u ovakvim trenucima jeste politikantstvo i zloupotreba instituta 
amnestija od onih ili onog ko je naručilac ovog zakona.  Tako građani Crne Gore znaju za sva 
nepočinstva, za krađe državnih dobara, zloupotrebe položaja, raspodjelu stanova po smiješnim 
cijenama, super povoljnih kredita, znaju za brojne afere, a pitanje je do kada će to sve trpjeti.  
Znam, postoje i oni građani koji će za paket namirnica ili neku sličnu ponudu zatvarati oči pred 
svim tim nedjelima. Ali ako  bude veliki broj takvih, onda je naša Crna Gora bolesno društvo, na 
žalost. "I ako građani Crne Gore glasaju lažove, prevarante, kriminalce, podržavaju takvu vlast, 
onda građani nijesu njihove žrtve nego njihovi saučesnici." Ovo je citat koji treba ponavljati stalno.  
      Budući da ne postoje materijalni dokazi, još uvijek, pozivam gospodina Milivoja Katnića da 
krene u obezbjeđivanje prvih materijalnih dokaza, jer je ovdje, po mom mišljenju, nalogodavac 
ostavio svoj trag, ukoliko, naravno, prođe ovakav zakon u prvobitnom obliku. Činjenica je da od 
dana kada sam prvi put ušla u ovu salu pa do danas nijesam doživjela ništa neprijatno ni loše ni 
sa jedne ni sa druge strane, ipak, možda se to danas može desiti ovim zakonom. Nadam se da 
neće, i jako bih voljela da me DPS demantuje i natjera da se pokajem zbog nekih riječi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:20:03) 
 
 Poštovane koleginice i kolege,  
         Ja ću se u ime Poslaničkog kluba Socijaldemokrata i Liberalne partije obratiti, naravno sa 
pogledom Socijaldemokrata na ovaj predlog zakona. 
Pazite, vrlo precizno i jasno je stavljeno u Ustavu u članu 82 da Skupština daje amnestije. Kao što 
u Ustavu piše, u članu 95, da Predsjednik Crne Gore daje pomilovanja. Poslanici Skupštine Crne 
Gore su, pored Predsjednika Crne Gore, jedini neposredno birani u ovoj državi, neposredno birani 
od strane građana Crne Gore, zato je naša odgovornost tako velika i zato mi u nekim slučajevima 
imamo u rukama taj čin milosti. Znači, definitivno postoji činjenica da Skupština ima pravo da 
donese ovakav zakon. 
Prethodna koleginica je saopštila koliko je to puta doneseno u ovom parlamentu, i 2000, 2004. i  
2005. A ja ću posebno reći  2006, 2008, 2010, 2012. i 2013. ovih naših, rekao bih, novih, sjajnih 
14 godina od ostvarivanja obnove naše nezavisnosti i državnosti.  U prvih sedam godina pet puta. 
Mislim da je to bilo i prečesto, da tako kažem, nedopustivo često. Uz ovoliki broj amnestija se, 
zaista,  postavlja pitanje svrhe presuđivanja. Od 2013. u drugoj polovini, odnosno drugih sedam 
godina, nije bilo nijednog Zakona o amnestiji koji je Skupština donijela. Imali smo iniciranje u ovom 



mandatu takvog zakona koji je ovom prilikom sada od strane predlagača povučen i predložen je 
novi. Taj novi sadrži i manji procenat predložene amnestije i diferenciranje na 15, 10 i 5 procenata, 
i predlaže jasno definisan veći broj izuzetaka. Mislim da je to bolja okolnost u odnosu na prethodni 
zakon i na prethodne zakone.  
 Ovdje moram da vam kažem da smo mi, a opet ponavljam kao neposredno izabrani 
predstavnici građana, neko ko mora da vodi računa o svima. Ovom prilikom, kad govorimo o 
Zakonu o amnestiji, moram da vas sve pozovem da ramišljamo kako o tome razmišljaju ili kako o 
tome mogu misliti žrtve tih djela za koje mi sada dajemo amnestije. Kad govorim o Zakonu o 
amnestiji moramo valjda razmisliti što razmišljaju i kakvu bol osjećaju porodice tih žrtava. Moramo 
ozbiljno da razmislimo kad se odlučujemo na ovakve korake. Imamo pravo da damo milost, to stoji 
u nadležnostima Skupštine, i mislim da treba da budemo vrlo oprezni i vrlo osjetljivi kada to 
radimo. Zato uopšte ne gledam blagonaklono na Zakon o amnestiji, a razumijem potrebu da se oni 
u pojedinim trenucima podnose  ovom parlamentu i usvajaju u ovom Parlamentu, i o tome je 
govorio i kolega Nikolić kao predstavnik predlagača.  
 Naravno, znam i za jedan precizno utemeljen stav, pravni stav, koji kaže: Sud je svojim 
presudama definisao zločin. I nekome je presudio 40, nekome 30, nekome 20, nekome 10 godina. 
Kad pravimo izuzetke, na koje se amnestija ne odnosi, mi onda time vršimo diferencijaciju između 
osuđenika. Neko će reći to je nije korektno, njima je presuđena veća kazna nego nekima, ali bi 
amnestija, koja je čin milosti, trebala da se odnosi na sve. Naravno, već u ustaljenoj praksi je 
sasvim izvjesno da mi imamo situaciju da su uvijek postojali izuzeci. Kao što znate, ja zakon ovaj 
nisam uvrstio u dnevni red, on je naknadno uvršćen samim predlogom na plenarnoj sjednici. I u 
međuvremenu smo kolega Boris Mugoša, kolega Genci Nimanbegu, Adrijan Vuksanović i ja 
podnijeli amandman na ovaj zakon. O njemu ću posebno nešto da kažem. Mnogo kasnije su neke 
kolege podnijele istovjetan, potpuno identičan amandman, a ja govorim zato što smo ga podnijeli 
prvi i zato što zaista mislim da se taj amandman prosto mora prihvatiti.  
 Evo iz kog razloga. Naš amandman kaže da u članu 3, stav 1 posle tačke 1 dodaje se nova 
tačka koja glasi, tačka 2: da se izuzimaju lica koja su na dan stupanja na snagu ovog zakona 
pravosnažno osuđena za krivično djelo teško ubistvo iz Krivičnog zakonika i tako dalje.  
 Poštovane kolege, već od dva prethodna govornika smo čuli, čak tri, među njima su i oni 
koji su predlagali kasnije sličan amandman i jedna koleginica koja je podržala usvajanje takvog 
amandmana, ja ću sad precizno pročitati kako se kvalifikuje i na šta se odnosi teško ubistvo iz 
Krivičnog zakonika Crne Gore član 144: 
"Zatvorom najmanje deset godina ili kaznom dugotrajnog zatvora kazniće se ko drugog liši 
slobode na svirep ili podmukao način, ko drugog liši života pri bezobzirnom nasilničkom 
ponašanju, ko drugog liši života i pri tom sa umišljajem dovede u opasnost život još nekog lica, ko 
drugog liši života iz koristoljublja radi izvršenja ili prikrivanja drugog krivičnog djela iz bezobzirne 
osvete ili iz drugih niskih pobuda, ko liši života službeno ili vojno lice pri vršenju ili u vezi sa 
vršenjem službene držnosti, ko liši života dijete ili bremenitu ženu, ko liši života člana svoje 
porodice ili porodične zajednice kojeg je prethodno zlostavljao, ko sa umišljajem liši života više lica 
a ne radi se o ubistvu na mah, ubistvu djeteta pri porođaju ili lišenju života iz samilosti."  
 Kad ovo pročitam ja ću onda prvo pomisliti i zaključiti da su predlagači zakona zaboravili da 
uvrste i teško ubistvo u izuzetke od amnestije, jer mislim da zaista to mora da se nađe u ovom 
zakonu. Imate jednu nevjerovatnu nelogičnost. Ovdje piše teško ubistvo je, ponavljam, ko liši 
života službeno ili vojno lice pri vršenju ili u vezi sa vršenjem službene djelatnosti. Jedan od 
izuzetaka koji je predviđen je - onaj ko je osuđen za ometanje lica u vršenju službene dužnosti. 
Znači, možete, evo da kažem, sprečavati policajca da vrši svoju dužnost i ako ste zbog toga 
osuđeni vi se izuzeti od amnestije. Daleko bilo, ako ubijete tog policajca, vi onda niste izuzeti iz 
amnestije. Tako da mislim, i hoću da vjerujem, da su predlagači to zaboravili. I potpuno sam 
siguran, pravo da vam kažem, očekujem da će ovaj naš amandman biti prihvaćen od strane 
predlagača, ali, i da time privedem kraju ovo izlaganje, vrlo jasno da saopštim da će stav o 
amandmanu opredijeliti i naš stav oko zakona. Vrlo precizno. Ukoliko se ovakav amandman ne 
usvoji mi, podnosioci ovog amandmana, nećemo glasati za Predlog zakona. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:28:24) 



 
 U ime Posebnog kluba sad ima riječ poslanik Goran Radonjić. Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (20.05.20 12:28:29) 
 
 Zahvaljujem. 
  Ja ću se fokusirati na predlog amandmana koji smo podnijeli kolega Goran Danilović i ja u 
ime Ujedinjene Crne Gore. Imajući u vidu da kod nas nema javnog dijaloga,  teško je govoriti o 
veoma kompleksnim implikacijama cijelog ovog zakona.  Mi smo pripremili i predali amandmane 
na Zakon o amnestiji, i to još prije zbivanja u vrijeme praznika Svetog Vasilija, a ta zbivanja su s 
pravom izazvala ogorčenje kod ogromne većine ljudi u Crnoj Gori i mnogo šire. Dani koji su za 
nama i svi problemi, nesreća koja nas je snašla, napetosti i brige, samo je još više potvrdila 
ispravnost našeg predloga da se svi koji su osuđeni za krivično djelo - nepostupanje po 
zdravstvenim propisima za suzbijanje zaraze oslobode od izvršenja kazne, kao i da im se ukinu 
sve mjere zabrane vršenja poslova, djelatnosti i dužnosti, i da im se osuda briše. Takođe, 
predlažemo i da se oslobode krivičnog gonjenja lica protiv kojih je pokrenut krivični postupak i 
uopšte postupak za isto krivično djelo. Smatramo da je potrebno, i nadasve pravedno, da se usvoji 
taj predlog. Ogromna većina ljudi protiv kojih se pokrenulo postupak ove vrste nisu nikakvi 
kriminalci. Stepen opasnosti nije visok niti je bilo ikakvih posljedica. Mnogo je primjera, i u 
medijima i u našem okruženju, i znamo svi za neki primjer gdje su djevojke i mladići sjedjeli na 
klupi pa bili uhapšeni zbog toga, ili su otišli ljudi da vježbaju ili su se našli na ulici nekoliko minuta 
nakon što je nastala zabrana kretanja.  
 Sama policija dovedena je u problematičnu situaciju da, umjesto da goni kriminalce, 
odjednom ima posla sa ljudima koji nemaju nikakve veze sa kriminalom niti imaju namjeru da čine 
neko zlo. Dolazimo u opasnost da nekoj djevojci ili mladiću zauvijek bude zabranjeno da se 
zaposle u nekim od državnih službi jer će im u dosijeima, ako budu osuđeni, stajati da su bili 
kaženjeni, takođe, da naglasim ponovo, nema posljedica, nije zabilježeno da je proširena zaraza 
zbog ovih slučajeva. 
 Našim predlogom otklanja se i nepravda koja se tiče selektivnog primjenjivanja propisa. 
Mnogo je snimaka, i u medijima i na društvenim mrežama, gužvi ispred prodavnica, gužvi u tržnim 
centrima, sastanaka, okupljanja visokih funkcionera, od ministara do lokalnih funkcionera, gdje je 
očigledno bilo da nema distance, a nisu gonjeni. Takođe, ovdje imam zakon koji se donio u Velikoj 
Britaniji 26.marta, dakle, u vrijeme punog trajanja i najvećeg stepena zaraze koja je poklopila cio 
svijet. 26.marta donijeli su mjere u zakonskom vidu, dakle, uporedimo odgovorno ponašanje i 
sastajanje Parlamenta i sa druge strane naše nesastajanje. Po britanskom propisu kazna ako se 
prekrše ove mjere jeste 60 funti, a ako se plati u roku od 14 dana onda je 30 funti, 
33,65 evra. Ako ponovi kaznu kazna je dupla, ako je ponovi još jednom ponovo je dupla i stalno 
tako, ali je maksimalna kazna 960 funti ili 1.076 evra. Uporedite to sa našim standardom. Za 
Britance ovo je suma koja je mnogo manje važna nego što je kod nas, ako uporedimo primanja i 
standard. Dakle, ovo je dokaz da naše mjere nisu nikakva odluka struke, jer nije valjda da su 
britanski stručnjaci lošiji i mnogo iza našeg fantomskog nacionalnog koordinacionog tijela.   
 Da pomenem samo kao neko ko je živio u Americi, tamo nikome ne bi palo na pamet da 
nas dovede u ovakvu situaciju. Motivi su, dakle, ovi bili kad smo formirali predlog. U međuvremenu 
sve što se dogodilo samo nas je uvjerilo u opravdanost predloga. Društvo u kome se hapse 
vladike i sveštenici duboko je nesrećno društvo, to je društvo koje se nalazi u velikoj opasnosti. U 
našoj istoriji samo za vrijeme okupacije i teških diktatura hapšene su vladike i sveštenici. Zato nam 
je sada svima potreban razum, strpljenje, razumijevanje, potrebno je praštanje. 
 Pozivam svakoga da podrži ovaj predlog. I nakon rata dolazi do amnestije, a ne nakon 
pandemije. Dakle, i u situaciji u kojoj je vlast napravila mnoge, mnoge greške i opasne greške. 
Dali bismo isto primjer svim ljudima da smo spremni da se okrenemo sa stranputice, da se vratimo 
sa puta mržnje, sukoba, neprijateljstava, u dijalog i razumijevanje. A da bi dijaloga bilo mora da 
prestane progon. Oni koji proganjaju, siguran sam, shvatiće da samo sebe progone.Ljudi za koje 
predlažemo amnestiju nisu krivi ništa, vladika i sveštenici nisu krivi ništa i na njihovoj strani je 
pravda i božanska i zemaljska. Zato ne predlažem zbog toga, ne predlažem ni zbog sebe. I sam 



sam došao u situaciju da mi dođe policija, nevjerovatna situacija, da mi dođe na vrata i da me 
poslije saslušavaju u policiji zbog šetnje, kao i koleginicu poznatu za to što brani prava majki, kao i 
kolegu poznatog po elokvenciji, po toleranciji, po odmjerenoj riječi. Ljudi sa mnom koji su bili su 
subspecijalista ljekar, advokat, radnici, studenti, nisu to neprijatelji  Crne Gore nego njihov ponos. I 
ponosan sam što sam tamo ali istovremeno stidim se zbog toga što smo došli da  sistemu takvi 
ljudi su neprijatelji a ne kriminalci. 
 Završavam poslovicom  iz  Talmuda: "Bolje je biti među progonjenima nego među 
progoniteljima". Dakle, ovaj predlog dajem, prije svega, zbog oni koji su pristali da budu među 
progoniteljima. Nemojte da proganjate. Prestanite sa progonom zbog vaših duša. I kad smo 
krenuli u litije, krenuli smo  da spasimo, ne samo svoju, nego i vašu dušu, dušu cijele Crne Gore.  
 Dakle, vratimo se razumijevanju i vidimo se na litijama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:34:32) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Radonjiću. Vidjećemo se tamo gdje svi pojedinačno budemo htjeli da 
budemo. 
 Sada riječ ima Halil Duković, a neka se pripremi poslanik, da, u ime predlagača kolega 
Miloš Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (20.05.20 12:35:02) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče.  
 Da pokušam da iskomentarišem nekoliko najčešćih navoda kolega.  
 Jedno pitanje je bilo - zašto uvijek pred izbore, pretpostavljajući da je ovo neka politička 
manipulacija Demokratske partije socijalista? Ja ću podsjetiti  da je posljednja amnestija donesena 
30. jula 2013. godine, da su izbori bili u aprilu 2013. godine, znači donesena je poslije izbora, a 
prvi naredni izbori lokalni su bili u maju 2014. pa onda parlamentarni 2016. Parlamentarni 2012. ali 
je amnestija donesena u julu 2013. godine. I kažem da nije u izbornoj godini, odnosno jeste ali 
nakon predsjedničkih izbora, a da su parlamentarni izbori nakon tri godine od toga.  
 Takođe, amnestija je prije toga donesena 2008. godine, a parlamentarni izbori su bili 2006. 
i 2009. Dakle, teza da se ovo radi ili donosi kao neki obrazac u izbornoj godini ne stoji.  
 Zašto se najviše smanjuje licima koja su osuđena najviše, to je nešto što je isto ovako 
provijavalo kroz raspravu. Težina krivičnog djela je ta koja indukuje visinu kazne. Prirodno je, 
odnosno matematički da lica koja su osuđena na kaznu zatvora od 30 ili 35 godina u toj računici 
dobiju mnogo veće povećanje u tom dnevnom iznosu nego lica koja su osuđena na tri ili četiri 
mjeseca, to je tačno. Ali ne treba zaboraviti isto tako da i nakon pomilovanja tim licima ostaje 30 
godina zatvora ili 25 a da ovi drugi izlaze napolje za mjesec ili dva.  
 Amandmani Demokratskog fronta su nešto kao i uostalom svi ostali amandmani o čemu će 
biti raspravljano na sjednici Odbora, ali su makar dva kontradiktorni, međusobno suprostavljeni i 
nemoguće ih je usvojiti oba, nemoguće ih je usvojiti oba, za to što jedan predviđa da nema 
izuzetaka, dakle da se briše član 2 i 3 i da se svima daje 40% amnestije, a drugi predviđa da se 
izuzme teško ubistvo. Ali, kao što sma rekao o tome ćemo više na sjednici Odbora. 
 Nešto što je gospodin Bulajić pominjao nije vezano za ovo, ali prosto moram da 
prokomentarišem, jer se nadam da ćemo uspjeti na taj način da malo zbilja relaksiramo jednu 
tenzičnu situaciju koja postoji u Parlamentu već prethodna dva dana, a tiče se gospodina Milana 
Kneževića. 
 Gospodine Bulajiću, ne postoji hotel koji sa Bulevara gleda na Hram. Dakle, ispred 
eventualno tog hotela se nalazi ogromna zgrada i iz hotela se hram ni sa jedne tačke ne može 
vidjeti. Tako da se nadam da i ta neka nesuvislost upućuje na to da je, kako ja vjerujem i kako 
želim da vjerujem i kako se najiskrenije nadam, odmah da vam kažem, riječ o nekoj vrlo ružnoj, 
neprimjerenoj, odvratnoj medijskoj manipulacijii. I ovo navodim u tom kontekstu, ne da bih nešto 
drugo dezavuisao nego prosto se nadam da neko ko se bavi ovim stvarima, neko ko se bavi ovim 
nečasnim stvarima prosto ove osnovne parametre nije dobro uzeo u obzir. 



 Što se tiče gospođe Vuksanović, ona je  govorila o kažnjavanju, o prevenciji, itd. Gospođa 
Vuksanović, iako ni ja ni ona nismo neko ko se bavi krivičnim pravom, zna da cilj krivičnog prava 
nije retribucija, odnosno nije kazna nego prevencija, da je to jedno načelo koje je prihvaćeno još 
neđe 30-ih, 40-ih, a dominantno usvojeno od druge polovine 20. vijeka i da krivično pravo odavno 
nema za cilj da nekog kažnjava već da u širem kontekstu zaštiti društvenu zajednicu na način što 
će prevenirati da se krivična djela ponavljaju. Svakako da je visina kazne jedan od argumenata u 
tom dijelu.  
 Pominjali ste sudsku praksu, i ja se mogu složiti sa Vama u nekim primjerima da prosto 
imamo neke odluke u sudskoj praksi koje nam možda nisu svima do kraja razumljive, ali opet 
kažem, to je nešto o čemu smo ne jednom nego više puta pričali na sjednici Odbora i nije 
dominantno vezano za Predlog zakona koji smo danas podnijeli.  
 Govorili ste o pojedinačnim slučajevima, a zatim rekli da je pravda jednaka za sve. Ja sam 
sa tim potpuno saglasan, ali isto tako znate da je kazuistika kao način odlučivanja, percipiranja  u 
krivičnom pravo napuštena jako davno. Dakle, sudi se u opštim kategorijama, na osnovu opštih 
parametara, pogotovo u evropskom kontinentalnom pravu, nije riječ o precedentnom pravu, 
nemamo anglosaksonsko pravo da bismo se pozivali na određene slučajeve. Iako se mogu složiti 
sa vama vezano za konkretan primjer koji ste naveli da je krajnje neobičan, ipak kada donosimo 
određene odluke moramo to tumačiti na nivou pojave, fenomenološki, a ne kazuistički, in kokreto 
na nivou određenog slučaja. I upravo samo takvim posmatranjem, uopštenim posmatranjem 
možemo doći do toga da je pravda, a što je onako da kažem u ovom trenutku nama kao 
zakonodavcima važnije, pravo isto za sve. 
 Gospođa Pavićević je nešto govorila takođe vezano za zakon koji se donosi u izbornoj 
godini, to sam već prokomentarisao, ali bih tu prokomentarisao dvije stvari. Dakle, lica koja su 
dobila amnestiju 2008. i 2013. godine neće dobiti amnestiju po ovom modelu,  dakle da ne postoji 
ta bojazan, ukoliko sam vas dobro razumio. 
 Drugo, ponenuli ste dva konkretna slučaja, tragična slučaja vašeg brata i Slavoljuba 
Šćekića koji okupiraju pažnju javnosti ovih dana, ne postoji u ovom trenutku pravosnažna presuda 
za ubistvo Slavoljuba Šćekića. Kao što znate, uložen je vanredni pravni lijek Vrhovnom sudu, koji 
je Vrhovni sud prihvatio, ta presuda je ukinuta i tim licima se ponovo sudi. Amnestija se odnosi na 
krivična djela, odnosno na počinioce krivičnih djela koji imaju pravosnažnu sudsku presudu. U tom 
konkretnom slučaju pravosnažna sudska presuda ne postoji. U slučaju vašeg brata, na žalost, 
kažem postoji u odnosu na jedno lice za krivično djelo saizvršilaštvo. 
 Provijavale su i različiti pravni instituti, dominantno od kolega koji nijesu pravnici, to ne 
uzimam za zlo, ali ne razlikovati aboliciju, pomilovanje, amnestiju, različiti su instituti, korišćeni su 
na isti način. Vi ste, gospodine predsjedniče, rekli i ukazali na jednu nelogičnost, čini mi  se prije 
svega na logičku nelogičnost da kažem - napad na službeno lice i ubistvo službenog lica. 
Zaprijećena kazna, koliko se dobro sjećam, za napad na službeno lice i za ometanje službenog 
lica u vršenje službene radnje je tri godine zatvora. Koleginica Vuksanović je rekla da se u ovim 
slučajevima najčešće presuđuje ispod zakonskog minimuma. Mi imamo situaciju da osobe koje 
napadaju službena lica dobiju tri ili četiri mjeseca zatvora. Ja mislim, u odnosu na takav epilog, 
ono što je propisana radnja ovog krivičnog djela da je to nedopustivo i zbog toga sam kao 
predlagač ovo unio u zakonski tekst. Ubistvo slubenog lica je teško ubistvo za koje se dobija 40 
godina zatvora, odnosno može se dobiti do 40 godina zatvora. Neka ta disproporcija između 
zaprijećenih  kazni u napadu na službeno lice i ubistvu službenog lica, ono je što nas je vodilo da 
donesemo, da kažem, ovakav predlog. Ali, ne vezano za to, opet ponavljam, ovo je predlog. 
Izneseno je mnogo toga što je vrijedno da se sasluša, uloženi su brojni amandmani, o svemu 
ovome ćemo i detaljnije pričati na sjednici Odbora. Ali, vjerujem da ipak, bez obzira na sve što 
smo čuli mi imamo samo jednu ili najviše dva prigovora na ovaj zakon. To je  teško ubistvo, i  drugi 
je da kažem, ovaj vaš jedan logički osvrt, složiću se, na ono što je napad i ubistvo službenog lica. 
Ostatak zakona, koliko sam razumio,  za  sad je manje - više prihvatljiv. Tačno, kolege iz Fronta 
su deli neke amandmane povodom visine amnestije koju neko dobiti, ali nijesam vidio da neko nije 
saglasan sa amnestijom kao konceptom koji u skladu sa nadležnostima možemo i trebamo da 
damo. Neko je  dobro rekao da medalja ima dvije strane, čini mi se kolega Bulajić, da trebamo 
razumjeti apsolutno porodice kojima je neko od njihovih članova bio pasivni subjekt u radnji 
izvršenja krivičnog djelo - ubistvo ili nekog drugog, ali moramo razumjeti i one druge, porodice 



onih koji se nalaze u Upravi za izvršenje krivičnih sankcija i oni koji se nalaze u Upravi za izvršenje 
krivičnih sankcija. Rekao sam da tamo ima 1.084 lica, a da se u javnosti licitira sa uglavnom dva, 
tri ili pet. Ima  tamo ljudi koji  se nalaze i za neka, da kažem krivična djela, a pogotovu u 
saobraćaju koji prosto ne postoji vinost na njihovoj strani, ne postoji umišljaj, ne postoji bilo šta, to 
su normalni ljudi, kao svi mi  što smo, i kao svima nama što se može desiti i koji se nalaze u 
jednom ambijentu koji je, da kažem, za njih potpuno neprirodan. U jednom ambijentu koji ih 
onemogućava da po izlasku iz zatvora ponovo nastave sa vršenjem i obavljanjem svoje funkcije i 
svoje profesije, onemogućava im dalju resocijalizaciju. Ali, to je sve priča o određenim 
alternativnim sankcijama za koje ja vjerujem da polako moramo ih sve više uvoditi u naš sistm.  
 Još jedna teza je bila, a to je da smo u nekom periodu imali prečesto amnestiju. I ja bih se i 
mogao složiti s tim kad bi bilo akumuliranje amnestije, zato što smo, recimo 2013.do 2020. imali 
slučaj da je neko, recimo  bio osuđen pravosnažno na krivičnom djelo, da je bio  u zatvoru tri ili 
četiri godine, pet i da zbog toga što mi toliko dugo nijesmo donosili amnestiju nije, ajde da kažem, 
zakačio i nije bio amnestiran po tom osnovu, a da će neko ko se sad nalazi na izvršenju krivičnih 
sankcija, ko sad ima krivičnu presudu, neko ko je imao 2012. neko ko je imao 2007. to dobiti. 
Mislim da je to još jedan od elemenata različitosti u postupanju prema licima koja čine ista krivična 
djela. Dakle, neko ko je imao pravosnažnu presudu 2012. je amnestiran, neko ko je tu 
pravosnažnu presudu dobio nakon jula  2013. izašao je do današnjeg dana, nije amnestiran. Tako 
da taj argument da smo je nekad prečesto donosili, pa sad treba rjeđe da je donosimo, mislim da 
se ne možemo složiti sa njim sve dok ne postoji kumulacija amnestiranja. Tako da god je to 
jednom, a ona pređašnja se ne važe, mislim da čak imamo i obavezu češćeg donošenja da bismo 
ravnopravno postupali prema svim licima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:46:03) 
 
 Hvala, kolega Nikoliću. 
 Dao sam malo duže pravo da iskomentarišete sve govornike, i ja ću, naravno, sada dati 
riječ i kolegama čija ste izlaganja Vi komentarisali. Pritom bih vas zamolio da vodimo računa o 
racionalnosti, a onda ću ja dati prvi primjer tome.  
 Znači, i ova Vaša riječ, odnosno komentar naših izlaganja mi daje, čini mi se, za pravo da 
mogu konstatovati da ćemo sa ovom diskusijom popraviti dodatno zakon. I ja to zaista podržavam 
i mislim da je to dobar pristup. Jedna stvar, nijesam ja bio uopšte protiv one priče o izuzetku iz 
amnestije lica koja su napala osobe koje vrše službenu dužnost.  
 Da Vas podsjetim, bio sam  ministar unutrašnjih poslova, i te  kako mislim da pripadnici 
Uprave policije rade jedan užasno težak, odgovoran posao i da zaista treba još oštrije  
sankcionisati napade na njih. Ali, sam namjerno pročitao što se sve podrazumijeva pod dijelom  
teška ubistva. Čini mi se da niko od nas ne može biti ravnodušan pri tome, i ne može biti protiv 
predloga da i to  stoji i u izuzecima za koje ne važi amnestija. Ali, svakako, evo molio bih  i ostale 
kolege da vode računa o tome da budemo racionalni, i da, evo na početak, nadam se da neću 
loše prognozirati, mislim da je ovo dan kada smo obilježili uglavnom, zaista raspravu o 
predmetnom zakonu, što zaista ocjenjujem dobrim i poslije nekog vremena jeste za pohvalu. 
 Onda prvo da dam riječ poslaniku Bulajiću. 
 Izvolite.  
  
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (20.05.20 12:48:02) 
 
 Zahvaljuje, gospodine predsjedniče. 
 Dakle, gospodine Nikoliću, amnestija kao humani čin vrlo je diskutabilna. Ne može se to 
prihvatiti, hajde da kažem nekakvim žargonom, na prvu loptu.  
 Jeste, govorio sam o medalji sa dva lica. Šta ćemo sa žrtvom? Šta ćemo sa porodicom 
žrtve? Kao čovjek, kao otac, kao sin, kao potpredsjednik partije koja ima za vrhunski politički cilj 
slobodu, ja ne mogu biti a priori protiv toga. Ali, takođe, imajući u vidu onu drugu strnu medalje, 



onu tamniju, ja ne mogu a priori ni za. Šta ćemo sa žrtvom? I opet vam kažem, znači, ne možemo 
nikako podržati zakon ako se ne izuzmu teška ubistva. Naši amandmani, gospodine Nikoliću: 
 1. amandman - Član 1 mijenja se i glasi: stavovi 2 i 3 se brišu. Dakle, "stavovi" ne članovi.  
 2. amandman - Takođe, u članu 3, stav 1posle tačke 9 dodaje se nova "tačka", ne član. 
Dakle, tačka se dodaje.  
 3. amandman. Ista stvar, u članu 3 stav 1, poslije tačke 8 dodaje se opet nova tačka. Dakle, 
nema zbora o članovima nego se dodaju.  
 Dakle, samo da napomenem, amandmani naši su potpuno kompatibilni, a vi ste rekli - neki 
amandmani. Nijesu to - neki amandmani, nego vrlo jasno i precizno formulisani, vjerujte mi. Ali, 
dobro ide na Odbor, pa pričaćemo i tamo.  
 Treće, oko Milana Kneževića.  
 Ja nijesam Podgoričanin, ali znam da hotel "Premijer" gleda na  prostor ispred Hrama, i kao 
vojnik to znam, kao oficir. Znam odakle se može gađati, vjerujte mi. Žao mi je, ali ta vaša priča mi 
liči na neko relativizovanje veoma ozbiljne i opasne situacije u kojoj je predsjednik jedne 
parlamentarne stranke, član predsjedništva najjače opozicione grupacije, najmlađi među nama, 
izložen jednoj vrlo, vrlo neugodnoj situaciji. Nadam se da tu nema dileme. Je li tako? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:51:00) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Bulajiću. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (20.05.20 12:51:06) 
 
 Samo još jedno. To upozorenje nije nama došlo s nebesa, to je došlo iz diplomatskog 
predstavništva jedne veoma ozbiljne zemlje. I to je poziv, ovo što sam pročitao,oficijelnim 
organima Crne Gore da uspostave kontakt sa oficijelnim organima te zemlje, i da se napravi 
nekakav dogovor, razgovor oko razmjene informacija da se ta situacija razriješi. To je to. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:51:31) 
 
 Hvala.  
 Prije svega,  
 Naravno, nemam nikakvu namjeru da štitim poslanika Nikolića, on to odlično radi, ali 
svakako da sam osjetio da on želi da relativizuje ovu  priču ja bih reagovao. Ovdje nema nikakve 
želje za relativizacijom priče. Zaista, mislim da je stvarno svima nama stalo da od ovog ne bude 
ništa, da bude nekad tako nekako izmještena fejk njuz, ali želim samo da vam kažem nadležni 
organi tako treba da budu vrlo odgovorni u ispitivanju svih ovih navoda i da se na tome završi. 
 Izvolite, poslanik Nikolić. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (20.05.20 12:52:23) 
 
 Predsjedniče, s obzirom na to  da je vrlo važna tema, još jednom da napomenem i da 
ponovim zbog čega sam to pomenuo. Dakle, nadam se da ta nedorečenost, da tako kažem, 
budući da taj hotel gleda na zgradu, a da je iza zgrade još po dosta hram  upućuje na ono u šta se 
ja nadam, i želim da budem tako, a to je da je ovdje riječ o jednoj netačnoj informaciji.I ja se 
nadam da se svi nadamo u ovoj sali i da smo svi sigurni da je riječ o netačnoj informaciji. Ne zbog 
političkog nekog nadgornjavanja i želje da se poentira daleko od toga, već prije svega zbog našeg 
kolege gospodina Kneževića. To je sve.  
 Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:53:03) 
 
 Hvala.  
 Ja mislim da je izvjesno dobra namjera svih koji ovdje razgovaramo o tome. 
 Proceduralno traži riječ poslanik Bulatović. 
 Izvolite da čujemo šta je procedura. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (20.05.20 12:53:17) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, pošto se Vi dali sebi za pravo, mislim da nije u skladu 
sa Poslovnikom, da zaključite oko jedne stvari koja je za nas veoma važna.  
 Ja, Nebojša Medojević i Andrija Mandić smo se obratili predsjedniku Vlade da se ovo ispita 
i dobili smo odgovor koji je potpuno na tragu ovoga što je gospodin Nikolić rekao. On ocjenjuje 
unaprijed zadatak nadležnim organima da je to pokušaj da se diskvalifikuju državni organi. I ovdje 
se brani DPS i državni organi.  
 Prosto je meni neshvatljivo i veoma neodgovorno, da se ovdje bilo koji poslanik bavi 
geometrijom, prostorom, urbanizmom gdje se šta nalazi, ovdje je suština da postoji mogućnost da 
se izvrši atentat. Ako ta informacija sadrži to, to ne znači da se on ne može desiti na nekom 
drugom mjestu jer namjera postoji. 
 Gospodine Nikoliću, Vi ste mlad čovjek i to što ste rekli sada, evo da vam kažem 
najiskrenije ne bih izgovorio na Vašem mjestu da Vi kažete  tamo ne može, ja sam očekivao od 
Vas da kažete da je situacija ozbiljna, da treba nadležni organi da to analiziraju. U tekstu koji je 
pročitao gospodin Strahinja Bulajić, nijeste se osvrnuli, ima pitanje izvjesnog Golubovića, mi to 
nijesmo problematizovali, mi tražimo da vidimo ko je taj izvjesni Golubović, makar to da dobijemo 
kao informaciju. Recite - tražimo od nadležnih organa da se ispita. Gospodin predsjednik 
Skupštine je rekao da će to možda biti lažna vijest, zato sam i reagovao, volio bih da bude lažna 
vijest. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:55:03) 
 
 Nijeste uopšte imali potrebu, jer ja sam rekao da se nadam da će to biti, iz najbolje želje, 
kao što je i diskutovao poslanik Nikolić, jer mi zaista svi iskreno želimo da od toga niti bude išta i 
da je zasnovano na potpuno netačnoj priči. Ali, naravno treba sve provjeriti.  
 Sada ima riječ poslanica Draginja Vuksanović-Stanković, a onda poslanica Pavićević, pa 
poslanik Radonjić, i time smo završili ovu priču idemo na diskusiju.  
 Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ  (20.05.20 12:55:31) 
 
 Uvaženi kolega Nikoliću, Vi ste pokušali da u odgovoru na moju diskusiju  odbranite ono što 
je u ovom momentu neodbranjivo, a to je predloženi Zakon o amnestiji, mimo onih amandmana 
koje je SDP pozdravio. 
 Govorili ste o tome da nije cilj krivičnog prava kazna već prevencija. Ja sam govorila o 
kazni i prevenciji kao elementima mješovite teorije na kojima počiva nauka krivičnog prava u ovom 
dijelu ostvarivanje svrhe kažnjavanja. Ali, ne možemo ovdje govoriti o prevenciji. Zašto? Zato što 
se radi o već osuđenim licima za učinjeno krivično djelo. Znamo da se prevencija odnosi prije 
izvršenja krivičnog djela ili da se  na osuđene utiče da ubuduće ne čine. Što mislite da među 
ovima koji će biti pod amnestijom ne postoje povratnici? Nijesam sigurna, kolega Nikoliću. 5% 
povratnika je ogroman broj. Ali, to je nedopustivo. I kako vi onda ostvarujete ovu prevenciju o kojoj  
pričate u odnosu na te slučajeve povratnike učinjenih krivičnih djela? Ja sam jasno govorila o 
teorijama krivičnog prava, vi govorite o prevenciji koja je ovdje, kada je u pitanju Zakon o 
amnestiji, apsolutno neprihvatljiva.  



 Kažete da je cilj da se zaštiti društvena zajednica, ja vas pitam, sa ovakvom politikom 
kažnjavanja, da li smo mi zaštićeni? Ako malo, malo se dižu kola u vazduh, spaljuju se vozila, 
usred bijela dana se likvidiraju pripadnici organizovanih kriminalnih grupa, stradaju nevini pored 
stolova, vi mi recite da li se i ovim postiže, ovo što vi kažete,  zaštita društvene zajednice. Mi 
mislimo ne.  
 Odlično ja znam, kao profesor prava, da sudska praksa nije izvor prava u našem pravu, 
jeste supsidijarno, ja to odlično znam, ali sam ja navodila slučajeve određene. I ovo kada sam 
rekla pojedinačne slučajeve, i aludirajući, bez želje da pominjem, jer nije ukusno da pominjem ime 
i porodice, pogotovo ovaj posljednji događaj što se zbio oko saobraćajne nezgode i žrtve u toj 
saobraćajnoj nesreći, i te porodice,  i kako se ta porodica danas osjeća dok mi raspravljamo ovdje 
o ovom zakonu.  
 Naravno da nijesam mislila da treba pravdu primijeniti na jedan slučaj ne na ostale  nego 
baš da pravda treba da bude jednako dostupna svima i da svako odgovara za ono što je učinio, a 
ne da neko odgovara, neko da pola odgovara, a da neko uopšte ne odgovara.  
 Uvaženi kolega Nikoliću, ne samo vi, počev od mene,  ja i svi mi stavimo se danas u ulogu 
porodica koje imaju žrtve, a gdje učinioci krivičnih djela odgovaraju na način da su kažnjeni 
kaznama ispod zakonskog minimuma. Sa ovom amnestijom ta kazna će biti još više smanjena. Ne 
daj bože, pitam vas, kako bismo se mi ovdje osjećali da je u pitanju član naše porodice? Ono što 
je jako važno samo još ovo da kažem. Ako imamo krivično pravo, ako imamo ZKP i KZ i imamo 
olakšavajuće okolnosti koje se moraju uzeti prilikom izricanja kazne, otežavajuće okolnosti, znamo 
što sve mora da se uzme u obzir, zašto se onda izriču kazne ispod zakonskog minimuma, čemu 
nam onda zakoni?  Onda  idemo  ka tome da porodice uzmu stvar u svoje ruke da rješavaju 
pravdu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 12:59:21) 
 
 Hvala. 
 Poslanica Pavićević, izvolite. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (20.05.20 12:59:34) 
 
     Ovo djelo koje je sporno - teško ubistvo za koje vjerujem da ćete usvojiti amandman. Bilo je 
izuzeto od amnestije 2010.godine i 2013.godine. Šta se to promijenilo u odnosu na 2010.godinu i 
2013.godinu, što se to danas promijenilo? Zašto je danas uvršteno i to djelo u amnestiju ovim 
Predlogom zakona. Zašto ta blagonaklonost i neka empatija koju sam negdje u naznakama 
osjetila u vašem izlaganju prema teškim ubicama? Otkud to? Zašto baš tako? Ukoliko ta kategorija 
nije sami cilj ovog predloga zakona, vi će te usvojiti ovaj amandman, koji neće u krajnjem ništa 
mnogo promijeniti tako u zakonu.  
 Još nešto, amnestije su bile 2004. nabrojala sam ovdje, 2004, 2005, 2006. znači tri godine 
zaredom, pa 2008, pa 2010. Znaju li vam  u institucijama Evropske unije koliko su učestale bile 
amnestije ovdje u Crnoj Gori, da li su upoznati sa ovim podacima?  Ja ne vjerujem da su upoznati. 
Kazala sam vam kakva je praksa evropskog zakonodavstva i kako se tamo primjenjuje ovaj  
institut, dakle  jedanput u 10 godina, uoči nekih važnih događaja, obilježavanja nekih važnijih 
datuma za državu.  A ovdje je to nešto sasvim drugo. Ne vjerujem da bi oni, što bi se reklo u 
narodu, aminovali ovoliki broj amnestija. I naravno da  u ovom periodu 2004, 2005, 2006, 
2008.godina ima slučajeva, a ja sam rekla u izlaganju da neću pominjati o kome se radi,to želim 
da izbjegnem, ali je bilo. Dakle, znam da je bilo jer kako je moguće izbjeći to u tom periodu. Nije 
se izbjeglo, da je počinilac teškog ubistva, znači nakon kazne umanji 25%. Znači, nakon jedne 
trećine izrečene kazne, jer tu se dodaje i za dobro vladanje, za uslovni otpust, našao se na 
slobodu nakon jedne trećine izrečene kazne. Naravno, ponovio je krivično djelo ili bio saučesnik u 
sličnom. Neću ni sada pomenuti o kome se radi, zaista to ne želim. Samo radi pojašnjenja. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:02:17) 
 
 Goran Radonjić. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (20.05.20 13:02:24) 
 
 Zahvaljujem.  
 Htio sam da naglasim u uvodnoj riječi značaj predloga koji sam s kolegom Danilovićem 
dao, dakle da se amnestiraju svi koji su osuđeni i da se oslobode gonjenja oni protiv kojih je 
pokrenut nekakav postupak u vezi s kršenjem zdravstvenih mjera. Naravno, samo pitanje 
amnestije ima mnoge implikacije, postavljaju se, ako hoćemo, i filozofska pitanja. Načelno, teško 
je nešto prigovoriti tom stavu da svako treba da odgovara za ono što radi. Da li je to tako u našem 
društvu? Da li u našem društvu svako odgovara za ono što radi? Da li onaj koji je u vlasti, da li 
onaj koji je pod zaštitom vlasti odgovara za ono što radi? Da li ako je snimljen kako uzima koverat 
odgovara za ono što radi? Da li ako kaže da je novcem, na neki drugi način djelovao na izbornu 
volju, štampanjem lažnih ličnih karata, čuli smo i to prije neki dan, da li neko odgovara zbog toga? 
Formiranje vlasti na izborima osnova je svih drugih vlasti. Neobična mi je ta bolećivost i 
razumijevanje prema osuđenim kriminalcima.  
 S druge strane, u istim ovim klupama imamo ovih dana užasnu netrpeljivost, ponekad i 
teške neistine i uvrede. Mislim da bi odavde trebalo da se prikazuje suprotna slika, razumijevanje, 
tolerancija i prema osuđenim kriminalcima, zašto ne, s ciljem koji ima opštu društvenu funkciju da 
nam svima bude bolje. Kazna je jednim dijelom i zato da se čovjek popravi, da bude ponovo u 
društvu, da bude uvažen i  koristan njegov član. Prije svega, odavde moramo da pošaljemo glavnu 
ideju da mi treba da živimo zajedno, da uvažavamo jedni druge, da ne proganjamo mladiće i 
djevojke zato što su bili na klupi, a s druge strane, neko ko čini najteža krivična djela nije 
progonjen nego je uvažen, pa mu se čak i prezumpcija nevinosti naglašava. Dakle, naveo sam i 
važno je, zakon donesen u Britaniji u vrijeme najveće epidemije, 26. marta, oni su mogli da se 
sastanu, mogli da zakonom i propisom odrede, kao što je i normalno u staroj demokratskoj državi, 
kako treba da se ponaša. Da naglasim još jednu stvar. Može da bude kažnjen, važno je i ovo, 
sankcionisan znači ozakonjen, kada se ovdje traži da neko bude sankcionisan misli se valjda da 
bude kažnjen i gonjen, a ne ozakonjen kada nešto loše uradi, dakle može neko da ga kazni, a ne 
mora. Naprotiv, može da ga uputi da krši, može, ovdje čak kaže, da ga povede kući. Dakle, postoji 
mnogo nijansi, pa tek onda da se sprovodi represija, a novčana kaznao je maksimalna u Britaniji  
30 funti ako plati u roku od 14 dana. Uporedite tu mogućnost da u Americi, ili Britaniji ili u Evropi 
neko hapsi nekog biskupa, nadbiskupa, sveštenika zato što vrši službu. To je prosto nezamislivo.  
 U tom smislu imamo i poziv od Evropske komisije, imamo Stejt Dipartmenta da se vratimo 
odbrani osnovnih sloboda. One se ne smiju shvatiti kao pravno nijansiranje nego kao ključni 
temelj. Zato i postojimo da bismo bili slobodni ljudi, slobodno društvo. Da kažemo odavde da 
imamo razumijevanje i da smo spremni na dijalog jedino ako ne gonimo ljude zato što ne krše 
ništa nego samo prilično proizvoljne mjere nekog Nacionalnog koordinacionog tijela. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:06:03) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći prijavljeni diskutant je Halil Duković. 
 
 
 HALIL DUKOVIĆ (20.05.20 13:06:51) 
 
      Komitet Savjeta Evrope za sprečavanje mučenja i nečovječnog i ponižavajućeg postupanja ili 
kažnjavanja, odnosno poznat kao CPT od 20. marta 2020. godine, u suštini predstavlja još jedan 
vid borbe protiv  virusa korona, vid borbe protiv virusa  korona u zatvorskom sistemu. Borba protiv 
virusa korona  koji je u svijetu uradio ono što do sada nikome nije pošlo za rukom, zatvorio cijeli 



svijet u jedan veliki karantin, zatvorio sve granice, obustavio sve saobraćaje. To, moram 
napomenuti, u novijoj istoriji nije pošlo za rukom ni ratnim sukobima, ni elementarnim 
nepogodama, ni velikim nesrećama. Sama činjenica da se radi o virusu, o jednom 
najednostavnijem mikroorganizmu, a da mi danas u svijetu nemamo još uvijek adekvatan odgovor, 
odnosno lijek na njega zabrinjava. Jer, jedini i pravi lijek danas za virus je vakcina, ali za njenu 
proizvodnju treba vremena. Ta vakcina mora da ispuni određene uslove da bude efikasna, da 
bude sigurna i, naravno, da bude jeftina, odnosno dostupna svim građanima. Naravno, treba još 
pomenuti da se ne može ni vakcina proizvesti protiv svakog virusa. Postoje virusi za koje medicina 
još uvijek nije uspjela da pronađe vakcinu kakav je virus HIV-a, odnosno side koji već više 
decenija cijelo čovječanstvo, pored velikih ulaganja i sve tehnike kojom raspolaže još uvijek nije 
stvorio vakcinu protiv HIV-a. Izgleda, ono staro pravilo da je ono  što je jednostavno napravljeno i 
najbolje,  ogleda se u virusima koji su najednostavnije, najprostije građe, a danas najviše muče 
cijelo čovječanstvo.  
 Mislim da je svima sada jasno da i mi kao građani moramo određene navike polako i 
mijenjati. Pojava pandemije virusa korona naučila nas je da moramo i sami doprinijeti da se 
izborimo s ovom pošašću za koju još uvijek nemamo lijeka i ne znamo puno informacija o ovom 
virusu. To nam je neka preporuka da u budućnosti neke naše navike moramo mijenjati sve do 
onog trenutka dok se  nađe efikasan lijek. Moramo biti svjesni i jedne druge činjenice da niko ne 
može sa sigurnošću garantovati da u nekoj bližoj ili daljoj budućnosti neće poharati, odnosno 
posjetiti neki novi virus. Podsjetićemo se da je ne tako davno bio virus ptičijeg gripa, poslije njega 
je došao virus svinjskog gripa, pa sada virus korona, i ko zna šta nas može u budućnosti očekivati. 
Ali, zaista, ono što je ovaj virus korona uradio jeste da nas je pripremio da svi znamo adekvatan, 
brz i kvalitetan odgovor od ovih pošasti koje treba u nekoj budućnosti ponovo očekivati.  
 Ova pandemija nam je pokazala da je Crna Gora izgradila institucije. Jer, podsjetiću, vrlo 
mali broj je možda građana u Crnoj Gori znalo šta radi Institut za javno zdravlje, ali kada je bilo 
potrebe taj institut je izašao sa svojim preporukama i stavio se na čelo borbe za zaštitu zdravlja 
stanovništva. Danas s ove perspektive možemo slobodno reći da je dobro odradio svoj posao i 
pohvale za takav rad, a te pohvale stižu ne samo od nas nego stižu i iz međunarodnih relevantnih 
adresa da su posao odradili na najbolji mogući način.  
 Nijesu oni uveli ništa spektakularno. Sve te mjere koje su oni uveli su mjere koje su maltene 
manje više uvedene u cijelom svijetu, ali suština uspjeha je termin, odnosno vrijeme uvođenja tih 
mjera. Tačno planiranje uvođenja tih mjera spriječilo je širenje virusa u Crnoj Gori. Najveća 
zahvalnost pripada, prije svega njima, a zatim i građanima koji su disciplinovano odradili sve. 
Takođe, zasluge pripadaju i Vladi što je u određenom trenutku prepoznala struku i dala joj da vodi 
cijeli proces, a ona se više fokusirala na nabavku onog što je i razvijenim zemljama svijeta 
nedostajalo, a to je medicinski materijal. Svjesni smo da su medicinski materijali bili u manjku i u 
mnogo razvijenim i ekonomski jačim državama. Posebna je priča o respiratorima koje smo 
uspješno nabavili i, Bogu hvala, nijesu nam trebali i, da Bog da, nikad nam ne trebali. 
        Takođe, podsjetiću vas da smo svi gledali i rafove u velikim evropskim metropolama, 
poluprazne ili prazne, to se kod nas isto u Crnoj Gori, iako su sve granice bile zatvorene nije 
desilo, nije se desila ni nestašica lijekova i zaista jednom dobrom sinergijom, jednim dobrim 
koordinisanjem svih aktivnosti Crna Gora je zaista postigla veliki rezultat na ovom polju.  
 Ono što hoću još da kažem jeste da se ta socijalna distanca u zatvorskom sistemu zaista 
teško može održati. Zbog toga su i ove preporuke od CPT-ija koje idu u prilog da se smanji broj 
zatvorenih lica kako bi se i smanjio broj onih uposlenih lica koji moraju biti prisutni zbog 
bezbijednosti svih u zatvorskom sistemu. Zaista, mislim da je sa predlogom koji je ovdje danas 
pred nama nađen možda i najbolji, ako postoji, najbolji sistem da se ipak smanji broj onih koji su 
zatvoreni i pritvoreni, ali da se ipak ne ugroze sve one mjere koje se donose u cilju kažnjavanja, 
odnosno sprečavanja činjenja krivičnih djela. 
  Zaista, činjenica da se oni koji se nalaze na izdržavanju kazne oslobađaju od 15%, oni koji 
treba da idu na izdržavanje kazne 10%, a oni koji su povratnici 5%, možda je i najbolja mjera u 
ovom slučaju. Treba posebno istaći i da oni koji su osuđeni na tri do šest mjeseci prevode se u 
uslovnu kaznu, odnosno u kućni pritvor jer mislim da je i bolje tako, jer sam boravak u zatvorskom 
sistemu za svakog građanina može da bude jako neprijatan, jer u tom trenutku on se obilježava 
kao kriminalac, odvojen je od porodice, može izgubiti i posao ili se teže zapošljava. Normalno je 



da će svako teže primiti nekog ko je bio u zatvoru, a plus i sama sredina u zatvorskom sistemu 
može negativno uticati na svakog koji se tamo desi.  
 Na kraju, želio bih samo da kažem da je problem zatvorenih lica i globalni problem. Prema 
podacima Međunarodnog centra za zatvorenike i studije iz februara 2016.godine preko 10 350 
000 ljudi je zatvoreno na globalnom nivou. Najviše ih je u Sjedinjenim Američkim Državama 2,2 
miliona, zatim u Kini 1,65 miliona, a zatim sleduje Ruska Federacija i Brazil sa preko 600 000 
zatvorenika.  
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:14:25) 
 
 Hvala.  
 Dajem riječ Andriji Popoviću, poslije njega Milun Zogović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (20.05.20 13:14:51) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore i crnogorske dijaspore, 
  Prijedlog Zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela propisana zakonima Crne Gore 
i lica osuđenih stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori. Da podsjetim da je 
Prijedlog zakona o amnestiji u decembru 2017.godine podnijelo oko 17 000 građana i građanki 
Crne Gore, a prohodnost u skupštinsku proceduru smo omogućili tada potpisima nas deset 
poslanika svih članica vladajuće koalicije. Liberalna partija već duže vrijeme traži da se Prijedlog 
zakona konačno uvrsti u dnevni red Skupštine, i nakon dugog usaglašavanja, istina inovirani 
zakon je na dnevnom redu, potpisan od nas sedam poslanika vladajuće koalicije.  
 Amnestija je zakoniti akt kojim se osuđenim licima daju određene beneficije i on mora da se 
odnosi na sva lica, osim lica koja su osuđena na najteža krivična djela i koja po, mišljenju 
predlagača, ne treba da dobiju amnestiju kao akt milosti. Eventualna amnestija će sigurno 
pozitivno uticati na osuđenike i njihove familije jer im skraćenje zatvorskih kazni ili automatski 
izlazak na slobodu daju mogućnost da slobodno nastave svoje živote. Sa druge strane, usvajanje 
amnestije i smanjivanje zatvorskih kazni osuđenicima za teška krivična djela bi nanijelo još veću 
bol porodicama žrtava i njima bliskim osobama. Kao što svako ima pravo na slobodu tako niko 
nema pravo da drugome ugrozi ili oduzme život.  
 Veliki problem Crne Gore je što kod nas ne postoji institut oprosta kazne, kao u većini 
demokratskih država, da poslije 2/3 odležane zatvorske kazne primjerni zatvorenici imaju pravo na 
izlazak na slobodu. Evropski je standard da se jedan dio kazne oprosti onima koji su se dobro 
vladali. Kako pandemija zaraze corona virusom predstavlja vanredni izazov i za zatvorski sistem, 
pored zdravstvenog sistema, s obzirom na to da je riječ o zatvorenom sistemu gdje boravi veliki 
broj službenika i lica lišenih slobode, a da kažem da u Upravi za izršenje krivičnih sankcija, kao što 
smo i čuli,  trenutno se nalazi oko 1.100 lica lišenih slobode i o njima brine oko 500 službenika.  
 Polazeći od izjave o principima vezanim za tretman lica lišenih slobode u kontekstu 
pandemije corona virusa, Komitet Savjeta Evrope za sprečavanje mučenja i nečovječnog ili 
ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja je u martu ove godne uputio svim državama članicama 
Savjeta Evrope zahtjev sa posebnim osvrtom na tačku 5 kojom se proklamuje princip da, pošto 
bliski kontakti postiču širenje virusa, svi nadležni organi treba da ulože koncentrisane napore kako 
bi se pribjeglo alternativama lišenju slobode. Takav pristup je imperativan, posebno u situacijama 
pretrpanosti kapaciteta. Nadalje, preporučuje se organima vlasti da više koriste alternative 
pritvoru, preinačenje kazni i raniji otpust.  
 Važno je istaći da se Vlada Crne Gore pozitivno  izjasnila o Prijedlogu zakona o amnestiji. 
Mi crnogorski liberali kao jedan od predlagača zakona vjerujemo da će se Zakon o amnestiji kao 
akti milosti, a svjetske države ga donose povodom najvećih državnih praznika, usvojiti povodom 
21. maja dana nezavisnosti Crne Gore.  
 Ujedno i koristim priliku da svim građankama i građanima Crne Gore čestitam naš veliki 
sveti praznik, sjutrašnji dan nezavisnosti Crne Gore. Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:20:10) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Andriji Popoviću.  
 Za komentar se javio poslanik Slaven Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (20.05.20 13:20:21) 
 
 Hvala. 
 Poslaniče Popoviću, Vi ste primijetili da mi volimo da Vama komentarišemo izlaganje, jer 
Vas, kako Vi to volite da kažete, obožavamo, pa mene zanima, jer Vi, kao čovjek koji je bez dlake 
na jeziku, niste rekli  da li ćete prihvatiti ove amandmane naše sa gospođom Pavićević, a i sličan 
je SD-a, da se ovo ne odnosi na ljude koji su izvršili najteže zločine. To je jedno. Kako ste baš Vi u 
pitanju moram i još nečim da Vas zainteresujem, onim što je pročitao kolega Bulajić. Pošto Vi, 
kako rekoste, obožavate Milana Kneževića, a jutros se pročitala službena depeša u kojoj se kaže 
da je izvjesni Golubović iz Crne Gore, a Vi i ja pretpostavljamo o kome se radi, je li tako, pošao sa 
pasošem države Crne Gore, suverene, nezavisne, jedine majke, vječne i tako dalje, i ponio ga 
albanskom teroristi na Kosovu, 400 000 evra u kovertu, da liši života jednog poslanka ove 
Skupštine, da li  mislite, kao čovjek koji se borio za ovu državu, da je moguće da taj Golubović, 
kao siva eminencija službe Državne bezbjednosti ovdje, može  da nabavi falš dokument iz MUP-
a? Šta mislite kakav? I ima li odakle on da iz crnih fondova izvuče 400 hiljada? Mislite li  da je to 
moguće u ovoj državi? Da li mislite da Milan Knežević i svi mi iz Demokratskog fronta treba da 
prepustimo institucijama sistema ove države u kojoj radi taj gospodin i ta osoba koja mu je izdala 
taj pasoš, i svi ti koji su omogućili da se zaradi tih 400 000 eura? Da li mislite da mi njima treba da 
vjerujemo i da od njih očekujemo pravdu, i mi i vi? I šta ako se, ne daj bože, desi da se ovaj plan 
ostvari? Mi se iskreno nadamo da smo ga na ovaj način raskrinkali i da smo zaustavili ovu akciju, 
jer samo bi idiot nastavio ovu akciju kad je potpuno razotkrivena, ali nikad ne znate. Ima idiota 
dovoljno koji su spremni da ovo urade za ove pare.  
 Da li Vi kao Andrija Popović, čovjek koji obožava Milana Kneževića, koji obožava Crnu 
Goru, mislite da je u Crnoj Gori moguće da jedan čovjek iz bezbjednosnih službi preduzme ovakvu 
akciju i da li smatrate da postoji mogućnost da u Crnoj Gori institucije sistema koje proizvode 
ovakve stvari  zaštite nekog protiv koga su iste te institucije? 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (20.05.20 13:23:28) 
 
 Pa evo, što se tiče samih amandmana ja ne znam, bezbroj amandmana je ovdje upućeno. 
Ima taj amandman, evo ga imam ispred sebe, Demokratskog fronta - "Oslobađaju se od izvršenja 
40% izrečene kazne zatvora lica koja su na dan stupanja na snagu ovog zakona pravosnažno 
osuđena ... ". Dakle, ja podržavam taj pristup i prihvatanje u principu ovog prijedloga zakona od 
strane Demokratskog fronta. Naravno, Demokratski front traži ovdje smanjenje kazne od 40%, a 
mi u Prijedlogu zakona to tražimo da bude 5, 10, odnosno 15%. I vjerujem da ćemo se mi tu lako 
naći.   
 Da vas podsjetim, 2017. godine u decembru je u skupštinsku proceduru ušao Zakon o 
amnestiji, potpisan od 17 000 državljana Crne Gore koji su tražili da Zakon ne bude 
diskriminatorski  kao što su bili svi prethodni zakoni diskriminatorski. Lično, naravno, vidjećemo 
kako će se razvijati čitava rasprava, kako će se razvijati situacija na Odboru, i ja podržavam  to da 
se zatvorenici za teška osuđeni ubistva  izuzmu od ovog zakona, ali u svakom slučaju, evo čuli ste 
što sam ja rekao.  
 Dalje, ovo što se tiče ove mučne situacije kolege Milana Kneževića, ja sam u jučerašnjem 
izlaganju rekao sve što sam imao da kažem o tome. Vjerujem da je Crna Gora dovoljno moćna da 
zaštiti poslanika Kneževića, sve nas ostale. Atentati se obično ne vrše na poslanike. Ne znam 
zašto bi neko vršio atentat na Andriju Popovića koji je isto poslanik, koji je isto predsjednik jedne 
parlamentarne partije, ali ako ovdje postoje ozbiljne indicije, vi ste ih pokazali, ukazali na to, 



vjerujem da se u svim našim, kako volimo da kažemo nadležnim organima, upalio crveni alarm, da 
smo samim tim sa tom raspravom ovdje mi uspjeli da to zaustavimo i spriječimo. A vjerujem da će 
naši nadležni državni organi to  eventualno bezumlje uspjeti da spriječe. Zahvaljujem. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (20.05.20 13:27:20) 
 
 Danas bismo svi dali jednake napore da preventivno djelujemo i da nivo ozbiljnosti, kada je 
u pitanju informacija koja je stigla iz Ciriha, podignemo na zasluženi nivo. Međutim, kada je kolega 
Strahinja Bulajić u uvodnom izlaganju, potpuno primjereno, upoznao crnogorsku javnost sa 
službenom iniformacijom  konzulata iz Ciriha o pripremi atentata na Milana Kneževića, 
predsjedavajući ovog doma Ivan Brajović je rekao da to nije danas na dnevnom redu.  
 Gospodo iz vlasti, mi odlično znamo da naša bezbjednost, naša sudbina i naši životi za vas 
nisu na dnevnom redu. Nemojte da se bavite relativizacijom ovako ozbiljnih stvari, da procjenjujete 
da li se sa određene pozicije može ili ne može nekome oduzeti život. A budite sigurni da ako se 
Milanu Kneževiću, ne daj Bože, nešto dogodi nama ostaje jedino samoodbrana, princip taliona - 
oko za oko, zub za zub. I znajte da nećemo ići na adrese mizernih egzekutora, nego da ćemo 
zakucati direktno na vrata nalogodavcima. I toliko o tome. Ali, pošto je danas na dnevnom redu 
Zakon o amnestiji, ja, prije svega, želim da istaknem jedan opšteprihvaćen momenat da je Crnoj 
Gori prvo neophodna amnestija od najveće kazne, a to je, poštovani građani, trodecenijska 
vladavina Demokratske partije socijalista. Onaj ko vidljivo više nema snage da upravlja sobom, na 
veliku žalost svih građana Crne Gore, upravlja ovom državom, širi govor mržnje i bavi se ratnim 
huškanjem, kako bi prikrio sve ono što je u tri posljednje decenije oteto i opljačkano od ove države 
i naroda. Istovremeno, vladajuća partija se bavi identitetskom konverzijom, pokušavajući da priču 
o novom identitetu Crne Gore prikrije sve ono što se dešava iza zavjese.  
 Ocjenu o stanju vladavine prava u Crnoj Gori, ne samo slobodni građani, nevladin sektor, 
opozicija, dominantno Demokratski front, svakodnevno daju, a sada su se tome pridružile i 
najrelevantnije svjetske adrese, tako da ste dobili od Fridom Hausa izvještaj da Crna Gora od 
2003. godine nije demokratsko društvo, da je vladavina prava najveći problem ove države jer je 
jedan čovjek gospodar života i smrti. U sebi je koncentrisao i vrhovnog tužioca i vrhovnog sudiju, 
pa ni malo naivno ne djeluje kad on kaže da sudovi ne mogu baš tako da budu nezavisni i da sude 
tako nego po njegovoj direktivi. Isto kao što je na Cetinju, gospodine Gvozdenoviću, izrekao jednu 
vrlo opasnu stvar. On je rekao da ovdje se neko skriva od izvjesnih sudskih kazni, što znači da on 
direktno presuđuje našim liderima i da on komanduje i poltiičkim i vjerskim progonom u Crnoj Gori. 
 A kako i da međunarodne relevantne adrese ne daju ovakvu ocjenu stanja o Crnoj Gori 
kada mi, poštovani građani, imamo Sudski savjet koji je u vd stanju, vrhovnog državnog tužioca 
koji u v.d stanju, a samim tim i tužilački Savjet u v.d stanju. Ustavni sud koji u v.d. stanju. 
Predsjednicu Vrhovnog suda koja je protivustavno izabrana po treći put na tu funkciju i time je 
bukvalno osramoćeno kompletno crnogorsko sudstvo da u njemu ne postoji nijedan kvalitetan 
kadar koji bi mogao da bude predsjednik Vrhovnog suda osim Vesne Medenice. Kada govorimo o 
oslobađanjima i o amnestiji, oslobodite sve one ljude koje ste nevine utamničili, nakon hapšenja 
vladike budimljansko nikšićkog gospodina Joanikija. Imate situaciju u Andrijevici da je policija prvo 
napala odvažne građane i isprskala biber sprejem Ivana Radojevića, Gorana Marsenića, Ljubišu 
Radojevića, a zatim im podmetnula napad na službeno lice i odredila pritvor 30 dana. Prestanite 
sa vjerskim i političkim progonom i ne pokušavajte da manipulišete sa ljudima kao što to činite 
kroz ovaj zakon, pokušavajući da pokazujete humanost i dobru volju, a s druge strane, da satirete 
sve ono što je tradicionalna i prava Crna Gora. Da  nivo političkog progona ide do to mjere na 
evropskom kontinentu trenutno ne postoji nijedna tačka gdje je vidljiviji politički progon nego u 
Crnoj Gori, najbolje potvrđuje Demokratski front. Protiv naših poslanika Andrije Mandića, Milana 
Kneževića i Predraga Bulatovića, poštovani građani, podignute su krivične prijave, čak za 
izgovorenu riječ u Skupštini. Iako znamo da član 86 Ustava Crne Gore garantuje da poslanik ne 
može biti krivično gonjen za verbalni delikt, odnosno za ono što  kaže u Parlamentu, za 
izgovorenu riječ.  
 Na kraju, poštovani građani, svi ste svjedoci jedne najopasnije medijske harange koja se 
ovih dana‚ sprovodi prema Demokratskom frontu, prema našim liderima, a posebno prljave 



udbaške kampanje koju vlast preko svojih kanala i medija sprovodi protiv Andrije Mandića. 
 Poštovani građani,  to je samo potvrda snage Demokratskog fronta i uticaj lidera 
Demokratskog fronta, kako na istoku tako i na zapadu. To je upravo dokaz straha režima od 
Demokratskog fronta, a ja se nadam da će građani Crne Gore dobro razumjeti sve ove podle, 
udbaške napade na Demokratski front, na naše rukovodstvo. I još jednom da vas zamolim 
nemojte da relativizujete ovako opasne napade i najavu skidanja glava nekom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:35:06) 
 
 Radule Novović. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (20.05.20 13:35:10) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 
 Uvažene građanke i građani, drage koleginice i kolege, 
 Kada govorimo o osjetljivim temama kao što je amnestija složićemo se da je najsigurnije da 
se oslonimo na smjernice i preporuke koje dolaze sa najviših evropskih i svjetskih adresa. Prije 
svega, rekao bih moramo imati u vidu preporuke Savjeta Evrope po ovom pitanju. U nedavnom 
saopštenju generalne sekretarke Savjeta Evrope navodi se da zatvorske uprave treba da teže 
traženju alternativa lišavanju slobode, naročito u situacijama prenatrpanosti i sprovedu sve 
moguće mjere da zaštite zatvorenike i zatvorsko osoblje. Poznati britanski nedjeljnik Ekonomist 
nedavno je objavio tekst pod naslovom - Zatvori širom svijeta su u riziku da postanu inkubatori 
COVIDA-19.  Ističe se da su zatvorske ćelije natrpane i u bogatim i u siromašnim zemljama, te da 
će biti nemoguće kontrolisati virus ako se on proširi i u zatvorima.  
 Rekao bih da je ovo tema koja dobro korespondira i sa onim o čemu smo razgovarali 
prethodnih sedmica ovdje u Parlamentu, a to je, dakle, nužnost držanja distance, nužnost 
uvažavanja mjera Nacionalnog koordinacionog tijela, odnosno relevantnih državnih organa, a koje 
se odnose na mjere karantina, zabrane okupljanja, držanje  distanci itd. Naime, htio bih da dam 
jedan pregled u tom smislu kako se to reguliše ovo pitanje u drugim zemljama. Pa od početka 
medicine,  rekao bih, uopšte borbe sa virusima najefikasnije sredstvo bili su karantini i izolacija. 
Poznati su, recimo, karantini iz prošlog vijeka na ovim prostorima u Dubrovniku, Kotoru, Zemunu 
itd. Recimo, u literaturi sretali smo, mi koji se time bavimo, da je Vuk Karadžić uvijek prije nego što 
će ići u Austrougarsku, odnosno u Beč provodio nekoliko dana, odnosno izvjestan period u 
karantitu u Zemunu.  
 Svjedoci smo da je u današnjem vremenu evo borbe sa pošasti koja se naziva COVID-19 
najefikasnije sredstvo karantin, odnosno držanje distance. Kao što smo svjedoci naš sistem je 
ovom izazovu odgovorio veoma kvalitetno i veoma odlučno. I upravo mjere koje se ovih dana  
povlače, najbolji su dokaz prvovremenosti i adekvatnosti tih mjera. Što se tiče zabrane kretanja i 
cjelishodnosti uvođenje ove zabrane, najbolje možda da se poslužimo sa iskustvima nekih drugih 
zemalja, odnosno da uporedimo kako je to regulisano u nekim zemljama Evrope. Tako je, recimo 
,u Austriji od 15. maja, dakle,  od nedavno dozvoljeno okupljanje do deset ljudi, Belgija će 
okupljanja dozvoliti, ako joj to epidemiološka situacija dozvoli, tek u mjesecu avgustu, a slično je i 
sa Njemačkom. Takođe, i zemlje našeg okruženja kao što su Srbija ili Hrvatska i dalje zabranjuju 
masovna javna okupljanja. 
 Nije zgoreg na ovom mjestu da pomenem istraživanje koje je sproveo Institut za virologiju 
Univerziteta u Bonu koji je analizirao dešavanja u gradu Hajsberg i ustanovljeno je da je najveći 
broj stanovnika ovog grada zaražen virusom kroz neposredni kontakt, a samo neznatan broj njih 
kroz dodirivanje površina koje su bile zaražene virusom. Dakle, zaključak stručnjaka sa Instituta za 
virologiju u Bonu jeste da je ključ uspjeha za borbu protiv ove pandemije držanje distance. No 
vratimo se ponovo mjerama sa osvrtom na vjerska okupljanja koja su aktuelna i kod nas.  
 Češka je dozvolila zbog povoljne situacije i vjerska okupljanja do 15 ljudi s tim što se 
svadbe i vjenčanja održavaju, odnosno svadbe i krštenja održavaju uz prisustvo do deset osoba, 
uz poštovanje adekvatnih mjera zaštite. Holandija će dozvoliti ponovo vjerska okupljanja od 1. jula, 



ako to naravno epidimiološka situacija dozvoli, i to do 100 ljudi. Hrvatska je dozvolila vjerska 
okupljanja do 15 ljudi, s tim što je zagrebački biskup u svom pismu preporuke zamolio vjernike da 
u manjim objektima ne bude više od deset ljudi. Njemačka kancelarka se, kao što smo pročitali 
prethodnih dana, zahvalila crkvama i vjerskim organizacijama na poštovanju mjera koje je 
propisala Vlada, a kako oni to kažu slavskih misa neće biti u Njemačkoj do mjeseca septembra. 
Posebno je, naročito za jedan broj naših građana, interesantno kako se ova pitanja rešavaju u 
Rusiji ili u Srbiji. Vidjeli smo da je još krajem marta patrijarh Rusije Kiril zamolio sveštenstvo i 
vjernike da se suzdržavaju posjeta hramovima. Jedan broj sveštenika nije uvažio ovu sugestiju pa 
smo vidjeli da je u Rusiji bio jedan broj hapšenja i kažnjavanja sveštenika, recimo poznat je primjer 
paroha iz mjesta Kubanj koji je zarazio 35 svojih parohijana. U Srbiji je, takođe, patrijarh Irinej 
zamolio vjernike da se ne okupljaju u hramovima, a direktor patrijaršijske kancelarije Stojadin 
Pavlović je rekao da u hramovima ne može biti više od pet ljudi.  
 Dakle, da se vratim na ovu temu, imajući u vidu da se u jedinicima Uprave za izvršenje 
krivičnih sankcija nalazi preko 1.000 lica lišenih slobode i više od 500 zaposlenih službenika koji 
su smješteni u ograničenom prostoru bolje reagovati na vrijeme uvođenjem odgovarajućeg 
zakonskog rešenja nego sačekati i dozvoliti da se situacija potrgne kontroli. 
Dozvolite mi, potpredsjedniče, još samo 30-ak sekundi, s obzirom  na toda Crna Gora sjutra slavi 
veliki praznik Dan nezavisnosti, koristim priliku da uputim tim povodom čestitku svim našim 
građanima, ali da vas sve zajedno informišem i na još jedan detalj, a to je da se  sjutra obilježava 
još jedan datum, a to je svjetski dan kulturne raznolikosti za dijalog i razvoj. Cilj ovog obilježavanja 
ovog praznika jeste da se podstiče veća solidarnost, svijest o jedinstvu čovjeka i razvijanja 
međukulturne razmjene. Ima simbolike u ovoj podudarnosti između ova dva praznika.  
 Referendumska pobjeda iz 2006. godine počiva na istim principima, dakle različite 
nacionalne i vjerske zajednice ujedinile su se u zajedničkoj viziji slobodne Crne Gore kao 
multietničke države. Shvatili smo da, na kraju krajeva, svi mi pripadamo istom domu i jednoj 
porodici u kojoj su razlike bogatstvo a ne slabosti. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:42:20) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ Marti Šćepanović. Može. Poslanica Savković. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (20.05.20 13:42:33) 
 
       Ja sam se javila za komentar. 
          Poštovani predsjedavajući, kolege i poštovani građani, 
      Gospodine Novoviću, sigurna sam  100% da Evropska unija ne bi prihvatila izuzeće optuženih 
za teško ubistvo iz ovoga predloga zakona. 31. maja 2000. godine visoki policijski funcioner Goran 
Žugić je ubijen. 27. maja 2004. ubijen je Duško Jovanović, urednik Dana, 30. avgusta 2005. 
godine načelnik Uprave za opšti kriminalitet u MUP-u Crne Gore Slavoljub Šćekić je ubijen. Čija 
majka nije zakukala zbog planiranog ubistva svog djeteta, ne može razumjeti majke koje su 
zakukale što su im djeca ubijena na pravdi Boga, bilo kao ciljane žrtve ili slučajni prolaznici.  Čiji 
otac nije zalelekao zbog isplaniranog ubistva svog djeteta ne može razumjeti očeve čija su djeca 
ubijena na pravdi Boga,  bilo kao ciljane žrtve ili slučajni prolaznici, još manje ako poslije 20 
godina ne sazna ko je ubio njihovo dijete. Nikad niko ne saznao, ne znam ni ja i nikad ne saznala. 
Ali znam da svaki dan prođem najmanje jedanput ili dva puta pored mjesta gdje su ubijeni 
Slavoljub Šćekić i Duško Jovanović, i svaki put se ponovo pred mojim očima odvija film kako su 
ubijeni ti ljudi. Šta reći za članove njihovih porodica koji gaze asfaltom gdje su se njihovim dragim 
ugasili životi. Zato nema amnestije za teška ubistva, a mogu zamisliti kako se osjeća majka koja 
upravo ovih dana saznaje da je nad njenim djetetom  planirano ubistvo.Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:44:32) 



 
 Hvala. 
 Radule Novović. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (20.05.20 13:44:37) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Pa  baš ovaj vaš komentar ne korespondira u potpunosti sa onim što sam govorio, ali evo 
da pokušam da odgovorim.  
 Razumijemo mi, kolega Miloš je kao predlagač komentarisao neke navode, odnosno 
amandmane. Svakako dobili smo amandmane i od kolega o kojima ćemo mi i razgovarati na 
odborima, ali bih da se vratim na našu početnu tezu, odnosno na ono što nas je motivisalo, da 
tako kažem, da uđemo u ovu proceduru amnestije, odnosno izmjena i dopuna ovog zakona. On je 
prije svega humanog karaktera i odnosi se na aktuelnu situaciju, dakle da se spriječi dalje širenje 
epidemije korona virusom. MIslim da ovaj rezon, kao što sam pomenuo, opredjeljuje neke druge 
razvijene demokratije u svijetu, i tamo se ovaj problem na slični način rješava. Pomenuo sam 
preporuku Savjeta Evrope, tako da upravo Crna Gora je na tragu tih stremljenja u državama 
Evrope.  Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:45:42) 
 
 Poslanica Marta Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (20.05.20 13:45:47) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče, uvaženi građani, poštovane kolege,  
 Vezano za ovaj predlog  zakona koji je pred nama i o kojem raspravljamo, mogu, prije 
svega, da konstatujem da je danas mnogo konstruktivnija rasprava u odnosu na raspravu koja je 
bila povodom ovog predloga zakona 2013. godine,  što je, naravno, dobro.   Čuli smo danas da u 
svim uređenim društvima postoji amnestija i da imamo pravo da damo milost kao Skupština. 
Tačno je, i mi smo do sada nekoliko puta usvajali Zakon o amnestiji u Skupštini, ali složiču se sa 
predsjednikom Skupštine da bi prilikom usvajanja ovog predloga zakona trebali da budemo 
obazrivi. Mislim da ovim predlogom zakona to i činimo. Obazrivi smo. Zašto to kažem? Kažem iz 
razloga što smo usvajanjem posljednjeg Predloga zakona iz 2013. godine imali situaciju da se 
oslobađalo od izvršenja izrečene kazne zatvora za 25%. Mi smo obazrivi zato što ovim predlogom 
zakona oslobađaju se od izrečene kazne zatvora lica ali za 15%, 10% za ona lica koja nijesu 
započela izvršenje kazne zatvora, a 5% se oslobađaju povratnici. Dakle, u tom  smislu vodila se 
mnogo obazrivija politika. 
 Kada kažem da smo bili obazrivi mislim upravo i na ove izuzetke koji su predviđeni ovim 
predlogom zakona. Vezano za sve ostale izuzetke koji se danas pominju i komentarišu danas u 
Skupštini, smatram da će sjednica radnog tijela pokazati jednu konstruktivnu raspravu povodom 
toga i povodom svih amandmana koje su podnijele kolege i iz vlasti i iz opozicije, i da ćemo 
upravo i na sjednici radnog tijela doći do adekvatnog rješenja da li određene amandmane treba 
prihvatiti, a određene amandmane  predlagač sigurno neće prihvatiti 
 Takođe, slažem se da j ovaj predlog zakona ima dvije medalje i žrtve i osuđenike. Mislim da 
bi trebalo da dobro razmotrimo sve, ali mislim da danas ne bismo trebali da koristimo ovu 
skupštinu i ovaj mikrofon da zloupotrebljavamo na neki način našu poziciju i da pominjemo neke 
tačno određene slučajeve i neke koji su se posebno desili u posljednjem periodu a vezani su za, 
kako je istaknuto, blagu sudsku politiku jer to još uvijek nijesu pravosnažni slučajevi. I nekako bih 
se ovdje ružno osjećala da na taj način diskutujem, jer je sigurno da niko nikoga ne može 
razumjeti za određene životne situacije koje su im se desile. Ne možemo ih sigurno mi razumjeti 
sa ove pozicije, i prosto ne bi trebalo da tako komentarišemo, jer građanima izgleda kao da to 



zloupotrebljavamo. A svakako treba da iskomentarišemo i amandmane i da na taj način sjutra 
damo svoj doprinos. Vezano za pitanja koja su se postavila, prije svega, za razlog zašto sada se 
podnosi ovaj predlog zakona kada se nalazio u proceduri još od 2017. godine. Pa upravo iz 
razloga što je, kako su to i naglasile kolege, upravo  to Savjet Evrope tražio od svojih država 
članica kako bi na taj način zaštitili zdravlje svih osoba u zatvoru za vrijeme pandemije. Dakle, to 
je osnovni razlog zašto je ovo tajming zašto se sada našao Predlog zakona u skupštinskoj 
proceduri. Ne samo to da su pozvali države članice da na ovaj način riješe taj problem već i da u 
samim postupcima uvijek pribjegavaju alternativnom lišavanju slobode, i da to bude imperativ u 
svim sudskim postupcima upravo zbog prenatrpanosti i posljedica koje su mogle nastupiti, koje još 
uvijek mogu nastupiti u zatvorskim ćelijama. 
 Htjela bih na kraju da se kratko osvrnem i na neke razloge zašto vladajuća većina predlaže 
sad ovaj predlog zakona. Pa, prije svega, ne stoji činjenica da se ovaj predlog zakona predlaže 
zato što bi se na taj način spasila lica koja su bliska režimu, jer nijesu diskusije poslanika 
Demokratskog fronta 2013. godine išle u tom pravcu i valjalo bi ih pogledati jer se ne pokalapaju 
sa onim što ovdje danas govorite. Tamo se jasno naglasilo: "I naši i vaši u zatvoru će biti 
razočarani ukoliko ne usvojimo ovaj predlog zakona ".  Samo citiram jednog vašeg poslanika.  
 Ovdje se takođe i postavilo pitanje, sa čim ću se i složiti, blage kaznene politike. To zaista 
jeste činjenica, i to je nešto o čemu smo ozbiljno raspravljali na sjednici Odbora za politički sistem 
kada smo raspravljali o Godišnjem izvještaju o radu sudova i gdje smo zaista zahtijevali odgovore  
zašto su takve konstatacije u odnosu na blagu kaznenu politiku, jer je to nešto na šta nam upravo 
ukazuju institucije našeg sistema sa čim smo se upoznali kroz odgovarajuće postupke i kroz rad 
naših odbora. Tako da smo upravo na to ukazali nadležnim organima, odnosno njihovim 
predstavnicima na Odboru, i to je nešto čime ćemo se u budućem periodu u radu našeg Odbora 
zaista baviti. 
 Na kraju, pošto se ovdje pominju  određeni postupci, predmeti, insinuacije, ja bih molila da 
prepustimo institucijama da one rade svoj posao, onim istim institucijama koje su ovaj najteži 
posao u istoriji Crne Gore dovele do kraja na način da im građani Crne Gore vjeruju. 90% građana 
vjeruje Vladi Crne Gore i institucijama Crne Gore u ovom teško odrađenom zadatku  u 
prethodnom periodu. Pa ako su i taj zadatak odradili, vjerujem da će i ove  na koje danas 
ukazujete, razne insinuacije, prepustimo njima da odrade svoj posao i da nas na kraju obavijeste o 
svemu.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 13:52:59) 
 
 Branka Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (20.05.20 13:53:08) 
 
 Uvaženi građani, ja se danas ne mogu oteti utisku i paraleli između onog što smo jutros čuli 
i ovog zakona i pokušaja relativizovanja onog što je pročitano ovdje, a vezano je za prijetnju 
atentatom nad našim kolegom Milanom Kneževićem i nekim zabašurenim pokušajem 
relativizovanja krivičnog djela teško ubistvo.  
 Prosto mi nemamo pravo na to. Nemamo pravo na to ni kao ljudi. Prvo, ni kao kolege koji 
smo ovdje prvo  prema Milanu Kneževiću i ovo što mu se dešava, što nije ni malo naivno jer te 
informacije stižu iz Konzulata u Švajcarskoj. Švajcarska je ozbiljna država. I neko ko rizikuje 
svojim životom i pominju se tamo i inicijali, i profesija njegova i godište, a znamo da se sve brzo 
sazna, rizikuje svojim životom da kaže ono što je ovdje pročitano. Ko prijeti, ko je ponio pare i sve 
što se dešavalo u vezi sa tim. Mi nekako ovdje  olako prelazimo preko toga, što je bolno i što 
vrijeđa. S druge strane, takođe, prema našoj koleginici koja je ovdje pričala i emotivno, ne samo 
kao poslanica nego i iz ugla nekoga ko ima bol, odnosno neprebol za ubistvo njenog brata, a da 
još uvijek i ne znamo ubice, i pokušavamo i to da relativizujemo. Ja ne znam u šta smo se mi 
pretvorili. Da li vi čujete šta mi sve ovdje izgovaramo i kako se ponašamo. Nekako je prestalo da 



bude humanosti i ljudskosti u ovom našem društvu, i to je ono što sve zabrinjava, a ubice i 
kriminalci su vrlo organizovani. 2013.godine 17.000 potpisa se vrlo brzo sakupilo da se traži 
amnestija. Ja znam da je amnestija čin milosrđa i da treba da postoji. A sad lično govorim u ovom 
dijelu, a ne u ime Demokratskog fronta, imam  dilemu da li mi na ovaj način zakonom, jednako za 
sve, imamo pravo kao poslanici to da radimo. 
 Ja mislim da treba ovdje da se ide od slučaja do slučaja,  ne može da se generalizuje. 
Treba da imamo u vidu one porodice koje nas gledaju, koji slušaju, koji su izgubili nekoga, a ne da 
mi ovdje to stavljamo sve u jedan aršin i da za sve važi. Koliko često ovo treba da se radi? Mislim 
da treba ovdje da bude senzibilnost mnogo veća nego što jeste senzibilnost. Nije cilj da se 
rasterete zatvori, to sigurno nije cilj. Da je vama cilj da nekakve uslove u zatvorima poboljšate ili u 
istražnim, tamo u onim betonjerkama, gdje nije problem bio kupiti madrace i ćebad i zamijeniti 
sijalice, pa se ni to nije radilo. Ne radi se ni to, bez obzira što postoje upozorenja relevantnih, i 
ombudsmana i onih za civilnu kontrolu rada Policije. Ništa to ova vlast ne radi zbog toga što se oni 
ne nalaze, bilo što da rade ne nalaze se ni u betonjerkama, oni se nalaze na slobodi. Sad se 
prema Demokratskom frontu radi tortura i prema našim pristalicama.  Hoćete sada da kriminalce  
pustite razne, a da zamijenite sa ovima što hoćete da ih smjestite u zatvor, što su navodno kršili 
mjere koje su protivustavno nekakva tamo fantomska tijela preporučila, pa onaj ministar koji je 
spreman na sve,  ministar zdravlja potpisivao. 
 Pa to će sve da padne na sudu. No naš sramni Ustavni sud još ne zasijeda, to će sve da 
padne u Strazburu, i to vi odlično znate. Zbor toga i ćuti. Zbog toga evo meni mjesec dana neće 
da odgovore koje nacionalno tijelo, koje su to odluke, jer ovdje reče gospodin Simović da je 13 
puta donosena različita odluka o formiranju Nacionalnog koordinacionog tijela, kao toboš se 
usklađivalo pa sad to neće da donesu.  
 Jednu stvar koju moram da istaknem mi ne gubimo pamćenje. Dobro se sjećamo 
2015.godine, vrlo se dobro sjećamo onoga što smo imali prilike i fotografije da gledamo, nego su 
ljudi uplašeni jer znaju da ovaj je nemilosrdan režim, da i ako su oni insajderi i nešto kažu da će 
oni završiti negdje ili ubijeni ili u zatvoru, a ne da će biti nagrađeni što nešto prijavljuju. Vi znate 
odlično da mi znamo i bile su fotografije da su iz zatvora puštani kriminalci, da bi ugušili proteste 
2015.godine. Dovezeni su onim kombijima, isporučivani tu bi to radili. Dali ste im uniforme, ne 
kažem vi, ali ova vlast dala im je uniforme Policije. Nekima i uniforme Komunalne policije da rade 
to što rade. E takve vi hoćete sad da pustite. Znate i ko je kolovođa bio ove peticije od 17.000 
potpisa, zna se koga vi hoćete da pustite. Jer nema nikakvog opravdanja da se pusti neko ko je 
izvršio krivično djelo teškog ubistva, nema opravdanja. Nema opravdanja i nemamo pravo na to, 
to nije moralno. Time bi amnestirali, ne daj bože, i sve ubuduće, ne bi ih amnestirali, ali dali bi im 
podstrek  da buduće se kaže kako je te godine bila amnestija zašto ne bi i ove.  
 Nemamo pravo  to da radimo i molim vas razmislite. Razmislite radi svih nas prvenstveno, 
radi naše koleginice čiju bol mogu da razumijem, a  vi hoćete to da relativizujete. Iznenađena sam 
i na ovaj način kako ste reagovali na ovo što je bilo za Milana Kneževića. Pričamo o geografskom 
da li neko pa piše- litije su problem. Litija prolazi pored hotela Premijer.  U stvari namjera je bitna, 
pa nije ni važno ni geografski, ne možete to da pričate na taj način, ne smijete, nije moralno, nije 
fer.  
 Možete li zamisliti njegovu majku, njegovu porodicu  kako se osjeća? I svi onako se prave 
ludi. Juče je izašla slika ispred kuće nekoga sa silikonskom maskom. Prije neki dan, juče, danas 
kad li fotografišu ispred  partije. Ljudi ne smijemo to da radimo, ne smijemo, ne smijemo da 
relativizujemo nešto što nije za relativizaciju. Umjesto da podignemo  pažnju i damo pravi značaj 
tome, mi ovdje se pravimo kao englezi, ono u zavijenim rukavicama. To je sramno.  
 Ja  ne mogu da vjerujem da će te dići ruku protiv amandmana koji su podnijeti. 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:00:35) 
 
 Hvala. 
 Ervin Ibrahimović, poslije toga Anka Vukićević. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (20.05.20 14:01:03) 



 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani potpredsjedniče Skupštine, koleginice i kolege poslanici, potovani građani, draga 
dijasporo, 
 Na početku dozvolite mi da još jednom pozovem nadležne organe da se maksimalno 
posvete  ovome što smo danas čuli iz Kluba DF-a i da kažem da  ispred Kluba manjinskih partija 
dajemo svu podršku Milanu Kneževiću. Da se taj slučaj dovede do kraja. I vjerujem da svi ne 
samo Milan Knežević, nego svi u ovoj državi mogu da  vjeruju institucijama sistema i da svaki 
građanin ima jednaka prava. Naravno, da se vratimo Zakonu o amnestiji. Sigurno je ispred nas 
kao predlagača uvaženi kolega Nikolić skoro sve rekao, zašto je i predložen ovaj zakon o 
amnestiji, ali sam se osjećao donekle i prozvanim da kažem zašto su predstavnici Kluba 
manjinskih partija bili jedni od predlagača ovog zakona. Pokušaću da ne ponovim sve, ali ću prvo 
reći čim sam se ja vodio, a mislim tako i kolege iz mojeg kluba. Svjedoci smo da je zakon prije 
svega predložen u skladu sa Ustavom. Ono što je isto, da je podnesen u vrijeme ekspanzije 
corona virusa i u našoj državi. Isti ili slične zakone su donijele i mnoge zemlje u svijetu. Naravno, 
vjerujem da su se kao i mi vodili preporukama Savjeta Evrope i drugim evropskim direktivama. 
Mislim, prije svega, treba da je svima jasno da je to bila početna osnova. Vodili smo se i time da 
amnestija nije ništa novo u svijetu. Znači, prema nekim istraživanjima ova praksa postoji još od 
XVI vijeka, koja i danas živi skoro na svim kontinentima. Znači, od najrazvijenijih evropskih 
zemalja Danske, Britanije, da ne nabrajam, Italije, Austrije, Sjedinjenih Američkih Država, Rusije, 
Kine, gdje smo svjedoci da je Rusija  jedan od rekordera u podnošenju Zakona o amnestiji. 
  Ono što treba sve da nas vodi da je amnestija cilj humanosti države. To je vodilo i nas. 
Znači, da omogući humanost i pravdu, odnosno da i ovi ljudi koji izdržavaju kaznu imaju šansu da 
se reintegrišu u društvo. To je jedan od početnih stvari koje su nas vodile. Neko od kolega je 
rekao, svjedoci smo da je Crna Gore u regionu, pa i u Evropi po broju zatvorenika po glavi 
stanovnika u vrhu. To odmah implicira problem da su našiezatvorske jedinice prebukirane i 
implicira to da ne možemo stvoriti ljudima koji su na izdržavanju kazne potrebne uslove, uslove za 
izdržavanje kazne, odnosno one visoke standarde koje međunarodni propisi kazuju. Zato me i 
raduje činjenica da će, koliko čujem od Vlade, najavljujemo otvaranje zatvorske jedinice i u 
Mojkovcu, što je vjerujem da će unaprijediti i uslove u tim zatvorskim jedinicama.  
 Prilikom predlaganja ovog zakona, da ne bih ponavljao šta je uvaženi kolega Nikolić rekao, 
važno je pomenuti i to da očekujemo da će ovaj zakon o amnestiji, ukoliko se, normalno, izglasa u 
ovom visokom domu, vodili smo se i time da će obuhvatiti i osobe koje imaju rak, znači, starije 
osobe, žene, lica sa invaliditetom, kao i one ljude koji imaju zavisnu djecu, maloljetnu djecu. Tako 
da kažem, da toliko ima uslova u onom pravcu, i pored senzibilnosti koju  osjećam i prema 
koleginici Pavićević, ali isto i obavezu prema onim građanima koji su potpisali inicijativu, nih preko 
16 000 . Ovo inicijativu građana, prije svega, da ne bih pogrešno bio shvaćen doživljavam kao 
društvenu aktivnost. Zato poslanici vladajuće koalicije su stavili jedan dokument ovdje na provjeru 
ovom parlamentu. Očekujem, i već vidim ovdje neke naznake, da ima saglasnosti i sa pozicije i 
opozicije vezano za neke amandmane, da ovo bude jedan poziv javnosti Crne Gore, svim 
zainteresovanim licima, društvenoj javnosti da oštećena oštećena lica se uključe u budućnosti 
kako bi napravili one zakone koji bi upodobili da sa što manje stresa naše društvo prolazi kroz 
slične situacije. Naravno, prije svega, moramo imati u vidu i to da nijedna strane ne bude oštećena 
ali isto da sud ostvaruje jednako svoja prava kao i do sada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:06:14) 
 
 Zahvaljujem  poslaniku Ibrahimoviću. 
 Dajem riječ Anki Vukićević. 
 
 
 ANKA VUKIĆEVIĆ (20.05.20 14:06:22) 
 
 Poštovani građani, 



 Na preporuku Savjeta Evrope državama članicama usljed pandemije koronavirusom date 
su preporuke da se umjesto zatvorskih kazni primijene alternative lišavanju slobode. Naravno, i da 
nije pandemije coronavirusa, prvenstveno kao žena i kao roditelj, jesam pristalica da se primijene 
alternative lišavanju slobode u situacijama kada su počinioci krivičnih djela mlade osobe, mlada 
lica koja potiču iz porodica u kojima je evidentirano porodično nasilje, socijalno ugroženih porodica 
i mnogih drugih za čije stanje i te kako snosi odgovornost društvo i institucije koje su trebale da 
reaguju i dijeluju onako kako je trebalo, a nijesu učinile sve što je njihova i zakonska obaveza, a i 
radna obaveza.  
 Ono što je najspornije u ovom zakonu i zbog čega je zakon meni neprihvatljiv je 
naizuzimanje osuđenika zbog teškog krivičnog djela ubistva iz ovog zakona. Imali smo priliku da 
čujemo koleginicu Pavićević, prošle sedmice je tu bila sestra Slavoljuba Šćekića, i negdje se kao 
čovjek ne bih sjutra mogla sresti sa tim ženama kada bih podržala zakon ovako predložen. 
Svakako moju podršku imaju amandmani i kolega SD i kolega DF-a i Ujedinjene Crne Gore koji 
iniciraju da se iz ovog zakona od amnestije izuzmu počinioci krivičnog djela teško ubistvo. Takođe, 
ono što je neprihvatljivo u ovom zakonu je da lica koja prvi put čine krivično djelo uslovno se 
oslobađaju, a lica koja su povratnici bezuslovno će biti amnestirani. Ja nijesam pravnik ali meni to 
nema logike.  
 Naravno, jedan slučaj koji je ipak na neki način obilježio jedno vrijeme i kada je u pitanju 
Zakon o amnestiji je slušaj Vukašina Dobrašinovića Beranca, koji je da bi prehranio svoju 
petočlanu porodicu, u stvari svoje petoro djece, znači sedmočlanu porodicu, sjekao drva u svojoj 
šumi zato što Uprava za šume nije izdala dovzolu za koju je on uredno podnio zahtjev. Taj čovjek 
je mislim bio osuđen na četiri godine zatvora, dva puta je podnosio zahtjev za amnestiju, 
predsjednik, tadašnji nije imao razumijevanja. Pošteđen je zatvorske kazne tek kada je njegova 
supruga sa petoro djece došla ispred zgrade predsjedništva. Je li to ona Crna Gora kojoj sjutra 
treba da čestitamo praznik? Ja čestitam građanima Crne Gore Dan nezavisnosti, ali moja Crna 
Gora je država socijalne pravde, društvo jednakih šansi i država u kojoj će zakoni važiti za sve. 
Kako i danas mnogi drugi ne važe za sve jednako sigurna sam da i ovaj koji će, možda, biti 
usvojen, isto tako biti i primjenjivan. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:09:51) 
 
 Hvala. 
 Sada idemo na poziciju.  Predrag Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (20.05.20 14:10:11) 
 
 Hvala Vam, gospodine potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege,  
 Nije prvi put da se srijećemo i uobičajena je praksa da uglavnom poslanici predlažu Zakon 
o amnestiji. To se desilo više puta u više navrata, a takve predloge smo imali i od strane vladajuće 
koalicije ali isto tako i od strane kolega iz opozicije. Naravno, svaki put kada pričamo o amnestiji 
koja je predviđena i zakonm, dobra je prilika da se prisjetimo koliko je teško biti sudija kad treba 
nekome odrediti kaznu, bez obzira što je ona propisna Krivičnim zakonom, na koji način to odrediti 
i šta uzeti kao olakšavajuću ili otežavajuću okolnost. Vjerujem da je i dosadašnja rasprava upravo 
išla u tom pravcu. Znači, da negdje mi kao poslanici procijenimo da li je dobro i u kojoj mjeri 
ublažavati ono što su sudije  već jedanput odmjerili. Poštovane kolege, dozvolite da ukažemo i na 
ovaj momenat na koji je ukazao i Savjet Evrope, a to je da u ovom trenutku još uvijek imamo 
pandemiju COVID-19, i da to negdje jeste i mora biti razlog dodatno za našu pažnju kada 
govorimo o amnestiji i da dodatno moramo učiniti napor da što prije usvojimo ovaj zakon. Naime, 
ne treba zaboraviti da Zavod za izvršavanje krivičnih sankcija može biti dosta neuslovan ukoliko 
ima previše ljudi u njemu. Na sreću, još uvijek nijesmo imali situaciju, što se ne bi moglo reći za 
neke druge države, da u objektima kolektivnog stanovanja kakvi su, recimo, starački domovi ili 
Zavod za izvršenje krivičnih sankcija ili bolnice, da imamo pojavu virusa, međutim,  kažem zaista 



da treba biti oprezan. Na taj oprez dodatno nas upozorava sve ono što se dešavalo i što se 
dešava i ovih dana. 
 Poštovane kolege iz opozicije posebno iz Demokratskog fronta su ovorili nekoliko pitanja za 
koja cijenim da je veoma važno da se prokomentarišu, iako nijesu u direktnoj vezi sa ovim.  
 Pitatnje onoga što je najavljeno kao informacija o mogućem atentatu na Milana Knećevića. 
Ja zaista ne mislim da bilo ko u ovom parlamentu, niti bilo ko van ovog parlamenta, može da 
ostane miran na ovakvu vrstu najave, ali isto tako ne mislim da bilo ko može pomisliti da državni 
organi Crne Gore neće uraditi svoj dio posla, da se neće utvrditi činjenice i da konačno neće biti 
javnost upoznata sa tim činjenicama. Ali, kažem još jedanput, što se tiče Demokratske partije 
socijalista pojedinačno, ne samo poslanika nego vjerujem i svakog  našeg člana, nikakve dileme 
nema da želimo svako dobro i svaku sreću Milanu Kneževiću, ali i svim kolegama iz opozicije. 
Uostalom, u više navrata sam to ranije rekao u nekim drugim prilikama, zaista ne vidim da bi bilo 
ko poželio bolju opoziciju od one koje imamo mi u Crnoj Gori makar sa aspekta Demokratske 
partije socijalista. Vjerujem da će se to pokazati na narednim izborima. 
 Takođe, dozvolite  još nekoliko napomena. Ostalo je pitanje negdje koje se stalno poteže 
da li u ime pandemije na neki način država Crna Gora je sprečavala ili radila nešto drugačije u 
odnosu na druge države regiona ili svijeta. Da li smo sprečavali posebno vjerska okupljanja? 
Samo malo podsjećanja, ako već govorimo o tome, znači ako govorimo o Srpskoj pravoslavnoj 
crkvi vjerujem da bi bilo dobro da pogledamo šta je to radila država Srbija sa svojim zakonima. Ne 
treba zaboraviti, da vas još jedanput podsjetim da uvijek kada razgovaramo o tome trebamo da 
mislimo i na tu činjenicu, na žalost, jedna od prvih žrtaava korona virusa u Srbiji je bio episkom 
Milutin, episkom valjevski. Mislim da to treba dodatno da nas učvrsti u tome da moramo poštovati 
propise koje nam država propisuje i Nacionalno koordinaciono tijelo, s jedne strane. Sa druge 
strane, ne treba zaboraviti, takođe, da smo imali više velikodostojnika crkvenih Srpske 
pravoslavne crkve da su bili zaraženi. Na sreću su to preživjeli. Takođe, dozvolite da i iz Ruske 
pravoslavne crkve su stizale takve najave o zaraženosti sveštenika. Znači, nažalost, molitva ne 
štiti od korona virusa, to moramo da znamo. Uostalom, podsjetimo se da je i Kiril, patrijarh Ruske 
crkve obratio se vjernicima i zamolio ih da se u svojim kućama mole. 
 Naravno, ne želim da idem toliko daleko da razmišljam da je neko želio da ono što su dobre 
vijesti iz Crne Gore budu loše, i da ono što je statistika, ona zaista jeste neumitna i na strani je 
Crne Gore, bude nešto drugačija. Podsjetimo se kada govorimo o broju zaraženih na jedan milion, 
znači u Srbiji je ta brojka 1.495, u Sjevernoj Makedoniji 847, u Sloveniji 708, u Bosni i Hercegovini 
640, u Hrvatskoj 545, a u Crnoj Gori 514. Dozvolite samo da imamo pravo da kažemo da je to u 
jednoj velikoj mjeri zasluga i države Crne Gore, zdravstvenog sistema Crne Gore, Nacionalnog 
koordinacionog tijela i svih onih koji su učestvovali u toj hijerarhiji borbe protiv COVID-19.  
 Naravno, dozvolite takođe da se pridružim čestitkama svima onima koji slave sjutrašnji Dan 
nezavisnosti 21. maj, da se svi zajedno prisjetimo tog 21. maja prije 14 godina. Dozvolite da 
kažemo, nakon 14 godina, da smo bili apsolutno u pravu u predreferendumskoj kampanji. Samo 
nekoliko podataka koji negdje mogu da nam posluže kao ilustracija. Govorim o podacima Svjetske 
banke, uvijek se pozivam na izvor, u međuvremenu od 2008. do 2020. godine, bruto društveni 
proizvod u Srbiji je porastao za 1,6%. U Crnoj Gori bruto društveni proizvod je porastao za 23,1%. 
Ja mislim da to sasvim dovoljno govori, naravno moramo se svi zajedno prisjetiti, iako smo bili u 
zajedničkoj državi, da je osnovica u Crnoj Gori bila nešto drugačija. Ne treba zaboraviti da smo u 
međuvremenu imali i sedam milijardi stranih direktnih investicija. Takođe ne treba zaboraviti da 
smo te 2006-2007. godine imali samo jednu milijardu depozita u bankama, da danas imamo 3,4 
milijarde.   
 Naravno,  kada govorimo da država dobro stoji u finansijskom smislu, moramo da kažemo i 
kako se to odnosi na građane. I pri tom samo da znamo, uvijek to saopštavam, da penzije nisu 
onakve kakve bi trebale da budu, da plate nisu onakve kakve bi trebale da budu, ali govorim još 
jedanput da smo imali drugačiju osnovicu. Znači, prosječna penzija u Crnoj Gori danas je 288 
eura, a plata 517 eura. U Srbiji je 224 eura prosječna penzija, znači negdje oko 64 eura manja u 
odnosu na Crnu Goru. Prosječna plata je 457 eura, znači negdje oko 60 eura manje. Samo da se 
zajedno složimo, vjerujem da nećemo pogriješiti da i u Crnoj Gori plate mogu da budu mnogo 
veće, potpredsjedniče, samo da završim misao. Znači, plate i penzije moraju da budu mnogo 
veće. Ali samo da se podsjetimo, prije 14 godina smo dijelili zajedničku državu, a tada je taj odnos 



plata i penzija bio u korist Srbije. Govorim o tome da kao ilustracija ekonomskog rasta u periodu 
crnogorske nezavisnosti, a to je ono što je bila naša poruka u predreferendumskoj kampanji. I 
naravno, onaj dodatni benefit, a to je da Crna Gora upravlja svojom državom, odnosno građani 
Crne Gore upravljaju  svojom državom i  svojom sudbinom. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:18:27) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslanik Goran Radonjić. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (20.05.20 14:18:29) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ja moram da reagujem. Uočavam da je i ton drugačiji nego što je bio juče, koji je bio 
katastrofalan. Moram da kažem i ovo - da, svugdje u svijetu postoje prilično rigorozne mjere, ali 
svugdje u svijetu je bio dogovor sa crkvenim dostojanstvenicima, molba, pa su svugdje u svijetu i 
odgovorili na isti način, pa i kod nas. I kod nas su vladike i sveštenici pozivali na to da se poštuju 
mjere, ali jedino ovdje od svih zemalja svijeta davala je policija saopštenje preko društvenih 
mreža: "Uhapšen sveštenik!" Radost, dakle radost. I saopštavanje profesije čovjeka koji uhapšen 
samo za to što je zaboravio dozvolu koju ima. Dakle, nikakvog ugrožavanja nikoga nije bilo. Samo 
ovdje naoružana policija je stojala ispred hramova, a da smo imali fotografije da su u nekim 
drugim slučajevima bilo omogućene sahrane itd.  
 Pomenuo sam Veliku Britaniju, tamo je sahrana dozvoljena. Ovo je tradicionalno društvo. 
Nije lako svima nama, svi smo za ovo vrijeme imali, kod nas se to kaže, obaveza, potrebu da 
odemo negdje da izjavimo saučešće, poštovali smo, ali je samo kod nas vladika priveden na 
razgovor zato što je išao nekome i vršio obred na sahrani. To je katastrofa. Ja pozdravljam vaš 
ton, i nadam se da ćete nastaviti,  a ne onaj juče koji je bio katastrofalan sa bestidnim neistinama. 
Hoću da kažem način da se rješava taj problem, pa ne misli valjda neko da su sveštenici htjeli da 
se zaraze ovdje ljudi, pa sveštenici su se odrekli svega na svijetu da bi se bavili duhovnošću i 
spasom ljudskih duša. Ja se nadam da ćete vi to da potvrdite. Nije valjda iguman, ili monahinja ili 
vladika riješio da zarazi narod. On je sve uradio da bi taj narod bio prosperitetniji, bolji, da se za 
dušu njegovu za vječnost bori. I naša država je našla da se raduje hapšenju sveštenika, da se 
kaže, zamislite to da predsjednik države kaže - ilegalno se uvoze sveštenici. Pa to je sramota da 
tako nešto pomisli neko a ne da kaže javno da krijumčari sveštenike. O tome se radi. Svugdje u 
svijetu postoji razgovor, postoji dijalog. Naravno da nije ruska država proganjala patrijarha 
moskovskoga nego razgovarala sa njima o načinu da se izađe iz ove krize na najbolji način. Tako 
je bilo u Srbiji, tako je bilo u Vatikanu, tako je bilo u Grčkoj. Da li neko misli da bi Italiji palo na 
pamet da hapsi papu, da bi palo na pamet da hapsi sveštenika nekog. Ovdje se ne radi o tome. Je 
li ima neka država gdje će neko da kaže, ko je ovdje prisutan, da je neko posrbica? To smo imali 
atmosferu od građana.To je, na žalost, što mi imamo ovdje da smo neosjetljivost do te mjere 
razvili da niko ne reaguje na takve stvari, da niko ne opominje. Kažem ponovo, naša je dužnost 
ovdje, pošto se obraćamo javnosti, imamo veliku odgovornost, da ne širimo mržnju nego čak i 
kada ima razloga za netrpeljivost da nađemo ugao koji će nas podsjetiti da smo građani koji treba 
da živimo ovdje i da težimo opštoj sreći i prosperitetu, a ne mržnjI, i ne nikako hapšenju ljudi koji 
su ni krivi ni dužni. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:22:11) 
 
 Predrag Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (20.05.20 14:22:18) 



 
 Hvala vam, gospodine Radonjiću, što sam dobio priliku da dodatno razjasnimo neke 
detalje.  
 Vi i ja se slažemo da treba da se dogovaramo. Treba da se dogovaramo i s vladikama i sa 
svim sveštenim licima, ali dozvolićete da je taj dogovor postojao. Ako se složimo oko toga, znači 
nije problem u tome što se vladike nijesu pridržavale čak ni mjera Nacionalnog koordinacionog 
tijela nego je problem u tome, lično ga doživljavam, onako u ljudskom smislu, što se nisu 
pridržavali dogovora. Ako poslušate izjave crkvenih velikodostojnika Srpske pravoslavne crkve u 
Crnoj Gori, vidjećete da se oni nijesu pridržavali dogovora koji su imali s predstavnicima 
Nacionalnog koordinacionog tijela. To je problem. Treba da se dogovaramo, ali i treba da držimo 
do svoje riječi.  
 Dozvolite, takođe, da ne glorifikujemo sveštenike. Makar mi tu imamo iskustvo. Naše 
kolege iz Demokratskog fronta su pošle u Beograd i dobile blagoslov od srpskog patrijarha da 
rade sve što su radile u noći 27. decembra, da učine sve da se Zakon o slobodi vjeroispovijesti ne 
usvoji. Ako taj crkveni velikodostojnik daje blagoslov za nerede, za nasilje, izvinite, poštovane 
kolege, tome ne mogu da dam podršku. To je nešto što ne mogu da razumijem. Treba se 
dogovarati s crkvenim velikodostojnicima, ali isto tako treba da znamo da je svaki dogovor 
dvosmjerna ulica i da moramo da se držimo tog dogovora. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:24:00) 
 
 Ne možete dobiti jer smo ispoštovali proceduru kakva je bila. Uradili smo sve u skladu s 
procedurom.  
 Imamo još komentar poslanika Bulatovića. Takođe, tražim od vas, odnosno sada kažem 
upozoravam vas da vodite računa kada govori neki poslanik da tražite riječ, jer imate mogućnost 
da  dobijete u slučaju da tražite u skladu s Poslovnikom. Ovo radite mimo Poslovnika. Sada vas 
upozoravam, u slučaju da tako budete radili dobićete određene opomene.  
 Sada dajem riječ poslaniku Bulatoviću. Na taj način završavamo komunikaciju nakon 
odgovora poslanika Sekulića, i molim vas da se vratimo na tačku dnevnog reda, a dnevni red je 
Zakon o amnestiji. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (20.05.20 14:25:00) 
 
 Dame i gospodo, poštovani potpredsjedniče, samo da kažem jednu stvar. Izražavam 
pohvalu Vama jer ste, dozvoljavajući gospodinu Sekuliću da sedam minuta govori na političke 
teme, a ne o zakonu, u stvari oživjeli Parlament i parlamentarizam. Što se nas iz DF-a tiče, imate 
pohvalu za to. Dakle, sedam minuta nije govorio o tački dnevnog reda, mi to podržavamo. Govorio 
je o nekim stvarima, to je na neki način proceduralno,  mi se slažemo s tim. Mogu da tražim, 
imajući u vidu sada njegov komentar s kolegom Radonjićem, kaznenu repliku. Neću, želim da 
otvorimo dijalog.  
 Prvo, vi ste ovdje nastavili politiku DPS-a i predsjednika Vlade relativizacije onoga što se 
već sedam dana nalazi u medijima kako u regionu tako i u Crnoj Gori i u životu da se priprema 
atentat ili pokušaj ubistva  jednog od lidera Demokratskog fronta Milana Kneževića. Nije tačno da 
su prontno reagovali državni organi. Oni uopšte nijesu reagovali. Nakon te informacije i stava 
gospodina Kneževića u petak, mog poziva koji sam uputio u emisiji na Televiziji Atlas da državni 
organi reaguju, državni organi nijesu reagovali. Štaviše, vaš bilten Dnevne novine i CDM su 
pokušali da izvrgnu ruglu  tu činjenicu. Danas imate dopis koji se pojavio u medijima Ministarstva 
vanjskih poslova, odnosno službe za bezbjednost. Poštovani građani, to su Večernje novosti 
objavile, mi smo to danas vidjeli i državni organi su to vidjeli i oni po tome moraju da postupe.  
 Gospodine Sekuliću, da li vi znate ko je taj izvjesni Golubović, nema mu imena, koji treba 
tom potencijalnom atentatoru da obezbijedi pasoš i 400.000 evra? Možda to nema nikakve veze, 
to biste rekli vi. Tražimo odgovor s tim u vezi. Mi smo imali u ponedeljak konferenciju za štampu i 
obratili se predsjedniku Vlade Dušku Markoviću. Duško Marković je hitno dao nalog da Uprava 



policije radi, a imao je jednu rečenicu, i to ponavljate jedan za drugim, da se ovdje pokušavaju 
diskvalifikovati državni organi u Crnoj Gori. On vodi računa o svojoj funkciji. A čuli ste šta je rekao 
gospodin Milun Zogović. Političko ubistvo, hajde neka Pura Popović kaže da nije atentat, jednog 
od najistaknutijih političara u Crnoj Gori, a to jeste Milan Knežević i koji je proganjan od ovog 
režima, ne daj Bože da se to desi, vi mislite da to ne bi imalo uticaja na bezbjednost u Crnoj Gori. 
Garantujem da bi. Demokratski front sigurno i narod koji nas podržava i koji je podržavao i vladiku 
Joanikija zato što je nepravedno utamničen ne bi na to mirno gledao. Mi samo upućujemo vama 
jedan zahtjev. Tražite snažno i energično od državnih organa da to dovedu do kraja i osudite 
njihovu pasivnost do sada. Gospodin Knežević je danas bio u Centru bezbjednosti i dao je izjavu. 
On je juče odavde uputio zahtjev. On će objaviti medijima to, pošto ne može da stigne danas da 
govori šta je bilo tamo. Mi osuđujemo ponašanje poslanika Demokratske partije socijalista koji to 
relativizuju. Rekao sam i predsjedniku Skupštine kada je predsjedavao da on to relativizuje.  
 Samo još jednu stvar, gospodine Sekuliću. Ozbiljne su stvari u pitanju. Budite ubijeđeni da 
nije izašao na slobodu vladika Joanikije, jedini odgovor je bio da se pozove narod da tim povodom 
protestuje u uslovima epidemije. Dobro je što se nije desilo. Crna Gora je bila na ivici veoma loše 
situacije. Vi sada ovdje pravite čitavi galimatijas, molim vas da to ne radite, vezano za Srpsku 
pravoslavnu crkvu u Crnoj Gori. To što je jedan episkop preminio u Srbiji, šta to znači? Šta znači 
da je Pens zaražen od korone? Šta znači da zamalo umro Džonson, premijer Velike Britanije? 
Predsjednik Vlade Rusije se izliječio od korone. Ostavite te priče. Centralno pitanje jeste da se vi 
nijeste ponašali u skladu s Ustavom, s članom 25 koji govori o privremenom ograničavanju prava i 
sloboda. To je moguće jedino da se uradi privremeno ograničavanje ljudskih prava i sloboda za 
vrijeme ratnog i vanrednog stanja. To može da se uradi samo na osnovu zakona, na osnovu 
odluke ove Skupštine, a ne na osnovu mišljenja Nacionalnog koordinacionog tijela koje je 
formirano na osnovu uredbe. Vi ste doktor ekonomskih nauka, vi ste uz to završili i pravo i iskusan 
ste političar, znate što sam rekao. Mi se protiv toga bunimo. Na kraju, postojalo je potpuno 
ponašanje crkve u Crnoj Gori u skladu s tim neustavnim mjerama u cilju zdravlja i bezbjednosti 
ljudi.  
 Dakle, gospodin vladika Joanikije je bio 28 dana u karantinu. Vjerski obredi su se obavljali i 
liturgije bez prisustva vjernika. Prvi put od ko zna kada za Vaskrs nije moglo da se obavi pričešće i 
nije bilo pričešća. Šta hoćete? To je svako prihvatio kao problem. Kao vjernik, posle sedam 
nedelja posta, nijesam mogao da se pričestim. Šta je rekao vladika Joanikije i mitropolit 
Amfilohije? Biće Petrovski post pa će biti pričešća. To smo svi mirno prihvatili. Jesmo. Je li to 
crkva prihvatila? Jeste. O čemu govorite, da nije poštovan dogovor? Zašto je hapšen mitropolit 
Amfilohije? Zašto je hapšen na rijeci Crnojevića? Zašto je privođen zbog sahrane jednog od 
najistaknutijih vjerskih poglavara Momčila Krivokapića?     
Zbog toga, ovdje sam u Parlamentu to govorio, i ponoviću, ova vlast želi da otme imovinu Srpske 
pravoslavne crkve na osnovu zakona koji ste usvojili, a da pri tome i kada prođe epidemija se 
zabrane litije i javna okupljanja. Zato sam vam i pročitao član 25 Ustava. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:32:08) 
 
 Hvala. 
 Predrag Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (20.05.20 14:32:12) 
 
 Gospodine Bulatoviću, hvala Vam što ste mi dali mogućnost da riješimo još neke dodatne 
dileme. Naravno, pomenuo sam smrt valjevskog episkopa Milutina kao ilustraciju da od virusa 
molitve ne štite. Na žalost, episkop valjevski je preminio od COVID-19. Nijesam imao nikakvu 
namjeru da bilo šta zloupotrijebim nego samo da objasnim i vama i građanima Crne Gore, ukoliko 
ste u dodiru s zaraženim, bez obzira da li je on crkveni velikodostojnik ili nije, imate opasnost da 
se i vi zarazite. Ništa manje i ništa više od toga.  
 Dozvolite, gospodine Bulatoviću, kada smo već kod toga, zašto mjere koje važe u Srbiji za 



Srpsku pravoslavnu crkvu ne važe u Crnoj Gori. Nijesam baš vidio, bez obzira što su čak neke 
mjere prestale u Srbiji, bio je mnogo labaviji u tom periodu, da su organizovane litije ili okupljanja u 
vjerskim objektima. Samo govorim o tome da li je moguće da je Srpska pravoslavna ckrva u Crnoj 
Gori je van zakona. Predložite zakon da svaki crkveni velikodostojnik bude drugačije tretiran u 
odnosu na zakon, odnosno ostale građane Crne Gore, pa da se dogovaramo i vidimo da li 
možemo to da uradimo. Pred zakonom su svi građani jednaki, uključujući i crkvene 
velikodostojnike. Pitanje dogovora je bilo samo ilustracija. Znači, ako se dogovorite da neće biti 
litija, a neko prekrši taj dogovor onda je odgovornost na tome ko je prekršio dogovor, ne samo 
mimo mjera nego mimo dogovora. Nepoštovanje mjera Nacionalnog koordinacionog tijela mogu 
da razumijem, ali nepoštovanje dogovora to ne mogu da razumijem, posebno ne od crkvenih 
velikodostojnika koji moraju da budu ipak malo drugačiji od nas. U tome ćemo se, vjerujem, lako 
složiti.  
 Govorio sam, možda niste bili prisutni, ali rekao sam ne samo ja, ne samo poslanici DPS-a 
nego svaki član Demokratske partije socijalista želi svako dobro i Milanu Kneževiću i njegovoj 
porodici, a i svima vama. Stav je politički vrlo jasan: Ovakvu opoziciju bi poželio bilo ko u Evropi. 
Samo da vas podsjetim, izvinite, mnogo ste duže u politici od mene, od kada ste izašli iz 
Demokratske partije socijalista izgubili ste svake izbore. Podsjećam vas samo na tu činjenicu. 
Ništa manje i ništa više od toga. Dozvolite samo da kažem, jer Konzulat u Srbiji jeste državna 
institucija Srbije, očekivao sam negdje da dobiju i državni organi Crne Gore koji se bave time, a vi i 
ja nismo istražitelji, dobiju i službeno obavještenje o toj depeši ili o informaciji. Mislim da je to bio 
put. Nemam iskustvo u diplomatsko konzularnim poslovima, ali mislim da su državni organi Srbije 
trebali da obavijeste državne organe Crne Gore. Radi se o veoma ozbiljnom pitanju, i oko tog 
pitanja vjerujem da imamo svi saglasnost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (20.05.20 14:35:36) 
 
 Hvala.  
 Nastavljamo dalje.  
 Upozoravam poslanike Demokratskog fronta, po drugi put, da govore i da se javljaju u 
skladu s Poslovnikom. Ovakav način vašeg rada, nakon dva upozorenja, ne daje vam mogućnost 
da budemo fleksibilni u tumačenju, vaše kolege poslanici su krivi. Što se tiče mene, ne postoji 
mogućnost.  
 Sada dajem riječ Ranku Krivokapiću. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (20.05.20 14:36:11) 
 
 Hvala vam.  
 Na dnevnom redu je krivično-pravna tema. Dugim obavljanjem funkcije i uže brige o 
bezbjednosti Crne Gore, pozvao bih i ja državne organe Crne Gore da posebno istraže tvrdnje 
koje smo čuli iz opozicije. Napad na javne ličnosti je mnogo više od napada na pojedince. 
Pozivam ih da do kraja, ne čekajući bilo koji dopis bilo koje zemlje, istraže prijetnje prema jednom 
opozicionom poslaniku, jer je to uvijek moguća opasnost i mogući elementi koje ne treba 
zanemariti. Prema tome, i ja se tome priključujem.  
 Priključujem se i opštoj atmosferi da u svakoj rečenici ima i sveštenika. Moj posljednji ispit 
na fakultetu je bio kriminologija s penologijom.  Vrlo blizu fakulteta je službovao sadašnji patrijarh 
Srpske pravoslavne crkve Irinej. To je veza između kriminologije i penologije sa sadašnjim 
patrijarhom srpskim Irinejom. Službovao je u crkvi koja je ostala iz turskog perioda, i morala je bila 
zatrpana dva metra u zemlju, odnosno samo dva metra je mogla da viri iz zemlje da bi se moglo 
služiti Bogu i obavljati služba tada. To je najstarija crkva u Nišu.  
 Tamo sam naučio da u svim tim stvarima postoje motivi, i u vjeri, i u nevjeri, a u politici 
posebno. Interesantno je da mi nemamo nikakvo mišljenje stručnjaka iz penologije i kriminologije 
oko ovog predloga. Da čujemo stručnjake u Crnoj Gori zašto se daje amnestija, kakvi su rezultati 
naših zatvorskih kazni, koliko je povratnika, koliko su zatvori univerziteti kriminala, a ne  



univerziteti kao što su bili za vrijeme komunista. Nemamo nijedno mišljenje na tu temu, a imamo 
tako veliki zahvat u kaznenu politiku. Pri tom, da podsjetim, preko 80% kazni ispod zakonskog 
minimuma, to znači moglo bi se dosuditi samo u posebnim okolnostima, a dosuđuje se u redovnim 
okolnostima. Povratnici, da ne govorimo koliko je, uslovne kazne nikad je ne aktiviraju kada neko 
prekrši uslovnu kaznu. Naša kaznena politika je ispod zakonskih minimuma u principu. Pri takvoj 
zakonskoj politici mi ćemo ih nagraditi još jednim puštanjem. Ne isključujem mogućnost. Đe je 
mišljenje struke, đe je mišljenje nauke, đe je mišljenje analize? S druge strane, razumijem politički 
motiv. U zatvorima 90% glasa DPS. Zašto je to tako? Ne ulazim u političke razloge, ali razumijem 
politički motiv. Zašto zatvorenici glasaju DPS? Uobičajeno je bilo da su zatvorenici protiv vlasti 
koja ih je strpala u zatvor. U našim zatvorima je obratno, glasaju DPS. Valjda tu mogu naći neki 
razlog, politički razlog zašto to tako ide. Naravno, posle dugog bavljenja politikom, neke stvari je 
teže ne reći nego reći. Onda više učim kako da ne kažem nego kako da kažem. Ali, i to treba 
istražiti.  
 Da bi država imala dostojanstvo, da bi njeni zakoni važili, jer snaga zakona nije u sili nego u 
autoritetu države, da bi imali taj autoritet države onda ne možete zaboraviti da upišete teška 
ubistva u izuzeće. Ne možete to zaboraviti. Pogotovo što pod ta ubistva potpadaju javne ličnosti, 
novinari i branitelji protiv kriminala, prva linija borbe protiv kriminala, šef odsjeka za borbu  protiv 
kriminala u tom trenutku. To se ne može zaboraviti. U pravu se takvi zaboravi tumače, ne 
prihvataju se sami po sebi. Zašto je to zaboravljeno? Nije zaboravljeno. To je namjera. 2013. 
godine SDP je predložio da se to ubaci kada je bila poslednja amnestija u zakon. Tada je bilo 
zaboravljeno, ali smo uspjeli da ga, takođe, upišemo u zakon kao dio vlasti i većine bez koje se to 
nije moglo donijeti. Ne igrajmo se u ovoj pregrijanoj atmosferi takvih propusta. Ne zanemarujem 
nijednu prijetnju poslaniku.  
 U našem susjedstvu je ubijen premijer. Specijalna elitna jedinica srpske države ubila je 
premijera. Nemojte da zanemarimo nijednu prijetnju. Molim vas, ja vas ne prekidam. Pogledajte 
nalaze srpske države, nemojte moje čitati. Pročitajte njihove nalaze, nisam ih ja pisao. Tu možemo 
viđeti zašto i kako, ko ga je platio,možemo i tu naći dokumenta.  Prema tome, sa tim završavam, 
izvinite što bio sam prekidan, sa čim sam počeo sa tim ću završiti, ostavite se mača jer je to 
opasna rabota. Vi bar čitate Bibliju - ko se mača laća, od mača i strada. Vi je bar čitate, ja je ne 
čitam, ali sam je na vrijeme čitao kao ideološku kategoriju, kao vrednosnu, a ne kao vjersku.  
 Pozivam državne organe da što prije se detaljno pozabave tvrdnjama kolega iz opozicije da 
bismo mogli pokazati da ova država efikasno radi svoje zakonske i ustavne obaveze. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 14:42:27) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 Sada riječ ima poslanik Danijel Živković. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.05.20 14:42:41) 
 
 Predsjedniče Brajoviću, poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani, 
 Evo pred nama je ovo zakonsko rešenje koje je vjerovatno izazvalo pažnju javnosti, jer smo 
imali  raspravu i u široj javnosti od strane predstavnika struke koji su kazali svoje mišljenje na to 
zakonsko rešenje koje je bilo tokom prethodnih mjeseci u proceduri. Ipak odlučili smo se kao 
predlagači za ovaku formu zakonskog rešenja.  Čini mi se da nema velike spornosti osim u dva 
segmenta, koliko sam primijetio, intervencija amandmanskih makar što se tiče teškog ubistva ili 
visine same amnestije. Mislim da će biti veoma interesantna rasprava na matičnom odboru, makar 
što se tiče pitanja, dakle, teškog ubistva. Ne bih to da kažem isključivo odbacivao, jer vjerujem da 
će ta rasprava na Odboru dati odgovore na mnoga pitanja. 
 U suštini amnestija kao čin milosrđa koji dolazi od strane upravo zakonodavnog dijela vlasti, 
odnosno srpovođenja onoga što je nadležnost zakonodavnog dijela vlasti postoji u većini dakle, 
svjetskih pravnih sistema, i tu nema nikakve dileme da države to primjenjuju u određenim različitim 
situacijama. U ovoj situaciji ovo predloženo zakonsko rešenje je došlo kao da kažemo posljedica 



onoga što je pojava korona virusa u svijetu. I bavio sam se malo pitanjima kako je to urađeno u 
drugim državama. Primijetio sam da je u Italiji došlo do puštanja jednog dijela zatvorenika zbog 
pojave korona virusa u zatvorima. Takođe se to desilo i u Njujorku i u Turskoj, da sada ne 
nabrajam sve zemlje šta se desilo upravo u ovom kolektivnom smještaju, posebno ,dakle, u 
zatvorima koji su u Crnoj Gori okarakterisani kao prenatrpani. Bila je danas jedna teza da se 
postavlja pitanje zašto je to baš tako u Crnoj Gori, dakle to je tako i u drugim zemljama svijeta 
dakle, da postoji opterećenost zatvorskog sistema brojem zatvorenika. I mislim da ovo zakonsko 
rešenje korespondira sa onim što je trenutno postojeća situacija u odnosu na pojavu koronavirusa 
u Crnoj Gori, bez obzira što nemamo već prethnodnih 15 dana zaraženih u Crnoj Gori. 
 Ono što je veoma važno u ovoj situaciji, jer se radi o krivično pravnoj materiji, jeste situacija 
da li  zapravo krivično pravo ostvaruje u potpunosti svoju ulogu, dakle, da li  primjena sankcije 
opravdava svoju ulogu da odvrati počinioca krivičnog djela od toga da počini to krivično djelo, 
odnosno da ne bude povratnik, odnosno da odvrati bilo kog pojedinca da počini bilo koje krivično 
djelo, da li je to suština krivične sankcije da djeluje preventivno u samom društvu ili je suština 
dakle, da zapravo ona bude srazmjerna onome što je to učinjeno krivično djelo. Mislim da su naši 
sudovi radili kvalitetan posao što se tiče ovoga, ali se takođe može postaviti i druga teza prilikom 
primjene Zakona o amnestiji da li pada u vodu rad samih sudova u slučaju primjene ovakvog 
zakonskog rešenja. Mislim da to nije situacija, makar što se tiče ovog zakonskog rešenja, jer smo 
gradirali,  što se tiče amnestiranja, u iznosu od 15, 10 ili 5%, dakle, da li se radi o onim koji su 
pravosnažno osuđeni za krivična djela, naravno koji izdržavaju  te kazne zatvora, ukoliko stupi 
zakon na snagu, ili se radi o onima koji nisu stupili na izvršenje kazne zatvora ili se radi, dakle, o 
povratnicima. Mislim da smo obuhvatili sva ona krivična djela koja izazivaju posebnu pažnju 
javnosti. Vjerujem da je zakonsko rešenje, što se tiče krivično pravne tehnike, veoma dobro 
uređeno. I mislim da jedino ono o čemu se može postaviti pitanje je ono što se postavila i dilema 
tokom današnjeg skupštinskog zasijedanja,  što će vjerujem biti predmet rasprave na samom 
Odboru, a odnosi se upravo na teško ubistvo. Tu treba zaista na Odboru sprovesti dobru raspravu, 
iznijeti sve činjenice. I ne bih bio previše isključiv, naravno, da u narednom periodu vidimo i 
razmotrimo sve ono što su kolege koje su predložile takav amandman iznijele. Vjerujem da ćemo 
na kraju ovog zasijedanja imati usvojeno ovo zakonsko rešenje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 14:47:19) 
  
     Hvala vam, kolega Živkoviću. 
         Riječ dajem poslaniku Neđeljku Rudoviću, neka se pripremi poslanik Andrija Mandić. Izvolite.  
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (20.05.20 14:47:52) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, dame i gospodo, 
 Demos neće podržati ovakav sadržaj predloženog zakona o amnestiji. Pošto je grupa 
poslanika vladajuće koalicije iz stranaka koalicionih partnera Demokratske partije socijalista 
predložila amandman da se obuhvati krivično djelo  teško ubistvo, dakle, u izuzecima kada je u 
pitanju amnestija, u slučaju da taj amandman bude prihvaćen u istovjetnom sadržaju, kao 
amandman naše koleginice Pavićević, onda možda ima smisla da razgovaramo o amnestiji. Pošto 
je ovdje neko govorio i pozivao na to da čujemo šta misle kriminilozi i penolozi o tome da imamo 
svakih nekoliko godina ovu temu u Skupštini Crne Gore, da li ona na nekin način derogira ulogu 
sudstva i pokušaj nečega što je ostvarivanje javnog interesa, a to je prevencija i adekvatno 
suzbijanje kriminaliteta. Imamo nekoliko apsurda u ovom predlogu. Prvi apsurd je da se u 
izuzecima ne navode ubice. Teško ubistvo nije predviđeno u izuzecima, ali će neko ko je učinio 
napad na službeno lice i spriječio  službeno lice da izvrši službenu radnju taj neko, dakle, će biti 
izuzet od amnestije, a ubica neće. Ja ne razumijem, i molim za objašnjenje, molim predlagače da 
nam objasne šta su oni htjeli da postignu. Ili postoji nekakva namjera. Ako je 2013. godine, 
takođe, isti predlagač, vladajuća partija predložila Zakon o amnestiji i takođe predložila da se i 
tada amnestiraju počinioci teških ubistava, pa je onda to spriječeno intervencijom nekih koalicionih 



partnera, ako je to isto učinjeno 2017. godine i sada ponovo 2020. godine, ja mislim da tu postoji 
neka namjera. Da li tu postoji neka obaveza, neki dug nekome, kome? 
 Dalje, u ovom predlogu zakona koji je predložila Demokratska partija socijalista postoje i 
neki predlozi koji imaju smisla. Dakle, amnestija neće važiti za silovatelje, za počinioce nasilja u 
porodici, za počinioce krivičnih djela korupcije itd. pa potpuno je logično da se onda obuhvate 
počinioci teškog ubistva. Želim da kažem pominjala je koleginica Vukićević jedan slučaj od prije 
deset godina, ako amnestija treba da bude usvojena ovdje, ona treba da bude usvojena za 
počinioce lakših krivičnih djela. Sjećamo se jednog filmskog slučaja Vujadina Dobrašinovića, 
čovjeka iz Berana koji je osuđen jer je sjekao svoju šumu, prodavao drva, hranio porodicu, pa je 
onda mjesecima kad je osuđen bježao jer inače ne bi imao ko da prehrani tu porodicu. E takvi 
slučajevi jesu za amnestiju ili prije za pomilovanje od strane Predsjednika države. Ali, teška 
krivična djela, veliko je pitanje kada i da li su za amnestiju. 
 Neko je pominjao slučaj Rusije. U Rusiji se zaista desila amnestija prije pet godina, a znate 
zašto? Povodom 70 godina Dana pobjede. To je bio razlog za veliku amnestiju u Rusiji. Mi svake 
tri godine donosimo amnestiju. 
 Ja želim kratko, zato što imam dužnost prema slobodnoj, prema uređenoj, prema čestitoj i 
poštenoj Crnoj Gori da pročitam kratko pismo Slavice Šćekić, svima vama, počevši od 
predsjednika Parlamenta pa do svakog od nas i naravno ukupnoj javnosti Crne Gore. Čuo sam 
informaciju da se ova amnestija prema informacijama iz DPS-a neće odnositi na osobe koje su 
osuđene za ubistvo Slavoljuba Šćekića. Međutim, ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 14:52:57) 
 
 Kolega Rudoviću, ja sad moram da Vas upozorim, pet minuta je isteklo, a ostavili ste pismo 
da ga čitate. Ja ću vas onda zamoliti, pošto smo svi dobili pismo gospođe Šćekić, ja sam imao 
jedan razgovor sa gospođom Šćekić, da ga ne čitate da ne biste prekoračili vrijeme. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (20.05.20 14:53:23) 
 
 Ja ću onda, gospodine Brajoviću, uvažavajući Vašu primjedbu, samo pričitati dvije rečenice 
i završiti svoje izlaganje: 
 "Ko je bio moj brat? Policajac koji je časno i profesionalno obavljao svoj posao, štitio 
ustavni poredak Crne Gore, svetionik časti i poštenja. Neshvatljivo je to što vi hoćete da postanete 
saučesnici u slobodi ubica mog brata, umjesto da stanete u zaštitu njegovog lika i djela."  
 Gospodo poslanici, apelujem na vašu savjest. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 14:53:56) 
 
 Hvala i Vama, poslaniče Rudoviću. 
 Ja ću još jednom podsjetiti da ovaj parlament Zakon o amnestiji  nije donosio posljednjih 
sedam godina.  
 Sada riječ ima poslanik Andrija Mandić, a neka se pripremi posljednji govornik za danas 
poslanik Andrija Nikolić.  
 Izvolite, poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (20.05.20 14:54:19) 
 
 Gospodine predsjedniče,  
 Demokratski front je rekao šta misli o ovom zakonu. Takođe, obrazložio je poslanik 
Strahinja Bulajić naše amandmane, kao i što se osvrnuo na opasnosti koje vrebaju sve ljude iz 
Demokratskog fronta, a posebno danas našeg poslanika predsjednika Demokratske narodne 



partije gospodina Milana Kneževića. Vi znate da mi znamo, kao što smo mi prvostepeno osuđeni, 
protiv mene i kolege Kneževića, kao i jednog broja poslanika Demokratskog fronta i protiv stotine i 
stotine glasača i pristalica Demokratskog fronta, vode se krivične prijave. Osuđeni smo neko 
prvostepeno, neko pravosnažno, naši ljudi se nalaze i u zatvorima zbog političkih uvjerenja, zbog 
one situacije o kojoj je govorio moj prethodnik vezano za Vujadina Dobrašinovića, moga prijatelja 
koji je kao i većina stanovnika Gornjeg Zaostra, pripadnici Nove srpske demokratije i ljudi koji 
moraju da se izbore za egzistenciju svojih porodica da pronađu načina kako da, u ovom teškom 
vremenu gdje neki uzimaju milijarde i stotine miliona eura, oni prehrane vlastite porodice. Tako da 
Demokratski front nema nikakve dileme niti ima bilo kakve griže savjesti što je predložio ovako 
jednu značajnu amnestiju za sve te ljude, izuzimajući, i to smo sto puta saopštili, izuzimajući ljude 
koji su počinili teška ubistva i teška krivična djela. Ali, mnogo je ljudi nevinih u zatvorima, mnogo je 
ljudi zbog političkih uvjerenja u zatvorima, a izmišljaju se neka druga djela i važno je da poručimo 
tim ljudima, da znaju sjutra kada se promijeni vlast u Crnoj Gori, ne da će biti samo finansijski 
obeštećeni, nego će im se iz kaznene evidencije izbrisati ono što im je uradio jedan totalitarni 
režim i da znaju, kada se bude njihovo ime pomenulo, da će oni biti čistih biografija. To je ono što 
želi Demokratski front, i to je ono što mislim da je voma važno, i to je ono zbog čega treba 
razmišljati kako da krenemo naprijed. 
 Danas se desilo nešto što je mene posebno obradovalo kao srpskog političara iz Crne 
Gore. Pratio sam jutros rano konferenciju za štampu njegove svetosti patrijarha srpskog Irineja, 
pratio sam konferenciju za štampu predsjednika Srbije gospodina Aleksandra Vučića i uvjerio se u 
ono što sam ovdje govorio  kada dođe do teških momenata "svoj svojega nikad puštat neće". To je 
još Njegoš zapisao. A u ovom našem vremenu to se u potpunosti potvrđuje, jer smo vidjeli kroz 
onaj odnos prema našem vladici Joanikiju i sveštenicima u Nikšiću, kroz ovo grubo kršenje 
ljudskih prava i sloboda,i vjerskih prava koje postoje u Crnoj Gori, kroz jednu bljutavu kampanju 
udbe i stručnih struktura koje su usmjerene kako bi se zavadili  crkveni velikodostojnici u Srpskoj 
pravoslavnoj crkvi, ne samo na relaciji episkopskog savjeta koje bi okrenuli protiv našeg patrijarha 
i Svetog sinoda, nego i u okviru episkopskog savjeta, kroz sve one podmetačine, pa i onda između 
vjerujućih ljudi, nas koji podržavamo našeg mitropolita vladiku Joanikija, s kojima se borimo 
zajedno da očuvamo prava Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori. Zato danas kada sam čuo, pa 
i vi, poštovani građani, pozivam vas da čujete sve te poruke, da Srbija i srpski narod, da Republika 
Srpska i srpski narod iz Republike Srpske, da Srpska pravoslavna crkva i njen poglavar gospodin 
Irinej, svi stoje uz nas. I gospodin Irinej, njegova svetost patrijarh srpski traži od predsjednika 
Srbije da podrži srpski narod i srpsku crkvu u Crnoj Gori. To su oni važni istorijski momenti. Ja se 
radujem kao političar koji je imao zajedno sa kolegama iz Demokratskog fronta, iz Nove srpske 
demokratije, iz Demokratske narodne partije tu ideju da mi treba na ovom prostoru, nas 200.000 
Srba i naši rođaci Crnogorci koji pripadaju Srpskoj pravoslavnoj crkvi, a s kojima smo zajedno, 
zato što su vjerujući ljudi, da se branimo kao desetomilioniti narod. Nas ima deset miliona, nas ima 
35 ili 36 eparhija Srpske pravoslavne crkve,  moramo da damo zajednički odgovor. Jutros smo 
upravo dobili tu potvrdu. Ovo su teška vremena.  
 Slušali smo predsjednika Crne Gore koji nam je poslao jezive poruke da je srpstvo 
primitivno u Crnoj Gori, da ova današnja Crna Gora nema nikakve veze  sa onom nekadašnjom 
Crnom Gorom i da će znati da se obračuna i sa Srpskom pravoslavnom crkvom i sa Srbima na 
ovom prostoru. 
 Ja sam danas srećan i radostan. Želim da  zahvalim i patrijarhu Irineju i predsjedniku Srbije 
gospodinu Vučiću i predsjedniku Republike Srpske, odnosno članu Predsjedništva Bosne i 
Hercegovine i prvom političaru Republike Srpske Miloradu Dodiku što su pokazali nacionalnu i 
vjersku solidarnost sa nama mučenicima u Crnoj Gori koje teško diskriminiše režim Mila 
Đukanovića. 
 Vjerujem u pobjedu. Ne brinite, građani, ne bojte se ničega, pobjeda je naša. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 15:00:16) 
 
 Naravno, naši građani u Crnoj Gori i nemaju nikakvog razloga da se boje ičega. 
 Sada riječ ima, posljednji diskutant, a to je Andrija Nikolić. Izvolite. 



 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (20.05.20 15:00:32) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Brajoviću. 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Mi danas ovdje na sjednici, uz česta odstupanja od teme, govorimo o tome da li u 
demokratijama imaju smisla pomilovanja, da li čin milosrđa donosi više štete ili koristi. Dakle, neke 
etičke, moralne i civilizacijske dileme koje propituju i ispituju najsavremenija društva današnjice. 
 Kad počnemo da postavljamo sebi ovakva pitanja, onda je na njih najbolje odgovoriti   
onom čuvenom civilizacijskom konstrukcijom da smisao pomilovanja svoju punu funkciju ostvaruje 
onda kada se onaj ko je presuđen ili okrivljen pokaje za nedjelo koje je učinio, bez obzira kakva 
god bila težina krivičnog djela odnosno nedjela koja je učinio. Znam da se često praktikuje u 
različitim pravnim sistemima da se kazna koja je izrečena skrati za jedan dio ukoliko postoji dobro 
vladanje kod onoga ko je osuđen i presuđen. Takođe, znam da je administracija  bivšeg 
američkog predsjednika Baraka Obame, uvela čin pomilovanja do tada najveći u stogodišnjoj 
istoriji američke administracije. Američki predsjednik je skratio zatvorske kazne za 214 federalnih 
zatvorenika, uključujući njih 67 koji su presuđeni na doživotnu robiju. Ovo je administracija u Bijeloj 
kući nazvala najvećom serijom pomilovanja u prethodnom i ovom vijeku. Takođe, prisjetimo se, na 
osnovu istorijskih i naučnih fakata, konferencija koje su bile održane u Teheranu, Potsdamu i Jalti, 
nakon II svjetskog rata, kada su Staljin, Čerčil i Ruzvelt dogovorili formiranje Suda za ratne zločine 
u II svjetskom ratu. Taj proces je poznat pod imenom Nirnberški proces. Vodio se po opredjeljenju 
tada vodećih svjetskih sila u gradu odakle je, pored Minhena, krenula da se praktikuje na 
najgnusniji  mogući način nacifašistička ideologija u svijetu. I veliki broj tih ljudi, nemam tačan 
podatak, ali znam da ih je bilo jako puno, do sredine 50-ih godina je amnestiran i pomilovan za 
zločine koje su činili u II Svejtskom ratu, za zločine najgnusnije koje je do tada svijet vidio. U 
Obaminoj administraciji je to kvalifikovano kao zemlja druge šanse. Ja sam uvijek za to da ljudima 
treba dati šansu onda kada postoji iskreno pokajanje u odnosu na stvari koje su činili i mislim da to 
treba da bude etički princip. Naravno, uvijek će postojati moralna dilema  i onaj saznajni faktor da 
li se neko zbilja uistinu pokajao zbog onoga što je činio. Ali, ovo što je Predlog zakona sa svim 
svojim finesama i nejasnoćama koje su možda objektivne i realne za sagledavanje te 
problematike, i o tome danas otvoreno ovdje razgovaramo, sa različitim tumačenjima, ali negdje 
svi  saglasni u ključnom odredištu ovog predloga zakona, da treba slijediti one principe koje 
proklamuje, između ostalog, i Savjet Evrope.  
 Neko je govorio, potpisnik, odnosno predlagač o tome da amnestija iz 2013. godine koja je 
oslobodila neke počinioce lakših krivičnih djela ne tangira i one počinioce lakših krivičnih djela koji 
su presuđeni u 2014. godini. Dakle, neko ko je robijao u 2013. dvije godine zatvora i onaj koji je to 
dobio u 2014. godini nemaju isti princip pred pravdom. I to je uvijek dilema za svaki pravni sistem, 
ne samo za pravni sistem u Crnoj Gori.  
 I dozvolite na kraju, predsjedniče,  prosto da ne ostanemo nedorečeni, imamo i taj ugao. 
Crnogorsko društvo ili većiina nas ovdje su potomci jedne svijesti koja je iznikla iz hajdučkog, 
jednog serdarskog mentaliteta gdje je četovanje bilo oblik privređivanja, a ratovanje ili megdan 
rješavanje načina sporova među nama. U međuvremenu je Crna Gora značajno izmijenila sebe i 
pokušali smo da sve one probleme koje imamo preusmerimo prema institucijama. 
 Princip je svakog ozbiljnog političara koji svoju politiku želi da nametne kao rukovodeću 
pred građanima Crne Gore da se zalaže za poštovanje institucija. Ne možemo sami presuđivati, 
ne možemo pozivati na nepoštovanje zakona, bez obzira kakvi bili naši politički ciljevi. Nema tog 
političkog cilja koji se može sukobiti sa zakonom i sa Ustavom Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (20.05.20 15:06:57) 
 
 Poštovane kolege, ovim smo za danas završili rad, nastavljamo u utorak sa ovom tačkom 
dnevnog reda. Želim svim poslanicama i poslanicima, svim građankama i građanima Crne Gore 
da čestitam naš sjajni prazik sjutra 21. maj, da ga provedete radosno, u zdravlju i miru,uz  



poštovanje mjera koje su nam omogućile, nadam se, da uskoro budemo potpuno oslobođeni od 
COVID-19. Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:14:40) 
 
 Poštovane kolege poslanici, nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog proljećnjeg 
zasijedanja u 2020. godini.  
 Nastavljamo pretres o Predlogu zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela 
propisana zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom krivičnom presudom koja se izvršava u 
Crnoj Gori. 
 Podsjećam da su Predlog zakona podnijeli poslanici: Miloš Nikolić, Andrija Popović, Genci 
Nimanbegu, Ervin Ibrahimović, Adrijan Vuksanović, Danijel Živković i Jovanka Laličić. 
 Izvjestioci Odbora su Danijel Živković Zakonodavnog odbora i Andrija Nikolić Odbora za 
politički sistem, pravosuđe i upravu.  
 Sada riječ ima poslanica Nada Nenezić, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović.  
 Izvolite, koleginice. 
 
 
 NADA NENEZIĆ (26.05.20 12:15:26) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani naše lijepe Crne Gore, 
 Dozvolite mi da na samom početku izrazim zadovoljstvo što je Crna Gora u ovom trenutku, 
odnosno ovih dana postala prva slobodna destinacija kad je u pitanju virus koji izaziva pandemiju 
Kovid - 19. Pokazalo se da smo svi mi koji smo imali potpuno povjerenje u struku i mjere 
Nacionalnog koordinacionog tijela bili potpuno u pravu. Ipak, treba biti oprezan jer u našoj okolini 
još nije gotova borba sa pandemijom. Hvala svima koji su pomogli da iz ove bitke izađemo kao 
pobjednici. 
 S druge strane, želim da sa svim ljudima koji baštine tekovine antifašizma i koji su 
dobroželatelji svojoj rodnoj grudi podijelim ogorčenje zbog skrnavljenja spomenika na Ravnom 
lazu u Piperima, na mjestu đe je donijeta odluka o podizanju Trinaestostojulskog ustanka. 
Polomljena je ploča na kojoj su imena: Milovana Đilasa, Boža Ljumovića, Blaža Jovanovića, 
Radoja Dakića, Buda Tomovića, Krsta Popivode, Periše Vujoševića i Vida Uskokovića. Poruka je 
jasna. Citiraću premijera Duška Markovića: "Ne igrajte se sa državom i njenim simbolima. 
Tražićemo vas dok vas ne nađemo." 
 Sad se vraćam pomenutom zakonu. Dakle, pred nama je Predlog zakona o amnestiji. 
Rješenja koja su ponuđena ovim predlogom zakona pojavljuju se kao nužnost, ili, bolje rečeno, 
kao posljedica pandemije koju je izazvao virus Kovid - 19, koja nažalost nije poštedjela ni našu 
zemlju; odnose se na smanjenje broja angažovanih službenika i lica lišenih slobode na kraći 
vremenski period.  
 Zatvorski sistem predstavlja pogodno mjesto za širenje ovog virusa, jer se u njemu ne 
može uspješno održavati socijalna distanca. Komitet Savjeta Evrope za sprečavanje mučenja i 
nečovječnog ili ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja je svim članicama preporučio da iskoriste 
mogućnosti preinačenja kazne, odnosno alternativne sankcije a amnestiju probaci ili izdržavanje 
kazne u prostorijama stanovanja i na takav način smanje broj lica u ustanovama za izvršenje 
krivičnih sankcija, a poveća zdravstvenu sigurnost svima onima koji ostaju. Predložena rješenja su 
sljedeća: licima koja se nalaze na izdržavanju kazne predlaže se oslobođenje od izvršenja 15% 
izrečene kazne zatvora; licima osuđenim po prvi put kaznom zatvora do tri mjeseca koji nijesu još 
stupili na izdržavanje kazne ista će biti preimenovana u uslovnu kaznu u trajanju od dvije godine; 
smanjenje kazne od 10% odnosi se na lica koja su na dan supanja na snagu ovog zakona 
pravosnažno osuđena za krivična djela a nijesu započeli izvršenje kazne zatvora; višestrukim 
povratnicima se smanjuje kazna za 5%; za lica koja su pravosnažno osuđena na kaznu zatvora u 
trajanju od tri do šest mjeseci a nijesu još stupila na izdržavanje kazne, ista će se izvršiti u 
prostorijama u kojima lice stanuje; za lica koja su osuđena do šest mjeseci, a nalaze se na 
izdržavanju kazne obustavlja se izvršenje i zamjenjuje uslovnom kaznom u trajanju od dvije 
godine. Amnestija u ovom predlogu zakona ne važi za najteža krivična djela.  
 Nadležnost za odlučivanje o primjeni amnestije pripada sudu koji je nadležan za upućivanje 



osuđenog na izdržavanje kazne. Sud odlučuje rješenjem kojim utvrđuje procenat i vrijeme za koje 
se osuđeno lice oslobađa od izvršenja kazne. Protiv rješenja o amnestiji može se izjaviti žalba 
nadležnom Višem sudu u roku od tri dana od prijema rješenja. Žalba zadržava izvršenje rješenja.  
 Ako u objektima Uprave za izvršenje krivičnih sankcija ima 1.084 zatvorenika i pritvorenika 
bez slučaja zaraze, onda ovaj podatak najbolje govori kako smo se uspješno borili protiv ove 
pošasti i koliko su uspješni naši ljekari na čelu sa Nacionalnim koordinacionim tijelom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:20:04) 
 
 Hvala i Vama, poslanice Nenezić. 
 Sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović, a neka se pripremi poslanica Sanja Pavićević. 
Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (26.05.20 12:20:12) 
 
 Poštovani građani,  
 U protekla dva mjeseca je hapšeno i pritvarano preko hiljadu nevinih ljudi zbog navodnog 
kršenja mjera fantomskog NKT-a. U sklopu toga moram da kažem da se u sklopu tih takozvanih 
kršenja mjera odvijao paralelno i progon Srpske pravoslavne crkve, srpskog naroda, pravoslavnih 
vjernika, Demokratskog fronta, a sve je kulminiralo na dan Svetog Vasilija Ostroškog, u Nikšiću. 
Gotovo da nema od tada dana koji je prošao bez hapšenja, bez saslušavanja, bez suđenja, kao 
što danas imamo u Bijelom Polju suđenje Radovanu Rakočeviću. Sve progon nevinih ljudi u Crnoj 
Gori bilo zbog učešća u mirnim protestima, ili zbog objava na fejsbuku, dakle jedna demonstracija 
sile bezakonja i besudne zemlje. 
 Imali smo i hapšenje vladike, i hapšenje sveštenstva, i hapšenje ljudi u Nikšiću, Andrijevici, 
Pljevljima, Bijelom Polju, Zeti, Podgorici. Dakle, sve ljudi koji su mirno protestovali. Režim mora da 
zna da nikoga ne može da uplaši ovakvim akcijama i smatram da se mora zaustaviti ova tortura, 
ova režimska akcija i da se moraju ukinuti kazne ovim ljudima, ako ćemo tako već da kažemo, 
amnestirati svi oni koji su kažnjavani bilo zbog takozvanih mjera fantomskog NKT - a, bilo zbog 
učešća u mirnim protestima ili zbog objava na fejsbuku. Dakle, to je jedna bruka za bilo koju 
državu u svijetu da se neko hapsi zbog objava na fejsbuku. Uostalom, poštovani građani, zašto se 
ne privode oni koji su batinali i naredili batinjanje ljudi u Nikšiću, Pljevljima ili Andrijevici? Ne vidim 
da je bilo ko od njih procesuiran. Zašto se ne procesuiraju ili uhapse ljudi koji su prekršili mjere 
toga NKT-a prilikom proslave njihovog 21. maja? Evo, pogledajte, slika jedna iz Nikšića, bilo je 
nekih 150 ljudi, toliko najviše može da ih se okupi, ali oni krše mjere NKT-a. Niko od tih ljudi nije 
odgovarao ni na Cetinju, ni u Podgorici, ako je bilo okupljanje neko u Podgorici - niko nije 
odgovarao zbog toga. Ali, zato jesu vladike, jeste sveštenstvo, jeste ljudi koji su prisustvovali 
sahranama. Pokušavaju da progone ovdje i Andriju Mandića, i Milana Kneževića, i Peđu 
Bulatovića, protiv njih krivične prijave, protiv mitropolita Amfilohija, ali protiv ovih ljudi niko ništa. 
Zato smo mi potpuno u pravu kad kažemo da su to primjeri diskriminacije dvostrukih aršina, to su 
primjeri aparthejda koji vlada u Crnoj Gori. Dakle, nigdje u Evropi, poštovani građani, ne postoji 
ovakav teror. Nigdje u Evropi ne postoji da se plasira ovakva mržnja od strane režima, soroševaca 
prema srpskom narodu, prema srpskoj crkvi, prema pravoslavnim vjernicima, prema 
Demokratskom frontu i njegovim liderima. Dakle, dokle ide ta mržnja vidjeli smo i sinoć onom 
odlukom Vlade da se zatvore granice prema Srbiji, prema Republici Srpskoj. Ne razmišljaju uopšte 
u Vladi koliko će to, da svedem to na ekonomsku priču, štetiti ljudima na primorju. Pamtite ovo, 
građani i Herceg Novog, i Budve, i Bara, i Tivta i Kotora, direktno /prekid/ iz Vlade Crne Gore s 
ovom odlukom. Oni sprovode ono antisrpsko u sebi, a idu protiv interesa ljudi u Crnoj Gori.  
 Dakle, ovo nije korona fri država, korona fri destinacija. To je jedna klasična laž i obmana. 
Ovo je klasični zatvor za sve one koji nisu Montenegrini i Milogorci. Meni je jasno odakle ovoliki 
bijes i ovolika mržnja u ovom režimu. Četrnaest godina nakon pokradenog referenduma ovaj režim 
nije uspio u onome što je bila njihova glavna zamisao, da slome naš narod, da zatru Srpsku 
pravoslavnu crkvu i da unište tradicionalni identitet Crne Gore i da uspostave neku 



montenegrinsko-dukljansku tvorevinu na principima Sekule Drljevića. Oni nijesu uspjeli u tome 
iako su uložili ogromna sredstva. Po svemu se vidi da istinska Crna Gora pokazuje vitalnost, 
brojnost i odlučnost, a ona druga Crna Gora očigledno kada nema para i goriva, onda nema ni 
patriotizma. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:25:41) 
 
 Riječ ima poslanica Sanja Pavićević, a neka se pripremi poslanik Budimir Aleksić.  
            Izvolite. 
 
 
 SANJA PAVIĆEVIĆ (26.05.20 12:25:47) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani i građanke,  
 Dozvolite mi na početku da izrazim neizmjernu zahvalnost Nacionalnom koordinacionom 
timu, Vojsci, Policiji, zdravstvu, svim građanima Crne Gore koji su pokazali neizmjernu disciplinu, 
za koju nismo znali da postoji, koji su pokazali veliku požrtvovanost, koji su poštovali sve mjere 
koje su stručna lica ove države, poštujući preporuke međunarodne zajednice, Svjetske 
zdravstvene organizacije uputila. Sve je to dovelo do jednog rezultata sa kojim se suočavamo, a to 
je da smo prva zemlja bez korone u regionu i u Evropi.  
 Sada bih se vratila na Predlog zakona o amnestiji. Crna Gora kao ozbiljna država ozbiljno 
pristupa donošenju i ovog zakona ugledajući se ne samo na crnogorske okolnosti, već i na 
preporuke koje nam dolaze iz zemalja duge tradicije vladavine prava i poštovanja ljudskih prava. 
Amnestija značajno utiče na kaznenu politiku države. Ima uporište u pravnom poretku države, 
dakle Ustavu i zakonima, ali je potpuno legitiman čin. Za razliku od pomilovanja koje je, takođe, 
akt milosti koje daje predsjednik na pojedinačni zahtjev, amnestija se daje neodređenom broju lica 
čiji je krug određen po nekom opštem kriterijumu, bilo da se radi o djelu za koje su osuđena, kazni 
koja im je izrečena ili prema nekim drugim opštim okolnostima. Podsjetiću da u Strazburu 
zastupam interese Crne Gore, da predsjedavam podkomitetom koji se bavi, između ostalog, 
pitanjima raznih vidova diskriminacije u okviru Parlamentarne skupštine Savjeta Evrope.  
 Moja želja da govorim danas je u stvari odgovoran odnos prema zakonu koji se usvaja u 
svakoj demokratskoj zemlji. Crna Gora je jedna od 47 zemalja Savjeta Evrope. Savjet Evrope 
pokriva teritorije koje imaju preko 830 miliona stanovnika. O preporukama Komiteta za 
sprečavanje mučenja u okviru Savjeta Evrope više puta je bilo riječi tokom rasprave u okviru ovog 
predloga zakona. Dokument o kome se raspravljalo donesen je u jeku korone 20. marta. Kroz 
izjavu o principima vezanim za tretman lica lišenih slobode, u kontekstu pandemije zaraze korona 
virusom više puta smo imali prilike da čujemo. Ono što bih proširila jeste da se nije samo Savjet 
Evrope bavio ovim pitanjem, nego i Ujedinjene nacije, odnosno Podkomitet za sprečavanje 
mučenja u okviru Ujedinjenih nacija. Mi tamo imamo gospođu Zdenku Perović, koja je izabrana 
kao ekspert i ne samo kao predstavnica države. Upravo taj podkomitet je urgirao više puta, a 
ovdje imamo dokument za preinačenje kazni, raniji otpust i probaciju. Imamo stavove od 25. marta 
prema državama članicama i nacionalnim preventivnim mehanizmima. U pitanju je širi spektar i 
jasnije određenje prema trajanju i posljedicama korone. Podkomitet naglašava da nije moguće 
tačno predvidjeti koliko će dugo trajati trenutna pandemija, niti kolika će biti njena puna dejstva. 
Ono što je jasno jeste da već sada ima značajan dubok efekat, kako oni kažu, na sve članove 
društva i sa tim ćemo se suočavati dugo vremena. Lica lišena slobode čine posebno ranjivu grupu 
zbog prirode ograničenja koja su im već ostavljena i njihovog ograničenog kapaciteta za 
preduzimanje mjera predostrožnosti u ustanovama od kojih su mnoge prenaseljene i nezdrave sa 
rastućim akutnim problemima. Ovo su stanovi podkomiteta Ujedinjenih nacija.  
 Podkomitet je pozvao sve države da smanje zatvorsku populaciju gdje god je to moguće. O 
tome će, donošenjem ovog zakona, konačnu riječ dati nadležni sudovi u svakom konkretnom 
slučaju. Potpuno vjerujem da u pripremi ovog predloga zakona nije bilo planova selekcije, nije bilo 
nečasnih namjera, niti je postojao deficit empatije prema žrtvama ubistava koje se ovdje pominju. 



Zakoni se ne pišu za svaku životnu situaciju, nego da garantuju određenu pravednost u skladu sa 
načelima ljudskih prava i sloboda. Postoje određeni izuzeci koje svi podržavamo. Vjerujem da će 
se i oko ostalih izuzetaka koji budu upućeni na matična tijela postići visok stepen jedinstva. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:31:23) 
 
 Zahvaljujem.  
 Za komentar se javio poslanik Slaven Radunović.  
            Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (26.05.20 12:31:30) 
 
 Koleginica je bila drugi poslanik ispred DPS-a koji se danas javio. Vidi se da je napravljen 
neki dogovor da se počinje hvalospjevima o NKT-u. Zbog toga moram da reagujem. Jer, čitava 
Crna Gora je svjesna da je ova kriza oko korone iskorišćena potpuno u predizborne svrhe što se 
tiče DPS-a, a da je NKT politbiro medicinski DPS-a, to je potpuno jasno. Juče su prevazišli sebe 
zajedno sa predsjednikom Vlade na čelu i politizaciju čitave ove situacije, rekao bih, drame koja je 
zahvatila čitavi svijet, uveli u neke vode koje samo u Crnoj Gori mogu da budu prihvatljive ili da ih 
neko hvali kao što vi to radite.  
           Naime, juče je pokazao premijer Marković, a i ljudi koji su pored njega sjedjeli da im je 
bitnije da se obračunavaju ovog momenta sa Srbijom, Srbima nego da zaštite građane na pravi 
način, tj. ukoliko nema potrebe da ih zaštite, da puste privrednu djelatnost u Crnoj Gori da 
funkcioniše onako kako bi trebalo. Navodno je juče donešena odluka da se iz zemalja koje imaju 
manje od 25 zaraženih na 100.000 stanovnika dopusti dolazak u Crnu Goru, a iz zemalja koje 
imaju više od 25 ne dopusti. Samo iz te činjenice da su čak i to krivotvorili, vidi se njihova loša 
namjera.  
        Evo, Vi ste fizičarka, dobri ste sa matematikom, a i ne treba Vam neka prevelika matematika 
za ovo. Znači, da se Vlasi ne bi dosjetili, onda su pored Srbije gurnuli još poneku zemlju kao, 
recimo, Bosnu i Hercegovinu da se iz nje ne može doći u Crnu Goru. Samo 17 zaraženih aktivnih 
slučajeva na 100.000 ima Bosna i Hercegovina. To je mnogo niže od 25. Jutros Sjeverna 
Makedonija 21,4. To je mnogo niže od 25. Tako je bilo juče, da ne bude zabune da se nešto 
promijenilo. Recimo, Poljska, čijim je građanima omogućeno da dolaze u Crnu Goru, ima 28,6, što 
je više. Prema tome, ta priča da su se vodili samo statističkim podacima ne da nije tačna, nego je 
to najobičnija smijurija. Između ostalog, na istoj konferenciji za štampu se kaže da će građani Crne 
Gore tj. studenti, naša mladost da budu upućeni besplatno avionom Montenegro airlinesa      u tu 
Srbiju, gdje je pomor, gdje je katastrofa, a koja je, za vašu informaciju, imala manje mrtvih ove 
godine nego u istom periodu prošle godine, ali o tom-potom. Jasna poruka iz Srbije je došla gdje 
se priča samo o načinu kako je ko vodio statistiku - neko je prikazivao umrle i zaražene, a neko ih 
je krio. Odlično znamo ko sjedi u NKT-u u Crnoj Gori i znamo kako je to rađeno. Ovakva politika 
prvo će da se razbije o glavu građanima Crne Gore, a posebno onima koji žive od turizma, jer ja 
prvi da dolazim iz Srbije ili iz Bosne i Hercegovine, nikad ne bih došao, makar ne ove godine, u 
Crnu Goru. Odmah da vam kažem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:35:14) 
 
 Hvala Vam. 
 Odgovor na komentar poslanica Pavićević. Izvolite. 
 
 
 SANJA PAVIĆEVIĆ (26.05.20 12:36:08) 
 



 Uvaženi poslaniče Radunoviću, 
 Ja sam imala moralnu obavezu s obzirom da mi je bilo prvo obraćanje, /upadica/ znam da 
Vi i ja nemamo nikakvih problema između sebe, o brojkama ćemo govoriti. Svako radi svoj posao. 
Fizičari ne rade te brojke, malo ste pobrkali šta je fizika. Samo mi dozvolite da govorim. 
 Ja sam zaista imala i jedva sam čekala priliku da se obratim građanima Crne Gore, da im 
zahvalim za zaista jedan vanserijski podvig. Ovo je podvig što je mala Crna Gora uradila. Ja se 
zaista tako osjećam. Možda ja imam previše osjećanja za razliku od nekih drugih. Ja sam 
ponosna na čitavi period trajanja epidemije kako su se ljudi ponašali. Kako je postojao patriotizam, 
solidarnost, jedna pozitivna energija, jedna disciplina, osjećali ste se da pripadate jednom 
modernom svijetu. Ja sam se osjećala tako. Svi moji, svi koje ja znam su poštovali mjere. Meni je 
to bilo sasvim prirodno da se zahvalim, nisam ni mogla da vjerujem da neko može nešto drugo da 
pomisli, a da se ne zahvali Nacionalnom koordinacionom timu, u onim teškim trenucima da su 
smogli snage, da su se odlično organizovali, Operativnom štabu, na čelu sa gospodinom 
Lazovićem, kako je brzo organizovao sve centre po Crnoj Gori. Pa, ljudi, ko to može da dovede u 
pitanje? 
 Dalje, ja sam u kontaku sa velikim dijelom međunardone zajednice, jer svi moji poslovi 
ranije su se oslanjali na međunarodnu zajednicu. Dobijala sam samo riječi pohvale za sve što je 
rađeno u Crnoj Gori. Imam ogromnu porodicu i u Srbiji, i u Bosni, i u Hrvatskoj - samo riječi 
pohvale. To što se nešto želi politizovati, uspjeh relativizovati, znate postoji u knjizi Teorija 
revaliteta i postoji Hajzenbergova relacija neodređenosti. Izvinjavam se, ne znam koliko imam 
vremena. Nisam baš verzirana za replike, ali Vas molim da mi dozvolite. Kada neki veliki uspjeh 
želite da poništite, da ga anihilirate, vi ćete sve relativizovati u vezi sa tim, napraviti neizvjesnim,  
da biste dobili kao konačan ishod jednu demagogiju, jedno nipodaštavanje, izvrtanje ruglu sve što 
je pozitivno. To je jezik fizike preveden na ove naše političke stvari. Smatram da je juče bio odličan 
nastup našeg premijera, da je na osnovu činjenica, na osnovu struke donešeno što je donešeno. 
Ja ću to poštovati i nemam uopšte ni jedan razlog da mislim suprotno. Da li sam ja naivna vi 
procijenite, ali ja zaista mislim da je to tako i ponosna sam na Crnu Goru i na sve što je urađeno 
tokom ovog perioda. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:38:51) 
 
 Hvala, koleginice. 
 Poštovane kolege, prije svega mislim da mi zaista treba da budemo ponosni i srećni što 
jesmo korona fri država, što nema više zaraženih. S druge strane, Crna Gora je prepoznata 
turistička destinacija i ovdje su uvijek dobro došli svi dobronamjerni i najbolje bi bilo da najveći broj 
država može od sjutra da dolazi u Crnu Goru. Tako da ja zaista mislim da ne treba politizovati 
stvari, čak je i na jučerašnjoj konferenciji za štampu rečeno da će se stvari mijenjati srazmjerno sa 
pokazateljima. Ne ulazim u priču statističku bilo kakvu, samo izražavam stav da su nam svi dobro 
došli .... našem tuzirmu, a mi smo gostopriman narod.  
 Izvolite. Proceduralno. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (26.05.20 12:39:50) 
 
 ... da je meni krivo što je Crna Gora bez slučajeva korone, ja sam srećan, jer mi živimo 
ovdje, samo što postoje za to razlozi. Ja sam ih ovdje više puta obrazlagao. Dakle, ove ode što se 
pričaju, zamislite da je Crna Gora, evo sa ovim brojem stanovnika i sa ovim sistemom, na nekom 
drugom mjestu u Evropi, recimo da je to Luksemburg koji ima isto stanovnika i da smo okruženi 
razvijenim državama sa velikim prometom roba i ljudi - ne bi to ovako bilo, nego smo na repu svih 
događaja. Treba toga da budete svjesni. Više putnika sleti za jedan dan na pariški aerodrom nego 
na crnogorske za godinu dana. Prema tome, moramo da budemo realni. Ali, ne pričam o tome. Ja 
sam samo rekao, a to se i na Vas odnosi, pošto ste rekli da ne možemo statistiku da uzimamo u 
obzir. Juče je odluka koju je donio navodno NKT zasnovana na statistilkim podacima - samo 
države koje imaju 25 i manje oboljelih na 100.000. Ja pitam Vas, Vi ste inžinjer, ako Bosna i 



Hercegovina ima 17 na 100.000, ili Sjeverna Makedonija 21, zašto one nisu na spisku? Zašto 
glumimo da smo mi Zapadna Evropa, osim naravno što Albanija može? 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:41:03) 
 
 Hvala, poslaniče Radunoviću. 
 Molim Vas. Možete proceduralno da se javite. /Upadica/ 
 Ne, ja ću Vama da kažem. Prvo, ja sam rekao da vjerujem da smo svi ponosni i srećni zbog 
toga što su ovakvi rezultati kod nas. Prema tome, mislio sam i na Vas - ako kažem da smo svi, 
mislio sam i na Vas. To je jedna stvar. Druga stvar, nisam rekao da se ne možemo baviti 
statističkim podacima, nego sam rekao da se neću ja baviti statističkim podacima. A Vi ćete sjutra 
na Premijerskom satu imati predsjednika Vlade, pa ćete se baviti moguće i tim komentarima. 
 U svakom slučaju - fakat je da smo vrlo uspješno odgovorili na izazov Kovida - 19. To je 
jedna činjenica nesporna. Drugo, da smo kao turistička destinacija i ne samo to, nego kao Crna 
Gora uvijek domaćini koji žele da ugoste na najbolji način sve dobronamjerne iz svih zemalja. Ja 
vjerujem da će što prije doći taj trenutak kad će ovo biti potpuno otvoreno za sve turiste iz čitavog 
svijeta. 
 Vi želite proceduralno?  
            Poslanica Nenezić. Izvolite. 
 
 
 NADA NENEZIĆ (26.05.20 12:42:17) 
 
 Nije bilo nikakvog dogovora oko spominjanja rezultata Nacionalnog tijela. Rezultati govore 
sami za sebe, a mi se radujemo uspjesima svoje države. Još nešto, ne bih voljela da ostane pred 
građanima Crne Gore da mi ovdje nekako prebrojavamo mrtve u Srbiji, da je na nekin način, kako 
ste Vi to, poslaniče Radunoviću, rekli, ili ja shvatila, nama to nekakav alibi, da  što je veći broj 
tamo neuspjeha, to se preliva ovamo kao naš uspjeh. To nije tačno. Mi ne želimo neuspjeh 
nikome, ne želimo, ne daj Bože, smrti nikome na ovom svijetu. Iz Vašeg govora se može shvatiti 
da prosto kao da je vladajuća koalicija izmislila Kovid - 19, odnosno virus koji je izazvao pandemiju 
i da je prosto cio svijet povjerovao. Jedino vi ste shvatili da je svijet u zabludi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:43:19) 
 
 Hvala Vam, poslanice Nenezić. 
 Kolege, razumjeli smo se mi bolje nego što saopštavamo ovako javno kad dođemo do 
riječi. 
 Sada riječ ima poslanik Budimir Aleksić, a neka se pripremi poslanica Branka Tanasijević. 
Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (26.05.20 12:43:39) 
 
 Poštovani građani,  
        Riječ je o Zakonu o amnestiji, po opštem i nepodijeljenom mišljenju /prekid/ struke i svih 
objektivnih analitičara koji se bave društvenom stvarnošću u Crnoj Gori, nema nikakve dileme da 
se ovim zakonom pričinjava jedna velika nepravda. Dakle, kratko i jasno - ovim zakonom se želi 
pomoći teškim i surovim kriminalcima i ubicama. Samo se sad postavlja pitanje šta je motiv, a 
motiv je jasan. Riječ je o predizbornoj kampanji i to je dio te predizborne kampanje, kao što je sve 
što se danas dešava u Crnoj Gori i o čemu se priča u Crnoj Gori u medijima, u ovoj Skupštini dio 
predizborne kampanje DPS-a. Navodno akt milosrđa, sjetili su se sad zatvorenika. Inače vladajuća 
stranka i njeni koalicioni partneri imaju najveće povjerenje među zatvorenicima. Oni tamo dobijaju 
99% glasova, to je nesporno, ali sam motiv je predizborna kampanja. Putujem od Nikšića prema 



Podgorici, nema sela gdje se nešto ne radi. Stotinu smo imali danas zapreka, rade se putevi, sjetili 
se infrastrukture. Imali smo divnu zimu, proljeće, ništa se nije radilo i sad se sve radi svuda. Neke 
se rupe krpe, nešto se čačka, veliki poduhvati DPS-a za dobrobit Crne Gore.  
            U predizborne svrhe je i cijela ova priča o neprijateljima. Evo sjutra, čitam u novinama, biće 
pitanje iz DPS-a, šta Vlada Crne Gore radi da zaustavi spoljne i unutrašnje neprijatelje, naročito 
ove spoljne koji su pohrlili da zauzmu Crnu Goru, žitnicu Evrope, da osvoje njena uspješna 
preduzeća, da zaplijene njena bijela stada po planinama pošto znamo da sve ovdje cvjeta, buja i 
klija. To je ista retorika koju slušamo 30 godina i u tom ključu ja sagledavam motive ovoga zakona 
i ove priče o amnestiji. Čitam juče "Pobjedu" iz 1991. godine i referat Mila Đukanovića na nekom 
forumu. Kaže: Na Debelom brijegu je 40 hiljada do zuba naoružanih ustaških bojovnika koje 
predvodi lično vrhovnik Franjo Tuđman, novi Ante Pavelić, novi, kaže, ustaški poglavnik. Tada nas 
je, dakle, branio od 40 hiljada ustaša koji su bili na Debelom brijegu, danas nas brani od 
velikosrpskog hegemonizma, imperijalizma koji samo što nije krenuo da osvoji Crnu Goru. Znači, 
to je širenje mržnje prema medijima, sve ja to razumijem. "Pljunite" mitropolita Amfilohija, dobićete 
proširenje stana. Dobra kolumna hajkaško-huškačka u "Pobjedi" je kredit od 50 hiljada evra. 
Falsifikatori istorije dobijaju takođe stanove. Znači, ljudi se snalaze. Ja to racionalno posmatram. 
Ne nose oni toliko veliku energiju patriotsku, to smo vidjeli u Nikšiću. Kolega Vučurović je govorio, 
300 ljudi se tamo bilo okupilo zadužili su 15 evra, gorivo do čepa i barjak i na kraju su se pomlatili 
u dva kafića.  
 Sve to vlast produkuje u predizborne svrhe i ovaj zakon koje je ovako surovo nepravedan i 
nasilni patriotizam, nasilno ućerivanje identiteta, huškanje i hajkanje na Srbe u Crnoj Gori i na 
Srpsku pravoslavnu crkvu. Tako se truje društvena atmosfera, tako ozbiljni ljudi i političari ne rade. 
Umjesto ozbiljnog društvenog dogovora, umjesto pregovora, umjesto smirivanja tenzija a 
podizanja penzija, što je rekao pjesnik, podignite penzije a spustite tenzije. Mi smo ovdje 
predlagali da se povećaju, vidite koliko slave zdravstveni radnici, a kad mi predložimo ovdje zakon 
o povećanju 30% plate zdravstvenim radnicima, onda kažu nema para. Balkanski ekonomski tigar 
i zemlja sa najdinamičnijom ekonomijom u Jugoističnoj Evropi kaže nema novca, a hvali se da 
smo balkanski ekonomski tigar. Znači, sve je licemjerno, nedosljedno i usmjereno u predizbornu 
kampanju. Umjesto, kao što rekoh, ozbiljnog društvenog dijaloga, širi se mržnja, truje se društvena 
atmosfera. Radio Televizija Crne Gore koju zovu, s pravom, građani televizija Jusovača, to je 
pravo zastiđe. Studenti sa fakulteta političkih nauka u regionu treba ovdje da dođu da ovo gledaju i 
analiziraju i uče se kako ne treba raditi novinarski posao. A ti koji rade tako novinarski posao, 
perjanice takvog novinarstva dobijaju unapređenja, postaju poslanici, ministri, direktori vladajuće 
partije.  
        Dakle, ovdje je, gospodine Brajoviću, sve naopako i ja apelujem da se smire strasti, da se 
povde ozbiljan društveni dijalog i naročito da se usvoje amandmani opozicije na ovaj sramni 
Zakon o amnestiji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:48:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Pošto ste me pomenuli, samo da Vam kažem. Nisam sam siguran da možete doprinijeti 
povećanju penzija, ali vjerujem iskreno da možete doprinijeti smanjenju tenzija. Svi tome da damo 
doprinos, počev i od Vas.  
 Inače, kad ste pominjali 1991. godinu, znam da sam ja tada bio opozicija, a po Vašem 
razmišljanju nisam siguran da se niste slagali tada. Ja sam tada bio opozicija, a Vi nijeste. 
/Upadica/ 
 Zašto se Vi sad javljate s mjesta? Ja Vas uopšte nisam komentarisao i ne znam zašto se Vi 
pokušavate ubaciti u priču. Ja sam razgovarao sa poslanikom Budimirom Aleksićem. /Upadica/ 
 Sada dajem riječ poslanici Branki Tanasijević, a neka se pripremi poslanik Branko 
Radulović.  
            Izvolite, poslanice Tanasijević. 
 
 



 BRANKA TANASIJEVIĆ (26.05.20 12:49:49) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovane koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Zavodi za izvršenje krivičnih sankcija su ustanove koje karakteriše specifična organizacija, 
način rada i heterogena struktura u svakom pogledu. U ovim ustanovama realizuju se različiti 
programi, terapijske procedure i rad u grupi, odnosno okupaciona terapija, što podrazumijeva 
direktne kontakte između osuđenika, službenika i stručnjaka koji rade sa licima lišenim slobode. U 
takvoj situaciji povećava se rizik od obolijevanja od virusa Kovid - 19. Inače, ustanove za kolektivni 
smještaj, kao što su ustanove zatvorskog tipa, kao što su starački domovi, domovi za smještaj 
djece bez roditeljskog staranja posebno su izložene kada je u pitanju pandemija virusa Kovid - 19, 
zbog njihove ogromne virulentnosti. Za razliku od mnogih zemalja iz okruženja i zemalja svijeta, 
Crna Gora u ovim ustanovama nije imala ni jedan slučaj obolijevanja, što je pokazatelj da se u 
Crnoj Gori radilo pravovremeno, brzo i efikasno i da je struka najbolja politika. 
 Činjenica je da u Crnoj Gori nema ni jedan registrovani slučaj, nema oboljelih, ali to ne 
znači da rizik još uvijek ne postoji dok sve zemlje koje imaju problem sa pandemijom virusa ne 
budu izašle iz ove situacije u kojoj se nalaze. Dakle, mora se zadržati opreznost, koja je osnova 
mudrosti. To je razlog što je Komisija Savjeta Evrope sačinila izjavu koja je upućena svim 
članicama, a njena suština je da gdje god postoji mogućnost zatvorske kazne budu smanjene, 
zamijenjene alternativnim sankcijama ili probacijom.  
           Pošto je promovisanje, jačanje i unapređenje primjene alternativnih sankcija jedna od mjera 
smanjenja zatvorske populacije, predmet moje pažnje biće član broj 2 predloženog zakona, kojim 
je predviđena zamjena kazne zatvora drugom krivičnom sankcijom, odnosno alternativnim 
načinom izvršenja kazne. Smatram da alternativne sankcije koje se odnose na lica koja su 
osuđena do tri, odnosno šest mjeseci zatvora imaju opravdanje iz više razloga. Prvi razlog je što 
su lica koja su osuđena na kaznu zatvora stigmatizovana u okruženju u kome žive. Kada se osluži 
kazna zatvora, osuđenik je rehabilitovan pred državom. Međutim, rehabilitacija u izvan zatvorskim 
uslovima često je mnogo duža od zatvorske kazne. Oslobođen pravne sankcije, bivši osuđenik 
mora da se oslobodi i društvene sankcije. Povratak u društvenu, odnosno životnu sredinu je 
povratak u ambijent čija je pravila prekršio. Ponovna integracija, odnosno u ovom slučaju 
reintegracija je dugotrajan i težak, a često i traumatičan proces. U izvan zatvorskim uslovima on je 
drugačiji od ostalih - on je bivši, etiketiran i pod lupom javnosti. Zbog otežane integracije u društvo, 
bivši zatvorenik ima za posljedicu osjećaj odbačenosti, osjećaj da kazna nije ukinuta, da je 
osuđenik koji i dalje izdržava kaznu na slobodi, slobodan a zarobljen stavovima, odnosno 
predrasudama okoline.  
 Iskustva velikog broja država su pokazala da se osuđenici kojima je kazna zatvora 
zamijenjena alternativnom osudom mnogo brže i lakše integrišu u radnu i društvenu sredinu i da 
su mnogo manje skloni recidivu od onih koji za isto djelo izdržavaju kaznu zatvora. Oni kojima je 
kazna zatvora do tri, odnosno šest mjeseci, zamijenjena uslovnom osudom u slučaju predloga 
zakona na dvije godine, u 95% slučajeva ne naprave novo krivično djelo, a svega 5% njih je 
sklono recidivu. Razlog za pozitivan odnos prema alternativnim sankcijama je i taj što ove sankcije 
značajnim dijelom imaju vaspitnu ulogu, jer u principu utiču na promjenu stila života i promjenu 
ponašanja, što pozitivno utiče na preoblikovanje loših navika. U tom smislu, vrlo je bitno to što 
osuđenici na koje su primijenjene alternativne sankcije ne prekidaju socijalne kontakte i ne kidaju 
vezu sa porodicom, a to je od suštinskog značaja za njih. Aktivno uključivanje u društveni život i 
kontakti sa porodicom u stvari oslobađaju osuđenika tereta ponovne socijalizacije kroz koji 
neminovno prolaze oni koji su lišeni slobode poslije oslužene kazne. Ove i sve ostale predložene 
norme direktno korespondiraju sa izjavom Savjeta Evrope o principima vezanim za tretman lica 
lišenih slobode.  
      Iz tog razloga, Predlog zakona o amnestiji smatram potpuno opravdanim i društveno 
prihvatljivim. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (26.05.20 12:54:39) 
 
 Hvala Vam, poslanice Tanasijević. 



 Sada riječ ima poslanik Branko Radulović, a neka se pripremi poslanica Aleksandra 
Vuković.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (26.05.20 12:54:50) 
 
 Hvala Vam. 
 Građani Crne Gore, sa velikom zabrinutošću, ali sa krajnjom odlučnošću hoću i želim da 
mijenjam jedno svoje duboko ubjeđenje sa stvarnošću i promjenom stvarnosti u Crnoj Gori. 
Duboko sam ubijeđen da je danas Crna Gora zemlja bezakonja, da pravo i pravda ne stanuju u 
Crnoj Gori. Da je po onom romanu sudije u zemlji bezakonja tada bi sotone, tada bi demoni, tada 
bi sile zla, tada bi oni koji izvršavaju dželati bili okovani. Tada bi utamničeni bili i nečasni sužnji i 
mnogi grešnici. 
 Danas, sa velikom zabrinutošću i mučninom, konstatujem da ti koji su trebali da budu 
zatočeni su danas na slobodi. Ne samo što su na slobodi, nego mnogi od njih zuzimaju najveće 
pozicije i društveni status u Crnoj Gori. Ovo što se piše o Crnoj Gori sa svake strane i izgovara iz 
usta vodeće države koje su utemeljene da na demokratskim osnovama bilo da su to organizacije, 
ambasadori i slično, ja se stidim. Stidim se zbog takve Crne Gore. Ako pogledate danas ko je u 
zatvorima, dželati, poneki, najmanje kazne sotone, pojedine ne, u dobroj mjeri slabići, zatočenici 
bahati, impulsivni ili sirotinja koja je napravila neko krivično djelo zbog siromaštva i zbog 
nemaštine. U zatvorima su i mnogi oni koji su najveći rodoljubi Crne Gore, koji se bore za slobodu 
i mijenjanje ovakve istine i uspostavljanje Crne Gore kao pravne države. Stidim se Crne Gore što 
su moji drugovi na meti toga, stidim se zbog progona i Milana, i Andrije, i Peđe, i Meda. Stidim se 
zbog onih mojih službenika koji su bili po 10, 15 mjeseci po zatvorima, stidim se zbog onih 
presuda. Ja sam član predsjedništva Demokratskog fronta. Koliko su oni krivi, ja sam isto toliko 
kriv, a tako mi Bog pomogao niti oni, niti ja. Jedina naša greška je što beskrajno volimo Crnu 
Goru.  
 Ja ću samo, građani Crne Gore, dvije stvari napomenuti. Sestra Duška Jovanovića je tu i ja 
se izvinjavam što ću sad reći neke činjenice. Bio sam na jednoj sjednici, bila je otvorena i zato što 
je bila otvorena zato što su bili novinari reći ću neke stvari. Da svi građani Crne Gore znate, onaj 
ko je ubio Duška Jovanovića je danas na slobodi, onaj koji je to izvršio možda je danas utamničen. 
Oni koji su to omogućili danas imaju najveći status u Crnoj Gori. Duško Marković je bio direktor 
ANB-a i on je, da se pravno izrazim, imao indicije o životnoj ugroženosti Duška Jovanovića. To je 
rekao tadašnjem ministru unutrašnjih poslova Draganu Đuroviću, danas visokopozicioniranom sa 
velikom platom. Tada je ovaj ubica, ili navodni ubica, izvršitelj, dželat uveče rekao i ko ga je 
uputio. Tada je vrhovni državni tužilac bila Medenica, tada je tužilac dežurni bila Klikovac i još 
jedan Raco Ivanović. Spavalo im se, nijesu htjeli da odmah dođu, jer moralo pred tužiocem da se 
potpiše ta izgubljena službena zabilješka. Sjutradan sve se promijenilo. Ta gospođa Klikovac je 
danas predsjednica Osnovnog tužilaštva u Podgorici koja nas je osudila onako sramno. Danas je 
Duško Marković išao i dao izjavu kod izvjesne tužiteljke Jovićević, koja je danas predsjednica 
Višeg tužilaštva u Podgorici i nije ga ni pitala za te indicije. Danas na tom sastanku su bili Pažin, i 
Nuhodžić, i Veljović, i Marković iz Dana. Gospodin Veljović je rekao da se nikada bukvalno neće 
saznati ko je nalogodavac, a ovi koji su krivi za to se nikada neće kazniti. To je Crna Gora od koje 
se stidim, stidim se od ove Crne Gore moje jer sam ja liberal. Do kraja sam sanjao jednu drugačiju 
Crnu Goru, od ovih tužbi koje su u izviđaju 15 godina, koje sam dao i koje koštaju preko 10 
milijardi eura koje su opljačkali ovi koji su na vrhu i koji su još u izviđaju ili nijesu u izviđaju, koji 
nam sputavaju ne samo ljudska prava da ostvarimo, ovo što nas progone, nego i ekonomski 
/prekid/ i ono što je po novoj metodologiji osviješćena Evropska unija. 
 Građani Crne Gore, stidim se od ove Crne Gore i boriću se do kraja dok u meni ima i 
posljednje kapi da oni koji su potomci i oni koji će ostati... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:01:30) 
 



 Hvala. 
 Dajem riječ Jovanki Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (26.05.20 13:02:12) 
 
 Poštovani građani, od najstarijih pravnih izvora staroga vijeka Vavilona, antičke Grčke i 
Rima, preko srednjeg vijeka institut pomilovanja amnestije predstavlja neizostavni dio pravnih 
sistema.  
 Međutim, to što je jedan institut dugotrajan u pravnoj teoriji ne znači da je jednodušno 
prihvaćen i s pravom izaziva i izazivaće uvijek dileme da li je uspostavljen osnovni zahtjev 
pravičnosti i humanosti. Zakon o amnestiji, instituti pomilovanja i amnestije regulisani su u Crnoj 
Gori i to Ustavom i Krivičnim zakonikom. Amnestija, već smo čuli, znači predavanje zaboravu 
jednog krivičnog djela, kao da nije ni učinjeno. Amnestija je akt zakonodavnog organa. Ono se 
ondosi na određeni broj lica i zbog toga ne stoje konstatacije koje smo čuli proteklih dana da mi 
znamo već unaprijed koja lica po ovom zakonu će biti amnestirana. Za razliku od amnestije, 
pomilovanje je pojedinačni akt koji donosi predsjednik države, a čuli smo da se radi i o aboliciji. 
Miješaju se pojmovi - abolicija je praktično odustanak od gonjenja, izostanak presude. Velika je 
odgovornost bila na predlagačima ovog zakona, ali poslanici, priznaćemo, nekad moraju da 
donose i teške odluke, odnosno  teške zakone.  
 Naši razlozi su krajnje humani i mislim da smo bili i krajnje oprezni i krajnje obazrivi. Korona 
virus nas je natjerao da i na zatvorski sistem gledamo iz nekog malo drugačijeg ugla, a postavljalo 
se ovdje pitanje zašto ovaj zakon u izbornoj godini. Ovaj zakon nema nikakve veze ni sa izbornim 
periodom, niti sa izbornom propagandom. Uvijek će se postaviti pitanje - da li je baš momenat za 
donošenje ovakvog zakona.  
 Predložili smo ovaj zakon, kao što sam rekla, dajući još jedan doprinos na suzbijanju širenja 
zaraze virusom Kovid - 19 u zatvorskim jedinicama, poštujući time i preporuke i mjere od strane 
relevantnih međunarodnih tijela, komiteta, Savjeta Evrope za sprečavanje mučenja, nečovječnog 
ili ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja, koji je i uputio izjavu o principima vezanim za tretman 
lica lišenih slobode, a sve u kontekstu pandemije zaraze korona virusom svim članicama Savjeta 
Evrope.  
 Zatvori u Crnoj Gori u okruženju i u svijetu do danas nijesu bili prilagođeni da se suoče sa 
većim zdravstvenim izazovom kakav se dešava u doba epidemije. Logično je i ljudski da su 
zatvorenici u strahu i panici od širenja korone, uz činjenicu da u Crnoj Gori veliki broj zatvorenika 
su i hronični bolesnici. Želim da i ovom prilikom ukažem poštovanje prema upravi naših institucija 
za zatvorenike, odnosno Zavoda za izvršenje krivičnih sankcija, koji su dali puni doprinos i 
preduzeli sve mjere da do epidemije u zatvorima do danas ne dođe. 
 Kolega Nikolić je detaljno elaborirao što Predlog zakona nudi i ja neću ulaziti u ta zakonska 
rješenja. Samo ću naglasiti da nema dileme da na lica koja su amnestirana po dosadašnjim 
zakonima o amnestiji 2013. i ranije ne može biti primijenjen ovaj zakon. I na kraju ću zaključiti da 
smo kroz ovo zakonsko rješenje dali adekvatan odgovor na još jedan izazov koji pandemija 
korona virusa nosi sa sobom, a zašto ne reći, konačno dajemo priliku i da određeni broj ljudi 
stekne resocijalizaciju. Mislim da ovaj zakon pokazuje svoju potpunu opravdanost i humanost. 
Hvala na pažnji. 
 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:06:37) 
 
 Uvažena poslanice Laličić, zahvaljujem. 
 Sada dajem riječ Predragu Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (26.05.20 13:06:49) 



 
 Poštovane kolege poslanici, 
 Predlog zakona koji je dala grupa poslanika DPS-a sve govori o toj partiji, govori o vlasti. 
Ako je ovo pitanje toliko važno, onda je iza ovoga trebalo da stane Ministarstvo pravde sa jednom 
detaljnom analizom. Ne, iza njega su stali poslanici DPS-a iz njima znanih razloga. Međutim, u 
ovom predlogu zakona krije se suština nedemokratskog, rekao bih, i kriminogenog režima koji 
personifikuje ova partija, između ostalog, zbog toga što je u Predlogu zakona o amnestiji slučajno 
ili namjerno izostavljeno ono što se tiče ubistva Duška Jovanovića, odnosno nijesu tretirani 
počinioci najtežih krivičnih djela ubistva toga tipa. To govori, između ostalog, da ovaj režim nije 
želio, nije htio i ima odgovornost za to ubistvo o kome smo mnogo puta govorili i zbog čega se i 
protestovalo tada kad se desilo. 
 Razlog zbog korona virusa, ovdje je rečeno, se nalazi u donošenju ovog zakona. Dame i 
gospodo, juče je Duško Knežević, izvinjavam se Dušku Kneževiću, Duško Marković, izvinio sam 
se zlatnom tajkunu što sam ga pomiješao sa predsjednikom Vlade iako su bili dio iste ekipe, 
postoji razlika, ovaj se bori sada protiv kriminogenog režima, rekao da nije bilo policijskog časa i 
nije bilo vanrednog stanja, hvaleći se i svađajući se sa političkom konkurencijom, navodno mi smo 
tražili to što smo tražili. Znate, vi ste napravili pravni haos vezano za Kovid - 19, pogazili Ustav, 
ugušili ono malo što je demokratije, pri čemu moram da budem direktan i jasan. I ja i svi mi u 
Demokratskom frontu izražavamo zadovoljstvo zašto nije bio preveliki broj zaraženih u Crnoj Gori, 
da je broj smrtnih slučajeva, statistički posmatrano, veoma mali, ali svaka žrtva je žrtva. Dakle, mi 
izražavamo zadovoljstvo zbog toga i pozdravljamo napore zdravstvenih radnika koji su uloženi da 
ne dođe do širenja epidemije. Međutim, pravni haos je doveo i do toga da vi donosite ovaj zakon. 
Najmanje 1.800 ljudi je krivično procesuirano, gonjeno, zatvarano. Neki su sklopili sporazume o 
priznanju krivice, neki su u procesu gonjenja i vi morate iz toga da izađete. Suština stvari je u 
tome.  
 Zašto je toliko slučajeva krivičnih u Crnoj Gori? Zato što je Nacionalno koordinaciono tijelo 
radilo po instrukcijama predsjedništva DPS-a i ono je u stvari predsjedništvo DPS-a. Nacionalno 
koordinaciono tijelo je nezakonit organ, nema ga ni u jednom zakonu, ne znamo kad je formiran. I 
pazite, to Nacionalno koordinaciono tijelo je 26. marta proglasilo epidemiju, a ono to nema pravo 
da uradi. Ali je zato Kenan Hrapović, poštovani građani, ne Nacionalno koordinaciono tijelo, vama 
su čitavo vrijeme govorili da Nacionalno koordinaciono tijelo donosi odluke. Ne. 13. marta je 
Kenan Hrapović potpisao naredbu o preduzimanju privremenih mjera za sprečavanje, unošenje u 
zemlju, suzbijanje i sprečavanje prenošenja novog korona virusa. I dao je zabranu okupljanja 
stanovništva u zatvorenim i otvorenim javnim mjestima, javna okupljanja, javne priredbe, sportski, 
politički, vjerski, sve na kumbulj. Iole površna pravna analiza govori o tome da on to nije mogao da 
uradi, da to nije moglo da se uradi bez sastajanja ove Skupštine i proglašavanja vanrednog stanja. 
Došlo je do masovnog kršenja ljudskih prava i sloboda. I, poštovani građani, Kenan Hrapović čija 
se afera pojavila na samom početku epidemije je sklonjen. Javnost nije znala da on potpisuje ove 
naredbe, a on je potpisao između ostalog i član 2: "Nepostupanje po mjerama iz člana 1 ove 
naredbe podliježe krivičnoj odgovornosti u skladu sa članovima 280 i 302 Krivičnog zakonika Crne 
Gore." Ministar zdravlja nalaže Tužilaštvu i sudovima koji član Krivičnog zakonika treba da se 
primijeni.  
 Taj isti gospodin Hrapović se 22. marta direktno obratio Srpskoj pravoslavnoj crkvi, prije 
svega, koja je diskriminisana i rekao da se obavezuju vjerske zajednice da svoje aktivnosti 
prilagode aktuelnoj epidemiološkoj situaciji itd. i da se vjerski obredi u vjeskim obredima obavljaju 
isključivo bez prisustva građana. Obavezuju se. A onda se poziva na Krivični zakonik gdje su 
kazne Zakona u Krivičnom zakoniku propisane do godinu dana, možda i više.  
 Dakle, poštovani građani, nema Nacionalnog koordinacionog tijela, ima Kenana Hrapovića, 
ima samovolje ovoga režima. Sada je neophodno da to što je 1.700 - 1.800 ljudi procesuirano 
pokuša putem amnestije na drugi način da se to eliminiše. E sada, gospodine Markoviću, nismo 
imali policijski čas, imali smo zabranu kretanja od 19 časova do pet ujutru i policija je bila glavna u 
gradu. Vjerovatno je to bilo dobro da bude tako. Nijesmo imali vanredno  stanje nego vanrednu 
situaciju. Hoću jednostavno da kažem da je epidemija zloupotrijebljena od strane Demokratske 
partije socijalista za progon političkih protivnika, za zaustavljanje litija. Ja ponovo govorim o tome 
da je prevashodni zadatak bio Nacionalnog koordinacionog tijela i ove Vlade da upravo preduzme 



sve mjere da do izbora litija nema.  
 Jutros je dr Senad Begić gostovao u jednoj emisiji i pitaju ga hoće li biti maturske večeri. Ne 
zna čovjek. Koliko može ljudi da bude na svadbi? Pa ja mislim 150 do 200 ali mi kao Institut za 
javno zdravlje nećemo obavezati, nego neka odluči svako kako misli. Do maloprije je bilo da može 
da bude 10, 20, 150, a sve ovo je u funkciji sljedeće stvari - ne može taj gospodin Senad Begić, 
nema politički kapacitet, možda ima zdravstveni i ja ne sumnjam da ima zdravstveni, ali politički 
nema da kaže koliko ljudi može da se okupi na jednom mjestu. Znate li zašto? Jer kad bi on rekao 
da nema više razloga da se zabranjuje javno okupljanje, onda bi bilo aktivirano od strane 
Mitropolije episkopskog savjeta da se obnove litije. 
 Na kraju je diskutabilno da li se litije kao crkveni hod može smatrati javnim okupljanjem u 
smislu onoga što je napisao Kenan Hrapović.  
 Dakle, gospodine potpredsjedniče, htio sam jednostavno da kažem da je DPS uradio jedan 
haos u pravnom sistemu, da su Kenan Hrapović kao ministar zdravlja i neki zdravstveni radnici  
ulazili u pravnu materiju koja im ne pripada. Mi imamo sada situaciju gdje zbog izbora činite 
progon prema neistomišljenicima, diskriminaciju i selektivan pristup prema Srpskoj pravoslavnoj 
ckrvi da biste mogli da oživite zakon kojim je namjera da se oduzme imovina Srpskoj pravoslavnoj 
crkvi u Crnoj Gori, a rečeno vam je da to neće moći da prođe zahvaljujući, prije svega, većini 
pravoslavnog stanovništva, pa i članova DPS-a koji se sa tim ne slažu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:15:12) 
 
 Hvala, gospodine Bulatoviću.  
 Nekoliko puta ste u negativnom kontekstu spomenuli Demokratsku partiju socijalista, u 
političkom smislu - kriminogena itd, sve sam zapisao, i koristim samo kratko po članu 101 repliku.  
 Prva stvar, podsjetiću Vas da smo dva mjeseca ovdje imali komunikaciju sa Nacionalnim 
koordinacionim tijelom i redovno informisani i međusobno razmjenjivali informacije o svemu. Ako 
kažete da je Nacionalno koordinaciono tijelo bilo predsjedništvo DPS-a, što mi ne smatramo da je 
bilo, a da li su bili istaknuti predstavnici, na taj način dodatno hvalite, slučajno ili naročito, ipak se 
nadam naročito da hvalite DPS i uvažavate na taj način sve što je DPS uradio. To je ključna stvar 
- da smo zaštitili zdravlje svih građana Crne Gore, nezavisno kojoj političkoj partiji pripadaju jer 
smo mi građanska partija, koja vodi računa o svim građanima Crne Gore i o svim stvarima koje su 
vezane za to. Vi ste u početnim fazama u tome učestvovali. Nadam se da sve te stvari koje radite, 
radite naročito jer je to nešto što smatrate da treba ipak pohvaliti. Na taj način, kao što sam rekao, 
hvalite DPS i to smatramo kao jedan naš veliki uspjeh, uspjeh države, ali prije svega uspjeh DPS-
a.  
 Takođe, bilo je niz raznih drugih kvalifikacija, ali ne želim više da ulazim u to. Želio sam 
samo na ovaj način da iskoristim pravo koje mi pruža Poslovnik po članu 101.  
 Poslanik Bulatović traži proceduru. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (26.05.20 13:17:18) 
 
 Mislim da ste Vi iskoristili pravo predsjedavajućeg i dali ste sebi kaznenu repliku na šta 
nijeste imali pravo. Doživljavao sam Vas kao čovjeka koji je spreman za dijalog pa i o najtežim 
stvarima, a ne da se ovo važno pitanje ne raspravlja. Mislim da niste imali pravo na kaznenu 
repliku. Pošto ste uradili kako jeste, ne želim time da se bavim.  
 Prvo, ne pada mi na pamet da hvalim DPS. Naprotiv, kritikovao sam ga. Govorio sam ne o 
zdravstvenom stanju za šta su zaslužni zdravstveni radnici, a ne DPS, nego sam govorio o 
pravno-ustavnom haosu koji ste napravili s tim NKT-om i ovim krivičnim prijavama kojih je 1.800. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:17:46) 
 
 Hvala. 



 Sada sam još ubjeđeniji u ono što sam rekao na početku.  
 Prvo, iskoristio sam pravo po članu 101 jer drugi stav kaže - Ako se izrazi u negativnom 
kontekstu odnose na klub poslanika i političku partiju, pravo na repliku ima ovlašćeni predstavnik 
kluba. Rekao sam Vam šta ste rekli na početku, imam šest stvari koje ste rekli. Iskoristio sam u 
skladu sa Poslovnikom. Ovdje piše u negativnom kontekstu i imam pravo da to iskoristim. Potpuno 
sam poštovao Poslovnik.  
 Tačno je, i dalje stojim iza toga, da je hvalio DPS. Ovo su rezultati i DPS-a i države Crne 
Gore. Hvala vam na tome što cijenite rezultate koje je Crna Gora napravila, što su u njihovom 
operativnom timu bili ljudi koji su visoko pozicionirani u DPS-u i mi smo na tome ponosni. Hvala 
vam što nas dodatno podsjećate na to. Ipak, to ukazuje mnogo više nego što ste možda mislili da 
kažete. Zahvaljujem u ime poslanika DPS-a koji su prisutni u sali.  
 Imate pravo na ispravku navoda. Znate da poslije toga poslanik Bulatović ima pravo da da 
određeni komentar. /Prekid/ Imamo sugestiju kolega iz Demokratskog fronta. Prvo im smeta, pa im 
ne smeta. Da se dogovorimo. Prva stvar, po Poslovniku ima pravo po članu 101 i to je nesporno 
da smo iskoristili to pravo u skladu sa Poslovnikom. Druga stvar, u skladu sa članom 97 - Nakon 
izlaganja pojedinog poslanika ili predstavnika predlagača, pravo da zatraži i dobije riječ ima 
predstavnik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba poslanika i predsjednik Vlade radi pojašnjenja 
stavova, ispravki navoda ili komentara izlaganja. Znači, po Poslovniku, treba i može. Pošto imamo 
molbu, nakon ovih pohvala, ipak sugerišem da odustanete ako možete. Hvala. 
 Procedura. Poslanik Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (26.05.20 13:20:54) 
 
 Prvo, gospodine Gvozdenoviću, smatram da ste prekršili Poslovnik jer ste tražili kaznenu 
repliku u ime Kluba poslanika Demokratske partije socijalista, a onda ste govorili da vas je hvalio 
poslanik Bulatović. Dozvolite mi da završim misao, pa onda uzmite i taj prut pa me isfrskajte samo 
mi dozvolite da završim. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:21:23) 
 
 Po članu 101 ako poslanik i drugi učesnik u radu sjednice u svom izlaganju u negativnom 
kontekstu izrazi se o poslaniku ili, drugi stav čitam, preskačem, ako se izrazi u negativnom 
kontekstu odnose na klub poslanika i političku partiju. Poslanik Bulatović je u prvoj rečenici rekao 
kriminalna partija. Nakon toga je hvalio, ovo što Vi kažete. Komentar na hvaljenje sam dao. U 
prvoj rečenici je to bilo, zapisao sam to, prijavio sam se i onda nije bio red da posle toga 
odustanem. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (26.05.20 13:22:08) 
 
 On je rekao kriminogeni režim. Vi ste iskoristili pravo na kaznenu repliku u ime kluba, je li 
tako? Onda niko nije mogao u ime Kluba poslanika DPS-a da dobije komentar. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:22:21) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslaniče Kneževiću, niste u pravu.  
 Saglasili smo se na kraju da sam uradio u skladu sa Poslovnikom, što je veliki progres.  
 Molim generalnog sekretara da Klubu DF-a da Poslovnik da pogleda dodatno ako želi. Ne 
treba. Znaju ga, ali ga ne poštuju. 
 Sljedeća stvar je član 97. U članu 97, mogu čitav da pročitam od početka do kraja, ni u 
jednom od ovih elemenata člana ne kazuje se da je vezan član 107 sa 101. Inače, da se ne bi 



desilo za sljedeći put, molim generalni sekretarijat da nas informiše o tome na narednom 
kolegijumu da li je i kakva je dosadašnja praksa. Mislim da je dosadašnja praksa bila ovakva 
kakva sam rekao, ali sam želio da uvažim, nakon svih ovih pohvala koje su dobijene i zamolio 
poslanicu Nenezić koja je to prihvatila, kao što se radi u ozbiljnom klubu i prihvataju se određene 
sugestije. Hvala vam.  
 Idemo dalje.  
 Na ovaj način smo završili komunikaciju sa poslanikom Bulatovićem. Imamo još tri 
prijavljena kandidata iz DPS-a i jednog iz Demokratskog fronta.  
 Nema Mihaila Anđušića, on je bio po redu.  
 Dajem riječ Aleksandri Vuković.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (26.05.20 13:24:10) 
 
 Hvala Vam, uvaženi potpredśedniče Gvozdenoviću. Posebno Vam zahvaljujem na tome što 
nas podśećate neprestano na Poslovnik jer često odlutamo, a vidimo da smo se i danas više bavili 
nekim drugim temama nego što smo se bavili samim Zakonom o amnestiji. Zbog toga ja želim da 
kažem, kad čujemo kolege iz opozicije, posebno iz Demokratskog fronta stiče se utisak da je Crna 
Gora nekakva prokleta avlija, ako već govorimo o Zakonu o amnestiji, ili zindan iz kojeg izlaza 
nema. Kada slušamo kolege, zaključak koji proizilazi iz sve te priče jeste da je to zindan iz kojeg 
izlaza nema, ali sada vidite što se dešava. Dešava se to da iz Crne Gore izlaza ima, a taj izlaz 
naročito je potcrtan u Načertaniju Ilije Garašanina i to je izlaz na more. Izlaz na more zbog čega je 
Crna Gora uvijek bila strateški geopolitički interesantna regionalnim državama, koje su imale svoje 
hegemonističke, paternalističke i imperijalističke pretenzije na Crnu Goru. To se pokazuje i sada 
kada se vodi otvoreni hibridni rat, a on se sastoji u tome što je i sinoć, kada je govorio o tome da 
smo prva korona fri destinacija u svijetu, prva država koja više nema epidemiju jednog od najtežih 
virusa koji je zadesio svijet, Duško Marković je takođe podśetio opet na ono što se govorilo o 
Crnoj Gori u Načertaniju Ilije Garašanina, a to je da se daju uputstva da se malo proputuje i 
prošeta po Crnoj Gori. Po Crnoj Gori više nema šetnji u tome smislu. Može se dolaziti u Crnu Goru 
i ona je otvorena prvenstveno za građanke i građane Srbije i biće otvorena kada se za to steknu 
epidemiološki uslovi. Zbog toga molim kolege iz opozicije da ne manipulišu i ne izvode političke 
marifetluke kako bi postigli političke poene, jer je svima jasno da mi od početka imamo izvanrednu 
saradnju sa ovom državom iz koje, nažalost, nakon govora na konferenciji za štampu gospodina 
Đukanovića, sve vrijeme traje satanizacija. Kao što vidimo, jedan poslanik je i pominjao nekakve 
satane, a o tome posebno treba govoriti pošto je Zakon o amnestiji u pitanju, a povodom jezičkih 
omaški i takozvanih projekcija ako budemo na polju Sigmunda Frojda.  
 Zakon o amnestiji, gospodo, obrađuje, on će se, sigurna sam, u jednom drugom kontekstu 
u kojem se danas o njemu govori glasati u Skupštini Crne Gore zato što će pojedinim poslanicima 
iz opozicije biti potreban oproštaj s obzirom na to da je porijeklo riječi amnestije izveden iz grčke 
riječi oproštaj. Biće potreban oproštaj zbog toga što nikada niko izvana nije Crnu Goru vrijeđao na 
tako skaredan način kao što to činite vi, vi i medijski politički centri kojima nažalost u ovome 
trenutku vi prilagođavate svoju retoriku i svoju politiku. A zašto to kažem? Političke proizvoljnosti 
kojima se vi upravljate narušavaju ugled Crne Gore zato što samo odolijevate svojoj 
samodovoljnosti, a te proizvoljnosti se tiču zaključaka da je Crna Gora slična državi NDH, ta 
instrukcija i matrica i taj refren koji ponavljate evo 20 dana, a bogami i skoro godinu, počev od 
izjave patrijarha Irineja u Crnoj Gori, stigla vam je kao dobra preporuka, a vi ste u stvari ispisali ili 
ostavili tim ponavljanjem da je sadašnja Crna Gora NDH jednu sramnu mrlju na istoriji svoje 
politike, zbog čega će vam biti potreban Zakon o amnestiji i oproštaj crnogorskih građana za to što 
vi danas činite. Jedan oproštaj zbog toga što i vaši duhovnici vas upozoravaju, čitala sam jedan 
zanimljiv intervju jednog sveštenika koji je obrazovan, da se o NDH i Crnoj Gori ne može govoriti u 
kontekstu u kome to vi radite, to je sramno, jer je to politika logora, zatvaranja, ubijanja i najgorih 
zločina koji su se dešavali na prostoru bivše Jugoslavije, tačnije na prostoru Jugoslavije i na 
Balkanu, na kraju i u svijetu ako hoćete tako. 
 Dakle, vas karakteriše organizovana nesposobnost osmišljavanja i nuđenja političkog 



programa i zbog toga vam smetaju uspjesi NKT-a. Bez idejnosti, destrukcija naravno je nadimak 
vaše politike, ime i ne možemo da uhvatimo s obzirom na to da ste ga često mijenjali, a već kad 
ništa nijeste uradili na polju politike, otvorili ste, rekla bih pošto često ponavljate fabrike, fabrike 
otvaranja, mi smo sve zatvorili, vi ste otvorili fabriku banalnosti. I kako je to jedini kapital koji imate 
da ponudite crnogorskoj javnosti, vi očekujete rezultate. A kada se dese ovakvi vidljivi i potvrđeni 
rezultati, kada Crna Gora pokaže svoj obraz i svoje lice pred svjetskom javnosti, vi želite na svaki 
način da destruišete i da ponizite taj rezultat. Dakle, prevarologija, to je jedna riječ koju sam ja 
davno upotrijebila kada sam željela govoriti o politici koju sprovodite, vještina kojom ste savršeno 
ovladali, ali ono što je strašno jeste da vi pokušavate, govoreći o duhovnosti i tradiciji, da nam 
ponudite jednu prevarnu predstavu o tome šta su stvarno duhovnosti tradicije u Crnoj Gori, a šta 
radite - degradirate istoriju i karikirate sadašnjost. I upravo ste uhvaćeni u zamci i kada vam 
kažemo da ste uhvaženi u zamci, da vam te floskule, te basne koje ponavljate, ti refreni kao ideje 
hibridnog rata koji sprovodite u Crnoj Gori neće pomoći jer su građani trezveni, znaju kako treba 
slušati, kako čuvati ovu Crnu Goru koju vi nažalost dijelite. To jedan poslanik koji je inače 
demokratski, čini mi se, nastrojen, liberalno nastrojen u Demokratskom frontu, kaže ova i ona 
Crna Gora. Nema, uvaženi poslanici, ove i one Crne Gore, ima samo Crne Gore koju ćemo čuvati 
u njenim državnim granicama i u njenom državnom dostojanstvu upravo od tih koji su zamislili da 
se proglase ili samoproglase političkom koja je svetačka. Zamislite idejnu profanost politike koja 
pokušava sebe da proglasi svetačkom i braniteljkom svetinja. Branite svetinje od onih koji čuvaju i 
kult svetog Vladimira dukljanskog i Kosare, i kult ćirilice i latinice na ovim prostorima, i ideju i veliku 
knjigu Miroslavljevog Jevanđelja, i Oktoiha, i Njegoša, i Lalića, i vi nama pokušavate svim ovim 
danima i mjesecima spočitati kao da smo mi neki rušitelji te tradicionalne i takve tradicionalne 
Crne Gore. 
 Vidite, pomenula sam Frojda na početku, napisao je jednu značajnu studiju o takozvanim 
omaškama u jeziku. Sve vrijeme dok mi govorimo o Zakonu o amnestiji naši građani kažu hoćete li 
izglasati zakon o amneziji. U jezičkim omaškama ima nešto veoma suptilno i veoma važno, a vaša 
politika je u stvari jedna vrsta amnezije. Amnezije zato što vi imate kratkotrajno i djelimično 
pamćenje, pa iz naše istorije uzimate što vam treba i što vam odgovara i prilagođavate sadašnjoj 
svojoj politici koju možemo nazvati jednom reciklažom sastavljenom od svega i svačega, a u stvari 
počiva na politici ničega u smislu destrukcije i potrebe da se Crna Gora ponizi pred svjetlom 
javnosti, jer kad govorimo o korona virusu i rezultatima NKT-a, govorimo o ponižavanju Crne Gore 
kao države u međunarodnim okvirima.  
 Prema tome, nažalost danas sam i trebalo je da govorim, mi smo zaboravili neki od ovđe 
poslanika prisutnih koji su bili na tom odboru kada se govorilo o Krivičnom zakoniku i o tome na 
koji način ga treba modulirati, na tom odboru je bio gost veoma relevantan pravnik prof. dr Zoran 
Stojanović, govorio je upravo o sistemu kažnjavanja u našim zakonicima ....  
        I samo bih rekla na kraju, uvaženi potpredsjedniče - 20 poslanika je kazalo da su u našim 
krivičnim zakonicima kazne blage i slično. Imate pravnog eksperta koji kaže da Srbija i Crna Gora 
imaju najstrože krivične zakonike u Evropi. Hvala. 
 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:32:52) 
 
 Imam primjedbu od kolega poslanika DF-a da je poslanica Vuković pričala duže nego što 
su pričali poslanici prije nje, pa molim sekretarijat, jer mislim da nijesu u pravu, da mi da izvještaj o 
dužini govora koji su imali. Hvala vam. 
 Traži riječ, po članu 101, poslanik Đukanović. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (26.05.20 13:33:44) 
 
 Tražim kaznenu repliku zbog iznešenih uvreda i želim u ime Demokratskog fronta da se 
obratim. To je bilo takvih uvreda, evo u kaznenoj reprici ću da ponovim. Imam li kaznenu repriku? 



/Prekid/ Uvrede, skaradno, marifetluci, sramno i tome slično.  
 Poštovani građani, imali ste priliku, da čujete jednu /prekid/ diskusiju iz koje je izvirala samo 
mržnja, mržnja i ništa drugo. Uspjela je da, izigravajući neku primadonu, pokaže svoju niskost, 
svoju poslušnost, svoju ideološku zaluđenost, a sve u cilju da se pokvare odnosi sa najbližim 
okruženjem, sa Srbima iz Srbije, sa Srbima iz Republike Srpske. Slušali smo tirade o 
tradicionalnoj Crnoj Gori, sa njenog aspekta, ali ta gospođica neće da prihvati da u Crnoj Gori 
Njegošev dan rođenja bude nacionalni praznik. Oni su krenuli putem kojim još niko u Crnoj Gori 
nije išao. Otvorili su granice prema Albaniji, prema Hrvatskoj, a neće prema svojim sunarodnicima, 
pravoslavnim hrišćanima iz Republike Srpske i Srbije. I još ima obraza da nama drži lekcije o 
moralu i o ideologiji. Mi koji smo stub ove Crne Gore, većinski hrišćanski, većinski pravoslavne, 
koji nijesmo pristali da budemo sluge velikoalbanskog projekta, koji nijesmo pristali da služimo 
određenim krugovima ustaškim iz Hrvatske, mi koji nijesmo htjeli da baštinimo Crnu Goru kojom 
upravljaju Bošnjaci, Muslimani i Albanci, a tražeći sva prava za njih, jednostavno boreći se za 
opstanak hrišćanske i pravoslavne vjere na ovom prostoru. I neko nama spočitava  kako se mi 
ponašamo i da smo mi izdali Crnu Goru. Svakome je jasno kom krugu pripada Demokratski front 
hrišćansko-pravoslavnom, a takođe je jasno nažalost u Crnoj Gori izbornim krađama se desilo da 
pravoslavna manjina ubjedljiva, zahvaljujući krađi i glasovima dobijenim afirmativnim akcijama, 
postane politička većina i vrši teror nad hrišćanskom većinom. I onda žele zamjenom teza da 
proglase njih čuvare Crne Gore, čuvare hrišćanskih vrijednosti - e pa to vam, gospodo iz 
Demokratske partije socijalista, neće proći.  
 Udarili ste na najsvetije što predstavlja određenim ljudima - borba za očuvanje vjere nema 
veze sa politikom. To je vrijednost iznad naših života, a vama je sav život u tome da vam neko 
/prekid/ u ime Demokratske partije socijalista i da pričate razne nebuloze. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:37:30) 
 
 Hvala. 
 Dao sam repliku po članu 101, jer je tražio poslanik Đukanović za riječi sramno i skaradno. 
Imam pravo ako zatraži poslanica Vuković, a već je tražila, ako procijenim u skladu sa zadnjim 
stavom - pravo na repliku nije dozvoljeno osim ako se procijeni da su navodi u replici uvredljivi i 
dozvoli tu repliku. Ovdje imate nekih sedam: niskost, bez obraza, poslušnost, itd. 
 Dajem pravo na repliku poslanici Vuković. 
 Tražim od poslanice Vuković da vodi računa o izrazima, da ne bismo isprovocirali dalju 
komunikaciju nego da na ovaj način to završimo. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (26.05.20 13:39:21) 
 
 Uvaženi potpredśedniče Gvozdenoviću, hvala Vam. Malo sam zebla da mi nećete dati 
repliku, ali vodili ste računa, jer ja sam govorila o politici Demmokratskoga fronta pojedinačno ne 
pominjući i ne vrijieđajući niti jednog poslanika ili poslanicu.  
 Govorila sam o njihovoj ideologiji, a uvaženi poslanik je govorio o mojoj niskosti, 
poslušnosti i moraću ga sada, vjerovatno će ovo biti efekat iznevjerenog očekivanja, iznevjeriti u 
tom očekivanju - da poslušna sam, ali samo Crnoj Gori. Samo Crnoj Gori, za razliku od vas koji 
imperative kako djelujete u Crnoj Gori dobijate iz drugih centara, a za mene drugoga centra osim 
onoga koji je Crna Gora, a Crna Gora jeste centar, nema. 
 To što mi ne vjerujemo u vaše odežde krotkosti i bogobojažljivosti koje ste spakovali i 
futrole ikona, litija, zloupotrebljavajući duhovnost i zloupotrebljavajući vjeru naših ljudi, naše je 
pravo da vam poručimo da početak mudrosti jeste strah gospodnji, ali ko se Boga boji, taj ne 
vrijeđa i ne zloupotrebljava svoje kolege i koleginice na način na koji to vi radite. Zbog toga je vaša 
politika politika prošlog i o vašoj politici možemo govoriti kao o političkom ehu, koji još, doduše 
nekim slogovima, odzvanja nekim slogovima nemuštog jezika i govora. Ali moramo vas suočiti sa 
tim zato što mi želimo da vi budete sa nama motor promjena i emancipacije crnogorskog durštva. 
Ako nijeste spremni da sebe preobražavate, da promijenite stav i ako nijeste spremni da se 



suprostavite, pa neka je to i patrijarh i predśednik Srbije njima kada kažu da je Crna Gora 
fašistička tvorevina, odnosno ustaška tvorevina - onda sa nama nema razgovora. 
 Ja vas molim da razgovaramo, ja vas molim da na nivou odbrane Crne Gore budemo 
zajedno. To nam je zajednički jedinstveni cilj. /Upadica/ Pa je li Vam u redu, poslanice, da je Crna 
Gora NDH tvorevina? Je li Vam to u redu?  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:40:58) 
 
 Hvala. 
 Na ovaj način završili smo komunikaciju povodom izlaganja poslanice Vuković. Zahvaljujem 
joj što nije stvorila prostora za dalju komunikaciju povodom njene diskusije i u potpunosti 
ispoštovala Poslovnik i član na osnovu kojeg se javila. 
 Imamo još dva diskutanta. U ime Demokratskog fronta imamo poslanika Milana Kneževića, 
a u ime DPS-a Mihaila Anđušića. 
 Dajem riječ poslaniku Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (26.05.20 13:41:43) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, posebno za koje su se danas zabrinuli kroz ovaj Predlog 
zakona o amnestiji, da vam ja to najednostavnije pojasnim. Njima ne pada na pamet na vas, na 
vašu resocijalizaciju, vaše zdravlje, isto kao što im ne pada na pamet na one komandire koji u 
jednoj garderobi u jednim obućama prolaze četiri godišnja doba u Spužu. Ja to mogu da kažem jer 
sam, za razliku od svih vas, robijao u zatvoru i ja to mogu da kažem jer za razliku od svih vas 
znam da ste ovaj Predlog zakona o amnestiji donijeli isključivo zbog onih 1.800 uhapšenih tokom 
neustavnih mjera NKT-a, u kojima je, kao što je rekao Predrag Bulatović, ministar Kenan Hrapović 
postao šef gestapoa koji je izdavao uputstva osnovnim sudovima, koji su po kratkom postupku 
procesuirali, zatvorili preko ...  
 Dozvolite, gospodine Gvozdenoviću, ja sam NKT uporedio kao gestapo i ranije jer ove 
mjere koje su sprovođene nijesu sprovođene ni za vrijeme gestapoa. Više ste vi pohapsili ljudi za 
ove dva mjeseca nego gestapo 1941-1945. godine u Crnoj Gori. To je moje obrazloženje.  
 Znači, da zaokružim misao. Osnovni sudovi i Tužilaštvo su radili protivustavno i 
protivzakonito i svi vi koji ste presuđeni, vas 1.800, imate pravo da potražite pravdu ne na 
crnogorskim sudovima, nego u Strazburu, jer su vas, zloupotrebljavajući službeni položaj, 
zloupotrebljavajući jednu represivnu atmosferu, poslali u zatvor ni krive ni dužne. Meni su se 
javljale na desetine i desetine građana. Ja ću samo navesti jedan primjer. Evo ga rješenje 
Osnovnoga suda u Podgorici /prekid/ od predsjednika vijeća, sudije Nenada Vujanovića i članova 
vijeća, sudije Gorana Đukovića, koji me osudio na sedam mjeseci zatvora i Željke Jovović, koja 
me osudila na četiri mjeseca kućnog pritvora a moje kolege Đukanovića, Jočić i Branka 
Radulovića na šest mjeseci kućnoga pritvora. Šta oni rade? Određuju pritvor izvjesnom NN licu 
dana 19.04. zato što se našlo u porodičnoj kući sa svojim bratom i određuju ga do dalje odluke 
suda. Šta je dalja odluka suda? Strpavaju ih u betonjerku i pritiskaju ih da sklope sporazum o 
krivici da su krivi zato što su se našli u porodičnoj kući, dodjeljuju im ekspresno advokata po 
službenoj dužnosti i posle već trećega, četvrtoga dana kad više nisu ljudi bili u mogućnosti da 
protumače na najbolji način Zakonik o krivičnom postupku, jer zato nisu imali adekvatnog 
advokata, jer je taj advokat bio advokat režima, advokat suda i Tužilaštva, nude im sporazum o 
krivici. Gledajte sporazum o krivici. Sporazum o krivici - Okrivljeni taj i taj priznaje da je dana 19-og 
tog i tog bio kod svog rođenog brata u njegovoj kući i kažnjava se sa tri mjeseca kućnoga pritvora 
nanogice i 600 eura da ih uplati, zamislite gdje, gospodine Gvozdenoviću, Zavodu za hitnu 
medicinsku pomoć na žiro račun 535-110514. Koja je banka u pitanju? Prva banka Crne Gore. Svi 
su morali da uplate preko Prve banke Crne Gore da Aco Đukanović dobije proviziju. Držite ljude u 
betonjerci, pritiskate ih na sporazum o krivici i sad pošto ste osudili preko 1.800 ljudi, nudite im 
amnestiju. Po principu - Đura će ti oprostiti što te tukao, a što je najveća sprdnja bila pred 



tužiocem Majom Janković, ova kraljica je podigla krivične prijave protiv Andrije Mandića, Predraga 
Bulatovića i mene zbog riječi izgovorene u Skupštini, blago joj u pamet, se pogađaju. Ovaj 
gospodin koji ne radi nigdje kaže da  nema novca da plati 600 evra i može li da plati 500 evra. A 
ona kaže da se njoj ne isplati - kao da prodaje kravu.  
 Poslije ubjeđivanja da će završiti 30 dana protivzakonito u zatvoru, to gospodinu, zamislite, 
gospodine Gvozdenoviću, Tužilaštvo obezbjeđuje auto da odmah nađe pare i da odmah uplati po 
ponoća, jer ako to ne uradi završiće u zatvoru 30 dana. Gdje to ima, da tužilac i sudovi 
obezbjeđuju auto za sporazum o krivici da u crne noći traži pare pod kamatom da bi platio Acu 
Đukanoviću. Vi u ZIKS-u treba da znate - 15% se odnosi samo na one koji prvi put robijaju, tj. na 
one koji su osuđeni ovim mjerama NKT-a; 10% se odnosi na one koji tek treba da počnu da 
robijaju, a 5% samo na vas prave robijaše. To treba da znate, a evo gospodin /prekid/ se smije, pa 
evo nek ustane da polemiše sa mnom. Znate li šta ste uradili dalje? Onima koji su osuđeni od tri 
do šest mjeseci daju uslovnu kaznu dvije godine provjere. Nađite mi u jednom krivičnom zakoniku, 
Zakoniku o krivičnom postupku, Zakonu o sprovođenju krivičnih sankcija da se daje uslovna 
provjera na dvije godine za nekoga ko je osuđen tri mjeseca ili šest mjeseci. To je dokaz da vi 
donosite ovu amnestiju zato što ste uhapsili 1.800 ljudi za vrijeme pandemije koronavirusa i tu ste 
stvarno šampioni. Ako je negdje trebalo da promovišete liderstvo u regionu, to je po tome što ste 
zloupotrijebili Ustav i zakon. Svi koji ste procesuirani imate pravo na vanredno pravno sredstvo i, 
sigurni budite, pobijedićete državu bez obzira na ove sramne sporazume o krivici koje ste bili 
prinuđeni da potpišete. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:47:40) 
 
 Dajem riječ Mihailu Anđušiću. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (26.05.20 13:48:45) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Diskutovali smo o Zakonu o amnestiji koji su predložile naše kolege iz poslaničkog kluba, 
za koji sam siguran da ćemo mi u krajnjem dati podršku i negdje imali smo i prilike i danas, a 
rekao bih više od toga prvog dana diskusije da čujemo onako jednu malo više stručniju i ozbiljniju 
razmjenu stavova i argumenata sa pravne strane kada je u pitanju ovo zakonsko rješenje, gdje 
smo ispred poslaničkih klubova prije svega mogli da čujemo stavove, a onda i jednu kvalitetnu 
razmjenu argumenata gdje je predlagač onako na jedan veoma korektan način i prilično stručno 
dao pojašnjenja za neke nedoumice koje smo imali. Naravno, čuli smo jedan broj drugih prijedloga 
kada je u pitanju korekcija ovog zakonskog rešenja. Ostaje da vidimo, imamo sjednicu odbora koja 
bi trebala da pokuša da dodatno neke stavove približi ili da se odgonetnu dodatno neke sumnje. 
Vidjećemo kakav će biti dogovor sa te sjednice, ali sam siguran da u načelu negdje ovo zakonsko 
rješenje nudi jedan širi konsenzus po jednom dijelu pitanja, a ostaje da vidimo kako će to dalje biti. 
Ono što mene negdje opredjeljuje kada je u pitanju ovo zakonsko rješenje po pitanju stavova su tri 
razloga.  
 Prvi je, čuli smo o tome, preporuka Savjeta Evrope, odnosno nadležnog tijela koje se bavi 
tim pitanjima, a tiče se rasterećenja zatvorskih ćelija usljed epidemije korona virusa dakle, to je 
jedna od obaveza koju smo morali ili nismo morali da prihvatimo u ovoj fazi. Slažem se da je 
donekle u ovoj fazi usljed dinamične rasprave koju smo imali ovdje u Parlamentu ona u određenoj 
mjeri zakašnjela, ali svakako je smatram veoma opravdanim.  
        Druga se tiče humanog gesta kojim se omogućava učinicioma krivičnih djela da dobiju drugu 
šansu za reintegraciju u društvo. Smatram da je to negdje bio uvijek neupitan argument kad smo u 
kontiuitetu u ovom Parlamentu donosili ovakav zakon. Uvijek je bio negdje jedan korektan 
procenat saglasja u poslaničkim klubovima kada je u pitanju ovo zakonsko rješenje. To je drugi 
razlog zbog kojeg smatram da je opravdano usvojiti ovo zakonsko rješenje. I treći, po mom 
mišljenju, najopravdaniji tiče se rasterećenja zatvorskih ćelija u pritvorskim jedinicima. To je jedan 
problem s kojim se Crna Gora suočava u kontinuitetu. Smatram da u tom dijelu ova mjera može 



da pomogne u određenim procentima, naravno možemo razgovarati o tome zbog čega je stanje 
takvo po pitanju najviše infrastrukture. Znamo da tu imamo neke započete projekte koji trebaju da 
doprinesu tome da se situacija bitno promijeni.  
 Igrom slučaja kao bivši član Odbora za ljudska prava sam imao prilike lično da se uvjerim u 
probleme o kojima govorim kada su u pitanju zatvorske ćelije i pretrpanost u njima. To su ozbiljni 
problemi. U minulom periodu se uradilo puno kroz sredstva iz pristupnih fondova da se stvari tu 
poprave kako bi elementarno ti uslovi bili dostojni čovjeka. Sa druge strane, smatram da nas tu 
očekuje puno posla kako bi to stanje dodatno promijenili. Tu se dosta uradilo kada je u pitanju 
infrastruktura, kada su u pitanju sami uslovi boravka u zatvorskim ćelijama, kada je u pitanju 
rekonstrukcija karaula i sadržaja ostalih koji su u zatvorskim ćelijama. Puno toga se uradilo kroz 
napore koje je sprovodila država i sredstva koje je ustupala Vlada i kroz još neka dodatna 
sredstva koje su ove institucije same obezbjeđivale, ali ostaje još puno posla. Dobar dio posla se 
radio u Bijelom Polju, Spužu, ali najznačajniji dio posla se tiče izgradnje novih zatvorskih jedinica. I 
to je jedna od stavki koja treba u krajnjem da promijeni stanje kada je u pitanju ova problematika, 
odnosno da poveća kapacitete prihvata. Najavljena izgradnja zatvora u Mojkovcu je definitvno 
jedan detalj koji treba da doprinese da se stanje u toj oblasti izdigne na jedan novi nivo. 
         Ovo zakonsko rješenje, uostalom kao i u prethodnom periodu kroz prethodne sazive, ima 
čvrste argumente i utemeljenja u argumentima koje smo svih ovih dana iznosili. To je da trebamo 
pružiti drugu šansu učiniocima krivičnih djela, kao i pomoći državi da se na korektan način riješi 
jednog dijela problema kada je u pitanju ova branša. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:54:30) 
 
 Hvala, poslaniče Anđušiću. 
 Iz dva poslanička kluba imamo zahtjev, pretpostavljam po članu 97 za komentare - Goran 
Radonjić i Neđeljko Rudović.  
 Izvolite. Dajem riječ Goranu Radonjiću. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (26.05.20 13:54:46) 
 
 Zahvaljujem. 
 Imalo je više razloga i povoda, ali sam izabrao da bude nadam se u nekoj mirnijoj 
atmosferi, mada sam spreman i na druge razgovore, vjerovatno kao i većina građana koji ovo 
slušaju, dosta iritiran nekim stavovima, podmetanjima i neistinama. U ovom zakonu radi se valjda 
prije svega o ideji pravde i o ideji da zakon važi jednako za sve. To je i najveći problem u našoj 
zemlji kažu međunarodni izvještaji.  
 Gledao sam juče neke ljude koji su na vrlo važnim funkcijama, kao što je recimo 
gradonačelnik Podgorice. On je čovjek koji se bavi istragom, on zna ko je uradio nešto, on zna da 
nađe i mjesto za koje vjerujem nije ni čuo do toga trenutka kad je počela propaganda sa onim 
spomenikom, zna da je to povezano sa Bijelim Poljem, a međutim ne zna da osudi svog 
prethodnika koji je snimljen kako prima novac. Direktna korupcija. Ima vremena da kaže, recimo, 
kako nema mjesta u administraciji za one koji nemaju neku emociju, ali nema vremena da kaže da 
nema mjesta u administraciji za one koji krše zakon. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:55:46) 
 
 Poslaniče Radonjiću, ja Vas molim da govorite u skladu sa dnevnim redom /mikrofon 
isključen/ 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (26.05.20 13:56:18) 
 



 Pa evo, ako mi dozvolite da završim, ja mislim... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:56:21) 
 
 Tražim od Vas da prilagodite svoje izlaganje. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (26.05.20 13:56:25) 
 
 Vidite, Vama hvala što želite da mi pomognete, ali ja mislim ja nisam zaslužio da me 
jedinoga prekidate ovdje. Sa druge strane, ja uvijek u svakom govoru, pa i ovom, gdje bih mnogo i 
mnogo teže riječi, mjerim riječi, trudim se da nikog ne uvrijedim, ali moram da kažem da mene vrlo 
često neko vrijeđa ovdje u ovoj Skupštini pa niko ne reaguje. Recimo vrijeđa me kad vidim da 
ministar kulture osuđuje skrnavljenje, ali ga nisam vidio da osudi skrnavljenje krsta kojim su 
obilježeni poginuli rumunski putnici, gdje je reagovala i rumunska ambasada i gdje je baš bilo 
skrnavljenje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:56:52) 
 
 Poslaniče Radonjiću, nije tačno. Zbilja očekujem od Vas da komentarišete izlaganje na koje 
ste se javili. Obično se to ne radi kad je završno izlaganje iz nekog kluba. To je kodeks neki koji 
postoji među nama. Ali, nijesam želio da Vas upozoravam na to. Prijavila su se dva poslanika i 
onda nisam želio. Da je bio neko iz DPS-a, ja bih ga zamolio i upozorio na određena pravila koja 
već dugo postoje u ovoj skupštini. Ali, moja je obaveza kad već ne poštujemo takvu vrstu 
dogovora, kodeksa, zbilja prilagodite  svoje izlaganje, komentarišite ako ste zapamtili šta je rekao 
gospodin Anđušić. Ako ne, možemo da napravimo kratku pauzu pa da se Vi pripremite dodatno, 
da se podsjetite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (26.05.20 13:57:54) 
 
 Nije u redu da Vi tako sa mnom razgovarate. Mogao bih Vama da odgovorim na isti način, 
ali neću. 
 Ja prepuštam građanima da vide kakav je ovdje odnos. Cinizam nije odlika ljudi koji imaju 
moć, koji imaju poziciju. Vi ste u prilici da imate medije, da interpretirate kako Vi mislite. Ako i ova 
dva minuta ili tri koje ja imam kao predstavnik građana, za koja mislim da je otelotvorenje kulture, 
ako i to smeta, bogami ću se boriti za svoju riječ.  
 Mene vrijeđa kad ministar kulture onako u jednoj histeriji govori, a vrijeđa me zato što nije 
davno podnio ostavku jer ne zna koliko spomenika nedostaje u našoj zemlji. Vrijeđa me kad se 
onako ponašaju, kad presuđuju, a nema pretpostavke nevinosti. Ljude koje vidimo snimljene kako 
se bave kriminalom nema mogućnosti da njih neko osudi, da se izlože nekom javnom žigosanju, 
nego se pretpostavlja nevinost.  
 Takođe, juče sa državne televizije je sugerisano, rečeno da su litije krive. Stotine litija je 
bilo, ni jedno nasilje, ni jedan papir koji je pocijepan. Jedan miting je bio u DPS organizaciji i bila je 
tuča. Da li neko kažnjen iz onoga ispred Delte i onoga ispred Nikšića? Govore li ovi koji ruše 
anatifašističke poruke? Jesu li oni možda oni koji govore fašističke pozdrave, recimo - eviva? Koja 
je zastava bila 13. jula? Da nije možda trobojka? Jesu li fašisti proganjali one koji nose trobojku ili 
su i nosili trobojku?  
 Hajde da se dogovorimo oko nekih istorijskih istina i da govorimo o njima ako može u 
tolerantnoj atmosferi. Zahvaljujem. 
 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 13:59:26) 
 
 Hvala. 
 Poslaniče Radonjiću, žao mi je ali niste ispoštovali ništa što smo Vas baš uljudno zamolili. 
            Izvolite.  
            Poslanik Anđušić. 
 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (26.05.20 14:00:16) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Kolega Radonjiću, potpredsjednik je negdje pokušao da vas odvrati od namjere da govorite 
/prekid/ ću to shvatiti negdje na način da o pomenutoj temi, odnosno predloženom zakonu o 
amnestiji nemate puno zamjerki čim ste posegli za određenim drugim temama. /Prekid/ Jesam, 
pratio sam ali očigledno nemate puno zamjerki čim ste poseglil za drugim temama. Ali, drago mi je 
da ste se osvrnuli i na ovu temu, temu jednog vandalskog čina koji je učinjen prethodnih dana i 
drago mi je da ste se dotakli toga iz ugla Glavnog grada. Ja bih ovom prilikom htio da pohvalim 
agilan i odgovoran gest gradonačelnika Glavnog grada dr Ivana Vukovića koji je, pored javne 
osude tog čina, izašao na lice mjesta, sa građanima razgovarao i još jednom osudio taj čin. Meni 
je lično žao što, sa jedne strane, Vi u svom izlaganju niste osudili jedan takav čin, jer ja cijenim da 
bi svakako, sa druge strane, o kom god spomeniku se radilo na isti način osudio jedan takav čin. 
Vi znate da je jedan od postulata programskih i načela Demokratske partije socijalista baštinjenje 
antifašizma bez ikakvih daljih pogovora. To su potezi koji se očekuju od naših funkcionera u ovoj 
situaciji. Ne samo od naših funkcionera, ja lično bih očekivao od bilo kog drugog čovjeka, bilo kog 
drugog građanina ove države, bio to spomenik bilo kakve druge vrste. Znam, igrom slučaja vi 
često koristite priliku da se dotaknete Glavnog grada, znam da vam je to uvijek bila boljka. Znam 
da trenutno i nemate priliku da ispoljite na pravi način to u gradskom parlamentu, predstavnici 
vaše stranke, zbog rezultata na prethodnim izborima i znam da biste rado diskutovali o tome. Bili 
ste jedan od aktivnijih odbornika u Glavnom gradu, ali građani Podgorice, zbog ovakvog pristupa 
kakav sad baštinite, su otprilike ocijenili da trenutno tamo ljudima iz vaše partije nije mjesto u 
onom broju u kom je očigledno pripadnicima naše partije. Još jedanput želim javno da pohvalim 
čin gradonačelnika Podgorice i da se nadam da će, kao što je premijer juče najavio, u najskorijem 
vremenskom intervalu počinioci tog djela biti privedeni pravdi. Zahvaljujem. 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:03:04) 
 
 Hvala. 
 Neđeljko Rudović, takođe komentar izlaganja poslanika Anđušića. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (26.05.20 14:03:13) 
 
 Prvo, ako sam prekršio kodeks, ja Vam dugujem izvinjenje. Mislim da svi treba da 
poštujemo kodeks. 
 Vi ste, gospodine Gvozdenoviću, rekli da troje predstavnika Demokratske partije socijalista 
treba da govore. Ja sam izbrojao da je govorilo dvoje od tog trenutka kada ste to saopštili. 
Računao sam da za završno izlaganje ima neko drugi. U svakom slučaju, ja ne želim da ne kršim 
kodeks i bilo bi dobro da niko od nas ne krši kodeks.  
 Želim o temi da govorim vrlo kratko. Glavni argument, kolega Anđušiću, Vas i Vaših kolega 
je danas da je Savjet Evrope preporučio da se u vrijeme epidemije i pandemije zatvorske jedinice 
relaksiraju i da se na taj način spriječi širenje zaraze. Ako to jeste preporuka Savjeta Evrope, ako 
je činjenica da u trenutku kada je ovaj zakon bio u Parlamentu i kada je /prekid/ rasprava, ne 



danas kada je Crna Gora nema više korona virusa, Bogu hvala, onda bi bilo prirodno da ste vi 
odlučili da ovaj zakon povučete iz procedure. Crna Gora više nema rizik od korone i nadamo se da 
ga nikada neće ni imati. Zašto ne povučete ovaj zakon s obzirom na to da ste ga predložili zbog 
epidemije virusom korona?  
 Drugo, da li ćete prihvatiti amandman kolega ne samo iz opozicije, nego i iz dijela vladajuće 
strukture da amnestijom ne budu obuhvaćeni počinioci teških ubistava? Nijeste se izjasnili, mi 
nemamo tu informaciju, šta Demokratska partija socijalista o tome misli. Prema ovome što smo do 
sada čuli, vi nijeste namjerni da taj amandman prihvatite, odnosno namjerni ste da od odsluženja 
zatvorske kazne u jednom značajnom iznosu od 15% ukupne kazne budu amnestirani počinioci 
teških ubistava. Provjerili smo, ukupno u zatvoru u Spužu i u zatvoru u Bijelom Polju 37 osoba 
izdržava zatvorsku kaznu zbog  teškog ubistva. Ko se nalazi među tih 37 osoba, gospodine 
Anđušiću? Zašto uporno od 2013. godine Demokratska partija socijalista po svaku cijenu želi da 
amnestira te osobe? Insistirali ste na tome 2013. godine. Gospodin Krivokapić vas je podsjetio da 
je zahvaljujući tadašnjem njihovom stavu, da ne možete njih, da njih zaobilazite, taj Zakon o 
amnestiji, između ostalog, za izuzetak imao počinioce teškog ubistva. Šta se dešava četiri godine 
kasnije 2017. godine? Takođe vi, vaš klub predlaže Zakon o amnestiji i u tom zakonu predviđa da 
se amnestija odnosi i na počinioce teških ubistava. Istovremeno, zamislite - ne odnosi se na osobe 
koje su osuđene za to što su spriječile službeno lice u vršenju službene radnje. 
  Korona je došla i pošla, ali je nečija namjera da zaštiti nekoga ko je počinio teško ubistvo 
ostala svima nama ja mislim za sumnju. Volio bih da čujem, gospodine Anđušiću, o čemu se ovdje 
radi.  
 Hvala. 
 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:07:27) 
 
 Pravo na odgovor na komentar ima poslanik Anđušić. 
 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (26.05.20 14:07:31) 
 
 Hvala Vam, kolega Rudoviću, na prilici da dodatno pojasnim neke stavove koje ste 
pomenuli. 
 Tačno je da je jedan od glavnih argumenata u diskusijama mojih kolega, pa i mene, bila 
upravo i ta preporuka Savjeta Evrope, odnosno nadležnog tijela koje se bavi ovim pitanjima. Ali, u 
diskusiji sam vrlo precizno naveo da je to jedan od argumenata. Vjerovatno je u ovom zakonskom 
rješenju bio negdje i primarni, ali ja sam naveo tri od više njih. Prvi je bio preporuka Savjeta 
Evrope, drugi je bio argument kojim smo se uvijek vodili kada smo u ovom domu usvajali Zakon o 
amnestiji. Human gest kojim se počiniocima krivičnih djela pruža druga šansa da skrate svoje 
zatvorske kazne i treći je bio problem sa kojim se Crna Gora u kontinuitetu suočava. Možemo 
razgovarati o tome koliko su to racionalni razlozi, jesmo li mogli više tu napraviti, upravo ta 
prenatrpanost zatvorskih ćelija. 
 To su tri argumenta i saglasan sam sa Vama. To je jedan od argumenata i ja sam u 
diskusiji naveo upravo ono što ste Vi rekli. Zbog dinamike diskusije ovdje u Parlamentu malo 
zakašnjelo imamo priliku da razgovaramo o ovoj prvoj mjeri sugestiji Savjeta Evrope. S obzirom 
da je epidemija, svjedoci smo, prošla, ali svakako smatram da postoji više nego dovoljno razloga 
da ovo zakonsko rješenje usvojimo i naknadno.  
 Što se tiče dijela Vaših razmišljanja o stavovima za pojedine amandmane i generalno stavu 
Demokratske partije socijalista po tom pitanju. Ja sam isto tako u diskusiji rekao, podsjetiću Vas, 
da imamo sjednicu Odbora. Siguran sam, kao što smo prvog dana za razliku od današnje 
diskusije imali jednu kvalitetnu razmjenu argumenata, da ćemo i na toj sjednici kvalitetno 
razmijeniti argumente. Smatram da je i od strane opozicije došao jedan broj kvalitetnih prijedloga 
sa pravne strane, na koji način bismo mogli dodatno unaprijediti ovo zakonsko rješenje. U ovom 



trenutku, mislim da to mogu reći i ispred Kluba, nijesam siguran imamo li usaglašavanje stavova u 
tom dijelu. Ali, sjednica Odbora pred nama pokazati da li ćemo donijeti ispravnu odluku, hoćemo li 
se usaglasiti sa jednim dijelom stavova koji dolaze ispred opozicije i u krajnjem na koji način ćemo 
se izjasniti o predmetnom amandmanu.   
 U svakom slučaju i bez tog amandmana zaista smatram da imamo kvalitetno zakonsko 
rješenje. Smatram da određenim korekcijama, bile to ove ili neke druge, na osnovu diskusija koje 
sam čuo prethodnih dana možemo dodatno da unaprijedimo ovo zakonsko rješenje. Ja se zaista 
nadam da ćemo ga u krajnjem usvojiti kao takvog.   
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:10:27) 
 
 Hvala. 
 Na ovaj način smo završili raspravu povodom ovog Predloga zakona o amnestiji lica 
osuđenih na krivična djela propisana zakonima Crne Gore i lica osuđenim stranom krivičnom 
presudom koja se izvršava u Crnoj Gori.  
 Konstatujem da je pretres završen, a izjasnićemo se naknadno. Proceduralni zahtjev od 
poslanika Damjanovića.  
 Izvolite, poslaniče Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (26.05.20 14:11:05) 
 
 Ja ću se naravno koristiti upravo ovim članom 97, koji ste Vi pomenuli u stavu 4, gdje nakon 
završenog pretresa vi ste sad konstatovali da je pretres završen, a prije završne riječi predstavnik 
predlagača i Klub poslanika koji to želi ima pravo da preko svog predstavnika, ja ću izložiti stavove 
kluba u trajanju do tri minuta veoma kratko. Pomoći ću, naravno, nekim stvarima na koje čini mi se 
nijesmo obratili pažnju, a koje će imati ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:11:27) 
 
 Poslaniče Damjanoviću, ja ću Vas podsjetiti na dosadašnju praksu i način tumačenja 
Poslovnika.  
 Kada se na Kolegijumu dogovorimo da imamo završnih izlaganja, onda mi ta završna 
izlaganja imamo. Povodom ove tačke dnevnog reda, nijesmo se to dogovorili. Inače sve ovo što 
ste pročitali ulazi i u određenu minutažu, odnosno određeni raspored koji je vezan za Poslovnik u 
skladu sa rasporedom po klubovima. Podsjetiću Vas da smo sada ušli u peti sat rasprave ovog 
akta, a znate koliko je propisano. Takođe ću da naglasim da smo imali 189 izlaganja, od toga DPS 
27, Klub poslanika Demokratskog fronta 21, predsjedavajući su intervenisali takođe značajan broj 
puta, Posebni klub poslanika pet, Klub poslanika Socijaldemokratske Crne Gore, Liberalne partije 
šest izlaganja, Klub poslanika SNP, DEMOS tri, Klub poslanika Socijaldemokratske partije tri i 
Klub poslanika Bošnjačke partije isto toliko. 
 Sve smo ispoštovali po pravilima. Mislim da je ovo što sad radite remećenje pravila i 
remećenje reda koji je definisan Poslovnikom. Evo ja očekujem da kratko kažete. Moj je previd što 
nijesam prije konstatacije o završenom previdu pozvao i predlagača da da riječ. Daću Vama minut 
i dat ću minut predlagaču i na taj način ćemo završiti ako su drugi saglasni jer mi za ovo treba 
saglasnost i drugih jer nijesmo to dogovorili na Kolegijumu.  
 Hvala vam. Shvatio sam da su drugi klubovi saglasni. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (26.05.20 14:13:34) 
 
 Potpredsjedniče, tražim samo kratko ne da bih raspravio sa Vama, ali od minut prvo 



proceduralno samo intervenciju.  
 Pravo na završne riječi je nesporno pravo koje koristimo Poslovnikom. Da li smo se o tome 
dogovorili na Kolegijumu ili ne, istina je da se nijesmo dogovorili. Ali, vjerujte, strpljivo ovdje 
sjedim, i Vi ste vidjeli to, dva i po sata. Slušam i smatram da će biti veoma bitno, nemojte me 
samo u minut ograničavati nakon tih pet sati ova tri minuta, jer ću dati jedan predlog vezan za 
proceduru usvajanja ovog zakona koji u ovom trenutku problematičan.  
 Dozvolite molim Vas. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, gospodo predlagači. 
 Veoma kratko, vezano za istorijat donošenja prethodnih zakona koji se tiču amnestije i 
tekućeg predloga zakona. Naravno, ovaj predlog zakona je prvi put podnešen 11. decembra 2017. 
godine, sticajem okolnosti uoči predsjedničkih izbora u aprilu 2018. godine. Nije ovdje glasan u 
Parlamentu, nije raspravljan i došao je novi predlog 16. aprila od strane jednog dijela kolega koji 
su potpisali i prvobitni predlog zakona. Ne ulazeći u sadržaj predloga zakona uz načelnu podršku 
amnestiji, podsjetiću da smo posljednji put 2013. godine u julu glasali amnestiju. Bio sam tada 
predlagač zakona. Na zakon su podnešeni amandmani, zakon je usvojen velikom većinom. Jedan 
dio kolega ovdje, potpredsjedniče, koji je tada glasao, a listing glasanja, ja ga neću 
zloupotrebljavati i prozivati kolege, je čak govorio o tom zakonu da je bio diskriminatorni itd. baš 
ovdje u ovoj sali. Evo ih ovdje, glasali za i u cjelini u načelu i ovaj zakon je sa 70 i nešto glasova 
dobio podršku uz amandmane, kolega Rudović nije tu, koji nijesu podnosili kolege iz 
Socijaldemokratske partije, nego kolege iz Posebne Crne Gore i koji su promijenili jedan dio 
zakona. Da budemo precizni.  
          Potpredsjedniče, bitno je, a ovo ne govorim slučajno. Dakle, u daljoj proceduri u kojoj se 
nalazi ovaj predlog zakona imamo i amandmane. O nekim amandmanima ovdje je i govoreno - 
kolega Radonjić je u ime Posebnog kluba najavio amandmane koji se tiču abolicije, amnestije lica 
protiv kojih su sprovođene mjere, odnosno podnešene krivične prijave tokom trajanja pandemije 
korona virusa. Ja sam od Uprave Policije, i zahvalan sam naravno, dobio tačan podatak, da su do 
14. maja podnijete 1.182 krivične prijave protiv 1.755 lica. Ovo je tri promila ukupnog stanovništva 
Crne Gore. Velika cifra, možda i najveća u Evropi. Očekujem od predlagača da pažljivo razmotre 
amandmane koje smo podnijeli. Jer, ako je intencija da se rasterete zatvori koji su nedovoljni sa 
kapacitetima i da se ispoštuje preporuka Savjeta Evrope, onda negdje moramo da pokažemo 
milost prema ovim licima od kojih je veliki broj krivično gonjen kao treći u automobilu, 15 minuta na 
klupi poslije 23 sata, 10 km van grada i tome slično. Da predlagač, u ovom slučaju kolege iz 
vladajuće većine, o ovome povedu računa. U odnosu apropo amandmana, očekujem, 
potpredsjedniče, zbog tonova koji su se ovdje čuli i znam da ste i Vi negdje u načelu da takvih 
tonova nema - i ja sam, od Uprave Policije takođe, da u najbržem mogućem roku rasvijetli 
vandalizam fašistički vandalizam i u Piperima i bilo gdje drugo, skrnavljenje nadgrobnih 
spomenika, kao i da svi mi zastanemo sa crtanjem onoga ko bi to mogao da uradi. Jer, kako neko 
crta nekog mogućeg izvršioca, tako neko može da crta i da kaže - vidite možda je to i podmetnuto 
namjerno od strane /prekid/ da napravi haos u Crnoj Gori.  
 Završavam sa amandmanom koji je podnešen od strane kolega iz vladajuće većine na ovaj 
predlog zakona. Citiram član Poslovnika, po članu 150 Poslovnika stav 3, imate i kod Vas, 
potpredsjedniče, amandman koji je podnio predlagač zakona i amandman koji je predlagač 
zakona prihvatio postaju sastavni dio predloga zakona i o njemu se Skupština ne izjašnjava.  
 Podsjećam da je na ovaj predlog zakona koji su podnijele kolege: Nikolić, Popović, 
Nimanbegu, Ibrahimović, Vuksanović, Živković i Laličić podnešen amandman od strane istih lica 
koja su podnijela i predlog zakona, makar dva lica.  
 To znači, potpredsjedniče Parlamenta, da se, ako se ovakva procedura nastavi i na 
matičnom odboru, ovaj Parlament neće izjašnjavati o tom amandmanu jer su tu isti podnosioci 
predloga zakona i on bi ovako kako je podnešen sa ovakvim predlagačima amandmana 
automatski postao dio teksta predloga zakona.  
 Želim da blagovremeno upozorim na tu proceduru, jer ćemo imati haos kad budemo imali 
glasanje, da se to riješi na Odboru.  
 Hvala. Nadam se da sam doprinio i govorio o materiji. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:18:46) 
 
 Dajem riječ poslaniku Nikoliću. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (26.05.20 14:18:59) 
 
 Hvala Vam, poštovani potpredsjedniče. 
 Dakle, završili smo raspravu povodom Predloga zakona o amnestiji, očekivano sadržajnu 
sa stručnim, manje stručnim stavovima, dominantno koji su zavisili od struke poslanika. Ali, svi su 
dali svoj doprinos na svoj način u skladu sa onim što im pravno znanje dozvoljava. U tom 
kontekstu, često su miješani abolicija, amnestija, pomilovanje - tri potpuno različita pravna 
instituta. Nagađano je politički da se amnestija donosi, odnosno predlaže zbog toga što je izborna 
godina, govoreći da je to već sada praksa.  
 Ja ću podsjetiti da je posljednja donešena u junu 2013. godine, da su tada izbori bili u aprilu 
2013. godine. Dakle, nakon izbora je donešena, a prije toga 2008. godine, a da su parlamentarni 
izbori bili 2006. godine i 2009. godine. /Upadica/ 
 To sam i rekao. Hvala Vam, gospodine Damjanoviću, afirmisali ste ono što sam rekao. Ja 
sam rekao da je donešena poslije izbora i rekao sam da se polemisalo od strane poslanika da se 
amnestija donosi uvijek u izbornoj godini, a ja sam naveo kontekst 2013, što ste Vi potvrdili, da 
nije bila u toj funkciji, čim se desilo poslije izbora i kontekst 2008. godine. Ali, hvala na dodatnoj 
argumentaciji u moju korist. 
 Takođe, jedna od stvari koja je provijavala u raspravi jeste neko stanovište koje generalno 
postoji, pogotovo među građanima, da će strože krivično-pravno sankcionisanje doprinijeti 
smanjenju kriminaliteta. Cilj krivičnog prava, pa samim tim i ovoga o čemu govorimo danas, jeste 
prevencija kriminaliteta, odnosno smanjivanje stope kriminaliteta u društvu kroz prevenciju, a ne 
kroz retribuciju. Ne postoji ni jedno relevantno, da sam pronašao, a vjerujte da sam tražio, 
istraživanje koje je pokazalo da u zemljama koje imaju strožu sudsku praksu imate par stope 
kriminaliteta, odnosno imate veće stope kriminaliteta. Krivično-pravne sankcije su nekad bile 
mnogo strože, da ne govorimo o smrtnoj kazni, da ne govorimo o doživotnoj robiji itd. Sva ta 
društva koja su to imala su imala znatno veću stopu kriminaliteta nego što je imaju danas.  
 Jedan argumentum a contrario o tome, ako ćemo već pravno da se izražavamo, jeste da 
ona društva koja imaju blažu stopu krivično-pravnog sankcionisanja i ona društva koja se više 
služe alternativnim krivično-pravnim sankcijama, nego kazna zatvora imaju manju stopu 
kriminaliteta. Ovo je nešto što zvuči apsurdno, ali još jednom pozivam sve kolege da razgovaraju 
sa bilo kim od profesora krivičnog prava, da pogledaju ove materijale i vidjeće da je to tako. Koliko 
god to zvučalo nelogično, koliko god to građanima zvučalo nelogično, ali fakti i precizna 
istraživanja to dokazuju. 
 Još jedna od teza bila je da se amnestija donosi, čini mi se da je gospodin Knežević 
polemisao sa tim, da bismo amnestirali lica koja su prekršila mjere NKT-a itd. Dakle, podsjetiću da 
se amnestija odnosi u skladu sa predlogom prema onim licima koja u ovom trenutku, odnosno u 
trenutku stupanja na snagu imaju pravosnažnu presudu. Dakle, 1.755 rekli ste da ima podnešenih 
krivičnih prijava, ne znam do kojeg ste rekli, 15. maja, većina tih lica nema pravosnažno okončan 
sudski spor, te je samim tim potpuno jasno da se ovaj zakon o amnestiji, ukoliko bude usvojen, ne 
može odnositi na njih, niti se može odnositi na sva ona druga lica u kojima se licitiralo za određena 
krivična djela koja nemaju pravosnažnu presudu, budući da je ukinuta na Vrhovnom sudu, a znate 
o čemu govorim.  
 Zakon se donosi, gospodine Miliću, zbog preporuke Savjeta Evrope, kao što sam rekao u 
uvodnom izlaganju između ostalog.  
           Posljednje što želim da dodam jeste polemika koju smo imali o teškom ubistvu. Ona će se 
nastaviti na Odboru, ja sam saglasan sa tim, ali me je začudilo od kolega poslanika da nijesmo 
dobili ni jedan amandman, barem koliko sam vidio, koji se odnosi na izuzimanje iz amnestije za 
krivično djelo ubistvo, a ne teško ubistvo. Dakle, svi ste podnijeli amandman koji se samo odnosi 
na teško ubistvo. Razlika između teškog ubistva i običnog ubistva nije u posljedici, a kad ste 
podnosili ovaj amandman, govorili ste isključivo o posljedicama. Svi ste govorili da nemamo pravo 



da amnestiramo lica koja su izvršila, nažalost, krivično djelo lišenja života nečijeg brata, sestre, 
majke, oca itd, ali ste ujedno zaboravili da podnesete amandman koji ne bi amnestirao lica koja su 
isto to uradili samo sa drugim motivom ili sa različitim načinom izvršenja. 
 Jedina razlika između ubistva i teškog ubistva jeste način izvršenja i jeste motiv kojim je to 
krivično djelo izvršeno. Krivično pravo je, shodno tome, napravilo određene razlike. Znate da je 
zaprijećena kazna za obično ubistvo pet do 15 godina, da se za teško ubistvo dobija dugotrajna 
kazna zatvora i do 40 godina, da ima šest lica koja su osuđena u Crnoj Gori na kaznu zatvora od 
40 godina, da je većina njih koji su počinili teško ubistvo osuđena na kazne zatvora preko 20 
godina, da imamo jedan slučaj saizvršilaštvo u teškom ubistvu, o čemu smo već govorili, za koji je 
presuđena kazna zatvora do 18 godina. Dakle, za saizvršilaštvo u teškom ubistvu 18 godina, a za 
počinioca "običnog ubistva" od pet do 15. Ukoliko govorimo o tome sa aspekta posljedice, o kojem 
ste svi vi govorili, onda biste trebali da se osvrnete i na djelo običnog ubistva, a ne samo teškog 
ubistva, jer, kao što sam rekao, posljedice su iste. Ali to će biti predmet rasprave na odboru. Kako 
će se to završiti, čini mi se da od toga zavisi budućnost zakona, odnosno negovo donošenje i 
stupanje na snagu, vidjećemo. U svakom slučaju, o tome kad odbor bude zakazan. Zahvaljujem 
svim učesnicima na učešću u raspravi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:24:59) 
 
 Na ovaj način smo završili raspravu izlaganjem jednog od predlagača. Sada formalno 
konstatujem da je pretres završen, a izjasnićemo se naknadno.  
 Uvažene dame i gospodo, prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda.  
 Javlja se poslanik Živković. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (26.05.20 14:25:24) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Proceduralno samo vrlo kratko. Pošto smo danas evo obradili jedan veoma važan zakon i 
ušli u peti sat rasprave, a očekuje nas nova tačka u okviru izbora i imenovanja, a to je izbor VDT-
a, smatram da je to veoma važna tačka koja zahtijeva punu pažnju. Da ne ulazimo danas u 
raspravu, predlažem da napravimo pauzu i da o ovoj tački raspravljamo nakon premijerskog sata i 
poslaničkih pitanja. Naravno, ako se slažu i ostale kolege poslanici. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (26.05.20 14:25:58) 
 
 Poslaniče Živkoviću,  
 Konsultovali smo se sa kolegama iz opozicije i dijela pozicije. Shvatio sam da su svi 
saglasni sa tim. Zahvaljujem na Vašem predlogu. Završavamo rad i u duhu dobre skupštinske 
atmosfere postigli smo dogovor. 
 Uvažena gospodo, uvaženi poslanici, uvažni građani, sjutra nastavljamo rad sa Posebnom 
sjednicom, imamo Premijerski sat. Nakon toga imamo poslanička pitanja, a o nastavku ove tačke 
dnevnog reda ćemo se konsultovati. Zamoliću i gospodina Živkovića da, kao neko ko je to 
predložio, narednih dana iskoordinira taj dio posla. Hvala. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:27:49) 
 
 Poštovane kolege poslanici, nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog proljećnog 
zasijedanja u 2020. godini. 
 Po dogovoru prelazimo na tačku Izbor i imenovanja. 
 U okviru ove tačke danas ćemo samo obaviti pretres i izjasniti se o Predlogu odluke o 
imenovanju predsjednika i šest članova žirija za dodjelu Trinaestojulske nagrade, a nakon toga 
ćemo nastaviti sa sjednicom koja je posvećena poslaničkim pitanjima, da bismo od utorka se 
ponovo vratili na drugu sjednicu prvog redovnog proljećnog zasijedanja i raspravljali ostale tačke 



povodom tačke Izbor i imenovanja. 
 Administrativni odbor podino je Predlog odluke o imenovanju predsjednika  i šest članova 
žirija za dodjelu Trinaestojulske nagrade. Administrativni odbor predložio je da se za predsjednika 
žirija imenuje: Rajko Todorović Todor, a za članove žirija: dr Ranko Milović, dr Mimo Drašković, 
Jadranka Selhanović, prof.dr. Goran Barović, dr Marko Camaj i Bećir Vuković.  
 Izvjestilac Administrativnog odbora je Luiđ Škrelja, predsjednik Odbora. 
 Otvaram pretres. Da li predsjednik Odbora želi riječ? Želi. Izvolite poslaniče Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (10.06.20 11:29:01) 
 
 Hvala, uvaženi presjedniče. 
 Uvaženi potpredsjedniče, poštovane koleginice i kolege poslanici, uvažene građanke i 
gražani Crne Gore,  
 Ja ću vrlo kratko, kao izvjestilac Administrativnog odbora, da upoznam javnost sa 
dinamikom izbora žirija za dodjelu Trinaestojulske nagrade. Trinaestojulska nagrada dodjeljuje se 
u čast Dana državnosti Crne Gore kao godišnja nagrada i kao nagrada za životno djelo. Godišnje 
Trinaestojulska nagrada dodjeljuje se  građaninu ili državljaninu Crne Gore, grupi lica i pravnom 
licu koje ima sjedište na teritoriji Crne Gore za rezultate od izuzetnog značaja za Crnu Goru 
ostvarene u godinu koja prethodi dodjeli nagrade u oblastima kulturnog i umjetničkog stvaralaštva, 
sporta, prirodnih i društvenih nauka, privrede, ekologije, odnosa za djela i ostvarenje u svim 
oblastima rada i stvaralaštva koje doprinose razvoju i afirmaciji države Crne Gore. Svake godine 
se mogu dodijeliti najviše tri godišnje Trinaestojulske nagrade.  
 Trinaestojulska nagrada za životno djelo dodjeljuje se građaninu ili državljaninu Crne Gore 
koji je svojim radom i djelovanjem obilježio vrijeme u kojem je živio, čije ji stvaralački put 
zaokružen i čija djela i stvaralaštvo predstavljaju prepoznatljivo i trajno dobro Crne Gore. Izuzetno, 
Trinaestojulska nagrada za životno djelo može se dodijeliti licu koje nije građanin, odnosno 
državljanin Crne Gore, a porijeklom je iz Crne Gore, ko je, pored predviđenih uslova, svojim radom 
i djelovanjem doprinosio afirmaciji  Crne Gore i njenog kulturnog i istorijskog konteksta. 
Trinaestojulska nagrada za životno djelo može se dodijeliti svake pete godine. Trinaestojulska 
nagrada uručuje se uoči Dana državnosti Crne Gore a uručuje je predsjednik Skupštine u 
Podgorici.  
 Nagradu dodjeljuje Žiri koji, na predlog Administrativnog odbora Skupštine Crne Gore, 
imenuje Skupština iz reda istaknutih naučnih, kulturnih, sportskih i javnih radnika iz Crne Gore. 
Žiri, shodno ovom zakonu o državnim nagradama koji je stupio na snagu 27. marta 2011. godine, 
ima predsjednika i šest članova. Mandat žirija, shodno novom zakonu, traje godinu dana, odnosno 
jedan sastav žirija, koji ćemo nadam se danas izabrati, može odlučivati samo o jednoj dodjeli 
državne nagrade, dok je ranije mandat trajao četiri godine. Shodno Zakonu o državnim 
nagradama Administrativni odbor Skupštine Crne Gore je 7. novembra 2019. godine pokrenuo 
postupak imenovanja predsjednika i šest članova žirija, upućivanjem poziva klubovima poslanika 
za predlaganje kandidata, po kome je dostavljen samo predlog Nove srpske demokratije, znači 
samo predlog Nove srpske demokratije, tj. u ime Demokratskog fronta da se Bećir Vuković izabere 
za člana Žirija. 
 Na sjednici održanoj 4. decembra 2019. godine, Odbor je odlučio da klubovima poslanika 
uputi urgenciju za dostavljanje predloga kako bi se moglo postupiti shodno članu 51 Zakona kojim 
je određeno da će se žiri za dodjelu nagrada imenovati najkasnije do 31. decembra 2019. godine. 
Nakon druge urgencije Odbora od 27. januara 2020. godine, klub poslanika Demokratske partije 
socijalista dostavio je predloge za predsjednika i pet članova žirija i to: Rajka Todorovića Todora 
za predsjednika Žirija, dr Ranka Milovića, dr Mima Draškovića, gospođu Jadranku Selhanović, 
uvaćenu, prof.dr Gorana Barovića i dr Marka Camaja za članove žiriija. Ostali klubovi poslanika 
nijesu dostavili nijedan predlog kandidata. Stoga je Administrativni odbor na 86. sjednici održanoj 
26. aprila 2020. godine, utvrdio Predlog odluke o imenovanju predsjednika i šest članova žirija za 
dodjelu Trinaestojulske nagrade i odlučio da predloži Skupštini da izabere ovaj žiri. Nema potrebe, 
ponovo da pročitam imena, ja sam jednom pročitao, pa da ne bude previše. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:33:36) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Škrelja. 
 Poštovane kolege, računam da u narednih sat vremena možemo obaviti ovaj pretres, to 
pokazuje i broj prijavljenih diskutanata i prvo dajem riječ poslanici Neli Savković, a neka se 
pripremi poslanik Budimir Aleksić. Izvolite. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ VUKČEVIĆ (10.06.20 11:33:58) 
 
 Uvažene dame i gospodo,  
       Članovi žirija, kandidati, mi koji ovdje danas diskutujemo i svi građani pozvani smo da čuvamo 
i stvaramo vrijednosti u duhu Trinaestojulskog ustanka koji je bio prvi ustanak u porobljenoj Evropi. 
Taj ustanak izaz je ukupnog junačkog i moralnog bića Crnogoraca od Tuđemilske bitke do toga 
datuma, a zatim je inspirisao i kasnija naša djela. Vrlo kratko, samo u crticama da podsjetim koliko 
je odjeknuo ovaj događaj širom Evrope i svijeta. 
 Književnik i filozof, francuski i svjetski, Žan Pol Sartr govorio je da je riječ o veličanstvenom 
događaju evropske istorije 20. vijeka. Državnik, političar Čerčil, prvo u Donjem domu, a zatim u 
svojim Memoarima koji su 1950. objavljeni, dakle, nakon slijeganja utisaka, kazao je o borbi 
jugoslovenskih antifašista, indirektno govoreći o crnogorskom Trinaestojulskom ustanku, da se  s 
razlogom  vjeruje kako je upravo ovaj ustanak i ova borba doprinijela slobodi Moskve, odnosno 
odlaganjem slanja znatnog dijela Hitlerovih trupa na Istočni front doprinijelo se konačnim 
rezultatima saveznika. I Crnogorci su bili svjesni i svoje uloge i svoga postignuća. Često se može 
čuti kako se o našim djelima, našim borbama govori kao o samoniklim, djelimičnim, da su na neki 
način čarke, sporadične bitke, ali Crnogorci vrlo dobro znaju i što je njihov poziv i što je njihova 
zasluga,  pa će tako u Kolašinu, prilikom zasijedanja ZAVNO-a, kazati da su oni uspjeli da u 
porobljenoj Evropi upale baklju slobode i da prvi među porobljenim narodima, u pozadini 
osovinskih  armija, u njedrima fašističke, takozvane nove Evrope, zapale vatru svenarodnog 
oružanog ustanka. I u svojoj zakletvi, prilikom Ostroške Skupštine, oni će kazati da ostaju vjerni, 
da se zaklinju duhu svoga naroda koji je u junačkoj borbi stvarao junake, pjesnike i svece, svoje 
manastire i svoje tvrđave. U to vrijeme, gospodo, u crnogorskim manastirima je Srpska 
pravoslavna crkva i Joanikije Lipovac koji, i nakon pada Italijana i nakon poraza četnika 1944, što 
se vidi u zapisima, veličaju Hitlera  i pozivaju da se slijedi njegov uzor, jer je, kako kažu, u februaru 
1944.godine, snažnim zamahom  svog neustrašivog, dalekovidog i hrabrog duha obilježio zdrav 
put svom narodu i Evropi. Dok mitropolit Joanikije Lipovac govori povodom Trinaestojulskog 
ustanka da je riječ o moralnoj pustoši, i da je to krvavi ustanak. 
 Na temeljima ukupne borbe i onoga što je bio Trinaestojulski  ustanak mi smo 2006.godine, 
obnovili nezavisnu Crnu Goru. Još jednom pokazali da smo spremni da, u skladu sa svim 
civilizacijskim vrijednostima, brinemo i o sebi i da budemo u skladu sa internacionalnim 
postulatima, znajući, kao i uvijek, da je sloboda vrhovni princip, da je najveći izraz slobode država i 
da bez hrabrosti nema slobode.  
 Dakle, Trinaestojulska nagrada, uopšte Trinaestojulski ustanak je uvijek sveta prilika da 
govorimo o ovim vrijednostima i da to bude preporuka ne samo da se njeguje, da se ovim 
vrijednostima nadahnjujemo i inspirišemo nego da se stvaraju i nove vrijednosti i da ova 
generacija baštini upravo takve rezultate kao što je bio referendum 2006.godine. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:37:56) 
 
 Hvala i Vama, poslanice Savković. 
 Sada ima riječ poslanik Budimir Aleksić, a neka se pripremi poslanik Ervin Ibrahimović. 
 Izvolite. 
 



 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (10.06.20 11:38:09) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, pričati o dodjeli Trinaestojulske nagrade od strane ove vlasti 
je priča o jednom licemjerju kako se rijetko gdje može sresti. 
 Dakle, jedna vlast koja temelji svoju ideologiju i politiku, na politici Sekule Drljevića i Krsta 
Popovića, ima obraza i svijesti da dodjeljujete Trinaestojulsku nagradu.  
 Za Demokratski front to je licemjerno i to je neprihvatljivo. Ovi koji slave Krsta Popovića, 
takozvani komiti evo ih u Nikšiću, gdje  salutiraju sa fašističkim pozdravom, i policija na to ne 
reaguje, a to je bio neprijavljeni skup. I kad su novinari pitali policiju zašto ne reaguje, nijesu dobili 
odgovor.  
 Krsto Popović je, uvaženi građani, bio saradnik Italijana. Svakoga prvoga legla mu je plata 
na račun, svakog prvog primio je platu od Italijana do kraja rata je bio saradnik Italijana i ubijen je 
od strane pripadnika Ozne, nove vlasti, od strane Veljka Milatovića koga, takođe,  slavi i veliča ova 
vlast.  
 Takvu kontradikciju i takvu papazjaniju može da priredi samo neko ko nema pojma ni iz 
istorije, ni iz morala, ni iz ideologije, to je samo ovdje moguće.  
 Dakle, licemjerje i kontradikcija. Drugi aspekt koji želim ovdje da potenciram jeste činjenica 
da u posljednjih 25 godina, nijedan pripadnik srpskog naroda nije dobio Trinaestojulsku nagradu. 
 Naši stvaraoci u oblasti kulture, u oblasti obrazovanja  sporta, zdravstva i svih aspekata  
života. Pa se postavlja pitanje jesu li Srbi  rasno i biološki inferioran narod koji ne može da da 
nijednoga  zaslužnoga kulturnoga stvaraoca, ili naučnoga ili iz zdravstva ili iz bilo koje druge 
oblasti. To govori o prirodi ove vlasti i to je dio priče o jednom problemu koji se zove diskriminacija 
Srba, aparthejd, obespravljivanje u svim aspektima.  
 Na prošloj sjednici zapravo na ovoj sjednici koja još uvijek traje koja je posvećena 
poslaničkim pitanjima, ja sam pitao Vladu Crne Gore, odgovorio mi je ministar kulture, kako je 
moguće da država Crna Gora svojim građanima, istaknutim stvaraocima i svih oblasti nauke, 
umjetnosti, kulture medija nije dodijelila nijedan cent, dakle, srpskim, kulturnim i naučnim 
ustanovama nije dodijeljen ni jedan cent u posljednjih 25 godina.  
 To je, takođe, dio priče o diskriminaciji Srba, jer kako se inače drugačije to može objasniti, 
ni jedan Srbin, kulturni ili javni djelatnik nije dobio status istaknutog kulturnog stvaraoca koji 
dodjeljuje Komisija Ministarstva kulture. Nijedan Srbin u posljednjih 20 godina nije primljen u 
Crnogorsku akademiju nauka i umjetnosti. Da ne pričamo o odnosu ove vlasti prema najstarijoj 
ustanovi u Crnoj Gori koja traje 800 godina a to je Srpska pravoslavna crkva. Danas se u Ulcinju 
ruši konak jednog manastira, i ako u Ulcinju po mojim informacijama ima preko 5.000 nelegalnih 
objekata, od srca Staroga Grada pa dalje. Dakle,  preko urbanoga dijela Ulcinja i okoline, a ovo je 
jedno selo duboko u zaleđu koje ne remeti nikakav ambijent, nikakvu cjelinu, nikakve urbanističke 
planove, ali to je odnos ove vlasti prema Srbima u Crnoj Gori i njihovim institucijama.  
 Što se žirija tiče mi nećemo, naravno, glasati za ovu listu, iako je na njoj Bećir Vuković, koji 
tamo treba da bude svjedok velikog mangum krimena koju ova vlast sprovodi  u Crnoj Gori već 25 
godina u svim oblastima, a naročito u kulturi i umjetnosti, kada je riječ o vašem odnosu prema 
pripadnicima srpskog naroda. O predsjedniku žirija  ne bih trošio riječi. On je prepoznat kao neko 
ko kontinuirano širi nacionalnu i vjersku mržnju i ko najgore stvari govori o Srbima o njihovim 
kulturnim institucijama i ko je sebe diskvalifikovao da budu u bilo kom žiriju, a posebno u žiriju za 
dodjelu Trinaestojulske nagrade. 
 Dakle,  mi smo odlučno protiv toga i nećemo glasati za ovu listu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:42:15) 
 
 Ervin Ibrahimović, izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (10.06.20 11:42:48) 
 



 Poštovani predsjedniče Skupštine sa saradnicima, koleginice i kolege poslanici, poštovani 
građani, draga dijasporo, 
 Na početku želim da kažem da vjerujem da će nas 13.jul 1941.godine ujediniti i da ćemo se 
svi saglasiti da je to bio jedan od najvažnijih datuma naše istorije datuma kada je opštenarodni 
ustanak protiv fašizma. Sa ponosom treba reći da je taj datum poznat ne samo u Crnoj Gori, nego 
u cijelom svijetu.  
 Želim da naglasim da ovaj datum prije svega treba sve da nas ujedini, a ne da nas dijeli. Na 
to nas obavezuju sve one žrtve koje su dali svoj život i žrtvovali su u borbi protiv antifašizma.  
 Zbog svih rodoljuba i svi oni koji su pokazali herojstvo treba da imamo posla sa  
senzibilitetom i sa posebnim uvažavanjem da se sjećamo na datum 13.jul 1941.godine. Možemo u 
istoriji prepoznati kao vojni i politički fenomen.  Ono što svi znamo da je Crna Gora utemljena nad 
fašizmom zato je i dan 13.jul dan državnosti naše države,  kao potvrda kontinuiteta svega onoga, 
protiv svih onih vidova borbe protiv fašizma. 13.jul se obilježava, a mislim tako i čuva svake godine 
kroz razne vidove manifestacije.  Jedna od tih manifestacija svakako je i dodjela Trinaestojulske 
nagrade. Ova Trinaestojulska nagrada omogućava  da se država zahvali, prije svega, sjeti na sve 
one žrtve, ali da se zahvali svim onim pojedincima našim državljanima koji su dali  doprinos 
razvoju naše društvene zajednice. Da bismo štitili 13.jul, da bismo štitili taj datum, da bismo štitili 
sve te žrtve, treba da izaberemo najbolje među nama. Da bismo izabrali najbolje među nama 
potreban nam je najbolji žiri. Odnosno da koncipiramo takav žiri, ne samo ljudi čije su reference  
biti uslov, nego oni ljudi koji imaju poseban senzibilitet prema svojoj domovini, prema humanosti  
koji poštuju antifašističku borbu.  
 Nadam se da danas prilikom glasanja za ovaj žiri prije svega ćemo se voditi svim ovim što 
sam nabrojao. Senzibilitet prema žrtvama humanosti rodoljublju i sve ono na čemu je utemeljena 
Crna Gora.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:45:47) 
 
 Hvala, poslaniče Ibrahimoviću. 
 Poslanik Ranko Krivokapić, a neka se pripremi poslanik Miodrag Lekić, izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (10.06.20 11:45:57) 
 
 Državna nagrada je najmanje važna tema kad ima najmanje vremena da se o njoj govori, i 
u afirmaciji a i u kritici. Naravno to je shvatanje i vremena i prostora na taj način. 13.jul rijetko đe 
može da okupi tako kao u Crnoj Gori dva važna trenutak  obnove nezavisnosti. Prvi je 1878. kada 
je obnovljena prvi put nezavisnost Crne Gore, drugi put 1941. faktički obnovljena ta nezavisnost 
Trinaestojulskim ustankom i sad ovim trećim obnavljanjem nezavisnosti  koje se nije pogodilo 
13.jula, ali je na liniji ova dva prva datuma koji su utemeljili Crnu Goru u evropskim vrijednostima, 
slobodi i, pogotovu koleginica je govorila o ovome što je Sartr navodio i ne smao Sartr nego i 
mnogi drugi autori  taj jedinstven narodi ustanak koji je bio okupio Crnu Goru. Okupio je i tada one 
koji su počeli kao četnici u tom ustanku, a završili kao kvislinzi. Ali, što mislimo o toj nagradi vidi se 
po laureatima, ali prije toga se vidi po članovima žirija. Ja sam imao priliku da od 13 mogućih 12 
puta uručim tu nagradu. Svaki put sam, što bi rekli Amerikanci, by heart držao govor,  ne čitajući. 
Jedanput nijesam uručio jer upravo laureati nijesu bili dostojni te nagrade. 
 Zahvaljujem  i sad tadašnjem potpredsjedniku Mustafiću što me je odmijenio u tom 
postupku i nijesam htio da uradim.  
 Sadašnji sastav nagovještava kakav će biti izbor. Postoji  puno ljudi ovdje koje treba glasati 
zato bi bilo dobro da promijenimo praksu koja je pogrešna, eto neka bude  moj dio greške, i glasati 
pojedinačno. Jer, zbog nekih nećemo glasati one dobre. Crna Gora je vazda odgovarala 
pojedinačno. Kod nas je ta individualnost i potrebna da ne bude anonimna bila strahovito važna jer 
smo mala zajednica. I ovdje je prilika da izbjegnemo da glasamo one koji ne zaslužuju nego  
domnatio memoriae, što bi rekli Latini, zaborav. Na spisku ima ljudi koji zaslužuju zaborav u 



javnom životu, a ne nagradu da odlučuju o drugima, o izuzetnima. Ovaj primjer sam dao, nijesam 
htio da uručim nagradu. A ovdje dajemo sudbinu najboljih u ruke nekih najgorih. To se ne radi 
nego svako pojedinačno i javno glasanje da damo da dobri ili najbolji moguće biraju još bolje. 
Inače, dezavuišemo nagradu, a što je važnije od nagrade, dezavuišemo temeljne datume 
postojanja ove države. Ako to gubite, onda gubite i pravo da upravljate, u nekom vremenu, 
državom i narodom, ako tako mogu reći malo arhaično.  
 Uvjeren sam da ćemo promijeniti tu praksu i da ćemo ovaj put smoći snage da glasamo 
pojedinačno i da uzmemo odgovornost za te koje ćemo birati, a samim tim i afirmišemo nagradu u 
interesu građana i države Crne Gore.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:49:02) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Miodrag Lekić, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović. 
 Izvolite, poslaniče. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (10.06.20 11:49:53) 
 
 Naravno da neću glasati ovaj predlog.  Mislim da je u nadležnom odboru ili u nekom tijelu 
DPS-a bolje da se ta odluka  donese nego da se ovdje pravi neki privid demokratizacije.  
 Prije nego što se osvrnem na sam ovaj predlog, želio bih da prenesem moj utisak koji 
uopšte nije originalan nego svi vide da Skupština svojom metodom rada, tačkama dnevnog reda 
pokazuje otuđenje od realnih  problema u zemlji u izbornoj godini i da, bez obzira što me taj naslov 
ne inspiriše pretjerano  "Selo gori, a baba se češlja" nije mi inspirativan naslov, ali tako djeluje ova 
Skupština u smislu da nijesmo suočeni sa realnim problemima koji su dramatični, kažem još 
jednom, u izbornoj godini, u živom blatu korupcije u kojem se valja Crna Gora,  u stalnim  
incidentima kao što je jutros ovaj juriš na neku crkvu negdje daleko. Mjesta u Crnoj Gori su jako 
lijepa mjesta. Nema dozvolu predsjednik ove države, nema dozvolu za gradnje tamo oko Nikšića. 
 Da li je moguće da mi ovdje diskutujemo i prolazi sve ovo pored nas, predsjedniče 
Skupštine, pozovite predsjednika Vlade, predsjednika države, da se ovdje ne svađamo nego da 
nađemo minimum konsenzusa,  ovdje nedostaje integrativna riječ, integrativna politika. I sastavni 
dio je ovaj žiri kao parcijalan oblik djelovanja, i mogu da kažem da je to sastavni dio jedne politike 
koja je parcijalna. Vladajuća stranka je koristila ove mehanizme žirija da bi razigravala 
velikosrpske snage i intelektualce, poluintelektualce, sada razigrava neke kvazicrnogorske, ja ih 
ne mogu nazvati crnogorskim, naravno, koji su između ostalog jedna tvorevina koja košta, oni 
primaju rentu. Pogledajte stanje u kulturi, tamo su stalno neki majstori i velemajstori zaslužni u 
jednoj vrlo skromnoj produkciji u Crnoj Gori kulture. I to ima svoju stranu bilansa ekonomskog. 
Tako da se kao zemlja nalazimo tu gdje se nalazimo ekonomski, jer pored raznih avantura 
zaduživanje itd. finansiramo i ove oblike.  
 Želim da se osvrnem na jednog kandidata kojega ne poznajem lično, a nalazi se na ovom 
spisku, radi se o izvjesnom Draškoviću. To je jedan od jurišnika na Javni servis. Sada bih mogao 
da pročitam što o operaciji otimanja Javnog servisa piše Evropska unija, Freedom House, 
Reporteri Bez granica, opisuju taj skandal otimanja Javnog servisa, i tamo se nalazi čovjek koji je 
već bio u toj operaciji.  
 Ja predlažem da donesete ovu odluku negdje na tijelima DPS-a, da se ne pretvarate kao 
većina u javni servis vrha piramide vlasti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:53:14) 
 
 Hvala. 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Popović, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović. 



 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (10.06.20 11:53:30) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore. 
 Imamo posebnu odgovornost prema dodjeli Trinaestojulske nagrade kao najveće državne 
crnogorske nagrade. 13.jul je najznačiji datum u crnogorskoj istoriji uz 21.maj. Da podsjetim, 
13.jula 1878.godine, na Berlinskom kongresu, Crna Gora je priznata kao država, a 13.jula 
1941.godine je počeo opštenarodni antifašistički ustanak u Crnoj Gori, prvi takve vrste u Evropi.  
 Što se tiče samog žirija za dodjelu nagrade mislim da bi se morao na drugačiji način trebati 
ne smiju ga partije predlagati ostaje gorak ukus i mislim da bi trebalo to ubuduće da i kulturno-
istorijske institucije predlažu a da parlament bira ove članove žirija. 
 Samo da podsjetim što nam se sve dešavalo u okviru dodjele ovih nagrada su najveći 
negatori ove države primali nagradu čak 2013.godine, tadašnji predsjednik Skupštine nije htio ni 
da je uruči uz neke razloge ali vjerujem da  ovaj sastav žirija o.g. garantuje da nećemo doći u 
takvu situaciju kao što smo dolazili recimo 2013.godine.  
 Čuli smo u okviru dosadašnjih diskusija  i neke riječi o velikim crnogorskim junacima Sekuli 
Drljeviću o Krstu Zrnovom-Popoviću. Naročito, moram reći u ime Liberalne partije odavno je 
sazrelo to vrijeme ali će Liberalna partija pokrenuti postupak rehabilitacije i vraćanja građanskih 
prava za Krsta Zrnova Popovića, ličnost od velikog značaja  za Crnu Goru 20. vijeka i naročito za 
ono što je on uradio za Crnu Goru u periodu od 1918. godine do 1930. godine za vrijeme 
okupacije Crne Gore i komitske borbe. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 11:57:03) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Jovan Vučurović, a neka se pripremi poslanik Slaven Radunović. 
 Izvolite. 
 
    
JOVAN VUČUROVIĆ (10.06.20 11:57:13) 
 
 Očigledno nije problem što je neko ovdje veličao čovjeka koji je optužen za ratne zločine, 
čuli smo da je pomenut Sekula Drljević, presuđeni ratni zločinac, eto toliko. Da ja ne bih nastavljao 
oko toga ali vama to očigledno nije zasmetalo ili možda nijeste čuli. Dakle, evo ja kao potomak  
ljudi koji su bili organizatori Trinaestojulskog ustanka, bili među organizatorima Trinaestojulskog 
ustanka, mogu da kažem da je to sramota i za ovaj parlament, i nije to strano današnjoj Crnoj Gori 
u kojoj režim propagira ideje 12. jula. Dakle, evo sad smo čuli ovaj režim propagira ideje 12. jula, 
propagira ideje naciste Sekule Drljevića. I zato se u grobu okreću dakle, svi oni organizatori 
Trinaestojulskog ustanka od Boža Ljumovića, od Ljuba Čupića do Blaža Đukanovića, do Jakova 
Kusovca i ostalih. Eto došli smo na taj nivo danas u Crnoj Gori, dakle, da se ovakvim 
potezima,dakle, ovo je mišljenje konkretnog režima, iako su oni isturili gospodina Popovića, da 
ovo saopšti da nas pripremi za rehabilitaciju naciste Sekule Drljevića, ovo je mišljenje i DPS-a i 
ostalih u ovkiru režima, neću da kažem evo vi recite ako sam ja u krivu, ali ovo je čini mi se 
priprema terena da se rehabilituju i Savić Marković Štetimlija i Sekula Drljević i ostali zločinci koji 
su bili i izdajnici Crne Gore i ljudi koji su radili protiv naših predaka i protiv tradicionalne Crne Gore. 
Nema sumnje da je ovaj režim uradio sve kako bi instrumentalizovao i zloupotrijebio svaku većinu, 
veliki broj datuma u istoriji Crne Gore, pa samim tim došlo i do degradacije i određenih nagrada, 
samim tim nagrade, eto božije djelo dakle, degradirao je i nagrade, a sve u sklopu stvaranja novog 
lažnog montenegrijskog identiteta, kao što je ovaj koji je ovdje propagirao gospodin Andrija 
Popović, a to je identitet koji se pokušao uspostaviti na mržnji i bratomržnji, kao što vidimo danas 
ovo što se desilo rušenjem konaka u manastiru Svetog Vasilija kod Ulcinja. Dakle, to je ista ona 



matrica, ista ideologija, istoj ideologiji pripadate kao oni koji su rušili Njegoševu kapelu na 
Lovćenu.  Njegoševa kapela mora biti vraćena na Lovćen kako bi se Crna Gora vratila sebi, 
poštovani građani. Ovaj koji je predsjednik žirija, ne želim da mu pomenem ime, on je kazao lično, 
dakle, neprijatelji Crne Gore ne mogu da dobiju Trinaestojulsku nagradu. Da li taj čovjek ima 
sertifikat neki pa da on traži neprijatelje i prijatelje Crne Gor? Neprijatelji Crne Gore, gospodine 
Brajoviću, su oni koji baziraju svoju ideologiju na idejama 12. jula i Sekule Drljevića. I tu Crnu 
Goru, taj Montenegro moramo poraziti svim sredstvima. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:00:46) 
 
 Riječ ima sada poslanik Slaven Radunović. 
 Vi u ime kluba imate samo tri minuta i potrošili ste tih tri minuta. Ja ću vam dati minut za 
komentar, ali ću dati minut i poslaniku Vučuroviću. Slažem se, uvredljiv komentar, repliku dajem 
poslaniku. Vi ćete moći proceduralno da reagujete. Izvolite, procedura. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.06.20 12:01:32) 
 
 Vi ste se prvo usaglasili da date jedan minut kolegi Popoviću i jedan minut Jolu Vučuroviću. 
Nakon intervencije vašeg kolege Mugoše odlučili ste da date repliku, jer je bilo uvredljivo, ali za 
nas je mnogo više uvredljivo bilo ovo što je saopštio Andrija Popović da treba podići spomenik i 
rehabilitovati presuđene ratne zločince. Znači, nemojte da vagamo da je uvredljivo za vas kad 
polemišemo sa onim što ste vi saopštili. Predlažem da date po jedan minut komentar gospodinu 
Popoviću i gospodinu Vučuroviću. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:02:02) 
 
 Ja znam da bi se u ovom sad već predizbornom ambijentu svaka priča i svaka tema koja se 
nađe na dnevnom redu željela iskoristiti u predizborne svrhe, a moja je prije svega dužnosti, kao i 
kolege potpredsjednika koji predsjedavaju ovim domom, da vodimo sjednice na takav način da 
one imaju svoj početak i svoj kraj i svoje odluke.  
 Ovdje se čuje dosta uvredljivih riječi. Ja bih vas zamolio kad govorite o svemu i kad 
govorite o članovima žirija, ovdje ima jedan član žirija neko za koga ja ne bih glasao kad bih 
glasao pojedinačno, i ima članova žirija koji apsolutno ne zaslužuju, po mom mišljenju, sad 
govorimo svako svoje mišljenje ima o svima njima koji apsolutno zaslužuju da budu u žiriju koji će 
dodijeliti najvišu crnogorsku nagradu.  
 Ja vam sad sljedeću stvar kažem. Povedite računa da olako ne karakterišete ljude, jer i kod 
drugih izbora i za članove Sudskog savjeta i za bilo kog dovodite do toga da niko ne želi da bude 
ovdje izložen takvim pogrdnim riječima koje ne zaslužuju i nećemo imati kandidata koji će se 
javljati i prihvatati da budu kandidovani za neke funkcije.  
 Zato vas molim i da ne govorite stvari za koje znate da nisu takve o ovome se glasa za 
listu, glasa se za predsjednike i članove žirija. To što sam precizno rekao ja jednog člana žirija ne 
bih glasao, da se glasa pojedinačno, ali ovo je ustanovljeno godinama, a svi možete imati 
inicijativu da promijenite pravila o glasanju, pa da se glasa pojedinačno o svakome. Glasaćemo 
danas o listi. Sad ću dati minut Andriji Popoviću, daću minut poslaniku Vučuroviću. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (10.06.20 12:04:05) 
 
 Zahvaljujem. 
 Proceduru ću iskoristiti da kažem  samo kao ispravku navoda. Ja nisam govorio o 
rehabilitaciji, rekao sam o rehabilitaciji Krsta Zrnova Popovića da će to da traži Liberalna partija, 



rekao sam koje je obrazloženje, a to što je moje mišljenje za Sekulu Drljevića, naravno u čitavoj toj 
kontroverznoj istoriji kako je ko pisao, t vjerujem da taj čovjek apsolutno zaslužuje svu našu 
pažnju, da je to crnogorski junak.  
 Što se tiče antifašizma moj otac pokojni Vuko je bio ratni vojni invalid. Pošao je u partizane 
kao maloljetnik, prvi put je ranjen kao maljetnik na čekanju kod Cetinja, a poslije je još nekoliko 
puta ranjavan u ratu.  I završavam sa ovim, što se tiče Krsta Zrnova Popovića - nije Krsto što mu 
zbore no je junak Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:05:21) 
 
 Izvorno bi se reklo vitez, a izvolite, poslaniče Vučuroviću. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (10.06.20 12:05:28) 
 
         Sve što sam rekao bio sam u pravu. Nisam slagao. Gospodin Pura Popović se zalaže za 
rehabilitaciju Sekule Drljevića rekoste da je viliki junak. Vidite, to je klasična promocija fašizma, uz 
dozvolu predsjednika Parlamenta, ovdje u Crnoj Gori. I to nije prvi put. Ovdje su  se promovisali 
razni zločinci od ustaša do druge strane dakle, do eto još nekih koje ste pomenuli. Neću pominjati 
Krsta Popovića, tu ću staviti tačku što se njega tiče. I,naravno, moram kazati da je vrlo licjemjerno 
u Crnoj Gori danas kad se dodjeljuju ove nagrade od Miroslavljevog jevanđelja preko Njegoševe, 
preko Trinaestojulske nagrade, jer dodjeluju ih oni koji ne stoje duhom, djelom, identitetom iza 
toga. Zamislite dodjeljuje Miroslavljevo jevanđelje i Njegoševu nagradu neko ko se odriče 
Nemanjića i neko ko se odriče Petrovića. I samo da završim, dakle gospodine Brajoviću, jasna mi 
je aluzija i ova želja da se rehabilituje Sekula Drljević jer to je ta privrženost tom konvertitstvu toj 
izdaji koju je počinio Sekula Drljević od nekadašnjeg Srbina došao je do ustaše, kao što je uradio i 
Milo Đukanović i Novak Kilibarda i  slični izdajnici. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:06:45) 
 
 Riječ ima sada poslanik Slaven Radunović, a neka se pripremi poslanik Andrija Nikolić. 
Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (10.06.20 12:07:01) 
 
 Imamo po četiri minuta. Moj kolega nije koristio sem tri tako da računam da mogu pet sad, 
je li. Znači tako je, znači matematika je specifična kad se o nama radi. Dobro, naučili smo mi na 
veće nepravde od ove. Prema tome, ne ljutim se ja na vas. Između ostalog, jedna od tih nepravdi 
je i uopšte svaki žiri koji je do sad u Suverenoj Crnjo Gori, ovoj suverenoj 2006. godine, formiran, 
radio je sve protivno onome što znači 13. jul, o tome su govorili više ljudi ovdje. Znači, uglavnom i 
dobitnici nagrada, kažem uglavnom, nije bilo apsolutno svaki put takav slučaj, ali i dobitnici 
nagrada i oni koji su bili u žiriju, se zalažu za vrijednosti 12. jula, i to je rečeno, petrovdanske, 
podržavaju ljude koji su organizovali i baštinili tradiciju petrovdanske Crne Gore, a sve protivno 
onim ljudima koji su se digli na ustanak 13. jula, a bili su kasnije, kako to reče i Ranko Krivokapić, 
to je jedna od rijetkih stvari slažemo, u 13. julu su učestvovali i budući, znači nakon toga članovi 
partizanskog pokreta i članovi nacionalističkog ili četničkog pokreta u Crnoj Gori se zvao više 
nacionalistički nego četnički. I to, s obzirom na brojnost ta oba pokreta neuporedivo veći broj 13. 
jula je bio ljudi iz ovog koji je poslije proglašen neprijateljski jer pobjednik piše istoriju, jer je 
komunista ukupno bilo 12 hiljada u Jugoslaviji, ne znam koliko je bilo u Crnoj Gori, ali to su sve 
činjenice koje su istoričarima poznate. Istoričarima koji krive istorijsku sliku isto su poznate ali 
prodali su dušu đavolu davno tako i da ne očekujemo od njih da potvrde bilo što od ovoga što 
pričam. Tako i sa ovim predlogom predsjednika i članova žirija. Neću pojedinačno da ih pominjem, 



mogao bih tu maltene o svakom da kažem možda jedan ili dva, dosta toga da su oni proizvod ne 
kriterijuma umjetničkih, prvo oni kao izbor ove skupštine budući, a onda oni neće odlučivati po 
umjetničkim kriterijumima nego isključivo po dnevno-političkim. Tu bih naravno odmah to moram 
da kažem, pošto ću da glasam protiv, izvukao iz ovog spska gospodina Bećira Vukovića, ja mu se 
ovom prilikom izvinjavam, moj lični prijatelj znam da zaslužuje kao jedan od rijetkih, super rijetkih 
Srba koji su uopšte došli u poziciju da se o njima glasa. Žalosno je što ne mogu da glasam ja i 
moje kolege za njega danas, ali ne možemo iz razloga što su ostali većinom, kažem većinom, ljudi 
sluge režima koje su spremne da urade sve što je neophodno kako bi zadovoljili potrebe onih koji 
ih šalju tamo gdje su. U zemlji koja je zarobljena kao država, to je Crna Gora, u kojoj su zarobljene 
sve institucije, sudske, kulturne, apsolutno sve, treba li se čuditi što ćemo da dobijemo jedan 
zarobljeni i dirigovani žiri koji će da ljudima koji se zalažu za sve ono što nije Crna Gora 13. jula, 
posebno ne Crna Gora 13. jula 1878. godine, sve protiv biće izabrani da dodjeljuju nagradu sa 
ovako časnim imenom. Mene je sramota kao građanina Crne Gore što će u ovom dijelu, ovih 
desetak godina u kojima radite šta god hoćete od Crne Gore i od svojih građana,  da se dodijele i 
još neke nagrade i opet na sraman način i ljudima koji su neprijatelji Crne Gore koju predstavlja 
13. jul. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:11:11) 
 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Nikolić, neka se pripremi poslanik Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (10.06.20 12:11:22) 
 
 Govorimo o 13. julu i već su prethodni govornici podsjetili šta za Crnu Goru znači taj datum. 
Nema države u svijetu koja je u jednom danu, u jednom datumu a u dva različita stoljeća sabrala 
viševjekovno iskustvo borbe za slobodu kao što je to uradila Crna Gora u 13. julu 1878. godine i u 
13. julu 1941. godine. 
 Na 13. jul 1878. godine Crnogorci su došli preko bojeva na Martinićima, Krusima, Carevom 
lazu, Grahovcu, Fundini, Vučjem dolu i karakter 13. jula 1878. godine odredile su velike sile. 
 Karakter 13. jula 1941. godine odredili smo mi opštenarodnim antifašističkim ustankom 
prvim u porobljenoj Evropi. Treba znati da je od tog 13. jula u borbi za slobodu život dao svaki 
sedmi stanovnik Crne Gore. Više od 14,5 hiljada partizanskih boraca je poginulo u ratu. Koliki 
doprinos je Crna Gora dala 13. julu 1941. godine najbolje govori činjenica da su na lažnim vojnim i 
drugim pozicijama tokom rata bili angažovani 1850 ljudi porijeklom iz Crne Gore. Krajem 1944. 
godine Crnogorci su komandovali  sa osam od 18 partizanskih korpusa. Na kraju rata među 
generalima Oslobodilačke vojske 36% su bili Crnogorci. Od članova Vrhovnog vojnog štaba više 
od trećine su takođe bili Crnogorci. Najmanja država sa udjelom od 2% stanovništva u bivšoj 
Jugoslaviji ušla je u novostvorenu državu sa najvećim moralnim kapitalom. Sa najvećim moralnim 
kapitalom je uspjela da vrati ono što joj je nepravedno oduzeto 1918. godine. 
 Narodonooslobodilački antifašistički pokret je bila jedina kohezivna međunacionalna 
antifašistička snaga na prostorima Jugoslavije. Treba znati da je krajem septembra 1944. godine 
preko Radio Londona, kralj Petar koji je do tada glorifikovao Četnički pokret Draže Mihailovića 
pozvao sve narode u kraljevini Srba, Hrvata i Slovenaca do tada aktuelnoj državi da se stave u 
funkciju narodnooslobodilačkog rata koji vodi antifašistički pokret pod komandom Josipa Broza 
Tita.  
 I da budemo do kraja precizni zbog fašističko ideološkog programa o kojem se ovdje govori 
danas a koji je imanentan rekao bih nekim drugim snagama koje su u jednoj fazi učestvovali u 
Narodnooslobodilačkom ratu, a kasnije se stavili u funkciju saradnje sa okupatorom, oni koji su do 
tada podržavali Četnički pokret Draže Mihailovića otkazali su mu podršku. Riječ je o savezničkim 
zemljama, Sjedinjenim Američkim Državama i Velikoj Britaniji koje su pozvale preko svojih ljudi 
koje su slale u Jugoslaviju da se otkaže podrška Četničkom pokretu i da se svi koji se bore protiv 
fašizma stave u funkciju Narodnooslobodilačkog pokreta Jugoslavije. 
 I na kraju, dozvolite samo da podsjetim na jednu misiju koju je organizovala Velika Britanija 



kada je krajem 43. godine poslala Škotskog generala najmlađeg u dotadašnjoj istoriji 36-todišnjeg 
Picroja Meklejna da provjeri ko se u Jugoslaviji stvarno bori protiv fašista. Kada su dobili izvještaj 
oni su se odlučili na ovaj potez. Picroj Meklejn je tada kazao, odnosno par godina kasnije u jednoj 
ispovijesti koju je njegova supruga, a kasnije njegov sin koji je počasni gost Crne Gore u 
Ujedinjenom kraljevstvu, da ako bi se ponovo rodio volio bi da ga u sudnjim danima života brane 
crnogorci, a da je mjesto na kojem bi se rodio bila Crna Gora.  Zbog ove obaveze, završavam 
predsjedniče, prema antifašističkom doprinosu, svi mi moramo strogo da vodimo računa kome 
dajemo lovorike i nagrade koje imaju svoje ishodište i posljedicu u jednoj ovakvoj grandioznoj 
antifašističkoj, gotovo epskoj priči Crne Gore i njenih rodoljuba. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:16:30) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Milan Knežević, a neka se pripremi poslednji prijavljeni diskutant poslanik Dragutin 
Papović.  Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.06.20 12:16:42) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
 Od kada smo promijenili ime iz Crne Gore u Montenegro, pohapsili ikone iz doba 
Nemanjića, Balšića, Crnojevića i Petrovića, krenuli u progon Isusa Hrista, na silu željeli da stavimo 
hiruške maske NKT-a i Milutina Simovića Svetom Vasiliju i Svetom Petru Cetinjskom, smatram 
sasvim prikladnim da ova parlamentarna većina treba da proslavlja 12. jul 1941. kada je ona 
izdajnička svita najedena makarona podrigivala i skandirala "Viva, Duče" ili da slavite 25. januar 
1916. kada ste potpisali kapitulaciju pred austrijskim kaplarima i podoficirima i pristali da izbrišete 
ime Crne Gore, a sada kukate za 1918. godinom.  Vaš Montenegro i naša Crna Gora nemaju 
nikakvih dodirnih tačaka. Vaš Montenegro i naša Crna Gora ne mogu da se pomiješaju ni u 
jednom datumu, ni u jednom danu, ni u jednom satu, ni u jednom sekundu. Mi smo zbog toga 
nemjerljivo srećni jer ne bismo željeli s vama da dijelimo nijedan dio istorije koju ovdje falsifikujete, 
nijedan dio duhovnog nasleđa koje želite da nam otmete, nijedan dio onoga što je predstavljala 
istinska Njegoševa Crna Gora. Mi nastavljamo da čuvamo tu istinsku Njegoševu Crnu Goru, a 
vama predlažemo da držite i čuvate tekovine ove Soroševe Crne Gore tj. Montenegra. Jer, kao što 
vidim, u Beogradu tj. u Srbiji, ekskluzivni zastupnik vašeg Montenegra je Čeda Jovanović i na 
osnovu manjinskih prava napravio je listu overdose Crnogorci kojom želi da uđe u Parlament. 
Čeda Jovanović je postao parametar i paradigma politike koju vi zastupate u ovom Parlamentu, 
politike koju zastupate od kada ste stvorili privatnu državu 21. maja 2006. godine.  
 Pošto se ovdje slave tuđemilske bitke iz 1941. ili 1942. godine kada su se dva čuna 
vizantijskih vojnika udavila u Skadarskom jezeru zato što su se probušili čunovi, a oni bili pod 
oklopom i nisu mogli da plivaju i predstavljate to kao veliki podvig crnogorske vojske, a tada nije ni 
postojala Crna Gora, postojala je samo Vojislavljevića Duklja ili Zeta, sada vam predlažem da 
možda za današnji datum koji bi trebalo da predstavlja Crnu Goru u nekim novim evroatlantskim 
okvirima odaberete i dan kada je Milo Đukanović bio u Briselu juče s Jensom Stoltenbergom. Ako 
je Belgija na zabranjenom spisku gdje se ne može putovati žarište za korona virus, da li ćete Mila 
Đukanovića staviti sada u karantin 28 dana, kao što ste stavljali sve ove koji dolaze iz Srbije. Da li 
će Milo Đukanović biti u karantinu jer je bio u Belgiji i bio u Briselu juče s gospodinom 
Stoltenbergom  ili će da dođe ovdje i da nam širi korona virus?  
 Da li je moguće i da li će neko da mi kaže od ovih velikih vizionara i proroka da li je 
crnogorski državljanin koji studira u Beogradu zarazio u studentskom domu na Karaburmi 
dvadesetak studenata, a od 5. maja ste proglasili free corona destinaciju? Ili da se obratim svetom 
Milutinu - ti, Milutine, koji šuruješ s munjama i gromovima, otkud crnogorska korona u studentskim 
domovima? Kako je moguće da sada proslavljamo 13. jul 1941. godine, pobijedili smo koronu već 
6. maja, obračunali smo se sa Srpskom pravoslavnom crkvom, a širimo zarazu diljem regiona i 
diljem Evropske unije? 



 I da završim, monopol nad istorijom u Crnoj Gori i antifašizmom nema niko. Vi koji ovdje 
sada veličate Sovjetski Savez prije deset dana ste ga optuživali za jedan teroristički diktatorski 
sistem, a taj Sovjetski Savez je dao 30 miliona žrtava. Srbiju optužujete za velikosrpsku 
hegemoniju ovdje u Crnoj Gori. Procentualno je posle Sovjetskog Saveza dala najviše žrtava u 
Drugom svjetskom ratu. Sada hoćete da nam rehabilitujete ratne presuđene zločince, Štedimliju, 
Krsta Popovića i Sekulu Drljevića. Zbog toga se vaša i naša istorija nikad ne mogu pomiješati i 
zbog toga sam nemjerljivo srećan. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:21:48) 
 
 Hvala vam.  
 Sada riječ ima Dragutin Papović. Izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (10.06.20 12:21:57) 
 
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani, govorimo o imenovanju žirija za 
Trinaestojulsku nagradu koja je najznačajnija nagrada u Crnoj Gori jer objedinjuje nagradu za 
doprinos državnosti Crne Gore i za doprinos antifašističkim vrijednostima Crne Gore. Ovo je, 
možemo reći, jedna izuzetna podudarnost da proslavljamo dan koji objedinjuje ove velike dvije 
vrijednosti, državnost i antifašizam. Naša državnost koja je duža od milenijuma, koja je počela u 
vrijeme kneza Vladimira Dukljanskog, koja se tada manifestovala i koja se najbolje ispoljila u 
velikoj Tuđemilskoj bitci kada je dukljanska vojska pobijedila, podsjećam, najmoćniju vojsku u 
tadašnjoj Evropi, a to je vizantijska vojska, i prva na Balkanu od Vizantije dobila državnu 
nezavisnost. Tu su korijeni i antifašizma, tu su korijeni i državnosti.  
 Ovdje ste stalno potencira ko je sledbenik tradicije Crne Gore. Tradicija je veoma širok, 
kompleksan pojam. Obuhvata sve što se desilo u prošlosti. Niko nema taj kapacitet da sve to 
obuhvati, pogotovo zato što u tradiciji ima i dobrog i lošeg, ali mi nastojimo da afirmišemo, prije 
svega one dobre strane iz tradicije. Jedna od najvećih tekovina naše tradicije je državnost. Mislim 
da DPS i vladajuća koalicija od svih političkih subjekata u Crnoj Gori najviše baštine tu vrijednost, 
odnosno državnost Crne Gore. Jer, Petrovići, odnosno dinastija Petrović Njegoš je čitav svoj 
vladalački period posvetila borbi za državnost, nezavisnost i slobodu Crne Gore.  
 Da postavim pitanje svima vama i građanima koji ovo s pažnjom posmatraju, da li misle da 
smo bliži tradiciji dinastije Petrović Njegoš mi koji smo obnovili nezavisnost Crne Gore ili oni koji 
su početkom ove godine išli u Beograd da pucaju na crnogorsku zastavu s onim huliganima koji su 
ispred Crnogorske ambasade željeli da ovu zastavu unište. Da li smo bliži mi toj tradiciji koji smo 
čuvari ovoga Ustava ili oni koji su ovaj Ustav bacali pod noge. Da li smo bliži mi Trinaestojulskom 
ustanku, odnosno antifašističkim vrijednostima jer baštinimo te vrijednosti, jer odajemo pijetet 
prema tom događaju, ili oni koji kažu da su četnici i antifašistička snaga, oni koji neće dosledno da 
osude rušenje spomenika koji je posvećen organizatorima Trinaestojulskog ustanka.  
 Trinaestojulski ustanak je organizovala Komunistička partija Jugoslavije, a narod ga je 
pretvorio u masovan. On se odazvao tom pozivu. Tada nije bilo četničkog pokreta. Istorijska istina 
je da je četnički pokret u Crnoj Gori počeo da se formira tek u oktobru 1941. godine. Dakle, jedini 
antifašistički pokret u Crnoj Gori, u Jugoslaviji, tokom drugog svjetskog rata bio je 
narodnooslobodilački predvođen Komunističkom partijom Jugoslavije. U tom pokretu nijesu svi bili 
komunisti, ali su ga komunisti predvodili i nije bilo drugog antifašističkog pokreta. Oni koji su bili 
učesnici Trinaestojulskog ustanka su se kasnije pridružili četničkom pokretu, ali to je posebna 
priča. Osim toga, danas se govori o Sekuli Drljeviću i kvislinzima. O njima je izrečen sud, i to 
pravni sud koji je izrekla socijalistička, odnosno komunistička vlast, ali znate šta zaboravljaju. 
Zaboravljaju da je ta ista vlast i Pavla Đurišića i sve četničke komadante proglasila za ratne 
zločince. Ako smatrate da su ratni zločinci Drljević, Krsto Popović onda morate smatrati da su 
Đurišić, Stanišić i ostala četnička elita, odnosno komadanti takođe ratni zločinci.  
 Moram citirati jedan dokument. Mitropolit Joanikije koji je tokom Drugog svjetskog rata 
podržavao četnički pokret.  U Ostrogu manastiru 18. oktobra 1942. godine dočekao je okupaciono 



generala Pircija Birolija. U dočeknom odboru mitropolit je Biroliju na italijanskom jeziku održao 
zdravicu i rakao mu: "Radostan je danas sav naš narod sa područja Crne Gore što je vaša 
ekselencija sa vašom cijenjenom gospođom i vašim eminentnim saradnicima, kao sin pobožnog 
italijanskog naroda došao u Sveti Ostrog. Vaša pobožna i herojska duša osjetila je da je pravo da 
se ovdje u ovoj našoj navjećoj svetinji zajednički pomolimo Gospodu Bogu za vječni pokolj 
poginulih italijanskih i naših boraca u borbama protiv partizana". Srpska pravoslavna crkva je 
1999. godine mitropolita Joanikija Lipovca kanonizovala. Dakle, čovjeka koji je u Drugom 
svjetskom ratu borio se na strani fašista. To je idol ove suprotne strane koja nama zamjera 
antifašizam. Toliko o činjenicama i o istoriji i o vrijednostima koje mi ovdje zastupamo. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:27:34) 
 
 Hvala.  
 Da čujem proceduru, poslaniče Lekić.  
 Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (10.06.20 12:27:41) 
 
 Procedura je i sugestija vama da ovolika količina dociranja istorije oko teme koja je 
aktuelna o članovima Trinaestojulske nagrade da je treba zaustaviti ili omogućiti drugima da 
govore. Ovo liči sve na pledoaje, na funkciju odbrane koverte kao skandaloznog čina od koga je 
sramota Crne Gore, i ovo je pledoaje da se to brani. Dakle, hoću da kažem da postoji tendencija, i 
to je tema prvog reda, da mafija želi da napravi transfer ka antifašizmu. Mi to ne bi smjeli da 
dozvolimo u ime upravo 13. jula antifašizma. Vrlo je providno ovo što se radi ovdje u ovoj 
Skupštini. Tribina za obnovu koverte, kartica i mafijaških poslova. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:28:32) 
 
 Hvala vam, poslaniče Lekić.  
 Molim vas sad kolege.  
 Prvo nije ovo proceduralna intervencija. Moram da vam kažem, moći ćete se uključiti u 
priču i imaćete dovoljno vremena kad na izborima vi i vaš politički tim koji stoji iza vas izborite više 
mandata. Ovdje je jedna partija izborila  na primjer 35 poslanika i ovdje govore sa stanovišta i čini 
mi se vrlo na jedan kvalitetan odgovoran, utemeljen i argumentovan način. Tako da molim vas da 
vodite računa o tome imamo onoliko vremena koliko smo zaslužili povjerenja naših građana. 
Hvala vam.  
 Sada smo završili diskusiju i pitam da li predlagač želi kratko?  
 Izvolite. Vodite računa da ne napavite grešku. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (10.06.20 12:29:35) 
 
 Poštovani predsjedniče,  
 Znači ja ću se truditi, ali ukoliko pogriješim i nekoga nehotice pomenem, smatrajte to da je 
jezička greška, pošto neko bi mi rekao da nije mi maternji jezik pa tako nemojte.  
 Znači, hoću jasno i glasno da kažem, ja sam izvjestioc ispred Administrativnog odbora i 
imam obavezu da kažem da ovo nije žiri ni moj, ni Administrativnog odbora. Ovo je žiri vaše 
neodgovornosti i neodgovornosti ovoga parlamenta. Od 7. novembra svaki klub poslanika u 
Skupštini Crne Gore imao je dopis da predloži neograničeni broj kandidata za žiri. Umjesto da 
danas raspravljamo o sedam kandidata mogli smo da raspravljamo o 17 jer bi se oni izabrali na 
osnovu metodom eliminacije kako što je metod i princip rada Administrativnog odbora. Znam da je 
ovo finiš četvorogodišnjeg mandata i da se ljudi i poslanici i klubovi prestrojavaju prema izborima, 



ali na ovakav način smatram da šaljete loše poruke vašim biračima jer u slučaju kada nemate 
koga da predlažete ne možete da napadate one koji su kandidati za najprestižniju nagradu u Crnoj 
Gori. Isto tako smatram da nije nikakav patriotizam, mogu li da se čujem, donijeti odluku da se u 
Crnoj Gori ne mogu da se nađu sedam istaknutih ličnosti koje ne mogu da dodijele Trinaestojulsku 
nagradu. Smatram da ne dodjeljivati Trinaestojulsku nagradu je odnos prema samom 13. julu i 
prema Danu državnosti Crne Gore i prema nagradi prema svima. Tako ste se vi ponašali. Druga 
stvar jedan poslanik je počeo svoju diskusiju da kandidati za žiri, znači da je ovaj žiri najveće 
licemjerstvo koje može da postoji, misleći na sastav žirija, a prvi su predložili kandidata. Čak su na 
samoj sjednici Administrativnog odbora su ga predložili da bude predsjednik žirija jer je najveći živi 
pjesnik u Crnoj Gori, a danas nećete da glasate protiv njega. Pa, molim vas vi ćete njemu 
objašnjavati. Danas nećete da glasate protiv njega. Vaša stvar i svaka vam čast, ja sam mislio da 
je to etnički, multinacionalno, multikonfesionalni sastav žirija vidim da nije, vidim da nije i to je vaša 
stvar. Ne branim ja žiri.  
 Na kraju, znači treba promijeniti zakon.  Potupno se slažem, ali ne možemo mi da 
donesemo zakon pa nakon što budemo donijeli zakon da sebe kritikujemo. Mislili su i da kritikujem 
nekog drugog e što nijesmo primijenili zakon. Pa, nijesmo promijenili nijeste podnijeli nijedan 
amandman, niste intervenisali zakon i zbog toga imamo ovaj žiri.  
 Završavam, predsjedniče, nije ovo, ne bi bio presedan da se pojedinačno glasa ne bi bio 
presedan. Ja sam ovdje bio prisutan kada se o ovakvim rešenjima glasalo pojedinačno i 
prozivkom. Kada nekome nije odgovaralo politički da se neki ljudi izaberu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:33:14) 
 
 Hvala vama.  
 Ne možete da dobijete repliku.  
 Da čujem proceduralno. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.06.20 12:33:28) 
 
 Poslanik Škrelja se bavio diskusijama poslanika Demokratskog fronta što nema pravo u 
završnoj riječi. Imamo je priliku da se uključi dok su trajale naše diskusije da vodimo raspravu, a 
ovdje u stvari suština sljedeća: Vama ne odgovara što se u žiriju nalazi, odnosno predloženi je 
Bećir Vuković koji se nacionalno izjašnjava kao Srbin. To ste vi sad saopštili i vi sad insistirate i 
tražite da se glasa pojedinačno kako biste jedinog Srbina iz žirija za Trinaestojulsku nagradu 
izbacili. Baš briga Bećira Vukovića i Demokratski front što ćete vi da ga izbacite. Mi smo ga 
namjerno predložili, jer znamo da ćete vi da ga izbacite i da dokažete da pravite Trinaestojulsku 
nagradu na antisrpskom narativu. U tome je suština. Smetaju vam Srbi čak i u žiriju za 
Trinaestojulsku nagradu, a zamilsite da dobije ne daj Bože neki Srbin nagradu, srušila bi se Crna 
Gora. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:34:22) 
 
 Hvala vam.  
 Izvolite, ispravka navoda, da čujem. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (10.06.20 12:34:37) 
 
 Vi ste rekli da nećete da glasate žiri. Znači, vi ne glasate Vukovića, a ne mi. Nisam postavio 
pitanje pojedinačnog izjašnjavanje. Nisam tražio da se o tome raspravlja, nisam. Može, ali 
nećemo. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:34:49) 
 
 Molim vas, poslaniče Škrelja, to što ste vi pokušali da kažete to je priča o licemjerstvu i 
ponašanjima u pojedinačnim slučajevima. Ovdje ćete, ne brinite, poštovane kolege, imati glasanje 
o listi kako i treba da se glasa, bez obzira što mislimo o pojedinim kandidatima.  
 Aleksandra Vuković je željela proceduralno i molim vas da završimo te priče. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (10.06.20 12:35:22) 
 
 Izvinjavam se procedura, veoma je važno zbog crnogorske javnosti, a više se puta 
spekulisalo o tome da nijedan Srbin u Crnoj Gori nije dobio Trinaestojulsku nagradu. Pošto u 
maniru Kluba poslanika Demokratske partije socijalista nije da prebrojava ljude prema nacionalnoj 
osnovi daću sebi za pravo da iskomentarišem jednog dobitnika Trinaestojulske nagrade, 
nedavnog dobitnika, koji je Srbin koji je dobar pjesnik koji je zaslužio ne jedan nego više njih. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:35:46) 
 
 Ne možete ga kiomentarisati ovo je proceduralna reakcija. Hvala vam.  
 Poslanice, molim vas.  
 Nije proceduralna reakcija.  
 Za proceduru se javio, poslanik Milić, da čujemo. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (10.06.20 12:36:07) 
 
 Dakle, gospodine predsjendiče Parlamenta, ja sam zaista pomno slušao predsjednika 
Administrativnog odbora i ja mu  zahvaljujem. Zahvaljujem mu  na iskrenosti koju je ispoljio ovog 
trenutka rekavši da zbog neodgovornosti nekih ovaj žiri je ovakav kakav je. Što znači da žiri može 
da bude mnogo bolji, ali su neki bili neodgovorni što opet govori samo po sebi da je predsjednik 
Odbora negdje intimno nije zadovoljan sa kvalitetom predloženih za žiri. Ne, ne dozvolite, ja sam 
ga slušao i znam što je rekao. 
 Dakle, ja ću izvršiti ono što sam planirao i ranije, da ja takvome žiriju kojega će te vi da 
izabarete predložim čovjeka koji sigurno zaslužuje da dobije Trinaestojulsku nagradu, pa će to biti 
najbolje mjerilo ove nervoze koja postoji s druge strane. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:37:19) 
 
 Hvala, poštovane kolege. 
 Sad smo završili raspravu po ovom pitanju i sad ćemo se izjasniti. 
 Samo da kažem sljedeće: 
 Poštovane kolege, pričajući i o ovoj temi, mi smo samo ponovili priče kojima se bavimo već 
neko vrijeme, ali je ja mislim i snaga i odgovornost ovog Parlamenta bila baš to što su neka 
pitanja, za koje nekad nije bilo ni odgovornosti ni snage da se stave na dnevni red, u ovom sazivu 
ovog Parlamenta ispričana. Opet ću vas vratiti na priču o Podgoričkoj skupštini opet ću vas vratiti 
na priču o donošenju Zakona o slobodi vjeroispovijesti. Ovaj Parlament je smogao snage i 
odgovornosti da o tome raspravlja i donese. I to građani Crne Gore slušaju konstatuju, ja sam 
siguran, i cijene i o tome će dati svoj sud na izborima, to je jedna stvar.  
 Mi smo ovdje, poštovane kolege, u diskusijama svih izgleda stvarno pokazali želju da se 
afirmiše Trinaestojulska nagrada, jer smo pričali o tome kako neko ne baštini 13.jul smatrajući da 
ovim koji kažu drugima da ga ne baština da ga oni ne baštine. Ja mislim, da svi u Crnoj Gori s 



ponosom treba da baštinimo 13.jul i 1878. i 13. jul 1941. i to jesu sjajni datumi u crnogorskoj 
istoriji. 
 Molim vas, poštovane kolege, važno je da se s dužnom pažnjom i odgovornošću odnosimo 
prema datumima naše istorije. Kako god mislili o njima, oni jesu naši crnogorski. Pri tome uvijek 
briga treba da nas bude prije svega o našoj državi, a naravno možemo da razgovaramo o bilo kom 
drugome.  
 Zato vam kažem, ja zaista hoću da vjerujem da ovdje svi želimo da baštinimo tradiciju 
13.jula, zaista ali je najvažnija stvar u tome kakvo je naše ponašanje i građani Crne Gore se 
svakoga dana uvjeravaju kakav je naš odnos prema antifašizmu.  
 Poštovane kolege, o tome treba da vodimo računa. Mi smo uređena država i ne treba ovdje 
držati priče o tome da li se srušio neki nelegalni objekat, bila to crkva ili bilo kakav drugi. Ova 
država treba da sruši svaki nelegalni objekat. I važna je stvar da imate stav koji ćete jasno 
saopštiti. 
 Hvala vam, poštovane kolege, čujem da traži poslanik Knežević proceduru, daću mu 
proceduru, a onda se pripremimo da glasamo. Inače, iz redova Demokratskog fronta čuli smo 
dajte da im onemogućimo kvorum da se ne bi mogli izjašnjavati, a ja vas pozivam da svi glasamo 
o ovom predlogu.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (10.06.20 12:40:18) 
 
 Jeste li vi predsjednik Skupštine ili stari svat? Znači, kad se sve završi vi držite zadnji 
zdravicu, vi ste imali priliku da ovdje uzmete učešće u raspravi zajedno sa nama. Nema potrebe vi 
sad poslije čitave rasprave da držite pet do 10 minuta kao da se nalazi na nekakvoj svadbi i kao 
stari svat držite zdravicu da sve bude srećno i berićetno.  
 Nema potrebe da  zloupotrebljavate Poslovnik na taj način, ja znam da je sad borba za 
ulazak u Skupštinu, znam da je borba između vas i SDP-a, ali naći će te valjda način da to riješite i 
bez ovih zloupotreba Poslovnika. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:40:51) 
 
 Hvala, poslaniče Kneževiću. Ja znam da vi brinete  za vašeg koalicionog partnera koji ste 
koalicija u Budvi, i  potpuno razumijem to vaše nastojanje da ih nekako sačuvate i u Parlamentu. 
Na sreću Socijaldemokrate nemaju nikakvu potrebu da brinu o cnezusu jer smo potpuno sigurni.  
 Hvala vam glasamo. 
 Želite proceduralnu intervenciju želi poslanik Konjević, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (10.06.20 12:41:40) 
 
 Pa evo da uvedemo i novu praksu mi koji smo malo opuštenije obučeni da moženo da 
uđemo. 
 Gospodine Brajoviću, bilo bi korisno i za vas i za sve druge poslanike da barem kad 
nijesmo u sali nas ne spominjete.  
 Bilo bi korisno da budete toliko korektni. Vi ste mene lično molili da budem korektan prema 
vama. Ja ću vam reći kad ste me molili, molili ste me kad je ovdje bila prva sjednica na kojoj je bio 
gospodin Milutin Simović, tokom korona virusa, pozvali ste me nakon sastanka i ovdje smo pričali i 
lično ste me zamolili da budem korektan prema vama. Ja se trudim da budem, sad vam kažem taj 
dogovor, jer sam vam dao riječ da ću biti korektan, više ne važi, jer ste vi nekorektni. Ono što ste 
uradili SDP će da insistira kod nadležnih državnih organa da svako bude jednak pred zakonom i 
kad se ruši nelegalan objekat i kad se peru pare. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:42:50) 
 
 Tačno daću vam proceduralnu riječ. Tačno tako, i treba svi da budu pred zakonom. Ja 
zaista nikad od vas ne bih tražio ništa, a vi ste na tom sastanku sa Milutinom Simovićem pozivali 
se koga treba da pozovemo koga ne. Ja neću pokazivati i ovdje pričati o vašem licemjerstvu. 
Poslaničko reagovanje. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (10.06.20 12:43:18) 
 
 Poštovani predsjedniče, Vi u vašem govoru nijeste pomenuli niti jednu partiju osim 
Demokratskog fronta. Pomenuli ste njihove koalicione partnere, ako se neko pronašao u tome da 
je njihov koalicioni partner to nije vaša stvar.  
 Prema tome, molim vas da ubuduće ne dozvoljavate da se flagrantno krši Poslovnik, kad se 
neko poziva na proceduralno javljanje, a odgovornost za koalicione partnere snosimo svi, a 
građani vrlo dobro to vide i na jedan kvalitetan način ocjenjuju principijelnost odnosno 
neprincipijelnost određenih koalicija. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:44:31) 
 
 Hvala. 
 Poslanik Vuletić, je želio proceduralno reagovanje. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (10.06.20 12:44:38) 
 
 Uvaženi gospodine predsjedniče, mislim da smo otvorili novu tačku dnevnog reda, a to je 
primjena Poslovnika o kojoj pričamo punih 40 minuta, a reći ću to je jedna mala knjižica, a koju bi 
makar trebalo prelistati. Jer, od prvog do zadnjeg člana svi brkamo javljajući se proceduralno da 
reagujemo.  
 Posebno u ovom slučaju, hoću da kažem danas da se radi o klasičnim zloupotrebama, 
znam da je jako teško predsjedavati i voditi već počinje predizborna kampanja ovaj Parlament, a 
da bi se ama baš sve ispoštovalo. Hoću da ukažem na jedno od člana 101 do člana 109 makar 
ovaj zadnji mjesec dana bilo je toliko isklizavanja i propusta da jednostavno se stvara neki 
dekutantan utisak i kod slušaoca i kod gledaoca. Jer, sam eto sticajem okolnosti iz zdravstvenih 
razloga bio u prilici da  putem malih ekrana pratim raspravu u ovom Parlamentu.  
 Ono što bih zamolio to je da se ne daje pravo nikome od nas da se pozivamo na Poslovnik, 
ukoliko decidno ne nabrojimo  razloge zbog kojih se javljamo i pozivom na pravni osnov koji 
ukazuje na to da je neko od nas poslanika ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:46:07) 
 
 Hvala. 
 Da čujemo ima li još proceduralnih reagovanja poslanik Konjević, izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (10.06.20 12:46:17) 
 
 Gospodine predsjedniče, mislim da nema potrebe da upotrebljavate teške riječi.  
 Da li nešto što ja kažem je licemjerno ili nije licemjerno meni je važno da je istina,  a neka 
građani prosuđuju da li je i šta licemjerno. Molio bih vas, ja prema vama, bez obzira na tvrdoću 
političkog stava, ne upotrebljavam teške riječi. Još jednom vam kažem, dogovor koji smo napravili, 



za koji ste me zamolili više ne važi, a ja i vi znamo šta smo pričali, ko je inicirao i šta je od toga 
istina. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (10.06.20 12:46:50) 
 
 Potpuno sam apsolutno zadovoljan tim, jer među nama ne može biti nikakvog dogovora, a  
ja sam samo govorio o tome, pošto vi govorite o našim razgovorima, govorio sam o tome da ste vi 
ovdje na sjednici Kolegijuma tražili da ne mogu da dođu na Skupštinu predstavnici zdravstva, vi 
ste to tražili, na skupštinu na kojoj su bili prisutni i htjeli ste samo njih da pozdravite, da ne 
govorimo o tome. 
 Hvala vam. 
 Prelazimo na glasanje.  
 Molim vas, poštovane kolege, glasa se sa svojih mjesta, znači tamo gdje imate kartice. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog odluku o imenovanju predsjednika i šest članova žirija za 
dodjelu Trinaestojulske nagrade. Izvolite.  
 Ko je za, protiv ili uzdržan? Izvolite.  
 Hvala vam, poštovane kolege. Ukupno je glasao 41 poslanik, 34 za, četiri protiv, tri 
uzdržana, tako da objavljujem da je Predlog odluke usvojen. Hvala vam. 
 Poslije pauze od pet minuta nastavljamo sa poslaničkim pitanjima. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:44:03) 
 
 Poštovane kolege poslanici,  
 Nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini.  
 Prelazimo na tačku Izbor i imenovanja.  
 Pitanje koje počinjemo danas je Izbor vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. Podsjećam 
da je Tužilački savjet, na osnovu člana 47 stav 3 Zakona o Državnom tužilaštvu, dostavio predlog 
za izbor Lidije Vukčević za vrhovnog državnog tužioca Crne Gore, kao i listu kandidata koji 
ispunjavaju zakonom propisane uslove za izbor vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. O 
predlogu za izbor vrhovnog državnog tužioca otvara se pretres. Po završenom pretresu, pristupa 
se javnom glasanju. Ako u prvom glasanju predloženi kandidat za vrhovnog državnog tužioca ne 
bude izabran, najranije nakon mjesec dana otvara se pretres o svim kandidatima za vrhovnog 
državnog tužioca koji ispunjavaju zakonske uslove.  
      Sjednici prisustvuje Veljko Rutović, član Tužilačkog savjeta iz reda državnih tužilaca i 
Specijalnog državnog tužilaštva. Ja ga pozdravljam. Izvjestiteljka Odbora za politički sistem, 
pravosuđe i upravu je Marta Šćepanović.  
 Otvaram pretres. Da li predstavnik Tužilačkog savjeta želi riječ? Želi. Izvolite. 
 Proceduralno reagovanje, poslanik Knežević.  
            Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.06.20 12:45:40) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, procedura je sasvim jasna. Kandidata za VDT-a može 
da predloži samo predsjednik Tužilačkog savjeta. Predsjednik Tužilačkog savjeta u ovom trenutku 
je vršilac dužnosti vrhovnog državnog tužioca Ivica Stanković. Mi tražimo da se Ivica Stanković 
ovdje pojavi u Parlamentu. Jer, sve što bi se sada ovdje vodila rasprava preko ovlašćenog 
predstavnika bilo bi izbjegavanje Ivice Stankovića od suočavanja sa poslanicima Demokratskog 
fronta i bježanje od odgovora koje je dužan crnogorskoj javnosti zbog niza afera u kojima je i sam 
učestvovao.  
 Očekujem od Vas da date pauzu i da pozovete vršioca dužnosti vrhovnog državnog tužioca 
Ivicu Stankovića da dođe u Skupštinu. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:46:23) 
 
 Poslaniče Kneževiću, poziv da obrazloži predlog je i upućen vrhovnom državnom tužiocu. 
Gospodin Rutović je član Tužilačkog savjeta i on je ovlašćeni predlagač. Nije prvi put da obrazlaže 
predlog član Tužilačkog savjeta i učestvovali ste u prethodnim sjednicama kada je tako bilo. Poziv 
je išao na gospodina Stankovića. Od Tužalačkog savjeta smo obaviješteni, dobili dopis, da će 
predlog obrazložiti tužilac Veljko Rutović.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.06.20 12:47:05) 
 
 Gospodine Brajoviću, zaključujem da se Vi slažete sa mnom. Mi se nalazimo u v.d. stanju 
što se tiče crnogorskog pravosuđa. Juče ste čuli ministra pravde koji traži da sudije koje obnašaju 
treći ili više mandata podnesu ostavke. Imamo non paper Evropske komisije, imamo Izvještaj 
Freedom House-a, a ubrzo ćemo imati izvještaj i Savjeta Skupštine Evrope.  
 Sada zaključujemo da vršilac dužnosti vrhovnog državnog tužioca koga je specijalni državni 
tužilac Milivoje Katnić saslušavao zbog jasnih sumnji da je koruptivan u odnosu na tajkuna Duška 
Kneževića neće da dođe u Skupštinu Crne Gore da obrazloži svoj predlog da Lidija Vukčević bude 
kandidat za vrhovnog državnog tužioca, koja je, takođe, akter prisluškivanja, odnosno telefonskih 
razgovora između Nena Vujoševića i Duška Kneževića. I neće da dođe da nam objasni kako će da 
predloži Milivoja Katnića za specijalnog državnog tužioca kojega je Milivoje Katnić saslušavao 
vezano za aferu "Kurir" i Nena Vujoševića.  
 Gospodine Brajoviću, molim Vas da sačuvamo dignitet i autoritet ove Skupštine. Bjekstvo 
Ivice Stankovića iz Skupštine Crne Gore je neustavno. On je dužan ovdje da dođe kao vršilac 
dužnosti predsjednika Tužilačkog savjeta. Sve drugo je grubo kršenje i zakona, i Ustava, i 
fingiranje jedne rasprave. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:48:35) 
 
 Hvala Vam, poslaniče.  
 Proceduralno reagovanje želi poslanik Milorad Vuletić.  
            Izvolite. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (16.06.20 12:48:43) 
 
 Gospodine predsjedniče, više radi građana i ovdje radi nas kolega.  
 Nije tačno da predlaže vrhovni državni tužilac novog kandidata, nego ga predlaže Tužilački 
savjet. Znači, Tužilački savjet predlaže VDT-a, a to je regulisano, koliko mi se čini, iz 2013. godine 
amandmanima na Ustav. Pogledajmo amandman 4, u stavu 2, gdje se kaže da u prvom krugu se 
traži dvotrećinska većina svih prisutnih, a predlog vrhovnog državnog tužioca prosljeđuje Tužilački 
savjet, a ne vrhovni državni tužilac. /Upadica/ Govorimo o onome ko predlaže. Tužilački savjet ga 
predlaže. Predsjednik je u pravu, može neko iz Tužilačkog savjeta da obrazlaže. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:49:42) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Vuletiću.     
            Poslanik Lekić. 
            Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (16.06.20 12:49:51) 



 
 Kolega Knežević je rekao da sačuvamo dignitet Parlamenta. Ja bih dopunio, on mi neće 
zamjeriti, da sačuvamo minimum digniteta Parlamenta koji je odavno degradiran. Svjedoci smo i 
ovih dana da nakon one rasprave koja je završena u tri ujutro, gdje je Skupština /prekid/ zakon koji 
je proizveo ovaj strašan raskol u Crnoj Gori. Imamo institucije koje, odnosno predstavnike 
institucija, mislim na predsjednika države i predsjednika Vlade, koji pregovaraju o suspenziji tog 
zakona. Nigdje ne može da se mijenja bez u Skupštini. Hoću da kažem, ovo je samo primjer o 
degradiranju Skupštine gdje vi, vladajuća većino, dozvoljavate i spuštate Skupštinu na nivo 
mjesne zajednice. Zato, minimum institucionalne kulture i regularnosti tražim. Tražimo da se 
ispoštuje dolazak, uz uvažavanje prisutnog člana Tužilačkog savjeta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:50:51) 
 
 Hvala Vam.  
 Kratko. Koliko sam vidio, po redu su prijavljena još dva proceduralna reagovanja. Nakon 
toga ću da saopštim stav.  
 Poslanik Konjević.  
            Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (16.06.20 12:51:04) 
 
 Predsjedniče, proceduralno prema Vama pojašnjenje, uz izvinjenje ako Vas nijesam dobro 
razumio ili čuo. Vi ste za raspravu o ovoj tački dnevnog reda pozvali predsjednika Tužilačkog 
savjeta, a Tužilački savjet Vam je odgovorio da će poslati člana Tužilačkog savjeta. Mislim da to 
dovoljno govori, sada je ovo moja interpretacija, o tome do kog nivoa je autoritet Skupštine 
doveden. Zakonodavni dom zove jedan organ da se odazove pozivu da brani svoju tačku dnevnog 
reda, a taj organ, koga mi biramo, kaže da neće da dođe šef tog organa, nego bira koga treba da 
pošalje. Ali, ovo nije prvi put. Takođe smo reagovali kada se nije dolazilo na odbore. Kada 
uvedemo praksu, Skupštinu dovedemo do ovog nivoa - da institucije koje mi biramo određuju ne 
koga predsjednik Skupštine pozove, nego koga oni misle da treba da pozove. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:52:30) 
 
 Hvala Vam.  
 Poslanik Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (16.06.20 12:52:35) 
 
 Predsjedniče Skupštine, zaista ne pada mi na pamet da čuvam Vaš obraz kao predsjednika 
Skupštine. To ćete sami raditi naravno. Ne bih čak pričao ni o bilo kakvom dignitetu Skupštine, jer 
ona je vrlo ponižena u zadnje vrijeme, ali činjenica da u ovako teškoj situaciji u kojoj se nalazi 
Crna Gora u kojoj se traže danas pravne mogućnosti da se ne pojavi neko koga svi očekuju je 
sramota za sve nas. Mi imamo v.d. vrhovnog državnog tužioca, koji ne smije da dođe u Skupštinu. 
To je činjenica koja mora da bude preovladajuća danas u crnogorskom Parlamentu. Znači, ukoliko 
se Ivica Stanković ne pojavi ovdje da se suoči sa nama, koje je njegovo tužilaštvo maltretira četiri 
godine, on je onda najveća kukavica u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:53:40) 
 
 Hvala Vam.  



 Poslanik Medojević i time završavamo proceduralne intervencije.  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (16.06.20 12:53:45) 
 
 Predsjedniče, ovo su vrlo važna pitanja. Kao što znate, ovo su pitanja konstitucije vlasti, 
ovo su ustavna pitanja. Dakle, ovo nisu pitanja zakona, o porezima, ovo su pitanja konstitucije 
vlasti.  
 Ovo je najkrupnije političko pitanje trenutno u Crnoj Gori koje je dovelo do negativnih ocjena 
i Evropske unije, i Stejt departmenta, i Freedom Housa. Znači, zaista ovaj akt, predsjedniče, 
predsjednika Tužilačkog savjeta znači akt gaženja ove skupštine i gaženja Ustava. Vi ste 
zaduženi, da Vas podsjetim, kao predsjednik Skupštine da štitite ne samo dignitet Skupštine, da 
štitite Ustav ove države i ako ste patriota, kako za sebe tvrdite, onda Vi ovog trenutka treba da 
prekinete ovo zasijedanje i da tražite da se predsjednik Tužilačkog savjeta pojavi ovdje, jer to je 
funkcija koja ima, pored ustavne i zakonske odgovornosti, i ličnu odgovornost. Radi se o 
najvažnijem političkom i državnom pitanju u ovom trenutku i mislimo da je ovaj čin predsjednika 
Tužilačkog savjeta čin gaženja Ustava i Parlamenta Crne Gore.  
        Predsjedniče, dajte pauzu. Ja ne znam šta treba da uradimo, da zamolimo vrhovnog 
državnog tužioca u v.d. stanju da omogući da mi ovdje kao predstavnici naroda... Mi ulazimo, 
predsjedniče, ja često ne koristim proceduru, Vi znate i zaista imam potrebu da kažem da je ovo 
državni udar u Crnoj Gori. Dajte da vratimo minimum dostojanstva ove /prekid/ bez obzira, ovo je 
/prekid/. Ja očekujem od Vas odgovor. Dajte pauzu, pozovite... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (16.06.20 12:55:26) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Medojeviću.  
 Poštovane kolege, sada više neću davati proceduralne intervencije.  
 Reći ću vam sljedeće, kao što je bilo u proceduri mnogo puta prije i kao što ste zakazivali 
sjednice na kojima predstavnik Tužilačkog savjeta, ne predsjednik Tužilačkog savjeta, obrazlaže 
predloge, ja ću sada dati pauzu zbog vašeg traženja, a inače je kolega Rutović sasvim na mjestu 
što je prisutan kao član Tužilačkog savjeta.  
 Pauza. Zakazujem Kolegijum u 13:45h.  
 Hvala vam. 
 
 
                                                                    /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (16.06.20 14:54:09) 
 
 Uvaženi poslanici, uvaženi građani, sačekaću još malo da vidim ko će biti prisutan na 
našem zasijedanju.  
 Želim da vas informišem da smo, na zahtjev opozicije, organizovali Kolegijum. Na 
Kolegijumu su bile prisutne sve partije i dogovoreno je da imamo uvodno izlaganje ispred 
predlagača, a nakon toga završavamo standardno rad u 15h. Ujutru imamo Kolegijum na kom 
ćemo se dogovoriti kakav će biti način daljeg tretmana ove i sljedećih tačaka dnevnog reda, kada 
ćemo organizovati glasanje i kada ćemo zakazati narednu sjednicu Skupštine.  
 Kolege i koleginice, nastavljamo Drugu redovnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) 
zasijedanja u 2020. godini. Prelazimo na tačku Izbor i imenovanja. To je deseta tačka, Izbor 
vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. Podsjećam da je Tužilački savjet, na osnovu člana 47 stav 
3 Zakona o Državnom tužilaštvu, dostavio predlog za izbor Lidije Vukčević za vrhovnog državnog 
tužioca Crne Gore, kao i listu kandidata koji ispunjavaju zakonom propisane uslove za izbor 
vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. U predlogu za izbor vrhovnog državnog tužioca otvara se 



pretres. Po završenom pretresu, pristupa se javnom glasanju. Ako u prvom glasanju predloženi 
kandidat za vrhovnog državnog tužioca ne bude izabran, najranije nakon mjesec dana otvara se 
pretres o svim kandidatima za vrhovnog državnog tužioca koji ispunjavanju zakonske uslove.  
 Sjednici prisustvuje Veljko Rutović, član Tužilačkog savjeta iz reda državnih tužilaca i 
Specijanog državnog tužilaštva. Izvjestiteljka Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu je 
Marta Šćepanović.  
 Otvaram pretres i ponavljam da je Tužilački savjet dostavio predlog za izbor Lidije Vukčević 
za vrhovnog državnog tužioca Crne Gore.  
 Poslanici, zamolio bih vas, da bismo mogli da stignemo do 15h, da damo riječ Veljku 
Rutoviću.  
 Izvolite. 
 
 
 VELJKO RUTOVIĆ (16.06.20 14:57:43) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, gospodo poslanici,  
 Na osnovu člana 47 Zakona o Državnom tužilaštvu, a nakon sprovedenog postupka za 
utvrđivanje predloga za izbor vrhovnog državnog tužioca Crne Gore, po javnom pozivu ... 
br.10/2019, objavljenom u "Službenom listu Crne Gore" broj 44 i dnevnom listu "Pobjeda" od 18. 
oktobra 2019. godine, Tužilački savjet je na nejavnoj sjednici održanoj 24. decembra 2019. godine 
jednoglasno utvrdio predlog za izbor Lidije Vukčević za vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. Na 
već pomenuti javni poziv za izbor vrhovnog državnog tužioca Crne Gore istekom roka za 
prijavljivanje kandidata Tužilački savjet je sproveo zakonom propisani postupak za utvrđivanje 
predloga za izbor vrhovnog državnog tužioca. Prvo je cijenjena blagovremenost i potpunost 
podnijetih prijava, nakon čega je sačinjena lista kandidata koji ispunjavaju zakonom propisane 
uslove za izbog vrhovnog državnog tužioca. Zatim je pribavljeno mišljenje proširene sjednice 
Vrhovnog državnog tužilaštva Crne Gore, te obavljen intervju sa kandidatima koji ispunjavaju 
zakonom propisane uslove.  
 Na osnovu sprovedene zakonom propisane procedure, Tužilački savjet je na 12. sjednici 
održanoj 24. decembra 2019. godine na osnovu liste kandidata koji ispunjavaju zakonom 
propisane uslove za izbor vrhovnog državnog tužioca, mišljenja proširene sjednice Vrhovnog 
državnog tužilaštva Crne Gore o prijavljenim kandidatima i obavljenog intervjua sa kandidatima na 
nejavnoj sjednici, u smisu člana 47 stav 1 Zakona o Državnom tužilaštvu, utvrdio predlog za izbor 
vrhovnog državnog tužioca Crne Gore i odlučio da Skupštini Crne Gore predloži da kandidatkinju 
Lidiju Vukčević izabere za vrhovnog državnog tužioca Crne Gore iz sljedećih razloga:  
 Lidija Vukčević je karijerni tužilac koja je u državnoj tužilačkoj organizaciji provela 25 
godina, od čega više od 23 godine na funkciji zamjenika tužioca, odnosno državnog tužioca. 
Imenovana je obavljala funkcije: zamjenika osnovnog državnog tužioca u Podgorici, zamjenika 
višeg državnog tužioca u Podgorici, zamjenika specijalnog tužioca pri odjeljenju za suzbijanje 
organizovanog kriminala, korupcije, terorizma i ratnih zločina, pri Vrhovnom državnom tužilaštvu 
Crne Gore, a trenutno se nalazi na funkciji specijalne tužiteljke u Specijalnom državnom tužilaštvu 
Crne Gore. Od formiranja Specijalnog državnog tužilaštva Crne Gore u julu 2015. godine pa do 
danas osim funkcije specijalne tužiteljke, obavlja i funkciju zamjenice glavnog specijalnog tužioca. 
Njeno napredovanje u službi zasnovano je na odgovornom, stručnom, profesionalnom i 
visokomoralnom odnosu prema poslu. Na osnovu profesionalnih i ličnih kvaliteta, imenovana je 
izgradila ugled među kolegama i saradnicima ne samo u državnoj tužilačkoj organizaciji. Autoritet 
izgrađen na stručnosti i profesionalizmu bio je preporuka Centru za obuku u sudstvu i Državnom 
tužilaštvu da je angažuje kao predavača, ali i drugim domaćim i inostranim organizatorima na čiji 
poziv je predstavljajući Specijalno državno tužilaštvo Crne Gore bila predavač na brojnim 
obukama i radionicama. Tokom dugogodišnje tužilačke karijere, tužiteljka Lidija Vukčević je 
osposobljena da radi na svim predmetima za krivična djela za koje se gonjenje preduzima po 
službenoj dužnosti, ali je posebno specijalizovana za rad na predmetima iz oblasti visoke korupcije 
i ratnih zločina, gdje je postigla značajne rezultate. Detaljnije informacije o predmetima na kojima 
je koleginica Vukčević radila uredno su notirane u materijalima koji su vam dostavljeni, pa zbog 
toga neću uzurpirati dalju vašu pažnju i vrijeme. 



 Želio bih na kraju da istaknem činjenicu da je tokom intervjua Tužilački savjet Crne Gore 
ocijenio da je specijalna tužiteljka Lidija Vukčević kandidatkinja dostojna funkcije vrhovnog 
državnog tužioca Crne Gore. Dajući sadržajne odgovore na sva interesovanja članova, uvjerila je 
Tužilački savjet Crne Gore da posjeduje sposobnost i odučnost da doprinese daljem jačanju 
kapaciteta državnog tužilaštva i njegovog ugleda u društvu. Nedvosmislena je u stavu da se ti 
ciljevi mogu ostvariti podizanjem nivoa stručnosti, profesionalnosti i integriteta državnih tužilaca, te 
jačanjem službe za odnose sa javnošću, čiji bi zadatak bio da na uvjerljiviji način predstavi stvarne 
rezultate rada državnog tužilaštva. Naglasila je značaj poznavanja i primjene prakse Evropskog 
suda za ljudska prava u Strazburu i saradnje sa Nacionalnim međunarodnim institucijama, te 
nevladinim organizacijama u cilju ispunjavanja svih domaćih i međunarodnih obaveza iz 
nadležnosti Državnog tužilaštva.  
        Tužilački savjet Crne Gore je, cijeneći stručnost, profesionalnost, odgovornost, visoku 
etičnost u radu, jednoglasno predložio kandidatkinju Lidiju Vukčević za vrhovnog državnog tužioca 
Crne Gore. Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (16.06.20 15:02:51) 
 
 Zahvaljujem Veljku Rutoviću, koji je, kao član Tužilačkog savjeta, obrazložio predlog za 
Lidiju Vukčević, kao predloga za državnog tužioca.  
 Uvaženi građani, uvaženi poslanici, u skladu sa dogovorom koji smo postigli danas na 
Kolegijumu, sjutra nastavljamo rad u 11h. U 10:45h imamo zakazan Kolegijum oko dogovora o 
načinu rada. Hvala vam, završavam današnji rad. Hvala Vama, gospodine Rutoviću. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:24:39) 
 
 Poštovane kolege poslanici,  
 Nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini. 
Nastavljamo tačku - Izbor i imenovanje, izbor Vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. Prije 
prelaska na tačku dnevnog reda da kažem da smo čekali sa početkom zato što smo imali dugu 
sjednicu kolegijuma da bi se dogovorili o daljem radu, a između ostalog na toj sjednici kolegijuma 
su kolege iz Demokratskog fronta tražile reagovanje Parlamenta povodom dešavanja u Budvi. 
Dogovorili smo se na kolegijumu da sugerišemo predsjedniku Odbora za bezbjednost i odbranu 
da zakaže sjednicu odbora i vjerujem da će on postupiti po toj sugestiji.  
 Sada prelazimo na rad po dnevnom redu. Prvi riječ ima, pošto smo čuli uvodno izlaganje, 
prvi riječ (prekid) 
  Izvolite, proceduralna reakcija i molim Vas samo po jedna procedura u ime kluba da ne 
idemo u nedogled ako ima i drugih želja za procedurom.  
 Izvolite, poslanik Lekić. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (17.06.20 13:25:45) 
 
 Nijesmo svi članovi kluba uključeni što je i razumljivo da je prilika ovdje da se kaže, a ne 
vjerujte da izvlačimo neku temu iz naftalina, nego tema je da je Crna Gora danas u fazi nasilne 
diktature, represivne diktature. Ona je bila do juče u fazi autokratije, nažalost i Skupština je 
doprinijela tome u smislu izglasavanja nezakonitih odluka, a sada smo u fazi represivne diktature i 
nemoguće je predsjedniče, zaobići temu. Ja Vam ne predlažem dnevni red, nemam pravo, ali 
moram reći građanima koji gledaju koji su zgroženi ovime što gledaju. Dakle, policija je arbitar 
sudski u Crnoj Gori. Traži gradonačelnik, rješenje ne dobija, policija upada, kordon upada, policija 
koja ne znamo u čijoj je nadležnosti ovoga puta. Dakle, vi ste donijeli zakon (prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:26:48) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Lekiću.  



 Molim Vas, poslaniče Lekiću isteklo je vrijeme za proceduralnu intervenciju.  
 Poslaniče Lekiću, Vi treba da znate da imate predsjednika kluba koji je prisutan bio na 
sjednici, a to što to nijeste Vi meni je žao ili nije žao, ali Vi imate predsjednika kluba koji treba da 
Vas informiše. Nemojte da uvredama još više srozavate sebe, molim Vas.  
 Znači, poslaniče, molim Vas, bio je Vaš predsjednik kluba, neka Vas informiše o tome što 
se dogovorilo na klubu, dao sam Vam proceduralno reagovanje imali ste minut, saopštili ste stav 
nije bila priča o proceduri. Hvala Vam. 
 (prekid)  
 Poslaniče Lekiću, iskoristili ste vrijeme za proceduralno reagovanje.  
 Poslanik Rakočević, ima riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (17.06.20 13:28:44) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče.  
 Tačka dnevnog reda, kao što znamo je diskusija o kandidatu za Vrhovnog državnog tužioca 
i samim tim imamo svi obavezu poštujući dignitet i ovog doma, ali i sopstveni dignitet da 
razgovaramo o toj tački dnevnog reda. Razumijem da će naravno diskusija poći i u nekim drugim 
smjerovima. Vjerovatno se to može nadovezati na vladavinu prava o kojoj svi treba da vodimo 
računa i sigurno da će u toku današnje diskusije biti govora i o Budvi i o drugim aspektima 
funkcionisanja države.  
 Međutim, kada govorimo VDT-u kada govorimo o svemu ovome što predlažu kolege iz 
opozicije da se o tome govori tada moramo samo da se podsjetimo da je država zapravo svima 
nama instrument da zadovoljimo formu života. Dakle, da zadovoljimo formu života za stanovnike 
jedne države, jednog prostora. Da bi ta forma bila uspješna, da bi ta država bila uspješna moraju 
da postoje nezavisne, kompetentne, stručne institucije, a da bi institucije bile stručne i 
kompententne i sve ovo kako sam ih okvalifikovao mora da postoji vladavina prava, a u središtu 
vladavine prava, između ostalog, stoji tužilačka organizacija.  
 Podsjetiću vas takođe da je demokratija, iako se mi na Balkanu sporo navikavamo na nju i 
sporo je prihvatamo već insistiramo na tome da je tumačimo onako kako vam politički odgovara, 
podsjetiću da demokratija predviđa da se ne moramo usaglasiti u jednom društvu oko bilo kojeg 
pitanja u ovom slučaju povodom vršenja vlasti u Budvi. Ne moramo da se usaglašavano naravno 
opozicija misli jedno, vlast misli drugo. Međutim, zbog toga postoje institucije, zbog toga postoji 
demokratija i dok god je demokratije 17 će biti veće od 16. Ako neko nas ubijedi da je ovdje 16 
veće od 17 onda prihvatamo da je demokratija od strane vlasti na centralnom nivou podrivana. 
Međutim, ipak će biti drugačije. Mislim da će kolege iz opozicije morati da naviknu da u državi 
Crnoj Gori postoji vladavina prava, postoje institucije i ukoliko (prekid) moraće da naviknu na to 
teško je to i bolno saznanje, ali ipak (prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:31:29) 
 
 Kolege poslanici, molim vas da se omogući da saslušamo poslanika Rakočevića, a 
dobićete riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (17.06.20 13:31:37) 
 
 Nije ni sporno nije ni čudno kolege iz opozicije su sav svoj život i sav svoj vijek proveli u 
namjeri da institucija države Crne Gore uopšte ne bude, a sada kada naravno postoje stabilno i 
nezavisno tada rade sve da te institucije ospore i da ih uruše. Mi ćemo ipak tu biti da ukazujemo 
na to kako traba da se funkcioniše u ovoj državi.  
 Podsjetiću vas kada govorimo o VDT-u da smo 2014. godine imali srećnu okolnost da 



dogovorimo dvotrećinski to je poslednji put uključujući 2015. godinu kada smo dogovorili Zakon o 
izboru odbornika i poslanika postigli smo dvotrećinsku većinu i tada smo usaglasili stavove oko tih 
pitanja. To je ujedno i poslednji put kada smo uspjeli da se dogovorimo. Nažalost ne treba biti 
lažni optimista i misliti da ćemo povodom ovog pitanja iako kandidat, i svi to znamo, tužilac Lidija 
Vukčević je karijerni tužilac ima odličnu biografiju i mislim da zaslužuje da dobije povjerenje od 
Parlamenta ipak i ta odluka će biti talac potrebe da se dvotrećinska većina ne iskoristi za 
postizanje što šireg konsenzusa u društvu već da se dvotrećinska većina, po pravilu sad već, 
iskoristi za blokadu sistema jer samo blokada sistema našoj političkoj konkurenciji, oni makar 
smatraju, obezbjeđuje dobru politiku poziciju. Na žalost, i ovog puta će se to pokazati kao takvo i 
ne treba očekivati da ćemo na kraju ove rasprave usaglasiti stavove.  
  Međutim, takođe, valja podsjetiti da je tužilačka organizacija ove četiri godine, svakako 
ovih tri koliko sam ja u ovom Parlamentu i koliko pratim politiku ovako iznutra, bila na udaru 
ozbiljnih pritisaka, ozbiljnih kritika i čini mi se da ni jedna institucija kao ta je trpjela takve pritiske i 
zaista je to ambijent u kojem teško mogu da se obavljaju poslovi na kvalitetan način. Ipak, čini mi 
se, moj je utisak, nećete mi zamjeriti na možda i subjektivnosti, mislim da su taj posao dobro 
uradili i da zbog toga treba sa još većim senzibilitetom da pristupimo izboru novog Vrhovnog 
državnog tužioca, međutim, kao što sam kazao već mislim da do toga neće doći. Naravno, 
demokratija je, i time završavam predsjedniče, pretpostavila, odnosno pluralizam je pretpostavio 
da demokratski kapacitet ne gradi samo vlast, već da gradi i opozicija. Mislim da su to neke od 
ključnih tekovina demokratije i dobro je da je tako. Međutim, ipak čini se da za balkanska društva, 
svakako da za crnogorsko društvo 2/3 većina kao preduslov i kao garant što šireg konsenzusa u 
društvu nije dobro, na žalost nije dobra, jer očigledno je sad, ja zaista ne vidim način na koji ćemo 
mi u narednom periodu oko bilo čega postići 2/3 većinu pa makar i to bilo najbolje rješenje. To 
smo vidjeli na primjeru Zakona o izboru odbornika i poslanika kada smo ponudili sva moguća 
rješenja koja bi odgovarala opoziciji i koja su oni sami predlagali godinama unazad, nijesmo ni 
tada postigli sporazum, nismo ni tada došli do 2/3 većine, nećemo ni povodom ovog rješenja i ne 
vidim povodom kojeg ćemo i to je poraz demokratije u Crnoj Gori. Zbog toga i negativni tonovi u 
svim ovim Izvještajima o kojima govorimo od međunarodnih institucija. Međutim, ponavljam, nije to 
samo odgovornost vlasti, daleko od toga da treba pobjeći od odgovornosti koju ima vlast međutim, 
to je i odgovornost opozicije i nadam se da u narednom periodu možemo ozbiljnije pristupiti 
sistemskim pitanjima, razgovarati bez nipodaštavanja, bez vrijeđanja uvažavajući razlike koje 
imamo, da pokušamo nešto makar da dogovorimo u ovom sazivu, Lidiju Vukčević kao jednog 
kandidata za VDT-a nećemo izabrati, to je potpuno jasno.  
 Za kraj bih rekao to da je vrlo simptomatično i za demokratiju u jednom društvu, ne za vlast, 
za demokratiju u jednom društvu porazno kad imate razgovore sa međunarodnim predstavnicima 
u Crnoj Gori, a ja sam takav jedan imao, u kojem oni kažu da u Crnoj Gori ne treba mijenjati nužnu 
vlast, već treba mijenjati opoziciju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:36:22) 
 
 Hvala, poslaniče Rakočeviću. 
 Sada riječ ima poslanik Nebojša Medojević. Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.06.20 13:36:28) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, imamo temu izbor Vrhovnog državnog tužioca i ovdje se 
pokazuje da je Demokratski front sa punim pravom bio protiv ovakvog rješenja i da u jednom 
nedemokratskom društvu, društvu koje nikad nije osjetilo sekundu slobode, društvu koje nije 
napravilo diskontinuitet od bivšeg totalitarizma, u jednoj takvoj močvari neslobode i totalitarizma da 
je nemoguće graditi pravnu državu, da je nemoguće graditi demokratiju i da je nemoguće dati tako 
važnu ustavnu funkciju jednoj grupi ljudi da oni samo razmatraju i da je vode bez kontrole 
Skupštine. Ja moram da kažem kao neko ko je tada učestvovao u pregovorima oko Ustava, da je 
Pokret za promjene bio protiv ovog rješenja, da smo govorili da u ovakvom sastavu tužilaca i 



sudija u ovakvom nedemokratskom okruženju ne smijemo dati tako važnu ustavnu funciju da sami 
upravljaju. Evo građani šta se desilo u Crnoj Gori, upozoravali smo da će ovako odsustvo kontrole 
Parlamenta, predavanje tako važne grane vlasti jednoj maloj grupi ljudi bez otvaranja dosijea, 
udbe, bez ... , bez svega onoga što su radile sve postkomunističke zemlje, napraviti korak nazad 
od demokratije i da će dovesti Crnu Goru ne u stanje hibridne države, nego u stanje privatne 
države.  
 Dakle, poštovani građani u močvari totalitarizma, ne može se graditi stabilno stablo pravne 
države i ovdje šta smo dobili od tužilačke vlasti, jednu kastu, jednu zatvorenu sektu koja ponižava 
Parlament, koja ne dolazi na zasijedanja Parlamenta, koja nikome ne odgovara osim braći 
Đukanović. Na čelo Vrhovnog državnog tužilaštva je došao čovjek koga ja intimno dugo godina 
znam, za koga sam vjerovao da će to pošteno, časno da uradi, vrhunski pravnik, odličan sudija, 
međutim, on nije mogao da se odupre namjeri i sili Mila i Aca Đukanovića i to što nedostaje 
tužilačkoj vlasti jeste demokratija, a demokratija su mladi kolega, slobodni izbori, demokratija nije 
17 je veće od 16, jedan koji je tako brojao sad je gore u Beogradu, njega ste pustili, niste ga 
hapsili, koji je pokrao 300 miliona eura i ćuti gore, sada ga prozivamo Svetozare Maroviću, 
progovori, progovori druže i reci koja je ovo organizovana kriminalna banda i koji su kriminalci 
braća Đukanović.  
 Od jednog čovjeka od koga smo očekivali da pokrene jednu važnu granu vlasti, za koga eto 
ja kažem nisam imao nikakve ružne privatne kontakte u prošlosti, pokazalo se da Ivica Stanković 
nema glavnu karakteristiku, nema snagu, dakle, on je bio slab, nije mogao da se odupre Milu 
Đukanoviću i Acu Đukanoviću, a za ljubav prema državi Crnoj Gori danas je potrebna snaga, 
potrebna je hrabrost, potrebno je srce kao što pokazuju ljudi u Budvi danas. Opet sa ovog mjesta 
pozivam sve građane Budve, sve Bokelje, svi u Budvu i pružite snažni otpor uspostavljanju 
diktature jednog čovjeka i njegove porodice. Kakvo Tužilaštvo, koji je to tužilac ako nije Ivica 
Stanković smio sa svojom sudskom biografijom, sa svojim pravnim znanjem, ako je on postao 
obični sluga, izvršilac privatnih želja Mila i Aca, koji to tužilac sad nama garantuje pravnu državu i 
koji to od vas može nešto da uradi?  
 Znači, poštovani građani, danas se demokratija, država brani u Budvi i svi vi koji volite Crnu 
Goru morate imati snagu, ljubav nije dovoljna, morate imati snagu i biti u Budvi, da se borite protiv 
privatizacije države. Dakle, u nedemokratskoj državi, kako može biti pravosuđe nezavisno, 
pravosuđe vodi poslušnik Mila Đukanovića, koga god izaberete na mjesto VDT-a biće sluga i 
poslušnik Mila Đukanovića. To Tužilaštvo nije vjerovalo sudu u Njujorku kad je potpisan sporazum 
o priznanju krivice kada je Mađar Telekom rekao da je dao 7,3 miliona eura Milu Đukanoviću kao 
predsjedniku Vlade preko njegove sestre, sklopljen je sporazum o priznanju gdje je Mađar 
Telekom platio 96 miliona eura kazne, došla je dokumentacija u Crnu Goru i naravno, naše 
Tužilaštvo ne vjeruje sudu u Americi, u Njujorku niti priznanju menadžera koji su platiti skoro istu 
cijenu koliko su platili Telekom, ali vjeruje jednom ubici Sinđeliću, psihičkom bolesniku, saradniku 
ko zna kojih službi, vjeruje da su Milan i Andrija, Demokratski front organizovali lažni "državni 
udar". Dakle, građani, ovdje se za pravnu dražvu, za slobodu i demokratiju borimo na ulici i 
Demokratski front je to pokazao više puta. Još jednom veliko priznanje svim ljudima u Budvi koji 
su pokazali kako se bori za pravnu državu.  
 Ovdje u Parlamentu je uhapšen čitav poslanički klub. Niko nije reagovao, bez skidanja 
imuniteta. Ta tužiteljka je od mene tražila da se uhapsim dva mjeseca što nisam odao izbor svojih 
saznanja o kriminalu Vrhovnog državnog, tj. specijalnog tužioca. Prema tome, poštovani građani, 
danas je veliki dan za Crnu Goru i veliki dan za demokratiju, dok se ne izvrše političke promjene i 
ne smijeni kriminalna satanistička lopovska sekta Demokratske partije socijalista sa vlasti u Crnoj 
Gori, nema ni slobode, ni demokratije, ni pravne države i ja pozivam sve one ljude koji su slabi, 
koji su krenuli da se bave politikom, pa kad ne mogu da kažu - ne - Milu onda kažu DF je četnički, 
DF je anticrnogorski, DF su neprijatelji, pa onda opet kaže, pa šta da radimo to je mašina, to je 
mafija, pobiće nas Milo i Aco, oni kontrolišu narko klanove, kontrolišu ubice, kontrolišu službe. 
Zato, za ljubav, za Crnu Goru treba snaga i treba srce i vi koji ste slabi sklonite se, vi koji ste jaki 
da volite Crnu Goru pridružite se Demokratskom frontu i čitavoj opoziciji. Sad je vrijeme zajedno 
da skinemo ovaj najveći teret na vratu građana Crne Gore, kao što je naš mladi kolega Mikijelj 
danas bio pritisnut kao onaj građanin Amerike Floj, zločinačkim koljenom na vrat danas ste 
pokušali da ugušite državu Crnu Goru. Ako volite državu Crnu Goru onda policajac ne smije da 



guši i da pokušava da ubije jednog mladog čovjeka koji se bori za vladavinu prava.  
 Poštovani građani, vi Bokelji od kojih dobijam veoma zabrinjavajuće poruke, ljudi, ova Boka 
nije vazda bila u sastavu Crne Gore. Znate li šta pričaju ti ljudi dolje - mi vam dajemo pare od naše 
takse, od poreza, hranimo vas, a vi preko brda dolazite da nas bijete, da nas hapsite, da nas 
ponižavate. Državi Crnoj Gori zbog ovakvih postupanja Mila i Aca Đukanovića prijeti nestajanje. 
Kao neko ko voli Crnu Goru kao ja i koji imam snage da vam se suprotstavim i da se s ljubavlju 
borim protiv Crne Gore još jednom vas upozoravam da ovo vodi u sukobe u Crnoj Gori, vodi 
disoluciji države Crne Gore, vodi nečemu što posle niko neće reći ko je prvi počeo.  
 Molim vas, završiću time, poštovani građani Budve, primorja, svi u Budvu, svi u odbranu 
demokratije, slobode, pravne države, ljudskih prava. Jer, danas na ulici u sukobu s tim policajcima 
koji služe Milu Đukanoviću kao što služe i tužioci i sudije, još jedan poziv svim policajcima - bacite 
sramotne uniforme, ne služite državi Crnoj Gori, služite mafiji i lopovskoj kliki na vrhu vlasti Crne 
Gore. 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:44:27) 
 
 Poslanik Ranko Krivokapić. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.20 13:44:38) 
 
 Mlađi kolega je dao pledoaje o dignitetu. Kako se gradi dignitet? Prosto pitanje i za đecu, a 
očigledno je postalo ključno pitanje u ovom Parlamentu. Vrlo prosto se gradi dignitet. Poštovanjem 
normi, bilo da su pravne, bilo da su moralne, bilo da su etičke. Ako ne poštujete norme nema ni 
digniteta. Ovaj Parlament je odavno počeo da gazi norme, a zato je izgubio dignitet. Zato je moglo 
2003. da na poziv jednog predsjednika partije bez funkcije tužilac podnese ostavku, a sada 2020. 
godine tužilac neće da nas udostoji prisustva. To je samo slikovitost propadanja institucija. Nije 
potrebna nikakva velika analiza kada imate tako jasnu sliku i pokazujete đe smo došli. Naravno, 
nije samo rušen odnos prema Parlamentu, rušena je sposobnost da se kontroliše taj dio, moćni 
dio su i generis vlasti. Nije to bilo 2007. Ustavom, to je ugrađeno 2013. godine zato što je 
međunarodna zajednica tražila lijek za našu endemsku korupciju. Dala je dijagnozu endemska 
korupcija, a onda je tražila da se nekako makne Tužilaštvo iz kontrole jedne partije. Dobili smo još 
gore. Dobili smo nekontrolabilni sistem gdje se moć zloupotrebljava na više lokacija ne samo na 
jednoj lokaciji. Onda smo dobili ono što se zove kršenje normi i u opoziciji i u vlasti.  
 Bilo bi interesantno da Sveto Marović ispriča kako je za referendum kupovao neke 
rukovodeće ljude u Budvi. Meni je pričao kako je kupovao određene ljude na referendumu koji su 
sada u odbrani pravde i zakona. Tako se kreće. Ako nema zakona za jedne, nema posle ni za 
druge jer imamo dva bezakonja. Imamo bezakonje na vlasti, sada imamo i bezakonje i u opoziciji i 
onda nema autoriteta ni digniteta države, tačno je, ni pravde, ni zakona. Porušen je dignitet 
čitavog društva, što je mnogo gore. Mladi kolega kaže treba mijenjati opoziciju. Najlakše je 
promijeniti opoziciju. Znate kako? Tako što će DPS otići u opoziciju, pa će biti opozicija i biće 
odlična opozicija. Tako se mijenja opozicija što će neko drugi doći na vlast, pa ste promijenili 
opoziciju, pa budite odlična opozicija. Naravno, u zarobljenoj državi koja je izbačena iz demokratije 
u hibridne režime nema promjene vlasti mirne. 
 Poštovani predsjedniče Tužilačkog savjeta, čuli ste za Filadelfiju, mjesto đe je proglašena 
američka nezavisnost, đe je donesena Deklaracija o nezavisnosti, prvi konstitutivni akt te države 
koja je sada uz sve probleme još uvijek, što bi rekli svetionik vladavine prava u svijetu. U toj državi 
je dobrim dijelom ugrožena naša nezavisnost, u istom tom gradu na današnji dan, ali ne prije 
1776. nego je to bilo 2019. godine, kada je uhvaćen istovar droge od 20 tona. U istom tom gradu 
đe oni slave nezavisnost mi smo izgubili dobar dio naše nezavisnosti, a vi kao Tužilaštvo i policija 
skoro čitavu u njihovim očima. Dvadeset tona droge u Americi je pokazalo đe je vladavina prava u 
Crnoj Gori. Tu nema nacionalnih podjela. Tu su i Srbi i Crnogorci i iz Grblja i iz Katunske nahije i 
Bokelji. Svi su u tom poslu. Glavni je iz Grblja, nije iz Katunske nahije. To je dokaz svima nama đe 



smo došli zajedno. Ovdje je problem što je loša vlast i loša opozicija. Ovdje je problem što zakon 
ne važi ni za jedne ni za druge. Rekao sam jedan primjer. Nema zakona. To će reći da nema vas, 
prije svega, da ućerate zakon bez obzira na političku pripadnost. Autoritet se gradi pokazujući, 
prije svega, moć prema vlasti. Opoziciju je svuđe lako uhapsiti i u demokratiji, a kamoli u ovakvim 
sistemima zarobljene države, ali ćete autoritet vratiti kada počnete da ponavljate slučajeve Sveta 
Marovića. Ovdje je srušen i parlamentarizam kupovinom glasova, pa što ne bi i u Budvi. Ako 
srušite državni parlament, a što nećete kupovati glasove u Budvi.  
 Normalno, slučaj Darka Pajovića nije pojedinačni slučaj, postalo je praksa i 17 nije veće od 
16 zato što je stečeno krađom, nije veće nego mnogo manje od 16 kada je ukradeno. Izgubili ste i 
onih 16 do 17 kada je stečeno krađom. Taj ciklus bezakonja vrti jedan drugoga i đe vodi? Vodi u 
nestabilnost države. Sada se svi svrstavamo da li je policija bila nježna, đe je nježna policija. 
Nema nježne policije niti policija treba biti nježna. Policija je dovedena da bude krajnji arbitar 
rušenja političkog sistema i rušenja pravnog sistema. To piše u onom paperu novembra prošle 
godine. Srušili smo i politički i pravni sistem i onda nam je kriva policija. Mi smo krivi što smo došli 
dotle, ne policija. Ostavimo njih i ostavimo lokalne službenike. Mi smo ođe krivi. Nemaju oni ni 
obavezu ni znanje da grade sistem kao što mi imamo obavezu, a svi su žrtve, prije svega građani 
Crne Gore, a onda čitav način života u Crnoj Gori. Ako to ne uspijemo da vratimo, izbori će biti 
samo načini za nove sukobe, za novu zlu krv, da upotrijebim narodni jezik, i ništa neće riješiti. Vi u 
Tužilaštvu ćete biti samo rezultanta svega toga.  
 Tačno je, pri sistemu đe nema opšte odgovornosti ne očekujem da Tužilaštvo može biti 
bolje. Ono je rezultanta ukupnog političkog sistema, pravnog sistema ove države i tu je đe je. Isti ti 
ljudi, i završiću time, izvinite, u demokratiji bi drugačije funkcionisali i bili mnogo bolji, mnogo 
efikasniji, mnogo pravičniji. Ali, odavde kreće svaka greška Crne Gore. Dok nema demokratije 
neće biti ni pravde. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:51:20) 
 
 Hvala i Vama.  
 Podsjećanja radi, u ovom Parlamentu se razgovaralo o izboru Vrhovnog državnog tužioca, 
a da niko iz Tužilaštva ne bude prisutan kao predlagač. Samo toliko da znamo što se radilo i što 
se nije radilo. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.20 13:51:44) 
 
 Ovo je komentar i na to imate pravo, naravno. Vrlo bih rado s Vama komentarisao ako ćete 
komentarisati, da obavimo taj dijalog ovdje, a ne ovako usputno. U ovom Parlamentu se nikad 
ništa nije raspravljalo dok se opozicija nije složila, evo svi su tu. Znači, nije bilo da nema ni 
ministara, ni predsjednika Vlade kada predlaže proširenje Vlade, ali je uvijek bio dogovor i ako 
opozicija traži nešto odlagano je dok se to ne desi. Sada Vi pišete, on kaže neću doći, 
jednostavno nema digniteta i autoriteta upravo zbog ovoga što su rekle kolege. Da ođe sjedi neko 
s autoritetom na Vašem mjestu on bi došao. Kada nemate autoriteta i digniteta on neće doći. To je 
prosto u politici. To je politika. To čak nije ni pravo. To je čista politika. Ovako češće Vi idite kod 
tužioca nego što tužilac dolazi u Parlament. Hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:52:36) 
 
 Poslaniče Krivokapiću, Vi ste sada samo potvrdili to da 2014. godine kada ste predsjedavali 
sjednicom na kojoj je biran Vrhovni državni tužilac vas nije udostojio niko od predlagača, a 
pravdate se time što ste to dogovorili s opozicijom. Kršenje Poslovnika ste dogovorili s opozicijom. 
Molim Vas, završili smo ovu priču.  
 Da čujem šta je povreda Poslovnika. 
 



 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.20 13:53:08) 
 
 Znači kad je bio kandidat predlagan je kad su bili svi kandidati onda predlagača nema, 
pogledajte zakon. Kad se bira između svih kandidata nema ga što predlagati jer su onda svi u 
drugom krugu bili koji su prošli konkursnu fazu i tu nema predlaganja nego je to konkursna faza i 
vi fino dođete svi kandidati nisu ničiji predlog nego su prošli zakonsku mogućnost. Prema tome, 
nema potrebe da ga neko obrazlaže, ali naravno za Vas je to veća pravna matematika ne možete 
ni Poslovničku da pohvatate, a ne pravnu. Hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:53:36) 
 
 Hvala Vam.  
 Poštovane kolege, na žalost kolega nije dovoljno koncentrisan i obmanjuje javnost. Pazite 
sad ovo, stenogram sa te sjednice 2014. godine o Predlogu na kojoj se birao Vrhovni državni 
tužilac, kaže - o Predlogu Vrhovnog državnog tužioca otvara se pretres potom javno glasamo, 
potrebna je dvotrećinska većina svih poslanika. To je prvo glasanje, to nije drugo glasanje. Pazite, 
nema predlagača u ime odbora će kolega Rastoder ako ima potrebe, dobili ste svi izvještaj sa 
odbora, odbor je zasijedao ubrzano jer znate čekamo dugo izbor Vrhovnog državnog tužioca. 
Procedure su duge, složene tako da smo svi ušli u ubrzanje procedure jer u slučaju da kandidat 
ne dobije dvotrećinsku većinu glasova u prvom glasanju mora se ići na drugo glasanje. Znači, 
precizno i jasno. Mislim da ste Vi to znali, a ne da ste kao zaboravili tu činjenicu.  
 Izvolite, procedura Slaven Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (17.06.20 13:54:52) 
 
 Vi sad vjerovatno pokušavate insistiranje na ovoj priči da sakrijete činjenicu da nema danas 
ovdje gospodina Stankovića, ali koliko mi je juče bilo stalo što nije bilo gospodina Stankovića 
postavljao sam uslove danas ne, danas jedva čekam da dođem do riječi i ja i moje kolege imamo 
mnogo važnijih tema nego što su Vaše diskusije sa bivšim predsjednikom i vaši bivši politički 
problemi.  
 Molim vas, da se vratimo na temu da čujete šta mislimo... (prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 13:55:22) 
 
 Hvala Vam.  
 Podsjetiću vas poslaniče Radunoviću da je Vas sigurno informisao šef kluba jer vam to 
uredno radi za razliku od nekih drugih šefova kluba kako smo vidjeli, da sam ja juče rekao, vrlo 
precizno, ako se kolege na kolegijumu slože da se ova sjednica, ova rasprava prekine dok ne 
dođe vršilac dužnosti Vrhovnog državnog tužioca da ću ja to uraditi. Inače, ovdje je prisutan 
ovlašćeni predlagač, član Tužilačkog savjeta, gospodin Rutović.  
 Idemo dalje, riječ ima Ervin Ibrahimović. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (17.06.20 13:56:04) 
 
 Zahvaljujem poštovani predsjedniče sa saradnicima, uvaženi gospodine Rutoviću, 
koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, draga dijasporo,  
 Na početku, dozvolite mi, da se na kratko osvrnem na nemile scene u Budvi i da nas 
poslanike, kao one izabrane od naroda, prije svega, pozovem da se ipak uzdržimo od zapaljive 
retorike, a da one koji predstavljaju nadležne institucije koje su u Budvi da to rade profesionalno i 
nepristrasno, a takođe da pozovemo i naše građane da poštuju institucije ove države. Prije svega, 



bih pozvao sve one uniformisane ljude da budu profesionalni i da ne upotrijebe prekomjernu silu.  
 Sada ću se vratiti na tačku dnevnog reda koja je izuzetno važna jer i kada pričamo ne 
možemo pričati o pravnoj državi ili o poštovanju osnovnih načela vladavine prava o ostvarivanju 
osnovnih ljudskih prava i stepena njihovog ostvarenja pa da kažemo i o demokratskim 
vrijednostima i poštovanje demokratije u jednom društvu ako nemamo jake, nepristrasne, 
profesionalne institucije sistema, a samim tim ako nemamo i nepristrasne i profesionalno 
pravosuđe.  
 Takođe, koristim priliku da podsjetim vas i na važnost profesionalnog tužilaštva za procese 
reforme, a i na našem putu evropskih integracija posebno kada pričamo o Poglavlju 23 i 24. Sve to 
nam daje jasno do znanja koliki je značaj, uloga vrhovnog državnog tužioca u sistemu jedne 
države. Zato i izbor vrhovnog državnog tužioca želim da svi posmatramo u onom pravcu 
unapređenja pravosudnog sistema naše države.  
 Ono što očekuju naši građani od nas da se promoviše vladavina prava i da se borimo za 
profesionalne nepristrasne jake institucije pravosuđa. E, kada pričamo o VDT-u onda da bi bio 
kvalitetan onda mora imati pored profesionalnih referenci mora imati autoritet u društvu, mora i 
odgovarati za rad i vrednovati se njegov rad.  
 Kada pričamo o uvaženoj kandidatkinji Lidiji Vukčević sigurno ćemo svi ovdje biti saglasni 
da je za respekt njeno dugogodišnje iskustvo u radu Tužilaštva. Posjeduje i profesionalnost i ugled 
i ima određenu odgovornost. Ako pričamo dalje za sav njen rad ono što težim ispred Bošnjačke 
stranke da pozdravim je to da je učestvovala na više predavanja gdje je bila predavač kada su 
teme ratni zločini koje su organizovale razne institucije. Posebno bih pohvalio njenu izjavu, 
pokušaću da citiram, "da ratni zločini ne smiju ostati nekažnjeni".  
 Dalje, takođe vrlo je značajno pomenuti i to da je ona bila jedan od učesnika istrage ratnih 
zločina. Posebno bih se osvrnuo na onaj sramni događaj iz 1992. godine gdje je bila deportacija 
izbjeglica iz Bosne i Hercegovine koji su tražili da se sakriju od svih tih stravičnih događaja u Bosni 
i Hercegovini došli su u našu Crnu Goru i znamo kako je to završilo. Takođe, vodila je istragu o 
Morinju, ali je važno pomenuti drugu stvar da procesi jesu okončani, ali najviši u hijararhiji nisu ni 
pozvani, a nisu ni odgovarali. Osuđeni su neki ipak možemo reći najniži u lancu. Zato je država 
Crna Gora i Tužilaštvo svake godine dobila negativne ocjene od relevantnih međunarodnih 
institucija.  
 Kada pričamo o ratnim zločinima ne mogu da pobjegnem od jedne, da kažem, 
poražavajuće činjenice, po mom mišljenju, u radu Tužilaštva. Imamo jedan negativni kontinuitet. 
Znači, 2016/17/18. nažalost i za 2019. u stavci 5 kada su ratni zločini, pročitaću šta piše u 
izvještaju. U izvještajnom periodu zbog krivičnih djela protiv čovječnosti i drugih dobara zaštićeni 
međunarodnim pravom ratni zločini nije bilo krivičnih prijava ni istraga. Podsjećam da su poslanici 
Bošnjačke stranke više puta pokazivali negativan stav prema realizaciji strategije što se tiče 
istrage ratnih zločina koja je usvojena 2015. godine. Takođe, da smo ocijenili detalje rad, što se 
tiče ratnih zločina, vrlo loš da ne kažem katastrofalan pošto ću najvjerovatnije ja govoriti za vrijeme 
da vas zamolim. Znači, da je taj rad katastrofalan. Moramo usmjeriti energiju u onom pravcu da 
poslušamo poruke relevantnih institucija, međunarodnih institucija, da ratni zločini dobiju finiš, 
odnosno da oni počinioci dođu pred lice pravde jer to na kraju krajeva i žrtve njihove porodice i 
zaslužuju. Zato očekujem od novog VDT-a da ipak pokaže empatiju malo više empatije prema 
žrtvama i da slušajući poruke relevantnih međunarodnih institucija u svom radu stavi visoko o 
agendi ispitivanja ratnih zločina jer bez toga ne možemo pričati o suštinskom pomirenju i trajnom 
miru u regionu.  
 Na kraju, poslanici Bošnjačke stranke će se uvijek opredjeljivati prema tome jedan od 
glavnih će biti ipak uslova tema ratnih zločina. Moram pomenuti da naše nepodržavanje izvještaja 
Tužilaštva nas ne raduje jer evidentni su pomaci u radu i reformi rada Tužilaštva, ali ponavljam 
mora još mnogo više da se uradi na polju ratnih zločina.  
 Na samom kraju, zahvaljujem na vremenu, naravno da v.d. stanje nije dobro kada je u 
nijednom državnom organu, a posebno nije dobro kada je v.d. stanje u Vrhovnom državnom 
tužilaštvu, ali to je svakako opomena za sve nas da stvaramo uslove da kreiramo bolji ambijent 
kako ne bismo u budućnosti došli u sličnu situaciju. Zato ćemo i mi predstavnici Bošnjačke stranke 
uvijek apelovati za reforme i jačanju institucije sistema, ali zbog kontinuieta po nama iz Bošnjačke 
stranke negativnog kontinuieteta u radu Tužilaštva što se tiče ratnih zločina mi ćemo biti uzdražni 



što se tiče pitanja kandidature Lidije Vukčević. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:03:25) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima Neđeljko Rudović. 
 Izvolite proceduru uvijek je dajem, ali objasnite molim Vas. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (17.06.20 14:03:38) 
 
 Iz prethodnog Vašeg komentara uvaženi predsjedniče, shvatila sam da ste mi prebacili 
nešto vezano za rad sa kolegijuma kako moj kolega iz kluba nije bio informisan. Ja moram da 
Vam kažem da je bio i te kako informisan i smatram da njegova reakcija nije bila motivisana 
neinformisanošću već samim dešavanjem iz Budve. Tako da kad smo već kod kolegijuma moj 
stav na kolegijumu je bio da na sjednicu Odbora za bezbjednost pozovemo gospodina Veljovića, 
mislim da je vrijeme da revidiram taj stav i zbog toga što kada dođe gospodin Veljović ukoliko ono 
što bude izgovorio na sjednici Odbora za bezbjednost bude istinito kao i ona izjava od 70 
zaraženih sa litija onda je bolje da ne dolazi na tu sjednicu Odbora već neka tu prisustvuje samo 
ministar. Mi smo ga čekali na Odboru za zdravstvo kao što znate, ni tamo se nije pojavio da 
objasni tu izjavu već je gospodin Mugoša nešto nespretno pokušavao da ga pokrije. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:04:45) 
 
 Hvala Vam. 
 To sad već nije proceduralna intervencija. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (17.06.20 14:05:14) 
 
 Jeste, zašto da nije i danas ga je moj kolega Srđan Milić čekao u Budv. On je tamo uputio 
članove svoje službe da reaguju na način kako su reagovali i što je zgrozilo građane Crne Gore. 
Eto toliko. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:05:18) 
 
 Prvo, hvala Vam na ovom prvom dijelu proceduralnog reagovanja. Još mi je više žalije 
onda zbog onakvog nastupa nekoga ko dobije informaciju, a onda je krivotvori. Vi ste naravno, 
opavdali sebe da kao predsjednik kluba informišete članove kluba i u redu je. 
 Sada dajem riječ poslaniku Neđeljku Rudoviću. Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (17.06.20 14:06:05) 
 
 Hvala. 
 Poštovani građani i građanke Crne Gore, dame i gospodo, 
 Želio bih da iskoristim priliku da sve vas, sve nas koji sjedimo desno u ovoj sali, sve vas koji 
sjedite lijevo pozovem da zaustavite ludilo i ovu spiralu ludila u koju Crna Gora može da uđe. Ja 
vas pozivam, neću vas moliti, ne mislim da je potrebno da u normalnim državama da bi bilo 
potrebno da bi bilo koga pozivam da vodi računa o današnjici i sjutrašnjici Crne Gore. Ovo što se 
danas dešava u Budvi je samo poslednji u nizu događaja koji su opasni za crnogorsko društvo i za 
budućnost crnogorske države. Ima li pobogu potrebe da se ovo čini što se činjelo jutros u 



Skupštini Opštine Budva? Nema potrebe dame i gospodo, nema potrebe, samo što je očigledno 
da postoji neko iznad svih koji ima ciljeve čije koje neko mora da ispunjava i zbog kojih mora da 
pribjegne golom nasilju potpuno jasnom izbjegavanju zakona i izazove posljedice koje mogu biti 
opasne. Da Crna Gora stvarno ima tužioca taj tužilac bi prvo ispitao da li se možda u toj Budvi 
desila politička korupcija, pa bi privodila policija i hapsila aktere kupovine ljudi radi preuzimanja 
vlasti koja je suprotna volji građana Budve. Ne bi hapsila one koji su dobili mandat na takvim 
izborima u takvom ambijentu kakav je bio ipak uspjela da dobije volju i mandat da upravlja 
Budvom. Da postoji tužilaštvo i da Crna Gora stvarno ima tužilaštvo ono bi ispitalo šta se dešavalo 
u ovom Parlamentu prije četiri godine. Prije toga bi ispitalo šta se dešavalo u Podgorici u više 
navrata, šta se dešavalo u Nikšiću, šta se dešavalo u Andrijevici i da je to radilo i da je stvarno 
postojalo tužilaštvo koje se drži zakona i svog posla mi danas  ne bismo svjedočili iznova i iznova 
ubrzanom produbljivanju krize u Crnoj Gori i nestabilnosti koja je opasna za sve nas. Ovo nije 
situacija koja je opasna i samo za Budvu, ovo je situacija koja je opasna za sve nas, jer ova 
situacija obesmišljava sve. Rekao sam danas, čini mi se, odnosno uvjeren sam da sam u pravu. 
Mogli smo da budemo evropska država postali smo despotska država. Mogli smo da budemo 
normalna država i bogata država postali smo logor, postajemo logor i to na žalost ne radni logor 
nego gladni logor, postajemo nečija imovina, postajemo svi mi koliko nas je uključujući i vas nečiji 
pioni, od nečije volje zavisi sve hoćemo li raditi ili nećemo raditi. Hoćemo li živjeti kao ljudi ili 
nećemo živjeti kao ljudi?  
 Zato još jednom ponavljam moj poziv na razum prvenstveno vama dame i gospodo, 
koleginice i kolege iz vladajuće većine. Pokušajte zauzmite se, ima načina da se zaustavi spirala 
ludila koja će ako to ne uradimo koštati debelo Crnu Goru. Ovaj tužilac - kandidat za državnog 
tužioca je u Budvi učestvovao u procesima tzv. budvanskoj grupi na čelu sa nekadašnjim 
ideologom Demokratske partije socijalista. Posljedica njegovog angažmana je taj da niti je on, niti 
je njegov sin odslužio kaznu koja mu je izrečena. Čak se desilo po prvi put da jedan tužilac zatraži 
odlaganje izvršenja zatvorske kazne mlađem Maroviću koji je to iskoristio da napusti Crnu Goru, 
postane državljanin druge države i izbjegne služenje zatvorske kazne. Da ne pričamo o tome da je 
postupanje koje je tužilac preduzeo dovelo do toga da članovi budvanske grupe plate više od 
deset puta manje kazne i svojom imovinom od štete koju su nanijeli imovini i građanima Budve i 
Crne Gore.  
 U dvije rečenice gospodine Brajoviću, mislim da je politika ubijanje vjere u to da Crna Gora 
ima pravo na pravo čast i slobodu da je to politika koja će označiti, donijeti veliko pitanje da li Crna 
Gora može biti vječna. Jedan moj prijatelj je danas rekao i sa tim ću završiti, sanjao sam i živio za 
neku bolju Crnu Goru. Ovo nije taj život, ovo je košmar. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:13:07) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslanik Boris Mugoša. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (17.06.20 14:13:16) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovani gospodine Rudoviću, uvažene građanke i građani, 
 Ja bih vas na trenutak vratio na temu dnevnoga reda, a to je Predlog kandidatkinje za 
vrhovnu državnu tužiteljku gospođe Lidije Vukčević. Zaista mislim da je Vrhovni državni tužilac 
neko ko predstavja jednu od ključnih karika u sistemu jačanja vladavine prava, neko ko bi trebao i 
namjerno naglašavam bi, ko bi trebao da svojim profesionalnim, ali boga mi i ličnim autoritetom 
doprinese povećanju ugleda Državnog Tužilaštva, neko ko bi trebao da svojim radom doprinese 
podizanju nivoa stručnosti, profesionalizma integriteta državnih tužilaca i neko ko bi trebao da se 
odazove na svaki poziv poslanika i da bude ovdje u Parlamentu zato što ga ovaj parlament bira. 
Čujem i ovih dana i prethodnih dana kako pojedine kolege govore o određenim kandidatima, 
pominje se nekad i riječ dignitet. Ja ću vas samo podsjetiti da 2014. godine su nas ovdje 



uvjeravali, tada nijesam bio poslanik, nego su nas uvjeravali da je gospodin Ivica Stanković 
odličan kandidat i tako je bilo nekoliko godina pa nas sad ti isti uvjeravaju da gospodin Ivica 
Stanković je glavni kočničar kad je u pitanju jačanje vladavine prava i traže njegovu ostavku na 
mnogim mjestima pa i na trgovima. E toliko o dignitetu. 
 Što se tiče samo kandidatkinje ja ću vas zamoliti za trenutak da pomislimo da smo u nekom 
demokratski zrelijem društvu i da imamo Predlog nekoga ko je 26 godina proveo u državno 
tužilačkoj organizaciji, nekoga ko je karijerni tužilac, nekoga ko je bio na funkciji zamjenice 
osnovnog državnog tužioca, zamjenice višeg državnog tužioca, zamjenice specijalnog tužioca u 
odjeljenju za suzbijanje organizovanog kriminala korupcije, ratnih zločina i terorizma, nekoga ko je 
na funkciji specijalne tužiteljke, nekoga ko je na funkciji zamjenice glavnog specijalnog tužioca. 
Nekoga ko je zastupao pred sudom predmeta visoke korupcije pod radnim nazivom ..... gdje je u 
prvom slučaju 11 optuženih lica pravosnažno osuđeno na višegodišnje zatvorske kazne, a u 
drugom slučaju tri optužena lica su osuđena na višegodišnje zatvorske kazne, neko ko je 
zastupao optužnice pod radnim nazivima TQ PLAZA gdje čini mi se, devet fizičkih lica osuđeno i 
dva pravna lica platila novčanu kaznu, neko na čiji je predlog izvršiocima krivičnih djela oduzeta 
pribavljena imovinska korist u iznosu od 25 miliona i vraćena državi, neko ko je pokrenuo 
finansijsku istragu gdje vraća nekretninu vrijednosti od jedan i po milon eura itd. Zaista mislim da 
takva osoba zaslužuje da se o njoj ozbiljno razgovara, da posjeduje reference i nemojte me 
pogrešno shvatiti ja bi se najviše radovao da na čelu Vrhovnog Državnog Tužilaštva imamo ženu. 
Zašto? Zato što imamo izuzetne uporedne primjere gdje žena pokazala mnogo veću profesionalnu 
hrabrost obavljajući funkciju državne tužiteljke.  
 Na žalost, rekao sam prije nekoliko minuta da sam o svemu ovome pričao u situaciji da 
smo demokratski i zrelije društvo da je zaista hoćemo, imamo volju da izaberemo ljude kada su u 
pitanju ovako odgovorne funkcije, ali je teško gotovo nemoguće, jer smo u ovom Parlamentu čuli 
od kolega poslanika da se ne znam ko predloži ne bi ga glasali za važnu funkciju. Čuli smo da 
ovdje i bivši sudija evropskog suda za ljudska prava ne može da ispuni nečije kriterijume da bude 
član Sudskog savjeta i čuli smo još mnogo drugih priča. Što je po meni ključni problem? Problem 
je što u Crnoj Gori je najteže da priznate nečiju vrijednost, jer su na žalost mnogi koji su u situaciji 
da odlučuju, a mnogi od njih će zbog lutajuće, neprincipijalne i nedosljedne politike mnogi od njih 
broje poslednje dane u ovim skupštinskim klupama, jer su mnogi od njih opijeni onom čuvenom 
izrekom njemačkog filozofa, a to je da bi se priznala tuđa vrijednost treba imati sopstvenu. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:18:56) 
 
 Hvala Vam. 
 Aleksandar Damjanović, poslanik izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (17.06.20 14:19:06) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, gospodine Rudoviću, 
 Svjedoci ste dakle, kao predlagač formalni ovog akta u kakvom ambijentu mi danas treba 
da razgovaramo je li tako o izboru VDT-a i to gotovo godinu dana nakon što je prvi put pokušano 
da se uđe u proceduru 7. avgusta kada ste raspisali je li tako konkurs za izbor VDT-a na kom se 
niko nije javio, jer sadašnji VDT nije javno rekao šta želi i da li ostaje na toj funkciji pa ste raspisali 
novi konkurs u oktobru mjesecu, pa ste donijeli tu odluku čini mi se negdje 24. decembra, pa ste 
propustili da je dostavite Parlamentu odmah sjutra dan, a da se mi tokom decembarskog 
zasijedanja uvučemo u proceduru da bukvalno tako kažem nego ste to radili 14. odnosno 21. 
januara sa dopunama izvještaja, odnosno vaše odluke. Pa je onda Odbor ovog doma 30. januara 
raspravljao o kandidatima 5. marta je tek posle mjesec dana dostavio to Parlamentu, dođe korona 
i evo godina dana gotovo  od kad je počeo postupak mi danas treba da raspravljamo o izboru 
VDT-a, s tim da ukoliko se to danas ne završi, odnosno ne bude neophodna većina za kandidata 
koji je predložen moramo ćemo da radimo za mjesec dana. Evo se ovdje već nagovještavaju 



vanredni izbori. To toliko o tome ko je kako sarađivao zbog građana da se ovaj postupak 
odugovlači. U međuvremenu one vanredne sjednice tužilačkog Savjeta nema zapisnika javnih, ko 
je kako glasao, ko će da bude VD, VDT-a itd. mnogo, mnogo loših stvari, a ambijent gospodine 
Rudoviću, kolaps institucija, VD stanje u Sudskom savjetu, tri člana dvije godine mimo onoga što 
im je Ustavni mandat, dobijamo paper i jasno nam je što nam je rečeno.  
 Ostale institucije poput Ustavnoga suda takođe u VD stanju, tužilaštvo u VD stanju i zaista 
mislim da je jedan od razloga zašto na čelu Tužilaštva mora da bude neko van struke da malo 
posloži stvari u tužilačkoj organizaciji. Od vas gospodine Rudoviću, od gospodina Stankovića, od 
gospodina Katnića, očekujem reakciju na ovaj haos i ovo grubo kršenje prava građana u Budvi. 
Dakle, gospodin Katnić je poslao specijalni istražni tim u Opštinu Budva da se ustanovi po osnovu 
krivičnih prijava šta se dešava. Neko nije htio da sačeka što će da uradi specijalni istražni tim i 
narugao se gospodinu Katniću kao što se ruga recimo nama ovdje u Parlamentu poslao je 
formacije policijske da pendrekom utjeruju novu vlast. Je li to pendrek vlast gospodine Rudoviću, 
umjesto legalno izabrane vlasti, volja građana i ta vlast treba da opstane, ta neka nova koja je na 
ulici sastavljena ili u državnom hotelu da sada mi ovdje iz opozicije dvojicu izvedemo ovdje, 
korumpiramo ih ne daj Bože i povedemo u obližnji hotel i glasamo vlast i policija dođe da nam tu 
vlast utjera pendrek vlast u Budvi, a Upravni sud je neko ko treba da odluči o tom postupku. 
Specijalni istražni tim nije završio istranu po nalogu gospodina Katnića. Očekujem od gospodina 
Katnića i gospodina Stankovića danas  reakciju ne pozivam ni ministra unutrašnjih poslova, ni 
direktora policije bila je potreba da dođemo ovdje i zalagao sam se na kolegijumu sa gospodinom 
Kneževićem ostao usamljen u toj ideji. Ne pozivam njih, ali pozivam tužilačku organizaciju da 
makar ovoga puta zaštiti slobodnu volju građana Budve i da se odupre policijskom puču, odnosno 
para državnom puču u Budvi, a u ambijentu u kojem treba da biramo danas prvog čovjeka 
tužilačke organizacije nepotrebno je da govorimo.  
 Dakle, sve ono što je dato u biografiji, što se tiče kvaliteta gospođe Vukčević ja neću 
komentarisati. Neću komentarisati naravno, biografija obje kandidatkinje koje će vjerovatno doći 
na glasanju u koliko danas ili sjutra kada budemo glasali ne prođe ovaj kandidat. Neko je ovdje od 
poslanika parlamentarne većine u uvodnom obraćanju već rekao i poručio Parlamentu i 
građanima, neće biti izabrana gospođa Vukčević. Odakle pravo to da govori neko od naših 
kolega? To je ponižavanje kandidata koje je predložen od strane Vas, gospodine Rutoviću. Bilo bi 
dobro da vas čujem oko svih ovih stvari. Dakle, da ne ulazim u prejudiciranje nekih stvari koje se 
tiču odnosa tužilaštva prema najvišim funkcionerima ovog doma i istraga koje se vode. Imaju li te 
istrage, gospodine Rutoviću uticaja na dinamiku ovoga što Skupština pokušava, odnosno 
rukovodstvo, da dovede ovaj proces nikad do kraja, pa da se izvrši ovo glasanje 2/3 u koliko ne 
prođe kandidat da se vjerovatno ode u neki novi saziv, pa tamo da se sabiraju neki poslanici za 
neka nova glasanja u varijanti kad imamo totalno kršenje Ustava i od strane predsjednika države. 
Dakle, ovdje je 27. decembra došlo do upada policije koja je obezbijedila glasanje tada za 
određeni broj zakona, između ostalog i onaj nakaradni Zakon o takozvanoj slobodi vjeroispovijesti, 
ali i o Zakonu o javnom redu i miru poslat predsjedniku države na potpisivanje, sakrio ga čovjek ili 
ga je ovdje vratio pa se sakrio ovdje kod rukovodstva i objavljen prije dva dana ... , gospodine 
Rutoviću. O tome niko. O kršenju Ustava ili o tome .....(prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:24:44) 
 
 Hvala, poslaniče Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (17.06.20 14:24:45) 
 
 Završavam, svi u imali po minut i po, dva preko, nadam se da ću dobiti i ja, da  neću biti 
diskriminisan, evo još ovo malo, mjesec dana, dva koliko se ovdje budemo gledali. 
 ... do toga da predsjednik države ima konsultacije juče i operiše o skraćenju mandata 
Parlamenta. Ko je on da skrati mandat i da pregazi Ustav Crne Gore koji mandat definiše četiri 
godine. To će morati da uradi parlamentarna većina, gospodo, sve vas gledam ovdje, podnese 



predlog odluke o skraćenju mandata pa ćemo da vidimo što vam je obrazloženje. To Đukanović 
ne može da uradi, bez da krši Ustav. Neka se i to desi. 
 Na kraju, gospodine Rutoviću, uz ponovni poziv kolegama, gospodinu Katniću i gospodinu 
Stankoviću, da stanu na put ovoj hajdučiji, vlasti sa državnog nivoa u Budvi, koja pokušava da 
ugura pendrek vlast u Budvu ovih mjesec i po dana da bi sa te pozicije pokušala da pobijedi u 
Budvi, ali neće pobijediti. Pobijediće ovi ljudi koji se danas proganjaju tamo. Dakle, još jednom vas 
pozivam da upotrijebite autoritet tužilačke funkcije, da stanete na strani prava i pravde, da 
onemogućite ovaj haos i ovo nasilje koje se dešava u Budvi. To bi bio mali dokaz da se tužilaštvo 
odupire hegemoniji izvršne vlasti, odnosno djelova otuđenih izvršne vlasti u saradnji sa otuđenim 
djelovima ovog Parlamenta, koji su sa istragama kod vas. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:26:05) 
 
 Hvala i Vama. 
 U ovom Parlamentu nema ništa sakriveno i ovo je najtransparentniji Parlament.  
 Sad smo završili prvi krug diskutanata u ime klubova. Moram da vam kažem da svako 
dobronamjeran mislim da treba da želi da prekinemo VD stanje u bilo kojoj našoj instituciji. Imamo 
kandidata koji je predložen jednoglasno od strane Tužilačkog Savjeta, koji ispunjava sve uslove, 
čuli ste predstavnika Socijaldemokrata mi ćemo ga svakako podržati, dobro bi bilo da posle ove 
rasprave to uradimo. 
 Sada riječ ima. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (17.06.20 14:26:48) 
 
 Vi se svaki put  javite i treba da se javite, ja podržavam da se predsjednik Parlamenta više 
uključuje u raspravu, to je dobro za Parlament, svaki put da se javite kada osjetite potrebu. Dakle, 
komentarišete sa mjesta moje izlaganje, a ne govorite niti da li je komentar niti da li sam nekog 
uvrijedio pa ste dali neku proceduralnu reakciju. Zato Vas molim da kad negdje završim izlaganje, 
ja ili bilo ko od kolega, u koliko zaista osjetite potrebu odgovorite. Sad ću ja Vama da odgovorim u 
30 sekundi zašto sam reagovao i pokazao na papir. Od kad je Tužilački Sajvet raspisao konkurs u 
oktobru mjesecu, kad je završio posao, kad je proslijedio Parlamentu, kad je Parlament u vidu 
odbora odradio svoj dio posla, kad je odbor posle mjesec i pet dana poslao Parlamentu da se 
preskoči martovsko zasijedanje, da se dođe do korone i da mi danas 17. juna raspravljamo o 
VDT-u, a imamo obavezu da u koliko ne prođe ovaj kandidat ponovo raspravljamo za mjesec 
dana, a govori se o eventualnim izborima. Ko je onda ovdje kupovao vrijeme? Je li meni govorite 
koji sam deset puta Vas pitao ovdje javno i sve nas zašto ovaj proces ne završavamo ranije, da 
prekidamo VD-e stanje. Pa ja o VD-e stanju pričam godinu dana, gospodine Brajoviću. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (17.06.20 14:27:58) 
 
 Poslaniče Damjanoviću, 
 Sad sam od Vas čuo nešto što nisam mislio da mogu da čujem od nekoga, da je odbor 
preskočio čekajući koronu. Dajete da ne pričamo o tome. Uradili smo kad smo to mogli. 
 Sada ima riječ Marta Šćepanović. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (17.06.20 14:28:18) 
 
 Evo, kao što i rasprava na samoj sjednici odbora pokazala i ova rasprava pokazuje da, na 
žalost, dogovora po ovom pitanju očigledno neće biti. Na žalost, još jedno kadrovsko rješenje koje 
u ovom Parlamentu neće dobiti povjerenje. 



 Cilj zapravo normi i određivanja kvalifikovane većine je bio da se izabere kandidat u ovoj 
Skupštini koji će svojim stručnim referencama zavrijediti tu 2/3 većinu. Međutim, jasno je da 
opozicija ima drugi cilj, a taj cilj je da ma koliko kandidat koji dođe u Skupštinu bio stručan, 
profesionalan, imao lični integritet, imao iza sebe rezultate rada, to nije dovoljno jer ovdje nije cilj 
da se izabere kandidat, ovdje je zapravo cilj da što veći broj institucija se dovede u VD stanju kako 
bi se time u konačnom naškodilo cijeloj državi. Na žalost usko politički gledaju i misle da će time 
naškoditi i Demokratskoj partiji socijalista, jer opet kažem usko gledajući poistovjećuju institucije 
sa Demokratskom partijom socijalista i poistovjećuju državu sa Demokratskom partijom socijalista. 
Nema demokratije u jednom društvu onamo gdje je samo vlast spremna na dogovor, a opozicija 
spremna uvijek da ruši državu.  
 Vezano za ovo što sam pomenula, ovu tezu teško je da očekujemo od onih koji na onakav 
način na lokalnom nivou ne žele, da se narodski izrazim, da pušte svoje fotelje, gdje se praktično 
drži straža od strane članova porodica da se te fotelje ne bi zauzele od legitimno izabrane nove 
većine. Teško je očekivati da upravo takva opozicija na državnom nivou shvati da je izbor 
vrhovnog državnog tužioca nešto što je uopštem interesu društva i da ovakav vid opstrukcije ne 
odgovara društvu u cjelini. Ovdje su uvijek usko politički interesi iznad svega i cilj da se dođe na 
vlast. 
  Ako jedan ovakav kandidat kao što je gospođa Lidija Vukčević nije zavrijedila povjerenje 
ove Skupštine ja ne znam koji bi to kandidat drugi bio. Prije svega, kao što smo i čuli biografiju 
karijerni tužilac, stručnost, znanje, profesionalnost, lični integritet, hrabrost i to je ono što i dovodi 
do ovakvih njenih rezultata rada. Jedna osoba koja poznaje sistem iznutra i koja kao takva osoba 
najbolje može dati svoje viđenje i sjutra učiniti da se unaprijedi rad tužilačke organizacije. 
Međutim, kao što smo i čuli podsjećanje od mojih kolega, ovoj Skupštini jedan sudija Evropskog 
suda za ljudska prava nije bio dovoljno dobar i ugledni, niti se tretirao kao ugledni pravnik ovdje od 
strane opozicije, jedan sudija Vrhovnog suda nije bio dovoljno dobar i ovo je nešto što u globalu 
ozbiljno dovodi do povlačenja profesionalnih i stručnih ljudi da se uopšte javljaju na ove pozicije 
gdje treba neko u ovom Parlamentu da ih na ovaj ili onaj način kvalifikuje i da govori o njihovom 
profesionalnom dignitetu.  
 Moram da se kroz ovu diskusiju ukupno osvrnem na pravosuđe čije je Tužilaštvo 
neizostavan dio, da napomenem koliko smo zapravo u prethodnom periodu učinili od Ustavnih 
promjena i izmjena zakonodvanog okvira, da unaprijedimo nezavisnost pravosuđa i da ojačamo 
kompletno pravosuđe. Mislim da u izgradnji demokratskog društva promjene idu sporo i da bi smo 
uopšte konstatovali da postoji napredak u određenoj oblasti, odnosno u jačanju određenih 
institucija moramo se osvrnuti unazad deset, dvadeset godina da bi smo konstatovali da li ima 
napretka i što se toga tiče možemo slobodno konstatovati da smo makar što se tiče Skupštine i 
izmjene zakonodavnog okvira u potpunosti omogućili da pravosuđe bude nezavisno i nepristrasno 
i konstatno smo kroz izmjenu Zakonodavnog okvira stvarali uslove za to  prije svega  od 
finansijske nezavisnosti  koja je uslov za svaku drugu nezavisnost. Ako uporedimo zarade  
tužilaca i sudija 2005.godine, na primjer kada je  prosječna zarada  bila 400 eura i sada kada je 
prosječna zarada  blizu 1500 eura, možem reći da  smo krenuli da smo od finansijske učinili i na 
drugi način da ojačamo nezavisnosti, nepristrasnost  svakog sudije.  
 Međutim, smatram lično da to nije dovoljno jer svaki tužilac i svaki sudija  mora prije svega 
osim stručnosti i znanja  i uslova koje su im se stvorili za rad  imati prije svega i hrabrosti i stav, da 
primjeni zakon do kraja i da štiteći primjenjujući zakon štiti i državnu i društvenu vrijednosti društva 
kojem država pripada. To je po meni ono što je  ključno, i to je po meni ono što ova kandidatkinja  
neminovno posjeduje, a što smo svakako vidjeli kroz naše konsultativno saslušanje jer na kojem 
smo kroz odgovarajuća pitanja, došli do adekvatnih odgovora jer nije čitajući biografiju je jedno, a 
izuzetno značajno je i konsultativno saslušanje koje nam je  pokazalo da osim profesionalnosti i 
stručnosti ova kandidatkinja  posjeduje  i ove kvalitete i da je to zaista  nešto što bi svaki ružilac i 
sudija  trebalo da posjeduje kako bi  primijenio zakon do kraja. Kako bi prvosuđe bilo do kraja 
nezavisno i kako bi ova država  na taj način napredovala. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (17.06.20 14:35:15) 
 



 Hvala poslanice Šćepanović. 
 Sljedeći poslanik je Slaven Radunović, a neka se pripremi poslanik Milorad Vuletić. 
 Poslaniče Radunović, izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (17.06.20 14:35:24) 
 
 Hvala. 
 Poštovani građani Crne Gore, danas treba da pričamo o izboru VDT-a i navodno nam se 
nudi kandidat koji bi trebao da zadovoljava sve uslov. To je inače kandidat koji je već duže 
vremena i specijalni  državni tužilac i koji je imao priliku da se dokaže i te kako do sad i dokazao 
se, ali šefu režima, time što je služio tačnije služila da budem rodnosezitivan, apsolutno 
potrebama njega i njegove  partije. 
  Da je htjela da se bavi svojim poslom, danas ne bi bili uhapšeni Marko-Bato Carević, 
njegov sin, njegov brat, Milo Božović, Mladin Mikijelj, Nikola Jovanović, Đorđe Vujović, Filip 
Vujović, Dejan Božović, Jova Dokić, Drago Ivanović, sve ljudi iz Demokratskog fronta koji su na 
ponos i mojih kao i njihovih kolega i nas kao kluba i organizacije političke, hrabro i dostojanstveno 
branili izbornu volju građana Budve i zbog toga su uhapšeni. Sa njima rame uz rame takođe naš 
brat opozicioni  kolega Krsto Radović, koji je pokazao  hrabrost  i odlučnost na tome mu 
zahvaljujemo kao  i svim ostalima koji su danas uhapšeni. Gospođa Vukčević, kao niko ostali od 
njenih kolega iz Tužilaštva nije ništa učinio ne da spriječi ovu krađu izborne volje, nego svaku do 
sad. Tačnije, bavila se potpuno drugim stvarima, bavila se u jednom od najbizarnih postupaka u 
crnogorskoj pravnoj istoriji  i bavi se i dan danas slučajem navodnim pranjem novca, grupe 
Nebojše Medojevića itd. da ne pominjem još deset, 12 ljudi  sa ukupnim iznosom ne znam od par 
desetina hiljada dolara, time se ona bavi, a ne bavi se ovim stvarima. Zato svaki poslanik 
Demokratskog fronta prije bi ruku  iz ramena dao, nego je digao  za gospođu Vukčević ili bilo koga 
drugoga na taj način se bavi pravom i pravdom.  
 Ljude koje sam pomenuo danas, sad koji su pohapšeni svi neću da kažem da je to jedini 
razlog, ali je bitan razlog su Srbi, da li je to moguće da li je to i dalje slučajnost u Crnoj Gori, da li je 
Mladen Mikijelj, koji je danas ramenom nagažen na vrat na isti način kako se to desilo 
Afroamerikancu Džordžu Floidu, od strane policajca Dereka Šovina, da li je on  zato što je Srbin 
manje bitan za sve u Cnoj Gori, koji su protestovali zbog onoga što se desilo u Americi. Ja se 
saosjećam sa porodicom Floida, i sa svim ljudima koji štrajkuju ili demostriraju zbog  njegove 
smrti, potpuno mi je jasno da imaju svoja prava. Ali mi nije jasno da u Crnoj Gori ljudi koji 
izražavaju žaljenje zbog  Floida, ćute kad se to radi jednom Mikijelju iz Grblja, ili možda nijeste 
imali dovoljno vremena da vidite možda ćete i vi da se pobunite? Možda ćete i vi reći dosta, 
nećemo više da slušamo našeg  predsjednika i šefa koji  je izgubio razum,koji vodi Crnu Goru u 
rat i sukobe, koji je poveo oklopne jedinice  danas u Budvu da se bije protiv ljudi koji su dobili vlast 
na izborima. Da li možete da razumijete Vi to o kakvim 17 i 16 pričate, građani Budve su glasali za 
vlast nastavljenu od opozicije to što ste vi uzeli prljavi novac i platili jednog čovjeka, to ne znači da 
imate pravo da vladate  Budvom, 350 glasova Demokratskog fronta  najtvrđih i najčistih glasova 
koje je zavrijedio jedan na listi koji se prodao je danas vama donio navodnu većinu i to kako? Na 
sjednici koju nije zakazao predsjednik Skupštine živi i zdravi, na sreću svih nas nego  po svom 
nahođenju jedan od odbornika, sve je urađeno u skaladu sa propisima u Budvi, samo što nije u 
skladu sa propisima. Jeste da dođe Upravna inspekcija da sprovodi  zakon, da prije toga nije bilo 
odluka Upravnog suda  nigdje u Uredbama o radu Upravna inspekcija ne stoji da joj pruža 
asistenciju policija, doveli ste deset kombija policije  da sprovodite teror u Budvi. 
 Ovom prilikom građani Budve, građani Boke, građani Crne Gore, želim da vam poručim 
nešto. Ne čekajte ni mitropolita, ni crkvu, ni opozicione lidere, ne čekajte nikog da vas oslobodi, 
morate sami da uzmete slobodu u ruke. Pozivam  vas sve da u okviru svojih mogućnosti izrazite 
protest zbog onog što se danas dešavalo u Budvi. Vi koji ne možete da dođete u Budvu možete 
da izrazite građanski protest da pokažete da se slažete sa ovim svako u svom gradu. Kako sam 
informisan Berane su već dogovorile u 18 časova, za druge gradove ne znam, ali ne čekajte uvijek 
i ne tražite krivca u nekom drugom. Svako od nas radi koliko može, uradite i vi nešto za sebe i za 
svoju djecu, ovi ljudi moraju biti poraženi. Hvala vam. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (17.06.20 14:41:49) 
 
 Neobjša Medojević se prvi javio. 
 Izvolite poslaniče. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.20 14:42:11) 
 
 Potpredsjedniče Nimanbegu, prisustvovali ste sjednici kolegijuma gdje smo  se dogovorili 
da efektivnog rada povodom ove tačke bude 15 časova, mi se nalazimo na neki sat i pet minuta 
od kada je počeo rad  na vou temu. Imamo dogovor da se održi sjednica Odbora za bezbjednost 
danas.Ja očekujem od vas da nam date povratnu informaciju da li će sjednica Odbora za 
bezbjednosti održati danas ili sjutra, obzirom da imamo informaciju da predsjednik odbora  
trenutno nije u Podgorici. Zbog toga tražim da danas radimo do 15 časova, kao što smo radili 
prethodnih dana, a da ona sjutra  nastavimo po ovoj tački koliko nam je  ostalo do tri sada i da se 
nakon toga u koliko ne bude danas održana sjednica Odbora za bezbjednost se sjutra održi 
sjednica Odbora za bezbjednost na osnovu  onog dogovora koji smo imali na  sjednici kolegijuma. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (17.06.20 14:43:04) 
 
 Hvala, poslaniče Kneževiću.  
 Tako je bilo. Ne bih znao ništa što se tiče detalja drugačijih ono što ste saopštili i takva će 
biti, nadam se, dinamika našeg rada. Sigurno će sjednica Odbora za bezbjednost biti ubrzo 
zakazana. Pošto sam ovdje u sali, ne znam da li je već zakazana ili da li će se zakazati. Nemam 
nikakvih informacija da će bilo ko bilo šta raditi van onoga što smo dogovorili na kolegijumu.  
 Izvolite, poslaniče Divanoviću. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (17.06.20 14:43:48) 
 
 Hvala, uvaženi potpredsjedniče.  
 Zatražio sam proceduru da bih od Vas tražio pravo na kaznenu repliku, budući da smo u 
izlaganju poslanika Radunovića čuli da mi slijepo slijedimo čovjeka koji je izgubio razum, 
predsjednika naše partije i, drugo, možda još teže ili uvredljivije, da je neko nekome dao neki 
prvljavi novac, odnosno da je neko primio neki prljavi novac. Mislim da ima dovoljno elemenata za 
kaznenu repliku.  
 Imam li pravo? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (17.06.20 14:44:19) 
 
 Poslaniče Divanoviću, imate pravo na repliku. Koristio bih pravo i na komentar da sam na 
Vašem mjestu. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (17.06.20 14:44:37) 
 
 Hvala. 
 Dakle, na početku da otklonim bilo kakvu dilemu i pred poslanicima Fronta i pred ukupnom 
crnogorskom javnošću. Ja sam poslanik iz Budve. Žao mi je zbog nemilih scena koje su se jutros 
desile u mom gradu, žao mi je ako je bilo ko povrijeđen, sve su to moji Budvani, bez obzira na 
političku pripadnost, mi to uvijek tako doživljavamo u ovoj partiji. Ako neko od vas misli da DPS-u 



odgovara ova situacija u Budvi, onda se grdno varate. Moram vas podsjetiti jer uporno mijenjate 
teze, da je Demokratska partija socijalista u Budvi išla korak po korak u ovoj proceduri, ali je ta 
procedura započeta na način što je Demokratska partija socijalista dala podršku inicijativi 
Crnogorske koja je u jednom periodu, vjerovatno imajući iluziju da će se koalicija u Budvi baviti 
lokalnim temama povjerovala da takav aranžman potpuno neprirodni može da funkcioniše. Danas 
smo tu gdje jesmo. Vidimo da i ovo što se dešava u Budvi pa i ovo danas što ne možemo da 
pričamo o ovoj temi o kojoj pričamo, pa i ove litije koje se ponovo organizuju neđeljom, vidimo da 
je samo jedan cilj svih tih združenih akcija, da se Crna Gora prezentuje kao država koja je u v.d. 
stanju. Kao što vidite, to nije tako. Na žalost, odnosno na sreću države Crne Gore, danas je Crna 
Gora zemlja koja je izgradila svoje institucije i te institucije funkcionišu i zakoni se sprovode. 
Jedino je važno da ti zakoni budu jednaki za sve.  
 Dakle, razumijem da u Budvi politička manjina vjeruje da brani izbornu volju, ali vas moram 
pitati kakva je to politička većina kada sada imate 17 procrnogorskih odbornika, pri tom vas 
podsjećam da imate još odbornički mandat, to je mandat Liberalne partije, dakle nije to ni 17/16, to 
je 18/15. Sada i uvijek će biti tako, gospodine Radunoviću. Ne može u Crnoj Gori biti osim tako, a 
Budva je Crna Gora. Budva je dio Crne Gore i uvijek će biti dio Crne Gore. Ono što smo se trudili i 
što ćemo se i dalje truditi jeste da se svi procesi vode na jedan politički i demokratski način. Osim 
toga da ta politička većina ne postoji i da je ona ovakva kakvu sam objasnio, moram vam reći i to 
da me prosto čudi, imali smo najave da će se ta vlast čim se stvori neka nova većina velikodušno i 
džentlmenski predati. Uvjeravam vas da je obrnuta situacija, da je DPS u jednom trenutku u bilo 
kojoj opštini došao u opoziciju, da naspram sebe ima neku parlamentarnu većinu, mi bismo 
organizovali sjednicu na kojoj bi se raspravljalo tačno onoliko koliko je potrebno da se utvrdi 
kvorum i da se obavi glasanje. Toliko bi ta sjednica trajala u bilo kojoj opštini gdje mi vršimo vlast, 
a gdje bi došlo do nove parlamentarne većine.  
 Na kraju vam moram reći, ono pitanje na koje često tražite odgovor, zašto tri mjeseca prije 
izbora, kome je ovo trebalo, zašto se to radi? Reći ću vam zašto. Ja sam prvi u budvanskom DPS-
u koji bih podigao ruku protiv takve odluke i uložio svoj autoritet da ne dođe do takvog aranžmana. 
Da ste se u Budvi i jednog trena bavili lokalnim temama, pošto smo vidjeli da se isključivo bavite 
državnim temama, da je nekome palo na pamet da preispituje zakone koji se donose u ovom 
Parlamentu, mi smo rekli sada je, zaista, dosta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (17.06.20 14:48:43) 
 
 Hvala, poslaniče Divanoviću.  
 Poslaniče Radunoviću, ponoviću Vam nešto što sam vam ponovio nekoliko puta kada smo 
imali ovu vrstu komunikacije. Zbilja Vas molim da mi pomognete da dovedemo ovu sjednicu do 
roka. Na ovaj način ako budete učestvovali neće svi vaši predstavnici Demokratskog fronta biti u 
poziciji da govore. Nemate pravo da govorite. Morali biste da se pozovete na Poslovnik ako sam 
nešto prekršio. Mogli ste da budete deset puta prozvani. Pravo na repliku u smislu stava 1 ovog 
člana ima predlagač, odnosno predstavnik predlagača akta o kojem se vodi pretres, kao i drugi 
učesnici u radu sjednice. Pravo iz stava 1, 2 i 3 ovog člana može se koristiti jedan put u trajanju od 
tri minuta. Bila je vaša primjedba da je minut. Sada želim da Vam ponovim usmeno da je tri minuta 
zbilja bilo tri minuta. Mislim da je 17 sekundi bilo prekoračeno i upozoravam vas sve da iz razloga 
poštujući vas, a ne nešto drugo, tražiću to.  
 Znači, replika na repliku nije dozvoljena, to je član 101. Član 102 kaže poslaniku koji želi da 
govori o povredi Poslovnika, predsjednik daje riječ čim je zatraži i ja ću Vam je dati. Izlaganje tog 
poslanika ne može trajati duže od jednog minuta, a dužan je da ukaže na odredbu Poslovnika za 
koju smatra da je povrijeđena. Vi i ja znamo da nijedna povreda Poslovnika nije tako da neću biti u 
mogućnosti. Na osnovu toga nemate pravo po Poslovniku. Ja Vam kažem da nemate pravo.  
 Dajem pauzu od pet minuta dok se ne dogovorimo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (17.06.20 14:54:44) 
 



 Dogovorili smo rad. Ključna stvar koju smo dogovorili jeste da svi poslanici i opozicije i 
pozicije poštuju Poslovnik, i to neće biti lako. Druga stvar koju smo dogovorili, danas radimo do 
15:00 časova. Takođe smo izračunali da smo radili nešto oko jedan sat i četrdeset minuta tako da 
nam sjutra ostaje nešto oko sat i po vremena da završimo ovu tačku dnevnog reda. Dogovorili 
smo se da sada govori Milorad Vuletić. Nakon toga završavamo današnji rad jer dosta ljudi ima 
obaveza, a sjutra počinjemo u 11:00 sati.  
 Izvolite, poslaniče Vuletiću. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (17.06.20 14:55:34) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedavajući.  
 Dame i gospodo poslanici, uvaženi predstavniče Tužilačkog savjeta gospodine Rutoviću, 
poštovani građani,  
 Kao što i proizilazi iz dosadašnje diskusije, svima nama su puna usta vladavine prava, 
demokratije,  svi se pozivamo na te vrlo bitne i značajne postulate, ali kada treba da se njih držimo 
i da se oni primjenjuju u praksi onda svako sa svoje tačke gledišta pokušava da da svoje 
tumačenje. Po mom mišljenju, demokratija pored toga što je kultura dijaloga, to je i poštovanje 
zakona i propisa i Ustava, jedna tolerancija i način da se dođe do nekog optimalnog rješenja u 
zajedničkom nastojanju ljudi koji različito opserviraju, različito misle o određenim stvarima.  
 Ono što je danas na dnevnom redu, čuli smo i od uvaženog gospodina Rutovića, u 
njegovom obrazloženju, da se radi o kandidatu ili kandidatkinji Lidiji Vukčević s izuzetnim 
referencama i kao čovjek i kao pravnik i kao tužilac, gospođi koja je obavljala najsloženije 
tužilačke poslove punih 26 godina i da je sve to definitivno preporučuje s punim pravom za ovu 
visoku funkciju, što je potvrdio i Tužilački savjet jednoglasnim predlogom.  
 No, slušajući dosad diskusije uvaženih kolega, moram se osvrnuti na jednu stvar zašto je 
naš kolega s razlogom rekao da teško danas može biti ili kada dođe vrijeme za to izabrana 
uvažena kandidatkinja Vukčević, prije svega, ponašanjem dijela opozicije. Ako pođemo od 
činjenice da od samog saziva ovog skupštinskog jedan dio opozicije apsolutno nijednog dana nije 
uzeo učešće u radu ovog parlamenta, niti u dijelu radnih tijela ni u plenumu, niti u glasanju. 
Odmah u tom dijelu dolazimo do sužavanja mogućnosti da u prvom krugu ovaj kandidat bude 
izabran. Isto tako, ako pođemo od činjenice da selektivno pristupa svom radu u ovom Parlamenta 
druga grupa poslanika rijetko kada pristupe ili dođu na glasanje osim ukoliko se radi o 
dokumentima koji oni predlažu i za koje cijene da bi trebalo da prođu i da budu usvojeni u 
skupštinskoj proceduri. Dolazimo do toga da vrlo teško, odnosno gotovo nikako u ovom momentu 
ne možemo doći do dvotrećinske većine pa da su svi prisutni poslanici ovdje raspoloženi da daju 
povjerenje i da daju glas uvaženoj kandidatkinji Vukčević.  
 Ono što me kao pravnika posebno intrigira u svemu ovome, to je da sam mislio te 2013. 
godine kada smo radili na izmjenama Ustava putem amandmana da ćemo na neki način dati i mi 
neki demokratski iskorak ili doprinos u dijelu poboljšanja rada i tužilaca i kandidovanja iz dijela 
uglednih pravnika za Sudski savjet i izbor sudija Ustavnog suda jer smo tada došli do određenog 
kompromisa. Sjećamo se da je 2014. godine u drugom krugu izabran tropetinskom većinom 
uvaženi tada kandidat, a sada vrhovni državni tužilac Ivica Stanković. Šta se dešava danas. Na 
bazi ovoga što sam rekao gotovo da je to u ovom momentu nemoguća misija, ali za cijeniti je i to 
da će, najvjerovatnije, novi saziv Parlamenta nakon ovih izbora smoći taj demokratski kapacitet i 
iskorak u ovom dijelu da povjerenje da ovom ili nekom drugom kandidatu jer u drugom krugu, kao 
što je to ustavnim amandmanom 4 propisano, da se iz reda svih kandidata koji su konkurisali bira 
tropetinskom većinom ovdje vrhovni državni tužilac.  
 Ono što bih želio da kažem, gospodine predsjedavajući, ukoliko mi dozvolite još pola 
minuta, nešto sam po malo i zbunjen, a da kažem i razočaran našim ponašanjem ili ponašanjem 
određenog dijela poslanika. Prije nepun mjesec dana, to svjedoče i ankete građana koji su dali 
izuzetno povjerenje institucijama ovog sistema, počev od Ministarstva zdravlja, prosvjete, NKT-a, 
preko Instituta za javno zdravlje, preko Ministarstva prosvjete, Ministarstva unutrašnjih poslova, 
preko svih organa institucija ovog sistema, gdje su svi dobili bezrezervnu podršku i s moje tačke 
gledišta opravdali ono što se od njih očekivalo blagovremeno intervenišući i na zakonu sprovodeći 



odluke o bitnog interesa za zdravlje ovih naših građana, shvatio sam tada, a i danas mislim da 
imamo jedan od najvažnijih resursa u ovoj državi izuzetno razvijen, a to su ljudi. Među njima su i 
uvaženi tužioci i sudije i svi mi valjda koji treba da damo doprinos jednoj harmonizaciji odnosa i 
jednom korektnom dijalogu, da damo malo nekakve, da kažem tako, pozitivne energije u susret 
svim ovim stvarima koje nas u predizbornim kampanjama očekuju.  
 Hajmo malo da spustimo retoriku i da se damo razumu. Pametni smo mi svi dosta, i s te 
strane, i mi s ove da bi kulturu dijaloga doveli na potreban nivo od interesa za razvoj naše države, 
od interesa za budućnost naših građana, poštujući tradiciju i istoriju, a nadajući se da ćemo novim 
generacijama u nasledstvo ostaviti dobru platformu da ono gdje smo griješili, što nijesmo dobro 
uradili da oni isprave i nastave putem kakav svi želimo. Nadam se da smo mi u Demokratskoj 
partiji socijalista zajedno s koalicionim partnerima gospodom, uvaženi građani, do sada uspješno 
radili, često puta kreirajući politiku ne sledeći javno mnjenje, a koja se danas pokazala kao 
ispravnom i koja će pokazati u buduće kao najbolje nešto što se na političkom tržištu u Crnoj Gori 
trenutno nudi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (17.06.20 15:03:19) 
 
 Zahvaljujem svima koji su učestvovali. Prihvatam sugestije i komentare koje čujem, 
prihvatam ih i u skladu sa našim dogovorom više bih volio da smo danas završili ovaj dio posla. 
Smatram da bi bilo korektno i prema gospodinu Rutoviću i ovoj tački dnevnog reda koja je vezana 
za Izbog vrhovnog državnog tužioca da smo danas završili posao, a da smo sjutra mogli da 
radimo druge tačke dnevnog reda i da tokom sjutrašnjeg dana organizujemo glasanje, ali smo 
imali izričiti zahtjev da u 15 h danas završimo i da nastavimo sjutra, što sam razumio da je 
dogovoreno i onda sam želi da prihvatim taj dogovor.   
 Uvaženi poslanici, uvaženi gospodine Rutoviću, uvaženi građani zahvaljujem svima i sjutra 
nastavljamo rad povodom iste tačke dnevnog reda u 11 h ujutru. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:33:28) 
 
 Poštovane kolege poslanici, nastavljamo Drugu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) 
zasijedanja u 2020. godini.  
 Nastavljamo tačku Izbor i imenovanja, razgovaramo o izboru Vrhovnog državnog 
tužioca Crne Gore. 
 Riječ ima  Nikola Divanović, a neka se pripremi poslanik Milun Zogović. 
 Izvolite, kolega Divanoviću.  
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (18.06.20 11:33:52) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Uvaženi gospodine Rutoviću, poštovane koleginice i kolege, juče sam rekao da mi je zaista 
žao što u ovoj atmosferi nijesmo puno pričali i nijesmo bili u  prilici da  pričamo o samoj temi 
dnevnog reda.  To ponavljam i danas kao poslanik koji dolazi iz Budve, nakon onih mučnih scena 
u Budvi, dužan sam zaista da se obratim i Vama i građanima Crne Gore u tom kontekstu rekao 
sam da je ova priča o izboru odnosno nemogućnosti da se izabere vrhovni državni tužilac zbog 
tog nedostatka dvotrećinske većine, jedna od ovih priča, kao i ova u Budvi koja ima za krajnji cilj 
da se Crna Gora prezentuje kao država u v.d. stanju. Sada opet ponavljam, Crna Gora nije država 
u v.d. stanju i Crna Gora funkcioniše. Ono što se dešava u Budvi je pravno nasilje, pravno i svako 
drugo, i naravno ponavljam da mi je žao zbog tih scena u mome gradu, ponavljam da mi je žao 
ukoliko je bilo ko povrijeđen i na strani ovih ljudi koji ispred Opštine i na strani policije svakako, 
koja je odgovorno obavljala svoj  posao, ali moramo da razumijemo  jednu stvar. Ispred Opštine 
Budva se juče i danas ne nalazi većinska Budva, niti su to tamo sve Budvani, to svi moramo da 
razumijemo.  
 Dakle, znate li što mi je mučnije od onih scena u Budvi, mučnije mi je kad sam vidio 
političke lidere koji su se sjatili prepoznajući u ovoj situaciji poligon na kome će da prikupe jeftine  



političke poene. (Upadica)  
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:35:25) 
 
 Oprostite, kolega Divanović. 
 Molim kolege bez dobacivanja sa mjesta, imaćete pravo na riječ. (Upadica)... Molim Vas 
poslaniče Đukanoviću, nemojte da dobacujete. 
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (18.06.20 11:35:46) 
 
 Nastavljam, u demokratiji postoji jedno vrlo jednostavno pravilo. Znači, vlast je onamo gdje 
je većina, parlamentarna većina. Juče sam ovdje eksplicitno objasnio šta znači politička većina, u 
Budvi suštinsku političku većinu ima procrnogorski blok, u Budvi ste imali tri i po godine priliku da 
upravljate  gradom, bavili ste se temama od državnog značaja, nijeste se bavili lokalnim temama. 
Dakle, u onom trenutku kad smo procijenili da je stvarno dosta, bez obzira što je na tri mjeseca  
pred izbore, onda smo podržali inicijativu za smjenu i predsjednika Opštine i predsjednika 
Skupštine. Što je važno? Ja mislim da vi u Demokratskom frontu  što se tiče odborničkog kluba u 
Budvi ni danas ne znate koliko imate tačno odbornika, imali ste ih sedam to je nesporno, imali ste 
ih sedam nakon Parlamentarnih izbora, onda ste ih imali šest, pa pet, pa četiri, pa ste se sad pred 
ovo pregrupisavanje vratili na pet ili šest ne znam, vjerujem da ne znate ni vi. (Upadica)..... 
Pričamo o političkoj korupciji, pričamo o tome. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:37:06) 
 
 Molim vas, kolege. 
 Kolega Divanoviću, sačekajte. 
 Kolege iz Demokratskog fronta, ovo je drugi put opomena, ja ću vas kažnjavati rekao sam 
nemojte da dobacujete, molim vas.  
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (18.06.20 11:37:29) 
 
         Neugodno je danas biti Budvanin u Parlamentu Crne Gore Budve koja danas više liči na neki 
grad iz mračnog srednjeg vijeka nego na Mediteranski centar  i na jedan zamajac  razvoja Crne 
Gore. To je trebala da bude  i to mora da bude. Nema te ideologije i te politike  koja Budvu može 
skrenuti iz toga puta vjerujte, ne postoji, a političku većinu niti ste imali niti imate. Nemate više ni 
parlamentarnu većinu, sve što imate imate potrebu da nasiljem sprovedete neke stvari koje nijesu 
demokratske. Ja pozdravljam ove posljednje abere iz Budve o tome da se radi na postizanju 
nekog dogovora, ali zapamtite, možemo da se dogovaramo o svemu osim o vladavini prava. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:38:23) 
 
 Hvala Vam. 
 Za komentar se javio poslanik Slaven Radunović. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.06.20 11:38:31) 
 



 Hvala predsjedniče. 
 Gospodine Divanoviću, zaista je djelovalo, mi smo se malo smijali, možda je bilo neozbiljno  
što to radimo dok Vi govorite, ja Vam se zbog toga izvinjavam, ali sa druge strane morate da 
razumijete da smo i mi ljudi, ne možemo da izdržimo baš toliku količinu humora da slušamo, a da 
se ne smijemo, razumijete? Vi ste zabrinuti za vladavinu prava, vi ćete da vratite, vi koji 
pokušavate da vratite ljude koji su 130 miliona evra zadužili Budvu, a da maknete vlast koja je za 
četiri godine vratila vašeg duga  koji ste napravili lopovlukom 32 miliona? Vi ćete njih da maknete  
da bi ste doveli ponovo nekog koji su napravili 130, nemojte da se stvarno šalite.  
 Drugo, ovo što se dešava u Budvi jutros znači da  ponovimo da znaju građani Crne Gore, 
gospodin Bato Carević, sjedi u fotelji gradonačelnika, gospodin Krsto Radović u fotelji 
predsjednika Skupštine opštine zato što je tako narod  Budve htio. To je narod Budve juče i 
pokazao, a što Vas posebno boli gospodine Divanoviću, i DPS, to su prepoznali i na 
međunarodnim adresama, i dobili ste po prstima juče, i znate vi dobro  zašto se jutros policija  
razmakla kad je dolazio Bato Carević. Dobro razmišljajte počnite da razmišljate  što ćete  kad 
dođu izbori dobro, Vaš šef i te kako o tome razmišlja, on je u Dubaiju  napravio  odstupnicu, a vi 
vidite što ćete, vi vidite što ćete svako od vas pojedinačno. Nemojte da razmišljate na ovaj način to 
će šef da riješi, ovaj put šef ne može  ništa da riješi, nema više prazne priče to više svako zna. 
Ovo vam nije prvi put  da nakon sitnih intervencija i to iz ambasada, ne više  da zovu predsjednici i 
premijeri, nego iz ambasada, povlačite se kao  mačići. Zašto su to prepoznale ambasade? Zato 
što su prepoznale narod u Budvi da se juče hrabro borio za svoja prava, ta vaša lopovska  
matematika... 
 Dozvolite, to je samo jedan atribut lopovska matematika. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:40:55) 
 
 Dozvolite Vi meni, poslaniče Radunoviću, pošto sam ja opomenuo već dva puta, Vi sada 
dobijate opomenu i sankciju i nastavite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.06.20 11:41:11) 
 
        Kad izgubite, inače vjerujte da me ne zabrinjava ta kazna Vaša ni malo ali dobro. Znači, kad 
izgubite na izborima na kojima glasaju građani, znači građani ubacuju listiće u kutiju i izglasaju da 
opozicija preuzme Budvu, a onda nastupite vi kako ste rekli u jednom momentu kad više niste 
mogli da izdržite da gledate kako Budva propada i šta vi onda uradite? Onda vi uzmete i kupite 
jednog odbornika, jednu ljudsku dušu, ne znam čime ste ga kupili, platili. Ne znam možda nijesu 
pare u pitanju, možda je neki interes drugi. Nebitno, na taj način mislite da se kupuje demokratska 
većina u Parlamentu, kako da ne. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:42:07) 
 
 Odgovor na komentar, poslanik Divanović, izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (18.06.20 11:42:11) 
 
 Gospodine Radunoviću, .... iskusnije s obzirom na staž i na iskustvo u Parlamentu. Ponovo 
pričate, ponovo podvaljujete ovdje jednu toliko recikliranu, izlizanu priču da to zaista, evo ni meni 
sad prijatno nije prijatno da Vam odgovaram. Nije mi bilo čak ni smiješno, Vi ste se smijali, ja se 
ne smijem nije mi smiješno to što ste pokušali. Dakle, Vi ponovo adresirate priču kanališete na 
nekakvu organizovanu kriminalnu grupu iz prošlosti koju je zamijenila neka grupa poštenih ljudi 
koja je vraćala te dugove koje su ovi pokrali. Izvinite, ja Vas vraćam na temu, ja Vam kažem u 
Budvi je Demokratska partija socijalista podržala inicijativu crnogorskog i nezavisnog odbornika i 



naravno SD-a, sve procrnogorske glasove i ima još jedan mandat, zaboravite nije 17/16, 18/15 je, 
jer je tu i mandat Liberalne partije koji je ukraden i vi to znate dobro. Ne radi se ni o toj većini, radi 
se o ovoj većini, ali mijenjate teze. Znate zašto mijenjate teze? Ja pričam o vladavini prava i o 
pravnom postupku koji je u potpunosti i demokratski i pravno ispoštovan. Dakle, u Budvi imate 
novu većinu koja je konstatovana i u Parlamentu imate formalizovanu parlamentarnu većinu i ne 
možete na silu braniti vlast. Juče sam rekao, ponoviću da je obratno da je DPS doživio u jednoj 
opštini, da ima novu parlamentarnu većinu u bilo kom trenutku, sjednica bi trajala koliko treba da 
se utvrdi kvorum i da se izvrši glasanje, vjerujte mi.  
 Druga stvar, to moram da Vam kažem, to ste pomenuli. Odstupnica, meni ne treba 
odstupnica ni od zakona ni od bilo koga, vjerujte ni u Budvi, ni u ovom Parlamentu ni niđe, a evo 
vidjećemo, vrijeme će svima suditi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:44:08) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanik Milun Zogović, a neka se pripremi poslanik Andrija Popović. 
Izvolite. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (18.06.20 11:44:16) 
 
 Prije svega želim da pozdravim budvansku gospodu na čelu sa Markom Batom Carevićem 
koji ovih dana brani vladavinu prava i dostojanstvo svih građana Crne Gore od protivzakonitog 
upada policijske hunte koja želi da pendrekom prekraja izbornu volju građana. Narod je prepoznao 
da je ujedinjavanje svih antirežismkih potencijala najbolji model za pobjedu nad režimom 
Demokratske partije socijalista. Zato Demokratski front izražava spremnost da sa svim 
relevantnim opozicionim strankama napravi jedinstvenu izbornu listu i da na sljedećim izborima 
pobijedi diktatorski režim. Od nas kao narodnih poslanika narod očekuje da je najmanje da 
učinimo ono što je već narod učinio, a narod se ujedinio i poštovana Crna Goro, napokon se Crnoj 
Gori događa narod. Jučerašnja dešavanja u Budvi najbolja su slika zarobljene države. 
 Poštovani građani, na ovoj fotografiji imamo Afroamerikanca koga guši američki policajac 
Džordža Flojda i ovo je dešavanje koje se desilo u Americi koje je probudilo Ameriku, a na ovoj 
fotografiji poštovani građani, imamo identičan primjer iz Budve gdje policijska hunta stavlja koljeno 
na vrat Mladenu Mikijelju i ovo koljeno na vrat gospodina Mladena Mikijelja je noga za vrat čitavoj 
Crnoj Gori, demokratiji i vladavini prava. Čak je i savjet za građansku kontrolu rada policije 
konstatovao da nije realizovana preporuka identifikacije pripadnika policije, a da su službenici 
policije prekoračili policijska ovlašćenja. Reagovale su i ambasade Sjedinjenih Američkih Država i 
Velike Britanije, a izvještaj Freedom Housa ocjenjuje da je Crna Gora jedino slobodnija od kvazi 
države Kosovo koja funkcioniše na nivou rodovsko-plemenskog društva, a ne na nivou državnog 
uređenja. Nivo diktature i nedostatka vladavine prava i demokratije više se gospodo iz vladajuće 
većine ne može ni od koga sakriti, da ne govorimo o akcentiranju velikog stepena korupcije među 
Vladinim funckionerima. Ovakvom ambijentu posebno je doprinijelo, gospodine predstavniče 
Tužilačkog savjeta, zarobljeno odnarođeno tužilaštvo koje se jedino isključivo bavi vjerskim i 
političkim progonom u Crnoj Gori, ali kada ste danas već tu da branite izvještaj koji je trebao da 
brani vršilac dužnosti Vrhovnog Državnog Tužilaštva dobro bi bilo da nam odgovorite zbog čega 
četiri godine Vrhovno Državno Tužilaštvo ćuti, gdje je oružje gospodo iz tužilaštva o aferi lažnog 
državnog udara kao krunski dokaz da je neko htio da nasilno mijenja vlast u Crnoj Gori ili i vi 
vjerujete u teatralnu šizofreniju o čamcima, jezerima i uništavanju oružja na teritoriji druge države? 
Ne, gospodo iz tužilaštva. Vi držite Crnu Goru zarobljenom, stvarate ambijent sigurne luke za 
kriminal i korupciju u Crnoj Gori i isključivo i jedino se bavite progonom vjerskog i političkog 
sveštenstva Mitropolije crnogorsko primorske, Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori i 
funkcionerima opozicionim, a posebno liderima i funkcionerima Demokratskog fronta koji su jedina 
vaša meta, ali kada smo već kod vašeg kandidata kojeg danas želite da predstavite Crnoj Gori 
kao neko ko je dostojan da bude Vrhovni državni tužilac, kažite nam zbog čega je ta gospođa 



učestovala u kreiranju lažne afere protiv Demokratskog fronta po nalogu Milivoja Katnića koji je 
kreirao tu aferu isključivo da se politički obračunava sa protivnicima ovog režima. Kada smo već 
kod gospodina Katnića, recite mi predstavniče Tužilaštva, da li je normalno i da li ne postoji sukob 
interesa da gospodin Katnić u određenoj aferi, odnosno postupku pred crnogorskim sudovima 
otklanja na nivou nepostojećih sumnji gdje se pominje direktna umiješanost VDT-a, a da taj isti 
VDT u svojstvu vršioca dužnosti vrhovnog državnog tužioca sada sa Tužilačkim Savjetom tog 
istog Milivoja Katnića ponovo bira za specijalnog tužioca u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:49:48) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Popović, a neka se pripremi poslanica Marina Jočić. 
Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (18.06.20 11:49:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogoske dijaspore, 
 poštovani gospodine Rutoviću, evo i ja ću se malo osvrnuti na budvanska dešavanja. Crna 
Gora je po Ustavnoj deklaraciji koju smo usvojili 3. juna 2006. godine država parlamentarne 
demokratije. Osnovno načelo parlamentarne demokratije je vlast većine, trenutne većine, ne 
većine od prije tri godine, od prije četiri godine i od prije četrdeset godina. Pogledajte stanje u 
opštinama regiona, bezbroj puta se mijenjala vlast, mijenjala se većina i to je sve prihvaćeno na 
jedan častan dostojanstven način, a vidimo što se događa u Budvi. Pogledajte, koliko puta se u 
Italiji mijenjala Vlada, gubila se većina stotinama puta od Drugog Svjetskog rata gubila se većina i 
neka nova parlamentarna većina je postajala vlast i s toga je proistekla normalno i izvršna vlast. 
Još jedna stvar u Budvi, dakle, evo čuli smo priču o tome da je Liberalnoj partiji i otet mandat u 
Budvi. Dakle, da vas podsjetim sporazumom od 23. septembra 2016. godine predizborna koalicija 
URA, SDP-e, Liberalna partija je došla do jednog mandata koji se dijeli na te činioce, Liberarnoj 
partiji pripada taj mandat od decembra 2019. godine. Nijesmo došli do toga, možda i našom 
krivicom, morali smo biti agresivniji, vjerujem da bi to bio potpuno drugačiji odnos u Budvi, 
naravno, ne znam kako bi se ponašao predstavnik ili predstavnica Liberalne partije, ali bi to 
sigurno bio odnos, pretpostavljam 18:15. 
 Uglavnom, državni organi, upravni, policija, tužilaštvo moraju da riješe ovu situaciju u Budvi, 
ne mogu braća, sestre, kumovi, komšije da se biju između sebe radi fotelje uz pomoć političkih 
lidera sa strane koji dolaze i huškaju u Budvi. Naravno, tu izuzimam Budvanina uvaženog 
poslanika Milića koji je dostojanstveno juče tamo nastupao, bez obzira što ja imam potpuno 
drugačija politička razmišljanja o svemu tome.  
 Htio bih da se vratim izboru Vrhovnog državnog tužioca. Naravno, Parlament je sam sebi 
iskopao jamu 2013. godine kad smo usvojili one ustavne norme koje propisuju 2/3 većinu za izbor 
Vrhovnog državnog tužioca. Napravili smo veliku glupost, to ne postoji praktično nigdje ni u jednoj 
državi svijeta. Vlada, predsjednik Vlade se bira apsolutnom većinom, a mi smo napravili nešto, 
politički egzibicionizam koji nas košta sad svega ovoga, to je jedna od najvažnijih funkcija u državi. 
Bez Vrhovnog državnog tužioca u punom kapacitetu nema vladavine prava. U ovim političkim 
okolnostima da se kandiduju za VDT-a Sveti Petar Cetinjski, Njegoš, majka Tereza, da ispunjavaju 
uslove ne bi prošli. Ono što je bitno reći da je gospođa Lidija Vukčević veoma kredibilna 
kandidatkinja, mnogo je toga govoreno o njenim profesionalnim referencama, iskreno bih volio da 
bude izabrana, posebno zbog toga što je žena. Mogli bi smo dobiti tužiteljku poput rumunske 
tužiteljke Laure Kotež, mislim da se zove, ali nije toliko ni bitno, koja je preko 600 političara poslala 
u zatvor tada. Tako da pozivam sve da smognemo političke snage da se podrži gospođa Lidija 
Vukčević za vrhovnu državnu tužiteljku. Mislim da bi to u ovoj i ovakvoj Crnoj Gori bilo veoma 
dobro inače ćemo kao i 2014. godine 18 mjeseci čekati izbor Vrhovnog državnog tužioca, ne 
možemo ga izabrati realno prije proljeća iduće godine. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:56:18) 
 
 Hvala kolega Popoviću.   
 Sada riječ ima poslanica Marina Jočić, a neka se pripremi poslanik Luiđ Škrelja.  
 Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (18.06.20 11:56:28) 
 
 Poštovani građani,  
 Pričamo o Tužilaštvu u Crnoj Gori i evo vam jedan aktuelan podatak koji ima veze sa 
jučerašnjim događajima. Znate li ko je tužilac zadužen za događaje u Budvi? Ćerka, kako ga mi u 
Podgorici zovemo, Nena Patka, a inače Nenada Vujoševića, to je onaj čovjek koji na snimku koji 
čujemo, koji je plasirao Duško Knežević, kaže da je ponio mito, da je ponio novac Ivici Stankoviću. 
Taj čovjek, taj Vujošević je pušten, sekretar tužilaštva, na slobodu vjerovatno i platio je neku cijenu 
za to. Ima li ikoga sa gramom realnosti u svom životu ko će zaključiti da će ova tužiteljka biti 
objektivna i da će raditi profesionalno svoj posao? Zbog svega toga, gospodo, Crnu Goru je 
zapuhnuo neizdrživ zadah truleži. Svaka pora društva je zapahnuta tom truleži, a ta trulež to je 
raspad sistema koji personifikuje DPS. Znači, nema jedne institucije, nema ništa u Crnoj Gori što 
finkcioniše, a što je pod šapom DPS-a, a sve je pod njenom šapom, odnosno Mila Đukanovića da 
ne miriše na trulež. Odatle tolika panika. 
 Ja bih vas zamolila ako mogu da govorim jer me stvarno dekoncentrišu kolege iz klupa. 
 Zato tolika panika. Ni jedan normalan i demokratski režim ne radi ovo što radi DPS u ovom 
trenutku. Vidjeli smo juče kako policija brani kriminalce, kako policija brani milione koje je otuđio i 
iz zemlje iznio i Milo Đukanović, njegova porodica i njegovi najbliži saradnici, a jutros, vidjeli smo 
još nešto, kriminalna banda je dovela privatnu vojsku da brani njihove interese, sram ih bilo.  
 Kako funkcioniše DPS vidjeli smo juče u Vijestima. Vijesti su objavile ono što je DF već 
nekoliko godina ranije govorio. DPS i njegova policija zloupotrebljavajući resurse koje ima od nas 
pravi podanike koji su podložni svakoj ocjeni. Znači, svako od nas je u nekoj fascikli tamo označen 
ko za koga glasa i kako. Gestapo je radio to da traži Jevreje, a policija i ovaj režim traži u takvim 
spiskovima i opozicionare, a prije svega Srbe. Da ne bi izostali iz te svoje fašističke prakse oni 
upotrebljavaju SS jedinice. Juče sam svakoga pojedinačno slikala ispred Centra bezbijednosti iz 
onog kordona. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 11:59:47) 
 
 Poslanice, vrijeme Vam je stalo kad ja imam intervenciju na Vaš nastup. SS jedinice i 
ostalo, imate opomenu za Vaš nastup. Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (18.06.20 11:59:59) 
 
 Hvala.  
 Gospodine Brajoviću, Vi ćete mene da kaznite tom opomenom i to će da se odrazi na moju 
platu i nije mi žao, ali Vi ćete kad mi sada budemo došli na vlast odgovarati za mnogo veće stvari. 
I Vi i Vaše društvo ovdje lijevo od mene, vjerujte. Sitne će biti ove novčane kazne, kao i sada što 
su sitne. Mi da brinemo o novcu mi ne bi bili u ovim klupama. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:00:25) 
 
 Svi kad budu u poziciji neka rade u skladu sa zakonom. Izvolite. 



 
 
 MARINA JOČIĆ (18.06.20 12:00:29) 
 
 Da, Vi ste nam to pokazali kako se radi.  
 Dakle, DF je spreman s obzirom da je ovaj režim u slobodnom padu, da ovaj režim 
predstavlja trulež jednu koja više ne može da stoji na sopstvenim nogama ako ga ne podržavaju 
pendrecima. DF će pozvati sve relevantne političke snage da se ujedinimo, da budemo jedan 
narodni pokret, jedan narodni front koji će da krene protiv ove vlasti, koji će kao tajfun da je služi 
da obriše sve ovo što vi radite i da stanemo da počnemo od početka da gradimo demokratsku 
Crnu Goru i da vidite i vi iz DPS-a kako je lijepo živjeti u slobodi, kako je lijepo ne strahovati hoće li 
vas čuti kolega što ste rekli. To važi i za običan narod, sloboda iznad svega, iznad života, vjerujte. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:01:26) 
 
 Sada riječ ima poslanika Luiđ Škrelja, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (18.06.20 12:01:36) 
 
 Hvala, uvaženi predsjedniče Skupštine.  
 Uvaženi gospodine Rutoviću, koleginice i kolege poslanici, (prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:01:53) 
 
 Poslanice Vuković, vi ste se javili za?  
 (prekid) 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (18.06.20 12:02:02) 
 
 Ja sam se javila za repliku odnosno da se obratim Vama kao predśedavajućem s obzirom 
na to koje je riječi izgovorila poslanica Jočić. Samo ću reći kriminalna banda, fašisti koji su poslali 
tamo neke ljude, prijete nam ođe nekim sudovima i sl. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:02:16) 
 
 Hvala. Nijesam primijetio da ste tražili repliku, dao sam opomenu, ali replika Vam pripada.  
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (18.06.20 12:02:28) 
 
 Hvala.  
 Evo već vidite, uvaženi predśedniče, dali ste repliku u ime Kluba poslanika Demokratske 
partije socijalista s obzirom na to da šatorizacija, gučizacija i pravljenje ulice od crnogorskog 
Parlamenta je nešto što je u maniru Demokratskog fronta. Mi vidimo da oni to sve ovo vrijeme 
pokušavaju da zamrznu institucije sistema, da omrznu kako lokalnu Skupštinu tako i ovaj 
Parlament građanima i sugrađanima Budve, građanima Crne Gore, a u tom smrznutom 
Parlamentu lokalnom koji gotovo da nikada nije radio s obzirom na to da đe Demokratski front u 
koaliciji sa Demokratama vrši vlast tamo nikakvog posla nema do obavljanja nekih ličnih projekcija 



s obzirom na to što je politička budućnost Budve. Vatreni govori su se držali u toj Skupštini samo 
onda kada je trebalo sačuvati svoje fotelje. Mi smo bili svjedoci zaista slušajući Skupštinu Budve 
da se tamo ponovilo događanje ovdašnjih prilika, događanje onoga što je u maniru Demokratskog 
fronta sve vrijeme, urušavati političku kulturu i jezik ulice uvesti u institucije Crne Gore.  
 Sve vrijeme ste to pokušavali, moram vam reći da ste uspjeli u jednu ruku s obzirom na to 
šta se danas događa ispred Skupštine u Budvi, ali sve to su vam uzaludnji pokušaji posebno u 
maniru današnjeg biranja VDT-a. Koleginice, pošto prijetite sve vrijeme nekim prijekim sudovima 
ja sam sigurna da bismo svi mi, pa prijetite sve vrijeme govorite da ćemo mi sa lijeve strane 
završiti tamo đe završavaju kriminalci, organizovane bande i slične riječi koje upotrebljavate, ali to 
je samo pokazatelj Vaše zbilja velike slabosti, velike nemoći kada Vi ne možete izdržati da čujete 
ono što ja zborim sa ove govornice i sve vrijeme dobacujete pokušavajući da devastirate opet 
Vam kažem političku kulturu koju mi nikada nećemo dozvoliti da snizite do tih snizilica i muzičkih i 
glasovnih i kakvih god hoćete u ovome Parlamentu.  
 Drugo što želim da kažem, kao poruka građanima Budve, prije svega, ono što je trebalo da 
znači budvanizacija Crne Gore i budvanizaciju Crne Gore, dakle njenu mediteranizaciju jedan 
civilizacijski ishod i uspon Crne Gore danas budvanizacija znači destrukciju, znači svođenje 
politike na jedan pretpolitički nivo, znači buku i hajku, znači vriske i bijes koji smo čuli od strane 
onih koji brane neodbranjivo, a to je legalno i legitimno stečena vlast u Skupštini Opštine Budva. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:05:32) 
 
 Hvala Vam, koleginice.  
 Da čujem koja procedura.  
 Izvolite. 
 
 
 MARINA JOČIĆ (18.06.20 12:05:46) 
 
 Proceduralno upravo to, javila se za repliku na koju ja ne bih imala pravo da odgovorim, a 
ona drži političke govore koji nisu replika. Ona je trebala da odgovori na uvrede ako misli da sam 
ja uvrijedila nekoga. Razlika između nas i njih je što mi djelima pokazujemo svoje riječi, a oni 
riječima skrivaju svoja djela. O  tome se radi. Mi smo i te kako gospoda sa gospodom, ali prema 
svecu i tropar. Naše kolege sa ove strane od jučerašnjeg dana i od hapšenja episkopa Joanikija 
ne zaslužuju nikakvu političku korektnost. Mi imamo legitimno pravo da ih nazovemo onako kako 
smatramo da treba da ih nazovemo, a to nije uopšte u neskladu sa praksom u svim velikim 
parlamentima i svim velikim zemljama.  
 Izvinite, molim Vas, samo jednu rečenicu, budite ljubazni.  
 Ono što se dešavalo u Budvi to je ništa, to je bilo lijepo i pristojno, ljudi su samo skandirali i 
pjevali ništa drugo nijesu radili, a vidite kako demokratske zemlje iskazuju svoje nezadovoljstvo. 
Pogledajte Ameriku, pogledajte Zapadnu Evropu. Hvala. (Vi da nas učite kulturi, seljaci jedni.) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:07:01) 
 
 Petar Ivanović, želi proceduru.  
 Da čujem proceduru. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (18.06.20 12:07:10) 
 
 Uvaženi predsjedniče Parlamenta,  
 Kad god se neko od nas poziva na proceduru dužan je da shodno članu 102 Poslovnika 
jasno i glasno kaže u kom dijelu je povrijeđen Poslovnik. Pa Vas ljubazno molim kad god u 



nastavku sjednice želite da date nekome riječ da shodno članu 102 koji glasi - izlaganje poslanika 
ne može trajati duže od jednog minuta, a dužan je da ukaže na odredbu Poslovnika za koji smatra 
da je povrijeđena da se upravo pridržavamo ove odredbe jer se što je vama takođe jako dobro 
poznato često zloupotrebljava procedura da se kroz taj minut pošalje dodatne političke poruke. 
Mislim da je koleginica Vuković imala apsolutno pravo da se javi za riječ. Dobila je od Vas 
mogućnost da to učini kroz repliku. Razumijem Vašu poziciju kad neko zatraži proceduru imatu 
obavezu da date proceduru, ali isto tako i obavezu da tražite koji je to konkretno član Poslovnika 
povrijeđen. Hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:08:06) 
 
 Hvala Vam što ste zbog građana još jednom podsjetili čemu služe proceduralne 
intervencije. Nažalost, svi ih zloupotrebljavate.  
 Poslanica Vuković je imala pravo na repliku, dao sam joj repliku i u njenoj replici ništa nije 
bilo sporno da bih ja dao repliku na repliku, a i to može ponekad da se desi, naravno.  
 Sada riječ ima poslanik Luiđ Škrelja, neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (18.06.20 12:08:36) 
 
 Predsjedniče, ja sam Vas već jednom pozdravio i gospodina Rutovića, pa da ne oduzimam 
vrijeme, stao sam kod uvaženih koleginica i kolega poslanika i poslanica kojima želim srećan rad.  
 Isto tako na početku bih iskazao svoje očekivanje da će se i mirna primopredaja vlasti u 
Budvi kako dolikuje civilizovanim ljudima i partijama koje vrše vlast tamo vršiti na način koji će 
zadovoljiti sve građane i Budve i Crne Gore.  
 Gospodine predsjedniče, na početku ranije kad na ovom displeju je stajala i tačka dnevnog 
reda o kojima se raspravlja toga dana. Pošto tehnika je učinila svoje pa nema tačke dnevnog reda 
najvjerovatnije su i poslanici shvatili da ne treba da se pridržavamo dnevnoga reda, pa ću ja isto 
tako pokušati da se ponašam u skladu sa onima koji su se ponašali sa novom tehnikom. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:09:35) 
 
 Ja Vas ipak upućujem da vodite računa o dnevnom redu. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (18.06.20 12:09:40) 
 
 Hvala.  
 Ipak ću ja pokušati da se uključim u dnevni red.  
 Nezavisno i profesionalno pravosuđe najbolji je garant zaštite ljudskih prava i sloboda  u 
skladu sa načelom vladavine prava i međunarodnim standardima. Profesionalno pravosuđe je od 
strateške važnosti za ostvarenje interesa Crne Gore u daljem procesu evropskih integracija i 
demokritizacije.  
 Ustavom Crne Gore proklamovana su načela samostalnosti i nezavisnosti sudstva i 
jedinstvenosti, samostalnosti Tužilaštva, kao jedinstvenog državnog organa koji vrši poslove 
gonjenja učinilaca krivičnih djela i drugih kažnjivih djela koje se gone po službenoj dužnosti. 
Prema Aristotelovoj filozofiji pravedno se uvijek nalazilo u nekoj proporciji, a proporcija je 
označavala jednakost odnosa. Pravednost je vrlina zato što u sebi podrazumijeva poštovanje 
zakona, kao i postupanje prema drugima kao prema sebi jednakima. Može se reći da je ona veća 
od svih vrlina jer u sebi drži sve druge vrline.  
 Opšti pojam pravde moguće je prema Aristotelu dekomponovati na dvije kategorije, a to su 
komutativna i distributivna prava. Prema prvoj komunitativnoj pravdi neophodno je da sudija 
primjenjuje pravo jednako prema jednakim slučajevima, a nejednako prema nejednakim 



slučajevima. Dakle, to je upravo taj princip pravičnosti koji se postiže apsolutnom sredinom putem 
aritmetičke proporcije, ali da bi se princip jednakih proporcija mogao primijeniti, potrebno je da 
sudija vodi računa i o distributivnoj pravdi koja se zasniva na čelu uvažavanja individualnih 
svojstava kao što su savjesnost, krivica, psihičke i stručne sposobnosti, materijalne prilike i 
neprilike, korišćenje tuđe nevolje, određene promijenjene okolnosti i slično. Kao  vrlina pravda se 
postiže ostvarivanjem cjeline bez obzira na činjenicu koje pravno područje je u pitanju. Kao što je 
navedeno u Non paper Evropske komisije koje je svojevrsno ohrabrenje za Crnu Goru u prvoj 
polovini 2020. godine Crna Gora je nastavila sa primjenom akcionih planova za poglavlje 23 i 24 
te drugih strateških dokumenata u oblasti vladavine prava, a usvojila je i nove. Nastavljen je 
sveobuhvatan rad na usklađivanju zakonodavstva sa pravnom tekovinom Evropske unije 
izgradnjom institucija i određenim preostalim izazovima uključujući i oblast pravosudne reforme. 
Spominje se da otvorene nove krivične istrage u slučajevima korupcije, a imovina je privremeno i 
trajno oduzeta. Izvještaj Evropske komisije ocijenio da se u Crnoj Gori bez značajnijih odlaganja 
sprovodi akcioni plan koji prati strategiju reforme pravosuđa.  
 Evropska komisija navodi da je uspostavljena evidencija istraga krivičnog gonjenja i 
pravosnažnih presuda u slučajevima korupcije na visokom nivou, ali ostaje da se dalje 
konsoliduje. Non paper Evropska komisija zaključuje da je pravni okvir za borbu protiv 
organizovanog kriminala u velikoj mjeri uspostavljen i usklađen sa pravnom tekovinom Evropske 
unije. Prema izvještaju Evropske komisije aktivno uključivanje Crne Gore u međunarodnu 
policijsku saradnju ponovo je rezultiralo uspješno operacijama protiv crnogorskih kriminalnih grupa 
u zemlji i inostranstvu. Konstatuje se da je pandemija COVID-19 stvorila dodatne izazove u ovoj 
oblasti i doprinijela određenim objektivnim kašnjenjima u radu Crne Gore na sprovođenju 
vladavine prava, ali danas sa sigurnošću i ponosom možemo reći da se Crna Gora nalazi na mapi 
uspješnih zemalja između ostalog i zbog sveobuhvatnog, pravovremenog i vrlo uspješnog 
odgovora na izazov kakav je korona virus stavio pred cijeli svijet i mnoge razvijene i bogate zemlje 
i zdravstvene sisteme.  
 Na kraju, kao što Sokrat nije u zakonu gledao samo zaštitu i dogovor koje je ... sigurnost i 
civilizaciju nije gledao samo atenske zakone već zakone uopšte. Oni su pravedni i štite čovjeka. 
Sokrat nije išao u realizam u intezitetu u kojem je to činio Platon, no iz njegovog djelovanja jasno 
je da on nazire univerzalne zakone koji proizilaze iz prirode čovjeka iz svijeta kako su ti zakoni 
nedostižni čovjeku svijeta. Zakoni društva u kojem živimo pa makar bili i sporazumi najbolja su 
zamjena za univerzalni zakon i njih treba poštovati. Oni se trebaju sprovoditi pravedno i s pravdom 
kao ciljem te svako ko živi u zajednici, ovo je bitno, mora ih prihvatiti ili napustiti društvo ako ne 
prihvata pravdu koju oni predstavljaju. Sofistički gledano zakon ne može nalagati nepravdu, jer je 
sam zakon pravda, a čovjek je mjera svakog zakona. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:15:23) 
 
 Hvala Vam. 
 Da čujem proceduru poslaniče Knežević. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.06.20 12:15:33) 
 
 Ja sam pažljivo slušao gospodina Luiđa Škrelju od milošte zvanog Ljubo i volio bih da mi 
pojasnite pošto sam došao do zaključka da postoje antenski zakoni, ja sam shvatio da je Sokrat 
imao još televiziju u ono doba i ja bih volio da mi neko pojasni onoliko koliko sam ja čitao filozofiju 
znao sam da nijesu imali ni televizju, ni total, ni internet, ni Wi-Fi, ali evo sad saznajem da je 
Sokrat imao antenske zakone tj. da su oni još u ono doba imali televizor isto kao što je i bajramski 
tajnovidac učio Amerikance grčkom pravu pa bih volio da mi vi kao predsjednik Skupštine 
protumačite ovaj referat gospodina Škrelje i da ovo priložimo Grčkoj akademiji nauka i umjetnosti, 
jer mislim da je ovo raritet. Hvala Vam. 
 
 



 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:16:13) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Kneževiću, nemate pravo nije bila proceduralna reakcija. 
 Mislim da će poslanici Škrelja i Knežević moći to da objasne jedno drugom u holu. 
 Želi poslanik Škrelja ispravku navoda. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (18.06.20 12:16:52) 
 
 Moram da budem korektan i da vodim računa o svakoj izgovorenoj riječi, jer smatram da 
nam ne trebaju tenzije. Nisam ja rekao antenske nego atenske, imam zapisano atena je Atina i 
ako ne znate odakle su Aristotel i Platon uzmite knjigu pa pročitajte, naći ćete đe su. Da, to je to i 
još pošto sam uzeo riječ, ako mi dozvoljavate, to nisam ja izmislio, to je citat tako da dobro je što 
ste se javili i dali ste mi mogućnost da još jednom intervenišem po tom pitanju, ali i kad bi pogrešio 
ja sam takav čovjek koji i grešku prihvatam jer ljudi koji ne priznaju greške oni non stop čine 
greške. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (18.06.20 12:17:44) 
 
 Hvala, poslaniče Škrelja. 
 Poslanik Knežević je Vašu diskusiju nagradio aplauzom. Prema tome, on je samo tražio 
neka dodatna rješenja, ali mislim da će te sa vas dvojica razjasniti negdje i van plenarne sale. 
 Sada riječ ima poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripremi poslanik Radule Novović. 
 Izvolite, poslanice Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (18.06.20 12:18:04) 
 
 Uvaženi građani Crne Gore, nažalost ova vlast i njeni koalicioni partnerčići su ovu državu 
pretvorili u privatni feud jednog čovjeka i imali smo priliku to ovih dana da gledamo, a u sklopu 
toga funkcioniše i pravosudni sistem i ovo Tužilaštvo zarobljeno. Tamo je jedna trulež, jedna 
žabokrečina, kaljuga koja zaudara i to najviše zaudara u ovom sistemu. Tamo su oni koji nemaju 
hrabrosti, kukavice, da dođu ovdje i da se suoče sa nama, jer ako su pravedni, ako su radili kako 
treba ne bi imalo problema da stoje tu naspram nas i da se suoče sa nama. Međutim, to nažalost 
nije tako i onda neko kaže treba da je stabilno stanje u Crnoj Gori, e ja nijesam za to. Ovu 
žabokrečinu i ovu trulež ne treba da stabilizujemo nego treba da uzdrmamo i da napravimo zdrave 
osnove na kojima treba da se gradi normalna država, a ne ova kaljuga što su je napravili ovi koji 
su na vlasti. Juče je to Budva pokazala i čestitam svim onim našim hrabrim kolegama koji su 
pokazali zube ovom represivnom aparatu ove vlasti kojoj zakon leži u topuzu, a onda znamo na 
šta im se osjećaju tragovi. Juče su za vrat stali, imitirali su one američke policajce, ovi naši 
batinaši i onda mi neko kaže da treba da sam prijatelj sa njima, pa oni zaboga rade svoj posao. 
Niko častan ne bi radio ono što se radi. To su kriminalci u uniformama. Nažalost, najveći broj njih 
su kriminalci u uniformama makar ti što se dovode da prave onakve nečasne stvari.  
 Znate ko mi je još, uvaženi građani, u svemu ovome da kažem najgadniji. Najgadniji su mi 
oni što kažu "nećemo da se bavimo politikom svi su oni isti". To su one kukavice što neće nikome 
da se zamjere, oni tamo što mašu repom podanički ovom gospodaru, a za onu bijednu platu koju 
primaju. Neće da se pomjere s mjesta ili neće neko da izađe na izbore. Zaboga oni su sve isti, e ti 
drže ovu trulež, ti drže ove batinaše na vlast i niko nema pravo da ostane kući i niko nema pravo 
da ne pokaže zube ovakvom korumpiranom režimu koji nas vodi u propast. Vidjećete šta vas na 
jesen čeka, nažalost biće kasno ako ne pokažete zube, a kad pokažemo zube i kažemo smjestimo 
ih tamo gdje su, vidite ih kako su se danas fino udostojili, a i međunarodna zajednica ih je malo 
klepila po prstima, jer zna kakav je ovaj režim. Oni bolje znaju od nas kakvi ste vi, ali su ćutali. 
Ćutali su do sada, valjda je i to više prevršilo svaku mjeru, jer ovo više mjere nema što se radi u 
ovoj državi, mjere nema, ali ne mogu da shvatim ni vas kolege, ne mogu da shvatim da tako mirno 



klimate glavom i pravite se da pričate o pravu i pravdi, recite mi samo juče, je li izašla odluka u 
opštinskom "Službenom listu"? Ne. Jesu li pečetirali oni inspektori  bilo šta i znam ko je inspekcija 
oni što su izbačeni sa  univerziteta pa sad nijesu imali đe pa ste  ih stavili tamo, koji nemaju svoga 
ja nego će uraditi ne znam šta da im se naredi, e to su vam ti vaši i dođu dovedete onu silu i 
mislite  da možete nešto da uradite, e  pa ne možete. Oslobodio se narod   straha  i ja se nadam 
da ćemo biti jedinstveni svi pokazati zube i više otjerati  vas  na smetlište istorije, a boga mi 
pojedine posle ćemo vidjeti gdje trebaju, a mnogi ste vi  saveznici u grijehu i zato ćutite, ćutite, 
zato što vas  grijeh veže, a to je nažalost  najjači savez, ali razdrmaće se i ti lanci. Svi jedni drugim 
znate šta ste radili i zbog toga  ćutite. Vi ste ovdje možda najmanje korupirani izvršna vlast  mnogo 
više i ovi što mogu selektivno da vrše da dijele pravdu kako je njima  volja, pa do onoga u NKT-u i 
njih ste korumpirali. Onog dana na odboru neće da kažu, ja pitam zašto Đukanović, nije bio u 
karantinu, a došao je iz Belgije koja nije na onoj listi zemalja koje su može da se uđe u Crnu Goru 
bez karantina, ćute svi ne smije niko A da kaže.  
 Zašto kolega Divanović nije otišao u karantin nego u samoizolaciju? Vi mislite da ti 
selektivni pristupi koje vi imate  mogu da prođu. E pa, dosadilo je narodu i neće više da vas trpi i 
vidi da ste napunili dobro  svoje džepove, da oni nemaju hleba da jedu, znaju šta  ih čeka zato 
žurite sa ovim izborima, da bi ste to nekako uspjeli nešto kao što ste mislili, ali nećete uspjeti. 
Narod se oslobodio straha, nema više  tiranije više ne hvali i vi ste odlično toga svjesni, a  i 
međunarodna  zajednica vam je jasno stavila do znanja ko ste. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:23:48) 
 
 Hvala. 
 Procedura ima prednost. 
 Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (18.06.20 12:23:59) 
 
 Zahvaljujem, Vama se obraćam potpredsjedniče, Vi ne smijete ovo da dozvolite. 
  Dakle, ovdje smo čuli strašne uvrede dakle za jedno zanimanje, časno zanimanje, 
kriminalci u uniformama, časno rade svoj posao policajci, tamo ih pljuju, udaraju, rade ono što 
moraju da rade. Ti ljudi su tamo da štite i služe, i oni to rade kako treba, i Vi morate da prekinete 
takve diskusije i takve salve uvreda, koje su upućene jednom takvom časnom zanimanju.  
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:24:59) 
 
 Kolega Popoviću, evo baš razmišljam kako da Vam odgovorim. U mom razmišljanju cijenim 
da koleginicu Bošnjak ja ne mogu nikako učiti, sugerirati kako da se ona ovdje izražava. Tako da 
što se tiče  proceduralnog prava Vi imate pravo na repliku ili na na ovo proceduralno reagovanje. 
Ako koleginica Bošnjak to govori, ja se slažem sa Vama da  možda je to ima elemente uvreda, to 
narod čuje, to javnost čuje. Opozicioni poslanici žele da ovo iskoriste kao tribinu gdje narod čuje 
njihove riječi, ako misle da ekstremizmom i jakim izjavama da će dobiti više glasova možda i  
hoće.  
 Idemo u parlamentarnu raspravu nastavljamo sa tim. Vjerovatno ste u pravu, ali ja zbilja 
poslovnički ne želim nikoga opominjati ili kazniti za takve riječi koje je koleginica Bošnjak rekla.  
 Kolega Suad Numanović. 
 Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (18.06.20 12:26:16) 
 



 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Evo ja želim repliku na osnovu člana 102 da repliciram poslanici Bošnjak, iz prostog razloga 
što smo ovdje čuli dosta tih riječi koje ja mislim nijesu primjerene ovom domu, to ni slučajno. Ali ni 
u građanskom smislu to nije korektno, da čujemo riječi trulež, riječ da ste bijedni, da je sistem 
trulež, žabokrečina itd. Molim vas, takve riječi koje su upućene nama poslanicima, ja mislim da 
zavređuju... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:26:47) 
 
 Kolega Numanoviću, ne morate da dugo objašnjavati, imate repliku. 
 Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (18.06.20 12:27:11) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dakle, ovdje na sve ove izgovorene riječi mislim da država Crna Gora, naročito spomenuto 
Nacionalno koordinacionalno tijelo, da se brani sa onim što se zove institucija i snaga države kroz 
institucionalno djelovanje. Ovdje je rečeno da su pripadnici MUP-a kriminalci  i prosto sa te strane 
prije možda mjesec dana čuli pohvale na ono što rade pripadnici MUP-a, a sad prije mjesec dana 
rade, sad su ti isti kriminalci, to ne ide sa onim što se zove institucionalno djelovanje. Država Crna 
Gora je pokazala osim zdravstvenog sistema koji se nalazio na čelu ove pošasti, ove pandemije 
koja nas je zadesila, i koja nažalost evo vidimo  postoji oposnost da se ponovo pojavi. Postoji 
potreba za još jači institucionalnim djelovanjem i zdravstvenog sistema i MUP-a i vojske, 
inspekcijskih organa, i lokalnih samouprava i svih ostalih državnih organa. Jedino na taj način i 
sami dajući podršku tim institucijama i njihovom djelovanju mi ćemo sačuvati  nas, naše zdravlje  i 
društvo u cjelini. O tome moramo voditi računa, moj utisak bio da u početku kada nas je pandemija 
zadesila, da smo svi bili u grču i strahu da smo svi imali samo jednu misao, kao što pacijent  ima 
kad se razboli, ima samo jednu želju da ozdravi. Tad smo isto  željeli svi da ostanemo živi i zdravi.  
 Prema tome, ja bih vas molio da damo snagu institucijama koje su definitivno pokazale  da 
znaju, da mogu, da funkcionišu a ne da te institucije svojim riječima ugrožavamo i obeshrabrujemo 
u onome, a to nećemo uspjeti, kao što se neće uspjeti, često čujemo vlast treba smijeniti. Mi ne 
možemo vlast smijeniti, vlast dovodi i smjenjuje narod. Prema tome, izbori su brzo, narod će reći 
svoju riječ, izabraće vlast onu koju želi i onda ćemo svako svojim pozicija imati prilike da dajemo 
doprinos jačanju države, državnih institucija, a mislim da nam je to svima cilj. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:29:47) 
 
 Hvala, poslaniče Numanoviću. 
 Imamo za raspravu proceduralno, kolega Milić, vi ste komentar. 
 Izvolite, poslaniče Radulović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (18.06.20 12:30:00) 
 
 Gospodine predsjedniče, ja sam najviše sjećam nekad smo zvali narodnu policiju i to je bila 
policajac u kvartu, ulici, bio je drugi otac. Ali ono što su juče napravili Saša Knežević, zapamtite 
građani Crne Gore, Alen Hamac, su crnogorski ..... Ukoliko  ne smijenite te da ih ne nazovem 
kako, koji su pokušali istim zahvatom  da ubiju onoga momka, zatvarajući doktore koji se 
javljate.... znate kad ne ide mozak, kad ne ide krv za koliko nastupa smrt, onda vi nijeste doktor, 
niti je  direktor policije-direktor policije. Ukoliko se ne osvijesti ono što je ono jutro pobili, prebili 
Duška Kneževića, našeg druga i prijatelja, ukoliko se ne rasvijetli ko je prebio onog Martinovića, 
moram i da kažem to vazda nikad se ne bojim, ko mi je otvorio bruh ođe i racijepio stomak, 



operisao sam se, riječ nijesam progovorio. Ti policajci nijesu narodni policajci, to je ološ..... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:31:26) 
 
 Poslaniče Raduloviću, isteklo Vam je vrijeme. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:31:32) 
 
 Poslaniče, isteklo je vrijeme za proceduru.  
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (18.06.20 12:31:42) 
 
 Ljubazno Vas molim, predsjedavajući, da nam kažete koji član Poslovnika je povrijeđen u 
diskusiji koja je motivisala uvaženog poslanika Radulovića da se javi za proceduru. Poslanik 
Radulović je bio dužan da nama i crnogorskoj javnosti, kada se javio za proceduru, kaže 
povrijeđen je taj i taj član Poslovnika ili da ne uzima proceduru ili da se prijavi za komentar kako bi 
omogućio odgovor na komentar. Ljubazno Vas molim da, u nastavku sjednice, ne dajete za pravo 
poslanicima da zloupotrebljavaju institut procedure. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:32:20) 
 
 Hvala, poslaniče Ivanović.  
 Slažem se s Vama u potpunosti. 
 Nastavljamo dalje ako su uslovi za to.  
 Poslaniče Numanović, cijeneći Vaš stav i doprinos da nastavimo s radom jer ćemo ići u 
tematiku da ću onda morati prekidati sve koji ne govore o temi, a to je kandidatura za VDT-a. 
Upozoravao sam i na kolegijumu da će ove rasprave imati obilježje onoga što se dešava u Budvi, 
zbilja ne mogu to spriječiti. Sada imamo poslanika iz Budve. Ako želite u proceduri, recite mi što 
želite s procedurom. Pridržavajte se onoga što Vam je maloprije sugerirao kolega Ivanović. 
Nemamo taj pandam.  
 Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (18.06.20 12:33:15) 
 
 Kod prve replike sam tražio repliku zbog izgovorene riječi poslanice Bošnjak - kriminalci da 
se tamo nalaze itd, cijelu jednu instituciju, cijeli korpus Ministarstva unutrašnjih poslova, odnosno 
policije nazivati kriminalcima, mislim da to ne smijemo da radimo. Ovdje je govoreno o truleži istih 
tih ljudi. Ne smijemo to sebi dozvoliti. To su naša braća, to su naša djeca, to su nečiji očevi. Svako 
radi svoj dio posla u skladu s zakonom. Molio bih vas ovdje da se vratimo na ono što jeste naš 
doprinos vladavini prava, naš doprinos da damo snagu jačanju tih institucija, a ne da među njima 
tražimo svoje sopstvene neprijatelje, odnosno neprijatelje države. Nijedan pripadnik u institucijama 
sistema, posebno MUP-a, ali ni ostali nijesu neprijatelji ove države. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:34:42) 
 
 Hvala, poslaniče Numanoviću.  
 Insistirao bih da kolega Milić uzme komentar, ali kolega Vuletić je za novu proceduru. 
Izvolite. 



 
 
 MILORAD VULETIĆ (18.06.20 12:35:01) 
 
 Gospodine predsjedavajući, vrlo kratko.  
 Mi imamo Poslovnik po kojem treba da radimo i kojeg treba da se pridržavamo. U članu 7 
jasno se navodi i kaže kako poslanik u ovom Parlamentu može da se obraća, da ne smije koristiti 
uvredljive riječi i uvredljivu terminologiju. To je lako pogledati. Molim Vas kao predsjedavajućeg, 
ubuduće ko god se od nas, bilo opozicije ili pozicije, koristi takvom retorikom, takvom 
terminologijom da mu oduzmete riječ. Mene ne interesuje hoćete li Vi nekoga kazniti ili nećete, to 
je najmanje bitno, ali definitivno nemojmo dozvoliti da se nivo rasprave u ovom Parlamentu svodi 
na lične i neke druge uvrede, posebno prema licima i ljudima koji nijesu prisutni. Na to nemamo 
pravo svi zajedno. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:36:03) 
 
 Hvala.  
 Proceduralna primjedba na mjestu, cijenim da je u skladu s Poslovnikom.  
 Nastavljamo s daljim radom.  
 Kolega Milić se javio za komentar. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (18.06.20 12:36:16) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, komentarišem diskusiju gospođe Bošnjak. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:36:25) 
 
 Kolega, u principu nismo praktikovali između pozicije i opozicije, ali poslovnički apsolutno 
imate pravo. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (18.06.20 12:36:37) 
 
 Gospođa Bošnjak je bila lider kada sam trebao da se biram za predsjednika Nacionalnog 
savjeta za evropske integracije da ja ne budem tamo izabran. Ne znam treba li što mimo toga. 
Pamtim sve. U odnosu na diskusiju gospođe Bošnjak, razlika je iz oktobra mjeseca 2015. godine 
kada sam rekao, tada nije bio isti ministar unutrašnjih poslova, da postoje kriminalci u policijskim 
uniformama i ovo što je gospođa Bošnjak sada rekla dokazano je na sudu, da su postojali u onim 
džipovima koji su jurili narod one večeri kriminalci. Nikada nisam generalizovao stvari nego sam ih 
zvao pravim imenom kako se što dešava.  
 Juče sam bio tamo zbog digniteta i ovoga doma, ali i onoga što je suština Budve, a to je 
dostojanstvo. Tamo su bili Budvani. Tamo nijedan Budvanin nije napravio nijedan incident. Dobro 
znaju i Ostojić i Baković i Pivljanin kao komandiri šta sam im rekao. Zna i mali Hamzić. Nisam u 
tom trenutku znao da je on bio jedan od onih, ali kada mi je došla slika, kada mi je Danijela poslala 
sliku gaženja, prošao sam pored svakog od njih i rekao sam za ovo ćete odgovarati. Dobro znaju 
kakav su razgovor sa mnom imali. Na toj slici koju je pokazao Zogović postoji veći problem, a to je 
starešina koji stoji pored i ne reaguje. Na to sam sinoć ukazao Aleksandru Zekoviću, zvali su me, 
zahvaljujem mu se ovom prilikom i njemu i članovima Savjeta. Nisam htio da rušim ono što je 
procedura, a pozvali su me slobodno da dođem da iznesem sve što znam o svemu tome. To je 
prva greška. Najveća greška je pitanje Bata Carevića komandiru gdje vam je nalog. Obećao si da 
ćeš ući s nalogom. On kaže - imam ga, ali ga nisam pokazao.  
 Pravilo postupanja policije, drage kolege, u ovim slučajevima je staro 15 godina. Potpisao 



ga je ministar, moj prijatelj Jusuf, još 2006. godine. To je suštinski problem. Jer, početak svega 
toga, onamo niko nikom nije htio da zabrani da uđe u Skupštinu Opštine, ali dovoditi policiju i 
izvlačiti predsjednika Opštine legitimnog i raditi sve ono što se radilo, to je problem ovoga 
parlamenta, to je problem svih u Crnoj Gori. Meni lično je naveća zahvalnost od onih momaka koji 
su stojali tamo. Neću nikad zaboraviti što su oni rekli, ali u policiji glava smrdi od vrha. Ovdje je 
jedan jedini problem, a on se zove Veselin Veljović, onaj koji je dao nalog. Čekao sam ga na onom 
odboru da dođe da objasni ono za litije, čekao sam ga da dođe u Budvu, pošto naređuje preko 
telefona, neka dođe u Budvu pa da se vidimo tamo. Čekam ga da dođe u ovaj Parlament jer ovdje 
niko sprovoditi teror ni nad kim neće dok je Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:40:11) 
 
 Hvala, poslaniče Miliću.  
 Moram konstatovati da ne vidim nikakvo oponiranje diskusiji koleginice Bošnjak.  
 Proceduralno bi koleginica Bošnjak i imala pravo da vam odgovori, ali ne znam šta će ona 
govoriti i odgovoriti na vašu diskusiju.  
 Dozvolite, koleginice Bošnjak, da s kolegom Milićem još dvije, tri rečenice razmijenim.  
 Sigurno vi znate kao pozicionari i opozicionari u vašem političkom iskustvu da pozicija želi 
da prikaže sistem da je dobar dok opozicija da je loš. U tom kontekstu shvatam nazivanje pozicije 
da imaju kriminalnih elemenata. Inače, nikako mi ne možemo kao poslanici slati poruke da tu ima 
kriminalaca i ima kriminala. Mislim da je to dugoročno za institucije neodrživo i naš pristup i poruku 
koju šaljemo građanima. Jer, najgore je kada građani nemaju povjerenja u državu i institucije.    
To se ne dešava kod nas, to se u cijelom svijetu dešava i nismo mi različiti, ali moramo reći da 
pomaci u našoj policiji ka profesionalnosti su evidentni, vidljivi i ja kao predstavnik nacionalnih 
manjina to mogu uvidjeti. Uvijek ima prestupa, uvijek ima loših događaja. Nadam se da Komisija 
za kontrolu policije koja je utvrdila neke stvari ili zaključila pokazuje da institucije rade svoj posao. 
Zahvat u Budvi nije bio zahvat koji je bio u Americi. Nije bio ni sličan. Mogu kao odgovoran čovjek 
to da govorim.  
 Kolega Kneževiću, nemojte miješati te stvari, nema nikakve veze, to su policajci. Neka 
institucije rade, mi ne možemo ovdje zaključivati. To je moj stav, ne zaključujem. Moje 
zaključivanje neće nešto promijeniti ni u Budvi, ni u institucijama.  
 Kolega Miliću, šta ste željeli? Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (18.06.20 12:42:41) 
 
 Izvinjavam se gospođi Bošnjak, probaću u minut.  
 Vi komentarišete, gospodine potpredsjedniče, ono o čemu sam govorio, a ja kažem da su 
moje stavove potvrdile nadležne sudske instance koje su konstatovale da je u policiji bilo 
kriminalaca. Kažem da ne možemo generalizovati policiju, ali kažem, ako hoćemo da tražimo gdje 
je problem u policiji, problem se zove personalno Veselin Veljović. Te mladiće niko nije naučio tim 
zahvatima nego oni koji su im instruktori. Ovome u Americi, gospodine Nimanbegu, njemu se 
predviđa, po zadnjim informacijama, po nešto od tih jezika mogu da nađem na Google - translate, 
smrtna kazna. Znači, njemu se predviđa smrtna kazna. Upravo govorim zbog toga.  
 Gospodine Nimanbegu, u saopštenju Savjeta za građansku kontrolu policije ne pominje se 
ni ime ni prezime nego se pominju inicijali. Možda od svih vas ođe koji stojite jedini sam znao ko je 
iza tih inicijala jer nije se moglo pročitati ime i prezime tih policajaca, pa sam išao od jednog do 
drugog da ih pitam, da ne bih pravio problem kako se ko od njih zove, pa mi je svaki rekao. Što se 
tiče postupanja prema meni lično, nikakvih problema nije bilo. Jedan jeste komandir rekao da će 
kada završi smjenu skinuti uniformu, pa će me potražiti. Zamolio sam ga da ne mora da čeka jer 
sam ja čovjek u godinama nego ako može odmah da skine uniformu, ali to je prilog, evo ponoviću 
još jednom. Komandir je rekao da će da skine uniformu, pa će da me potraži po Budvi. Rekao sam 
mu da nema potrebe da me traži. Posle 20 minuta taj komandir je došao da mi se izvinjava. Takva 
je situacija bila kakva je bila. Ne generalizujem krivicu nego je personalizujem direktno na 



Veselina Veljovića. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:45:05) 
 
 Hvala, poslaniče Miliću.  
 Da bih drugim kolegama pojasnio, Vi ste koristili to što sam komentarisao Vaše izlaganje i 
zato sam Vam dao dodatni minut da bismo razjasnili, da ne bismo dizali tenzije jer u razgovoru 
možemo, nadam se, spustiti tenzije i pored ovakvih.  
 Imamo dvije procedure i treću proceduru sada najavljenu.  
 Prvo je kolega Boris Mugoša. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (18.06.20 12:45:33) 
 
 Potpredsjedniče, Vama se obraćam. Član 98 Poslovnika - poslanik ili drugi učesnik u 
pretresu može govoriti samo o predlogu koji je na dnevnom redu i u vremenu propisanom za 
izlaganje. Ne morate da mi dobacujete, molim Vas, nijesam se vama obraćao, ja nikome ne 
dobacujem dok govori. Ako se govornik udalji od dnevnog reda i ne pridržava se vremena 
propisanog za izlaganje, predsjednik će ga na to upozoriti.  
 Još jednom Vas molim, na dnevnom redu je Predlog za izbor VDT-a. Toliko se čekalo da 
bude ta tačka na dnevnom redu i tražile su je kolege iz opozicije. Sada je ta tačka na dnevnom 
redu, a 95% rasprava se ne tiču toga. Molim Vas da, u skladu s Poslovnikom, samo sugerišete 
kolegama da to nije u redu jer nemamo poštovanje prema onome što mi radimo, a to je da smo, 
ako imamo tačku dnevnog reda, prema građanima u obavezi da pričamo o njoj.  
 Još jedna molba. Moramo da shvatimo da sve što govorimo u ovoj Skupštini neko sluša, da 
naša retorika utiče na ljude. Mi našom retorikom pomamljujemo ljude. Ljudi dolje reže jedni na 
druge. Nemojte mi dobacivati više. Ne obraćavam se Vama. Shvatate li da Vas ne vidim, Vi niste u 
mom vidokrugu. Pomamljujemo ljude. Oni dolje reže zbog naše retorike jedni na druge.  
 Kolega Vučuroviću, tu riječ koju ste upotrijebili, pustite me da završim...(Prekid) 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:47:26) 
 
 Kolega Vučuroviću, molim za pažnju i da ne prekidate poslanika.  
 Poslaniče Mugoša, obraćajte se meni, tražili ste proceduru.  
 Kolega Vučuroviću, pažljivo saslušajte do kraja sve poslanike u ovom domu, svi imaju 
pravo isto kao i Vi i nemojte dobacivati nikome. Molim Vas, obraćajte se meni. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (18.06.20 12:47:57) 
 
 Upaljena je ta kamera, gledam u kameru i obraćam se građanima.  
 Molim još jednom poslanike, naša je krivica zbog toga kako se ljudi odnose jedni prema 
drugima u gradovima o kojima pričamo. Naša je krivica jer mi ovdje pričamo za platu od 1.500 do 
2.000 eura, svaki od nas dobija platu od 1.500 do 2.000 eura. To bi dodatno trebalo da nas 
obavezuje da odavde širimo druge poruke.  
 Što se tiče dobacivanja, mene ona u životu ne interesuju, ali ću vas podsjetiti na još jednu 
jer često govorim izreke pametnih ljudi, vjerovatno pametnijih od nas: "Glupost i zloba su 
neograničeno oružje ograničenih ljudi". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:48:40) 
 
 Poslaniče Mugoša, Vašu proceduralnu reakciju shvatio sam i kao doprinos tome da javni 



dijalog u Crnoj Gori upodobimo i momentu i našoj tradiciji i našoj kulturi. Ako to nije tako to je do 
poslanika koji imaju slobodan izbor šta će govoriti.  
 Druga procedura, kolega Radule Novović, da čujem. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (18.06.20 12:49:13) 
 
 Potpredsjedniče, samo sam htio da kažem u vezi s izlaganjem kolege Milića, on je uporno, 
govoreći da ne generalizuje, ali je uporno na jedan, rekao bih, neprimjeren način govorio o 
pripadnicima Uprave policije Crne Gore optužujući ih za kojekakve nečasne radnje.  
 Uporno ponavljam, i s tim se slaže većina građana Crne Gore, da ti ljudi sjajno rade svoj 
posao u veoma teškim okolnostima, pritisnuti raznoraznim okolnostima, a najčešće vrlo 
tendencioznim i vrlo zlonamjernim, kako bih rekao, tumačenjima njihovog rada. Vi vidite da oni 
rade svoj posao, neko stoji s mobilnim telefonom iza njega i snima ga i pokušava na raznorazne 
načine to da plasira kroz društvene mreže, a sve s ciljem da i te ljude i državu na što veći način 
ocrni.  
 Vrlo se eksplicitno kolega izrazio kada je u pitanju Veselin Veljović. Veselin Veljović dolazi 
na sve odbore kada se pozove, koliko znam, ali samo ovo da kažem. Veselin Veljović je, po mom 
mišljenju, poznajem toga čovjeka, jedan od kamena temeljaca Crne Gore. Bio je to i 1997. godine 
kada su i neki ljudi odavde jurišali na zgradu Vlade, bio je to i onda kada su neki ljudi odavde 
govorili idemo na Tuzi, a takav je i sada. Crna Gora je ponosna što za direktora Policije ima takvog 
čovjeka, prvo kažem čovjeka, a onda i profesionalca kakav je Veselin Veljović. Olako dajemo 
etikete ljudima. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:50:53) 
 
 Hvala, poslaniče Novoviću.  
 Vašu proceduralnu reakciju shvatam, takođe, da utičemo na koji način ćemo vršiti dijalog u 
ovom domu, s tim da ja preuzimam dio odgovornosti jer sam imao s kolegom Milićem diskusiju i 
komentar njegovog izlaganja, tako da nema više potrebe da elaboriramo stvar, s kolegom Milićem 
dodatno elaboriramo ko je i na kojim stanovištima.  
 Imamo još jednu proceduralnu reakciju. Prednost preoceduralna reakcija po redosljedu 
prijava, kolega Vučurović. 
 Proceduralno izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (18.06.20 12:51:43) 
 
 Više puta ponavljanja a u 30 sekundi, da budemo precizni, za one koji čuju a ne razumiju i 
za one koji slušaju a ne shvataju, kažem, moju tezu o kriminalcima u policijskim uniformama iz 
2015. godine potvrdio je sud ove države, personalizovano i jedno i drugo. Nikada nijesam 
generalizovao stvari, ali mene u odnosu na policiju i na sve ostale ne treba ni da brani ni da 
optužuje niko. Ja, za razliku od mnogih po čitavoj Crnoj Gori mogu da šetam, šetao sam i kao 
predsjednik i sad, da me niko ne prati, a ta savjest je najveća sigurnost svakome čovjeku. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:52:35) 
 
            Nije bilo potrebe za proceduralnom reakcijom, nismo više u tom odnosu. 
 Kolega Vučuroviću, Vi tražite takođe proceduru, da čujem. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 12:52:53) 



 
 Ja se Vama obraćam za razliku od ovih prethodnih koji su prekršili očigledno Poslovnik. 
 Vi ste se bavili time da li je policija u Budvi reagovala kako treba ili nije. Čuo sam Vas jasno, 
potpuno i zato sam se javio da reagujem, a ovdje ova slika koju je i gospodin Zogović pokazao 
gdje izvjesni Alen Hamzić staje koljenom na vrat inače mom prijatelju Mladenu Mikijelju, Srbinu iz 
Grblja, i to za Vas apsolutno nije policijska brutalnost, a vjerovatno nije ni ono što se desilo u 
"Orlovom letu" je li tako, gospodine Nimanbegu, ni to vjerovatno za Vas nije bila policijska 
brutalnost, a ovo je dozvoljeno, kada se jednom Srbinu iz Nove srpske demokratije iz 
Demokratskog fronta, kada neki Alen Hamzić kad mu staje koljenom za vrat to je dozvoljeno, to za 
Vas nije policijska brutalnost. Evo recite, o tome ste pričali prije. Evo izvolite. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:53:58) 
 
 Kolega Vučuroviću,  
 Vjerovatno da ja kad predsjedavam mogu prekršiti proceduru, ali u ovom slučaju nijesam. 
Ja nijesam ocjenjivao kakva je bila policijska akcija u Budvi, nego samo sam po mom slobodnom 
viđenju rekao da ono što je bilo u Americi nije bilo isto kao sa ovim. Tu ja prestajem i potvrđujem 
da je Komisija za civilni nadzor policije dala izreku o tome i o drugim djelima, da je to možda 
prekršaj procedura i to nije moj dio posla i to je dovoljno i za nas i za javnost. Što mi moramo kao 
poslanici, ja želim pomenuti ime, za mene je potpuno nebitno da li je to Alen Hamzić ili je Goran 
Đoković, to je policajac, bilo ko da je. Imenom i prezimenom to je policajac države Crne Gore gdje 
mi želimo svi da imamo ista prava. Ta osoba Mikijelj, koju ja ne znam, kome želim sve najbolje u 
životu se našla u jednom momentu da on misli da brani svoja prava, druga strana tvrdi drugačije, 
policija je tu da spriječi sukobe. Možda je to pretjeran način, ja cijenim da su spriječeni sukobi od 
strane policije između dva politička tabora i odbornika i na tome ova Skupština treba da  zasniva 
stavove, a ne na tome da se to radi nekome zato što je Srbin ili da neko radi zato što je po  
vjeroispovjesti musliman. Ne znam kako će se ovo na kraju sve završiti, svima nama odgovara 
primjena prava, vladavina prava. Nikome ne odgovara ništa drugo i to budite svjesni.  
 Nastavljamo dalje, samo da vidim ko je u proceduri, Vi biste viteški mogli da, koristiću ono 
što je kolega Radunović juče rekao, odustati od odgovora na komentar na nešto što nije bio 
komentar. Vi znate samo da je dobacivanje lopte da bi Vi sad dali neki zgoditak, ali izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (18.06.20 12:56:11) 
 
 ... otvoreno ono što se misli, prave stvari nazivati pravim imenom. To je viteški. 
 Prvo da pojasnim kada govorimo o policiji, ne mislim na one pozornike na ulici i 
saobraćajne policajce, nego kada govorim o njima govorim o onom interventnom vodu i onim 
kriminalcima što su i ovdje došli nas da hapse i nijesu htjeli ni da nam pokažu nalog za hapšenje i 
što je najgore što niko od njih nema ime i prezime nego su anonimni pod punom onom opremom. 
Od čega se kriju? Pa kriju se zato što rade, što koriste silu prekomjernu silu i znaju da ne rade po 
zakonu, inače se ne bi skrivali nego bi časno svoje ime i prezime nosili. E to su kriminalci, to nijesu 
pravi policajci, to su kriminalci. Ja sam ih pitala ovdje u klubu, ajde dajte mi nalog šta sam uradila 
da me vi hapsite oni ćute, a dužni su, još bez skidanja imuniteta, ja treba da ih štedim, da ne 
kažem ko su i oni dolje isto što smo vidjeli šta su radili, pa da im se ne kaže ko su. Treba da im se 
kaže ko su i treba svi da se stide. Ne kažem ja, država treba da ima snagu, ali ne ovu selektivnu 
koju primjenjuje, ovo je branjenje partije, branjenje šefa partijskog, ono nije da se brani sistem i da 
se čuvaju institucije, nije to bilo u pitanju. Kažete, nijesam pominjala Lidiju Vukčević, ne znam 
zašto bih je pominjala. Žena je ucijenjena, dobila je stan i vidjela sam je kako radi u ovom 
montiranom procesu koji vodi protiv funkcionera Pokreta za promjene. Ona je djecu, maloljetna 
lica saslušavala i kao inkvizitor pokušala je da ih ubjeđuje u nešto, slušala sam je na sudu kako se 
ponaša. Nju da izaberemo? Hoćemo, evo baš je zaslužila da je izaberemo.  
 Znate što, ja ću uvijek, stojim iza svake svoje riječi i uvijek ću stvari nazivati pravim imenom 
ma koliko boljelo to nekog ili ne. Ja neću izigravati ovdje u rukavicama ove građaniste koji se 



zaboga ježe od svega. Ne. Moram nešto da vam još kažem, jaram ove vlasti moji Pivljani nikad 
nisu dozvolili, a ja sam Pivljanka dupla i po ocu i po majci i rođena tamo, i ponosna na Pivljane koji 
nikad nisu dozvolili da im DPS vlada i nećete me ućutkati i budite sigurni da ću uvijek pričati ovako 
otvoreno, opoziciono prema svima. Kao što sam branila vas kad je bio, ne mislim Vas lično, kad je 
bio "orlov let", kad je bilo ono protiv Bošnjaka branila sam Bošnjake i braniću sad i ove moje 
kolege Srbe i Crnogorce koji opoziciono misle pa su u istom košu sa svima ovima koje ova vlast 
ugnjetava i uvijek ću nazivati stvari pravim imenom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 12:59:17) 
 
 Hvala, koleginice Bošnjak.  
 Izvolite, kolega Novoviću. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (18.06.20 13:00:10) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 
 Ja ću iskoristiti priliku da kažem par riječi građanima Budve. Potpredsjedniče, molim Vas, 
vratite mi vrijeme. Ustvari ne morate. 
 Ja ću iskoristiti priliku da nešto poručim građanima Budve, crnogorske mediteranske 
Budve. Ovo što se dešava ovih dana jeste pokušaj derogiranja institucija, pokušaj uvođenja terora 
manjine nad većinom. Ovo je igranje sa državom. Pozivi koje čujemo od kolega pa i iz ove sale, 
jesu pozivi na rušenje državnih institucija, pozivi na nepoštovanje zakona i pravila. Cilj ovoga je 
jasan, nasilno preuzimanje vlasti. Kad krećemo u to, hajde da budemo do kraja otvoreni i pošteni i 
da kažemo šta je epilog toga, šta može biti epilog toga; ugrožavanje mira i stabilnosti, 
ekonomskog razvoja i u krajnjem ugrožavanje zdravlja i života ljudi, nas samih i naših porodica. 
Većina građana Crne Gore očekuje od državnih institucija da ne dozvole bilo čije i bilo kakve 
udare na temelje dražvnosti Crne Gore. To govorim na kraju krajeva i u ime parlamentarne većine 
koja personifikuje većinu građana Crne Gore. Podsjetiću na najsvežijim izborima koji su održani u 
ovoj zemlji, za predsjednika Đukanovića glasalo je 183 hiljade građana. Demokratska partija 
socijalista, kao dominantna politička snaga u ovoj državi, ima 63 hiljade aktivnih članova. Dakle, 
sve nam to daje za pravo više nego dovoljno da damo adekvatnu poruku svima onima koji 
pokušavaju ugroziti našu državu.  
 Želim da se osvrnem kratko i na dosadašnji rad Tužilaštva i da podsjetim na neke rezultate 
koji se obično prećutkuju, ali ko ne može objektivno da sagleda i da pozdravi ono što zaslužuje 
pohvalu taj nema pravo ni da kritikuje, a treba pomenuti da su crnogorski sudovi u prošloj godini 
donijeli odluke protiv 3.715 lica od čega je protiv 93% njih donijete osuđujuće presude. Tužilaštvo, 
naravno, funkcioniše u okvirima dokaza i zakona. Ono ne može da ispunjava ničiji spisak želja, niti 
da postupa po direktivama tabloida, što se od njih ponekad traži. Treba i ovaj put podsjetiti da je 
za izbor Vrhovnog državnog tužioca potrebna 2/3, odnosno 3/5 većina u Parlamentu. Dakle, 
odgovornost nije samo na vlasti već i na opoziciji. Nadam se, ali bojim se da nijesam u pravu, da 
nećemo opet imati situaciju kao prilikom biranja ombudsmana. Tada smo, podsjećam na sve, svi 
se složili da je predloženi kandidat odličan izbor, ali i pored toga pojedini opozicionari nijesu htjeli 
da glasaju za njega samo zato što ga je predložio Milo Đukanović. Ovakvo ponašanje nas nikuda 
ne vodi. Takođe, nadam se da neće opet doći do političkih ucjena koje nas, tako da se izrazim, 
brukaju pred svijetom, kao kad je nedavno dio opozicije uslovio izborno zakonodavstvo 
povlačenjem Zakona o vjeroispovijesti ili kada su reformu pravosuđa uslovljavali jezikom i 
trobojkom i ako su iz i evropski parlamentarci molili da to ne rade. Na kraju vjerujem da nijesmo 
izgubili elementarno poštovanje prema onima koji rade za dobro svih nas i ako je nažalost bilo i 
drugačijih primjera kad su figure u obliku naših tužilaca ritualno spaljivane na ulici. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:04:09) 
 



 Hvala, poslaniče Novović. 
 Da bi se pripremili poslanici po redosljedu, sljedeći je Srđan Milić, neka se pripremi kolega 
Predrag Sekulić, pa kolega Jovan Vučurović, Miloš Nikolić i po redosljedu, s tim da kolega 
Popoviću Vi ste govorili. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (18.06.20 13:04:38) 
 
 Prvo da se zahvalim kolegi Andriji Popoviću na izuzetno korektnim riječima, koje na kraju 
krajeva nije iznenađenje, jer ja od njega znam da mogu dobiti samo korektne riječi, vezano za ovo 
što je bilo za Budvu. 
 Gospodine Rutoviću, dobar dan, ovako zvanično. Malo prije smo popričali, razmišljao sam 
da li ćemo imati vremena da Vam prenesem one zahtjeve koji su već upućeni Tužilaštvu sa moje 
strane. Ti zahtjevi su vezani za predmete ... broj 99/15, broj 361/15, broj 130/15, 10/16, 39/10, 
80/17, 18/17. Dostaviću Vam ja, ne morate zapisivati, jer nisam siguran da možete sada i pozicija i 
ovlašćenja sa kojima raspolažete mi odgovarati na ova pitanja, ali možemo da govorimo o 
Tužilaštvu i načinu rada u Tužilaštvu. Vidi se kroz brojeve kroz koje govorim da su to 2015., 2016., 
2017. godina, a tiče se člana 419 Zakona o svojinsko pravnim odnosima, odnosno o odluke ovog 
Parlamenta da ne dozvolimo da se na volšeban način pravo korišćenja pretvara u pravo svojine 
kod privatizacije. Kao što znate, nakon toga smo mi kao poslanici donijeli odluku ovdje da krivična 
djela iz procesa privatizacije ne zastarijevaju i jedno i drugo je povezano s obzirom da se radi o 
vremenskom periodu od pet i više godina. Ja bih zaista molio da mi se odgovori kada budete bili u 
mogućnosti, na koji način imamo danas i koja je situacija vezana za .... predmeta već presuđeno, 
pa bih volio da vidim šta je i kolika je imovinska korist povraćena što se tiče države Crne Gore. 
Drugo pitanje je bilo vezano za firmu Kapital estejt, takođe postoji u vašoj arhivi i to se istražuje od 
2015. godine, Kapital estejt je povezana sa ljudima u vrhu izvršne administracije u Crnoj Gori i 
volio bih da znam šta je tužilaštvo oko toga napravilo. Treće pitanje što se mene tiče je vezano za 
način kako bi ste mogli da mi objasnite da imamo čuvenu aferu u Budvi, imamo organizovanu  
kriminalnu grupu u Budvi, imamo da se desilo da imamo sporazum o prihvatanju krivice, imamo 
lica koje je potpisalo sporazum o prihvatanju krivice gdje se konstatuje da je plac na najljepšoj 
lokaciji u Budvi na proslavu Crvene glavice nastao kriminalnim radnjama, a da to lice danas taj 
plac prodaje šest miliona evra. Kako je moguće da država Crna Gora koja ima sporazum o 
prihvatanju krivice nije predmet krivičnog djela koji je nastao iz toga, dobit koja je nastala iz toga, 
nije prenijela na sebe, nego lice koje je prihvatilo krivicu i platilo kaznu od nekoliko stotina hiljada 
evra sada plac koji su zamijenili za opštinsku zemlju prodaju za šest miliona evra.  
 Četvrta stvar koju sam htio da Vas pitam je vezano za nešto što smatram da je zaista 
trebalo da bude predmet Tužilaštva, činjenica da je jedan takav portal koji je objavio panamski 
papir, a panamskim papirima se bavilo i tužilaštvo naše u Crnoj Gori, odnosno dokumenti ... papiri, 
2015. godine za ličnost godine u organizovanom kriminalu i korupciji proglasilo tadašnjeg 
predsjednika Vlade, a sadašnjeg predsjednika države. Da li Tužilaštvo samo po osnovu te 
informacije trebalo da pokrene istraživanja da se vidi da li je to što je tada konstatovano u tim 
papirima, te organizacije, istinito ili nije istinito. Ponavljam, 2015. godina je inače godina kada je 
došlo do procesuiranja u Tužilaštvu svega onoga što je vezano za organizovanu kriminalnu grupu 
u Budvu.  
 Konačno, još jedno pitanje sam postavio Tužilaštvu, čisto da bi smo znali gdje se ko u 
ovom Parlamentu nalazi. Mi danas trebamo kao poslanici, danas, sjutra nije važno kada, da 
odlučujemo o tome da li ćemo da glasamo za Tužilački sajvet. Znajući da nismo svi isti i da 
postoje kod parlamentarne većine kolege poslanici za koje su otvoreni fajlovi u tužilaštvu i 
pokrenuti procesi i vi ste meni iz Tužilaštva na 2017. godinu tačno odgovorili koliko ih ima u 
rukovodstvu Parlamenta, koliko u Klubu poslanika DPS-a, ko su ti ljudi i sve to ostalo. Moje 
sljedeće pitanje je, da li su ti prvi procesi koji su započeti, to je bio izviđaj, u koji su stadijum i da li 
je iz ovoga odgovora koje je bio te godine do današnjeg dana se pojavio još neko iz 
Parlamentarne većine koji je zaslužio pažnju Vrhovnog državnog tužioca. Jer, ja, iskreno Vam 
govorim gospodine Rutoviću, ne razumijem da li će ti ljudi koji su u saznanju i već su dali iskaze 
kod Tužilaštva na navode zbog čega ih Tužilaštvo tereti ili neke krivične prijave koje su pokrenute 



protiv njih, da li oni mogu slobodnom voljom da odlučuju u odnosu na predlog Tužilačkog savjeta, 
a da već znaju da su predmet istrage u Tužilaštvu. Hvala Vam velika. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:10:21) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Milić. 
 Izvolite, poslaniče Sekulić, Vaša je riječ, neka se pripremi poslanik Vučurović. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (18.06.20 13:10:31) 
 
 Hvala Vam, gospodine potpredsjedniče. 
 Uvaženi gospodine Rutoviću, koleginice i kolege, 
 Kada smo od 2013. godine usvajali amandmane na Ustav države Crne Gore Demokratska 
partija socijalista je izrazila ozbiljnu rezervu i to iz dva razloga. To posebno amandman 6. Prvo 
ozbiljna rezerva se odnosila na izbor vrhovnog državnog tužioca u Parlamentu. Naime, Državno 
Tužilaštvo je parekselans kao organ izvršne vlasti. Znači, u svim evropskim demokratijama to je 
organ izvršne vlasti koji najčešće imenuje predsjednik Vlade, a u nekim slučajevima i ministar 
pravde. Znači, izmještanje izbora Vrhovnog državnog tužioca u Parlament je bila loša ideja i to se 
pokazalo kao loša ideja, ali sa druge strane manje stranke koje su to predlagale i koje su to negdje 
gurale prema ovom rješenju su znale da na taj način, i to je drugo pitanje, znali su da na taj način 
povećavaju svoj ucjenjivački politički kapacitet, to bez ikakve dileme i zadrške govora. Naravno, 
kažem druga stvar je što je veoma teško doći do većine koja garantuje izbor vrhovnog državnog 
tužioca. Znači, mi smo na jedva neke načine uspjeli da Ivicu Stankovića koji je odmah moram da 
kažem profesionalno odradio svoj dio posla i odgovorio tom zadatku uspjeli da namaknemo 
tropetinsku većinu za njegov izbor.  
 Naravno, da ne ostajem nedorečen, lični i profesionali dignitet gospođe Lidije Vukčević nam 
garantuje i to vjerujem zna većina poslanika u ovom Parlamentu da bi ona bila dobro rješenje, ali 
političke kalkulacije su drugačije i zbog toga očito neće doći do njenog izbora. Naravno, to ne 
treba da obeshrabri gospođu Vukčević niti sve one koji su i ranije htjeli da apliciraju na visoka 
mjesta kada govorimo o pravosuđu i tužilaštvu. Dozvolite samo nekoliko rečenica da sve ono što 
se ovdje čulo tokom rasprave u Parlamentu. Demokratski principi, vladavina prava je nešto što ili 
nemamo ili imamo. Ako se držimo demokratskih principa onda treba da znamo da oni važe u svim 
vremenima na svim prostorima. Samo nekoliko brojki kada govorimo o demokratskim principima. 
Demokratska partija socijalista u Budvi ima tri puta više odbornika od Demokratskog fronta. 
Imamo skoro duplo više odbornika od kolega Demokrata. Vlast u Budvi tokom prethodne četiri 
godine se održavala na veoma čudan način, u najmanju ruku čudan način sa rotacijama 
funkcionera. Čuli smo tokom prethodne četiri godine mnogo grubih riječi od strane Demokratskog 
fronta na račun Demokrata i Demokrata na račun Demokratskog fronta. Mislim da bi bilo dobro 
možda da se prisjetimo nekih od tih grubih riječi. Zbog digniteta ovoga doma neću čitati, ali 
dozvolite naravno zaista podržavam ili smatram da su istinu rekli jedni o drugima, jer se veoma 
dobro poznaju u koaliciju su. Dozvolite kada govorimo o izbornim voljama i prekrajanju izborne 
volje, da li mislite da glasači Crnogorske partije u Budvi su glasali da bi Crnogorska ušla u koaliciji 
sa onima sve što je crnogorsko od crnogorske države do crnogorske nacije. Hajde da budem 
otvoren. Da li mislite da to nije prekrajanje izborne volje građana. Da li mislite da je to pošten način 
vođenja politike. Imali smo lijep primjer u Ulcinju kako se ponaša recimo Demokratska partija 
socijalista kada dođe do nesuglasica u nekoj partiji pa se ta partija pocijepa i naravno napravi se 
neka druga čija je većina. Mi smo to u drugačiju većinu uveli u vlast. Nemojmo da zaboravimo da 
je ono što se juče dešavalo poslije onoga što se dešavalo prije 10 ili 15 dana, nemojte da 
zaboravimo sve ono što se dešavalo u šatoru i oko šatora u Budvi. Čini mi se da tu negdje 
moramo da se vratimo da bi vidjeli izvor problema i kad smo već kod izvora problema, jer se ovdje 
govori o tome šta se sve dešavalo 27. decembra to su pominjali naše kolege iz opozicije. Samo da 
pitam čisto retoričko pitanje da li onaj blagoslov koji je dao patrijarh Irinej srpski da se učini sve što 
se može, da se oburda sve što se može po Crnoj Gori. Da li taj blagoslov još uvijek važi i za 



dešavanja u Budvi, samo da se prisjetimo toga.  
 Parlamentarci iz Crne Gore su išli po blagoslov patrijarha Irineja. Pri tom se nikada ne 
pitajući da li bi taj patrijarh dao takav blagoslov nekoj opozicionoj partiji iz Srbije. Zamislite neka 
opoziciona partija iz Srbije dođe po blagoslov kod patrijarha Irineja da ruši vlast u Srbiji. Zašto se 
nisu pitali zašto baš se njima daje blagoslov da se ruši što se može rušiti po Crnoj Gori. Naravno 
ostaje dilema, a tu ću dilemu ostaviti za neki drugi put. Šta je bilo sa onim suzavcem i na koji način 
se došlo do njega. Ne bih išao toliko daleko da kalkulišem na koji način, ali kažem još jedanput 
bilo bi dobro da se prisjetimo svega onoga što smo uradili iz svega onoga što smo govorili i 
dozvolite samo par napomena za ovu zaista neprimijenjenu retoriku ovih dana u crnogorskom 
Parlamentu, čini mi se čim se približavaju izbori da postoje tijesno na opozicionoj sceni, a to 
tijesno znači da svaki poslanik iz opozicije pokušava da se još jednom dokaže, a pošto ne može 
argumentima dokazuje se nešto jačom ili neprimjerenom retorikom, kako bi negdje obezbijedio 
svoje mjesto u nekom novom sazivu u Parlamentu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:16:25) 
 
 Izvolite, poslaniče Radonjić. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (18.06.20 13:16:30) 
 
 ... da taj kraće vjerovatno bih imao pravo na komentar, ja sam vjernik i smatram da je ovo 
nedopustivo da se ovako govori. Nije patrijarh nikakav blagoslov dao da se oburda nego svaki 
javni nastup koristi da kaže da budemo ljudi kao i prethodni patrijarh. Ja mislim da je nedopustivo 
da se iz Skupštine šalju poruke koje izazivaju mržnju, koje izazivaju snažne emocije, revolt i koje 
mogu da dovedu do vrlo opasnih stvari. Mi živimo u jednom vremenu velikih političkih napetosti, 
podjela unutar porodica, nemojmo da šaljemo poruke naročito nikakve ovakve, a naročito ne da su 
one potpuno neistinite. Patrijarh nije pozvao da se oburdava, niti on koristi taj rečnik, niti je to ikad 
uradio, niti će koliko ja znam i niti bi to nikome palo na pamet iz naše crkve.  
 Dakle, pozivanje je uvijek na mir, na ljubav, na slogu, na dijalog. Prema tome, molim Vas 
da reagujete, ja sam primijetio da Vi niste čuli, ali molim Vas da se reaguje i da se suzbiju takve 
vrlo opasne poruke. Zahvaljujem.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:17:33) 
 
 Hvala, kolega Radonjić, ali zbilja nažalost ne stižem ni da pratim niti medije da bih znao 
kako da reagujem na takve izjave, jer imamo toliko poplavu informacija da zbilja čovjek mora 
filtrirati. Vaša proceduralna reakcija je bila komentar kolegu Sekulići, pa da mu dozvolimo minut da 
pojasni. Ne, ja ne kršim nego ste Vi iskoristili, da, kolega Radonjić, ako ne griješim Vi ste u ovoj 
Skupštini u drugom mandatu. Tako da ja cijenim da ako griješim u dužini mandata, evo već četvrta 
godina znate dobro Poslovnik isto kao ja. Vi ste tražili proceduralnu reakciju i nije bilo mjesta za 
proceduralnu reakciju. Tako da ću dati, ne repliku, kao komentar ste rekli, da je malo više vremena 
tražili ste komentar. 
 Kolega Sekulić će siguran sam 30-ak sekundi iskoristiti, ne znam da li mu treba više. 
Izvolite. Proceduralna reakcija i meni se obraćajte ne kolegi Radonjiću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (18.06.20 13:18:39) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Dozvolite samo da objasnim. Nemam ja problem sa patrijarhom Irinejem, ali očito da 
patrijarh Irinej ima problem sa onima kojima je dao blagoslov. Ljudi koji su došli ovdje u ovom 
Parlamentu su jasno saopštili da su dobili blagoslov, da urade sve što je u njihovoj moći, da se 



Zakon o slobodi vjeroispovijesti ne usvoji i naravno pokušali su sve što je u njihovoj moći od 
rušenja kompjutera po Skupštini do bacanja suzavca. Ne, ne, dozvolite, zaista ne znam šta je bilo, 
izvinjavam se, ne znam šta je bilo, ali u svakom slučaju pokušali su da učine sve što mogu i 
naravno ja se izvinjavam oburdati je crnogorski izraz, patrijarh Irinej ga ne koristi zato što, između 
ostalog, ne priznaje ni Crnu Goru ni crnogorsku naciju. Treba i to reći. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:19:55) 
 
 Dobro, hvala. 
 Komentara nema, jer ovo je proceduralna reakcija. Imamo na diskusije komentar kolega 
Kneževiću, Vi znate Poslovnik bolje nego ja siguran sam, jer vladate jezicima, ali samo sačekajte. 
Ovo je odgovor, u stvari nije ni odgovor, nego procedura na proceduru kolega Radonjića, tako da 
proceduru da, ništa više. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.06.20 13:20:21) 
 
 Kad Vam objasnim shvatićete da imam pravo.  
 Kolega Sekulić je imao diskusiju, ja sam se javio za komentar na njegovu diskusiju kad su 
se završile proceduralne reakcije kolege Sekulića i kolege Radonjića. Evo da znam albanski kao 
što Vi znate sprski možda biste me pustili.  
 Kolega Sekuliću, ispade  Vi bolje znate šta je bilo kod patrijarha nego mi koji smo bili kod 
njega. Ja negdje imam razumijevanja za Vas, jer Vi ste kao i ostali poslanici pravoslavne 
vjeroispovijesti izopšteni iz pravoslavlja i možda bi bilo bolje da ste iskoristili protekciju kod mene i 
kod kolege Mandića da Vas opet vratimo u zagrljaj majke crkve, jer ne mogu da vjerujem da od 
27. decembra nastavljate sa jednim istim antipravoslavnim narativom, vrijeđajući najveće crkvene 
velikodostojnike u pravoslavlju, u Srpskoj pravoslavnoj crkvi čak i hapseći vladiku Joanikija i 
sedmoricu sveštenika sa mitropolitom i sa vjerujućim narodom koristeći termine koji su neprikladni 
i naravno poput pisca stvarate neku fikciju da mi imamo probleme sa našim patrijarhom, njegovom 
svetošću Irinejom, što nije tačno. Nas nije zvao patrijarh Irinej u Beograd, nego smo mi zatražili 
sastanak kod njega, dobili smo blagoslov da svuda i na svakom mjestu branimo naše svetinje. 
Uostalom taj blagoslov je samo nastavak Trojčidanskog sabora od 15. juna 2019. godine kada 
smo se kroz usta vladike Joanikija zakleli da ćemo životima braniti naše hramove, manastire 
crkve, svetinje, seoska groblja i sve ono što su nam preci ostavili u amanet. Mislim da nije 
korektno i nije pošteno da iz pozicije poslanika koji ima veliko iskustvo i koji bi trebalo možda da se 
bavi radom Tužilaštva i zloupotrebom Tužilaštva u više sfera posebno u obračunu sa Mitropolijom 
crnogorsko primorskom i Srpskom pravoslavnom crkvom iskrivljujete ono što se desilo 25. 
decembra u Beogradu i iskrivljujete i interpretirate na vaš DPS-ovski način ono što smo mi 
razgovarali sa njegovom svetošću patrijarhom Irinejem i ja Vam sad prijateljski kažem, nije kasno, 
napišite ćirilicom, zatražite oprost, ja ću čim mi skinu nanogicu pravac u patrijaršiju i Vi budite prvi 
koga ćemo da vratimo u pravoslavlje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:23:30) 
 
 Hvala, kolega Knežević. 
 Kolega Sekuliću, izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (18.06.20 13:23:50) 
 
 Hvala Vam, gospodine Kneževiću, 
 Zato što možemo da pojasnimo dodatno svoje stavove, naravno ja ne zamjeram ima još 
uvijek malo te euforije kod Vas. Juče je bilo 100 godina proglašenja Srpske pravoslavne crkve, 



znate kad bismo mi pokušali da vidimo koji su sve vjekovi bili u Crnogorskoj pravoslavnoj crkvi bilo 
bi mnogo više toga, ali to je nešto oko čega se očito ne slažemo. Naravno, ja sam se pozvao na 
Vaše riječi, Vi ste ovdje u Parlamentu saopštili, a pogledajte te stenograme, da ste dobili blagoslov 
da učinite sve što je do vas da ne dozvolite usvajanje zakona. Nakon toga je nastao onaj haos koji 
ste pokušali da nam priredite ovdje u Skupštini Crne Gore, ali i odmah da Vam kažem razlike 
između nas i vas su jasne pretpostavljam i građanima Crne Gore, a ta razlika između nas i vas je 
razlika između nas i djelovanja Srpske pravoslavne crkve. Dozvolite, mi i zaista smatramo da Crna 
Gora je dom za zajednički suživot svih vjera i nacija, a crkveni velikodostojnici, najviši crkveni 
velikodostojnici to negiraju, negiraju zato što druge ljude oni koje ne pripadaju Srpskoj 
pravoslavnoj crkvi nazivaju lažnim ljudima i lažnim vjerama. Čini mi se da je to civilizacijsko 
nerazumijevanje, to što imamo još i nerazumijevanje i u onom dijelu sa crkvom gdje zaista 
smatramo da je neprimjereno ratne zločince proglašavati za sveca, ali to je neka druga priča koju 
ćemo ostaviti za neko drugo vrijeme i kad smo se već dotakli crkvenih tema, jedan sveštenik iz 
Velike Plane, Predrag Popović, je pred Hramom Hristovog vaskrsenja u Podgorici kleo nas i naše 
porodice i meni uopšte nije problem što je došao sveštenik iz Velike Plane da nas kune. Nemam 
nikakav problem sa tim, da li je to u duhu pravoslavlje ili nije to vi procijenite, ali imam problem sa 
tim da ste i Vi i Vaše kolege bili tamo i niko nije rekao tom svešteniku, čovječe to su naši braća, 
kumovi rođaci. Da li ste objasnili patrijarhu Irineju da u Crnoj Gori nema sprskih sela, nema 
bošnjačkih sela, nema srpskih gradova, bošnjačkih, cnogorskih... Jeste li objasnili da svi ovdje 
imamo rodovske, kumovske veze, jeste li objasnili patrijarhu Irineju da se u našim porodicama 
dešava da se jedan brat izjašnjava kao Srbin, drugi kao Crnogorac, jeste li pokušali da objasnite 
da i pored toga što zna govori da ne postoji crnogorska nacija. Znate, neznanje nekad može da 
opravda, ali očito u ovom pitanju je sada zla namjera. Hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:26:11) 
 
 Hvala, poslaniče Sekulić. 
 Po redosljedu Jovan Vučurović, nek se pripremi koleginica Aleksandra Vuković. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 13:26:24) 
 
 Vi gospodine Nimanbegu, uporno ne reagujete kad se vrijeđa pravoslavlje ovdje i kad se 
vrijeđa patrijarh, kad se ovdje iznose gnusne laži na račun i mitropolita i vladike Joanikija. 
Shvatam zašto Vi to radite, shvatam i prethodnog govornika, shvatam napade zašto se dešavaju 
na Srpsku pravoslavnu crkvu, ali boga mi i mi ćemo ovdje reagovati svaki put na to da je to jedna 
klasična laž. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:26:50) 
 
 Samo momenat kolega Vučuroviću, kolega nije prekidanje ovo, Vi pitate mene, pitali ste i 
čujte odgovor. Onda ću Vam odgovoriti kad završite. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 13:27:29) 
 
 Snimak sa telefona: " ... jesi uzimao pare za Stankovića, kaži mi je si uzimao pare za 
Stankovića. Jesam, pa šta sad. Šta ti ima da se tu" ... 
 Dakle, sve u ove dvije tri sekunde možemo da sažmemo što se tiče vezano za partijsko 
tužilaštvo u Crnoj Gori. Čuli ste ovaj dio razgovora između dr Duška Kneževića i Nena Vujoševića 
sekretara Vrhovnog državnog tužioca koji je jasno kazao jeste, Ivica Stanković je uzimao pare, 
Ivica Stanković je jedna korumpirana kreatura kao i Milivoje Katnić i dakle, ništa se nije uradilo po 
tom pitanju već koliko gospodine Nimanbegu, godinu dana. Dakle, čovjek je direktno iz srca 



sistema, Duško Knežević, iz srca sistema je Neno Vujošević i niko nije još uvijek reagovao na to 
da uhapsi toga Ivicu Stankovića, da uhapsi onoga Milivoja Katnića, čovjek je javno saopštio, 
možda i ovaj preko puta isto, možda se i za njega nešto nađe ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:28:17) 
 
 Kolega Vučuroviću, to je ovlašćeni predlagač Tužilačkog Savjeta, zove se Rutović Veljko, 
nemojte molim Vas (prekid)  odredite pravilno. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 13:28:33) 
 
 Vazi. 
 Dakle, ovo je izjavio ne Jovan Vučurović nego Neno Vujošević o korupciji u vrhu Tužilaštva 
vezano za Ivicu Stankovića i niko o tome ne izvezuje ni riječi, a ovdje se četiri godine od onoga 
dana kada je namješten državni udar ovdje se vršio progon Demokratskog fronta, njegovih lidera, 
članova, funkcionera i pristalica i to putem Vrhovnog državnog tužilaštva, a posebno čovjeka koji 
se nalazi na čelu Specijalnog državnog Tužilaštva, a posebno tako danas želim da kažem taj 
progon se nastavio u poslednjih nekoliko mjeseci sa Srpskom pravoslanom crkvom, sa vjernicima, 
sa vladikama i sveštenstvom i danas u Pljevljima imamo slučaj da se pokušava iz Crne Gore 
istjerati sveštenik Srpske pravoslavne crkve na osnovu nekih lažnih podnesaka, na osnovu nekih 
lažnih dokumenata. Eto, to je današnja Crna Gora i ja sam prije ovo pokazao, ovo su poštovani 
građani, scene juče iz Budve kao što rekoh ovo je moj prijatelj Mladen Mikijelj iz Demokratskog 
fronta, ovo je Bato Carević, Mladen Mikijelj dakle, ovo je suština nacističkog režima u Crnoj Gori, 
ovo je Bato Carević, ovo je Nikola Jovanović, evo tu Mila Božovića i Filipa Vujovića, evo 
gospodina Krsta Radovića dakle, ovo što se dešavalo juče u Budvi to je klasična dakle, pokazna 
vježba kako nacistički režim planira da se obračuna sa Srbima u Crnoj Gori, sa opozicijom i sa 
svima koji ne misle kao šef zločinačkog režima, Milo Đukanović. 
 Dakle, i dalje se danas drži u pritvoru gospodin Milan Carević, potpuno nevin čovjek,  dakle 
kako bi se vršio pritisak i dalje na vlast lokalnu, legalnu izabranu u Budvi, ovi ljudi su branili 
legalitet i legitimitet. Ovi ljudi su branili Crnu Goru. Nijesu Crnu Goru branili ne znam oni koji su se 
skupljali 21. maja kad su im platili benzin nego ovi ljudi juče su branili Ustav i zakone Crne Gore 
od policijske hunte. Dakle, a policiju je juče u Budvi na njih poslao direktno Milo Đukanović. Pa 
znajte sad kako se osjećaju te familije kada na te časne, ispravne ljude koji brane Ustav i zakone 
Crne Gore ovu policijsku huntu, ove kriminalce u uniformama pošalje jedan lopov i kriminalac. Vrlo 
se neugodno osjećaju vidio sam juče i majku Bata Carevića i majku Mila Božovića, a onda znate 
šta imate onda gospodine Nimanbegu, uporno se Vama obraćam i to mi je baš milo.  
 Dakle, imate ovakvo saopštenje, gledajte ovo, pogledajte ovo samo protuva može da kaže 
... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:31:31) 
 
 Poslaniče Vučuroviću, u ovom vremenu znate da su  opomene  malo  blaže, jer su nam 
smanjene plate, ali da ne bi pribjegao toj mjeri, upodobite svoj rečnik. To je cijenjeni kolega naš i 
Vi ste cijenjeni i svi su cijenjeni, mislim da je to  korektan način obraćanja. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 13:31:55) 
 
 Kako drugačije da kažem za nekoga ko je izgovorio ovo: policija uz minimum upotrebe  
prinude  obezbijedila sprovođenje zakona, a  ja sam pokazao malo prije ove slike. Znači, ja 
nemam, vjerujte imam vokabular, mogu da se koristim drugim riječima, ali nemam primjerenije od 
ove. Kad neko uz brutalnu zloupotrijebu policije, kad neko prebija  ljude, pokuša da ubije  Mladena 



Mikijelja, kaže policija uz minimum upotrebe prinudne obezbijedila sprovođenje zakona. Dakle, 
ovdje se moramo koristiti istinom, ja se uvijek  koristim istinom i to ako pretjeram nekad i to je 
istina, naravno.  
 Evo pogledajte ovo, dakle, ovo su huligani parapolicije, jer nigdje ne postoji ime i prezime  
njihovo, gospodine Nimanbegu, po zakonu evo pozivam ovoga preko puta gospodina, po zakonu 
policiji treba da piši njihova prezimena, je li tako? Ne, ovdje ništa ne piše. Zato ja sumnjam da su 
ovi ljudi kriminalci, ko zna odakle dovedeni, da prebijaju narod, jer zašto? Zato da bi se primjenilo 
bezakonje, da bi se uvela prinudna uprava u Budvi, da bi se ono dvoje  Bulatović i ona druga ne 
znam kako se zove, da bi koji su pali moralno, te dvije moralne bijede da bi se uvukle u Skupštinu 
Opštine Budva i da  bi se istjerali (prekid) izabrani ljudi koje je izabrala narodna volja. Dakle, da 
završim, gospodine Nimanbegu, vidjeli ste u Budvi, vidite i na litijama narod se ujedinio i pokrenuo 
i zato Demokratski front  je potpuno na tom fonu da  treba da postoji jedinstvena opoziciona lista 
da kriminalca Mila Đukanovića otjeramo u prošlost. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:33:49) 
 
 Hvala, poslaniče Vučuroviću. 
 Izvolite, kolega Papović, zbog onoga što ste izrekli put kluba. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (18.06.20 13:34:10) 
 
 Da je u pitanju nacistički režim, mislim da su zaista krupne riječi. Prije svega  naš kolega, 
Miloš Nikolić portparol DPS-a,  juče je ispred partije dao jednu izjavu za koju mislim da je sasvim u 
skladu sa onim što se dešavalo juče u Budvi. Takođe, njegova izjava i kvalifikacija o tome šta se 
dešavalo svjedoči o namjerama druge strane da na jedan grub način zadrži pozicije koje im ne 
pripadaju po zakonu. Takođe, što se tiče odrednice na nacistički režim, s obzirom  na to da dolazi 
iz redova kluba kojima je ideolog i glavni uzor vojvoda Pavle Đurišić, koga je Hitler odlikovao  
gvozdenim krstom za doprinos u borbi nacizmu, a ta ideologija i danas živa među Demokratskim 
frontom neka građani, odnosno oni koji nas gledaju, prosude o tome, ko se ovdje bori na strani 
nacističkih ideologija. Takođe, sve ove grube riječi sve ove neprimjerene riječi koje slušamo, 
posljedica su prije svega jednog odsustva bilo kakvog kriterijuma, koji među poslanicima 
Demokratskog fronta  vlada  u ovom sazivu, da ne govorim u sazivu od ranije. One su posljedice 
toga, što je tu izostalo sistemsko djelovanje, u jednom periodu sistemsko djelovanje koje se 
odnosi na onaj vaspitno obrazovni proces, jer smatram da neko ne bi trebao da  ostane  zreo, a da 
ne prođe  kroz taj proces da ne razlikuje pristojno od  nepristojnog ponašanja.  
 Druga stvar, mislim da je greška u političkom sistemu, jer zaista postati poslanikom, a 
koristiti ovakve riječi onda nam to govori da u političkom sistemu, u kandidovanju za ove 
najznačajnije, najmoćnije političke državne funkcije nešto nije u redu. Čitava crnogorska javnost 
već tri godine ima, odnosno već četiri godine ima  priliku da se uvjeri u brutalnost ovakvih nastupa 
iz Demokratskog fronta. U odsustvu bilo kakvog humanog osjećaja prema kolegama, prema 
onima koji sjede zajedno u ovom domu, i na taj način se obraćati  i slati poruke  u javnosti ja 
mislim apsolutno nedopustivo, ne samo poslovnički, nego mislim u jednom moralnom i jednom 
vrijednosnom  smislu. Na koji način onda možemo mi govoriti o uvažavanju, o političkom dijalogu i 
ovo je na kraju, da kažem poruka svim građanima Crne Gore. Evo, kakva bi pravda bila da je 
kojim slučajem državna vlast u rukama Demokratskog fronta? 
 Danas nam ovdje nekoliko puta prijete, gledajte gdje ćete se skloniti. Od koga da se 
sklanjamo? Zašto da se sklanjamo? Zato što govorimo ono što mislimo, zato što zastupamo 
političke stavove, nemamo mi od koga da se sklanjamo i niti ćemo. Zato što mi hrabro, uvjereno i 
pristojno nadasve govorimo o politici, o našim uvjerenjima, ne vrijeđajući nikoga. Dok mi 
uređujemo ovaj sistem i dok mi vladamo Crnom Gorom, u njoj ima mjesta kao što vidite, za sve  i 
niko nikoga ne progoni. Zapitajte se, da li bi u obrnutoj situaciji bilo tako? 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:37:42) 
 
 Hvala, poslaniče Papović. 
 Poslaniče Vučuroviću, da čujem. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 13:37:48) 
 
 Dakle, prekršili Poslovnik, pa u tom dijelu sad pominje se politika  ovoga, politika onoga, 
nije nacistička, ova nije nacistička, ona, a ovdje se uporno gospodine Nimanbegu, od ove strane  
propagira ideologija naciste Sekule Drljević, sa ove strane  smo mi.  Pa jeste li čuli, molim Vas 
prošli put je gospodin iz vladajuće većine, iz vaše većine, a Vi ste i tada ćutali, kazao da Sekulu 
Drljevića treba  proglasiti herojem maltene, da je on heroj Crne Gore i treba ga rehabilovati. Dakle, 
čovjek koji je učestvovao u likvidaciji hiljada i hiljada ljudi iz Crne Gore na .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:38:30) 
 
 Kolega Vučuroviću,  Vi ste rekli da je Radovan Karadžić heroj Vama,  pa ne prekidam ja 
Vas, to ste Vi lično rekli. Što je neko iz ove većine  rekao, ja ne mogu tvrditi za Sekulu Drljevića. 
 Izvolite, trideset sekundi. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (18.06.20 13:38:45) 
 
 Hoćete da Vam potvrdim to, jeste, za mene je Radovan Karadžić heroj,  evo ako ste tražili, 
mogu li sada da nastavim. 
 Ne znam što Vam je to trebalo, ali dakle politika nacistička koja se plasira sa ove strane  i 
sad ona nama spočitava Pavla Đurišića, pa Pavle Đurišić je bio učesnik Trinaestojulskog ustanka, 
kao što je bilo Ljubo Čupić, kao što je i Božo Ljumović, kao što je bio Ivan Milutinović, bio je i Pavle 
Đurišić, bio je Jakov Kusovac, sve su to ljudi koji su podigli Trinaestojulski ustanak, posle su se 
razdvojili u krvavom bratoubilačkom ratu, daleko bilo od Crne Gore, bratoubilački rat bilo kakav.  
 Posljednje što želim da Vam kažem, gospodine Nimanbegu, jer se ja samo Vama obraćam. 
Dakle, moja retorika Vama je poznata veoma, ja se ne sklanjam od bilo koga, ja oči u oči govorim 
svakome sve ovdje u Skupštini, mislim da je to istina. To je moj stav možete me  kažnjavati koliko 
god hoćete, ali ja kad kažem ja se borim protiv kriminala, evo ne znam ne samo dok sam u 
Skupštini nego i prije toga, i boriću se i dalje, a ja centar kriminala smatram Mila Đukanovića i 
DPS. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:39:51) 
 
 U redu hvala, ali sa svojim podržavanjem herojskog djelovanja  Radovana Karadžića, i Vi 
ste sve rekli danas i za sjutra i u buduće i za prošlost. Samo da Vam sugeriram, znate što 
sugerirate ove teme koje i Vi i kolega Papović govorite, to su teme za okrugle stolove, to su teme 
za naučne tribine, a mi da se vratimo na VDT. Pošto to ne može ja uporno pokušavam, evo vidim 
da  destina kolega klima glavom, da mi daje podršku  u ovom momentu što me začuđuje, zbilja me 
začuđuje poslije dužeg vremena. Ja bih zamolio da se vratimo na temu. 
 Bicu skoncentriran, evo koleginica Vuković je sljedeća govornica. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (18.06.20 13:40:49) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče Nimanbegu, drage građanke i građani Crne Gore, kolege i 



koleginice, 
 Pa evo ovo je jedna  tema podobna  za razgovor s obzirom na to da je u pitanju vladavina 
prava, i da je član Tužilačkog savjeta ođe danas  prisutan i zaboravio je pretpostavljam, zbog čega 
je prisutan s obzriom  na to kakve su se teme ođe vodile. Međutim, kako smo čuli sada gnusne 
optužbe i one su uvijek koncetrisane na ono što jeste ideologija  Demokratskog fronta mi ili oni, 
jedna inkvizitorska ideologija u odnosu na pojedinca predsjednika Demokratske partije socijalista, 
odnosno predsjednika države. Problem jeste u tome što vi kao opoziciona koalicija nikada nijeste 
skupili hrabrosti, kadrosti da na onu utakmicu đe jedinu vjerodostojnu provjeru svi dobijamo, jedino 
vjerodostojni glas i ono koliko smo, zaista, teški i validni u političkom životu, nijeste inaugurisani da 
izađete na utakmicu tom čovjeku, pa koristite ove klupe kako biste se obračunavali s njim, s 
obzirom na to da ste nemoćni da izađete i da na predśedničkim izborima koji su pokazali kolika je 
snaga Demokratske partije socijalista i njenog lidera pokažete i jednu vrstu političkog dostojanstva 
i ne stavite ispred sebe čovjeka koji, ipak, nije imao partijsku infrastrukturu kako bi pobijedio na tim 
izborima, eventualno, našeg kandidata.  
 Uvaženi građani i građanke Crne Gore, ovo je, da se ne biste zavaravali, a krenulo je u 
Budvi, klasična okupacija Crne Gore, đe opozicioni lideri pokušavaju sa svojim ispostavama u 
Budvi da urnišu institucije sistema. Jer, Crnu Goru pokoriti ne mogu ma nikako da je samo moja, 
ali pokušavaju njene najviđenije ljude, ljude koji su na čelu i Tužilačkog i drugih savjeta da 
demorališu, da se ikada više nađu na tom čelu, s obzirom na to kako ih kvalifikuju. Takođe, 
urušavaju institucije kakva je Uprava policije time što prozivaju pojedince iz Uprave policije, ne 
shvatajući da im je sve uzalud. To nijesu pojedinci, to su ljudi koji su u Upravi policije koja upravlja 
sistemom bezbjednosti ove države i neće ti pojedinci niti Uprava policije ustuknuti pred takvim 
nemoralnim, ako hoćete, prijetnjama.  
 Budva je, uvaženi građani i građanke, skinula maske svima, najmanje Demokratskom 
frontu. Demokratski front je takav kakav jeste. Zaista, možemo upotrijebiti i onu slavnu poslovicu u 
njihovom slučaju, patrijarhu Irineju konkretno: "Čuvaj se Demokratskog fronta i kada blagoslove 
daješ jer će ga oni pretvoriti u zloslove dimnih bombi, zloslove gaženja Ustava". Vjerujte, uvaženi 
gospodine, da bi ti ljudi bili u stanju da i Bibliju koja se nalazi na stolu crnogorske Skupštine zato 
što je crnogorska gaze jer bi im se učinilo da je to nekakav produkt crnogorske ideologije i 
crnogorske nacije koja se njima neprestano priviđa, odnosno oni žele da je ospore time nekako 
pokušavajući da oživotvore sebe.  
 Dakle, Demokratski front se ponašao i ponaša kako se ponaša u Budvi, i na to smo navikli. 
Oni, zaista, nijesu skinuli krinke. Demokrate koji se nikada nijesu usudili da se pojave u ovom 
Parlamentu i da svojim građanima koji su ih delegirali i glasali za njih ođe pokažu svoje stavove, 
da iskažu ono što stvarno misle, uskaču i iskaču kroz prozore učeći od svojih nekadašnjih prijatelja 
o kojima su najgore stvari govorii u Budvi, i to ću pročitati da se ne zavaravamo, učeći od njihove 
šatorske i ulične politike i ovakve kakvu smo doživjeli, na kraju krajeva, i onda kada je došlo do 
razora crnogorskog parlamentarizma, kada su se poslanici Demokratskog fronta obraćali 
tadašnjem premijeru usklicima neprimjerenim nijednoj parlamentarnoj demokratiji.  
 Međutim, uvaženi građani i građanke, najvažniji momenat o kojem sam sve vrijeme 
govorila, da je homoideologiku se preobukao u homoreligiozu jeste onaj momenat u Budvi kada se 
sveštenici stavljaju u prvoređe i pozivajući svoje istomišljenike političke pošto se Srpska 
pravoslavna crkva kroz riječi svoga lidera i konačno opredijelila da transparetno politički djeluje, s 
obzirom na to da je pozvala da se ne glasaju oni koji, prema njihovom mišljenju, u Boga ne 
vjeruju, zamislite to da vas jedan lider pravoslavne crkve u Crnoj Gori usudi da razmišlja i da 
kvalifikuje najintimnija ośećanja ljudi. Viđeli smo juče u Budvi sveštenika koji organizuje političare 
pošto je Srpska pravoslavna crkva u Crnoj Gori shvatila da je opozicija, zaista kako su oni jedni o 
drugima govorili, mislim da su to govorile Demokrate o Demokratskom frontu ili obratno, 
raštimovani orkestar koji nije u mogućnosti da se dobro štimuje i da izađe na izbore i pobijedi na 
njima, pa je Srpska pravoslavna ckrva preuzela palicu vođstva i jednostavno smo sada u prilici da 
gledamo i tu, nažalost, eto, svešteničku ulogu koja je konkretno i jasno politizovana.  
 Dođu tako, dragi građani i građanke, vremena, a civilizovanom društvu teška bremena. Da 
nevredijusi zavređuju pozor javnosti, banalitičari, bukonosci, nesadržajci, vlastoljupci, vlastoljublje 
nama pripisuju, pokazivači zuba, ođe cijeli dan slušamo o nekakvom pokazivanju zuba, ljubitelji 
truba iz Guče koji muče sugrađane mučnim scenama koje nijesu (Prekid) Najzad, ta gospoda 



hoće Budvu bez motike većine. U nekim stvarima uvijek sam na strani manjine jer u manjini može 
da proplamsa duh ljepote i duh nekog uzvišenog djelovanja. Međutim, u ovom slučaju, pokazali su 
da nijesu u stanju da prihvate da se odreknu fotelja i onda možemo reći čudo su fotelje, da 
postupe onako kako smo mi postupali kada smo se nalazili u sličnim situacijama i da odstupe s tih 
totelja i pokažu demokratski, pa ako hoćete i moralni kapacitet da ne bude istina ono što su, 
recimo, o gospodinu predśedniku Budve i personifikaciji politike Demokratskoga fronta govorili 
njegovi kolege Demokrate, da je na tu poziciju (Prekid)... Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:48:00) 
 
 Hvala, poslanice.   
 Nijesam na vrijeme najavio zbog intervencije poslanika, ali samo da Vam pročitam da bi se 
pripremili. Ulazimo u četvrti sat rasprave, nije precizna statistika, ali danas smo radii preko dva 
sata već, a juče sigurno preko sat vremena. Plan je da se radi do tri. Ako bi klubovi pristali mogli 
bismo zaključiti raspravu i krenuti u raspravu o Predlogu zamjenika za ombudsmana, ali vidim da 
nema namjere da se odustane od rasprave. 
 Sada ću riječ dati Budimiru Aleksiću, govoriće neko ispred DPS-a, Goran Radonjić, pa 
Radoš Zečević. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (18.06.20 13:48:58) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Elementarna je istina da je vladavina prava, poštovanje ljudskih prava i sloboda, 
ravnopravnost i jednakost građana pred zakonom moguća tek onda kada se jednog za svagda u 
Crnoj Gori raskrsti s komunističkom diktaturom i totalitarizmom. Dakle, smjena vlasti u Crnoj Gori i 
raskid s totalitarnim nasljeđem je elementarna pretpostavka funkcionisanja države i društva u 
cjelini, pa prema tome i pravosudnog sistema, dakle i Tužilaštva koje je ovdje u poslednjih 30 
godina, možemo slobodno reći od kraja Drugog svjetskog rata, najobičnija sluškinja komunističke 
partije, potom Demokratske partije socijalista, sredstvo za sprovođenje njihove politike i ideologije, 
sredstvo obračuna s političkim neistomišljenicima, a u proteklih pola godine tužilaštvo je sredstvo 
za obračun režima s pravoslavnom crkvom u Crnoj Gori.  
 Uostalom, predsjednik države koji upravlja čitavim sistemom pa i pravosudnim sistemom, 
dakle i Tužilaštvom, jer on je taj koji daje naloge protiv koga da se pišu optužnice, on je taj koji 
naređuje kako da se pišu presude, a onda izvođači radova poput Pažina samo pravno uobličavaju 
te njegove političke naloge. Dakle, on je pozvao na linč i progon i u direktnom televizijskom 
prenosu pozvao državne organe da grubo krše Ustav. On ih je pozvao da se ne drže ustavnih 
nadležnosti nego da odgovaraju lično njemu i najavio da će dati precizne instrukcije Policiji i 
Tužilaštvu kako da postupaju u odnosu na, kako je on kazao, političke neistomišljenike. Onda se 
mi čudimo zašto je tužilaštvo takvo kakvo jeste. Niko valjda ne očekuje da će to Tužilaštvo 
reagovati protiv onih zlikovaca u policijskim uniformama koji su brutalno pretukli juče funkcionere u 
Budvi i najviše jednog mladog momka Mladena Mikijelja, Srbina, najboljeg bankara na primorju, 
vrhunskog intelektualca koji govori strane jezike, koji poznaje svoju struku. On je na meti 
zločinačkog režima, njega su brutalno isprebijali i naravno ima li iko da očekuje da će Tužilaštvo 
na to reagovati, pa neće Tužilaštvo u totalitarnim režimima je takvo kakvo jeste. Očekivati da pod 
ovim režimom tužilačka organizacija bude nezavisna i da radi svoj posao to je isto kad bimo 
pomislili da je bila demokratska organizacija u Pavelićevom ili Titovom režimu. Dakle, u svakom 
totalitarnom režimu pravosuđa pa i Tužilaštvo je pod dirigentskom palicom vladara, diktatora, 
tiranina koji upravlja sistemom pa prema tome i pravosudni sistem. Mi smo tu gdje jesmo, smjena 
režima elementarna pretpostavka funkcionisanja države, smjena režima će se desiti, okrutni 
diktator odbrojava svoje poslednje mjesece vladavine, vidimo to svuda, viđeli smo to i u Budvi da 
je narodna energija ogromna i da će ove godine doći do promjena. Prema tome da  govorimo mi 
danas o Lidiji Vukčević ili o bilo kome iz Tužilaštva da može pošteno, časno i po zakonu i po 
Ustavu da radi svoj posao, a imamo u vidu činjenicu da je Đukanović pozvao Tužilaštvo i Policiju 



da odgovaraju lično njemu i da se ne drže Ustava i ustavnih nadležnosti, to je sve jasno čemu se 
ovdje radi. Mi znamo, svi vidimo da je Tužilaštvo selektivno, da je politički instrumentalizovano, da 
je etnički motivisano, da ima dvojne aršine. Mi imamo ovdje tužioca koji je protiv kolega koje su u 
Skupštini opsovale svoga kolegu za tu psovku kvalifikovao kao organizovano krivično djelo, protiv 
ugrožavanja bezbjednosti javnog reda i mira, a čovjek, muž bivše ministrice Gordane Đurović 
isprebija turistu na plaži i dobije 200 ili 300 evra kazni i to se tretira kao prekršaj, a što je Mićo 
Đukanović opsovao Škrelju to je kriminal i krivično djelo i goni se i to goni tužilac i podiže 
optužnicu žena koja je krala pomade u samoposluzi uhvaćena, snimljeno to u sapomosluzi, 
dokumentovano, u svim novinama objavljeno, mala joj plata od 3.000 evra. 
 Dakle, poštovani građani, tužiocima je plata duplo veća nego poslanicima Skupštine Crne 
Gore i to je toj osobi bilo malo nego prepakuje i krade pomade u samoposluzi. To je lice tužilačke 
organizacije, to je Crna Gora, to je predsjednik Đukanović, to su oni koji nam drže ovdje moralne 
pridike o antifašizmu, a slave Sekulu Drljevića i Alojzija Stepinca. Dakle, poslanici iz vladajuće, 
većina slave Stepinca i Sekulu Drljevića, sledeće će biti da slave Hitlera i Pavelića, do toga smo 
mi došli gospodine Nimanbegu, i mi se čudimo što Tužilaštvo ne reaguje na govor mržnje koji je 
konstantan u javnom prostoru, u svim medijima od strane predstavnika ovog režima. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:54:38) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Aleksić. 
 Siguran sam da je s pažnjom saslušana Vaša diskusija i sada dajem riječ koleginici Neli 
Savković Vukčević. 
 Koleginice Nela Savković, izvinjavam se, kolega Radonjić pa Radoš Zečević. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ VUKČEVIĆ (18.06.20 13:55:09) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvažni gospodine Rutoviću,  
 Sa zadovoljstvom podržavam kandidaturu gospođe Lidije Vukčević. Ima li smo priliku da se 
upoznamo sa njenom biografijom i čulo se i juče i danas koliko zaista pohvala stiže povodom 
njenog rada uopšte od državnog Tužilaštva. Od tužilaca očekujem proaktivnu ulogu s obzirom na 
to da svjedočimo jednom opštem pohodu na Crnu Goru dakle, njene istorijske, duhovne i kulturne 
vrijednosti su opet dovedene pred poništavanje. Kad god Crnogorci hoće da ukažu, hoće da se 
izbore za te svoje vrijednosti onda imamo povike sa druge strane da su ugrožena srpska prava.  
 Na jučerašnji dan ukinuta je Crnogorska pravoslavna crkva dekretom Aleksandra 
Karađorđevića. Dakle, za sve oni koji hoće sami da promišljaju koji ne žele da slušaju tuđe 
interpretacije već i ovaj dokaz govori o tome da je ona postojala. Znaju naravno to i srpski 
velikodostojnoci, dokaza je mnogo pa se oni ne mogu sakriti ili se ne mogu dugo kriti, otuda je 
uvedena kategorija svetosavlja ili svesrpstva kao karaktera te Crnogorske crkve kako bi se 
obezbijedio kontinuitet trajanja njihove crkve, a koja kao što znate nije postojala, jer je porta po 
svojoj želji Pećku patrijaršiju ugasila i uspostavljala. Kolike su naše crkve bile različite govore i 
kletve srpskih patrijarha Čurla i Šakabenta i onoliko koliko su te kletve brinule naše vladike toliko 
su zabrinule i nas ovđe u Parlamentu. Naime Čurla i Šakabenta prije crnogorskim vladikama da 
ako se usude da krenu na srećnoga sultana i pored toga kako ne shvataju da je to jedno moćno 
carstvo da će ih kleti ne jednom nego svaki mjesec kako se crnogorskome narodu ne bi znao ni 
dom ni trag. 
 Dakle, na taj način su reagovale vladike Srpske pravoslavne crkve i dokazi koliko se 
Crnogorska pravoslavna crkva razlikovala samim tim što nije ni obraćala pažnju, niti se 
ustručavala od odbrane svoje slobode. Kažem odbrana, jer je Crna Gora uvijek branila svoju 
slobodu zato što je imala. Neki drugi narodi su se borili za nju zato što je nisu imali. Naravno, tu 
ropsku svijest, pokornost, pet vjekova pod okupatorom Srbi su takođe nalazili načina da opravdaju 
svojom hrišćanskom filozofijom, a kako? Tako što su optuživali Crnogorce da se previše bore 
protiv Turaka i time pokazuju da ne umiju hrišćanski da trpe te nismo dovoljno Hrišćani. Ovoga 



puta ova tiha većina bori se tako što otkirva crnogorsku istoriju koja je potopljena lažnim 
falsifikatima, unižavanjima, neistinama i sa druge strane sa ove strane koja shvata da je istina na 
našoj strani opet se čuju povici, buka, poziv na nemire sa svake strane. Crna Gora se dovodi u 
vanredno stanje, zatim viđeli smo na šta sve pozivaju popovi, viđeli smo što se događa u Budvi, 
odlučili su se za vrlo opasnu parolu. Bolje je narod buniti nego učiti. Mi sa ove strane znamo da su 
istina i pravda na našoj strani i na tome ćemo istrajati. Još jednom želim da kažem da ste vi narod 
koji se nije plašio kletvi, narod koji je imao svoju zakonodavnu tradiciju kad je ostali slovenski 
narodi nisu imali.  
 Na kraju podśetiću samo na knjigu Savremeni pravni sistemi uglednog stvaraoca Karla 
Nojmaera koji kaže među slovenskim narodima da samo Crnogorci imaju svoje autentično pravo, 
Rusi koriste njemačko, Poljaci koriste francusko, Srbi koriste austrijsko, Bugari koriste italijansko. 
U našem nasljeđu je da promišljamo da smo racionalni, da se zakonima u svu našu junačku borbu 
borimo za ono što je vrhovni princip, a to je sloboda i uspjećemo i ovog puta. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 13:59:31) 
 
 Izvolite, koleginice Savković takođe. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (18.06.20 13:59:40) 
 
 Ja samo želim proceduralno da se oglasim, a imam na to pravo jer je predsjednik države 
Milo Đukanović mene kao učesnicu litija političarku nazvao kamuflirana političarka koja učestvuje 
na tim litijama, a povodom obraćanja gospođe Nele Savković da samo kažem da očigledno sva 
izlaganja ovdje sa strane DPS-a koja čujemo upućene na račun Srbe i Sprske pravoslavne crkve u 
Crnoj Gori su zbog toga što su oni jako razočarani, što se litije u Crnoj Gori obavljaju na 
najdemokratskiji način u svijetu ikada obavljenih litija, ikada obavljenih protesnih litija na tako 
miran način sa učesnicima hiljadu i hiljadu građana širom Crne Gore i to je jedna procedura koju 
sam morala ovdje da kažem i nadam se da će ih biti sve više i više i da će i dalje istrajati u tim 
mirnim demokratskim izražavanjima svoje vjere i onoga čvrstoga što je ovdje prekršeno Ustavom, 
jer je ovaj izglasan na neustavan način Zakon o slobodi vjeroispovijesti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:00:55) 
 
 Koleginica Savković samo ne znam kako ću ovo shvatiti kao proceduralnu intervenciju 
upućena na moj račun. Znači, možemo nastaviti dalje. Imamo saglasnost obje strane.  
 Kolega Radonjić, da čujemo Vaš stav u vezi vrhovnog državnog tužioca tj. Predlog za 
tužiteljku. Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (18.06.20 14:01:21) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dakle, govoreći o Tužilaštvu neminovno je da govorimo o temi vladavine prava. 
 U Crnoj Gori nema vladavine prava, to govore izvještaji, to govori naše iskustvo.  
 Takođe, veoma je dirljivo i što bi koleginica rekla gotovo do suza dovede čovjeka kad sluša 
tu želju DPS-a za dijalogom i što se mora dvotrećinskom pa tropetinskom većinom glasati. Pa, 
glasa se da bi se vlast ponašala tako da se konsenzus napravi sa opozicijom, a ne tako da bi neko 
iz opozicije prihvatio njihove predloge. Pa, upravo treba da se nađe kompromis tih predloga. 
Kompromis podrazumijeva da neko ko je na vlasti popusti malo prema nekome ko trenutno nije na 
vlasti zato što je normalno da se ljudi smjenjuju na vlasti. Zato mi je i dirljivo, kaže, da se Njegoš 
kandidovao za vrhovnog državnog tužioca ne bi bio izabran. Bogami bi loše prošli da se Njegoš 
može dići, kad bi znao da ste krenuli na crkvu vrlo bi se, a oštar je bio i prijek dok je vladao.  



 Hoću da kažem - da li zakon jednako važi za sve u Crnoj Gori? Ne važi. Tužilaštvo, policija 
treba da se bavi kriminalcima, a naročito u doba virusa pokazalo se da to nije tako, da se 
selektivno pravo. Ovdje čovjek bude osuđen za krađu izbornu i nastavi da radi u državnim 
organima. Ako bude osuđen neki mladić što je bio sa djevojkom na klupi i oboje budu osuđeni, u 
vrijeme korone su sjedjeli na klupi neće moći da se zaposle u državnim organima. E to je 
selektivna pravda. Ako je neko izašao da baci smeće nakon što je bio policijski čas, nezvanični, 
uveden neće više moći da radi u državnim organima. Eto to je to. Ako objavite pjesmu na 
društvenoj mreži nećete mnogo čekati da vas uhapse, a ako se direktor ili funkcioner ili diplomata 
pa na društvenoj mreži govorite najužasnije stvari, pozivate na paljenje, na progon niko vas neće 
dirati nego će vam ministar reći da dobro radite svoj posao.  
 Prekoračenje ovlašćenja, nama je svima jasno ono što se desilo u Budvi to je prekoračenje 
ovlašćenja. Cijela planeta se uzburkala zbog toga što policija u Americi je prekoračila ovlašćenja 
do Australije, do Južne Amerije, Evrope protesti su da se ne smije to dešavati i valjda je trebalo i 
normalno je bilo očekivati da i tužilac da i direktor Policije upozori policiju da mora da se čuva jer je 
cijela planeta osjetljiva, a onda imamo snimak brutalnosti. Da li je neko kažnjen za prebijanje 
tužioče u Pljevljima? Da li je neko kažnjen? Da li je pokrenut proces? Da li su kažnjeni oni koji su 
prebili, nedaleko odavde, čovjeka 2015. godine Martinovića? Da li je kažnjen? Da li mi, kao 
posljedicu toga imamo manje brutalnosti ili potpuno eleminisanu brutalnost?  
 Poslanik, bivši, DPS-a iz Budve prije dvije godine na televiziji Vijesti je pričao kako je sa 
300.000 eura uticano na izbore u Budvi. Ja sam lično pozvao ovdje državnog tužioca i specijalnog 
državnog tužioca, Vi se sjećate, i rečeno je ovdje istražiće. Je li istraženo? Pa, najveći udar na 
državu je krađa izbora, najveći udar na državu je valjda kad neko uzme koverat pa dijeli biračima. 
Da nije možda taj čovjek u susjednoj zgradi, kao generalni sekretar predsjednika. Je li ga neko od 
tih parlamentaraca žalosnih što nema opozicije pitao kako je moguće da i dalje generalni sektretar 
predsjednika bude čovjek snimljen da utiče na volju birača. Mi sad treba da kažemo Freedom 
House griješi, je l da?  
 Kako može neko da bude predsjednik i da kaže da je predsjednik svih građana kad za 
ogromnu većinu svojih ljudi kaže da je to ludački pokret. Možda je to posao za tužioca, možda je 
to govor mržnje.  
 Mi ovdje imamo za Ramadu slučaj, je li čovjek osuđen za to i nastavio da radi u državnim 
organima. Je li ga stranka istjerala iz svoga članstva i rekla ne mi ovo ne podržavamo? Je li 
premijer rekao nikad više se to neće desiti ili je prijetio ljudima koji tuže svoju državu zato što su 
neka prava trebala da se ostvare? Jesmo li zaboravili to? On je rekao ovdje u Skupštini ljudi 
griješe, da je bilo odgovornosti ne bi bilo specijalaca u Budvi jer se tamo nisu nalazili kriminalci 
nego najugledniji građani Budve. Gradonačelnik Budve, on se kaže prvi čovjek grada. Je li trebalo 
neko ko komanduje tom policijom da kaže pa nemojmo ljudi da hapsimo prvog čovjeka nekog 
grada? Kako je to moguće da je najurgentnija stvar u našoj zemlji da se hapsi gradonačelnik 
nekog grada, a ne oni koji podmeću bombe na našim ulicama, koji ubijaju djecu, koji ubijaju ljude? 
Je li moguće to? Ko je izvršio napad na novinare? Ovdje je stvar koju tužilac traba da odgovara za 
to. Zašto se to ne radi? 
 Ovdje, završavam, da budem jasno ne mislim da su svi tužioci korumpirani, ne mislim da je 
policija zlikovačka nego da su, kao i u Americi jedni policajci su kleknuli pred demonstrantima i 
rekli mi ovo ne radimo i mi ne podržavamo i osuđujemo da se brutalno policija ponaša. Siguran 
sam, znam sigurno, da ovdje ima poštenih tužilaca, ali samo je pitanje da li oni imaju mogućnost 
da rade svoj posao, kao i pošteni policajci, kao i poštene sudije, kao i pošteni profesori, kao i svi. 
Dakle, kao što u svakom segmentu ovdje kvalitet cijelog društva zavisi od toga da li vladavina 
prava postoji, ali ako se hapsi u ovoj sali ili u susjednoj prostoriji (prekid) siguran, koji građanin je 
siguran gdje je vladavina prava. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:07:20) 
 
 Hvala, kolega Radonjić.  
 Imate komentar, kolege Luiđa Škrelje. 
 



 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (18.06.20 14:07:30) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Evo ja ne mogu da pričam o detaljima što se desilo u Budvi jer nijesam svjedok i nijesam 
bio tamo, ali jedna stvar me interesuje, a to iz ličnog iskustva evo možda ću zloupotrebiti i 
mikrofon što ću o ličnom primjeru pričati.  
 Juče smo vidjeli gospodina, znam da u Budvi postoje specijalisti za kosti, znam postoji 
jedna porodica koja tradicionalno to radi. Juče smo vidjeli, uvaženog predsjednika, bivšeg 
predsjednika Opštine Budva u gipsu, doduše preko pantalona u gipsu, doduše gips je stavljen 
preko pantalona valjda na brzinu je to, da bi se saniralo, a jutros je potrčao sprinterski da bi mu 
zavidio i Karl Luis da uđe u kancelariju na 100 m. Sad kako je uspio tako brzo preko noći da se 
oporavi ako imate neku informaciju bih volio da znam to, ništa drugo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:08:37) 
 
 Hvala, poslaniče.  
 Kolega Radonjiću, imate pravo da odgovorite na ovaj komentar.  
 Kolega Radonjiću, kolega Radunović insistira da je njegova procedura prije vaše. Rekao je 
posle, je li?  
 Znači, idemo ovako kolega Radonjić odgovara na komentar Škrelje, pa kolega Radunović 
proceduru isto u vezi Škrelje.  
 Izvolite, kolega Radonjić. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (18.06.20 14:09:21) 
 
 Evo ovako, pošto ja nisam ovaj gospodin nego imam svoje ime i prezime. Ja se prema 
Vama odnosim sa poštovanjem. To je Vama na čast, to kako ćete vi sa vašim vaspitanjem da se 
nosite. Mislim da ja Vas čuvam pogotovo zato što pripadate i manjinskom narodu i mislim da treba 
svako prema Vama da ima veću osjetljivost. To što ste Vi na sebe uzeli nezahvalnu ulogu da širite 
mržnju, to takođe ne mislim da Vam odgovara, žao mi je što prihvatate takvu ulogu, ona je vrlo 
problematična u moralnom i u ljudskom i svakom smislu. Ne znam šta želite time da kažete. Pa, i 
da nije bio povrijeđen svima je jasno, pa i da nije bio, svima je jasno da je ono juče bila policijska 
brutalnost. Ja sam očekivao da ćemo ovdje da svi to osudimo jer ako se jednom brutalnost 
podržava boga mi svakome dođe, znate kako ono kaže, mečka zaigra i pred tuđa vrata, a ja sam 
za to da ovdje ne bude nasilja nego da se apeluje na dijalog.  
 Evo sam pomenuo Ameriku, već je prije neki dan predsjednik Amerike potpisao Zakon za 
reformu policije. Tako radi odgovorna država. Ostavke onih koji su odgovorni i novi zakoni koji će 
spriječiti ovo. Da li će neko da pozove ministra Policije da podnese ostavku zbog jučerašnjih 
događaja ili zbog onoga što se desilo u Pljevljima ili ćemo da govorimo ko namješta kosti po 
Budvi? Nemojte da banalizujete stvar koja je vrlo ozbiljna. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:10:46) 
 
 Hvala. 
 Kolege, molim vas za minut pažnje, imam za vas vijest koja nije prijatna, a odnosi se na 
nove mjere.  
 Moram vas obavijestiti da je Nacionalno koordinacioni tim odredio mjeru - obaveze nošenja 
zaštitnih maski u svim javnim (prekid) zbog uvoza korone smo prinuđeni na tu mjeru, a ovdje u 
plenarnoj sali kod protokola, molim vas, da preuzmete zaštitne maske oni koji ih nemaju tako da 
vam je to obaveza. 
 Kolega  Škrelja, samo da damo riječ kolegi Radunoviću, pa ćete imati  možda vjerovatno  



pravo na proceduralnu reakciju. 
 Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (18.06.20 14:11:47) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Ovako, zaista je gospodin Škrelja jedan od posljednjih ljudi sa kojim bih očekivao ovakvu 
reakciju. Znate, zbog nečega što je navodno Vama rekao  Milan Knežević je dobio zatvorsku 
kaznu. Samo da Vam kažem, trebali bi da imate malo... Samo me saslušajte, Bato Carević ima ne 
od juče problem sa člankom koji mu dosta lako iskače i to se juče desilo, i kad su ga poveli u 
Risan, on nije želio da mu stave gips, međutim insistirao je ljekar i stavili su mu gips. Ja kada sam 
došao odavde kad sam ga sreo u Budvi, ja mu kažem bolje što su ti stavili  gips, onako prijateljski, 
znajući da on onako nemirnog duha i da je onakva situacija  i da bi moglo ponovo da se desi. On 
kaže: "Ja ću ovo Slavene, večeras kad dođem kući odmah skinuti, ja ovo nikad ne bih dozvolio." 
Umjesto da pohvalimo čovjeka koji nije cmizdravac, koji nego se nosi sa svojim problemima, i htio 
je da bude  danas u boljoj poziciji da može da hoda, da može da se bori opet ako  bude trebalo, a 
ne da vuče gips. Vi mu se ovdje sprdate, misleći da je on juče navodno stavljao gips na nogu, da 
bi ga slikali, ne poznajete Bata Carevića, ali očigledno poznajte dobro ljude u Vašem okruženju, 
pa po tome zaključujete šta je bilo sa Batom Carevićem juče. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:13:15) 
 
 Kolega Radunoviću, Vi znate da je u ovom slučaju kolega Škrelja isto ima pravo na 
proceduralnu reakciju kao Vi. 
 Da čujemo. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (18.06.20 14:13:25) 
 
 Nemam  u odnosu na kolegu Slavena  Radunovića. 
 Evo dao je informaciju, ja sam pitao, objasnili ste i stvarno mi je žao kad je tako, ja sam 
samo pitao. Tako da nema nikakvih razloga sa teškim riječima. 
 Uvaženi gospodine profesore, takva zaštita od Vas kao manjinca mi ne treba, i najmanje mi 
treba od Vas kao profesora koji nekoga treba da vaspitavate na način kako ste se Vi ophodili 
prema meni. Ja nijesam manjina u Crnoj Gori, ja sam građanin Crne Gore. Ako Vi dijelite građane 
Crne Gore, na manjine, na većine, na muslimane, na Albance, na katolike, na pravoslavce, evo 
ovako onda najmanje Vam priliči da nekoga vaspitavate. Ja sam samo u žaru priče rekao  pravo 
na komentar ima ovaj gospodin, i nijesam stigao da Vam kažem ni ime ni prezime. Ukoliko Vi time 
ste se tako osjetili pogođeni, ja Vam se izvinjavam, ali ne morate i nikad Vam hvala što pokazujete  
određenu brigu i određeno poštovanje prema meni, samo zbog toga što pripadam manjinama, po 
svima onima što ste Vi rekli sam veći od Vas  i nikada u ovom  Parlamentu niti ja, niti đe živim, niti 
moja porodica mržnju nikad nijesmo širili za razliku od Vas. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:15:02) 
 
 Hvala, kolega Škrelja. 
 U vezi toga, ja ću biti primoran opet kolegi Radonjiću da dam proceduru, jer ste Vi 
komentarisali njegovo izlaganje, a on je odgovarao komentar. Ima odgovor na Vaš kometar. 
 Kolega Radonjiću, molim Vas, minut samo. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (18.06.20 14:15:18) 



 
 Vi ste bili dužni da opomenete, ovdje se neko bavi sa mojom profesijom, da ja sam profesor  
i svugdje sam profesor i ovdje sam profesor. Ništa loše nijesam rekao, vjerujem da će i drugi, ja 
sam upravo rekao samo da ja osjetim i da ja obraćam pažnju naročito kada je neko pripadnik 
manjinskog naroda da se prema njemu treba ponašati sa obazrivošću. Ja sam to ponovio i 
ponavljam sada, dakle odbacujem sa prezirom da ja širim mržnju, ja živim ovdje dosta dugo, 
radim, boravim itd. Može svako da ko me ne zna da provjeri da li ikada, ikada na ulici može od 
mene da nađe neki povod da sam ja pozivao nekoga na mržnju. To krajnje sa prezirom 
odbacujem. Upravo je ovdje stvar da se postiče mržnja međunacionalna čak, ne dijelim ljude, 
upravo kažem da svi treba da imamo prava jednaka, a oni koji su manjinski narodi oni su zaštićeni 
Ustavom da imaju i neku pozitivnu dimenziju, to sam istakao.  
 Prema tome, to je tako za prezir da se to izvrne u neku mržnju pa da je to prosto 
neshvatljivo. Ovde se radi o tome da pozovem ponovo. Hajdemo da razgovaramo na fini način 
kulturno, civilizovano, da ne prozivamo i da ne pitamo i insinuiramo da je  zao, da je neko nešto 
prevario itd. Nego da se bavimo na najljepši mogući način, da se ne stidi čovjek kad malo prođe, 
pa padne sa vlasti, treba  ipak da izađe  na ulicu, treba i njegova porodica, da mu se neko javi na 
ulici, i da bude  ponosan kako se ophodio u teškim vremenima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:16:51) 
 
 Zahvaljujem se kolega Radonjiću. 
 Daću riječ kolegi Radošu Zečeviću, ali imamo proceduru kolege Bulatovića, pa da čujemo 
kolegu Bulatovića. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (18.06.20 14:17:08) 
 
 Ja se Vama obraćam, pošto vidim da ste stavili masku i naredili ste nama da stavimo 
masku. Vi ste dužni da objasnite nama i crnogorskoj javnosti na osnovu kog propisa, na osnovu 
koje odluke, na osnovu kog  zakona Vi sada nama naređujete da stavimo maske? Da budemo 
realni i da budemo direktni gospodine Nimanbegu, do sada smo mi kritikovali Nacionalno 
koordinacionalno tijelo koje ne postoji  i ono radno tijelo, ono ne  može da da nikakvu odluku čak 
ni Vlada ne može da donese odluku jedino ako je vanredna situacija ima ministar zdravlja. Vi 
imate činjenicu da su zabranjeni javni skupovi  i ako u članu 53 i članu 54 ovog Zakona jasno stoji 
da kad prođe vanredna situacija,  vi ste je proglasili 2. juna. Da ne bih ja ovo pitanje  politizovao, 
tražim od Vas da evo u moje lično ime da na kolegijumu dobijemo informaciju i da prestanemo sa 
tim igranjem sa zdravljem stanovništva na način da se sije strah sa pravom i bez prava. Osnovano 
sumnjam, da su ovih četiri, pet novih slučajeva potencirani to stvarno sumnjam, zbog toga što je 
mitropolit Amfilohije najavio da će on da potpiše okupljanje u Podgorici u nedjelju, možda nijesam 
u pravu, i u sve gradove. To znači, pozvao je policiju da on bude procesuiran, da što je jedan 
poslanik ovdje reče da mi ne dižemo tenzije. Molim Vas, ako treba da nosimo maske onda treba 
da se proglasi vanredno stanje, da se proglasi da vanredna situacija ne postoji, i to je nešto što ja 
od Vas tražim kao predsjednika Skupštine sada  da raspravite nakon   ovoga. Ja neću da stavim 
tu masku, dok ne vidim zbog čega  moram da je stavim. To je sve u obliku manipulacije, mi smo 
prije neki dan imali Odbor za zdravstvo, ja sam pitao ove stvari direktora Instituta  i ministra 
zdravlja vezano za član 54 za NKT itd. To je  pravni haos, nešto što ... (prekid)...  ali da ne bi  u 
zonu daljeg sukobljavanja oko tog pitanja, ja jesam da se sačuva zdravlje stanovništva, ali želim 
da znam o čemu se radi, ko je donio odluku  je li objavljeno u "Službenom listu", zbog čega se to 
radi i do kada se to radi.  
 Zaključiću sa ovim, u Crnoj Gori može da bude da ima javnih okupljanja, ili nema, ne može 
biti javno okupljanje do 200, 300 itd., ima ih ili nema to je u Zakonu, to je u Ustavu i Ustav kaže 
kada je moguće jedino ograničiti slobodu javnog okupljanja. Ja  vas molim možda je vama to 
izgledalo u početku da to nema smisla, možda vam sada izgleda da nema smisla, tražim da 



rukovodstvo Skupštine i predstavnici svim klubova obave raspravu, ne tražim pauzu, nego da 
vidimo kada ćemo da stavimo te maske i zbog čega, da li zato što je Milo Đukanović, to naredio ili 
zato što je stvarno situacija takva? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:20:39) 
 
 Kolega Bulatoviću, Vaša proceduralna intervencija je potvrda toga i mog stanovišta u životu 
da ništa nije crno-bijelo, ništa nije ni dobro, ništa nije ni loše. Moram pohvaliti vještinu i tačnost 
izgovaranje mog prezimena, drago mi je da to tako fino radite iz kog razloga, zato što ste mi htjeli 
imputirati da sam ja naredio da se drže maske, nije tako. Ja sam rekao da je određena  nova 
mjera NKT-a da se drže maske, ja nijesam taj koji naređuje i Vi to sigurno dobro znate. Takođe, i 
da Vam ja povjerujem da ste tačno rekli da je  Đukanović odredio šest slučajeva da bi ovo s 
mitropolitom Amfilohijem radio na sprječavanju litija itd. Ne znam kako je Đukanović naredio 
stotine slučajeva u Makedoniji, u Bosni i Hercegovini, u Srbiji, tako da apsolutno ne razumijem tu 
intenciju. S Vama se, takođe, odlično slažem da Skupština Crne Gore, kolegijum ili stručna tijela 
da vidimo na koji način će se to implementirati u radu. Da li će to značiti da će biti veća distanca, 
da li će biti veći razmak u plenarnoj sali u vrijeme rasprave, ne mogu to prejudicirati, 
pretpostavljam da će tako biti. Kada govorim ne mogu držati masku, mislim da nije cjelishodno, ali 
svakog momenta kada budem slušao vaše proceduralne reakcije staviću masku.  
 Izvolite, kolega Zečeviću. 
 
 
 RADOŠ ZEČEVIĆ (18.06.20 14:22:41) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Prije prelaska na tačku dnevnog reda, želim da kažem da sam izuzetno počastvovan što 
sam u prilici da se obratim Skupštini Crne Gore kao poslanik političke grupacije Demokratski front. 
Sticajem okolnosti, a prije svega bolesti gospodina Mandića sam u toj prilici i obećavam da ću ovih 
nekoliko mjeseci raditi u punoj vjeri da je ona politika koju zastupa Demokratski front politika koja 
će odnijeti pobjedu na sljedećim parlamentarnim izborima. Koristim priliku da pozdravim sve 
glasače Demokratskog fronta, sve glasače opozicije kojih je sve više i sve građane Crne Gore koji 
u politici Demokratskog fronta vide rješenje svih problema koje Crna Gora ima. Gospodinu 
Mandiću želim brz oporavak, a ja ću svakako ne tako dobro kao on, ali s istim uvjerenjem i 
čvrstinom braniti politiku našeg političkog udruženja.  
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, zbog onih koji nijesu pravnici i kojima ovo nije 
sfera interesovanja, želim da citiram član Ustava 134 koji kaže - Državno tužilaštvo je jedinstveni i 
samostalni državni organ koji vrši poslove gonjenja učinilaca krivičnih djela i drugih kažnjivih djela 
koji se gone po službenoj dužnosti. Namjerno sam citirao baš ovaj član zbog sljedeće stvari. 
Vidjeli ste kako to izgleda u praksi u Crnoj Gori. Dovoljno je da nađete dva kredibilna svjedoka, 
Pajović Sinđu, par fotografija nekog zaplijenjenog oružja ili izdatog na revers iz magacina MUP-a, 
par policijskih maski itd, da se ne ponavljamo, i eto za lidere Demokratskog fronta trogodišnje 
zanimacije koja je rezultirala prvostepenim presudama od pet godina.  
 Kada sam citirao ovaj član, htio sam da kažem kolika je u stvari u toj instituciji snaga, kolika 
su to ovlašćenja, a i kolika je mogućnost zloupotrebe. Primjer s državnim udarom je u stvari jedan 
tako očigledan primjer te zloupotrebe da valjda ne treba nikome ništa posebno pojašnjavati. O 
drugim brojnim zloupotrebama ove institucije i ovlašćenja, svakako su govorile naše kolege, 
govoriće vjerovatno još uvijek i ne bih više zamarao. Takođe, da je v.d. stanje u ovoj državnoj 
instituciji od posebnog značaja takvo kakvo jeste, znači potvrda mojih riječi i govore nam 
međunarodne institucije od kojih smo bili u prilici da čujemo niz vrlo negativnih ocjena o radu ove 
institucije, koji su nam predstavnici međunarodnih organizacija i Evropske unije u svakoj prilici 
saopštavali.  
 Ni današnji rad Skupštine, gospodine Rutoviću, siguran sam neće razriješiti ovo stanje i 
vjerujem u principu ovdje radimo, hajde da kažem narodski, jalov posao. Jer, ovo u krajnjem neće 
rezultirati tako što ćemo izabrati vrhovnog državnog tužioca, vjerovatno ni sada, vjerovatno ni za 



mjesec dana koliko mi se čini da će otprilike po skupštinskoj proceduri to doći na dnevni red. 
Vjerujem da ćemo ovo v.d. stanje i sva v.d. stanja u drugim institucijama Crne Gore prekinuti tek 
posle novih izbora tj. najavljenih izbora koji će biti vrlo skoro i kada će neka nova parlamentarna 
većina prekinuti kompletno v.d. stanje u našoj državi.  
 Što se tiče Vas kao predlagača, znam da imate ta ustavna ovlašćenja, Tužilački savjet na 
to mislim, i ne bih komentarisao sam predlog za gospođu Vukčević, znači taj ili bilo koji drugi, 
samo bih želio Vas da pitam, nadam se da ćete nam na kraju izlaganja dati odgovor, vjerujem da 
interesuje ne samo mene nego i neke druge ljude, ko je predložio gospođu Vukčević Tužilačkom 
savjetu da bude kandidat Tužilačkog savjeta. Imam lična saznanja da su to neke neformalne 
grupe u vidu bivših državnih tužilaca koji su sada u statusu penzionera i koji svakako na to nemaju 
pravo. Dalje, taj raspon informacija se kreće da su to neke neformalne grupe iz politike, iz visokog 
biznisa koji još manje imaju pravo nego ovaj prethodni, pa bi zgodno bilo da Vi nađete, normalno 
ako imate takve informacije, a trebalo bi da imate, da nam kažete ko je predložio gospođu 
Vukčević Tužilačkom savjetu da bude kandidat za vrhovnog državnog tužioca. Volio bih, iskren da 
budem, da ništa od ovoga nije tačno što sam čuo, što ja imam informaciju. Nemam nikakav 
problem da se izvinim i gospođi Vukčević i Vama ako ovo nije tačno.  
 Gospodine Rutoviću, danas nećemo sigurno završiti ovaj posao, Vi to znate. Ja sam prvi 
put ovdje u skupštinskoj sali u svojstvu poslanika, pa mi je, mogu Vam reći, interesantnije biti 
ovdje nego slušati šta se dešava, vjerujem i Vama. U svakom slučaju, neka nova većina će 
odlučivati o ovom pitanju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:28:51) 
 
 Hvala, kolega Zečeviću.  
 Jovanka Laličić je sada, a neka se pripremi Predrag Bulatović. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (18.06.20 14:29:04) 
 
 Poštovani predsjedavajući, uvažene kolege i koleginice, poštovani gospodine Rutoviću,  
 Želim da vas pozdravim i da vam uputim izvinjenje što ste imali tu "sreću" da ovih dana 
budete prisutni ovdje i da čujete salve uvreda i neprimjerenih riječi, ali reći ću da je mnogo bitnije 
ne to što vam neko govori nego ko vam govori.  
 O situaciji u Budvi su govorile moje kolege i dobro su je kvalifikovale, da je to nasilje 
manjine nad većinom i ne mogu ni ja da se ne odredim prema Budvi i dešavanjima u njoj jer je to 
meni susjedna opština, prolazim vrlo često kroz nju. Samo ću tim povodom reći, poštovani 
građani, ovako bi izgledala vlast DF-a i Demokrata kao što izgleda sada u Budvi, takva bi bila vaša 
svakodnevica i život, i neću više o tome.  
 Govoriću o temi Izbor VDT-a kao važne karike koja nedostaje za značajniji bilans rezultata 
u oblasti borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije. U najnovijem Izvještaju Evropske 
komisije je konstatovan značajan napredak u mnogim ključnim oblastima vladavine prava i 
konstatovala da je crnogorsko pravosuđe umjereno spremno, a Crna Gora da je ostvarila određeni 
napredak u daljem jačanju profesionalizma pravosuđa. Za izbor VDT kao ključnog pitanja za 
svaku državu pa i za Crnu Goru neophodan je određeni nivo demokratske zrelosti. Dvotrećinska 
podrška je demokratski iskorak da je jedna respektabilna većina, dakle kvalifikovana bira vrhovnog 
državnog tužioca. To je nešto što odražava nivo demokratije, ali da bi se ovaj sistem primjereno 
primijenio moraju političke stranke da budu sposobne da ostave po strani svoje političke borbe. 
Ovaj demokratski iskorak pretvorio se u svoju suštu suprotnost jer opozicija ovo pitanje vidi 
isključivo kao pogodan mehanizam ucjene i načina da se nanese politička šteta, što je 
neodgovorno i krajnje neprihvatljivo. Očito da ovakvo rješenje ne korespondira s potrebnom 
zrelošću koja se očekuje od opozicije. Nažalost, praksa nam je i kada je u pitanju izbor Sudskog 
savjeta pokazala da takva volja opozicije ne postoji ni sada. To je političko kalkulanstvo i 
neodgovorno ponašanje jer opozicija svojim pokušajima blokade svih funkcija koje 
podrazumijevaju dvije trećine nanose štetu sistemu i u mnogim slučajevima demotivišu ozbiljne 



kandidate da se prijave. Opozicija ima namjeru da dokaže da su sve institucije u našem sistemu 
blokirane i da već dugo vremena čekamo na izbor vrhovnog državnog tužioca i na izbor članova 
Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika. Međutim, od odgovornosti za odugovlačenje opozicija 
ne može sebe abolirati ni pred domaćom javnošću, ali ni pred međunarodnim institucijama.  
 Ono što smo čuli od pojedinih kolega, želim i ja da potenciram, da opoziciji nije važan 
kvalitet kandidata i njihove reference. Ko god da bi se pojavio uvijek bi mu se našla neka mana i 
ne zbog  toga što ta osoba ima mane i što ne zaslužuje već se žele naplatiti drugi politički računi. 
Mala je vjerovatnoća da će i kandidatkinja gospođa Lidija Vukčević, kao i raniji kandidati za Sudski 
savjet gospodin Vučinić i sudija Ivanović, biti izabrana za državnog tužioca, bez obzira što je 
kandidatkinja karijerna tužiteljka, koja je svoju karijeru započela u Tužilaštvu, što garantuje da su 
joj veoma dobro poznati svi izazovi ove odgovorne i nadasve zahtjevne funkcije. Dakle, 
kandidatkinja koja je dobila nepodijeljenu podršku na Tužilačkom savjetu, ali i podršku na 
matičnom skupštinskom odboru. Zbog tih referenci koje niko ne može dovesti u pitanje, sigurno je 
da gospođa Vukčević zaslužuje da bude izabrana na ovu Vašu funkciju, odnosno na funkciju 
Vrhovnog državnog tužioca. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:34:15) 
 
 Zahvaljujem poslanici Laličić.  
 Imam prijavu za komentar. Izvolite, kolega Rudoviću, komentar za izlaganje. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (18.06.20 14:34:29) 
 
 Hvala. 
 Došli smo na teren dnevnog reda poslije predizbornih poruka i zaklinjanja u crnogorstvo od 
strane kolega iz Demokratske partije socijalista. Oni znaju koliko je to tako stvarno i iskreno. Vrlo 
je važno da sada osvijetlimo ovu temu koja je danas na dnevnom redu. Zato bih vrlo kratko, u 
nekoliko crta, želio da ukažem na nešto što su naši suštinski problemi. Volio bih da je gospođa 
Lidija Vukčević svojim postupanjem i svojom biografijom uvjerila i mene i sve nas ovdje u sali, a ne 
samo vas da zaslužuje da nosi jednu od najvažnijih funkcija u Crnoj Gori od koje zavisi da li ćemo 
mi imati ili nećemo imati vladavinu prava i od koje zavisi nešto što je najvažnija posljedica o tome 
kako ćemo živjeti, da li ćemo moći da napredujemo u pregovorima s Evropskom unijom i da li 
ćemo moći da se kvalifikujemo da postanemo članica Evropske unije ili nećemo. Baš zbog takvog 
postupanja tužilaštva i pravosuđa, vi dobro znate, mi smo pregovore s Evropskom unijom faktički 
obustavili. Suštinski mi smo niđe.  
 E, sada, gospođo Laličić, želim da Vas podsjetim šta je upravo iz Tužilaštva saopšteno što 
demantuje Vas i to što Vi želite da predstavite danas kao istinu. Vrhovni državni tužilac gospodin 
Stanković je saopštio, kada je izabran na tu funkciju, da će jedna od njegovih obaveza biti da se 
preispita odgovornost tužilaca zbog kojih je dolazilo do odbacivanja optužnica, zbog kojih je 
dolazilo do zastarijevanja optužnica, što nije bio rijedak slučaj, zbog kojih je dolazilo do milionske 
štete po budžet Crne Gore, a ta šteta, kao što znamo, koleginice Laličić i kolege iz DPS, tek nas 
čeka kada se završe svi postupci koje su pokrenuli porodice Kalić, Šarić i Lončar.  
 Prema dosadašnjim projekcijama, da Vas podsjetim, država Crna Gora će njima zbog 
nečijeg postupanja ili nepostupanja morati da isplati 13 miliona eura. Već po pravosnažnim 
presudama to iznosi 3,2 miliona eura, pa da vidimo onda šta stvarno to Tužilaštvo radi i koji je 
doprinos svakog pojedinca koji obnaša jednu od najvažnijih dužnosti u državnoj instituciji koja 
treba da nas i državu i državne interese štiti od svih, a najviše i najprije od onih koji su na vlasti, 
šta zapravo to tužilaštvo radi. Onda ću vas podsjetiti šta je rekao specijalni državni tužilac 
gospodin Katnić prošle godine. Kazao je da će obustaviti potpisivanje sporazuma o priznanju 
krivice. Zašto? Zato što se desilo (Prekid) stvorio utisak u javnosti koji je potpuno ispravan da se 
kriminal isplati, (Prekid) kao što je budvanska grupa za krivična djela koja treba da se gone, 
završavam, gospodine Nimanbegu, i za koje je zaprijećena kazna od dvije do deset godina, bio 
osuđivan, odnosno potpisao s tim tužiocem sporazum o priznanju krivice na šest mjeseci, da ne 



govorim o tome (Prekid) u odnosu na štete koju je nanio državi Crnoj Gori. Mi se nalazimo tu đe 
se nalazimo. Evo nam ukupne slike o tome kakvo nam je tužilaštvo i kakvi su nam kandidati za 
Vrhovnog državnog tužioca. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:38:48) 
 
 Koleginice Laličić, pretpostavljam da ćete koristiti pravo odgovora na komentar.  
 Imate riječ. Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (18.06.20 14:38:52) 
 
 Hvala gospodine Rudoviću, što ste mi dali priliku da dodatno pojasnim svoje stavove. 
Odmah na početku da vam kažem da mi nismo obustavili pregovore, da je Crna Gora i dalje lider 
u regionu kada je u pitanju pristupanje Evropske unije. Kada je u pitanju Izvještaj, odnosno Non 
paper normalno je da on priznaje ostvareni napredak u poglavljima vladavine prava, odnosno 
poglavlju 23 i 24, a normalno je da ukazuje i na neke slabe karike ne da bi nas kritikovao nego da 
bi usmjerio svaku dalju našu aktivnost u tom pravcu da bi Crna Gora ostvarila svoj cilj, a to je 
ulazak u Evropsku uniju.  
 Što se tiče kandidata gospođe Vukčević, čitajući njenu biografiju, a i znajući je iz svih ovih 
drugih mogućnosti i da se upoznam s njenim kvalitetima, utvrdila sam i ubijeđena sam da je ona 
po svojim referencama kvalitetan kadar. Žalim što tako kvalitetni kadrovi kao što je bio gospodin 
Sreten Ivanović, kada su bili u pitanju ugledni pravnici za Sudski savjet i sada Lidija Vukčević, 
možda izgube motivaciju da se ponovo jave za ove odgovorne funkcije. Mi ovdje političkim 
kalkulantstvima i naplatom drugih političkih računa, kao što sam rekla u svojoj diskusiji, prosto 
demotivišemo tako kvalitetne ljude da se ponovo kandiduju za odgovorne funkcije u našoj državi. 
Vama očito odgovora da mnoge naše ključne institucije i dalje ostanu u v.d. stanju. Jer, da vam ne 
odgovara vi biste napravili takav demokratski iskorak da kvalitetne kadrove koje predlože 
odgovarajući organi podržite. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:40:57) 
 
 Zahvaljujem se koleginici Laličić.  
 Kolega Predrag Bulatović je sljedeći, a neka se pripremi koleginica Pejović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (18.06.20 14:41:10) 
 
 Zahvaljujem, gospodine potpredsjedniče.  
 Pročitao bih jedan stav iz Izvještaja Freedom House, to je u kontinuitetu za mjesec dana 
drugi. Kaže - tajni audio snimci i zvanični dokumenti koji su procesuirani 2019. godine upleli su 
vrhovnog tužioca Ivicu Stankovića u afere oko podmećivanja i korupcije. Ja čitam, a naši 
nadgledači to kažu, predstavniče Tužilačkog savjeta. Mislim da je to jedan od razloga zašto Ivica 
Stanković nije došao ovdje.  
 Zajedno sa presudom, slušajte ovo, čelnicima DF-a nakon pravnih postupaka koje 
karakteriše zbrka i netransparentnost događaju 2009. godini odražavali su ozbiljne nedostatke u 
transparentnosti, otvorenosti i odgovornosti u pravosudnom sistemu. Ako nijeste znali, gospodine 
Rutoviću, čelnici DF-a Milan Knežević i Andrija Mandić i vozač je bio osuđen gospodin Čađenović 
po pet godina zatvora na osnovu ... Milivoja Katnića i njegove zamjenice Lidije Vukčević o kojoj mi 
danas raspravljamo. Ja sam, gospodine Nimanbegu, potpuno pogodio dnevni red prvi put poslije 
dužeg vremena.  
 Ona ne zaslužuje, kao zamjenica Milivoja Katnića koji obavlja svoju dužnost na osnovu 
montaže, podmetanja, grubih policijskih insinuacija itd. koji je svako od nas osjetio kada je on u 



pitanju. Meni i Andriji Mandiću je podmetnuo lažni stenogram, navodnog razgovora i objavio ga na 
sajtu Državnog tužilaštava i sada ovdje poslanici DPS-a govore o tome da mi nemamo volju, mi 
nismo za kooperaciju i hoćete da biram ovakve ljude.  
 Vrhovno državno tužilaštvo i Tužilaštvo, kao jedinstveni organ ima jedan jedini zadatak da 
progoni sve koje označi vaš šef i vi koji ste u vrhu Demokratske partije socijalista. Uzmimo samo 
zadnjih mjeseca dana. Nisam ja, gospodine Nimanbegu, bez razloga pitao za maske. Maske su 
mali problem nego su mjere NKT-a koje ne znamo da li su na snazi dovele do hapšenja i 
procesuiranja gotovo 2.000 ljudi, ali ako uzmemo u zadnjih 10 dana ili u zadnjih mjesec dana od 
vladike Joanikija, mitropolita Amfilohija, sveštenika Srpske pravoslavne crkve, a na kraju ako 
hoćete i ovdje, gospodine Rutoviću, vaš jedinstveni organ je podigao krivične prijave za govor u 
Skupštini protiv Andrije Mandića, Milana Kneževića i mene sa zaprijećenom kaznom od pet godina 
zatvora za govor u Skupštini. To nije ništa, mi smo navikli na to da se ne poštuje Ustav i ovde 
govore 17 je više od 16, pa su došli do 18:15. O čemu vi pričate?  
 Ovdje je nedavno promijenjen Zakon o lokalnoj samoupravi jer je Milo Đukanović onako 
kako sam više radi, on ne zna što će od sebe, ne postoji Ustav i zakon, nezakonito odložio izbore 
u Tivtu, a vi ste mu dali podlogu, nezakonito. Sad da vas pitam, ako ste dali Izmjene i dopune 
Zakona o lokalnoj samoupravi, ako je epidemija završena 2. juna onda je juče bio poslednji datum 
shodno Zakonu odbornika i poslanika da raspiše izbore za 16. avgust koji je krajnji rok za Tivat? 
Gospodo, jesu li raspisani izbori za Tivat? Nijesu. Je li prekršio zakon? Jeste. Meni je problem više 
da pričam očigledne činjnice jer to više nije bitno. Vi kažete 17 je više od 16. . 
 Ovdje da pročitam još, ovo oko Državnog udara, ima još jedna stvar - rezultat je pogoršan, 
citiram Freedom House, u oblasti vladavine prava u dijelu pravni postupci sa dva na jedan jer 
haotična i netransparentna procedura koja prate suđenja optuženi za Državni udar iz 2016. godine 
odražavaju nedostatak odgovarajućeg procesa u krivičnim postupcima. Vi hoćete, gospodine 
Rutoviću, da sa partijskim sudijama, i vi kao partijsko Tužilaštvo, pošaljete nevine ljude u zatvor. 
Nećete. Legitimno je pravo na otpor tome, legitimno.  
 Pitao Vas je Milun Zogović treba imati debele živce, debelu kožu i odćutati, a to je odćutao 
Ivica Stanković i Vi danas. Vi znate, ne može se presuda izreći za Državni udar ako nema oružja. 
Gdje je oružje? Ono što je Pejanović dao, je li? Dao ga je iz magacina Ministarstva unutrašnjih 
poslova i smjestio u frižider policijskog inspektora. Mislite da ćemo na to da pristajemo. Pristajanja 
nema. E sada ovdje, veliki oratori iz Demokratske partije socijalista (prekid) 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:46:27) 
 
 Poslaniče Bulatović, imam veoma važnu obavezu, a imam volje da omogućim svim 
poslanicima da završe ovu tačku, tako da Vas molim u desetak sekundi da sažmete svu ovu želju 
da (prekid) da govorite na temu VDT-a.  
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (18.06.20 14:46:46) 
 
 Ja sam govorio čitavo vrijeme o tome.  
 Rečeno je da smo mi u poziciji u kojoj je DF i Demokrate u Budvi za dva minuta bi riješili 
problem, dali bi većinu. Jeste li rekli to? Ćutite, podsjećam Vas 3. januara 2003. godine opozicija 
je imala većinu u Podgoričkoj skupštini i upala je policija, izbacila odbornike, izglasala povjerenje 
sa manjinom bez kvoruma (prekid) Tako ste se vi to ponašali, a ko je prvi počeo sa kupovinom, vi 
sa odbornikom Liberalnog saveza kad ste smijenili Radivoja Rašovića.  
 Poštovani građani, ovaj čovjek ovdje ispred mene jedan od lidera Demokratskog fronta je 
odležao četiri mjeseca zatvora zbog nezakonitog i brutalnog, brutalnijeg ... nego što je bilo juče u 
Budvi kad se razbijao naš mirni protest. Nijeste imali hrabrosti da to uradite po danu ko što je bilo, 
bezobrazluka, kao što je to bilo u Budvi nego ste to uradili noću sa nekoliko stotina policajaca.  
 Gospodine Nimanbegu, pitao sam Vas za ove maske, najozbiljnije i najljubaznije Vas molim 
jer ovo što sam o Tivtu govorio izbori ako je vanredno stanje se odlažu, produžava se mandat 



Skupštini. Mi to ne tražimo, ali da znamo za caku u vanrednoj situaciji je moguće, moguće koja ne 
postoji, da se manipuliše i da se pokradu izbori. Budite ubijeđeni, dozvoliti uvođenje na mala vrata 
vanredne situacije, ograničavanje ljudskih prava i sloboda i eventualne političke kampanje nećemo 
dozvoliti. Organizujte kolegijum da ne bi ušli u zonu ozbiljne političke tenzije. To nije 
pomamljivanje naroda nego to je poziv na razgovor o ozbiljnim stvarima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:48:43) 
 
 Hvala, kolega Bulatoviću.  
 Nije mi jasno zašto inicijative koje možete preko predsjednika kluba upućivati, upućujete 
ovako javno preko predsjedavajućih Skupštine, ali slažem se sa Vama da treba kolegijum na ovu 
temu.  
 Poštovane gospođe i gospodo poslanici, imam obavezu i kao predstavnik albanskog 
naroda u Crnoj Gori da u 17:00 h prisustvujem jednom događaju, a to je sahrana jednog našeg 
uglednog građanina. Dr Sim Dobreci je dermatolog koji je na neki način osvetlao obraz svoje 
zajednice i svoje porodice. Mogu reći samo to da osjećam veliku čast što sam ga upoznao i što 
sam ga znao. Stoga molim da se držimo po pet minuta diskusija jer ćemo uspjeti do vremena da 
svi završimo bez komentara, bez upadica da bi predstavnik Tužilačkog savjeta otprilike do 15:25 
h. Imamo tačno još šest govornika i predstavnik Tužilačkog savjeta bi bio sedmi to je 35 minuta. 
Nadam se da ćete uložiti taj napor.  
 Poslanik Đukanović, dao bih mu riječ, iako sam najavio koleginicu Pejović, a onda 
koleginica Pejović, pa onda kolega Branko Radulović, koleginica Željka Savković, Dragutin 
Papović i Milan Knežević za kraj. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (18.06.20 14:50:16) 
 
 Poštovani građani,  
 Prilikom izbora VDT-a moramo se osvrnuti na dosadašnji rad Tužilaštva koje će ući u istoriji 
beščašća kako crnogorskog tako evrpskog i svjetskog pravosuđa.  
 Moramo se osvrnuti na Državni udar koji predstavlja bruku i sramotu za pravosudni sistem 
Crne Gore. Čisto da se ne zaboravi, kakve su tu sve pravljene konstrukcije, pa ću ja navesti 
nekolike. Moramo se prisjetiti da je na osnovu izjave Slavka Nikića, Mihajlo Čađenović proveo u 
zatvoru osam mjeseci, a da je osuđen 16 mjeseci, da su Andrija Mandić i Milan Knežević dobili po 
pet godina zatvora, a šta je rekao Slavko Nikić - da je Mihajlo Čađenović neke Ruse i Ananija 
Nikića dovezao na sastanak automobilom, slušajte dobro tužioče, tablicama PG TE508 ... 
... znaju opšte poznata činjenica da Mihailo Čađenović vozi reno fluence tablica PG - CG870 i vi 
sad me ovdje gledate, samo taj detalj je dovoljan da čitava optužnica padne, ali vas to ne 
interesuje, vi morate da slušate naređenja Mila Đukanovića, jedinog čovjeka koji suštinski donosi 
odluke. Institucije postoje u Crnoj Gori da bi se što teže došlo do Mila Đukanovića. To je svakom 
jasno. Zamislite tužioče, ovu konstrukciju da su Andrija Mandić i Milan Knežević često boravili u 
Moskvi i da su mogli da se sretnu sa organizatorima takozvanog "državnog udara". Da li su se 
sreli, da li su sa nekim razgovarali to nije važno. To Tužilaštvo ne interesuje, bruka, sramota, 
zastiđe. Ni jedan dokaz materijalni nijeste ponudili, da ne pričamo o svjedoku saradniku Saši 
Sinđeliću, kome nijeste mogli šest mjeseci da utvrdite identitet i glavna konstrukcija Sinđelića je 
bila rekao mi je Edi, rekao mi je Edi, a po njegovom priznanju on je samo jedan dan nekoliko sati 
boravio u Moskvi. Pa kad bi gledali koliko je puta spomenuo konstrukciju - rekao mi je Edi, ispada 
da se on sa Edijem nije razdvajao barem nekoliko mjeseci prije "državnog udara" ili ovaj, da 
kažemo, šou program sa kupovinom oružja pa bacanje oružja u jezero, a vaši iskreni partneri 
Hašim Tači i ostali neće da vam pomognu da nađete to oružje i vi se ne trudite, jer znate da to nije 
istina. I na kraju, Sinđa saopštava da je lagao jer se na njega vršio pritisak. Nećete da prihvatite 
argumente advokata DF-a da je Sinđelić ima psihičke probleme, da je on osuđeni ubica i šta sad? 
Vi stojite ovdje mirno, gledate nas, ovo je krajnje nekorektno i nek vam služi na čast vama i 
ostalim tužiocima kako obavljate svoju funkciju. Moram da Vam postavim jedno pitanje, to ću 



svima da postavljam ko god dođe sa ove druge strane. Smatrate li Vi zaista da je Svetozar 
Marović najveći lopov u Demokratskoj partiji socijalista? Imate li Vi i udaljene sumnje da su ispred 
njega i Milo Đukanovć, i Brano Gvozdenović, i Brano Mićunović i Stanko Subotić Cane, i bivši 
gradonačelnik Mugoša? Ćutite. Ćutite i na to što je suspendovan Ustav. Ko je NKT da zabrani 
javna okupljanja i proteste građana, da li je to Milutin Simović smijenio Duška Markovića, ponovo 
ćutanje, ćutanje. Nema ni vanrednog stanja, a nema ni epidemije, a ukinuli ste osnovna ljudska 
prava i Tužilaštvo ćuti. Ovaj teror koji ste napravili u Budvi vama će da iskija na nos. Noga na 
vratu Mladena Mikijelja predstavljaće šut aut kartu Demokratskoj partiji socijalista sa političke 
scene. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:55:39) 
 
 Hvala poslaniče Đukanović. 
 Poslanik Branko Radulović, kao što sam najavio, neka se pripremi poslanica Pejović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (18.06.20 14:55:51) 
 
 Građani Crne Gore, želim krajnje iskreno da vam kažem koja je glavna istina danas u ovoj 
halabuci koja se dešava po Crnoj Gori, to je jedna jedina podjela na lopove i na pokradene, na 
one koji su podanici i one koji su potlačeni, na one koji su zatočeni i one koji su slobodni. Sve 
ostalo je laž, sve ostalo je provociranje, sve ostalo je izvedeno ili namjerno ili nenamjerno. 
Vrhovno državno tužilaštvo u nizu sa čuvenom Medenicom, još čuvenijom Čarapićevom, 
najčuveniji Stanković, pa ovim ... , pa ovom gospođom koju predlažete koja je bila zamjenica sa 
ovim iz ... , oni su pretorijanska garda, to su, građani Crne Gore, oni koji štite ne pravo i pravdu i Vi 
gospodine ste to, ne pravo i pravdu, nego štite lopove. To je jedina istina.  
 Strašno mi je drago ono što se desilo u Budvi, jer vjerujem, uvijek sam vjerovao od 1990. 
kao Liberal u slobodu, u junaštvo i da ne može ugasiti niko tu iskru iz kamena. Nema ništa, 
građani Crne Gore, bez bunta to sam cijelo vrijeme pričao, bez zajedništva svih slobodnih snaga, 
da vas počistimo sa mjesta istorije. Nema ništa bez revizije. Ne može se stvarati tvrdi kamen 
ukoliko lopov i dalje ostane i njegovo potomstvo i dalje bude onaj karcinom koji će trajati. Svi 
prolazimo kroz 30-ogodišnju prošlost, ko je krao, a vi ste to trebali da uradite. Zato ima krivična 
prijava protiv Vas i dao sam i protiv Medenice i Čarapićeve, jer nije postupala po službenoj 
dužnosti. Vrati što si ukrao, vrati Milo milijarde, davno sam govorio po trgovima Crne Gore i 
Demokratski front i moja malenkost je to u mnogim tekstovima i mnoge smo predložili zakone i 
mnoge strategije, za sve smo bili u pravu. Ko je za slobodu Crne Gore, svi na ovim izborima koji 
će biti neodržani ili će biti slobodni, svi pod jedan bajrak slobodne Crne Gore, mafija dolje, hoćemo 
da izgradimo demokratsku prosperitetnu, hoćemo vas da dovedemo kao one Italijane koji su 
zatvarali premijere, kao susjedni Hrvati koji su zatvarali Sanadera, a Sanader je mala riba u 
odnosu na Đukanovića. Ko nije pod taj bajrak, taj ima repove, da li 17 godina sa Milom 
Đukanovićem je za slobodnu Crnu Goru ili za sitne privilegije nek se odredi SDP-e i sve ostalo. 
Neka živi slobodna Crna Gora, Budva pokazuje da je to. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 14:59:47) 
 
 Hvala, poslaniče Raduloviću. 
 Poslanice Pejović, Vi imate riječe, neka se pripremi poslanica Željka Savković. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (18.06.20 14:59:59) 
 
 Hvala vam lijepa. 
 Teško je pored i poslije ovakvih emotivnih govora biti dovoljno racionalan, dovoljno 



pametan i čini mi se elementarno kulturan da bi se obratili građanima Crne Gore i naravno našim 
kolegama u Parlamentu. 
 Zašto ovo kažem? Zato što prosto danas mnogi od njih nijesu zavrijedili da im se obratim. 
Ono što smo danas čuli služi vam na čast i za nas i za naše porodice i za naše prijatelje. Prosto se 
pitam kako možete da sjedite zajedno sa huljama, sa kriminalcima, sa društvenim talogom, sa 
blatom i svim onim što ste danas izrekli. Ne znam da li je gore to što ste rekli ili sama činjenica da 
ste još uvijek ovdje. Ovo imam moralnu obavezu da kažem zato što se apsolutno ne poznajem ni 
u jednoj od tih riječi koje ste izgovorili.  
 Drugo, da ne bih ostala dužna zbog uvažene teme koja je danas na dnevnom redu i o kojoj 
ste uporno govorili i uporno je najavljivali da jedva čekate da se desi, samo ću postaviti jednu 
dilemu, jer moja logika više ovdje apsolutno ne radi. Kako možete biti protiv kandidature osobe na 
bazi čije optužnice sve nas ovdje nazivate kriminalcima i pravite političke paradigme u Budvi? 
Objasnite mi logiku, šta još treba neko da uradi, a da ne bude zloupotrijebljen sa vaše strane da bi 
zalužio vaše povjerenje?  
 Treće, što želim da kažem, kad ćemo prestati u ovom Parlamentu da se ponašamo na 
najprimitivniji mogući način, kada ćete prestati i kada ćemo prestati da jednom riječju, jednom 
diskusijom uništimo nečiji život i nečiju biografiju? Ko smo mi da na to imamo pravo? Šta treba 
neko da radi 26 ili 30 godina, o kojem kolege pričaju sve najbolje, koji ima svoje radne i 
profesionalne rezultate koji sarađuje sa svim sudijama Međunarodnog krivičnog suda za bivšu 
Jugoslaviju, odnosno za ratne zločine da bi trebalo da ga masakriramo tri dana ovdje od njega 
napravimo karikaturu? Ja se duboko ljudski bunim protiv toga nadajući se da u Crnoj Gori postoje 
mladi ljudi i još uvijek oni u sistemu kojima su ti ljudi uzori, ako ne oni koje ćemo bar staviti do 
znanja da njihove kandidature neće biti njihovo lično, privatno, profesionalno i svako drugo 
čerečenje. Prestanite više sa tim molim vas, prestanimo sa tim. Evo ja ću se pridružiti na taj način 
ovom pozivu, ali je zbilja više za kraj ovog saziva, ovog Parlamenta, stvarno strašno kakvu smo 
praksu uveli u ovoj Crnoj Gori. Šta to nama više ovdje valja? Mislite li da mi valjamo crnogorskoj 
javnosti, crnogoskim građanima ovakvi kakvi smo i sa ovom pričom i porukama koje šaljemo? Ne, 
ne da ne valjamo građanima nego se samo plašim i samo se bojim da više nećemo valjati ni 
jednom sistemu, ali me ohrabruje jedna činjenica koju sam dobro pročitala i jedna vijest koju sam 
vidjela danas u medijima da ne bi bilo zabune oko toga što je za koga država Crna Gora, jedan 
vaš kolega je jutros rekao, a oko njega se cijela ova priča u Budvi vodi da će onog trena kad sud 
donese odluku za njega to biti sveta odluka i da će je poštovati. Ja mu odajem priznanje i iskreno 
se nadam da će toga da se drži, a što se mene tiče, meni je to dokaz da još uvijek postoje ljudi u 
Demokratskom frontu koji priznaju ovu državu i priznaju ovaj sistem i za koga sudstvo, odnosno 
tužilaštvo nije nezavisno, nije politizovano i nije kompromitovano. Hvala, lijepa. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 15:03:53) 
 
 Hvala, poslanice Pejović. 
 Kao što sam najavio poslanica Savković. Nek se pripremi poslanik Papović i poslanik 
Knežević. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (18.06.20 15:04:07) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovane kolege, 
 Evo da nisam ušla u Skupštinu, kako uđoh ne bi znala kakav je rad Skupštine, a gledala 
sam 30 godina već kako se održavaju sjednice u Skupštini Crne Gore.  
 Izbor vrhovnog državnog tužioca gospođe Lidije Vukčević, dragi građani, dok god postoji 
treći mandat, peti mandat, četvrti mandat i osmi mandat sudijama u Crnoj Gori, nema pravde u 
Crnoj Gori, a kao poslanica u Skupštini Crne Gore vjerujem i tada se ograniči mandat poslanicima, 
za dva mandata mislim da će tada u Crnoj Gori krenuti na bolje. Kada govorimo o Tužilaštvu i o 
sudovima uopšte, mislim o svim tim pravnicima koji rade u tim institucijama, a priznaćete nije ih 
mali broj mislim i na sve pravnike koji sjede u ovim klupama i u ovoj zgradi gdje su. Gdje su da se 



čuje njihov glas struke, a ne partijski glas. Nekada mora struka nadjačati glas partije, jer ako se to 
ne uradi, a nije svih ovih godina onda imamo upravo ovo što se dešava u Crnoj Gori, borce za 
pravdu na ulicama. 
 Namjerno nepoštovanje Ustava Crne Gore i njegovih članova i zakona koji se donose u 
ovoj Skupštini upravo pokazuju da li interes države da oni koji su obuhvaćeni zakonima koji su 
donošeni u ovoj sali budu ispoštovani. Trebalo bi, ali ovoj vlasti nije, jer da je onda bi svi oni koji su 
koristeći pravo po Ustavu Crne Gore i zakonima ove Skupštine sjedjeli kućama, a ne bi 
protestvovali godinama tražeći pravdu. Mislim na sve bivše radnike, majke korisnice naknada i sve 
druge koje ostariše čekajući da pravda bude zadovoljena. Da li pravna struka misli da su građani 
Crne Gore toliko bogati pa ih namjerno tjeraju u sudske sporove unaprijed smišljeno znajući da će 
pred crnogorskim sudovima, sporovi bit izgubljeni i tjera ih u dugogodišnje sudske procese 
računajući na njihovo odustajanje? Da sam pravnik sramota bi me bilo da predstavljam državu i 
dozvolim sebi da jedan predmet ode u Evropski sud za ljudska prava u Strazburu, a tamo ih ima 
hiljade za vrijeme tridesetogodišnje vladavine DPS-a. Zašto postoji ova knjiga građani Crne Gore? 
Ovo je Ustav Crne Gore. Da bi se poštovalo pravo, jer poštujući nju i članove u njoj zaštitićemo 
sve one koji se bore za pravdu, jer ih pravna struka koja bi trebala da ga poštuje ne poštuju. 
Naravno, uvijek čast izuzecima. 
 Poštovani poslanici, ono što je nažalost stanje u državi Crnoj Gori 30 godina jeste to da 
upravo na mjestima gdje se donose odluke i gdje sudstvo  treba da bude nezavisno je Tužilaštvo. 
Mi imamo zavisne ljude od najviših struktura u državi Crnoj Gori. Svjedoci smo naravno da smo 
vidjeli šta su sve dobijale sudije, šta su dobijali tužioci, šta su dobijali na kraj krajeva poslanici da 
bi vjerovatno digli taj svoj glas za. Pitam sve pravnike u Crnoj Gori i od onog momenta kada su svi 
oni počevši od predsjednika bivšeg Filipa Vujanovića, od premijera Duška Markovića, od gospođe 
Zorice Kovačević koji su pravnici i pogazili su član Ustava 147 Ustava Crne Gore i oduzeli stečeno 
pravo, da li misle da uopšte treba da sjede u Skupštini Crne Gore na svim mjestima gdje sjede? 
Zašto se samo pozivam na majke Crne Gore? Ne zato što sam ja korisnica naknade bila i što su 
majke danas ostale bez stečenoga prava i ostale bez jednog jedinog centa i one koje su prekinule 
radne odnose, već zato što ste vi pljunuli na svoju struku onog momenta kada ste glasali da se 
oduzme stečeno pravo majkama, onog momenta kada svi oni radnici koji protestuju ne mogu 
stečeno pravo ostvariti i ne mogu dobiti potraživanja od ove države. Zašto kažem da su pravnici 
koji su (prekid) i po sudovima i Upravnom i Vrhovnom i Osnovnom i svi, zašto kažem da ne treba 
da sjede tamo? Ni jedan od njih ne zaslužuje da sjedi na mjesto na koje je. Zato što su svi oni 
(prekid) molim vas, dozvolite mi da završim, pogazili struku kada su to uradili.  
 Želim direktno da se obratim predsjedniku države Milu Đukanoviću. Očigledno razočaran 
zato što mu nisu opozicioni predstavnici došli na razgovor povodom izbora i nije znao kako da ih 
uvrijedi nego tako što je zloupotrijebio njegovu ulogu, predsjednika države, nazvao nas 
kamufliranim političarima, pa bih htjela da ga pitam, zar nije zloupotrijebio svoju funkciju,  zar nije 
zloupotrijebio svoju funkciju (prekid) tako što nije ispoštovao 22.000 korisnica naknadi i na tri javna 
poziva njemu lično upućenima nije pozvao majke da ih bar saluša? Želim da mu kažem kao 
kamuflirana političarka, ako sam ja kamuflirana političarka koja zbog svoje vjere ide na litije onda 
je on zimzeleno drvo koje će vremenom prerastati u listopadno, vrlo brzo, jer očigledno dolazi 
vrijeme da lišće koje je na tom drvetu sagradio treba da opane. Za dobrobit građana Crne Gore i 
nadam se da će ti građani to morati shvatiti da je vrijeme da u Crnoj Gori samo mirno i 
dostojanstveno može doći do promjena, a upravo se to dešava u Crnoj Gori i to svijetu bode oči. 
Zato što su shvatili koliko su građani Crne Gore mirni, dostojanstveni, gostoljubiv narod, ali neće 
više da dozvole ovu tiraniju koju trpi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 15:11:21) 
 
 Hvala, posalnice Savković. 
 Kao što sam najavio poslanik Dragutin Papović, nek se pripremi poslanik Knežević. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (18.06.20 15:11:29) 



 
 Hvala Vam gospodine potpredsjedniče, uvažene koleginice i kolege, poštovani gospodine  
Rutoviću. 
 Odredba ustavnog amandmana 2013. godine, da se vrhovni državni tužilac bira 2/3 
većinom, odnosno 3/5 većinom zapisana je sa namjerom da kao što bi to rekli oni iz Evropske 
unije  koji nas  posmatraju i ocjenjuju, pojačamo kapacitete ove  instutucije.  Dakle, ne kadrovske  
kapacitete nego njene institucionalne  kapacitete u smislu da ona radi odgovorno to je bila šansa 
odnosno tako da je data šansa opoziciji da bude dio vlasti, odnosno da  zaista učestvuje  u 
zakonodavnoj vlasti pokaže  odgovornost  prema državi time što će profesionalno, kredibilno 
učestvovati u izboru vrhovnog državnog tužioca. To je šansa  koja je zaista  urađena sa namjerom 
da se pojača i kapacitet  i demokratski ambijent u ovom Parlamentu, i opozicija zaista da je htjela  
da to tako iskoristi ona je mogla da  profitira, jer bi poslala poruku građanima  da učešće  u izboru 
vrhovnog državnog tužioca prije svega vodi računa  o državnim interesima odnosno prestavila 
bise kao državna odgovorna snaga. U ovom slučaju kao i u prethodnom kao i u slučaju Sudskog 
savjeta opozicija  pokazuje drugu stranu. Odnosno pokazuje  ono na što su kolege  ukazale, a to 
je da ovaj ustavni mehanizam koristi prije svega  za opstrukciju države, dok sa druge strane  kaže 
mi smo tvrde i poručuju da su za jaku, da su za efikasnu državu, da su za demokratiju to ne može 
tako. Dakle, to je neprincipijelna politika, odnosno to je neprincipijelno postupanje, a da je tako 
svjedoče Izvještaji Evopske komisije  između ostalog i .... u kome se ne kaže nije skupštinska 
većina izabrala VDT-a, nego Skupština kao institucija. Dakle,a tu je odgovornost, a mi od te 
odgovornosti ne bježimo, kako kada se kandiduje i pokreće postupak za izbog VDT-a,  tako i kada 
dođe do ovoga što vjerovatno što slijedi na izbore VDT-a, ali stojimo tu i objašnjavamo. Dakle, 
ovdje se radi o odnosu prema državnoj instituciji.  
 Ono što je ova rasprava još pokazala i što je veoma značajno, to je osjećaj  pravde, jer 
odnosom prema ovom  pitanju ne iskazujete samo stav prema državi, prema Vrhovnom državnom 
tužilaštvu nego iskazujete osjećaj za pravdu. Ovaj radni dan je započeo tako što se nama 
zaprijetilo "vidjete gdje ćete vi" nakon nekog navodnog željenog preokreta, u jednoj od posljednjih 
diskusija nam se kaže počistiće vas, počistićemo vas, te riječi govore osjećaj za pravdu, odnosno 
taj rječnik teških uvreda i linča, svjedoči o tome da se sa te strane ne govori o pravdi, da se sa te 
strane ne govori o boljem kandidatu za VDT-a. Jer na kraju krajeva da li opozicija kroz ovaj 
postupak možda  podstakla nekog kandidata da se prijavi za VDT-a, da li gospođa Vukčević ima 
protiv kandidata koji je bolji, koji je jednako kvalitetan, a koga možda opozicija afirmiše ne. Ovdje 
se želi sprovesti navodna pravda, odnosno nepravda, odnosno linč i normalno je da u takvim 
okolnostima i u jednoj takvoj atmosferi, takvoj politici, gospođa Vukčević, pa ni bilo ko, sličnu 
biografiju njenoj, ko ima takav radni angažman ne odgovara, jer ovdje se traži VDT odnosno 
Vrhovni državni tužilac da radi svoj posao, nego se traži čovjek koji će kako se ovdje kaže goniti i 
počistiti one koji su iz DPS-a, ovdje se traži progonitelj Demokratske partije socijalista bez 
izuzetka. Čuli smo to danas, jednako ministara, poslanika, predsjednika Vlade, a na kraju naših 
porodica, kad ste to čuli sa naše strane, tačno je mi ovdje takođe debatujemo, koristimo politički 
jake argumente, ali nikoga ne proganjamo, nikome ne prijetimo, politička debata je jedno, a 
otvorene prijetnje su drugo.  Zato je jasno zašto ovdje u ovom Parlamentu  u ovom sazivu dok su 
ovakve  političke strukture u opoziciji ne može biti  2/3 većine.   
 Šta je naš zadatak, da na sljedećim izborima  dobijemo (prekid)... većinu, na bazi koje 
ćemo mi formirati  i uspostaviti kredibilnu instituciju, odnosno povratiti onaj status koji bi trebalo da 
imaju. Takođe, ovdje se govori o Izvještajima Freedom Housa koji su respektabilni  i koje treba 
uzeti u obzir,a li kao što je rekao Evropski komesar za proširenje Oliver Varhelji ne piše Izvještaj 
Freedom House o pristupanju, nego Evropska komisija. U onom pejperu je sve rečeno, ali između 
ostalog u FH onom prethodnom je rečeno da je Srbija hibridni režim, pa niko iz Demokratskog 
fronta zbog toga manje ne voli Aleksandra Vučića, u FH je rečeno da je Rusija stabilna  
autokratija, ali zbog toga  niko iz DF-a neće manje voljeti Putina. Dakle, oni samo citiraju ono što 
im odgovara, a ono što im ne odgovara  još prićutkuju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 15:16:45) 
 



 Kolega Papoviću, zahvaljujem. 
 Poslanik Knežević, sad ima riječ kao zadnji govornik. 
 Izvolilte. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (18.06.20 15:17:51) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, 
 Nakon što ste izglasali antipravoslavni, antisrpski, anticrnogorski Zakon o slobodi 
vjeroispovijesti bez skidanja  imuniteta uhapsili kompletan Klub poslanika Demokratskog fronta, 
uhapsili vladiku Joanikija i sedmoricu sveštenika juče, izveli Državni udar u Skupštini opštini 
Budva hapseći čelne ljude danas smo dobili  informaciju da je fudbalska utakmica između Crvene 
zvezde  i Partizana kriva zato što se Korona vratila u Crnu Goru. Mi koji izvozimo kokain širom 
svijeta, mi koji omogućavamo i ljudima svih rasa crne, bijele, žute i narandžaste boje da šmrču i 
imaju svoje snove, optužujemo Srbiju da nam je  uvela  koronu  i da od sada moramo da nosimo 
maske zbog fudbalske utakmice  Crvena zvezda i Partizan. Ja predlažem da NKT zabrani 
gledanje utakmice Crvene zvezde i Partizana, i da do kraja života  gledamo samo Milutina 
Simovića kako u onim plastenicima poput onog Ferdinanda miriše đetelinu sa četiri lista. To će biti 
naša perspektiva ubuduće, jer očigledno da se borimo sa nevidljivim neprijateljima tako što 
stavljamo čitavu Crnu Goru u karatin i samoizolaciju, a niko neće da kaže da je koronu u Crnu 
Goru ponovo vratio Milo Đukanović, jer se vratio iz Brisela kao zabranjene zemlje i nije se testirao 
imao je intezivne društvene kontakte sa liderima parlamentarne većine i liderima koji čine ovu 
vladajuću koaliciju. Vi ste svi zaraženi, mene je strah ovdje da opštim sa Vama u verbalnom 
smislu, jer ste imali kontakt sa čovjekom koji je donio koronu, dajte mi ovdje vaše negativne 
testove, gdje su negativni testovi Mila Đukanovića. 
 Gospodine Rutoviću, smijete li da odete sad u zgradu Predsjedništva  i da mu kažete kako 
si ti dugački, pošao u Briselu i Belgiju bez negativnog testa i vratio se i zarazio čitavu Crnu Goru, i 
sad su nam krivi Crvena zvezda  i Partizan. Što se mene lično tiče i što se tiče Demokratskog 
fronta, ova rasprava je bila ovdje potpuno nepotrebna, Vi gospodine Rutoviću, treba da donesete 
odnosno da podržite predlog koji će podnijeti možda Demokratski front, da tužioci prvo idu na 
pregled za uho, grlo i nos. Znate zašto, jer nemoguće i za očni pregled, jer je nemoguće da Ivica 
Stanković, Milivoje Katnić i ostali nijesu viđeli kako Migo Stijepović, stavlja 100 hiljada eura od 
profesora Duška Kneževića i zlatnog tajkuna DPS-a. Je li moguće da nijesu viđeli kuću od dvije 
hiljade kvadrata pod Goricom koja se jedino vidi sa mjeseca  u Crnoj Gori, je li moguće da nijesu 
vidjeli one milione na računima, je li moguće da su vidjeli da Demokratski front perpare od 300 
dolara, a ovdje se milioni obrću kroz transakcije  Demokratske partije socijalista. Zbog toga vi svi 
treba da idete na uho, grlo, nos i na očni pregled. Je li moguće da nijeste čuli kako Neno Vujošević 
sekretar tužilaštva saopštava  kad ga pita Duško Knežević, je li Ivica uzimao pare kaže jeste, jeste 
ja sam mu davao pare.  
 Kako je onda moguće, gospodine Rutoviću, da Ivica Stanković koji  uzima pare  saslušava 
ga Milivoje Katnić, koji neće da  pusti izvjesnog Sekulića jer ako ga pusti  ispašće nešto što on 
misli da nije, jer njemu nije dao ništa. Znači li to da je Duško Knežević dao pare Milivoju Katniću 
da bi on odmah pustio Sekulića. Znači li to kad su išli kod Ivice u Igalo da ga vade iz blata 
Vujošević i ekipa kako bi se pusto Sekulić, da bi on bio pušten da je i Lidija Vukčević pošla sa 
njim. Neno Vujošević i ja smo saopštavali u onim telefonskim razgovorima, ja sam razgovarao sa 
Lidijom Vukčević, šta ti je rekla Lidija, Lidija je rekla - ja sam spreman ako Ivica traži da to uradim, 
da pustim Sekuklića, ali moram da se konsultujem sa Milivojem Katnićem. Sad vi ovdje nama 
pričate o moralnim paradigmama, vi nama pričate da smo mi ljudi koji sprečavamo izbor ovakvog 
tužilaštva, da nam glave otkinete, da treba da spasim život najbližem u kući ne bih glasao Lidiju 
Vukčević, ne bih glasao Ivicu Stankovića i ne bih glasao Milivoja Katnića. Prije bih se ubio. Oni su 
od ove države napravili jednu korumpiranu jazbinu. Kaže Katnić, niko ne smije da mi stane na 
crtu. Šta je on bre? Je li on ..., pa sa dva pištolja ide kroz Tužilaštvo? Jeste li vi tamo Tužilaštvo ili 
ste neka kafana na divljem zapadu i samo se gleda ko će prije da digne pištolj i da upuca neko 
nekoga? Znači, vi ste potpuno srozali Crnu Goru. Znate šta smo mi, nismo mi free Montenegro, mi 
smo free karantinegro. Napravili ste Crnu Goru free karantinegrom, najgrđi i najljepši zatvor na 



svijetu. Zbog toga želim da pošaljem jasnu poruku. Demokratski front je svojom žrtvom, svojim 
djelovanjem od 2012. godine pokazao da je ... od opozicije. Mi nismo ni za kakve dvojedne, 
šestojedne, petojedne kolone. Mi smo za jednu kolonu pod barjak pokreta naroda i nas nema 
potrebe niko da čika i da nas ispituje kakav je naš stav. Čitava opozicija neka dođe da se 
dogovorimo na način da idemo pod barjak pokreta naroda, slobodnoga naroda, da se ne razmišlja 
o  ljudima koji su ispod cenzusa i koji žele sad da zloupotrijebe izbornu volju građana, jer slobodni 
građani u Crnoj Gori žele da pobijedimo Demokratsku partiju socijalista, a ne žele da mi sjedimo u 
poslaničkim klupama i da izigravamo nekakve institucionalne ili legislativne biljke. Znači, 
Demokratski front je uvijek bio za jednu listu i nas nema potrebe niko da poziva, naš stav je jasan, 
ali drugi to treba da se izjasne. 
 
 
 PREDSJEDNIK GENCI NIMANBEGU (18.06.20 15:23:40) 
 
 Hvala poslaniče Knežević.  
 Ovim konstatujem da ću dati riječ Veljku Rutoviću, članu Tužilačkog Savjeta, da se obrati u 
završnoj riječi. Izvolite. 
 
 
 VELJKO RUTOVIĆ (18.06.20 15:23:56) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, uvaženi poslanici, 
 Zahvaljujem se na vremenu koje ste posvetili predlogu Tužilačkog Savjeta za izbor 
vrhovnog državnog tužioca. Pažljivo sam slušao vaša izlaganja i raduje me činjenica da ste 
većinski prepoznali stručne reference i moralni kredibilitet kandidata koja je Tužilački Savjet danas 
opredijelio kod vas da bi se izjasnili da li ili nećete dati njoj povjerenje da obavlja tu veoma važnu 
društvenu funkciju. Ono što moramo apostrofirati u završnoj riječi je da Tužilački Savjet u čijem su 
sastavu tužioci sa dugogodišnjim iskustvom i ugledni pravnici, bili su jedinstvenog stava da 
specijalna tužiteljka, gospođa Lidija Vukčević, zaslužuje na osnovu svojih ličnih i profesionalnih 
kvaliteta da bude predložena za Vrhovnog državnog tužioca.  
 Lidija Vukčević sa sama javila na konkurs, a u mandatu Tužilačkog Savjeta je da odluči 
koga od predloženih kandidata će predložiti ovom domu da bude izabran ili ne. Podsjetiću vas 
takođe uvažene poslanice i poslanici da Tužilački Savjet je u potpunosti zakonito ispoštovao 
proceduru predlaganja kandidata VDT-a, da u tom dijelu nije bilo nikakvih opstrukcija, nije bilo 
nikakvih odlaganja kao što je bilo juče riječi da se radilo o odugovlačenju postupka predlaganja 
kandidata za ovu funkciju. U prilog tome govori i činjenica da smo javni oglas za izbor Vrhovnog 
državnog tužioca objavili dva mjeseca prije isteka mandata tada aktuelnom vrhovnom tužiocu, od 
danas VD vrhovnog tužioca, gospodina Stankovića. Kao predstavnik Tužilačkog Savjeta i 
predlagač po ovoj tački dnevnog reda izbor VDT-a nijesam u mandatu da odgovaram na mnoga 
vaša interesovanja. Između ostalog ona su se odnosila i na neke od aktuelnih predmeta, takozvani 
"državni udar", "koverat" i slično. Dakle, o tim predmetima aktuelnim kao tužilac mogu govoriti 
jedino u sudnici i nigdje drugo. Odgovore na neka od pitanja koja su takođe bila predmet vašeg 
interesovanja vjerujem uskoro dobićete u ovom domu na tematskoj sjednici koja će biti posvećena 
razmatranju Izvještaja o radu Državnog tužilaštva i Specijalnog državnog tužilaštva.  
 Takođe, vaši komentari odnosili su se i na aktuelna dešavanja u Budvi. Sa ovog mjesta 
mogu jasno da poručim da Tužilačka organizacija sa budnom pažnjom motri i na te događaje i da 
će u zakonom predviđenim rokovima bez ikakve selektivnosti istražiti svaki prijavljeni događaj i 
donijeti odluku u skladu sa zakonom. Ja vam se zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (18.06.20 15:27:25) 
 
 Hvala Vam, gospodine Rutović. 
 Ovim konstatujem da smo završili pretres i rad na ovoj tački dnevnog reda.  
 Najavljujem vam mogući nastavak rada i sjutra sa ciljem da možda i glasamo sjutra 



popodne, ali o tome ćete biti obavješteni, tako da vas pozdravljam i vidimo se prvom narednom 
prilikom. 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 11:34:27) 
 
 Dobar dan. 
 Nastavljamo sa radom Druge sjednice  Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja. Tačka 
dnevnog reda - Izbori i  imenovanja. To je deseta tačka  dnevnog reda. U okviru imamo nekoliko 
predloga,  i to planiramo danas  raspraviti. 
          Predlog  za imenovanje dvije zamjednice  zaštitnika ljudskih prava i sloboda Crne Gore, pa 
sljedeća Predlog odluke o izboru jedne članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje 
manjinskih prava, tri Predlog odluke o imenovanju jednog člana Državne izborne komisije i kao 
poslednji za danas Predlog za imenovanje  predsjednika dva člana Savjeta za  visoko 
obrazovanja. Inače tim bi završili tačku Izbora i imenovalja. 
 Poštovane kolege, prelazimo na dalji rad na dnevnom redu je  Predlog za imenovanje dvije 
zamjenice ljudskih prava i sloboda Crne Gore. Podsjećam da je  zaštitnik ljudskih prava shodno 
članu 10  stav 1 Zakona o zaštitniku ljudskih prava  sloboda Crne Gore i odluke o broju zamjenika 
zaštitnika ljudskih prava i sloboda  Crne Gore, predložio da se zamjenice zaštitnika ljudskih prava i 
slobode imenuju Nerma Dobradžić i Snežana Armenko. 
 Otvaram pretres, dajem riječ zaštitniku ljudskih prava i slobode Crne Gore  da da dopunsko 
obrazloženje. 
 Izvolite. 
 
 
 SINIŠA BJEKOVIĆ (19.06.20 11:35:57) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovane poslanice i poslanici  Parlamenta. 
 Obraćam se javnosti  Crne Gore sa  punim uvjerenjem da sam, podnoseći predlog za dvije 
zamjenice, učinio ono što je moralna i profesionalna obaveza, a to je da svoj izbor zasnivam 
isključivo na  profesionalnim i moralnim kvalitetima  kandidatknja koje sam predložio. U tom smislu 
moram da kažem da sam želio prije svega dobiti stručnost, referentnost, ali nešto što bi se u 
našim okvirima  moglo nazavati neumrljanost karijera  dvije koleginice, njihovu predanost  u poslu, 
njihov dosadašnji rad. Naravno, imajući u vidu intervju koji sam obavio sa obadvije kandidatkinje, a 
u kojem sam dobio mogu slobodno da kažem uvjeravanje da su spremne, da svoj rad  i svoj 
profesionalni kredo u cjelosti stave na raspolaganje Instituciji za zaštitnika da bi postigli rezultate  
u narednom periodu koji će biti bolji od nih koje smo postigli. 
 Ovom prilikom takođe želim da vas podsjetim da je u poslednjem Izvještaju Evropske 
komisije i Institucije za zaštitnika ocijenjena vrlo dobro, da je i to nastavak trenda moram da 
kažem, i da se ovog puta zahvalim svim poslanicama i poslanicima crnogorskog Parlamenta, bez 
obzira da li su glasali ili nijesu glasali za moj izbor  u vrijeme mojeg izbora, jer su na svoj sopstveni 
i na specifičan način izrazili poštovanje  prema onome što je činio moj prethodni rad i povjerenje  u 
ono što će se desiti. U tim okolnostima, prirodna je bila čini mi se  i potreba da u ovom predlogu ili 
u ova dva predloga sublimiram dva ključna zahtjeva za poboljšanje rada institucije u narednom 
periodu. A to je da ojačamo Instituciju zaštitnika na pozicijama koji će se baviti zaštitom prava u 
oblasti  Pravosuđa i Uprave sa jedne strane. Sa druge strane,  da budem ajde malo i otvoren i 
iskren, da i sam sektor na čijem sa čelu bio u ovom prethodnom periodu to je  Sektor zaštite 
diskriminacije nastavi i poboljša  svoj ne samo uticaj u javnosti, nego i kvalitet  rada  kada je u 
pitanju institucija  ombudsmana. U tom smislu ne želim vas dodatno opterećivati karijerama 
odnosno onim što je u biografiji  dato za obadvije kandidatkinje. Ali vas želim uvjeriti da je njihov 
dosadašnji rad,a pogotovo  institucije u kojima rade, jer u ovom konkretnom trenutku želim 
posebno da istaknem činjenicu da sam se opredijelio da svoj izbor zasnujem na predstavnici koja 
je do sada  obaveljala važnu i visoku funkciju u pravosudnoj sferi. Što mi se čini kao dodatni 
kvalitet i čini mi se povjerenja rada u samu instituciju,  imajući u vidu da se prestavnici Pravosuđa 
rijetko kad  odlučuju da uđu da tako kažem i u druge vode.  
 Kada je u pitanju  koleginica Nerma Dobardžić, moram da kažem da je  to njen veliki 
povratak u Instituciju  zaštitnika ljudskih prava i sloboda, da je to osoba koja je imala svoje ime, 



svoj autoritet u samoj instituciji, da je prema svim raspoloživim podacima  do kojih sam došao  
prilikom opredeljenja za nju iz Ustavnog suda  Crne Gore došla informacija da se radi o 
kvalitetnom kandidatu, o radnoj osobi, o osobi sa visokim moralnim ljudskim kvalitetima  i moram 
da kažem o osobi koja i među kolegama  uživala  jednak ugled, kao što je to barem u mojim očima  
u ono što sam ja  uspio da saznam. 
 Kada je u pitanju gospođa Armenko, moram takođe da  izrazim svoju zahvalnost i njoj što je 
pristala da, između ostalog, prihvati ovu funkciju, jer čini mi se da je biti u ovoj funkciji,a pogotovo 
ovaj naredni period koji je pred nama  veliki izazov, da kažem da se radi  o osobi koja je bila prvi 
sekondirani sudija pri Evropskom sudu za ljudska prava u vrijeme kada smo dali našeg kandidata 
kao sekondanta   pri Evropskom sudu, da se radi o osobi koja je sticanjem okolnosti učestvovala i 
na programima i projektima na koji sam sam učestvovao Savjeta Evrope  i tamo je kao 
sertifikovani predavač registrovana pri ovoj asocijaciji. 
  Sa druge strane, važna je okolnost, ne znam da li ste to uspjeli sagledati i procijeniti  u 
samom predlogu, da je ona predsjednik odeljenja sudske prakse u Osnovnom sudu u Podgorici do 
sada bila, i da je to još jedan dodatni motiv  da između ostalog  ponudim joj  kandidaturu za ovo po 
meni značajno mjesto. Na ovaj način,  moram i to da zaokružim da kažem, kompletiraćemo 
strukturu same institucije. U narednom periodu obavićemo izvjesno restrukturiranje na način što 
ćemo nadležnosti ustanoviti tako da će biti  efikasnije i lakše postupanje same institucije, a nekako 
čini mi se po prirodi stvari objediniti dva važna  segmenta, i na taj način, rekao bih, učiniti  
instituciju, barem  sa tih formalnih uslova, pa i sa kadrovskih uslova spremnom za izazove koji su 
pred nama. Da vas ne bih  dalje opterećivao   u najboljoj vjeri mislim i tvrdim da sam svoj izbor 
zasnovao na svim onim osobinama  odnosno karakteristikama  koje bi  svaki  čovjek  mogao  
poželjeti u ovom  trenutku  u Crnoj Gori. A da li će to stvarno biti  tako nije pitanje samo ove 
procedure, već i njihovog angažmana u narednom periodu  zašta snosim i sam  odgovornost. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 11:41:20) 
 
 Ja  zahvaljujem zaštitniku ljudskih prava  Crne Gore gospodinu Bjekoviću. Nastavljamo 
dalje sa raspravom. Za riječ su se javili par poslanika tako da idemo po redosljedu  prva će govoriti 
Branka Bošnjak, a neka se pripremi Draginja Vuksanović-Stanković. 
 Poslanice Bošnjak, imate riječ. 
 Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (19.06.20 11:41:45) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ja bih htjela ombudsmanu da kažem da je bio problem  nama ko je predlagač ,odnosno 
lično meni,ali znam da ste iz te oblasti ljudskih prava već dugo vremena  i imala sam negdje 
povjerenje  da ćete raditi to na dobar način. Hoću da vjerujem da izbor ovih saradnika  prvih vaših 
isto tako odabran po biografijama bi se reklo,ali naravno čekaćemo kad bude izvještaj i kad 
budemo vidjeli  kako će i šta  oni raditi. Interesuje me samo da li imate pravo samo ova dva 
saradnika, odnosno dva zamjenika ili tu ima više prostora za više zamjenika, odnosno šta se 
dešava sa onima koji su prije obavljali funkcije, jer je meni bilo sporno što je jedno vrijeme bila na 
mjestu to osoba koja je čak za mobing bila optužena, tako da mi je bilo vrlo sporno da ta osoba 
bude u instituciji Ombudsmana, a da  sa druge strane se vodi taj postupak za mobing protiv nje. 
 Iskoristiću ovu priliku i vaše prisustvo više da razgovaramo o ovome svemu što se dešavalo 
u vrijeme korone. Hoću da mi kažete da li ste svjesni koliko je bilo tu nekih i deskriminatorskih 
odluka, odnosno koliko svi mi nismo bili pod istim tretmanom, koliko je bilo selektivnog pristupa 
nekim stvarima,  nekim osobama, odnosno da se na jedne gledalo jednim očima na druge drugim 
očima.  
 Ono što mene interesuje kako vi komentarišete to da su pojedine osobe, kao recimo 
Predsjednik države došao je iz zemlje iz Brisela iz Belgije, a Belgija se ne nalazi na listi onih 
zemalja koje je Nacionalno koordinaciono tijelo koje je potpuno nezakonito formirano i koje vedri i 



oblači, a nema uporišta ni u zakonu. Vi znate da sam ja i podnijela prema Ustavnom sudu da se 
odredi nego na žalost mi nemamo izgleda Ustavnog suda ili se pravi mrtav sve ovo vrijeme, a sad 
kad je počeo nešto da radi krenuo je od repa, a ne od glave jer mislim da je, prije svega, trabao da 
počne da li je ustavno ono Nacionalno koordinaciono tijelo, pa tek onda da razmatra one spiskove 
osoba čija su imena objavljena javno, a da se nalaze u samoizolaciji.  
 Dakle, imamo privilegovane, Predsjednika države koji dolazi iz zemlje koja se ne nalazi na 
listi zemalja iz kojih može da se uđe, a da ne bude se u karantinu, i ne putuje on sam nego putuje 
sa njim cijela ekipa, što ja kažem, njegova svita. Niko od njih nije stavljen u karantin. Čak imamo i 
poziv njegov opozicionim partijama i one susrete vrlo brzo poslije toga. Onda imamo ovdje našeg 
kolegu poslanika Divanovića, kojig takođe  u samoizolaciju su  poslali, a ne u karantin, a pravila su 
da se ide u karantin. Pa, smo imali hajde ne bih zbog oboljelih da govorim, ali imali smo člana 
Nacionalno koordinacionog tijela čija supruga je bila hospitalizovana za vrijeme ove krize, a da ta 
osoba je redovno radila svoje dužnosti i čak učestvovala u sjednicama  Nacionalnog 
koordinacionog tijela. Dakle, postoje da kažem, različiti aršini. To ne smije da se dozvoljava. I to je 
razlog koji kod naroda stvara otpor i revolt prema Nacionalnom koordinacionom tijelu jer uvijek je 
ono zaboli vas ovaj krivi dio, a da smo isti za sve, svi bi trpjeli i svi bi se ponašali isto i to je princip 
kojeg  traba da se svi držimo, i onda bi to bilo lako održavati. Ovako kada iskočimo iz principa i 
kada neko ima pravo na nešto, a drugi nema pravo to stvara revolt. Mislim da to i dovodi do ovoga 
da ljudi neki kriju i neće da kažu gdje su bili i šta su bili jer zato što vide da nekima može biti, a 
nekima ne, i to nas sve dovodi u vrlo nezgodnu situaciju.  
 Takođe, bih htjela da me informišete, mada su me skoro zvali, ali me interesuje dokle je 
stigao ovaj predmet koji se tiče hapšenja poslanika, a da nam nije skinut imunitet. Ja sam imala 
poziv od gospođe iz vaše institucije kojoj sam dala izjavu i dala sam joj snimke koje sam napravila 
da se vidi kako se ponašala policija. Ja sam juče i rekla šta mislim o tim ljudima koji su nas ovdje 
hapsili i njihovom ponašanju da su prekoračili svoja ovlašćenja i da su se ponašali kao kriminalci. 
Tvrdim da u tim jedinicama koje se tako šalju nisu policajci časni nego su to ljudi koji su spremni 
na sve. Tako da me interesuje i u tom dijelu da mi kažete dokle se stiglo sa tim predmetom jer mi 
je to vrlo interesantno da vidim kako će se i druge institucije jer mi sigurno nećemo stati na tome i 
ići ćemo do kraja što se tiče tog slučaja, a značilo bi nam mnogo da imamo, da kažem, nekakav 
izvještaj ili vaš nekakav zaključak kao ombudsmana po tom pitanju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 11:47:46) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Bošnjak.  
 Kao što sam najavio kolegenica Draginja Vuksanović Stanković. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (19.06.20 11:47:54) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Uvaženi ombudsmane, kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Često dok sam prethodnih mjeseci išla u kampanju po gradovima i razgovarala sa 
građanima, građani su me  pitali - šta vam to znači kada u parlamentu vi iz Socijaldemokratske 
partije govorite o ustavnom patriotizmu? Šta znači ta riječ ustavni patriotizam? Ustavni patriotizam 
je kad poštujete Ustav i zakone svoje države. Ustavni patriotizam je kad su Ustav i zakoni države 
jednaki za sve i kada nema privilegovanih pojedinaca tada imamo državu socijalne pravde, 
socijalne jednakosti i državu socijalne solidarnosti, i to je ono zašto se borila, bori i boriće se uvijek 
Socijaldemokratska partija. To je ljubav prema državi. Nije, znate, ljubav prema državi kada vi 
kažete volim Crnu Goru, a onda bezočno i bezobrazno gazite Ustav Crne Gore ili ustave i zakone 
ove države selektivno primjenjujete. Pa, za neke važi, za neke ne važi, za neke su strože norme, a 
za neke ne. Zato sve više građana prilazi i svakodnevno se javno putem fejsbuka učlanjuje u 
Socijaldemokratsku partiju jer prepoznaju našu borbu, borbu za državu socijalne pravde. Mi ćemo 
se izboriti konačno za državu socijalne pravde.  
 Imamo situaciju kada je Ministarstvo pravde i Sudski savjet pao na ispitu, pao na ispitu pred 



građanima i pred Evropskom komisijom, kada smo doživjeli da nam Evropska komisija tumači 
Ustav, kada nas sa ove strane niko nije čuo da dva ne može biti tri, odnosno da tri ne može biti 
dva. I pored svog tog ukazivanja na treće mandate predsjednice Vrhovnog suda i predsjednike 
osnovnih sudova mi imao situaciju da se neki i dalje kunu u državu Crnu Goru, a u stvari gaze 
Ustav i zakone ove države. To nije patriotizam to je izdaja države. Ali tu smo đe smo, tu smo đe 
smo kada nam u Ministarstvu pravde i u Sudskom savjetu sjede oni koji ne znaju da tumače Ustav 
i zakon ove države ili bezobrazno znaju pa to ne rade kako treba jer su im važnije stolice, fotelje, 
privilegije itd.  
 U svim ovim dešavanjima koji su bruka po pitanju ovih stvari ipak postoji jedno svjetlo na 
kraju tunela. Prije svega, vaš izbor za ombudsmana u ovom Parlamentu. Uvaženi kolega Bjeković, 
pokazuje da neki novi vjetrovi duvaju u Instituciji ombudsmana i to ne samo na osnovu onoga što 
vidimo nego na osnovu i onoga što se građani obraćaju nama pa kažu da su kontaktirali vas i 
ukazuju na vrlo korektnu saradnju. Vaši predlozi danas za dvije, ja ću reći ne samo kandidatkinje 
nego i koleginice su svjetlost na kraju tunela da ipak u ovoj državi postoji neko ko prepoznaje 
struku i vrijedan rad, a to se vidi iz biografija ove dvije kolegenice. Nadam se da će doći vrijeme 
kada će umjesto privilegovanih, kada će se umjesto nepotizma u ovoj državi cijeniti 
profesionalizam, stručnost i rad.  
 Vi ste danas, uvaženi Ombudsmane, sa ova dva predloga pokazali da u ovom haosu 
nepoštovanja Ustava i zakona sa najviših adresa ove države postoji svjetlo na kraju tunela, zaista 
impresivne biografije obije kandidatkinje. Koleginica Dobračić vidjelo se vrhunske razultate u 
samoj Instituciji Ombudsmana i ja bih nazvala povratak otpisanih na velika vrata jer sa ovakvom 
biografijom teško da je koleginica Dobračić mogla da bude zamjenik dok ne dođe neko kao što ste 
vi, ko zna da cijeni red vrijednost i rad i profesionalizam. Toliko međunarodnog iskustva, toliko 
rješavanja nekih složenih predmeta baš u Ustavnom sudu gdje se odlučuje o ljudskim pravima i 
slobodama jedna impresiva biografija koleginice koja zaslužuje izbor za zamjenika Ombudsmana. 
Toliko godina od diplomiranja na Pravnom fakultetu do današnjeg dana kada očekujemo da će 
koleginice biti izabrane upravo svjedoči da neko ko zaista pošteno i marljivo stiče i radi treba da 
pođe dug put. Za razliku od nekih koji vrlo to kratko preko noći premoste iako je kolegenica i ranije 
zasluživala sigurno po ovim referencama, ali dođe to jednoga dana sve na svoje.  
 Kolegenica Armenko, rođena Bulatović takođe impresivana biografija veliki trud i rad, ali 
ono što sam primijetila vrlo čudno za ovu kolegenicu. Zamislite ona je izabrana za sutkinju 
Osnovnog suda 2010. godine danas je 2020. godina. Sa ovakvom biografiom nevjerovatno je da 
koleginica nije mogla da napreduje za sudiju Višeg suda, Upravnog suda, ali nije imala kad od 
raznih prepisivača, od raznih onih koji su imali mnogo manje prosjeke ocjena, mnogo manje 
urađenih predmeta itd. Opet dođemo na to da kolegenica Armenko koja je 2010. godine izabrana 
za sutkinju Osnovnog suda u Podgorici danas se nadam se bira za zamjenika Ombudsmana jer je 
ona nasprem ove biografije to i zaslužila.  
 Što se tiče Kluba Socijaldemokratske partije mi ćemo podržati oba ova predloga jer obije 
koleginice ovo zaslužuju, a vama, gospodine Bjekoviću, želimo i dalje uspješan i srećan rad i 
vjerujem da ćete neke stvari koje su ostale nedovršene u Instituciji Ombudsmana pospremiti. Vi 
znate na šta mi ovdje mislimo. Ima još tu da se posprema dosta. Imaćete, misim, priliku već 
početkom iduće godine da to uradite, da nećete pokvariti utisak koji ste ostavili i uvažene 
koleginicama vejrujem da će biti izabrane zaista želim uspješan rad i da dalje napreduju u svojoj 
karijeri, kao što su po ovim biografijama i zaslužile. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 11:55:09) 
 
 Zahvaljujem poslanici Draginji Vuksanović Stanković.  
 Izvinjavam se što sam izbjegao najavu pripreme.  
 Sada je poslanik Suad Numanović, a nek se pripremi i poslanik Srđan Milić. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (19.06.20 11:55:25) 
 



 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Uvaženi Ombudsmane Bjekoviću, uvažene kolegenice i kolege, poštovani građani Crne 
Gore,  
 Pred nama je predlog za upražnjena mjesta dvije zamjenice za oblast pravosuđa i za oblast 
borbe protiv diskriminacije. Vidimo iz priloženih biografija o kakvim se ličnostima radi da je sreća 
da imamo ovakve kandidate, ali i ono što je jako bitno jeste da samo unazad nekoliko mjeseci 
kada ste vi gospodine Bjekoviću izabrani u konkurenciji nekoliko kandidata predsjednik naše 
države gospodin Milo Đukanović je veoma, rekao bih, studiozno prateći vaš rad i onako kao to 
njemu priliči procijenio da ćete vi biti najbolji kandidat. Neko ko je radio u toj instituciji, neko ko 
poznaje materiju zaštite i borbe protiv diskriminacije i zaštite ljudskih prava i predložio je vas za 
Ombudsmana.  
 Samim tim što je predsjednik države predložio vas ne čudi i ovako kvalitetan predlog koji mi 
danas dobijamo za one koji će biti zamjenici za oblast pravosuđa i za oblast borbe protiv 
diskriminacije. Ovo ide i u prilog onoga što smo često znali u izvještaju Evropske komisije unazad, 
rekao bih, četiri pet ili neki duži period da pročitamo da je potrebno kadrovsko jačanje Institucije 
Ombudsmana. U tom pravcu ova institucija zaista sa ova dva kandidata iz biografije se vidi, a ja 
ću čak biti i ličan neko ko dolazi, a to je gospođica Dobračić iz Bijelo Polja odakle sam ja osim te 
njene biografije ja bih mogao da napišem i kažem još jednu koja je pozitivnija u ljudskom i u 
humanom dijelu i u profesionalnom kako će ona to da radi i da obavlja. Ne sumnjam da će i drugi 
kandidat, gospođica Armenko, isto to da radi, a opet je sve to negdje u interesu ne samo 
kadrovskog jačanja ove Institucije Ombudsmana nego je to pravac zaštite i poštovanja ljudskih 
prava svakog građanina Crne Gore i podsjećam sve nas da prosto često ovdje čujemo različite 
oblike diskriminacije, ali želja je svih nas da stvorimo ambijent Institucija Ombudsmana će dati 
značajan doprinos i daje tome da imamo zaista nultu toleranciju prema bilo kom obliku  
diskriminacije.  
 Rezultati i izvještaji koji se, na godišnjem nivou, šalju Skupštini na usvajanje od Institucije 
Ombudsmana nas u to uvjeravaju jer ti izvještaji pokazuju da imamo sve veće povjerenje građana 
u Instituciju Ombudsmana, te brojke pokazuju da pritužbe koje idu prema Instituciji Ombudsmana 
su procesuirane i na sreću veliki broj istih i riješen na sreću građana i siguran sam da ono što osim 
toga i tog pravca gdje je građani idu pema Instituciji Ombudsmana jako je bitan i taj odnos gdje je 
ta institucija, a naročito u liku Ombudsmana, vas gospodine Bjekoviću i vaših saradnika, ide i u 
onom drugom pravcu, a to je da vi direktno na terenu u svakoj opštini Crne Gore idete, odražavate 
Dane Ombudsmana i dajete mogućnost i direktnog kontakta svim građanima Crne Gore da bilo ko 
osjeti bilo koji oblik diskriminacije ima mogućnost ne samo da u pisanoj formi se vama obrati nego 
i u direktnom kontaktu da istakne svoj problem. Čini mi se da je to negdje jako dobar metod rada, 
čini mi se da je to nešto što vam daje za pravo da ova institucija postaje sve više vidljiva i kroz 
predlog ovakva dva kandidata vi ćete kadrovski jačati, ali ono što je bitno vi ćete dati značajan 
doprinos u smanjenju borbe protiv diskriminacije u svim sferama društva u Crnoj Gori. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:00:55) 
 
 Hvala, poslaniče Numanović.  
 Poslaniče Milić, vaša je riječ i imamo i zadnjeg prijavljenog poslanika Borisa Mugošu i time 
ćemo završiti raspravu.  
 Poslaniče Milić, izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 12:01:06) 
 
 Hvala vam, gospodine prvi potpredsjedniče Skupštine Crne Gore.  
 Činjenica da danas imamo vaš predlog ovdje za ipak obije predstavnice, vaše zamjenice, je 
javni poziv svima u Crnoj Gori. Ako neko misli da je jedino posao Zaštitnika ljudskih prava i 
sloboda da se brine o zaštiti ljudskih prava i sloboda onda neće uspjeti. Ako je ovo posao svih 



nas, a to je, prije svega, poštovanje onog ustavnog načela da niko nije iznad vladavine prava i da 
zakon mora biti prema svima jednak u onom dijelu koji se tiče zaštite diskriminacije takođe je 
način kako se rešavaju stvari. Meni lično i kolegenici Pavićević je imponovao vaš pristanak da 
budete izabrani za Zaštitnika ljudskih prava i sloboda. Što se nas dvoje tiče i prije nego što ste ušli 
u ovu salu znali ste da ćemo podržati koji god da predlog dođe sa vaše strane. Svidjelo nam se 
ono što ste rekli manje ćemo pričati, manje ćemo se pojavljivati u javnosti... 
... a više ćemo raditi po terenu. To je suština svega. Suština je svega da smo mi krivi ako ljudi ne 
znaju da postoji neko ko hoće da štiti njihova ljudska prava, koji će na način kako ste vi to 
definisali i vaši prethodnici, mogu da pričam i o tome kako je napravljena struktura svega toga, 
načina dolaska do onoga što se zove mišljenje Zaštitnika ljudskih prava i sloboda je nešto što, 
prije svega, razlikuje ozbiljnu od neozbiljne države.  Pregledao sam vaš sajt, to je javni poziv 
svima u Crnoj Gori, bez obzira da li su u pravu ili nisu u pravu, da znaju da mogu da iskoriste 
instituciju Zaštitnika ljudskih prava koji će se baviti onim što oni možda smatraju da je uskraćeno. 
Sama institucija bavi se zaštitom, ali i unapređenjem ljudskih prava i sloboda. Ono što, poštovani 
gospodine Bjekoviću, očekujemo od vas, još većih inicijativa imate, vidjeli smo inicijative prema 
Ministarstvu rada i socijalnog staranja, vidjeli smo inicijativu prema Ministarstvu pravde, prema 
Ministarstvu finansija i idemo zajedno da radimo nešto što mora da bude zadatak svih u 
Parlamentu ko god da bude. Ja sam iz onoga prošlog stoljeća koje pamti da se gradilo na sistemu 
solidarnosti i međusobnog poštovanja. Manje smo imali, ali više smo se poštovali. Sada je neki 
novi sistem vrijednosti. Iskreno smatram da je pogrešan, da je zasnovan na nečemu što nam ne 
treba jer nas nema mnogo. Kako kažu, ukoliko želite da napravite dogovor u Crnoj Gori ili bilo gdje 
naći ćete način. Ukoliko ne želite da napravite dogovor naći ćete hiljadu razloga.  
 Vi ste dali svoja mišljenja s preporukama, ukazivanjima, posebnim izvještajima, 
inicijativama. Posebno mi je drago ono što ste uspjeli da napravite, a ja kao poslanik u Skupštini 
Crne Gore nijesam uspio da napravim. To je inicijativa prema Ministarstvu odbrane Generalštabu 
Vojske Crne Gore. Evo moj javni poziv uz vašu pomoć načelniku Generalštaba, ako može posle tri 
mjeseca, pošto sam mu poslao pitanje, da mi odgovori na to pitanje. Vjerovatno je i tu negdje neko 
moje pravo uskraćeno shodno aktima ove Skupštine, a njegova obaveza da odgovori na ta pitanja 
i mlađim kolegama u Parlamentu. Mnogo je lijepo kada nekome pomognete i cijeniće to. Nikad me 
nijesu interesovali rezultati na izborima. Neka narod odluči ako je slobodan da odluči. Smatram da 
nisu slobodni da odluče. Smatram da ovi izbori nisu bili u potpunosti odraz slobodne volje 
građana. Ko god da pobijedi na tim izborima, nijesu bili odraz slobodne volje građana. Ali, što mi je 
imponovalo. Imponovalo mi je, kada je bio štrajk rudara u Beranama, da siđem dolje u onu jamu 
stotinu i nešto metara, da ostanem s onim rudarima da razgovaram, da slučajno saznam od njih 
da se jedan moj prijatelj pita za sredstva koja treba da budu uplaćena, kada sam izašao gore da 
pozovem ga i da mi to riješimo za jedan dan.  
 U Centru za kulturu u Ulcinju, kada je bio štajk zaposlenih, kada su ljude vodili kolima hitne 
pomoći, a vi valjda znate da u Ulcinju zbog načina kako građani Ulcinja glasaju, neko bi rekao pa 
dobro, šta si radio tamo. Ljudima je trebala pomoć. Napravio sam razgovor s onima, i završavam, 
izvinjavam se što sam prekoračio, s kojima sam trebao da napravim razgovor. Radilo se o 30.000 
evra i odmah su ta sredstva uplaćena. Onda su ljudi koji su to mogli da završe bez mog dolaska i 
bez mog telefonskog poziva čovjeku koji je odlučio o tome zvali me i rekli - interesovao si se za 
ono, riješimo sam ja da to završim. Meni ne smeta ni ta neiskrenost. Ne smeta mi ni to što se neko 
kiti tuđim perjem. Ne bavim se nikada nijednim predlogom koji dođe od strane bilo koga u 
Skupštini Crne Gore, personalni predlog.  
 Iskreno, nama dvoma je najvažnije da znamo da postoji institucija koja radi svoj posao i da 
građani Crne Gore koji slušaju direktan prenos Skupštine znaju da se mogu obratiti Zaštitniku 
ljudskih prava i sloboda. To je mnogo važnije nego što je bilo koji politički poen koji će bilo koja 
politička partija dobiti u Skupštini Crne Gore. Hvala vam velika. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:08:03) 
 
 Hvala vam, kolega Miliću.  
 Da čujemo kakvu raspravu je pripremio kolega Boris Mugoša, kolega Sekulić ima dodatnu 



diskusiju, i time završavamo.  
 Izvolite, poslaniče Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (19.06.20 12:08:23) 
 
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovani gospodine Bjekoviću,  
 Mislim da je i današnja rasprava još jedna potvrda da je predsjednik Crne Gore gospodin 
Milo Đukanović napravio pravi izbor kada je među izuzetno kvalitetnim kandidatima koji su se tada 
prijavili za funkciju ombudsmana vas predložio Skupštini i mi smo kao Skupština dali ogromno 
povjerenje da obavljate u periodu pred nama ovu izuzetno važnu funkciju.  
 Takođe, čini mi se i da smo kao Skupština svoj odnos prema ovoj instituciji pokazali i na 
način da smo u rekordnom kratkom roku nakon vašeg predloga za zamjenicu zaštitnika ljudskih 
prava mi uvrstili tu tačku u dnevni red, što je još jedna potvrda našeg iskrenog i suštinskog odnosa 
prema značaju kompletnog funkcionisanja te institucije. Kao što ste i vi negdje naglasili, zaista je 
bilo važno da kompletirate tim svojih prvih saradnika. Jer, institucija Zaštitnika ljudskih prava i 
sloboda nije jedan čovjek nego su to svi zaposleni u toj instituciji, a vi imate čast da budete prvi 
među jednakima.  
 Kada govorimo o predloženim kandidatkinjama, gospođa Dobarčić, gospođa Armenko 
imaju zavidne biografije. Gospođa Dobarčić je i radila u instituciji Zaštinika ljudskih prava i sloboda 
do 2011. godine od kada radi u Ustavnom sudu. Gospođa Armenko je radila u Kancelariji 
zastupnika Crne Gore pred Evropskim sudom za ljudska prava. Od 2010. godine obavlja funkciju 
sudkinje u Osnovnom sudu Crne Gore. Mi Socijaldemokrate ćemo s velikim zadovoljstvom 
podržati ova dva predloga. Sama činjenica da imate četiri zamjenice govori dodatno o izuzetno 
velikom kvalitetu ove institucije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:10:45) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Mugoša.  
 Poslaniče Sekuliću, vaša je riječ. Izvolite. 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (19.06.20 12:10:50) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Uvaženi gospodine Bjekoviću, poštovane koleginice i kolege,  
 Za skoro 20 godina postojanja instituta ombudsmana, zahvaljujući, prije svega, ljudima koji 
su zaposleni tamo, ali i čelnim ljudima te institucije, pokazao se visok stepen ozbiljnosti i 
profesionalnog i posvećenog rada. Naravno, vjerujem da ćete vi, takođe, nastaviti i dalje u tom 
pravcu. Takođe, vaše je pravo da birate saradnice. Složiću se sa svim kolegama koji kažu da su 
impresivne biografije koje imamo ispred sebe, a i ono što su rekle kolege koje lično poznaju 
predložene kandidatkinje, daje mi za pravo da kažem da se radi o ozbiljnim predlozima. Mi smo 
zahvalni na tome.  
 Ne treba zaboraviti, ipak, u ovom Parlamentu čak i dobre i kvalitetne biografije i dobri i 
kvalitetni ljudi nisu uvijek preporuka za izbor. To je stvar političkih kalkulacija, ali razumio sam iz 
prethodnih izlaganja da vi nećete imati taj problem, odnosno da ove kandidatkinje koje su 
predložene će biti izabrane. Naravno, oblast ljudskih prava se mnogo promijenila u poslednjih 
nekoliko decenija i mijenja se iz dana u dan. U teorijskom smislu, čak ima i onih koji smatraju da 
će ljudska prava, poput kosmičkih tijela koji se šire, doseći određenu granicu i da će se u jednom 
trenutku vratiti poput crnih rupa u sebe. To jeste problem s kojim se srijeću sva društva. Posebno 
se srijeću drušvta kada imamo vanredne situacije. To je poseban izazov, znači očuvanje ljudskih 
prava tokom vanrednih situacija. Na žalost, mi ovdje u Crnoj Gori imamo ponekad i apsurdne 
situacije, da kolege iz opozicije traže da se uvede vanredno stanje dok sve opozicione partije u 
Evropi gdje varnedno stanje uvedeno su protiv tog vanrednog stanja, ali kažem to su neke 
specifičnosti u Crnoj Gori.  



 Ono što zaista smatram da je neophodno jeste da kada govorimo o ljudskim pravima i kada 
govorimo o svemu onome što je korpus ljudskih prava ukupno u demokratiji, moramo da pođemo 
od sebe. Ako pođemo od sebe nikada nećemo pogriješiti, a vjerujem da Parlament kao mjesto 
gdje se sučeljavaju različita mišljenja na demokratskim principima kao ljudi koji su izabrani 
predstavnici naroda zaista moramo da shvatimo da je i naša uloga velika kada govorimo o zaštiti 
ljudskih prava i kada govorimo o demokratiji uopšte. Nije tako rijetko na žalost to je najčešće se 
pokazalo u ovom sazivu Parlamenta da ne vodimo dovoljno računa o porukama koje šaljemo 
građanima Crne Gore. Nije rijetko da se čuju i riječi mržnje, govorimo o onom našem smislu 
ljudskih prava i nije rijetko da ponekad zaboravimo da predstavljamo građane Crne Gore. Ja bih 
zaista zamolio čak ovdje i gospodina Bjekovića, ali i sve one dobronamjerne građane koji smatraju 
da tako nešto ne bi trebalo da se dešava u Parlamentu da nam uvijek ukažu na to i takođe bih 
zamolio sve nas zajedno, ne govorim i o vlasti i o poziciji da kada govorimo o nečemu što je 
pitanje ljudskih prava uvijek pogledamo i uzrok da vidimo da li smo mi i u kojoj mjeri doprinijeli 
tome da ta ljudska prava negdje budu ostavljena po strani. Naravno pitanje zakonitosti i pitanje 
ustavnosti jeste nešto što je neodvojiv dio ljudskih prava, jer najčešće ljudska prava mogu da budu 
ograničena samo zakonom i Ustavom. 
 Međutim, sa druge strane moramo da znamo da ono što je napisano u zakonima često mi 
ovdje u Parlamentu drugačije i različito tumačimo i ta tumačenja često dovode do zabune. 
Vjerujem da će još jedanput autoritet ombudsmana sa jedne strane, ali i dobar rad njegovih 
saradnika u ukupnoj instituciji obmudsmana doprinijeti da kada govorimo o ljudskim pravima u 
nekom narednom periodu zaista to govorimo na pravi način i sa svim otvorenim pitanjima kojima 
možemo rešavati na pravi način, a to je demokratskim razgovorm sa jedne strane, a sa druge 
strane profesionalnim radom svih institucija države Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:15:03) 
 
 Hvala, poslaniče Sekuliću. 
 Ovim smo završili učešće poslanika u raspravi i pitam, draga poslanice Bošnjak, dozvolite 
da pitam zaštitnika ljudskih prava i slobode Crne Gore da uzme riječ. Da li želi. Vjerovatno želi.  
 Dajem riječ zaštitniku ljudskih prava i slobode gospodinu Siniši Bjekoviću. 
 Izvolite. 
 
 
 SINIŠA BJEKOVIĆ (19.06.20 12:15:43) 
 
 Poštovane gospođe poslanice, gospodo poslanici, predsjedavajući, 
 Moja prva impresija je da sam počastvovan onim što sam čuo danas ovdje, a druga 
impresija je da je stepen moje odgovornosti podignut bar za koplje više. Pokušaću da sublimiram 
odgovore i da odgovorim na sva vaša pitanja.  
 Kada govorimo o zamjenicima, da, u Instituciji zaštitnika ljudskih prava i sloboda imaju četiri 
zamjenika odlukom ove Skupštine predviđena, u ovom trenutku na dvije pozicije imamo zamjenice 
koje obavljaju tu dužnost. Pitanje koje ste me pitali da li i kako mogu da vrše funkciju u situaciji 
kada je kod jednog od zamjenika ili zamjenica konstatovan mobing moram da vam skrenem 
pažnju da sadašnji sudski postupak koji se vodi, ne vodi se protiv zamjenice nego protiv institucije 
Zaštitnika ljudskih prava i sloboda. Moja je obaveza da, u svoj dobroj vjeri i u najboljoj namjeri, 
dokažem kao institucija da institucija nije odgovoran za taj mobing ukoliko za to postoji dokaza i 
činjenica.  
 Sa druge strane, elementarna je pretpostavka da kada po nečemu teče sudski postupak ne 
bi bilo dobro da ja o tome presuđejem, jer se ovdje ne radi o krivičnom postupku nego o 
građanskom postupku. Za slučaj vođenja eventualno krivičnog postupka možda bi govorili o nekim 
drugim mehanizmima, a ovako meni preostaje da u najboljoj vjeri vjerujem da institucija zaštitnika 
nije počinila mobing koji joj se stavlja na teret. Kada govorimo o neselektivnom pristupu nemamo 
mi nikakvi dilemu, odmah da se dogovorimo, da je bilo nejednakog postupanja evidentno je iz 
nekih podataka koje možete dobiti posredstvom medija. Međutim, diskriminacija o kojoj se vrlo 



često priča ili neselektivan pristup ne zavisi samo od toga, nego da li je to neselektivno postupanje 
imalo razumno opravdanje. To je ono što nas vodi u jedan drugi sistem, o čemu sada brigu vodi 
ombudsman, kroz pojedinačne predmete o kojima ćemo blagovremeno upoznati javnost. Što se 
tiče konrketne stvari na koju ste ukazali, a to je da li su nosioci pojedinih visokih državnih funkcija, 
između ostalog, imali privilegovane položaje i o tome će biti riječ. 
 Moram da obavijestim i vas i javnost da nam je u planu da iz ove situacije ili nakon ove 
situacije sačinimo jedan poseban izvještaj, o čemu smo već obavijestili naše međunarodne 
partnere, koji će otpilike znati ljudska prava u doba COVID-a. On će sadržati ono što ne sadrže 
pojedinačne predstavke ili pritužbe koje smo primali. Kada govorimo o predmetu za koji ste 
direktno zainteresovani, odmah da vam kažem da sam prateći jučerašnju vašu raspravu otklonio 
možda i poslednju dilemu koju sam imao. A vi ste juče rekli jednu važnu stvar. Pitali ste da 
podsjetim javnost šta sam ja uradila da budem tako tretirana. Dakle, mi ovaj predmet ne radimo 
tako što imamo amorfnu masu, bez obzira kojoj političkoj opciji pripadaju, nego žive ljudi imenom i 
prezimenom koji su bili akteri tog dođaja. Morate da shvatite da smo morali da pregledamo dosta 
materijala, da se upustimo u ocjenu brojnih stvari i čini mi se da će iz ovoga proizaći još jedna 
naša inicijativa, a to je da imunitet, o kom toliko pričamo, moramo da uredimo na mnogo bolji 
način nego što je to sada. To je jedan dio priče, i drugi dio priče je možda važniji. Osim imuniteta o 
konkretnom događaju, a da ne bih dalje otkrivao detalje, o konkretnom događaju akteri su 
pojedinci kao građani i njihova prava kao građana. Možda sam time odgovorio na jedan dio vaših 
pitanja.  
 Što se tiče države socijalne pravde, zahvaljujem. Mislim da je i institucija Ombudsmana ne 
samo u ovom periodu nego i u onom ranijem periodu pokazala da je jedan od osnovnih ciljeva ne 
samo Zaštita ljudskih prava i sloboda kako je gospodin Milić rekao nego i ostvarivanje prava i 
sloboda po principima pravde i pravičnosti. Dakle, isključivo zbog toga želim da podsjetim 
crnogorsku javnost da naš boravak na terenu, naše interevencije koje su svakodnevno bile da ne 
kažem kao sistem hitne pomoći jesu bile upravo u funkciji rešavanja problema tih običnih ljudi, da 
ne kažem malih ljudi koji su dio ovoga sistema i koji imaju potrebu za intervencijom bilo kojeg 
državnog organa da bi mogli da riješe svoj problem.Najveći dio našeg vremena u ovom periodu. 
Zato sam zahvalan svim ljudima koji rade u Instituciji zaštitnika i ljudskih prava i sloboda su proveli 
posvećeni tom poslu. Neću pojedinačno pobrojavati one kojima smo pokušali izaći u susret onima 
koji smo riješili problem, onima čiji je problem u toku, odnosno čije je rešavanje u toku. Dakle, sve 
ono što činimo je pokušaj između ostalog da ne budemo jedna dogmatska statična institucija koja 
čeka u kancelariji da joj dođe stranka. Ono što ja mogu da vas uvjerim da nije bilo, ne mogu da ga 
nazovem, odlaganja, da nije bilo čekanja  na izbor ove moje dvije koleginice ja danas ne bi bio 
ovdje. Pokušao bih da riješim neka od važnih trenutnih društvenih pitanja.To sam uradio, čini mi 
se da je to moj prvi izlazak nakon pandemije ili epidemije u svom rodnom gradu u Pljevljima iako 
sam bar jedan mali dio problema uspio riješiti ja sam svoju misiju obavio.   
 Driga važna okolnost o kojoj ovdje (prekid) govorili smo i o ustavnosti, govorili smo i o 
zakonitosti, govorili smo o tumačenju prava. Morate nas shvatiti da poput nekih drugih organa koji 
se mogu praviti kao pandam ovoj instituciji nismo mi tu da tumačimo pravo, i to je jedna od bitnih 
činjenica koju treba pokazati. Mi smo tu da tražimo da li u konkretnom slučaju postoji povreda 
ljudskih prava i sloboda zasnovana na već postojećim standardima,  ne standardima koje ćemo mi 
izmišljati. Zbog toga nam je izuzetno važna podrška međunarodne zajednice koju imamo, to je 
evidentno  i zbog toga nam je možda izvanredan podatak koji ste vi ovdje dali, a to je da moramo 
objediniti sav svoj stručni potencijal u ovoj državi, jer mislim da osim tih stalnih trendova kakve su 
predizborna i postizborna kampanja da imamo potrebu da uradimo još jedan važan posao, a neka 
to bude nekakav moj prilog temi i raspravi o ljudskim pravima generalno, mislim da nam predstoji 
reforma Ustava kao važan element inoviranja kataloga ljudskih prava i sloboda u Ustavu Crne 
Gore, ali i nekih drugih postulata. Ovo govorim naprosto što o tome čini mi se postoji nepodijeljeno 
mišljenje javnosti.Kad u kojoj mjeri, koliko, kada ćemo dostići taj prijeko potrebni kompromis ja u o 
ovom trenutku ne mogu da kažem, ali ono što mogu da kažem sa stanovišta institucije iz koje 
dolazim pokušaćemo da najviše što možemo ponudimo u tom smislu.  
 Završavam sa dvije stvari, kad govorimo generalno o priči vezanoj za ulogu Ministarstva 
odbrane, odnosno Generalštaba, evo da vam kažem, pošto to još uvijek nijesmo stigli. Dobili smo 
izjašnjenje od Generalštaba koje u svemu odgovara onome što smo mi u našem mišljenju rekli, 



što je vrlo važno. Ono što ja potenciram, i u tom mišljenju a generalno i u našem pristupu, ovdje se 
ne radi o tome da li je institucija ombudsmana za to da vojska ide na litije ili da ne ide na litije, ali 
ako imate ograničenje prava koje je utemeljeno na zakonu to je naš princip. Ja lično, najviše bih 
volio da nema potrebe ni za litijama ni za čim, da imamo odgovarajući i potreban stepen 
građanske i svake druge saglasnosti u Crnoj Gori, ali ono na šta neću i ne mogu pristati je da 
ograničenje ljudskih prava nemaju utemeljenje u Ustavu, da nemaju svoj legitimni cilj i da nisu 
proporcionalne i da se drugim sredstvima ne može to postići. Znači, ne ohrabrujem nikoga, niti da 
ide u litije, niti da ne ide u litije, ali ako imate ograničenje, ono što je važno i moram da vam sad 
kažem, očekivao sam bitno drugačiju reakciju upravo tog Generalštaba, dobio sam potputnu 
saglasnost i potrebu da se na zakonit način uredi i ovo pitanje. Dakle, imamo brzu reakciju, 
pravovremenu reakciju i korektnu reakciju od strane Generalštaba. Ne bih dalje vas zadržavao sa 
ovim stvarima.  
 Rekao sam da ono što smo radili do sad radićemo i u buduće. Ovo je jedna od pretpostavki 
da budemo malo rasterećeniji, jer vjerujte da je veliki pritisak bio raditi bez kompletnog tima. Ono 
što je možda najvažnije u vrlo kratkom vremenu ćemo imati potrebu za restrukturiranje, odnosno 
donošenje novog Pravilnika o sistematizaciji kojim ćemo do kraja urediti ovo o čemu smo danas 
govorili, i nadam se učiniti instituciju efikasnijom i ako hoćete i vidljivijom javnosti nego što je to 
sada. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:24:35) 
 
 Zahvaljujem  zaštitniku ljudskih prava i sloboda gospodinu Siniši Bjekoviću. 
 Razumijem da imamo dva komentara koje ću uvažiti, jer smatram da je zaštitnik ljudskih 
prava i sloboda u svojoj završnoj riječi imao odgovore na neka pitanja, pa ćemo onda dati 
pravičniju završnu riječ, ako bude zaštitnik imao pravo.  
 Poslanice Bošnjak, izvolite. 
 
 BRANKA BOŠNJAK (19.06.20 12:25:09) 
 Ono što bih htjela da iskomentarišem jeste to da sam primijetila taj proaktivan odnos 
ombudsmana od kad ste Vi došli na čelo, što me raduje, jer ranije nijesmo imali to, makar nije bilo 
vidljivo. Postali ste vidljivi, znam da je Vama je u mnogim situacijama i teško da nešto obrazlažete, 
jer neki očekuju možda i previše, a Vi onako ste u ovim Ustavnim odrebama vrlo čvrsti i zakonksi 
ko je čija nadležnost i da vam je nekad nezgodno, ali me raduje da priznajete da je selektivan 
pristup bio i da nismo svi tretirani na isti način i da ćete to unijeti u vaš izvještaj. Da tu razmotrite i 
ono što se tiče proslave 21.maja i onog jednog nepristojnog po meni obrazloženja da se radi o 
nekim mlađim momcima pa oni sad zaboga nisu, za njih ne važi toliko da se drži distanca i sve, a 
ovamo na litijama su toboš sve stariji pa je onda nešto drugi aršin, da i to budete, što nije u stvari 
tačno, i da i to imate u vidu, a takođe da imate u vidu da je završena epidemija, odnosno da smo 
proglasili da više nemamo epidemije, a opet se krše ljudska prava, opet se ne dozvoljava. I zašto 
je baš izabran onaj broj 200, što smo na odboru govorili, na Odboru za zdravstvo, šta znači broj 
200, ako smo svi sabijeni jedni do drugih, a 200 nas je, da li je to veća opasnost, nego da nas je 
100 hiljada a da smo na razdaljini od po dva metra? Mislim, potpuno ima nekih suludih i 
nerezonskih mjera, i to bi Vi takođe trebali da imate u vidu. Ovo bih htjela vezano za naš slučaj 
ovdje kao poslanika. Naravno da treba da se pojedinačno tretiramo svi, to sam i ja govorila i 
predsjedniku Skupštine kad je on kažnjavao ili izricao one mjere, ne može on grupno da izriče 
nikome mjere, jer mi smo svi pojedinačno ovdje poslanici i odgovaramo za pojedinačne postupke 
svakog od nas.  
 Ono što mene plaši, a Vi bi kao ombudsman trebali da povedete računa, da sve češće 
policajci i ovi koji dolaze neće da daju nalog onima koji traže nalog. Ja sam njima tražila da mi 
kažu ko je naredio naše hapšenje ili privođenje, da mi daju da se sama prijavim u policiju, a ne da 
me strpaju u maricu i da me drže tamo satima. Kao što ste vidjeli prije neki nad u Budvi da je 
predsjednik opštine tražio da mu se pokaže nalog na osnovu čega policija hoće da uđe i 
inspekcija, opet imamo tu da oni to ignorišu. Znači, ono što je zakonska obaveza i što bi trebali svi 
od nas da imamo informaciju da vidimo zbog čega, to se ne poštuje. Krenula je, čini mi se, silom 



ova država bez obzira što su svjesni da krše i zakone i Ustav oni jednostavno osjećaju se sad 
nešto moćnim, ali čini mi se da svi diktatori se osjećaju najmoćnijim onda kada im se bliži pad, pa 
hoću da vjerujem da će ubrzo pasti i ovaj diktator koji je na žalost bio Vaš predlagač za 
ombudsmana. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:28:21) 
 
 Poslaniče Milić, izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 12:28:56) 
 
 Hvala vam. 
 Da ponovim, gospodine Bjekoviću, drago mi je da ste prihvatili da budete zaštitnik i na 
takav način ne ulazim u polemiku koju vi razumijete zašto želim da izbjegnem, da ovaj dom se 
može i mora posmatrati jedino kao arena onih koji jednako primaju, drugačije misle, a bore se, 
makar verbalno, za prava svih u Crnoj Gori. I ako mi se ne sviđa neki zakon poštovaću, ali ću svim 
silama se boriti da on bude usklađen sa onim što je zaštita mojih ljudskih prava i sloboda. Upravo 
zbog toga čitavo vrijeme nosim ovu masku, jer smo imali priliku na odboru da čujemo, a poslao 
sam i pitanje priej mjesec dana i zamolio ih, nemojte da pokvarite rezultate koji smo svi zajedno 
postigli time što ćete popustiti pod političkim pritiskom. Pokušali su, gospodine Bjekoviću, da mi 
objasne oko 70 zaraženih na litije. Vi znate da svaki odgovor otvara 10 novih pitanja. Moje novo 
pitanje je ako ih je 70 je su li svih 70 ih istoga grada? Ako su iz istoga grada svih 70 da li to znači 
da je nnajmanje 1.000 bilo onih indirektno kad se napravi bočno iz porodice i svega ostalog. Onda 
dođete do jedne jasne istine. Da se progovorila neistina. Samo zbog toga da bi se zloupotrijebila u 
političke svrhe.  
 Ali moje obraćanje Vama nije zbog toga. Rekli ste da ste iz Pljevalja, ja ću Vas posle 
ovoga, posle Skupštine zvati da Vas kao Srđan Milić zamolim, jer imao sa juče jedan poziv iz 
Pljevalja za situaciju koja se tamo dešava i ako kažem poštovaću zakon, zakon ima i svoje 
sankcije koje imaju svoj raspon, ali ni jedan zakon ne smije da udari na humanost i na ljudskost. 
Oni koji sprovode zakon i oni koji propisuju sankcije trebaju da vode računa da smo svi obični ljudi 
koji imamo svoje istorije i koji na žalost imamo svoje rane. Obajsniću Vam kad se budemo čuli o 
čemu se radi. Zamoliću Vas da pogledate to sve, da nađemo model da politiku izdvojimo, ali da 
zaštitimo svakog čovjeka i njegova prava.  
 Kada institucije ne funkcionišu, gospodine Bjekoviću, pojavljuje se diskretni heroj, diskretni 
heroji, a jedno ću ime samo pomenuti, koji svojim radom čine da se ljudi osjete zaštićeni. Lijepo 
ste to rekli, posle svih ovih diskusija lako je nama vas podržati ili glasati protiv, ali vi ćete morati da 
radite posao i vaše kolege će morati da rade posao i možda postoje i postojaće sve veće, što 
budete bolje radili posao biće sve veća i veća očekivanja. Neka od njih će biti nerealna i ako 
odmah na početku postavite svoju granicu da je taj okvir zakon, a da zakon možemo da mijenjamo 
onda možemo da očekujemo rezultate. Ja sam rekao hiljadu puta da je Sejo Sadiković za sjever 
Crne Gore možda više uradio nego svi političari zajedno. Otvarajući probleme onih malih ljudi sa 
njihovim velikim problemima. Hvala vam velika. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:32:34) 
 
 Sa ovom izjavom se puno ljudi ne bi složilo. 
 Izvolite, poslanica Draginja Vuksanović - Stanković, mada nisam primijetio mogućnost, ali 
evo izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (19.06.20 12:33:21) 
 



 Vrlo važna informacija je stigla pa želim da je prokomentarišem pred vama i pred 
građanima. Prije nego što pređem na tu informaciju želim da ukažem na jednu vrlo bitnu stvar. Šta 
je to što čini jednu državu, državom? Tri ključna elementa: državna teritorija, narod i državna vlast. 
Kad kažemo državna vlast mislimo na zakonodavnu, izvršnu i sudsku i svi mi zajedno šaljemo 
sliku, prije svega, jedni o drugima unutar same države, šaljemo sliku vani kao država, a mi koji 
smo u vlasti zakonodavnoj, izvršnoj i sudskoj šaljemo poruku i sliku našim građanima. E pa mislim 
da u prethodnom periodu ne šaljemo baš lijepu sliku. Prije svega, ono malo prije što sam rekla, 
Evropskoj komisiji. Evropska komisija treba nama pored toliko pravnika, pored zakonodavne, 
izvršne i sudske vlasti da nam tumači Ustav Crne Gore u kojem se jasno kaže da isto lice ne može 
biti birano više od dva puta na mjesto predsjednika Vrhovnog suda. U svom tom haosu ministar 
pravde poziva predsjednike osnovnih sudova da preispitaju svoje mandate, pri tome nemajući 
hrabrosti ili izigravajući demokratiju ne poziva predsjednicu Vrhovnog suda Crne Gore da svojim 
primjerom pokaže predsjednicima sudova kako se to radi i kako se poštuje Ustav. Nije ni čudo 
zašto to ministar pravde nije uradio, zato što je on prvi kao ministar pravde glasao za to da ista 
osoba mimo Ustava pored dva mandata može da ima i treći, sigurno i četvrti i peti i tako dalje. Sad 
upravo dobijamo na portale informaciju, citiram izjavu uvažene gospođe predsjednice Vrhovnog 
suda Vesne Medenice koja kaže: "Pažin dirktno uticao na samostalnost sudske grane vlasti", što 
sad gospođ Medenica ne pozove Pažina da podnese ostavku. O čemu se ovdje radi? Kome se vi 
smijete u lice? Je li to patriotizam prema državi? Šta vi izigravate? Izigravate norme Ustava i 
zakona. Izigravate, pravite se da poštujete Ustave i zakone i da je ovo dražva demokratije. Ako je 
istina da je ministar Pažin direktno uticao na samostalnost sudske vlasti on treba ove sekunde da 
podnese ostvku. Uradili ste to što ste uradili, to je sramota za pravni sistem ove države.  
 Evropska komisija je sugerisala što se čeka, što se više čeka? Da se prepucavaju oni jedni 
između drugih, umjesto da su već podnijeli ostavke. To je ljubav prema državi i to je ustavni 
patriotizam. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:35:45) 
 
 Zahvaljujem koleginici Draginji Vuksanović - Stanković, s tim da moram primijetiti da zbilja 
nije bilo u temi, ovo je zaštitnik ljudskih prava i sloboda Crne Gore. Naše pravosuđe je djelimično, 
odluke pravosuđa su dio nadležnosti ombudsmana, ali ono što se desilo u pravosuđu nije njegova 
nadležnost.   
 Poštovani zaštiniku ljudskih prava i sloboda dajem Vam priliku za završnu riječ. Izvolite. 
 
 
 SINIŠA BJEKOVIĆ (19.06.20 12:36:58) 
 
 Zahvaljujem. 
 U svojoj završnoj riječi daću odgovor i možda korigovati u jednom dijelu ono što je rekla 
poslanica Bošnjak, a to je selektivni pristup. Ja nisam rekao selektivni pristup, nego sam rekao 
nejednak tretman, a da li je taj nejednak tretman imao ili nije imao razumno opravdanje  o tome 
ćemo da govorimo. Druga stvar koju ću  u vrlo kratkom obraćanju da kažem da  zahvalim 
gospodinu Miliću na riječima koje mi je uputio i da mu dam objašnjenje za još jednu njegovu 
opasku. Za ovu moju hrabrost zato što me je predložio predsjednik države, odmah mogu da vam 
kažem mogu da zahvalim samo onome što sam radio prije toga, a hrabrost je bila tolika da sam to 
prihvatio, to znaju oni koji me znaju, da sam to prihvatio samo pod uslovom da niko pa ni onaj ko 
me je predložio ne može da promijeni moje mišljenje kada su u pitanju zaštita ljudskih prava i 
sloboda. Na moju veliku sreću, onaj koji me je predložio to od mene nikada nije ni tražio, neće ni 
tražiti, nadam se.  
 Još jedna kratka opaska, prije nego što okončam svoju priču, vrlo često se, između ostalog, 
u okviru obraćanja građana Crne Gore instituciji ombudsmana dešavaju i pitanja na koje je upravo 
poslanica Vuksanović - Stanković upozorila, a to su pitanja Ustavnosti i zakonitosti o kojima 
Institucija zaštitnika ne može odlučivati. Dakle, mi se ne ponašamo oportuno da ne želimo da 
odlučujemo, nego radimo ono o čemu gospodin Milić upravo možda ponajbolje govori, poštujemo 



Ustav i zakon ovakav kakav jeste i u onoj mjeri u kom se ne protivi ljudskim pravima i slobodama 
sadržanim međunarodim ugovorima.  
 Ja vam još jednom želim zahvalitim, želim pružiti uvjeravanje da sve ono što radimo radimo 
u najboljoj namjeri, pri najboljoj savjesti, svijesti i u želji da ni jedan građanin Crne Gore ne prođe 
ili ne bude izvan opsega zaštite Institucije zaštitnika ljudskih prava i sloboda. Takođe vas molim i 
za jedan dio strpljenja jer se ovih dana, a i nešto ranije, u Crnoj Gori desilo mnogo toga što je 
zahtijevalo intervencije Institucije ombudsmana a čini mi se da Institucija ombudsmana zajedno sa 
vama i upravo sa ovim sugestijama o kojima ste vi danas pričali pokušava da nađe izlaz iz 
situacija koje su nejasne, koje su neprecizirane ili čak protivne standardima zaštite ljudskih prava i 
sloboda. Još jednom vam hvala i želim naravno uspjeha u daljem radu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:39:25) 
 
 Ja  zahvaljujem zaštitniku ljudskih prava i sloboda na obrazloženju.  
 Moram konstatovati ne samo da je pretres završen nego da je u principu imao veliku 
podršku svih članova ovoga doma koji su uzeli učešće u raspravi. To, nadam se da će našem 
ombudsmanu biti od pomoći u njegovom daljem radu.  
 Zahvaljujem. Ovim konstatujem da smo završili raspravu i pretres predloga za imenovanje 
dvije zamjenice zaštitnika ljudskih prava i sloboda Crne Gore. Hvala, gospodine Bjekoviću vidimo 
se sledećom prilikom. 
 Prelazimo na sledeću tačku, pod tačkom izvori i imenovanja, to je Predlog odluke o izboru 
jedne članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. Administrativni 
odbor podnio je Predlog odluke o izboru jedne članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava. Za članicu Fonda bira se Suada Begović, predstavnica Savjeta 
muslimanskog naroda Crne Gore. Izvjestiteljka Administrativnog odbora je Marta Šćepanović.  
 Otvaram pretres, da li izvjestiteljka odbora želi riječ? Ne želi. 
 Dajem riječ poslaniku Luiđu Škrelji. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (19.06.20 12:41:07) 
 Hvala, uvaženi gospodine potpredsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
 Članom 36 Zakona o manjinskim pravima i slobodama određeno je da Skupština radi 
podrške aktivnostima značajnim za očuvanje i razvoj nacionalnih, odnosno etničkih posebnosti u 
manjinskih naroda i drugih manjinskih nacionalnih zajednica i njihovih pripadnika u oblasti 
nacionanlog, etničkog, kulturnog, jezičkog i vjerskog indetiteta osniva Fond za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava u ovim i drugim oblastima. Članom 36b Zakona o manjinskim 
pravima i slobodama određeno je da članovi Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje 
manjinskih prava čine: tri predstavnika Skupštine, jedan predstavnik ministarsva, jedan 
predstavnik ustanove visokog obrazovanja u Crnoj Gori, po jedan predstavnik svakog Savjeta 
manjinskog naroda ili druge manjinske nacionalne zajednice, jedan nezavisni ekspert koji se bavi 
ljudskim i manjinskim pravima i jedan predstavnik organa dražvne uprave. Članove Upravnog 
odbora bira i razrešava Skupština Crne Gore na Predlog Administrativnog odbora. Članom 36 D 
Zakona određeno je da član Upravnog odbora fonda može biti razriješen prije isteka mandata. Ako 
trajno izgube radnu sposobnost za vršenje funkcije u članu Upravnog odbora, ako je osuđen na 
bezuslovnu kaznu zatvora ili osuđen za krivično djelo ili drugo djelo koje ga čini nedostojim za 
obavljanje funkcije i na lični zahtjev.  
 Skupština Crne Gore 26. Saziva na 12. sjednici Prvog redovnog (proljećnjeg zasijedanja) u 
2018. godini dana 27. jula 2018. godine donijelo je odluku o izboru 12 članova Upravnog odbora 
Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjiskih prava. Za člana Upravnog odbora fonda izabrani su Ervin 
Duraković predstavnik Skupštine Crne Gore, Arta Hožda predstavnica Skupštine Crne Gore, 
Mersad Latić-predstavnik Skupštine Crne Gore, Syle Rugova-predstavnik Ministarstva za ljudska i 
manjinska prava, Senad Gačević predstavnik Savjeta za visoko obrazovanje, Zvonimir Deković 
predstavnik Hrvatskog nacionalnog vijeća Crne  Gore, Ana Popović predstavnica Romskog 



savjeta, Đorđe Brujić predstavnik Srpskog nacionalnog savjeta, Sabrija Vulić predstavnik savjeta 
muslimanskog naroda Crne Gore, Amir Adrović predstavnik Bošnjačkog vijeća u Crnoj Gori, Buraj 
Hasanđekaj predstavnik Nacionalnog savjeta Albanaca u Crnoj Gori i Igor Vučinić predstavnik 
Ministarstva kulture.  
 Skupština Crne Gore 26. Saziva na 4. sjednici Prvog redovnog (proljećnjeg zasijedanja) u 
2011. godini dana 24. aprila 2011. godine donijela je odluku o razrešenju jednog člana Upravnog 
odbora fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava i razriješila na lični zahtjev predstavnika 
Savjeta muslimanskog naroda Crne Gore Sabriju Vulića. Odboru je 3. februara 2020. godine 
dostavljen dopis Savjeta muslimanskog naroda Crne Gore kojim predlažu Suadu Begoviću za 
članicu Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. Administrativni Odbor 
Skupštine Crne Gore 26. Saziva na 84. sjednici održanoj 12. marta 2020. godine ukupno je 
glasalo 8 poslanika, 7 za i 1 uzdržan. Ne, nije bitno da sada imena čitam ko je bio za, ko je 
uzdržan i utvrdio Predlog odluka o izboru jedne članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjiskih prava i odlučio da Skupštini Crne Gore predloži da izabere Suadu Begović 
za članicu Upravnog odbora fonda. Na osnovu ovoga što sam izneo utvrđen je i Predlog odluke i 
ja molim Skupštinu da prihvati Predlog odluke Adminstrativnog odbora. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:45:27) 
 
 Hvala, poslaniče Škrelja. 
 Za ovu tačku dnevnog reda nemamo veliko interesovanje i dajem riječ prvo poslaniku 
Suadu Numanoviću, nek se pripremi poslanik Milutin Đukanović. 
 Poslaniče Numanović, sačekajte minut da se raspravi jedna velika politička dilema većinski 
i manjinski narodi u Crnoj Gori. Nadam se da prvi red je zavšrio raspravu.  
 Da li imamo pažnju svih poslanika. 
 Poslaniče Numanoviću, izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (19.06.20 12:46:17) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege,  
 Dakle, pred nama je Predlog popune Upravnog odbora Fonda za manjine sa jednim članom 
ispred Muslimanskog vijeća i prosto ovo je shvatio sam kompletiranje Upravnog odbora i ovo je u 
tom Administrativnom dijelu institucionalno jačanje zaštite manjinskih naroda i drugih manjinskih 
nacionalnih zajednica. Želim da istaknem da kada je zaština manjinskih naroda u pitanju u Crnoj 
Gori mi imamo jednu potpunu zaštitu u zakonodavnom ...  Prije svega radi se o krovnom Zakonu o 
zaštiti od zabrana diskriminacije, radi se o Zakonu o zaštiti manjinskih prava i sloboda, ali i u 
institucionalnom dijelu, jer osim Ministarstva za manjinska prava, osim prije ovdje prisutne 
institucije u liku predsjednika, odnosno liku ombudsmana, institucije ombudsmana, Fonda za 
manjine čiji Upravni odbor popunjavamo, Centar za očuvanje kulture i  manjina, nacionalni savjeti 
postoje. Dakle, taj institucionalni okvir zaštite manjinskih naroda i zakonodavnih zaista su na 
visokom nivou. Ali ne samo zbog zakonodavnog i institucionalnog nego i zbog odnosa države 
Crne Gore i u istorijskom i u sadašnjem, a i u budućem vremenu koji će pokazivati kada je zaštita 
manjinskih naroda u pitanju.  
 Želim ... da podsjetim ovdje da je država Crna Gora jedina Republika bivše Jugoslavije gdje 
su pripadnici manjinskih naroda odnos prema državi Crnoj Gori iskazali u stoprocentnom odnosu u 
potpunosti prema državi što nije bila odlika ni u jednoj bivšoj republici, jer su manjinski narodi 
znamo u bivšim republikama bili meta za ono što se dešavalo u okruženju oko nas. U Crnoj Gori, 
ne samo građani Crne Gore koji su pripadnici manjinskih naroda nego i oni koji su pripadnici 
manjinskih naroda iz drugih bivših republika su u ratnim uslovima nalazili utočište i dolazili u Crnu 
Goru. Podsjećam da je u jednom momentu u Crnoj Gori bilo oko 120.000-125.000 izbjeglica sa 
prostora bivše Jugoslavije. Podsjećam da je sad sa Kosova regulisalo svoj status u smislu 
opstanka i integracije u crnogorskom društvu preko 15.000. Za razliku od teme migracije koja je 



aktuelna sad gdje vidimo koliko mnogo moćne države, mnogo snažne države ekonomski i kakav 
mi imamo odnos prema izbjeglicama naša Crna Gora ovakva kolika jeste sa ekonomskom moći je 
uvijek u tim kritičnim situacijama otvarala granice za nevoljnike i oni su to prepoznali i Crnu Goru 
prepoznali kao državu u koju mogu da se potpuno integrišu.  
 Prema tome, siguran sam da će i Upravni odbor raditi kvalitetno. Zakon će omogućiti koji je 
donešen. Znamo da je jedan od razloga i reforma Fonda za manjine koji podrazumijeva 
postepenost u odlučivanju, koji podrazumijeva ne konflikt interesa i koji podrazumijeva afirmaciju 
onog što je kulturno, jezičko, vjersko, nacionano i svako drugo obilježje manjinskih naroda i drugih 
manjinskih zajednica. Siguran sam da pozitivni primjeri zaštite manjinskih naroda leže u činjenici 
da je Crna Gora prepoznata kao građanska država sa punim svojim kapacitetom i da zakonodavni 
okvir i da ove onstitucije koje mi formiramo su samo potpora onoga što treba da znači potpunu 
zaštitu pripadnika manjinskih naroda u Crnoj Gori koji svoju jedinu državu Crnu Goru doživljavaju 
kao jedinu državu matičnu i kao takvi se odnose prema njoj u punom kapacitetu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:51:17) 
 
 Hvala, poslaniče Numanović. 
 Poslaniče Đukanoviću, izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.06.20 12:51:26) 
 
 Poštovani građani, danas Skupština treba da odluči i da izabere jednu članicu Upravnog 
odbora, Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava i ovo je dobra prilika da se ukaže i 
pokaže kako se ta manjinska prava zloupotrebljavaju. Čime bi trebao da se bavi ovaj Fond i zbog 
čega je on osnovan. Evo sad ću da pročitam.  
 Fond je osnovan radi porške aktivnostima značajnim za očuvanje i razvoj nacionalnih, 
odnosno etničkih posebnosti, manjinskih naroda i drugih manjinskih nacionalnih zajednica i 
njihovih pripadnika u oblasti nacionalnog, etničkog, kulturnog, jezičkog i vjerskog identiteta, a šta 
se dešava sa manjinskim zajednicama i kako se njihovi predstavnici ... 
... u našem društvu. Zaista, oni se bave rešavanjem nacionalnog, etničkog, kulturnog, jezičkog i 
vjerskog identiteta, ali pravoslavnog naroda. Ovo zvuči prosto nevjerovatno i nestvarno. Na šta liči 
današnja Crna Gora. Danas predstavnici nepravoslavnog naroda ili nepravoslavnih naroda 
Bošnjaci, Muslimani, Albanci i Hrvati odlučuju o tome koja će i kakva pravoslavna crkva postojati u 
Crnoj Gori, kojim jezikom će se govoriti u Crnoj Gori, odlučuju kakva će se voditi politika u oblasti 
kulture, ne dozvoljavaju da se dan Njegoševog rođenja proglasi za državni praznik itd. Odlučuju o 
najvitalnijim životnim interesima, nacionalnim, vjerskim, jezičkim, većinskog pravoslavnog naroda. 
Da li je to fer. Da li je to korektno. Oni danas postaju, i to moramo da kažemo, osovina 
antipravoslavne koalicije koja se kreće od Zagreba preko Sarajeva pa ovdje Podgorice, Tirane i 
Prištine. Mislite da takva Crna Gora može da funkcioniše. Mislite da pravoslavni narod može to da 
gleda i da ćuti. Naravno da ne može. Ovakav način vladanja ponižava većinski pravoslavni narod 
u Crnoj Gori. To je malo. Još imaju privilegiju, koriste tzv. afirmativnu akciju u izbornom procesu, 
znači dobijaju mandate gdje ne mora da pređu cenzus, a hrvatska nacionalna zajednica može da 
dobije mandat s hiljadu glasova i onda da odluči koja je to pravoslavna ckrva u Crnoj Gori 
kanonska. Ne glasaju ih Hrvati, što kaže moj kolega MIlan Knežević, nego ih glasaju po nikšićkoj 
Župi, Pljevljima gdje Hrvata nije bilo u prethodnih 500 godina.  
 U Ustavu nije definisano ko su nacionalne manjine. Onda se pod plaštom građanskog 
društva i građanske države vrši diskriminacija većinske pravoslavne zajednice i, konkretno, najviše 
srpskog naroda. Predstavnici manjinskih naroda su toliko privilegovani u ovom društvu da to 
postaje više nepodnošljivo. Da li je DPS nož u rukama manjinskih naroda ili su manjinski narodi 
nož u rukama DPS-a, o tome može da se razgovara. Pošto mi iz Demkratskog fronta odgovorno 
tvrdimo da trenutna politika koja se vodi u Crnoj Gori predstavlja, u stvari, politiku stvaranja velike 
Albanije. Još argumenata. Pripadnici manjinskih naroda upravljaju što posredno, što neposredno 
državnim budžetom u iznosu od preko 50%. Mislite li da je to u redu. To vam je malo i tražite 



posebnu i ekstra zaštitu. Nije nama krivo na predstavnike manjinskih naroda jer ovo nije priča 
uperena protiv njih, ovo je priča uperena protiv nepravde, protiv kršenja elementarnih ljudskih 
prava i sloboda, ali koga. Većinskog pravoslavnog naroda. Upravljati s preko milijardu eura 
budžeta, što posredno, što nesporedno, a tražiti još dodatnih prava neka služi ne vama iz 
manjinskih naroda, vama svaka čast, vi ste se izborili za svoja prava nego Demokratskoj partiji 
socijalista i izdajnicima pravoslavnog naroda.  Pravoslavni narod, gospodine Genci, mora da se 
ujedini i da pobijedi. Jer, naše ponude su uvijek bile fer. Kada smo pričali nacioalnu priču sva 
prava svima, jednaka prava za sve. Ima li tu kakvih problema. Na kraju, da završimo, do ove 
pobjede ćemo doći sa slobodnim narodom jer je narod ustao i zato na ulicama pjeva - ustala je 
Crna Gora, svetinja se braniti mora, a vi svi nastavak dobro znate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 12:58:05) 
 
 Moram da konstatujem da je završio izlaganje poslanik Đukanović.  
 Dao bih priliku predstavnicima koji su se već javili za komentar. Nismo imali prvi krug.  
 Kolega Vuksanoviću, da li želite komentar? Izvolite. 
 Kolega Vuksanoviću, dozvolite samo da intervenišem. Nema potrebe, cijenim, za replikom 
jer ovo što je rekao kolega Đukanović, on to govori već dugo i dugo vremena. Vjerujući da ste vi 
svjesni koliko smo mi ubijeđeni da on griješi u tome što govori, mi ga ne možemo ispraviti. Na 
žalost, on je počeo da vjeruje u to što priča, ali evo čućemo.  
 Izvolite, kolega Vuksanoviću. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (19.06.20 12:59:30) 
 
 Hvala vam, predsjedavajući.  
 Nastavljamo raspravu gospodin Milutin Đukanović i ja na ovu temu bar dva puta godišnje 
kada je ova tema na dnevnom redu. Nema se tu što novo reći, ali ne zbog njega jer, kako ste 
dobro istakli, on vjeruje u to i teško ga više možemo razuvjeriti već zbog građana treba reći 
nekoliko stvari. Nemam problem da ne tražim repliku nego da imam komentar kako biste vi nakon 
toga iznijeli svoj komentar na moj. Nije mi problem što ćete vi biti zadnji u ovoj raspravi. Moram 
prosto odgovoriti na vaše prebrojavanje krvnih zrnaca i Hrvata i Bošnjaka i Albanaca. Vidim da ste 
tu posebno senzitivni i da će to ostati konstanta u vašem političkom djelovanju.  
 Između ostalog, kažete pripadnici manjinskog naroda upravljaju s preko 50% budžeta Crne 
Gore, direktno i indirektno. Pošto je vama ugašen mikrofon, ponoviću vaše riječi tako da građani 
čuju. To je odlika jedne rashodovane politike i poražene ideologije, i ja vam tu ne mogu ništa. Ako 
je to prirodni ambijent u kom vi društveno politički djelujete, vi samo tako nastavite i rezultati vaše 
politike su vidljivi.  
 Poštovani gospodine Đukanoviću, kada pričate o manjinskim narodima, želim i ovdje da 
vam ponovim da su manjinski narodi imali viziju neovisne Crne Gore kada je bilo teško imati bilo 
kakvu viziju. Vi ste tada kao i sada imali neke druge vizije, velikodržavne koji su gušili državni 
subjektivitet Crne Gore i određene subjektivitete u okolini. Vaša politika je poražena, ostao je 
samo prostor Crne Gore gdje je možete manifestirati, ali doživjećete istu političku sudbinu kao 
svugdje tamo gdje ste je manifestirali i sprovodili. Ovdje se ne radi ni o manjini ni o većini. Manjina 
je većina kada je sljedbenica velikih ideja. Manjinski narodi su upravo pokazali to, da slijedeći 
veliku ideju, jednu plemenitu ideju crnogorske samostalnosti su zapravo ideološka većina, i to im 
je na čast. To što vama to smeta i smetaće, ja vam tu ne mogu ništa. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:02:41) 
 
 Hvala, poslaniče Vuksanoviću.  
 Poslaniče Đukanoviću, da čujemo vaš odgovor. 
 



 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.06.20 13:02:50) 
 
 Mislim da se gospodin Vuksanović u svom iskazu malo zanio pa saopštava neke stavove 
koji mogu da znače prijetnju i etničkim čišćenjem.  
 Gospodine Vuksanoviću, vi ste bili za neovisnu Crnu Goru i vaš se san ostvario i 
saopštavate sada tako je, tako je. Mi smo bili za zajedničku državu. Vrlo je interesantno, sve 
nacionalne manjine su bile za neovisnu ili nezavisnu Crnu Goru. Kažete poražena je politika. E, 
pa, gospodine Vuksanoviću, griješite. Imali ste sreću u određenim istorijskim događajima da tu 
politiku hrvatskog naroda podržavaju najmoćije sile s Zapada. Sile s Zapada znate da su dozvolile 
da se napravi etničko čišćenje u srpskoj krajini. Ali, da bi vam bilo lakše, morate da znate da je 
Jugoslavija napravljena na krvi srpskih vojnika, Hrvatska i taj dio Boke iz kojeg vi dolazite bili su u 
sastavu Austrougarske. Očigledno da ovdje preovladava stav kod vas Hrvata, a i kod naše braće 
pravoslavnih Crnogoraca koji hoće autokefalnu crnogorsku crkvu, da su bolji bili Austrougari nego 
što je herojska srpska vojska oslobodila prostore zapadno od Drine. To, gospodine Vuksanoviću, 
morate da znate. Odnosi se u međunarodnoj zajednici radikalno mijenjaju. Nije Zapad ono što je 
bio prije 30 godina. Istorijski saveznici pravoslavnog i srpskog naroda su već ustali i predstavljaju 
veoma značajne faktore u međunarodnoj zajednici, a dolaze i neke moćne zemlje s Istoka.  
 Prema tome, nemojte da se kitite perjem koje nije vaše. Zato ste i vi iz HGI-a, iz 
Demokratske partije socijalista, Bošnjačke stranke jednostavno marionete određenih zapadnih 
centara moći. Kako ti centri budu slabili, a slabe drastično i radikalno tako će slabiti i vaša politika. 
Zbog toga mi ovdje saopštavamo da je vitalni interes Crne Gore da održava najbolje odnose sa 
Srbijom i Republikom Srpskom jer od toga će koristi imati građani Crne Gore, građani Republike 
Srbije i Republike Srpske. Ali, ovdje ste vi most antisrpske i antipravoslavne koalicije. To su 
saopštili vaši partijski mentori iz Zagreba i Prištine. To je, gospodine Vuksanoviću, živa istina. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:06:33) 
 
 Hvala, poslaniče Đukanoviću.  
 Poslaniče Vuksanoviću, želimo da privedemo raspravu, vidim da je veliko interesovanje od 
diskusije kolege Đukanovića. Sada imamo već dupliran broj poslanika u plenarnoj sali, znači da je, 
po onome što je govorio poslanik Đukanović, pogodio metu, ko zna gdje je gađao, ali eto, imamo 
interesovanje što se tiče stavova i diskusija. Ovdje se, podsjećam, radi o imenovanju ovlašćene 
predstavnice muslimanskog naroda u Crnoj Gori u Fondu za manjine i želim da se toga držimo u 
diskusiji. Muslimanski savjet u Crnoj Gori je predložio i oni imaju legitimno pravo. Da su poslanici 
pročitali materijal, ne bi postavljali pitanja ko je imenovao i koliko. Idemo dalje.  
 Nastavljamo s diskusijom.  
 Sljedeći je poslanik Nikola Rakočević, a neka se pripremi poslanik dr Budimir Aleksić, da 
čujemo i njega posle. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (19.06.20 13:07:56) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Poštovane kolege, uvaženi građani,  
 Dakle, svaki put kada govorimo o Fondu za manjine ili Upravnom odboru Fonda za 
manjine, pokrene se nacionalna priča. Trudiću se, ako mi kolege dopuste, a vi, potpredsjedniče, 
ako mi dopustite da govorim, rado ću pokušati da dam doprinos da malo možda približimo 
stavove, da malo relaksiramo ovu komunikaciju koju imamo jutros ili danas.  
 Multietnička demokratija je najveća vrijednost danas Crne Gore, i tu smo svi saglasni. 
Mislim da smo to dokazali i sredinom 90-ih, pa sve do 2006. godine kada su manjine, kako se 
nazivaju, iako taj izraz ne volim jer smo svi jedno, svi smo građani Crne Gore, dakle manjine su 
ključno doprinijele da Crna Gora bude nezavisna država.  
 Međutim, taj koji smatra da Srbi u Crnoj Gori nisu doprinijeli, kako volimo da kažemo, 



vječnosti Crne Gore i nijesu davali svoje živote u prošlosti za Crnu Goru i ne vole Crnu Goru 
danas, u grdnoj su zabludi. Takođe, važno je kazati da sve optužbe prema vlasti da smo 
antipravoslavni i da smo anti Srbi ne piju vodu. Nijedan, dakle, danas Srbin u Crnoj Gori siguran 
sam ne osjeća se ni za zeru diskriminisano u odnosu na nekog Crnogorca. Na žalost, često nas 
ovakva polemika povede na pogrešan put. Jedina razlika danas u Crnoj Gori je socijalna razlika. 
To je nešto što priznajemo kao vlast da smo trebali, iako smo puno toga uradili, statistički podaci 
to govore vrlo jasno, o tome treba da govorimo, jedina razlika danas u Crnoj Gori je socijalna 
razlika, jaz između bogatih i siromašnih. O tome treba da razgovaramo, a ne da se prebrojavamo 
ko je Srbin, ko je Crnogorac, ko je Albanac ili ne znam koje druge nacije. Dakle, svi smo 
ravnopravni.  
 Ova naša vlast, makar cijenim to i siguran sam da vi znate da smo mi makar u Parlamentu 
većina dala doprinos tome, pokušavamo da pomirimo stavove, pokušavamo da razumijemo ono 
što govorite, ali ne prihvatamo da Crna Gora treba da bude pravoslavna ili da Crna Gora treba da 
bude srpska. Ne, Crna Gora je građanska država, država svih nas. Ako to nekome ne odgovara, 
onda ne možemo da prihvatimo takvo stanovište kao što ne možemo da prihvatimo stanovište 
onih koji su vrlo malobrojni, ali postoje, ekstremisti s druge strane koji, saglasan potpuno, ali nema 
ih u ovoj vlasti, to ćete vidjeti po diskursu u ovoj sali, ali i po zvaničnicima državnim, dakle nema 
ih, koji poništavaju ili mrze bilo koga, pa naravno i Srbe jednako tako.  
 Mislim da treba da se zajednički okupimo da one ideje koje predlažete treba da sagledamo, 
ali dajte da uklonimo prefikse i sufikse političkog iz tih prijedloga, iz tih poruka koje nam šaljete. Na 
žalost, koliko god pokušavao ili svi mi pokušavali da razumijemo i da prihvatimo da možda želite i 
vi građansku državu Crnu Goru, ono što vi transparentno nama saopštavate ovdje se kosi s tim, to 
ne možemo prihvatiti i zbog toga želimo razgovor, ali razgovora oko temeljnih vrijednosti današnje 
Crne Gore nema. Te temeljne vrijednosti smo gradili, na tim temeljnim vrijednostima se zasniva 
Crna Gora. To je multietnička demokratija za razliku od mnogih pokušaja u regionu da se granice 
crtaju skladno nacionalnoj pripadnosti ljudi koji žive na teritorijama Zapadnog Balkana, kakva se 
sintagma često sada koristi, dakle to ne možemo da prihvatimo. Multietnička demokratija, 
poštovanje ljudskih prava i nacionalnih prava svih u Crnoj Gori je ono na čemu ćemo insistirati, s 
čim nikada nećemo praviti kompromis. O svemu ostalom možemo da razgovaramo i dobro je 
naravno da ne satiremo stavove jedni drugih, da ne sa omalovažavanjem i poništavanjem 
govorimo jedni o drugima ili o stavovima jednih, odnosno drugih. Međutim, ponovio sam više puta 
oko elementarnih postulata današnje Crne Gore ne možemo naravno razgovarati, a svemu 
ostalom vrlo rado. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:12:57) 
 
 Zahvaljujem se poslaniku Rakočeviću.  
 Na vašu diskusiju imate komentar Milutina Đukanovića, da čujemo. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.06.20 13:13:05) 
 
 Ponovo sitne nekorektnosti od DPS-a, ali nema veze. Ovo je bio klasični komentar na moju 
diskusiju, ali oni očigledno tako gledaju politiku, ali kamuflaža i gluma to je ostalo prepoznatljivo 
lice vladajuće koalicije.  
 Svi ovdje zaboravljaju jednu stvar suštinsku istina je važna. Pričati, kao predsjednik kluba 
poslanika Demokratske partije socijalista o građanskoj državi, multikulturalnom društvu da imamo 
viševjerski sklad, a partija u svom programu zacrta da će da formira crnogorsku autokefalnu crkvu. 
Kome vi pričate, vi ste ne nacionalnisti jer ne možete da definišete to, vi ste klasični šovinisti. To je 
ta zamjena teza. Mi koji pričamo potpuno iskrenu priču koju smo spremni da imamo veoma 
korektan odnos prema manjinskim narodima, kad to spomenemo onda skaču da su to retrogradne 
snage, da su to poražene snage, a ovdje gledamo jednu političku grupaciju koju ne zna niko da je 
postojala ikad ovako nešto slično u Crnoj Gori. Gledamo jednu priču neiskrenu, gledamo jednu 
priču iza koje se kriju hiljade i hiljade prevara, obmana, teškog kriminala, ali važno je da vi slušate 



određene centre moći i dokle ih slušate vi mislite da ćete biti vlast. Vi ste nastali iz ideologije koja 
je bila okrenuta potpuno protiv Zapada, koja je bila okrenuta protiv demokratije, koja je bila 
okrenuta protiv tržišne ekonomije i preko noći ste sve to promijenili. O vašoj doslednosti pričaće se 
i pisaće se na desetine godina poslije nestanka vašeg sa političke scene, ali narodu je jasno. Vi 
danas imate ujedinjenje i pobunu naroda, a to ujedinjenje i pobuna naroda će da dovedu do 
pobjede tog naroda. Narod ne može biti poražen, mislite da možete sa pendrekom da rešavate 
sve, ne može. Protiv crkve pendrekom i u Budvi pendrekom i protiv Demokratskog fronta 
pendrekom, ne može prošlo vrijeme. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:16:08) 
 
 Hvala,  poslaniče Đukanović.  
 Da čujemo sada odgovor poslanika Rakočevića. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (19.06.20 13:16:14) 
 
 Neću, uvaženi potpredsjedniče, biti grub iako bi se to očekivalo nakon ovakve diskusije 
nakon koje sam mogao i tražiti repliku.  
 Uvaženi poslaniče Đukanoviću, vjerujem da ste vi iskreni. Vi ste kazali da vi nastupate 
iskreno žao mi je što ne smatrate da mi sa ove strane nastupamo iskreno, ali u redu je građani će 
prosuditi ko je iskren ko nije. Vjerujem da ste i vi iskreni. Jasno je naravno što smatram za moje 
kolege i sebe. Dakle, da smo vrlo iskreni i da govorimo ono što smatramo da je ispravno, a kažem 
građani će prosuditi.  
 Međutim, moram vam kazati da vaša iskrenost kako ona zvuči. Vaša iskrenost poništava 
sve što je drugačije u odnosu na ono što vi zastupate, sve. Dakle, ako nije pravoslavno ili srpsko 
onda ne treba da postoji. Ta iskrenost razumijem da postoji u vašim redovima. Međutim, mi je ne 
prihvatamo, ne znam zašto je to sporno. Dakle, ne prihvatamo nikakve mogućnosti i nikakve 
politike i nikakve stavove koji će da ponišatavaju državu Crnu Goru i koncept građanske države 
Crne Gore. To je sve vrlo jednostavno bez bilo kakvih uvijanja, vrlo otvoreno. Dakle, pokušao sam 
kroz svoju diskusiju, kao što  sam kazao na početku da malo smirimo tenzije da razgovaramo, ne 
da se pomirimo, ne možemo i ne treba. U jednom demokratskom društvu dvije strane i ne treba da 
se pomire. Imamo izbore, imamo demokratske mogućnosti institucije da građanima ponudimo 
naše političke i svake druge opcije pa da se oni opredijele prema tome kome vjeruju i koga 
podržavaju, ali to ne znači ne treba da se pomirimo, mi ne možemo da se pomirimo. To ne znači 
da ne možemo i ne treba da razgovaramo, kao ljudi.  
 Ja ovdje kažem da je važno da razgovaramo, da uvažimo i ono što vi govorite i ovo što mi 
govorimo i onda vi nas ocjenjujete, kao šoviniste zato što hoćemo nezavisnu državu Crnu Goru, 
zato što ne želimo srpsku državu Crnu Goru, zato što želimo da u vjerskom smislu i vjerskim 
slobodama nema monopola, da i Crnogorci koji su pravoslavci imaju pravo, valjda, da pođu u neku 
crkvu. Valjda imaju pravo. U neku pravoslavnu crkvu koja nije srpska, valjda imaju pravo. Ne znam 
zašto osporavate to pravo. Da li shvatate da vi deskreminišete ljude u Crnoj Gori, a ne mi. Dakle, 
zašto je sporno što je neko Bošnjak ili Albanac ili Hrvat. Pa, vjerujte to su različiti svjetovi u kojima 
mi živimo i na žalost mi se ne možemo na tim platformama pomiriti, ali budući da živimo u istoj 
državi, da smo svi građani Crne Gore, upravo zbog toga traba da uvažimo razlike koje postoje 
među nama i da naravno živomo zajedno, to nam je što nam je. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:19:34) 
 
 Zahvaljujem se poslaniče Rakočević.  
 Dajem sada riječ poslaniku Aleksiću i nek se pripremi poslanik Andrija Popović. 
 
 



 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.06.20 13:19:47) 
 
 Poštovani građani,  
 Evo danas pričamo o izboru jednog člana Upravnog odbora Fonda za manjine, a svaka 
priča o manjinama i ovoj problematici je priča o zloupotrebi manjinskih prava od strane 
crnogorskog etnokratskog i nedemokratskog režima, o diskriminaciji Srba i njihovom 
obespravljivanju na svakom mjestu, o izbornim i predizbornim mahinacijama i muljažama vlasti. To 
su teme koje su u relevantnom odnosu sa ovom današnjom temom, odnosno izborom. Tu se radi, 
poštovani građani, o novcu. Riječ je o sredstvima poreskih obveznika, građana Crne Gore, koja se 
dodjeljuju pripadnicima nacionalnih zajednica. Dodijeljeno je 2018, 2019. i 2020. godine 
raspodijeljeno je pet miliona eura za projekte koji se bave očuvanjem nacionalnog vjerskog i 
kulturnog identiteta manjinskih naroda iz Fonda za manjine, dakle, biramo jednog člana Fonda, iz 
tog fonda su ova sredstva, iz budžeta Ministarstva za ljudska prava, iz Ministarstva kulture itd. 
Dakle, od pet miliona eura projekti koje su kandidovale srpske organizacije dobili su manje od 1%. 
Čak manje od 1% od ovih pet miliona za 2018, 2019. i 2020. godinu. Projekti koje su kandidivali 
srpske organizacije, medijske, kulturne, naučne i druge dobile, su manje od 1%. Nijesu mogli da 
potroše ovaj novac, pa su ga vratili u budžet. Dakle, vratili su u budžet ovaj novac samo da ne bi 
dali srpskim organizacijama. Poznato je da je prije desetak godina, imajući u vidu diskriminaciju i  i 
aparthejd nad Srbima, jedan grupa Srba predvođena Momom Vuksanovićem se dosjetila kako da 
uzme nešto sredstava od države Crne Gore za kulturne, naučne i medijske ustanove. Po 
tadašnjem Zakonu o pravima i slobodama manjinskih naroda to se dijelilo, formirani su nacionalni 
savjeti, oni su kandidovali projekte, a sredstva su dobijana proporcijalno participaciji određenih 
nacionalnih zajednica u stanovništvu. Pa, je onda Srpski nacionalni savjet dobijao najviše, pa tako 
redom. E, onda se vlast dosjetila, pošto malo im je što ništa ne daju iz državnog budžeta srpskim 
nacionalnim kulturnim i drugim ustanovama, o tome sam govorio na prošloj sjednici kad sam 
postavio pitanje Vladi Crne Gore - zašto nijedan cent decenijama ne izdvaja za srpske naučne 
kulturne i medijske ustanove. Malo im je to što ne daju iz tog budžeta nego ne daju na ovaj način 
jer Momo Vuksanović se bio dosjetio kako da nešto uzme na taj način. Oni mijenjaju zakon, 
formiraju komsije ovog fonda, fond je dakle formirao komsiju za raspodjelu sredstava. Tu 
fantomsku komisiju izglasao je ovaj parlament. Dakle, to su, jednostavno rečeno, partijski 
poslušnici vlasti koji je onda po sopstvenom nahođenju dodjeljuju ta sredstva, a dodjeljuju ih tako 
da Srbima ne daju ništa. Onda mi ovdje pričamo o multikulturnoj i građanskoj Crnoj Gori svi smo 
jednaki. Pa, to svi vidimo kako smo jednaki. To vide i strane zemlje i strane organizacije koje se 
bave ljudskim pravama i slobodama, analitičari, posmatrači. To je svakome jasno i očigledno. 
Dakle, diskriminacija na svakom koraku.  A čuli smo danas i razlog, milioni se izdvajaju manjinama 
da im  zahvalimo što su glasali nezavisnu Crnu Goru 100%, što je tačno. Dakle, tačno je da su oni 
glasali nezavisnu Crnu Goru i da je Crna Gora nastala njihovom voljom i izbornom krađom i 
prevarama, što smo mi dokazali u knjizi koja broji 1200 strana. To je samo dio dokumenata, dio 
argumenata pisanih, jasnih neoborivih na koji način je vršena referendumska krađa 2006. godine. 
Da li je normalno i da li još znate neku državu, gospodine Nimanbegu, u kojoj domicilni 
državotvorni većinski narod je dvotrećinski protiv odvajanja i separacije. Hrvati su bili 95% za 
samostalnu Hrvatsku, Makedonci, Česi, Slovaci. Ovdje je državotvorni narod dvije trećine bio 
protiv separatizma i razbijanja zajedničke države, i bio na liniji politike ideologije Petra II Petrovića 
Njegoša, o čemu govori i piše u knjizi "Nacija s greškom" vodeći režimski istoričar Živko 
Andrijašević. On govori o tome, ovo su njegovi argumenti. Pita se kako i zašto itd. ali konstatuje 
činjenicu da su dvije trećine u Crnoj  Gori bili protiv samostalne Crne Gore. Eno mi knjiga u klubu, 
mogu da je dam ko želi da pogleda. Pri čemu bi to valjda trebalo da bude za nekoga negativno je li 
slobodna volja građana. Jesam li ja negativan što sam bio za zajedničku državu za koju su se 
borili moji preci i zašto imam uporište u ideologiji i politici Petrovića, što konstatuje Živko 
Andrijašević? Jesam li ja manje vrijedan, jesam li ja zaslužio i svi mi koji smo bili za zajedničku 
državu da budemo u toj državi koja je na ovakav način nastala kako sam kazao, da budemo 
brutalno obespravljeni, diskriminisani, targetirani itd? U tome je problem. Nije problem izdvajanja 
sredstava manjinskim narodima. To rade sve normalne države, to daju države u okruženju. Znate 
na koji način? Na onaj način kako je to bio predviđao i ovdašnji zakon. Najbrojnije nacionalne 
zajednice najviše, pa onda po broju stanovnika redom. Ovdje su to promijenili i takva je to 



demokratija ovdje, gospodine Nimanbegu, da Srpski nacionalni savjet, odnosno njegovi projekti ne 
dobijaju ništa jer ta komisija, komisija fonda, koju ste vi ovdje izglasali cijeni da nijedan projekat 
koji srpske organizacije kandiduju ne zadovoljava uslove i da nije validan. To otprilike znači da su 
Srbi ovdje nepismeni, da smo mi još uvijek u nekoj agrafijskoj fazi. Pa čak da je sve to tako, valjda 
bismo imali aede i rapsode koji bi stvarali neke pjesme i prenosili usmenim putem pa bi zaslužili 
da im se nešto dodijeli iz toga fonda. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:26:57) 
 
 Hvala, poslaniče AleksićU.  
 Poslaniče AleksićU, moram vam reći da sam bio izuzetno pažljiv da vas podsjetim na 
vrijeme u momentu dok ne izgovarate riječ Srbin, srpsko i srpski narod, da ne shvatite kao 
diskriminaciju. Samo tako da ne shvatite i pokušavao sam da vas podsjetim na vrijeme znači kad 
izgovarate nešto drugo. Vjerujte mi da sam diskrimiran u ovom momentu zbog pozicije 
predsjedavajućeg jer na ovu temu vam mogu puno, puno toga pričati, kao predsjedavajući malo je 
teško za komentar. Poslaniče Aleksiću, samo da znate malo je problematično da neko ko sebe ne 
drži za manjinski narod da crpi iz manjinskog korpusa prava novčanih sredstava, a Srpsko 
nacionalno vijeće je u Crnoj Gori dok vam pouzdano mnogu reći ostvarivalo milionske, milionske u 
eurima prihode od Fonda za manjine. Samo  momenat, da pokušam da raspravu, pošto ste vi 
doktor, da vas nečemu još ovako pokušam saopštiti nešto što za vas možda je novo. Tvorac ili 
pisac teksta albanske nacionalne himne se zove  Aleks Drenova, porijekolom je iz jednog mjesta u 
Koči i pravoslavan je. Sva ta tvrdnja da se nešto od manjina u ovoj državi radi protiv pravoslavnog 
naroda bar za mene ja ne mogu razumjeti. Ne mogu razumjeti ni u jednom kontekstu i zato ovdje 
ću prekinuti jer to je onaj moj dio diskriminacije (prekid)  
 Izvolite, poslaniče Aleksić.  
 Poslaniče Radunoviću, zar sumnjate u demokratski kapacitet ovog doma?  
  
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.06.20 13:29:06) 
 
 Prvo da raščistimo, niko iz Demokratskog fronta niti iz Nove srpske demokratije nije kazao 
da su Srbi manjinski narod niti smo mi se dosjetili da po Ustavu članu 79 tražimo to. Dosjetio se 
neko drugi, iskoristio je ustavnu mogućnost i zakonsku mogućnost, je li tako bilo. Pa, onda se vlast 
u kojoj vi participirate dosjetila da Srbima ne daju ni po tom osnovu ništa nego su promijenili 
zakon, i sad na ovaj način dijele milione. Dakle, mi nijesmo niko nije uzimao nikakve milione. Sve 
što je uzeo Momo Vuksanović, mislim da je bilo nekih 700.000 eura, za sve te godine. Ne, ne 
znam, ja imam podatke, ja i profesor Radulović mi smo poznati da ne spavamo uoči sjednica 
skupštine nego proučavamo materijale i dolazimo ovdje spremni. Sve ja to imam ovdje i u 
kancelariji u cent koliko je ko dobio. Dakle, to je dobijeno za evo koliko ima 12 godina od kad ste vi 
napavili neovisnu državu Crnu Goru, što reče kolega Vuksanović. Pa onda i procijenili ste da je to 
mnogo nego ne treba srpskim organizacijama dati ništa. Prema tome, niko nije uzimao ovdje 
milione, posebno ne srpske političke stranke i organizacije bliske nama, nego Srpski savjet se bio 
dosjetio da iskoristi zakonsku i ustavnu mogućnost i da kandiduje svoje projekte i sad nijedan od 
tih projekata ne može da dobije centa zato što to procjenjuje partijska komisija koju ste vi ovdje 
formirali. Znate šta rade oni? Dodjeljuju projekte navodno manjinskim organizacijama koje 
navodno štite manjinska prava, a to ide u predizbornu kampanju DPS-a jer to su sve aktivisti 
njihovi. To je ono kad sam rekao zloupotreba manjinskih prava. Dobiju te organizacije sredstva za 
zaštitu manjinskih prava i očuvanje i afirmaciju identiteta, a onda to preusmjere u kupovinu 
glasova kod Roma, kod ovih i kod onih. To je sve, što bi rekao narod,  provaljeno, to je viđeno, to 
je dokazano. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:31:19) 
 



 Hvala, poslaniče Aleksić.  
 Na ovu temu možemo dugo, dugo pričati, ali vam garantujem i da se otprilike pojasnim, kad 
sam pomenuo Srpsko nacionalno vijeće gdje je Vuksanović predjsjednik u vrijeme dok je on bio 
član upravnog odbora milionski su iznosi bili i jesu, i ovo 1% što vi govorite to vjerovatno je neki 
krajnji podatak koji treba provjeriti.  
 Na vašu diskusiju imate komentar, prvo ide, ja ne znam ko je važniji komentar ili replika, ali 
javio se na vrijeme kolega Ervin Ibrahimović. Pojasnite mi pravo za repliku, pa da vidimo. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (19.06.20 13:32:08) 
 
 Dakle, na osvnovu člana 101 Poslovnika Skupštine ovdje je bila priča od profesora Aleksića 
u smislu načina formiranja savjeta i samo da pojasnim suštinu formiranja. ... 
...Dozvoljavate li. 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:32:27) 
 
 Poslaniče Numanoviću, evo daću vam pravo na komentar, nek ima i Aleksić pravo da 
pojasni što je tvrdio oko načina,ali bio je red na kolegu Ervina Ibrahimovića. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (19.06.20 13:32:43) 
 
 Ako ne dajete repliku, nek ima prednost kolega Ibrahimović. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:32:50) 
 
 Izvolite, kolegea Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.06.20 13:32:51) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Takođe, zahvaljujem uvaženom kolegi Aleksiću, što smo se vratili na temu dnevnog reda i 
još od ranije sam čuo neke opomene ili da kažem iskreno upozorenje od  mojih kolega  iz 
Demoktratskog fronta, što se tiče rada Fonda za manjine i da kažem da se diskriminatorski 
odnose prema  pripadnicima  srpske nacionalne  zajednice. Tako da sam uspio da provjerim par 
podataka. I vidio sam za  2018.godinu da je Fond za manjine  odobrio sve one zahtjeve koje je 
podnijela  prestavnici srpske nacionalne zajednice, a koji su zadovoljili uslove  konkursa. Nijesam 
ulazio koliko je novca ali su odobrene,samo koliko su ih podnijeli zahtjev.  
 Dozvolite kolega, ono što je sigurno važno i za Crnu Goru i uopšte za demokratiju našeg 
društva  je to da je u zadnje tri,četiri godine,  od kada smo usvojili  Zakon o ljudskim pravima i 
slobode izmjene i dopune Zakona o ljudskim pravimi i slobodama, da su već ostvarena odnosno 
ostvarene četiri dodjele sredstava  i ono što treba sve da nas raduje, da se uvećao broj 
multinacionalnih projekta, do tada su imale oko 10%, u zadnjih par godina imamo čak da su 
multinacionalni projekti odobreni čak 30 ili 40%.Smatram da o tome treba da  pričamo i da je to 
vrlo važan napredak. Takođe, ono što treba ovdje da kažemo pravila podnošenja  zahtjeva za 
dodjelu ovih sredstava.  Znači, imaju uslovi koje treba proći, pravni osnovni uslovi koje treba proći, 
imamo komisiju koja radi prema određenim pravilima i ne možemo sumnjati da svi ti ljudi rade 
onako kako ne treba. Naprotiv, mislim da ti ljudi rade onako kako treba, prema savjesti i da se 
dodijeljuju sredstva onim projektima koji  zadovoljavaju ta pravila. Ovdje zaboravljamo da je do 
sada Fond za manjine odobrio oko 1800 projekata, to je izuzetno važna brojka, izuzetno važna 
kada čujemo  čak i sa ove govornice razne poruke koje rade nasuprot dobra naših građana. 
 Znači, ovi projekti kao što je i uvaženi kolega Đukanović, pročitao su da se normalno 



afirmišu posebnosti svake manjine, nacionalne manjine. Ali isto tako ovi projekti  treba da idemo u 
onom pravcu da promovišu tolerantnost, zajednički život, da afirmišemo sve ono što će nas jačati 
kao društvo, kao kolege, kao komšije  i očekujem da i sa ovih govornica šaljemo poruku kao što 
treba da rade ljudi iz Fonda za manjine. Odobrimo najbolje,radimo ono što je najbolje  za naše 
građane. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:35:51) 
 
 Hvala, poslaniče Ibrahimoviću, poslaniče Aleksiću, izvolite da čujemo. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.06.20 13:35:55) 
 
 Evo kazali ste da su 2018.godine, svi koji su zadovoljili uslove konkursa dobili novac. Ja 
sam vam rekao, raspodijeljenost za ove tri godine pet miliona eura, a sve ove koji su po vama 
zadovoljili uslove konkursa dobili su manje od 1%,  to je sića, to je licimjerno, to je očigledna 
diskriminacija,a to da li neko zadovoljava uslove da li vrijedi projekat koji je kandidovan to 
procjenjuje komisija,dakle, partijska komisija koju je većina  ovdje izglasala, u kojoj nema nijednog 
Srbina, kao što nema ni u Ministarstvu za ljudska prava nema  nijednog Srbina, kao što ni u Fondu 
nema, kao što i nigdje nema. O tome se radi. Dakle, ja samo činjenice redam i dokazujem  o 
kakvoj se brutalnoj diskriminaciji radi. Pa su  onda ne samo što su se dosjetili da promjene zakon 
da ne bi davali najviše srpskim organizacijama, tako je to prethodno i zakon predvidio, nego su se 
sad dosjetili, veli - finansiraju multinacionalne projekte. Kakav je to paradoks,ako su sredstva 
opredijeljena za nacinalne manjine, za nacionalne  zajednice  i za očuvanje  njihovog  identiteta  
kakvi sad multinacionalni projekti, pa je ovo valjda kažete Crna Gora je multinacionalna  država, 
ne gleda se ko je ko,samo se gleda vrijednost, pa to procjenjuje Ministarstvo kulture, Ministarstvo 
nauke i sve drugo? E sad u okviru  Fonda za manjine iz sredstava koja se izdvajaju za očuvanje  
identiteta  manjinskih naroda sad multinacionalni projekti. Dakle, domišljanja  samo da Srbi ne bi 
dobili ništa. Kad je važio onaj zakon koji je inače kao što sam rekao prepisan bio iz evropski 
zakona gdje najbrojniji manjinski narod dobijaju najviše, tada gospodin Vuksanović,koji je bio tada 
formirao Srpski nacionalni savjet dobijao najviše, ali je bio velikodušan i nije htio da uzima sve ono 
što mu pripada  po zakonu, i to mnogi ovdje dobro znaju,nego je dijelio i šakom i kapom. Evo 
znam konkretno Hrvatskoj zajednici najviše, jer je ona najmanja, pa je dobijala najmanje  po tom 
zakonu, šakom i kapom je dijelio od onoga što njemu pripada  projektima koje su kandidovale 
druge nacionalne  zajednice, da bi sad prestavnici manjinskih zajednica u tom fondu njemu to 
lijepo vratili ovako kako sam govorio. Dakle, glasaju zato  da Srpski savjet odnosno njegovi 
projekti ne dobijaju ništa. Ako to nije diskriminacija  onda ja ne znam šta je. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:38:58) 
 
 Da li ste mene pitali poslaniče Aleksić. 
 Poslaniče Numanoviću, da vam ja ne uzimam pažnju. 
 Izvolite, vi ste sada sledeći. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (19.06.20 13:39:11) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Samo neko kratko pojašnjenje. 
 Ja i poslanik Aleksić smo članovi Odbora za ljudska  prava, pa prosto smo imali prilike da 
ovih dana raspravljamo o Fondu za manjine  i o nacionalnim savjetima, o radu Fonda za manjine, 
a ondai o radu nacionalnih savjeta. Ali samo radi podsjećanja  oko zakonske regulative formiranja 
nacionalnih savjeta.Tu postoji jasna  procedura  formiranja i  zakonska mogućnost  da se formira  



između ostalog svi pa i  Srpski nacionalni savjet iskorišćen od gospodina  Vuksanovića, koji 
naravno ne bi mogao da se dovede taj proces do kraja,da između ostalog poslanici koji sjede  
ovdje  su dali  na formiranje tog nacionalnog savjeta. Prećutno su dali mogućnost  da postoji 
Nacionalni savjet, Srpski nacionalni savjet  i samim tim da crpi prava kao i ostali manjinski narod  i 
druge  manjinske nacionalne zajednice. Tu smo negdje u koaliciji i jesmo većina 28 više posto, ali 
smo manjina kad se dijele sredstva.Kod raspodjele sredstava zakon, ovo govorim iz  prostog 
razloga što taj zakon negdje sam bio na čelu tog ministarstva pa znam,osnovna intencija je bila 
baš zbog takve  raspodjele i sumnje, i gdje smo dobijali velike kritike od  Evopske unije da način 
raspodjele sredstava da nije u skladu sa zakonom i demokratskim principima, da nije u skladu sa 
evropskim standardima. Onda se krenulo u reformu fonda, da nema da postoji dvostepenost 
odlučivanja, i zbog toga se formirala komisija od strane Skupštine, koja procjenjuje  validnost  
projekata koji se  kandiduju, bez obzira sa koje strane dolazi. Nacionali savjeti  inače imaju 
određeni dio sredstava, čini mi se negdje oko 60 hiljada  na mjesečnom nivou gdje dobijaju ta 
sredstva,raspoređuje se, odnosno 600 hiljada  za nacionalne savjete na godišnjem nivou. A što se 
tiče  projekata komisija procjenjuje i postoji mogućnost ako se napravi greška Upravni odbor 
odakle se nalaze pripadnici svih nacionalnih savjeta kao drugostepeni organ, odlučuju  o tim 
pritužbama i žalbama. Treća su redovni sudovi koji odlučuju o eventualnoj grešci ako postoji.Tu 
postoji i direktor koji do tad nije imao mogućnost potpisuje te projekte, tako da prosto zaštita 
postoji, ali da bi  prošao projekat mora ispunjavati osnovne uslove, a osnovni uslovi su između 
ostalog i ona evaluacija projekata iz ranijeg perioda. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:42:57) 
 
 Hvala, poslaniče Numanović. Poslaniče Aleksiću, da čujemo vaš odgovor. Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.06.20 13:43:02) 
 
 Evo da do kraja razjasnimo. Znači, bila je reforma Fonda, gdje ste prominijeli zakon koji je 
omogućavao da  Srpski savjet dobije najviše novca. I onda šta ste uradili? Formirali, kao što smo 
kazali, komisiju, partijsku komisiju, jer je vaša većina to formirala, koja je potpuno partijska, 
potpuno pristrasna, i  ona slijedi instrukcije DPS-a. I šta ona radi? Ona procjenjuje da projekti 
srpskih organizacija koje kandiduje Srpski nacionalni savjet i druge organizacije ne valjaju ništa, 
ne valja radio, ne valja televizija, ne valjaju knjige, ne valjaju projekti, ne valjaju časopisi, ništa što 
dolazi od predstavnika Srba po toj komisiji ne valja. I imamo drugostepeni organ, drugostepeno 
odlučivanje, odnosno to je ovaj Fond za manjine, to je drugostepeni organ koji može da razmatra i 
razmatra primjedbe.I kad ove organizacije i Srpski nacionalni savjet daju neku primjedbu oni to 
redom odbijaju. Odbijaju sve primjedbe kao neosnovane. To tako funckioniše, gospodine 
Numanoviću, i po vama to je pošteno i u redu.  A a svuda, opet ponavljam,u Hrvaskoj, u Srbiji, u 
Mađarskoj, u Rumuniji znam okruženje odlično kako se dodjeljuju ta sredstva, to je najbrojniji 
savjet, najbrojnija nacija dobija najviše. Što ste vi to ukinuli mimo svog okvuženja, osim ako vam 
ovo nije namjera da Srbi  ni na taj način ne dobijaju ništa? I to je ta stara primjedba kaže:"Vi ste se 
dosjetili kad trebaju pare onda ste manjina ovako pričate nijeste nego većina". Nijesmo se mi 
dosjetili, dakle još jednom da ponovim zbog javnosti, a ne radi vas, jer vi to namjerno manipulišete 
i tako nama podmećete, a znate da nikad niko iz ovih klupa to nije rekao  da su Srba manjina. Nije 
ni Momo Vuksanović kazao da su Srbi manjina. Svi znamo ko ima dvije čiste zna da Srbi nijesu 
manjina iz jednostavnog razloga što ovdje nema većinskog naroda.I onda nama čini mi se Leon 
Đokaj tamo drži lekciju na Odboru za ljudska prava i kaže:"Crna Gora je građanska država". Pa 
kako je građanska a ima manjinskog naroda? Ima li u Ustavu Francuske poglavlje o manjinskim 
narodima? Ima li u Francuskoj Zakon o manjinskim pravima? Pa to svi znamo, niko od nas nije 
sisao veslo, svi znamo kako funkcioniše okruženje. U državi koja je zaista građanska nema 
manjine i većine, to je elementarna stvar. Vi ste ti što nama propisujete kada vam nešto odgovara 
ovako, a vama kad odgovara Crna Gora navodno građanska, a kada vam odgovara da 
nagrađujete referendum i zasluge na referendumu i dijelite medalje onda je multinacionalna, 



viševjerska, pa imamo manjine, pa se manjinama daju sredstva, pa onda ta sredstva idu u 
muljanje predizborno da se daje to patijskim aktivistima. Pa svi smo ovdje čuli šta je radio ovaj 
Gaši iz Romske nacionalne zajednice z malo se nijesu potukli jednog dana ono dvoje Roma na 
Odboru za ljudska prava, đe ona dokazuje kakva se muljanja rade kod ovih drugih.I to tako ovdje 
funkcioniše. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 13:46:35) 
 
 Hvala poslaniče Aleksić. U međuvremenu ja imam informaciju i pouzdano da poslanik 
Krivokapić će iskoristiti redosljed gdje je trebao da bude kolega Popović po dogovoru. 
 Izvolite, poslaniče Krivokapić. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (19.06.20 13:46:51) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Samo u želji da opet afirmišem ideju koju treba uraditi poslije izbora da formiramo jedno 
tijelo u ovom Parlamentu đe ćemo napraviti komisiju da ostvarimo dijalog i raspravu o tim 
nacionalno-istorijskim identitetskim pitanjima, kombinaciju političara i istoričara, da ne bismo 
stvarno u plenumu imali potrebu za tim, a profesor Aleksić je inspirativan i odličan sagovornik, jer 
pokušava da govori svojim argumentima, naravno prećutkujući one druge koji mu ne idu u korist, 
što radim vjerovatno i ja u svojim obraćanjima. 
 Činjenica je da građanska država Crna Gora ima taj modalitet dodatne brige o manjinskom 
narodu, ali razlog je jasan. Njima je bila namijenjena sudbina '90-e godine da iz nema po raznim 
osnovama i to je dio suočavanja sa prošlošću Crne Gore iz '90-e godine, i na taj način  je 
remodifikovan klasičan koncept građanske države. Tu se slažemo, ali to cijena politike u kojoj 
nijesam učestvovao, a oni koji su učestvovali se bune protiv te politike. Ne, ovo je cijena onoga što 
ste vi napravili, a mi svi moramo zajedno platiti, kako treba da bude u istoriji, i tu nema greške. 
 Naravno, na našoj političkoj sceni je stalno prisutna vjera, nacija, a zaboravljamo iz 
neposredne prošlosti. Nedavno sam vidio podatak da je u Hagu od 161 osuđenika svi su vjernici. 
Nema nijedan ateista i ne nema ni jedan agnostik. Svi su vjernici. Znači, svi osuđeni za ratne 
zločine su vjernici. Nijesmo učili ništa da vjera je očigledna bila motiv politički a ne duboko 
religiozni, jer ni u jednoj vjeri našoj ni u Crnoj Gori a ni globalno ne postoji pripovijedanje zločina i 
ne čovječstva, a činjenice govore to. Mi svi zajedno ništa nijesmo naučili iz sudbine Jugoslavije. 
Tito je zborio - bratstvo i jedinstvo čuvajmo kao zenicu oka svoga. U modernom sistemu 
vrijednosti, nijesmo još demokratija, to bi se reklo čuvajmo građansko društvo kao zenicu 
ustavnoga oka, da budem vrlo precizan. Mi mislimo da i poslije i tih tragičnih iskustava možemo 
bez  toga. Imamo srednjovjekovna pitanja kao ključna na političkoj sceni Crne Gore. Crkva, vjera, 
nacija je srednji vijek. Kad nas gledaju sa Zapada oni vide kategorije kojima se mi bavimo. U kom 
vremenu u vremenu ekonomskog, korona, nazadovanja, a njemu je prihodovano poharno 
nazadovanje  koje nužno vodi u socijalnu destrukciju, gdje su vjera, predrasude i sve ostalo 
najlakše mogu  zlouporijebiti. To mi ovđe moramo znati, ali svak ih može zloupotrijebiti. Ne može 
se logički objasniti stalna priča oslobodili smo Budvu,oslobodili smo Kotor, oslobodili smo Boku. 
Austrougarska je pala prije nego što je srpska vojska došla. Niđe nije bilo nijednog Austrougara od 
kojeg treba osloboditi, jer je to najveća bitna srpske vojske,gdje je pobijedila neprijatelja gdje ne 
postoji. Neprijatelja koji ne postoji. U Parlamentu Austrougarske su sjedejel iSrbe iz Grblja  bili 
senatori, bili poslanici, Srbi iz Grblja su śeđeli tamo. Nije niko iz Cuca odmah da vam kažem, niko 
iz Cuca nije bio u tom Parlamentu. Mi tu vlast nijesmo nikada priznavali niti okupaciju Boke, ali sve 
je to  opet stvar manipulacije. Hoću da vam pokažem koliko je besmisleno o tome pričati, a idemo 
tamo đe idemo u ono što će nas dovesti do daljnje destrukcije pri ovako političkom razmatranju i 
problemu. Ne može se sakriti iza poruke - ne damo svetinje. Od koga brane svetinje? Od 
Crnogoraca. Od koga brane svetinje. Od Crnogoraca. Sigurno napadaju naši sugrađani Albanci i 
Bošnjaci i Muslimani, oni sigurno neće ići u te svetinje, osim Albanci koji su pravoslavni. Znači, 
branimo od Crnogoraca, a pričamo o pomirenju, i što je  najbolje branimo od svih nas, jer ti 



manastiri treba da su svih nas, naroda, kad već pričamo o narodu, naroda Crne Gore, građana 
Crne Gore u ustavnom smislu, jer pripadaju svima nama. I gledajmo kako se nalazimo u 
besmislenim pitanjima, niti te manastire niko ne može ponijeti, a niti ih može odbraniti od 
Crnogoraca. 
 Idemo treću stvar koju želim reći danas i koja mi je najveća briga u čitavoj stvari dugoročno. 
Ta politika, postavio sam više puta pitanje ovdje i opet ću ga postaviti, jer nemam odgovor. Čuli 
smo kolegu da je  rekao da je Muslimanima matična država Crna Gora. Vrlo direktno je rekao. Dok 
je bilo pitanje referenduma mi smo znali da je matična država Srbima u Crnoj Gori Crna Gora. To 
smo znali, to je bilo rečeno na referendumu i zato su bili crnogorski Srbi. Sad ja nemam odgovor. 
Neću da ga dajem, ali mi se čini da to više nije tako, da su oni sada Srbi u Crnoj Gori, a ne 
crnogorski Srbi. Završena rečenica, dobiću odgovor od Vas, ja ga nemam, ja ga samo pitam, 
dobiću odgovor. Materijalna činjenica, najviši broj Srba u Crnoj Gori, a to je tri puta, porastao za 
vrijeme DPS-a, i ne vidim kakva je to asimilacija i ne vidim kakvo je tu neprijateljstvo. To ne 
možete nikom objasniti ni ovdje ni van ove kuće. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 13:53:01) 
 
 Hvala i Vama, kolega.  
 Naravno, ja uvijek imam pretpostavku da je korektan razgovor. Izvolite, ako želite komentar 
na izlaganje poslanika Krivokapića. Poslanik Aleksić. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (19.06.20 13:53:19) 
 
 Dobro, kazao je da sam bio inspirativan, ali je istovremeno rekao da prećutkujem nešto što 
mi ne odgovara, a ja zaista to ne radim. Prije bi se to za Vas moglo reći. Evo konketno, prećutali 
ste sad na primijer jednu analogiju kad ste govorili o tome da je Austrougarska vojska bila 
napuštila teritoriju kad je došla srpska vojska. Isto se dešavalo i 1945. i 1944., dakle, u Podgorici 
nije bilo nijednoga Njemca kad su navodno oslobodioci oslobodili, od koga, ako su Njemci bili 
otišli, pa se to pompezno slavi kao Dan oslobođenja Podgorice. Ista situacija, samo to da 
razjasnimo. Bavimo se ovim pitanjima, pa to nameće vlast, to ja nisam pokrenuo, niti sam smišljao 
takav Ustav, niti smo mi smišljali takve zakone, niti smo išli u ove reforme da bismo nekoga 
obespravili, mi samo pratimo situaciju i dokazujemo da to nije u redu što radi ova vlast u odnosu 
prema manjinskim narodima, a posebno ne u odnosu prema Srbima koji nisu manjinski narod, 
kojih ima trećina i za koje vi kažete da nema govora ni riječi o njihovoj asimilaciji, nego ih je 
najviše bilo u doba DPS-a. Ne, u doba DPS-a ih je bilo 9%, jer je DPS preimenovana komunistička 
partija. Ako dobro pamtim, Savez komunista Crne Gore je održao Kongres i donio odluku i kum na 
krštenju bio je Svetozar Marović, ovaj što je priznao da je ojadio Budvu u finansijskom smislu, i  
nađenuo im ime Demokratska partija socijalista. To je ista partija samo primijenila ime. Za vrijeme 
njihove te prve, kad su se preimenovali pa organizovali popis Srba je bilo 9%. Zašto je bilo 9%? 
Zato što je to vrijeme Srbin i Crnogorac bili su sinonimi. Nijesu bili isključujuće kategorije nego 
komplementarne i dopunjujuće. Sad kad je zaživio, nakon zaokreta DPS-a, crnogorski ideološki 
projekat i čija je ideološka matrica zasnovana na tome da su Srbi i Crnogorci dva različita naroda 
koji nemaju ništa zajedničko, da su Crnogorci Dukljani bili katolici, pa ih Sveti Sava popravoslavio, 
pa već svi znamo tu priču, a Srbi su nešto sasvim drugo, onda je došlo do te polarizacije i do 
različitog nacionalnog izjašnjavanja. O kakvoj asimilaciji je riječ najbolje govori podatak, evo ovo je 
zemljoopis Kraljevine Crne Gore, dakle, ni ovo nije štampao Demokratski front nego je ovo bio 
zvanični udžbenik nezavisne Kraljevine Crne Gore iz 1911.godine gdje se pod odrednicom narod 
kaže da u Crnoj Gori žive sve sami čisti i pravi Srbi koji govore srpskim jezikom, a ima iz oko 300 
hiljada, većina su pravoslavne vjere, ima nešto malo rimokatoličke i muhamedanske, ali treba 
znati da smo svi srpskoga porijekla i srpske narodnosti. Dakle, ovdje se jasno razdvaja nacija i 
vjera i demantuje onaj pseudo argument koji kaže kad su Crnogorci govorili da su Srbi mislili su na 
pripadnost pravoslavlju, a ne na etničko porijeklo, a evo ovdje vidimo udžbenička istina da tu 
postoji jasna razlika i najbilji dokaz šta se desilo u proteklih 100 godina. 



 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 13:57:01) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 Ja bih vas molio da naše diskusije poremente ili utiču na promjenu stavova nekih od nas. 
Ovdje imamo isto tu priču o brojevima koja je neumitna, da smo u ovom periodu tri puta povećali, 
u asimilatorskom periodu, tri puta povećali broj Srba, a sa druge strane u Crnoj Gori u tom nekom 
periodu dobročinstva u Srbiji broj Crnogaraca sveli četiri puta manjim.  
 Odgovor na komentar, poslanik Krivokapić. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (19.06.20 13:57:31) 
 
 Hvala.  
 Postoji velika razlika između srpske vojske i Narodno oslobodilačke vojske koja je ušla u 
Podgoricu, ogoromna razlika. Ono je bila okupaciona vojska, došla mimo crnogorske vojske u 
uništenoj državi, okupaciona vojska, pa dočekali su kao što znate, Jugoslaviji i na raznim 
mjestima, dočekali sa cijećem i fašiste i njemačku vojsku, a kamoli srpsku vojsku. Ostavimo taj 
dio, znači, ogromna razlika, okupacione vojske i oslobodilačke vojske. Tačno je samo da su oba 
grada bila prazna, ali ogromna razlika ne može biti veća između oslobilačke vojske, svoje vojske i 
tuđe vojske okupacione. To je ta razlika maksimalna moguća. Kažete da je 1991.bio sinonim 
Crnogorac - Srbin. Pa što se nisu izjašnjavali Srbi, kad je sinonim bira se, što bi mi pravnci rekli, 
veći pojam a ne manji pojam. Ako je nešto isto jednači se sa većim a ne sa mnjim, e pa nije kao 
što vidite, nije isto, nego su bili Crnogorci, a bili su i Srbi. Znači, nije isto da je isto manji bi se 
istopio pogotovo u tom istom, ne bi postojao. Prema tome,  za vrijeme te vlasti, najmanje treba da 
se žale Srbi, jer su tri puta narasli. Treba da se ljute Crnogorci i ostali.  
 Oko katoličanstva, a vi znate bolje nego ja, da je i prvovjenčani dobio titulu od pape, prvi 
srpski kralj je dobio katoličku krunu. Tako je vrijeme bilo. Vi i ja ne moramo tu, nećemo 
manipulisati istorijom, znamo da je tako vrijeme bilo, da je šizma dugo trajala, ali se nije završila, 
da su manastiri, nije se znalo po nekoliko vjekova da li pripadaju pravoslavlju ili katoličanstvu, da 
je prva crkva u Kotoru dali su katolici pravoslavnima, svetog Luku, da je Budva bila 90 i nešto 
posto katolički grad 18. godine kada je ušla ta oslobodilačka vojska, odnosno okupatorska vojska, 
90 i nešto posto su bili katolici u Budvi. Znate li šta je to? Sve to promijenilo. Moji su šljegli isto pa 
nemam razloga da zborim na drugi način. 
 Opet ponavljam, ljudi kao vi i neki drugi, treba da dobijemo formu, treba da dobijemo tijelo u 
ovom Parlamentu gdje ćemo van očiju javnosti, da ih ne bismo zloupotrebljavli voditi duge 
rasprave da dođemo barem do fakata. Slušali smo decenijama da crnogorksa autokefalna crkava 
nije nikad bila autokefalna, da bi to sad postalo normalno da je autokefalno, kao da se ništa nije 
desilo, pa neko je lagao 30 godina. Ja nijesam. Neko je 30 godina lagao i sad kaže istina je. Koja 
istina? Tideset godina nas lažete da nije bila autokefalna, a sad kažete jeste, ali to nije bitno. Bitno 
je da pričamo o tome, na kraju koja god da hoće da bude crkva, ali da budemo građeni na istini 
inače će se sruštiti svaka ako bude drugačije. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:00:52) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovane kolege, naravno, razgovor je uvijek neophodan i dobro je da razgovaramo, ali 
moram da podsjetim da je tačka dnevnog reda Prelog odluke o izboru jedne članice pravnog 
odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava, ja bih vas zamolio da se ipak što više 
fokusiramo na temu dnevnog reda, jer ćemo ovako u nedogled moći da idemo. U ovoj poplavi 
kritika i napada iz nama susjedne dražve imali ste i glas Vuka Draškovića koji kaže: "nemojte 
toliko napadati Crnu Goru pa i ta vojska na Mojkovcu se zvala crnogorska vojska". Dajte da se 
stvarno skoncentrišemo danas što više možemo na dnevni red. 



 Dobro, ja se izvinjavam, sad su me kolege Popović i Kirvokapić obavijestili o toj zamjeni, 
znači, Andrija Popović ima riječ, a neka se pripremi poslanik Goran  Radonjić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.06.20 14:01:55) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predsjedniče Skupštine, 
  Dobro ste me i podsjetili što je tačka dnevnog reda i moram je i ja pronaći, nemam pojma 
više o čemu se ovdje sve priča, a da imam Njegošev mozak, a ne moj  mozgić, ne bi ovo mogao 
da savladam, a tačka dnevnog reda je izbor jedne članice Upravnog  odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava, predstavnica Savjeta muslimanskog naroda Crne Gore Suada 
Begović - Sabira i mogu da rečem na samom početku da će Liberalna partija to i da podrži. 
Libarali od početka od 90-ih godina su se borili da zaštite prava i promovišu prava svih manjina, 
tada naročito nacionalnih koje su bile onih 90-ih godina, suludih godina, nevjerovatno ugrožene, 
ugrožena prava i Liberali - tadašnji Liberalni savez, kao mirotvorni pokret je u mjeri mogućnoj 
uspio da to i uradi. Naravno i Liberalna partija, naša osnovna načela su ljudska prava i slobode i 
vladavina prava. Naravno, sad se više ne borimo sa tim žarom za ljudska prava manjina, 
nacionalnih, vjerskih, jer mislimo da smo došli ipak do tog nekog nivoa da su ljudska prava svih 
nas građana, građanki Crne Gore u građanskoj Crnoj Gori ista. Imamo ista prava i iste obaveze. 
Dakle, i Crnogorci, Srbi, Bošnjaci, Muslimani, Albanci, crnogogorski Hrvati, Romi imaju manje više 
ista prava u našoj građanskoj državi.  
 Moram se osvrnuti na ove diskusije koje sam čuo u proteklih sat, dva. Bilo je puno toga ali 
naročito da podsjetim na podatak, govorilo se ova vojska je oslobađala, ova vojska je bila 
dominantna tamo, ona manje dominantna. Drugi svjetski rat 1941. - 1945.godina u Crnoj Gori, na 
prostoru bivše Jugoslavije odlučujuća bitka na Sutjesci, manje više je tako bilo svuda, najviše 
učesnika boraca partizana je bilo Dalmatinaca. Najviše stradalih je bilo oko tri hiljade Dalmatinaca. 
Od sedam i po hiljada stradalih na Sutjesci partizana, tri hiljade Dalmatinaca nešto preko hiljadu 
Crnogoraca. Dakle, procentualno gledajući daleko najveće učešće u Drgom svjetskom ratu na 
strani partizana, na strani antifašista, na strani pobjednika su imali Dalmatinci i Crnogorci.  
 Što se tiče manjinskih naroda, Crna Gora se ponosi manjinskim narodima, najveću ljubav 
prema Crnoj Gori su pokazali i u tom nekom ključnom trenutku kad smo obnovili državu 21.maja 
2006.godine na onom svetom referendumu, a to pokazuje i taj podatak da je recimo u Rožaje DA 
reko tada 91,3% stanovnika, dakle, pretežno Bošnjaka i muslimana, da je Da u Ulcinju reklo 
88,5% stanovnika, pretežno Albanaca. Naravno, onda ide Cetinje i tako dalje i tome slično. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:07:34) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Goran Radonjić, a neka se pripremi poslanik Predrag Sekulić. 
 Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (19.06.20 14:07:45) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pa nije ni nelogično da se rasprava o ovakvoj temi pretvori u neke šire elaboracije, zato što 
je  to između ostalog i znak da u našem društvu nema dijaloga, da su mediji zatvoreni za ova 
pitanja, koja su zapravo temeljna za postojanje i opstanak nekog društva. Ovdje je gotovo mantra 
vladajuće koalicije da postoji nekakav multietnički i multivjerski sklad u Crnoj Gori koji ne postoji. 
Dakle, postoje tenzije, kako među vjerskim zajednicama tako i među nacionalnim zajednicama. 
Nisam siguran da postoji jedna nacionalna zajednica koja može reći da je zadovoljna svojim 



statusom. Ovdje smo imali od toga da se mrzi šahovnica i šah, pa do toga da se proganjaju i 
hapse čelnici jedne bošnjačke stranke, pa do toga da se hapse politički i građani koji su pripadali 
albanskoji zajednici, sad i u cijelom kntinuitetu su hapšeni poslanici, srpski, pa sve do najnovijih 
vremena. Dakle, postoji diskriminacija u ovom društvu i ona je sistemske prirode. Ovdje se na 
žalost, kao i sada, koristi ovo mjesto ne da se pošalju pomiriteljske, nego poruke koje će izazvati 
mržnju. Srpska vojska u Prvom svjetskom ratu je junačka vojska i ona nije ovdje došla kao 
okupatorska, jer izneđu ostalog moj prađed je bio u toj vojski, došao je iz Argentine otišao na 
Solunski front. Nije Austrougarska otišla odvdje što joj se šetalo i odlazilo nego zato što je 
poražena na Solunskom frontu, junačkom i mučeničkom borbom. To je vojska koja je prošla 
golgotu preko Albanije, koja je prošla  krfsku golgotu, koja je bila u ogromnoj većini mučenička 
vojska. Sramota je da se tako nešto čuje iz crnogorskog parlamenta.  
 Takođe, sistemska diskriminacija ovdje se vrši prema  govornicima srpskog jezika, koji čine 
relativnu većinu. Oni su diskriminisani u svim segmentima. I dobro je da ima recimo na albanskom 
jeziku emisije o albanskoj kulturi ili o bošnjačkoj, ja to podržavam i treba da bude što više, o 
hrvatskoj kulturi. Kad ste gledali neku emisiju o srpskoj kulturi u Crnoj Gori na javnom servisu? 
Kad ste čuli nešto pozitivno? Da pomenem i ovo, jel ima neko neku obavezu od medija da recimo 
napravi, recimo, intervju sa našim vladikom, jednim, drugim, to bi bilo ubijedljivo najgledanija 
emisija.  
 Vjerska pitanja, pa ovdje vjerska pitanja su nametnuta od režima. Ovjde čujemo 
najdemagoški moguću stvar. Hoće da idu u crkvu koja nije srpska. Pa valjda se ide u crkvu zato 
što je hrišćanska. Ja sam bio u raznim djelovima svijeta u crkvama, nije me niko pitao, kao ni 
ovdje, koje sam nacije, nego je došao da me čuje, da mi pomogne. Ljudi najčešće idu u crkvu ili iz 
radosti - krštenja, vjenčanja ili iz žalsoti. Nešto im se desilo loše, bilo lično, bilo porodično, idu i 
zato što žele da se pomole Bogu, idu zato što žele dobro, ljubav,  vjeru, nadu da dobiju, zato se 
ide u crkvu, a ne zato što si neke nacije. To su i poruke koje imamo na litijama, da ne bude 
zabune.  
 Ovdje se pominje da su bili Grbljani a bogami i Paštrovići u austrijskom Parlamentu. Jesu, 
bio je Stefan Mitrov Ljubiša. Znate šta mu se dešavalo? Proganjali su ga zato što je Srbin. Evo šta 
kaže on u Dalmatinskom saboru: "Ja znam da vi mene ne trpite jer sam Srb narodnošću, a 
pravoslavan vjerom" To je morao da kaže Stefan Mitrov Ljubiša koga su maltretirali zato što je 
Srbin u Austrougarskoj, nije bilo kolaboracionista nego je bio evropski čovjek. Znate šta je još 
Stefan Mitrov Ljubiša kaže? "Ja kojemu je srpsko znamenje upečaćeno na čelu braniću pogaženo 
pravo i slobodu dok mi pod grlom kuca". E to je zavjet koga moramo da se držimo. To je Stefan 
Mitrov Ljubiša koji je naša tradicija, koji nije promijenio na popisu i govri se sad i to, to je isto jedna 
manipulaciuja neviđena, ja u svojoj porodici imam tre primjere, da pisali su se kao Crnogorci 70-ih, 
80-ih, jer nije bilo važno, a učili smo u školi da budemo Crnogorci. E sad ima nas dosta koji 
hoćemo javno da kažemo da smo Srbi zato što smo ugroženi kao Srbi, a inače da je normalno 
društvo niko ne bi morao, Ustavom je zagarantovano da se ne govori, da nas niko ne smije pitati 
to. Boga mi nas ne zapošljavaju, nas tjeraju sa posla, diskriminišu zato što piradamo nekoj 
vjerskoj, govornoj zajednici ili nacionalnoj zajednici. Da kažem još jedan važni element nasleđa. 
Stefan Mitrov Ljubiša bio je Srbin, ali je bio Evropljanin, prevodio je Ariosta, Dantea, pisao po 
uzoru na Bokača. To je naše nasleđe, da budemo jedno i drugo, da znamo svoju tradiciju i da 
pripadamo Evropi, da pripadamo svijetu, a ne da širimo mržnju ovdje jedni prema drugima, a da 
govorimo o nekom međuetičkom i međunacionalnom skladu. Branite vi naše pravo sada kada smo 
ugroženi. Nemojte vi da govorite da je ovdje sklad. Toliko je sklad da jedva dišemo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:12:51) 
 
 Hvala, kolega.  
 Zaista bih volio da vodimo računa o dnevnom redu. Završićemo mi ovu tačku uskoro. 
Primijetili ste i naši građani vas slušaju, govorimo uz tačku dnevnog reda o mnogo čemu. 
Naravno, danas je to jedan, bar od kako ja predsjedavam, korektan ton i u redu je, ali molim vas, 
ovako bismo mogli da ne završimo nikad jednu sjednicu.  
 Komentar, Andrija Popović. Izvolite. 



 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.06.20 14:13:40) 
 
 Zahvaljujem.  
 Gotovo da bih odustao, ali kako ste vi došli potpuno se mijenja režim rada. Potpuno je bio 
jedan drugačiji, labaviji sistem, bilo je hiljade komentara i mislili smo svi danas nema glasanja, 
možemo ovako do besvijesti pričati, ali uvažavam ovo.  
 Samo bih rekao za Stefana Mitrovog Ljubišu, uvažavajući ovo što je uvaženi prof. Radonjić 
govorio, mnogo sam čitao i o njemu, o njegovim djelima. To je veliki crnogorski književnik iz 
Paštrovića, rođen početkom 19. vijeka. Nisam siguran da je on bio Srbin jer u mnogim tim djelima 
se pojavljuje i Crnogorac i Srbin. Možda to nije toliko ni bitno niti je važno. U svakom slučaju, to je 
veliki crnogorski književnik iz Paštrovića. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:14:58) 
 
 Hvala. 
 Odgovor na komentar poslanik Radonjić. Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (19.06.20 14:15:01) 
 
 Zahvaljujem.  
 Koristim priliku da dopunim. Sahranjen je u Budvi pored crkve. Dakle, i to je važan dio 
našeg identiteta, pravoslavne crkve i tamo gdje se drže književne večeri i, ako Bog da, držaće se i 
ubuduće.  
 Koliko vi kažete tako, evo sam vam naveo, valjda vjerujete da nisam slagao. Ovo je rečeno 
u austrijskom Parlamentu, a vi znate da su Austrijanci bili birokrate vrlo dobre do same propasti 
toga carstva funkcionisala je birokratija. Onaj dio naše bivše zajedničke zemlje i bolje malo 
funkcioniše što je Austrougarska nametala svoju birokratiju. Ona to nije nametala da bi nam činila 
dobro nego zato što je htjela da ide ka Solunu. Hoću da kažem još jednu važnu dimenziju.  
 Institucije u kojima rade pripadnici mog naroda kao što je najuglednija Matica srpska, ona bi 
trebalo da ima status takav da bude dio zakona, da bude na budžetu naše zemlje zato što je ona 
zaslužna za mnoge projekte koje se tiču naše kulture, našeg identiteta. Tamo rade, članovi su, 
rukovodioci, te institucije najugledniji intelektualci našeg naroda. Zašto mi imamo tretman koji je 
diskriminatorski, ignorantski. Ta se institucija nalazi na sto metara od državne televizije koja neće 
da se udostoji nikad da isprati neki, a to su najugledniji programi, naučni skupovi, književne večeri. 
Da vam kažem još nešto, nije uopšte ograničena samo na usko rečeno srpsko stvaralaštvo. Tamo 
postoje književne večeri i razgovori i o američkoj i o ruskoj. Sam sam pravio o Markesu književno 
veče, kao jedina institucija koja je obiježila smrt jednog od najvećih pisaca naših savremenika.  
 Hoću da vam kažem da mi baštinimo tu tradiciju Stefana Mitrova Ljubiše, da imamo dijalog 
s drugim kulturama, s drugim narodima. Šta imamo kao poruke sa suprotne strane. Da mi ovdje 
nismo poželjni. Jer, kako drugačije protumačiti nešto kada vi zovete i lokalne i državne 
funkcionere, predstavnike koji neće da se udostoje čak i odgovara da pošalju niže rangiranog na 
neki naučni skup, na neki okrugli sto, na neki razgovor. Kažem ponovo, otvorena za sve moguće 
različite perspektive, za dijalog, a bogami srpska, naravno, kao što je bio Stefan Mitrov Ljubiša 
srpski nego šta je bio, šta je bio Marko Miljanov nego to isto. Ako mi hoćemo da mi zajednički 
baštinimo i da gradimo, onda da naglasimo i tu dimenziju, ali da naglasimo dijalog i toleranciju jer 
su ti ljudi istovremeno svojim djelom svjedočili o tome da se bore za slobodu svih nas, a ne nikako 
da neke guši država. Nevjerovatno bi bilo objasniti sada Stefanu Mitrovom Ljubiši da ovdje neko 
hoće da uništi crkvu. To je nevjerovatno. Ili Petru I ili nekom drugom. Hajde da se vratimo dijalogu, 
normalnom razgovoru, normalnom funkcionisanju, pa da nacionalne teme budu sasvim izvan 
političke sfere. To bi bilo najbolje. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:18:12) 
 
 Hvala vam. 
 Moj poziv da se vratimo dnevnom redu.   
 Konačno riječ dobija Predrag Sekulić, a neka se pripremi Dragutin Papović. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (19.06.20 14:18:28) 
 
 Hvala vam, gospodine predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege, priča o manjinskim pravima je uvijek inspirativna, ali hajde 
da se vratimo na ono što je Zakon o manjinskim pravima i slobodama usvojen u ovom 
Parlamentu. 2017. godine. Član 2 manjinski narodi i druge manjinske nacionalne zajednice u 
smislu ovog zakona je svaka grupa državljana Crne Gore brojčano manja od ostalog 
preovlađujućeg stanovništva koja ima zajedničke etičke, vjerske ili jezičke karakteristike različite 
od ostalog stanovništva, istorijski je vezana za Crnu Goru i motivisana je željom za iskazivanjem i 
očuvanjem nacionalnog, etičkog, kulturnog, jezičkog i vjerskog identiteta.  
 Poštovane kolege, pošto je ovdje bilo dosta priče uglavnom o tome da srpski narod u Crnoj 
Gori nema onakvu poziciju kakvu bi trebalo da ima ili je imao priču o ugroženosti srpskog naroda, 
dozvolite samo da podsjetim da Srbe u Crnoj Gori manjinskim narodima nije proglasila 
Demokratska partija socijalista ili ova politička većina. Srbe u Crnoj Gori manjinskim narodom je 
proglasilo Srpsko nacionalno vijeće, odnosno politički predstavnici Srba u Crnoj Gori. Tako da 
samo to imamo u vidu. Zaista bih molio, vjerovatno neću nikad imati tu priliku, da možda naše 
kolege koje se češće srijeću s crkvenim velikodostojnicima Srpske pravoslavne crkve i visokim 
državnim funkcionerima države Srbije, da ih podsjete na ovu činjenicu, da su oni proglasili Srbe 
manjinskim narodom u Crnoj Gori.  
 Dozvolite, takođe, da polemišem s par stavova koji su se ovdje čuli tokom rasprave. Bilo je 
poziva na to da se ujedini pravoslavno biće Crne Gore, odnosno da se ujedine pravoslavci u Crnoj 
Gori. Mislim da su to bespotrebni pozivi, da su se pravoslavci u Crnoj Gori odavno ujedinili i to na 
principima Marka Miljanovog, znači principima koje je više od vijeka Marko Miljanov definisao. 
Dozvolite da podsjetim sve nas zajedno, 90-ih godina kada je to trebalo Crna Gora je otvorila vrata 
svim nevoljnicima iz okruženja, ne pitajući ih da li su Srbi, Crnogorci, Muslimani, Bošnjaci, Albanci 
kasnije itd. Na žalost, oni koji su tada branili srpske interese kasnije se ispostavilo da braneći te 
interese učinili su najveću štetu srpskom narodu. Dozvolite, takođe, samo da kažem i da postoji 
velika razlika između Crne Gore i tih drugih država. Naime, jedina država bivše Socijalističke 
Federativne Republike Jugoslavije gdje su manjinski narodi podržali njenu nezavisnost to je Crna 
Gora. Moram da budem iskren da sam kao pravoslavac i kao Crnogorac veoma ponosan na tu 
činjenicu da je stalno ističem.  
 Takođe, dozvolite da kažem da nije to zasluga niti Demokratske partije socijalista niti ovog 
sistema. To je zasluga svih onih prethodnih vjekova i zajedničkog suživota na ovim prostorima. 
Niko nema pravo na tu tapiju, niko nema pravo da kaže, ali mi je drago što je Demokratska partija 
socijalista dominantno i vlast u Crnoj Gori taj multikulturalizam, multivjersku toleranciju, 
međunacionalnu toleranciju očuvala i kroz onaj težak period 90-ih godina. Čini mi se da, ako na 
nešto Demokratska partija treba da bude ponosna, to je upravo taj period. Bez obzira što su se 
dešavali incidenti, bez obzira što se dešavalo da se i pogriješi u tim teškim vremenima, očuvali 
smo ono što je multivjerski i multietički sklad u Crnoj Gori.  
 Teško je polemisati kada vam neko kaže da je ugrožen. Trudim se da uvijek budem 
branilac onih kojima se čini ta nepravda. Imali smo prilike da čujemo i vojnog ministra ovdje kada 
kaže ...     
... da je više od 20% pripadnika Vojske u Crnoj Gori pripadnika srpskog naroda. Zaista sam protiv 
bilo kakvog prebrojavanja, ali kažem još jedanput to su brojke koje nam govore u prilog onoga, da 
ne govorimo da je bilo i oficira s visokim činovima. To je ono što je vrijednost Crne Gore.  
 Dozvolite, još neke razlike postoje kada govorimo o tome. Čini mi se da tu imamo 
nerazumijevanja  u našem okruženju, a da naše kolege to mnogo bolje razumiju. Mi smo u ovom 



Parlamentu imali da se čovjek izjašnjavao pola svog života kao Crnogorac, a narednu polovinu 
svoga života ili više je odlučio da bude Srbin. Nema nikakve dileme oko toga. To je njegovo lično 
pravo ili bilo koje pravo lično čovjeka u Crnoj Gori. To pravo, takođe, treba čuvati.  
 Dozvolite i par napomena koje se tiču crkvenog pitanja. Znači, crkve i hramovi u Crnoj Gori 
su zajedno gradili naši preci. Ne možemo mi da ih odvojimo ko je bio Srbin, ko je bio Crnogorac, 
znači zajedno smo ih gradili. Naši preci su zajedno gradili te vjerske hramove. Slažem se, tamo 
treba ići po vjeru i nadu itd. Na žalost, onoga trenutka kada crkveni velikodostojnici počnu da se 
bave politikom onda imamo situaciju koju danas imamo. Izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:23:52) 
 
 Hvala. 
 Za komentar se javio poslanik Vučurović. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (19.06.20 14:23:58) 
 
 Da ispravimo samo jednu netačnost, da ne kažem krupnu laž u odnosu na Novu srpsku 
demokratiju vezano za manjinska pitanja. Dakle, konsultujte program Nove srpske demokratije i 
tamo ćete vidjeti da se Nova srpska demokratija ne zalaže da su Srbi manjina u Crnoj Gori. Vi to 
odlično znate, ali pokušavate da podmećete ovdje što i nije prvi put. Mi se zalažemo da Srbi budu 
ravnopravan narod u Crnoj Gori, da svi budu ravnopravni u Crnoj Gori, kako narodi tako i građani. 
Jedino ko sprečava Crnu Goru da bude takva zemlja je Demokratska partija socijalista, to su 
montenegrinski nacisti i neonacisti i oni pokušavaju da srpski narod (Prekid) Molim vas, nemojte 
me prekidati svaki put. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:24:53) 
 
 Kolega Vučuroviću, samo da vam kažem. Prvo, to je vaš stav da je on to pomenuo. 
Poslanik Sekulić koliko sam pratio njegovo izlaganje, nije nikad rekao da se Nova srpska 
demokratija za to zalaže. On će to odgovarati. Molim vas, pošto sam juče na slično pominjanje u 
ovoj priči koju ste sada pominjali, vi ste, kolega, dobili opomenu sada. Završite vaš komentar na 
ovo, a onda ćemo imati pravo da poslanik Sekulić kaže. Izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (19.06.20 14:25:32) 
 
 Dakle, jasno je pomenuo političke predstavnike Srba. To je Nova srpska demokratija, a mi 
ga, kažem, upućujemo na program Nove srpske demokratije - Srbi kao konstitutivni narod, Srbi 
kao ravnopravan narod, a ne kao manjinski narod u Crnoj Gori. Krenuli su, što kaže gospodin 
Đukanović, da se formiraju crnogorski manjinski savjeti jer oni se osjećaju ugroženim. O 
ugroženosti Srba, o tome kako Srbi nijesu ugroženi, možemo da pričamo i dosta toga smo pričali. 
Vidimo to i na primjeru Srpske pravoslavne crkve koja je stvorila Crnu Goru, ne ovu današnju 
montenegrinsku i nacističku, kako je zovem, a zamjera mi gospodin Brajović. Dakle, samo da 
razriješimo to pitanje. Mislim da ste vi mislili na Novu srpsku demokratiju kada ste rekli da neki 
predstavnici Srba podržavaju neku manjinsku politiku. Nova srpska demokratija je protiv toga da 
Srbi budu manjina u Crnoj Gori jer mi smo stvorili Crnu Goru, nijesu je stvarali montenegrinski 
fašisti i montenegrinski nacisti i oni koji kliču danas e viva i Dukljani. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:26:46) 
 
 Sada ste dobili još jednu opomenu.  



 Odslušajte čitavo izlaganje.  
 Molim vas, kolege, puštamo diskusiju, shvatate da 90% ne govorite o dnevnom redu.  
 Poslanik Sekulić, komentar. Izvolite, poslaniče Sekuliću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (19.06.20 14:27:17) 
 
 Hvala vam, gospodine predsjedniče.  
 Uvrede su poslednje utočište ljudi bez argumenata. Nije meni problem, gospodine 
Vučuroviću, što vi koristite takve riječi. Nije mene zbog mene. Meni je problem zbog vas. Jer, 
zamislite kada morate da živite s takvom mržnjom u sebi. Dozvolite samo nekoliko napomena. 
Možete da dobacujete koliko hoćete.  
 Nikada nijesam pomenuo vašu stranku. Ona me apsolutno ne interesuje. Takođe, pročitajte 
zakon. To vi raspravite sa Srpskim nacionalnim vijećem. To vi raspravite s gospodinom 
Vuksanovićem. To vi raspravite unutar Srpske kuće. To su vaši problemi. Kada smo već počeli da 
pričamo oko toga, zaista se pitam zašto postoji Srpsko nacionalno vijeće. Vi ste kao politički 
predstavnici Srba u Crnoj Gori mogli to da spriječite, a nijeste spriječili. Zakon vam daje tu 
mogućnost. Dozvolite, molim vas, da ne vodimo na ovaj način polemiku.  
 Mislim da je odgovor upravo u tome što radi Srpsko nacionalno vijeće. Srpsko nacionalno 
vijeće dobija pare iz budžeta Crne Gore. To je osnovni razlog zbog kojeg je osnovano Srpsko 
nacionalno vijeće, ni manje ni više od toga. I vi i ja znamo kako bi, recimo, u onim pjesmama o 
Kosovskom boju to nazvali, ali neću da budem tako grub.  
 Poštovani gospodine Vučuroviću, zaista vam molim da ubuduće birate riječi, ne zbog mene 
nego zbog vas jer šaljete lošu sliku o Srbima u Crnoj Gori. Nemam nikakav problem s tim, ali vi ste 
politički predstavnik srpskog naroda u Crnoj Gori i nema potrebe da mi šaljete bilo kakve uvrede. 
Možemo da polemišemo, da razgovaramo, možemo s argumentima, možemo i bez argumenata, 
nemam problem s tim. Pročitajte zakon, vidite, ako hoćete, nikakav problem nema, hajde da se 
dogovorimo, sjednemo, rastumačimo zakon i da vidimo na koji način Srpsko nacionalno vijeće 
može podstredstvom političkih predstavnika Srba u Crnoj Gori da prestane da postoji. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:29:29) 
 
 Hvala.  
 Sada riječ ima poslanik Dragutin Papović, a neka se pripremi poslednji učesnik Nela 
Vukčević Savković. Izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (19.06.20 14:29:40) 
 
 Poštovani predsjedniče, uvažene koleginice i kolege,  
 Govorimo o temi koja je, mogu reći, dodatno značajna za Skupštinu jer Skupština bira 
Upravni odbor Fonda za ostvarivanje i zaštitu manjinskih prava. Naravno da i popuna tog 
upravnog odbora otvara ove bočne teme koje su jednako važne, a tiču se rada fonda. Prije svega, 
kroz rad Fonda se ogleda i situacija u oblasti nacionalnih prava. Namjerno neću da kažem 
manjinskih prava jer mislim da to nije baš adekvatan termin s obzirom da kao građani imamo 
pravo i slobodu da pripadamo nekoj nacionalnoj zajednici, ali niko nema pravo da nas gleda i 
ocjenjuje kroz tu nacionalnu zajednicu.  
 Ovdje je, prije svega, istaknuto da je Srpski nacionalni savjet, odnosno da su nevladine 
organizacije koje se bave zaštitom i promocijom nacionalnim prava, kulturnih prava, vjerskih prava 
Srba zakinute. Pregledao sam Izvještaj Fonda za 2014, 2015, 2016. i 2017. godinu. Tokom ove 
četiri godine Fond je finansiranje projekata dodijelio tri miliona 397 hiljada i 186 eura. Za četiri 
godine projekti srpske nacionalne zajednice su iz Fonda dobili milion deset hiljada osamsto eura ili 
29,7% sredstava. Ono što je karakteristično je da su većinu od ovoga novca dobile četiri NVO, 
preko 90%, u ove četiri godine i da su te četiri NVO povezane kroz petnaestak istih ljudi.  



 Zbog toga je Evropska komisija u Izvještaju o radu ovoga fonda rekla da nam je neophodna 
drugostepena instanca, odnosno da nam je neophodna komisija. Ta komisija je počela da radi 
2018. godine da bi se izbjegla moguća zloupotreba ovih sredstava jer nije bilo samo riječi o 
Srpskom nacionalnom savjetu i NVO iz ove nacionalne zajednice već i NVO vezane za ostale 
nacionalne zajednice. Dakle, uveli smo komisiju kao prvostepeni organ, direktor Fonda potpisuje 
njena rješenja, a u slučaju žalbe Upravni odbor ima nadležnost drugostepenog organa. To je 
počelo 2018. godine da se primjenjuje i od tada, zaista je tačna ova konstatacija, većina NVO koje 
se bave zaštitom i promocijom srpskih nacionalnih, kulturnih i vjerskih prava ne dobija novac. 
Zašto. Zato što većina organizacija srpske nacionalne zajednice ...       
za tu 2018, ne znamo kakav je izvještaj za 2019. godinu, mislim da to tek treba da nam stigne, 
odbijena je zbog nepotpune dokumentacije, između ostalog, jer nijesu dostavili ovjerene izjave da 
traženi projekti nijesu dobili sredstva od drugog donatora. O čemu se radi. To nijesu radili jer su za 
projekte koje su kandidovali kod našeg, odnosno crnogorskog fonda tokom 2018. godine dobili 
sredstva od Uprave za saradnju s dijasporom i Srbima u regionu Republike Srbije. Inače, ova 
uprava ima sajt, tamo objavljuju informacije o tome koliko novca daje organizacijama koje se bave 
zaštitom prava Srba u regionu, kako oni nazivaju Srbe u Crnoj Gori. Tamo su NVO iz Crne Gore 
kandidovale projekte za koje su dobile pomoć iz budžeta Republike Srbije, a zatim su te iste 
projekte kandidovale i kod crnogorskog fonta. Nijesu mogli da pokažu ovu dokumentaciju koja se 
tražila i zbog toga nijesu dobili novac. To je, da potcrtam, obrazloženje predstavnika fonda koji se 
bavi ovim poslom. Šta se dešavalo tokom 2019. godine, ne znam, ali dobićemo izvještaj o tome.  
 U svakom slučaju, mislim da je ovdje suština upravo u onome da li su građani Crne Gore 
koji se izjašnjavaju kao Srbi, prije svega građani Crne Gore ili su to Srbi u regionu Republike 
Srbije. Mislim da, kroz ovu politiku, mi moramo naglasiti građanski karakter Crne Gore. Na koji 
način. Svako u Crnoj Gori ima svoja nacionalna prava, ali ta prava ne smiju da koriste na uštrb 
državnosti Crne Gore. Recimo, iz Demokratskog fronta govore, odnosno poručuju da su njihovi 
ideološki uzori Pavle Đurišić ili lideri Republike Srpske koji su osuđeni za genocid, a onda nam 
govore kako su oni za građansku Crnu Goru. Oni nam ovdje govore o tome kako poštuju Crnu 
Goru, a ove simbole grubo ne poštuju. Govore nam kako poštuju Crnu Goru, a slave Podgoričku 
skupštinu. Govore nam kako vole Crnu Goru, a njihova glavna partijska nagrada, odnosno 
odlikovanje zove se Marko Daković. Citiraju dokumenta iz Knjaževine i Kraljevine Crne Gore, ali 
neće da citiraju Ustav iz 1905. godine gdje se kaže da je crnogorska crkva autokefalna. To je ta 
neprincipijelnost koja se ne može maskirati nikakvim verbalnim ili političkim nastupima, retoričkim. 
Suština se vidi u realnoj politici, a ta realna politika pokazuje da građanski, multietnički, 
multivjerski, multikulturni koncept jedina čuva ova vladajuća koalicija. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:35:36) 
 
 Hvala vam, poslaniče Papoviću.  
 Ipak, da konstatujemo da nema poslanika Demokratskog fronta trenutno u sali.  
 Poslednji diskutant po ovoj tački dnevnog reda Nela Vukčević Savković.  
 Izvolite, poslanice Savković. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ VUKČEVIĆ (19.06.20 14:36:11) 
 
 Zahvaljujem.  
 Pitanje manjina je mjera demokratije jednog društva.  Crna Gora za svoj multietnički, 
multivjerski sklad dobija priznanja sa svim adresa. Posebno je to značajno u sadašnje vrijeme 
kada, uz brojna drušva za zaštitu prava protiv diskriminacije, mi vidimo da u svijetu jača 
diskriminacija, jača nacionalizam i desnica.  Antifašistička i građanska Crna Gora istrajava u 
ovome skladu. Danas smo imali prilike da čujemo, i od gospodina Numanovića i od drugih 
učesnika, da naši zakoni, naše institucije, crnogorski potezi, kada je riječ o izbjeglicama, otvorena 
vrata prema svima kojima je podrška trebala, upravo na djelu potvrđuju ovo što se i našim 
stavovima proklamuje. Naravno, Crna Gora za sve ovo ima istorijsko utemeljenje. U našoj tradiciji i 



kroz pravo i kroz izreke očitava se upravo potreba da se oni koji su manji zaštite i da se zapravo 
svi tretiramo kao jednaki i ravnopravni jer je to doslovna sloboda.  
 Ukoliko bismo napravili presjek kroz istorijske slojeve viđeli bismo da su se ovđe sretali 
razni narodi, civilizacije, vjere i da je upravo na tako složenom prebrežavanju nastala multietnička, 
multikonfesionalna Crna Gora koju pažljivo njegujemo, i to ćemo činiti i ubuduće. Posebna je čast 
što su oni dio vladajuće koalicije, što prepoznaju ovu partiju kao saveznika i što su pomogli, i čuli 
smo da najviše, kada je riječ o bivšoj državi, upravo u Crnoj Gori u stvaranju i obnovi samostalne 
Crne Gore. Naravno, moramo imati na umu da u vrijeme globalizacije kada se mnoge razlike 
polako tope, mi ipak moramo čuvati te vrijednosti, ukazivati na njihov univerzalni kvalitet i na taj 
način graditi identitet države, kao što se i sama država u Evropskoj uniji tim svojim posebnostima 
predstavlja i doprinosi ukupnim evropskim vrijednostima. Moramo imati na umu da postoje i 
ankete koje ukazuju da je prisutna netolerancija. Zato je vrlo važno da uvijek vodimo računa i na 
ovaj način o ljudima, o programima, o institucijama, ne samo kroz političku aktivnost nego i kroz 
djelovanje medija, zatim kroz prosvjetu, kroz razne druge institucije i, prije svega, rekla bih, kroz 
porodicu. Način na koji se porodica odnosi prema različitom, kako ga vrednuje i uvažava, svakako 
će biti posebno određujuće za đecu i kasnije građane koji će baštiniti ovu vrijednost. Konačno, u 
21. vijeku đe se javljaju razni novi identiteti, mi moramo voditi računa da se izgradi jedan opšti 
tolerantniji odnos pun razumijevanja prema različitosti koja se uvijek mora shvatati kao bogatstvo. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:39:25) 
 
 Hvala vam, poslanice Vukčević.  
 Korektnosti radi, saopštavam da je poslanik Demokratskog fronta tražio komentar na 
prethodno izlaganje, pa kada sam rekao da će dobiti posle vas nije bio prisutan tu, ali da korektno 
saopštimo to.  
 Konstatujem da smo završili ovu raspravu.  
 Prelazimo na Predlog odluke o imenovanja člana Državne izborne komisije.  
 Poštovane kolege, podsjećam da je Administrativni odbor podnio Predlog odluke o 
imenovanju jednog člana Državne izborne komisije. Za člana Državne izborne komisije imenuje se 
Andrija Radman. Izvjestilac Administrativnog odbora je Luiđ Škrelja, predsjednik Odbora.  
 Otvaram pretres.  
 Da li predsjednik Odbora želi riječ? Želi.  
 Izvolite, poslaniče Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (19.06.20 14:40:19) 
 
 Najjača parlamentarna partija i partija koja ima najveću podršku biračkog tijela u Crnoj Gori, 
predložila je 20. maja tekuće godine da se Andrija Radman, diplomirani pravnik imenuje za člana 
Državne izborne komisije. Podsjećam vas da Državnu izbornu komisiju u stalnom sastavu imenuje 
Skupština Crne Gore na predlog Administrativnog odbora u skladu s Zakonom o izboru odbornika 
i poslanika. Državnu izbornu komisiju čine predsjednik i deset članova u stalnom sastavu i po 
jedan opunomoćeni predstavnik podnosioca izborne liste.  
 Ljiljana Radonjić podnijela je ostavku na dužnost članice Državne izborne komisije iz ličnih 
razloga. Kako je ista bila imenovana za članicu DIK-a na predlog Demokratske partije socijalista 
Crne Gore, Klub poslanika Demokratske partije socijalista je dostavio Administrativnom odboru 
novi predlog kandidata. Podsjećam vas da je Skupština Crne Gore na predlog Administrativnog 
odbora tekuće godine imenovala nezavisnog kandidata Aleksu Ivanovića za predsjednika Državne 
izborne komisije po javnom konkursu, a koji profesionalno obavlja funkciju.  
 U tekućoj godini, kao što znate, održaće se parlamentarni izbori kao i lokalni izbori u Opštini 
Tivat, pa možda još u nekim drugim opštinama, pa je naša obaveza da blagovremeno 
kompletiramo sastav Državne izborne komisije kako bi doprinijeli stvaranju uslova za sprovođenje 
legalnih i legitimnih izbora u Crnoj Gori i povećanja povjerenja građana u izborni sistem. Pozivam 



sve poslanike da podrže predlog Administrativnog odbora da se Andrija Radman imenuje za člana 
Državne izborne komisije. Hvala vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:42:03) 
 
 Hvala i vama, poslaniče Škrelja.  
 Otvaram pretres.  
 Prvo riječ ima poslanica Marta Šćepanović, a neka se pripremi poslanik Srđan Milić. 
Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (19.06.20 14:42:16) 
 
 Povodom ove tačke dnevnog reda kolega Škrelja je rekao sve o kandidatu. Iskoristila bih da 
podsjetim sve da  je Predlog zakona o izboru odbornika i poslanika koji smo radili zajedno sa 
nevladinim sektorom sa akademskom zajednicom i u saradnji sa međunarodnim organizacijama 
opet u proceduri. Da podsjetim da je ova vladajuća većina u prethodnom periodu od početka 
dakle, ovog saziva, od  poslednjih podržanih parlamentarnih izbora uvijek nudila dogovor i 
kompromis kako bi se unaprijedili ovi izborni zakoni, konkretno ovaj zakon za koji je neophodno 
obezbijediti dvotrećinsku većinu. Da nijesmo ostali u ovom periodu od posljednjih održanih 
parlamentarnih izbora samo na riječima već smo konkretnim aktivnostima i djelima pokazali da 
želimo da unaprijedimo izborno zakonodavstvo u skladu sa onim preporukama koje stoji u 
izvještaju OEBS-a iz 2016. i 2018. godine.  
 Dakle, od poslednjih održanih parlamentarnih izbora od 2016. godine mi smo u ovom 
Parlamentu kao vladajuća većina dva puta unapređivali izborno zakonodavstvo, konkretno 
mijenjali smo one izborne zakone za koje nije neophodna dvotrećinska većina, to su bili zakoni 
prijeva svega da podsjetim Zakon o biračkom spisku koji smo mijenjali 2017. godine i 2019. 
godine uvažavajući preporuke OEBS-a vezano za zaštitu ličnih podataka, zatim Zakon o 
finansiranju političkih subjekata koji smo mijenjali 2017,2019. godine gjde smo 2019. godine 
donijeli kompletno novi zakon, a taj zakon je posebno rađen u saradnji sa predstavnicima OEBS-a 
i ODIHR-a. Takođe, smo mijenjali Zakon o elektronskim medijima i donijeli smo Zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o teritorijalnoj organizaciji koji je zapravo Predlog opozicije u ovom 
Parlementu, a koji smo mi na njihov Predlog usvojili.  
 Na žalost, ključni zakon, Zakon o izboru odbornika i poslanika još uvijek nije usvojen, ali ja 
želim da podsjetim da smo u saradnji sa, pokušavajući da postignemo politički konsenzus sa 
opozicijom i u saradnji sa nevladinim sektorom i akademskom zajednicom detaljno radili na ovom 
zakonu, da smo veliki rad uložili u izradu ovog Predloga zakona i da ne zbog nas očigledno zbog 
nerazumijevanja na drugoj strani taj zakon nije usvojen. Koji su to razlozi to ostaje opoziciji da ona 
saopšti i kao što saopštava ovdje u Parlamentu, ali ja želim da podsjetim da je to zakon koji je 
2014. godine poslednji put mijenjan i da je tim zakonom predviđena elektronski identifikacija birača 
što je prije svega jedinstveno u Evropi i da su poslednje izmjene ovog zakona i sve ono što se 
sada spočitava da izborno zakonodavstvo nije kako bi očigledno poziciji odgovaralo. Sve izmjene 
zakona su donešene ovdje u Parlamentu zajedno sa opozicijom. 
 Dakle, prednosti ovog zakona, hoću da naglasim da je trenutni zakonodavni okvir vezano 
za Zakon o izboru odbornika i poslanika zadovoljavajući, ali da ga treba unaprijediti u onom dijelu 
koji se odnosi na određene probleme koje imamo u primjeni i na terenu i u praksi ono na šta nam 
ukazuje i kroz svoj izvještaj OEBS i ODIHR i mi smo sve te primjedbe OEBS-a i ODIHR-a prihvatili 
u ovom Predlogu zakona, on je u proceduri, na žalost kao što vidite nema odgovora sa druge 
strane vezano da se ovako unaprijeđeni zakonski tekst usvoji. Hoću još dalje da napomenem da 
sam svakim danom ubjeđenija da evo kada već biramo i ovog člana izborne komisije kao 
predstavnika političke partije da sam svakim danom ubjeđenija da je ovaj naš Predllog u Predlogu 
zakona koji smo prihvatili prije svega‚ to je bio prvobitan Predlog kolega iz Demokrata da izborna 
komisija bude profesionalna i određenih nevladinih organizacija koje su odmah nakon što smo mi 
prihvatili taj Predlog odustale od njega iz njima znanih razloga.  



 Hoću da kažem da zaista smatram da je taj Predlog, da Državna izborna komisija bude 
profesionalna u kojoj će uz odgovarajuće uslove raditi zaista stručna i profesionalna lica da je na 
mjestu i da je to jedini način da i opštinske izborne komisije na lokalnom dakle, nivou i  Državna 
izborna komisija adekvatno rade svoj posao kako ne bi bilo primjedbi ni sa jedne i ni sa druge 
strane već da je to posao koji treba da obavljaju zaista profesionalci kako ne bi bilo razloga za bilo 
kakve primjedbe. Moram da naglasim i da smo ovim Predlogom zakona u stvari, da podsjetim i 
predvidjeli individualne liste uz ispunjenje odgovarajućih uslova dakle, to jedan korak naprijed u 
odnosu na postojeće rešenje u zakonu radi političkog pluralizma i to je rešenje koje sigurno nisu 
prihvatili ni jedna država u okruženju, a mi smo prihvatili ovu primjedbu, opravdanu primjedbu 
predstavnika OEBS-a i to je isto nešto što stoji u Predlogu zakona. Da ne govorimo o drugim 
novinama vezano za smanjenje broja potpisa koji se traže da bi lista bila prihvaćena sa 0,8 na 0,3 
da ne govorim o izmjenama koje se odnose na povećanje broja žena na listi, dakle sve one novine 
za koje se ovdje u svi  zajedno u Parlamentu zalažemo, ali očigledno nema sluha sa druge strane 
da se ovaj zakonski tekst unaprijedi, a očigledno kako bi se opet imalo razloga za novi poraz koji 
slijedi na izborima parlamentarne 2020. godine od strane opozicije. 
 Dakle, pretpostavljam da pošto ne vidim ni jedan drugi razlog da je to jedini razlog zbog 
čega se ovaj zakon u Parlamentu ne podržava sa svim onim preporukama međunarodnih 
organizacija koje smo mi ugradili u ovaj Predlog zakona u Parlamentu i u saradnji naravno još 
jednom ponavljam sa akademskom zajednicom sa nevladinim sektorom i svim subjektima koji su 
relevantni, za ovo. Iskoristila sam ovu priliku da podsjetim koliko smo kao vladajuća koalicija učinili 
u prethodnom periodu za unapređenje izbornog zakonodasvtva. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:49:47) 
 
 Hvala vam. 
 Dao sam vam  malo duže vremena zbog toga što ste vi još 2017. godine vodili radnu grupu 
koja je radila na ovim izmjenama. 
 Sada riječ ima poslanik Srđan Milić, neka se pripremi poslanica Jovanka Lličić. 
 Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 14:50:00) 
 
 Gospodine Brajoviću, ako uvedete taj kriterijum koji ste sada pomenuli, valjda ćete i mene 
morati makar duplo više nego gospođi Šćepanović, jer sam ja dva puta vodio komisije za reformu 
izbornog zakonodavstva u ovoj Skupštini, ali ja neću. Ja ću govoriti tačno onoliko, ne morate me 
prekidati (Prekid) 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:50:21) 
 
 Izvinite, ne prekidam, stoji vrijeme, ali znate zašto. Zato što će potpredsjednik da preuzme 
presadavanje da ja budem korektan.  
 Vi ste to dobro rekli kriterijumima, ali vi niste u ovom mandatu vodili to, a ja vodim računa o 
ovom sazivu. Izvinjavam se sad i nastavite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 14:50:44) 
 
 Dakle, kad govorite o kriterijumima gospodine Brajoviću, onda kažete kiriterijum je taj i taj, 
ali da se ne bismo oko svega raspravljali ja ću govoriti manje nego što je gospođa govorila u 
prekoračenju.  
 Pošto ste predsjednik Parlamenta volio bih samo prije nego što odete da mi pomognete čuo 
sam izvjestioca Odbora, hoćete li mi pomoći i reći da li se Adminitrativni odbor bavi time kolika je 



kome politička snaga u Crnoj Gori, jer gospodin izvjestioc u svom uvodnom izlaganju rekao je da 
predlaže partija sa najjačom podrškom građana u Crnoj Gori. Vi to nijeste primijetili, ali ja sam 
primijetio ako je proširen obim prava kojim se bavi Administrativni odbor da znamo da 
Administrativni odbor Skupštine Crne Gore se bavi time, mjerenjima političke snage bilo koje 
partije. Ako nije proširen obim djelovanja onda vas molim da izvjestioca obavijestite da ubuduće 
kada izvještava sa Odbora izvjesti o onome  čemu se tamo dogovaraju, a ne o nečemu drugome. 
 Druga stvar ja izuzetno poštujem način kako vi volite sjednice Parlamenta, jer ja sam se 
više puta zahvalio što poštujete Poslovnik. To vjerovatno govorio i o tome koliko se poštuje 
Poslovnik u ovom Parlamentu. Iako je tačka dnevnog reda izbor člana Državne izborne komisije, 
vjerovatno bi trebalo u ovom Parlamentu da se ne priča o izbornom zakonodavstvu ... 
... dnevnog reda, ali ako pokušavate sad da mi odgovorite na način da je ovdje uvedena praksa 
koja krši ovaj Poslovnik onda  da se dogovorimo da Poslovnik ne važi nego važi praksa koja se 
ovdje ustanovi i treća stvar ja nisam lingvista, ali zaista mi smetaju ove greške u padežu i 
predlažem za idući saziv Parlamenta ako ne bude bilo para ja ću donirati uz Poslovnik da se i 
pravopis dostavi da bismo obezbijedili da građani Crne Gore, bez obzira kojoj vjeri, naciji ili 
političkoj opciji pripadaju, čuju svoje izabrane predstavnike, da govore na način, a sve govorim 
vezano prevashodno za kolege iz vladajuće strukture da govore na način kako bi trebalo po 
pravopisu. Ja sam u više navrata pohvalio gospodina Nimanbegua kao čovjeka kome nije maternji 
jezik srpsko hrvatski, ali vrlo precizno vodi računa o pravopisu ... đaci. Hvala vam veliko. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:53:38) 
 
 Hvala i vama, poslaniče Miliću. 
 Ja i dalje mislim da treba da se pridržavamo Poslovnika. 
 Hvala  vama na pohvalama za vođenje sjednice. Naravno i vi se niste držali dnevnog reda. 
 Sada bih zamolio, izvjestilac želi riječ je li tako. 
 Ja vam ne mogu pomoći u tom dijelu, a iskreno želim. Izvjestilac je zauzeo jedan ugao ako 
se kojom konstatacijom dotakao i snaga partija, a evo vi ste ukazali na to. Imate mogućnost da svi 
kažete svoje mišljenje, a opet vam kažem dominantno vodeći računa o dnevnom redu. 
Prisustvovali ste sjednici na kojoj sem početne rečenice se ipak pokuša skrenuti u drugu priču.  
 Sad će predsjedavanje preuzeti kolega potpredsjednik Nimanbegu. 
 Dajem riječ izvjestiocu koji se javio kao komentar na vaše izlaganje. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (19.06.20 14:54:45) 
 
 Izvjestilac ispred Administrativnog odbora, uvaženi poslaniče Miliću, se zove Luiđ Škrelja, 
imam ime i prezime. Izvještaj sa Predlogom sa sjednica  Administratvinog odbora je dostavljen 
svim poslanicima i poslanicama, svim klubovima poslanika i to je izvještaj  o radu Administratvinog 
odbora. Moja prva rečenica izrečena kao uvodno izlaganje poklapa sa realnošću iz dva razloga. 
Prva realnost jeste da se radi o zamjeni, o izboru člana ispred Demokratske partije socijalista, jer 
je uvažena članica Ljiljana Radonjić podnijela ostavku i poklapa se da to mjesto pripada 
Demokratskoj partiji socijalista. Moja uvodna riječ da se radi o najjačoj parlamentarnoj partiji, opet 
ću da ponovim i partija koja ima najveću podršku biračkog tijela u Crnoj Gori. Ako sam nešto rekao 
što nije tačno do ovoga momenta imate pravo da iznosite druge činjenice vezano za tu jednu moju 
političku konstataciju, jer smatram da je Parlament mjesto đe se mi ovdje bavimo politikom, ničim 
drugim. Ako vam je to smetalo meni je žao, ako sam vam dirao emocije isto tako mi je žao, ali ja 
sam rekao ono što je istina i hteo sam da ojačam moju pripadnost najjačoj političkoj stranci.  
 Druge značajne podatke o kandidatu o kojem treba da se izjašnjavate imate u izvještaju koji 
sam rekao sa biografijom, sa onim što je neophodno za jednog člana Državne izborne komisije, a 
da je Agencija za sprečavanje korupcije na zahtjev Odbora dostavila obavještenje da je provjerom 
u službenoj evidenciji agencije utvrđeno da nema smetnji da se Andrija Radman imenuje za člana 
DIK-a, a taj i taj od 26. maja 2020. godine što je uobičajena procedura  za izbor bilo kojega člana u 
državnim organima, a ovoga puta u organ koji je najznačajniji za legitimno i legalno i korektnog 



sporovođenja predstojećih parlamentarnih izbora. Ne vidim zašto vas je to toliko iritiralo, ali u 
svakom slučaju imate pravo i da se iritirate to je vaš emocionalni doživljaj svega onoga što mi 
ovdje kažemo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.06.20 14:57:43) 
 
 Poslaniče Milić, da čujemo vaš odgovor. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 14:57:51) 
 
 Prvi potpredsjedniče Parlamenta Crne Gore, 
 Građani Crne Gore su upravo mogli da vide što se zove i kako se ponaša predstavnik 
vladajuće većine kad mu dopadne šaka neka institucija. Dakle, on je koristi da bi pojačao snagu 
ličnu i partijsku. Ja nijesam komentarisao moga uvaženog kolegu Ljuba Luiđa Škrelju u odnosu na 
njegove političke stavove nego sam komentarisao izvjestioca Administrativnog odbora koji bi 
trebao da nas izvijesti o stavu organa ove  Skupštine, ali s obzirom da je virus privatizacije i želje 
da se zauzme što bolja početna pozicija na budućoj listi poslanika za skupštinski saziv idući 
prevagnula u odnosu na ono kako ja prepoznajem i pamtim gospodina Šrkelju. Ja ga pamtim iz 
vremena kad sam skakalo po bazenima, ali ja ga pamtim kao ozbiljnoga i odgovornoga čovjeka 
koji je znao da razdvoji lično i ono što je opšte dobro. Vi kao prvi među nama u tom 
Administrativnom izboru koji sprovodite divne mjere vezane za kažnjavanje poslanika. Trebate da 
razdvojite ono što je moj dobri kolega Škrelja, Odbor od onoga što je DPS, jer da je Skupština 
DPS  onda mi ne bismo bili ovđe, ali ni Crna Gora nije DPS, pa ni nju nećete moći da privatizujete. 
Ja bih vas pozvao za idući put ili mijenjajte Poslovnik o radu Skupštine da se Adminsitrativni odbor 
bavi i trenutno bivšim i narednim pozicijama političkih partija ili upodobite vaše izvještavanje sa 
onim što je danas Poslovnik o radu Skupštine Crne Gore. 
 Poštovani gospodine Nimanbegu, prvi potpredsjedniče Parlamenta, hvala vam na prilici da 
se obratim građanima Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:00:14) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 Samo ne znam šta to prvi znači u principu. 
 Poslanik Škrelja, traži repliku. 
 Pojasnite poslaniče Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (19.06.20 15:00:28) 
 
 Pokušaji uvaženog poslanika Milića, da ovjde plasira neistine i tu se osjećam povrijeđenim, 
jer on nikad mene nije gledao, niti me pamti kako sam ja skakao po bazenima. To je jedna laž koja 
je gnusna i neprimjerena u ovome Parlamentu i žao mi je što je gospodin Srđan Milić preuzeo to 
od onih koji su navikli da lažu, a od njega to nijesam očekivao. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:00:59) 
 
 U redu. 
 Hvala, poslaniče Škrelja. 
 Nadam se da ovo pojašnjenje ipak neće uticati na vaše međusobne odnose, jer zbilja ja 
nisam shvatio da je poslanik Milić imao tu namjeru.  
 Izvinjavam se, imate puno tema zajedničkih tako da nadam se da ovo neće uticati. 



 Nastavljamo dalje. 
 Po redosledu prijave ako ne griješim je Jovanka Laličić, ne griješim, Aleksandar 
Damjanović nek se pripremi i završavamo sa poslanikom Živkovićem. Hvala. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (19.06.20 15:01:34) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče, poštovane kolege, uvaženi građani, 
 Pred nama je dakle, izbor jednog člana Državne izborne komisije na osnovu sprovedenog 
prethodnog zakonskog postupka. Imamo prilike ovih dana da razgovaramo o imenovanju ili izboru 
uvaženih državnih funkcija i svaki taj izbor obilježen je istom reakcijom opozicije da se najmanje 
priča o kvalitetu kandidata, a da se pokuša na svaki način blokirati njihov izbor. Sreća je što ovdje 
nije potrebna ta kvalifikovana većina koja može dovesti u pitanje izbor člana Državne izborne 
komisije i mislim da koleginica nije povrijedila član Poslovnika kada je pričala o izbornom 
zakonodavstvu. Istu tu grešku ću učiniti ja, jer ... 
...sam bila član radne grupe i 2017 i 2019. godine kada smo predano i ozbiljno radili na izmjeni 
izbornog zakonodavstva i upravo o tom predlogu, odnosno nacrtu zakona predložili i ponudili 
jedno rešenje koje je obezbeđivalo nepristrasnost i nezavisnost Državne izborne komisije na način 
da ona bude profesionalna. Stoga ne znam čemu zamjerka da se danas prilikom izbora ovog 
člana pominje da je ovaj član koji se predlaže i prdstavnik najjače partije iz razloga što i važeći 
zakon poznaje parlamentarnu većinu, kao osnov za imenovanje, odnosno predlaganje člana 
Državne izborne komisije. Opoziciji se bila dala mogućnost da takvu jednu odredbu zakona 
izmijeni i da  osigura da Državna izborna komisija ubuduće bude profesionalna. Na žalost, nismo 
imali sluha ni za ovaj zakon i ako su njega podržali, sdušno podržali, a posebno rešenje o 
profesionalizaciji Državne izborne komisije podržali predstavnici nevladinog sektora i Akademske 
zajednice koji su učestvovali zajedno sa članovima radne grupe iz vladajuće koalicije.  
 Prema tome, mislim da ovaj zakon je ponovo u proceduri, daje se ponovo šansa da 
pokažete demokratski iskorak i da se ovakav zakon koji će doprinijeti unapređenju izbornog 
ambijenta u Crnoj Gori usvoji u ovom Parlamentu. Do tada želim da kažem da će Klub poslanika 
Demokratske partije socijalista sdušno podržati predloženog kandidata i time omogućiti da 
Državna izborna komisija, pred predstojeće parlamentarne izbore i lokalne izbore u Tivtu i drugim 
opštinama, radi u svom punom kapacitetu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:04:36) 
 
 Zahvaljujem se poslanici Laličić.  
 Poslaniče Damjanović, vaša je riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (19.06.20 15:04:44) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Možda i nije uobičajno da se na ovakve, uslovno rečeno, proceduralane tačke otvara veća 
diskusija, ali negdje podstaknut uvodnim obrazloženjem, naravno, i uopšte kontekstom u kom 
govorimo par riječi čisto da vidimo ambijent u kome treba danas da obavimo raspravu oko 
predloga kandidata za člana Državne izborne komisije.  
 Predložen je kandidat gospodin Radman. I ja gospodinu Radmanu čestitam izbor za člana 
DIK-a, jer ovaj parlament funkcioniše tako na način da što god DPS predloži ovdje to se već može 
tretirati izabranim. Toliko o tome koliku Parlament ima ulogu u smislu rasprave o takvim 
predmetima parlamentarne većine. više riječi bih posvetio tom nekom ambijentu u kome 
funkcioniše Državna izborna komisija i generalno ambijentu za izbore koji bi trebalo da se održe 
do 18. oktobra. Podsjetiću kolege da smo na Cetinju, čini mi se, 4.marta izabrali glasovima 41 
poslanika, onom tankom većinom predsjednika Državne izborne komisije. To toliko o konsenzusu i 



dogovoru i o želji za dogovorom u smislu stvaranja elementarnih uslova za fer i slobodne izbore.  
 Ovo je jedno formalno imenovanje, odnosno zamjena člana kojeg predlaže Demokratska 
partija socijalista, i nije vrijedno toliko da se o tome i raspravlja jer se radi o proceduri, ali se 
raspravlja generalno o situaciji u kojoj se nalazi Državna izborna komisija. Ona zaista za razliku od 
Ustavnog suda, Sudskog savjeta, Tužilaštva i Ustavnog suda koji su sve institucije zadužene i za 
izborni proces nije u v.d. stanju, ali jeste u formalnom v.d. stanju, imajući u vidu da predsjednik je 
izabran ovoga puta samo, kažem, glasovima najtanje moguće većine u parlamentu. To toliko o 
odgovornosti, odnosno toliko o dogovorima kako neko ovdje pledira.  
 Sa druge strane, ambijent je takav, a to treba pomenuti, neko je ovdje pominjao Izborni 
zakon nije savršen, ali je dobar itd. Onaj set zakona koji je u decembru na onoj čuvenoj sjednici 
donesen, a još taj zapisnik usvojili nismo gdje je, po meni, napravljen korak nazad u smislu 
ambijenta, odnosno pratećih zakona, ponovo voljom 41 ili 42 poslanika, toliko o dogovoru i o želji 
kolega iz vladajuće većine da se dogovaraju. U međuvremenu je Ustavni sud na svojoj sjednici 
29.maja pokrenuo postupak za ocjenu ustavnosti odredbi Zakona o izboru odbornika i poslanika. 
Dakle, to je taj savršeni zakon po kome treba da se održe tzv. slobodni i fer izbori, a neće biti, u 
ambijentu kada je pokrenut postupak od strane Ustavnog suda da ocijeni dvije veoma bitne 
odredbe tog izbornog zakona. To toliko o tome. Onda nam se ovdje servira kako je u proceduri od 
strane Demokratske partije socijalista podnijet Izborni zakon, kao iskorak itd. i kako oko toga treba 
da se dogovaramo. Podsjetiću vas, kolege, da sam u martu 2018. godine, tokom predsjedničkih 
izbora, podnio predlog izmjene i dopune Izbornog zakona, da vi niste udostojili vašeg kolegu dvije 
godine i kusur da taj zakon uopšte bude predmet rasprave u ovom domu. Onda pokušavate da 
jednostrani predlog vladajuće većine ovdje proturite, kao konsenzualni i predlog koji podržava 
praksa. E, pa neće biti tako. Naravno, to je nedovoljno, gospodine Nimanbegu, jer traba upregnuti 
i međunarodne institucije. Pa, evo da budem malo indiskretan, a nisam takav, da obavijestim 
javnost o čemu se radi. Dobili smo mejl, poslanici ili neki poslanici, od strane gospođe Viki Li iz 
Venecijanske komisije koja nas obavještava da bi Venecijanska komisija dala svoje dobre usluge i 
razmotrila draft, odnosno Predlog izbornog zakona koji je podnio DPS. To nas poziva da 
razgovaramo, gospodine Miliću, 25. juna od 14:45 do 16:00. Stari znanci Viki Li i ekipa 
Venecijanske komisije, pozvani od strane potpredsjednika Parlamenta, da raspravljaju o 
partijskom zakonu. Dakle,  Venecijanska komisija da parafira da da defel, kao otprilike što ga je 
dala na način kad je usvajan onaj famozni karikaturalni Zakon o slobodi tzv. Zakon o slobodi 
vjeroispovjesti. Sve u pogonu, kolege, kruna svega, gospodine Nimanbegu, jeste neka najava 
Predsjednika države prijeti da će on raspisati izbore pa nas drži 23. avgust, pa mi prepali se, pa 
30. pa 6. pa svi drhtimo.  
 Pozivam predsjednika države, a on dobro zna o čemu pričam, a znate i vi kolege iz DPS-a 
najbolje. Neka proba da raspiše neustavno izbore, postoji Međunarodna zajednica, postoje neke 
procedure da vidimo kako to on misli da uradi ukoliko prije toga ovaj parlament, pretpostavljam na 
predlog parlamentarne većine, ne skrati sebi mandat, a ako ga bude skratio i podnio taj predlog da 
ga krati 15, 20 dana moraće ovdje u parlamentu, moraće ovdje nama da objasni, a zašto ga to 
skraćuje za 15, 20 dana. Hoćemo li na izbore 23. avgusta sa ovakvim Izbornim zakonom 
osporenim pred Ustavnim sudom koji će Viki Li i ekipa da poferma sa ostalim izbornim ambijentom 
koji uključuje ovo v.d. stanje, sa koronom koja nam ponovo kuca na vrata i brojem zaraženih koji 
raste i maskama itd? Pa, će to predsjednik da presječe, kao što je u Tivtu, nezakonito i neustavno 
presjekao, pa odložio, otkazao i ponovo raspisao izbore.  
 Građani Crne Gore, ovo samo da znate oko ambijenta u kojem treba da se održe izbori. 
Nema elementarnih uslova za fer i slobodne izbore, a li ovoga puta, gospodine Škrelja, neko nas 
posmatra, pomalo Međunarodna zajednica. Pa, reaguju ambasadorke i na ono što se dešava u 
Budvi koje je lokalnog značaja, a nacionalnog po svemu. E, zamislite kako će reagovati o ovom 
teškom regionalnom kontekstu ako proba da se ovđe napravi bezakonje da se neustavno 
sprovedu izbori. Mislim da će doći do velikog otpora i evo moja ponuda u ime jednog dijela kolega 
iz opozicije da ozbiljno razgovaramo. Ne na ovaj način sa Viki Li sa postupkom za ocjenu 
usavnosti sa Izbornim zakonom koji je farsa i koji DPS predlaže, kao konsenzualan vać na ozbiljan 
način (prekid) prave dijalog i da se dogovore ne samo oko termina izbora, što je manje značajno, 
već oko elementarnih uslova za fer i slobodne izbore. Hvala vam. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:11:21) 
 
 Hvala, poslaniče Damjanović.  
 Poslanik, Danijel Živković je sledeći govornik na ovu temu, da čujemo njegov stav. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.06.20 15:11:28) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Nimanbegu.  
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani,  
 Dobro ovo je jedna, da kažem, protokolarna tačka dnevnog reda koja se odnosi na Izbor i 
imenovanja, ali ipak u okviru izbora imenovanja često zahvatimo neke druge teme koje se, makar 
što se tiče današnje rasprave, odnose na ukupan izborni proces koji se odvija u Crnoj Gori. U tom 
kontekstu, rekao bih, Državna izborna komisija, kao institucija traba da obezbijedi uslove, jedna od 
institucija, treba da obezbijedi uslove za fer i demokratske izbore, odnosno za slobodno 
izjašnjavanje građana na određenim izborima da bi se izabrala, da kažem, legitimna vlast.  
 Kada govorimo o stanju u Crnoj Gori makar što se tiče odgovora, svih ukupnih institucija, 
onda možemo vidjeti da su ti izbori u kompletnom hronološkom periodu unazad ocijenjeni, kao fer 
i demokratski. To nisu mišljenja samo nadležnih državnih institucija konkretno Državne izborne 
komisije već... 
.....mišljenja relevantnih međunarodnih institucija kakav su OEPS i ODIHR-a. Mogu da razumijem 
da opozicija nema povjerenje u državne institucije, mogu da razumijem da takođe nemaju 
povjerenja u personalna rješenja u tim institucijama, ali ne mogu da prihvatim okolnost da ne 
vjeruju međunarodnim relevantnim institucijama koji daju ocjene o tome kakvi su izbori u Crnoj 
Gori. Čini mi se da je od '97-sme ili '98-sme godine makar što se tiče krovnog izbornog zakona 
bilo nekih 15 intervencija i zbog toga mislim da se u kontinuitetu u Crnoj Gori radilo na 
unapređenju izbornog zakonodavstva. Da li je to rađeno u formama koju čine predstavnici 
vladajuće koalicije i zajedno predstavnici vladajuće većine i pozicije, ja mislim da je bilo značajnih 
unapređenja u skladu sa evropskim praksama. Bilo je dosta govora i o tome kako je održan 
referendum i o kakvim okolnostima. Ja ću vam samo pročitati dio izvještaja Posmatračke misije 
OEBS-a za referendum.  
 Na dam 21 maj 2006.godine održavanje referenduma o državnom statusu Republike Crne 
Gore pružilo je njenim građanima istinsku priliku da odrede bubućnost Crne Gore kao nezavisne 
države. Ovo je postignuto kroz referendumski proces koji je obezbijedio da se ovo  dugoročno 
pitanje riješi na miran način sa legitimitetom i sigurnošću. Uopšteno gledano referendum je 
sproveden u skladu sa OEBSO-vim i drugim međunarodnim standardima vezanim za demokratski 
izborni proces. Ne znam da li ima potrebe bilo šta objašnjavati dalje na ovu temu. 
 Takođe, često se pokušava podmetnuti jedna teza kako navodno vlast zapravo nije 
sposobna da održi fer i demokrtske izbore, nego zaboga kada se završe izbori, predstavnici 
opozicije u biračkim odborima potpišu zapisnike, regularno potpišu te zapisnike i time što potpišu 
te zapisnike daju legitimnom tom izbornom danu, a nakon završenog izbornog dana kada vide da 
saldo izbornih rezultata nije po njihovoj volji dešava se jedna svojevrsna situacija u Crnoj Gori, 
pokušavaju da pronalaze opravdanje za sve izborne poraze, bilo da se radi o vladajućoj većini ili 
kasnije o izbornim zakonima. 
 Ono što smo mi u prethodnom periodu uradili dio je našeg djela odgovornosti. To je da smo 
pozvali kolege iz opozicije da sa nama zajednički učestvuju u kreiranju ukupnog izbornog 
ambijenta. Jednom 2017-ste godine kada smo imali sasvim dovoljno vremena, ukupno tri godine 
do održavanja parlamentarnih izbora koje očekujemo uskoro u ovoj tekućoj 2020.godini da pokažu 
svoj dio odgovornosti i da u odnosu na taj dio odgovornosti pristupe iznad izbornih zakona, 
2017.godine u zavisnosti od partikularnih političkih interesa oni su odustali od takve ideje i takvog 
nauma i rekli su ne želimo da učestvujemo u toj radnoj grupi. Nakon toga,  imali  smo 2019-ste 
godine jedan pokušaj izmjene izbornih zakona gdje je učestvovala jedna politička grupacija, a 
nakon toga druga politička grupacija koja je u kontinuitetu onako što i su oni u odsustvu političke 
hrabrosti i  odgovornosti izbjegla da ovdje u Parlamentu raspravljamo o tim izbornim zakonima. 



 Vrlo čudna okolnost, da kada se dođe u finiš tih pregovora i dogovora, vrlo čudno, da kada 
se dođe do potrebe da se u ovom Parlamentu raspravlja o tiim izbornim zakonima i o krovnom 
izbornom zakonu za koji je potrebna dvotrećinska većina, kolege iz opozicije uvijek pronađu neki 
razlog koji samo njima znači znam da kažu:"Evo mi ne želimo o tome da raspravljamo i ako se 
predano na tom zakonu radilo". Kad kažemo predano nije ništa demagoški, nego se radilo u 
rasradnji sa akademskom zajednicom, nevladinim sektorom, relevantnim međunarodnim 
institucijama, po preporukama tih međunarodnih institucija usvojili veći dio tih preporuka, usvojili 
jedan dio tih preporuka koje su predstavile kolege iz opozicije, usvojili veći dio preporuka 
nevladinog sektora i akademske zajednice i na kraju opet imate odbijanje kolega iz opozicije da 
raspravlja o tom zakonu. Pa šta mi treba dalje da odradimo? Evo ja sad pitam bilo kog građanina 
nema veze za koju političku opciju glasa. Da se zapita šta vladajuća većina još treba da uradi u 
tom kontekstu i da ponudi opoziciji kako to zakonsko rješenje. Zakonsko rješenje  koje bi trebalo 
valjda da im ojača slabe političke mišiće da bi oni pobijedili na izborima. Završiću vrlo brzo 
potpredsjedniče, izvinjavam se što sam prekoračio. 
 Podsjetiću vas na poslednje rezultate izbora koje smo imali u Cnroj Gori to su bili 
predsjednički izbori, tu je predsjednički kandidat Milo Đukanović osvojio 180.274 glasa, a 
predsjednički kandidat opozicija Mladen Bojanić 111.711 glasova.  
 Postavlja se pitanje u ovoj konstelaciji  odnosa da li ovi 111.000 legitimno, a ovih 180.000 
nelegitimno? Zamislite taj paradoks na političkoj sceni Crne Gore. Ovih 180.000 je nelegitimno, a 
ovih 111.000 je legitimno. Toliko o izbornim pravilima. Zahvlajujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:17:38) 
 
 Hvala, poslaniče Živković, ali imaćete još jednu priliku danas.  
 Poslanik Damjanović ima komentar na vaše izlaganje. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (19.06.20 15:17:46) 
 
 Gopodine Živkoviću, 
 Vi znate da se ja rijetko javljam da komentarišem bilo čije  izlaganje, osim predstavnika 
Vlade, ali zbog toga što ste i vi korektni u dijalogu i što za razliku od jednog dijela kolega ovdje 
normalno razgovarate, smatram da negdje treba da podijelimo neke stvari.  
  Teza jedan. Evo ne vjerujete domaćim institucijama ja sam govorio kako smo izabrali 
predsjednika DIK-a, v.d. stanje koje i tako dalje koje trajne nekoliko godina u pojedinim 
institucijama, a ovaj Parlament ne radi svoj dio posla i ne raspisuje one konkurse po Zakonu i 
Poslovniku, pa da nas dovedu u situaciju da se pokaže da mi to nećemo, da nećemo konsensuz, 
ali ne vjerujete ni međunarodnim insittucijama. Ja mislim za razliku od nekih ranijih vremena 
moraće ovdje da se uključi mnogo teža kategorija u liku ili djelu gospodina Pribea, kako je to radio 
u Sjevernoj Makedoniji nego naši stari dobri znanci iz Venecijanske komisije. 
 Da li biste vi vjerovali našim dobrim starim znancima iz Venecijanske komisije, ovom našem 
članu koji je tamo, možda je on uzeo jednog od potpredsjednika papir, pa ga ponio  Viki Li, a VIki 
Li zove na razgovor  25. povjerljivo, a ja evo diskretan? Kako biste vi osjećali da ta ista 
Venecijanska komisija prije dvije godine da mišljenje da se članovima Sudskog savjeta produži 
mandat Ustavom definisan na neograničeno doživotno do smrti nedaj Bože, do ostavke do 
neznam ni ja sam čega do prestanka mandata? Kako bi se osjećali da ta ista Venecijanska 
komisija da befel njemu što doduše ovoga puta malo ukriveno, jer mnogo je da kažem bio ozbiljniji 
problem, a i ovaj je ozbiljan oko takozvanog Zakona o slobodi i vjeroispovijesti? Da ne idemo 
nazad na referendum i tako dalje, ja neću komentarisati, ima i Bijela knjiga od nekoliko hiljada 
strana, ko to voli, nećemo o tome. Crna Gora je nezavisna država to svi mi ovjde poštujemo i 
poštovaćeno dok je vjeka i vjekova, tu nema, ja se nadam, razlika nikakvih, ali ne možemo da 
vjerujemo takvim institucijama koje se, evo i sada pokušavaju da se brže-bolje  nađu pri ruci kad 
treba da se nešto provuče. Ne može se Viki Li i ekipa iz Venecijanaca i ovaj naš član koji je to 
ponio vjerovano kao kurir ili vebinara jel' tako sugerisao ne može se uključivati u ovu priču i davati 



na način da će nas ono što se kaže saslušati podrška partijskom zakonu koji je ovdje došao.  
 Na kraju, kolega Živkoviću, 
 Znam da je to stav kluba i svi negdje tako i  funkcionišemo unutar stavova kluba koje 
formiramo, ali personalno vi nijeste, a ja bih vama to uradio sto puta, glasao da bilo koji vaš 
predlog i bio koji predlog zakona bilo kojeg vašeg kolege uvijek ću glasati dođe na dnevni red, ako 
je od zajedničkog interesa. Predložio sam u martu 2018. godine Predlog izbornog zakona sa 
nekoliko stvari, između ostalog i otvaranje lista i tako dalje, nije bilo volje da se oko toga makar 
ovdje razgovara, a sad treba jednostrano da razgovaramo samo oko vašeg predloga zakona. Tu 
je problem. Izvinjavam se. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:20:51) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Damjanović. 
 Poslaniče Živković. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.06.20 15:20:57) 
 
 Poštovani kolega Damjanoviću, takođe recipročno mišljenje i za vas da zaista u jednom 
normalnom demokratskom dijalogu možemo razmijeniti argumentaciju i cijenim vaše mišljenje u 
ovoj situaciji, jer znam da se i u nekom od prethodnih saziva Parlamenta učestvovali u izradi i 
kreiranju nekih izbornih zakonskih rješenja. Poštovanje za taj dio.  
 Govorili ste nešto o Venecijanskoj komisiji i o tom povjerenju koje imaju opozicioni 
predstavnici prema članovima Venecijanske komisije u kontekstu da se produži mandat članovima 
Sudskog savjeta  a to je kako vi kažete i smatrate drugačije definica u Ustavu.  Čini mi se da se tu 
provlači jedna ne tako kvalitetna teza koja dolazi sa opozicione političke obale. Na jednoj strani se 
želi vjerovati mišljenju Freedom Hausa, a na drugoj strani se ne želi vjerovati mišljenju OEBS-a i 
ODIHR-a Venecijanske komisije. Ja to smatram neprincipijelnim političkim stavovima. 
Neprincipijelnim političkim stavovima.  
 Što se tiče Sudskog savjeta tu ću vas malo podsjetiti i vratiti na samu temu. Ovdje je bilo 
raspisivanje konkursa i ovdje je bilo kandidata koji su bili predloženi i koji su bili tačni i visoko-
profesionalni, koji su bili veoma stručni i veoma profesionalni. Međutim, na kome leži ta ukupna 
odgovornost u ... 
......u ovoj priči što se tiče ne izbora  predstavnika Sudskog savjeta gdje su potrebne dvije tećine. 
Tu čini mi se odgovornost leži na  prestavnicima opozicije, tu leži odgovornsot na prestavnicima  
opozicije, ja ne znam šta očekujete od nas  da dalje uradimo nego da sprovedemo sve one 
procedure koje su definisane Poslovnikom o radu ovog  Parlamenta.  
 Takođe, kazali ste da se radi o partijskom zakonu, podsjetiću vas da taj partijski zakon  su  
kreirali takođe i vaše kolege iz opozcije, vaše kolege iz opozicije, dakle oni su bili članovi  iste te 
radne grupe, ne zaboravite iz Demokrata, oni su učestovali u radu te radne grupe. Sad želite da 
oduzemete  legimitet  toj radnoj grupi ne daleko od toga, pritom ne zaboravimo kakva su rješenja  
implementirana  na to zakonsko rješenje. Što se tiče  individualnih lista, što se tiče  
profesionalizacije Državne izborne komisije i sada se opet  i u tome vidi  problem pa se kaže da je 
to partijski zakon. Ako vam ovo nije dovoljno argument onda ne znam šta je, pritom da je partijski 
zakon zar bi u kreiranju tog zakonskog rješenja  učestvovali prestavnici  NVO sektora i akademske 
zajednice i međunarodne zajednice. Prema tome, ta argumentacija  koju ste sada naveli  u smislu 
odgovornosti ove vladajuće  većine ne stoji, ne radi se o  partijskom zakonu u svakom slučaju i u 
svakom segmentu  spremni smo da  razgovaramo uvijek o izbornim uslovima, a vjerujem da je 
Izborno zaknodavstvo u Crnoj Gori, u ovoj situaciji  veoma kvalitetno i da se naredni izbori  mogu 
po njemu održati. Zahvaljujem 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:24:03) 
 



 Poslaniče Đukanoviću, daću vam pravo na komentar na izlaganju kolege Živkovića. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.06.20 15:24:31) 
 
 Poštovani građani, svjedoci ste  da prisustvujemo ponovo jednoj tiradi Demokratske partije 
socijalista koja želi  ponovo da prikaže nešto onako kako nije. Služe se  neistinama pričaju  o 
demokratskom ambijentu nama je sve jasno. Međutim, danas  su stvari potpuno drukčije  u 
odnosu na sve dosadašnje izborne  procese, potpuno je drugačije stanje i u međunarodnoj 
zajednici. Vaši mentori sa Zapada gube  na svim poljima, Američka duboka  država  ne može više 
da vam  pomogne, Albanci sa Kosova i iz Albanije takođe ne mogu da vam pomognu, a Vi ste 
krenuli kao partijska organizacija, ja se ne sjećam da li je bilo kad krenuo da formira  crkvu, ali 
bolje rečeno da ruši Srpsku pravoslavnu crkvu  u Crnoj Gori.  
 Gospodine Živkoviću, narod se ujedinio i to ujedinjenje naroda dovešće do pobjede naroda, 
narod jednostavno mora da  pobijedi, vi ste  pokušali pendrekom da spriječite  da ovaj narod 
iskaže svoju volju, a onda vam je NKT koristio kao oruđe u borbi protiv litija, protiv građana, protiv 
lokalnih samourpava. Demaokratski front je jasno saopštio, da je najbolje rješenje da se formira  
jedinstvena opoziciona  lista, jer to će biti  najbolji isakz ujedinjenog  naroda, i onda vam neće 
pomoći ni krađe, ni dovođenje fiktivnih birača, ni fantom birača, onda vam slijedi  neminovni 
porast, to će da vam se desi kad god raspisali izbore. Ova snaga je nezapamćena do sada koja se 
pojavila u Crnoj Gori, da li ste bilo gdje primjetili, vidjeli u odnosu na broj stanovnika  da se  ovako 
pokrenuo narod nijeste, e pa zbog toga ćete da doživite  porast kakav nijeste  ni sanjali, ni 
predpostavljali. Do konačne pobjede do slobode. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:27:08) 
 
 Kolega Živković, da  li ćete moći ovo iskomentarisati. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.06.20 15:27:15) 
 
 Neće mi biti  teško da ovo iskomentarišem. 
 Poslaniče Đukanoviću, imam potrebu da ispolemišem iz par vaših teza i ako ste nijeste ni 
jednog momneta osvrnuli na jedan argument koji sam naveo vezano za izborne zakone. Nešto 
kazali ste kako nije ne znam šta to nije, nijeste naveli argument, kazali ste da je drugačije stanje u 
međunarodnoj zajednici, dakle da vas  upoznam nemamo mi nikakve mentore,  imamo naše 
partnere, imamo saveznike, održavamo  dobro sudsjedske odnose  sa svim zemljama  u regionu i 
šire od toga,  po tome smo dobro prepoznati, po našoj  solidarnosti to vam je dobro poznato  to je 
jedno. Možda mislite na one mentore  koji vama izdaju instrukcije iz nama susjedne  države  i daju 
vam instrukcije upravo iz druge dražve kako da se ponašate u matičnoj državi  gdje ste rođeni 
možda na to mislite. Takođe, sledeća stvar  odnosi se na litije  mi smo demokratsko društvo i o 
tome smo često govorili da nemamo nikakav problem, da čujemo i drugačiji stav ne samo u 
Parlamentu nego i mimo Parlamenta i na ulici i da narod misli drugačije  o poziciji  određenog 
zakona i o primjeni tog zakonskog rješenja, koji se u konkretnom slučaju odnosi na Slobodu 
vjeroispovijesti  i pravni položaj vjerskih zajednica. Takođe, kazali ste  i još jednu stvarda treba 
ujediniti opoziciju u redu nemamo nikakav problem sa tim slobodno se što se tiče nas ujedinite 
opet ćemo vas žestoko poraziti, to vam je valjda jasno, ne iz potrebe nikakve političke  
prepotetnosti, prema vama ili prema vašem savezu, ili prema  prepotentnosti, prema ostalim 
opozicionim subjektima, jednostavno ne možete biti naša kvalitetna politička konkurencija. O tome 
koliko ste spremni da se ujedinite govori okolnost  vezano za Sporazum za  budućnost o tog 
Sporazuma za budućnost ostali su samo  dugmići eto to je toliko o tome koliko ste spremni da 
radite na jedinstvu. 
 Prema tome, od vaših partikularnih političkih interesa teško da možemo doći do tog 
jedinstva, ali vjerujte mi da ne zalazim u to niti me to, iskreno da vam kažem,  zanima. Nastavite 



da radite kako radite i budite sigurni da ćete na narednim parlamentarnim izborima da doživite još 
jedan u nizu političkih poraza,  a do tada  za ovih narednih kažem dva, tri mjeseca  pripremite 
jedan dobar izgovor pred onim građanima koji će vas glasati kako da opravdate budući izborni 
poraz. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:29:37) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Živković. 
 Za proceduru se javljate poslaniče Đukanović. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.06.20 15:29:47) 
 
 Demokratska partija socijalista  se poziva na Izborne zakone nijesmo iznijeli argumente mi 
vam kažemo. Znamo sve što radite, spriječićemo  ovoga puta  veliki dio vašeg ... najbolja opcija je 
da se opozicija  ujedini,ali ako budu  dvije  ili tri kolone današnja parlamentarna većina će da 
doživi katastrofu. Sramota je jedno, sad da vi iz Pljevalja  pričate o mom odnosu iz stare Crne 
Gore prema Srbiji, kakve veze vi ste imali sa Crnom Gorom, kakave ste veze vi imali sa Crnom 
Gorom, u Pljevljima koliko znam  uvijek su i u staroj Crnoj Gori  živjeli Srbi, ali Pljevlja su 
oslobodile Srpske snage, Srpska vojska je oslobodila grad Pljevlja to treba da cijenite. Vi ćete  da 
kažete (Prekid)..... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:30:49) 
 
 Hvala, poslaniče. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.06.20 15:30:52) 
 
 Zamjerate  nam na dobroj komunikaciji sa Srbijom, mi ni od koga ne primamo naređenja  to 
je vama  jasno,ali kad nemate argumenata onda  pričate na taj način. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:31:06) 
 
 Poslaniče Đukanoviću, ja ne znam kakave ovo veze ima sa procedurom. Ali kad sam bio u 
posjeti  u Pljevljima saznao sam da je paša Turske vojske, Albanac po nacionalnosti jedan od  
glavnih finansijera osnivanja  Gimnazije u Pljevljima. Mislim da je najbolje to da smo predočili 
građanima  nego  ovakve teme.  
 Dao bih riječ kolegi Živkoviću,ako želi da  i on proceduru od minut iskoristi. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.06.20 15:31:38) 
 
 Vrlo kratko. 
 Dakle,očigledno pokušavate da zamijenite  teze. Znači, da navodno vi stavite sebe  u 
superiornu ulogu od mene da sam ja manje  državljanin Crne Gore od vas. Dakle, u odnosu na 
godinu kada su Pljevlja postala sastavni dio Crne Gore, pa mjerili se to  nekim brojem godina ili po 
čemu se to  mjeri. Ja to tako ne mislim, ja ipak mislim da je državljanin Crne Gore onaj koji poštuje  
Ustav za razliku od vas,  koji ste ovaj Ustav  pogazili ovdje u Parlamentu nogama, ja mislim da 
jeto ipak veća vrijednost  u odnosu na ono vaša ponašanje. Takođe, opet pokušavamo nešto da 
se  prebrojavamo,ali neću o tome to je  generalno dio vaše politike i o tome ne treba previše 



polemisati. Finalno kažete da ne dobijate instrukcije, pa ne zaboravimo da ste samo tokom 
mjeseca decembra nekoliko puta išli u susjednu državu, a da ste u finalu umjesto blagoslova 
mitropolita Crnogorske cetinjske mitropolije zapravo dobili blagoslov od patrijarha Srpske 
pravoslavne crkve da ovdje izvodite ono što ste radili na sam dan izglasavanja Zakona o slobodi 
vjeroispovjesti. Toliko o tome ko ima mentora i ko dobija instrukcije iz drugih država. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:33:01) 
 
 Hvala poslaniče Živković.  
 Ovim ćemo završiti.  
 Poslaniče Milić, da čujem. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 15:33:13) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, prvi potpredsjedniče,  
 Zaista želeći da ostanem u temi malo sam, smatram da sam sam sebe uskratio da govorim 
o temama koje govore kolege i vidim da vi ne reagujete na ovo kršenje procedure. Znajući da 
nema televizijskog prenosa, poštujući entuzijazam koji mladi kolega pokazuje u objašnjavanju 
stvari koje on smatra da su u njegovom domenu, želeći da pomognem Crnoj Gori u domenu 
onoga čime ja raspolažem predlažem da kada bude bila tačka dnevnog reda se zapamti da sam 
ostao dužan kolegi Živkoviću da mu odgovorim na njegove stavove i na onaj dio stavova koje je 
dobio od jednog tu kolege iz prvog reda. Da samo pomenem nekoliko stvari, zamolio bih vas kad 
se bavite istorijom da se istorija (prekid) ne selektivno. Ja samo zbog toga da bi se spremio čovjek 
za iduće, evo završavam. Znači, poslednji put kad je neko na ovim prostorima pokušao da formira 
pravoslavnu crkvu svojom odlukom je bio 6. juna 1942. godine. To je uradio Ante Pavlić i tada je 
sa njim bio na tom sastanku Savić Marković Štedimlija i Andrija Artuković.  
 Gospodine potpredsjedniče Parlamenta, kao predstavniče zakonodavne vlasti u ovoj državi 
ono što je predsjednik ove države progovorio nalazi se u riječima koje je izgovorio Savić Marković 
Štedimlija kada je formirana pravoslavna crkva u Hrvatskoj. Ja namjerno ovo radim u vremenu 
kada nema prenosa da ne bih podizao tenzije, ali sve vas upozoravam da pazite što radite jer tu 
se pišu govori od onih koji mogu da budu zaraženi sa nečim što će nam kasnije biti problem, kao 
što se i u Deklaraciji o nezavisnosti Crne Gore (prekid) juna 2006. godine nalazi misao koja se 
nalazi u saopštenju petrovdanske skupštine od 12. jula. Namjerno vam govorim, kolege, imate 
vremena pogledajte i pročitajte. Zlo fašizma može da uđe na mala vrata, a da onaj ko ga progovori 
o tome ne zna. Hvala vam velika. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:35:51) 
 
 Poslaniče Miliću, prekršili ste Poslovnik u dijelu proceduralne reakcije, komentar, 1942. 
godina je 78 godina daleko od nas.  
 Dao bih opet riječ kolegi Živkoviću. Evo danas kolega Živkoviću imate mogućnosti da 
govorite malo duže. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.06.20 15:36:15) 
 Poštovani kolega Miliću, na vaše upozorenje da se pripremim, vrlo sam spreman da i sa 
vama i sa svim ostalim kolegama iz opozicije razmijenim argumentaciju vezano za ono što su 
istorijske prilike Crne Gore makar koje se odnose na pitanja vjerskih zajednica, pa i na pitanje 
same crkve. U svakom momentu kada bude ta tema vrlo sam revnosno spreman i stojim tu na 
raspolaganju da tu argumentaciju razmijenimo, pa neka građani Crne Gore dobro procijene u 
ispravnost tih argumenata jer je sve istoriografski, faktografski zapisano.  
 Podsjetiću i ja vas na jednu okolnost jer se ovdje često pominje teza kako to da se jedan 



dio te svetovne vlasti može baviti ovim drugim pitanjima, pitanjima oko osnivanja crkve itd. 
Podsjetiću vas ko je formirao Srpsku pravoslavnu crkvu da je ukazom kralj regent Aleksandrar 
Karađorđević ukazom formirao Srpsku pravoslavnu crkvu. Tada je nestala, da kažemo, 
crnogorska pravoslavna crkva autokefalna. Prema tome, i ja vas tu upućujem na te istorijske 
činjenice o kojima naravno kasnije možemo razmijeniti argumentaciju. Eto dovoljno je s obzirom 
na to da kažete da prajm tajm mislim da je sasvim dovoljno danas rečeno o ovoj temi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:37:33) 
 
 Hvala, poslaniče Živković.  
 Da vas obavijestim da je prenos na Drugom kanalu i dalje u toku tako da ovim završavamo 
učešće poslanika u raspravi.  
 Kao predstavnik predlagača naš kolega Luiđ Škrelja ima riječ sada.  
 Izvolite, završnu. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (19.06.20 15:37:57) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče.  
 Dozvolićete mi, a neće mi zamjeriti poslanik Srđan Milić što ću da upotrijebim jedan minut 
jer ja vas, kao poslanika, kao građanina, kao čovjeka koga dugo poznajem izuzetno cijenim. Samo 
sam htio da vam sugerišem prijateljski, ljudski zapamtite me onako kako ste rekli na početku, a ne 
po odlukama Administrativnog odbora niti po bilo kojim stvarima koje se moraju uraditi, a najmanje 
po onome što ljudi pokušavaju da deskridituju čovjeka jer to nije u vašoj naravi. Odijelo ne čini 
čovjeka. To mislim da svi znamo. Tako da jedna moja prijateljska sugestija u onom dijelu ne 
smeta, smatram i dalje da mogu da se odbranim tim stvarima, sa tim stvarima, ali malo sam bio 
iznenađen načinom na koji ste pokušali da komunicirate sa mnom jer nije to vaš manir, a nikada 
nisam ni čuo da ste pokušali da deskridituješ nekoga na način da li se bori za ovo ili za ono, ali 
kažem vam opet da ne ponavljam zapamtite me onako kao što ste rekli na početku. Biće mi 
zadovoljstvo meni, a mislim a i vama.  
 Što se tiče završne riječi oko Državne izborne komisije. Meni je žao što uvaženi poslanik, 
mada me je i on pomenuo i nisam odgovorio, gospodin Damjanović što je pošao. On je ovdje 
izneo konstataciju koji državni organi su u v.d. stanju pritom napominjući da je jedino DIK nije, ali 
znamo se na koji način je izabran. Žao mi je što nije tu da nam saopšti koji to način što je izabran 
DIK. Nema transparentnijeg i demokratskog načina nego kako je izabrana Državna izborna 
komisija. Osam javnih poziva u posljednje tri i nešto godine su objavljene da se kompletira DIK. 
Četiri za člana NVO Gorana Vujičića koji je izabran da smo imali pismo određenog broja NVO iako 
njima pripada to mjesto da se ne bira taj i taj čovjek i uspjeli smo da izaberemo čovjeka, da smo 
imali predsjednika Državne izborne komisije koji je podnio ostavku iz zdravstvenih razloga i imali 
smo predsjednika Državne izborne komisije koji je usled uslova za starosnu penziju prestao mu 
mandat i konačno izabrali smo profesionalnog predsjednika Državne izborne komisije na početku 
marta i sad je stiglo i u proceduri je u skupštini od strane Administrativnog odbora, a samo da vas 
podsjetim kako su reagovali i šta su predviđali mnogi, civilno društvo i NVO sektor i kako ćemo 
dočekati izbore bez kompletiranja Državne izborne komisije.  
 Na kraju, da završavam, čovjek sam koji umijem i da se korigujem. Pa, ako nekome 
trenutna realnost u političkoj snazi u Crnoj Gori smeta evo povlačim tu riječ pa čekam da o tome 
razgovaramo nakon parlamentarnih izbora. Pa, da vidimo jesam li bio u pravu ili ne iz bilo kojih 
pozicija. Ne moram ni ja ni gospodin Milić da budemo ni poslanici nego ćemo sjesti negdje, 
popićemo kafu, pa ćemo viđeti da li sam izneo ono što stvarno osjećam da će da bude ili sam 
lupao napamet da bih dobio koje mjesto više na listi poslanika Demokratske partije socijalista. To 
nikada u životu nisam radio, to nije moj stil, niti ću da radim i nemam potreba da radim. Gospodin 
Damjanović je rekao - Evropa nas gleda. Znam da nas gleda, gledamo i mi Evropu, više nego što 
ona gleda nas, jer hoćemo tamo da idemo, u Evropu i pominje Budvu. Žao mi je što kao rođeni 
Ulcinjanin ne znam da li je rođeni ili kao Ulcinjanin ne uzima za primjer Ulcinj 2011.godine, ja sam 



bio predsjednik Skupštine. Znaš dobro, potpredsjedniče, da se jedna partija pocijepala i četiri 
odbornika su prešli na vašu stranu. Znate što sam ja uradio, niti sam zvao policiju, niti sam zvao 
ljude, niti sam urlao po Skupštini Opštini Ulcinj, nego sam zakazao sjednicu kao predsjednik 
Skupštine kome su tražili ostavku i koji je izgubio većinu sa tačkom dnevnog reda Predlog za 
razrešenje predsjednika Skupštine Opšetine Ulcinj. Ja sam zakazao sjednicu. Ja sam zakazao 
sjednice i za izbor predsjednika Skupštine i znaš dobro šta se desilo, organizovana sjednica, 
naravno, nisam im dao to zadovoljstvo da me smijene nego sam podnio ostavku. Tako rade 
evrpske partije, opet će nekome smetati, tako rade ljudi koji misle da vlast nije za uvijek dana 
nikome. Oni koji silom pokušavaju da brane vlast neka se ne nadaju da će daleko dogurati na 
takav način. Treba našem društvu, crnogorskom društvu, više trebaju ovakvi primjer, ja sam 
slučajno potrefio tu, ne ističem sebe, a ne da se na način kako smo imali prilike u zadnje vrijeme 
da vidimo i da čujemo to ne ide nikome u prilog. Toliko i završavam da sam srećan i zadovoljan uz 
zahvalnost svim članovima Administrativnog odbora i Skupštine Crne Gore što čekamo naredne 
parlamentarne izbore u kompletnom sastavu Državne izborne komisije kao najznačajnijeg organa 
za sprovođenje izbora. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:44:55) 
 
 Poslaniče Miliću, prije nego što dam proceduru da bih ja nešto kratko rekao. Poslanik 
Škrelja je u svojoj završnoj riječi veoma malo govorio o Državnoj izbornoj komisiji, a veoma mnogo 
je govorio o temama koje nisu trebale biti dio završne riječi. To je konstatacija mislim koju niko, u 
ovoj sali i građani, ne mogu osporiti.  
 Da čujem, kolega Milić. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (19.06.20 15:45:26) 
 
 Upravo moja intervencija je išla u tom pravcu i u potrebni da gospodine potpredsjedniče 
Parlamenta prvi, ne dozvolimo da se selektivno, kad se govorio o Ulcinju, pominju godine. Evo smi 
smo tu, ja sam rekao da ja cijenim ga, kolegu moga Ljuba Luiđa Škrelju, zato što ja ga danas ne 
prepoznajem, zaista danas ne prepoznajem. Prepoznajem ga sve ove godine ali je zaboravio, 
gospodine Nimanbegu, 2007.godinu kada su trojica sa liste moga i Vašega i tvoga prijatelja, moj 
dobri kolega Ljubo Škrelja, Bardhia, otišli sa liste i napravili novu većinu u Ulcinj. Ti što su napravili 
novu većinu nisu je napravili sa mnom, nego su je napravili sa onima sa kojima su svi koji su 
odlazili sa lista pravili većinu. Ja se ne sjećam da je jedna većina u Crnoj Gori napravljena tako što 
je neko iz DPS-a otišo, ovo je prilika sada, gospodine Nimanbegu, da ..(upadica)... da, da vi ste 
ozbiljni da nađete načina da ljude ubijedite da pođu sa vama. To ubjeđivanje bi trebalo da bude 
predmet tužilaštva i policije. Vraćam se nazad. Ono što je predložio SDP-e, molim da o tome 
razmišljaju svi, da nema promjene vlasti bez novih izbora. U koliko neko se odluči da neće da 
podržava onu koaliciju koja je bila na vlasti, trebaju da se raspišu izbori. Hvala vam velika. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (19.06.20 15:45:58) 
 
 Slažem se.  
 To nije samo predlog SDP-a, nego to je ja mislim praksa u nekim evropskim zemljama, 
mislim da se radi o Mađarskoj, ali mogu i griješiti.  
 Ja se izvinjavam građanima i vama što mi je na kraju današnjeg rada malo pala 
koncentracija, pa smo sa proceduralnim reakcijama malo produžili nepotrebno raspravu. 
Zahvaljujem vam se na današnjem radu i konstatujem da smo završili rasrpavu koja se ticala 
imenovanja jednog člana Državne izborne komisije. 
   Za ponedeljak u 11h je ostao predlog za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta za 
visoko obrazovanje. Nadam se da ćemo toga dana imati i glasanje, ako se steknu svi uslovi.  
 Sve građane Crne Gore želim podsjetiti da izgleda slijedi opet borba sa COVID-19, znači 



moramo biti svjesni da one mjere koje su bile da ih ne povratimo u punoj mjeri, tako da im želim 
puno zdravlja i pameti svima. Vidimo se u ponedeljak. 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:27:45) 
 
 Dobar dan. 
 Koleginice poslanice i kolege poslanici, poštovana javnosti, poštovana gospođo Kurpejović, 
 Nastavljamo rad Druge sjednice Prvog (proljećnjeg) zasijedanja i u tački Izbor i imenovanja 
razmatramo predlog za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta za visoko obrazovanje.  
 Podsjećam da je Vlada Crne Gore, kao ovlašćeni predlagač, na osnovu člana 12 stav 1 
Zakona o visokom obrazovanju, podnijela prijedlog za imenovanje predsjednika i dva člana 
Savjeta za visoko obrazovanje. Vlada je predložila da se u Savjet imenuju: prof. dr Milan Marković, 
Univerzitet Crne Gore, za predsjednika, prof. dr Irena Orović, Univerzitet Crne Gore, za članicu i 
Alan Muratović, Studentski parlament Univerziteta Crne Gore, za člana.  
      Ovlašćeni predstavnici Vlade su Damir Šehović, ministar prosvjete i Mubera Kurpejović, 
generalna direktorica Direktorata  za obrazovanje. 
 Otvaram pretres. 
 Profesor Radulović, proceduralno.  
            Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 11:29:02) 
 
 Izražavam duboko nezadovoljstvo, bunt i revolt sa svim onim što se dešava danas u Budvi. 
U Budvi je budvanski udar, jedan autokratski, partitokratski sistem. Ne poštuje se ni Ustav, ni 
zakon, ni ljudska riječ u Crnoj Gori koja se poštovala. Protivzakonito, protivustavno, protiv volje 
građana Crne Gore na jedan nedostojan način, da ne kažem drugu riječ, pokušavaju da preuzmu 
vlast u Budvi.  
 S ponosom hoću da istaknem da naši predstavnici, funkcioneri Demokratskog fronta i 
Demokrata, to sigurno neće dozvoliti. Dosta je bilo. Zato, drugari iz Budve, samo hrabro, neka 
završi ova sjednica. Zajedno smo da branimo slobodu koja je mukotrpno osvojena u Budvi, a vi 
kako god hoćete. 
 
 
 PREDSJEDNIK GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:30:14) 
 
 Zahvaljujem.  
 Nastavljamo dalje što se tiče predloga za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta za 
visoko obrazovanje. 
 Prelazimo na raspravu. Od prijavljenih poslanika sa nama su Radule Novović koji će biti 
prvi govornik, a neka se pripremi prof. Branko Radulović.  
 Izvolite, poslaniče Novoviću. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (22.06.20 11:30:45) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče.  
 U vezi sa današnjom tačkom dnevnog reda, izbor predsjednika i dva člana Savjeta za 
visoko obrazovanje, želim da kažem, prije svega, da iskazujem podršku predloženim kandidatima 
jer oni, s obzirom na reference koje smo vidjeli u biografijama koje su dostavljene, zaista zaslužuju 
da budu u sastavu ovog važnog tijela. Takođe, pozdravljam predlog da predstavnik studenata u 
Savjetu za visoko obrazovanje bude Alan Muratović, jer je veoma značajno da u ovom tijelu i 
studenti imaju svog predstavnika.  
 Svakako je razgovor na ovu temu dobra prilika da se osvrnemo na sve ono što Vlada u 
prethodnom periodu čini kada je u pitanju obrazovanje, a naročito kada je u pitanju infrastruktura 
jer je to možda poseban segment na koji se ova Vlada fokusirala, a to je izgradnja novih školskih 



objekata.  
 U periodu od 2015. godine na ovamo, u izgradnju novih i rekonstrukciju postojećih škola i 
vrtića uloženo je preko 50 miliona eura, što je svakako respektabilna cifra. Izgrađena su tri vrtića, 
dvije osnovne škole i jedna srednja škola. Postavlja se pitanje da li je to dovoljno. Svakako ove 
cifre govore da je uloženo dosta, ali nije dovoljno, naročito nije dovoljno u centralnom i južnom 
dijelu naše države s obzirom na ukupne demografske procese.  
 Uvažavajući tu činjenicu, Vlada je opredijelila za naredni period oko 50 miliona eura za 
realizaciju 38 kapitalnih projekata, pa će se, pored ostalog, graditi 12 novih vrtića, šest škola i 
jedna gimnazija. Pored toga, opredijeljeno je dva i po miliona eura za obnovu školskog inventara, 
tri miliona eura za ICT opremu i dva i po miliona eura za nabavku opreme za srednje stručne 
škole. Dakle, ove brojke same za sebe govore dovoljno rječito o odnosu Vlade prema sistemu 
obrazovanja u Crnoj Gori.  
 Kada je u pitanju visoko obrazovanje, podsjetiću da su na Univerzitetu Crne Gore uvedene 
besplatne osnovne i master studije. Uvedena je obavezna praksa na svim fakultetima u obimu od 
25%, a donijet je, prije nekoliko mjeseci smo to usvojili u ovom domu, Zakon o akademskom 
integritetu i pribavljen softver za sve fakultete. U Crnoj Gori postoji 281 studijski program na četiri 
univerziteta. S obzirom na tu brojku, može se reći da je Crna Gora zemlja studenata, a ovo je 
važno jer možemo da kažemo da krupnim koracima koračamo ka onome što se zove društvo 
znanja. Značajan broj studenata, recimo u prošloj godini, 3.500 visokoškolaca je nostrifikovalo 
svoje diplome u Crnoj Gori koje su stekli na nekom od inostranih univerziteta. Ovo je svakako 
posebna tema koja bi zasluživala jednu naročitu raspravu, jer je to veliki broj. Postavlja se pitanje 
kredibiliteta jednog broja tih diploma, ali, rekoh, to je jedna tema o kojoj ćemo sigurno, a vjerujem i 
u ovom domu, razgovorati u narednom periodu, a svakako jeste nešto što zaslužuje pažnju šire i 
ne samo stručne javnosti.  
 Kada je u pitanju Univerzitet Crne Gore, rekao bih da je u prethodnih tri godine ostvaren 
značajan napredak na polju jačanja konkurentnosti. Rejting Univerziteta Crne Gore raste na svim 
listama, a važno je napomenuti ispravke na planu naučno-istraživačkog rada, naročito u odnosu 
na partnerstvo sa Ministarstvom nauke. Prije nedjelju dana otvoren je jedan izuzetan objekat, a to 
je Crnogorski naučno-tehnološki park. Univerzitet Crne Gore je centralna institucija crnogorskog 
sistema obrazovanja, nauke i kulture, jedna od temeljnih institucija crnogorske državnosti i 
identiteta. Sa druge strane, Univerzitet Crne Gore baštini vrijednosti savremene civilizacije, 
odnosno građanskog društva. Nedavno je obilježen jubilej 60 godina Ekonomskog fakulteta, pa je 
to bila dobra prilika da se govori i o jednoj lijepoj tradiciji našeg univerziteta.  
 Nedavno sam pominjao s ovog mjesta da je cio sistem obrazovanja pokazao visok nivo 
odgovornosti, visok nivo organizovanosti u borbi sa pandemijom, odnosno u okolnostima rada u 
vrijeme pandemije virusa Kovid-19 i uspio da odgovori izazovima. Već sam uputio tim povodom 
komplimente crnogorskim profesorima, pa želim da to učinim i ovoga puta.  
 Dakle, Vlada snažno podržava razvoj nauke i tehnologije u Crnoj Gori /prekid/ 
visokoškolskim institucijama. Takođe, želim da dodam da Demokratska partija socijalista u svim 
svojim dokumentima posebnu pažnju posvećuje obrazovanju apostrofirajući značaj koji 
obrazovanje ima za današnju Crnu Goru. Dodao bih da smo kao politika veoma privlačni za 
univerzitetske profesore, pa je zadovoljstvo biti kolega sa nekoliko uvaženih univerzitetskih 
profesora u ovim klupama, ali i na drugim mjestima okupljanja naše partije.  
 I da zaključim, unapređenje obrazovanja na svim nivoima je u vrhu državnih prioriteta. 
Svakako podizanju kvaliteta (Prekid) obrazovanja doprinijeće adekvatan rad Savjeta za visoko 
obrazovanje, odnosno članovi koji će ući u budući sastav. Još jednom pominjem da se radi o 
respektabilnim kandidatima i da će bez sumnje dobiti podršku u ovom visokom domu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:37:16) 
 
 Hvala, poslaniče Novoviću.  
 Sljedeći govornik je poslanik Radulović, a neka se pripremi koleginica Nela Savković -  
Vukčević. 
 



 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 11:37:31) 
 
 Građani, ljudski rod kroz svoju evoluciju je izrodio nekoliko velikih istina. Neke od tih istina 
su vezane za predmet današnje priče. Jedna je da je znanje resurs nad resursima i da od njegove 
valorizacije zavisi i valorizacija drugih resursa. Nije važno, da prevedem, što imaš od zemlje toliko 
koliko imaš u glavi. Bio sam u mnogim zemljama gdje su bili oskudniji u resursima, a srećnije i 
bogatije živjeli od nas. Druga je institucija koja treba da bude sveta, koja treba da bude do kraja 
autonomna, gdje ne smiju policajac, političar, predsjednik ništa da se pitaju. To je Univerzitet. On 
je bastion izvora svjetlosti i znanja. Kad kažem svjetlosti, mislim na borbu za slobodu, to je etika. 
Kad kažem znanje, to je kompetentno znanje, znanje koje će unaprijediti život, koje će obučiti 
ljude, koje će ljude napraviti da pametno misle da nisu manje pametni od drugih u toj globalnoj 
konkurenciji. Ja, nažalost, iskreno, kao jedan od desetak profesora devedesetih godina koji sam 
eto i završio najbolji univerzitet na Balkanu, koji sam objavljivao radove u najeminentnijim 
časopisima na svijetu, koji sam nosilac zajedno sa svojim kolegama patenata i tehničkih 
unapređenja, koji sam koautor mnogih knjiga, koji sam obavljao sve najvažnije funkcije na tom 
univerzitetu kada je bio taj univerzitet - iskreno, sa najvećim žalom kažem da se stidim danas od 
visokog obrazovanja, da se stidim ko vodi danas Univerzitet, da se stidim tog eha Univerziteta, da 
stidim ko danas vodi Crnogorsku akademiju, da se stidim ko je danas od ovo troje jedan  
predloženi. Pogledajte, ljudi, koji se sjećate devedesetih godina komunizma i danas kakav je naš 
... Potpredsjedniče, molim Vas, opomenite i skratite mi vrijeme. Ko neće da sluša o nauci, nek ide 
napolje. Ja sam ćutao i produžite mi ovo vrijeme. Nepristojnost ne prema meni, nego prema temi. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:40:20) 
 
 Poslaniče Raduloviću, samo budite Vi koncentrisani i mislim da će poruka biti jasna i 
građanima. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 11:40:29) 
 
 Ja imam jednu manu potpredsjedniče, evo sad jednu priču koju sam htio strašnu da 
ispričam, da ako sam u društvu ljudi koji ne uvažavaju temu i sve ostalo, reagujem i to ja možda 
ne reagujem iz velikog no iz malog mozga. Oprostite mi, građani, zaboravite ovo i nastavite da me 
slušate. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:40:43) 
 
 Samo da Vas podsjetim, profesore, kod eminentnih časopisa ste bili i objavljivanja... 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 11:40:57) 
 
 Provocirate me ne druge teme, ali neću sad jer sam ljut zbog Budve, ljut sam zbog 
mitropolita, ljut sam zbog ove teme, ljut sam zbog Univerziteta ovakvog, zbog Akademije ovakve, 
zbog svega sam ljut.  
 Građani Crne Gore, pogledajte što smo proizvodili devedesetih godina a što danas, pa ćete 
da vidite koliko je znanje koje treba to da stvori i da produkuje. Nikad više nije bilo u Crnoj Gori ni 
onih koji imaju bečelor, to je onaj sa tri ili četiri godine fakulteta, da ga tako nazovem, ni magistara, 
ni doktora, ni profesora, a manje znanja. Okitili se skorojevići poslije onog što su nam oteli, poslije 
onih grdnih nula i milijardi da stave titulu da budu doktori nauka. Da li ste vi svjesni toga? Da li ste 
vi svjesni, da li ste barem pogledali? Evo analiza jedne nevladine organizacije koju je napravila 
prije dvije godine i rekla da Elektrotehnički fakultet ima impozantni broj objavljenih radova u 



vodećim časopisima u svijetu, da je moj fakultet odmah uz njih, da nijedan nema sa Pravnog 
fakulteta i Ekonomskog fakulteta. To je stid i zastiđe, falsifikovali su iz Pobjeda da bi postali 
profesori Univerziteta. Đe to ima? Znate li da su u Crnoj Gori nekada i u mojoj porodici, otac mi je 
to rekao, prodaj sve što smo stekli za knjigu ili daleko bilo za bolest. Kad je prolazio sudija, kad je 
prolazio profesor univerziteta, kada je prolazio profesor iz Gimnazije, mirno sam stojao, poštovao 
ga. Kada sam htio da se upišem na doktorat da branim u Beograd, nikad mi ne drhte noge, tada 
su mi drhtale noge a imao sam jaki CV. Deset godina sam ga radio. Moji magistranti, doktoranti su 
bili sa Birmigena, Oksforda, Kembridža, Luvena, Instituta za motoristiku Beograd, Novog Sada, 
Skoplja. Stvorili smo mrežu.  
         Sada ministarka nauke priča o nauci. Ona ne razlikuje dvije stvari ni ovaj gospodin. Nauka 
fundamentalna je jedna stvar, za nju trebaju milijarde. Razvoj je druga stvar, zato i ministarstva 
postoje sa dva ili tri imena i atributa. Kod nas su gore laboratorije, stidim se, danas nego 
devedesetih. Đe su vam instituti? Niđe nijednog. Što proizvodimo? Rudu, balvane? Sa tim ćemo u 
svijet. Danas ti pozeri, koji stave prst na glavu i misle da su mnogo pametni ako stave ovaj prst na 
glavu, kažu, poslije 30 godina predsjednik akademije, trebamo da razvijamo novi oblik industrije i 
sve. Đe si bio? Ni on ne treba zato što nema nijedan rad. Ko vam je ovaj prvi čovjek što ste ga 
predložili Marković? Đe mu je rad u čuvenom nekom časopisu? Da li može biti docent izabran 
ukoliko nema rad u tome časopisu? Da li može u moje doba, ne znam što ste, napravili ste sprdnju 
/prekid/ profesor. Da li mentor može biti neko ko nije eminentan iz te oblasti? Danas se sve 
pomutilo. Zato ćemo napraviti ono što je i u Češkoj, reviziju svih od diplome bečelora do doktora 
nauka, do fakulteta i to akreditacijom ne nekog kupljenog sa liste, nego agencije koju je 
akreditovao London. Kolko sam vam puta rekao da hoću London da akredituje naše studijske 
programe, pa da vidimo ko su profesori, kakve su laboratorije, da li se može taj program izučiti, da 
li taj student može da izuči i da napravi nešto što je vrhunsko ili nešto barem sa višim tehnološkim 
sadržajem. Ništa nema u ovoj Crnoj Gori, mojoj, sve ste uništili, se. I zato sam ljut, najljući. Sav 
svoj život sam posvetio da postanem profesor. Moj tata nikad nije bio srećniji nego kad sam  
postao doktor nauka u Beogradu. To je bilo veće slavlje nego kad se rodilo prvo unuče. Sve ste 
degradirali, sve, uništili ste od Crne Gore sve. Uništili ste moj poziv, profesor Univerziteta, stidim 
se toga. /Prekid/  
         Molim vas, i neću više danas o ovome. Pogledajte što piše o ovom Univerzitetu Donja 
Gorica, sprdnja, profesor iz Oksforda, a ja nisam bio samo hrabar kad sam bio liberal, niti danas 
kada sam u Demokratskom frontu. Ovo su sve moji tekstovi kojima sam upozoravao - ne, ljudi, ne, 
ljudi, sa univerzitetom kojeg smo stvorili. Pa kada sam branio mladu naučnicu Kulić koja je rekla 
da je Univerzitet ciganska čerga 2006. godine. 2002. godine Univerzitetu treba prinudna uprava  - 
sve ovo sam ja pričao. Džabe sam pričao, jer nisam imao kome da pričam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:47:42) 
 
 Hvala Vam.  
 Poslanica Nela Savković - Vukčević, a neka se pripremi poslanik Jovan Vučurović. 
 
 
 NELA SAVKOVIĆ - VUKČEVIĆ (22.06.20 11:47:53) 
 
 Zahvaljujem.  
 Visoko obrazovanje svakako mora biti u skladu sa aktuelnim svjetskim dešavanjima. Naši 
studenti su u prilici da se često usavršavaju u inostranstvu, tako da u razmjeni znanja, u tome 
prožimanju imamo mogućnost da čujemo kako se obrazovanje odvija u drugim zemljama i 
istovremeno da naši studenti prenesu svoje znanje, da kroz svoju intimnu prizmu pokažu na koji 
način oni to primaju i na koji način će prenijeti znanje svojim sugrađanima, svojoj državi. To je 
uvijek važna komponenta u međunarodnoj saradnji, da se sve ono što je postignuto, što je 
sagledano na neki način prenosi dalje i da se na tim ukrštanjima i preklapanjima grade nove 
vrijednosti.  
 Takođe, sve veća razmjena studenata doprinosi i onome o čemu smo nedavno govorili, a to 



je prevazilaženju nerazumijevanja razlika, odnosno većem poštovanju i toleranciji onoga što je 
drugačije od uobičajenog. U ovom kontekstu, naravno možemo pominjati razne strategije u 
obrazovanju, ali konkretno u ovom kontekstu dolazi do izražaja i strategija uvažavanja vrijednosti 
svoga mjesta, nošenja sopstvenih vrijednosti nadgradnje u novim okolnostima i opet proizvođenje 
jednog novog kvaliteta.  
 Savremeni poslodavci očekuju od kandidata, od studenata koji su završili studije, ne samo 
dobar prosjek - očekuju stav, radoznalost, spremnost da se preispituje, da se stvari potpuno 
drugačije sagledavaju, da se ima svijest o tradiciji, jedan širi kontekst iz kojeg se dolazi pa i 
najjuža materija kojom se oni bave, ali, takođe, i mogućnost da se u hodu prema novim izazovima 
zauzmu određeni stavovi i da se mogu donositi vrednosni sudovi. To svakako traži i novi pristup 
profesora, gotovo jedan mentorski rad. Moraju se uočavati specifičnosti studenata, mora se 
nastava prilagođavati i njihovim karakteristikama, posebnostima i posebno se mora njegovati i 
verbalni i neverbalni iskaz, jer upravo kroz sposobnost da se nešto artikuliše, kaže ne samo da 
leži ispod spremnosti da se borite za svoj interes, nego sposobnost da prenesete to znanje koje 
imate na kvalitetan način. Jer, ukoliko ga čuvate samo za sebe, ukoliko ne umijete na određenom 
nivou sve to što ste savladali, naučili i da prenesete da to bude inspirativno, provokativno, onda 
svakako ne možete do kraja ispuniti misiju za koju ste se zauzeli.  
 Konačno, imajući na umu ovaj integralni pristup koji sam neđe zauzela, kazala bih da je 
važno da se visoko obrazovanje posmatra u harmoniji, u skladu sa onim što je i vaspitanje, ali i 
samo obrazovanje, o čemu nauka naravno otkad i postoji uporno ukazuje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:51:06) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Savković - Vukčević. 
 Poslanik Vučurović nije u sali, poslanik Aleksić takođe.  
 Prije nego što krene poslanik Vučurović, samo da kažem da je poslanik Andrija Popović  
sljedeći pa Budimir Aleksić. 
 Poslaniče Vučuroviću, izvolite. 
 
 
 JOVAN VUČUROVIĆ (22.06.20 11:51:48) 
 
 Poštovani građani,  
 Dakle, prvo da pozdravim naše prijatelje u Budvi koji su pokazali kako se brani izborna volja 
građana i da istraju u tome. Mi ćemo biti naravno vrlo brzo sa njima. Dakle, izborna volja ne može 
da se krši. Neki su pokušali to da urade u Budvi, ali tu su građani, tu je Demokratski front i naše 
kolege druge iz Demokrata, iz dugih stranaka da odbrane izbornu volju građana.  
       Što se tiče ovoga današnjeg predloga, ja mogu da kažem samo da ništa novo od 
Demokratske partije socijalista i ovdje se na jedno veoma važno mjesto u visokom obrazovanju, 
na njegovo čelo pokušava postaviti neko ko dolazi iz partijske infrastrukture DPS-a. Samo bih 
pročitao: Ko su učesnici litija? Dijelom vjernici, dijelom ektremni velikosrpski faktor, dijelom oni koji 
su nezadovoljni socijalnim statusom u društvu, dijelom inostrani faktori, crkveni kler koji želi da 
svoju poziciju zadrži i nadogradi, no posebno pitanje jeste zloupotreba djece u političke svrhe i 
tome se mora posvetiti velika pažnja. Ovo je izjavio gospodin koji pledira da bude danas izabran 
na mjesto predsjednika Savjeta za visoko obrazovanje. Šta reći o ovom jeziku mržnje,  o ovom   
jeziku uvreda i netrpeljivosti prema većinskoj Crnoj Gori? Ovaj gospodin Marković sa jezikom 
mržnje hoće da bude na ovako veoma važnoj poziciji što i nije čudo. Dakle, ovakvi likovi su 
okupirali i sudstvo, i tužilaštvo, i policiju. Zato imamo širom Crne Gore privođenja i batinjanja 
političkih neistomišljenika. On svakako ako razmišljamo racionalno i normalno, sa ovakvim jezikom 
mržnje ne može biti neko ko nepristrasno i profesionalno obavlja svoj posao, a svakako moramo 
imati i u vidu kakve ingerencije ima ovaj Savjet. 
 Dakle, on, između ostalog, propisuje uslove i kriterijume za izbor u akademska zvanja. 
Kako ovakav Savjet može da bude nepristrasan? Ja znam veliki broj ljudi Srba opozicionara koji 
nikako ne mogu da se zaposle kao profesori, ne mogu da napreduju u zvanju zato što upravo 



ovakvi određuju ko su danas profesori i ko je danas ta inteligencija na visokim školama u Crnoj 
Gori. Ne mogu da napreduju zbog aperthejda i terora koji vlada u ovom privatnom posjedu Mila 
Đukanovića. Kada nekog ko se ovako brutalno obruši na Srpsku pravoslavnu crkvu i pravoslavne 
vjernike, kad jednog ovakvog čovjeka predložite na ovakvu funkciju, onda znate da se šalje poruka 
prijetnje ostalima, a prijetnji smo se evo naslušali i slušamo ih svaki dan. Čuli smo juče prijetnje 
koje dolaze od Veselina Veljovića. Uzalud su ti kukavički pokušaji i tragikomični, kad dolaze od 
takve osobe, pokušaji da zaplaše nekog u Crnoj Gori. Narod u Crnoj Gori je na putu slobode, na 
putu oslobađanja Crne Gore nakon decenija ropstva jedne diktature. Dakle, uzalud Veselin 
Veljović pokušava nekoga da zaplaši i sramno je prijetiti bilo kome. Evo da ne kažem prijeti 
većinskoj Crnoj Gori, sramno je prijetiti bilo kome, bilo kojem pojedincu, ali on se eto odlučio da 
prijeti i crkvi i narodu i da zaprijeti pogromom nad srpskin narodom. U pravu je Veselin Veljović da 
se ovdje nešto u Crnoj Gori povampirilo. Jeste, poštovani građani, povampirilo se ustaštvo Sekule 
Drljevića. Ja ne znam da li Veselin Veljović možda misli da je on Maks Luburić ili Jure Francetić. 
Da li su to možda poruke koje on upućuje srpskom narodu u Crnoj Gori i pravoslavnim vjernicima? 
E pa prevario se taj I takav gospodin da će uplašiti takvim porukama srpski narod koji sigurno 
neće ustuknuti pred tim prijetnjama, pred prijetnjama Veselina Veljovića i drugih bojovnika Mila 
Đukanovića.  
 Dakle, i ovaj današnji predlog za predsjednika Savjeta za visoko obrazovanje je iz korpusa 
ljudi koji preferijaju dukljansku ideologiju i on je kao takav neprihvatljiv. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI GENCI NIMANBEGU (22.06.20 11:56:46) 
 
 Hvala, poslaniče Vučuroviću. 
 Poslaniče Aleksiću, da li biste Vi uzeli riječ? Ima samo još jedan pored poslanika Popovića 
iz dijela vladajuće koalicije, a imamo još tri iz opozicije tako da ću dati riječ. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (22.06.20 11:57:07) 
 
 Evo, poštovani građani, govorim o izboru članova Savjeta za visoko obrazovanje i šta reći 
posle ovako emotivnog govora profesora Radulovića i argumentovanog izlaganja kolege 
Vučurovića? Samo mogu da zaključim ono što je kolega Radulović rekao - Univerzitet je srozan na 
nivo ispod čerge o kojoj ste vi govorili. Čerga je institucija za današnji Univerzitet Crne Gore. Mogli 
bismo do ujutru da to ilustrujemo primjerima, stravičnim primjerima šta se radi na Univerzitetu 
Crne Gore. Evo kakav jezik mržnje i kakve govore saopštava čovjek koji je predložen za 
predsjednika Savjeta za visoko obrazovanje. Ova druga gospođa Irena Orović, prof. dr Irena 
Orović koja je sad trenutno predsjednik naučnog Odbora Univerziteta Crne Gore je doživjela takav 
moralni fijasko nedavno da ni u jednoj zemlji više ta žena ne bi izašla u javnost. U crnu zemlju bi 
propala vezano za jedan skandalozni izbor u zvanje jednog poslanika Demokratske partije 
socijalista, kome je ona na naučnom Odboru dala zeleno svjetlo i preporuku Senatu Univerziteta 
da ga izaberu za oblasti i za predmete koje je apsolutno nekompetentan i nekvalifikovan. Kakav je 
to šverc bio i mahinacija i manipulacija sa tim konkursom, mogli bismo pet minuta ovdje da 
pričamo samo o toj manipulaciji. Dakle, raspisan konkurs, vjerovali ili ne, za oblast Opšta istorija i 
Nacionalna istorija. Ko je kročio na Univerzitet, zna da se konkurs raspisuje za užu naučnu oblast. 
Pa se kaže Istorija srednjeg vijeka, Istorija Crne Gore srednjeg vijeka, Nacionalna istorija, 
Vizantologija. Međutim, ne. Ovdje ispada, poštovani građani, da na Univerzitetu Crne Gore može 
da svak sve predaje. To je kao da na Medicinskom fakultetu možete da predajete i hirurgiju, i 
anatomiju, i farmakologiju, i fiziologiju i sve predmete.  
 Dakle, čovjek koji je doktorirao i magistrirao, a ponavljam poslanik DPS-a, drugu polovinu 
20. vijeka predavaće Istoriju Crne Gore srednjeg vijeka i Opštu istoriju starog vijeka. Neko ko se 
bavi AFŽ-om, institucijama u Crnoj Gori u drugoj polovini 20. vijeka predavaće Mesopotamiju, Stari 
Egipat, baviće se egipatskih piramidama bez ijednog rada objavljenog, jednog slova. Dakle, ne 
jednog rada, nego jedno slova nema iz predmeta za koje je izabran. Takav skandal je 
nazabilježen, region bruji o tome. Mi onda očekujemo da takav studijski program bude 



akreditovan. Prof. Radulović govori o akreditaciji. Ko će akreditovati takav studijski program? 
Kažete, profesore, London da izvrši reviziju diploma, da dođe i da vidi šta se dešava na studijskim 
programima. Zamislite šta bi našao kad bi ovo vidio. Katedre za istoriju starog vijeka i srednjeg 
vijeka su bazne katedre. To su glavne katedre na svim fakultetima u regionu i zahtijevaju stručnu 
specijalizaciju. To mogu da predaju samo ljudi koji su magistrirali, doktorirali, objavili naučne 
radove u referentnim časopisima. Vi, profesore Raduloviću, govorite o stručnim časopisima u 
kojima treba da objavljuju ljudi koji predaju određene discipline, a ovdje čovjek nema jedno slovo 
objavljeno iz oblasti za koju je biran i dobija zeleno svjetlo na Naučnom odboru koji valorizuje 
naučni opus kandidata koje treba preporučiti Senatu na glasanje za izbor. Ova gospođa koja je na 
to pristala i koja je dala zeleno svjetlo za taj skandalozni izbor, to je do sad neviđeno, treba da u 
crnu zemlju propadne, a ne da bude birana. To samo može u ovim partitokratijama, u ovim jadima, 
u ovom nepotizmu, u ovom šverceraju, u ovom šišnjarskom poretku, gdje se šišnjari i šibicari, 
može takva osoba da bude izabrana u Savjet za visoko obrazovanje i da nam iz Ministarstva takvu 
osobu ovdje preporuče. 
 Dakle, ono što je rekao prof. Radulović, metla, kad demokratska vlast ovdje bude 
uspostavljena, metla mora da radi na Univerzitetu i to brutalno. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:02:02) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Aleksiću. 
 Vi ste tražili, poslaniče Papoviću? Izvolite. 
 Razumjećete, nisam predsjedavao dosad. Dajte objašnjenje zašto. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (22.06.20 12:02:16) 
 
 Rekao je da je moj izbor u zvanje skandalozan i da je posljedica šverca. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (22.06.20 12:02:40) 
 
 Obraćam se Vama da bih Vam pomogla s obzirom na to da nijeste bili sve vrijeme 
zasijedanja ove śednice. Pošto ođe nekoliko nas predaje na Univerzitetu, ali nije u klubu 
Demokratske partije socijalista birano zvanje, samo je jedan čovjek prije nekoliko dana izabran u 
zvanje univerzitetskg profesora, odnosno docenta na Univerzitetu Crne Gore zbog validnosti, 
izuzetnosti svoga naučnog doprinosa u ovoj državi. Mladi čovjek koji je, kako bi se to reklo, priđe 
roka doktorirao u svojoj oblasti, koji svojim političkim angažmanom zaista čini mi se da izvodi 
istorijske driblinge u ovom Parlamentu, po čemu će ostati i upamćen. Mislim da on zaslužuje 
repliku u ovom trenutku zato što je na jedan vrlo opskuran način vrijeđan. I on i gospođa Orović 
koja treba da bude izabrana za članicu Savjeta. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:03:35) 
 
 Hvala Vam. 
 Replika poslanik Papović.  
 Izvolite, proceduralno.  
            Poslanik Aleksić. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (22.06.20 12:03:43) 
 
 Ovo nije prvi put da ova ekipa ovdje, ovaj tandem vrši manipulacije zahvaljući goloj sili zato 
što su ovdje parlamentarna većina i zato što imaju vašu naklonost. Dešava se po pravilu kad ja 



govorim pa izađem oni se javljaju i onda repliciraju i demantuju navod, odnosno ne demantuju 
nego pokušavaju da demantuju moje navode. Danas, kad ja nikoga pomenuo nijesam, ja sam 
govorio striktno o jednoj članici Odbora koja treba da bude izabrana u Savjet za visoko 
obrazovanje i rekao kao zbog čega ona ne smije da bude izabrana u taj Savjet. Napravila je  
skandal, dala je na Naučnom odboru, čiji je predsjednik, zeleno svjetlo Senatu za izbor u zvanje 
nekompetentnog stručnjaka, što sam ilustrovao i što mogu i dalje da dokažem. Pomenuo nisam 
nikoga, uvredljive riječi nisam koristio. Ključne riječi u mom izlaganju bile su: nekompetentno, 
skandalozan izbor, nekvalifikovani ljudi koji predaju. Ako je to Vama u redu da povlađujete DPS-u, 
svaka Vam čast. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:04:50) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Aleksiću. 
 Vi vrlo nastupate ponekad rigidno, ali ja poštujem i čini mi se da Vi nikad niste dobili što se 
tiče toga od mene opomenu, jer nalazite neki svoj ugao koji je možda težak za slušanje o nekima 
drugima, ali je takav kakav je. U ovom slučaju, jesam dao repliku i mislim da je u redu da je dam 
poslije ovih napomena poslanice Vuković. Ali, da Vam kažem sljedeću stvar.  
 Kad ste prošli put govorili, ja sam skrenuo pažnju da ne govore kad nema prisutnih 
poslanika Fronta, na čijim izlaganjima se zasniva njihovo izlaganje. Bio sam spreman, kao što 
znate, to može potvrditi neko od vas koji se bili tu kao i predsjednik vašeg kluba, da dam 
komentar, samo pošto sam već bio dao riječ, onda sam rekao da se sačeka. I nije sačekao. Tako 
da zaista vodim računa i u sličnoj situaciji bih i Vama dao repliku, vjerujte.  
 Izvolite, poslaniče Papoviću. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (22.06.20 12:05:54) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege,  
 Prethodnog poslanika izuzetno je zabolio moj izbor zvanja docenta, jer evo već nekoliko 
mjeseci u brojnim medijskim nastupima i ovdje u Skupštini priča isključivo o tome. Ja o tom izboru 
neću govoriti, jer ću samo napomenuti nekoliko važnih činjenica koje bi trebalo da onima koji 
slušaju možda pomognu da bolje razumiju. Na taj konkurs sam se prijavio jedino ja. Dakle, 
konkurs je bio javan, mogao je da se prijavi bilo ko i od tada, od moje prijave sve što se odlučivalo 
i dešavalo vezano je za nadležna tijela na Univerzitetu Crne Gore. Dakle, vezano je i za Naučni 
odbor, i za vijeće Filozofskog fakulteta, za društveno vijeće Senata i za sam Senat. Oni su cijenili, 
a riječ je o nekoliko desetina profesora koji predaju na Univerzitetu i koji cijene da li su ispunjeni 
uslovi konkursa. Reći ću samo još to da na predmet na koji sam biran, odnosno  za oblast za koju 
sam biran nastavu izvodim još od 2014. godine, prije nego što sam počeo da se bavim politikom i 
nekoliko godina prije nego što sam postao poslanik. Uostalom, volio bih da je možda od svih ovih 
kritičara rečeno ko je to zasluživao ili ko je bio bolji protivkandidat na tom konkursu. Gospodin koji 
je gospodinu Aleksiću dao informacije nije mogao da se prijavi iako je želio, ali nije mogao zbog 
drugih stvari i zna se zbog čega.  
 Takođe, kada je riječ o gospodinu Aleksiću koji pledira da stručno procjenjuje, naučno 
procjenjuje moj rad, on se tu postavio iznad svih ljudi na Univerzitetu, iznad svih organa 
Univerziteta. Možda neskromno. Takođe, kada je riječ o njegovom naučnom djelu, ja vjerujem da 
ni u klubu ne znaju otprilike čime se bavi. Takođe, to je nešto što kada pokušavate da ponizite 
nekoga, a pri tome nemate svijest o svojoj naučnoj i stručnoj vrijednosti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:08:28) 
 
 Molim vas, samo polako sa zahtjevima za proceduru.  
 Daću Vam proceduru, ali ako gospodin Aleksić zatraži repliku, ja ću da mu je dam jer je 



ulaženje u njegovu stručnost na ovaj način uvredljivo takođe.  
 Da li neko od vas ima proceduru prije davanja, ako ima zahtjeva od strane poslanika 
Aleksića za repliku? 
 Poslanik Mugoša, procedura. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (22.06.20 12:09:00) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovana direktorice Direktorata,  
 Sada sam preslušao izlaganje poslanika Aleksića, a vezano je za Irenu Orović koju lično ne 
poznajem, nego vidim njenu biografiju. Poslanik Aleksić je rekao - Treba u crnu zemlju da 
propane. Mislim da možemo jedni drugima da pričamo što god hoćemo i "borićemo se" mi između 
sebe, ali radi se o osobi koja nije tu i mislim da to baš i nije kvalifikacija njene kompetentnosti. 
Samo u tom smislu treba da vodimo računa o tome što pričamo. Svako može da priča o nečijoj 
kompetentnosti, meni je to potpuno dozvoljeno, ali ovakvi izrazi, po mom mišljenju, nisu 
dozvoljeni.  
 Tako da vas sve molim, kritikujmo jedni druge, ali vodimo računa o načinu na koji se 
izražavamo. Jer, uvijek vas podsjećam na jednu stvar, ovo neko sluša i neko prihvata da su ovo 
možda poželjni modeli ponašanja. Mislim da u Crnoj Gori, u 2020. godini, ovo nisu poželjni modeli 
ponašanja, a još se pozivamo na Univerzitet, na stare profesore. Volio bih da se svi ugledamo na 
to koliko smo poštovali tu profesiju. Molim vas da to svi imamo na umu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:10:28) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Mugoša.  
 Da konstatujem da su odustali od proceduralnog reagovanja pojedini poslanici koji su se 
javili.  
 Riječ ima poslanik Aleksić. Izvolite. 
 Molim Vas da Vašim nastupom ne izazovete dodatnu priču. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (22.06.20 12:10:49) 
 
 Govorio sam baš o modelima ponašanja. Smatram da je ponašanje gospođe Orović, o kojoj 
je ovdje riječ i koja treba da bude birana, meni skandalozno. Ona je kao predsjednik Naučnog 
odbora, slušajte me dobro, vi znate šta je univerzitet jer ste završili univerzitet, dakle predsjednica 
Naučnog odbora dala je zeleno svjetlo Senatu za izbor kandidata za užu naučnu oblast Opšta 
istorija starog vijeka i nacionalna istorija, odnosno Crnogorska istorija srednjeg vijeka, odnosno 
Istorija Crne Gore u srednjem vijeku, kandidatu koji nema nijedna rad iz te oblasti nego, vjerovali ili 
ne, nijedno slovo, a ako mi ne vjerujete, evo vam izvještaj iz biltena Univerziteta. Sada ću da vam 
dostavim, pa ako vi tamo nađete jedno slovo za tu naučnu oblast za koju se bira, odmah da 
podnesem ostavku na funkciju poslanika i da izađem iz javnog života.  
 Šta se desilo prije toga? Otjeran je čovjek koji je doktorirao na Istoriji srednjeg vijeka. 
Brutalno mu je prekinut ugovor nakon isteka petogodišnjeg angažmana na fakultetu umjesto, kao 
što je bio dobar običaj, predsjedniče Brajoviću, da mu se raspiše konkurs za oblast iz koje je 
upravo doktorirao i da ostane na tom fakultetu. Ovdje se sa njim koji je kompetentan, koji je 
doktorirao srednji vijek raskida ugovor, a bira se osoba koja nema nikakve kompetencije. Daću 
vam sve njegove reference u referatu koji je objavljen u biltenu Univerziteta. Ne postavljam se 
iznad svih, to konstatujem, a to svaki laik može da uoči. Ovo nije neka teška intelektualna 
operacija da bi ljudi zaključili o čemu se radi.  
 Što se tiče mojih kvalifikacija, da ne znaju ni u klubu šta ja radim, u mojoj struci se zna gdje 
je moje mjesto. Priredio sam i objavio deset knjiga iz moje uže struke, ali za mene, kao Srbina i 
opozicionara, nema mjesta na tom univerzitetu, što mi nije žao kakav je i na kakve je grane spao. 



Opet ću citirati profesora Radulovića - on je ispod čerge danas sa ovakvim referencama i sa 
ovakvim izborima u univerzitetska zvanja. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:13:15) 
 
 Hvala Vam.  
 Ovaj dio priče smo završili.  
 Vidim proceduralno reagovanje, ali molim Vas samo pola minuta.  
 Poslanik Papović, i završavamo priču o tome. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (22.06.20 12:13:27) 
 
 Samo nešto što je značajno zbog transparentnosti tog postupka. Izvještaj trojice 
recenzenata koji su pisali mišljenja o mom izboru i zvanju su objavljeni u biltenu. U biltenu su 
stajali mjesec dana. Procedura predviđa da svako nakon objave tih izvještaja u biltenu može da 
uputi prigovor. Nijednog prigovora nije bilo, uključujući i one koji su navodno bili zainteresovani za 
izvođenje nastave na tim časovima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:13:57) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada dajem riječ poslaniku Andriji Popoviću, a neka se pripremi poslanica Danijela 
Pavićević.   
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.06.20 12:14:07) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovana gospođo Kurpejović,  
 Što se tiče samog Prijedloga odluke za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta za 
visoko obrazovanje, moram reći da su izvrsne reference svo troje kandidata prof. dr Markovića, 
prof. dr Orović, ali i Alana Muratovića, člana Studentskog parlamenta Univerziteta, koji ima 
prosječnu ocjenu na Medicinskom fakultetu 10 i blizu je završetka studija. Vjerujem da će 
Parlament apsolutno podržati predložena rješenja. U sklopu ove diskusije, iskoristio bih priliku da  
postavim jedno ili dva pitanja gospođi Kurpejović. 
 Čitava studentska populacija u Crnoj Gori, mislim da ima oko 25.000 studenata, odnosno 
studentkinja u Crnoj Gori, naročito u ovom dobu korone, imali su dosta problema, neujednačena 
predavanja. Lično sam dobijao mnogo zamjerki na taj račun, govorim o onlajn predavanjima. Na 
nekim fakultetima je to bilo na visokom nivou, dok na nekim gotovo i da nije bilo tih onlajn 
predavanja, može se reći izgubljenih tri mjeseca. Zašto to nije bilo unificirano na svim fakultetima, 
naročito Univerziteta Crne Gore?  
 Takođe me zanima tema o kojoj vječno pričamo u prosvjeti. To je tema korupcije u 
obrazovanju, u visokom obrazovanju. Skoro je bilo neko istraživanje đe preko 62% studenata 
smatra da postoji korupcija u obrazovanju, da pojedini profesori traže novac da bi studenti položili 
određeni ispit. Da li Vi imate saznanja ikakva o tome? Konkretno, dobio sam čak imena nekih 
profesora koji to rade, to je čak i opštepoznata stvar, naravno to kola već godinama. Radi se o 
profesorima u Podgorici, radi se o nekim profesorima čak fakulteta u Kotoru. Uvjeravanja od 
studenata, studentkinja su da je to opštepoznata stvar, da se ti ispiti ne mogu završiti bez mita i 
korupcije, potplaćivanja tih istih profesora, odnosno profesorki.        
            Da li je išta procesuirano od toga u posljednje vrijeme, govorim o posljednjoj godini ili 



dvije?  
 Dakle, završavam time, mislim da su predsjednik i dva člana Savjeta za visoko obrazovanje 
veoma referentni kandidati i da će dobiti apsolutnu podršku u ovom visokom domu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:19:08) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Popoviću.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 12:19:11) 
 
 Drago mi je, kolega Popoviću, što ste pokrenuli tu priču korupcije na Univerzitetu i visokom 
obrazovanju. Već godinama mi pričamo o tome i tačno se znaju ljudi koji blate i kaljaju ugled 
profesora Univerziteta na taj način što se kod njih ispiti mogu položiti samo preko veze ili 
finansijskom naknadom. Tu postoje njihovi rođaci i sve šeme koji su u stvari inkasantni, tako ih 
zovi, koji vrbuju studente, uzimaju indekse, uzimaju pare i onda vraćaju indeks potpisan. To 
odlično zna sva ekipa na Univerzitetu, ali postoji ta nekakva nezdrava solidarnost između 
profesora gdje neće da se imenuju ljudi, a ti ljudi imaju partijska leđa vlasti i niko ih ne dira. Vaše 
kolege u Kotoru koji, vjerovali ili ne, prijavljivala sam ih, ali džabe, su imali popuste, pa su imali dva 
u jedan, tri u jedan, pa recimo, tri ispita kod tog profesora mogu da se polože za nižu cijenu zbog 
toga što će tri odjednom da se plate. Imale su, čak, i studentkinje popust u odnosu na studente. 
Sve se to zna, ali ne postoji volja. Zato nam je Univerzitet pao i degradiran do ove mjere da prosto 
tu više ne stanuju nikakve vrijednosti. To je jedna hermetički zatvorena zajednica nekih ljudi koji 
kalkulišu. Kao što je sve u ovoj državi improvizacija, improvizacija postoji i na Univerzitetu Crne 
Gore. Improvizacija je postalo visoko obrazovanje. Nekada su se držali kriterijumi.  
 Sada ću zbog ovog prethodnog što ste pričali reći, Vi lično znate današnji ministar prosvjete 
nije mogao da doktorira na Univerzitetu Crne Gore jer se tražio rad, tada nisu baš politički mogli, 
nije se toliko djelovalo kao što se sada djeluje jer je potpuno partitokratski zatvoren Univerzitet. 
Nije mogao ni Dritan Abazović koji je bio poslanik, nego se vraćala teza. Vraćala se teza i kolegi 
Mišku Vukoviću. Sada je Univerzitet postao pravi partijski univerzitet i sada partijski oni aparačici 
koje treba promovisati u doktore nauka, docente i dati im zvanje mogu da nemaju ništa, a oni koji 
imaju sve, oni će se na neki način isključiti sa Univerziteta Crne Gore. Na Univerzitetu danas, 
nažalost, vlada muk. Nisu krivi oni, nisu krivi ti kojima to može biti, nego su krivi profesori što to 
dopuštaju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:22:02) 
 
 Hvala Vam, poslanice Bošnjak.  
 Sada ću dati riječ da odgovori na komentar poslaniku Andriji Popoviću. Ovo nije u sklopu 
ove tačke dnevnog reda, ali kada se čuje ovo što se čulo od Vas i od poslanika Popovića, to 
svakako ne može nikoga ostaviti ravnodušnim. Razumijem, naravno, da će predstavnica 
Ministarstva, kao i Ministarstvo o ovome povesti računa. Kao što pretpostavljam, da vi znate, a i 
mislite da su neki od kojih ste pomenuli imali reference za ta zvanja iako nisu tada bili izabrani, 
kao ministar prosvjete ili neko, ali u svakom slučaju, mislim da ono što se čuje u Parlamentu Crne 
Gore treba da izazove pažnju i obavezno reagovanje svih nadležnih institucija.  
 Odgovor na komentar poslanik Popović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.06.20 12:22:58) 
 
 Hvala. 
 Govorilo se o ovome već ranije puno puta, ali nismo poodmakli daleko. Posebnu težinu 



imaju riječi uvažene poslanice Bošnjak, koja je profesorica Univerziteta. Ranije je ona govorila o 
tome, ali svi mi nosimo neku krivicu u ovom visokom domu da nijesmo dalje išli i istraživali sve te 
slučajeve koji se pominju. Nevjerovatno da se godinama pojavljuju slučajevi korumpiranih 
profesora, odnosno profesorki u visokom obrazovanju. Nije to samo pitanje visokog obrazovanja, 
po nekim mojim saznanjima, iako je to više priča rekla-kazala, ima ih i u srednjem obrazovanju 
takvih. To su, ipak, izolovani slučajevi, što ne znači da tome ne treba stati na kraj. Ima profesora i 
profesorki u srednjem, u visokom, čak ih ima i u osnovnom obrazovanju koji su podložni mitu, ali 
ogromna većina profesora, profesorki je časna i veoma profesionalna. Ali, u svakom žitu ima 
kukolja. Kako da taj kukolj konačno istrijebimo?  
 Čuli smo i ovo da neke partije to podržavaju. Naravno, nevjerovatno je da može bilo koja 
partija ne u Crnoj Gori, nego bilo đe na svijetu podržati korumpiranog profesora ili profesorku. 
Možda je i to moguće, ali prosto to mi djeluje na neki način, ne znam da li je primjeren izraz, 
suludo. Takva partija ako postoji bilo đe na ovim prostorima, trebalo bi je odmah hitno po zakonu  
zabraniti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:25:56) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada riječ ima poslanica Danijela Pavićević, a neka se pripremi poslanica Branka Bošnjak. 
Izvolite. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (22.06.20 12:26:08) 
 
 Hvala. 
 Čuli smo kako je korupcija prisutna u visokom obrazovanju, a rekla bih, ne samo u visokom 
obrazovanju, već i u srednjem i u osnovnom obrazovanju. Korupcija se promoviše ovih dana, i ne 
samo ovih dana već zadnjih godina kao nešto što više i nije protivzakonito. Vidimo da se po Budvi 
već promoviše kao nešto što je nekakav postao legalizam, je li tako? Slična je situacija u 
kompletnom obrazovanju. Prisutna je na svim nivoima obrazovanja. Ljudski kapital su znanje, 
vještine i zdravlje naravno. Ljudski kapital je bio ključni faktor stope održivog ekonomskog rasta 
Svjetske banke kojim se ljudski kapital prepoznaje kao pokretač inkluzivnog razvoja.  
 Međutim, pored indeksa, ovaj projekat ljudskog kapitala uključuje program za jačanje i 
mjerenje ljudskog kapitala, kao i podršku zemljama za ubrzavanje napretka i poboljšanja rezultata. 
Dijete rođeno u Crnoj Gori dosegnuće samo 62% produktivnog potencijala kada odraste u 
poređenju sa djecom rođenom u zemljama sa boljim obrazovnim sistemom. To se navodi u 
Indeksu ljudskog kapitala Svjetske banke. To je njihovo istraživanje koje je potvrdilo da kvalitetnije 
obrazovanje može značajno povećati dohotke ljudi sa dugoročnom koristi za pojedince i zemlju u 
cjelini. To znači da naše loše okolnosti guše potencijale naše omladine. To traje punih 30 godina. 
U Crnoj Gori se često uvode promjene obrazovnih programa, posebno kada je osnovno 
obrazovanje u pitanju, a obrazovanje je, podsjetiću vas, javni interes. Zar ne bi trebalo da onda 
ministar detaljno objasni javnosti šta je tačno cilj tih promjena, tj. ako se nešto povlači iz programa 
zbog čega se povlači, a za ono novo što se uvodi šta se tačno želi time postići. Kakvi su to 
rezultati naših reformi? Šta pokazuju rezultati Pisa testiranja? Pisa testovi pokazuju koliko dobro 
učenici umiju da upotrijebe znanja stečena u školi i u nekim praktičnim situacijama, tj. uopšte u 
životu. Favorizuju razmišljanje i povezivanje stvari i nauka. Rezultati koji su ostvareni su 
poražavajući, pokazuju da naša djeca zaostaju u odnosu na prosjek. Takvi rezultati umanjuju 
njihove šanse i koliko će onda samo biti konkurentni na evropskom tržištu. Test je pokazao da 
smo u  svim oblastima znatno lošiji i od Srbije i od Hrvatske, ali naši nadležni kažu, znate nekako 
uvijek kada pokažemo loše rezultate, da to testiranje ne treba doživjeti kao takmičenje već samo 
kao instrument da vidimo gdje smo. Međutim, da bismo vidjeli gdje smo, moramo da se uporedimo 
sa drugima, a sa kim bolje nego sa onima koji su nam najbliži.  
 Ono što je zanimljivo i govori mnogo o nekim pojedincima u nastavnom kadru je da, uprkos 
činjenici da smo mnogo gori od Hrvata, imamo duplo više luča od njih. E, šta Vam to govori, 



gospodine Popoviću, o korupciji? Izgleda da naše ministarstvo najviše brine o zapošljavanju svojih 
članova i glasača u tom sektoru, zanemarujući kriterijum kada su oni u pitanju. Pa tako imamo 
pojedince među nastavnim kadrom koji tako klasifikuju i djecu. Tako, nažalost, neka djeca rano i 
prije nego što savladaju uopšte definiciju diskriminacije osjećaju šta je to u praksi. Na jednoj strani 
su djeca koja svojim radom postižu rezultate, a gledaju neke druge svoje vršnjake kojima se crtaju 
ocjene na kraju godine bez posebnog truda tokom godine. Oni kasnije upisuju neke privatne 
fakultete na kojima nastavljaju sa tom praksom i nažalost kasnije imaju prednost pri zapošljavanju 
u odnosu na one koji su učili. Uprkos tome, u sektoru obrazovanja radi puno onih koji su svoje 
znanje sticali, tako je, istinskim radom i koji se trude da ga što bolje prenesu onima koji u njih 
gledaju očima željnim znanja. Umjesto da se onima koji vaspitavaju i obrazuju buduće generacije 
omogućuju krediti pod povoljnim uslovima i stanovi pod cijenama koje važe za pojedince iz raznih 
ministarstava, oni su dovedeni na margine ovoga društva. Nažalost, za svoj trud, uložen u 
vaspitanje i obrazovanje generacija ne da nijesu adekvatno plaćeni, već iznos njihovih nadoknada 
predstavlja uvredu njihovog dostojanstva.  
 U svaki segment društva ste instalirali nejednakost, od ove države ste napravili društvo 
nejednakih šansi i prava. Do smjene vlasti, ukoliko se ne desi hitno, ostaje nam da raznim 
istraživanjima, nažalost, utvrđujemo koliko će sljedeće generacije biti sposobne i uopšte u 
mogućnosti,  a biće im potrebno svo znanje ovoga svijeta, da vraćaju vaše kredite. To će biti 
njihov problem, a kamata, kako god uzmete ovu riječ, ogromna će biti. Još jednom podrška onim 
snagama u Budvi koje se trude da sačuvaju izbornu volju građana. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:32:52) 
 
 Hvala Vam, koleginice.  
 Sada riječ ima poslanica Branka Bošnjak, a neka se pripemi poslanik Boris Mugoša. 
Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 12:33:07) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Danas je ovdje pred nama izbor tri člana Savjeta za visoko obrazovanje. Prvo, izmjenama 
Zakona o visokom obrazovanju, navodno, htjeli ste se pohvaliti da je u Skupštini ste dali da biramo 
članove Savjeta, ali ste tim članovima Savjeta oduzeli ingerencije koje je nekada imao Savjet. Sad 
je ovo baš više savjetodavno tijelo, nego tijelo koje donosi neke značajne odluke i više je ovo 
pozersko tijelo nego neko tijelo koje se pita. Ali, i u ovakvom tijelu treba voditi računa ko se bira. 
Zašto neko, ko će da odlučuje o kriterijumima za izbore u zvanja, u stvari nema dovoljno referenci 
da bude biran u izborno zvanje? Da li se ko sjeća ovoga čovjeka da je on bio predsjednik 
Ustavnog suda? Da li je ko čuo bez što smo ga gledali, tada je dobio telohranitelje da ga paze, 
ulicama sa telohraniteljima? Da li se slučajno oglasio sad vezano za koronu i za to što se Ustavni 
sud pravi mrtav, pa on kao stručnjak za Ustavno pravo da nam kaže da su u drugim državama 
reagovali Ustavni sud, da su se oglasili a da kod nas toga nema? Ne,  to je jedan tipični partijski 
poslušnik koji će biti na ovom mjestu isto tako dobar poslušnik i radiće ono što se od njega 
očekuje.  
 Koleginica Orović ima impozantne naučne reference, ali i ona gleda kroz prste po partijskoj 
liniji. Sjećam se da je kolegenica Orović ovdje bila u ime žena DPS-a i postavljala pitanje. To u 
stvari objašnjava što mi sad imamo neke izbore u zvanja koji ne zaslužuju da budu izabrani u 
zvanja, ali po partijskoj liniji se progleda kroz prste, pa se ne gleda sve kao što se drugima gleda. 
Neko ne mora imati ni sve časove, normu, ne mora imati ni radove, čak ni oni recenzenti ne 
moraju biti recenzenti iz te oblasti no će se naći oni koji će potpisati ono što treba da se potpiše. E, 
u to nam se pretvorilo, nažalost, i Univerzitet i visoko obrazovanje. Ovdje smo pominjali profesora 
Stankovića. Profesor Stanković jeste dobar naučnik, ali od njega je počeo sunovrat Univerziteta. 
On je grobar crnogorskog Univerziteta, jer je pretvorio Univerzitet u građevinsku firmu. 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:35:39) 
 
 Molim Vas, koleginice. Vodite računa. Pričali ste i o kandidatu na takav način, sada o 
profesoru Stankoviću. Molim Vas da vodite računa. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 12:35:54) 
 
 Ja sam ovo rekla i otvoreno pošto je profesor Stanković bio u komisiji koja je dozvolila 
univerzitetu privatnom gospodina Đukanovića da se finansira sa budžeta i da su date nekakve 
prednosti Univerzitetu Donja Gorica na uštrb Univerzitata Crne Gore. On zna lično da ja mislim da 
je to tako.  
 Baš zbog svih ovih djelovanja na Univerzitetu Univerzitet postao hermetički zatvoren. Vi ne 
možete dobiti jednu, pa čak ni neku normalnu informaciju, koja ne zadire u nekakve njihove stvari, 
od Univerziteta Crne Gore. Oličenje i taj prikaz je ono kada je novinarka skoro Vijesti htjela da 
postavi pitanje rektoru Univerziteta Crne Gore, a on onako zbunjen se okrenuo i pobjegao od 
novinarke. Ono vam je Univerzitet Crne Gore. Iz tog razloga, a ja se nadam da ćete vi iz 
ministarstva to razmotriti, mislim da treba da se ide na ozdravljenje Univerziteta Crne Gore na taj 
način što će drugačije da se bira rektor Univerziteta. Ne možemo više da dozvolimo da ista ona 
ekipa koja u upravnom odboru godinama i koji kontroliše Duško Bjelica i kao predsjednik upravnog 
odbora i gdje su svi organi Univerziteta zarobljeni. Treba otvoriti Univerzitet i treba pustiti da se 
akademskom osoblju, koje je u skladu sa Zakonom o visokom obrazovanju, da šansa da bira 
rektora, da raspišemo neposredne izbore, odnosno javni konkurs pa ko se javi, nek izlaže 
program, neka bude kampanja. Tako postoji u Sloveniji i drugim državama. Neka se izjasni 
kompletan Univerzitet, odnosno svo akademsko osoblje Univerzitata Crne Gore i onaj koji dobije, 
neka mu je sa srećom. Ovako se tačno zna unaprijed ko će biti i onda ugledni profesori neće da 
ulaze u trku koja je već izgubljena, jer znaju da je sve programirano kako bi htjela vladajuća 
većina. Ako ne provjetrimo Univerzitet i ne izbacimo politiku uopšte iz obrazovanja i zdravstva, ali 
evo sada pričamo o Univerztitetu Crne Gore, mi smo potpuno nastradali. To se osjeća i na 
generacijama studenata i oni su postali potpuno statični. Neće studenti da se oglase, nažalost. 
Mene to boli. Ne moraju oni da se bave politikom. Neka se studenti bore za svoj status - zašto 
nemaju neku bolju salu, bolji studentski dom, nešto što se tiče njihovih studentskih statusa. 
Potpuno smo uništili i zatvorili, ali tu su krivi profesori koji treba da oglase. Čula sam neke tonove 
ovih dana, i to me raduje, jer oni treba da siđu u narod, da predvode narod i da pokažu gdje treba i 
kojim putem da se ide ako su pravi intelektualci. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:39:03) 
 
 Hvala Vam, poslanice Bošnjak.  
 Sada da podsjetim, do kraja rasprave imamo poslanika Borisa Mugošu, poslanika Gorana 
Radonjića i poslanicu Aleksandru Vuković. Reagovao sam, jer pominjanje nekih ljudi, mislim da 
niko ovdje, a ni na Univerzitetu Crne Gore, ne može osporavati reference prof. Stankovića. Mislim 
da je on za ponos Univerziteta Crne Gore.  
 Javila se predlagač Mubera Kurpejović da kratko komentariše neke prethodne diskusije. 
Izvolite. 
 
 
 MUBERA KURPEJOVIĆ (22.06.20 12:39:49) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
           Uvaženi poslanici i poslanice, 
         Samo ću se kratko osvrnuti na pitanja koja sam dobila u proteklih nekoliko diskusija. Zbog 
toga sam, kako ne bih oduzimala previše vremena, htjela odjednom.  



 Prvo ću gospođi Branki radi transparentnosti i zbog javnosti. Znači, Vlada Crne Gore ne 
finansira nijednog studenta na privatnim ustanovama visokog obrazovanja, pa samim tim nijednu 
privatnu ustanovu visokog obrazovanja. 
 Što se tiče predloženih članova za Savjet za visoko obrazovanje, samo ću podsjetiti da je 
prof. Milan Marković već član Savjeta od 2018. godine, ali zbog odlaska prof. Srđana Stankovića 
na mjesto ambasadora, sada dolazi do promjene i on se predlaže za predsjednika Savjeta, a novi 
članovi su prof. Irena Orović i student koji je predstavnik Studentskog parlamenta. Jer, zbog 
promjena koje su bile u strukturama među studentskim organizacijama, oni su i tražili promjenu. 
Ovo samo zbog neke dalje diskusije.  
 Cilj jeste da imamo kvalitetno visoko obrazovanje u kojem nema ni korupcije. Kada čujem 
ove podatke o 62%, osvrnula bih se tu da je to više percepcija. Ne želim da vjerujem da je u tom 
procentu uopšte zastupljena i da je takva čak percepcija, a ne da su takvi podaci, iz razloga što na 
otvoreni broj koji imamo u Ministarstvu prosvjete i zvanično na adresu Ministarstva nije stigla 
nikada nijedna prijava o korupciju sa imenom i prezimenom u visokom obrazovanju, iako postoji 
otvoren poziv. Potpuno sam saglasna sa vama da treba spriječiti korupciju na svaki mogući način.  
 Ponoviću ono što smo već čuli, da imamo kao prva zemlja Zakon o akademskom integritetu 
i cilj je da se spriječi svaki vid kršenja akademskog integriteta i u skladu sa tim zakonom imamo 
neke postupke. Želim da vjerujem da će ovaj zakon uticati na svijest počevši od najmlađih, pa 
onda i akademske zajednice da uopšte ne govorimo sjutra o korupciji, niti bilo kojem drugom 
obliku kršenja akademskog integriteta. Svakako bih podsjetila da postoje neki postupci koji se 
vode pred organima Univerziteta ili drugim državnim organima, koje ćemo svakako ostaviti da se 
riješe u skladu sa važećim propisima.  
 Osvrnula bih se i na konkretno pitanje poslanika Popovića, za protekli period i realizaciju 
nastave dok je trajala naredba Ministarstva zdravlja zbog pandemije Kovid-19, da je nije bilo 
ujednačeno predavanje na svim organizacionim jedinicama, posebno smo ovdje pomenuli 
Univerzitet Crne Gore. Iskoristila bih priliku da kažem da su ustanove za tako kratak period dobro 
odgovorile na način da su svi koristili različite elektronske platforme kako bi omogućili kontinuitet u 
nastavi, ali da svakako nisu sve bile spremne na isti način iz razloga što im to ni kapaciteti ni broj 
studenata nisu dozvoljavali. Na pojedinim tehničkim naukama, vi ste imali mogućnost da koristite i 
druge aplikacije kao što je Zoom, gdje možete obezbijediti manje učenika i direktnu komunikaciju 
sa profesorom, dok na pojedinim fakultetima iz društvenih nauka nije bila moguća komunikacija na 
taj način. Sigurna sam da je ovo poslužilo kao jedno dobro iskustvo i kao možda motiv da u 
narednom periodu ustanove, ukoliko im to važeći propisi ,na jedan kvalitetniji način urede onlajn 
nastavu. Ukoliko bi svakako i dozvolili i akreditaciju programa po modelu distance learning da se 
to radi na jedan kvalitetniji način i da svi studenti bez obzira koji program studiraju imaju kvalitetnu 
nastavu.  
 Pomenula bih samo i ono što je prof. Radulović pominjao i prethodnih godina. Mi vrlo često 
pričamo o inostranoj akreditaciji posebno. Sada je u Crnoj Gori agencija nadležna za akreditaciju, 
ne Savjet. Zahvaljujem gospođi Bošnjak što je pomenula da na neki način i šira javnost zna da su 
to sada odvojene nadležnosti. Već dva puta smo radili ekternu evaluaciju od strane Evropske 
asocijacije Univerziteta, koja je angažovana kroz HERIC projekat tada, gdje smo dobili integrisani 
izvještaj o visokom obrazovanju i devet, odnosno deset pojedinačnih izvještaja, gdje se sada te 
preporuke i prate i na neki način implementiraju kako bi, kada se država Crna Gora opet opredijeli 
za jednu takvu eksternu evaluaciju, vidjeli šta smo u stvari u proteklom periodu unaprijedili i koje 
smo to nedostatke otklonili. Svakako da smo svjesni da sistem nije savršen, ali cilj nam je da kroz 
izmjene zakona i kroz implementaciju ovih preporuka unaprijedimo kvalitet obrazovanja, 
unaprijedimo sistem visokog obrazovanja i imamo kadar koji će biti konkurentan ne samo na 
crnogorskom tržištu, već na evropskom tržištu rada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:44:48) 
 
 Hvala Vam.  
            Sada imamo odgovor na komentar.  
            Prvo poslanik Branko Radulović, pa zatim poslanica Branka Bošnjak. Izvolite. 



 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 12:44:57) 
 
 Gospođo Kurpejović, cijenio sam Vas uvijek kao činovnika. Milo mi je što ste iz pozicije rekli 
sve što sam i ja rekao. Teške sam stvari rekao za sebe. Jer, sve što sam rekao za Univerzitet i 
Crnu Goru to je i za sebe kažem. Strašne su to konstatacije. Šangajska lista, oni 20.000 
univerziteta obrađuju, u svijetu ih ima sve više, tržište znanja je nešto nenormalno, posebno u 
Americi gdje jedna godina košta i do 100.000 dolara, a na nekom uličnom fakultetu košta i 1.000 
gdje već na drugoj godini se pojedini studenti, pojedine velike kompanije aktiviraju, da samo na 
Balkanu, beogradski, novosadski univerzitet su 500,600, ljubljanski, đe sam imao sreću da 
magistriram. Oni su više bili za aplikaciju, za teoriju, mariborski, da nijedan naš nema, da ga ne 
prepoznaje.  
 Znam da je još ostalo jer ne može od nas koji smo nešto značili, rekao sam na desetine kao 
ja. Ne može da smo mi zatrli svoj trag. Mi smo stavili, siguran sam, dosta dobre kadrove na 
tehničkim fakultetima, ali se strašno bunim zašto su ti kadrovi zatvoreni u kabinetima, zašto ne 
brane svoju struku. Profesor mora da ima obraz, etiku. Npr. kao ljekar, nigdje nijedna profesija ne 
traži više žrtve da dobiješ u znanju i žrtve da tvoja sloboda zavisi od slobode građana.  
 Gospođo, mi smo sve pomiješali tamo. Slušajte me sada, starog profesora. Neko ko je 
morao i htio da brani magistarski rad i doktorski, prvo je kucao kod mentora mjesecima, da moli 
mentora koji je imao reference. Kada ga mentor dobro ižvaće, on daje prijavu naučno-
nastavničkom vijeću fakulteta, pa naučno-nastavničko vijeće fakulteta formira komisiju o 
podobnosti kandidata i podobnosti mentora. Pa morate da budete objavljeni u čuvenim časopisima 
gdje se godinu, dvije čeka da se objavi rad. Dvije godine moraš da oboriš prethodnu teoriju ili da je 
unaprijed, tako ti se objavljuje. To ponovo ide na vijeće fakulteta, pa vijeće univerziteta, pa onda 
taj rad ide mjesec dana po svim radovima u /prekid/ po svim fakultetima. Pa iz toga objaviš rad u 
najvećem časopisu, pa formiraš komisiju za odbranu ne sa tvoga fakulteta jer moja katedra nema 
10 profesora nego i svih svjetskih, pa formiraš mrežu po najboljim univerzitetima svijeta. Zato je 
bio naš fakultet i naš univerzitet devedesetih jači. Maknite ruke od univerziteta. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:48:47) 
 
 Hvala.  
 Poslanica Bošnjak, komentar.  
 Izvolite. 
 
 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 12:49:08) 
 
 Evo da se nadovežem. Zdravo jezgro Univerziteta Crne Gore su tehničke nauke. Tamo je 
još uvijek zdravo i tamo se još uvijek dobro radi. Sve ovo što ima veze sa politikom, najvećim 
dijelom društvene nauke, tu treba jedno veliko prečišćavanje. Oni idu na foru da nema časopisa 
pa neće zaboga niko da objavi sad nešto vezano za crnogorsku ekonomiju, ili neće niko da objavi 
nešto vezano za pravo naše i onda se njima gleda kroz prste. E ne može. Svi oni mogu da budu 
imena ugledna i u svijetu, kao što mogu ovi sa tehničkih nauka.  
            Sad samo da ovo za Univerzitet Donja Gorica razjasnimo. Studijski programi univerziteta 
se finansiraju i tamo je besplatno školovanje za studente pojedinih privatnih na Univerzitetu Donja 
Gorica. Ja sam govorila da nema toga univerziteta na svijetu gdje iz državnog budžeta ide 
pivatnom. Možete vi da stipendirate studenta za neki deficitarni program koji ne postoji. Evo, 
recimo kod nas nema veterinarskog fakulteta. Ako Crnoj Gori trebaju veterinari, onda možemo da 
finansiramo ako su deficitarni, tom studentu dajemo stipendiju da on studira negdje gdje on hoće, 
a ne da mi finansiramo neke studijske programe vrlo slične koji postoje na Univerzitetu Crne Gore. 



Ja ne znam od prošle godine, stvarno nisam ispratila, ali znam da smo finansirali Univerzitet Donja 
Gorica i neki studijski program na Univerzitetu Mediteran. To je sigurno da se iz budžeta države 
Crne Gore to odvajalo. Zašto bismo mi podsticali privatni biznis, pa makar to bio i predsjednik 
države?  
 Sporno je, po mom mišljenju, nisam stigla da kažem, i učešće studenata u ovom savjetu. Ja 
ne vidim šta student može da doprinese u Savjetu visokog obrazovanja. Vi znate odlično, bolje 
nego ja, i u organima Univerziteta toliki broj studenata je stavljen u organe Univerziteta da 
odlučuju, a šta njih uglavnom zanima? Samo da im se doda neki dodatni rok ako nisu ispolagali 
neke ispite, pa da dobiju neki dodatni rok inače drugo ih ne zanima. A ogroman je broj njih i u 
upravnim odborima i u Senatu Univerziteta. No, to je nekakva politika, sa njima je najlakše 
manipulisati. Znate da obično, ja neću da kažem jer ne poznajem ovoga momka, djeluje iz 
biografije da je dobar student Medicinskog fakulteta, ali negdje po difoltu te studentske vođe nisu 
dobri studenti. Obično su tu neki koji nešto iskoriste. Ne vidim zašto uopšte u Savjetu, to sam rekla 
i kad se formirao savjet zašto tamo stavljati studente jer oni ne znaju ni o izboru u zvanje. Sve 
čime treba da se bavi savjet je daleko od nivoa znanja koje ima jedan student po tom pitanju. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:52:28) 
 
 Hvala, poslanice Bošnjak.  
 Gospođa Kurpejović želi samo da ispravi jedan navod.  
 Izvolite. 
 
 
 MUBERA KURPEJOVIĆ (22.06.20 12:52:38) 
 
 Možda ću pogriješiti, ali mislim da je samo 2012. godine Vlada finansirala određeni broj 
studijskih programa koji se ne realizuju na Univerzitetu Crne Gore. Samo za jednu godinu i nikada 
više. Od 2017. godine su besplatne studije na Univerzitetu Crne Gore i ni jedan jedini student se 
ne finansira na drugim programima ili ustanovama. Jedino što je tačno da svi studenti bez obzira 
gdje studiraju imaju ista prava iz studentskog standarda u smislu kredita, smještaja u domu i 
studentske stipendije. To je jedna stvar.  
 Druga stvar, samo bih pomenula još, kako smo pomenuli mjerila, da upravo mjerila koja 
donosi Savjet za visoko obrazovanje, počevši od onih 2016. godine koja je Savjet u prošlom 
sazivu donio, pa i ova su ista za sve ustanove visokog obrazovanja upravo u cilju unapređenja 
kvaliteta i podizanja standarda za izbor u zvanja. Posebno negdje posljednja ova iz 2019. godine -
cilj nam je bio zaista da se podigne standard kada je u pitanju izbor profesora i oni upravo sadrže 
ono o čemu smo i pričali. Svaki profesor, bilo drušvenih bili tehničkih nauka, mora imati objavljen 
rad u časopisu sa SCI liste koji se vrednuju, znači Q1, Q2, Q3 i Q4, pri čemu smo tu vodili računa  
da se može desiti da neki ispadne pa bude na onoj predatorskoj listi. Vi to bolje znate. Tu smo čak 
imali osudu jednog broja i javnosti da su možda kriterijumi prestrogi za izbor u zvanja. Ali upravo 
Savjet je ostao pri tome i to su mjerila koja su na snazi a koja, ponavljam, imaju za cilj da 
unaprijede kvalitet. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:54:14) 
 
 Hvala.  
 Sad je još preostao jedan komentar poslanika Popovića.  
 Naknadno se javio za komentar poslanik Popović, sad i Vi, poslanice Pavićević. Molim vas, 
samo po minut vrlo kratko jer zaista smo odužili raspravu van dogovorenih rokova.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.06.20 12:54:35) 



 
 Davno sam se javio, ali nisam sad ponovo potvrdio poslije diskusije gospođe Kurpejović. 
Nije to ni bitno toliko, nego korupcija u obrazovanju.  
 Ono o čemu smo pričali, brine me podatak Centra za građansko obrazovanje za potrebe 
studije o mladima u Crnoj Gori za prošlu školsku godinu. Kod ispitanika studenata je taj procenat 
od 62,91% postojanja slučajeva korupcije u obrazovanju. Naravno i ja mislim da je to više njihova 
percepcija, ali mnogo se o tome priča, ja se često srećem sa tim pričama studenata. Znamo za 
one slučajeve da se mora plaćati da bi se položio ispit na pojedine benzinske stanice. Nije to toliko 
teško ispitati i molim Vas da se to ipak sprovede da se vidi da li tu ima istine.  
       I ovo ste pomenuli, naravno nije vezano za ono o čemu sam ranije govorio, ali o tome sam i 
ranije govorio na prethodnim izlaganjima, diskriminacija prema redovnim studentima, 
studenkinjama Univerziteta Crne Gore koji plaćaju školarinu u iznosu od 500 eura godišnje u 
odnosu na one studente koji mislim da već dvije godine školarinu ne plaćaju. Da li ste išta uradili 
na tom planu? Znam da je Univerzitet odložio plaćanje ove posljednje rate četvrte, ali je odložio za 
mislim nekih mjesec, mjesec i po dana. Do 1. juna su svi morali platiti kako znaju i umiju iako 
znamo kakve su okolnosti, da epidemija jeste kod nas zvanično završena, pandemija nije i da su 
veoma, veoma teške materijalne okolnosti kod gotovo svih porodica u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:57:35) 
 
 Hvala Vam.  
 Poslanice Pavićević, izvolite. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (22.06.20 12:57:42) 
 
 Hvala.  
 Govorila sam o 62% svog produktivnog potencijala koji mogu da ostvare djeca rođena u 
Crnoj Gori. Shvatila sam da ste meni uputili ono, ali evo svejedno. Znači, tim se istraživanjem 
bavila Svjetska banka zajedno sa MMF-om. To je dostupno na internetu. Znači po njima ljudski 
kapital bio bi ključni faktor stope održivog rasta. Tako da se u sklopu tog istraživanja navodi o 
indeksu ljudskog kapitala Svjetske banke i tu se navodi da će djeca rođena u Crnoj Gori moći da 
dosegnu svega 62% svog produktivnog potencijala kad odrastu u poređenju sa djecom rođenim u 
zemljama sa boljim obrazovnim sistemima. Dakle, to je njihovo istraživanje i dostupno je na 
internetu, tako da nije ništa proizvoljno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 12:58:42) 
 
 Hvala Vam. 
 Sada riječ ima poslanik Boris Mugoša, a neka se pripremi poslanik Goran Radonjić. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (22.06.20 12:58:55) 
 
 Poštovane građanke i građani,  
 Prosto negdje da se vratimo tački dnevnoga reda, a to je izbor predsjednika i članova 
Savjeta za visoko obrazovanje. Naravno da teme kao što su kvalitet obrazovanja Univerziteta i sve 
druge zaista zaslužuju posebnu pažnju, ali čini mi se da  je naša odgovornost da se držimo onoga 
što je tema dnevnog reda.  
        Prije toga, to sam uradio u četvrtak, uputio bih apel zaista da se smire tenzije u Budvi. 
Moramo svi da radimo na tome. Imam mnogo informacija, jer imam dosta dolje prijatelja. 
Dovedena su u pitanje i neka kumstva, prijateljstva i jedna vrsta suživota u Budvi. Nemojmo to da 
radimo, proći će i sve ove stvari, ljudi će tu trebati da žive zajedno i da zajedno rade na tome da 



svi građani i građanke u Budvi imaju bolji životni standard. Znamo šta se dešava s turizmom, 
znamo da mnoge porodične firme, odnosno njihovi biznisi su ugroženi. Dajmo da se posvetimo tim 
stvarima. Molim vas još jednom da svi mi barem iz ovoga Parlamenta ne dolivamo ulje na vatru, 
nego da negdje pokušamo da demokratski i građanski zrelo promišljamo cijelu ovu situaciju.  
 Što se tiče ovoga izbora, zaista imam potrebu, kažem opet ne znam lično Irenu Orović, ali 
čuo sam i vidim iz njene biografije, to su mi potvrdili ljudi koji imaju reference da kažu takve stvari, 
da se radi o jednom o najperspektivnijih naučnih radnika u Crnoj Gori. Radi se o osobi koja je sa 
27 godina doktorirala na Elektrotehničkom fakultetu. Radi se o osobi koja je dobila studentsku 
nagradu "19. decembar" 2003. godine; nagradu Crnogorske akademije nauka i umjetnosti 2004. 
godine; nagradu Univerziteta Crne Gore i Internacionalnu nagradu u Ljubljani za najbolju 
doktorsku disertaciju. Takođe, radi se o osobi koja je objavila, a veoma je mlada kada se posmatra 
sa aspekta nauke, 37 godina je mlad naučni radnik jer treba da stvara cijelog života, oko 150 
naučnih publikacija, od kojih je 60 u renomiranim časopisima, a urednik je i u međunarodnim 
časopisima sa SCI liste. Ljudi koji se bave naukom znaju o kakvoj se listi radi. 
 Tako da negdje čini mi se da ponekad sebi dajemo previše prava da govorimo o nekome, 
posebno ako se fokusiramo na ono što treba da su njegove stručne reference. Kad smo govorili o 
ljekarima, ja sam tada bio decidan - pripadnost partiji ne čini ni jednog ljekara boljim. Pripadnost 
partiji mu ne određuje je li dobar ili loš ljekar. Isto tako, pripadnost partiji ne određuje ni 
univerzitetskom profesoru je li dobar ili loš profesor. Prema tome, nemojmo sve da posmatramo 
kroz tu pripadnosti političkih partija. Jer, ja na primjer, a to nikada ne radim, mogao bih onda da 
kažem - Ako sam ja iz vlasti, profesor iz opozicije nije dobar profesor. To bih smatrao svojim 
najvećim porazom, jer me u stručnom smislu, u akademskom smislu ne interesuje njegova 
pripadnost bilo kojoj partiji. Pominju se i neki ljudi čiji se metodi izučavaju na stranim 
univerzitetima, čiji su metodi upisani u knjigama, udžbenicima, svjetski priznati. Sad mi pričamo i o 
tim ljudima. Kažem opet, čini mi se da sebi smo dali previše prava da razgovaramo o nekim 
stvarima. Nemojmo to da radimo, jer proći će i sve ovo. Nemojmo da nam politika određuje sistem 
vrijednosti. Taj sistem vrijednosti smo trebali da koncipiramo prije ulaska u politiku.  
        Na kraju, pominjala se i uloga studenata. Ja smatram da oni trebaju da budu uključeni, jer 
Univerzitet ne postoji zbog profesora nego Univerzitet posoji zbog studenata. Prema tome, oni 
moraju da budu uključeni kad je u pitanju kvalitet njihovog obrazovanja. To je jedan jedinstveni 
sistem gdje svako mora da ima jasno definisanu ulogu.  
 Mnogi ovdje govore da je urušen Parlament. Institucija nikad ne može da bude urušena, 
instituciju čine ljudi. Oni mogu da svojim ponašanjem uruše njen ugled, ali ona će biti bitnija od njih 
i kad su tu i kad oni prođu. Isto tako za Univerzitet. Univerzitet je institucija koja je toliko postojala i 
ona će postojati i ne može da je uruši nijedan pojedinac. Prema tome, ja nikad nisam volio da 
generalizujemo stvari. Ako imamo problem sa nekim pojedinačnim slučajem, 'ajmo da pričamo o 
njemu, ali nemojmo da generalizujemo institucije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:04:02) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Mugoša. 
 Za komentar su se javili poslanik Branko Radulović i poslanik Srđan Milić.  
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 13:04:15) 
 
 Kolega Mugoša, želim kao stariji i iskusniji iz ove oblasti da Vam kažem - u nauci nema 
improvizacije, nema u hijerarhiji, u nauci nikakve improvizacije. Postoje jasne metode i moramo se 
pridržavati tih metoda. Te metode određuju i tržište rada, i rang listu i sve ostalo. 
 Ingerencije ovog Savjeta su izuzetne. Pogledajte ovdje, ja kad nešto pričam ja volim to da 
proučim. Ovaj gospodin ovdje po ovoj svojoj biografiji, možda je on zaboravio biografiju, ja nisam 
bio recenzent, niti u komisiji kad je on biran za docenta, vanrednog profesora i redovnog 
profesora, neću da ulazim u njegov društveni javni angažman. Ulazim samo u ono što je nauka,  



što je Univerzitet i visoko obrazovanje. Ovaj čovjek po ovoj biografiji koju je dao, a sad je rekla 
gospođa Kurpejović koju cijenim, ne zaslužuje da bude doktor nauka. On nema ni jedan jedini rad 
iz takozvane infakt grupe, a tamo je podijeljeno rekli ste u četiri, ne u tri. Redovni profesor mora da 
bude objavljen u vrhunskom međunarodnom časopisu, a ne da bude predsjednik Savjeta. Savjet 
je da daje savjet, da daje kriterijume, da predlaže kuda da idemo, što nam fali, gdje smo slabi. To 
je savjet. Ovaj čovjek koga danas biramo griješi, da ne kažem što drugo. On ne zaslužuje da bude 
doktor nauka na mome fakultetu i Univerzitetu tehničkih nauka. On nikada ne bi bio izabran, evo 
40 godina tamo što sam. Nije on jedan jedini. Kolega je pričao o lopovlucima i pljački. Gadim se, 
moram tu riječ da kažem. Svome magistrantu prije 30 godina da bi ljepše izgledao sam kupio 
odijelo, a ne da uzmem od studenta pare. Nikada u životu. Svoje knjige iz kojih sam učio nisam 
uzeo centa, a ne da uzmem pare sa Pravnog fakulteta kojeg ispituju. Danas nijesam pomenuo ni 
jedno ime. Mada znam sve, ali o ovim kandidatima. Ovaj čovjek ne zaslužuje da bude doktor 
nauka, pa neka mi odgovori, a ne da bude predsjednik Savjeta visokog obrazovanja. Dokle je 
došla Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:07:18) 
 
 Hvala, poslaniče Raduloviću. 
 Odgovor na komentar poslanik Mugoša.  
            Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (22.06.20 13:07:32) 
 
 Poslaniče Raduloviću, nijesam primijetio da ste oponirali mojoj diskusiji. Ono gdje smo 
saglasni to su reference. Ja sam rekao da je dobro što te reference ne određuju poslanici, nego 
postoje međunarodni standardi koji govore o tome da li neki profesor ima ili nema reference. Što 
se tiče ovoga što ste pričali oko situacije da neki profesori traže pare, ja samo ne znam kako ti 
ljudi mogu mirno da spavaju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:08:05) 
 
 Poslanik Milić.  
           Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (22.06.20 13:08:13) 
 
 ... što mi dajete riječ. Drugo, gospodine Mugoša, treba se dobro potruditi pa naći nešto u 
onome o čemu ste govorili da se oponira, jer Vi ste govorili o univerzalnim vrijednostima, govorili 
ste o sistemu vrijednosti koji postoji. Kad već govorimo o tome sistemu vrijednosti, u prošlom 
vijeku, te '90. godine bio sam asistent na Fakultetu u Kotoru. Počeo sam da predajem kao neko ko 
je završio fakultet jedan ... fakultet u Dubrovniku gdje su došli mladi ... koj su predavali nama ono 
što je život, a ne ono što smo imali iz knjiga. Ja sam onda vidio, gospodine Mugoša, da to nije taj 
sistem vrijednosti za koji bih ja volio da se zalažem. U stvari, hajdemo mi da kažemo pošteno da 
je današnja diskusija ovdje naše traženje odgovora na pitanje kakav nama univerzitet treba. Da li 
smo mi ovdje koji smo prisutni zadovoljni onim što imamo od Univerziteta Crne Gore? Ne govorim 
u personalnom smislu. Da li postoji neko ko treba prije da kaže što ne valja u ovoj državi, nego 
profesori Univerziteta? I oni ne moraju da budu politički angažovani, to niko od njih ne traži. Od 
njih se traže odgovori na pitanja. U najljepšem zatvoru na svijetu biti u ovakvoj ekonomskoj 
situaciji mogu samo oni koji imaju kompleks od onih koji su završili fakultet, od onih koji znaju.           
Mubera, Vi ste zadnja adresa u čitavoj Vladi kojoj bih mogao bilo šta da zamjerim. Koristim priliku 
da ministru čestitam rođendan. Ja sam potpuno informisan o svemu što se dešava. Međutim, 



mislim da je koleginica Bošnjak negdje još prije možda, da mi ne zamjeri sedam, osam godina 
govorila o potrebi da imamo zaista jednu jedinstvenu evidenciju naših profesora doktora u 
inostranstvu. Kad govorimo o dijaspori, da prije svega govorimo o pravim ambasadorima Crne 
Gore, o naučnoj dijaspori.  
          Vezano za sve ovo samo jedan primjer. Ja ću da pomenem ime - prof. dr Milenko Kujović, 
mladi ljekar, genije. Gdje je uspio? U Njemačkoj. Gdje nije mogao da uspije? U Crnoj Gori. Ko je 
napravio kartel protiv onih koji znaju? Pa oni koji su bili lošiji studenti, ali su našli model kako će to 
što su svjesni da su lošiji studenti zaustaviti one koji znaju. Svi iz visokoškolstva koji mogu da 
doprinesu da mi konačno uđemo na listu među hiljadu univerziteta u svijetu imaće moju podršku. 
Svi oni bili mi najbliži, evo ga ovaj nosi prezime iz moga kraja što je predsjednik Upravnog odbora 
Univerziteta, neće imati moju podršku, jer ono što oni rade nije dobro ni za moju djecu, ni za svu 
djecu Crne Gore. To je suština. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:11:44) 
 
 Hvala Vam.  
 Odgovor na komentar, poslanik Mugoša.  
 Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (22.06.20 13:11:51) 
 
 Ovo su one prijatnije diskusije u Skupštini Crne Gore. Čini mi se da smo svi na istom fonu i 
da nam je svima negdje cilj da se unaprijedi kvalitet visokog obrazovanja. I ja sam radio na 
fakultetu i državnom i privatnom i bio asistent četiri, pet godina, ali to je sad manje bitno. Ali, 
vjerujte mi, nikad nisam sebi dozvolio da govorim da je dobro kad ja radim, a da je Univerzitet 
kasnije, drugačiji jer prosto se i vremena mijenjaju, mijenjaju se i metode učenja i mijenjaju se 
mnogi aspekti društvenog života. Negdje i mi koji imamo taj odnos prema starijem sistemu 
moramo polako mijenjati svoj stav, ali svakako svojim iskustvom pomoći kolegama koji sad rade 
da ta znanja na adekvatan način implementiraju studentima.  
 Ono što ste Vi rekli moramo da imamo jednu poruku, a to je da podržavamo mlade 
naučnike. Nemojmo da ih sa određenim raspravama obeshrabrimo. Uvijek sam govorio da je 
najteže odrediti benefit kada su u pitanju investicije u znanju. On se ne može egzaktnim ciframa 
odrediti i veoma mali broj naučnika se bavio time. Ali, to je jedna od najboljih investicija. Zbog toga 
negdje sugestija svima nama da se umjesto određenih rasprava koje se svode na neku, nemojte 
mi zamjeriti, političku ravan, fokusiramo da stvorimo uslove našim mladim naučnicima da ispolje 
svoj potencijal i to ovdje. Ne smeta meni da pođu i inostranstvo, to rade sve i najbogatije zemlje. 
Znači, plaćaju svojim studentima na nekim univerzitetima, ali da se vrate i da onda to znanje 
primijene u svojim zemljama. Hajmo time, ljudi, da se bavimo, hajmo tome da posvećujemo malo 
više pažnje. Hajmo da se izdignemo iz nekakve dnevne politike da ovdje po cijeli dan zamaramo 
javnost nekakvim pričama gdje određene izazove teško da ćemo riješiti ako im pristupamo sa 
stanovništa da je sve crno bilo. Ali, hajmo, sa druge strane, ono gdje saglasni da zajednički 
stvaramo uslove da se unapređuje kvalitet visokog obrazovanja i da naučnike gledamo kroz 
njihove stručne reference.  
        Ponavljam, pripadnost partiji ne čini nijednog profesora boljim profesorom. Njegove reference 
ne određuje partija, nego studenti i akademska javnost. Doktora pripadnost partiji ne može da 
učini boljim doktorom. O njegovom kvalitetu odlučuju pacijenti, oni su ti koji će procijeniti je li 
doktor kvalitetan ili nije. Moram reći na kraju da sam zadovoljan ovim drugim dijelom današnje 
rasprave, jer čini mi se da smo u korektnom tonu razmijenili neke argumente. Vjerujem uvijek da 
imamo svi iskrenu zajedničku želju da neke stvari u ovome društvu unapređujemo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:15:03) 
 



 Hvala Vam.  
 Sada riječ ima poslanik Goran Radonjić, a neka se pripremi posljednji diskutant poslanica 
Aleksandra Vuković.  
 Izvolite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (22.06.20 13:15:14) 
 
 Hvala.  
 Želim da počnem jednom temom i apelom koji nije niko dosad pomenuo, a nadam se da 
govorim u ime svih i da ćete mi se pridružiti Vi, kao predsjednik Skupštine, a i predstavnica 
Ministarstva. Dakle, ovo je sedmica kad se predaju dokumenta za upis na fakultet u Srbiji i znam 
da stotine i hiljade mladih ljudi maturanata želi da se upiše kao i svake godine tamo. Dakle, 
apelujem da se otvori granica prema Srbiji. Neki način traba naći da izađemo u susret našoj djeci i 
njihovim roditeljima. Znam, među njima sam i sam, mnogo roditelja koji su primorani da idu tamo i 
da se vraćaju ovamo u karantin iako nama oboljeli idu u samoizolaciju, a oni koji su sumnjivi koji 
treba da pređu granicu idu u karantin. Omogućite da pređemo sa svojom djecom da se upišu u 
Beogradu, Novom Sadu, Kragujevcu, Nišu, Kosovskoj Mitrovici itd, da traže svoje mjesto za 
nauku, za obrazovanje, a ne da gube godinu zbog političke odluke. Apelujem da se to uradi. 
Postoji mnogo načina da se otvori granica, da se otvori na određeno vrijeme, da nam se omogući 
da platimo test. Dakle, mi ne bježimo od toga da ako smo zaraženi budemo tretirani kako treba, ali 
ne da se uništava našoj djeci budućnost. Nadam se da ćete se pridružiti ovom apelu svi iz ove 
Skupštine, a radi se o stotinama i hiljadama naše djece.  
 U vezi sa ovim želim da čestitam svima koji su dobili Luču i njihovim roditeljima, prije svega. 
Kao roditelj sam imao veću radost nego kao đak. Teška je školska godina za nama, kako u 
školama, tako i na fakultetu. Ovdje sam čuo, znam da je to dobronamjerno, ali nažalost često se 
govori o obrazovanju a da se o tome dovoljno ne zna. Nažalost, čak i iz Ministarstva. Ne treba svi 
da imamo jednaku nastavu, zato što u zavisnosti od oblasti treba da se napravi takav program, 
plan i takvo izvođenje nastave. Predajem na više predmeta i nemam istu nastavu na svim 
predmetima. Na nekima koristim određenu tehnologiju, na nekima ispitujem putem kolokvijuma, na 
nekima putem testa, na nekima usmeno, na nekima pismeno. Dakle, ne treba da imamo svi istu 
nastavu. Nije aplikacija Zoom bila vezana samo za tehničke fakultete. Sam sam preko te aplikacije 
tokom korone držao nekoliko desetina predavanja. Moram da kažem i ovo - u martu kad sam 
počeo da ih držim oni su dominantno imali terapeutsku funkciju. Živjeli smo tada u histeriji i strahu 
da li ćemo preživjeti. Tako da je teško bilo očekivati od studenata da nešto mnogo uče i rade. 
Važno je bilo da održe normalno stanje duha. Tek ćemo da vidimo koliko smo izgubili u učenju, u 
znanju, u nauci. Nažalost, u ocjenama nismo, nego je čak savjet bio da se nikome ne smanjuje 
ocjena. Ne znam koliko je to dobro, ali treba da znamo i kao društvo, i kao roditelji, i kao đaci, i 
kao studenti da nam znanje nije baš onakvo kakvo bi trebalo i moralo da bude ni ove godine, ni 
mnogih drugih. Jedino sa čime mogu ovu školsku godinu da poredim i isto proljeće u isto vrijeme 
kad je bilo bombardovanje. Tada su bili nenormalni uslovi i za život, a ne za učenje. 
     Da li smo mi društvo znanja? Da li se ovdje kažnjava korupcija? Da li je ovdje plagijatorstvo 
kažnjivo? Vidite, lako se složiti da stranačka pripadnost ne čini stručnost. Ne, ali stranačka 
pripadnost je vrlo često uslov za napredovanje i zapošljavanje. Dakle, ako neko, čestitam na 
hrabrosti, poslanik vladajuće stranke kaže da postoje, ja ne znam za to, čuo sam priče. Ali ako 
sam i ja čuo, pa nije moguće da inspekcija, da ministarstvo, da policija, tužilaštvo nijesu čuli da 
postoje neke sumnjive stvari na nekim fakultetima i da se sumnjivo polažu ispiti. Ako je to tako, 
zašto se to ne ispita? Ja odbijam da se to odnosi na cio Univerzitet. To se ne odnosi na mene, na 
moje kolege i na većinu mojih kolega. Zato bi normalno bilo da tražimo da se to ispita i bogami 
kazne oni koji to rade, ali i oslobode krivice mi koji to ne radimo. Jer, ja sam pošteno stekao i svoje 
diplome i trudim se najpoštenije što mogu i da radim. Naučno-tehnološki park je započet prije neki 
dan i vidite kako premijer kaže da nema čekanja. A to je zgrada koja je trebalo da bude završena 
prije osam godina. E, to je, nažalost, naša situacija. Čak smo na nezavisnim opozicionim medijima 
gledali simulaciju gdje neki čovječuljci idu, a na zgradi su panoi za solarnu energiju. A istina je da 
je tamo trnje bilo do prije nekoliko dana, da su tamo zmije izlazile iz trnja i da se mogu i špricevi, 



nažalost, naći u onoj ruševini.  
 E, vidite koja je disproporcija između onoga nema čekanja i između toga što se osam 
godina čeka da se napavi to, pri čemu to nije velika inovacija. U Srbiji je pet, šest parkova 
započeto i otvoreno posljednjih mjeseci. To ja podržavam i treba podržavati nauku.  
        Samo ako dozvolite da kažem za SCI listu. Ne važi, nažalost, mi smo ovdje pod vlašću 
tehničke inteligencije, za društvene i humanističke nauke isto. Ja se bavim Andrićem, primjera 
radi, i moje kolege, pa valjda je najveća referenca ako sam na naučnom skupu koji organizuje 
Srpska akademija nauka i umjetnosti. Doći tamo, izložiti rad, objaviti u zborniku koji ide za sve 
slavističke katedre svijeta. Pa to je najveća referenca. Umjesto toga, ja se primoravam da 
objavljujem u nekom časopisu na SCI listi, gdje me tjeraju da se bavim njihovim piscima. Pa valjda 
ne postoji Univerzitet zbog studenata, nego zbog društva. Mi treba da služimo društvu, da se 
bavimo naukom, prosvjetom, istraživanjima da bi našem društvu koristilo. Nažalost, nema 
razgovora o tome šta nama treba, kakvo društvo i kakvo obrazovanje, koja osnova društva treba 
da bude. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:20:58) 
 
 Hvala i Vama, poslaniče Radonjiću.  
 Pomenuli ste ovu priču o konkursima za upis. Siguran sam da će nadležne institucije 
povesti o tome računa. Jedino ona mala ispravka - ne odnosi se na političku odluku, nego odluku 
koja prati preporuke zdravstvenih institucija. Samo to.  
            Mislim da nemate nikakve potrebe, ali evo. Uzmite riječ ako želite. 
 
 
 GORAN RADONJIĆ (22.06.20 13:21:34) 
 
 Hvala što ste podržali. Mogao bih da polemišem, polemisao sam u vezi sa tim da li je to 
politička odluka. Ja samo želim da mi apelujemo, da uradimo sve. Postoji način - ako je usred 
najvećeg talasa korone poslat avion sa našim studentima u Beograd i omogućeno besplatno da 
odu tamo gdje je bila zaraza jednako kao i ovdje, u vrijeme kad je bilo zabranjeno da izađemo na 
ulicu uveče. Dakle, ako je to moglo, dajte omogućite nam sad. Ne tražim da mi platite za dijete 
avionsku kartu, samo mi omogućite da se vrati nakon što bude polagala pismeni, usmeni, koji već 
fakultet želi da polaže i kakav je već prijemni. Meni i stotinama hiljada djece u Crnoj Gori. A da ne 
ide u karantin, nego da platimo ako treba da se ona kontroliše i da se ja kontrolišem ako budem 
išao sa njom. Nadam se da dajem doprinos nečemu što je dobro za cijelo naše društvo, jer 
društvo naše će da počiva na tim studentima kad završe i kad se vrate ovdje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:22:29) 
 
 Hvala Vam.  
 Mislim da smo se razumjeli, da će nadležne institucije voditi računa o tome, ali je zdravlje 
naših građana prioritet nad prioritetima.  
 Želite li proceduralnu intervenciju, poslaniče Raduloviću?  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 13:22:48) 
 
 Gospodine predsjedniče, želim da se pridružim kolegi Radonjiću. I moja porodica pati od 
toga. Zakazana je ove nedjelje odbrana doktorske disertacije. Svi kandidati će biti tamo, a 
kandidat iz Crne Gore ne može da pođe. Dajte da učinimo prema Beogradu kroz institucije, kroz 
protokol, kroz proceduru, kroz zaštitu da im omogućimo... 
 



 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:23:12) 
 
 Poslaniče Raduloviću, mi smo komentarisali, ali Vas molim da ovo stvarno nije 
proceduralna intervencija.  
 Hvala, poslaniče Raduloviću.  
 Sada riječ ima posljednji diskutant poslanica Aleksandra Vuković.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (22.06.20 13:23:37) 
 
 Zahvaljujem, predśedniče Brajoviću.  
 Drage građanke i građani Crne Gore, uvaženi poslanici i poslanice,  
 Danas govorimo o izboru predśednika i članova Savjeta za visoko obrazovanje. Kad je riječ 
o obrazovanju, trebalo bi da svaki obrazovan i slovestan čovjek poznaje mitološke predloške, a ja 
ću se u tom smislu śetiti Budve, osnivača njenog Kadma i njegove rođene sestre Evrope. Ukoliko 
je Budva središte evropske civilizacije, molim građane i građanke Budve da ne dozvole da se iz 
politikantskih, pa i ako hoćete političkih razloga, svađaju rođaci i kumovi, prijatelji. Politika ima 
svoje mijene, dođe i prođe. Śetimo se samo Andrićevog vezirovog slona. Ostavi neki slon svojim 
nepodobštinama i nerazumijevanjem političkog duha duboke tragove na nekom društvu, ali ipak 
prođe. Vi ćete u Budvi ostati bez obzira na poruke koje dobijate od nas iz Nikšića, Podgorice, 
Berana, koji smo se osmjelili da vam na taj način, a posebno apostrofiram opozicione prvake šalju 
poruke kako ćete se vi jedni prema drugima odnositi. Nemoj da se jednog dana stidimo i vi i mi s 
ozbzirom na to što smo činili u jednom trenutku sopstvenih slabosti. S obzirom na to da je 
izabrana nova vlast u Budvi, dopustimo da se poštuju vladavina prava i Ustav Crne Gore, 
dopustimo onima koji su izabrani da vrše vlast, a samo za dva mjeseca svi će u Budvi imati priliku 
da izmjere snage i da pokažu svoj politički kredibilitet.  
 S obzirom na to da je riječ o ovom Savjetu, ja se ne bih saglasila sa tonovima koje smo ođe 
čuli da smo svi nekako na istom fonu i da je ovo prilika da razgovaramo u dobrom duhu, jer kada 
pošaljete poruke kakve su poslali opozicioni poslanici na početku ove śednice, onda bi zaista bilo 
ružno i tužno ne odreagovati i ćutati. Zašto mislim tako? Ako govoreći o pojedincima, kakvi su na 
Univerzitetu Crne Gore, a danas se govorilo o Ljubiši Stankoviću, Ireni Orović, o Sanji 
Damjanović, o Milanu Markoviću, o Dragutinu Papoviću, govorite kao o nekakvim sumnjivim 
licima. Ako su to sumnjiva lica naučne zajednice Crne Gore, onda ja zbilja nemam sumnju da će 
Crna Gora postati nesumnjivi subjekt evropske zajednice izuzetnih. Ali bih isto one koji Univerzitet 
Crne Gore nazivaju čergom, a ođe se provizorno i lažno bore za prava Roma u Crnoj Gori, jer 
čerga je mjesto stanovanja, pristojno mjesto za razliku od onoga u što smo pretvorili ovaj 
Parlament, ako hoćemo u pejorativnom smislu da koristimo tu riječ. Ljudi mogu biti i na ulici ljudi i 
razgovarati kao ljudi. Tako da ne bih pristala nikada da budem dio zajednice koju nazivam 
čergom. Ako ođe postoje univerzitetski profesori koji čergu doživljavaju kao nešto ružno, za razliku 
od mene koja bih radije u nekim trenucima bila u čergi nego u Parlamentu Crne Gore, ako pristaju 
da budu dio te zajednice, onda neka se zapitaju o svom naučnom i moralnom kredibilitetu.  
 U vezi sa onim što se odnosi na izbor predśednika ovoga savjeta, ođe često čujemo da je 
Univerzitet posrnuo zbog toga što intelektualci ćute. Saglasna sam, kada imamo udruženje 
ćutalnika o veoma važnim političkim i društvenim temama kakva jeste tema Zakona o slobodi 
vjeroispovijesti ili litija, i kada je jedan intelektualac, kao što je gospodin Marković, izrazi svoj stav 
prema tome i pravim imenom nazove ono što se danas naziva litijama, molebnima i slično, onda je 
to problem jer dolazi od čovjeka koji ima stav drugačiji od drugih.  
         Podśetimo se jedne izuzetne, iako kontroverzne, ličnosti srpske politike i kulture, Slobodana 
Jovanovića, kada je govorio o kulturnom obrascu i pominjao da kulturan čovjek ne smije biti 
jednostran. On mora njegovati i intelektualnost, i osjećajnost, i moralnost. Jesmo li zaboravili da 
njegujemo ovo prvo i ovo treće i da se poput one Lafontenove žabe, a poput onih riječi onih koji se 
nadimaju ili čine nadmenim i pričaju o sebi, a u stvari ne znaju da onaj koji o sebi ćuti najdalje 
sebe oglašava, a potcjenjuje druge i njihove naučne reference postaje zaista najsumnjivije lice u 



intelektualnoj zajednici.  
 Drugo što želim reći, a povod je baš ovaj Savjet za obrazovanje i time želim ohrabriti ljude 
koji na bestijalan način bivaju na ličnom i naučnom planu ponižavani u ovom Parlamentu, da 
zaista je došlo vrijeme da prozborite i vi u akademskoj zajednici, da pružite otpor ovom načinu 
pokušaja nipodištavanja i ponižavanja onih koji su drugačiji od drugih, drugačiji po načinu svoga 
rada, svoga intelektualnog pouzdanja, svoje posvećenosti nauci i jednostavno sagledavanju 
onoga što jeste budućnost Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:29:04) 
 
 Hvala Vam, poslanice Vuković. 
 Imaćete vrijeme, imate prijavljen komentar na Vaše izlaganje. 
 Za komentar se javila poslanica Branka Bošnjak.  
            Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 13:29:18) 
 
 Naravno da ću se javiti za komentar iz razloga što ovdje pokušavaju neke stvari da se stave 
u usta meni, prepoznala sam se, a što ja nisam rekla. Nisam osporila reference ni profesora 
Stankovića, znam ja da je on naučnik i na svetskom nivou, to sam i rekla. Ja sam samo osporila to 
što je napravio od Univerziteta građevinsku firmu umjesto da smo se bavili više naukom i više 
nastavom i organizacijom. Niti sam osporila Irenu Orović, pošto znam da je jedna od najbriljantnijih 
studenata Ekonomskog fakulteta i da ima jake reference. Osporila sam što je dozvolila sebi da kao 
predsjednica Naučnog odbora ne ispoštuje ono što je Savjet za visoko obrazovanje propisao kao 
kriterijume za izbore u zvanje.  
 Dakle, postoji nešto gdje oni progledaju kroz prste, pa i ti veliki naučnici i samim tim sebe 
degradiraju u tom smislu. Osporila jesam ovoga kandidata za predsjednika, jer pogledajte 
reference koje nam je dao i sve će vam bili jasno. Jasno je da ne ispunjava te uslove, ni za to 
mjesto na koje se nalazi. Tako da ovdje mi ne brkamo lončiće, ja odlično znam ko je kakav u kojoj 
sferi i ko je kakav doprinos dao i mogao da ga da. Takođe, isto znam odlično ko je isključivo preko 
partijskih leđa došao do određenih funkcija.  
 Ovdje je meni pomalo sporno i gomilanje funkcija. Sve su nam jedni te isti ljudi na raznim 
pozicijama. Ovdje imamo dekana i prorektora koji će da idu u Savjet. Znači imamo koncentraciju 
moći u istim ljudima na raznim nivoima. To je sporno i to je negdje, po mom mišljenju, i neki  
konflikt interesa, ali u suštini trebali bismo da malo proširimo, da nam nisu sve isti ljudi na svim 
mjestima.  
      Tako da, koleginice Vuković, ili slušajte malo pažljivije. Ali, ja mislim da ste Vi odslušali vrlo 
pažljivo, ali da pokušavate da zamjenom teza nešto mi stavite što ja nisam rekla. Ja vrlo dobro 
pazim šta ću reći, a naročito kad kritikujem. Nikada ne govorim bez argumenata, a imam uvid, čini 
mi se, bolji nego Vi mnogo u to koliko je ko težak kao naučnik. I ja to nikada neću osporiti ovim 
ljudima za koje ste Vi pokušali da mi stavite da sam ja osporila. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:32:01) 
 
 Hvala Vam poslanice Bošnjak. Vi ćete imati, poslanice Vuković, odgovor na komentar.  
 Dobro je što oko nekih ljudi zaista ne možemo da se sporimo o njihovom naučnom 
doprinosu i to smo svi zajedno konstatovali. Ja bih samo onda rekao ne možemo, ili, nisam 
saglasan, naravno, sa konstatacijom da je pretvoren Univerzitet u građevinsku firmu, zato što 
onda pretpostavljam taj koji je u tom trenutku vodio Univerzitet se ne bi mogao baviti naučnim 
radom nego građevinarstvom, a on je u tom periodu ostvarivao izvanredne naučne rezultate. Ono 
u čemu bismo mogli biti saglasni jeste da je najveći broj univerzitetskih profesora njegovom idejom 
i angažovanjem jednostavno omogućio rješavanje stambenog pitanja i sebi i svojim kolegama.  



 Odgovor na Vaš komentar poslanica Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (22.06.20 13:32:58) 
 
 Ja sam, kako bi to pravnici rekli, svjesno i namjerno nabrojila ljude koji su danas ođe 
prozivani zato što ne smatram nikoga od njih manje vrijednim. Mislim da baš u red isto vrijednih i 
ravnosušnih  u svojoj naučnoj karijeri mogu da stanu Ljubiša Stanković, Dragutin Papović, Irena 
Orović, Sanja Damjanović, Milan Marković, jer ste Vi u stvari su ovu priču započeli želeći da 
nipodaštavate izbor u zvanja našeg kolege iz Kluba poslanika Demokratske partije socijalista. Bilo 
bi lijepo bez obzira na to što se mi politički ne saglašavamo, što smo u potpunosti na drugim 
civilizacijskim ključevima, možemo i tako reći, da nekada priznate da je neko u našim redovima 
izuzetan poznavalac istorije.  
 Kada kažemo o civilizacijskih ključevima, baš mi je povod gospodin Milan Marković. On je 
izjavio zaista da prisustvujemo oslobađanju Crne Gore od Crnogaraca. Znate, postoji jedna 
Berđajevljeva misao, koja kaže da se ne radi toliko o tome da stignem da istine, nego o tome da 
uvijek polazim od istine. Ja ne sporim da vi želite doći do neke istine, ali je strašno kada ne pođete 
od isitne i onda se sav pokušaj ruši kao kula od karata. Istina je ova koju je saopštio gospodin 
Marković i upravo zbog toga što prisustvujemo, ja bih rekla, porobljavanju Crne Gore 
velikosrpskim pričinama, samo njima znanim semantikama Montenegra, nama potrebuju 
intelektualci koji će javno, glasno, bez bojažljivosti iznijeti svoj stav kako bismo zaista imali 
akademsku zajednicu koja je proaktivna, koja se ne bavi samo naučnim radom, nego vrlo dobro 
vidi i što se dešava u društvenoj i politčkoj zbilji Crne Gore.  
 Najzad, time želim da zaključim odgovor Vama, s obzirom na to da ste prozvali Univerzitet 
Donja Gorica nazvavši ga, izvinjavam se građanima i građankama Crne Gore, posebno 
profesorima i profesorkama i studentima i studentkinjama Univerziteta Donja Gorica, citiram: 
"sprdnjom". Da, takve riječi ođe slušate. Čerga je Univerzitet Crne Gore, sprdnja je Univerzitet 
Donja Gorica. To je zaista skandalozno, ne zbog toga što sama radim i što sam sve vrijeme ovih 
godina ćutala iz te neke lične obzirnosti da ne govorim o radnom mestu svome i da ne branim 
ljude koji zastupaju tu ideju, ali kada se plašite nečega, kada vas je strah od nečega što je novo, 
što je pouzdano, što traje, bez obzira na to što studenti plaćaju visoke školarine na tom 
univerzitetu ipak godinama dolaze, a posebno se upis na Univerzitetu Donja Gorica intenzivirao od 
momenta kada imamo besplatne sudije na Univerzitetu Donja Gorica - to samo govori o jednoj 
visokoj konkurentnosti na tržištu nauke i obrazovanja, jer su sada naši studenti i studentkinje u 
izboru, dakle, u slobodnoj volji, da opet budem na fonu Nikolaja Berđajeva. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:36:08) 
 
 Hvala. 
 Sad bih zamolio sljedeće. Molim vas, za komentar se javio poslanik Radulović, za komentar 
se javila i poslanica Bošnjak.  Zamolio bih sad da to svedemo na komentar poslanika Radulovića. 
Izvolite. 
 Ovo je odgovor na komentar Bošnjak. On se javio za komentar. /Upadica/ Pa zbog toga što 
ne mogu dva iz kluba, zamolio sam sad da bude samo jedan komentar.  
            Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (22.06.20 13:36:40) 
 
 Zbog građana Crne Gore. 
 Niko više ne voli Crnu Goru ovđe od mene. Niko nije žrtva i krvario za Crnu Goru više od 
mene. Neko ko u naučnom smislu nije mogao da kucne na vrata mog kabineta da daje komentare 
je van nečega što je istina. Gospodo, petak 03. mart 2006. godine jedna je od najvećih nada Crne 
Gore, mlada naučnica Kulić je zbog DPS-a izbačena sa mog Univerziteta. Pošla je da čuva ovce u 



Pivu. Zato što je rekla da je Univerzitet Crne Gore gori od ciganske čerge. Ja sam tada napisao 
tekst da je ciganska čerga, po mom mišljenju, mjesto slobode, ljepote i lijepih žena, a za naš 
Univerzitet nabrajao kakav je i što. Tada je tadađnji rektor Ljubiša Stanković popravio wc. 
Izvinjavam se gospođi Kulić, koja je danas u svijetu jedna od najvećih naučnika. To je jedina istina 
o ovome.  
 Druga stvar. Želim Univerzitet sa procedurom i drago mi je, jedino Vas cijenim danas ovdje 
sa druge strane, da sa Vama polemišem i rekli ste mi da sam u pravu. Želim Univerzitet sa 
procedurom, a do tada vi koji ste najbolji studirajte na najboljim univerzitetima, prodajte imanje, 
zadužite kuću i vratite se ovdje da gradimo Crnu Goru. Ovaj gospodin koji je možda zaboravio, ili 
neko ili vi, niste dali sve listove, ne zaslužuje da bude doktor nauka. Zove se, da mu kažem i nek 
mi odgovori, prof. dr Milan Marković. Ne zaslužuje da bude dr nauka, a ne predsjednik Savjeta. 
Ukoliko daje političke konotacije, neka ide tamo ili ovamo ili onamo i neka priča što god hoće. Ali, 
nemoj da se miješa i da bude najpametniji čovjek na Univerzitetu Crne Gore, jer ga nemas što 
naučiti, niti zna da ga nauči. Zato se bunim. To jedino ime sam pomenuo, a mogao sam mnoga 
imena da spomenem, jer svi se mi dobro znamo sa Univerziteta i ko krade i protiv koga se vodi 
krivični postupak. I vi i mi trebamo da se stidimo takvih. Slušajte nešto od starih profesora, a ovo 
su za vas univerziteti. Kad nije bila ni lopata stavljena, govorili profesori Oxforda, evo vam tekstovi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:40:09) 
 
 Hvala.  
 Dobićete pravo na odgovor na komentar.  
 Molim vas, sada se ovdje ne takmičimo u izjavama ko je više doprinio angažovanjem i 
krvarenjem itd. Nadam se da ćemo mi pameću doprinijeti Crnoj Gori, a ne krvarenjem. To je jedna 
stvar.  
 /Upadica/ Molim vas, pa ne možete meni reći da u tom angažovanju za Crnu Goru, to 
valjda znate, jer znate iz tih početaka mogli bi da se ovdje mjerimo ili, izvnite na subjektivnosti, da 
se mjerim sa bilo kojim od vas. Vrlo precizno vam to kažem.  
 Poštovane kolege, da ne govorimo ovdje, vi ste u razgovorima inače govorili zašto ćute 
univerzitetski radnici. Sad vam je smetala politička izjava koja vam ne odgovara nekog 
univerzitetskog radnika, a ovdje smo ovog čovjeka birali u više navrata. 
 Odgovor na komentar  i ja se nadam da će to biti završena priča. Da iskoristim priliku da  
zahvalim Nikoli Rakočeviću koji je uvažio moju molbu da odustane od diskusije da bismo priveli 
ovu raspravu konačnom kraju. 
 Izvolite.  
            Odgovor na komentar poslanica Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (22.06.20 13:41:26) 
 
 Zaista ne bih ni komentarisala, ali neophodno je zbog zaštite integriteta ličnosti crnogorskih 
intelektualaca da ne bih postala takva obika više i svima zavika da toliko unižavamo ljude. To je 
zaista strašno. Čekajte, dajući druge mi se odajemo. Samo u smutnim vremenima treba se voditi 
onom Andrićevom "U ćutanju je sigurnost". Crna Gora je demokratsko društvo, otvoreno društvo, 
društvo u kome treba zboriti, buniti se, pružati otpor. Otpor meni ili profesoru Raduloviću nebitno, 
ali otpor. Samo ne ćutati. U ćutanju je danas nesigurnost, a posebno nesigurnost ljudi koji više i 
bolje znaju od drugih, a to su valjda intelektualci. U temelje Univerziteta Donja Gorica ugrađena je 
knjiga čiji je naziv "Opasne riječi", a napisao je Veselin Vukotić. Da, da, opasne su one koje 
provociraju, izazivaju, opasno je uvijek ono što je novo, opasno je i ono što je strano. Zamislite 
sud, neka je to i Cambridge i Oxford, nekoga ko još i ne zna kakva će biti institucija koja se gradi. 
Dakle, na samom početku vi ste dali sud o nečemu što ne znate u šta će se pretvoriti.  
          I najzad, o gospodinu Milanu Markoviću kažete on ne zaslužuje itd. Čovjek koji je bio 
predśednik Ustavnoga suda, čovjek koji je dekan političkih nauka. Čekajte, jesmo li Vi i ja, 
profesore Raduloviću, svojim referencama i zvanjem, ja kao profesorka književnosti, vi kao 



profesor tehničkih nauka, pozvani da njemu sudimo? Ne sudite da vam se ne sudi, ne kudite da 
vas ne kude. /Upadica/ Zar smo mi mjerodavni da ocjenjujemo naučno djelo Dragutina Papovića? 
Mi možemo da budemo samo u poziciji esteta, da nam se sviđa ili ne sviđa nečiji diskurs, nečiji 
naučni iskaz, da kažemo - nije mi u volji, ali ne možemo da govorimo o referencama i sudimo o 
nečemu čemu mi malo znamo ako ne i nimalo. I najzad, pošto je tema obrazovanje, pozvaću se 
na riječi svoga omiljenog pisca Fjodora Mihajloviča Dostojevskog. /Upadica/ Moramo danas se 
pozvati na njega. Molim univerzitetske profesore da sada pred parlamentarne izbore u Crnoj Gori 
oni koji se nikada nijesu javili prozbore. I oni koji misle drugačije od nas koji smo u vladajućoj 
poziciji i oni koji su u opoziciji - oglasite se. Dostojevski kaže: "Ja sam danas stavio nešto više od 
života na kocku. Usudio sam se i evo me, opet se računam u ljude." Usudite se bez obzira na to 
što znate da ćete u Parlamentu Crne Gore doživjeti ovakve uvrede i devastacije vaših ličnosti. Ne 
brinite za to, jer borba koja nam predstoji je skuplja vijeka, vjerujte mi na riječ. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:44:41) 
 
 Hvala Vam. 
 Uz konstataciju da su saglasni i poslanica Vuković i poslanik Radulović oko toga ko im je 
omiljeni književnik, a to je Dostojevski, završavam diskusiju. 
 Da čujem što želite proceduralno. Izvolite. 
 
 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (22.06.20 13:45:01) 
 
 Da se pozovem na onaj član koji je vezan za /prekid/ naravno. On je najkraći, ali najjasni i 
Vama se obraćam, vezano je za Vaše riječi bilo. Ja sam obećao da neću koleginicu komentarisati 
koja god da bude diskusija u pitanju. 
 U svakom slučaju, predsjedniče Parlamenta, ono što smo mi, makar nas dvoje ovdje 
govorili vezano za profesore, ne tiče se politike. Ne znam da li ste čuli, ovdje je bilo poziva da se 
profesori uključe u politiku. Nas dvoje govorimo da se profesori uključe u ono što su profesuru 
imali i da pomognu Crnoj Gori. I to je velika razlika u odnosu na način kako se zloupotrebljava 
Univerzitet Crne Gore. Dakle, ako je odgovor da određeni profesori Univerziteta Crne Gore koji 
svoju stručnu verifikaciju mogu dobiti samo tako ako ih vladajuća struktura predloži u neke organe, 
a ne znaju odgovore na pitanja zbog čega su profesori, meni je dovoljan odgovor. Mi tražimo 
samo da Univerzitet Crne Gore, kao jedini državni Univerzitet u Crnoj Gori koji ima kapaciteta, 
krene da odgovara na izazove u iskušenja sa kojima se suočavaju građani Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:46:21) 
 
 Hvala Vam, poslaniče Miliću. 
 Vaše proceduralno reagovanje nije imalo veze sa članom 105.  
            Sada poslanica Bošnjak želi meni proceduralno da reaguje. 
 Izvolite. Kratko molim Vas. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 13:46:45) 
 
 Htjela sam, pošto ste Vi negdje poslije mog izlaganja, odnosno mog komentara 
iskomentarisali ono što sam ja rekla, samo sam htjela da ne bi ostalo nedorečeno, pominjali ste 
stanove na Univerzitetu Crne Gore. Tačno je da je kad je bio rektor Ljubiša Stanković najveći dio 
profesora Univerziteta riješio stambeno pitanje. Nažalost, kupljeno je i ćutanje time. Ali, najveću 
zaslugu za to je ipak imao prethodni rektor profesor Predrag Mišo Obradović, koji je uspio da ono 



zemljište prevede na Univerzitet. Zato smo mi uspjeli da kupimo stanove pod povoljnim uslovima,  
zato što se zgrada radila na našem zemljištu. A ono što sam kazala da se pretvori u građevinsku 
firmu ne kažem da profesor Stanković nije nastavio da radi što se tiče svoje nauke, ali na 
kompletnom Univerzitetu se stvorila atmosfera jedne materijalizacije Univerziteta. Nauka i nastava 
su bačene u drugi plan i još uvijek kaskamo, a to se ... i sljedećem rektoru, odnosno sljedećem 
rukovodstvu, pa smo se skoro deset godina bavili građevinom, a ne naukom i nastavom. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:48:08) 
 
 Hvala Vam, poslanice Bošnjak. 
 Nadam se da to baš i nije potpuno tako i da imamo i dalje značajnog naučnog doprinosa 
našeg Univerziteta. Ovu raspravu smo završili. 
 Sad pitam predstavnicu Vlade gospođu Kurpejović da li želi kratku završnu riječ.  
            Izvolite. 
 
 
 MUBERA KURPEJOVIĆ (22.06.20 13:48:29) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
         Moram podsjetiti da se članovi Savjeta imenuju iz reda istaknutih stručnjaka iz oblasti 
visokog obrazovanja, nauke, umjetnosti, reda studenata i oblasti privrede, društvenih djelatnosti i 
drugih relevantnih oblasti. Još jednom ću podsjetiti da je profesor Milan Marković već član Savjeta 
i da su danas predloženi dodatno još profesorica Irena Orović i student Muratović. Samo želim da 
istaknem da i kao predlagači i kao neko ko je dugo u visokom obrazovanju, očekujemo da će 
Savjet opravdati očekivanja posebno u dijelu unapređenja mjerila, odnosno uslova i kriterijuma za 
izbor u zvanje i da će na taj način i direktno i indirektno doprinijeti unapređenju kvaliteta visokog 
obrazovanja.  
 Želim da iskoristim priliku i istaknem ono što je Univerzitet Crne Gore uradio u proteklom 
periodu, a što se odnosi na unapređenje naučno-istraživačke djelatnosti, da će se u skladu sa 
Kolektivnim ugovorom, koji je potpisan krajem prošle godine, osnovati i poseban fond za 
unapređenje naučno-istraživačke djelatnosti nezavisno od sredstava koja se dobijaju od 
Ministarstva nauke, čija će se sredstva upravo koristiti za motivisanje i bolji i kvalitetniji rad svih 
onih koji se bave istraživačkim radom, kako bi istovremeno motivisali ljude da objavljuju što više 
naučnih radova. To je cilj koji je prepoznat i kroz strategiju Univerziteta, a i jedan je od ciljeva 
strategije visokog obrazovanja.  
 Isto tako, mislim da je poslanik Novović na samom početku pomenuo one pomake, 
odnosno stvari koje su urađene u prethodnom periodu, da je povećan broj citata naših profesora. 
Sigurna sam, a to smo se svi negdje složili, da je ulaganje u obrazovanje nešto čiji se rezultati tek 
mogu kasnije vidjeti, da će u stvari izmjena i strukture Savjeta i sva ona akta koja mijenjamo i 
reforme koje se sprovode dugoročno opravdati očekivanja i ono čime se Crna Gora ponosi da 
treba da budemo i da smo bili društvo zasnovano na znanju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:50:36) 
 
 Hvala Vama, gospođo Kurpejović.  
 Poštovane kolege, završili smo pretres po ovoj tački dnevnog reda.  
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (22.06.20 13:50:59) 
 
 Da, shodno članu 102 Poslovnika, reklamiram povredu Poslovnika, a da ne bih opteretio 
nastavak ove sjednice na kojoj ćemo glasati o predlozima koje smo već razmotrili. Dakle, povreda 



Poslovnika je vezana za član 69 Poslovnika, po kojem je Odbor obavezan da razmotri svako 
pitanje iz svog djelokruga, odnosno svaki predlog akta koji mu je dostavljen i Skupštini podnese 
izvještaj.  
 Naime, mi kolege iz Posebnog kluba poslanika smo, predsjedniče, još 26. maja tekuće 
godine stavili u proceduru Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju Odluke 
Ustavnog suda br... od 19. aprila 2017. godine i predložili da bude skraćeni postupak. Taj predlog 
zakona je usmjeren Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje. Uputio sam dopis predsjedniku 
Odbora 1. juna gospodinu Numanoviću da ga pitam zašto se taj predlog nije našao na sjednici 
Odbora koja je bila zakazana iako su na toj sjednici razmatrani predlozi zakona, predsjedniče, koji 
su dostavljeni poslije ovog predloga zakona kolega iz Posebnog kluba poslanika. Odgovor nisam 
dobio. Apelujem ovdje, a gospodin Numanović nije u sali, žao mi je što nije u sali, da se ne 
diskriminišu poslanici. Mi smo sjutra pripremili predlog za uvrštavanje u dnevni red tog predloga 
zakona. Znam da je skraćeni postupak takav da nužno Odbor ne mora da ga razmotri istog 
momenta, ali se radi o bitnom zakonu koji se tiče prava žena kojima je prestalo to pravo shodno 
isteku roka na koji je jedan dio zakona važio.  
 Nije fer, predsjedniče Parlamenta, da se makar u dijelu rada Odbora neki predsjednici 
uredno stavljaju na Odbor sve što treba, neki ne, pravi diskriminacija i da se predlozi zakona koji 
stižu od strane Vlade ili pojedinih poslanika parlamentarne većine stavljaju odmah, a da se pravi 
diskriminacija. S gospodinom Numanovićem, i završavam time, imam korektnu komunikaciju, čak 
se nisam ni javljao kada su bile neke stvari koje su se ticale njega lično u ovom Parlamentu, bio 
sam jedan od rijetkih koji je to otćutao. Ne želim da vjerujem da se radi o diskriminaciji bilo kojoj. 
Apel Vama da utičete da predsjednici odbora uredno zakazuju odbore i sve što se shodno 
Poslovniku predloži stave na dnevni red. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:53:21) 
 
 Apel o kojem govorite je, što se mene tiče, apsolutno prihvatljiv. Mislim da u Parlamentu ne 
treba biti diskriminacije ni prema kome. Kao što ste i sami rekli, poslanik Numanović koji je 
predsjednik Odbora nije tu. Biće svakako sugerisano predsjednicima odbora od moje strane da 
uvažavaju sve primjedbe, sugestije i sve predloge poslanika. Naravno, da li su to poslanici iz 
vladajuće koalicije ili opozicije, to uopšte nije važno.   
 Izvolite, poslanice Savković. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (22.06.20 13:54:01) 
 
 Kršenje Poslovnika član 50 Skupštine Crne Gore.  
 Na pitanje poslanika postavljeno ministru rada i socijalnog staranja gospodinu Kemalu 
Purišiću nisam dobila odgovor, pa sam htjela da obrazložim vezano za sjutrašnji saziv sjednice. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:54:26) 
 
 Da li ste poslali pitanje kroz poslaničko pitanje ministru ili po članu 50 za obavještenje? 
 Dobro. To možemo završiti konstatacijom da ste Vi uputili pitanje na koje još niste dobili 
odgovor. Nema potrebe da sada koristite ovo vrijeme da obrazlažete što ste ga Vi pitali ili ne. To 
ćete na raspravi kada on bude prisutan ovdje, ili mi se obratite za urgenciju prema njemu.  
            Hvala Vam.  
 Kršite proceduru potpuno. Izvolite, u pola minuta recite. 
 
 
 ŽELJKA SAVKOVIĆ (22.06.20 13:55:11) 
 
 Nije u mom interesu, nego je u interesu 22.000 majki Crne Gore.  



 Znači, 13. aprila upućeno je pitanje ministru rada i socijalnog staranja gospodinu Kemalu 
Purišiću vezano za podatke za majke koje su upravo ovih dana ostale bez naknade. Pročitaću 
zbog majki:  
 Koliko je majki korisnica naknada sa troje i više djece po opštinama nastavilo da prima 
naknade otkada je usvojen Zakon o izvršenju Odluke Ustavnog suda 12. maja 2017. godine sa 
svim njegovim izmjenama i dopunama zaključno sa martovskom isplatom 2020. godine? Koliko je 
majki korisnica naknada sa troje i više djece po opštinama koje su nastavile sa primanjem 
naknade po Zakonu o izvršenju Odluke Ustavnog suda sa svim njegovim izmjenama po osnovu 
godina starosti ostvarilo pravo na penziju zaključno sa 16. martom 2020. godine? Koliko je majki 
korisnica naknada sa troje i više djece po opštinama koje su po Zakonu o izvršenju Odluke 
Ustavnog suda sa svim njegovim izmjenama ostvarile pravo korišćenja naknade na period od tri 
godine koji im ističe 12. maja 2020. godine? Da li je i koliko majki zbog smrti prestalo da prima ovu 
naknadu? Koliko je majki korisnica naknada po opštinama koje su po Zakonu o izvršenju Odluke 
Ustavnog suda sa svim njegovim izmjenama ostvarile pravo korišćenja naknade na period od pet 
godina koji im ističe 12. maja 2020. godine?  
 Urgencija je poslata. Ovo je poslato 13. aprila 2020. godine, a urgencija je gospodinu 
Andriji Jovićeviću poslata 7. maja 2020. godine. Nisam dobila odgovor ni na tu urgenciju. Mogu 
samo da zaključim da očigledno namjerno nisam dobila odgovor. Jer, sjutra na Petoj sjednici 
Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini ova je tačka trebalo da se nađe na 
dnevnom redu. Ove odgovore ću sjutra u svom obraćanju obrazložiti. Nadam se da će majke 
sjutra slušati sjednicu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:57:08) 
 
 Poslanice Savković, kao što kažete, Vi ćete o tome sjutra pričati. Onda nije bilo potrebe 
danas. Razgovarajte sa Vašim predsjednikom kluba. Hvala Vam.  
 Proceduralno reagovanje želi poslanica Bošnjak. Nadam se da time završavamo ovaj dio. 
Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (22.06.20 13:57:28) 
 
 Predsjedniče, samo sam htjela, pošto najavljujete glasanje posle ove pauze koja će da 
uslijedi, da kažem da je procedura takva da, kada predložimo amandmane, zasijedaju odbori i da 
se ti amandmani razmatraju. Amandman sam dala 12.05, čini mi se, ne mogu se više sjetiti, na 
Zakon o amnestiji. Još uvijek Odbor za politički sistem makar mene nije pozvao da dođem da 
branim taj svoj amandman, niti je Zakonodavni odbor o tom amandmanu raspravljao. Samo da 
vidimo da li će se taj zakon povlačiti iz procedure ili šta je u pitanju. Prosto mi je nevjerovatno da je 
toliko vremena prošlo, a da nismo imali sjednicu Odbora. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (22.06.20 13:58:18) 
 
 Hvala Vam.  
 Poštovane kolege, čuli smo sve ove primjedbe, čuli su ih i oni koji vode odbore.  
 Sada dajem pauzu. Konsultovaćemo se. Očekujem glasanje u toku dana, a svakako ćete 
biti obaviješteni kada dođe do toga. 
            Hvala.      
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:16:04) 
 
 Poštovane kolege, došlo je malo do odlaganja početka glasanja zato što smo imali sjednicu 



Kolegijuma. Sada su se stekli uslovi da pređemo na izjašnjavanje o predlozima akata o kojima 
smo obavili pretres, a dogovorili smo se da poslije toga ne nastavljamo sjednicu koju smo počeli 
juče. Za sjutra je zakazan Odbor za bezbjednost i odbranu i onda ćemo nastaviti u ovom redu u 
ponedjeljak sa plenarnim zasijedanjem. Naravno, odbori će se održavati. 
 Evo da čujem samo, ali molim vas proceduralnu reakciju, zaista se pozovite.  
 Izvolite, poslanica Pavićević. 
 
 
 DANIJELA PAVIĆEVIĆ (25.06.20 11:16:45) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. Zaista je reakcija proceduralana. 
 Vi znate da sam ja imala reakciju i kad je bilo samo utvrđivanje dnevnog reda kada je ova 
sjednica u pitanju, imala sam tada reakciju, imala sam i tokom rasprave, pa dozvolite i danas, 
imam tu potrebu. Zapravo ja imam potrebu, osjećam zahvalnost prema Vama predsjedniče, 
potpredsjedniku Nimanbegu, poslaniku Adrijanu Vuksanoviću i Borisu Mugoši zbog amandmana 
koji ste podnijeli na ovaj zakon, a koji je usvojen jednoglasno. Ja vam se zahvaljujem. Toliko. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:17:26) 
 
 Hvala Vam. O Zakonu o amnestiji je bila priča. 
 Proceduralno reagovanje Neđeljko Rudović. Izvolite. 
 
 
 NEĐELJKO RUDOVIĆ (25.06.20 11:17:32) 
 
 Gospodine Brajoviću,  
 Vrlo kratko, predlažem da svi zajedno razmislimo o tome da ova sjednica bude prekinuta. 
Imamo činjenicu da su se proteklih dana, a naročito juče i sinoć, desili dramatični događaji u 
Budvi, a kasnije u Podgorici i Nikšiću. Imamo situaciju da je policija čizmom, pendrecima, 
suzavcem i sprejem odgovorila na nešto što mislimo da je opravdani revolt građana Budve zbog 
gaženja njihovog dostojanstva, tako što im je ukradena slobodna volja. Zato vas pozivam, sve, da 
razmislimo da li ima smisla, a mi vjerujemo da ima smisla, pozvati direktora Policije, predstavnika 
Vlade da objasne zašto je policija tukla ljude juče bez opravdanog povoda.  
 Ja Vas molim, gospodine Brajoviću, da pokušamo da svi zajedno nađemo rješenje u 
suprotnom ja ne vidim smisao. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:18:50) 
 
 Hvala Vam. 
 Ako ste me dobro čuli rekao sam da je održan Kolegijum i predsjednik vašeg Kluba je, 
odnosno predsjednica u ovom slučaju, bila na Kolegijumu. Mi smo tamo razgovarali o situaciji koja 
se desila i dogovorili smo se da nećemo nastavljati raspravu po juče započetoj sjednici, ali ćemo 
danas završiti glasanje jer ovo je glasanje sa sjednice koja je počela, da vas sve podsjetim 22. 
aprila. Toliko. 
 Proceduralnu reakciju je tražio Goran Danilović. 
 
 
 GORAN DANILOVIĆ (25.06.20 11:19:23) 
 
 Gospodine predsjedniče, naš predsjednik Kluba je stigao negdje po sredini, koliko imam 
informaciju, vašeg sastanka, nije uzimao riječ, između ostalog i po dogovoru jer smo u 
međuvremenu imali sjednicu Kluba. Mi tražimo, čini mi se iz opravdanih razloga, da danas 
odložimo zasijedanje Parlamenta. Sve mogu da razumijem, sve možemo da vidimo, dvostruko iz 



svakog ugla, kako ko hoće, ali makar dok ne bude jasno ko je bacio suzavac onoj djeci u Budvi ja 
ne mogu u ovom Parlamentu odlučivati i praviti se lud, da to kažem u narodnom žargonu.  
      Molim vas, neću ni jednu riječ o kolegama ima ko da ih brani, ja sam ovo dužan u ime onih 
koje ne poznajem, koji su juče u desetinama, pedesetinama uhapšeni želim da vidim šta je sa 
njima. Ja ću zajedno sa mojim kolegama nakon ovoga da odem ispred Tužilaštva, da vidimo šta je 
sa ljudima, ko su mladići i djevojke, zašto su uhapšeni, gledali smo direktan prenos. Imam tu 
obavezu prema čovjeku koji je za pet mjeseci šest puta uhapšen, šest puta priveden, to je naš 
prijatelj, naš kolega, Milivoje Brković. Zaista ne želimo da učestvujemo ne znam šta da je u 
pitanju, naši amandmani su na dnevnom redu, ne trebaju vam naši glasovi, radite sa 
amandmanima šta hoćete, ali mi nakon što čujemo i druge kolege nećemo danas učestvovati u 
radu. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:20:59) 
 
 U redu. Hvala Vam. 
 Poslanik Konjević želi proceduralnu intervenciju. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (25.06.20 11:21:03) 
 
 Sad je stigla poruka, ja sam to tražio na Kolgijumu da se odloži Administrativni odbor, vidim 
da je sad odložen do završetka glasanja. Dakle, s obzirom da smo shodno satnici planirali 13 h, a 
imamo druge obaveze ja bih molio da se za danas odloži, kao što sam tražio na Kolegijumu, jer 
nijesam siguran da ćemo završiti do 13 h, a poslije imamo neke obaveze. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:21:27) 
 
 Hvala Vam.  
 Proceduralna intervencija jeste, dogovorite se sa predsjednicima odbora. Danas smo na 
Kolegijumu zaključili da odbori treba da funkcionišu s tim što zaista ako je došlo do promjene kad 
neki poslanici ne mogu, to svaki predsjednik odbora će se o tome izjasniti.  
 Želite li Vi proceduralno, poslaniče Škrelja? 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (25.06.20 11:21:52) 
 
 Vrlo kratko. 
 Pošto poslanik Konjević kao član Administrativnog odbora zatražio da se odloži današnja 
sjednica Administrativnog odbora koja je zakazana bila za 13 h, ja kao predsjednik prihvatam taj 
predlog i odložiću. Mislim da ćemo za ponedjeljak, ali bićete blagovremeno obaviješteni. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:22:11) 
 
 Dobro, ne morate sad da se ovdje dogovarate o sjednicama odbora. Imali smo principijalan 
predlog, dogovorite se predsjednici odbora sa članovima odbora kad ste u mogućnosti da 
zakažete sjednice odbora.   
 Poslanik Đukanović je tražio proceduralno. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (25.06.20 11:22:27) 
 
 Poštovani građani, svjedoci smo šta se dešava ovih dana u Crnoj Gori, prisustvujemo 



jednom neviđenom teroru policije nad građanima, lokalnim funkcionerima i poslanicima 
Demokratskog fronta. Mi smo na Kolegijumu zahtijevali da dođe ministar unutrašnjih poslova i da 
objasni šta se to dešava u Crnoj Gori, šta se to deštava u Budvi, šta se to dešava u Beranama, 
Bijelom Polju, Podgorici i Nikšću. Svjedoci ste da policija brutalno upotrebljava, odnosno 
zloupotrebljava silu. Udaraju ljude koji se nalaze na zemlji, krvnički, nogama, kao pravi huligani i 
kao pravi kriminalci, oblačite pod firmom obezbjeđenja razne narkodilere, razne dilere i sve to 
može da se radi u Crnoj Gori, a neko drugi treba da ćuti.  
 Dobili smo obećanje na Kolegijumu, pošto je sjutra sjednica Odbora za bezbijednost da će 
na toj sjednici prisustvovati i ministar unutrašnjih poslova Mevludin Nuhodžić i da vidimo koji su to 
njegovi argumenti. Priča se da policija radi korektno svoj posao. Znate li koliko ima slučajeva koje 
nije snimila kamera. Kako može da postoji logično objašnjenje da se neko prebija, a vidi se da je 
fizički savladan, da ne može da pruža više otpor.  
 Gospodine Brajoviću, ovo je alarm za sve. Crna Gora je ustala. Niko se više ne boji nikoga i 
nemojte to da radite da vam bude pendrek jedino sredstvo za očuvanje vaše vlasti. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:24:43) 
 
 Hvala. 
 Nadam se posljednja proceduralna intervencija, poslanik Divanović. 
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA DIVANOVIĆ (25.06.20 11:24:48) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Dakle, samo da ne zaboravimo uzrok ovih dešavanja u Budvi. Dakle, više puta sam kazao i 
ponovio, ovo sad već prelazi u jednu otvorenu agresiju i ono što imamo u Budvi je jedan 
besprizoran napad na državu. Samo ne bih volio da zaboravimo činjenicu da je neko tamo izgubio 
parlamentarnu većinu u lokalnom Parlamentu, da je prije toga najavljivao velikodušno kako će 
predati džentlmenski vlast, kada je došlo do toga imamo pokušaj da se ta vlast brani na silu. Što 
se ovog dijela tiče oko bacanja suzavca, mislim da ako ste pratili medije, ne morate pratiti 
duštvene mreže, vidjeli ste da smo imali vrlo objektini izvještaj jedne od članica Demokrata na 
sajtu te partije koja je rekla, uživo sa mjesta šta se tamo desilo, ko je bacio suzavac i ko ga je 
ubacio kod te djece u Sportski centar. Dakle, ni tu nemamo nepozanica. Samo sam htio da znamo 
istinu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:25:57) 
 
 Hvala Vam poslaniče Divanoviću. 
 Hala vam kolege, završili smo proceduralna reagovanja i ja vas sad molim sljedeće.  
 Dogovorili smo se, na Kolegijumu se ili dogovorimo ili ne dogovorimo, ne obećavamo, nego 
smo se dogovorili da danas glasamo o čijim tačkama smo završili raspravu, a koju smo počeli još 
22. aprila, a da nakon toga ne nastavljamo raspravu. Sjutra će biti održan Odbor za bezbjednost i 
odbranu. Razgovarali smo o tome što da se sugeriše predsjedniku Odbora, a nikakvih obećanja. 
Mi nismo davali, niti nam pristoji to da dajemo obećanje, nego da se dogovoramo i da zauzimamo 
stavove.  
 Sada prelazimo na izjašnjavanje i informaciju o do sada preuzetim aktivnostima na 
suočavanju sa epidemijom kovid-19. Da vas podsjetim 22. aprila to je bila prva tačka dnevnog 
reda. Podsjećam da su povodom informacija do sada preuzetim aktivnostima na suočavanju sa 
epidemijom kovid-19 podnijete dvije grupe zaključaka i to Odbor za ekonomiju, finansije i budžet i 
Odbor za zdravstvo rad i socijalno staranje je podnio Predlog zaključaka i poslanici Aleksandar 
Damjanović, Goran Dainilović, Željka Savković, Anka Vukićević i Goran Radonjić Predlog 
zaključaka. Prelazimo na obrazloženje Predloga zaključaka. Ko želi da obrazlaže Predlog 



zaključaka? 
 Poslanik Boris Mugoša u ime oba odbora u vezi Predloga zaključaka. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (25.06.20 11:27:26) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, 
 Kao što znate tokom diskusije povodom te tačke dnevnog reda, to je bilo negdje prije dva 
mjeseca, predsjednik Skupštine je sugerisao nadležnim odborima da razmotre potrebu donošenja 
određenih zaključaka. Mi smo nakon toga dva odbora - Odbor za  rad, zdravstvo i socijalno 
staranje i Odbora za ekonomiju, finansije i budžet održali zajedničku sjednicu i predložili Skupštini 
da donese sljedeće zaključke. Naravno građani, podsjećam vas da je ovo informacija od prije dva 
mjeseca, tako da pojedine zaključke treba posmatrati u kontekstu vremena u kojem su i 
predloženi. Prvi Zaključak je naravno da Skupština prihvata informaciju o do sada preduzetim 
aktivnostima na suočavanju sa epidemijom kovid-19. Zatim smo jedan dio zaključaka posvetili 
odgovoru društva, institucija sistema kada je u pitanju epidemija. Prvi nam je zaključak u tom dijelu 
bio da je društvo dalo jedinstveni odgovor na pojavu epidemije kovid-19, zatim da su institucije 
sistema pravovremeno i efikasno odgovorile na pojavu epidemije kovid-19.  
 Htjeli smo posebno da istaknemo zdravstveni sistem, pa nam je zaključak da je zdravstveni 
sistem odgovorno, stručno, pravovremeno i ciljano postupio u borbi protiv epidemije kovid-19. 
Htjeli smo takođe da istaknemo ulogu naših sugrađanki i sugrađana gdje Skupština konstatuje da 
su i građani pokazali visok stepen odgovornosti u cijeloj ovoj situaciji. Naravno ono što je i sada 
posebno aktuelno pozvali smo građane na strpljenje i dalju podršku mjerama i preporukama 
nadležnih institucija kako u cilju očuvanja zdravlja tako i u cilju pokretanja privrednih aktivnosti što 
je u interesu cijelog društva. Zatim smo dio zaključaka posvetili onome dijelu koji je vezan za 
epidemiju, a tiče se mjera iz oblasti socio-ekonomske politike. Istakli smo neophodnost 
preduzimanja svih neophodnih aktivnosti u cilju adekvatne podrške socijalno ugroženim 
stanovnicima Crne Gore, ali isto tako sve aktivnosti u cilju očuvanja radnih mjesta. Konstatovali 
smo, što je činjenica, da je komunikacija dijalog predstavnika Parlamenta, poslanika i Vlade 
rezultirala poboljšanjem mjera u okviru drugog paketa koji je Vlada donijela kada je u pitanju 
podrška privredi i građanima. Takođe, istakli smo i posebnu važnost da svi uložimo dodatne 
napore i Skupština Crne Gore i Vlada i biznis asocijacije i sindikalne organizacije i svi ostali 
učesnici u ovome procesu da kreiramo adekvatan takozvani treći paket dugoročnih mjera za 
oporavak privrede i podsticanje njene razvojne komponente sa posebnim fokusom na jačanje 
realnog sektora, odnosno podsticanje domaće proizvodnje. Pozvali smo Vladu da definiše 
posebne mjere za podršku najugroženijim sektorima privrede i da preduzme sve aktivnosti u cilju 
realizacije otpočetih i podsticanja novih investicionih projekata koji donose novu vrijednost našem 
društvu.  
 Veoma nam je bilo značajno da određene zaključke fokusiramo i na finansijski sektor i zbog 
toga smo konstatovali da je neophodno dodatno unaprijediti dostupnost kreditnih sredstava za 
građane i privredu koja podrazumijeva restrukturiranje postojećih, ali i odobravanje novih kredita 
pod povoljnijim uslovima uz pojednostavljenu proceduru za dobijanje tih kredita. Pozvali smo i 
Centralnu banku Crne Gore da razmotri kreiranje novog paketa mjera u cilju unapređenja, 
odnosno dodatne podrške građanima i privrede. Posljednja dva zaključka koje smo kao Odbor 
predložili Skupštini da ih donese tiču se saradnje između Skupštine i Vlade i u tom smislu smo 
istakli da je za ublažavanje očigledno veoma značajnih velikih negativnih posljedica koje ova 
epidemija donosi i na privredu i na građane neophodna, odnosno od izuzetnog značaja intezivna 
saradnja Skupštini Vlade Crne Gore koja je između ostalog podrazumijeva i sagledavanje potrebe 
izmjene odgovarajućeg normativnog okvira, a sve u cilju preduzimanja adekvatnih aktivnosti. 
 Na kraju posljednji zaključak je da Skupština zadužuje Vladu Crne Gore da jednom 
mjesečno dostavi informaciju o preduzetim aktivnostima u borbi protiv ove pošasti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:32:29) 



 
 Hvala. 
 Da čujem stvarno proceduralnu primjedbu, ali ne mogu da razumijem sad ovaj zahtjev za 
proceduralnu intervenciju. 
 Poslanik Milić. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (25.06.20 11:32:36) 
 
 Dakle, predsjedniče Parlamenta, vezano za član 105, a tiče se održavanja reda na sjednici, 
a direktno je vezano lično za mene. Da bih spriječio bilo koji komentar sa moje strane na one 
stavove koje sam maloprije čuo, a vezani su za Budvu. Iskreno vam govorim da teško pričam o 
ovome, imali ste poziv da ovu sjednicu zaustavimo. Imamo mi kao Skupština Crne Gore poziv 
predsjednika Savjeta za građansku kontrolu policije u javnosti saopšten da prisustvuje sjutra 
sjednici Odbora za bezbjednost. Ni jednog trenutka ne želim Vama da otežavam situaciju vezano 
da li može ili ne može doći ministar ili bilo ko drugi. Koristim ovu priliku pošto sam se prijavio da 
sam zainteresovan da budem na toj sjednici, izvinjavam se, završavam, doćićemo na tu sjednicu, 
gospođa Pavićević je članica, a ja ću doći. Molim ih, kao i sve kolege ovdje da dobro paze koje 
riječi koriste da ne podižu tenzije u Crnoj Gori, a kolege iz Budve da dobro paze što će progovoriti, 
ne treba nam dlaka sa glave ni jednom čovjeku da fali. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:34:05) 
 
 Hvala Vam.  
 Nadam se da ste svjedoci više puta da sam pominjao tu priču da ne doprinosimo tenzijama 
mi ovdje.  
 Milutin Đukanović, proceduralno. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (25.06.20 11:34:20) 
 
 Pa želim da saopštim stav Demokratskog fronta.  
 Ni mi danas nećemo prisustvovati glasanju, mnogo je važnije da naši poslanici budu ispred 
policije i ispred tužilaštva, jer tamo se nalaze naše kolege, nalaze se naši članovi, naši funkcioneri. 
Nalazi se sestra Andrije Mandića i danas je važnije da budemo tamo nego u Parlamentu Crne 
Gore. Očekujem da će sjutra na Odboru prisustvovati ministar unutrašnjih poslova Mevludin 
Nuhodžić, to zahtijevam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:34:56) 
 
 Hvala Vam. 
 Poslaniče Konjeviću, Vi ste željeli proceduralno. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (25.06.20 11:35:01) 
 
 Možemo li da se izjasnimo ili kakva je praksa ja sad ne znam?/upadice/ 
 Dobro, dobro, ali rasprava o zaključcima, imamo pravo u ime klubova da se izjasnimo. 
Barem je do sad bila takva praksa, ja sad evo pitam. 
 
 
 PRESJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:35:12) 
 



 Svakako, saopštite stav.  
 Izvolite, molim Vas, u okviru tri minuta. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (25.06.20 11:35:24) 
 
 Ja i pitam da li je, po sjećanju sada pričam dakle, mi mislimo da je bilo prostora da u ovim 
zaključcima budu ocjene koje su realnost. Dakle, mislim da građani nemaju previše koristi što će 
Skupština da pozove Vladu i da pohvali Centralnu banku, jer to što je uradila Centralna banka 
građane košta 30 miliona eura. Nemojmo da budemo toliko naivni da to ljudi ne vide, to će ljudi 
sada da vide i već vide, jer moratorijum koji je uspostavljen on se prekida 1. jula i već ovih dana 
dolaze novi planovi otplate. Nemojmo da hvalimo regulatornu instituciju koja je obezbijedila da 
banke ostvare novi prihod od 30 miliona. Kada je bila ta rasprava kritikovali smo i mislimo da su 
zaključci trebali da sadrže, između ostalog, i to da Centralna banka razmotri drugi način, barem u 
ovom periodu, nakon isteka prvog moratorijuma. Da ne pokazujem ponovo moratorijum koji 
označava da će čovjek zato što je bio u nuždi da plaća kamatu od 19% i da mu je rata u narednih 
40 mjeseci 18 eura veća. Sve to kada saberete, u ova tri mjeseca Centralna banka ćuti kao da su 
nestali. Oni su se pogubili, nema ih. Znači, neko nam je guvernera sakrio. On je krenuo da se 
pojavljuje, mislio je da je napravio čudo i neko mu je zatvorio igricu i neko ga je sakrio. Mislim da 
mi kao poslanici, kao predstavnici građana, treba ako ništa drugo, da ukažemo na pogrešan potez 
regulatorne institucije i da ih pozovemo da na drugačiji način zastupaju interes građana u ovim 
situacijama. Nije nikako u interesu građana koji nijesu svojom voljom ulazili u određene stvari 
nego su u nuždi. To je prva stvar.  
 Druga stvar, mislim da smo trebali snažnije da pozovemo Vladu da pomogne turističku 
privredu. Juče sam vam rekao podatak, provjerite ga. Samo na jednom objektu na Lovćenu prihod 
prošle godine u ovo vrijeme je bio 47.000 eura, ove godine 470 eura. Provjerite, kolege. Ovdje ima 
dosta kolega koji žive na primorju. Neki od njih imaju turističku djelatnost. Provjerite prihode ljudi 
koji se bave turističkom djelatnošću. 
         Mi danas dobijamo informaciju da je država naplatila jednako poreza kao prošle godine u 
isto vrijeme. U čemu je problem? Onda mi nemamo problem ili mi živimo paralelnu stvarnost u 
kojem je sedam, osam hiljada ljudi u dva mjeseca ostalo bez posla, prihodi se jednako naplaćuju 
iako nam je turistička sezona 92% manja ili mi ne živimo u istoj državi. Prema tome, mislim da je 
bilo prostora da realnije prikažemo te stvari, ne možemo da utičemo na neke, ali da pozovemo da 
mijenjaju u narednom periodu, ova kriza neće stati. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:38:55) 
 
 Izvolite, kao predlagač zaključaka, poslanik Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (25.06.20 11:39:03) 
 
 Da budem iskren, nijesam razumio kolegu Konjevića zato što je polemisao sa nečim što mi 
nismo predložili ovim zaključcima niti smo ni u jednom zaključku pohvalili Centralnu banku. 
Naprotiv ili, što bi naš kolega Vuksanović rekao, dapače. Sada ću citirati zaključak, ali treba ga  
prvo pročitati, pa o njemu komentarisati. "Skupština poziva Centralnu banku da razmotri kreiranje 
novog seta mjera u cilju pružanja dodatne podrške građanima i privredi". Ako je neko ovim 
zaključkom pohvalio Centralnu banku onda ne znam, mora da je kolega Konjević mislio na neke 
druge zaključke. Podsjećam da su ovo zaključci vezano za informaciju koja je 20. aprila, prije dva 
mjeseca raspravljana. Ovi zaključci su definisani povodom te informacije. 
 Što se tiče podrške turističkoj privredi, razumijem da je ovo sada predizborna kampanja, i 
taj ću zaključak pročitati. "Skupština poziva Vladu da definiše posebne mjere u cilju pomoći 
najugroženijim sektorima privrede", naravno da smo tu podrazumijevali da je najugroženiji 
trenutno sektor privrede turizam. Ne znam kojim je zaključcima polemisao kolega Konjević.  



 Što se tiče moratorijuma, moj stav sam javno ovdje iznio. Naravno, rekao sam da nijesam 
saglasan sa činjenicom da su kamatne stope obračunavane u iznosu u kojem su obračunavane to 
tada i da treba drugačije definisati taj model, ali isto tako sam rekao da su na taj način svuda 
obračunate kamatne stope tako da sam, čini mi se, u tom dijelu bio potpuno jasan.  
 Na kraju, samo kažem da je dobro da se pogleda ono što je predmet dnevnog reda. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:41:04) 
 
 Poslaniče Konjeviću, sada nemate pravo, ali ako želite proceduralno 30 sekundi, da ne bi 
gubili vrijeme. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (25.06.20 11:41:11) 
 
 Zaključci su iskaz stava Skupštine prema informaciji. Time gore ako mi zaključke koje smo 
formulisali prije dva mjeseca ne mijenjamo, a imamo pravo. Zaključci se glasaju onoga trenutka 
kada se glasa informacija. Mi smo mogli da uradimo update tih zaključaka da bi oni bili realni. 
Komentarisao sam informaciju i što nije dobro u toj informaciji. Jer, ako smo već imali informaciju, 
onda smo trebali Vladi da ukažemo šta mi kao Parlament mislimo da nije dobro, šta je trebalo 
uraditi i kako. Mi imamo vremena za update ovih zaključaka da bismo bili realniji, da ne pričamo 
ljudima bajke. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 11:42:00) 
 
 Hvala Vam.  
 Sada ćemo se, poštovane kolege, izjasniti.  
 Stavljam na glasanje Predlog zaključaka Odbora za ekonomiju, finansije i budžet i Odbora 
za zdravstvo rad i socijalno staranje. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 43 poslanika, 41 za, dva protiv, nije bilo uzdržanih. Konstatujem da 
je Predlog zaključaka usvojen.  
 Sada stavljam na glasanje Predlog zaključaka poslanika Damjanovića, Danilovića, 
Savković, Vukićević, Radonjića. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 39 protiv, dva uzdržana. 
Konstatujem da Predlog zaključaka nije usvojen.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o urgentnim mjerama podrške građanima 
Crne Gore zbog epidemije zarazne bolesti kovid-19. Odlučuje se većinom glasova prisutnih 
poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite.  
 Molim vas, da ne bude nikakve dileme, ovaj zakon je predložen od strane opozicionih 
poslanika. Pošto je bilo zabune kod poslanika koji su glasali, ponovo stavljam na glasanje. Inače, 
nije glasao ukupan broj poslanika. Izvolite.  
 Hvala vam, kolege. Glasao je 41 poslanik, tri za, 28 protiv, deset uzdržanih. Konstatujem da 
nije prihvaćen Predlog zakona u načelu i ne izjašnjavamo se dalje o njemu.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o dopuni Zakona o porezu na dohodak 
fizičkih lica.   
 Kolege, ovo je bio opozicioni predlog, izjašnjavajte se o njemu, molim vas. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, dva za, 28 protiv, 11 uzdržanih. Konstatujem da nije 
prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Prelazimo na Predlog zakona o dopuni Zakona o doprinosima za obavezno socijalno 
osiguranje. Izvolite, kolege.  
 Hvala vam, kolege. Glasala su 42 poslanika, tri za, 26 protiv, 13 uzdržanih. Konstatujem da 
nije prihvaćen zakon u načelu.  



 Glasamo sada o Predlogu zakona o dopuni Zakona o porezu na dohodak fizičkih lica. 
Izvolite.  
 Oprostite, kolege. Još jedan zakon nijesmo glasali. To je Predlog zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o budžetu i fiskalnoj odgovornosti. Izvolite. 
 Hvala. Poštovane kolege, glasala su 42 poslanika, tri za, 30 protiv, devet uzdržanih. 
Konstatujem da nije prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o privrednim društvima. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, 41 za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. Konstatujem 
da je prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Na Predlog zakona je podnijeto 33 amandmana i to Odbor za ekonomiju, finansije i budžet 
jedan amandman koji je sastavni dio Predloga zakona. Poslanici Predrag Sekulić, Nikola 
Rakočević i Momčilo Martinović dva amandmana koji su sastavni dio Predloga zakona. Poslanik 
Branko Radulović deset amandmana o kojima treba glasati. Poslanik Aleksandar Damjanović šest 
amandmana, odnosno tri grupe amandmana i to jedan amandman zaveden po br. 06-1/19-1/13, 
četiri amandmana zavedena pod br. 06-1/19-1/21 i jedan amandman zaveden pod br. 06-1/19-
1/23 o kojima treba glasati. Poslanici Petar Ivanović i Jovanka Laličić 11 amandmana koji su 
sastavni dio Predloga zakona. Poslanica Draginja Vuksanović-Stanković tri amandmana. 
Amandman 3 u izmijenjenoj formulaciji je sastavni dio Predloga zakona, a o amandmanima 1 i 2 
treba glasati.  
 Prelazimo na obrazloženje amandmana o kojima treba glasati.  
 Trebalo bi da ima riječ poslanik Radulović, on nije prisutan, tako da ćemo se, bez njegovog 
obrazloženja, izjašnjavati o njegovim amandmanima.  
 Stavljam na glasanje amandman 1 poslanika Radulovića.  
 Poštovane kolege, glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 33 protiv, osam uzdržanih. 
Konstatujem da amandman nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 2 poslanika Radulovića. Izvolite.  
 Glasalo je 40 poslanika, nije bilo glasova za, 34 protiv, šest uzdržanih. Amandman nije 
prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 3 poslanika Radulovića. Izvolite.  
 Glasalo je 39 poslanika, nije bilo glasova za, 34 protiv, pet uzdržanih. Amandman nije 
prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 4 poslanika Radulovića. Izvolite.  
 Hvala. Glasalo je 39 poslanika, nije bilo glasova za, 34 protiv, pet uzdržanih. Amandman 
nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 5 poslanika Radulovića. Izvolite.  
 Glasalo je 40 poslanika, jedan za, 34 protiv, pet uzdržanih. Amandman nije prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 6 poslanika Radulovića. Izvolite.  
 Hvala. Glasalo je 40 poslanika, nije bilo glasova za, 34 protiv, šest uzdržanih. Amandman 
nije prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 7 poslanika Radulovića. Izvolite.  
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 35 protiv, šest uzdržanih. Amandman nije 
prihvaćen. 
 Stavljam na glasanje amandman 8 poslanika Radulovića. Izvolite.   
 Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 35 protiv, šest uzdržanih, konstatujem da 
amandman 8 nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 9 poslanika Radulovića.  
 Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 35 protiv, šest uzdržanih, amandman nije 
prihvaćen.  
 Izjašnjavamo se o amandmanu 10 poslanika Radulovića.  
 Izvolite.  
 Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 34 protiv, sedam uzdržanih, ni amandman 10 
nije prihvaćen.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o amandmanima poslanika Damjanovića. Prvom amandmanu 
koji je zaveden pod brojem 06-1/19-1/13. Stavljam na glasanje ovaj amandman. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 43 poslanika, dva za, 31 protiv, 10 uzdržanih. Konstatujem da ovaj 



amandman poslanika Damjanovića nije prihvaćen.  
 Sada prelazimo na izjašnjavanje o četiri amandmana poslanika Damjanovića koji su 
zavedeni pod brojem 06-1/19-1/21. Stavljam na glasanje amandman 1, izvolite.  
 Hvala. Glasala su 43 poslanika, dva za, 33 protiv, osam uzdržanih, amandman nije 
prihvaćen.  
           Izjašnjavamo se o amandmanu 2 poslanika Damjanovića, izvolite.  
 Hvala. Glasala su 43 poslanika, dva za, 33 protiv, osam uzdržanih, amandman 2 nije 
prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 3 poslanika Damjanovića, izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 42 poslanika, dva za, 30 protiv, 10 uzdržanih, konstatujem da ni 
amandman 3 nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 4 poslanika Damjanovića, izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 43 poslanika, dva za, 33 protiv, osam uzdržanih, ni amandman 4 
nije prihvaćen.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o amandmanu poslanika Damjanovića koji je zaveden pod 
brojem 06-1/19-1/23. Stavljam na glasanje ovaj amandman, izvolite.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, dva za, 33 protiv, šest uzdržanih, amandman poslanika 
Damjanovića nije prošao.  
 Prelazimo na dva amandmana poslanice Draginje Vuksanović Stanković. Da li poslanica 
želi da ih obrazloži? Izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (25.06.20 12:01:12) 
 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 U članu 157 stav 3 piše da statutom društva mogu se utvrditi druge uslovi za izbor člana 
odbora direktora. Kad kažemo mogu se utvrditi kada tumačimo normu to znači da i ne moraju da 
se utvrde što znači da se otvara prostor da se za članove upravnog odbora, za članove odbora 
direktora u preduzećima koji su vlasništvo države mogu birati i lica koja nemaju adekvatnu stručnu 
spremu. To ostavlja prostor da se upravo u tim odborima direktora nađu lica koja su članovi 
određenih partija iz vlasti, a smatramo da u preduzećima koja su u vlasništvu države treba da, 
prije svega, u odborima direktora sjede lica koja posjeduju adekvatnu stručnu spremu spram 
djelatnosti kojom se to preduzeće bavi. Imamo sad situaciju da nam nepismeni ili polupismeni 
ljude sjede u odborima direktora.  
         Mi iz Socijaldemokratske partije predložili smo amandman da umjesto "statutom društva 
mogu se utvrditi", jasno stoji obavezujuća norma, "statutom društva utvrđuju se". Pa, će svako 
preduzeće spram djelatnosti kojom se bavi tačno propisati uslove i reći član odbora direktora mora 
ispunjavati te, te i te uslove. Kao što zakonom propisujemo uslove za izbor sudije, tužioca ili neki 
drugih funkcionera. Na ovaj način obezbijedio bi se potpuno nepristrasan rad u radu odbora 
direktora, a ne rad po interesima određenih političkih partija. To je amandman 1. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 12:02:58) 
 
 Izvolite. Glasamo o amandmanu 1 poslanice Vuksanović Stanković.  
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, četiri za, 10 protiv, 27 uzdržanih, konstatujem da amandman 
nije prihvaćen.  
 Izvolite, obrazloženje amandmana 2. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (25.06.20 12:03:44) 
 
 Zahvaljujem.  
 Što se tiče amandmana 2 od njega ću da odustanem jer apsolutno nemam namjeru da 
ovdje držim predavanje o nečemu što svaki student druge godine Pravnog fakulteta, koji položi 



Građansko pravo, zna, a to je imovina i teorija imovine. Pokušala sam to da uradim na odboru, 
nijesam imala razumijevanja ni od kolega pravnika, nemam namjeru ovdje da držim čas. One 
kolege studenti koji su zainteresovani ovo da nauče i da sjutra rade u interesu države naučiće. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (25.06.20 12:04:12) 
 
 Hvala Vam.  
 Znači, ne izjašnjavamo se o ovom amandmanu jer ga je povukla poslanica Vuksanović- 
Stanković.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini.  
 Poštovane kolege, izvolite.  
 Hvala vam. Glasala su 43 poslanika, 41 za, dva protiv, nije bilo uzdržanih, pa objavljujem 
da je Skupština usvojila Predlog zakona o privrednim društvima.  
 Izjašnjavamo se o Predlogu zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela propisana 
zakonima Crne Gore i lica osuđenim stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori. 
Odlučuje se većinom glasova svih poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
konstatujem da je prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Na Predlog zakona podnijeto je osam amandmana i to: poslanici Ivan Brajović, Genci 
Nimanbegu, Adrijan Vuksanović i Boris Mugoša jedan amandman koji je sastavni dio Predloga 
zakona. Poslanici Nebojša Medojević i Milan Knežević dva amandmana o kojima treba glasati. 
Poslanici Goran Danilović i Goran Radonjić tri amandmana o kojima treba glasati. Poslanici 
Nebojša Medojević, Milan Knežević i Danijela Pavićević jedan amandman koji su povukli iz 
procedure. Poslanica Branka Bošnjak jedan amandman o kome treba glasati.  
 Prelazimo na obrazloženje amandmana o kojima treba glasati, pošto nema onih koji su ih 
predlagali, mi prelazimo na izjašnjavanje o njima. Dva amandmana poslanika Medojevića i 
Kneževića.  
 Stavljam na glasanje amandman 1. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 38 protiv i tri uzdržana. Amandman 
nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 2. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 38 protiv i tri uzdržana. Ni ovaj 
amandman nije prihvaćen.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o amandmanima poslanika Danilovića i Radonjića. Stavljam na 
glasanje njihov prvi amandman. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 38 protiv i tri uzdržana. Konstatujem 
da amandman 1 nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 2 poslanika Danilovića i Radonjića. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 37 protiv i četiri uzdržana.       
            Konstatujem da amandman 2 nije prihvaćen.  
 Stavljam na glasanje amandman 3 poslanika Danilovića i Radonjića.  
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 37 protiv i četiri uzdržana. 
Amandman 3 nije prihvaćen. 
 Prelazimo, poštovane kolege, na izjašnjavanje o amandmanu poslanice Bošnjak. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, nije bilo glasova za, 35 protiv i šest uzdržanih. 
Konstatujem da ovaj amandman nije prihvaćen.  
 Sada pošto smo se izjasnili o amandmanima stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su bili za, nije bilo protiv i uzdržanih, pa objavljujem 
da je Skupština usvojila Predlog zakona o amnestiji lica osuđenih za krivična djela propisana 
zakonima Crne Gore i lica osuđenih stranom krivičnom presudom koja se izvršava u Crnoj Gori.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o izboru vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. Odučuje se 2/3 



većinom glasova svih poslanika. Ako u prvom krugu predloženi kandidat za vrhovng državnog 
tužioca ne bude izabran najranije nakon mjesec dana otvara se pretres o svim kandidatima za 
vrhovnog državnog tužioca koji ispunjavanju zakonske uslove. Stavljam na glasanje Predlog 
Tužilačkog savjeta da se Lidija Vukčević izabere za vrhovnog državnog tužioca Crne Gore. 
Izvolite, kolege. 
 Hvala vam. Glasala su 44 poslanika, 39 za, tri protiv i dva uzdržana. Konstatujem da 
Skupština nije prihvatila Predlog Tužilačkog savjeta.  
 Sada se izjašnjavamo o Predlogu za imenovanje dvije zamjenice ljudskiih prava i sloboda 
Crne Gore. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog 
zaštitnika ljudskih prava i sloboda da se za zamjenicu zaštitnika ljudskih prva i sloboda imenuje 
Nerma Dobardžić. Izvolite.   
 Hvala vam. Glasala su 44 poslanika, svi su glasali za, 44, nije bilo protiv i nije bilo 
uzdržanih. Objavljujem da je Predlog usvojen i za zamjenicu zaštitnika ljudskih prava i sloboda 
imenovana je Nerma Dobardžić. 
 Stavljam na glasanje Predlog zaštitnika ljudskih prava i sloboda da se za zamjenicu 
zaštitnika ljudskih prava i sloboda imenuj Snežana Armenko. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasala su 44 poslanika, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Predlog usvojen i za zamjenicu zaštitnika ljudskih prava i sloboda imenovana je 
Snežana Armenko.  
 Predlog odluke o izboru jedne članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje 
manjinskih prava, odlučuje se većinom glasova pristunih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog 
odluke o izboru jedne članice Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. 
Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Predlog odluke usvojen i za članicu Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava izabrana je Suada Begović.  
 Izjašnjavamo se o Predlogu odluke o imenovanju jednog člana Državne izborne komisije. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog odluke o 
imenovanju jednog člana Državne izborne komisije. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Predlog odluke usvojen i za člana Državne izborne komisije imenovan je Andrija 
Radman.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta za 
visoko obrazovanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje 
Predlog za imenovanje predsjednika i dva člana Savjeta za visoko obrazovanje. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Predlog usvojen i za predsjednika savjeta imenovan je profesor doktor Milan 
Marković, a za članove Savjeta profesor doktor Irena Orović i Alan Muratović.  
 Ovim je Druga sjednica Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2020. godini završena. 
Očekujemo da nastavimo u ponedjeljak, ali bićete svakako na vrijeme obaviješteni. Hvala vam. 
 
 
 


